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Migration och kampen mot
sexuella övergrepp på barn på
RIF-rådet
Publicerad 14 oktober 2021

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor i Luxemburg 7–8 oktober diskuterade de
migration och utmaningar i samband med screening
och förvar vid EU:s yttre gräns. Andra frågor på
dagordningen var Europeiska åklagarmyndigheten,
kampen mot sexuella övergrepp på barn på internet och
eventuella EU-åtgärder om häktning.

Migration

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet med att ta fram handlingsplaner för att stärka
partnerskapen med prioriterade ursprungs- och transitländer. Ministrarna
diskuterade även situationen längs olika migrationsrutter.

EU-kommissionen, EU:s utrikestjänst och EU:s samordnare för kampen mot
terrorism informerade också om situationen i Afghanistan med fokus på
internationellt skydd, migration och säkerhet.

– Det är mycket viktigt att det internationella biståndet ökar. Från svenskt
håll har vi ökat stödet till FN:s flyktingorganisation UNHCR, och vi kommer
att fortsätta att göra så mycket vi kan för att undvika en humanitär kris i
Afghanistan, sade justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, som
efter mötet också betonade vikten av att komma vidare i förhandlingarna om
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EU:s migrations- och asylpakt.

Screening och förvar

En annan punkt på dagordningen var frågan om screening och förvar av
migranter vid EU:s yttre gränser. På mötet konstaterades det att det krävs
vidare diskussioner på teknisk nivå och att det inte fanns stöd för att bryta ur
screeningförordningen från asyl- och migrationspakten.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och det slovenska ordförandeskapet informerade
ministrarna om arbetet vid den Europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.
Myndigheten har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som uppdrag att
utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

Ministrarna diskuterade på mötet hur man kan bekämpa sexuella övergrepp
mot barn på internet inför kommande förslag från EU-kommissionen.
Diskussionen fokuserade särskilt på hur behöriga myndigheter kan få
åtkomst till uppgifter genom bland annat elektroniska bevis, datalagring och
kryptering så att dessa brott kan bemötas på ett effektivt sätt.

Häktning

De materiella förhållandena i häkten, häktades processuella rättigheter och
huruvida EU-initiativ på området behövs var också uppe för diskussion. EU-
kommissionen överväger att komma med en rekommendation på området.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration, Afghanistan, och Eppo
på EU-möte
Publicerad 07 oktober 2021

På rådsmötet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober ska EU:s inrikes- och
justitieministrar bland annat diskutera migration och
utmaningar i samband med screening och förvar vid
EU:s yttre gräns. Andra frågor på dagordningen är
situationen i Afghanistan, Europeiska
åklagarmyndigheten och eventuella EU-åtgärder om
häktning. Justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
företräder Sverige vid mötet.

Migration

EU-kommissionen ska på mötet informera om den externa dimensionen av
migrationsfrågorna, inklusive det pågående arbetet med att ta fram
migrationshandlingsplaner för samarbetet med prioriterade ursprungs- och
transitländer. Syftet med handlingsplanerna är att konkretisera den
heltäckande ansats för samarbetet med länder utanför EU på
migrationsområdet som kommissionen har föreslagit i migrations- och
asylpakten. Därutöver ska ministrarna också diskutera läget vid de olika
migrationsrutterna.

Regeringen understryker vikten av att EU noggrant följer utvecklingen längs
med alla relevanta migrationsrutter. Samtidigt anser regeringen att det är
nödvändigt att ansträngningar görs för att få på plats ett gemensamt
asylsystem som bygger på en balans mellan ansvar och solidaritet och som
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säkerställer stöd till medlemsstater som utsätts för ett högt migrationstryck
och leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom unionen. Rätten att
söka asyl måste alltid upprätthållas.

Ministrarna kommer även att följa upp händelseutvecklingen i Afghanistan,
med fokus på internationellt skydd, migration och säkerhet.

Screening och förvar

EU-kommissionen har presenterat ett förslag som introducerar så kallad
”screening” för personer utan EU-medborgskap som irreguljärt försöker
korsa, eller har korsat, EU:s yttre gräns, oavsett om de söker asyl eller inte.
Screeningen består av hälsokontroll och sårbarhetsanalys, identifiering och
säkerhetskontroll. När screeningen avslutas ska informationen enligt
förslaget överlämnas till behörig myndighet för asylprövning eller för
inledande av ett återvändandeförfarande.

Regeringen kommer på mötet att verka för att medlemsländerna ges
möjlighet att sortera screeningen under existerande nationell lagstiftning och
använda sig av denna. Regeringen vill också se flexibilitet i reglerna för var
screeningen ska utföras och hur personer ska hållas tillgängliga för
screeningförfarande.

Häktning

Diskussion väntas också om materiella förhållanden i häkten och häktades
processuella rättigheter samt resonemang om huruvida EU-initiativ behövs
på området.

Regeringen är tveksam till EU-lagstiftning på området. Åtgärder på EU-nivå
som tar sikte på häktning och andra frihetsberövanden är komplicerade
eftersom de processrättsliga regelverken i EU-länderna skiljer sig åt.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer att få en rapport om Europeiska åklagarmyndighetens,
Eppo, arbete. Eppo har varit verksamt sedan 1 juni 2021 och har som
uppdrag att utreda och väcka åtal för brott mot EU:s finansiella intressen.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn



Ministrarna kommer sedan att diskutera hur man kan bekämpa sexuella
övergrepp mot barn på internet inför kommande förslag från kommissionen.

Regeringen stödjer och arbetar aktivt för ett utvecklat EU-samarbete när det
gäller att bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man utnyttjar ny
teknik för att begå brott eller dölja bevisning. Regeringen välkomnar förslag
som kan leda till att man effektivare kan bekämpa sexuella övergrepp mot
barn. Inget barn ska utsättas för sexuella övergrepp och alla former av våld
mot barn ska upphöra. Regeringen delar EU-kommissionens syn att det krävs
en mängd olika åtgärder för att effektivt bekämpa sexuella övergrepp mot
barn.

Interoperabilitet

På mötet ska ministrarna också bland annat diskutera genomförandet av de
olika databaserna för rättsliga och inrikes frågor och interoperabilitetsramen.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg företräder Sverige vid mötet i Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Peter
Hultqvist besökte det nationella
cybersäkerhetscentret
Publicerad 17 juni 2021

Sveriges säkerhet, konkurrenskraft och välstånd vilar i
stor utsträckning på digitala grunder. För regeringen är
det viktigt att digitaliseringens möjligheter tillvaratas
samtidigt som risker hanteras. Onsdagen den 16 juni
besökte inrikesminister Mikael Damberg och försvars‐
minister Peter Hultqvist det nationella cybersäkerhets‐
centret för att ta del av hur uppbyggnaden av centret
fortskrider.
Cyberhoten mot Sverige och svenska intressen är omfattande och genom
teknikutveckling och digitalisering blir hoten och sårbarheterna fler vilket
gör att säkerheten behöver stärkas.

I december 2020 beslutade regeringen att ge Försvarets radioanstalt (FRA),
Försvarsmakten, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och
Säkerhetspolisen (Säpo) i uppdrag att inrätta ett nationellt cybersäkerhets‐
center.

Cybersäkerhetscentrets uppdrag är att:

Koordinera arbetet för att förebygga, upptäcka och hantera cyber‐
angrepp och andra it-incidenter.
Förmedla råd och stöd avseende hot, sårbarheter och risker.
Utgöra en nationell plattform för samverkan och informationsutbyte med
privata och offentliga aktörer inom cybersäkerhetsområdet.
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Fram till 2023 ska centret utvecklas stegvis inom bland annat följande
områden:

Riktade och samordnade varningar avseende hot och cyberangrepp.
Samordning av stödet till förebyggande skyddsåtgärder, exempelvis
tekniska säkerhetsanalyser och kartläggning av verksamheters beredskap
vid it-incidenter.
Kunskaps-, kompetens- och informationsutbyte och samverkan med
offentliga och privata aktörer, exempelvis avseende detektion,
sårbarheter, hot, risker, analys, verktyg och metoder samt internationellt
samarbete.
Erbjudande av kompetenshöjande insatser, exempelvis övningar och
utbildningar för identifierade målgrupper.
Det övergripande målet med cybersäkerhetscentret är att stärka Sveriges
samlade förmåga att förebygga, upptäcka och hantera antagonistiska
cyberhot. Samverkan med privata och offentliga aktörer ska utgöra en
central del av uppdraget för att stärka cybersäkerheten i samhället.

– Det nationella cybersäkerhetscentret ska göra Sverige säkrare genom att
höja den samlade förmågan att möta cyberhoten, minska sårbarheter och öka
förmågan att effektivt stödja offentliga och privata aktörer, säger inrikes‐
minister Mikael Damberg.

– Med inrättandet av cybersäkerhetscentret har ett viktigt steg tagits för att
stärka skyddet av Sverige och svenska intressen mot antagonistiska
cyberhot. Cybersäkerhetscentret har kommit långt i sitt arbete på kort tid.
Regeringen kommer att ha ett nära samarbete med berörda myndigheter om
centrets fortsatta utveckling och arbete, säger försvarsminister Peter
Hultqvist.

Cybersäkerhetscentret ska fortlöpande rapportera till regeringen om sin
verksamhet. Regeringen kommer att 2023 besluta om den fortsatta
inriktningen av centret.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
brottslighet och terrorism på RIF-
rådet
Publicerad 07 juni 2021

En lång dagordning väntar inrikesminister Mikael
Damberg och hans EU-kollegor på rådet för rättsliga
och inrikes frågor i Luxemburg 7–8 juni. Kampen mot
olagligt innehåll online, pandemins effekter på
brottslighet och terrorism, migration och
Schengenområdet är några av frågorna som ska upp
för diskussion.

Migration

På mötet i RIF-rådet ska ministrarna få en lägesrapport om arbetet med den
nya pakten om migration och asyl.

Dessutom kommer det portugisiska ordförandeskapet att informera om de
ändringar i blåkortsdirektivet som rådet och Europaparlamentet nyligen kom
överens om. Syftet med det reviderade blåkortsdirektivet är att förbättra
EU:s möjligheter att attrahera och behålla högkvalificerade personer utan
EU-medborgarskap.

På en informell lunch ska ministrarna diskutera migrationens externa
aspekter.

Kampen mot brottslighet och terrorism

Brottsutvecklingen inom EU sedan utbrottet av Covid-pandemin är en annan
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fråga som ministrarna ska ta upp. Regeringen välkomnar en diskussion och
Europols arbete för att förstärka det europeiska arbetet mot brottslighet.

Ministrarna ska också diskutera inre säkerhet och artificiell intelligens, AI.
Regeringen är positiv till EU-kommissionens arbete med att skapa enhetlig
reglering för AI inom EU. Potentialen i AI för brottsbekämpningen är stor
och enhetliga regler gynnar såväl utveckling som användning och
rättssäkerhet, anser regeringen.

Frågan om hur terrorismhotet mot Europa bäst ska bekämpas är högt
prioriterat inom EU. På mötet ska ministrarna också diskutera samarbetet
mellan behöriga myndigheter inom terrorismbekämpning. Regeringen står
bakom EU:s arbete mot terrorism. Samarbetet inom EU är centralt för
Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Schengenområdet

Ministrarna ska även hålla en inledande diskussion om den strategi för
Schengenområdet som EU-kommissionen presenterade 2 juni 2021.

Regeringen stödjer åtgärder som bidrar till ett förstärkt Schengensamarbete,
vad gäller såväl migrationshantering som brotts- och terrorismbekämpning.

Bekämpning av olagligt innehåll online

Inom ramen för förslaget om en rättsakt om digitala tjänster ska ministrarna
ska diskutera hur olagligt innehåll online kan bekämpas. Det är
konkurrenskraftsrådet som är huvudansvarigt för behandlingen av förslaget,
men eftersom det innehåller många bestämmelser som berör rättsliga och
inrikes frågor ska även ministrarna i RIF-rådet behandla det.

Regeringen välkomnar syftena med förslaget; att förebygga spridning av
olagligt innehåll online och att anmälningar och åtgärder ska hanteras på
samma sätt i hela EU. Regeringen anser att det är nödvändigt att uppnå ett
balanserat regelverk som säkerställer respekten för mänskliga rättigheter,
inklusive yttrandefriheten, samtidigt som det ger incitament för leverantörer
av förmedlingstjänster att växa och vara innovativa.

Överlåtelse av fordringar, e-juridik och skydd av
utsatta vuxna



På mötet ska ministrarna komma överens om förordningen om överlåtelse av
fordringar samt om förordningen om gränsöverskridande e-juridik i Europa.
Dessutom ska ministrarna anta slutsatser om skyddet av utsatta vuxna i hela
EU.

Inrikesminister Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Peter
Hultqvist träffar vinnarna i en
internationell
cybersäkerhetstävling
Publicerad 11 maj 2021 Uppdaterad 11 maj 2021

Sverige vann den internationella cybersäkerhets‐
övningen Locked Shields 2021 som genomfördes i april
i år. Det vinnande laget bestod av representanter från
Försvarsmakten, MSB, Polisen och Säpo. Inrikes‐
minister Mikael Damberg och försvarsminister Peter
Hultqvist träffar de vinnande myndigheterna för att
diskutera hur cybersäkerheten i Sverige kan utvecklas
ytterligare.
Locked Shields är världens största cyberförsvarsövning och arrangeras
årligen av Nato CCDCOE (Cooperative Cyber Defence Center of
Execellence) i Tallinn. I år deltog 2000 personer från 30 länder fördelade på
22 lag. Syftet med övningen var först och främst att stärka förmågan hos de
deltagande länderna att försvara it-nätverk, men upplägget liknar en tävling
och en vinnare koras. I år tog Sverige hem segern och det vinnande laget
bestod av representanter från Försvarsmakten, MSB, Polisen och Säpo.

– Sveriges myndigheter ligger i framkant när det gäller att försvara sig mot
cyberattacker, det visar vinsten i årets cybersäkerhetsövning som skedde i
hård internationell konkurrens. Cyberattacker utgör ett reellt hot mot
Sverige, därför är arbetet med en starkare svensk förmåga på cyber‐
säkerhetsområdet högt prioriterat för regeringen, säger inrikesminister
Mikael Damberg.
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Årets övning gick bland annat ut på att möta it-attacker i en komplex miljö
samt se till att el- och vattennät och andra väsentliga samhällstjänster inte
slogs ut.

– Det är glädjande att kunna konstatera att Sveriges kompetens inom cyber‐
säkerhet står sig mycket väl internationellt. Vinsten i Locked Shields visar
också på hur svenska myndigheter samverkar i denna viktiga fråga, ett sam‐
arbete som kommer att stärkas ytterligare genom det nationella cyber‐
säkerhetscenter som regeringen fattat beslut om att inrätta, säger försvars‐
minister Peter Hultqvist.



Artikel från Justitiedepartementet

Ny statistik visar på rekordnivåer
av antalet polisanställda
Publicerad 26 januari 2021

Enligt Polismyndighetens senaste årsstatistik från den
31 december 2020 har myndigheten totalt 33 726
anställda. Det är en rekordstor ökning med 5 463 nya
polisanställda jämfört med starten på den stora
polissatsningen 2016.
– Det här är all time high för både antalet poliser och civilanställda, aldrig
tidigare har Sverige haft så många poliser. Under 2020 har antalet ökat i
samtliga polisregioner. Vår utbyggnad av polisen kommer att fortsätta och
arbetet med att bygga ut myndigheten med 10 000 anställda mellan 2016–
2024 är nu halvvägs. Fler kollegor kommer att göra polisyrket mer säkert och
öka effektiviteten i brottsbekämpningen, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

I dagarna börjar 700 nya polisstudenter på någon av de fem polisutbildningar
som finns runt om i landet. I år förväntas nära 1400 nya poliser komma ut
från polisutbildningen. Det visar på en fördubbling av antalet studenter
jämfört med för tio år sedan då siffran låg på 600.

Ökningen beror bland annat på regeringens satsning på fler lärosäten som har
resulterat i att man nu kan utbilda sig i ytterligare två städer, Borås och
Malmö. En annan faktor är att polisyrket fått förbättrade villkor med fler
kollegor och en ökad grundlön med 5 000 kr i månaden sedan 2015.  

Av de 33 726 anställda inom Polisen är 20 942 poliser och 12 784 civila.
Antalet nyutexaminerade i år markerar en brytpunkt för polistillväxten. Då
det tidigare anställdes fler civila kommer nu istället polisutbildningen börja
ge effekt med ett större antal poliser i yttre tjänst.
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Då intresset för polisyrket ökat har regeringen initierat en ny och snabbare
antagningsprocess till polisutbildningen. Processen är mer flexibel och låter
de som blir godkända att välja att starta utbildningen någon av de tre
kommande terminsstarterna, vilket infördes 2020.

Andra betydande faktorer till det ökade antalet poliser är att färre har slutat.
Under 2020 slutade 628 poliser, vilket är 200 färre än året innan. Mer än var
fjärde polis som slutat innan 2015 har återanställts. Man har infört en
funktionsutbildning för civilanställda experter, personer med lämplig
bakgrund som exempelvis jobbar på utredningsenhet. Det är en
snabbutbildning som beräknas examinera ett hundratal poliser per år.

När antalet polisanställda ökar i stadig takt kan såväl polisnärvaron i utsatta
områden som i glesbygd öka, vilket är en förutsättning för en effektiv
brottsbekämpning.  

Bakgrund

Den polisiära närvaron är avgörande för brottsbekämpningen. Polisen måste
växa för att kunna utreda och klara upp fler brott och på så sätt öka
tryggheten i samhället. Regeringen har därför sjösatt en historisk satsning på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.  Under 2020 passerades målet halvvägs med
5000 anställda. De kommande åren kommer flera tusen poliser anställas runt
om i landet.  

För att finansiera satsningen har anslaget ökat successivt och 2021 kommer
Polismyndigheten att kunna disponera närmare 30,5 miljarder kronor. Det är
ca 6 miljarder kronor mer än 2018. När polisen får mer resurser ökar trycket
på andra steg i rättskedjan. Därför föreslog regeringen i budgetpropositionen
för 2020 satsningar för att stärka hela rättsväsendet. Polisen kommer fortsatt
behöva ökade resurser. Anslaget för 2021 är drygt 1 900 miljoner högre än
2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på 1 650 miljoner kronor.

 



Artikel, Sakråd från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Sakråd om publikfrågor den 4
januari
Publicerad 04 januari 2021

Den 4 januari bjöd kultur- och demokratiminister samt
minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda Lind in
till ett tredje sakråd för publikfrågor. Vid mötet deltog
även inrikesminister Mikael Damberg.
Sakrådet för publikfrågor har som syfte att fortsätta regeringens dialog med
berörda arrangörer inom såväl kultur- och idrottssektorn som det civila
samhället och besöksnäringen med anledning av covid-19-pandemin.
Deltagarna täcker in många olika aspekter av publika evenemang, t.ex.
storleken på lokaler, sittande eller stående publik, inomhus- eller
utomhusevenemang.

Vid sakrådsmötet den 4 januari föredrogs det remitterade förslag till
förordningar som har sin grund i det förslag till en ny tillfällig covid-19-lag
som lämnades till Lagrådet den 28 december. Deltagarna gavs möjlighet att
ställa frågor kring innehållet och kommentera förslaget. Flera deltagare
angav att de inkommer eller har inkommit med skriftliga remissvar
(remisstiden går ut kl 12 den 5 januari). Samtliga deltagare fick även
möjlighet att redogöra för nuläget i respektive verksamhet.

Med på mötet fanns dessutom representanter för Folkhälsomyndigheten samt
Regeringskansliet genom Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Justitiedepartementet och Socialdepartementet.
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Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Mass-SMS för att påminna om
skärpta nationella råd
Publicerad 14 december 2020

Idag, måndag den 14 december, skickar
Folkhälsomyndigheten (FoHM) och Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB), ett SMS till alla
de ca 22 miljoner mobilabonnemang som finns i
Sverige för att inför jul- och nyårshelgerna påminna om
och uppmana till att följa de skärpta nationella råden
som börjar gälla idag.
För att nå ut brett med information om de skärpta nationella råden för att
minska smittspridningen av covid-19 skickar myndigheterna, på uppdrag av
regeringen, på måndag ut SMS till allmänheten.

- När de skärpta nationella föreskrifterna införs på måndag så gör regeringen
bedömningen att det finns behov av nå ut till så många som möjligt med
information om vad som gäller. Regeringen är glad för den hjälp som erbjuds
i form av våra fyra största operatörer, Telia, Tele2, Telenor, och Tre som på
frivillig grund bistår med ett omfattande SMS-utskick för att bidra till
minskad smittspridning, säger energi- och digitaliseringsminister Anders
Ygeman.

Utskicket är det första massutskicket av SMS till allmänheten som gjorts i
Sverige. SMS:et kommer nå alla abonnenter, inkluderat barn, hemliga
telefonnummer och de som har skyddad identitet.

- Det är angeläget att hela befolkningen får relevant information om vad som
gäller för att kunna bidra till att minska smittspridningen av covid-19, säger
inrikesminister Mikael Damberg.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
digitalt EU-möte
Publicerad 11 december 2020

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg deltar i ett
videomöte med EU-kollegorna 14 december står
migrations- och asylpakten på dagordningen.
Ministrarna ska även diskutera inre säkerhet.

Migration och asyl

EU:s ministrar med ansvar för migration diskutera hur arbetet fortskrider
med delar av migrations- och asylpakten, däribland den externa
dimensionen, återvändande, gränskontroller, förfaranden före inresa och
solidaritetsmekanismen.

Regeringen understryker vikten av att komma vidare med arbetet med
migrations- och asylpakten. Det är viktigt att förslagen i pakten som helhet
blir väl balanserade och att det gemensamma systemet leder till en jämnare
fördelning av asylsökande inom unionen.

Ministrarna ska dessutom diskutera hur man kan förbättra EU:s samarbete
med partnerländer utanför EU för att göra återtagandeprocessen effektivare
och förbättra migrationshanteringen.

Inre säkerhet och europeiskt polispartnerskap

Inrikesministrarna kommer att diskutera slutsatser om inre säkerhet och det
europeiska polispartnerskapet.

Regeringen välkomnar rådets slutsatser om inre säkerhet och europeiskt
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polispartnerskap. Slutsatserna är balanserade och fokuserar på viktiga frågor
för att stärka den inre säkerheten. Regeringen stödjer EU-samarbete för att
bekämpa cyberbrottslighet och brottslighet där man använder ny teknik och
det är prioriterat att samarbeta på EU-nivå för att förbättra tillgång till
information och elektroniska bevis för brottsbekämpningen.

Interoperabilitet mellan EU:s informationssystem för
gränser och visering

Interoperabilitetsförordningarna – som handlar om att förbättra
informationsutbytet mellan nationella myndigheter när det gäller säkerhet,
gräns- och migrationsförvaltning, visering och asylärenden – trädde i kraft
sommaren 2019 och ska genomföras före 2023 års slut. Komplexiteten och
coronapandemin har gjort att genomförandet har blivit försenat i flera
medlemsländer. EU-kommissionen bedömer att en smärre justering av
tidplanen är oundviklig och på mötet ska ministrarna ta ställning till ett
förslag om att senarelägga vissa delar av genomförandet.

Regeringen kan godta att tidplanen senareläggs i enlighet med EU-
kommissionens förslag och bekräfta att alla nödvändiga rättsliga och
operativa åtgärder i Sverige kommer att finnas på plats för att slutföra
genomförandet före utgången av 2023. Regeringen anser dock att det är
viktigt att tidplanen inte ändras ytterligare.

Terrorisminnehåll på nätet

Det tyska ordförandeskapet ska informera ministrarna om läget i
förhandlingarna om förordningen om att förhindra spridning av
terrorisminnehåll online.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Kampen mot terrorism och
rättsstatsprincipen på EU-möte
Publicerad 01 december 2020

Terrorismbekämpning och rättsstatsprincipen i EU är
två av frågorna som EU:s justitie- och inrikesministrar
ska ta upp på ett videomöte 2 december. Ministrarna
ska också diskutera arbetet med förordningen om
överlåtelser av fordringar samt den europeiska
åklagarmyndigheten.

Kampen mot terrorism

På mötet ska EU:s justitie- och inrikesministrar diskutera de rättsliga
aspekterna i kampen mot terrorism. Ämnen som de ska ta upp är
hatpropaganda på nätet, digitalt samarbete och stöd till offer för terrorism.
Ministrarna ska även diskutera slutsatser om den europeiska
arresteringsordern.

Regeringen stödjer EU:s arbete mot terrorism och välkomnar de framsteg
som har gjorts i kampen mot terrorism. Regeringen ställer sig positiv till att
arbeta konstruktivt för en rättslig reglering på EU-nivå som skapar
förutsättningar för att effektivt bekämpa hatbrott och terrorismpropaganda
på nätet. Regeringen välkomnar också ordförandeskapets rapport om stöd till
brottsoffer för terrorism.

Samarbete på EU-nivå för förbättrad tillgång till information och
elektroniska bevis för brottsbekämpningen är prioriterat, anser regeringen.
Effektiv tillgång till e-bevisning är en förutsättning för att kunna utreda
många brott, inklusive brott med koppling till terrorism.

Regeringen välkomnar slutsatserna om att förbättra samarbetet kring den
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europeiska arresteringsordern och öka förtroendet mellan medlemsländerna.

Rättsstatsprincipen

Ministrarna kommer också att diskutera den senaste utvecklingen av
rättsstatsprincipen i medlemsländerna på det rättsliga området.

EU-samarbetet bygger på gemensamma demokratiska värderingar där
respekten för rättsstatsprincipen är grundläggande. Förtroendet för
rättssystemen i medlemsländerna är en grundläggande förutsättning för
samarbetet på det rättsliga och inrikespolitiska området. Det förutsätter
oberoende och välfungerande domstolar i medlemsländerna. Det är viktigt
att kontinuerligt diskutera rättsstatsfrågorna och överväga behovet av att
stärka domstolarnas oberoende.

Regeringen ser positivt på att rättsstatsfrågorna diskuteras i olika delar av
samhället, bland annat mellan yrkesverksamma inom rättsväsendet.

Överlåtelser av fordringar

Det tyska ordförandeskapet kommer på mötet att informera ministrarna om
läget i förhandlingarna om förslaget till förordning om överlåtelser av
fordringar.

EU-kommissionen presenterade våren 2018 ett förslag om en förordning om
överlåtelser av fordringar. Förslaget är en del av kommissionens
handlingsplan för en kapitalmarknadsunion och syftet är att skapa klarhet
och förutsägbarhet i frågan om vem som äger en fordran efter en
gränsöverskridande transaktion.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna ska även diskutera den senaste utvecklingen i arbetet med den
europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen står
bakom ett svenskt deltagande och beslutade i slutet av förra året att tillsätta
en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande i Eppo.
Utredningen ska vara klar i mitten av december 2020.

Regeringen arbetar alltså med att se över de nationella förutsättningarna för



att Sverige ska kunna ansluta sig till Eppo och avser att söka riksdagens stöd
när regeringen har ett förslag i form av en proposition.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ny lag skärper straffen för innehav
och smuggling av illegala vapen
och explosiva varor
Publicerad 01 december 2020

Idag den 1 december träder den nya lagen i kraft om
straffskärpningar gällande innehav och smuggling av
illegala vapen och explosiva varor. Straffskärpningarna
väntas särskilt att träffa gängkriminella och är en del i
regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot
kriminella nätverk.
– Regeringen tar nu ytterligare ett steg i arbetet mot gängkriminaliteten och
skärper straffen på vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva
varor. Fler brott, särskilt sådana som begås i kriminella miljöer, ska ses som
grova eller synnerligen grova samtidigt som maximistraffen höjs, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Straffen för innehav och hantering av illegala vapen och explosiva varor har
skärpts flera gånger under de senaste åren. Det har fått till följd att de
genomsnittliga fängelsestraff som dömts ut för vapenbrott och grova
vapenbrott blivit påtagligt längre samt att antalet häktade för vapenbrott
blivit fem gånger fler.

Med den nya lagen kommer straffen att skärpas ytterligare, och väntas
särskilt träffa gängkriminella miljöer:

Vid bedömningen av om ett vapenbrott eller brott mot tillståndsplikten för
explosiva varor är grovt ska det särskilt beaktas om det skett i en ”kriminell
miljö”. Fler typer av vapen och explosiva varor ska bedömas som särskilt
farliga.
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Fler vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva varor kan
betraktas som grova och synnerligen grova samt att längre fängelsestraff kan
dömas ut.

Maximistraffet för de grövsta brotten höjs från sex till sju års fängelse.
Vapensmuggling och smuggling av explosiv vara blir egna brott, med
betydligt strängare straffskalor än vanliga smugglingsbrott.

– Många av de vapen och explosiva varor som används av kriminella förs in
olagligt i landet. Regeringen föreslår därför att man ska se lika strängt på
smuggling av vapen och explosiva varor som på vapenbrott, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

De strängare straffskalorna för vapensmuggling och smuggling av explosiv
vara medför att obligatorisk häktning kommer att gälla vid grova sådana
brott och att Tullverkets utredningsbefogenheter utökas.

 



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Ytterligare åtgärder för att hejda
smittspridningen
Publicerad 16 november 2020

De kommande veckorna är avgörande för att hejda
smittspridningen. I läget vi befinner oss i nu bedömer
regeringen att fler åtgärder krävs. Därför föreslås nu ett
förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare och
det tidigare undantaget för serveringsställen tas bort.
I dag presenterades nya restriktioner på en pressträff med statsminister
Stefan Löfven, inrikesminister Mikael Damberg, socialminister Lena
Hallengren, finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund samt
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson.

Åtgärderna som presenterades innebär att det ska bli förbjudet att anordna
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta
deltagare samt att det tidigare undantaget för sådana sammankomster och
tillställningar som hålls på serveringsställen tas bort.

Förslaget skickas ut på remiss idag och föreslås träda i kraft den 24
november.

Pressmeddelande: Förslag om förbud mot att hålla allmänna sammankomster
och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare

– Dagens besked är en tydlig signal till hela samhället om vad som bör gälla
framöver. Det kommer att bli en prövande period. Situationen kräver stora
uppoffringar av var och en av oss, och av samhället som helhet. Men gör vi
gemensamma uppoffringar så räddar vi liv, sa inrikesminister Mikael
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Damberg.

”Ta ditt ansvar”

På pressträffen underströk statsminister Stefan Löfven den allvarliga
situationen vi nu befinner oss i och hur viktigt det är att alla tar sitt ansvar
för att förhindra smittspridningen.

–  Vi lever i en prövningens tid. Det kommer att bli värre. Gör din plikt. Ta
ditt ansvar för att stoppa smittspridningen. Gör rätt val – för dig själv, för
samhället och för Sverige.

Socialminister Lena Hallengren och finansmarknads- och bostadsminister
Per Bolund påminde om regeringens strategi som hela tiden har handlar om
att sätta in rätt åtgärder vid rätt tidpunkter och att varva råd och
rekommendationer med lagstiftning.

– Regeringen har hela tiden sagt att vi är beredda att sätta in ytterligare
restriktioner om det behövs för att trycka ner smittan – där är vi nu. Vi fattar
inte de här besluten för att vi vill – utan för att vi måste, sa Per Bolund.

– Men vi kan inte lagstifta fram eget ansvar och sunt förnuft. Alla måste följa
Folkhälsomyndighetens råd och rekommendationer. Hitta inte kryphål – ta
ditt ansvar och gör allt du kan. Det är inte frivilligt – det är vår gemensamma
plikt, sa Lena Hallengren.



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och kampen mot
terrorism på EU-videomöte
Publicerad 12 november 2020

När EU:s migrationsministrar och inrikesministrar har
videomöte 13 november ska de diskutera förslaget om
en ny pakt för migration och asyl. Efter terrorattentaten i
Frankrike och Österrike ska de också ta upp kampen
mot terrorism i Europa. Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
representerar Sverige på mötet.

Terrorismbekämpning

Efter terrorattentaten i Frankrike och Österrike inleder inrikesministrarna
mötet med att diskutera hur terrorismbekämpningen kan bli effektivare.

Regeringen stödjer EU:s arbete mot terrorism. Samarbetet inom EU är
centralt för Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Utöver det omfattande arbete som gjorts för att stärka informationsutbyte
och operativt samarbete är det centralt att fortsätta det förebyggande arbetet
och åtgärder mot radikalisering, inte minst stöd till lokala aktörer, för att
möta de utmaningar och snabba förändringar som kännetecknar
våldsbejakande extremism. All bekämpning av terrorism, inklusive
informationsutbyte, ska ske med respekt för grundläggande rättigheter och
med hänsyn till skyddet av den personliga integriteten.

Migration och asyl

På eftermiddagen kommer migrationsministrarna att diskutera förslaget om
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en ny pakt för migration och asyl som EU-kommissionen presenterade 23
september 2020. Detta är andra gången migrationsministrarna diskuterar den
nya migrationspakten och diskussionerna kommer att fortsätta vid RIF-
rådets möte i december.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens förslag till en migrations- och
asylpakt. Det finns dock ett antal frågor som måste analyseras närmare.

Det är positivt att pakten har en heltäckande ansats som inkluderar alla
aspekter av migration, asyl, integration, gränshantering, återvändande,
lagliga vägar och samarbete med tredjeland, samt att kommissionen i
förslaget betonar att asylsystemet ska bygga på ansvarstagande och
solidaritet mellan medlemsstaterna.

Det är avgörande för ett gemensamt system att alla medlemsstater bidrar och
att en medlemsstat som utsätts för ett högt migrationstryck får stöd samt att
systemet leder till en jämnare fördelning av asylsökande inom EU.

Asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt hållbart, humant och
medge beslut av hög kvalitet som värnar asylrätten. Medlemsstaterna måste
också fullt ut tillämpa det gemensamma regelverket.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på videomötet.



Artikel, Sakråd från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Sakråd den 4 november om
publikfrågor
Publicerad 06 november 2020

Den 4 november 2020 bjöd kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna Amanda Lind in till sakråd om
publikfrågor i syfte att skapa en fördjupad bild av
förutsättningar att genomföra publik- och
deltagarevenemang på ett säkert sätt i förhållande till
rådande smittläge och lagstiftning. Vid mötet deltog
även Mikael Damberg, inrikesminister och Emil
Högberg, statssekreterare åt näringsminister Ibrahim
Baylan. Medverkade gjorde även Bitte Bråstad,
chefsjurist på Folkhälsomyndigheten.
Syftet med publikrådet är att fortsätta regeringens dialog med berörda
arrangörer inom såväl kultur- och idrottssektorn som det civila samhället och
besöksnäringen genom en strukturerad dialog.

Deltagarna har valts ut för att täcka in många olika aspekter av publika
evenemang, t.ex. storleken på lokaler, sittande eller stående publik, inomhus-
eller utomhusevenemang.  Deltagarna fick möjlighet att ge sin samlade bild
av hur de berörs av situationen, vilka justeringar de har gjort och planerar att
göra för att deras evenemang ska vara säkra ur smittskyddssynpunkt, samt
vilka de stora utmaningarna är framöver. Deltagarna lämnade också förslag
på konkreta förändringar i regelverk och rekommendationer för att förbättra
möjligheten att genomföra evenemang samt vilka andra förändringar eller
insatser man ser som kan underlätta situationen utan att öka risken för

https://www.regeringen.se/


smittspridning.



Artikel från Justitiedepartementet

Långsiktiga satsningar på det
civila försvaret
Publicerad 14 oktober 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021
långsiktiga satsningar för att stärka och ytterligare
intensifiera återuppbyggnaden av det civila försvaret.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid försämrats, och
förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila försvaret ska även
bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och hantera svåra
påfrestningar på samhället i fredstid.

Inrikesminister Mikael Damberg berättar mer om regeringens satsning på
civilt försvar.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

EU:s nya migrationspakt och
kampen mot sexuella övergrepp
på barn på videomöte
Publicerad 07 oktober 2020

Den nya pakten för migration och asyl är huvudnumret
på den informella videokonferens som EU:s ministrar
med ansvar för inrikes och rättsliga frågor har 8–9
oktober. Kampen mot sexuella övergrepp på barn,
polissamarbete och tillgång till rättslig prövning och
digitaliseringen är andra punkter på dagordningen.

Migration och asyl

EU-länderna har de senaste åren gjort flera försök för att komma fram till en
uppgörelse om migrationspolitiken utan att lyckas. Den 23 september 2020
presenterade EU-kommissionen ett förslag om en ny pakt för migration och
asyl, vilket gör att förhandlingarna nu får en möjlighet till nystart.

Migrations- och asylpakten har en heltäckande ansats på områdena
migration, asyl, integration, gränshantering och samarbete med länder
utanför EU. I pakten finns förslag till åtgärder på dessa områden samt ett
antal nya och reviderade lagförslag.

Det tyska ordförandeskapet kommer att presentera ett förslag om en steg-
för-steg ansats i syfte att nå en övergripande politisk överenskommelse om
viktiga huvuddrag i reformen av migrationspolitiken.  

På mötet kommer ministrarna med ansvar för migration att få en
presentation av pakten av EU-kommissionen och därefter följer en
diskussion om vägen framåt.
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Regeringen välkomnar att EU-kommissionen har presenterat förslag för EU:s
migrations- och asylpolitik i en tid då vi behöver hitta en gemensam väg
framåt inom EU.  

Regeringen utgår från att alla medlemsstater kommer ta sitt ansvar genom att
vara både konstruktiva och kompromissvilliga i de förhandlingar som ligger
framför oss.

Regeringen ser positivt på att EU-kommissionen har en bred ansats och tar
ett helhetsgrepp som inkluderar samtliga aspekter av migration, asyl,
integration, gränshantering, återvändande, lagliga vägar och samarbete med
länder utanför EU, samt betonar att asylsystemet ska bygga på solidaritet
mellan medlemsstaterna.

 Det är avgörande att alla medlemsstater bidrar och att en medlemsstat med
ett stort tryck av asylsökande kan vara säker på att få stöd. 

Migrations- och asylsystemet ska vara effektivt, rättssäkert, långsiktigt
hållbart, humant och värna asylrätten.

Polissamarbete

Inrikesministrarna kommer sedan att diskutera utvecklingen av
polissamarbetet på EU-nivå. Diskussionen bygger på ett initiativ av det tyska
ordförandeskapet och fokuserar på förbättrad informationshantering, bättre
utnyttjande av befintliga resurser, bättre utnyttjande av artificiell intelligens i
brottsbekämpningen, stärka Europol samt ett förstärkt samarbete med länder
utanför EU.

Regeringen ställer sig positiv till ordförandeskapets initiativ. I synnerhet kan
ett förbättrat informationsutbyte och en förstärkning av Europols roll bidra
till att utveckla polissamarbetet inom EU.

Digital rättvisa och e-bevisning

På mötets andra dag ska justitieministrarna diskutera tillgång till rättslig
prövning och digitalisering. I det utkast till rådsslutsatser som det tyska
ordförandeskapet kommer att presentera konstateras att digitaliseringen på
ett grundläggande sätt har förändrat, och kommer att fortsätta att förändra,
människors liv. Det ställer nya krav på rättsväsendet.  

Slutsatserna handlar bland annat om vikten av möjligheten till en rättslig



prövning, digitalisering av domstolsförfaranden och kommunikation över
landsgränserna, digitala färdigheter hos domare och åklagare samt artificiell
intelligens.

Digitaliseringen har en enorm potential att ytterligare underlätta och
förbättra medborgarnas tillgång till rättslig prövning i hela EU. Digital teknik
kan dock medföra risker för att grundläggande rättigheter inte respekteras.
Därför måste den digitala utvecklingen inom rättsväsendet ständigt anpassas
till rättsstatens principer om bland annat ett oberoende och opartiskt
rättsväsende, rätten till en rättvis rättegång och respekt för andra fri- och
rättigheter.

Regeringen välkomnar slutsatserna och anser att dessa på ett balanserat sätt
belyser såväl möjligheter som utmaningar med digitalisering. Det är positivt
att såväl effektivitetsaspekter som grundläggande fri- och rättigheter,
däribland rättsstatens principer, betonas i ett samlat sammanhang.

Det tyska ordförandeskapet kommer att ge en lägesrapport om
lagstiftningsförslagen om e-bevisning. EU-kommissionen kommer också att
rapportera om de pågående internationella förhandlingarna om e-bevisning.

Kampen mot sexuella övergrepp på barn

EU-kommissionär Ylva Johansson kommer på mötet att informera om EU:s
strategi för att bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Ministrarna kommer
sedan att diskutera meddelandets rättsliga aspekter.

Regeringen välkomnar meddelandet om en strategi för att effektivare
bekämpa sexuella övergrepp mot barn. Inget barn ska utsättas för sexuella
övergrepp och alla former av våld mot barn ska upphöra. Regeringen delar
EU-kommissionens syn att det krävs en mängd olika åtgärder för att effektivt
bekämpa sexuella övergrepp mot barn.

Grundläggande rättigheter

Det tyska ordförandeskapet kommer att lägga fram ett utkast till slutsatser
om stadgan om de grundläggande rättigheterna i fråga om artificiell
intelligens och digitalisering.

Det blir en även en diskussion om antisemitism och hatpropaganda med
direktören för Europeiska unionens byrå för grundläggande rättigheter,
Michael O’Flaherty.



Regeringen välkomnar denna diskussion. Regeringen anser att arbetet mot
rasism och liknande former av fientlighet, inklusive antisemistim, är
angeläget.

Europeiska åklagarmyndigheten

EU-kommissionen och den europeiska chefsåklagaren Laura Codruţa Kövesi
kommer att informera ministrarna om den senaste utvecklingen när det gäller
inrättandet av den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen står
bakom ett svenskt deltagande och beslutade i slutet av förra året att tillsätta
en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande i Eppo.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Regeringen arbetar alltså med att se över de nationella förutsättningarna för
att Sverige ska kunna ansluta sig till Eppo och avser att söka riksdagens stöd
när regeringen har ett förslag i form av en proposition.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson, inrikesminister Mikael
Damberg och Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister och minister med ansvar
för arbetet mot diskriminering och segregation, representerar Sverige på
videomötet.



Artikel från Justitiedepartementet

Ett år med 34-punktsprogrammet -
arbetet mot gängkriminaliteten
pågår för fullt
Publicerad 30 september 2020

Det är nu ett år sedan regeringen presenterade ett 34-
punktsprogram med åtgärder mot gängkriminaliteten.
Programmet är det största paketet mot
gängkriminaliteten någonsin i Sverige. Regeringen
arbetar för fullt med att åtgärd efter åtgärd ska träda i
kraft och ge effekt.
Genom åtgärderna i 34-punktsprogrammet ska regeringen bland annat skärpa
straffen för gängrelaterade brott och ge polisen bättre möjligheter till
husrannsakan. Straffreduktionen för unga myndiga vid grov brottslighet ska
avskaffas. Tystnadskulturen som omger de kriminella gängen ska brytas,
därför har regeringen utsett en utredare som ska titta på bland annat
kronvittnen, stärkt vittnesskydd, kraftigt skärpta straff för att hota vittnen
och om det bör införas en möjlighet att vittna anonymt.
Ungdomsövervakning som påföljd införs och regeringen gör långsiktiga
satsningar för att bryta gängens nyrekrytering. Det myndighetsgemensamma
arbetet mot organiserad brottslighet förstärks och intensifieras.

– För att öka tryggheten i vårt land och stärka samhället måste vi mobilisera
oss i kampen mot den organiserade kriminaliteten. Tidiga insatser med en
likvärdig skola, starkare socialtjänst och välfärd är helt avgörande i kampen
mot brotten såväl som skärpt lagstiftning och effektiva verktyg till polis och
brottsbekämpande myndigheter, säger justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

Regeringen har under året som gått gjort det lättare att ta gängens
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egendomar, klockor, bilar och kontanter och ser nu över lagstiftningen för att
det ska bli ännu mer effektivt att kunna ta brottsvinster, alltså pengar eller
egendom som någon fått genom brott.

En åtgärd från 34-punktsprogrammet som har trätt i kraft under året är att
polisen nu har möjlighet att bryta sig in i grovt kriminellas mobiltelefoner och
läsa krypterad kommunikation. Efter att europeisk polis under sommaren
knäckte appen Encrochat har polisen gripit ett tiotal personer i svenska
gängkriminella nätverk och enligt Polismyndigheten har över tio mord
förhindrats.

– Den sortens framgångar behöver vi se mycket mer av när
brottsbekämpande myndigheter får fler och bättre verktyg, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

En ytterligare åtgärd som trätt i kraft är att det har blivit enklare för polisen
att använda avlyssningsutrustning. Det får till följd att inkopplingen av en ny
avlyssning kommer att kunna ske snabbare och på så sätt kommer glappet
som uppstår när kriminella byter eller använder flera nummer eller
utrustningar att minska.

Parallellt med arbetet med 34-punktsprogrammet och andra reformer för
ökad trygghet pågår samtidigt den största utbyggnaden av polisen någonsin i
Sverige. Polismyndigheten är idag halvvägs mot målet om att växa med 10
000 fler anställda till 2024 och myndigheten har nu mer resurser att röra sig
med än någonsin tidigare. Varje halvår slussas allt fler poliser in i
verksamheten. Två nya polisutbildningar har startat, en i Malmö och en i
Borås, och sammantaget utbildas tre gånger så många poliser idag jämfört
med 2014. I takt med att regeringen förstärker polisen förstärks även övriga
rättskedjan, inte minst Kriminalvården.

Vid nyår kommer nya lagar för påföljder att träda i kraft och vid slutet av
2021 kommer majoriteten av programmets 34 punkter ha redovisats eller
trätt i kraft.

– 34-punktsprogrammet är vare sig de enda, de första eller de sista
åtgärderna som regeringen arbetar med för att bekämpa grov brottslighet.
Ytterligare förslag som berör allt från mer effektiva domstolsprocesser till
skärpta regler för utvisning vid brott är på gång. Men arbetet stannar inte
heller där. Framför allt behöver fler politiker lyssna på polisens budskap om
att hela samhället måste med för att vi ska bryta nyrekryteringen till de
kriminella miljöerna, säger Mikael Damberg.



Läs mer om 34-punktsprogrammet via länken här intill.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förberedelser för lättnader i
förbudsförordningen
Publicerad 21 augusti 2020

Regeringen kommer inom kort att remittera två förslag
om att förbereda för lättnader i förordningen som
förbjuder allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar med fler än 50 deltagare.
Förbudsförordningen har varit, och är fortfarande, ett viktigt verktyg i
kampen mot covid-19. Samtidigt har många drabbats hårt av förbudet och
det upplevs som trubbigt.

Gränsen på 50 deltagare ligger i nuläget fast som huvudregel. Regeringen vill
dock se till att förbudet mot allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar inte i onödan träffar verksamheter som kan bedrivas på ett
smittsäkert sätt. Därför remitteras två förslag om att förbereda för lättnader i
förbudsförordningen.

Det ena förslaget gäller de serveringsställen som träffas av den tillfälliga
lagen om smittskyddsåtgärder på serveringsställen, till exempel restauranger
och caféer. Om en konsert hålls vid en restaurang träffas restaurangen nu
inte bara av lagens krav utan även av förbudet mot allmänna
sammankomster och offentliga tillställningar.

Undantag för sådana serveringsställen från förbudsförordningen skulle
innebära att samma verksamhet inte behöver förhålla sig till två olika
regelverk beroende av vilka aktiviteter som pågår i lokalerna. Det handlar
om att justera en orimlighet som har funnits.

Det andra förslaget handlar om att förbereda för att göra undantag för vissa
arrangemang med sittande publik som kan hållas på ett smittsäkert sätt.
Förslaget ställer krav på att arrangören vidtar åtgärder för att publiken ska
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kunna hålla avstånd till varandra. Förslaget innebär också att undantaget för
sittande publik ska kombineras med en övre deltagargräns.

De två förslagen kommer nu att skickas ut på remiss.

Regeringen avser också inleda ett arbete med att ta fram en ny mer
träffsäker reglering för smittskyddsåtgärder. Det behövs en lagstiftning som
på ett bättre sätt kan reglera situationer där vissa sammankomster behöver
begränsas för att förhindra smittspridning. En utredning kommer att tillsättas
för att se över lagstiftningen.



Artikel från Justitiedepartementet

Utredare föreslår att fler
bestämmelser i
säkerhetsskyddslagen ska gälla
för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet
Publicerad 13 maj 2020

I dag överlämnade utredare Stefan Strömberg
promemorian Säkerhetsskyddsreglering för
Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet till inrikesminister Mikael Damberg.
Utredaren Stefan Strömberg, fd lagman, har haft i uppdrag utreda om någon
eller några ytterligare bestämmelser i säkerhetsskyddslagen eller
säkerhetsskyddsförordningen borde träffa Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet. Sekreterare har varit
rådmannen Emma Degerfeldt.

Ds 2020:11 Säkerhetsskyddsreglering för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet

Utredaren föreslår att alla bestämmelser i säkerhetsskyddslagen och flertalet
bestämmelser i säkerhetsskyddsförordningen ska gälla för Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet.

För Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet finns i
dag reglering till största del i interna föreskrifter. Utgångspunkten bör vara
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att så många bestämmelser som möjligt bör vara i lag och förordning och inte
i interna föreskrifter. Det bör vara tydligt att kraven på Regeringskansliet,
utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet är i grunden desamma som på
andra myndigheter. I interna föreskrifter bör finnas endast det som behöver
regleras i särskild ordning eller som utgör förtydliganden till lagen och
förordningen.

Säkerhetsskyddet för Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och
kommittéväsendet har historiskt sett varit reglerat i särskild ordning. Denna
särskilda ordning grundar sig i att dessa myndigheter har en särställning i
förhållande till andra förvaltningsmyndigheter, bland annat är
Regeringskansliet beredningsorgan till regeringen. Det finns skäl för att
Regeringskansliet, utlandsmyndigheterna och kommittéväsendet även
fortsatt ska vara undantagna från vissa bestämmelser, till exempel om tillsyn.
Det är inte lämpligt att andra myndigheter har full insyn i Regeringskansliets
säkerhetskänsliga verksamhet, till exempel i frågor som rör rikets högsta
ledning och viss internationell samverkan.

Genom utredningen har regeringen behandlat riksdagsskrivelsen med
tillkännagivandet om att det bör utredas om säkerhetsskyddslagen i större
omfattning än vad som föreslås i propositionen ska gälla för
Regeringskansliet (rskr. 2017/18:289).



Artikel från Justitiedepartementet

Regeringens åtgärder mot den
illegala användningen av civila
sprängmedel
Publicerad 08 maj 2020

En av åtgärderna som regeringen arbetar med tar sikte
på att ändra lagen och förordningen som reglerar
brandfarliga och explosiva varor.
Författningsändringarna avser bland annat regleringen
kring tillståndsprövningen och kontrollen av de som
använder explosiva varor för civilt bruk.
Regeringen beslutade den 7 maj att ge Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) tre uppdrag:

Att se över metoder för märkning av sprängmedel för civilt bruk.
Att kartlägga och analysera kommunernas arbete med tillstånd och
tillsyn enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor.
Att inrätta och därefter ansvara för ett nationellt forum för
sprängämnessäkerhet.

Sedan februari 2020 har inrikesminister Mikael Damberg haft återkommande
rundabordssamtal med företrädare för byggbranschen, där mycket av den
legala användningen av sprängmedel sker. Vid samtalen har även företrädare
för MSB och Polismyndigheten deltagit. Samtalen har varit konstruktiva och
har präglats av stort engagemang och utvecklingsvilja från alla inblandade
och de har varit ett viktigt underlag i det fortsatta arbetet mot den illegala
användningen av civila sprängmedel.

Redan genomförda åtgärder för att motverka
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sprängningar

Fördubblat minimistraffen

Den 15 maj 2017 trädde ändringar i kraft i lagen om brandfarliga och
explosiva varor som innebar skärpningar av straffskalorna för brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor och införande av ett synnerligen grovt
brott. Genom ändringarna hamnade straffskalorna för grova brott på samma
nivå som för vapenbrott.

Den 1 januari 2018 trädde lagändringar i kraft som innebär att minimistraffen
för grovt vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor
höjdes från ett till två års fängelse. Förutom skärpta straff innebär
ändringarna även att det är s.k. obligatorisk häktning vid både grovt
vapenbrott och grovt brott mot tillståndsplikten för explosiva varor.

Uppdrag till sex myndigheter om kraftsamling för att öka
samhällets förmåga att hantera explosiva varor

I november 2019 gav regeringen sex myndigheter (Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Tullverket, Försvarsmakten och Totalförsvarets forskningsinstitut) i uppdrag
att gemensamt öka samhällets förmåga att hantera explosiva varor samt
förebygga och förhindra den illegala införseln och användningen av dessa.

Myndigheterna ska stärka det operativa samarbetet och gemensamt öka
förmågan att hantera problematiken med sprängningar och explosiva varor.
Myndigheterna ska också stärka det nationella och internationella
samarbetet för att förhindra illegal införsel och tillverkning av explosiva
varor. Genom uppdraget ska även den civila användningen av explosiva
varor ses över så att den sker på ett säkert sätt för att minska risken att
sprängämnen används illegalt. Uppdraget ska redovisas den 30 november
2021 och delredovisas den 30 september 2020. Polismyndigheten ansvarar
för den gemensamma redovisningen.

Amnesti för explosiva varor

Under perioden oktober 2018–januari 2019 genomfördes en amnesti för
explosiva varor. Det är första gången det genomförts en amnesti för
explosiva varor i Sverige. För att bedöma om amnestin har tillgodosett de
syften som eftersträvats ska Polismyndigheten, precis som gjorts med



vapenamnestierna, utvärdera amnestin. Uppdraget ska slutredovisas senast
den 15 juni 2020. Preliminära siffror visar emellertid att över 1,7 ton
sprängmedel och 75 000 patroner har omhändertagits.

Lättare för polisen att jobba med kamerabevakning

Den nya kamerabevakningslagen trädde i kraft den 1 augusti 2018. Den
gjorde det lättare för polisen att få tillstånd till kamerabevakning. Polisen
fick också större möjligheter att använda kameror upp till tre månader utan
tillstånd. Den 1 januari 2020 togs tillståndskravet för polisen bort helt och
hållet. Polisen ska själv bedöma om intresset av bevakningen är större än
allmänhetens intresse av att inte bli bevakad. Datainspektionen utövar
tillsyn.

Uppdrag till polisen att stärka arbetet mot illegala vapen och
explosiva varor

Polismyndigheten fick i december 2015 i uppdrag att stärka arbetet mot
illegala vapen och explosiva varor i landet. Inom ramen för uppdraget skulle
myndigheten bland annat identifiera och sprida effektiva arbetsmetoder mot
förekomsten av illegala vapen och explosiva varor. Uppdraget
slutredovisades i mars 2018 och resulterade i att ett flertal metoder för att
motverka skjutningar, illegala vapen och sprängningar nu prövas inom
Polismyndigheten.

Planerade åtgärder mot olaglig användning av
explosiva varor

Fler brott mot tillståndsplikten för explosiva varor kommer
att bedömas som grova

Regeringens vapenutredare har i juli 2019 lämnat förslag om ändrade
kvalifikationsgrunder för grova och synnerligen grova vapenbrott och brott
mot tillståndsplikten för explosiva varor. Genom dessa kommer fler brott att
bedömas som grova och synnerligen grova. Bl.a. föreslår utredaren att fler
vapen och explosiva varor ska anses vara av särskilt farlig beskaffenhet och
att det faktum att vapen eller explosiva varor innehafts eller hanterats i en
kriminell miljö ska beaktas i större utsträckning vid bedömningen av om
brottet är grovt.



Strängare straff för smuggling av explosiva varor

Regeringens vapenutredare lämnade i juli 2019 förslag om att det i
smugglingslagen införs en separat reglering av smuggling av vapen och
smuggling av explosiv vara. Brotten ges särskilda brottsbeteckningar och
delas in i brott av normalgraden, ringa, grovt och synnerligen grovt brott. I
bestämmelserna anges omständigheter som särskilt ska beaktas vid
bedömningen av om brottet är grovt respektive synnerligen grovt. Alla
svårhetsgrader av vapensmuggling och smuggling av explosiv vara
straffbeläggs på försöksstadiet. Även förberedelse och stämpling till
normalgraden samt de grova och synnerligen grova brotten straffbeläggs,
liksom förberedelse till ringa vapensmuggling.

Försvåra möjligheten för att få tillgång till kemikalier som
används vid tillverkning av hemmagjorda sprängämnen

Sprängämnesprekursorer är kemiska ämnen som kan användas för legitima
ändamål men också missbrukas för att tillverka sprängämnen. Tidigare i år
antogs en ny EU-förordning om sprängämnesprekursorer. EU-förordningen
innebär huvudsakligen att de ämnen som är listade i bilaga I till förordningen
inte får tillhandahållas till samt införas, innehas eller användas av enskilda.
Medlemsstaterna kommer även fortsättningsvis kunna ha ett tillståndssystem
som medger undantag från förbudet avseende vissa sprängämnesprekursorer
som omfattas av restriktioner. Möjligheten till undantag är dock mer
begränsad i den nya EU-förordningen. EU-förordningen ska tillämpas fullt ut
från och med den 1 februari 2021 och är direkt tillämplig i Sverige, men
kräver ändringar i de kompletterande författningar som finns i dag.
Regeringen har lämnat en proposition till riksdagen och de nya
författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2021.

Lättare att göra husrannsakan

För att kunna söka efter vapen och sprängämnen i kriminella miljöer behöver
polisen ofta ha tillgång till tvångsmedel, som husrannsakan. När det finns en
konkret brottsmisstanke kan polisen i dag göra husrannsakan hos den som är
skäligen misstänkt för brottet. Möjligheterna till husrannsakan i
brottsförebyggande syfte är begränsade. En utredare, som fick sitt uppdrag i
december 2019, ska se över polisens utrymme att göra husrannsakan i
förebyggande syfte och lämna förslag som utökar dessa möjligheter.
Utredningsuppdraget är en del av 34-punktsprogrammet.



Artikel från Justitiedepartementet

Förbud mot allmänna
sammankomster eller offentliga
tillställningar med fler än 50
deltagare
Publicerad 27 mars 2020

Den 27 mars fattade regeringen beslut om förbud mot
att hålla allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar med fler än 50 personer. Beslutet träder i
kraft på söndag den 29 mars.
På fredagsförmiddagen inkom Folkhälsomyndigheten med en ny hemställan
om att allmänna sammankomster och offentliga tillställningar ska begränsas
ytterligare, med hänvisning till smittrisken.

Beslutet innebär att förbudet mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar, som gäller sedan den 12 mars, ändras så att det
omfattar sammankomster eller tillställningar med fler än 50 deltagare, till
skillnad från tidigare 500 deltagare. Beslutet träder i kraft på söndag den 29
mars.

Som vid tidigare beslut är det ingen allmän rekommendation, utan ett skarpt
beslut av regeringen. Förbudet är straffsanktionerat. Den som ändå anordnar
en sådan sammankomst eller tillställning riskerar böter eller fängelse upp till
sex månader. Polisen kan också upplösa en sammankomst som strider mot
förordningen.

Det finns inget som är viktigare än liv och människors hälsa. Därför är
regeringen övertygad om att svenska folket har stor förståelse för att den här
typen av beslut måste fattas.
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Mer information om förordningen finns nedan.

Ändring i förordning om förbud mot att hålla allmänna sammankomster och
offentliga tillställningar

Information på Polismyndighetens webbplats

Nya allmänna råd på Folkhälsomyndighetens webbplats



Artikel från Justitiedepartementet

Stöd till Grekland och diskussion
om coronaviruset på EU:s
inrikesministermöte
Publicerad 13 mars 2020

När inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor i Bryssel 13 mars diskuterade de situationen
vid den grekiska gränsen mot Turkiet och civilskydd
med anledning av det nya coronaviruset.

Situationen vid EU:s yttre gräns

På mötet följde ministrarna upp förra veckans extrainsatta rådsmöte om
situationen vid EU:s yttre gräns mot Turkiet, med fokus på behoven i
Grekland. Alla medlemsländer uttryckte solidaritet med Grekland och var
beredda att på olika sätt bidra till att stödja landet i den svåra situationen.

Civilskydd med anledning av det nya coronaviruset

Många medlemsstater har vidtagit olika åtgärder för att begränsa spridningen
av coronaviruset. Under den informella delen av mötet diskuterade
inrikesministrarna hur EU:s medlemsländer bättre och snabbare kan dela
information, kunskap och erfarenheter om olika åtgärder för att hantera
utbrottet.

Inrikesminister Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Bryssel.
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Artikel från Justitiedepartementet

EU:s yttre gräns och civilskydd på
inrikesministermöte
Publicerad 12 mars 2020

EU:s inrikesministrar träffas i Bryssel 13 mars för att
diskutera situationen vid EU:s yttre gräns och civilskydd
med anledning av det nya coronaviruset. Ministrarna
ska även godkänna strategiska riktlinjer för rättsliga och
inrikes frågor.

Situationen vid EU:s yttre gräns

På mötet ska ministrarna följa upp förra veckans extrainsatta rådsmöte om
situationen vid EU:s yttre gräns, med fokus på behoven i Grekland.

Civilskydd med anledning av det nya coronaviruset

Under den informella delen av mötet ska inrikesministrarna sedan diskutera
civilskydd, med anledning av det nya coronaviruset.

Strategiska riktlinjer för rättsliga och inrikes frågor

Ministrarna ska på mötet godkänna strategiska riktlinjer för området rättsliga
och inrikes frågor som sedan ska antas av Europeiska rådet. Riktlinjerna ska
bidra till att genomföra den strategiska agendan som Europeiska rådet
beslutade om i juni 2019.

De strategiska riktlinjerna fastställer bland annat att RIF-rådet, inom dess
kompetens, bör föra diskussioner om rättsstatens principer och betonar
vikten av ömsesidigt förtroende mellan medlemsstaterna som en
förutsättning för ömsesidigt erkännande. 
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Regeringen välkomnar de strategiska riktlinjerna och ställer sig bakom att de
godkänns.

Inrikesminister Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Slutredovisning av
regeringsuppdrag om
internationella brottsnätverk
Publicerad 14 februari 2020

I dag tog inrikesminister Mikael Damberg emot en
slutredovisning från tre myndigheter som handlar om
vilka åtgärder de har vidtagit för att förstärka
bekämpningen av internationella brottsnätverk som
begår stölder i Sverige.
I februari 2018 fick Polismyndigheten i uppdrag av regeringen att öka
förmågan att bekämpa organiserade stölder som begås av internationella
brottsnätverk. Regeringen gav också Polismyndigheten, Tullverket och
Kustbevakningen i uppdrag att utveckla sin samverkan på området. Idag
presenterade myndigheterna sin slutredovisning av uppdraget.

– Min bedömning är att Sverige nu tagit ett viktigt kliv framåt när det gäller
bekämpningen av de gränsöverskridande organiserade stöldligorna, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Slutredovisningen visar bland annat att många aktiviteter har bedrivits inom
uppdraget för att förstärka det brottsförebyggande arbetet, arbetet vid yttre
och inre gräns samt det brottsutredande arbetet. Bland annat har
Polismyndigheten, Tullverket och Kustbevakningen skapat en varaktig stärkt
samverkan och hittat sätt att arbeta tillsammans som gör det samlade arbetet
mer effektivt. Arbetet med uppdraget har visat att det finns mycket som
myndigheterna med gemensamma ansträngningar kan göra i arbetet med att
motverka den internationella, organiserade brottsligheten.

Regeringen kommer också att se över hur Tullverkets befogenheter kan
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utökas.

– Vi kommer att se över Tullverkets möjligheter att ingripa och hur en sådan
befogenhet skulle kunna se ut. Stölder måste motverkas och beivras, det är vi
alla ense om, säger finansminister Magdalena Andersson.

– Myndigheterna har vid sin presentation av rapporten berättat att man har
hittat framgångsrika sätt att utbyta mer information och jobba närmare
tillsammans, vilket också har resulterat i fler ingripanden och beslag.
Polismyndigheten har också på olika sätt förstärkt sitt interna arbete. Jag ska
nu ta närmare del av rapporten, säger Mikael Damberg.



Artikel från Justitiedepartementet

Målinriktad och konstruktiv dialog
med byggbranschen om bättre
kontroll av sprängmedel
Publicerad 12 februari 2020

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag träffat
företrädare för byggbranschen för att diskutera hur
säkerheten kring hantering av sprängmedel kan öka.
De sprängningar som har inträffat den senaste tiden har
i flera fall utförts med sprängmedel.
– Jag har idag haft ett konstruktivt möte med byggbranschen och vi
konstaterar att det finns en hel del att ta tag i. Polisen kraftsamlar just nu i
Operation Rimfrost mot sprängningar i Sverige, och har den senaste tiden
slagit ut flera bombnätverk. Regeringen arbetar brett för att bekämpa den
grova brottsligheten, bland annat genom vårt program med 34 åtgärder, men
jag kan konstatera att det finns en hel del att ta tag i vad gäller säkerheten
kopplat till den civila användningen av sprängmedel där aktörerna i
byggbranschen har en viktig roll. Vi är överens om att ha en fortsatt dialog
och arbeta ihop för att öka säkerheten och se till att kriminella inte får tag i
sprängmedel i Sverige, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Några av frågorna som diskuterades vid dagens möte var:

utökade personkontroller av de som hanterar sprängmedel,
stärkt kommunal tillsyn på området, där MSB har ansvar för att hjälpa
kommunerna i detta arbete,
ursprungsmärkning av sprängmedel,
kraven vad gäller förvaring av sprängmedel samt
kvalifikationskrav på utbildningarna för den som hanterar sprängmedel.
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Regeringen ska under det kommande halvåret gå fram med flera förslag som
skärper straffen och kraven på annan hantering av sprängämnen. Det handlar
bland annat om bestämmelser som försvårar möjligheten för privatpersoner
och andra obehöriga att få tillgång till kemikalier som används vid
tillverkning av hemmagjorda sprängämnen.

Andra förslag handlar om att fler vapenbrott och brott mot tillståndsplikten
för explosiva varor ska bedömas som grova eller synnerligen grova, och
skärpta straff för de synnerligen grova brotten. Vapensmuggling och
smuggling av explosiva varor ska även bli egna brott, med strängare
straffskalor än för andra smugglingsbrott. Genom straffskärpningarna
kommer grova och synnerligen grova brott att innebära obligatorisk
häktning.

I höst ska den utredare som ser över polisens utrymme att göra husrannsakan
redovisa sitt arbete. I uppdraget ingår att se vad som kan göras för att polisen
ska få bättre möjligheter att göra husrannsakan för att leta efter vapen och
sprängämnen i förebyggande syfte.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet

Regeringen uppmärksammar
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Med anledning av Förintelsens minnesdag den 27
januari kommer flera representanter från regeringen att
delta vid olika minnesceremonier.
Statsminister Stefan Löfven deltar, i sällskap av kronprinsessan Victoria, vid
en minneshögtid i Auschwitz Birkenau för att uppmärksamma att det är 75 år
sedan koncentrationslägrets befrielse. Minneshögtiden inleds i Auschwitz
och avslutas med en ljusceremoni i Birkenau.

Statsministern deltar vid minneshögtid för befrielsen av koncentrationslägret
Auschwitz Birkenau

Utbildningsminister Anna Ekström kommer på eftermiddagen att hålla ett
anförande vid Romska rådets minnesstund i Malmö samt tala vid Judiska
Församlingens minnesstund i Malmö synagoga senare på kvällen.

Anna Ekström uppmärksammar Förintelsens minnesdag i Malmö

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker under dagen Göteborgs
judiska församling för att hedra Förintelsens offer. Hon kommer även att tala
vid minnesstunden på kvällen.

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind besöker Göteborg

Inrikesminister Mikael Damberg kommer hålla ett anförande vid en
minnesceremoni på Raoul Wallenbergs torg som arrangeras av Forum för
Levande Historia samt tala vid Judiska församlingens minnesstund i Stora
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synagogan, båda i Stockholm.

Inrikesministern håller tal under Förintelsens minnesdag

Även miljö- och klimatminister Isabella Lövin, finansmarknads- och bostads‐
minister Per Bolund samt justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
kommer att delta vid minnesstunden i Stora synagogan.

Energi- och digitaliseringsminister Anders Ygeman och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson kommer även att delta i en
minnesstund på Dramaten.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagen närvarade vid en minnesstund på
Palais des Nations, FN:s högkvarter i Genève. I samband med granskningen
av Sveriges efterlevnad av de mänskliga rättigheterna i FN:s Universal
Periodic Review (UPR) uppmärksammade statsrådet Förintelsens minnesdag
i sitt anförande.

Jämställdhetsminister Åsa Lindhagens tal vid FN:s Universal Periodic
Review



Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet på
RIF-rådet
Publicerad 05 december 2019

Framtidsdiskussioner om migration och inre säkerhet
var några av frågorna migrations- och justitieminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
diskuterade med EU-kollegorna på mötet i rådet för
rättsliga och inrikes frågor 2–3 december.

Migration och asyl

Med bakgrund av att den nya EU-kommissionen har aviserat en ny pakt för
migration och asyl inom EU diskuterade migrationsministrarna hur EU:s asyl-
och migrationspolitik bör se ut i framtiden.

– Förhandlingarna får en möjlighet till nystart nu med en ny kommission och
en ny bedömning av vilka rättsakter som ska vara kvar. Men de svenska
ståndpunkterna ligger fast i den meningen att vi måste ha en ordning där vi
kan få till stånd en jämnare fördelning av antalet asylsökande i EU och också
att vi delar på ansvaret, kommenterade migrations- och justitieminister
Morgan Johansson.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna debatterade sedan vilken inriktning EU:s arbete med inre
säkerhet bör ha under den nya EU-kommissionens mandatperiod, 2019–
2024.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning
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Justitieministrarna enades på mötet om ändringar i förordningen om
delgivning av handlingar samt i förordningen om bevisupptagning. Efter
överenskommelsen i ministerrådet väntar nu trepartsförhandlingar om
förslagen med Europaparlamentet innan ändringarna kan träda i kraft.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Justitieministrarna antog också slutsatser om brottsoffers rättigheter samt om
alternativ till frihetsberövande.

Rättsstatens principer

Tillsammans med nye EU-kommissionären med ansvar för rättsliga frågor,
Didier Reynders, hade justitieministrarna en lunchdiskussion om hur de kan
ta sig an frågan om rättsstatens principer, vid sidan av de diskussioner som
redan förs i allmänna rådet.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

Framtidsdiskussioner om
migration, asyl och inre säkerhet
på EU-rådsmöte
Publicerad 29 november 2019

När migrations- och justitieminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffar sina EU-
kollegor 2–3 december står migration, asyl och inre
säkerhet högt på dagordningen. Mötet är det första med
den nya EU-kommissionen, som tillträder 1 december.

Migration och asyl

På mötet ska migrationsministrarna diskutera hur EU:s asyl- och
migrationspolitik bör se ut i framtiden. Diskussionen sker i ljuset av att EU-
kommissionens tillträdande ordförande Ursula von der Leyen har aviserat en
ny pakt för migration och asyl inom EU.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp på migrationsfrågan, som
omfattar lagstiftning inom EU, och samarbete med länder utanför EU.
Kontrollen av vilka personer som reser in i EU, över de yttre gränserna,
måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska upprätthållas. 

EU måste solidariskt genomföra de beslut som fattats för att gemensamt lösa
migrationssituationen och förhandlingarna om det gemensamma asylsystemet
bör slutföras så snart som möjligt, anser regeringen.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna ska sedan debattera den framtida inriktningen på arbetet
med EU:s inre säkerhet.

https://www.regeringen.se/


Regeringen välkomnar diskussionen och är positiv till åtgärder som kan
stärka de brottsbekämpande myndigheternas arbete i medlemsstaterna och
utveckla samarbetet mellan dem och Europol och Eurojust. I det fortsatta
utvecklingsarbetet av Europol är det viktigt att medlemsstaternas behov av
stöd står i fokus.

Regeringen välkomnar också diskussionerna om hur ny teknik skapar
möjligheter och utmaningar och anser att en framtida EU-rättsakt om
datalagring för brottsbekämpande ändamål är viktig i detta sammanhang.

Europeisk gräns- och kustbevakning

Inrikesministrarna kommer också att få en lägesrapport om genomförandet
av förordningen om den europeiska gräns- och kustbevakningen som träder i
kraft i början av december 2019.

Delgivning av handlingar och bevisupptagning

Justitieministrarna kommer sannolikt att enas om en gemensam position om
att ändra i två förordningar på det civilrättsliga området. Det handlar om
ändringar i förordningen om delgivning av handlingar och förordningen om
bevisupptagning. Regeringen stödjer båda förslagen, som ska underlätta
digital kommunikation mellan medlemsstater.

Brottsoffers rättigheter och alternativ till
frihetsberövande

Dessutom kommer justitieministrarna sannolikt att anta slutsatser om dels
brottsoffers rättigheter, dels alternativ till frihetsberövande. Slutsatserna
innehåller bland annat uppmaningar till kommissionen att ta fram en EU-
strategi för 2020–2024 om brottsoffers rättigheter och till medlemsstaterna
att utforska möjligheterna att, när det är lämpligt, utöka användandet av
icke-frihetsberövande påföljder och åtgärder.

Regeringen ställer sig bakom båda förslagen till slutsatser.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp den europeiska åklagarmyndigheten, Eppo. I oktober utsågs Laura
Codruţa Kövesi till europeisk chefsåklagare. På mötet kommer hon att



presentera sina visioner för Eppo.

Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet, men regeringen tillsatte
nyligen en utredning som ska analysera åtgärder för ett svenskt deltagande.
Utredningen ska vara klar senast den 14 december 2020.

Datalagring för att bekämpa brott

EU-kommissionen kommer på mötet att informera ministrarna om arbetet
med datalagring i brottsbekämpande syfte. Regeringen ser gärna att den nya
kommissionens arbete ges en inriktning mot att i framtiden kunna presentera
ett förslag till EU-rättsakt om datalagring.

Migrations- och justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Justitiedepartementet

"Jag är stolt över att ingå i
världens första feministiska
regering"
Publicerad 29 oktober 2019 Uppdaterad 08 november 2019

Hör inrikesminister Mikael Damberg berätta om varför
han vill jobba för ökad jämställdhet.
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Artikel från Justitiedepartementet

Migration och inre säkerhet i fokus
på EU:s RIF-råd
Publicerad 12 oktober 2019

När justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
och inrikesminister Mikael Damberg träffade sina EU-
kollegor på rådet för rättsliga och inrikes frågor i
Luxemburg 7–8 oktober var migration och inre säkerhet
två av frågorna på agendan. Ministrarna diskuterade
även våldsbejakande högerextremism och terrorism,
grundläggande rättigheter och EU:s åtgärder mot
korruption.

Inre säkerhet

Inrikesministrarna diskuterade de utmaningar och möjligheter som ny teknik
medför på området inre säkerhet. De uttryckte sitt allmänna stöd för att
inrätta ett innovationslabb vid Europol som är tänkt att bevaka den tekniska
utvecklingen och främja innovation.

Ministrarna tog även upp kopplingarna mellan hybridhot och inre säkerhet.
De diskuterade hur EU kan stödja medlemsländerna när det gäller att
upptäcka, identifiera och bekämpa hybridhot.

Våldsbejakande högerextremism och terrorism

Inrikesministrarna diskuterade också våldsbejakande högerextremism och
terrorism. De konstaterade att mer arbete behövs för att få en bättre
överblick över våldsbejakande högerextremism och terrorism och hur den
kan förebyggas, upptäckas och bekämpas. Ministrarna tog också upp hur
man kan hindra spridning av olagligt högerextremt innehåll online.
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Migration

Under lunchen diskuterade ministrarna den allmänna migrationssituationen i
EU, med särskilt fokus på det ökande antalet inresor via östra Medelhavet
och överenskommelsen nyligen mellan Frankrike, Tyskland, Italien och
Malta om en tillfällig solidaritetsmekanism för landsättning och omfördelning
av asylsökande.

Grundläggande rättigheter

Rådet antog slutsatser med anledning av tioårsdagen för stadgan om de
grundläggande rättigheterna. I slutsatserna bekräftar ministrarna att EU ska
bygga på värdena respekt för människans värdighet, frihet, demokrati,
jämlikhet, rättsstaten och respekt för de mänskliga rättigheterna, inklusive
rättigheter för personer som tillhör minoriteter. Dessa rättigheter är en av
EU:s hörnstenar och måste respekteras fullt ut av alla medlemsländer och
EU-institutionerna.

EU:s åtgärder mot korruption

Justitieministrarna diskuterade EU:s åtgärder mot korruption. Ett flertal av
ministrarna ställde sig bakom idén om en ny övergripande EU-strategi eller
handlingsplan med fokus på områden där EU-åtgärder ger ett mervärde.

Kampen mot gränsöverskridande brottslighet

Ministrarna antog slutsatser om Eurojust som bland annat framhåller
Eurojusts roll i rättskedjan samt för koordinering och rättsligt samarbete.

Europakonventionen om de mänskliga rättigheterna

Rådet bekräftade EU:s åtagande att ansluta sig till Europakonventionen.
Ministrarna kompletterade förhandlingsdirektiven så att EU-kommissionen
kan återuppta förhandlingarna med Europarådet inom en nära framtid.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg representerade Sverige på mötet i Luxemburg.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Försvarsministern och
inrikesministern diskuterade
totalförsvarets återuppbyggnad
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Arbetet med att återuppbygga totalförsvaret
diskuterades på en konferens i Visby den 3 oktober.
Försvarsminister Peter Hultqvist och inrikesminister
Mikael Damberg talade bland annat om
nödvändigheten av ett robust totalförsvar och vilka
effekter på samhället som ett återuppbyggt totalförsvar
kan få.
Totalförsvarskonferensen i Visby arrangerades av Försvarsmakten
tillsammans med Länsstyrelsen i Gotlands län. Representanter från
myndigheter, intresseorganisationer, media och näringsliv diskuterade hur
långt arbetet med totalförsvarsplaneringen kommit både nationellt och på
Gotland samt vilka effekter på samhället som planeringen kommer att få.

– När vi ser nya hot och ökad osäkerhet i vår omvärld, då måste vi höja vår
beredskap och rusta Sverige för att kunna möta detta. Regeringen har inletts
ett brett och målinriktat arbete för att återuppbygga det civila försvaret,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringsuppdrag om totalförsvarsplanering

Med utgångspunkt i nuvarande försvarsbeslut från 2015 har ett flertal
regeringsuppdrag givits till Försvarsmakten och Myndigheten för
amhällsskydd och beredskap liksom till andra myndigheter för att utveckla
totalförsvaret och skapa en sammanhängande totalförsvarsplanering.
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Försvarsmakten och Länsstyrelsen i Gotlands län fick 2017 i uppdrag att
genomföra ett projekt om samverkan och organisation inom totalförsvaret i
Gotlands län 2018–2020. Genomförandet sker tillsammans med andra
berörda aktörer inom totalförsvaret och projektet ska stärka totalförsvarets
förmåga i Gotlands län. Syftet med uppdraget är att skapa en permanent
samverkansorganisation på Gotland med nödvändiga personella och
materiella resurser.

– Gotland är av stor militärstrategisk betydelse för hela vårt närområde, det
är väl avgränsat och det finns goda befintliga strukturer att bygga vidare på
vad gäller samverkan mellan Försvarsmakten, länsstyrelsen, myndigheter,
kommun och region och andra intressenter, säger Peter Hultqvist.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Satsning på skola och
arbetsmarknad i fokus på
regeringens pressfika
Publicerad 11 juli 2019

Ett gemensamt europeiskt yrkesklassificeringsregister,
satsning på språkutveckling i förskolan och förstärkning
av det civila försvaret. Det var några av de beslut på
veckans regeringssammanträde som närvarande
statsråd redogjorde för under den traditionella
pressfikan med journalister på torsdagen.
Regeringen hade efter veckans regeringssammanträde årets första pressfika
med journalister. Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som ledde
regeringssammanträdet, berättade tillsammans med de andra närvarande
statsråden om några av de beslut regeringen fattat. 

Arbetsförmedlingen ska anpassa svensk
yrkesklassificering till det europeiska

I EU finns ett gemensamt nätverk för både privata och offentliga
arbetsförmedlingar som fungerar som platsbank för lediga jobb i hela EU. Ett
problem har varit att definitionen av olika yrken och kompetenser ser olika
ut i olika länder. För att underlätta och öka rörligheten inom den europeiska
arbetsmarknaden har EU-kommissionen antagit en europeisk definition av
kompetenser, kvalifikationer och yrken (ESCO). Regeringen har fattat beslut
om att Arbetsförmedlingen ska anpassa den svenska yrkesklassificeringen till
det europeiska.
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– En gemensam benämning av kompetenser, kvalifikationer och yrken inom
EU kan underlätta för svenskar som vill arbeta i andra EU-länder och hjälpa
oss här i Sverige att hitta personal till våra bristyrken, säger
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Kartläggning av kompetenser, kvalifikationer och yrken
för ökad rörlighet på den europeiska arbetsmarknaden

Förskolan får nytt statsbidrag för bättre
språkutveckling

Regeringen beslutade att införa ett nytt statsbidrag för att stärka och
stimulera språkutvecklingen i svenska. I år tillförs 100 miljoner kronor för
ändamålet. Satsningen bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna

– Förskolan har stor betydelse för barns språkutveckling, särskilt för de barn
som inte pratar svenska hemma. Genom att stärka det språkutvecklande
arbetet i förskolan kan barn få mer jämlika förutsättningar inför skolstarten,
säger utbildningsminister Anna Ekström.

Pressmeddelande: Nytt statsbidrag för bättre språkutveckling i förskolan

Det civila försvaret ska förstärkas

Tjugo bevakningsansvariga myndigheter får i uppdrag att inkomma med
underlag för den fortsatta inriktningen av det civila försvaret. I fokus för
uppdraget står energiförsörjning, transporter, livsmedelsförsörjning,
dricksvattenförsörjning, ordning och säkerhet, finansiell beredskap samt
elektroniska kommunikationer och post.

– Regeringen har beslutat att ge tjugo bevakningsansvariga myndigheter i
uppdrag att inkomma med underlag för den fortsatta inriktningen av det
civila försvaret. Vi måste säkerställa att befolkningen skyddas, att viktiga
samhällsfunktioner fungerar och att Försvarsmakten får stöd så att de kan
möta ett väpnat angrepp, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Nu utreds den fortsatta inriktningen av det civila försvaret

Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation
för kött på restauranger



Sverige är ett steg närmare att införa obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger och i storhushåll. Regeringen ger nu Livsmedelsverket i
uppdrag att ta fram underlag för en svensk anmälan om nationella
bestämmelser till EU-kommissionen.

– För att vi som konsumenter ska kunna göra medvetna och hållbara val är
det en grundläggande förutsättning att vi får tillgång till pålitlig och
lättillgänglig information – såväl i butiken som på restaurangen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ges i enlighet med den sakpolitiska överenskommelse som träffats
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Pressmeddelande: Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger

Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny
svensk domare vid EU-domstolen

Vid gårdagens regeringskonferens beslutade medlemsstaternas regeringar att
utse Nils Wahl till ny domare i EU-domstolen, berättade EU-minister Hans
Dahlgren.

Nils Wahl är professor i europeisk integrationsrätt vid Stockholms universitet
och har tidigare arbetat som domare i Europeiska unionens tribunal och som
generaladvokat vid EU-domstolen.

Pressmeddelande: Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny svensk
domare vid EU-domstolen



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
framtidsdiskussioner på EU-möte
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Återvändande och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU var några av frågorna som
justitie- och migrationsminister Morgan Johansson tog
upp med sina EU-kollegor på rådsmötet för rättsliga och
inrikes frågor möts 6–7 juni. Inrikesminister Mikael
Damberg diskuterade bland annat datalagring och
brottsbekämpning.

Framtidsdebatt om asyl- och migrationsfrågorna och
brottsbekämpning

Inför bland annat den kommande EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna diskuterade ministrarna det framtida samarbetet på asyl-
och migrationsområdet.

De hade också en riktlinjedebatt om vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpningen ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas på området.

Återvändandedirektivet

EU arbetar för att göra reglerna för återvändande av migranter som vistas
olagligt i EU effektivare. På mötet enades rådet om en partiell
förhandlingsposition om det reviderade återvändandedirektivet.
Förhandlingspositionen omfattar alla aspekter av den föreslagna översynen,
förutom bestämmelserna om gränsförfarandet för återvändanden.
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Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inledde mötet med en riktlinjedebatt om digitalisering av
det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit aktuell i och med översynen av
EU:s delgivningsförordning och bevisupptagningsförordningen.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

Justitieministrarna hade också en riktlinjedebatt om den framtida EU-
straffrätten, utifrån en enkät som ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på
stor samsyn om EU-straffrättens utveckling, till exempel att framtida
lagstiftning måste svara mot ett verkligt behov, att vissa centrala begrepp,
exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte behöver definieras ytterligare och att
lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har att göra med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt. Vid mötet uttrycktes brett stöd för rapporten.

Eurojust och europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna antog slutsatser om att stärka med samarbete mellan Eurojust,
ett EU-organ för samarbete på det straffrättsliga området, och fyra nätverk
för specialister på vissa straffrättsliga områden. 
Ministrarna fick även en lägesrapport om arbetet med att bygga upp en
europeisk åklagarmyndighet som är tänkt att vara i gång till hösten 2020.
Sverige deltar för närvarande inte i det samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning och
slutsatser om datalagring

Ministrarna antog ett förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar
med USA om ett avtal om tillgång till e-bevisning. Ministrarna antog också



ett förhandlingsmandat som innebär att EU kan delta i förhandlingarna i
Europarådet om ett tilläggsprotokoll till Budapestkonventionen, för att
utbyta elektronisk bevisning.På mötet antog ministrarna också slutsatser om
datalagring.

Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s
långtidsbudget

Ministrarna antog även partiella allmänna inriktningar om de tre
fondförslagen på inrikesområdet. Det handlar om instrumentet för
gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för integrerad
gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och Fonden för
inre säkerhet.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång handlade
diskussionen om samarbetet och informationsutbytet mellan myndigheter
som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.

Mötet ägde rum i Luxemburg. 



Artikel från Justitiedepartementet

Återvändande, datalagring och
straffrätt på EU-möte
Publicerad 04 juni 2019

EU:s samarbete inom brottsbekämpning, återvändande
och framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna är några av frågorna som justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg behandlar när EU:s
ministerråd för rättsliga och inrikes frågor möts 6-7 juni.

Digitalisering av det rättsliga samarbetet

Justitieministrarna inleder mötet på torsdagen med att ha en så kallad
riktlinjedebatt om digitalisering av det rättsliga samarbetet. Frågan har blivit
aktuell i och med översynen av EU:s delgivningsförordning och
bevisupptagningsförordningen.

Regeringen tycker att det är positivt att öka digitaliseringen av
bevisupptagning och delgivning. Regeringen välkomnar även användandet
av det IT-system som föreslås, e-CODEX, som ett alternativt sätt för
kommunikation.

Framtidsdiskussion om straffrätt i EU

På mötets första dag ska justitieministrarna också ha en riktlinjedebatt om
den framtida EU-straffrätten. Debatten kommer att utgå från en enkät som
ordförandeskapet gjort. Resultatet visar på stor samsyn om EU-straffrättens
utveckling, till exempel att framtida lagstiftning måste svara mot ett verkligt
behov, att vissa centrala begrepp, exempelvis ”allvarlig brottslighet” inte
behöver definieras ytterligare och att lagstiftningsprocessen måste tillåtas ta
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tillräcklig tid.

Framtidsdiskussion om ömsesidigt erkännande

Under förra året påbörjades arbete i rådet för att lösa problem som har med
tillämpning av rättsakter på straffrättens område som grundas på principen
om ömsesidigt erkännande, till exempel rambeslutet om en europeiska
arresteringsorder. Problem som dåliga fängelseförhållanden och strukturella
brister i rättsväsendet har gjort att det ömsesidiga förtroendet mellan
medlemsländerna skadats. Efter utvärdering och konkreta diskussioner har
ordförandelandet Rumänien nu lagt fram en rapport som stakar ut lämpliga
vägar framåt.

Regeringen har under hela processen understrukit vikten av att alla lever upp
till de krav som ställs på medlemsländerna i EU:s stadga om de
grundläggande rättigheterna och i Europakonventionen. På mötet kommer
ministrarna ha en riktlinjedebatt om vägen framåt för ett ömsesidigt
erkännande.

Slutsatser om synergier mellan Eurojust och fyra
nätverk

Ministrarna kommer sannolikt att anta slutsatser om fördelarna med
samarbete mellan Eurojust, ett EU-organ för att stärka samarbetet på det
rättsliga området, och fyra nätverk för specialister på vissa straffrättsliga
områden.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport om arbetet med att bygga
upp en europeisk åklagarmyndighet, Eppo, som är tänkt att vara i gång till
hösten 2020. Sverige deltar för närvarande inte i Eppo-samarbetet.

Förhandlingsmandat för avtal om e-bevisning

På mötet kommer ministrarna att behandla ett slutligt förslag till
förhandlingsmandat så att EU kan inleda förhandlingar med USA om ett
avtal om tillgång till e-bevisning.

Ministrarna kommer också att behandla ett förhandlingsmandat som innebär
att EU kan delta i förhandlingarna i Europarådet om ett tilläggsprotokoll till



Budapestkonventionen. Även denna förhandling avser utbyte av elektronisk
bevisning.

Slutsatser om datalagring

Sedan Tele2-domen om datalagring kom har det pågått en diskussion i hela
EU om hur domen bör uppfattas och hur lagring av data kan utformas inom
ramen för domen. På rådsmötet i december 2017 hade ministrarna en
vägledande diskussion inför det fortsatta arbetet. Förra året gjordes en
avstämning av hur arbetet med datalagring för brottsbekämpande ändamål
gått. På mötet i juni kommer ministrarna att följa upp med att anta slutsatser
om datalagring.

Återvändandedirektivet

I september 2018 presenterade EU-kommissionen ett förslag till omarbetning
av återvändandedirektivet. Direktivet innehåller gemensamma normer och
förfaranden för återvändande av tredjelandsmedborgare som vistas olagligt i
ett EU-land.

På mötet ska ministrarna diskutera det ändrade förslaget och de förväntas
besluta om en partiell allmän inriktning, förutom de delar som handlar om att
inrätta ett särskilt gränsförfarande.

Regeringen anser att förslaget både ger ansvariga myndigheter rätt
förutsättningar och garanterar rättssäkerheten för individen.
Migration, gränsförvaltning och säkerhet i EU:s långtidsbudget
På mötet ska ministrarna även diskutera och anta en partiell allmän
inriktning om de tre fondförslagen inom på inrikesområdet. Det handlar om
instrumentet för gränsförvaltning och visering, som är en del av Fonden för
integrerad gränsförvaltning men även om Asyl- och migrationsfonden och
Fonden för inre säkerhet.

Regeringen stödjer förhandlingsresultatet så här långt om fondförslagen och
anser att det utgör en god grund för en partiell allmän inriktning.

Framtida utmaningar för asyl- och
migrationsfrågorna i EU

Inför bland annat den nya EU-kommissionens arbete med asyl- och
migrationsfrågorna kommer ministrarna att diskutera det framtida samarbetet



på asyl- och migrationsområdet.

Regeringen anser att EU bör ta ett helhetsgrepp om den interna och externa
dimensionen av migrationsfrågan. Kontrollen över vilka som reser in över de
yttre gränserna måste bli bättre samtidigt som rätten att söka asyl ska
upprätthållas.

Brottsbekämpning – framtidsdebatt

Inför den nya EU-kommissionens arbete med frågor som rör inre säkerhet
kommer ministrarna att diskutera vilken huvudsaklig inriktning EU:s
samarbete inom brottsbekämpning ska ha framöver, liksom vilka
övergripande målsättningar och prioriteringar som bör finnas för detta
område.

Terrorismbekämpning

Frågan om hur terroristhotet mot Europa bäst ska bekämpas har
återkommande varit uppe på ministrarnas agenda. Denna gång kommer
diskussionen att handla om samarbetet och informationsutbytet mellan
myndigheter som på ett eller annat sätt arbetar med att bekämpa terrorism.



Artikel från Justitiedepartementet

Tillsammans kan vi stärka
samhällets förmåga att bekämpa
och förebygga brott
Publicerad 27 maj 2019

Det finns ett stort behov av att utveckla hela samhällets
insatser för att förebygga och bekämpa brott. Det är ett
arbete som måste bedrivas på bred front, inte bara inom
rättsväsendet utan också hos andra aktörer som
kommuner, företag och organisationer i det civila
samhället.
För att komma tillrätta med den organiserade brottsligheten, skjutningarna
och gängkriminaliteten satsar regeringen både på repressiva åtgärder och ett
effektivt brottsförebyggande arbete.

Justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg har
fått i uppgift av statsministern att med gemensamma krafter leda ett arbete
för att angripa brottens orsaker. Där är kommunerna en helt avgörande
aktör. Den 23 maj samlades därför kommunstyrelseordförandena för tolv
kommuner, vilka har bostadsområden som Polismyndigheten kategoriserat
som särskilt utsatta eller  riskområden, på Justitiedepartementet för att i
dialog med ministrarna och rikspolischef Anders Thornberg diskutera hur det
brottsbekämpande och brottsförebyggande arbetet ser ut i respektive
kommun, hur arbetet kan utvecklas och vilka behov kommunerna ser för att
arbetet ska bli ännu bättre.

Under mötet fick varje kommunföreträdare möjlighet att redogöra för
situationen i respektive kommun och vilka utmaningar man står inför lokalt.
Från flera håll beskrevs otrygghet, trångboddhet och skolsegregation som
stora problem, liksom den svarta ekonomin och öppen droghandel. Samtidigt
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framkom en bild av att samarbetet med Polismyndigheten utvecklats mycket
positivt de senaste åren, vilket gavs flera exempel på. Som nyckelfaktorer för
att nå framgång nämndes bl.a. tidiga insatser för unga, satsningar på
lärartäthet, insatser för minskat försörjningsstöd genom att stimulera fler i
arbete och att kommunen, Polismyndigheten och andra aktörer samlas kring
gemensamma lägesbilder för att sätta in rätt insatser på rätt tid och plats.

Flera kommunföreträdare gav uttryck för att det finns behov av en fortsatta
samtal på högsta politiska nivå mellan kommunerna och regeringen.
Målsättningen är därför att detta möte ska vara början på en kontinuerlig
dialog mellan regeringen och kommunerna för att med gemensamma krafter
vända utvecklingen i de utsatta områdena.



Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Regeringen kraftsamlar mot
kriminalitet
Publicerad 05 april 2019

För att vända utvecklingen i utsatta områden när det
gäller ordning och säkerhet behöver det förebyggande
arbetet förstärkas. Idag har justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg fått i uppgift att leda ett
arbete som ska mobilisera hela samhället för att
motverka brottens orsaker och bygga ett starkare
samhälle och ett tryggare Sverige.
Idag besökte statsminister Stefan Löfven, justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson, inrikesminister Mikael Damberg och rikspolischefen
Anders Thornberg polisutbildningen vid Södertörns högskola.

– Vi behöver angripa brottens orsaker och knäcka den organiserade
brottsligheten. Därför har justitie- och migrationsministern och
inrikesministern fått detta uppdrag att bredda arbetet ytterligare och leda
regeringens arbete med att samla hela samhället i det brottsförebyggande
arbetet, säger Stefan Löfven.

Strängare straff för brott mot blåljuspersonal

– De som har till uppgift att rädda andra ska kunna utföra sina jobb utan att
bli angripen. Därför beslutade regeringen igår om en lagrådsremiss som ska
leda till strängare straff för sabotage mot blåljuspersonal, säger Morgan
Johansson.

De nya reglerna förslås träda i kraft 1 januari 2020.
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– Den straffskärpning för brott mot blåljuspersonal som nu föreslås är en
viktig byggkloss i arbetet med att göra polisyrket mer attraktivt och att nå
målet med 10 000 fler poliser till 2024, säger Mikael Damberg. Polisen ska
gå från 30 000 anställda till 40 000 anställda. Första utmaningen nu är att se
till att fler söker till polisutbildningen och att utbildningarna fylls.



Artikel från Justitiedepartementet

EU:s gemensamma asylsystem
och terrorism på ministermöte
Publicerad 06 mars 2019

Diskussioner om terrorism och EU:s gemensamma
asylsystem är några av frågorna som justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg kommer att behandla
på årets första möte i EU:s ministerråd för rättsliga och
inrikes frågor. På dagordningen står också
visselblåsardirektivet och den europeiska gräns- och
kustbevakningen.

EU:s gemensamma asylsystem

På mötet kommer ordförandelandet Rumänien att ge inrikes- och
migrationsministrarna en lägesrapport över förhandlingsläget för de sju
rättsakter som ingår i reformen av det europeiska asylsystemet. 
Förhandlingar pågår mellan rådet och Europaparlamentet om några av
akterna. Ministerrådet har ännu inte antagit sin position om samtliga
rättsakter. Det råder oenighet mellan medlemsländerna om bland annat
tvingande omfördelning av asylsökande vid en krissituation. 

Regeringen anser att ansvaret bör fördelas solidariskt mellan medlemsländer
vid en eventuell krissituation.

EU-samarbete om migration med länder utanför EU

EU:s migrations- och inrikesministrar har en återkommande diskussion om
situationen på migrationsområdet. På mötet vill det rumänska
ordförandeskapet att samtalet fokuserar på EU:s samarbete med länder
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utanför EU.

Regeringen anser att EU solidariskt måste genomföra de beslut som fattas för
att lösa migrationssituationen och förespråkar långsiktiga dialoger om
migration med vissa prioriterade länder utanför EU.

Regeringen anser också att det är viktigt att fokusera på att återvändandet
ska fungera bättre.

Diskussion om EU-arbete mot terrorism

Med utgångspunkt i det som gjorts för att bekämpa terrorism i EU sedan
2015 kommer ministrarna att diskutera vad mer som kan och bör göras för
att möta hotet.

Regeringen anser att samarbetet för att bekämpa terrorism inom EU är
centralt för Sveriges internationella arbete mot terrorism.

Europeisk gräns- och kustbevakning

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om förhandlingarna om
förordningen om en europeisk gräns- och kustbevakning. Syftet med
förslaget är bland annat att effektivisera gräns- och migrationsförvaltningen
vid EU:s yttre gräns.

Förhandlingar om förslaget har pågått sedan hösten 2018 och Sverige har
löpande fört fram synpunkter, bland annat vid rådsmötet i december 2018.

Arbetet med att säkerställa fria och rättvisa val

Ordförandeskapet kommer att informera om vad som gjorts på EU-nivå för
att säkra att det kommande valet till Europaparlamentet genomförs på ett
fritt, rättvist och öppet sätt.

Juridiska ombud för att hämta in e-bevis

Ministrarna ska också behandla ett förslag till direktiv om juridiska ombud
för inhämtning av elektronisk bevisning. Förslaget lades fram samtidigt som
ett förslag till förordning om e-bevisning. Det ska göra det enklare för
brottsbekämpande myndigheter inom EU att få tillgång till elektroniska
uppgifter som kan användas som bevisning i straffrättsliga förfaranden. För



att förenkla samarbetet ska alla berörda tjänsteleverantörer utse en juridisk
representant som ska ta emot ordar om att spara eller lämna ut elektroniska
uppgifter som sänds av brottsbekämpande myndigheter. Direktivet
kompletterar alltså förordningen

Ministerrådet förväntas anta en allmän inriktning om direktivförslaget, varpå
förhandlingar med Europaparlamentet kan börja.

På mötet kommer ministrarna också att behandla ett utkast till
förhandlingsmandat om ett avtal mellan EU och USA om tillgång till e-bevis.

Visselblåsardirektivet

I april 2018 la EU-kommissionen fram ett förslag om att personer som
rapporterar misstänkta överträdelser mot EU-rätten ska vara skyddade mot
repressalier. I förslaget finns även förslag på att införa olika typer av
rapporteringskanaler och rutiner för att hantera anmälningar om
överträdelser.

På mötet ska ministrarna får en lägesrapport från förhandlingarna.

Europeiska åklagarmyndigheten

Ministrarna kommer också att få information om arbetet med att bygga upp
en europeiska åklagarmyndighet som är tänkt att vara i gång till hösten 2020.
Sverige deltar inte i samarbetet runt den europeiska åklagarmyndigheten.

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg företräder Sverige på mötet.



Artikel från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Försvarsmakten och MSB
överlämnar rapport om status i
planeringsarbetet gällande
totalförsvaret
Publicerad 22 februari 2019

Regeringen gav 11 maj 2017 Försvarsmakten och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) i
uppdrag att främja och utveckla en sammanhängande
planering för totalförsvaret. Myndigheterna fick också i
uppdrag att lämna en rapport med en samlad bild av
hur planeringsarbetet fortskrider.
För att säkerställa den samlade förmågan i totalförsvaret är det viktigt att
arbetet med en sammanhängande totalförsvarsplanering genomförs på statlig,
regional och kommunal nivå, både offentligt och privat. Totalförsvar är den
verksamhet som behövs för att förbereda Sverige för krig. Planering för
totalförsvar är därför ett ansvar för alla aktörer i samhället med utgångspunkt
i ansvarsprincipen.
Försvarsmakten och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap har
centrala roller för att åstadkomma en sammanhängande
totalförsvarsplanering. Regeringen gav därför myndigheterna i uppdrag att
främja och utveckla en sammanhängande planering för totalförsvaret.

I uppdraget som gavs i maj 2017 framgår att Försvarsmakten och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap ska lämna en rapport med en
samlad bild av hur planeringsarbetet fortskrider och totalförsvarets förmåga
utvecklas, identifiera eventuella svårigheter i det fortsatta planeringsarbetet
samt vilka åtgärder Försvarsmakten och Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap bedömer behöver prioriteras i det fortsatta planeringsarbetet.
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Denna rapport är nu överlämnad.

Att åter skapa ett trovärdigt totalförsvar är prioriterat. Regeringen kommer
analysera rapporten och använda underlaget i uppföljande inriktning och
styrning av totalförsvaret.



Artikel från Justitiedepartementet

Fler polisanställda med bättre
villkor
Publicerad 14 februari 2019

Hela samhället måste kraftsamla och ge polisen stöd i
arbetet med att värna människors frihet och trygghet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.
Hör Mikael Damberg om prioriteringarna i sin roll som inrikesminister.
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Artikel från Näringsdepartementet

Framsteg för hållbar energi: Mikael
Damberg deltog i EU-möte om
batteritillverkning
Publicerad 16 oktober 2018 Uppdaterad 16 oktober 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
deltog 15 oktober i en diskussion i Bryssel i den
europeiska batterialliansens regi om batterier och
hållbarhet. Utvecklingen av hållbara elkällor spelar en
viktig roll inom miljöområdet i vid bemärkelse.
EU-kommissionen lanserade den europeiska batterialliansen 2017 för att
skapa en gemensam plattform för industrin, intresserade medlemsstater och
Europeiska investeringsbanken. EU-kommissionen tog tidigare i år fram en
handlingsplan för batterier som Mikael Damberg välkomnade i samband med
att han talade vid mötet 15 oktober. 

Diskussionen vid mötet handlade bland annat om vikten av hållbar
produktion av batterier. Hållbarheten gäller inte minst för utvinning och
ursprung av de metaller som används vid framställningen men är också
central för att minska beroendet av fossila bränslen. 

- Tillgång till batterier är en strategisk fråga för Europa. Det handlar om att
klara klimatmålen men också om konkurrenskraft och att framtidssäkra
jobben inom till exempel fordonsindustrin, framhöll Mikael Damberg. 

Mikael Damberg påpekade också att förutsättningarna för hållbar
batteriproduktion i Sverige är mycket goda och att regeringen har stöttat
finansieringen av cirka 9.000 laddningsstationer för elfordon inom ramen för
det så kallade Klimatklivet. 
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En hållbar värdekedja i för batterier i Europa spelar roll dels för riksdagens
mål om att svensk elproduktion ska vara 100 procent förnybar år 2040 och
för att EU:s samlade utsläpp av växthusgaser ska minska med 40 procent
2030 jämfört med 1990.

Diskussionen 15 oktober samlade ett hundratal intressenter.

 



Artikel från Näringsdepartementet

EU satsar på artificiell intelligens
och robotik
Publicerad 03 oktober 2018

EU:s ministerråd för konkurrensfrågor träffades i
Bryssel 27 september. I fokus stod utvecklingen av
artificiell intelligens och robotik. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg företrädde
Sverige.

Artificiell intelligens och robotik

EU-kommissionen presenterade tidigare i år ett initiativ inom området
artificiell intelligens, AI. Syftet var dels att främja EU:s tekniska och
industriella kapacitet, dels att förbereda EU på de socioekonomiska
förändringar som utvecklingen inom AI öppnar för. I initiativet framhöll EU-
kommissionen också vikten av ett etiskt och rättsligt ramverk för AI.

Viktigt för utvecklingen inom AI är också EU-kommissions förslag om en
förordning om programmet för ett digitalt Europa för perioden 2021–2027.
EU-kommissionen har därtill aviserat att en handlingsplan för AI för
perioden 2019-2025 ska presenteras under 2018.

På mötet fick ministrarna en presentation av EU-kommissionen och
diskuterade sedan riktlinjerna för att stärka innovationskapaciteten och dra
nytta av AI och digitaliseringens möjligheter inom EU:s industriella
utveckling.

Inre marknaden firar 25 år

På mötet uppmärksammades att EU:s inre marknad firar 25 år under 2018.
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Tjeckien informerade om ”The Single Market: Yesterday, Today and
Tomorrow”, som ägde rum i Prag i juni i samband med 25-års firandet.
Konferensen belyste utvecklingen av den inre marknaden generellt och den
fria rörligheten för tjänster specifikt.

Lettland informerade om det årliga forumet Single Market Forum som hölls i
Riga i september i samarbete med EU-kommissionen. Där belystes
mervärdet och utvecklingen av EU:s inre marknad och perspektiv inför
framtiden.

EU:s konkurrenskraft

EU-kommissionen presenterade en analys som särskilt pekar på vikten av att
lyfta de mindre utvecklade regionerna i syfte att stärka EU:s
konkurrenskraft. En utmaning är bland annat att skillnaderna mellan EU-
medlemsstater minskar medan skillnader i vissa fall kvarstår och även ökar
mellan medlemsstaternas regioner i fråga om ekonomiska resurser,
produktivitet och teknisk utveckling.

Därutöver följde det österrikiska ordförandeskapet upp det informella
ministermöte för konkurrenskraft som hölls i Wien 15-16 juli. Digitalisering,
värdekedjor, innovationer, utbildning och artificiell AI var frågor som togs
upp där.

EU-kommissionen informerade också om arbetet med att genomföra e-
handelsinitiativen i den Digitala Inremarknadsstrategin och om arbetet med
att förbättra konkurrensen inom detaljhandeln utifrån bland annat e-handelns
snabba utveckling.

I samband med mötet deltog närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i en diskussion med avstamp i EU-kommissionens strategi för att få
fler kvinnor till den digitala sektorn, ”Women in Digital Strategy”.



Artikel från Näringsdepartementet

Artificiell intelligens och robotik på
ministermöte
Publicerad 26 september 2018

De europeiska satsningarna på digital utveckling med
fokus på artificiell intelligens tas upp på EU:s
ministerråd för konkurrenskraftsrådets första mötesdag
27 september. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg företräder Sverige.

Artificiell intelligens och robotik

EU-kommissionen presenterade tidigare i år ett initiativ inom området
artificiell intelligens, AI, med syfte att dels främja EU:s tekniska och
industriella kapacitet, dels förbereda EU på de socioekonomiska förändringar
som utvecklingen inom AI öppnar för. I initiativet framhåller EU-
kommissionen också vikten av ett etiskt och rättsligt ramverk för AI.

Viktigt för utvecklingen inom AI är också EU-kommissions förslag om en
förordning om programmet för ett digitalt Europa för perioden 2021–2027.
EU-kommissionen har därtill aviserat att en handlingsplan för AI för
perioden 2019-2025 ska presenteras under 2018.

På mötet kommer ministrarna att få en presentation av EU-kommissionen
och ha en debatt om riktlinjerna på området. 
Regeringen anser att AI bör ha en framskjuten plats i den europeiska
diskussionen, att utvecklingen inom AI och dess potential för industrins
utveckling återspeglas i en kommande europeisk industristrategi.

Eftersom framväxten av automation, robotteknik och AI påverkar
arbetsmarknaden och innebär omställningar anser regeringen att det är
viktigt att arbetsmarknadens parter inkluderas i arbetet. Regeringen vill i
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EU:s handlingsplan för AI se internationella standarder, etiska riktlinjer,
användningen av befintliga så kallade testbäddar och samarbeten mellan
akademi och industri inom Europa. Risker för cyberattacker bör också lyftas,
påpekar regeringen.

Inre marknaden firar 25 år

Tjeckien väntas informera om ”The Single Market: Yesterday, Today and
Tomorrow”, som ägde rum i Prag i juni i samband med 25-års firandet av
den inre marknaden. Konferensen belyste utvecklingen av den inre
marknaden generellt och den fria rörligheten för tjänster specifikt.

Lettland väntas informera om det årliga eventet Single Market Forum som
hölls i Riga i september i samarbete med EU-kommissionen. Forumet belyste
mervärdet och utvecklingen av EU: s inre marknad och hade samtidigt ett
framåtblickande perspektiv.

EU:s konkurrenskraft

EU-kommissionen förväntas presentera en analys som pekar på vikten av att
lyfta de mindre utvecklade regionerna i syfte att stärka EU:s
konkurrenskraft. Skillnaderna mellan EU-medlemsstater minskar medan
skillnader i vissa fall kvarstår och även ökar mellan medlemsstaternas
regioner i fråga om ekonomiska resurser, produktivitet och teknisk
utveckling. 
Regeringen välkomnar analysen och pekar på det svenska regionala
tillväxtarbetet, vikten av att beakta regioners särskilda förutsättningar och att
dialog och samarbete behövs för att vidta rätt åtgärder.

Därutöver kommer det österrikiska ordförandeskapet att följa upp det
informella ministermöte för konkurrenskraft som hölls i Wien 15-16 juli där
digitalisering, värdekedjor, innovationer, utbildning och artificiell intelligens
diskuterades.

EU-kommissionen förväntas därutöver informera om arbetet med att
genomföra e-handelsinitiativen som ingår i den Digitala
Inremarknadsstrategin. EU-kommissionen ska också informera om arbetet
med att förbättra konkurrensen inom detaljhandeln utifrån bland annat e-
handelns snabba utveckling.

Mötet äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet jobbar för
ökad jämställdhet på Wikipedia
Publicerad 19 september 2018

Nu har #WikiGap rullat vidare och
Näringsdepartementet har anordnat ytterligare en
skrivstuga för att öka jämställdheten på Wikipedia.
Denna gång skedde det i samarbete med Chalmers
tekniska högskola och Wikimedia Sverige. Den 29
augusti ägnade över 60 anmälda eftermiddagen åt att
fylla på Wikipedia med kvinnliga forskare och
innovatörer.
Wikipedia är en enorm kunskapskälla som sköts av frivilliga skribenter som
granskar och bidrar till världens största uppslagsverk. Här finns artiklar på
över 290 språk och det är världens femte mest besökta webbplats, men det
är också den enda icke-kommersiella sajten på topp tio-listan. Men i dag
handlar endast en av fem biografier om kvinnor. Och nämns de
överhuvudtaget är texten ofta väldigt kort.

UD initierade WikiGap den 8 mars

För att stärka den kvinnliga närvaron på Wikipedia tog UD initiativet till
WikiGap, en världsomspännande kampanj som startade den 8 mars 2018.
WikiGap är en skrivstuga där det skrivs nya artiklar om kvinnor, gamla
artiklar fylls på och andra översätts. Allt för att göra Wikipedia mer jämställt,
men också för att uppmuntra fler kvinnor att bidra till uppslagsverket. I dag
är 90 procent av författarna män. Så här långt har cirka 50 av Sveriges
ambassader anordnat egna WikiGaps runt om i världen. I våras tog
Näringsdepartementet bollen och anordnade en skrivstuga på SLU i Umeå
och den här gången var det dags för en på Chalmers i Göteborg.

https://www.regeringen.se/


Stor uppslutning på Chalmers

Det var stor uppslutning när evenemanget inleddes av närings- och
infrastrukturminister Mikael Damberg tillsammans med Chalmers prorektor
Anna Dubois och Wikimedia Sveriges Sofie Jansson.

– Vi vet att kvinnor som med rätta hör hemma i världens största
uppslagsverk idag är underrepresenterade. Därför behövs det långsiktiga
initiativ för att öka jämställdheten och mångfalden. Wikipedia är en
fantastisk idé och det vi gör i dag går att göra på flera olika områden. Jag
hoppas att detta kan spridas och att vi kan jobba med det här mer
strukturerat i framtiden, sa Mikael Damberg.

Anna Dubois är prorektor på Chalmers där man har ett flertal
jämställdhetssatsningar. Bland annat när det gäller ledarskap och genus, men
också när det gäller rekryteringar. 

– Vi behöver krav och påtryckningar utifrån när det gäller
jämställdhetsfrågorna. Det går åt rätt håll, men otroligt långsamt på
professorssidan. Vi måste ha mål och jobba strukturerat. I dag får till
exempel inte kvinnor lika mycket forskningspengar som män, sa Anna
Dubois.

Wikimedia Sverige är en lokal, juridiskt obunden stödförening till Wikimedia
Foundation, som driver några av världens största fria kunskapskällor,
inklusive Wikipedia och Wikimedia Commons.

”Jämställdhet strategiskt viktigt för svensk
näringslivsutveckling”

På WikiGap i Göteborg deltog många volontärer från Wikimedia Sverige. De
är eldsjälar som på frivillig basis arbetar för att höja kvaliteten på Wikipedia
och som hjälpte deltagarna på plats.

– Fler ska veta hur man fyller på Wikipedia och jag önskar fler evenemang
liknande WikiGap. WikiGap är ett fantastiskt initiativ som så här långt har
genererat över 3000 artiklar och i över 50 länder, sa Sofie Jansson på
Wikimedia Sverige.

Det var många glada och nöjda deltagare som satt med ända till slutet av
dagen. Då konstaterades det att WikiGap i Göteborg resulterade i ett stort



antal artiklar, men att det också blev många översättningar. Totalt jobbades
det på åtta språk, inklusive svenska.

– Vi vill se fler WikiGap! Förhoppningsvis kan det bli ett årligt event här på
Chalmers, avslutade Anna Dubois.

Jon Simonsson, chef på enheten för Innovation, forskning och
kapitalförsörjning, var med och samordnade eventet från
Näringsdepartementets sida. Han är också nöjd med evenemanget.

– Jämställdhet och ökat deltagande av kvinnor i innovationssystemet är
strategiskt viktigt för Sverige och vår näringslivsutveckling. För oss är
WikiGap en viktig satsning, då den bidrar till att lyfta fram förebilder som
kan få fler kvinnor att våga satsa på och utveckla sina idéer till företag och
lösningar.

Bilder från WikiGap på Chalmers



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Tullar, sanktioner och Brexit i
fokus på möte med näringsliv och
industrin
Publicerad 06 september 2018

Regeringen samlade förra veckan svenska företag,
näringslivs- och fackliga organisationer för att diskutera
det handelspolitiska läget. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och EU- och
handelsminister Ann Linde redogjorde bland annat för
hur Sverige arbetar för att försvara ett öppet och
regelbaserat handelssystem och förberedelser inför
handelskonflikter och Brexit.
- Sverige fortsätter att utvecklas starkt. Industrins investeringar ligger på
rekordnivåer och exporten går bra. Det har skapat över 300 000 nya jobb de
senaste fyra åren varav omkring 200 000 i privat sektor. Trots den oro som
finns så är exporten nu är den tillbaka på samma nivå som innan finanskrisen
och Sveriges handel ökade med 10 procent 2017. Det ger oss ett starkt
utgångsläge att hantera handelspolitisk turbulens sa Mikael Damberg.

Ann Linde redogjorde för det handelspolitiska läget med de nyligen införda
amerikanska skyddstullarna på stål och aluminium samt USA:s höjda tullar
på import från Kina och Turkiet. Linde informerade även om de återinförda
amerikanska sanktionerna gentemot Iran och läget i Brexit-förhandlingarna.

-  Jag konstaterar att utvecklingen går nu åt fel håll och riskerar leda till
fortsatta eskalerande motåtgärder från olika aktörer. Såväl höjda tullar som
sanktioner slår hårt mot enskilda företag. Det finns dock ljuspunkter
eftersom EU och USA har inrättat en gemensam arbetsgrupp för de
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transatlantiska handelsfrågorna samt att även USA och Kina pratar med
varandra. sa Ann Linde.

-  Vårt land har en export av motorfordon till USA på 21 miljarder kronor.
Stål- och aluminiumexporten ligger på cirka 5 miljarder. Det är därför viktigt
att analysera effekterna. World Trade Institute har gjort en analys som visar
att om biltullarna ökar med 25 procent kommer vi att riskera 3900 jobb i
Sverige, fortsatte hon.

Ann Linde uppmanade också företagen att förbereda sig inför Brexit.
Regeringen har gett myndigheter uppdrag om ett tiotal utredningar om detta
och förbereder sig för det värsta samtidigt som man jobbar hårt för att få
bästa möjliga lösning.

- Mitt budskap till näringslivet är och förblir det samma – företagen måste
förbereda sig. Det kan handla om allt från att göra riskanalys av den egna
verksamheten, ser över resurser, kompetens och lagerhållning för att kunna
hantera störningar i godsflöden. För självklart ska vi fortsätta handla med
Storbritannien efter Brexit, men det kommer att bli krångligare och dyrare.

Inspel och frågor från deltagarna rörde bland annat hur den svenska
regeringen såg på Brexit-förhandlingarna, oron för vad som händer i Europa
om stålpriserna går ner och Kinas ökade intresse av Europa. Några uttryckte
att det var svårt att förbereda företaget innan man vet vilka villkor som
kommer att gälla t.ex. efter Brexit.

Vissa industrier och företag har redan drabbats hårt av de nya tullarna.
Andra har inte drabbats direkt, utan indirekt i och med en ökad
protektionism och nationalism. Avslutningsvis fanns det en stor enighet kring
vikten av att regeringen höll frihandelsfrågorna högt.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ska bli ledande på
ansvarsfull utveckling och
användning av framtidens
teknologier
Publicerad 27 augusti 2018

Med dagens snabba teknikutveckling kommer stora
möjligheter inom individanpassad vård, artificiell
intelligens, självkörande fordon och smarta
klimatlösningar. Men med möjligheterna kommer också
utmaningar när det gäller etik, integritet och
regulatoriska hinder. Regeringen tillsätter därför en
kommitté som ska lyfta teknikutvecklingens utmaningar
och skapa förutsättningar att snabba på användning av
ny teknik.
- Jag vill att Sverige ska bli en testbädd för nya lösningar och då är det en
fördel om vi kan bli snabbare på att hantera utmaningar kring etik, lagar och
regler som till exempel artificiell intelligens och självkörande fordon ställer
på sin spets, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Det finns bl.a. nya tekniker för att upptäcka och behandla personer med
ökad sjukdomsrisk eller fullt utvecklad sjukdom. Individanpassad vård med
skräddarsydda behandlingar, s.k. precisionsmedicin, utvecklas snabbt och
erbjuder helt nya möjligheter att förebygga och bota både sällsynta ärftliga
sjukdomar och vanliga folksjukdomar. Träffsäkerheten i behandlingar av
t.ex. vissa cancerformer kommer att öka.

Hög utvecklingstakt
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Även inom andra områden är utvecklingstakten hög. Självkörande fordon
och farkoster, både på land och i luften, har potential att förbättra
trafikflöden till gagn för både människor och miljö. Den femte generationens
trådlösa system (5G) innebär möjligheter att koppla upp allt från maskiner
och byggnader till vardagsföremål, och nya innovativa tjänster förväntas få
stort genomslag. Tillgång till stora datamängder, avancerade algoritmer och
kraftfull beräkningskapacitet är förutsättningar för fortsatta framsteg.
Samtidigt finns viktiga frågeställningar att reda ut bl.a. runt ansvar, integritet
och säkerhet.

Kommitténs uppgift är att lyfta målkonflikter, regulatoriska utmaningar och
hinder för ett ansvarsfullt nyttjande av ny teknik samt ge förslag på hur dessa
kan hanteras. Det handlar om att vi ska kunna dra full nytta av fördelarna
med teknikutveckling och innovation. Föråldrade regelverk och tröga system
riskerar stå i vägen för nya tillämpningar att komma till användning i
samhället. Detta har bland annat uppmärksammats inom regeringens
samverkansprogram och diskuterats i det Nationella innovationsrådet.
Teknikutvecklingen är global och det finns ett stort värde i att hitta
gemensamma lösningar. Kommittén ska därför samarbeta med
internationella aktörer som exempelvis World Economic Forum och länder
som Sverige har innovationssamarbeten med.



Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Nya åtgärder efter sommarens
värme, torka och bränder
Publicerad 20 augusti 2018 Uppdaterad 20 augusti 2018

Idag presenterade regeringen fem nya åtgärder för att
stärka samhällets krisberedskap och öka tryggheten i
Sverige.
1. Trafikverket ska med anledning av sommarens bränder utvärdera sin egen
beredskap och möjliga förebyggande åtgärder för att säkra statlig
transportinfrastruktur vid omfattande skogsbränder och extremväder.

2. Folkhälsomyndigheten ska se över hur de kan förbättra sin rådgivning och
stöd inför kommande värmeböljor till sjukvård och äldreomsorg i kommuner
och landsting.

3. Socialstyrelsen ska följa upp och utvärdera socialtjänstens och den
kommunala hälso- och sjukvårdens förmåga att hantera krissituationer till
följd av t ex höga temperaturer.

4. SGU ska ta fram bättre information på nationell nivå om grundvattenläget
samt hur grundvattnet används för att göra det lättare att förutsäga
bristsituationer och finna alternativa grundvattentäkter.

5. Regeringen har tillsatt en särskild utredare som ska utvärdera de operativa
räddningsinsatserna i samband med de omfattande skogsbränderna i
Gävleborgs, Dalarnas och Jämtlands län. Syftet med utvärderingen är att ta
till vara erfarenheter och få ny kunskap inför liknande händelser i framtiden.
Utredaren ska bl.a. utvärdera samordning, samverkan och ledning av
insatserna, användning av samhällets samlade resurser och kommunikation
och information till allmänheten. Uppdraget ska redovisas senast den 31
januari 2019.
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Klimatet förändras. SMHI förutspår att det kommer att bli vanligare
med extremväder. Värmen och dess konsekvenser denna sommar kan vi
få uppleva oftare framöver.

 Regeringen har gjort historiska satsningar på miljö och klimat för att
rusta samhället samt för att minska klimatpåverkan. Under sommaren
har regeringen också hanterat den akuta situationen genom att vidta ett
antal åtgärder för att stödja de myndigheter som varit operativt ansvarig.
Bland annat genom att ersätta frivilligorganisationerna som deltog i
brandbekämpningen och gett MSB bättre möjligheter att ersätta de
drabbade kommunerna för de kostnader för räddningstjänst
skogsbränderna orsakat.

Regeringen har efter den akuta fasen i bränderna presenterat ett antal
åtgärder för att stärka krisberedskapen redan till nästa sommar. Till
exempel fick MSB nyligen i uppdrag att redan till 31 januari 2019 ge sin
bild av behoven av förstärkt kapacitet gällande materiel,
personalförsörjning och brandbekämpning från luften. Och
Sjöfartsverket ska nu se över möjligheterna att låta sina helikoptrar delta
i brandbekämpning

 



Artikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen följer
brandbekämpningen noga
Publicerad 19 juli 2018 Uppdaterad 19 juli 2018

Brandbekämpningen stod i fokus på pressträffen den
19 juli med regeringen. Dessutom togs hettans
påverkan på utsatta grupper upp och beslut om att se
över reglerna mot månggifte.
Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson inledde pressträffen med att
berätta om skogsbränderna i landet. Justitie- och inrikesministern talade
bland annat om den kraftsamling för att bekämpa bränderna som pågår, de
som deltar i brandbekämpningen, de som tvingats lämna sina hem utan att
veta när de kan komma tillbaka och den hjälp Sverige får från utlandet.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren tog upp hettans
påverkan på äldre, barn, sjuka och gravida samt betydelsen av att äldre
personer står i tät kontakt med anhöriga och bekanta.

Regler mot månggiften ses över

Redan gifta får inte ingå äktenskap. Regeringen har i dag beslutat att ge en
utredning i uppdrag att se över hur det kan förhindras att utländska
månggiften fortgår i Sverige. Utredningen ska bland annat titta på hur
nuvarande lagstiftning kan förtydligas. Anne Kuttenkeuler utses till särskild
utredare. Uppdraget ska redovisas senast i januari 2020.

Pressmeddelande (migrationsminister och biträdande justitieminister Heléne
Fritzon):
Nya regler mot utländska månggiften
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Mer likvärdig skola

Regeringen har i dag beslutat om en utredning som ska föreslå åtgärder för
att minska skolsegregationen och för att förbättra resurstilldelningen till
förskoleklass och grundskola. Syftet är att öka likvärdigheten inom berörda
skolformer. Björn Åstrand utses till särskild utredare. Uppdraget ska
redovisas senast 30 mars 2020.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin):
Ökad likvärdighet genom minskad skolsegregation och förbättrad
resurstilldelning

Stärkt stöd till tjej- och kvinnojourer

Landets tjej- och kvinnojourer får 50 miljoner kronor extra under 2018.
Syftet med satsningen är att stärka stödet och skyddet för kvinnor och flickor
som utsatts för våld samt att förebygga mäns våld mot kvinnor.

Pressmeddelande (barn-, äldre- och jämställdhetsminister Lena Hallengren): 
50 miljoner extra till tjej- och kvinnojourerna  

Mer svensk industriproduktion

Tillväxtverket får två nya uppdrag. Det ena uppdraget är att stärka
förutsättningarna för företag att industrialisera och tillverka nya produkter i
Sverige. Det andra uppdraget är att underlätta industrins och industrinära
tjänsteföretags kompetensförsörjningsarbete. Båda uppdragen ska
slutredovisas under våren 2020. Det beslutade regeringen i dag.

Pressmeddelande (närings- och innovationsminister Mikael Damberg): 
Regeringen vill att mer industriproduktion flyttar hem till Sverige  

Negativa utsläpp av växthusgaser utreds

Med negativa utsläpp menas att utsläppen är mindre än noll, det vill säga att
halten av växthusgaser i atmosfären sänks. Sverige ska bli världens första
fossilfria välfärdsland och vara ledande i det globala arbetet med att
förverkliga Parisavtalets mål. Regeringen har därför i dag beslutat att tillsätta
en utredning om negativa utsläpp av växthusgaser. Åsa-Britt Karlsson ska
leda utredningen och lämna över en slutrapport till regeringen senast den 31
januari 2020.



Pressmeddelande (minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin): 
Regeringen tillsätter utredning om negativa utsläpp av växthusgaser



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Möjligt kräva lika lön för lika arbete
inom EU
Publicerad 12 juli 2018

EU:s så kallade utstationeringsdirektiv är ändrat så att
både inhemska och utländska arbetstagare som utför
samma arbete ska kunna kräva lika lön. En särskild
utredare ska ta fram förslag på hur de nya EU-reglerna
ska genomföras i Sverige. Det var en av nyheterna på
regeringens pressfika den 12 juli.
Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson ledde årets andra
pressfika och berättade bland annat om regeringens arbete med att få till
stånd ändringar i EU:s så kallade utstationeringsdirektiv och göra det möjligt
för arbetstagare i EU att kräva lika lön för lika arbete. Den 21 juni ändrades
utstationeringsdirektivet och därför utser regeringen i dag Marie Granlund till
särskild utredare med uppdrag att se över hur ändringarna ska genomföras i
svensk lagstiftning. Uppdraget ska redovisas senast 31 maj 2019.

Pressmeddelande (arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson):
Lika lön för lika arbete inom EU blir verklighet

Näringslivssatsning på landsbygder

Regeringen har i dag beslutat om ett företagspaket som syftar till att öka
konkurrenskraften i näringslivet på Sveriges landsbygder. Satsningen
omfattar 890 miljoner kronor under åren 2019–2020. Genom beslutet utses
även Tillväxtverket till samordnande myndighet för den sammanhållna
landsbygdspolitiken. 

Pressmeddelande (landsbygdsminister Sven-Erik Bucht och närings- och
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innovationsminister Mikael Damberg): 
Regeringen storsatsar på näringslivet på Sveriges landsbygder  

Mer matematik- och idrottsundervisning

Eleverna ska få ytterligare 105 timmar garanterad undervisningstid i
matematik i högstadiet. Det har regeringen beslutat i dag. Regeringen utökar
också ämnet idrott och hälsa med 100 timmar för elever i grundskolan.
Ändringarna träder i kraft 1 juli 2019.

Pressmeddelande (utbildningsminister Gustav Fridolin): 
Nu får eleverna mer undervisningstid i matematik och i idrott och hälsa  

Petra Lundh ny riksåklagare

Regeringen utser Petra Lundh till ny riksåklagare och chef för
Åklagarmyndigheten. Petra Lundh tillträder anställningen som riksåklagare
den 1 september 2018.

Pressmeddelande (justitie- och inrikesminister Morgan Johansson): 
Ny riksåklagare och chef för åklagarmyndigheten  

Marie Heidenborg ny justitiekansler

Regeringen utser Mari Heidenborg till justitiekansler och chef för
Justitiekanslern. Marie Heidenborg tillträder anställningen som justitiekansler
den 1 september 2018.

Pressmeddelande (justitie- och inrikesminister Morgan Johansson): 
Ny justitiekansler och chef för Justitiekanslern 



Artikel från Näringsdepartementet

Beslut om tätare samarbete inom
AI och besöksnäringen när
nordiska ministrar möttes i
Stockholm
Publicerad 22 maj 2018

De nordiska länderna ska bli bättre på att samarbeta
inom bland annat artificiell intelligens (AI) och
besöksnäringen. Här finns konkurrens, men också stora
samarbetsmöjligheter som behöver tas tillvara. Det var
några av slutsatserna när de nordiska
näringsministrarna möttes i Stockholm den 15 maj.
I mitten på maj bjöd närings- och innovationsminister Mikael Damberg in de
nordiska näringsministerkollegorna för att diskutera nordiskt samarbete inom
artificiell intelligens, digitalisering inom besöksnäringen, förenklad
rapportering för små och medelstora företag samt smarta transporter. Dagen
inleddes i Rosenbad och avslutades med en inblick i den svenska
dataspelsbranschen på Tekniska museet.

Ett av de områden där det rör på sig extra snabbt är inom AI. Här
presenterade Finland sitt arbete inom området och det regeringsprogram som
finns för AI. I Finland prioriteras bland annat hälso- och sjukvård samt den
maritima sektorn.

– Den svenska regeringen har nyligen tagit fram en färdriktning för AI-
arbetet där åtgärder inom bland annat utbildning, innovation och forskning är
prioriterade. Vi har mycket att vinna på att samarbeta i Norden kring AI,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
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Deltagarna tog också beslut om att det gemensamma nordiska arbetet med
Nordic Smart Government ska vara ett av de viktigaste nordiska
näringspolitiska samarbetena under perioden 2018–20. Visionen är att
förenkla för företagare genom digitalisering av ekonomisk rapportering och
redovisning samt att bidra till forskning och utveckling kring nya lösningar
som kan skapa kundnytta och effektivisera myndigheternas verksamhet.

– Våra liv förenklas med de smarta mobilerna, men den offentliga
tjänsteutvecklingen har ännu inte på samma sätt förenklat för dem som
driver företag. Kan vi utveckla standarder inom digital redovisning för
företag i Norden, kan det även leda till internationellt genomslag, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

När det gällde smarta transporter informerade näringsministern om att
Sverige satsar på elvägar och att det kan göras mer på nordisk nivå inom
detta område. Här finns också ett stort intresse från fordonsindustrin.
Diskussionen avslutades med att näringsministrarna uttryckte sitt stöd till att
arbeta vidare med gröna och smarta transporter inom det nordiska
samarbetet.

Ministrarna diskuterade också aktuella utmaningar när det gäller
digitalisering och dess relation till turism och eventuella
samarbetsmöjligheter. Norden är en liten region med liknande kultur,
naturmiljö och politiskt system som kan marknadsföras och säljas in
tillsammans på olika marknader.

Efter ministermötet var det studiebesök på Tekniska Museet och
utställningen Play Beyond Play som är museets utställning om svensk
dataspelsindustri. Utställningen samlar bland annat aktörer inom svensk
spelindustri, flerårig forskning och erfarenhet av spelutställningar. Här fick
ministrarna bland annat lära sig att var tionde människa på jorden har spelat
ett svenskt dataspel.



Artikel från Näringsdepartementet

Hur rustar vi oss för
konjunkturskifte och omställning?
Publicerad 16 maj 2018

Det går bra för svensk industri. Tillväxten i
industriproduktionen är stark, varuexporten ökar och
investeringarna ligger på historiskt höga nivåer.
Samtidigt vet vi att ett konjunkturskifte kommer förr eller
senare. Den teknologiska utvecklingen går samtidigt
snabbt och det finns ett stort behov av
kompetensomställning. I början på maj bjöd regeringen
in till expertseminarium och industrisamtal för att
diskutera hur vi rustar Sverige för dessa parallella
utmaningar och vilka roller samhället respektive
industrin har.
Samtalen samarrangerades av regeringen, Almega och Industrirådet.
Representanter från industrins parter, företag, regioner, kommuner och
myndigheter deltog. Slutsatserna från expertseminariet bidrog till det
efterföljande industrisamtalet som är ett återkommande högnivåmöte mellan
ministrar och industrins parter där näringsminister Mikael Damberg och
finansminister Magdalena Andersson deltog.

– Det är en paradox att man i högkonjunktur inte har tid till
kompetensutveckling och i lågkonjunktur inte har råd, sa
Näringsdepartementets statssekreterare Niklas Johansson när han inledde
expertseminariet.

– De flesta bedömare tror att vi kan vänta oss en mer normal nedgång än
under finanskrisen 2008–2009. Men när det kommer en
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konjunkturavmattning kommer finanspolitiken sannolikt behöva spela en
viktigare roll än tidigare. En utmaning är att veta om en nedgång är
konjunkturellt eller strukturellt betingad, sa Karolina Ekholm,
statssekreterare vid Finansdepartementet.

"Vikten av kommunikation"

Hans Lindblad, generaldirektör för Riksgäldskontoret och statssekreterare
under finanskrisen, talade om vikten av att agera snabbt, tydligt och resolut
samt att undvika tillfälliga riktade åtgärder eftersom de ger mindre effekt än
breda och generella åtgärder. Han poängterade också vikten av
kommunikation – det handlar om att hela tiden berätta vad som görs.

Under expertseminariet framkom bland annat:

För företagen är det av största vikt att säkra kompetensen inför och
under ett konjunkturskifte.
Det offentliga kan bidra på många sätt. Det är viktigt att använda
befintliga strukturer och paletter av lösningar, att skapa handlingsplaner
och identifiera vad som kan skalas upp snabbt.
Korttidsarbetessystemet lyftes som centralt för att kunna behålla
personal i tillfälliga nedgångar, liksom att det borde vara mer
konkurrensneutralt utformat visavi Sveriges konkurrentländer.
Det behövs nya modeller för livslångt lärande.
Finanskrisen visade vikten av statliga verktyg, t ex företagslån från Almi
och exportkrediter från Exportkreditnämnden, när företagens
lånemöjligheter på den reguljära marknaden drastiskt försämras. Dessa
erfarenheter utgör en bra grund för att utforma välfungerande verktyg
för en framtida nedgång.

"Statsskulden på lägsta nivå sen 1977"

Många kloka tankar togs vidare till industrisamtalet med näringsminister
Mikael Damberg och finansminister Magdalena Andersson. Här deltog
representanter från Industrirådet och Almega. Särskilt inbjudna var också
AB Volvo, Holmen AB, WSP Sverige AB och Combient AB.

– Det är glädjande att det går så bra för svensk ekonomi och industri just nu,
men vi ska passa på att i goda tider diskutera hur man kan möta och till och
med använda en nedgång för att stå starkare sedan, inledde närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



– Den ekonomiska prognosen ser bra ut just nu, men vi ser risker för svensk
ekonomi – inte minst risken för en mer utbredd protektionism. Just därför är
det bra att vi har rustat Sverige, främst genom att vi har minskat statsskulden
med tio procentenheter under mandatperioden. Statsskulden är på sin lägsta
nivå sen 1977, sa finansminister Magdalena Andersson.

Under industrisamtalet talades det om att en konjunkturnedgång kommer att
driva på och förstärka den digitala strukturomvandlingen. Vidare
diskuterades kompetensomställningen och att det krävs en ny kultur för
livslångt lärande både på företagen och i utbildningssystemet. För företagen
är det framför allt viktigt att sprida affärerna och försöka arbeta
kontracykliskt. Från det offentliga efterfrågades konkurrenskraftigt system
för korttidsarbete samt incitament för investeringar i kompetensutveckling.



Artikel från Näringsdepartementet

Örebro imponerar inom AI och
industriell 3D-printing
Publicerad 28 mars 2018

Det händer mycket nu inom additiv tillverkning, så
kallad industriell 3d-printing, och artificiell intelligens
(AI). Region Örebro län och Örebro universitet är
exempel där det görs imponerande satsningar helt i linje
med regeringens samverkansprogram. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg besökte Örebro i
mars, där några av Sveriges toppforskare inom AI finns.
I mars fick Örebro universitet och Örebro region län besök av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Besöket inleddes med ett
rundabordssamtal om samverkan mellan innovation, näringsliv och
studenter. Studenterna finns med i olika sammanhang bland annat genom
Studentuppdrag, vars uppgift är att använda studenters kompetens genom
uthyrning till arbetsgivare. På så sätt får studenterna in en fot på
arbetsmarknaden genom extrajobb, uppsatspraktik och i slutänden kanske
fast arbete efter studierna.

Universitetet visade ministern de satsningar som gjorts inom AI och
universitetets robotlabb. På universitetet är flera av de cirka 50 forskarna
några av Sveriges toppforskare på området, och de deltar i internationella
och europeiska projekt. Örebros AI-forskning är i hög grad fokuserade på
tillämpad forskning, till exempel industriella fordon, smarta hem och
servicerobotar. Här finns också en ny AI-testbädd, AI.MEE, med särskilt
fokus på små och medelstora företag.

Smarter för yrkesverksamma
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Ministern besökte också fortbildningsprogrammet Smarter, som utbildar
yrkesverksamma inom AI och maskininlärning. Det är ett relativt nystartat
program som finansieras inom KK-stiftelsen och som gör det möjligt för
lärosäten och näringsliv att tillsammans skräddarsy flexibla kurser för redan
yrkesverksamma.

– Omställning är centralt för att Sverige ska kunna vara ledande i den
teknikrevolution som pågår just nu. Det är viktigt att vi jobbar med
vidareutbildning av dem som redan är i arbetslivet. Örebro universitet har
utvecklat korta kurser inom bland annat maskininlärning som industrin kan
skicka sina medarbetare på. Detta är bra exempel på livslångt lärande i
praktiken som vi behöver många fler av framöver, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Ledande miljöer för industriell 3D-printing

Örebro universitet, Örebroregionen och Karlskoga är en av Sveriges ledande
miljöer för industriell 3D-printing, så kallad additiv tillverkning (additive
manufacturing – AM). Bland annat genom Saab Dynamics och Lasertech,
som är framstående bolag på området. Regionalt har man också TTC,
Tillverkningstekniskt Centrum, där AM är en central komponent. Nyligen
startades också Amexci AB, en betydande gemensam satsning mellan ett
antal stora industriföretag, i syfte att hjälpa bolagen hitta nya
applikationsområden för additiv tillverkning. AM är ett prioriterat område i
regeringens samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material",
och flera Örebro-aktörer har deltagit i arbetet i samverkansprogrammet –
bland annat Saab Dynamics. I samverkansprogrammet har ett viktigt arbete
handlat om att samla och bättre koordinera de starkaste svenska miljöerna
inom AM, däribland Örebroregionen och Karlskoga.

– Örebro är en förebild för resten av Sverige och gör imponerande satsningar
som ligger helt i linje med regeringens samverkansprogram. Örebro är en
riktig förebild när det gäller prioritering – i linje med ambitionen att
regionerna bör arbeta med "smart specialisering" har man gjort tuffa
prioriteringar, säger Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Industripolitik, digitalisering och
EU:s inre marknad
Publicerad 15 mars 2018

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor möttes
i Bryssel 12 mars behandlade de EU:s kommande
industripolitiska strategi och digitaliseringens betydelse
för konkurrenskraften. De diskuterade också
framgångar och utmaningar för EU:s inre marknad som
firar 25 år i år.

EU:s strategi för konkurrenskraft, tillväxt och
innovation

Ministrarna antog rådslutsatser om en industripolitisk strategi med åtgärder
för att stärka och modernisera den inre marknadens industriella bas.

Slutsatserna uppmanar EU-kommissionen att ta fram ett förslag till en
långsiktig strategi och en handlingsplan. Slutsatserna betonar att det behövs
ett ramverk som handlar om industrins anpassning och förmåga att dra nytta
av globalisering, digitalisering och krav på hållbarhet.

Digitaliseringen av EU:s ekonomi

Vid rådsmötet diskuterade ministrarna digitaliseringen av EU:s ekonomi.
Utgångspunkten för diskussionen var den årliga tillväxtöversikten som ingår i
den europeiska planeringsterminen för 2018.

I översikten konstaterar EU-kommissionen att EU:s ekonomi stärkts, bland
annat är utvecklingen inom tillväxt, sysselsättning och investeringar positiv.
EU-kommissionen påpekar samtidigt att digital innovation behöver
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prioriteras för att säkra tillväxten i framtiden.

Ministrarna konstaterade på mötet att behovet av prioriteringar på både
europeisk och nationell nivå behövs för att EU till fullo ska kunna dra nytta
av digitaliseringens möjligheter.

Inre marknaden firar 25 år

Ministrarna diskuterade hur EU-samarbetet bör gå vidare för att ytterligare
förbättra och fördjupa den inre marknaden.
Diskussionen handlade bland annat om de två strategierna
inremarknadsstrategin för varor och tjänster och digitala inre
marknadsstrategin. EU-kommissionen rapporterade om strategiernas effekter
inför att de snart löper ut.

- Att vara en del av den inre marknaden betyder oerhört mycket för Sverige.
Den har gett jobb, investeringar och ett konkurrenskraftigt näringsliv. Men
för att fortsätta utveckla den inre marknaden måste EU-samarbetet nu ta
vara på och dra nytta av alla de möjligheter som digitaliseringen ger oss, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg i samband med mötet.

Den inre marknaden skapades i och med att Maastrichtfördraget trädde i
kraft 1993 och har sedan dess bidragit till EU:s välstånd. 

För Sveriges del kan betydelsen av den inre marknaden inte nog betonas. Dit
går 74 procent svensk export och härifrån kommer 81 procent av importen.

Konkurrenskraftsavstämning

Ministrarna fick en lägesbild av den ökande betydelsen av tjänster i
ekonomin.

Avstämningen av konkurrenskraftsläget är en återkommande
dagordningspunkt för att bättre ta vara på möjligheter att påverka i
konkurrenskrafts- och tillväxtaspekter inom olika områden.

Övrigt

Ministrarna fick information om en särskild grupp som EU-kommissionen
ska inrätta. Syftet är att ge råd och att återkoppla till EU-kommissionen om
genomförandet av EU:s industripolitik och inför den kommande



industristrategin. Gruppens mandat är fram till hösten 2019.

Ministrarna fick också information om EU:s strategi för plast som ska följas
upp med förslag om lagstiftning.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företrädde Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s industripolitik och 25 år med
den inre marknaden
Publicerad 12 mars 2018

EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor möts i
Bryssel 12 mars. De ska behandla digitaliseringens
betydelse för konkurrenskraften och innehållet i EU:s
kommande industripolitiska strategi. De kommer också
att diskutera landvinningar och utmaningar för EU:s inre
marknad som i år firar 25 år.

Digitaliseringen av EU:s ekonomi

Vid rådsmötet ska ministrarna diskutera digitaliseringen av EU:s ekonomi.
Utgångspunkten är den årliga tillväxtöversikten som ingår i arbetet med den
europeiska planeringsterminen för 2018.

I översikten konstaterar EU-kommissionen att EU:s ekonomi stärkts,
tillväxten ökar, arbetslösheten minskar, investeringarna återhämtar sig och
de offentliga finanserna har förbättrats. Digital innovation nämns som ett
prioriterat område för att säkra tillväxten i framtiden.

Regeringen välkomnar att översikten uppmärksammar tillgång till utbildning
och stärkt digital kompetens. Regeringen anser att arbetet med att förbättra
industriell konkurrenskraft måste ta utgångspunkt i de stora samhälls- och
hållbarhetsutmaningarna som det globala klimatavtalet och Agenda 2030
avspeglar. Det handlar bland annat om att dra nytta av digitala framsteg,
skydda individer snarare än jobb, minska negativ miljöpåverkan och att ställa
om till en cirkulär ekonomi.

EU:s industripolitiska strategi för konkurrenskraft,
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tillväxt och innovation

Ministrarna ska anta rådslutsatser om en industripolitisk strategi som
innehåller åtgärder för att stärka och modernisera den inre marknadens
industriella bas.

EU-kommissionen presenterade hösten 2017 en lägesrapport över pågående
och planerade åtgärder för den inre marknaden, innovation, hållbarhet,
digitalisering, kompetensförsörjning och handel. Rådslutsatserna uppmanar
EU-kommissionen att ta fram ett förslag till en långsiktig industristrategi och
en handlingsplan. Slutsatserna betonar att det behövs ett ramverk som
handlar om industrins anpassning och förmåga att dra nytta av globalisering,
digitalisering och krav på hållbarhet.
Regeringen står bakom förslaget till rådslutsatser. Regeringen anser att
långsiktigt goda ramvillkor, en fördjupad inre marknad utan protektionism,
minskad administration, forskning och innovation och omställning till
resurseffektivt och hållbart näringsliv förbättrar industrins konkurrenskraft.

Inre marknaden firar 25 år

I år uppmärksammas 25-årsjubileet av den inre marknaden som skapades i
och med att Maastrichtfördraget trädde i kraft 1993.
Tiden för de två strategierna inremarknadsstrategin för varor och tjänster och
digitala inre marknadsstrategin löper snart ut. EU-kommissionen kommer att
informera strategiernas effekter och ministrarna kommer att utbyta
erfarenheter om inre marknadsfrågor.

Regeringen välkomnar uppmärksamheten av 25-årsjubiléet. För Sveriges del
kan betydelsen av den inre marknaden inte nog betonas. EU:s inre marknad
är Sveriges hemmamarknad. Dit går 74 procent svensk export och härifrån
kommer 81 procent av importen.

Regeringen anser att det trots framgångarna finns mycket kvar att göra.
Handelshinder och andra begränsningar påverkar fortfarande den fria
rörelsen av varor, tjänster, kapital och människor negativt. Regeringen ser att
arbetet med de två strategierna är centralt och att arbetet ska slutföras
planenligt till slutet av 2018.

Konkurrenskraftsavstämning

Avstämning av konkurrenskraftsläget är en återkommande dagordningspunkt



för att bättre ta vara på möjligheter att påverka i konkurrenskrafts- och
tillväxtaspekter inom andra politikområden.
Ministrarna kommer den här gången få en lägesbild av den ökande
betydelsen av tjänster i ekonomin.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens initiativ att fortsätta förbättra
EU:s konkurrenskraft med reformer som skapar jobb och tillväxt. Den fria
rörligheten för tjänster inom EU är viktig för att tillverkningsindustrin ska
kunna dra nytta av de potentiellt positiva effekterna av den så kallade
tjänstefieringen.

Övrigt

Konkurrenskraftsrådet kommer att informeras om en särskild grupp som EU-
kommissionen ska inrätta. Syftet är att ge råd och att återkoppla till EU-
kommissionen om genomförandet av EU:s industripolitik och inför
kommande industristrategi. Gruppens mandat är fram till hösten 2019.

Rådet kommer också att få information om EU:s strategi för plast som ska
följas upp med förslag om lagstiftning.



Artikel från Näringsdepartementet

Självkörande bussar - är det
framtidens kollektivtrafik?
Publicerad 08 februari 2018

Nu testas projektet Autopiloten i Kista, i västra
Stockholm i allmän trafik. En försöksverksamhet med
helautomatiska och elektrifierade minibussar.
Självkörande bussar kan bli ett viktigt komplement för
en bättre framkomlighet och för att underlätta
vardagsresor.
Nobina Technology är först ut att testa självkörande busar på allmän väg i
Sverige och i Skandinavien. Bussturen är öppen för allmänheten och
genomförs under ett halvår.

Anna Pernestål Brenden är forskare på KTH och involverad i
demonstrationen. Hon säger att frågan är inte om utan när självkörande bilar
och bussar kommer att vara en vanlig syn på våra vägar.

- Det är många forskare eniga om, liksom att de självkörande bilarna har
potentialen att förändra samhället från grunden, både vad gäller transporter
och rörlighet, säger Anna Pernestål Brenden.

– Självkörande fordon är hajp just nu och de kommer att komma. En sak är
extra intressant, och det är att det går mycket snabbt. Hade någon frågat en
forskare för fem år sedan när de självkörande bilarna skulle finns på våra
gator skulle svaret vara år 2040. För två år sedan hade svaret blivit 2030 och
idag säger tillverkarna "runt 2020". Vanligtvis brukar teknikutveckling ta
längre tid än man tänkt sig, säger Anna.

– Det är svårt att avgöra vilka effekterna blir av självkörande fordon. Å ena
sidan blir de säkrare och de kan öka tillgängligheten för många, till exempel

https://www.regeringen.se/


skulle de som inte har körkort kunna "köra bil". Å andra sidan visar flera
forskningsstudier att självkörande bilar sannolikt leder till att det blir fler
bilar som kör på gatorna, och därmed ökar energiåtgången och risken för
trängsel. Hur vi kommer att använda självkörande fordon - delat och som en
del i kollektivtrafiken, eller för privat bruk – kommer att avgöra vilka
konsekvenserna blir för samhälle och miljö, säger Anna avslutningsvis.



Artikel från Näringsdepartementet

Smart City Sweden – Sveriges
skyltfönster mot omvärlden
Publicerad 21 december 2017

I maj 2017 invigdes den nationella export- och
investeringsplattformen Smart City Sweden.
Regeringssatsningen som drivs av IVL Svenska
Miljöinstitutet har som mål att dubblera spridningen av
svenska miljö- och klimatlösningar på 10 år. Hittills har
Smart City Sweden haft över 1700 nationella och
internationella besökare.
Enligt Hanna Eriksson Lagerberg, ansvarig för Smart City Sweden, fungerar
plattformen som ett skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar gentemot
den internationella marknaden. Här presenteras företag och goda exempel
från hela landet, där den gemensamma nämnaren är hållbar stadsutveckling.
Hanna Eriksson Lagerberg poängterar vikten av och intresset för svenska
hållbarhetslösningar och innovationer.

Sverige nummer ett i OECD

– FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Vi har kommit långt och bör
dela med oss av våra kunskaper och tjänster. Genom att bygga upp
samarbeten mellan Sverige och andra länder kan vi bidra till att uppnå FN:s
globala hållbarhetsmål till 2030.

Hittills har över 1700 intressenter besökt huvudkontoret som är placerat i
Hammarby Sjöstad i Stockholm. Här har de möjlighet att ta del av
företagsutställningar och presentationer. Hanna Eriksson Lagerberg
understryker det nationella perspektivet och att plattformen ska fånga in hela
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Sverige.

– Vi samarbetar bland andra med ASSET - Föreningen Svensk Miljöteknik
som representerar över 1500 svenska företag från hela landet. Framöver
kommer Smart City Sweden att utöka verksamheten genom att förstärka
regionerna i syfte att identifiera de regionala styrkorna inom olika områden
rörande hållbar stadsutveckling.

VR för att göra innovation tillgänglig

När det gäller huvudkontoret är målet att utveckla konceptet. Utöver
miljöteknik kommer även frågor som handlar om digitalisering, planering och
social innovation att inkluderas och visas upp. Smart City Sweden tar nu
fram marknadsföringsmaterial som alla främjandeorganisationer kan ta del
av. Det finns även planer på att använda VR-teknik.

– Vi kommer att ge besökare möjlighet att använda VR-glasögon och
virtuellt besöka olika stadsdelar i Sverige och till exempel titta på hur biogas
produceras i Linköping. Detta är en teknik som vi också kan använda på
utlandsmyndigheterna. På så sätt kan intressenter ta del av svensk innovation
även från deras hemland.

En plattform som för aktörer samman

Smart City Sweden sammanför också svenska och internationella aktörer på
de olika marknaderna. För att en utländsk aktör ska få ta del av plattformen
behöver det finnas ett intresse för att utveckla policy eller konkreta
samarbeten som kan leda till affärsmöjligheter för svenska företag.

– Vi tar emot aktörernas förfrågan och ber dem specificera sina behov. Vi
kopplar sedan samman dem med en relevant motpart från den svenska
marknaden. För att aktören ska ha möjlighet till detta måste det finnas en
tydlig möjlighet till samarbete, då projektet syftar till att främja export och
investeringar.

Projektet initierades av den sittande regeringen och tilldelas enligt
budgetpropositionen 25 miljoner kronor under 2018 och 50 miljoner kronor
per år fram till och med 2021.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Gröna jobb för långtidsarbetslösa
och nyanlända
Publicerad 13 december 2017

Skogsstyrelsen har tillsammans med 25 andra
myndigheter fått i uppdrag att tillvarata den
jobbpotential som finns inom de gröna näringarna.
Målgruppen för de gröna jobben är nyanlända och
personer som varit utan arbete en längre tid.
Satsningen på gröna jobb ingår i regeringens arbete med enklare vägar till
jobb i näringslivet och är en del av budgetpropositionen för 2018.

– Arbetslösheten sjunker men vi måste intensifiera arbetet med de grupper
som står långt från arbetsmarknaden. Ett antal myndigheter får nu i uppdrag
att rusta grupper långt från arbetsmarknaden till fortsatt anställning i
näringslivet och samtidigt se till att eftersatta behov åtgärdas. Det kan handla
om att rusta upp vandringsleder, röja sly och städa stränder, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

– Utmaningarna på arbetsmarknaden i dag handlar framförallt om att
nyanlända och långtidsarbetslösa ska få jobb. Samtidigt vet vi att företag i de
gröna näringarna har svårt att växa för att det saknas arbetskraft. Tanken är
att uppdraget även ska gynna näringslivet genom att bidra till bättre
kompetensförsörjning, fortsätter Mikael Damberg.

Myndigheternas uppdrag
Uppdraget "Tillvarata jobbpotential i de gröna näringarna" ges till följande
myndigheter: Skogsstyrelsen, Sveriges geologiska undersökning, Trafikverket
och Naturvårdsverket, de 21 Länsstyrelserna samt Arbetsförmedlingen.
Arbetsförmedlingen bidrar utifrån sitt ansvar inom arbetsmarknadspolitiken.
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Till övriga myndigheter avsätts 270 miljoner kronor 2018. Skogsstyrelsen ska
koordinera och samordna så att myndigheternas insatser kompletterar
varandra. Insatserna från myndigheterna ska utformas så att de ger
deltagarna den kompetens som efterfrågas av näringslivet inom de gröna
näringarna. Målet är att de ska få anställning i näringslivet.

Redovisning
Skogsstyrelsen ska den 17 januari 2018 lämna en bedömning av hur många
arbetssökande som kommer att omfattas 2018 samt en uppskattning gällande
2019 och 2020. Skogsstyrelsen ska på basis av underlag från myndigheterna
lämna en delredovisning av genomförandet senast den 1 maj 2018.
Delredovisning ska också lämnas den 1 oktober 2018 och den 1 oktober
2019. Slutredovisning lämnas den 15 februari 2021.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige – ett land att besöka
Publicerad 07 december 2017

Den 4 december tog närings- och innovationsminister
Mikael Damberg emot slutbetänkandet Ett land att
besöka - En samlad politik för hållbar turism och
växande besöksnäring som överlämnades av Britt
Bohlin på POP House i Stockholm.
Besöksnäringen skapar jobb i hela Sverige och ger ofta unga människor och
personer med utländsk bakgrund en väg in på arbetsmarknaden. Förra året
ökade andelen sysselsatta inom besöksnäringen med 6,9 procent. Totalt är
nästan 169 000 personer sysselsatta inom turism. Näringen utgör också en
allt större del av den svenska exporten. Turismens exportvärde på 120
miljarder kronor kan till exempel jämföras med järn och stålexporten som
under 2016 uppgick till 51 miljarder.

Regeringen tillsatte under 2016 utredningen "En sammanhållen politik för
hållbar turism och växande besöksnäring" och utsåg Britt Bohlin till särskild
utredare. Syftet med utredningen var att ge regeringen underlag för att stärka
besöksnäringen som export- och jobbmotor i hela Sverige. Inom ramen för
utredningens arbete har cirka 800 företagare, ideellt engagerade och
offentliga företrädare i Sveriges alla län fått komma till tals för att belysa
problem och utvecklingsmöjligheter inom näringen.

Utredningens huvudförslag är att regeringen föreslår att riksdagen fattar
beslut om ett nytt övergripande politiskt mål för hållbar turism och växande
besöksnäring: att öka besöksnäringens och turismens bidrag till hållbar
ekonomisk, social och miljömässig utveckling i hela landet.

Utredningens förslag och analyser ska nu gås igenom på
Näringsdepartementet.
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Artikel från Näringsdepartementet

EU-beslut om digital medborgar-
och företagarservice
Publicerad 06 december 2017

När EU-ländernas ministrar för konkurrenskraftsfrågor
träffades 30 november ställde de sig bakom förslaget
om en gemensam digital portal. Frågan går nu vidare till
förhandling med Europaparlamentet. EU:s förnyade
industripolitiska strategi stod också på dagordningen.

En gemensam digital ingång

Konkurrenskraftsrådet fattade beslut om inriktningen på en kommande
förordning för en gemensam digital portal. Portalen är en del i EU-
kommissionens strategi för en digital inre marknad.

Den gemensamma digitala portalen syftar till att information för medborgare
och företag om regler, rättigheter och krav som gäller på EU- och nationell
nivå ska vara lättillgänglig. Det handlar om korrekt, lättåtkomlig och
användbar information inom främst utbildning, socialförsäkringar, hälsa och
att driva företag. Förslaget bygger på den så kallade engångsprincipen som
innebär att medborgare och företag endast ska behöva tillhandahålla en
handling en gång och att elektroniska dokument som utfärdas av ett
medlemsland ska kunna användas av myndigheter i hela EU.

En ny industripolitisk strategi

Ministrarna antog rådslutsatser om att utveckla en industripolitisk strategi för
EU med räckvidd bortom 2030. Strategin inkluderar mål på medellång och
lång sikt samt en handlingsplan för att stärka och modernisera den inre
marknadens industriella bas.
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En rapport från ordförandeskapet låg till grund för diskussionen liksom
kommissionens meddelande om EU:s industripolitik som presenterades
tidigare i höst. Meddelandet innehåller en lägesrapport över åtgärder som är
igång eller planeras på EU-nivå som har bäring på industriella frågor.

Information om flera frågor

Ministrarna informerades om läget i förhandlingarna mellan rådet och
Europaparlamentet om omotiverad geoblockering. Det handlar om åtgärder
för att förhindra diskriminering baserad på kundens nationalitet,
bosättningsort eller etableringsort vid köp av varor och tjänster inom
unionen.

Ministrarna informerades också om EU-kommissionens arbete med förslaget
till en förordning om det europeiska försvarsindustriprogrammet, EDIDP.

Därtill gicks läget igenom för arbetet inom ramen för den digitala inre
marknadsstrategin, DSM, som är planerad att slutföras i december 2018. Ett
enhetligt patentsystem, handlingsplan för små och medelstora företag och
EU-kommissionens upphandlingspaket ingår bland annat i
marknadsstrategin.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företrädde Sverige på
Konkurrenskraftsrådets möte som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Beslut om industripolitik och digital
medborgar- och företagarservice
Publicerad 28 november 2017

När EU-ländernas ministrar för konkurrensfrågor träffas
den 30 november står EU:s förnyade industripolitiska
strategi på dagordningen. Avsikten är att ta fram en
strategi som stakar ut åtgärder som stärker och
utvecklar EU:s industriella bas. Ministrarna fattar också
beslut om att inleda förhandling med
Europaparlamentet om en gemensam digital portal.

Förslag om en gemensam digital ingång

Konkurrenskraftsrådet förväntas fatta beslut om inriktningen på en
kommande förordning för en gemensam digital portal. Förslaget ingår i EU-
kommissionens strategi för en digital inre marknad som lanserades våren
2015.

– Den digitala portalen kan bli ett viktigt verktyg för att främja handel och
underlätta gränsöverskridande aktiviteter för både människor och företag.
Inom industripolitiken ska Sverige föra fram behovet av fokus på innovation
för att hantera samhällsutmaningar och ökad konkurrenskraft, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Förslaget syftar till att information för medborgare och företag om regler,
rättigheter och krav som gäller på EU- och nationell nivå ska vara
lättillgänglig. Det handlar om korrekt, lättåtkomlig och användbar
information inom främst utbildning, socialförsäkringar, hälsa och att driva
företag. Förslaget bygger på den så kallade engångsprincipen som innebär att
medborgare och företag endast behöver tillhandahållas en handling en gång
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och att elektroniska dokument som utfärdas av ett medlemsland ska kunna
användas av myndigheter i hela EU.

Regeringen står bakom engångsprincipen och välkomnar förslaget eftersom
det förenklar för både medborgare och företagare och bidrar till utvecklingen
av den inre digitala marknaden. Regeringen anser att kostnaderna på EU-
nivå för att genomföra förslaget bör täckas av redan avsatta medel. Genom
kompromissförslaget som nu läggs fram har genomförandetiden förlängts för
att underlätta för såväl den tekniska som den ekonomiska anpassningen för
våra myndigheter.

Avstämning av EU:s konkurrenskraft

Ministrarna kommer att ta sig an den lägesrapport om EU:s industriella
konkurrenskraft som EU-kommissionen presenterade tidigare i höst. Den
innehåller pågående och kommande åtgärder och upprepar EU:s mål om att
höja industrins bidrag till BNP till minst 20 procent år 2020.

Regeringen driver principerna om en fördjupad inre marknad utan
protektionism, minskad administrativ börda, att stimulera forskning och
innovation och omställning till ett resurseffektivt och hållbart näringsliv.
Regeringen ser positivt på en konstruktiv diskussion om mål och indikatorer
för EU:s framtida industripolitik.

En ny industripolitisk strategi

Konkurrenskraftsrådet kommer att anta rådslutsatser om att utveckla en
förnyad industripolitisk strategi för EU. Tidsperspektivet sträcker sig bortom
2030, och inkluderar mål på medellång och lång sikt samt en handlingsplan
för att stärka och modernisera den inre marknadens industriella bas.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser om en ny industripolitisk
strategi och handlingsplan.

Information om läget i flera frågor

Ministrarna kommer att få information om läget i förhandlingarna mellan
rådet och Europaparlamentet om omotiverad geoblockering. Det handlar om
åtgärder för att förhindra diskriminering baserad på kundens nationalitet,
bosättningsort eller etableringsort vid köp av varor och tjänster inom
unionen.



Ministrarna informeras också om EU-kommissionens arbete med förslaget
till en förordning om det europeiska försvarsindustriprogrammet, EDIDP.

Därtill förväntas ministrarna få en lägesbeskrivning om arbetet inom ramen
för den digitala inre marknadsstrategin, DSM, som är planerad att slutföras i
december 2018. På mötet kommer tre specifika frågor som ingår i
marknadsstrategin också att tas upp. Det handlar om att få ingång ett
enhetligt patentsystem. Diskussionen tas upp på svenskt initiativ. De andra
frågorna handlar om en handlingsplan för små och medelstora företag, EU-
kommissionens nyligen presenterade upphandlingspaket, spårbarhet och
märkning av tobaksprodukter.

Det kommande bulgariska ordförandeskapets arbetsprogram kommer också
att beröras.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg företräder Sverige på
Konkurrenskraftsrådets möte som äger rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Productive 4.0 –
informationstekniken som tar
produktionsindustrin till nya nivåer
Publicerad 22 november 2017 Uppdaterad 29 november 2017

19 länder och 108 aktörer från hela Europa är med i
flaggskeppsprojektet Productive 4.0, som ska främja
utveckling av teknik som möjliggör digitalisering i
industrin. EU-projektet leds delvis från Sverige och ger
industriaktörer möjlighet att producera och utveckla sina
produkter på ett helt nytt sätt och i ökad takt.
Professor Jerker Delsing vid Luleå Tekniska Universitet leder den svenska
insatsen. Han berättar att syftet är att bana väg för teknologi som gör det
möjligt att integrera kunskap mellan olika delar av ett produktions system –
både inom företag och mellan aktörer. Regeringens strategiska
samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material" har pekat ut
digital infrastruktur för industrin och industriella testbäddar som centrala.
Projektet ligger därmed helt i linje med de svenska prioriteringarna.

– Idag är det möjligt för ett företag att samla in information från olika delar
av sitt produktionssystem. Utmaningen är att få de skilda systemen inom
delarna att interagera och dela information och på så sätt effektivisera
produktionen och produktutveckling. Exempelvis kan information som
uppstår i slutskedet av produktionen ha stor betydelse för till exempel
produktdesign, säger Jerker Delsing.

Fokuserar på systemarkitekturen

Det svenska teamet fokuserar främst på systemarkitekturen för
produktionsautomation och digitalisering. Avsikten är att utveckla
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morgondagens plattform för digitalisering av industrin. Detta kommer bli en
viktig bas för digitaliseringen av hela Europas industri. Ett exempel på
användning är att ett företag kan följa hur en produkt används hos slutkund.
Produktanvändningen varierar mellan olika regioner och länder varför
producenten är intresserad av att anpassa produkten efter de krav som ställs i
respektive land. Jerker Delsing menar att vissa scenarion är högaktuella i
Sverige.

– Idag kan vi läsa att varor som beställs på nätet ska kunna levereras inom
fyra timmar. För att detta ska fungera behöver lastbilarna veta vart de ska,
var varorna ska hämtas, hur de är sorterade och mycket mer. Byggandet av
ett system som kan hantera detta är inte billigt, något som i slutändan betalas
av kunden. Priset på varor kommer öka och vissa produkter kommer bli så
dyra att de aldrig kommer köpas. Redan erhållna resultat visar på att den
framtida tekniken kraftigt bidra till sänkta utvecklingskostnader och
tillhörande effektiviseringar., säger han.

Ett svenskt medverkande företag är IT-företaget BNearIT i Luleå. De
kommer att ha en central roll och därmed göra skillnad för hela industrin.
Vidare deltar AB Volvo i ett delprojekt som handlar om att bygga
morgondagens produktionslinor och testbäddar. Deltagandet gör det möjligt
för dem att göra sin produktion snabbare och mer flexibel.

Kan dela med sig av information

Jerker Delsing menar att kostnadsaspekten gör satsningen intressant både för
företag och slutkund. Tidigare liknande projekt har visat att företag kan
skära ner sina systemutvecklingskostnader med 60 till 80 procent. Sedan
finns även möjligheten att dra vinning av sin information.

– Vi har börjat nysta i något helt nytt – nanobetalning Detta innebär att ett
företag kan välja att dela med sig av information till andra aktörer, mot en
avgift. Genom en automatisk tjänst flyttas pengar från en aktör till en annan
och informationen görs tillgänglig, säger Jerker Delsing.
Informationssamarbetet mellan olika aktörer bygger på förtroende, något
som enligt Jerker Delsing stärkts under de senaste åren. Företagen har sett
prov på vilka vinster som går att hämta och är därför positiva till att engagera
sig.

Den totala finansieringen för hela projektet uppgår till 100 miljoner euro.
Den svenska satsningen omfattar nästan 75 miljoner kronor. Finansiärer är
EU-kommissionen, deltagande svenska parter och statens



innovationsmyndighet Vinnova. Målet år 2020 är att framstegen som gjorts
implementeras i nya affärer och arbetssätt hos deltagande företag.



Artikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Industrisamtal med fokus på
cybersäkerhet och minskade
processutsläpp
Publicerad 20 november 2017

Cybersäkerhet är en viktig faktor för att näringslivet
framgångsrikt ska kunna dra nytta av digitaliseringens
möjligheter. Hur skyddar vi oss och hur kan
säkerhetsfrågan bidra till industrins konkurrenskraft?
Hur kan Industriklivet bäst stödja tekniksprång och
behövs det insatser för att öka efterfrågan på hållbar
råvara i andra delar av värdekedjan?
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och Isabella Lövin,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister, träffade den 6 november företrädare för industrin för
att diskutera två teman – cybersäkerhet och tekniksprång för minskade
processutsläpp. Vid mötet medverkade även Alf Karlsson, statssekreterare
hos bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson samt Charlotte
Svensson, statssekreterare hos justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson.

Sverige ska vara bäst i världen på att ta vara på
digitaliseringens möjligheter

Några av de områden som diskuterades av deltagarna under industrisamtalet
var hur viktigt det är att öka medvetenheten om cybersäkerhet i alla företag
och på alla nivåer i företagen, att utveckla och främja standarder för it-
säkerhet och att inte låta rädslor hindra innovation och utveckling. Digitalt
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kompetenta och trygga människor har möjlighet att driva innovation. Digital
trygghet är även ett av delmålen i digitaliseringsstrategin För ett hållbart
digitaliserat Sverige. De fem delmålen är digital kompetens, digital trygghet,
digital innovation, digital ledning och digital infrastruktur.Det övergripande
målet med digitaliseringsstrategin är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter.

Digitaliseringen är inte en framtidsfråga utan den händer
här och nu

Kraftsamling kring samverkan mellan privat och offentligt för att hantera
risker och hot, tillgång till rätt kompetens och en säker infrastruktur var
andra områden som lyftes av deltagarna.

Människor måste kunna känna sig trygga i att känslig information inte
hamnar i fel händer. Därför har regeringen tagit fram en nationell strategi för
samhällets informations- och cybersäkerhet som ska bidra till att skapa
långsiktiga förutsättningar för samhällets aktörer att arbeta effektivt med
informations- och cybersäkerhet samt höja medvetenheten och kunskapen i
hela samhället.

Svenska industrins ledande roll

De företag och länder som går före i teknikomställningen kommer att få stora
konkurrensfördelar. Regeringsförklaringen understryker att svensk industri
ska vara ledande i klimatomställningen. Och därför har regeringen lanserat
"Industriklivet" som är en långsiktig satsning för att förbereda den svenska
industrin inför framtiden. Syftet är att stödja industrin att minska
processutsläppen för att nå de klimatpolitiska målen. Satsningen består både
av stöd till förstudier, bland annat detaljerade projekteringsstudier, och stöd
till investeringar. Industrins omställning är avgörande både för att säkra
svenska jobb och kraftigt minska utsläppen.

Expertseminarium och industrisamtal hänger ihop

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium om cybersäkerhet under
ledning av statssekreterare Eva Lindström, Näringsdepartementet. Där
medverkade också statssekreterare Niklas Johansson, även han från
Näringsdepartementet. Deltagarna diskuterade och gav inspel med
utgångspunkt i frågeställningarna nedan, som sedan fördjupades under
industrisamtalet.



• Vad behöver företagen göra för att öka sin egen säkerhet?
• Vad kan det offentliga och parterna göra för att stötta företagens arbete?
• Vad är statens roll för att stärka cybersäkerheten? Hur behöver den
utvecklas?
• Vad behöver vi göra gemensamt för att öka den grundläggande
cybersäkerheten?



Artikel från Näringsdepartementet

Testbäddar för morgondagens
material – ett hållbart steg inom
svensk produktion
Publicerad 31 oktober 2017

Projektet ”Testbäddar för framtidens produktion av lätta
produkter med smarta materiallösningar” inleddes i juni
2017. Genom två fysiska testbäddar och ett nationellt
nätverk av engagerade aktörer är målet att skapa en
samverkansmiljö som främjar hållbar produktutveckling
i Sverige.
Olofström och Piteå är platserna där de fysiska testbäddarna kommer att
utvecklas, platsvalet baseras på efterfrågan från industrin och den kompetens
som finns i närområdet. Projektet är en del av regeringens strategiska
samverkansprogram "Uppkopplad industri och nya material" och faller under
det strategiska innovationsprogrammet "Metalliska Material" som leds av
Jernkontoret. Hos testbäddarna kan företag, forskare och andra intressenter
utveckla och testa sina material eller produkter. Enligt projektledaren Boel
Wadman är syftet att skapa en miljö där produkter inte stressas fram på
grund av kommersiella faktorer.

– När en ny produkt utvecklas kan den ofta inte använda de allra nyaste och
smartaste materialen på grund av att alla tester som krävs för att godkänna
dem tar för lång tid.. Vi vill skapa frizoner där dessa produkter kan utvecklas
och där vi kan testa olika idéer och komponenter snabbare och mera
målinriktat.

Hållbarhet är en central del av projektet och fungerar som en röd tråd genom
de tester som utförs. Några exempel är hur skadliga delar av ett material kan
bytas ut mot mer miljövänliga, samt hur tyngre komponenter kan ersättas

https://www.regeringen.se/


med lättare för att minska bränsleanvändningen inom flyg- och
transportindustrin. Boel Wadman poängterar vikten av att Sverige går i
fronten för hållbar utveckling med syftet att förbli konkurrenskraftigt.

– Om vi inte arbetar hållbart kommer den svenska utvecklingen att halka
efter, samtidigt som efterfrågan på miljövänliga material växer. Idag måste vi
se allt i ett helhetsperspektiv, från källan där vi utvinner råmaterialet till
möjligheten att återanvända material eller hela komponenter. Att arbeta
hållbart förbättrar på så sätt på flera fronter, från arbetsvillkor till
miljövänlighet.

Utöver de fysiska testmiljöerna är målet att skapa ett virtuellt nätverk av
aktörer som kan ta hjälp av varandra för att utvecklas. Här ingår forskare,
stora kommersiella aktörer, underleverantörer, startups och andra
intressenter. Boel Wadman menar att det är just samverkan som skiljer ut
Sverige på den internationella marknaden.

– Vi vill att en aktör ska kunna komma med en förfrågan och att en annan
inom nätverket svarar upp. Sverige är inte störst och vassast på allt inom
forskning och innovation, men vi är absolut bäst på samverkan. När jag
möter personer som är verksamma i andra länder imponeras de av de nätverk
och samarbeten vi har i Sverige.

Just nu pågår det pilotprojekt som har som mål att utveckla testbäddens
format och arbetsmetoder. Fram till 2021 kommer en rad piloter genomföras
för att sedan mynna ut i en väl förankrad sammankopplad testbädd som är
självgående. Arbetet inleddes i juni 2017 och har beviljats 17 miljoner i
finansiering från Sveriges innovationsmyndighet Vinnova, fördelat på fyra år.



Artikel från Näringsdepartementet

Civilingenjör 4.0 – en
utbildningssatsning inom
innovation
Publicerad 25 september 2017

Civilingenjör 4.0 är en kompetensfrämjande
utbildningssatsning som fokuserar på civilingenjörer
med inriktning mot produktionsteknik. De första
kurserna har premiär redan våren 2018.
Kompetensförsörjning är en viktig fråga för regeringens strategiska
samverkansprogram. Civilingenjör 4.0 har som målsättning att tillgodose de
kunskapsbehov som uppstår allteftersom industrin utvecklas. Produkter blir
mer IT-teknisk avancerade, tillverkningsindustrin digitaliseras och internet
anpassas. Enligt Bengt-Göran Rosen, professor i maskinteknik vid
Högskolan i Halmstad, behöver dagens civilingenjörer bredare kompetens än
någonsin.

– Vi är på väg in i den fjärde industriella revolutionen och världen utvecklas i
allt snabbare takt. Aktörer måste kunna dra nytta av möjligheterna med en
digitaliserad och uppkopplad industri i syfte att vara konkurranskraftiga.

För att möta behoven har elva utbildningsområden kartlagts från vilka
kurserna sedan utvecklas. Till våren förväntas de första studenterna kunna
fördjupa sig i ämnen som 3D produktion och samarbetet mellan robotar och
människor. Kurserna behandlar både teoretiska och operativa aspekter, på
platsbunden samt distansbaserad basis.
Bengt-Göran Rosen tillhör Svenska Produktionsakademien som tillsammans
med arbetsgivarorganisationen Teknikföretagen är grundare av projektet.
Projektet är även en del av det strategiska innovationsprogrammet
Produktion 2030, som stöds av Vinnova, Energimyndigheten och Formas.
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Innan sommaren beviljade Vinnova tio miljoner kronor i finansiering.

Nästa steg är att attrahera deltagare. Bengt-Göran Rosen tror att det
holistiska perspektivet kommer att vara en central del. Genom att visa på
variationen av områden som dessa kompetenser kan appliceras på är målet
att nå en bred bas av sökande. Primärt civilingenjörer, studenter och
yrkesverksamma, men även personer inom andra relevanta utbildningar.
Projektet arbetar aktivt med ett jämställdhetsperspektiv och hoppas att
många kvinnor söker in.
Anders Jörnesten, departementssekreterare vid Utbildningsdepartementet, är
mycket positiv till satsningen och menar att komptensfrämjande projekt är
centrala för att Sverige ska förbli konkurrenskraftigt.

– Vidareutbildning är ofta en självklar del inom andra områden såsom
vården, men det måste också bli en del av ingenjörssektor. Om företag ska
kunna fortsätta sin innovationsutveckling är det viktigt att både studerande
och yrkesverksamma har möjlighet att spetsa sin kompetens.

Vidare poängterar han hur satsningen kan komma att fungerar som en viktig
inspirationsfaktor.

– Lärosäten som ännu inte är kopplade till projektet kan ta del av konceptet
och utveckla sina verksamheter. Detta leder på så sätt till en positiv
dominoeffekt på flera fronter.

Enligt Bengt-Göran Rosén kommer Civilingenjör 4.0 kontinuerligt att
leverera kurser under perioden 2017-2021. Projektet kommer även ta fram
minst en sammanhållen utbildning, både för högskolorna samt industrin, som
planeras starta senast 2019. Han uppmanar fler intressenter att engagera sig i
projektet.



Artikel från Näringsdepartementet

Bättre att innovationen händer här
än någon annanstans
Publicerad 25 september 2017 Uppdaterad 10 oktober 2017

På ABB:s satsning Synerleap får små
innovationsföretag möjlighet att utveckla sina produkter
med ABB i ryggen. – Tiden mellan idé och när
produkten finns på marknaden kortas betydligt. Nyckeln
är att företagen är på plats hos oss, det stora företaget.
Vi löser mycket när vi träffas vid kaffeautomaten, säger
Peter Löfgren, vd på Synerleap.
Omkring 20 små innovationsföretag sitter på Synerleap, som ligger i ABB:s
lokaler i Västerås. Där jobbar de, tätt intill ABB:s egen personal, med målet
att ta ut sina produkter på marknaden.

– Företagen som sitter på Synerleap är små snabbväxande företag, som
kommit ganska långt i utvecklingen. De är ofta redo att ta steget ut på
marknaden, gärna globalt, men som kan behöva en sista skjuts för att lyckas,
säger Peter Löfgren.

Genom att sitta på Synerleap får de små företagen tillgång till ABB:s
infrastruktur, kontakter, data och underlag, som tidigare forskning, och inte
minst robot- och tekniklabb. Det mest avgörande för företagens framgång är
ändå tillgången till kunskapen "hur det funkar på ett stort företag".

– Vi fokuserar inte på ABB på den här arenan. Allt sker på småbolagens
villkor. Visst, det kommer mycket tillbaka till oss. Vi får många ögon på oss
när småföretagen får investerarkapital eller lanserar en lyckad produkt på
marknaden. Bättre att innovationen sker här än någon annanstans, säger
Peter.
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Det tog bara ett halvår från att Peter Löfgren fått idén att starta en hub på
ABB till invigningen, när kungen var på plats och bandet klipptes av bland
andra ABB:s vd Ulrich Spiesshofer och energiminister Ibraham Baylan i
september 2016. Den interna förankringen gick snabbt, men så hade det nog
inte sett ut för 15 år sen.

– Tidigare hade det nog varit lätt att bara se risker. Teknikutvecklingen är så
mycket snabbare i dag, så vi måste öppna oss och kroka arm med andra. I
ABB har vi haft entreprenörsanda i 125 år, vi måste våga tänka nytt på alla
fronter.

Ett av företagen som sitter på Synerleap är BoldArc.

– Synerleap har varit en stor hjälp för oss. Som litet företag blir man synlig
på ett annat sätt och får access till rätt personer så att vi vågar utveckla ny
teknik som används, säger Tobias Fröberg, vd på BoldArc.

BoldArc använder dataspelsteknik för att visualisera allt från interiöra och
exteriöra miljöer till att kunna träna maskinoperatörer och servicetekniker på
nya moment – så inlärningen sätter sig i muskelminnet.

– Jag kan komma på minst tre positiva effekter med Synerleap: kortare
säljcykler, access till ABB:s forskningsenhet och stärkt varumärke, säger
Tobias Fröberg.

I början vände sig företaget till fastighets- och inredningsbranschen, men när
Tobias Fröberg kom i kontakt med Synerleap och fick insikt i ABB:s
processer vidgades vyerna. Nu har företaget breddat sig och erbjuder också
virtual training, där den som ska lära sig något nytt sätter på sig VR-glasögon
och "förflyttas" till rätt miljö.

På Synerleap arrangeras events nästan varje vecka där externa och interna
personer får möjlighet att träffa innovationsföretagen. Dessutom pågår en
ständig dialog mellan innovationsföretagen själva.

– Det går att jacka in direkt med andra, som också är små och nya. Faktiskt
var det på just ett kontorshotell där det satt flera startups som jag, ekonomen,
träffade dataspelsutvecklarna och fick idén till BoldArc. I och med
digitaliseringen blir startupscenen större och större. Det blir mindre fokus på
konkurrens och mer på samarbete. Då måste det finnas ställen där olika
företag träffas, säger Tobias Fröberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Stora och små företag behöver
och kompletterar varandra
Publicerad 25 september 2017

– Nästa stora innovation kommer sannolikt från ett litet
företag, men stora etablerade företag har ofta
kompletterande resurser och kompetenser som krävs
för att skala upp innovationen. I dagens globala
samhälle kan det dessutom gå ganska fort om det är en
riktigt bra idé. Det säger Martin Andersson, som är
ekonomiforskare och professor i Industriell Ekonomi vid
Blekinge tekniska högskola.
Svensk industri har historiskt spelat en viktig roll för Sverige och har även i
dag kvar den positionen. Allt tyder på att svenska industrin fortsätter att vara
viktig.

– De stora företagen inom svensk industri är ankarföretagen i
kunskapsekonomin. Det är de som står för huvuddelen av industrins
forskning och utveckling, men många industriföretag behöver energin och
nytänkandet som mindre företag kan stå för, säger Martin Andersson.

Både stora och små företag är väsentliga för näringslivets utveckling och
industriell dynamik. De anställda på det lilla företaget ser nya saker,
identifiera problem och testa olika lösningar. Medarbetare på det stora
företaget kan jobba i industriell kontext, vet hur det är att sälja på en global
marknad och har ofta kunskaper om hur man kan skala upp och
industrialisera en idé eller produkt.

– Ekonomin behöver experimenterande för att utvecklas och
entreprenörskapets övergripande funktion är att se till att det experimenteras
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med kunskap, teknik och affärsmodeller . Små och stora företag har ofta
kompletterande roller i denna dynamik. Staten kan spela en roll genom att
underlätta samspelet mellan små och stora företag, och stimulera stora
kunskaps- och tekniktunga projekt med hög osäkerhet men med stor
potential, säger Martin Andersson.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Större fokus på sambandet mellan
innovation och globalisering
Publicerad 29 augusti 2017

Innovation och globalisering. Två områden som går
hand i hand för Sveriges fortsatta nationella tillväxt och
utveckling. Sedan statsminister Stefan Löfven inrättade
Nationella innovationsrådet i februari 2015, har flera
initiativ tagits i syfte att främja Sveriges utbyte med
ledande innovationsmiljöer. Idag finns ett större fokus
på sambandet mellan innovation och globalisering och
detta diskuterades när Innovationsrådet möttes den 28
augusti.
För att gå från idé till innovation krävs lärande och samordning mellan
länder. Därför har nu huvudmannaskapet för innovations- och
forskningsråden vid Sveriges ambassader i viktiga regioner som USA, Kina,
Indien, Japan och Brasilien tagits över av Näringsdepartementet.

Pressmeddelande: Regeringen utvecklar det strategiska främjandet av
Sverige som kunskapsnation

Syftet är att mer effektivt kunna knyta kontakter med personer och miljöer
av intresse för svensk innovation, forskning och högre utbildning. Närings-
och innovationsminister Mikael Damberg berättade tillsammans med
Sveriges tillträdande USA-ambassadör Karin Olofsdotter hur politiken kan
utvecklas för att öka synergierna mellan olika främjandeinsatser och för att
främja Sveriges utbyte med ledande innovationsmiljöer.

Flera internationella jämförelser som till exempel Global Innovation Index,
European Innovation Scoreboard, Bloombergs innovation index pekar ut
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Sverige som ett av de ledande innovationsländerna i världen. Regeringen
strävar efter att Sverige ska ligga i topp. Här kan Nationella innovationsrådet
med företrädare för regeringen, näringslivet, fackförbunden och
forskarvärlden fungera som dörröppnare för att stärka Sveriges
innovationskraft och därmed väcka andra länders intresse.

- Under mina resor har jag sett tydliga exempel på att regeringens fokus på
innovation väcker intresse för Sverige. Det är något som vi tillsammans med
forskarvärlden och näringslivet måste dra nytta av för att stärka Sveriges
uppkoppling mot både etablerade kunskapsledare och tillväxtmarknader,
säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Under 2017 har regeringen gjort flera internationella besök och resor där
innovation, globalisering och nya samarbeten länder emellan har stått i
fokus. Den 31 juli reste statsminister Stefan Löfven och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Paris för möten med president
Emmanuel Macron och premiärminister Eduoard Philippe. Förutom det
svensk-franska samarbetet och frågor om EU:s framtid, migration och
säkerhet diskuterades frågor om jobb och tillväxt.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven träffar president Emmanuel
Macron

Den 26-28 juni besökte statsminister Stefan Löfven Kina. Med på resan var
även statsråden Mikael Damberg, Ann Linde och Karolina Skog liksom en
näringslivsdelegation inom regeringens satsning på Team Sweden med fokus
på grön innovation och hållbarhet, ett område där Sverige är världsledande.
Flera avtal undertecknades i anslutning till besöket i syfte att främja bilateral
handel och fortsatt samarbete mellan Sverige och Kina.

Pressmeddelande: Statsminister Stefan Löfven besöker Kina

Artikel: Kinaresan öppnar dörrar för utökat samarbete inom grön innovation
och hållbarhet

Team Sweden

Den 31 januari kom förbundskansler Angela Merkel till Sverige. I samband
med besöket kom Tyskland och Sverige överens om långtgående
innovationssamarbete inom digitalisering, e-hälsa och framtidens mobilitet.
Ett nytt innovationspartnerskap mellan de båda länderna knöts som innebar
en unik överenskommelse om samarbete för att främja innovativa



samhällslösningar, nya exportprodukter och starkare konkurrenskraft.

Pressmeddelande: Statsministern tar emot Tysklands förbundskansler Merkel

Artikel: Innovation, digitalisering och asylsamarbete på agendan när Merkel
och Löfven möttes

Pressmeddelande: Sverige och Tyskland i unikt innovationspartnerskap

 



Artikel från Näringsdepartementet

Samverkansprogrammen gör
avtryck i innovationssverige
Publicerad 24 augusti 2017

När Nationella innovationsrådet möts måndagen den 28
augusti presenteras samarbeten, initiativ och projekt
som de fem samverkansprogrammen resulterat i så här
långt. Även erfarenheterna av samverkan som
arbetsmetod, där näringsliv, akademi och
organisationer jobbar strategiskt tillsammans, kommer
att lyftas fram och diskuteras i rådet.
Upprinnelsen till samverkansprogrammen är de tre samhällsutmaningarna
som just Nationella Innovationsrådet pekade ut i början av mandatperioden;
digitalisering, life science och miljö- och klimatteknik. Rådet har följt arbetet
under året och haft flera inspel till arbetet, exempelvis vikten av att
kraftsamla kring kompetensförsörjning.

Samverkanprogrammen lanserades 1 juni 2016. De samverkansgrupper som
knutits till programmen har i sitt arbete fokuserat på att identifiera
utmaningar och möjligheter för respektive program och på att göra
prioriteringar av viktiga områden för gemensam kraftsamling. Ett flertal
arbetsgrupper har etablerats och en rad konkreta samverkansprojekt har tagit
form.

Inom ramen för samverkansprojekt kan befintliga offentliga resurser och
medfinansiering från näringslivet tillsammans möta angivna prioriteringar.
Regeringen har dock även skjutit till ytterligare medel för insatser relaterade
till samverkansprogrammen, bland annat genom forsknings- och
innovationspropositionen som riksdagen antog våren 2017. Dessa medel
kanaliseras huvudsakligen genom program och utlysningar från
myndigheterna Vinnova, Energimyndigheten och Formas.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Flera uppdrag till
Polismyndigheten och enklare
regler för småföretagare vid
regeringens pressfika
Publicerad 21 juli 2017 Uppdaterad 21 juli 2017

Statsrådet Helene Hellmark ledde regeringens pressfika
torsdag den 20 juli där även statsråden Anna
Johansson, Anders Ygeman och Mikael Damberg
deltog. Vid regeringssammanträdet närvarade även
statsråden Anna Ekström och Gustav Fridolin. Många
hade frågor om de senaste dagarnas uppmärksamhet
kring Transportstyrelsen.
Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över för att bättre möta behoven i
framtidens hälso- och sjukvård. Därför har regeringen beslutat att ge en
särskild utredare i uppdrag att se över utbildningen och även frågor som rör
barnmorskeutbildningen och vissa andra hälso- och sjukvårdsutbildningar.

Pressmeddelande: Specialistsjuksköterskeutbildningen ses över

Förändringar i Transportstyrelsens ledning

Infrastrukturminister Anna Johansson redogjorde för regeringens beslut om
förändringar i Transportstyrelsens ledning vilket innebär att frågan om
generaldirektören Maria Ågren ska avskedas från sin anställning som
generaldirektör i Regeringskansliet ska anmälas till Statens ansvarsnämnd.
Regeringen har även beslutat att entlediga Rolf Annerberg från uppdraget

https://www.regeringen.se/


som ordförande i styrelsen för Transportstyrelsen och att utse Anita
Johansson till ny ordförande.

Pressmeddelande: Regeringsbeslut om förändringar i Transportstyrelsens
ledning

Flera uppdrag till Polismyndigheten

Inrikesminister Anders Ygeman redogjorde för flera beslut som regeringen
fattade idag. Bland annat får Polismyndigheten i uppdrag att redovisa hur
och i vilken utsträckning informationsutbyte sker med kommuner och
relevanta myndigheter i syfte att motverka terrorism. Myndigheten ska även
analysera och redovisa vilka ytterligare åtgärder myndigheten kan vidta för
att utveckla informationsutbytet inom ramen för nu gällande lagstiftning.
Samma myndighet får även i uppdrag att redogöra för sina behov av
ytterligare möjligheter till samverkan med brottsbekämpande myndigheter i
Norge och Finland. 

Polismyndigheten får även i uppdrag att vidta åtgärder för att stärka
myndighetens kompetensförsörjning.
– Polismyndigheten står inför stora personalförstärkningar och behöver öka
rekryteringen, ta fram fler polisutbildningsplatser och förbereda utökade
möjligheter till distansutbildning, säger inrikesminister Anders Ygeman.

Pressmeddelande: Uppdrag till Polismyndigheten att utveckla
informationsutbytet vid samverkan mot terrorism

Pressmeddelande: Överenskommelse mellan Sverige, Finland och Norge om
operativt polissamarbete

Pressmeddelande: Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att stärka
kompetensförsörjningen

Regeringen beslutade även om tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en
ökad säkerhet för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva
hjälpinsatser. Enligt de nuvarande direktiven ska 112-utredningen analysera
och föreslå hur en nationell alarmeringsfunktion ska kunna inrättas för att
samhällets alarmeringstjänst ska kunna samordnas på ett bättre sätt.

Pressmeddelande: Tilläggsdirektiv till 112-utredningen för en ökad säkerhet
för blåljuspersonal och för att säkerställa effektiva hjälpinsatser



Enklare regler för småföretagare

Avslutningsvis, presenterade närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ett förenklingspaket för företag för att göra det enklare för
småföretagare. Tillväxtverket får i uppdrag att titta på dels hur vi bättre kan
använda den nya digitala tekniken för att skapa bättre informationsutbyten
mellan olika myndigheter, dels hur olika handläggningstider kan kortas. 

Samma myndighet får i uppdrag att vara utvecklingsmyndighet för att skapa
enkla digitala lösningar som stimulerar samverkan mellan myndigheter.
Statskontoret får i uppdrag att undersöka om Regelrådet ska få utökat ansvar
att se hur EU-lagstiftning kan förenas i svensk lagstiftning på ett sätt som är
mindre betungade för företagen.

Pressmeddelande: Mikael Damberg lanserar förenklingspaket för företag



Artikel från Statsrådsberedningen

Grundvatten,
ungdomsarbetslöshet och
handlingsplan till det fria ordets
försvar i fokus på pressfika
Publicerad 13 juli 2017

Regeringen fattade i dag beslut om att ge ett uppdrag åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggningen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Det var en
av nyheterna som presenterades på regeringens
pressfika den 13 juli.
SGU kommer dessutom att i höstens budgetproposition få cirka 30 miljoner
kronor i utökade medel per år de kommande tre åren för att förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Om vi inte får mer nederbörd har vi en lika allvarlig situation som förra
året. Det är en akut fråga för kommuner att arbeta förebyggande med, sade
näringsminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen intensifierar jakten på grundvattnet

Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år

Regeringens pressfika leddes av arbetsmarknads- och etableringsminister
Ylva Johansson som informerade om att ungdomsarbetslösheten nu är den
lägsta på 14 år. Antalet arbetslösa ungdomar (15-24 år) uppgick till 110 000 i
maj 2017.

Pressmeddelande: Ungdomsarbetslösheten den lägsta på 14 år
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Handlingsplan till det fria ordets försvar

Andra nyheter var att regeringen i dag har beslutat om en handlingsplan till
det fria ordets försvar. Detta för att stärka arbetet med att förebygga och
hantera hot och hat mot journalister, politiskt förtroendevalda och
konstnärer, grupper som är särskilt utsatta i det demokratiska samtalet.

Pressmeddelande: Regeringen antar handlingsplan mot hat och hot mot
journalister, förtroendevalda och konstnärer

Regeringen presenterade också ett fjärde åtgärdspaket kopplat till
livsmedelsstrategin. Det handlar om sex satsningar om totalt 38 miljoner
kronor som alla bidrar till att stärka hållbarhet och konkurrenskraft i den
svenska livsmedelskedjan.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar ett fjärde åtgärdspaket för stärkt
konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Dessutom redogjorde EU- och handelsminister Ann Linde för
frihandelsavtalet mellan EU och Japan. Med avtalet finns stor potential att
öka handeln parterna emellan. Två tredjedelar av svenska företag som i dag
exporterar till Japan är småföretag. Den japanska marknaden är särskilt
viktig för län som Uppsala, Dalarna, Västernorrland, Stockholm och
Jämtland.



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar på digitalisering av den
smarta staden
Publicerad 29 juni 2017

Digitaliserad planprocess samt öppna data är två av de
prioriterade områdena inom samverkansprogrammet
Smarta städer. Flera satsningar med digitaliseringstema
har nu fått finansiering via Vinnova.
Regeringen presenterade nyligen en strategi som anger riktningen för
digitaliseringspolitiken och hur den ska bidra till konkurrenskraft, full
sysselsättning samt ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar utveckling.
Strategins övergripande mål är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter. Inom ramen för
samverkansprogrammet Smarta städer startas nu en rad satsningar kopplade
till digitaliseringen av samhällsbyggandet.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen går ut på att arbeta
fram ett obrutet digitalt standardiserat flöde av information med särskilt
fokus på planeringsprocessens tidiga skeden det vill säga översiktsplanering,
medborgardialog och medskapande genom att använda digitaliseringens
tekniska möjligheter.

Ett obrutet digitalt informationsflöde kan motverka fragmentering och
dubbelarbete, göra processen säkrare och mer transparent och öppna upp
möjligheter för innovativa produkter och tjänster. I projektet riktas även
fokus på åtgärder för att praktiskt få igång digitaliseringen i myndigheternas
processer.

Byggarbetsplatsen är en annan viktig pusselbit i samhällsbygget. Projektet
uppkopplad byggplats är en testbädd för att skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser. Det bygger vidare
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på en befintlig testbäddsmiljö inom den strategiska innovationsplattformen
Smart Built Environment i samverkan med testbäddar inom verkstads- och
processindustrin. Projektet kan bidra till att förändra bilden av en industri
som släpar efter och till att öka byggandets attraktionskraft när det gäller
rekrytering.

Genom visualisering kan förståelsen för hur processer och system påverkar
varandra underlättas. Digitaliseringen möjliggör nya visualiseringstekniker
och i projektet Visualisering för en hållbar industri och stad används
visualiseringstekniker för att visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer
hållbar industri och smartare stad. Genom att lyfta fram relevant data för
relevanta grupper av användare kan man skapa ett samhälle som bättre
hushåller med sina resurser. Fokus är till en början på fjärrvärmedata.

Tillgång till data är central för att möjliggöra innovation – för att kunna
utveckla relevanta produkter och tjänster. Mer data behöver tillgängliggöras i
offentlig sektor – det är en viktig del av en modern demokrati. För att leda
vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad och
Göteborgs stad beslutat att genomföra ett projekt inom området kallat
Nationella öppna data. Projektet ska bland annat ta fram gemensamma
principer för arbetet med öppna data och identifiera och prioritera relevanta
datakategorier.

Parallellt med en ökad digitalisering och tillgängliggörandet av data är det
viktigt att arbeta med datasäkerheten. Digital infrastruktur och digital
säkerhet har pekats ut som viktiga områden att satsa på för att stärka
konkurrenskraften för svensk industri. Därför planerar Vinnova att göra en
insats inom dessa områden. Detta görs i dialog med industri, akademi och
berörda myndigheter.



Artikel från Näringsdepartementet

Mikael Damberg i samtal med
näringslivet om besöksnäringens
utveckling
Publicerad 20 juni 2017

Den 7 juni träffade närings- och innovationsminister
Mikael Damberg åtta företagsledare tillsammans med
Utredningen Sveriges besöksnäring – en samlad politik
för upplevelsebaserad tillväxt för ett fördjupat samtal om
hur innovation och utveckling inom besöksnäringen kan
stärkas.
– Besöksnäringen växer och skapar stora möjligheter för export och
sysselsättning, men konkurrensen är hård och näringen behöver fortsätta att
lyfta sig. Konsumenterna blir allt mer medvetna och ställer högre krav på
företagen. Tillsammans - det offentliga och näringslivet i hela Sverige -
behöver vi hålla igång utvecklingen inom näringen och göra den uthållig över
tid, sa närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Besöksnäringen sträcker sig över många områden inom resa-äta-uppleva bo-
handla. Det är därmed en näring som består av flera branscher med behov
som sträcker sig över flera politikområden.
Regeringen tillsatte hösten 2016 Utredningen Sveriges besöksnäring – en
samlad politik för upplevelsebaserad tillväxt för att få underlag för att
ytterligare stärka besöksnäringen som export- och jobbmotor i hela landet.
Utredningen ska kartlägga vilka hinder och svårigheter som näringen möter
och föreslå konkreta åtgärder som kan främja dess utveckling. I detta arbete
träffar utredningen många företrädare för näringen för inlyssnande dialog.

Mötet den 7 juni gav möjlighet till att ta del av de stora företagens perspektiv
på näringens utveckling. Under samtalet diskuterade deltagarna hur
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innovation inom besöksnäringen kan stärkas och lyftas fram, om
besöksnäringen är redo för morgondagens utmaningar, om det finns några
specifika hinder och vad kan vi göra åt dem.

Inspiration från våra grannländer

Utredningen har vidare låtit sig inspireras av innovationsarbete i våra
grannländer Norge och Danmark. Innovation Norge har kommit långt i sitt
arbete och Danmark har tagit fram Danmark i vaekst - Den nationale strategi
for dansk turisme. Särskild utredare Britt Bohlin lyfte vikten av att samla
innovationsarbetet inom den svenska besöksnäringen så att hela branschen
får ta del av det.

Utredningen önskar fler skriftliga inspel

Utredningen har tagit emot ca 70 skriftliga inspel hittills. De frågor som lyfts
är till exempel kompetensförsörjning och utveckling, långsiktig finansiering
av forskning, behov av nationell lösning för branschstatistik och analys,
investeringskapital för småföretag, behov av att förenkla, samordna och
snabba på tillståndsgivning, och att ha med besöksnäringens behov i alla
planering av infrastruktur och kollektivtrafik. Utredningen vill gärna få fler
skriftliga inspel. För mer information och instruktioner om hur skriftliga
inspel kan lämnas, följ länken nedan till utredningens webbplats.

Utredningen Sveriges besöksnäring – en samlad politik för upplevelsebaserad
tillväxt påbörjade sitt arbete i november 2016. Senast den 1 december 2017
ska utredningen överlämna sitt slutbetänkande till närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Immateriella värden bygger
Sveriges välstånd
Publicerad 16 juni 2017

– Sverige är inte bara en stormakt i kreativitet. Sverige
är en supermakt, sa justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson under tisdagens event i Rosenbad.
Över hundra representanter för näringsliv, organisationer och myndigheter
närvarade i Rosenbad för att ta del av regeringens strategiska arbete för
immateriella tillgångar och berätta om sina utmaningar. Från regeringen
medverkade statsråden Alice Bah Kuhnke, Mikael Damberg och Morgan
Johansson.

Här är det frestande att skriva att "branschen var samlad" men det vore
förstås en grov förenkling. Då fler än vart tredje arbetstillfälle i Sverige
genereras i immaterialrättsintensiva företag skulle landets samtliga
konferensanläggningar förmodligen inte rymma de berörda.

Immateriella tillgångar kan vara sådant som skyddas av upphovsrätten, eller
som går att skydda med patent, varumärkes- eller designskydd. Men det kan
vara så mycket mer: allt som människor i företagen kan, forskningsresultat,
utbildningar, avtal, licenser och samarbeten.

Morgan Johansson talade om immateriella tillgångar och immaterialrätt som
ett viktigt område som tar för lite plats. Det har ansetts som lite nördigt och
något för experter. Men historiskt sett har skaparkraften i Sverige varit helt
avgörande för att bygga vårt ekonomiska välstånd.

Vid sidan av traditionella uppfinningar och innovationer växer sig nu också
kulturella och kreativa näringar allt starkare. Musik, design och film har
blivit "svenskgrenar" ute i världen.
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Visste du till exempel att Sverige ligger på fjärde plats i antalet
Oscarsnomineringar för bästa utländska film? Eller att tv-serien Bron har
sålts till över 160 länder?

Varför är vi så kreativa? Förutsättningar som lyftes fram var generell välfärd,
utbildning för alla, jämställdhet i fokus och en trygg arbetsmarknad. Sverige
har också en kommunal kulturskola som för många är en inkörsport till att
utöva kultur och vårt land ligger långt fram i digitaliseringen.

Piratkopieringen ett stort problem

Undersökningar har visat att minst 40 procent av Sveriges BNP genereras
från immateriella tillgångar i företagen. Men Sverige har ännu inte nått sin
kreativa potential. Många idéer som skulle kunna skapa värden rinner ut i
sanden. Dessutom har vi problemen med piratkopiering och illegal
nedladdning.

Johansson menade att Sverige har haft en naiv inställning till piratkopiering.
Man har resonerat som att "det drabbar ju ingen annan" och "det finns inga
brottsoffer". Men det finns brottsoffer: kulturarbetarna och de som satsat
resurser i dessa projekt.

Dessutom dräneras varumärken på sitt värde om man inte kan vara säker på
att en vara eller tjänst är vad den utger sig för att vara. Så mycket som 5
procent av EU:s import beräknas vara piratkopior.

Regeringen satsar på kunskap om immateriella
värden

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talade om den höga
tillväxten och att Sveriges ekonomi går starkt uppåt. Många av de jobb som
nu skapas är kunskapsarbeten, högt upp i näringskedjan.

– Sverige har svart bälte i att ställa om, säger Mikael Damberg. Start-up-
företagen växer och blir fler, men vi ser också att tillverkningsindustri som
lämnat landet väljer att flytta tillbaka. Kreativa näringar – som bygger
uteslutande på immateriella tillgångar – ökar. Men den generella kunskapen
om immateriella tillgångar är för låg, särskilt bland små- och medelstora
företag.

Damberg framhåller att Patent- och registreringsverket spelar en viktig roll.



PRV har sedan ett år tillbaka ett utökat uppdrag att informera om
immaterialrätten och sedan förra veckan också ett speciellt uppdrag att
informera om upphovsrätten och motverka piratkopiering. Damberg ser
också PRV som en viktig som utbildare i andra länder.

Även Vinnova har fått ett särskilt uppdrag, att forska kring immateriella
tillgångar och tillväxt, och arbeten bedrivs på Tillväxtverket, Chalmers,
Business Sweden, Team Sweden och inom EU-kommissionen.

En revidering av upphovsrättsdirektivet är att vänta. Regeringen hyser också
stora förhoppningar om att få det enhetliga patentsystemet i Europa på plats.
Med det väntas företagens kostnader för patent minska och det blir färre
domstolar att förhålla sig till.

Man ska kunna försörja sig som konstnär

– Att Ruben Östlund vann Guldpalmen i Cannes är så stort att man borde få
läsa om det i tidningen varje dag, säger kulturminister Alice Bah Kuhnke.
Men bakom framgångar ligger oerhört hårt arbete. Därför måste vi skapa
goda förutsättningar för kulturarbetare och konstnärer, fortsätter Kuhnke.
Man ska kunna leva på sitt arbete som konstnär.

Det är över 20 år sen regeringen tog ett helhetsgrepp om den statliga
konstnärspolitiken och hon har därför tillsatt en konstnärspolitisk utredning.
Utredningen ska bland annat se över strukturerna för ersättningar och stöd
till konstnärer och ska redovisas i februari 2018.

Andra åtgärder är att biblioteksersättningen – ersättningen till författare,
fotografer och tecknare för att deras verk lånas ut på våra bibliotek – har
höjts kraftigt. Statens medieråd har fått ett uppdrag att informera om
upphovsrättsliga rättigheter och skyldigheter och vad som är ett brott mot
upphovsrätten.

Kulturministern har samlat branschaktörer i den upphovsrättsliga
näringskedjan för samtal om upphovsrätt, som resulterade i en
uppförandekod som ska öka samarbetet och stärka upphovsrätten.

Många förändringar...

Sedan regeringen tillträdde har en utredning tillsatts för att se över
straffskalorna för upphovsrätts- och varumärkesintrång. Man har också
tillsatt en utredning för att modernisera reglerna om beslag och husrannsakan



bland annat i den digitala miljön.

Sedan 1 september 2016 finns Patent- och marknadsdomstolen (PMD) och
Patent- och marknadsöverdomstolen (PMÖD) som samlat immaterialrätts-,
marknadsförings- och konkurrenträttsmål från en rad domstolar. På så sätt
ska mål behandlas både mer enhetligt och snabbare, vilket ger högre kvalitet
på domar och mer kostnadseffektiv verksamhet. Under seminariet framkom
klara indikationer på att man redan ser en sådan positiv utveckling.

Numera finns det också möjlighet att förstöra varumärkesförfalskningar av
EU-varumärken som passerar EU. Inom en snar framtid kommer det finnas
samma möjlighet att ingripa mot intrång i nationella varumärken och en ny
varumärkeslagstiftning ska införas som moderniserar och förenklar
regelverket. Från 1 juli 2017 gäller också nya regler om medling i
upphovsrättstvister.

...och fler att vänta

Politikernas del i eventet på Rosenbad avslutades med frågan hur statsråden
ser på den fortsatta mandatperioden.
Mikael Damberg vill se större fokus på investeringar i Sverige. Investeringar
driver innovationer och stärker därmed Sveriges ekonomi.

Morgan Johansson menar att sekretesslagstiftningen måste ändras för att
skydda forskningsresultat och möjliggöra för fler att söka patent. Man
arbetar också för att stärka följerätten, det vill säga den ersättning som
konstnärerna får när deras originalkonstverk säljs vidare på konstmarknaden.
Ett utkast till lagrådsremiss kommer att skickas ut på remiss inom en snar
framtid. Sverige leder också arbetet på EU-nivå med att införa ett enhetligt
patentsystem, som när det är på plats bedöms öka BNP i EU med över 300
miljarder kronor per år.

Alice Bah Kuhnke arbetar intensivt med frågan om hot och hat, ett arbete
som kommer fortsätta mandatperioden ut. Konstnärer är en av de mest
utsatta yrkesgrupperna i landet, jämte journalister och lokala
förtroendevalda. Vidare kommer en handlingsplan att presenteras inom kort
som stärker arbetet med att förebygga förtroendevaldas, journalister och
konstnärers utsatthet för hot och hat. Även rundabordssamtalen ska följas
upp.

Efter politikerpanelen fortsatte dagen med inspirerande tal av
myndighetsrepresentanter och företrädare för organisationer och företag som



alla jobbar med – eller är beroende av – sina immateriella tillgångar. Helt
klart har alla sina utmaningar, men med detta event i Rosenbad har vi tagit
ännu ett steg för att ta till vara Sveriges kreativa potential.



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande i fokus på
industrisamtal
Publicerad 07 juni 2017

Varför väljer företag att investera i Sverige? Hur kan vi
arbeta bättre tillsammans för att attrahera de industriella
investeringar vi vill få till Sverige? Hur tar vi emot
investeringarna regionalt och lokalt? Det var några av
de frågor som närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och EU- och handelsminister Ann Linde
diskuterade med deltagarna under industrisamtalet den
2 juni på temat investeringsfrämjande.
– Sverige har goda förutsättningar att locka hit investeringar. Men den
internationella konkurrensen är hård så vi kan inte luta oss tillbaka och vänta
på att investerarna och kompetensen väljer oss. Därför behöver vi växla upp
vårt arbete för att attrahera fler företag och talanger till Sverige, sa närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Främjande av utländska och inhemska investeringar, att kraftsamla inom
svenska styrkeområden och att använda attraktionskraften hos starka
svenska innovations- och kunskapsmiljöer var områden som deltagarna
diskuterade under industrisamtalet.

Ann Linde lyfte investeringsfrämjande som en viktig del av Sveriges
exportstrategi. Hur importerar företag för att kunna exportera? Och hur ska
företag kunna investera men samtidigt skydda sina investeringar?
EU- och handelsministern pekade också på Brexit och faktiska ekonomiska
konsekvenser till följd av höjda tullavgifter för de företag som har något att
göra med Storbritannien.
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Några andra områden som lyftes av deltagarna var attraktiva ramvillkor för
utländska investeringar, att tydliggöra vilket stöd den nationella nivån kan ge
och vikten av en väl fungerande mottagningskapacitet på lokal nivå för att
kunna landa en investering.

Vid industrisamtalet deltog även Eva Lindström och Niklas Johansson,
statssekreterare vid Näringsdepartementet. På förmiddagen, inför
industrisamtalet, hölls ett expertseminarium under ledning av Eva Lindström
där 80-talet experter diskuterade och gav inspel utifrån bland annat dessa
frågeställningar:

• Vad gör att man väljer att investera i Sverige idag? (t ex innovationsmiljöer,
kompetens, ramvillkor som elpriser etc.)

• Vilka barriärer finns för att investera i Sverige?

• Hur utnyttjar vi bäst Business Swedens investeringsfrämjande samt
kraftsamlingen kring Testbädd Sverige och samverkansprogrammen.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Rådet för konkurrenskraft möts i
Bryssel
Publicerad 24 maj 2017

Industriministrarna i EU ska komma överens om
förslaget om nya EU-regler för typgodkännande av bilar.
Det är inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. Sverige ska också informera om
den sameuropeiska forskningsanläggningen ESS i
Lund. Rådsmötet hålls i Bryssel 29-30 maj.
Rådet för konkurrenskraft ska nå en överenskommelse om EU-
kommissionens förslag om nya regler för typgodkännande av motorfordon.
Kommissionen har arbetat fram förslaget till nytt regelverk i syfte att
förstärka kontrollen av fordon i spåren av fusket med avgasutsläpp.

Sverige vill skynda på det enhetliga patentsystemets
ikraftträdande

Sverige tillsammans med Belgien och Luxemburg kommer att presentera en
gemensam skrivelse i syfte att skynda på ett ikraftträdande av det enhetliga
patentsystemet.

Sverige informerar om ESS

Forskningsministrarna träffas på den andra mötesdagen. Då ska Sverige
informera om den stora forskningsanläggningen European Spallation Source,
ESS, som är under uppbyggnad. Materialforskningsanläggningen som är
baserad på världens mest kraftfulla neutronkälla ska vara i full drift 2015.
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Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning och
statssekreterare Oscar Stenström representerar Sverige vid mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

Ett år med
samverkansprogrammen –
kraftsamling för innovation
Publicerad 08 maj 2017

Över 400 personer deltog på konferensen Samverkan
för innovation, där en del av dagen ägnades åt att
sammanfatta det första året med
samverkansprogrammen. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg var huvudtalare
och fokuserade på vad som åstadkommits under året
och lyfte fram exempel på den kraftsamling som
programmen utgör. – Redan efter ett år ser vi resultat i
form av nya samverkansprojekt, testbäddar och inte
minst spännande möten där ny kunskap utvecklas och
fler hållbara innovativa lösningar skapas, sa Mikael
Damberg.
Deltagarna i de samverkansgrupper som knutits till de fem
samverkansprogrammen består av nyckelpersoner från näringsliv, akademi
och offentlig sektor. De har under året bland annat arbetat med att prioritera
områden och insatser som bedöms vara viktigast att fokusera på för att hitta
lösningar på centrala samhällsutmaningar inom digitalisering, life science
(hälsoutmaningen) och miljö- och klimatteknik.

"Lösningar som testas i Sverige kan sedan
exporteras på världsmarknaden"
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Prioriteringarna blir ett viktigt ingångsvärde när Vinnova, Formas och
Energimyndigheten beslutar om utlysningar och medelstilldelning inom
ramen för de strategiska innovationsprogrammen (SIP) och i andra
sammanhang. I grunden innebär samverkansprogrammen en prioriteringsram
där regeringen anger riktningen för de innovationsinsatser den prioriterar,
både på grundval av att de relaterar till viktiga samhällsutmaningar och
också för att de rör svenska styrkeområden, och att de i förlängningen
innebär affärsmöjligheter för Sverige och svenska företag.

– När hela världen söker efter lösningar på samma utmaningar blir
möjligheterna för de företag och länder som går före mycket stora. Lösningar
som tas fram och testas i Sverige kan sedan exporteras på världsmarknaden
och lägga grunden till nya företag, jobb och exportsuccéer, sa Mikael
Damberg.

Ytterligare medel har anslagits under kommande
fyra år

Även om grunden för arbetet är en kraftsamling och fokusering utifrån
befintliga aktörer och resurser så har ytterligare medel anslagits för att stärka
arbetet med samverkansprogrammen. Regeringen styr genom den
forskningspolitiska propositionen omkring 1,225 miljarder kronor till
områden relaterade till samverkansprogrammen under de kommande fyra
åren. Vinnova för diskussioner med en stor mängd aktörer om att starta en
första våg av insatser om 700 miljoner kronor. De statliga medlen kommer
att medfinansieras av de deltagande aktörerna från näringsliv, akademi och
offentlig sektor, vilket kommer resultera i en projektstock som uppgår till
minst 1,5 miljard. De första besluten kommer redan nu i veckan.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Kompetensförsörjning i fokus på
dialogforum med besöksnäringen
Publicerad 27 mars 2017

Vilka kompetenser behöver svensk besöksnäring för att
utvecklas? Hur kraftsamlar branschens företag lokalt?
Vilka utmaningar ser branschen för rekrytering till
utbildningar? Under det tredje dialogforumet var detta
några av de frågor som diskuterades.
Temat för dialogforumet den 16 mars var kompetensförsörjning eftersom
många företag inom besöksnäringen har svårt att expandera då de inte hittar
personal med rätt kompetens.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg, gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström, statssekreterare Niklas Johansson och
statssekreterare Irene Wennemo träffade företrädare för myndigheter, fack,
arbetsgivar- och branschorganisationer, företag, ideella organisationer, SKL
och regionala destinationsbolag.

– Frågan om kompetensförsörjning är uppe i alla mina möten när jag reser
runt om i landet. Det känns viktigt att få era reflektioner kring hur er
verklighet ser ut men också att diskutera de strategiska vägval vi står inför.
Britt Bohlins utredning tittar också på kompetensfrågorna så era inspel idag
är viktiga, sa närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Gymnasie- och högskoleutbildningar som stämmer överens med branschens
behov, att ta vara på studenter som har teoretisk skolning och intresse för
besöksnäringen samt kontinuerlig kompetensutveckling både inom yrket och
inom näringen i stort, lyftes av deltagarna som viktiga förutsättningar för att
stärka besöksnäringens konkurrenskraft.
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Idéer och inspel från hela landet

Britt Bohlin informerade om arbetet i utredningen Sveriges besöksnäring –
en samlad politik för upplevelsebaserad tillväxt. En expertgrupp med 26
personer som representerar bredden i branschen har kopplats till
utredningen.
Utredningen kommer att besöka samtliga län för att tillsammans med
regionalt utvecklingsansvarig få inspel och idéer från lokala företagare.

Utredningen kommer att resultera i en analys och förslag på konkreta
åtgärder och ska redovisas senast den 1 december 2017.
Nästa dialogforum med besöksnäringen planeras till den 5 oktober 2017 på
temat hållbart företagande inom besöksnäringen.



Artikel från Näringsdepartementet

Mikael Damberg undertecknar ett
övergripande samförståndsavtal
mellan Sverige och Colombia
Publicerad 15 mars 2017

I samband med näringsminister Mikael Dambergs resa
till Bogotá i Colombia undertecknade han den 13 mars
2017 ett övergripande samförståndsavtal mellan
Sverige och Colombia med landets försvarsminister
Luis Carlos Villegas Echeverri.
Avtalet möjliggör att svenska och colombianska representanter kan träffas
och diskutera möjligheter till samarbete inom försvarsområdet. Avtalet
inkluderar områden som parterna kan samarbeta om såsom forskning och
utveckling, logistik och underhåll, militär utbildning, erfarenheter inom
internationella fredsbevarande insatser inklusive genderperspektiv i militära
insatser och även militär sjuk- och hälsovård.
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Artikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Ministrar möts om konkurrenskraft
och tillväxt
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

EU:s näringsministrar träffas den 20 februari för att
diskutera åtgärder för att förbättra konkurrenskraften
och öka tillväxten i EU. Dessutom ska ordförandeskapet
informera om förslaget om konsumenters möjligheter att
använda streamingtjänster på resa i Europa.
Rådet och Europaparlamentet är överens om ett förslag som ska ge
konsumenter förbättrade möjligheter att använda sina streamingtjänster även
på semester- eller affärsresa i annat EU-land. Förslaget omfattar tjänster som
konsumenter köpt eller abonnerar på mot betalning och som de kan nå via
till exempel surfplatta eller mobiltelefon. Det återstår endast ett formellt
beslut innan förslaget kan träda ikraft. Ordförandeskapet kommer
att informera om överenskommelsen.

Förslag om att underlätta för startups

En av frågorna som ministrarna ska diskutera är EU-kommissionens förslag
om att underlätta för uppstartsföretag och expanderande företag i EU. Det
handlar bland annat om att riva administrativa och rättsliga hinder på inre
marknaden.

Transparens i den offentliga sektorn

Utöver det ska offentlig upphandling diskuteras mot bakgrund av en rapport
av EU-kommissionen. Kommissionen understryker betydelsen av ett
modernt upphandlingssystem för att stärka den inre marknaden. För
regeringen är det viktigt att säkerställa effektivitet och transparens i den
offentliga sektorn.
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Diskussionen sker inom ramen för den så kallade europeiska
planeringsterminen och kommissionens årliga tillväxtrapport.

Näringsminister Mikael Damberg representerar Sverige vid rådet för
konkurrenskraft.



Artikel från Näringsdepartementet

Innovation och samarbete för en
hållbar framtid
Publicerad 31 januari 2017 Uppdaterad 31 januari 2017

På eftermiddagen den 31 januari höll närings- och
innovationsminister Mikael Damberg rundabordssamtal
med fokus på innovation och samarbete för en hållbar
framtid på IVA, Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien.
Bland deltagarna fanns representanter från tyska och
svenska företag, institutioner och myndigheter.
Mikael Damberg inledde med att presentera den nya överenskommelsen om
ett innovationspartnerskap mellan Tyskland och Sverige.
Innovationspartnerskapet fokuserar på innovation och samarbete inom fyra
teman: mobilitet, testbäddar, digitalisering av små och medelstora företag
och e-hälsa.

- Jag är stolt över att vara här idag och kunna lansera det nya
innovationspartnerskapet mellan Tyskland och Sverige. Det är en unik
överenskommelse om samarbete mellan våra länder för att främja innovativa
samhällslösningar, nya exportprodukter och starkare konkurrenskraft, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tyskland och Sverige möter gemensamma
samhällsutmaningar med innovation

Sverige och Tyskland är lika på många sätt och står inför gemensamma
samhällsutmaningar med bland annat klimatförändringar, åldrande
befolkning och ökad global konkurrens. Länderna samarbetar redan på
många nivåer och med det nya innovationspartnerskapet växlas samarbetet
upp till nästa nivå.
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Inom ramen för innovationspartnerskapet ska Sverige och Tyskland
tillsammans genomföra en studie kring elvägar, möjliggöra stärkt samarbete
mellan svenska och tyska testanläggningar, stärka små och medelstora
företags digitalisering och utbyta kunskap om upplägg av teknisk
infrastruktur inom området för e-hälsa.

Från överenskommelse till innovativa lösningar

Diskussionerna fokuserade på överenskommelsens fyra teman: mobilitet,
testbäddar, digitalisering av små och medelstora företag och e-hälsa.
Deltagarna representerade tyska och svenska företag, bland andra Siemens
och Scania; institutioner som Materialforschung und –prüfung (BAM) och
RISE och myndigheter som Bundesministerium für Wirtschaft und Energie,
Vinnova och Tillväxtverket.

- Där andra ser hinder, ser tyska och svenska företag nya marknader, sa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Inventering av möjligheter för ett
ökat industriellt träbyggande
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Den 13 december hölls ett rundabordssamtal på
Näringsdepartementet för den samlade kompetensen
inom träbyggande. Syftet med mötet var att få en bättre
förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än
vad det gör och börja diskussionen vad som krävs för
att ta bort eventuella hinder för ett ökat industriellt
träbyggande.
Endast cirka 10 procent av alla nya familjebostäder byggs i trä och olika
aktörer ger också olika förklaringar till varför man bygger så lite i trä.

För att få bättre förståelse för hur byggandet i trä kan öka hölls
rundabordssamtalet som en åtgärd från nationella skogsprogrammet och en
aktivitet inom samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi.

Deltagarna vid mötet representerade privata aktörer med intresse kring
träbyggande, relevanta myndigheter samt akademi. Från
Näringsdepartementet deltog bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson samt statssekreterarna Eva Lindström, Alf Karlsson och Elisabeth
Backteman.

–Trä är fantastiskt. Det blir inte bara snyggt och miljövänligt att bygga i trä,
utan det blir även enklare och mer lätthanterliga byggprocesser, vilket är
nödvändigt för att kunna öka bostadsbyggandet ytterligare, sa bostads- och
digitaliseringsministern.

De tre statssekreterarna berättade om sina visioner för hur man kan öka
träbyggandet i Sverige. Eva Lindström, statssekreterare hos näringsminister
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Mikael Damberg lyfte fram den snabba och avancerade teknik- och
innovationsutvecklingen har de senaste åren öppnat upp för möjligheter som
tidigare bara var fantasier.

– En ledande innovationspolitik är tydligt prioriterat för oss i
Näringsdepartementet, sa hon bland annat.

Peter Erikssons statssekreterare Alf Karlsson berättade om kopplingen till
regeringens strategiska samverkansprogram:
– I samverkansprogrammet Smarta städer arbetar vi för effektiva, innovativa
och smarta lösningar på framtidens stadsutmaningar.  Trähusbyggande kan
bidra i detta arbete.

– En av de viktigaste frågorna för mig är att minska avståndet mellan staden
och landet. Ett exempel på detta är när vi bygger trähus i städerna då skapas
det arbetstillfällen ute i landet. På så vis kommer staden och landet närmare
varandra betonade Elisabeth Backteman, statssekreterare hos
landsbygdsminister Sven Erik Bucht.

Under mötet presenterades bland annat samverkansområdet Träbyggande
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där arbetet tas vidare från rundabordssamtalet.



Artikel från Näringsdepartementet

Konkurrens och statsstöd i fokus
när EU-kommissionär besökte
Näringsdepartementet
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Konkurrenstillsyn på digitala marknader, driftstöd till
regionala flygplatser och hur vi kan förhindra att företag
lägger ner sin produktion i Sverige var några av de
frågor som lyftes när EU-kommissionär Margrethe
Vestager den 14 november besökte närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
– Att skapa innovation, ekonomisk tillväxt och arbeten på den inre
marknaden med rättvis konkurrens som grund måste vara målsättningen –
inte att flytta runt företag och arbeten i Europa med offentliga medel, säger
Mikael Damberg.
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Artikel från Näringsdepartementet

Infrastruktur i fokus på dialogforum
med besöksnäringen
Publicerad 20 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Hur förbättrar vi tillgängligheten till Sverige, från
Sverige och inom Sverige? Vad kan göras för att
påskynda digitaliseringen? Hur kan det offentliga och
det privata samverka på ett bättre sätt? Det var några
frågor som diskuterades på dialogforumet med
besöksnäringen den 19 oktober.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och infrastrukturminister
Anna Johansson träffade företrädare för besöksnäringen den 19 oktober vid
det andra dialogforumet för besöksnäringens utveckling. Ett forum för att
skapa bättre förståelse för hur branschens utmaningar ser ut och vad som
behövs för att möta dem.

– Besöksnäringen är en imponerande del av svenskt näringsliv. En rejäl
export- och jobbmotor. Den växer så att det knakar, skapar jobb i hela landet
och ger många unga och personer med utländsk bakgrund möjlighet att
komma in på arbetsmarknaden, säger Mikael Damberg.

Regeringen tillsätter utredning för besöksnäringen

Vid det förra dialogforumet i maj 2016 uttryckte flera deltagare ett behov av
en sammanhållen politik på området. Regeringen har därför tillsatt
utredningen "En sammanhållen politik för hållbar turism och växande
besöksnäring" och utsett Britt Bohlin till särskild utredare. Syftet med
utredningen är att ge regeringen underlag för att stärka besöksnäringen som
export- och jobbmotor i hela Sverige.

– Det är dags att uppdatera verklighetsbeskrivningen och de verktyg vi måste
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ha på plats för att kunna göra kloka prioriteringar, säger Mikael Damberg.

Tillgänglighet, infrastruktur, kompetensförsörjning och kompetensutveckling,
digitalisering, statistik och hållbarhet är några av de områden som deltagarna
lyfte som särskilt viktiga frågor för utredaren att undersöka.

Infrastruktur, transportpolitik och trafikpolitik är
viktiga förutsättningar för besöksnäringens
utveckling

Infrastrukturminister Anna Johansson berättade för deltagarna om den till
riksdagen nyss överlämnade infrastrukturpropositionen, och redogjorde för
regeringens prioriteringar och ekonomiska ramar inom området.

– Ökad användning av ny teknik, exempelvis digitalisering och
automatisering, kan bidra till ett smartare utnyttjande av befintlig
infrastruktur och minska belastningen på transportsystemet. Det behövs nya
idéer om vilken teknik och vilken infrastruktur som kan bidra till ett mer
hållbart transportsystem, säger infrastrukturminister Anna Johansson.

Deltagarna lyfte vikten av att ta vara på besöksnäringens behov i
infrastrukturarbetet. Cykel- och vandringsleder för hållbar naturturism,
vägtrafik för persontrafik och varutransport, regional och interregional
kollektivtrafik, trygga resor med taxi och samverkan med våra grannländer
var några av de områden som diskuterades med infrastrukturministern.

Nästa dialogforum med besöksnäringen kommer att hållas den 16 mars 2017
på temat kompetensförsörjning.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök i Tyskland 5-8 oktober
2016
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Kungaparet avlägger statsbesök i Tyskland den 5–8
oktober 2016 på inbjudan av förbundspresident
Joachim Gauck. Regeringen representeras av
utrikesminister Margot Wallström, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Statsbesöket är ett tillfälle att ytterligare stärka de nära politiska, kulturella
och ekonomiska banden mellan Sverige och Tyskland. Tyskland är Sveriges
viktigaste handelspartner och en svensk näringslivsdelegation under ledning
av Ylva Berg, vd för Business Sweden, medföljer i samband med
statsbesöket. För svenska företag ger besöket möjlighet att bygga vidare på
redan starka handelsförbindelser.

Ur programmet för statsbesöket

Onsdag 5 oktober

Kungaparet anländer till Tyskland på morgonen den 5 oktober.

Statsbesöket inleds med en välkomstceremoni på Tegels flygplats.

Därefter tar förbundspresident Joachim Gauck och fru Daniela Schadt emot
kungaparet vid en officiell välkomstceremoni, med nationalsånger och
militära hedersbetygelser, på Schloss Bellevue. Den följs av samtal i vilka
också utrikesminister Margot Wallström deltar.

Eftermiddagens program inleds med besök vid Branderburger Tor, där
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Berlins borgmästare Michael Müller hälsar välkommen. Det följs av ett
besök vid minnesplatsen Neue Wache, där kransnedläggning kommer att
ske.

Senare under eftermiddagen besöker kungaparet Humboldt Forum, ett
projekt för att återskapa Berlins stadsslott, som till stora delar förstördes
under andra världskriget, till ett framtida centrum för världens kulturer.

Efter besök på förbundsdagen träffar kungaparet och utrikesminister Margot
Wallström förbundskansler Angela Merkel för samtal.

Dagen avslutas med en statsbankett under värdskap av förbundspresident
Joachim Gauck och fru Daniela Schadt.

Torsdag 6 oktober

Torsdagens program äger rum i Hamburg, dit kungaparet anländer tidig
förmiddag. De välkomnas av Hamburgs statssekreterare med ansvar för
utrikesfrågor, Wolfgang Schmidt.

Därefter välkomnar Hamburgs förste borgmästare Olaf Scholz kungen och
drottningen till rådhuset för samtal.

Kungaparet deltar sedan vid ett seminarium om hållbara transporter på
Hamburgs handelskammare. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg medverkar i seminariet och kommer att tala på temat.

Efter lunch på rådhuset fortsätter programmet med besök på
stadsplaneringsprojektet Hafen City och Elphilharmonie, där en pressträff
kommer att hållas.

Utrikesminister Margot Wallström stannar i Berlin under torsdagen för
samtal med sin tyske utrikesministerkollega Frank-Walter Steinmeier. Hon
kommer också att hålla ett anförande på universitetet Hertie School of
Governance.

Dagen avslutas med att kungaparet ger en bankett på Schloss
Charlottenburg i Berlin.

Fredag 7 oktober

Fredagens program äger rum i Berlin. Det inleds med att kungaparet



träffar näringslivsdelegationen. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg deltar.

Därefter deltar kungen och drottningen, tillsammans med barn-, äldre och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, i ett seminarium på temat "Nycirkus och
metoder för inkludering – funktionsskillnader och sociala perspektiv" på
Chamäleon Theater. Seminariet arrangeras av Sveriges ambassad
tillsammans med svenska Cirkus Cirkör och tyska Cirkus Sonnenstich.

Kungen deltar därefter i ett seminarium om digitalisering. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg medverkar och talar om Sveriges kurs
på väg mot den digitala ekonomin.

Drottningen inviger samtidigt utställningen "Everything you can imagine is
real" av Bea Szenfeld och Pompe Hedengren på Bikini Berlin.
Hon talar också vid det seminarium om hållbart mode som äger rum i
anslutning till utställningen. Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér deltar.

Universitetssjukhuset Charité, ett av Europas största universitetssjukhus, står
näst på tur i programmet. Kungaparet får där tillsammans med statsrådet Åsa
Regnér en förevisning av hur man i Tyskland arbetar med digitalisering inom
sjukvården.

På eftermiddagen besöker kungaparet tillsammans med barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér integrationsprojektet "Give Something
Back to Berlin" i Stadsmissionens Refugio-hus i Neukölln. Initiativtagare till
projektet är Annamaria Olsson, som har fått ett antal utmärkelser för sitt
arbete för att stärka Berlin som en tolerant och välkomnande
stad. Stadsmissionens Refugio-hus är ett så kallat "sharehouse" som erbjuder
olika aktiviteter för och med nyanlända flyktingar.

Därefter äger en pressträff rum på Sveriges ambassad i Berlin.

Efter avskedstagande från värdarna i Berlin avslutas dagen med en konsert
vid Berliner Philharmoniker.

Lördag 8 oktober

Lördagens program äger rum i Wittenberg och Leipzig.

Det inleds med besök i Wittenberg under förmiddagen, där kungaparet



tillsammans med barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér bland
annat kommer att besöka slottskyrkan och stadskyrkan St. Marien.

I Leipzig besöker kungen Max Planck-institutet där professor Svante Pääbo
tar emot och presenterar institutet och dess forskning på evolutionär
antropologi.

Samtidigt deltar drottning Silvia vid ett seminarium på universitetet i Leipzig
organiserat av stiftelsen "World Childhood Foundation".

Efter en orgelkonsert i Nikolaikyrkan avslutas lördagens program med en
pressträff.

Statsbesöket avslutas när kungaparet avreser från Leipzig tidig kväll.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk stålindustri åter i fokus
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Läget inom den europeiska stålindustrin diskuteras när
ministrarna med ansvar för konkurrenskraft
sammanträder i Bryssel den 29 september. Stålsektorn
har problem med global överkapacitet och vikande
efterfrågan. På rådsmötet diskuterar ministrarna också
hur EU:s regelverk ska tillämpas på delningsekonomin.
Kommissionen ska informera om läget inom den europeiska stålindustrin
och därefter följer en diskussion bland ministrarna. Rådet har tidigare
diskuterat problemen inom stålsektorn och frågan väntas även komma upp
på stats- och regeringschefernas möte i Europeiska rådet i oktober.

Regeringen delar oron för de problem som stålsektorn står inför. Det är
viktigt att undvika ett handelskrig om stål som drabbar EU:s exporterande
stålindustri och att WTO:s regelverk följs samtidigt som justa
konkurrensvillkor ska gälla, anser regeringen.

Diskussion om EU-regler kring delningsekonomin

I en policydebatt diskuteras europeisk delningsekonomi mot bakgrund av
kommissionens meddelande med riktlinjer för hur befintlig EU-lagstiftning
ska tillämpas på delningsekonomins affärsmodeller.

Regeringen välkomnar kommissionens vägledning och delar bedömningen
att den snabbt växande delningsekonomin bidrar till ökad tillväxt, en grön
ekonomi och fler flexibla tjänster till lägre priser. För att kunna skapa
förutsättningar för detta är det viktigt att det finns tydlighet kring EU-
reglerna.

Statssekreterare Eva Lindström representerar Sverige vid rådsmötet.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Näringsdepartementet

Industrisamtal med tema logistik,
transporter och infrastruktur
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Den 12 september ägde det femte Industrisamtalet rum,
denna gång med tema logistik, transporter och
infrastruktur. Ett tema som är grundläggande för att den
exportberoende svenska industrins konkurrenskraft ska
kunna stärkas. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och infrastrukturminister Anna Johansson
samtalade med fem företagsledare, företrädare för
parterna inom Industrirådet och Almega samt berörda
generaldirektörer. Deltog gjorde även Eva Lindström,
statssekreterare vid Näringsdepartementet och Pär
Ängquist, statssekreterare vid Miljö- och
energidepartementet.
– Dagens samtal, förmiddagens expertseminarium och eftermiddagens
Industrisamtal, är viktiga för att ge inspel till regerings arbete med den
kommande infrastrukturpropositionen, förändringar inom regelområdet och
regeringens samverkansprogram Nästa generations resor och transporter,
säger Anna Johansson.

Under mötet diskuterades framtida transportlösningar och innovation. För att
utveckla infrastruktur och transporter krävs flera insatser samtidigt.
Frågeställningar lyftes om hur ny teknik kan utvecklas som bidrar till önskad
utveckling av transport- och infrastruktursystemet. Vilka insatser behövs för
att ny teknik och nya tjänster ska få genomslag? Vad bör regering respektive
näringsliv göra?
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Framtidens transport- och infrastruktursystem kan bidra till industrins
utveckling genom att försörja industrin med transporter och att företag i
Sverige kan leverera varor och tjänster såsom fordon och logistiklösningar.
Ett framtida fossilfritt transportsystem förutsätter såväl nya fordon som
bättre utnyttjande av befintlig infrastruktur. Samtidigt ger digitalisering och
självkörande fordon radikalt nya förutsättningar för hur transporter och
infrastruktursystem utformas och används.

– Svensk ekonomi utvecklas starkt och vi har dubbelt så hög tillväxt som
många av våra konkurrentländer. Men vi vet också att konkurrensen blir allt
hårdare och att allt fler länder kan konkurrera hög upp i värdekedjorna.

– Industrisamtalen och företagens inspel är därför viktiga för regeringens
arbete med att stärka förutsättningarna för att konkurrera globalt med
Sverige som bas, säger Mikael Damberg.

När det gäller infrastruktur och ramvillkor lyftes frågan om hur dagens
transport och infrastruktursystem kan utvecklas för att bidra till ökad
konkurrenskraft. Vilka prioriteringar behöver göras avseende investeringar
och underhåll samt vilka regelverk som behöver ses över för att förstärka
industrins konkurrenskraft.

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium under ledning av
statssekreterare Eva Lindström där deltagarna diskuterade vilka konkreta
insatser som är viktigast för att stärka industrins förutsättningar som
transportköpare såväl som utvecklare av nya lösningar.



Artikel från Näringsdepartementet

Kinesiska investerare på besök i
Sverige
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Regeringen bjöd i måndags, 12 september, in en
kinesisk företagsdelegation bestående av närmare ett
trettiotal koncernledare och ett tjugotal svenska företag
till Rosenbad för samtal om investeringsmöjligheter i
Sverige. Statsminister Stefan Löfven och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg var tillsammans
med Business Sweden och Sweden China Trade
Council värdar för mötet. Syftet med mötet var att lyfta
det som gör Sverige unikt som investeringsland och
visa regeringens engagemang i affärsrelationen till
Kina.
Kina har under de senaste åren ökat sina investeringar i Sverige, exempelvis
tog kinesiska företaget Geely över Volvo Cars 2010 samt startade China
Euro Vehicle Technology, CEVT, i Göteborg 2013. CEVT:s verksamhet
växer snabbt med idag över 500 anställda och 1000 konsulter. Delegationen
som besökte regeringen i måndags var på besök i samma syfte; nämligen att
finna nya investeringsmöjligheter i och till Sverige.

Regeringen har nyligen genomfört ett antal satsningar som gör Sverige mer
attraktivt för utländska investeringar. Bland annat de strategiska
samverkansprogrammen, som är fem program som fokuserar på innovativa
lösningar inom sina områden, dessa är: nästa generations resor och
transporter, smarta städer, cirkulär och biobaserad ekonomi, life science
samt uppkopplad industri och nya material.
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- Från regeringens sida vill visa vägen för fler internationella investeringar i
Sverige. Den stora uppslutningen på dagens möte visar att möjligheterna
finns att Geelys köp av Volvo och etableringen av CEVT kan komma att visa
vägen för fler stora investeringar i Sverige, sa närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

För att följa upp den kinesiska delegationens intresse för Sverige, kommer
regeringen att genomföra ett antal riktade insatser i så väl Kina som i
Sverige.



Artikel från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Ny strategi för Sveriges
humanitära bistånd
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har gett Sida i uppdrag att ta fram underlag
till en ny strategi för det humanitära biståndet. Det var
en av nyheterna som presenterades under regeringens
pressträff i dag.
Det humanitära biståndet avser akuta insatser, som att rädda liv, lindra nöd
och att upprätthålla mänsklig värdighet hos människor som drabbats av
konflikt.

– Behoven av humanitära insatser har fördubblats sedan 2011, som en följd
av bland annat krig och konflikter i Syrien, Somalia och Afghanistan, sade
Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Pressmeddelande: Regeringen tar första steget mot ny humanitär strategi

Färre ansöker om asyl

Under pressträffen med regeringen redovisade också justitie- och migrations‐
minister Morgan Johansson de senaste migrationssiffrorna. Till och med juni
har drygt 16 000 asylsökande kommit till Sverige, vilket är nästan en
halvering jämfört med samma period i fjol. Antalet ensamkommande barn
var under sex månader 70 procent lägre jämfört med föregående års första
halvår.

Inom EU/EES tog Sverige emot drygt 2 procent av totala antalet asylsökande
i EU, mot omkring 12 procent under 2015.

https://www.regeringen.se/


Amerikansk inresekontroll på Arlanda

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg berättade att regeringen
beslutat att inresekontrollen till USA ska ske redan på Arlanda. Det innebär
att amerikansk gräns-, tull- och säkerhetskontroll görs redan på Arlanda
istället för vid ankomst till USA. En särskild utredare får i uppdrag att föreslå
hur amerikansk inresekontroll, så kallad preclearance, ska genomföras i
svensk rätt.

– Fler direktlinjer till från Arlanda till USA i kombination med amerikansk
inresekontroll gör Arlanda till den viktigaste flygplatsen i norra Europa. Ett
starkt Arlanda leder till både företagsinvesteringar och fler jobb, sade Mikael
Damberg.

Pressmeddelande: Regeringen utreder preclearance - amerikansk
inresekontroll på Arlanda

Proposition om vildsvin och viltskador

Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht redogjorde för att ett tillägg i jaktlagen.
Propositionen Vildsvin och viltskador föreslår att regeringen, eller den
myndighet som regeringen utser, ska kunna föreskriva förbud mot att ge
foder till vilda djur som inte hålls inhägnade. En anledning till förslaget är att
en riklig utfodring kan bidra till växande viltpopulationer. År 2015 var
antalet trafikolyckor med vildsvin fler än 4 200.

Pressmeddelande: Proposition om vildsvin och viltskador överlämnas till
riksdagen

Fler aktörer på radiomarknaden

För att stärka den kommersiella radions roll och öka mångfalden på
radiomarknaden föreslår regeringen att radio- och tv-lagen ändras.
Myndigheten för press, radio och tv ska kunna medge större
sändningsområden och skapa bättre förutsättningar för mångfald på
radiomarknaden.

– Fler röster bidrar till mångfalden och vi vill öka den kommersiella radions
möjligheter att vara med och konkurrera på radiomarknaden, sade kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.



Pressmeddelande: Alice Bah Kuhnke vill öppna radiomarknaden för fler
aktörer och större sändningsområden

Uppdrag för ökad export av maritima produkter och
tjänster

Det svenska utbudet av varor och tjänster inom den maritima sektorn ska
kartläggas. Uppdraget, som ligger inom ramen för den maritima strategi som
lanserade för cirka ett år sedan, går till Business Sweden, berättade
infrastrukturminister Anna Johansson. I arbetet ingår också att identifiera
marknader där både befintliga och nya svenska företag kan utöka sin export.

Pressmeddelande: Svensk maritim innovation på export

 



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige avrundar ordförandeskap
i innovationsnätverket Eureka
Publicerad 28 juni 2016 Uppdaterad 28 juni 2016

Den sista juni avrundar Sverige sitt ordförandeskap för
det internationella innovationsnätverket Eureka. Det
svenska ordförandeskapet har, utifrån värderingarna
transparens, öppenhet, förenkling samt effektivitet,
arbetat för att anpassa och utveckla Eureka utifrån
dagens globala förutsättningar. Sverige lämnar nu över
ordförandeskapsklubban till Spanien.
– Sverige har under året satt tydliga mål för Eureka-nätverkets utveckling.
För att underlätta multilaterala samarbeten med länder utanför Europeiska
unionen har vi utvecklat och lanserat verktyget Global Stars. Global stars ger
nätverket och dess deltagande företag och organisationer ett standardiserat
ramverk som hjälper dem att hantera utmaningar som de ofta möter när de
försöker ta sig an den globala marknaden, till exempel hantering av
immateriella rättigheter, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Går i mål med tre huvudprioriteringar

Sverige har under sitt ordförandeskapsår haft tre huvudprioriteringar:

att skapa en plattare mer effektiv organisation
att utveckla nya verktyg för internationella forskning- och
utvecklingssamarbeten med parter som inte är medlemmar i nätverket,
och,
att fördjupa Eurekas roll inom den europeiska innovationspolitiken.
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Sverige har under året utarbetat förslag till förändringar för att modernisera
och anpassa Eurekas organisation till dagens krav. Sverige har också skapat
nya förutsättningar för mer interaktiva och effektiva möten inom nätverket.

Andra resultat av arbetet är att Sverige har initierat utlysningar med
tillväxtländer utanför Europa och tagit fram en plan med konkreta insatser
för att stärka EUREKAs position i medlemsländerna och på europeisk nivå
för att nå ett ökat inflytande när det gäller forsknings- och innovationsfrågor
i Europeiska unionen.

Det svenska ordförandeskapet har även drivit utvecklingen framåt inom
områden som är viktiga för nätverket. Exempel är EUREKA 2.0 som är en
ny process med it-stöd för utlysningar mellan flera länder och E!nnovest som
är ett program för att koppla ihop företag med erfarna investerare .

Det praktiska arbetet under ordförandeskapsåret

Under året har Sverige representerat nätverket utåt, lett arbetet i Eurekas
olika grupperingar och övervakat verksamheten vid Eureka-sekretariatet.
Sverige tog över ordförandeskapet den 1 juli 2015 och lämnar det vidare till
Spanien den 30 juni 2016.

Under ordförandeskapsåret har det svenska ordförandeskapet arrangerat tre
större lednings- och beslutsmöten. De har genomförts i Göteborg, Malmö
och Stockholm. Dessutom har det svenska ordförandeskapet genomfört
Eureka Innovation Event den 26-28 april 2016 i Stockholm med fokus på
"Smart Cities - Sustainable & Attractive Communities" där också Eureka
Innovation Award delades ut.

Det är Regeringskansliet, tillsammans med Vinnova (Verket för
innovationssystem), som har genomfört ordförandeskapet.



Artikel från Näringsdepartementet

Hållbara Gotland – en regional
agenda med statligt stöd
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Gotland har goda möjligheter att profilera sig inom fyra
mycket strategiska områden: Ny industriell utveckling,
Framtidens hållbara livsmedel och havets näringar, En
hållbar besöksnäring och Det digitala försteget. Det
menar Peter Larsson som på regeringens uppdrag tagit
fram förslag på åtgärder för hållbar
näringslivsutveckling på Gotland. Det är områden av
betydelse för att stärka näringslivet och de kan också bli
intressanta testbäddar för hela Sverige.
– Gotland behöver talang, teknologi och tolerans för att möta utmaningarna,
sade Cecilia Schelin-Seidegård, landshövding.

Intresset var stort inför presentationen av slutrapporten Hållbara Gotland.
Den 20 juni välkomnade Cecilia Schelin-Seidegård och regionstyrelsens
ordförande Björn Jansson representanter från näringsliv, akademi och det
offentliga i en fullsatt lokal i Visby.

Björn Jansson lyfte starka allianser och kunskap inom till exempel
internationalisering och digitalisering som framgångsfaktorer för ön.

Regeringen satsar 100 miljoner kronor

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg visade på att förslagen i
rapporten Hållbara Gotland ligger i linje med och regeringens övriga
satsningar:
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– Regeringen satsar 100 miljoner kronor för att långsiktigt stärka industri och
näringsliv på Gotland genom att fokusera på regionens styrkeområden -
industri, livsmedelsproduktion, besöksnäring och digitalisering. Satsningen
fram till 2019 kommer att följas upp för att säkerställa resultat på längre sikt.

Mikael Damberg gjorde tydliga kopplingar mellan Gotlands styrkeområden
och till exempel nyindustrialiseringsstrategin Smart industri,
samverkansprogrammen och den kommande livsmedelsstrategin.

Förslag för att stärka företag och företagande

Peter Larsson, regeringens kontaktperson för näringslivsutveckling i
Gotlands län, presenterade innehållet i slutrapporten med förslag på åtgärder
för att stärka företag och företagande. Förslag som tagits fram i mycket bred
förankring på Gotland, men också tillsammans med aktörer som verkar på
den nationella arenan.

Genom att skapa intressanta mötesplatser kan små och stora aktörer
samverka och tillföra resurser.

– Fyra starka arenor bildas som stärker näringslivets utveckling på Gotland.
Arenor där innovations- och utvecklingskraft kan frigöras för att stärka
befintliga verksamheter och lägga grunden för nya, säger Peter Larsson.

Avslutningsvis bjöds många av de som bidragit till arbetet med rapporten in
för att delta i ett panelsamtal lett av Peter Larsson. Deltagarna lyfte bland
annat samverkan, att kombinera det lokala med det globala och
digitaliseringens möjligheter som viktigt i det kommande genomförandet av
åtgärderna.



Artikel från Näringsdepartementet

Mångmiljonsatsning på innovativ
produktion av biologiska
läkemedel
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
aviserade under torsdagen en kommande satsning på
innovativ produktion av biologiska läkemedel inom
ramen för samverkansprogrammet för life science.
– Vi bidrar från regeringens sida med 90 miljoner kronor till att skapa en unik
innovationsmiljö som hjälper till att överbygga steget från forskning till
industriell produktion av biologiska läkemedel. För tio år sedan var ett av tio
storsäljande läkemedel biologiska, idag är det 8 av tio, så det är ett
spännande område som också bidar till nya möjligheter att behandla svåra
diagnoser, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Samverkansprogram 

Den 1 juni lanserade regeringen fem samverkansprogram där ett av dem
avser life science och leds av regeringens life science-samordnare.
Samverkansprogrammen bygger på ett utvecklat samarbete mellan offentliga
aktörer, näringsliv och universitet och högskola inom svenska styrkeområden
med fokus på innovation. "Kraftsamling biologiska läkemedel" är en av
samverkansinsatserna där syftet är att Sverige ska ta en tätposition inom life
science och framtidens biologiska läkemedelsproduktion. I december inledde
regeringen med en miljardsatsning tillsammans med bl a AstraZeneca och
Knut och Alice Wallenbergs stiftelse på ett nationellt forskningsprogram för
biologiska läkemedel.

Regeringen avser att tillsammans med GE Healthcare ta nästa steg i denna

https://www.regeringen.se/


kraftsamling genom en satsning specifikt inriktad på innovativ produktion av
biologiska läkemedel. Regeringen kommer inom ramen för
samverkansprogrammet att medverka till uppbyggnaden av en öppen
innovationshub i Uppsala som tillgängliggör en produktionsmiljö för
industriell uppskalning och välkomnar små och stora företag och akademi.

– Det här kommer att underlätta för små och medelstora företag att växa och
skapa jobb i Sverige. Regeringen tar med den här satsningen initiativ till
samverkan med näringslivet men också med akademin och andra aktörer,
fortsätter Mikael Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Förslag om bättre tillgång till
online-tjänster vid resa
Publicerad 24 maj 2016 Uppdaterad 24 maj 2016

Rådet ska enas om förslaget om att säkerställa EU-
konsumenters tillgång till online-tjänster vid
utlandsvistelse. Det gäller till exempel abonnemang på
film, sport och musik. Rådet möts i Bryssel den 26-27
maj och behandlar konkurrenskraft, EU:s inre marknad,
innovation och forskning. Statssekreterarna Eva
Lindström och Karin Röding representerar Sverige.
Förslaget om bättre tillgång till online-tjänster vid utlandsresa är det första på
upphovsrättsområdet inom strategin för en inre digital marknad i Europa.
Syftet med förordningen är att säkerställa att konsumenter kan få tillgång till
de tjänster för digitalt innehåll som de köper eller abonnerar på i sitt
hemland, när de tillfälligt vistas i ett annat EU-land. Det handlar om att
kunna använda nättjänster för t.ex. sport, film och musik även utanför sitt
hemland.

Regeringen förväntas ställa sig bakom överenskommelsen som ska
förhandlas med Europaparlamentet innan ett slutligt förslag antas.

Bättre EU-regler ska gynna innovation

Rådet ska anta slutsatser som syftar till en bättre EU-lagstiftning som främjar
innovation och forskning och tar hänsyn till den digitala dimensionen.
Regeringen välkomnar bättre lagstiftning och förväntas ställa sig bakom
slutsatserna.

Övergång till öppen vetenskap

https://www.regeringen.se/


Forskningsministrarna ska anta slutsatser om övergången till ett öppet
vetenskapssystem i EU. En diskussion förväntas om förutsättningarna för hur
forskning bedrivs mot bakgrund av ett kraftigt ökat utbud av forskningsdata,
nya digitala tekniker och högpresterande datorer med mycket hög
analysförmåga.

En viktig komponent i slutsatserna är ambitionerna om öppen och gratis
tillgång till publikationer och data. Det finns en målsättning om att öppen
tillgång för vetenskapliga publikationer ska gälla fr.o.m. 2020. En
grundläggande tanke är att forskningsresultat som kommer från offentligt
finansierad forskning ska vara offentligt tillgängligt för alla medborgare.

Öppen vetenskap ska leda till ökad kvalitet och nytta av den forskning som
bedrivs och i förlängningen därmed bidra till ökad tillväxt och
konkurrenskraft.



Artikel från Utrikesdepartementet

Like minded-brev digitala inre
marknaden
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

Näringsminister Mikael Damberg skriver idag brev
tillsammans med andra telekom- och
konkurrenskraftsministrar där vikten av ett fullbordande
av den digitala inre marknaden lyfts fram. Brevet har
skickats till den nederländska ekonomiministern Henk
Kamp och flera kommissionärer däribland, Andrus
Ansip, ansvarig för den digitala inre marknaden, inför
det kommande ”Digitala rådsmötet” (telekom- och
konkurrenskraftsrådet) som äger rum nu i veckan.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Studenter tog emot Global Swede-
diplom
Publicerad 18 maj 2016 Uppdaterad 18 maj 2016

För sjätte året i rad arrangerade Närings- och
Utrikesdepartementen, i samarbete med Svenska
institutet, diplomeringsceremonin Global Swede, som
uppmärksammar internationella högskolestudenter som
utbildat sig i Sverige och som utmärkt sig inom
områden nära relaterade till innovation och
entreprenörskap.
Global Swede är en del av det långsiktiga relationsbyggandet med
internationella studenter i Sverige. Arbetet skapar broar av transnationella
och multikulturella nätverk som verkar långsiktigt för svensk handel och
gynnar arbetet med att nå framtida lösningar.

Statssekreterare Oscar Stenström, tillsammans med Svenska institutets
generaldirektör Annika Rembe, delade den 18 maj ut diplom till 22 studenter
från 17 olika länder som idag studerar vid 22 olika lärosäten i Sverige vid
ceremonin på Utrikesdepartementet.

- De utländska studenterna är en värdefull tillgång för både Sveriges
utveckling och framtida konkurrenskraft. Utöver att bidra med nya
kunskaper och perspektiv utgör de också en viktig resurs för att bygga broar
mellan Sverige och omvärlden, sade Oscar Stenström.

Vid årets ceremoni talade den tidigare Global Swede-studenten Mala
Chakraborti. Mala Chakraborti har bakgrund inom cancerforskning och efter
att ha bott och studerat på flertalet platser i världen hamnade hon i Sverige
för studier och fick då motta diplomet Global Swede 2012. Idag är hon
hållbarhetschef på Atlas Copco och har stor erfarenhet av att skapa och
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underhålla internationella nätverk, både privat och i yrkeslivet. Som Global
Swede-alumn har hon gjort samma resa som många av de nominerade
studenterna kommer att göra.

De Globala Målen och Agenda 2030

I år, från och med den 1 januari 2016, har länder runt om världen kommit
samman för att genom de globala målen och Agenda 2030 arbeta och skapa
förutsättningar för en hållbar och rättvis framtidsutveckling. Bland annat har
världens länder beslutat för att bekämpa fattigdom och hunger, skapa
inkluderande och jämlika samhällen och skydda världens naturresurser samt
miljö. Idag finns det större möjligheter än någonsin att lyckas med dessa
utmaningar. Globalisering, teknologisk utveckling och handel har bidragit till
internationella och multikulturella nätverk och samarbeten världen över. I
arbetet för att nå dessa mål nationellt har alla statsråd i regeringen ansvar för
genomförandet av Agenda 2030 inom sina respektive ansvarsområden. Att
andra organ och aktörer så som landsting, kommuner, statliga myndigheter
samt näringsliv, fackliga organisationer, frivilligorganisationer och
akademiska institutioner med flera är engagerade är även detta av stor vikt.

För att ytterligare möta detta och framtida utmaningar behövs det skapas nya
lösningar, tjänster och produkter inom en rad olika områden. Sverige är en
attraktiv hub för en mängd olika industrier och näringar med en hög
kreativitets- och innovationsanda. Något som även attraherar internationell
talang till Sverige. Detta skapar värdefulla relationer och meningsfulla
utbyten. Utbyten som kan mynna ut i nytänkande och bidra till dessa nya
lösningar. Genom Global Swede lyfts dessa utbyten och nätverk byggs med
framtidens innovatörer och ledare.

Global Swede-alumnerna ingår i ett brett alumnnätverk, administrerat av
Svenska institutet, vilket idag omfattar omkring 13 000 personer från 140
länder.



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Chilenska statsbesöket avslutat
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

På eftermiddagen den 12 maj lämnade Chiles president
Michelle Bachelet Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Detta var det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige. Regeringen deltog i
programmet med flertalet ministrar. Besöket syftade till
att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige.
Svenska företag har sedan länge en stark representation i Chile. Det
bilaterala handelsutbytet har ökat de senaste 15 åren. Samarbete bedrivs på
olika områden, såsom gruvindustri, skog, miljö och hållbart företagande.
Under statsbesöket togs ytterligare steg för att utveckla samarbetet. Chile
och Sverige har en samsyn i många utrikespolitiska frågor; inte minst vad
gäller mindre länders rättigheter, FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor
och frihandel. Flera globala utmaningar diskuterades. Företrädare från de
båda länderna diskuterade också frågor som rör samarbetet för jämlikhet och
jämställdhet.

Statsbesöket inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungliga slottets inre borggård. Kungaparet och stora delar av regeringen var
tillsammans med andra representanter för det officiella Sverige på plats för
att välkomna presidenten. Därefter följde en lunch på slottet där också
kronprinsessparet deltog.

Samtal om ökad handel och investeringar

Under eftermiddagen tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
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samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
förutsättningarna för ökad handel och investeringar. Inom ramen för detta
ingicks samförståndsavtal om hållbar gruvnäring, skogsbruk, stadsutveckling
och CSR. Det politiska, ekonomiska och kulturella samarbetet var ett annat
tema och där ingicks samförståndsavtal om välfärd och om ferieavtal. Frågor
rörande det multilaterala samarbetet inom jämställdhet, MR och
fredsbyggande avhandlades också. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt finansminister Magdalena Andersson
deltog också i samtalen.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad, Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungliga slottet.

Under onsdagen ingick ett svenskt-chilenskt Business Forum, ett
jämställdhetsseminarium, en lunch i Stockholms stadshus och ett möte med
riksdagens talman, Urban Ahlin, i programmet. President Bachelet gav ett tal
i riksdagen och deltog i en ceremoni där en byst av den svenska diplomaten
Harald Edelstam avtäcktes. Under eftermiddagen träffade presidenten delar
av den chilenska diasporan i Sverige. Därefter deltog hon tillsammans med
statsminister Stefan Löfven vid en seminarium om social dialog och Global
Deal.

Forskning och innovativa företag i Göteborg

På torsdag morgon avreste kungaparet och president Bachelet till Göteborg
där de välkomnades av landshövdingen i Västra Götalands län, Lars
Bäckström och Göteborgs kommunstyrelses ordförande Lena Malm.
Infrastrukturminister Anna Johansson närvarande också. Den första punkten
på programmet var ett besök på Astra Zeneca där presidenten och
kungaparet bland annat fick ta del av arbetet med forskning, utveckling och
samarbetet med mindre och innovativa företag. Därefter gjordes besök på
Volvo Torslanda och på Lindholmen Science Park. Dagen avslutades med en
lunch i länsresidenset.

På eftermiddagen tog kungaparet farväl av president Bachelet och den
chilenska delegationen på Landvetter flygplats.





Artikel från Utrikesdepartementet

Situationen för EU:s stålindustri
diskuteras
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

När EU:s handelsministrar träffas på fredag i Bryssel
kommer de exempelvis diskutera den handelspolitiska
aspekten av kommissionens meddelande ”Stål: bevara
hållbar sysselsättning och tillväxt i EU” samt den
senaste förhandlingsrundan gällande handelsavtalet
mellan EU och USA (TTIP). Näringsminister Mikael
Damberg representerar Sverige.

EU:s handel med stål högt på agendan

Kommissionen presenterade för snart två månader sedan sitt meddelande
"Stål: bevara hållbar sysselsättning och tillväxt i EU". Vid fredagens möte
kommer ministrarna diskutera den handelspolitiska delen av meddelandet.
De kommer att diskutera hur man hanterar den överkapacitet av stål som för
tillfället påverkar priset, samt hur man ska hantera subventioner och regler
för statligt ägda stålföretag. EU-kommissionen har sedan tidigare införts
höjda tullar på stål, samt krav på licens vid import av stål.

Regeringen har förståelse att situationen för delar av Europas stålindustri är
svår. Samtidigt anser man att vissa av föreslagna åtgärderna för att råda bot
på problemet är kontraproduktiva. Handelspolitiska skyddsåtgärder har en
tendens att förvärra överkapaciteten, och kan dessutom leda till att andra
länder följer EU:s exempel och inför skyddsåtgärder mot europeiskt stål.
Vidare kommer det återinförda importlicenskrav för järn- och stålprodukter
leda till ökad administration och kostnader för svenska företag.

TTIP efter den senaste förhandlingsrundan
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Kommissionen kommer även att uppdatera ministrarna om läget i
förhandlingarna efter den 13:e förhandlingsrundan om handelsavtalet mellan
EU och USA. Avtalet har stor betydelse för att stärka relationerna mellan EU
och USA såväl ekonomiskt som politiskt. 2016 blir ett viktigt år för avtalet,
bland annat eftersom det är sista året som president Obamas administration
sitter kvar.

Regeringen skulle helst se ett frihandelsavtal med USA redan i år och TTIP
nämns även uttryckligen som en svensk EU-prioritering. Ett frihandelsavtal
mellan EU och USA bör vara både djupt och omfattande samt täcka alla
aspekter av handel och investeringar med USA. Samtidigt är det för
regeringens del viktigt att skyddet för bland annat miljön och människors
hälsa upprätthålls och i vissa fall förstärks.

Övriga punkter

Vidare kommer ministrarna diskutera frihandelsavtalet mellan EU och
Kanada (CETA) samt diskutera agendan och arbetet i WTO efter den tionde
ministerkonferensen i Nairobi som ägde rum i slutet av 2015.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesöket från Chile inlett
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

Den 10 maj inledde Chiles president Michelle Bachelet
sitt statsbesök i Sverige. Presidenten besöker Sverige
på inbjudan av H.M. Konungen. Besöket pågår 10 – 12
maj och är det första inkommande statsbesöket från
Chile till Sverige.
Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile.

Statsbesökets första dag inleddes traditionsenligt med en högtidlig
välkomstceremoni på Kungl. Slottets inre borggård. Efter inspektion av
hedersvakten från Livgardet hälsade presidenten, kungen och drottningen på
talmännen, statsministern och de närvarande statsråden.

Därefter tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten på Rosenbad för
överläggningar.

Flera samförståndsavtal skrevs under i samband med besöket i Rosenbad.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungl. Slottet.
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Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsbesök från Chile
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 29 april 2016

Den 10–12 maj avlägger Chiles president Michelle
Bachelet ett historiskt statsbesök i Sverige på inbjudan
av H.M. Konungen. Det är det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige.
President Bachelet åtföljs av utrikes- och handelsminister Heraldo Muñoz,
ekonomi-, utvecklings- och turistminister Luis Felipe Céspedes, gruvminister
Aurora Williams, transport- och kommunikationsminister Andrés Gómez-
Lobo samt kvinnominister Claudia Pascual.

Den svenska regeringen representeras av statsminister Stefan Löfven, barn-,
äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér, infrastrukturminister Anna
Johansson, närings- och innovationsminister Mikael Damberg samt
folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile. Det bilaterala handelsutbytet har ökat mer eller mindre stadigt de
senaste 15 åren. Samarbeten bedrivs på olika områden, såsom gruvindustri,
skog, miljö och hållbart företagande. Under presidentbesöket kommer
ytterligare steg tas för att utveckla samarbetet. Chile och Sverige har ett gott
utrikespolitiskt samarbete och inte minst i synen på små länders rättigheter,
FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor och frihandel. Vid besöket kommer
dessa frågor liksom andra viktiga globala utmaningar att diskuteras.

Program för statsbesöket

Tisdag 10 maj
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Traditionsenligt består statsbesökets första dag av fler ceremoniella inslag.
Det inleds på tisdag förmiddag när kungen möter presidenten vid hovstallet
för kortege till Kungliga slottet, där en högtidlig välkomstceremoni äger rum.
Representanter för riksdag och regering deltar.

Statsminister Stefan Löfven tar på eftermiddagen emot president Bachelet i
Rosenbad för överläggningar, som följs av en gemensam pressträff.

Efter ett kort besök vid Adolf Fredriks kyrkogård beger sig president
Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möts av Fryshusets vd Johan
Oljeqvist. Under besöket där kommer även Anja Frey, chef för Fryshuset i
Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala projekt, samt
borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren, att medverka.

Tisdagens program avslutas med att kungaparet ger en bankett på Kungliga
slottet.

Onsdag 11 maj

Onsdagens program inleds med högnivåmöte och seminarium om handel och
näringslivsfrågor – High-Level Businss Meeting följt av Swedish-Chilean
Business Forum – i vilka presidenten och kungen deltar. Regeringen
representeras av närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Efter näringslivsseminariet vidtar samtal om jämställdhet och jämlikhet för
president Bachelet, utrikes- och handelsminister Muñoz och kvinnominister
Pascual med statsråden Åsa Regnér och Gabriel Wikström samt en grupp
experter.

Stockholms stad står sedan värd för en lunch i stadshuset. Presidenten och
kungaparet tas emot av kommunstyrelsens ordförande tillika
finansborgarrådet Karin Wanngård, kommunfullmäktiges ordförande Eva-
Louise Erlandsson Slorach, samt kommunfullmäktiges första vice ordförande
Margareta Björk.

Efter lunch fortsätter programmet med att talman Urban Ahlin tar emot
president Bachelet i riksdagen.

På kvällen ger presidenten en svarsmottagning för de svenska värdarna.

Torsdag 12 maj



Statsbesökets tredje dag äger rum i Göteborg där temat för dagen är
innovationer och klimatsmarta transportlösningar i stadsmiljö.

President Bachelet och kungaparet välkomnas vid ankomst av
landshövdingen för Västra Götaland, Lars Bäckström och kommunstyrelsens
ordförande Ann-Sofie Hermansson. Infrastrukturminister Anna Johansson
representerar regeringen.

Första punkt på programmet är ett besök på AstraZeneca där presidenten
och kungaparet bland annat kommer att få del av arbetet med forskning,
utveckling och samarbetet med mindre och innovativa företag.

Därefter beger man sig till Volvo Torslanda för att få del av det senaste när
det gäller klimatsmarta lösningar för transporter.

Efter bussfärd från Volvo till Lindholmen Science Park tar en kort båttur vid
genom Göteborgs hamn till lunch med landshövding Lars Bäckström som
värd.

Kungaparet tar farväl av president Bachelet vid en avskedsceremoni på
Landvetter flygplats efter vilken statsbesöket avslutas.



Artikel från Näringsdepartementet

Digitaliseringen ställer nya krav på
kontakter med offentlig förvaltning
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

I mitten av mars bjöd Näringsdepartementet och
Tillväxtverket in till Förenklingsforum 2016.
Inledningstalade gjorde Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg tillsammans med
generaldirektör Gunilla Nordlöf på temat digitalisering
och enklare företagande.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg menar att det inte är
någon slump att ordet "digitalisering" kommer först i regeringens målbild för
regelförenklingsarbetet: "Sverige ska vara digitalt, transparent och
innovationsfrämjande för ett enklare och konkurrenskraftigt företagande".

– Digitaliseringen håller på att förändra allt – vi kan bland annat konstatera
att den it-drivna tillväxten kommer fortsätta och att digitaliseringen skapar
nya jobb. Samtidigt kräver globala förändringar nytänkandet och ett
ifrågasättande av etablerade sanningar, säger Mikael Damberg.

– Jag menar att globala förändringar som kan förutses bör ske i Sverige först
och att det ligger enorma möjligheter för Sverige att vara fabriken som
producerar sakerna och platsen för innovation av tjänsterna. Men vad vi
måste inse är att när världen stöps om på detta sätt behöver också vårt sätt
att utforma offentlig förvaltning påverkas. Digitaliseringen kommer innebära
att det ställs helt nya krav på kontakterna med offentlig förvaltning.

Mikael Damberg menar att med digitala processer som anpassas utifrån
företagens förutsättningar och behov blir det möjligt att få överblick och
kontroll över de krav myndigheterna ställer på dem. Det gör det också
möjligt att få en mer lika hantering över landet, oberoende var du som
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företagare är aktiv.

– För mig handlar förenkling om att på riktigt sätta mig in i företagens
verklighet. Det ska vara enkelt att verka som företagare. Det handlar om att
smidiga processer leder till högre effektivitet. Men det handlar också om att
även en företagare ska kunna leva ett gott liv med tid över för fritid och
familj, säger Mikael Damberg.

Digitalt först

I oktober 2015 lanserade regeringen "Digitalt först".

– Vi sa att om vi ska skapa en samverkande och innovativ offentlig
förvaltning måste vi på allvar prioritera den digitala förnyelsen. Och då
måste vi tänka digitalt först, säger Mikael Damberg.

– Regeringen inrättar bland annat ett råd för digitaliseringen av det offentliga
Sverige där strategiska frågor ska lyftas, som leds av Bostads-,
stadsutvecklings- och it-minister Mehmet Kaplan. Rådet kommer att fungera
som ett forum för samordning på flera nivåer, dels mellan myndigheter och
kommuner och landsting, dels inom Regeringskansliet. Regeringen har pekat
ut ett antal prioområden i satsningen på e-förvaltning, bland annat att
förenkla för företag genom till exempel minskad byråkrati och ökad
möjlighet till självservice.

Artikel: Digital förnyelse i fokus när rådet för digitaliseringen av offentliga
Sverige möttes

Överenskommelse om ett enklare företagande

Regeringen tecknade en avsiktsförklaring med Sveriges Kommuner och
Landsting, SKL, i oktober 2015. Syftet är att samverka för att skapa en
offentlig e-förvaltning som svarar upp mot medborgares, organisationers och
företags förväntningar i ett allt mer digitaliserat samhälle.

Pressmeddelande: Regeringen och SKL samarbetar för enklare
restaurangföretagande med digitala tjänster

Avsiktsförklaringen pekar ut ett antal områden för fördjupat samarbete där
ett enklare företagande är ett av fördjupningsområdena. I februari i år
undertecknade därför Närings- och innovations minister Mikael Damberg
tillsammans med Bostads-, stadsutvecklings- och it-minister Mehmet Kaplan



en överenskommelse om ett enklare företagande. Överenskommelsen syftar
inledningsvis till att förenkla och skapa nya gemensamma nationella digitala
lösningar för restaurangföretagare. Arbetet inriktas mot restaurangbranschen
– en regeltung bransch som kräver omfattande kontakt med myndigheter och
kommuner, med ambitionen att framöver även omfatta andra branscher där
tillväxtviljan och sysselsättningspotentialen är stor.

– Regeringen arbetar för att reglerna till år 2020 ska främja företagens
tillväxt och att kostnaderna till följd av reglerna ska minska. För det krävs ett
seriöst och strukturerat arbete framåt, på flera nivåer: EU, departementen,
centrala myndigheter, länsstyrelser och inte minst kommunal nivå.

– Det övergripande målet är att antalet personer som arbetar och antalet
arbetade timmar i ekonomin ska öka så mycket att Sverige når lägst
arbetslöshet i EU år 2020. För att nå dit behöver vi stärka näringslivsklimatet
så att fler startar företag, men även så att företag kan växa, exportera och
anställa fler. Det är detta som skapar mening åt förenklingsarbetet, säger
Mikael Damberg.



Artikel från Utrikesdepartementet

The Swedish Affair på SXSW
Publicerad 15 mars 2016 Uppdaterad 15 mars 2016

South by Southwest Conferences & Festivals, SXSW,
pågår just nu i Austin, Texas i USA. Statssekreterare
Oscar Stenström från Näringsdepartementet är på plats
tillsammans med en stor svensk delegation. SXSW är
en kreativ och innovativ plattform som samlar en unik
mix av musik, nya teknologier på frammarsch och film.
Och fungerar som språngbräda och främjar tillväxt och
kreaivitet för dessa branscher.
- Intresset för de svenska satsningarna i Austin är stora och SXSW är
verkligen en god möjlighet för svenska företag att nå nya kunder,
samarbetspartners och investerare, samtidigt som våra svenska främjande-
och exportmyndigheter kan hjälpa till på plats för att underlätta detta, säger
innovations- och näringsminister Mikael Damberg.

Sverige har länge legat i framkant inom flertalet kreativa näringar och
Stockholm har idag flest antal unicorns, det vill säga framgångsrika nya
företag, per capita av världens globala städer. Samtidigt har de nordiska
länderna som region blivit en hotspot för startups. För att ytterligare stärka
och främja denna positionering finns de nordiska länderna på plats under
South By Southwest som pågår 12-16 mars. The Waller Creek Boat House
vid floden i Austin kommer under dessa datum att förvandlas till the Nordic
Lighhouse och stå som mötesplats för allt det nordiska inom spel-, musik-,
film-, mode- och reklamindustrin.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet

Fler och växande sociala företag
Publicerad 02 mars 2016 Uppdaterad 02 mars 2016

Måndagen den 29 februari 2016 träffade
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och närings-
och innovationsminister Mikael Damberg
arbetsintegrerande sociala företag samt representanter
från Arbetsförmedlingen, SKL, Tillväxtverket och ESF-
rådet vid ett möte för att diskutera hur sociala företag
kan växa och bli fler.
– De arbetsintegrerande sociala företagen gör i dag en stor insats när det
gäller att skapa arbetstillfällen för människor som har varit arbetslösa länge,
säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Under mötet presenterade Ylva Johansson regeringens beslut om att
genomföra en treårig satsning där totalt 60 miljoner kronor tillförs för
sysselsättningsfrämjande insatser genom arbetsintegrerande sociala företag.
Det är Tillväxtverket som får i uppdrag att, i samverkan med
Arbetsförmedlingen, utarbeta och genomföra ett nationellt program med
insatser som stimulerar till att fler arbetsintegrerande sociala företag startar
och växer för att därigenom öka antalet sysselsatta.

Regeringen har också fattat beslut om att ge Enheten för främjande och
förenkling vid Näringsdepartementet i uppgift att se över hur man kan stärka
socialt företagande och sociala innovationer. Ett arbete som kommer att
bedrivas av Lars Bryntesson.

– Vi tar ett helhetsgrepp om de sociala företagens utmaningar
och möjligheter. Förhoppningsvis kan vi med detta få ett bättre grepp om hur
vi kan gå vidare med en offensiv näringspolitik för sociala företag, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Utdelningen av Musikexportpriset
för 2015
Publicerad 01 mars 2016 Uppdaterad 01 mars 2016

Måndagen den 29 februari delade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ut regeringens
Musikexportpris för 2015. Vinnare blev artisten och
låtskrivaren Tove Lo.
Tove Lo har rönt stora framgångar som artist, både i Sverige och
internationellt. Tove Lo är en framgångsrik låtskrivare samt producent och
har komponerat till andra artister såsom Icona Pop och Avicii.

Närings- och innovationsminister Mikel Damberg inledde
prisutdelningen med att prata om hur viktig musikexporten är för
Sverigefrämjandet.

- Svensk musikexport är en viktig del av den moderna Sverigebilden i
utlandet, sade närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringens hederspris för mångåriga insatser för svensk musikexport erhölls
av kompositören Anders Hillborg. Hedersomnämnandet för insatser av
särskild betydelse för svensk musiks internationalisering tilldelades
dirigenten Esa-Pekka Salonen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Livsvetenskap och
policyinnovationer i fokus på
Innovationsrådets möte
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 29 februari 2016

Regeringens arbete med att stärka svensk
livsvetenskap (Life Science) och betydelsen av
policyinnovationer för att utveckla mottagandet och
etableringen av nyanlända var några av de ämnen som
diskuterades när Innovationsrådet träffades för årets
första möte torsdag den 25 februari.
Innovationsrådets uppgift är att utveckla Sverige som innovationsnation och
stärka Sveriges konkurrenskraft. Statsminister Stefan Löfven är ordförande i
regeringens nationella innovationsråd som inrättades för ett år sedan.

- Innovationsrådet första år har varit mycket givande för regeringens arbete
med att stärka det svenska innovationsklimatet. Innovationer handlar om det
nya – om hur Sverige som land blir vinnare i den globala konkurrensen och
hur vi som land gemensamt möter stora samhällsutmaningar. Tillsammans i
Innovationsrådet har vi lyft stora breda teman, exempelvis digitaliseringen,
Life Science och klimat- och miljöpolitiken, och vi har stärkt vår politik inom
dessa och ytterligare områden som ett resultat. Innovationsrådet är ett tydligt
exempel på kraften i samverkan. Jag ser framemot att även under 2016 få
möta Innovationsrådets starka engagemang för ett mer konkurrenskraftigt
Sverige, säger statsminister Stefan Löfven.

Livsvetenskap – en prioriterad fråga för regeringen

Anders Lönnberg är regeringens nationella samordnare för livsvetenskap.
Han var inbjuden till mötet för att diskutera arbetet med en handlingsplan för
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livsvetenskap som inleddes 2015. Folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Gabriel Wikström medverkade vid mötet och berättade varför livsvetenskap
är en prioriterad fråga för regeringen.

- En modern hälso- och sjukvård kräver att vi också satsar på innovation och
Life Science. Sådana satsningar bidrar också till människors hälsa, välfärd
och livskvalitet. Genom samverkan och utvecklingsarbete kan vi stärka
företagandet, skapa fler jobb och på samma gång förbättra vården. Därför är
Life Science en självklar prioritering för regeringen. Det är ett perspektiv vi
har med oss i vårt arbete, bland annat kopplat till läkemedel, till e-hälsa och
mycket annat, säger Gabriel Wikström.

Innovationer för att utveckla mottagandet och etableringen av nyanlända var
ett annat ämne på dagordningen. Lisa Lindström, vd för Doberman och
ledamot i näringsministerns advisory board, var inbjuden till mötet för att
tala om hur policyinnovationer kan skapa möjligheter för att utveckla
mottagandet och etableringen av nyanlända.

Kan du förklara vad som menas med
policyinnovationer?

- Det finns många definitioner på detta. Så som jag tänker är det regelverk,
uppdrag och nya tjänster som löser samhällsutmaningar på nya eller bättre
sätt. Jag tycker att kvalitén på policymaking ökar när dessa skapas
tillsammans med de medborgare, företag, offentliga aktörer, föreningar och
andra som berörs av det specifika regelverket eller policyn ifråga.

Kan du ge ett konkret exempel på en
policyinnovation?

- Att Laholms kommun nu har valt att låta brukarna själva besluta om sin tid
för ledsagarservice är ett fantastiskt exempel. Genom att arbeta
medskapande och multidisciplinärt inom ramen för
tjänsteinnovationsprojektet "Förändra Radikalt" kom de snabbt fram till en
bra lösning.

Vilken nytta kan policyinnovationer göra i
mottagandet och etableringen av nyanlända?

- Att vi tar till vara den kompetens och den kapacitet som de nyanlända



själva besitter och förenar dessa med de resurser och den drivkraft att vilja
vara med att bidra som finns i näringslivet och inom den ideella sektorn. Att
vi därigenom på ett snabbare och mer konkret sätt skapar nya regelverk, nya
tjänster och nya sätt att arbeta på. Vi har inte tid att arbeta linjärt. Vi behöver
sätt att snabbt förstå problemen, skapa nya lösningar tillsammans och testa
dessa tidigt för att mer effektivt och med ökad kvalitet hantera de
samhällsutmaningar vi står inför.



Artikel från Näringsdepartementet

Tillväxt och konkurrenskraft i fokus
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Ministrar med ansvar för konkurrenskraft möts i Bryssel
den 29 februari. De ska bland annat diskutera EU:s
inremarknadsstrategi med fokus på varor och tjänster.
På agendan står också situationen inom europeisk
stålindustri. Statssekreterare Eva Lindström
representerar Sverige.
Rådet ska enas om slutsatser om EU:s inremarknadsstrategi för varor och
tjänster. Regeringens prioriteringar i slutsatserna handlar om tjänster, små
och medelstora företag, nystartade företag och tillämpningen av reglerna på
inremarknaden. För regeringen är det viktigt att förslagen som EU-
kommissionen avser att presentera på området under 2016-2018 är ambitiösa
och att de leder till ökad tillväxt och konkurrenskraft i EU.

Problemen med överkapacitet inom stålsektorn

Rådet ska även följa upp tidigare möten om situationen inom europeisk
stålindustri med en global överkapacitet som pressat ner stålpriserna.

Regeringen understryker vikten av fri handel och främjande av goda
ramvillkor för industrin; effektiva och väl fungerande energimarknader samt
respekt för EU:s statsstödsregler. Det är viktigt att undvika ett handelskrig
om stål som drabbar EU:s exporterande stålindustri och att WTO:s regler
följs samtidigt som justa konkurrensvillkor ska gälla.
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Artikel från Näringsdepartementet

Digitalisering temat på årets första
industrisamtal
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 09 februari 2016

Kan vi bryta mönster för att skapa digitala innovationer,
säkerställa den digitala kompetensförsörjningen och
utveckla förutsättningarna för den digitala
infrastrukturen? Det var några frågor som diskuterades
när närings- och innovationsminister Mikael Damberg
och it-minister Mehmet Kaplan medverkade i
Industrisamtalet på temat digitalisering som
förutsättning för svensk industris konkurrens- och
innovationskraft.
Temat för dagens industrisamtal var digitalisering som förutsättning för
svensk industris konkurrens- och innovationskraft. Från
Näringsdepartementet deltog både närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och it-minister Mehmet Kaplan. Industrisamtalet inleddes med en
kort genomgång av regeringens nyindustraliseringsstrategi Smart industri:

- Med Smart industri pekar vi ut områden som vi tror kan möta den
strukturomvandling industrin står inför, utifrån den digitala utvecklingen. Vi
behöver industrins och de industrinära tjänsteföretagens innovationskraft för
att möta våra stora samhällsutmaningar som globalisering, klimatförändringar
och demografi, sade Mikael Damberg.

Några av de områden som deltagarna lyfte både under expertseminariet och
industrisamtalet var att utnyttja digitaliseringens möjligheter för ökad
konkurrenskraft för att säkerställa kompetensförsörjningen, behovet av att
tänka om och utveckla sina affärsmodeller samt statens roll kring
förutsättningar som infrastruktur, standardisering och öppen data.
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- Att utveckla digitaliseringspolitiken kan inte ske i en egen satellit, det måste
ske på alla nivåer inom samhället och inom alla politikområden. Ju bättre
förutsättningar vi skapar, bland annat i form av infrastruktur, desto bättre
förutsättningar för innovation. Här är digitaliseringskommissionens slutsatser
en viktig utgångspunkt, sade Mehmet Kaplan.

Många återkom kring ett tema deltagarna döpte till civil olydnad för att
skapa digitala innovationer. Advisory Boards Lisa Lindström önskade att
stimulera skolan till att få barnen att både vilja bli bäst i klassen på matte och
bäst i klassen på problemlösning.

Industrisamtalet föregicks av ett expertseminarium under ledning av
statssekreterare Eva Lindström. Där fick deltagarna diskutera och ge inspel
utifrån bland annat dessa frågeställningar:

· Vilka fördelar har den svenska industrin och hur kan digitalisering stärka
dessa?

· Vilka flaskhalsar och hinder finns för industrins digitalisering?

· Vilka är de största utmaningarna för små- och medelstora företag och
underleverantörer för att kunna utnyttja digitaliseringen?



Artikel från Utrikesdepartementet

Invigning av generalkonsulatet i
New York
Publicerad 28 januari 2016 Uppdaterad 28 januari 2016

Igår invigdes Sveriges nya generalkonsulat i New York
under en bandklippningsceremoni med bland andra
närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
Sveriges nye generalkonsul Leif Pagrotsky. Vid
invigningen medverkade även representanter från
amerikanska UD och New Yorks stad.
Efter en bandklippningsceremoni på generalkonsulatets kansli fortsatte
invigningen på svenska residenset på Park Avenue. Inför över 130 personer,
företags-, kultur- och medierepresentanter och andra av generalkonsulatets
viktiga samarbetspartners, höll Mikael Damberg och Leif Pagrotsky tal och
framhöll betydelsen av att Sverige åter har en diplomatisk representation i
staden.

- I ljuset av Sveriges nya exportstrategi har vi sett att det finns behov av en
offentlig svensk närvaro i New York för att främja kontakter, handel och
investeringar med USA. Det är därför glädjande att vi nu åter har öppnat ett
svenskt generalkonsulat i New York, en av världens viktigaste städer för
främjande av varumärket Sverige, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Invigningen av generalkonsulatet i New York har också markerats genom ett
flertal aktiviteter i New York där näringsminister Mikael Damberg deltagit:
bland annat stängde ministern Nasdaq-börsen i tisdags tillsammans med
representanter från de svenska främjarorganisationerna i USA och talade igår
morse på ett frukostseminarium om svenska startup-företag.
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Artikel från Näringsdepartementet

Hearing om
nyindustrialiseringsstrategin
Publicerad 03 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

I sitt arbete med att ta fram en
nyindustrialiseringsstrategi samtalar regeringen med
organisationer, myndigheter och företag. Under hösten
har detta bland annat skett under industrisamtalen och
med närings- och innovationsminister Mikael Dambergs
advisory board. På tisdagen var det dags för en hearing
under ledning av statssekreterare Eva Lindström.
Tisdagens hearing fokuserade på riktningen för arbetet med
nyindustrialiseringsstrategin – vision, mål och fokusområden. Inför hearingen
hade parterna haft möjlighet att lämna inspel till regeringen.

– Tack för era inspel, de har varit värdefulla för oss i vårt arbete. Ett konkret
exempel är att vi nu lagt till varor och tjänster till visionsbeskrivningen för att
tydliggöra att också den industrinära
tjänstesektorn omfattas av strategin. Vi har också fått värdefull bekräftelse
på att vi har landat rätt i vår analys av behov och i inriktning och
prioriteringar. Många har även lämnat åtgärdsförslag som vi tar med oss i det
vidare arbetet med strategins handlingsplaner, sade statssekreterare Eva
Lindström.

Några intryck från hearingen
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Artikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

EU-strategi för små och
medelstora företag
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

En förbättrad inre marknad i EU för varor och tjänster.
Det står på dagordningen för rådsmötet om
konkurrenskraft i Bryssel 30 november – 1 december.
Jämställdhet inom forskningen är en annan fråga.
Statssekreterare Eva Lindström och ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson
deltar.
Konkurrenskraftsrådet ska behandla kommissionens nya strategi för EU:s
inre marknad för varor och tjänster.  Målet med strategin är hjälpa små och
medelstora företag och nystartade företag att växa och expandera.
Kommissionen förväntas lägga fram konkreta åtgärder för kommande år i
syfte att riva kvarvarande hinder på inre marknaden.

Regeringen välkomnar åtgärder som stärker EU:s inre marknad och leder till
fungerande gränsöverskridande handel med varor och tjänster för företag
och konsumenter.

Förbättrad jämställdhet inom forskningen

Forskning behandlas på den andra mötesdagen. Ministrarna ska anta
slutsatser om  jämställdhet  inom det europeiska forskningsområdet.
Medlemsländerna uppmanas att arbeta med ambitiösa mål och ta fram
konkreta åtgärder på jämställdhetsområdet.

Regeringen har drivit och fått gehör för ett antal frågor om jämställdhet i
slutsatserna. Det gäller bland annat betydelsen av ett jämställdhetsperspektiv
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i internationella samarbeten.

Utöver det ska forskningsministrarna i en policydebatt diskutera den
europeiska fonden för strategiska investeringar för att stimulera forskning
och innovation i Europa.



Artikel från Näringsdepartementet

Från forskning till innovation -
delrapport från
Entreprenörskapsutredningen
Publicerad 10 november 2015 Uppdaterad 10 november 2015

Entreprenörskapsutredningen, med den särskilde
utredaren Pontus Braunerhjelm, har lämnat en
delrapport med de slutsatser som bedöms ha bäring på
regeringens forsknings- och innovationspolitik.
Förslagen i delrapporten kan grupperas inom tre områden; förslag som riktas
mot lärosätenas utbildning och forskning, förslag för att skapa incitament för
samverkan och stärka mobilitet mellan näringsliv, akademi och övrig
offentlig sektor samt komplementära förslag. Enligt utredaren behöver
samtliga dessa områden beaktas för att få full utväxling på de svenska
forskningssatsningarna.

- För att säkra framtidens jobb måste vi bli bättre på att ta tillvara de
satsningar som görs på utbildning och forskning och skapa goda
förutsättningar för att attrahera investeringar och talanger.
Entreprenörskapsutredningens delrapport är ett viktigt bidrag i det pågående
arbetet med att utforma den framtida forsknings- och innovationspolitiken,
säger Mikael Damberg.
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Artikel från Näringsdepartementet

Extrainsatt EU-möte om europeisk
stålindustri
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 06 november 2015

På initiativ av Storbritannien har ministerrådet
snabbinkallats för att diskutera situationen inom
europeisk stålindustri. Storbritannien meddelar att de
har stora problem med uppsägningar till följd av
överkapacitet och låga stålpriser. Det extrainsatta
rådsmötet hålls i Bryssel den 9 november.
Det luxemburgska ordförandeskapet kallat till ett extra möte på begäran av
Storbritannien som vill diskutera allvarliga problem inom stålindustrin. Det
har lett till stora förluster av arbetstillfällen vilket även drabbat andra EU-
länder. Britterna uppger en ökad press på stålindustrin till följd av en global
överkapacitet som lett till låga stålpriser.  

Regeringen är för en öppen och fri handel. Alla branscher bör behandlas lika
och regeringen ställer sig kritisk till handelspolitiska åtgärder för att skydda
enskilda branscher i Europa.

Regeringen välkomnar kommissionens arbete för ökad konkurrenskraft inom
stålindustrin samtidigt som behoven hos stålets användarindustri i Europa
måste beaktas liksom behovet av minskade koldioxidutsläpp inom
stålindustrin.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Statsbesöket till Litauen inlett
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

Idag påbörjades kungaparets tre dagar långa
statsbesök i Litauen. Regeringen representeras av
utrikesminister Margot Wallström, närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och under
fredagen av försvarsminister Peter Hultqvist. Under
besöket deltar även en svensk näringslivsdelegation.
Relationerna mellan Sverige och Litauen är mycket goda och har så varit
sedan den återvunna självständigheten. Sverige var det första land som
öppnade en ambassad i Vilnius i augusti 1991.

När den svenska delegationen landade idag möttes den av samma genuint
soliga och varma mottagande som vid det svenska statsbesöket till Litauen
för 23 år sedan. Välkomstceremonier ägde sedan rum i presidentpalatset.  

Margot Wallström och Mikael Damberg deltog också när kungen, för att
hedra offren i självständighetskampen, lade ner en krans vid
frihetsmonumentet på Antakalnis kyrkogård.

Kungaparet, Margot Wallström och Mikael Damberg besökte sedan Seimas,
Litauens parlament, för ett möte med talman Loreta Graužinienė.

Utrikesminister Margot Wallström hade under eftermiddagen ett möte med
sin litauiske kollega utrikesminister Linas Linkevičius.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg mötte Litauens
energiminister Rokas Masiulis.  

Näringslivsdelegation på plats
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Sverige är den i särklass största utländska investeraren i Litauen med över en
fjärdedel av marknaden. Ett trettiotal företagsledare deltar i
näringslivsdelegationen i samband med statsbesöket. Delegationens dag
påbörjades tidigt med att man tillsammans med Mikael Damberg diskuterade
affärs- och investeringsklimatet i Litauen med ordföranden i ”Bank of
Lithuania” Vitas Vasiliauskas, ekonomiminister Evaldas Gustas samt
premiärminister Algirdas Butkevicius.

Under kvällen ges en middag av presidenten. Statsbesöket fortsätter i morgon
och avslutas på fredag.



Artikel från Näringsdepartementet

Europeisk konkurrenskraft i fokus
på EU-möte
Publicerad 06 oktober 2015 Uppdaterad 06 oktober 2015

EU:s näringsministrar diskuterade aktuella läget för
EU:s konkurrenskraft vid rådsmötet i Luxemburg den 1
oktober. Förenklad och förbättrad EU-lagstiftning stod
också på dagordningen. Sverige representerades av
näringsminister Mikael Damberg.
Det luxemburgska ordförandeskapet inledde med att rapportera om läget för
europeisk konkurrenskraft. Därefter vidtog en diskussion om det fortsatta
arbetet med att förbättra EU:s konkurrenskraft och hur näringspolitiken kan
integreras i olika politikområden.

Rådet diskuterade också frågan om en förenklad och förbättrad EU:s
lagstiftning. Syftet med förenklingsarbetet är att minska administration och
regelbörda för europeiska företag  och därmed skapa konkurrenskraft,
hållbar tillväxt och sysselsättning.

-  En bättre EU-lagstiftning är absolut nödvändig för att säkerställa
konkurrenskraften och den ekonomisk tillväxten, sade näringsminister
Mikael Damberg vid mötet.

Konkurrenskraftsrådet kommer fortsättningsvis att stämma av det aktuella
läget för EU:s konkurrenskraft vid varje rådsmöte.  
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Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program för Innovationsrådets
möte den 2 september
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

Huvudtemat för innovationsrådets möte är innovationers
roll för miljö- och klimatpolitiken. Temat kommer att
öppnas med en gemensam presentation av klimat- och
miljöminister Åsa Romson och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, kommer därefter att fördjupa diskussionen kring
innovationers roll för klimat- och miljöpolitiken. 

Med anledning av dagens tema är ett antal externa gäster inbjudna till mötet
för att ge olika perspektiv kring huvudtemat: Scientific Executive Director of
the German Research Centre for Geosciences Reinhardt Hüttl ger mötet
inblick i Tysklands erfarenheter av miljöteknik. Verksamhetsansvarige vid
Cleantech Inn Richard Englund beskriver innovatörernas roll inom miljö-
och klimatområdet. LRF:s viceordförande Åsa Odell beskriver tankar kring
innovationer och bioekonomi. 

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning, tar
under dagen emot en statlig utredning om nationell rymdstrategi, ett ämne
med tydlig koppling till klimatområdet. Hon kommer också att ta
diskussionen vidare till innovationsrådets möte.  

Innovationsrådet kommer också att följa upp teman från tidigare möten.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer utifrån resultatet
av utredningen "Statliga finansieringsinsatser" som presenterades i juni att
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följa upp diskussionen om utvecklingen av statlig riskkapitalförsörjning. 

Hållpunkter för mötet 

Kl. 13.00. Innovationsrådets ordförande, statsminister Stefan Löfven, öppnar
mötet. 

Programpunkter under eftermiddagen  

Statsrådet Mikael Damberg presentar tankar kring utvecklingen av den
statlig riskkapitalförsörjning. 
Statsråden Åsa Romson och Mikael Damberg introducerar huvudtemat
för mötet: Miljö- och klimat med fokus på innovationspolitikens roll. 
Johan Rockström, professor i miljövetenskap och chef för Stockholm
Resilience Centre vid Stockholms universitet samt ledamot i
innovationsrådet, ger perspektiv på innovationers roll för klimat- och
miljöfrågor. 
Reinhardt Hüttl, Scientific Executive Director of the German Research
Centre for Geosciences, ger perspektiv utifrån Tysklands arbete med
främjandet av miljöteknik. 
Richard Englund, verksamhetsansvarig vid Cleantech Inn, håller en
presentation på temat Innovatörer inom miljöteknikområdet. 
Åsa Odell, viceordförande vid LRF, håller en presentation på temat
bioekonomi. 
Statsrådet Helene Hellmark Knutsson, presenterar delar av utredningen
om en nationell rymdstrategi.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ordförande för
internationellt innovationsnätverk
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Från den 1 juli 2015 till 30 juni 2016 är Sverige
ordförande för Eureka. Eureka är ett internationellt
nätverk vars syfte är att främja transnationella
samarbetsprojekt inom marknadsnära forskning och
utveckling.
– Sett till den senaste Innovation Scoreboard går det bra för Sverige, men vi
behöver fortsatt stärka vår förmåga att skapa innovationer till nytta för
företag och samhälle. För att Sverige, som ett litet exportberoende land, ska
behålla sin konkurrenskraft är det viktigt att delta i internationella
forsknings- och innovationsnätverk. Eureka-nätverket möjliggör
internationella samarbeten mellan näringsliv, akademi och forskningsinstitut i
drygt 40 länder och ger tillgång till lika många marknader, säger närings- och
innovationsministerns statssekreterare Oscar Stenström. 

Tre huvudprioriteringar

Sverige har tre huvudprioriteringar under ordförandeskapet: att utveckla nya
verktyg för internationella FoU-samarbeten med parter som inte är
medlemmar i nätverket, att skapa en plattare och mer effektiv organisation
och att fördjupa Eurekas roll inom den europeiska innovationspolitiken.

Utgångspunkten för Sveriges prioriteringar är EUREKA2020 Strategic
Roadmap som antogs av nätverket under Norges ordförandeskap 2014.
EUREKA2020 Strategic Roadmap innehåller ett antal mål och
åtgärdspunkter som ska vara genomförda av nätverket år 2020.

Utöver dessa prioriteringar har Sveriges ordförandeskap som mål att
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transparens, öppenhet, förenkling och effektivitet ska genomsyra arbetet.

Ordförandeskapet i praktiken

Ordföranderollen innebär bland annat att Sverige representerar nätverket
utåt, leder arbetet i Eurekas olika grupperingar och övervakar verksamheten
vid Eureka-sekretariatet. Sverige tar över ordförandeskapet den 1 juli 2015
och lämnar det vidare till Spanien den 30 juni 2016.

Under ordförandeskapsåret arrangerar det svenska ordförandeskapet tre
större lednings- och beslutsmöten. Dessa genomförs i Göteborg, Malmö och
Stockholm. Dessutom genomför det svenska ordförandeskapet ett EUREKA
Innovation Event den 26-28 april 2016 i Stockholm med fokus på ”Smart
Cities - Sustainable & Attractive Communities” där också EUREKA
Innovation Award kommer att delas ut.

Det är Regeringskansliet, tillsammans med Vinnova (Verket för
innovationssystem), som genomför ordförandeskapet.

Eurekas mål och nyttan för Sverige

Eurekas övergripande mål är att stärka den europeiska industrins
konkurrenskraft på världsmarknaden. Nätverket är av stort intresse för
svensk industri då det möjliggör samarbeten över nationsgränserna. Eureka
är Vinnovas viktigaste instrument för internationalisering av små och
medelstora företag inom marknadsnära FoU.

Eurekas historia

Eureka bildades vid ett ministermöte i Paris i juni 1985 där ministrar från 17
europeiska stater samt EU-kommissionen deltog. Eureka har idag vuxit till
40 medlemsländer, samt EU-kommissionen. Dessutom är Sydkorea, Kanada
och Sydafrika associerade medlemmar. Eureka firar 30 år i år.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige ska bli en av världens
mest attraktiva miljöer för
avancerad industriell verksamhet
Publicerad 02 juli 2015 Uppdaterad 02 juli 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
medverkade på onsdagen vid ett seminarium om
riskkapital som motor för nyindustrialisering. Som stöd i
arbetet med nyindustraliseringsstrategin har regeringen
även tillsatt ett advisory board.
Regeringens näringspolitik är inriktad på att stärka företagens förutsättningar
för att skapa, växa och exportera. En fungerande finansiering är helt
grundläggande för att lyckas för fler och växande företag. 

I juni överlämnade regeringens särskilda utredare Hans Rydstad sitt
betänkande kring översynen av statens insatser för marknadskompletterande
företagsfinansiering. Näringsminister Mikael Damberg lyfte på seminariet två
förslag ur utredningen som han tyckte var särskilt intressanta:

att ett nationellt ”Fond-i-fond” bolag, Fondinvest AB, inrättas med
uppgift att investera genom privata fonder inriktade på investeringar i
bolag i tidiga utvecklingsfaser.
att ett garantiinstrument inrättas med inriktning på att stödja
bankutlåningen till företag i behov av finansiering för expansions- och
utvecklingsinvesteringar

På seminariet berättade Mikael Damberg även om arbetet med regeringens
nyindustraliseringsstrategi. Nu pågår arbetet med visionsdokumentet som
sedan kommer kompletteras med åtgärdsplaner. Målet är att Sverige ska
erbjuda en av världens mest attraktiva miljöer för avancerad industriell
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verksamhet, såväl produktion av varor och tjänster som utveckling och
forskning.

Till stöd i arbetet att stärka den svenska industrin har Mikael Damberg nu
tillsatt ett advisory board. Det kommer ge stöd till regeringen att stärka
Sverige som industriland och till att attrahera nya investeringar till Sverige.
Deltagarna har kompetenser och erfarenheter inom avancerad produktion,
automation, digitalisering, forskning, innovation och omfattande export till
stora delar av världen.

Näringsministerns advisory board består av följande personer:

Olof Persson, fd Volvo AB
Lisa Lindström, vd Doberman
Pia Sandvik, ordf. i RISE
Karl Gustaf Ramström, CEO Prevas



Artikel från Näringsdepartementet

Infrastruktursatsningar för fortsatt
tillväxt
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

Samfinansieringslösningar kan vara ett alternativ att
överväga när vi tittar på ökade investeringar i
infrastrukturen, sa närings- och innovationsminister
Mikael Damberg och infrastrukturminister Anna
Johansson vid ett seminarium om
infrastruktursatsningar för fortsatt tillväxt.
Seminariet fokuserade på hur infrastruktur och bostadssatsningar
tillsammans får fart på jobbskapandet i Sverige. Frågor som regional tillväxt
och infrastruktursatsningars påverkan på framtidens arbetsmarknad
diskuterades också. 

– Det är helt nödvändigt att få en bättre transportinfrastruktur för att få igång
bostadsbyggandet. Bostäder, infrastruktur och jobb hänger ihop, sa Anna
Johansson. 

Regeringen vill därför öka investeringarna i infrastruktur. Statliga anslag
kommer enligt regeringen inte att vara tillräckliga för att bygga Sverige starkt
för framtiden. Regeringen samtalar därför med många olika aktörer och har
förutsättningslösa diskussioner om för- och nackdelar med olika
finansieringsmodeller.

– När det gäller valet av nyinvesteringar så är det en åtgärds
samhällsekonomiska värde och det samlade bidraget till de transportpolitiska
målen, som avgör prioriteringen, betonade Anna Johansson. 

På seminariet pekade Mikael Damberg på möjligheten att bestämma sig för
att en investering, trots riskerna, kan bli lönsam för alla inblandade parter.
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– Det är bra om vi tillsammans blir mer kreativa så att vi kan starta projekt
tidigare än vad vi gör idag, summerade Mikael Damberg.



Artikel från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg diskuterade
exportstrategin i Almedalen
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

Mikael Damberg medverkade under politikerveckan i
Almedalen i två seminarier som arrangerades av
Teknikföretagen och Exportkreditnämnden om
Regeringens exportstrategi.
Regeringens mål är att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet till år 2020.
För att nå dit behövs fler och växande exportföretag. Regeringen kommer
därför lansera en exportstrategi med en rad åtgärder för att långsiktigt öka
den svenska exporten.

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, medverkade i två
seminarier under politikerveckan i Almedalen för att tala om regeringens
kommande exportstrategi. 

En ny exportstrategi för Sverige – hur kan fler exportera mer? var rubriken
på Teknikföretagens seminarium under måndagen 29 juni där Mikael
Damberg inledningstalade. Fokus låg på vad exportstrategin kan ha för
betydelse för svensk export och hur företagen ser på det offentliga
handelsfrämjandet.

- Regeringen tar krafttag för att öka den svenska exporten. Vi måste få fler
företag i Sverige att ta steget ut på nya marknader. Särskilt små- och
medelstora företag måste ges bättre förutsättningar, säger Mikael Damberg.

Mikael Damberg medverkade även i Exportkreditnämndens seminarium ”en
värld i gungning – vart ska exporten ta vägen?”.  Seminariet tog upp några av
de utmaningar som världshandeln står inför och hur internationella företag
resonerar kring risker och möjligheter när de ska in på nya marknader?

https://www.regeringen.se/


- En av de viktigaste utmaningarna i regeringens exportstrategi är att Sverige
måste stärka närvaron på världens tillväxtmarknader. Sveriges export måste
växa där världen växer, säger Mikael Damberg

Artikel: Näringspolitiken tar plats i Almedalen



Artikel från Näringsdepartementet

Näringspolitiken tar plats i
Almedalen
Publicerad 30 juni 2015 Uppdaterad 30 juni 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg är på
plats under Almedalsveckan i Visby. Den 29 juni
invigde han industriområdet på Almedalen och
diskuterade regeringens näringspolitiska ambitioner.
Vid Sveriges ingenjörers seminarium diskuterades hur
regeringen vill förbättra innovationsklimatet.
Mikael Damberg invigde Almedalens industriområde 2015 som samlar
industrier från gruva, skog och livsmedel, och berättade om regeringens
näringspolitiska ambitioner.

– Svensk industri har byggt det välfärdssamhälle vi nu lever i och fortsätter
att spela en stor roll. Den är en förutsättning för vårt välstånd men inget vi
kan ta för givet. Därför vill regeringen agera och stärka industrins långsiktiga
konkurrenskraft genom att i bred samverkan ta fram en strategi för
nyindustrialisering. En industri i framkant med god innovationsförmåga är
viktig för jobben och exporten men också för att lösa samhällsutmaningarna,
säger Mikael Damberg.

En ny och mer rättvisande digital vägskylt för industriområde avtäcktes. Den
är utvecklad av Jesper Kouthoofd, grundare av Teenage Engineering som har
en bakgrund inom reklam, mode, film och nu verksam inom musik och
teknik.

– Skylten är ett exempel på att innovationer utvecklas när man korskopplar
kompetenser och jobbar över gränser, något som vi har goda förutsättningar
att göra i Sverige, säger Mikael Damberg.
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Vid seminariet ”Idélandet Sverige” i Almedalen den 29 juni presenterade
Sveriges ingenjörer en satsning som de gör i tjugo svenska regioner för att ta
fram konkreta förslag på hur jobben kan bli fler och regionerna utvecklas
med ingenjörernas idéer. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
var på plats och berättade om regeringens innovations- och näringspolitik
och lyfte fram samverkan som ett viktigt kriterium för ett litet land som
Sverige att få ut mesta möjliga effekt av regeringen satsningar. Samverkan
ligger också till grund för statsministerns nationella innovationsråd som
verkar över departementsgränser och över discipliner.

Regeringen kommer också att utarbeta en nyindustrialiseringsstrategi och
presentera en exportstrategi i höst.

– Det handlar om förstå det globala skiftet och ta tillvara de möjligheter som
den snabba digitaliseringsutvecklingen ger. men Det handlar inte bara om
jobb och tillväxt utan att kunna möta de utmaningar som vårt samhälle står
inför till exempel klimat, hälsa eller migrationsutmaningar, säger Mikael
Damberg.

Mikael Damberg fick svara på vilken innovation som var hans
dröminnovation:

– Innovationer inom hälsa och Life Science är viktiga av många skäl. Tar vi t
ex vara på digitaliseringens möjligheter kan riktigt spännande produkter och
tjänster viktiga för vår hälsa, för att vi inte ska bli sjuka, utvecklas. Vi
behöver ta vara på alla talanger för att bidra till detta, säger Mikael
Damberg.



Artikel från Näringsdepartementet

Statens bolag ska leda vägen för
innovation, digitalisering och
hållbart företagande
Publicerad 24 juni 2015 Uppdaterad 24 juni 2015

På eftermiddagen den 17 juni pekade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ut färdriktningen
för de statliga bolagen. Drygt 250 deltagare, ordförande,
ledamöter och vd:ar i de statliga bolagen, hade samlats
för det årliga styrelseseminariet.
Mikael Damberg inledde sitt anförande med att påminna om regeringens
övergripande mål: att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet år 2020. Han
lyfte fram att vägen dit går via regeringens jobbagenda, vilket innebär en
aktiv näringspolitik. En näringspolitik som de statliga bolagen är en
integrerad del av. Ministern tryckte på att svenska företag, både våra stora
börsbolag och vår glödheta startup-scen, ska vara ledande.  

– Vi ska konkurrera med kreativitet och inte låga löner. Jag vill se en
nyindustrialisering av Sverige och jag är övertygad om att vi kan vara ett
ledande produktionsland högt uppe i förädlingskedjan. Jag vill att svenska
företag ska ses som föregångare inom hållbart företagande. Och jag vill att vi
ska ta ledartröjan i digitaliseringen, sa Mikael Damberg.

Regeringens mål är att det i varje styrelse ska vara minst 40 procent av varje
kön. Styrelserna i de statliga bolagen är jämställda och denna bolagsportfölj
kan tjäna som inspiration för andra bolagsgrupper. 49 procent av
styrelseledamöterna, inklusive ordförandena, är kvinnor i bolag som är
helägda av staten.  46 procent av ordförandena är kvinnor, en ökning med
5 procent på ett år.
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Mikael Dambergs förväntningar på de statliga bolagen är höga:

– Jag vill att ni genom samverkan ska göra hela näringslivet starkare, mer
innovativt och lönsamt, avslutade närings- och innovationsministern.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Indiska statsbesöket avslutat
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

På kvällen den 2 juni lämnade Indiens president Shri
Pranab Mukherjee Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Regeringen deltog i programmet med
flertalet ministrar. Huvudteman för besöket var
innovation och hållbar utveckling med fokus på urban
stadsutveckling, samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, var därför en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesöket inleddes på söndagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungl. slottets inre borggård. Kungen och presidenten inspekterade en
hedersvakt från Livgardet och stora delar av regeringen var, tillsammans
med andra representanter för officiella Sverige, på plats för att välkomna
presidenten.  

Måndagen inleddes med besök i riksdagen där han togs emot av talmannen
och träffade riksdagsledamöter.

Indiens president på besök i riksdagen

På förmiddagen tog även statsminister Stefan Löfven emot presidenten för
samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
den växande handeln mellan Sverige och Indien och det breda bilaterala
samarbetet som omfattar exempelvis miljö, förnybar energi och hälsa.
Klimat- och miljöminister Åsa Romson, utrikesminister Margot Wallström,
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näringsminister Mikael Damberg, försvarsminister Peter Hultqvist och
bostads- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog också i
samtalen.  

I samband med mötet på Rosenbad tecknades ett flertal avtal mellan Indien
och Sverige, bland annat ett samförståndsavtal om hållbar stadsutveckling.
Syftet med samförståndsavtalet är att främja samarbete i frågor om hållbar
och integrerad stadsplanering och markanvändning, avfallshantering,
hållbara transportsystem, vatten och sanitet.

Bostad- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltog senare på
eftermiddagen när presidenten och kungen besökte Hammarby sjöstad med
båt. I samband med båtresan hölls ett rundabordssamtal
med näringslivsrepresentanter om hur städer kan byggas mer hållbara 
miljövänliga.

Hållbara städer i fokus under indiska statsbesöket

På Utrikesdepartementet deltog Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning, när flertalet samarbetsavtal skrevs under
mellan indiska och svenska universitet och högskolor.

På måndagkvällen gav kungaparet en galamiddag för presidenten.

Statsbesök från Indien, dag 2

Besök på Karolinska institutet och Uppsala
universitet

På tisdagen, besökets sista dag, gick en stor del i forskningens och
vetenskapens tecken. Statsrådet Helene Hellmark Knutsson deltog när
presidenten och kungaparet besökte Karolinska institutet. Fokus låg på
vetenskapligt samarbete med besök på Nobel Forum och Aula Medica.
Presidenten fick också en presentation av Nya Karolinska och Hagastaden.

Innan lunch deltog näringsminister Mikael Damberg i ett rundabordssamtal
mellan svenskt och indiskt näringsliv. Presidenten och kungen deltog
tillsammans med näringsministern.

Under rubriken India-Sweden Partnership - Co-creating a Brighter Future
höll Mikael Damberg ett tal.   



I samband med näringslivsforumet annonserade presidenten att svenska
passinnehavare nu kommer att beviljas så kallat e-turistvisum vid besök till
Indien, vilket innebär snabbare viseringshantering för svenska medborgare.

På eftermiddagen besökte presidenten Uppsala universitet tillsammans med
kronprinsessparet och utrikesminister Margot Wallström. Utrikesministern
inledningstalade och presidenten höll en föreläsning på temat "Tagore and
Gandhi: Do they have contemporary relevance for Global Peace".

På tisdagkvällen deltog utrikesminister Margot Wallström när
kronprinsessparet tog farväl av presidenten på Arlanda flygplats.



Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Historiskt statsbesök från Indien
Publicerad 27 maj 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Indiens president Shri Pranab Mukherjee avlägger
statsbesök i Sverige 31 maj - 2 juni 2015 på inbjudan
av H.M. Konungen. Regeringen deltar med flertalet
ministrar. Huvudteman för besöket är innovation och
hållbar utveckling med fokus på urban stadsutveckling,
samt vetenskap och forskning.
Indien är ett av Asiens mest tongivande länder, världens fjärde största
ekonomi och en framväxande global aktör. Statsbesöket från Indiens
president, det första någonsin, är en viktig milstolpe i våra bilaterala
relationer.

Statsbesökets fokus

Fokus under statsbesöket kommer att vara att skapa förutsättningar för att
öka utbytet inom handel och vetenskap samt att stärka den svenska närvaron
på den indiska marknaden.

Det finns en växande efterfrågan från indisk sida kring frågor rörande
innovation, stadsutveckling och hållbar utveckling. Statsbesöket ger tillfälle
främja potentiella affärsmöjligheter på dessa områden i båda riktningar.

Sverige har redan ett brett samarbete med Indien på en rad områden: miljö,
förnybar energi, forskning, hälsa med mera. Dessa samarbeten kommer att
fördjupas ytterligare i samband med besöket och en rad samarbetsavtal
kommer att ingås.

Ur programmet

Indiens president landar i Stockholm på söndag eftermiddag och möts på
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Arlanda av kronprinsessan och prins Daniel. Kungaparet tar emot
presidenten på Hovstallet för beriden kortege till Stockholms slott där
sedvanlig välkomstceremoni äger rum. Representanter för riksdag och
regering deltar.

Måndagens program inleds med besök på riksdagen och möte med talman
Urban Ahlin. Därefter tar statsminister Stefan Löfven emot i Rosenbad.
Stockholms stad står värd för en lunch i stadshuset, under vilken hållbar
stadsutveckling ska diskuteras. Eftermiddagens program fortsätter på samma
tema genom en tur till Hammarby Sjöstad. Bostads- och
stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan deltar. På kvällen ger kungaparet
bankett på slottet.

Tisdagen går i forskningens och vetenskapens tecken med ett besök på
Karolinska institutet där forskningsminister Helene Hellmark Knutsson
deltar. Därefter följer seminarier och möten med svenskt och indiskt
näringsliv. Näringsminister Mikael Damberg deltar i programmet.

På eftermiddagen fortsätter programmet i Uppsala där presidenten håller ett
anförande på Uppsala universitet. Kronprinsessparet och utrikesminister
Margot Wallström deltar. 

Statsbesöket avslutas sent tisdag eftermiddag.

För att följa besöket i sociala medier använd #sweindia2015



Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Team Sweden samordnar
exportstöd
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Svenska företag som vill ut på export uppfattar dagens
stöd som rörigt med olika myndigheter, bolag och verk.
Team Sweden har därför uppgiften att samordna
exportstödet och göra det enkelt och tydligt för företag
som vill ut på exportmarknaden. Som första resmål
besökte nyligen Team Sweden Brasilien.
Svensk export är ett av regeringens fokusområden och en viktig åtgärd för
att få fler i jobb och trygga den svenska välfärden. Regeringen har ambitiöst
mål för jobben: år 2020 ska Sverige öka antalet personer som arbetar och
antalet arbetade timmar i ekonomin så mycket att vi når lägst arbetslöshet i
EU. För att nå målet krävs såväl ökade investeringar i bostäder, infrastruktur
och kunskap som en aktiv näringspolitik. Och Sveriges export måste öka. En
del i regeringens exportstrategi är att underlätta för företagen att etablera sig
utomlands genom ett samordnat exportstöd genom ett Team Sweden.

Team Sweden är ett paraply för Sveriges alla myndigheter, verk och bolag
som i dag arbetar med exportfrämjande insatser för svenska företag. Syftet
med Team Sweden är att göra det enkelt och tydligt för företag som vill ut på
exportmarknaden. I Team Sweden ingår de viktigaste departementen och
myndigheterna som arbetar med exporten. Som första resmål besökte nyligen
Team Sweden tillsammans med näringsminister Mikael Damberg Brasilien.
Valet av Brasilien är ingen slump. Brasilien är en av de viktigaste
tillväxtmarknaderna i världen och en viktig samarbetspartner till Sverige på
en rad områden. Över 200 svenska företag finns närvarande i Brasilien och
sammantaget sysselsätter dessa företag över 70 000 personer och omsatte
2013 cirka 130 miljarder kronor. Under tre dagar diskuterades hur det
omfattande bilaterala samarbetet, inte minst på innovationsområdet, kan tas
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vidare till nästa steg.

Besökte innehöll bland annat möten med industri- och handelsminister
Armando Monteiro, utrikesminister Mauro Vieira och ministern för
strategiska frågor Roberto Mangabeira Unger i Brasilia. Under besöket
återlanserades även den bilaterala Blandkommissionen för ekonomiskt,
tekniskt och industriellt samarbete i syfte att driva de bilaterala handels-,
innovations- och utbildnings- samt forskningsfrågorna vidare länderna
emellan.

Till sommaren presenteras regeringens nya exportstrategi med fokus på
jobbtillväxten i Sverige. Team Sweden är en del av denna strategi och ett
första svar på näringslivets synpunkter på svenskt exportstöd.

Debattartikel: "Team Sweden ska samordna det svenska exportstödet"



Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering och life-science i
fokus på Innovationsrådets möte
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Måndag den 18 maj hade Nationella innovationsrådet
sitt andra möte och samlades i Rosenbad. Två teman
på mötet var digitalisering och life science.
Sverige står inför stora utmaningar och möjligheter i och med
digitaliseringen. Dagens möte var startskottet för ett kommande, långsiktigt
arbete hur regeringen på ett nationellt plan ska ta sig an denna fråga. I
framtiden kommer digitaliseringen att spela stor roll för exempelvis områden
som miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

Vid mötet talade Innovationsrådets ledamöter Darja Isaksson, Hans Vestberg
och Jane Walerud om digitaliseringen och Sveriges utmaningar och
möjligheter i samband med detta. Tillsammans med övriga ledamöter i
Innovationsrådet diskuterades digitaliseringen och Sveriges väg framåt inom
detta område.

– Digitaliseringen kommer att ändra förutsättningarna för hela samhället och
ställer större krav på anpassning. Sverige ska vara landet som glänser inom
detta område och vi har goda förutsättningar att klara detta, sa statsminister
Stefan Löfven, Innovationsrådets ordförande, vid en pressträff i samband
med dagens möte.

På mötet diskuterades också innovationsupphandlingen och
samverkansprogrammet för life science. Civilminister Ardalan Shekarabi
informerade om ny lagstiftning för denna upphandling och de möjligheter
detta medför.

Forskningsminister Helene Hellmark Knutsson och projektledare Anders
Lönnberg redovisade läget och det kommande arbetet med det strategiska
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samverkansprogrammet för life science.

Innovationsrådets nästa möte äger rum den 31 augusti.



Artikel från Utrikesdepartementet

Fri, rättvis och öppen världshandel
stärker Sveriges konkurrenskraft
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 26 juni 2015

Sverige är sedan länge ett frihandelsvänligt land. Det
råder ett stort mått av samsyn i vårt samhälle om vikten
av att främja en fri och rättvis världshandel, inte minst
mot bakgrund av vår ekonomis stora beroende av
exporten.
I enlighet med regeringsförklaringen styr ett tydligt sysselsättningsmål den
ekonomiska politiken, vilket inkluderar närings- och handelspolitiken. Vidare
har regeringen satt ett tydligt mål om att Sverige ska ha lägst arbetslöshet i
EU år 2020. Regeringen arbetar därför för att riva handelshinder samt för
progressiva internationella handelsavtal.

Särskild prioritet ges till att slutföra förhandlingarna mellan EU och USA om
ett transatlantiskt partnerskap för handel och investeringar (TTIP). Sveriges
handels- och investeringsutbyte med USA är mycket omfattande. USA är
Sveriges största exportmarknad utanför Europa och den största mottagaren
av svenska direktinvesteringar.

- Sverige har mycket att tjäna på ett frihandelsavtal mellan EU och USA, inte
minst kommer det att bidra till tillväxt och jobb men det kommer även stärka
förutsättningarna för vår fortsatta konkurrenskraft på den globala
marknaden, säger Mikael Damberg, Närings- och innovationsminister.

Ett frihandelsavtal mellan EU och USA bör vara både djupt och omfattande
samt täcka alla viktiga aspekter av handel och investeringar som framgår av
EU:s förhandlingsmandat. Regeringens målsättning är att nå ett så ambitiöst
resultat som möjligt för att stödja tillväxt och sysselsättning utan att
möjligheten att stärka skyddet för miljön, löntagarnas intressen och
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människors och djurs hälsa försämras.



Artikel från Näringsdepartementet

Rapport från OECD ger inspel till
regeringens innovationsarbete
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 13 maj 2015

– OECD:s rapport visar att vi kontinuerligt behöver
utveckla politiken inom innovations- och
utbildningsområdet. Sverige är och har varit ett
framgångsrikt land i många avseenden, men många
länder springer just nu fortare än oss. Att finnas på de
marknader som växer är en annan utmaning, säger
Mikael Damberg.
Idag stod närings- och innovationsminister Mikael Damberg värd för ett
OECD-seminarium där Andrew Wyckoff, OECD, berättade om den
innovationsrapport som OECD presenterade strax innan årsskiftet.

Rapport: OECD Science, Technology and Industry Outlook 2014 på OECD:s
webbplats

Andrew Wyckoff lyfte hur OECD ser på de globala samhällsutmaningar vi
står inför och de förutsättningar det svenska samhället, akademin och
företagen har för att bidra till lösningarna.

För att Sverige även framöver ska vara ett land där företag vill investera,
växa och konkurrera internationellt måste innovationsförmågan stärkas.
Mikael Damberg och Andrew Wyckoff höll med varandra om att utbildning
är en av nycklarna till att skapa rätt förutsättningar för innovation.

Efter Mikael Dambergs och Andrew Wyckoffs anföranden ordnades en
paneldiskussion med deltagare från näringslivet. Diskussionen rörde sig
bland annat kring vikten av att små innovativa företag möter såväl varandra,
som akademin och inkubatorer.
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Seminariet är en del i en kontinuerlig dialog regeringen för med berörda
parter och aktörer om hur Sverige kan stärka sin roll som kunskapsbaserad
och exportinriktad innovationsnation och vilka åtgärder som är viktiga för att
öka vår konkurrenskraft på kort och lång sikt.



Artikel från Näringsdepartementet

Svenskt stöd för ökad transparens
i TTIP-förhandlingarna
Publicerad 21 november 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Det omfattande frihandelsavtalet mellan EU och USA,
TTIP, stod på dagordningen när EU:s handelsministrar
möttes i Bryssel den 21 november. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg framförde
regeringens starka stöd för handelskommissionärens
ansträngningar att få till ökad transparens i
förhandlingarna.
Sverige anser att TTIP bör vara djupt och omfattande samt täcka alla
centrala aspekter av handel och investeringar med USA. Regeringen anser
vidare att ett avtal ska stödja tillväxt och sysselsättning utan att möjligheten
att stärka skyddet för miljön, löntagarnas intressen och människors och djurs
hälsa försämras.
Flera andra handelsförhandlingar togs också upp på mötet, däribland
frihandelsförhandlingar mellan EU och Japan samt EU och Vietnam.
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Artikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Fri och rättvis handel är centralt för
Sverige
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 06 februari 2015

Sveriges närings- och innovationsminister har
tillsammans med representanter från andra EU-länder i
ett brev till EU:s handelskommissionär lyft betydelsen
av rättvis handel mellan USA och EU.
– Det är viktigt med en fri och rättvis handel. Därför är det viktigt för ett litet
land som Sverige att driva på för ett handelsavtal mellan USA och EU, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tillsammans med ministrar från 13 andra EU-länder har Mikael Damberg i
ett brev till handelskommissionär Cecilia Malmström lyft vikten av ett
heltäckande och ambitiöst handels- och investeringsavtal mellan USA och
EU (TTIP).

Ministrarna poängerar i sitt brev att det är medlemsländerna som ger EU-
kommissionen mandat att förhandla fram ett nytt handels- och
investeringsavtal. I förhandlingarna ska mekanismer för investeringsskydd
ingå. Exakt hur dessa mekanismer ska se ut är för tidigt att säga och därför
välkomnar ministrarna EU-kommissionens kommande analys.
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Debattartikel från Justitiedepartementet

"I dag införs nytt straff mot de
unga kriminella"
Publicerad 04 januari 2021

Debattartikel av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg i
Aftonbladet den 1 januari 2021.
I dag införs ungdomsövervakning, en ny påföljd i det svenska rättssystemet.
Syftet är att få fler och bättre alternativ för att kunna ingripa mot unga som
har begått brott.

Det handlar bland annat om så kallad helghemarrest, där unga tvingas att
hålla sig hemma på helgerna.

Steg för steg fortsätter vi att vässa samhällets verktyg mot brottsligheten.

Vi har på senare år haft en mycket hög reformtakt när det gäller
brottsbekämpningen. Straffen har skärpts, kamerabevakningen på
brottsutsatta platser har ökat och polisen har fått kraftigt utökade resurser.

Sverige har nu fler poliser än någonsin, och allt fler tillkommer genom ökad
utbildning. Färre poliser slutar, fler återvänder till yrket och polislönerna har
höjts.

För några år sedan satte vi upp målet om att polisen skulle växa med 10 000
anställda till 2024, och där har vi nu nått halvvägs.

Men de flesta förstår att för att bryta gängkriminaliteten så krävs mer än bara
brottsbekämpande åtgärder. För varje misstänkt som grips, så kan det stå
flera i kö för att fylla hans plats.

Därför kan kampen mot kriminaliteten bara vinnas om vi också lyckas med
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att bryta nyrekryteringen till gängen.

Det kräver ett starkt samhälle som bekämpar utanförskap och segregation,
som utjämnar livschanser och livsvillkor och som ökar sammanhållningen
och jämlikheten.

Det är sant att individen alltid ansvarar för sina handlingar och alltid har ett
val, men det är också sant att social utsatthet är en grogrund för brottslighet.
Det vet inte minst alla poliser och socialarbetare som dagligen arbetar i de
utsatta områdena.

I dessa områden måste fler kunna känna hopp och framtidstro, och att
samhället är närvarande. Den överväldigande majoritet av invånarna som är
hederliga har rätt till samma trygghet och möjligheter som i övriga Sverige.

Därför förstärker vi också det brottsförebyggande arbetet. Under förra
mandatperioden tog vi fram det nationella brottsförebyggande
programmet ”Tillsammans mot brott” – det första i sitt slag på tjugo år – med
ambitiösa målsättningar på ett antal områden.

I budgetpropositionen för 2021, som Socialdemokraterna, Miljöpartiet,
Centerpartiet och Liberalerna står bakom, görs omfattande satsningar på
skolor, sociala insatser och servicekontor i utsatta områden, på stöd till
kommunerna för familjehemsplaceringar, på förbättringar av säkerheten och
kvaliteten i Statens Institutionsstyrelses ungdomsvård och på förstärkningar
av avhopparverksamheten.

Det står i bjärt kontrast mot högerpolitiken. När Moderaterna och
Kristdemokraterna drev igenom sin budget för 2019 med stöd av
Sverigedemokraterna, så var deras stora satsning varken på välfärden eller
på brottsförebyggande arbete.

Det var i stället en skattesänkning på över 20 miljarder kronor, som
delfinansierades genom att skära ner på riktade satsningar mot segregation.

Dessa nedskärningar återställer vi nu.

För att bryta nyrekryteringen krävs också effektiva åtgärder för de ungdomar
som är på väg in i kriminaliteten.

Ett exempel på en sådan träder i kraft i dag. Då införs en ny påföljd:
ungdomsövervakning. Det är första gången sedan sluten ungdomsvård
infördes 1999 som det svenska rättssystemet tillförs en helt ny form av



påföljd.

Syftet med ungdomsövervakning är att ge samhället fler och bättre
möjligheter att ingripa mot unga som begått brott, i de fall då ungdomsvård
eller ungdomstjänst inte är en tillräckligt skarp reaktion.

Straffet innebär begränsningar av den dömdes rörelsefrihet, exempelvis så
kallad helghemarrest, som kontrolleras med fotboja. Till påföljden kopplas
också en särskild individuell åtgärdsplan som rör exempelvis skolgång, vård
och behandling.

Det sker också kontroller av att den dömde inte använder narkotika eller
alkohol under påföljdstiden, och det är Kriminalvården som ansvarar för
påföljden.

Ungdomsövervakning blir aktuellt främst för 15–17-åringar som begått brott,
men kan i undantagsfall användas för personer upp till 21 år.

Denna insats är en del av regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminalitet, som nu rullas ut steg för steg.

Gängkriminaliteten i Sverige är en effekt av av att utanförskap och
segregation tillåtits att växa under de senaste 15–20 åren. Att vända
utvecklingen tar tid. Staten ska återta närvaron i utsatta områden, men hela
samhället måste visa beslutsamhet och uthållighet.

Politiken måste i handling visa att de åtgärder som krävs för att bygga bort
segregation och utanförskap inte bara kommuniceras, utan också prioriteras
och förverkligas med bättre lagstiftning och ökade resurser inte bara till
polisen, utan också till skola, socialtjänst och fritidsverksamhet.

Tillsammans kan vi förstärka samhällets förmåga att bekämpa och förebygga
brott.



Debattartikel från Justitiedepartementet

Regeringen intensifierar arbetet
mot kriminella nätverk
Publicerad 23 december 2020

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg i
Expressen, 22 december 2020.
De kriminella nätverken ska stoppas. Vi ska vara kompromisslösa mot
gängen, bryta deras nyrekrytering med tidiga, förebyggande insatser och
samtidigt se till att inte en skattekrona går till nätverken och deras kriminella
verksamheter. Många viktiga åtgärder genomförs på nationell nivå, såsom
utbyggnaden av Polismyndigheten med tusentals nya poliser under de
kommande åren, ytterligare straffskärpningar samt nya verktyg och regler
som möjliggör effektivare arbetsmetoder för de brottsbekämpande
myndigheterna.

Men narkotika-, vapen- och människohandel sker ofta över landsgränser.
Därför är det internationella samarbetet avgörande för att stoppa denna
handel, som utgör de kriminella nätverkens verksamheter och inkomstkällor.
För att få upp frågan tydligare på den internationella dagordningen inleder
regeringen nu ett intensivt påverkansarbete gentemot EU och andra
medlemsländer. När vi jobbar tillsammans med likasinnade medlemsländer
inom EU kommer vårt arbete mot den organiserade brottsligheten och de
kriminella nätverken bli mer effektivt.

Regeringen har sedan tidigare slagit fast att den internationella dimensionen
är avgörande för att minska de kriminella nätverkens utrymme. Hela
utrikesförvaltningen har engagerats i frågan och i somras tillsattes en särskild
ambassadör, Håkan Jevrell, för att koordinera utrikesförvaltningens bidrag.
Nu tar vi nästa steg genom att öka vårt påverkansarbete inom EU.

De största säkerhetsproblemen på området, sett ur ett svenskt och europeiskt
perspektiv, handlar om smuggling av vapen och sprängämnen från västra
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Balkan, internationella leveranskedjor av narkotika med bas i Sydamerika
och trafficking som tar sikte på särskilt utsatta kvinnor och barn.

Tillsammans med frågan om bekämpande av terrorism och våldsbejakande
extremism är det här områden där EU måste öka takten och kraften i det
politiska arbetet. Här krävs även att EU använder sig av åtgärder och
samarbeten med länder utanför unionen för att adressera
säkerhetsproblemen.

Ett annat viktigt område att uppmärksamma är risken för utnyttjande av våra
välfärdssystem, både i Sverige och i andra EU-länder. Vid sidan av förluster
för respektive stat riskerar detta att underminera förtroendet för vår
gemensamma välfärd.

Några punkter är särskilt viktiga under de kommande åren:

Säkerställ att brottsbekämpande myndigheter fortsatt har tillgång till
information och digitala bevis. När samhället digitaliseras blir även
brottsligheten och bevisningen digital. De kriminella nätverken lär sig
snabbt att nyttja ny teknik, inte minst avancerad kryptering, och
rättsväsendet måste hänga med.
Förstärk gränskontrollerna vid EU:s yttre gräns genom att införa krav på
biometriska verktyg, till exempel fingeravtryck, för att säkerställa
identiteten på alla som passerar EU:s yttre gräns. Detta skulle kraftigt
försvåra för kriminella nätverk att utnyttja systemet genom att
exempelvis använda falska pass.
Ta tillvara den brottsbekämpande potentialen i ny teknik, som artificiell
intelligens, big data-analys och maskininlärning genom att samarbeta.
Det handlar både om att stärka vår digitala säkerhet, liksom att kunna
använda de här verktygen på ett innovativt sätt för att komma åt
brottslighet – detta samtidigt som ett starkt skydd för den personliga
integriteten garanteras.
Fortsätta arbetet med att utveckla metoder och lagstiftning i syfte att
komma åt illegala penningflöden. Genom att effektivare kunna följa
illegala penningflöden ökar möjligheterna att förhindra grunden för all
ovan nämnd brottslighet.

Tillsammans med andra åtgärder, som att exempelvis utveckla och stärka
mekanismer för att komma åt de kriminella nätverkens tillgångar,
finansiering och brottsvinster kommer ett framgångsrikt EU-arbete kraftigt
att försvåra för den organiserade brottsligheten att verka i EU och Sverige.



Mycket framgångsrikt brottsbekämpande samarbete pågår redan i EU. Vi är
dock övertygade om att potentialen i EU-samarbetet är ännu större och att
mer kan göras. Ett tydligt exempel på vikten av europeiskt samarbete är de
många grova brott som har förhindrats i Sverige genom samverkan med
andra EU-länder. Till exempel lyckades man komma åt de kriminellas
hemliga konversationer i systemet Encrochat.

Genom detta framgångsrika arbete kunde svensk polis följa brottslingarnas
krypterade kommunikation och därigenom gripa flera gärningsmän och
förhindra att dåd utfördes. Enligt polisen har man bara genom detta kunnat
förhindra ett tiotal mord i Sverige.

Regeringen har redan påbörjat arbetet med att engagera andra
medlemsländer och aktörer för att påverka EU i riktning mot ytterligare ökad
säkerhet. Vi har goda förhoppningar om att kunna påverka dagordningen i
Bryssel på ett sätt som gynnar tryggheten både i Sverige och Europa. Det
tjänar vi alla på.



Debattartikel från Justitiedepartementet

Polisen backar inte en millimeter
för hoten
Publicerad 23 november 2020

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg i
Aftonbladet, 23 november 2020.
I dag gör nära 600 nya poliser sin första dag på jobbet efter att ha tagit
examen från polisutbildningen. Nästa år följs de upp av ytterligare ca 1 400
nyutbildade poliser. Det innebär en förstärkning med upp emot 2 000 poliser
det närmaste året.

Jag vill önska alla nya poliser varmt välkomna till en stor och viktig uppgift i
vårt samhälle. Ni är efterlängtade och kommer göra skillnad i arbetet med att
skapa trygghet i vardagen och bekämpa brottsligheten. Förtroendet för
polisen är mycket starkt och fortsätter att öka i den senaste nationella
trygghetsundersökningen. Hela samhället står bakom er.

Utbyggnaden av polisen är en av regeringens viktigaste prioriteringar. Ingen
annan åtgärd är så avgörande för att på både kort och lång sikt öka
tryggheten och bekämpa brottsligheten i vårt land.

Vårt mål är att vi 2024 ska ha 10 000 fler polisanställda jämfört med 2016.
Det är en exempellös satsning som innebär att Sveriges största myndighet ska
växa med en tredjedel på åtta år.

Vi är nu halvvägs mot målet och Sverige har i år fler poliser än någonsin
tidigare - samtidigt kommer flera tusen polisstudenter att gå ut i
verksamheten över hela landet under de kommande åren.

För att stötta upp polisen med mer resurser skjuter regeringen till 1,9
miljarder kronor år 2021 jämfört med 2020.

Den grova brottsligheten och det dödliga gängvåldet har vuxit i Sverige
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under alldeles för lång tid. Folk är rättmätigt förbannade och jag delar den
ilska som många känner över utvecklingen.

Politiken har varit alldeles för passiv för att bekämpa problemen medan de
var i sin linda, det gäller både socialdemokratiska och moderatledda
regeringar.

Satsningar som nu görs på fler poliser med bättre verktyg, hårdare straff och
förebyggande åtgärder borde ha kommit på plats långt tidigare.

2010 överlämnade utredare från Polismyndigheten en utredning till den
dåvarande regeringen som slog larm om att 5 000 ungdomar riskerade att
dras in i kriminella nätverk. Det är ungefär så många som man bedömer
verkar i de kriminella gängen i Sverige i dag, 2020.

Men trots polisens varningssignaler genomfördes ingen kraftsamling mot de
framväxande kriminella nätverken med fler poliser eller nya verktyg att
bekämpa brott. Tvärtom skar man i stället ner på tillväxten av nyutbildade
poliser med 90 procent, och under de efterföljande åren utbildades alldeles
för få nya poliser i Sverige. Statens närvaro fortsatte att minska där den
behövdes som mest.

Den utvecklingen har nu vänts. Från att ett par hundra personer antogs till
polisutbildningen 2010 utbildas i dag cirka 3 000 nya poliser på fem olika
lärosäten varav två nyöppnade polisutbildningar, en i Malmö och en i Borås.
Under det senaste året har det examinerats över 1 000 nya poliser som gått
direkt från utbildningen ut i polisverksamheten över hela landet.

Samtidigt som vi bygger ut polisen fortsätter arbetet med bland annat
regeringens 34-punktsprogram, det mest omfattande programmet mot
gängbrottslighet i modern tid med skärpta straff, nya verktyg för vassare
brottsbekämpning och förebyggande åtgärder i skolan och socialtjänsten.

Poliserna får nu inte bara fler kollegor som ska öka närvaron lokalt i hela
Sverige, utan också fler verktyg att exempelvis kunna avlyssna krypterad
mobilkommunikation hos grovt kriminella, ingripa snabbare mot våld i nära
relation och fortsätta att pressa ut de internationella stöldligorna som står för
en stor del av inbrotten och stölderna i Sverige.

Just nu genomför polisen mycket offensiva insatser mot gängkriminaliteten,
inte minst i Stockholmsområdet. På senare tid har man här häktat så många
som ett hundratal personer, varav många är ledargestalter och



nyckelpersoner i sådana nätverk.

Man har slagit ut hela eller stora delar av kriminella gäng i flera utsatta
områden, och nya tillslag med ytterligare gripanden i regionen sker nästan
dagligen.

Vi har också nyligen kunnat se hur gängkriminella reagerar på detta och
försöker skrämma poliser med hot och i värsta fall attentatsförsök.

Låt mig här vara tydlig: ett angrepp mot en enskild polis är ett angrepp på
vår rättsstat och hela det svenska samhället som får skarpa konsekvenser.
Polisen kommer inte backa en millimeter i sitt arbete. Tvärtom kommer de
oförtröttligt att fortsätta jaga dessa kriminella dag och natt, och de har hela
samhället bakom sig.

Regeringen har bland annat infört ett nytt brott för att angripa eller obstruera
polis och andra samhällsnyttiga funktioners arbete, kallat sabotage mot
blåljusverksamhet, och vi har även skärpt straffet för hot eller våld mot
tjänsteman.

Vi gör det också mer attraktivt att arbeta som polis. Sedan 2014 har
polislönerna ökat med i genomsnitt cirka 5 000 kronor/månad och villkoren
ska fortsätta att förbättras. Ansökningarna till polisutbildningen är fler än
någonsin, med över 20 000 sökande till de kommande terminerna.

Samtidigt har nästan 30 procent av alla poliser som slutat sedan 2015 nu
återvänt till polisyrket.

Att öka tryggheten i vårt land är ett brett arbete som innefattar hela
samhällsbygget, med stärkt välfärd och med ett civilsamhälle där vi
gemensamt angriper brottslighetens orsaker lika beslutsamt som vi angriper
brotten.

Mycket återstår att göra, men ingen åtgärd är viktigare än att Sverige får fler
poliser. Därför ska Polismyndigheten fortsätta växa, få fler verktyg att
bekämpa brott och få bättre arbetsvillkor. Fler poliser utgör en hörnsten i
vårt samhällsbygge för ett starkare och tryggare Sverige.



Debattartikel från Justitiedepartementet

Sverige ska vara tryggt för alla
Publicerad 29 oktober 2020

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg i Dala-
Demokraten den 29 oktober 2020.
Sverige ska vara ett tryggt land för alla, det är grundläggande för att vårt
samhälle ska hålla ihop. Samhället ska vara starkt nog att skydda människor
från allt från vardagsbrott till stöldligor och grov organiserad brottslighet. För
att öka tryggheten i hela landet krävs att hela samhället kraftsamlar och att
staten angriper de kriminella miljöerna från alla håll. Det kräver ett hårt,
tålmodigt och beslutsamt arbete över lång tid och på en lång rad områden i
samhället.

Samhället ska vara kompromisslöst mot de kriminella gängen, bryta deras
nyrekrytering bland barn och unga och se till att inte en krona från välfärden
går till organiserad brottslighet. Därför gör regeringen en historisk satsning på
polisen, skärper straffen och ger myndigheterna fler verktyg att komma åt
såväl de kriminella som deras tillgångar. Det ska vara glasklart för alla i
Sverige att grov kriminalitet ger fängelse – inte status.

Den enskilt viktigaste satsningen för att öka tryggheten är fler poliser på
gator och torg och fler polisanställda som kan klara upp brott. Under alldeles
för lång tid utbildades alldeles för få nya poliser i Sverige, och trots
alarmerande rapporter om växande gängkriminalitet skar den moderatledda
regeringen ner på tillväxten av nya poliser med 90 procent.

Vi har vänt den utvecklingen och är nu mitt i den största utbyggnaden av
Polismyndigheten någonsin; år 2024 ska Sverige ha 10 000 fler polisanställda
i hela landet. I somras passerade vi halvvägs dit.

Under de senaste åren har det examinerats över 1 600 nya poliser som går
direkt från utbildningen ut i polisverksamheten över hela landet. 2019 fick
Dalarna 24 nya poliser. Hittills i år har det examinerats nästan 500 nya
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poliser varav åtta anställts här i Dalarna, och ytterligare ungefär lika många
kommer att förstärka dalapolisen efter nästa examen i november. Vi vill
önska alla er som påbörjar ert nya arbete varmt välkomna till en stor och
viktig uppgift i vårt samhälle. Ni är efterlängtade och kommer göra skillnad i
arbetet med att skapa trygghet i vardagen och bekämpa brottsligheten.

Förtroendet för polisen är mycket starkt och fortsätter att öka i den senaste
nationella trygghetsundersökningen från Brå. Samhället står fullt ut bakom
våra poliser. Samtidigt ligger en stor del av polistillväxten framför oss, när
antalet färdigutbildade poliser kommer att öka kraftigt under kommande år.
Ungefär 3000 studenter genomför nu polisutbildningen och kommer att gå ut
i polisverksamheten de närmsta åren. Det är ett resultat av att vi har byggt ut
polisutbildningen så att tre gånger fler poliser utbildas per år jämfört med när
vi tillträdde. Vi fortsätter också satsningen med ökade resurser till
Polismyndigheten i regeringens budget för år 2021. Polisen får då ungefär
1,9 miljarder kronor mer 2021 jämfört med 2020.

Samtidigt fortsätter arbetet med ny lagstiftning mot de kriminella nätverken
genom bland annat regeringens 34-punktsprogram, det mest omfattande
programmet mot gängbrottslighet i modern tid. Programmet innehåller både
skärpta straff och nya kraftfulla verktyg till brottsbekämpande myndigheter,
samt förebyggande åtgärder som stoppar rekryteringen till gängen på lång
sikt.

Steg för steg, med beslutsamhet och uthållighet ska vi trycka tillbaka den
grova brottsligheten och samtidigt bekämpa brottslighetens orsaker. Det är
ett arbete som kräver att hela samhället sluter upp. Tillsammans ska vi bygga
ett starkare samhälle och ett tryggare Sverige.

Mikael Damberg (S)
Inrikesminister



Debattartikel från Justitiedepartementet

”Nu bekämpar Sverige
skogsbränder bättre”
Publicerad 07 augusti 2020

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg i
Aftonbladet, 7 augusti 2020.
Den pågående coronapandemin har under året prövat vårt samhälle på en
rad områden. Den svenska sjukvården har genomfört storartade insatser och
vi har kunnat dra flera viktiga lärdomar för att stärka Sveriges beredskap
inför framtida kriser.

Inte minst har medborgare, civilsamhälle och företag tagit ett stort ansvar för
sig själva och andra, och vi har på flera sätt fått erfara hur vårt samhälle är
som starkast när vi håller ihop.

Samtidigt som den övergripande coronakrisen just nu hanteras måste också
samhällets förmåga att hantera andra kriser stärkas.

Under 2018 härjade skogsbränder i stora delar av Sverige och förstörde
enorma värden för människor, natur och ekonomi. Kommunernas
räddningstjänster genomförde, tillsammans med ett stort antal nationella och
internationella aktörer, enorma insatser för att släcka bränderna.

Samtidigt visade hanteringen av händelserna att det fanns områden som hade
uppenbara brister.

Sedan dess har regeringen genomfört en rad insatser för att stärka
räddningstjänsten och krisberedskapen för bränder i Sverige.

En viktig del i arbetet är satsningarna på flygande resurser, som i dag består
av tio helikoptrar och tillgång till två helt nya skopande flygplan hos
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB). Helikoptrarna kan
placeras ut strategiskt över landet där de bedöms behövas som bäst och de
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skopande planen utgår från Skavsta flygplats i Nyköping.

Det är viktigt att pröva hur dessa nya resurser kan användas mest effektivt, i
många fall kan tillgängligheten av flygande resurser vara den avgörande
faktorn för huruvida bränder utvecklas eller avtar.

Och vi kan redan se att våra flygande resurser är till stor nytta i arbetet.

Helikoptrarna har under året använts i cirka 50 insatser, som totalt har
inneburit över 600 flygtimmar. Också de skopande flygplanen, som sedan i
början av juni är i ständig beredskap, har använts framgångsrikt.

Tillsammans stärker helikoptrarna och flygplanen Sveriges förmåga att
bekämpa mark- och skogsbränder avsevärt, och Sverige har samtidigt blivit
en hub för EU-resurser som tillsammans med andra länder kan bekämpa
skogsbränder i stora delar av norra Europa.

Dessa förstärkningar utgör delar av en större helhet i regeringens arbete för
att stärka räddningstjänsten runt om i landet.

Nyligen gick vi fram med ett lagförslag om en effektivare kommunal
räddningstjänst. Lagförslaget innebär en starkare statlig styrning av
kommunernas förebyggande verksamhet och räddningstjänst, en tydligare
ledningsorganisation och att Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
får ett större mandat att prioritera tillgängliga förstärkningsresurser, som
exempelvis helikoptrar, över hela landet.

Detta kommer att stärka samhällets förmåga att hantera bränder och olyckor,
inte minst i mindre kommuner och på landsbygden.

Regeringen har också tillfört MSB medel för att myndigheten ska kunna
stötta kommunerna på andra sätt, bland annat med fler skogsbrandsdepåer,
nio nya basstationer för kommunikation och med en ny funktion för att
stödja räddningstjänsternas samordning och ledning vid omfattande
räddningsinsatser.

I juni gav även regeringen MSB i uppdrag att påbörja utvecklingen mot en ny
generations kommunikationssystem för samhällsviktig verksamhet, kallat
Rakel Generation 2 (Rakel G2).

Med detta nya system ska räddningstjänst och annan samhällsviktig
verksamhet på ett robust, effektivt och säkert sätt kunna utnyttja de
kommunikationsmöjligheter som teknikutvecklingen ger, exempelvis genom



att kunna strömma realtidsvideo till ledningscentraler från drönare vid till
exempel en skogsbrand.

Vi kan konstatera att årets sommar, trots en torrare vår än vanligt, hittills inte
har varit den värst skogsbrandsdrabbade som vi upplevt.

Alldeles oavsett behöver vi fortsätta bygga ut Sveriges
skogsbrandsberedskap, och regeringens arbete för att stärka samhällets
förmåga och krisberedskap fortsätter med full kraft också under den
pågående coronapandemin.

Bygget av ett starkare och tryggare samhälle är och förblir vår högsta
prioritet.



Debattartikel från Justitiedepartementet, Miljödepartementet

"Vi bygger ett starkare och
tryggare Sverige"
Publicerad 06 juli 2020

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg och
miljö- och klimatminister Isabella Lövin i Aftonbladet den
2 juli 2020.
Coronaviruset har prövat vårt land hårt under våren. Flera tusen människor
har avlidit och ännu fler har blivit svårt sjuka. Ekonomin har drabbats hårt.
Löntagare har blivit av med jobbet eller riskerar att bli det. Under våren har
människor tagit ett stort personligt ansvar, följt rekommendationerna, hållit
avstånd och ställt in efterlängtade planer.

Vi befinner oss fortfarande i ett allvarligt läge och det är för tidigt att sätta ett
slutdatum för när livet blir som vanligt igen. Vi måste orka hålla i och hålla ut
och fortsätta ta ansvar för att minska smittspridningen.

Samtidigt som vi ska hantera den akuta situation som vi befinner oss i ska vi
också lära av de brister vi har kunnat identifiera under den pågående krisen.
Ett av dessa områden är hälso- och sjukvårdens avsaknad av tillräckliga
beredskapslager och svårigheter med att säkra leveranser av varor.

För att råda bot på detta tog staten på sig en ny samordnande roll, genom att
regeringen gav Socialstyrelsen i uppdrag att i nära samarbete med
näringslivet hantera inköp och distribution av sjukvårdsmateriel.

Vi har också sett flera initiativ där svensk industriproduktion har ställt om för
att bland annat kunna leverera handsprit och skyddsutrustning till vården.

I delbetänkandet Hälso- och sjukvård i det civila försvaret skriver
utredningen att den statliga beredskapslagringen av vissa produkter för
exempelvis traumavård och sjukvårdsmateriel som behövs vid epidemier kan
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behöva utökas. Samtidigt som staten föreslås få en tydligare roll, har alla ett
ansvar för att beredskapslagringen ska fungera.

Kommuner och regioner bör vidta åtgärder för att säkerställa försörjningen i
vardagen. Det handlar om att säkerställa att försörjningen av bland annat
läkemedel och sjukvårdsmateriel är tillräcklig för att bedriva en god vård i ett
normalläge i fred samt att för regioner upprätthålla en katastrofmedicinsk
beredskap.

Det är en styrka att delar av vårt samhälle snabbt kunde ställa om för att
hantera den svåra situation vi befinner oss i. Samtidigt är
försörjningsberedskapen bredare än hälso- och sjukvårdsområdet. I händelse
av kris och krig är vi beroende av att det finns fungerande
samhällsstrukturer, att tillgången på livsmedel- och vattenförsörjning säkras
och att transporter och elektricitet fungerar.

Vi behöver bygga ett starkare samhälle där Sverige har ett robust system för
att säkerställa tillgången, distributionen och fördelningen av samhällsviktiga
varor och tjänster inför framtida krissituationer eller i värsta fall krig.

Detta är också ett behov som Försvarsberedningens delrapport
Motståndskraft belyser. Försvarsberedningen konstaterar att hotbilden är
breddad. Ett förändrat klimat kommer också innebära nya utmaningar. Mer
extremväder såsom torka och stora skyfall kommer bli vanligare i framtiden.
Vi måste nu adressera flera samhällsutmaningar på samma gång.

Sveriges tidigare försörjningsberedskap, som successivt avvecklades under
1990-talet, hade tre huvudsakliga metoder för att säkra försörjningen då
handeln med omvärlden hotas – ransonering, lagerhållning, och
tillverkningsberedskap.

Den kris vi nu befinner oss i har tydliggjort behovet av att återuppbygga en
försörjningsberedskap anpassad efter dagens behov och verklighet. Det är
särskilt intressant i det här sammanhanget att titta på den modell för
försörjningsberedskap som vårt grannland Finland etablerat.

Den finska försörjningsberedskapen fungerar som en länk mellan näringsliv
och ansvariga myndigheter och omfattar sektorerna livsmedelsförsörjning,
energiförsörjning, transporter och logistik, hälso- och sjukvård, finansiella
tjänster och försäkringar samt industrivaror.

Eftersom försörjningsberedskap är komplext och omfattar många sektorer



och aktörer finns ett stort behov av fördjupade analyser inom området för att
kunna bygga ett modernt system som är anpassat för det svenska samhället i
vår tid.

Därför kommer regeringen besluta att ge Totalförsvarets forskningsinstitut,
FOI i uppdrag att genomföra en analys av försörjningsberedskapen.
Analysen ska påbörjas omedelbart och planeras att avslutas i mitten på
november. Det kunskapsunderlag som FOI ska ta fram kommer att utgöra en
mycket viktig del i arbetet med att på sikt skapa en sammanhållande
funktion för samhällets försörjningsberedskap i Sverige.

MSB och Försvarsmaktens nuvarande utvecklingsprojekt om näringslivets
roll i totalförsvaret kompletterar också analysen för att öka
försörjningstryggheten. Dessa analyser ska ses som centrala byggstenar för
att stärka Sveriges krisberedskap och ett steg i återuppbyggandet av det
civila försvaret.

Det civila försvaret omfattar alla sektorer i samhället och återuppbyggandet
måste ske målinriktat över tid. Det handlar i grund och botten om att bygga
ett starkare samhälle och ett tryggare Sverige.



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Skurkföretag har ingen plats på
svensk arbetsmarknad
Publicerad 19 december 2019

Eva Nordmark, arbetsmarknadsminister, och Mikael
Damberg, inrikesminister, debattartikel Aftonbladet den
18 december 2019.
Det ska aldrig löna sig att begå brott eller skaffa sig konkurrensfördelar
genom att försumma de anställdas rätt till en trygg arbetsmiljö. Samhällets
syn på företag som slarvar med de anställdas arbetsmiljö måste fortsatt vara
kompromisslös. Regeringen kommer att med kraft agera mot skurkföretag
som utnyttjar människor och snedvrider konkurrensen.

Natten till den 23 oktober hittades 39 människor döda i en frysbil utanför ett
industriområde i London. De 31 männen och åtta kvinnorna hade gjort den
långa resan från Vietnam till Storbritannien i tron på människosmugglarnas
fagra löften om löner och arbetsvillkor i nivå med den europeiska
arbetsmarknaden.

Verkligheten för dem som överlevt liknande resor är dock en helt annan. I
olika reportage beskrivs hur migranter med motsvarande bakgrund idag
arbetar i nagelsalonger eller restauranger med slavliknande arbetskontrakt
och löner som motsvarar en bråkdel av det som anses vara en skälig inkomst.

Fusk och brottslighet i arbetslivet har blivit ett allt större problem. Inte bara i
Storbritannien, utan i de flesta europeiska länder och även här hemma i
Sverige. Författaren och journalisten Elinor Torp skriver i sin nyutgivna bok
”Vi, skuggorna” om hur oseriösa arbetsgivare i Sverige lurat anställda på lön
motsvarande hundratals arbetstimmar.

Om arbetare som bor i chefens kalla källarplan och dessutom betalar
ockerhyror. Byggarbetare som fått allvarliga skador men där arbetsgivaren
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varit mer mån om att sopa undan spåren efter olyckan än att hjälpa personen
som fallit från byggställningen. Om seriösa småföretagare som pressas till
randen av konkurs av oseriösa aktörer.

Det här är en skrämmande verklighetsbild som kräver att regeringen, den
offentliga sektorn, arbetsgivare och arbetstagare går samman och
tillsammans agerar.

Regeringen har under den senaste mandatperioden vidtagit ett antal åtgärder
för att bekämpa den arbetslivskriminalitet och osunda konkurrens som ofta
finansierar grov organiserad brottslighet i Sverige. Polisen har fått större
befogenheter att kontrollera arbetsgivare i branscher där problemen med
illegal arbetskraft är stora.

Ett nytt brott, människoexploatering, har införts i brottsbalken för att stärka
det straffrättsliga skyddet mot exploatering av personer i arbete. Åtta
myndigheter, däribland Polisen och Skatteverket, har fått ett
regeringsuppdrag att arbeta tillsammans med kontroller mot osund
konkurrens. Detta myndighetsgemensamma arbete utgör en viktig del i
arbetet med att bekämpa den grova organiserade brottsligheten.

Fack och arbetsgivare har en särskilt viktig roll i arbetet med att skapa en
mer sund konkurrens. Sveriges Byggindustrier och Byggnads har tilldelats
statsbidrag och dragit igång ett gemensamt arbete där de tillsammans med
andra aktörer runt om i landet arbetar för att öka kunskapen och stävja den
osunda konkurrensen inom byggbranschen.

Den regionala skyddsombudsverksamheten och gemensamma
utbildningsinsatser är några andra viktiga insatser som parterna på
arbetsmarknaden gör för att motverka osund konkurrens och
arbetslivskriminalitet.

Det är dock uppenbart att fortsatt arbete krävs. Regeringen och
myndigheterna arbetar med ett antal åtgärder och förslag. Det handlar om
utökade resurser i nästa års budget till Arbetsmiljöverket för fler
arbetsmiljöinspektioner. Det fortsatta arbetet mot osund konkurrens där vi
ser att allt fler myndighetsgemensamma kontroller genomförs.

Regeringen har gett ett uppdrag till Arbetsförmedlingen att ta fram och
arbeta med en handlingsplan för att motverka felaktiga utbetalningar och
fusk med subventionerade anställningar. Även samrådet mellan
Arbetsförmedlingen och parterna måste fungera för att förhindra att



subventionerade anställningar utnyttjas av oseriösa aktörer.

Utöver detta har regeringen tagit beslut om höjd företagsbot. Vilket innebär
att maxbeloppet för företagsboten höjs från årsskiftet, från dagens tio
miljoner kronor till 500 miljoner kronor, i syfte att skärpa påföljderna för
större företag som befinns skyldiga till särskilt klandervärd brottslighet, som
exempelvis allvarliga arbetsmiljöbrott.

Svenska villkor och löner ska gälla i Sverige. Skurkföretag som utnyttjar
människor och snedvrider konkurrensen har ingen plats på den svenska
arbetsmarknaden.



Debattartikel från Justitiedepartementet

"I dag får vi i Sverige 546 nya
poliser"
Publicerad 25 november 2019

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg,
Aftonbladet, 25 november 2019.
Sverige ska vara ett tryggt land för alla, det är grundläggande för att vårt
samhälle ska hålla ihop. Samhället ska vara starkt nog att skydda människor
från allt från vardagsbrott till grov organiserad brottslighet och terrorism.

Att öka tryggheten i samhället är en av regeringens och socialdemokratins
viktigaste prioriteringar. Detta kräver ett hårt, tålmodigt och beslutsamt
arbete över lång tid och på en lång rad områden i samhället, både med
brottsbekämpning och med insatser för att människor inte ska dras in i
kriminalitet.

Den enskilt viktigaste satsningen för att öka tryggheten i Sverige är fler
poliser på gator och torg, och fler polisanställda som kan klara upp brott.
Därför genomför regeringen den största satsningen någonsin; år 2024 ska
polisen ha 10 000 fler anställda i hela landet.

Vi har nu byggt ut polisutbildningen så att tre gånger fler poliser utbildas per
år jämfört med under den borgerliga regeringen. Vi har även öppnat två nya
polisutbildningar, en i Malmö och en i Borås.

Anslagen till Polismyndigheten är de största någonsin, för perioden 2018–
2020 är tillskottet 7,1 miljarder.

I dag går 546 nya poliser till jobbet för första gången efter att ha fullgjort sin
utbildning och aspiranttjänstgöring. Av dessa 546 nya poliser kommer
exempelvis 36 till Malmö, 14 till Västernorrland, 19 till Skaraborg och 12 till
Dalarna.
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Jag vill önska alla er som påbörjar ert nya arbete varmt välkomna till en stor
och viktig uppgift i vårt samhälle, ni är efterlängtade och kommer göra
skillnad i arbetet med att skapa trygghet i vardagen och bekämpa
brottsligheten.

De 546 nya poliser som nu gör sin första arbetsdag kommer att följas av
många fler under de kommande åren.

Sedan regeringen inledde den offensiva satsningen på fler polisen 2016 är
snart 3 000 fler anställda. Vi gör det också mer attraktivt att arbeta som
polis, under vår tid i regering har lönerna ökat med i genomsnitt 3 500 kronor
i månaden och ansökningarna till polisutbildningen är fler än någonsin.

Parallellt med detta genomför regeringen kraftfulla förstärkningar av hela
rättskedjan.

Gängbrottsligheten är ett allvarligt samhällsproblem som ska bekämpas från
alla håll av samhället. Nu växlar vi upp det arbetet ytterligare. Samtidigt som
polisen växer genomförs en exceptionell offensiv, operation Rimfrost, med
målet att få ner våldet, beslagta vapen och narkotika och sätta
gängkriminella bakom lås och bom.

Regeringen går också fram med ett omfattande åtgärdsprogram på 34-
punkter för att ytterligare intensifiera kampen mot gängvåldet i Sverige.
Programmet handlar om både skärpta straff, nya kraftfulla verktyg till
brottsbekämpande myndigheter, men också sociala insatser som stoppar
rekryteringen till gängen på lång sikt.

Ett annat samhällsproblem som särskilt drabbar vissa delar av vårt land rör
utländska stöldligor. Dessa står för en stor del av bostadsinbrotten och
stölder av exempelvis bilar, bildelar, båtmotorer och jordbruksmaskiner i
Sverige. Detta tänker vi aldrig acceptera och regeringen har gett polis, tull
och kustbevakning i uppdrag att tillsammans se över hur detta kan stoppas.

Myndigheterna har fått ökade resurser och ytterligare förstärkningar föreslås
2020. Regeringen vill också ge polisen fler befogenheter och nya verktyg i
gränsnära zoner, vilket kan få stor betydelse för bekämpningen av
gränsöverskridande brottslighet.

Steg för steg, med beslutsamhet och uthållighet ska vi trycka tillbaka
kriminaliteten och göra Sverige tryggare.



Debattartikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet,
Justitiedepartementet

Så stärker vi cybersäkerheten i
Sverige
Publicerad 27 september 2019

Debattartikel av inrikesminister Mikael Damberg,
försvarsminister Peter Hultqvist och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund i Svenska Dagbladet
den 26 september 2019.
Sverige utsätts dagligen för allvarliga cyberattacker som riskerar att skada
vårt samhälle och demokrati. Det allvarligaste cyberhotet mot vårt land
kommer från stater, statsunderstödda aktörer eller andra med en liknande
förmåga. I yttersta fall kan cyberangrepp utgöra en del av krigföring mot
Sverige. Det kan handla om allt från välplanerade attacker mot banksektorn,
sjukhus eller energiförsörjningen. Cybersäkerhet har i allt större utsträckning
blivit en viktig utrikes- och säkerhetspolitisk fråga.

Men hotbilden inom cybersäkerhetsområdet är bredare än så. Den
organiserade brottsligheten har alltmer övergått till att använda internet som
infrastruktur för att finansiera och underlätta sin olagliga verksamhet.
Antalet IT-bedrägerier ökar lavinartat och de som utsätts är inte bara stora
aktörer, som exempelvis myndigheter och storföretag, utan även enskilda
medborgare.

I takt med att cyberhoten blir allt mer avancerade har statliga myndigheter,
kommuner, landsting och delar av näringslivet stora utmaningar att
säkerställa informationssäkerheten och säkerhetsskyddet. Detta är allvarligt,
en säker hantering av information och system är en avgörande
förtroendefråga för den digitala välfärdsstaten och Sveriges säkerhet.

Vi lever i ett av världens mest digitaliserade länder och Sverige är ett
föregångsland när det gäller att ta vara på ny teknologi. Regeringens vision
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är att vi ska fortsätta vara i digitaliseringens och innovationens världstopp.
Det digitala samhället är en viktig förutsättning för att hela landet ska leva
och växa. Dessutom är det en viktig demokratifråga att alla människor kan
leva sina liv tryggt och säkert på nätet.

För att Sverige ska kunna bli bäst på att utnyttja digitaliseringens möjligheter
måste säkerhetsperspektivet vara med från början. Vi får inte blunda för att
ny teknologi – förutom alla fantastiska fördelar – också medför stora risker
och gör oss sårbara.

Sverige behöver växla upp arbetet inom cybersäkerhetsområdet. Idag
presenterar regeringen ett nytt steg i detta arbete:

Ett nationellt cybersäkerhetscenter inrättas 2020

I regeringsförklaringen slogs det fast att ett nationellt cybersäkerhetscenter
ska inrättas under 2020. Sverige har kompetens i världsklass men har ännu
inte lyckats skapa en helhet i arbetet kring cybersäkerheten. Nu kommer vi
att samla den skarpaste kompetensen för att stärka Sveriges samlade förmåga
att förebygga, upptäcka och hantera cyberhot samt minska
cybersårbarheterna.

Centret ska stödja regering, kommuner och landsting, myndigheter och
näringslivet i arbetet med att skydda sig mot cyberattacker. En central del av
centrets arbete kommer vara att ta fram gemensamma analyser och
lägesbilder om hot, sårbarheter och risker. Det kan handla om
underrättelseinformation, information om it-incidenter och brottsanmälningar
som idag inte samlas på ett ställe. Verksamheten ska bidra till att stärka
skyddet mot cyberhot och minska de digitala sårbarheterna.

Svenska myndigheter behöver kunna agera samordnat och ge ett effektivt
stöd när en eller flera aktörer i Sverige drabbas av en cyberattack.
Regeringen förväntar sig att myndigheternas förmåga att upptäcka och
hantera allvarliga attacker mot Sverige kommer att öka genom samverkan i
det nationella centret.

Regeringen uppdrar nu – med tydliga ingångsvärden Försvarets radioanstalt,
Försvarsmakten, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och
Säkerhetspolisen att redan till december presentera förslag på struktur och
kostnadsberäkningar. Arbetet med uppdraget ska bedrivas i nära samarbete
med bland annat Polismyndigheten, Försvarets Materielverk och Post- och
telestyrelsen som också har centrala uppgifter på området. Därefter ska ett



center skyndsamt inrättas.

Cybersäkerhetsarbetet berör nästan alla politikområden och under
kommande veckor avser regeringen återkomma med flera åtgärder som alla
bidrar till att stärka Sveriges säkerhet. Vi är ännu i början av den digitala
utvecklingen. Genom att stärka cybersäkerheten i vårt land ökar vi
möjligheterna för medborgarna att fortsätta ta tillvara på allt som tekniken
och vårt allt mer uppkopplade samhälle erbjuder, samtidigt som vi
säkerställer att Sverige fortsätter vara drivande i den digitala utvecklingen.
Regeringens initiativ för en mer robust cybersäkerhet är ytterligare steg i
arbetet för ett starkare samhälle, ett tryggare Sverige och en säkrare
omvärld.



Debattartikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

"Knarket på innekrogar - gängens
inkomstkälla"
Publicerad 14 augusti 2019

Debattartikel av socialminister Lena Hallengren och
inrikesminister Mikael Damberg, Aftonbladet, 14 augusti
2019.
Problemen kopplat till narkotika finns över hela världen. Storskalig
narkotikaproduktion bidrar till instabilitet i länder som Afghanistan och
Mexiko. I USA rasar en opioidkris som skördar 130 människoliv varje dag.
Vi ser hur smuggelvägar in i och genom Europa föder grovt kriminella
nätverk.

Här i Sverige återkommer skildringar av hur narkotikaanvändning på
innekrogar i storstäder och på hemmafester i villaförorter blivit en viktig
inkomstkälla för kriminella som ligger bakom många av de skjutningar och
sprängningar som koncentreras till våra utsatta områden.

Vi vet dessutom att själva missbruket inte sällan leder till skuldsättning,
stölder och rån, för att inte tala om död, förstörda relationer och sociala
tragedier. Och genom den öppna handeln lockas unga in i kriminella
gängmiljöer, eget missbruk och våldsamma uppgörelser. På alla dessa sätt
sprider narkotikahandeln otrygghet.

Därför har den här regeringen skärpt mer än trettio straffbestämmelser.
Under den förra mandatperioden infördes bland annat de nya brotten
synnerligen grovt narkotikabrott och synnerligen grov narkotikasmuggling,
vilket innebar straffskärpningar för hantering av stora mängder narkotika.

Vi fördubblade även minimistraffet för grovt vapenbrott, vilket lett till att
fem gånger fler häktades 2018 som året innan.
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Den historiska utbyggnaden av Polismyndigheten med 10 000 fler anställda
till 2024 fortsätter.

Samtidigt får de nya verktyg. I höst återfår polisen möjligheten att inhämta
uppgifter från telefonoperatörer för att bekämpa brott. Den 1 januari får
polisen mandat att på egen hand avgöra när och var övervakningskameror
ska placeras.

Det innebär stora förväntningar på att polisen ska kunna störa ut öppen
narkotikahandel och komma åt nätverken som ligger bakom.

Samhället måste slå hårt, inte bara mot brotten, utan också mot brottens
orsaker. En viktig del i detta arbete är att bekämpa den illegala
narkotikahandel som finansierar kriminella gäng och deras våldsamma
uppgörelser. I dag presenterar regeringen därför ytterligare åtgärder som tar
sikte på den olagliga narkotikahandeln.

Polismyndigheten ska skärpa arbetet mot narkotikabrottsligheten.
Polisen ges i uppdrag att vidareutveckla sina arbetsmetoder och
analysera vilka ytterligare åtgärder som kan vidtas för att minska så väl
den öppna handeln på gator och torg och den dolda narkotikahandeln på
internet.
Brottsförebyggande rådet, Brå, ska ta fram en uppdaterad lägesbild av
narkotikamarknaderna i Sverige. Det har gått drygt 10 år sedan sådana
studier gjordes, men narkotikabrottsligheten är föränderlig och
kunskapen behöver uppdateras. Vi vet att utan efterfrågan finns ingen
marknad. Nyligen visade en enkät från Stockholm att ungas konsumtion
av narkotika var som störst i de rikaste stadsdelarna, samtidigt
kulminerar gängens våld i våra fattigaste bostadsområden.
Det ska inte gå att skicka droger med posten. En utredare ska se över
postlagen för att möjliggöra ett ökat informationsutbyte mellan
postdistributörer och brottsbekämpande myndigheter. I dag förhindrar
bestämmelser om tystnadsplikt att ombud kontaktar polisen eller tullen
om de misstänker att narkotika skickas i postflödet.
Regeringen kommer också att ta fram en ny strategi för alkohol-,
narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken (ANDT) som ska träda i kraft
när den nuvarande strategin löper ut år 2020. Den nya strategin kommer
att ha ett starkt fokus på narkotikaprevention.

Narkotikamissbruk förstör människoliv och finansierar de kriminella grupper
som genom knivskärningar, skjutningar och sprängningar sprider otrygghet i
Sverige.



Vi vet att bekämpning av narkotika har reducerande effekter på organiserad
och annan brottslighet.

Därför hoppas vi att det breda stöd som finns i riksdagen för fler poliser och
skärpta straff också kommer gälla brottslighetens orsaker och arbetet mot
narkotikahandeln.



Debattartikel från Justitiedepartementet

"Komplicerad situation för IS-
återvändares barn"
Publicerad 12 mars 2019

Debattartikel av justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg,
Dagens Nyheter 12 mars 2019
IS fall har bland annat lett till en komplicerad situation med barn som fötts
på plats eller som tvingats följa med när föräldrarna lämnade Sverige för att
ansluta sig till IS. Terroristsektens sammanbrott får också konsekvenser för
säkerheten här hemma och vi vill nu gå vidare med ytterligare skärpta straff
för terroristbrott.

IS så kallade kalifat har fallit samman. Det tyranni och de fruktansvärda
övergrepp som terroristsekten utsatt yazidier, kristna och muslimer för är på
väg att få ett slut, men för regionen är vägen tillbaka till fred och stabilitet
fortfarande lång. Samtidigt står världen och Sverige inför frågor om hur vi
bidrar till att skipa rättvisa och säkerställa tryggheten här hemma.

IS härjningar tillhör de mörkaste episoderna i modern historia. Kvinnor har
sålts som sexslavar, barn har tvingats se sina föräldrar torteras till döds och
män har halshuggits i propagandasyfte. Man har försökt utplåna såväl
folkgrupper som regionens kulturarv. De som reste ner till konfliktområdet
för att ansluta sig till IS visste vilken mördarsekt de gav sitt stöd till. Nu
måste de som har begått terroristbrott, krigsförbrytelser eller andra våldsbrott
ställas till svars för sina handlingar. De skyldiga ska lagföras och dömas.

Svenska domstolar har långtgående befogenheter att döma för våldsbrott
begångna utomlands. Detta gäller såväl svenska medborgare som utlänningar
som befinner sig här. Regeringen anser emellertid att det behövs en
gemensam internationell ansträngning för att skipa rättvisa. Efter andra
världskriget, efter kriget på Balkan och efter folkmordet i Rwanda
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upprättades nya tribunaler och rättegångsförfaranden som kom att spela en
viktig roll i att skapa avslut, upprättelse och rättvisa.

Under Sveriges tid som medlem i FN:s säkerhetsråd tog vi en aktiv roll för att
lyfta frågan om ansvarsutkrävande för IS brott. Resultatet blev bland annat
det arbete som pågår i FN-regi med att samla in bevis för de brott som
begåtts i Irak och Syrien. De särskilda mekanismerna för detta, IIIM och
Unitad, kommer att kunna bistå framtida åtal mot misstänkta brottslingar.

När allt fler länder nu säger som Sverige, att man inte avser hämta hem
medborgare som anslutit sig till IS, bör vi titta på alla rättsliga vägar framåt
för att ställa dem inför rätta. Sverige har inlett samråd med andra likasinnade
länder om förutsättningarna att inrätta en särskild tribunal eller liknande
mekanism. Att genomföra rättegångar på plats i regionen innebär närhet till
bevisning, vittnen och målsäganden. Det är en komplicerad fråga men
regeringen kommer fortsätta driva på för gemensamma europeiska
ansträngningar.

Mitt i det här finns också barn som har fötts på plats eller som tvingats följa
med när föräldrarna lämnade Sverige för att ansluta sig till IS.
Barnperspektivet är centralt för regeringen. Möjligheterna att agera på plats
är dock begränsade på grund av säkerhetsläget. Utrikesförvaltningens
personal kan inte verka i konfliktområdet. Om en svensk medborgare skulle
bege sig till en svensk utlandsmyndighet kan svenska utlandsmyndigheter ha
möjlighet att bistå med konsulärt stöd. Situationen för barnen är
komplicerad, både rättsligt och säkerhetsmässigt och analyseras vidare. I de
fall där barnen redan återvänt till Sverige ska socialtjänsten kopplas in och
barnens situation utredas så att lämpliga insatser kan beslutas.

Men IS fall skapar också konsekvenser för vår säkerhet här hemma.
Säkerhetspolisen informerar regeringen löpande om sina konkreta åtgärder.
Om någon tar sig till Sverige så står polis och åklagare redo att agera. För de
personer som har återvänt från konflikten i Syrien och Irak görs alltid
individuella bedömningar och åtgärder vidtas. Säkerhetspolisen samverkar
med andra myndigheter och internationella partners för att kunna förhindra
och utreda terroristbrott.

För att öka slagkraften i bekämpningen av terrorism och annan grov
brottslighet har regeringen stärkt Polismyndigheten och Säkerhetspolisen. I
arbetet med återvändande IS-svenskar har myndigheterna ett gott samarbete.
Genom Polismyndigheten förmedlar Säkerhetspolisen information till
kommunerna om återvändare.



Sedan den 1 januari 2018 finns också Center mot våldsbejakande extremism
vid Brottsförebyggande rådet. En av centrets huvuduppgifter är att ge
behovsanpassat stöd till kommuner i det förebyggande arbetet mot
våldsbejakande extremism. Centret har inrättat ett nätverk av de kommuner
som är mest berörda av problemet med våldsbejakande extremism.

En rad lagförändringar har redan gjorts. Terrorismresorna har kriminaliserats,
liksom att ta emot terrorismutbildning. Dessutom har all finansiering av en
terrororganisation kriminaliserats.

Men för att tillsammans möta hotet från terrorism krävs fortsatt beslutsamhet
och långsiktighet. Att sex partier, en första gång i december 2015 och en
andra gång i juni 2017, enades om flera betydelsefulla åtgärder mot terrorism
har varit en styrka för Sverige. För samtliga 29 punkter som slagits fast i de
två överenskommelserna har regeringen genomfört eller påbörjat arbetet.

Regeringen har nyligen lämnat tre lagförslag till riksdagen för att ytterligare
stärka förutsättningarna att bekämpa terroristbrott:

1. Allt samröre och deltagande kriminaliseras. Ett särskilt straffansvar för
den som deltar i verksamheten i en terroristorganisation och för den som
har samröre med en sådan organisation föreslås träda i kraft den 1
augusti. Den nya lagen kommer att innebära att fler fälls för
terrorismrelaterad brottslighet.

2. Signalspaning. Säkerhetspolisen och Nationella operativa avdelningen
hos polisen ska få utökad tillgång till uppgifter från signalspaning i
försvarsunderrättelseverksamhet från den 1 augusti. Det har stor
betydelse för möjligheten att få kunskap om utländska förhållanden och
därmed för kampen mot internationell terrorism.

3. Datalagring. Regeringen har lämnat förslag till nya regler om datalagring
för brottsbekämpande ändamål. Det innebär att polisen och Säpo återfår
ett av de viktigaste verktygen för att förhindra och utreda allvarlig
brottslighet. Att kunna använda digitala spår är avgörande för att öka
tryggheten och bekämpa de mest allvarliga gärningarna som till exempel
terroristbrott.

Nästa steg är att gå vidare med en ytterligare straffskärpning för
terrorismrelaterad brottslighet. Det arbetet är redan inlett. I slutet av mars
lämnar en särskild utredare ett sådant förslag, som regeringen kommer arbeta
vidare med i snabb takt.

Det är tydligt att vårt arbete för att förebygga, förhindra och försvåra



terrorhandlingar måste fortsätta. Men de som med våld vill destabilisera vårt
samhälle och skapa rädsla för att påverka samhällsutvecklingen och
demokratiska beslut, ska inte förmå oss att göra avsteg från de principer som
utgör grunden för vår demokrati. En fortsatt bred enighet borgar för att
Sverige även fortsatt klarar av denna balansgång.

Hotet från terrorism är föränderligt och vårt arbete för att bekämpa detta hot
måste fortsätta. I försvaret av vår demokrati och våra grundläggande fri- och
rättigheter kommer vi aldrig kunna skydda oss mot allt, men vi måste göra
allt vi kan för att trygga Sverige.

– Morgan Johansson och Mikael Damberg



Debattartikel

Nu ökar vi tryggheten för Sveriges
företagare
Publicerad 08 mars 2018

Debattartikel av Per Bolund, Mikael Damberg och
Annika Strandhäll i Dagens industri den 6 mars 2018.
Regeringen lägger en proposition om att även
företagare med aktiebolag ska få särskilda regler under
uppbyggnadsskedet så att deras SGI-nivå motsvarar
den hos anställda. Samma regler ska gälla oavsett
bolagsform, skriver Mikael Damberg, Annika Strandhäll
och Per Bolund.
Sveriges småföretagare bär på en enorm innovationskraft och är viktiga
kuggar i samhällsbygget. De moderniserar Sverige, skapar jobbtillfällen och
utvecklar smarta produkter och tjänster som bidrar till ett bättre och mer
hållbart samhälle.

Den rödgröna regeringen har under mandatperioden genomfört flera viktiga
reformer för att underlätta för de allra minsta företagen att ta steget att börja
anställa. Vi har sänkt arbetsgivaravgiften för ensamföretagare som anställer
och vi har infört fördelaktiga regler för personaloptioner i små och växande
företag. Men vi vill också underlätta för att fler ska våga ta det allra första
steget: att starta företaget. Undersökningar visar att brist på trygghet är ett av
de största hindren för att starta och driva företag. Det gäller i ännu högre
utsträckning för kvinnor, som generellt sett ser större hinder för att bli
företagare än män.

Regeringen ser det därför som prioriterat att ta bort de hinder i
trygghetssystemen som finns för företagare. Sverige har ett unikt system i det
att vi valt att försäkra oss gemensamt. Det är ett smart system med
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sjukförsäkring och föräldraförsäkring som gör att vi alla är skyddade
ekonomiskt. Det är ingen slump utan resultatet av medvetna val. Det är
ekonomiskt smart, men också bra för samhället. För trygga människor vågar.

För att fler människor ska se företagande som ett naturligt steg måste
trygghetssystemen fungera lika bra för ensamföretagaren som för den som är
anställd. Så är det inte i dag.

För företagare ser dessutom reglerna vid sjukdom och föräldraledighet olika
ut beroende på vilket bolagsform man väljer. Så ska det inte vara. Även
småföretagarna ska veta att tryggheten i våra gemensamma försäkringar
finns där för dem när olyckan inträffar, sjukdomen tar ut sin rätt eller barnen
är på väg. Så får vi fler, både kvinnor och män, att våga starta företag. Och
det vet vi är bra för Sverige.

Dagens regler gör att den som startar en enskild firma kan använda särskilda
regler under sitt uppbyggnadsskede under de första två åren. Då kan
företagaren få en sjukpenninggrundande inkomst (SGI, det som sjukpenning
och föräldrapenning beräknas på) som minst motsvarar lönen för den som
har ett liknande arbete som anställd. Detta gäller i dag inte för den som
startar ett företag i form av ett aktiebolag, den skillnaden ser regeringen som
orimlig och föreslås att den ska tas bort. Samma regler ska gälla oavsett
företagsform för dig som startar ett eget företag.

För att flera ska våga starta ett företag behöver tryggheten för företagare
öka, särskilt under tiden som verksamheten är i ett uppbyggnadsskede. Vi vet
att situationen under uppbyggnadsskedet är likartad oavsett bolagsform.
Under verksamhetens uppbyggnadsskede tar dessutom många
aktiebolagsägare ut mycket liten lön, eller ingen lön alls och har därför svagt
eller inget försäkringsskydd vid föräldraledighet och sjukdom.

Regeringen lägger därför fram ett lagförslag som innebär att samma skydd
gäller, oavsett bolagsform. För att stärka skyddet för alla egenföretagare
förlänger vi också uppbyggnadsskedet från två till tre år.
Så ökar vi tryggheten och gör att fler vågar starta företag som kan vara med
och bidra till ett bättre och mer hållbart samhälle. Så stärker vi svensk
ekonomi. Två centrala delar i regeringens samhällsbygge.

Per Bolund, biträdande finansminister (MP)
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister (S)
Annika Strandhäll, socialminister (S)



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen tar ett helhetsgrepp
om life science
Publicerad 07 februari 2018

Nu tar vi nästa steg i arbetet med life science – så att
Sverige kan vara fortsatt konkurrenskraftigt, skriver
Mikael Damberg, Helene Hellmark Knutsson och
Annika Strandhäll i Dagens medicin, den 5 februari
2018.
Exporten från life science-sektorn har stor betydelse för Sverige. Under flera
år genomfördes neddragningar i life science-företagens FoU-verksamhet och
exporten minskade. På senare år har trenden börjat vända men den globala
konkurrensen ökar och krafttag behövs för att stärka vår position.

Därför måste vi ta ett helhetsgrepp kring hälsa och life science. Ett exempel
är antibiotikaresistens – en av våra stora globala utmaningar. Antalet fall av
resistens i Sverige kommer att fördubblas på drygt tio år och fortsätta öka. Vi
behöver därför fortsätta arbetet.

Till följd av osäker lönsamhet har många företag avvecklat sina program för
antibiotikautveckling. Här krävs ny kunskap och bättre affärsmodeller för att
vända trenden, där Sverige kan vara ett föregångsland.

För att hantera aktuella utmaningar och möjligheter tillsatte regeringen –
efter diskussion i Nationella innovationsrådet – Anders Lönnberg som
nationell samordnare och ett samverkansprogram inrättades. Nu tar vi nästa
steg och etablerar ett kontor för life science inom regeringskansliet på
Näringsdepartementet. Vi gör det för att samordna politiken, tydliggöra
prioriteringarna och ytterligare höja tempot i arbetet. Kontoret kommer att
ledas av Jenni Nordborg, avdelningschef för Hälsa vid Vinnova.

https://www.regeringen.se/


Ska Sverige vara konkurrenskraftigt inom life science måste vi vässa arbetet
med:

Ökad innovationstakt i hälso- och sjukvården och omsorgen. Vi har en
åldrande befolkning med nya komplexa vård- och omsorgsbehov. För att
Sveriges invånare ska få tillgång till den bästa vården och omsorgen
krävs att nya, innovativa behandlingsmetoder testas och utvecklas här.
Fler kliniska prövningar i Sverige. Vårdprocesser måste utvecklas till att i
större utsträckning omfatta forskning, innovation och utbildning. Genom
samordnade prioriteringar för forsknings-, utbildnings-, vård- och
näringspolitik och mellan stat, landsting och kommuner kan vi öka
förändringstakten.
Snabba på samordningen av kvalitetsregistren och nationella biobanker.
Sverige har ett stort antal unika register och biobanker, men det är först
när dessa samutnyttjas som industrin och den akademiska forskningen
kan utnyttja deras fulla potential.
Sverige som internationell testmarknad. I den globala konkurrensen
behöver Sverige ett attraktivt erbjudande för investeringar i produktion
av läkemedel och medicinteknik. Fler satsningar behövs på nationella
testbäddar likt den för innovativ strålterapi, där landets sju
universitetssjukhus genomför samordnade tester i klinisk miljö
tillsammans med innovatörer och specialistföretag.
Satsning på digitalisering. Dagens digitala tekniker skapar helt nya
möjligheter att diagnostisera sjukdomar och föreslå individanpassade
behandlingar. Med hjälp av artificiell intelligens går det att utveckla
beslutsstöd för vårdpersonal som vilar på en större mängd data än någon
läkare kan ackumulera under sitt yrkesliv. Sådana beslutsstöd kan göra
vården och omsorgen säkrare och mer jämlik.
Kostnadseffektiv och snabbare utveckling av nya läkemedel. Genom att
integrera nya molekylära teknologier, digitala tekniker och informations-
och kommunikationsteknologier för hantering av big data, samt hälso-
och sjukvårdens register och biobanker kan
läkemedelsutvecklingsprocessen förkortas, kostnaderna reduceras för
företagen och nya effektiva och säkra behandlingar snabbare nå
patienterna. Här har Sverige alla möjligheter att gå i spetsen.

Parallellt krävs fortsatt starkt stöd till universitet och högskolor.
Högkvalitativ forskning och tillgång till spetskompetens är viktiga
förutsättningar för att skapa en välmående life science-sektor. Sverige har
inget annat val än att öka investeringarna och innovationstakten om vi ska
kunna tackla framtidens hälsoutmaningar och behålla en konkurrenskraftig
life science-sektor. Den svenska modellen med samverkan mellan hälso- och



sjukvård, akademi, patienter och industri är den avgörande pusselbiten för
att förverkliga vår vision om att förbättra människors hälsa.

Mikael Damberg (S), närings- och innovationsminister
Helene Hellmark Knutsson (S), minister för högre utbildning och forskning
Annika Strandhäll (S), socialminister



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Nu går vi vidare med nya
optionsreglerna
Publicerad 29 juni 2017

Debattartikel av finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister Per
Bolund och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, debattartikel, Dagens industri, 29 juni 2017.
I december förra året presenterade regeringen i en lagrådsremiss sitt förslag
om skattelättnader för vissa personaloptioner. En av näringslivet mycket
efterfrågad reform som syftar till att underlätta för små, unga företag att
rekrytera nyckelpersoner. Det var första gången någonsin som en svensk
regering föreslagit en sådan skatteförändring. För att förslaget ska gå att
genomföra krävs att det godkänns av EU-kommissionen, eftersom det är att
betrakta som ett stöd från regeringen till de företag som får ta del av det.
Därför har regeringens förslag utformats på sådant sätt att det ska ha största
möjliga chans att godkännas. Nu kan vi med stor glädje konstatera att vi
lyckats med detta, då kommissionen i veckan beslutade att godkänna
förslaget. Det betyder att den sänkta skatten går att införa redan 1 januari
2018.

Det är väl känt att Sverige har en av världens starkaste startup-miljöer. Små
snabbväxande företag med innovativa tjänster och produkter som stärker
och framtidssäkrar vårt näringsliv. Det är företag som skapar nya jobb och
som ofta är drivande för att ta fram nya, smarta och mer miljövänliga
lösningar.

En viktig och prioriterad uppgift för regeringens näringspolitik är därför att
skapa så bra förutsättningar som möjligt för dessa företag att växa. Det
handlar bland annat om konkurrenskraftiga villkor, inte minst kopplat till att
attrahera och behålla kompetens – de små snabbväxande företagens största
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utmaning.

Skattelättnader för personaloptioner är en av de reformer som regeringen
presenterat för fler växande företag. Personaloptioner är ett sätt att möta de
små företagens utmaning i att betala marknadsmässiga löner. De kan ge
nyckelpersoner en chans att själva äga en del av företaget, ett löfte för
framtiden för den som jobbar hårt i dag.

Den skattelättnad som regeringen presenterat innebär att en förmån av
personaloption inte ska beskattas som inkomst av tjänst. Arbetsgivaren ska
därför inte heller betala arbetsgivaravgifter för den. I stället beskattas den
som inkomst av kapital när andelen i företaget avyttras.

Förslaget tar sikte på de företag som har störst behov av en sådan här
skattelättnad. Personaloptioner ska kunna användas för att i tidiga skeden
balansera den risk en anställd tar när hon eller han går in i ett ungt innovativt
företag. Därför kommer skattelättnaden att gälla för små företag med färre
än 50 anställda och som har en nettoomsättning eller balansomslutning på
högst 80 miljoner kronor. Företaget får inte vara mer än tio år gammalt.
Dessa villkor, tillsammans med andra, är också de som gett förslaget
möjlighet att godkännas av EU-kommissionen.

Utmaningen med bristande tillgång till kapital för snabbväxande företag i
tidiga skeden möter regeringen också genom att stimulera marknaden för
riskvilligt kapital.

Det statliga riskkapitalet har reformerats genom bildandet av Saminvest, ett
nationellt bolag som verkar genom fond–i–fond-metodik med uppdrag att
tillsammans med privat kapital investera i utvecklingsfaser och i andra
områden där det privata kapitalet i mindre utsträckning söker sig i dag.

Efter rekordsnabb utredning och beredning inom regeringskansliet kunde
bolaget bildas i januari år och förhoppningen är att medfinansiera en första
fond innan året är slut.

Sverige har ett av världens starkaste företagsklimat. Det konstateras i
internationella rankingar och det bevisas genom det högtryck som nu råder
hos företag över hela landet.

För att hålla i den här tillväxten krävs riktade reformer och investeringar i
det hållbara samhällsbygget så att små företag får möjlighet att växa till
morgondagens stora arbetsgivare.



 



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Branschen viktig för
livsmedelsstrategins
förverkligande
Publicerad 05 juni 2017

Göteborgsposten, den 2 juni 2017
I januari fattade regeringen beslut om Sveriges första livsmedelsstrategi, i
juni klubbas de övergripande målen i riksdagen. Fokus för politikens
inriktning är att skapa ökad konkurrenskraft, stärkt lönsamhet och ökad
hållbar produktion inom hela livsmedelskedjan. Beslutet är möjligt efter en
bred överenskommelse med sju av åtta riksdagspartier om målen för
livsmedelsstrategi fram till 2030. Riksdagsbeslutet ger en tydlig signal om att
livsmedelssektorn är en av våra viktiga framtidsbranscher. Med en
livsmedelsstrategi på plats har mat och jordbruk potentialen att bli Sveriges
nästa framgångssaga.

Den tidigare regeringen gjorde viktiga insatser för att uppmärksamma och
stärka livsmedelssektorn genom Matlandet Sverige. Vi vill ta det ett steg
längre och ge ännu bättre förutsättningar för en livmedelssektor i framkant.
Det innebär att forskning, utveckling och innovation behöver stärkas i
livsmedelskedjans alla led - från produktion, via förädling, distribution och
försäljning till slutlig konsumtion och export. En utveckling som sätter
konsumentens behov och framtidens utmaningar i centrum kommer att
gynna företag och människor i hela Sverige.
Men våra visioner kan inte bara nås genom politiska beslut, arbetet måste på
motsvarande sätt bäras av branschen.

I somras tillsatte därför regeringen en kontaktperson gentemot näringen.
Uppdraget var tydligt. Kontaktpersonen skulle kartlägga och väcka intresse
hos livsmedelskedjans aktörer till att ta egna initiativ för att bidra till
livsmedelsstrategins mål om ökad konkurrenskraft, stärkt lönsamhet och
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ökad hållbar produktion. Slutsatserna från arbetet blev tydligt; för att hela
livsmedelskedjan ska utvecklas är det nödvändigt att näringen hittar ett
bättre och mer kraftfullt sätt för att agera tillsammans. Kontaktpersonen
föreslog därför att företagen tillsammans skulle bilda en organisation och
kraftigt höja ambitionsnivån när det gäller innovationskraft och
kompetensförsörjning.

Vi delar de här slutsatserna. Livsmedelssektorn är Sveriges fjärde största
industrigren och vi är övertygade om att vi behöver är en ökad samverkan
mellan livsmedelsskedjans olika aktörer. Det gäller företag,
branschorganisationer, akademi och myndigheter. Motsvarande samverkan
finns inom andra branscher och är en viktig anledning till framgångarna för
exempelvis den svenska stål- och järnindustrin.

Till vår stora glädje ser vi att många inom livsmedelsbranschen delar synen
på behovet av ökad samverkan. Ett flertal företag och branschaktörer har
förklarat sig beredda att påbörja en process för att etablera en
samverkansorganisation med målet att skapa en livsmedelskedja i
världsklass. Därför har regeringen gett Tillväxtverket i uppdrag att aktivt
stötta branschens etablering av en sådan gemensam organisation, som ägs
och drivs av företagen själva.

Vi går nya tider till mötes. Vi har en unik livsmedelsstrategi på plats. Och
tillsammans med livsmedelssverige lägger vi nu grund för att bygga
motsvarande samverkansarena som finns på många andra områden. En
samlad och starkare livsmedelssektor är till nytta för hela Sverige, för
ekonomin, för jobben och utvecklingen på både landsbygder och i städer.

landsbygdsminister Sven-Erik Bucht
närings- och innovationsminister Mikael Damberg
minister för högre utbildning och forskning 
Helene Hellmark Knutsson



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Fler steg för en mer välfungerande
apoteksmarknad
Publicerad 21 april 2017

Debattartikel i Dagens Nyheter, 21 april 2017. Oavsett
vem du är eller var du bor ska du kunna förvänta dig en
bra vård. Det är en grundbult i regeringens
samhällsbygge. Läkemedelshantering är en viktig del
av vården och ska hanteras på ett ansvarsfullt och
ändamålsenligt sätt. Regeringen aviserar nu flera steg
för en mer välfungerande apoteksmarknad.
Det har gått snart tio år sedan den borgerliga regeringen avreglerade
apoteksmarknaden. En ideologiskt driven privatiseringsagenda gjorde att ett
väl fungerande monopol slogs sönder. Med en övertro på att marknaden
löser problem av sig självt skapade den tidigare regeringen en
apoteksmarknad där fokus har förskjutits från samhällsansvar till
marknadstänkande. Vi kan i undersökningar se att människor upplever att
tillgången till läkemedel har försämrats, exempelvis genom att man måste gå
till fler olika apotek för att hitta rätt läkemedel.

När vår regering tillträdde var det självklart att adressera frågan om en mer
välfungerande apoteksmarknad. Vi kan i dag presentera tre steg för en
tryggare och mer ansvarsfull läkemedelshantering och en mer välfungerande
apoteksmarknad.

För det första, apoteksutredningens betänkande med ett stort antal förslag
för en mer välfungerande apoteksmarknad har skickats ut på remiss.
Regeringen avser att under våren 2018 komma med en proposition som
bygger på utredningen.

Regeringen delar utredarens bild att det finns skäl att tydligare definiera
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apotekens grunduppdrag. Utredningens förslag till grunduppdrag är att
tillhandahålla läkemedel på ett säkert sätt och verka för en god och
kostnadseffektiv läkemedelsanvändning. Kraven på bland annat apotekens
lokaler och kompetensutveckling för apotekspersonalen föreslås förtydligas.

Alla som bor i Sverige ska kunna lita på att apoteken kan leverera den
medicin de behöver, även de som bor på landsbygden. I dag utgår ett särskilt
stöd från staten för glesbygdsapotek. Apoteksombuden spelar också en viktig
roll men även utvecklingen av e-handel. Det är av stor vikt att hitta en
hållbar modell för att säkerställa tillgången till läkemedel även på
landsbygden.

Viktigt för service i hela landet är också att alla konsumenter i behov av
läkemedel får tillgång till produkterna inom en rimlig tid. Utredningen
föreslår att huvudansvaret för att beställda läkemedel för en enskild kund
kan expedieras inom 24 timmar flyttas från apoteken till partihandlare med
läkemedel och att apotekens returrätt av läkemedel regleras. Det innebär att
konsumentens rätt att få sina läkemedel inom rimlig tid förstärks.

I dag finns många apotek som fungerar bra, både statligt och privat ägda,
men vi måste säkerställa att alla apotek håller måttet. Tillsynen av
apoteksmarknaden föreslås stärkas. Utredningen föreslår bland annat
förstärkt samverkan mellan de tre myndigheter som på olika sätt är
inblandade, och flera sätt för Läkemedelsverket att stärka sin tillsyn så att
man kan upptäcka fel och brister lättare än idag.

Genom en kommande proposition kan vi förbättra förutsättningarna för en
välfungerande apoteksmarknad. Som ett andra steg förtydligar regeringen
den nyckelroll som föredöme som det statliga Apoteket AB har. På en
apoteksmarknad med stenhård konkurrens kan Apoteket driva utvecklingen
mot ett större fokus på ansvarstagande, hälsofrämjande och hållbarhet.

Redan i dag har Apoteket målsättningen att vara en ledande
hållbarhetsaktör. Miljö- och hållbarhetskrav ställs på alla leverantörer.
Arbetet för att minska miljöskadliga ämnen och läkemedel i naturen genom
att uppmuntra insamling av läkemedel har hög prioritet. Glädjande är att
andelen medlemmar som lämnade in överblivna läkemedel ökade med hela
39 procent 2016.

Vi ser dock att det finns mer att göra. Som ägare av Apoteket kommer vi att
sätta miljösmart och hållbar läkemedelsanvändning än tydligare på agendan.



Regeringen menar att Apoteket kan vara en viktig aktör för att minska de
växande hälsoklyftorna genom sitt uppdrag att främja en god
läkemedelsförsörjning och genom andra hälsofrämjande åtgärder. Det är
viktigt att Apoteket fortsätter att stärka sin position inom områden som
läkemedelsrådgivning, hög tillgänglighet på läkemedel, och olika
hälsofrämjande åtgärder. Apoteket kan inom ramen för sitt uppdrag, och
med ägarens tydliga stöd, ytterligare utveckla sina målsättningar inom de
områden som är viktiga för att agera sjukdomsförebyggande, främja en ökad
hälsa och ta ett aktivt miljöansvar. Detta, liksom övriga mål, kommer följas
upp av ägaren.

Apotekets roll som föredöme på apoteksmarknaden är viktigare än någonsin
och regeringen har inga planer att minska ägandet i det statliga Apoteket AB.
Som aktiv ägare kommer vi att agera för att ge Apoteket de bästa
förutsättningar att ta ansvar för både samhälle, människa och miljö.

Genom kommande lagförslag och en nära och aktiv ägarstyrning i Apoteket
AB vässar vi de två centrala verktygen i regeringens verktygslåda för en mer
välfungerande apoteksmarknad. Det gör också att vi kan föreslå att staten
avslutar ett annat ägande som är en kvarleva från avregleringen.

Ett tredje steg som i dag aviseras är därför att regeringen inhämtar mandat
från riksdagen att avyttra det statliga ägandet i Apoteksgruppen Holding i
Sverige AB. Bolaget bildades vid avregleringen i syfte att privatisera och
sälja ut ett antal apotek till småföretagare och tillhandahålla diverse
servicetjänster såsom IT och inköp under uppstartsfasen. Bolaget är således
en rest av den hårt kritiserade avregleringen och har idag fullgjort sitt
uppdrag gentemot riksdagen. I dag fungerar bolaget som ett servicebolag till
de enskilda apoteksägarna i den frivilliga fackhandelskedjan Apoteksgruppen
och servicebolagets ägande är begränsat till en procent i respektive apotek.

Regeringen bedömer att det statliga ägandet i Apoteksgruppen Holding, till
skillnad från det viktiga ägandet i Apoteket AB, inte är ett effektivt verktyg i
syfte att förbättra apoteksmarknaden. Därför är det naturligt att staten
avyttrar sitt ägande i holdingbolaget.

Läkemedel är inte vilken vara som helst. Läkemedelsmarknaden är inte
vilken marknad som helst. För regeringen är det av yttersta vikt att
apoteksmarknaden fungerar väl och att patienten sätts i fokus. Information,
trygghet, kvalitet och hållbarhet är ledord. Med ett starkt statligt apotek som
grund och kommande hårdare krav på alla apotek tar vi viktiga steg mot en
mer välfungerande apoteksmarknad.



Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister



Debattartikel från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

”Vi satsar på kunskapslyft om
immateriella tillgångar”
Publicerad 03 januari 2017 Uppdaterad 03 januari 2017

Debattartikel av Mikael Damberg, Morgan Johansson
och Susanne Ås Sivborg i SVD den 3 januari. Ökad
kunskap om immateriella tillgångar är ett medel att öka
tillväxten i Sverige. Regeringen satsar därför 80
miljoner kronor de närmaste åren för att vi ska få ett
rejält kunskapslyft inom området, skriver ministrarna
Mikael Damberg och Morgan Johansson samt gd
Susanne Ås Sivborg, Patent- och registreringsverket.
Kreativitet och innovation blomstrar i Sverige, inom alla sektorer, både i den
traditionellt tekniska industrin liksom inom de kreativa näringarna och allt
oftare i offentlig sektor. Var tionde person i världen spelar svenska dataspel
och vi är kända för "det svenska popundret". En rad svenska uppfinningar
som exempelvis skiftnyckeln, blixtlåset, pacemakern, Losec, Spotify, Skype
och BabyBjörn har blivit banbrytande inom sina respektive områden och är
numera att betrakta som världsstandard. Kort och gott så lyckas vi bra i
Sverige. År efter år placerar vi oss i världstoppen i internationella rankningar
när det gäller innovationsförmåga. Men tillväxt och lönsamhet då?

Vi vet att:

30 procent av arbetstillfällena i Sverige och 40 procent av vårt lands
samlade ekonomiska värde skapas i immaterialrättsintensiva företag som
är beroende av immateriella rättigheter.
Företag som använder sig av immaterialrätt har bättre avkastning, högre
löner och personal med högre kompetens jämfört med företag som inte
tar hand om sina immateriella tillgångar.

https://www.regeringen.se/


Sverige är tredje bäst på patentansökningar i Europa.

Patent- och registreringsverket har en viktig roll i att öka kunskapen och
förståelsen för immaterialrätten. Behovet är stort. I en undersökning riktad
mot medelstora företag svarade 90 procent av de tillfrågade företagen att de
ser de immateriella tillgångarna som en viktig del av företagets övergripande
strategi. Samtidigt har endast en tredjedel av företagen sina immateriella
tillgångar redovisade i bokslutet. Och bara något mer än hälften av företagen
har sökt immaterialrättsligt skydd. 30 procent av företagen som fokuserar på
att "utveckla en teknisk produkt/tjänst/lösning" har inte sökt patent. 35
procent av företagen som fokuserar på att "bygga ett tydligt varumärke" har
inte registrerat sina varumärken. Här behövs en större medvetenhet.

Sverige och svenskarna är öppna för nya lösningar. Vi går gärna före och
provar nya produkter och tjänster – vilket gör att Sverige erbjuder en bra
testmarknad för våra företag. Ofta följer sedan export till våra nordiska
grannländer och EU:s inre marknad.

Patentskydd och skydd för andra immateriella tillgångar är i stor utsträckning
lika inom Europa. Det är till exempel möjligt att med en ansökan få ett
varumärke som gäller inom hela EU. Det skapar förutsebara och rättssäkra
system, där både svenska och internationella aktörer känner igen sig. Det
sparar tid och pengar för företag som efter hand vill expandera och ansöka
om ett utökat geografiskt skydd, och en mer attraktiv investeringsmiljö för
utländska finansiärer som lätt kommer att kunna förstå och tillämpa även
den svenska lagstiftningen.

Vi ser att näringslivet överlag ökar sina investeringar i en lång rad av
immateriella tillgångar. Medvetenheten ökar successivt. Forskningsresultat,
mjukvara och olika tekniska lösningar liksom unik design,
varumärkeskoncept eller företagsspecifika kompetenser blir allt viktigare och
värdefulla för företag. Vi ser också att de kreativa näringarna i Sverige ökar,
en bransch som i stort sett uteslutande producerar produkter och tjänster av
immateriellt värde.

På grund av denna utveckling har regeringen valt att ännu tydligare rikta
fokus på vikten av immateriella tillgångar som ett medel för tillväxt.
Regeringen satsar 80 miljoner kronor de närmaste åren för att vi ska få ett
rejält kunskapslyft inom området. Detta innebär att:

PRV utökar sina informations- och kunskapsspridande insatser riktade
mot små och medelstora företag, myndigheter i innovationssystemet,



statliga forskningsfinansiärer samt universitet och högskolor.
PRV kommer att bjuda in offentliga aktörer, myndigheter och lärosäten,
vars verksamhet på olika sätt tangerar det immaterialrättsliga området,
till ett forum för erfarenhetsutbyte och kunskapsspridning
Vinnova genomför forskningsutlysningar med syfte att stärka
kunskapsutvecklingen och förståelsen för sambandet mellan
immateriella tillgångar, innovation och ekonomisk tillväxt.
Vinnova förstärker det ekonomiska stödet till företag för strategisk
kompetens och specialiserad rådgivning i hanteringen av immateriella
tillgångar.

Immateriella tillgångar utgör en allt större del av företagens värde. Det vet vi
med stor säkerhet. Det är därför avgörande både för de enskilda företagens
och för Sveriges konkurrenskraft att våra företag har tillgång till de bästa
metoderna att hantera dessa tillgångar.

Mikael Damberg (S)

närings- och innovationsminister

Morgan Johansson (S)

justitie- och migrationsminister

Susanne Ås Sivborg

generaldirektör Patent- och registreringsverket



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Så blir reglerna för
personaloptioner
Publicerad 19 december 2016 Uppdaterad 19 december 2016

Finansminister Magdalena Andersson, finansmarknads-
och konsumentminister samt biträdande finansminister
Per Bolund, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, debattartikel, Dagens Industri, 18 december
2016. På tisdag föreslår regeringen i en lagrådsremiss
en skattelättnad för vissa personaloptioner. Vi har på
flera punkter lyssnat på remissinstanserna.
Sverige är ett av världens mest innovativa och konkurrenskraftiga länder
med ett näringsliv i världsklass. Här finns stora globala företag som har varit
med och drivit utvecklingen sedan industrialiseringen startade. Företag som
genom tiderna har lyckats återuppfinna sig själva och behålla sin starka
ställning.

Här finns också en av världens starkaste startupmiljöer – små, snabbväxande
företag med innovativa tjänster och produkter som tar världen med storm.
Det är företag som skapar nya jobb, men som också ofta är drivande för att
ta fram nya, smarta och mer miljövänliga lösningar.

En utmaning som dessa små, innovativa och snabbväxande företag möter är
att få tillgång till tillräckligt med kapital och de får som en konsekvens av det
svårt att betala marknadsmässiga löner. Därför kan de ha svårt att attrahera
rätt kompetens, vilket är avgörande för deras utveckling. Det är inte
självklart för en kvalificerad tekniker att lämna ett tryggt och välbetalt jobb
på ett etablerat storföretag för en riskfylld men spännande resa, många
gånger till lägre lön.

Personaloptioner är ett sätt att möta den här utmaningen. De kan ge
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nyckelpersoner en chans att själva äga en del av företaget, ett löfte för
framtiden för den som jobbar hårt i dag. Därför föreslår regeringen i morgon
i en lagrådsremiss en skattelättnad för vissa personaloptioner.

Det innebär att en sådan förmån inte ska beskattas som inkomst av tjänst.
Arbetsgivaren ska därför inte heller betala arbetsgivaravgifter för den. I
stället beskattas den som inkomst av kapital när andelen i företaget avyttras.
Detta är en lösning som utgår från det utredningsförslag som regeringen tog
emot tidigare i år.

Det finns de som hävdar att utredningens förslag är för snävt i sin
utformning, att regeringen borde titta på ett helt nytt förslag för beskattning
av personaloptioner. Det vore olyckligt, eftersom det då skulle ta flera år
innan en förändring kan vara på plats.

Utredaren har ringat in de företag som har störst behov av en sådan här
skattelättnad. Personaloptioner ska kunna användas för att i tidiga skeden
balansera den risk en anställd tar när hon eller han går in i ett ungt innovativt
företag. Medelstora företag har normalt sett redan genomgått sin första, mer
riskfyllda tillväxtperiod.

För att så gott det går ringa in de företag som har störst behov av stöd och få
bäst möjlighet att godkännas av EU-kommissionen har skattelättnaden ett
antal villkor. Den kommer gälla för små företag med upp till 50 anställda och
arbetande delägare samt en nettoomsättning eller balansomslutning på högst
80 miljoner kronor. Företagen får inte vara i ekonomiska svårigheter.

Regeringen har på flera punkter lyssnat på remissinstanserna. Gränsen för
när ett företag räknas som nystartat har flyttats till tio år. Reglerna har gjorts
mer generösa så att även befintliga ägare kan omfattas. De administrativa
kraven har minskats. Regeringen vill också skydda arbetstagare i de fall då
personaloptionerna inte får det värde de är tänkta att ha. Den som får
personaloptioner ska vara anställd, arbeta, och få lön.

Ett hållbart samhällsbygge förutsätter moderna och innovativa företag som
skapar arbetstillfällen i olika delar av landet. Regeringen har satt upp ett
ambitiöst jobbmål och genomför omfattande gemensamma investeringar för
att uppnå det. Den svenska modellen ska utvecklas och vår framgång ska
byggas med modernitet, kunskap och kreativitet. Det kräver att små företag
har goda möjligheter att växa för att bli morgondagens stora arbetsgivare.

Vi har därför redan genomfört en rad förändringar för att uppdatera svensk



innovationspolitik och för att lyfta startupbolagens intressen i regeringens
arbete. Vi undersöker hur vi kan förenkla och påskynda processen för
rekrytering av kvalificerad arbetskraft utanför EU. Vi har reformerat det
statliga riskkapitalet så att det i högre utsträckning når innovativa företag i
tidiga skeden. En särskild funktion har skapats på Näringsdepartementet med
fokus på startupbolagen. Exportfrämjandet stöps om för att bättre kunna
möta dessa företag, som ofta är globala från dag ett.

Nu går vi längre genom att underlätta för dessa företag som framtidssäkrar
svenskt näringsliv att attrahera den kompetens som behövs för att växa.
Under förutsättning att EU-kommissionen godkänner förslaget, kan det träda
i kraft redan den 1 januari 2018.

Magdalena Andersson
Finansminister

Per Bolund
Finansmarknads- och konsumentminister, biträdande finansminister

Mikael Damberg
Närings- och innovationsminister



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen satsar på life science
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 01 december 2016

Helene Hellmark Knutsson, Gabriel Wikström och
Mikael Damberg, debattartikel, Dagens Medicin, den 28
november 2016. I den forskningspolitiska proposition
som regeringen presenterar i dag föreslår vi en
successiv höjning av de årliga anslagen till forskning
och innovation med över 3 miljarder kronor till 2020.
Sverige ska vara ett av världens främsta forsknings- och innovationsländer
och en ledande kunskapsnation, där högkvalitativ forskning, högre utbildning
och innovation driver på samhällets utveckling, stärker näringslivets
konkurrenskraft, utvecklar välfärden och svarar upp mot de
samhällsutmaningar vi står inför, både i Sverige och globalt.

Därför investerar regeringen i att bygga ett modernt kunskapssamhälle med
högkvalitativ forskning som stärker närings- och samhällslivet i hela Sverige.
Regeringen föreslår en successiv höjning av de årliga anslagen till forskning
och innovation med över 3 miljarder kronor till 2020. Satsningarna och
forsknings- och innovationspolitikens inriktning utvecklas i den
forskningspolitiska proposition som regeringen presenterar i dag.

Regeringens ambition är att värna den fria forskningen samtidigt som
forsknings- och innovationspolitiken prioriterar samhällsutmaningar som är
relevanta för vår tid och vårt samhälle. En av dessa prioriterade
samhällsutmaningar handlar om hälsa och livsvetenskap.

Regeringen föreslår i den forskningspolitiska propositionen att
Vetenskapsrådets forskningsanslag för medicinsk forskning successivt ska
öka och till 2020 tillföras 115 miljoner kronor. Vetenskapsrådet ska för dessa
medel genomföra tre forskningssatsningar för att möta hälsoutmaningen:
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 en nationell forskningsinfrastruktur för biobanker, och en ny satsning på
tvärsektoriell registerbaserad forskning,
en förstärkning av klinisk behandlingsforskning, och stöd för att
stimulera tematiska forsknings- och innovationssamarbeten, och
forskning för att angripa det växande problemet med
antibiotikaresistens.

För att omsätta ny kunskap till tillämpning gör regeringen också stora
satsningar på innovation. Fem så kallade samverkansprogram har lanserats,
varav life science är ett. Inom ramen för dessa samverkansprogram avser vi
nu att – via Vinnova – satsa 400 miljoner kronor på strategiska
innovationsområden, så kallade SIOs. Life science är ett av dessa
innovationsområden.

Regeringen gör vidare en satsning på biologiska läkemedel. Syftet är att
skapa en unik innovationsmiljö för att överbygga steget från forskning till
industriell produktion av biologiska läkemedel. För detta ändamål avsätts 90
miljoner kronor nästa år till Vinnova.

Regeringen prioriterar också att öka de forskningsmedel som går direkt till
universitet och högskolor – de så kallade basanslagen – med 1,3 miljarder
kronor i successiv upptrappning till år 2020. Erfarenhetsmässigt kommer
cirka en tredjedel av dessa medel att komma medicinområdet tillgodo.
Regeringen kommer vidare att stimulera universitet och högskolors
samverkan med näringsliv och samhälle genom ekonomiska incitament.

Forskningsrådet Forte ges nya medel genom en satsningen som fram till 2020
inbär att 115 miljoner kronor kommer att avsättas till tillämpad
välfärdsforskning och forskning om välfärdens kvalitet, styrning och
processer.

Sverige har de grundläggande förutsättningar som behövs för att vara
internationellt konkurrenskraftigt och attraktivt inom life science. Vi har
unika datamaterial och register, en internationellt stark forskning och
utbildning, en modern och avancerad infrastruktur, stora och små företag
inom life science samt en hälso- och sjukvård av hög internationell standard.

Den stora utmaningen för Sverige är att stärka samverkan mellan akademi,
näringsliv och hälso- och sjukvård för att bli mer internationellt attraktivt för
investeringar i life science-sektorn. Därigenom kan vi, utöver arbetstillfällen
och växande företag, också åstadkomma förbättringar och utveckling inom
hälso- och sjukvården. Regeringen har därför sedan sitt tillträde för två år



sedan haft life science-frågorna högt på agendan.

En avgörande pusselbit för att för att locka kompetens och investeringar
internationellt är dock att vi kan fortsätta erbjuda attraktiva forsknings- och
innovationsmiljöer. Därför väljer regeringen att tillföra ytterligare resurser till
forskning och innovation inom life science.



Debattartikel från Näringsdepartementet

Nu stärker regeringen
förutsättningarna för att minska
industrins utsläpp
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

Debattartikel i Sydsvenskan den 17 oktober 2016. I
samband med Industridagen 2016 i Malmö ger
regeringen här beskedet att den anslår 35 miljoner
kronor till Energimyndigheten, pengar som ska gå till
innovationsfrämjande insatser och minskade
processutsläpp. Det skriver näringsminister Mikael
Damberg (S) och Isabella Lövin (MP), minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat.
I december 2015 enades världens länder om ett historiskt klimatavtal i Paris.
Avtalet träder i kraft den 4 november, snabbare än någon vågat hoppats på.
Vi har fortfarande möjlighet att begränsa utsläppen under två grader och
siktar på att hamna under 1,5 grad. Sverige har som mål att vara ledande i
det globala klimatarbetet och att bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer.

Trots att svensk industris utsläpp har minskat med 24 procent sedan 1990
och tillhör de minst utsläppsintensiva i en global jämförelse står den
fortfarande för nästan en fjärdedel av Sveriges växthusgaser. Svensk
stålindustri är till exempel bland de mest klimatsnåla i världen och
medvetenheten om utmaningen och insikten om behov av utveckling är stor.
Men trots omfattande investeringar i effektivare produktion är det med
nuvarande teknik svårt att minska de processrelaterade utsläppen ytterligare
i Sverige. Tekniksprång kommer att vara nödvändiga.
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Samtidigt med arbetet mot en mer hållbar produktion står också till exempel
stålindustrin inför stora utmaningar. Konkurrensen blir allt tuffare och det
finns en stor global överproduktion efter Kinas omfattande utbyggnad av nya
stålverk. Nästa generations handelssystem för utsläppsrätter kommer på sikt
också att öka kostnaderna för utsläpp i EU och det understryker också
behovet av ett teknikskifte för att kunna sänka både utsläppen och
konkurrera på en tuff världsmarknad.

Detta är en stor utmaning för industrin men också för Sverige. Målet om att
bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer förutsätter såväl ett
omfattande och långsiktigt arbete för en hållbar produktion för minskade
utsläpp som en ökad konkurrenskraft för att säkra jobb och exportintäkter.

Vi menar att Sverige har mycket goda förutsättningar att lyckas med detta
och vi välkomnar det samarbete som inletts mellan stålföretaget SSAB och
de statliga bolagen LKAB och Vattenfall för att undersöka hur vätgas kan
ersätta kol som energikälla i stålproduktionen. Det är ett långsiktigt projekt
men skulle kunna leda till att stålprocessen som idag ger stora
koldioxidutsläpp istället bara resulterar i vanligt vatten som restprodukt. Det
skulle ge en enorm klimatnytta globalt men också en teknisk utveckling som
skapar tillväxt för Sverige och ger de företag som går först med ny klimatsnål
teknik stora konkurrensfördelar och nya marknader.

När det gäller de industriella utsläppen som uppkommer vid produktion av
råvaror som stål, cement och kemivaror - alltså industrins processutsläpp –
har fokus inte legat på tekniksprång, något som beror på att
investeringshorisonterna är långa och kostnaden hög. Det är helt enkelt inte
ekonomiskt lönsamt på kort sikt trots att det skulle vara en ytterst viktig
klimatåtgärd och helt nödvändigt på sikt. Regeringen är medveten om
industrins dilemma men ser också att en stor insikt hos näringslivet som är
angeläget om att minska sina utsläpp. Globalt är det också en fråga om
företagens överlevnad när världens länder enats om att utsläppen måste
minska. De som klarar klimatomställningen kommer att ta marknadsandelar
från dem som inte gör det.

Sverige ska ta sitt ansvar för klimatavtalet och driva en ambitiös hållning i
EU:s utsläppshandelssystem, det är grunden för arbetet. Men i systemet ska
också de företag som ligger i framkant gynnas, det driver klimatinnovation
och skapar jobb i Sverige.

För att understödja industrins långsiktiga arbete för ett tekniksprång anslår
regeringen nu därför 35 miljoner kronor till Energimyndigheten för



innovationsfrämjande insatser och minskade processutsläpp. Det handlar om
ett strategiskt arbete i samverkan med näringslivet, lärosäten, institut och
andra myndigheter. Bland insatserna ingår exempelvis förstudier och test-
och demoverksamhet som ska minska utsläppen och samtidigt bidra till de
tekniksprång som är nödvändiga. Uppdraget är en del av regeringens satsning
på strategiska samverkansprogram, där innovativa lösningar utvecklas i
samverkan mellan privat och offentlig sektor för att möta stora
samhällsutmaningar.

Minskade klimatutsläpp är en förutsättning för vår framtida konkurrenskraft
och Sverige har ett gott utgångsläge. Nu stärker regeringen förutsättningarna
för att minska industrins utsläpp. Sverige är ett av världens mest innovativa
länder och vi är starka inom teknik som minskar miljöpåverkan. Nästa stora
svenska tekniksprång kan ge mycket gynnsamma förutsättningar för att nå
de globala och nationella klimatmålen samtidigt som det skapar jobb och
tillväxt i Sverige.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg

Minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat samt vice
statsminister Isabella Lövin



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Vårt löfte till barnen – mer teknik i
skolan
Publicerad 23 augusti 2016 Uppdaterad 23 augusti 2016

Utbildningsminister Gustav Fridolin och Näringsminister
Mikael Damberg, debattartikel, Aftonbladet debatt, 23
augusti 2016 Eleverna ska få den teknikundervisning
de har rätt till – och minst 200 undervisningstimmar.
En allt större del av vår vardag blir digital. I dag handlar vi mat, lyssnar på
musik och läser tidningen på vår telefon. Kontakten med myndigheter och
företag sker allt oftare på digital väg. En grundläggande förståelse för teknik
är central för att kunna delta aktivt i samhällslivet.

Att alla barn får med sig teknisk och digital kompetens i livet är i grunden en
demokratifråga.

Digitaliseringen är en av de stora drivkrafterna för dagens
samhällsomvandling. I näringslivet omdefinierar den digitala tekniken gamla
branscher, kastar gamla affärsmodeller över ända och skapar förutsättningar
för effektivare resursanvändning och helt nya produkter.

Oavsett vilka framtidsdrömmar våra barn har och oavsett om de väljer att bli
musikproducenter, byggnadsingenjörer, förskollärare eller industriarbetare så
kommer deras yrkesliv att vara kantade av ettor och nollor. Regeringen
arbetar nu målmedvetet för att skolan ska sluta digitala klyftor och ge alla
elever de kunskaper och färdigheter man behöver för livet och arbetslivet.

Det handlar också om vilket land Sverige kan vara. Tekniskt kunnande och
digital kompetens blir allt mer avgörande för att människor ska kunna hävda
sig på arbetsmarknaden, men också för att länder ska kunna hävda sig i den
globala ekonomin.
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En av näringslivets största utmaningar är att rekrytera rätt kompetens för att
kunna fortsätta bedriva en kvalificerad och globalt konkurrenskraftig
verksamhet med bas i Sverige. Denna bild bekräftas av SCB som förutspår
att det kommer att saknas 100 000 ingenjörer och yrkesutbildade inom
teknik i Sverige år 2030. I regeringens industrisamtal har industrin lyft oro
över att skolans teknikämne idag ofta får en undanskymd plats i skolan.

Detta bekräftas också av Skolinspektionen som 2014 genomförde en
kvalitetsgranskning av teknikundervisningen och då drog slutsatsen att
teknikämnet alltför sällan utgår från elevernas intressen, behov och
erfarenheter och inte blir tillräckligt intressant för eleverna. Det konstateras
att skolor och lärare av olika anledningar har svårt att skapa de
förutsättningar som krävs för att eleverna ska kunna utveckla de förmågor
som anges i kursplanen.

Skolinspektionens granskning visar att flera skolor har avsatt mindre än 100
timmar för detta under hela grundskolan. Det räcker inte.

Om inte ungas tekniska intresse tas till vara och får växa drabbar det
industrins kompetensförsörjning, men också skolans egen. På samma sätt
som vi har brist på ingenjörer har vi en särskilt allvarlig brist på lärare i
teknik- och naturorienterade ämnen.

Det enda sättet att långsiktigt möta en sådan utmaning börjar just i skolan.

I samband med att regeringen lägger fram förslag på en stadieindelad timplan
lyfter vi därför teknikämnet och avsätter en egen garanterad undervisningstid
för teknikämnet om minst 200 timmar i grundskolan. Eleverna ska få den
teknikundervisning de har rätt till och behöver för framtiden.

Regeringen har också gett Skolverket i uppdrag att ta fram förslag till
nationella IT-strategier för skolan. I de redovisade förslagen ges underlag för
hur programmering kan göras till ett viktigt inslag i undervisningen i framför
allt matematik och teknik, men även i ämnen som samhällskunskap.

Programmering i den bredare bemärkelsen går inte bara ut på att skriva kod
utan handlar även om kreativ problemlösning, logiskt tänkande och
strukturerat arbetssätt. Genom att eleverna får bekanta sig med
programmering som en naturlig del av undervisningen skapas också
förutsättningar för en jämnare könsfördelning i utbildnings- och yrkesval
längre fram.



Ett synliggjort teknikämne med säkrad undervisningstid och programmering
som en naturlig del av flera ämnen kan ge eleverna grundläggande kunskaper
för att kunna hantera sin vardag.

Det ger ett av de nödvändiga och efterfrågade svaren på hur vi möter
företagens långsiktiga kompetensförsörjning. Det moderniserar Sverige och
är ännu ett viktigt steg i regeringens samhällsbygge.

Gustav Fridolin, utbildningsminister (MP)

Mikael Damberg, näringsminister (S)



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Sverige och Italien tillsammans för
ett konkurrenskraftigt och digitalt
Europa
Publicerad 26 maj 2016 Uppdaterad 26 maj 2016

Världen har blivit digital. Avstånden mellan länder,
marknader och personer minskar. Digitaliseringen
stödjer vår vision för den inre marknaden, dvs. en
ekonomi utan gränser. Frågan om hur man anpassar
den inre marknaden till att bli en modern digital ekonomi
är fortsatt högt prioriterad i EU. Det är också en viktig
fråga för såväl innovativa teknologiföretag som för mer
traditionella industri. Idag träffas EU:s länder i Bryssel
för att diskutera fördjupningen av EU:s digitala inre
marknad. I ett nytt samarbete kraftsamlar nu Sverige
och Italien för att främja ett mer konkurrenskraftigt och
digitalt Europa.
Gränsöverskridande e-handel

Allt fler handlar regelbundet på nätet. Men trots att e-handeln är populär
inom EU:s länder sker endast en liten del av denna handel över
landgränserna. Under 2015 gjorde bara cirka 15 % av Europas konsumenter
gränsöverskridande inköp på nätet. Vi måste verka för att undanröja de
hinder som finns kvar så att företag kan nå ut till en större publik, växa och
fortsätta utveckla innovationer. Låt oss frigöra den inre marknadens fulla
tillväxtpotential.

Ett led i detta är att våra konsumenter får tillgång till ett brett utbud av
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kvalitativa varor och tjänster till ett överkomligt pris . De behöver få tydlig
information om sina rättigheter och tillgängliga erbjudanden, utan att bli
diskriminerade på grund av nationalitet eller hemvist.

En väg framåt är att förebygga omotiverad geoblockering, dvs. då en
konsument nekas tillgång, eller hindras från att få tillgång, till kommersiella
erbjudanden på grund av sin nationalitet eller sitt hemvist. Sveriges och
Italiens regeringar ser fram emot ett ambitiöst lagstiftningsförslag från EU-
kommissionen om geoblockering, där denna typ av diskriminering förebyggs.
Förslaget behöver ge Europas e-handlare rättslig klarhet i fråga om hur
konsumenter som handlar över gränserna ska behandlas samt främja en
konsekvent tillämpning av reglerna inom EU.

Sverige och Italien menar att EU-kommissionen hittills är inne på rätt linje
och att medlemsstaterna behöver samarbeta för att stärka den
gränsöverskridande e-handeln till förmån för både konsumenter och företag i
Europa.

En relaterad fråga rör konsumenters rätt att ta med digitalt innehåll som de
prenumererar på i sitt hemland, t.ex. film- eller musikströmningstjänster,
över gränsen till ett annat EU-land. Idag är det möjligt att göra detta då man
reser upp från Palermo till Bolzano eller ner från Kiruna till Malmö.
Konsumenten riskerar dock att mista dem då hen reser från Bolzano till
Innsbruck eller från Malmö till Köpenhamn. På en verkligt gemensam
marknad är detta inte rimligt.

Fritt informationsflöde

För EU:s del står exporten av digitalt levererbara tjänster för 25 % av
exportvärdet. Näringslivet och handeln är helt beroende av
informationsflödet. Uppgifter måste överföras för att möjliggöra handel, och
för att företag ska kunna drivas på ett effektivt sätt. Gränsöverskridande
informationsflöden behövs för att tillvarata potentialen i fråga om s.k. big
data, molntjänster och sakernas internet (internet of things). Alla dessa är
exempel på teknik som ger företag möjlighet att erbjuda konsumenter mer
skräddarsydda erbjudanden. Ett fritt flöde av data och information är inte
bara avgörande för e-handlare och nystartade företag utan även för mer
traditionella företag inom industrin. Information måste kunna flöda fritt för
att stimulera innovation och konkurrenskraft men samtidigt måste även ett
tillbörligt skydd av personuppgifter finnas.

EU-kommissionen ska enligt plan presentera ett förslag om fria



informationsflöden i år. Det är viktigt att förslaget undanröjer alla former av
omotiverade begränsningar av det fria informationsflödet på den inre
marknaden. Förslaget bör även beakta behovet av fria informationsflöden i
ett bredare internationellt sammanhang. Öppenhet gentemot resten av
världen är en förutsättning för europeiska företag, bl.a. för att underlätta
handel, samarbete och innovation. Det är helt avgörande att vi inte, i takt
med att den globala handeln blir alltmer digitaliserad, rör oss mot nya former
av protektionism.

Ultrasnabbt bredband, forskning och utveckling

EU:s digitala agenda fastställer mål för bredbandstäckningen i alla EU-länder
till år 2020, nämligen att alla medborgare ska ha tillgång till internet med en
hastighet på 30 Mbps och att 50 % av alla hushåll ska ha ett
internetabonnemang med 100 Mbps. Mot bakgrund av den
innovationshastighet vi upplever i dagsläget anser Italien och Sverige att EU
bör börja underlätta spridning av och investeringar i ultrasnabba och
framtidssäkra nätverk som klarar att leverera tjänster med en hastighet av 1
Gbps. FoU-sektorn kommer att spela en nyckelroll i detta hänseende.

Delningsekonomin

Delningsekonomin visar på nya lovande sätt att göra affärer, bl.a. genom att
identifiera outnyttjad kapacitet för att bättre matcha utbud och efterfrågan.
Nystartade företag och nya tech-företag använder sig i allt högre grad av
delningsekonomins möjligheter och nya internetbaserade affärsmodeller.
Många av dessa affärsmodeller erbjuder konsumenterna ökad insyn samt
större valmöjligheter. I en rapport från år 2014 uppskattade PWC den
globala delningsekonomins värde till ca 11 miljarder euro. Värdet beräknades
stiga till 287 miljarder euro år 2025.

Sverige och Italien välkomnar kommissionens syn på delningsekonomin i
strategin för den inre marknaden som kom 2015. På detta område bör vi inte
driva fram ny lagstiftning alltför snabbt. Alla framtida åtgärder på detta
område bör syfta till att stödja innovativa företagare, små och medelstora
företag och nystartade företag samt nya och innovativa affärsmetoder som
bidrar till tillväxt.

Vi har utvecklat ett bra förhållningssätt i våra länder som vi tror kan bidra till
den ansats som EU-kommissionen har.

Fokus bör ligga på att förtydliga hur de existerande reglerna ska tillämpas på



företag inom delningsekonomin. Nyetablerade företagare, mer traditionella
leverantörer och konsumenter försöker alla finna sin plats på en föränderlig
marknad. Nya affärsmodeller och nya tekniska lösningar kan innebära olika
fördelar och risker för konsumenterna, och behöver bli föremål för riktad
bedömning och respons. På områden där nya åtgärder bedöms vara
nödvändiga bör man uppmärksamma specifika luckor eller på oklarheter i
lagstiftningen som skulle kunna utgöra hinder för innovativa
affärsmöjligheter.

Den globala digitala ekonomins snabba tekniska utveckling erbjuder oss nya
möjligheter vad gäller hållbar tillväxt och konkurrenskraft. Europa måste
skapa bästa tänkbara förutsättningar för att dessa möjligheter ska utnyttjas i
syfte att stärka den inre marknaden, skapa nya arbetstillfällen och förbättra
villkor och erbjudanden för konsumenterna.

Det är en sådan union vi vill ha: en union som kan leverera och verkligen
skapa skillnad för alla våra medborgare.

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, Sverige

Sandro Gozi, statssekreterare för EU-frågor, Italien



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Fintech en allt viktigare exportvara
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg,
debattartikel, Di Digital, den 19 januari 2016.
Sverige har en stolt tradition av omfamna ny teknik och nya trender.
Digitaliseringens första steg lade grunden för hemdatorn och mobiltelefonen.
Vi befinner oss nu mitt inne i en stark digitaliseringsprocess, där allt fler
tjänster som vi efterfrågar tillgodoses genom mobilen.

De teknologiska framstegen skapar nya möjligheter för den finansiella
sektorn som de senaste åren har gjort stora investeringar för att möta
efterfrågan. I Sverige har detta resulterat i en rad nya framgångsrika bolag
inom den sektor som nu kallas för fintechsektorn. Dessa bolag drar nytta av
digitaliseringen och kan erbjuda kostnadseffektiva finansieringstjänster till
låga kostnader.

För regeringen är export och främjande prioriterat. I stället för enbart en
handelsminister har vi 24 stycken. Alla ministrar har ansvar för att främja
Sverige utomlands. Under 2015 genomförde regeringens alla statsråd en
främjarresa varannan dag. Hela 186 främjarresor genomfördes under förra
året. Idag inleder finansmarknadsminister Per Bolund en två dagar lång
främjanderesa till Hongkong med några av Sveriges nyskapande
fintechbolag. Fintechdelegationen, där företag som Tink, Lendify och
Toborrow, ingår kommer att träffa företrädare för Hongkongs
finansmyndigheter och ges möjlighet att lära sig mer om de förutsättningar
som gäller för att göra affärer i Hongkong.

Sverige har rätt förutsättningar för att få bolag inom fintechindustrin att växa
och blomstra. Vi har en hög internetvana och en förändringsbenägen
befolkning, detta är två mycket viktiga faktorer bakom framgången.
Hongkong är Östasiens finansiella centrum med en hög grad av
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företagsvänlighet. Det är en utvecklad ekonomi men svenska fintechbolag
kan dra nytta av att ligga lite före sina motsvarigheter i Hongkong.

Den digitala omställningen kräver att både näringsliv och offentlig sektor
söker nya sätt att bedriva och utveckla sin verksamhet på. Fintechbolagen
och andra "born globals" är företag som genom sina framgångar riktar
världens ögon mot Sverige och därmed är ökar vår attraktionskraft. De
spelar även en viktig roll i att främja innovationsklimatet här hemma.

Regeringens exportstrategi har lagt ett särskilt fokus på att stärka
möjligheterna för små och medelstora företag att nå ut och att lyckas i
världen. Det är hos dessa som flera av framtidens exportsuccéer kommer att
finnas, och det är där som majoriteten av nya arbetstillfällen skapas. Genom
digitaliseringen har världen aldrig varit närmare.



Debattartikel från Näringsdepartementet

Debattartikel i DN av Mikael
Damberg
Publicerad 17 januari 2016 Uppdaterad 17 januari 2016

DN Debatt söndag 17 januari
Stora delar av svensk industrin går nu starkt framåt. Allt oftare kommer
besked om nya investeringar, nya försäljningsrekord och nyanställningar.
Men vi är också mitt uppe i den fjärde industriella revolutionen där
digitalisering och automatisering radikalt förändrar förutsättningarna för
industriell produktion.

Sverige har en lång och framgångsrik industritradition. Samtidigt finns det en
bild av att Sverige inte längre är en industrination och att tillverkning i
Sverige tillhör det förflutna. Att detta var den borgerliga regeringens syn på
industrin blev inte minst tydligt när Fredrik Reinfeldt deltog vid World
Economic Forum i Davos och dömde ut svensk industri som "basically
gone".

Inget kunde vara mer fel. Det är sant att tillverkningens andel av BNP har
minskat. Men industrin är större än tillverkningen. För att förstå industrins
betydelse för Sverige måste man också inkludera de industrinära tjänsterna
och då står industrin för en femtedel av landets ekonomi och sysselsätter
omkring en miljon människor. Industrin står också för 77 procent av det
samlade exportvärdet. Sverige är kort sagt en modern industrination där
industrins utveckling och konkurrenskraft är helt avgörande för jobben i hela
Sverige och för vår gemensamma välfärd.

Därför är det allvarligt för Sverige att svensk industri förlorade många
högproduktiva och konkurrenskraftiga jobb under finanskrisen och att
återhämtningen har dröjt samtidigt som vi möter en allt hårdare konkurrens
från omvärlden. Tillväxtekonomierna i Asien satsar offensivt och vi ser ett
globalt skifte i världsekonomi och kunskapsbas österut.
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Därför kommer regeringen senare i veckan att lägga fram en
nyindustrialiseringsstrategi för Sverige. Syftet är att göra Sverige ännu mer
attraktivt för nya investeringar, att svensk industri ska klara av den allt
snabbare tekniska utvecklingen och att antalet högkvalificerade jobb ska
öka. Vi har identifierat fyra utmaningar som den svenska industrin står inför.

1. Digitalisering. Just nu pågår en snabb strukturomvandling där inbäddade
och uppkopplade fabriker och produkter revolutionerar industrin. Men
många svenska industriföretag hänger inte med och riskerar därför att
konkurreras ut i onödan.

2. Hållbarhet. Delar av den svenska industrin är inte tillräckligt
resurseffektiv. Hållbar produktion och produkter kan vara en svensk
styrka även framöver. Men svensk industri bör flytta fram sina
positioner ytterligare.

3. Kompetens. Svensk industri får allt svårare att rekrytera den kompetens
som behövs för att konkurrera på världsmarknaden. Var femte
rekrytering misslyckas helt. Utbildningars kvalitet och relevans är ofta
för låg och omställningen från gamla till nya jobb behöver underlättas.

4. Innovationskraft. Svenska forskning- och innovationsmiljöer möter hård
konkurrens. I motsats till de flesta jämförbara konkurrentänder har
företagens FoU-investeringar som andel av BNP sjunkit kraftigt i
Sverige.

Dessa fyra utmaningar måste hanteras för att svensk industri ska få bästa
möjliga förutsättningar att öka sina marknadsandelar på en växande
världsmarknad. Därför fokuserar vi särskilt på dem i den kommande
strategin. Regeringen arbetar naturligtvis också vidare med en lång rad andra
frågor som är centrala för ett konkurrenskraftigt företagsklimat. Det behövs
en brett förankrad och långsiktig energipolitik som säkrar en fungerande
energiförsörjning och som ger industrin stabila spelregler.

Den industriella produktionen sker i regel i globala värdekedjor som kan
delas in i tre produktionssteg: "för-produktionsaktiviteter",
"produktionsaktiviteter" och "efter-produktionsaktiviteter". För-
produktionsaktiviteter är exempelvis forskning och utveckling och design.
Produktionsaktiviteter är själva tillverkningsprocessen. Efter-
produktionsaktiviter är marknadsföring, försäljning och andra tjänster. Dessa
tre produktionssteg äger rum i olika delar av världen och sammanfogas till en
produkt till konsumenten. Volvo XC90 är ett bra exempel på Sverige roll i de
globala värdekedjorna. Som ett av få länder i världen finns här en kompetens
att utveckla och tillverka en bil från idé till färdig produkt. Men även om
bilen utvecklats och byggts ihop på Hisingen i Göteborg består den av



uppemot 10 000 delar från leverantörer i ett hundratal länder.

Vi kan idag redovisa nya siffror från Näringsdepartementets analysavdelning
som visar de tre produktionsfaserna i svensk industri och där framgår att
antalet anställda har sjunkit i såväl produktionsfasen som i
efterproduktionsfasen – med 16 respektive 17 procent sedan finanskrisen
2008. Antalet anställda i förproduktionsfasen har inte minskat, men endast
ökat med tre procent.

För- och efterproduktionsaktiviteter visar i redovisningen ofta högre
förädlingsvärde än själva produktionsaktiviteten vilket har gjort att
tillverkningen ofta har underskattats. I själva verket är ofta närhet mellan de
olika delarna av produktionen en nyckel till framgång då konkurrensen ökar.
Utan kärnverksamheten - tillverkningen - riskerar vi på sikt att förlora de
övriga produktionsstegen och då minskar möjligheten att "koppla på"
aktiviteter med högre förädlingsvärden – såsom forskning och utveckling i
förproduktionsfasen och exempelvis datahantering, marknadsföring och
service i efterproduktionsfasen. Slutsatsen är att tillverkning i Sverige är
avgörande för jobben och den ekonomiska utvecklingen i Sverige.

Samtidigt har de ekonomiska förutsättningarna för industriell produktion i
Sverige stärkts under senare år. Produktionstekniken har också utvecklats
snabbt och med en allt högre grad av automatisering i tillverkningen blir
lönekostnaden i produktionsfasen mindre avgörande. Tillsammans skapar ett
fönster för nyindustrialisering i Sverige.

Inom kort presenterar jag regeringens nyindustrialiseringsstrategi. Då startar
jag också direkt arbetet med en handlingsplan med konkreta åtgärder för att
underlätta industrins omställning i dialog med industrins företag, fack och
branschorganisationer.

Regeringen har satt ett mål för jobben. Antalet personer som arbetar och
antalet arbetade timmar i ekonomin ska öka så vi att Sverige har lägst
arbetslöshet i EU år 2020. En konkurrenskraftig och stark industri är en
viktig förutsättning för att målet nås och därmed en prioritering för
regeringen.

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister



Debattartikel från Utrikesdepartementet

Ny strategi ska öka exporten i
Västra Götaland
Publicerad 29 oktober 2015 Uppdaterad 03 november 2015

Debattartikel av Mikael Damberg i Göteborgsposten 29
oktober. Sverige är en framgångsrik industrination med
en lång och stolt tradition av starka innovativa svenska
företag som har vunnit mark över hela världen.
Sverige har en stor öppenhet i handeln gentemot omvärlden. Det har gynnat
våra svenska företag, dels genom att de fått bättre tillträde till nya och större
marknader, dels genom ett ständigt tryck till förnyelse för att klara den
internationella konkurrensen.

Det har även gynnat konsumeter som genom den öppna handeln kunnat få ta
del av fler och billigare produkter. Sverige har också haft ett väl fungerande
samarbete mellan staten och näringslivet som gagnat svenska företag, såväl
stora som små. I en föränderlig värld har samspelet över tid justerats och
vidareutvecklats för allas bästa. Jag kan stolt konstatera att vi tillsammans
har bidragit till att svenska företag idag är kunskapsorienterade, innovativa,
digitaliserade och besitter en stor tillväxtpotential. 

Flera av de många världsledande företag som byggt Sverige genom export
och tillväxt har sina rötter i Göteborg. Starka och välkända industriklenoder
såsom Volvo och SKF är direkt synonyma med Göteborg. De har tidvis inte
bara burit Göteborg utan även hela Sverige på sina axlar. En annan
stöttepelare är Göteborgs hamn som svarar för en stor del (30 procent) av all
export från Sverige. Men Göteborg är mer än så – här finns också många
små tillväxtföretag. Några av dessa är verksamma i det mycket intressanta
och dynamiska Lindholmen Science Park, som är ett konkret exempel på ett
väl fungerande och ömsesidigt samarbete mellan näringslivet, akademin och
det offentliga som alla tillsammans bidrar till att göra Göteborg till en viktig
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nod för internationell handel, ekonomisk förnyelse och tillväxt. 

Men inget kan tas för givet, och som ansvarig minister för handelsfrågorna
finner jag det bekymmersamt att exporten utvecklats svagt under en ganska
lång tid. Sedan den förra regeringen tillträdde har varuexporten ökat med
endast 3 procent. Exporten har inte varit det draglok för tillväxt på samma
sätt som tidigare. Detta inverkar negativt på de 1,3 miljoner personer som
direkt och indirekt har sin sysselsättning kopplade till exporten men också de
som inte har ett jobb alls att gå till. Regeringens övergripande mål är att ha
EU:s lägsta arbetslöshet 2020. Därför påbörjade jag, från dag ett, det mycket
viktiga arbetet med att ta fram en ny exportstrategi, som vi lanserade för
några veckor sedan. Strategin har tagits fram i dialog med näringslivet. 

Exportstrategin innehåller hela 22 stycken olika insatser som bl.a. syftar till
att öka exporten och att få fler företag att våga exportera, särskilt de små
och medelstora företagen och särskilt till tillväxtländer och strategiskt viktiga
marknader. Men den innehåller också initiativ för att få Sverige att ta sig
ännu högre upp i förädlingskedjan, och för att öka vår attraktionskraft för
utländska direktinvesteringar, vilket vi vet bidrar till nya idéer, sprider
kunskap och skapar tillväxt och sysselsättning. Exportstrategin omfattat
också satsningar för att skapa fler regionala exportkontor som ska erbjuda
stöd till företag som vill internationalisera sin verksamhet. Vi kommer att ta
fasta på att olika regioner har olika förutsättningar och olika typer av företag.
Det är därför de kommer att etableras tillsammans med regionala och lokala
kontor för Almi, Business Sweden, EKN, Tillväxtverket och andra relevanta
organisationer. 

Exportstrategin kommer vid en tidpunkt då den svenska exporten stått och
stampat, så även i Västra Götaland. Utvecklingen är ingen rolig läsning för
dem som värnar export, tillväxt och sysselsättning. Sedan 2006 har Västra
Götalands export sjunkit med 11 procent, vilket är alltså påtagligt sämre än
riket som helhet. Detta kan förklaras av att ”motorfordon och andra
transportmedel”, som utgör cirka 70 procent av länets totala export, har
minskat med 34 procent sedan 2006. Samtidigt är det glädjande att stora
investeringar görs i fordonssektorn, både i produktion och i forskning och
utveckling.

Vidare arbetar regeringen med att få till ett frihandelsavtal mellan EU och
USA – TTIP – som också väntas gynna det svenska näringslivet. Beräkningar
från Kommerskollegium visar att handelsavtalet har potential att strukturellt
öka Sveriges export av motorfordon. TTIP skulle därmed vara särskilt
gynnsamt för Västra Götalands region.



Målsättningen är att få fart på exportskutan för att få ett starkare Sverige
som håller ihop. Vi har inte råd att misslyckas. Utmaningarna är många men
jag är säker på att vi - tillsammans - klarar av detta!



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Krediter till Brasiliens köp av
Gripenvapen ger fler svenska jobb
Publicerad 12 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg,
debattartikel, Ny Teknik 12 oktober 2015 Brasiliens köp
av kringutrustning till Gripen har betydelse för svenska
jobb. När ett visst system har integrerats med flygplanet
kan det erbjudas andra framtida kunder. Det ökar
Gripens konkurrenskraft och bör därför stödjas, skriver
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
Gripen-affären med Brasilien är troligen den största svenska exportaffären
genom tiderna. Affären öppnar för ett långsiktigt strategiskt samarbete med
Brasilien inom en rad olika områden. Huvudkontraktet omfattar 36 flygplan
av nästa generation Gripen och är värt drygt 39 miljarder kronor. Affären
uppskattas, bara i Linköping, skapa cirka 1 000 jobb i produktion och
utveckling under projektets genomförande.

Exporten är central för regeringens mål att Sverige ska ha EU:s lägsta
arbetslöshet år 2020. Drygt 1,3 miljoner går till jobbet varje dag tack vare
den svenska exporten. Jag har nu presenterat Sveriges nya exportstrategi
med 22 nya insatser för ökad export, ökade utländska investeringar, fler
turister till Sverige, samt ökat deltagande för svenska företag i den globala
ekonomin.

Regeringen ökar nu exportstödet med cirka 800 miljoner kronor, i relation till
den borgerliga budgeten som gick igenom för ett år sedan. Regeringens
exportoffensiv ska öka Sveriges närvaro på världens tillväxtmarknader och
sätter särskilt fokus på små- och medelstora företag, i vilka många av de nya
jobben växer fram.
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Tiden är förbi när en sammansatt svensk industrivara bara innehöll svenska
komponenter – om det någonsin varit fallet. Modern produktion organiseras
utifrån så kallade globala värdekedjor. För att Sverige ska fortsätta vara
attraktivt för dessa företag är det viktigt att de kan få exportkrediter med
konkurrenskraftiga villkor jämfört med andra länder.

AB Svensk Exportkredit (SEK) och Exportkreditnämnden (EKN) har
mandat att stärka svensk exportnäring och möjliggöra affärer av svenskt
intresse. Det innebär att alla komponenter inte måste vara tillverkade i
Sverige om affären ändå leder till ny export och nya jobb här.

Däremot är försvarsmateriel annorlunda eftersom särskilda tillstånd krävs
från Inspektionen för Strategiska Produkter (ISP). Sådana beslut meddelas
enligt ett strikt regelverk som är demokratiskt beslutat och har ett brett
parlamentariskt stöd i Riksdagen. De exportkrediter som SEK kan ställa ut
förutsätter alltid att tillstånd från ISP finns. Inga krediter kommer att betalas
ut för de delar där tillstånd saknas.

Allan Widman efterlyser i sin debattartikel "Varför ska svenska
skattebetalare borga för Brasiliens vapenköp?” i Ny Teknik den 5
oktober 2015 vilka svenska intressen som tillgodoses då SEK engagerar sig
även i Brasiliens anskaffning av kringutrustning till de Gripen-plan man har
beställt. Det finns en lång rad olika tillbehör och andra system som en kund
kan tänkas vilja använda tillsammans med Gripen. Dessa måste integreras
med själva flygplanssystemet, vilket är ett dyrt och inte alls okomplicerat
arbete som flygplanstillverkaren gör bäst.

När ett visst system har integrerats med flygplanet kan denna kombination
erbjudas andra framtida kunder, vilket ökar Gripens konkurrenskraft. Det
finns mer än ett skäl för SEK att betrakta stöd till Brasiliens köp av
kringutrustning till Gripen som ett svenskt intresse.

Gripen-affären är ett gott betyg till svensk industri och det svenska
exportkreditsystemet. Affären har stor betydelse för jobben i Sverige.



Debattartikel från Utrikesdepartementet

TTIP bidrar till Sveriges och EU:s
välstånd
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Debattartikel av Mikael Damberg och Cecilia Malmström
i Dagens Industri 8 oktober. Denna höst har EU en unik
chans att lägga de viktigaste pusselbitarna på plats för
det viktiga handels- och investeringsavtalet TTIP mellan
EU och USA. Vår ambition är att ett avtal ska slutas
under nästa år, men då måste vi snabba på
förhandlingarna.
USA och EU är varandras i särklass viktigaste handelspartners. USA är den
största mottagaren av svenska direktinvesteringar, samtidigt som USA är en
av de största investerarna i Sverige. USA är Sveriges största exportmarknad
utanför Europa – mer än 120 000 svenska jobb är beroende av Sveriges
export till just USA. Kort sagt: Vår handel bidrar till Sveriges och EU:s
välstånd. 

En stor fördel med ett ambitiöst TTIP är att tekniska handelshinder på
områden där EU och USA har lika höga skyddsnivåer kan röjas undan. För
att underlätta för företag kan vi erkänna varandras kontroller och
kontrollresultat på en rad områden – men utan att kompromissa med
skyddsregler för miljö och hälsa. När det gäller konsumentsäkerhet har EU
och USA i många fall samma skyddsnivåer men olika testprocedurer. Detta
leder till att produkter, ofta utan någon som helst nytta, måste utformas
aningen olika för att godkännas. Bilsektorn är ett exempel. Att
vindrutetorkare i USA måste täcka en större del av glaset än vad som krävs i
EU, eller att blinkers där kan ha en annan färg än vad som föreskrivs här,
framstår inte som relevant. På sådana områden kan vi underlätta handeln
avsevärt utan att tumma på säkerheten. 
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I debatten lyfts oro och frågor om eventuella risker med TTIP. Därför har
EU-kommissionen, med stöd av Sverige, drivit igenom en rad reformer det
senaste året för att maximera öppenheten i förhandlingarna. Vi välkomnar en
noggrann bevakning, en djuplodande debatt och synpunkter på den uppsjö
av EU:s textförslag och förhandlingspositioner som redan finns publicerade
på nätet. En sådan öppen debatt gör att EU får en välgrundad
förhandlingsposition.  

Ett exempel på rent felaktig information som sprids är scenarier om att
amerikanskt kött med tillväxtfrämjare eller hormoner skulle komma in i EU.
De förbud som gäller i EU gäller för alla. Om amerikanskt kött säljs i Europa
måste det vara fritt från hormoner – så enkelt är det. 

En annan omdebatterad fråga är tvistelösningsmekanismen ISDS, alltså
regler för hur dispyter mellan stater och företag ska lösas. Flera sådana avtal
som har lagts på plats sedan 1950-talet är ålderdomliga och behöver
moderniseras, vilket tydligt har framkommit i debatten. Samtidigt är
investeringar under öppna, tydliga och stabila villkor en förutsättning för nya
jobb och innovationer. Både den svenska regeringen och EU-kommissionen
ser därför TTIP-förhandlingarna som en möjlighet att driva fram
moderniserade investeringsregler – ett investeringsskydd som är rättssäkert
och öppet. EU-kommissionens förslag om ett nytt, reformerat system som
lades fram häromveckan bygger därför på samma grundstenar som nationella
och internationella domstolar – med öppna förhandlingar, offentligt utsedda
domare och en överklagandeinstans.

I förhandlingarna om TTIP har EU ett tydligt mandat från medlemsländernas
regeringar med tydliga gränser för vad som kan förhandlas och inte. Vi
kommer inte att acceptera något som riskerar att undergräva skydden för
hälsa och miljö. 

Ett vanligt missförstånd i debatten om TTIP är att avtalet mest skulle gynna
de stora företagen. Sanningen är att storföretagen ofta klarar sig bra även på
marknader med krångliga regler i kraft av sin storlek, eftersom de har
resurser att anpassa sin produktion till olika regelverk. Små och medelstora
företag stängs däremot ute. De mindre företagen svarar för merparten av alla
nya jobb i Sverige, och har redan betydande exportvolymer till USA. Men
situationen kan bli betydligt bättre.

Förhandlingsarbetet kring TTIP går nu in i en mer intensiv fas. Inför den
elfte förhandlingsrundan om några veckor har båda sidor nu enats om att vi
måste öka takten i arbetet avsevärt. Europaparlamentets betänkande om



TTIP, som antogs nyligen med stor majoritet, stödjer och understryker
förhandlingarnas politiska betydelse. I diskussionerna om såväl
marknadstillträde, regelsamarbete samt handel och hållbar utveckling, måste
vi nu lägga in en högre växel.

TTIP handlar om mycket mer än bara handel och investeringar. Ett närmare
samarbete över Atlanten skapar bättre möjligheter både för oss svenskar och
för EU som helhet, med fler företag som kan växa på en global marknad. Det
har stor betydelse för jobben och konkurrenskraften i Sverige och EU. Nu är
det upp till oss att leverera på våra högt ställda mål.



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Globala startup-bolag får stöd
Publicerad 18 september 2015 Uppdaterad 19 september 2015

Dagens industri debatt 19 september 2015 Nu
organiserar regeringen om arbetet hos de
exportfrämjande myndigheterna. Nya företag som är
globala från dag ett måste få ett annat slags stöd. Det
finns ett viktigt skäl till det – dessa superinternationella
företag riktar världens ögon mot Sverige och stärker vår
attraktionskraft, konstaterar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Om en vecka presenterar regeringen Sveriges nya exportstrategi. Den
svenska exporten har stor betydelse för sysselsättningen i Sverige. De
svenska exportföretagen är dessutom viktiga för bilden av Sverige utomlands
och för att attrahera både besökare och investeringar till Sverige. Men
svensk export har utmaningar.  

Förra året motsvarade den samlade varu- och tjänsteexporten 45 procent av
vår BNP. Samtidigt förlorar exporten andelar i relation till omvärlden. Efter
nedgången som följde av finanskrisen 2008-2009 har exportens återhämtning
varit svag och det är snarare den inhemska konsumtionen som varit
dragloket i svensk ekonomi. Svensk export står sig fortfarande stark men det
krävs krafttag för att den åter ska bli vår ekonomis draglok.

Den nya exportrategin innehåller därför en rad insatser för att stärka svenska
företags export- och internationaliseringsmöjligheter på viktiga marknader
och för att öka antalet exporterande företag.

Vi har lagt ett särskilt fokus på att stärka möjligheterna för små och
medelstora företag att nå ut och att lyckas i världen. Det är hos dessa som
flera av framtidens exportsuccéer kommer att finnas, och det är där som
majoriteten av nya arbetstillfällen skapas. Ökad svensk export är avgörande
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för att vi ska nå målet om lägst arbetslöshet i EU år 2020.

Genom digitaliseringen har världen aldrig varit närmare. Ett nystartat företag
kan ha kunder i Indien, Argentina, Kina, USA eller Japan från den första
dagen en produkt eller tjänst lanseras. E-handel, elektroniska betalningar och
e-förvaltningslösningar gör att företag med rätt erbjudande kan vara
internationella från starten – så kallade born globals. Till dessa hör ofta
startup-bolagen; snabbväxande och innovativa företag som utvecklar digitala
tjänster, program, spel och plattformar. Men här hittar vi också företag inom
andra branscher så som life science och miljöteknik. Många företag i kreativ
sektor är born global, exempelvis från musik- och modeindustrin.
Gemensamt för dessa företag är förmågan att på förhållandevis kort tid skala
upp sin affär. Även ett nischat erbjudande kan få kommersiell bäring när
dess målgrupper inte är beroende av varken geografi eller tid.

Det här är företag som genom sina framgångar riktar världens ögon mot
Sverige och därmed är ovärderliga för svensk attraktionskraft. På
hemmaplan spelar de en viktig roll i innovationsklimatets ekosystem, i
synnerhet de som samverkar med de större bolagen. Den digitala
omställningen kräver att både näringsliv och offentlig sektor söker nya sätt
att bedriva och utveckla sin verksamhet på. Här kommer samarbeten och
partnerskap med dessa innovativa nytänkare att spela en mycket viktig roll.

Sverige har många exempel på företag som lyckats med konststycket att
framgångsrikt vara internationella från starten, men de skulle kunna bli så
många fler. Här kan det offentliga stödet spela en stor roll, vilket vi tar fasta
på i exportstrategin.

Born global-företagen har delvis andra behov av stöd för att växa och
utvecklas än företag som först byggt upp en inhemsk verksamhet. Det
statliga exportfrämjandet måste kunna bistå även dessa snabbväxande
internationella företag med sina behov.

Våra exportfrämjande myndigheter får därför en tydligare roll i
internationaliseringen av de snabbväxande bolagen.  De ska i ännu större
utsträckning erbjuda stöd till bland annat finansieringslösningar, rekrytering
av personal med unika kompetenser, och med att underlätta e-handel. 
Business Sweden kommer med övriga delar av ett nytt gemensamt
främjarparaply – Team Sweden att bistå med de nätverk som dessa unga
företag är i behov av; kontakter med myndigheter och andra större bolag.
Därmed sluts kedjan för dessa bolag att kunna startas, växa och
internationaliseras.



De här företagen kan också behöva en större mängd intensiv rådgivning av
högspecialiserad karaktär som kan vara relativt kostsamt för det enskilda
företaget. Därför stöper vi om export- och internationaliseringsrådgivningen
så att den i större utsträckning möter born global-företagens behov av mer
specialiserad karaktär. Det kan handla om allt från att bilda bolag till att testa
affärsidéer och teknologier, hitta finansiärer och investerare och hjälp med
att etablera lokala kontor.

För många innovativa och snabbväxande företag är en fungerande
upphovsrätt helt avgörande. Det är en särskild utmaning på viktiga
tillväxtmarknader där lagstiftningen kan vara bristande eller på sina håll
saknas helt. På de här marknaderna finns även andra typer av handelshinder
och trösklarna är generellt högre. Därför ger vi Kommerskollegium i uppdrag
att genomföra en större kartläggning av hinder som svenska företag upplever
i sina handelsförbindelser inom såväl EU som med övriga omvärlden. Att öka
närvaron på dessa marknader är en viktig del av exportstrategin. Även i en
digital värld är betydelsen av fysisk närvaro stor. Det är så vi etablerar de
kontaktytor som krävs för att växa på tillväxtmarknader.

Hur stödet till born global-företagen behöver anpassas är ett pågående arbete
som hela tiden ska vässas. Därför ser jag fram emot att fortsätta den dialog
som ligger bakom den nya exportstrategin. Det är tillsammans med Sveriges
snabbväxande innovatörer som vi förstår hur de kan bli ännu fler.



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Så vill vi göra Kina hållbart
Publicerad 08 september 2015 Uppdaterad 08 september 2015

Dagens industri debatt 8 september Den senaste tidens
turbulens i Kina påverkar även svenska företag. Jag
undertecknar ett nytt samförståndsavtal mellan Sverige
och Kina för att fördjupa vårt samarbete om hållbart
företagande, skriver närings- och innovationsminister
Mikael Damberg, som i dag påbörjar ett besök landet.
Trots viss turbulens förblir Kina betydelsefullt för svensk handel och svensk
export, och kommer att fortsätta vara det också framöver.

Jag inleder på tisdag ett besök i Kina och Hongkong för att främja svensk
export och stödja svenska företag. Jag är också på plats för att stärka det
unika samarbete som Sverige har med Kina om hållbart företagande, kopplat
till vårt csr-centrum i Peking.

Kina är Sveriges största handelspartner i Asien och en av de marknader som
regeringen prioriterar högt i handelsfrämjandet. Det finns omkring 500
svenska företag verksamma på plats, en siffra som ökar, samtidigt som över
10 000 svenska företag handlar med Kina. Sveriges sammanlagda varuhandel
med Kina uppgick förra året till närmare 90 miljarder kronor.

Samtidigt ser vi att den kinesiska ekonomin bromsar in. Det är
bekymmersamt för Sverige och för hela världsekonomin, med tanke på den
betydelse Kinas tillväxt har på resten av världen. Även om inbromsningen i
Kina blir mjuk så kommer Sverige att påverkas. Vi kommer att drabbas
direkt av att den kinesiska efterfrågan på svenska produkter minskar och
även indirekt av att flera av våra viktigaste handelspartner får en lägre
ekonomisk tillväxt till följd av Kinas lägre efterfrågan.

För att stärka svenska företags export- och internationaliseringsmöjligheter
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på viktiga tillväxtmarknader som Kina kommer regeringen inom kort att
presentera en exportstrategi. Målet för strategin är att bidra till ökad export,
ökat antal exporterande företag, ökad attraktionskraft för investeringar,
kompetens och turister samt ökat deltagande av svenska företag i den
globala ekonomin.

Många svenska företag ställs inför utmaningar när de försöker göra affärer
på komplexa marknader. Det kan handla om frågor kopplade till miljö,
fackliga rättigheter, mänskliga rättigheter, korruption eller mångfald och
jämställdhet. Då är det särskilt viktigt att ha en aktiv och genomtänkt policy
kring hållbart och ansvarsfullt företagande.

Men det är också viktigt för svenska ambassaden att vara konkret och hjälpa
till på plats där företagen är verksamma, som i Kina.

Sedan 2010 finns ett csr-centrum på Sveriges ambassad i Peking, som utgör
en plattform för samarbete mellan Sverige och Kina kring hållbart
företagande. Men stödet till centrumet fasades ut under den förra regeringen
och det skulle stängas.

Regeringen har nu beslutat att avsätta 3 miljoner kronor i år för att centrumet
ska kunna fortsätta det viktiga arbete som man gör.

Csr-centrumet arrangerar till exempel kurser, seminarier och studieresor om
frågor som arbetsvillkor, arbetsskyddsfrågor, övertid, miljöhänsyn,
korruptionsbekämpning, lönebildning eller diskussioner om fackliga
relationer. Genom åren har man utbildat flera hundra nyckelpersoner
kopplade till kinesiska handelsministeriet, myndigheten för statligt ägda
bolag men också ledande företrädare för handelskamrar, industriförbund och
regionala och lokala förvaltningar.

Ytterst handlar det om att kunna öka förståelsen mellan svenska och
kinesiska företag om hållbarhet, för att underlätta och främja svenska
företags affärsmöjligheter på den kinesiska marknaden och handeln länderna
emellan.

Vårt engagemang stannar inte vid det. Jag kommer även att underteckna ett
nytt samförståndsavtal mellan Sverige och Kina för att fördjupa vårt
samarbete om hållbart företagande.

Sverige har som ett av få länder avtal med Kina om samarbete inom csr, från
2007. Det ger oss en unik möjlighet att på regelbunden basis diskutera och



utbyta erfarenheter om ansvarsfullt företagande med företrädare för den
kinesiska regeringen.

Det nya avtalet kommer att utvidga samarbetet om sakfrågor som
upphandlingar, avfalls- och vattenhantering, mänskliga rättigheter i
företagande, transparens och ansvarsfulla investeringar. Vi kommer även i
avtalet att inkludera nya aktörer såsom fackliga organisationer och
civilsamhället, men också verka för att utöka samarbetet företag emellan
från de båda länderna.

Hållbart och ansvarsfullt företagande handlar om att försöka bidra till att
svenska företag ska fortsätta ligga i täten, vara innovativa, moderna,
konkurrenskraftiga och attraktiva för sina anställda, konsumenter och
investerare. Det är något som jag och regeringen kommer att fortsätta arbeta
för.

Genom regeringens satsning på hållbart företagande i Kina kommer exporten
att öka och fler jobb skapas i Sverige. Det bidrar också till att skapa en
hållbar global utveckling.



Debattartikel från Näringsdepartementet

Stockholm ska bli världens bästa
startupstad
Publicerad 02 september 2015 Uppdaterad 02 september 2015

Di Digital debatt 2 september 2015 Sverige har halkat
efter i innovationspolitiken, men nu ska startupscenen
bli en prioriterad fråga för regeringen. Det skriver Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister och Karin
Wanngård, kommunstyrelsens ordförande i Stockholm.
Stockholm har hittills producerat fem av världens 78 enhörningar; bolag som
uppnått ett värde av en miljard dollar. Det gör Stockholm till världens andra
hetaste startup-stad, sett till antal enhörningar per invånare. Om vi ska tro
arrangörerna bakom SthlmTechFest kan vi snart vara i ledning, då fler
enhörningar är på väg att läggas till den snudd på otroliga skaran.

Vi har stora förväntningar på vad de nytänkande och modiga
entreprenörerna bakom startup-bolagen kan åstadkomma. Vår ambition är
därför att Stockholm inte bara ska vara Europas - utan hela världens bästa
startup-stad. Det är en prioriterad fråga för både regeringen och Stockholm
stad.

Förutsättningarna i Stockholm är bra – men de kan bli ännu bättre. Vi vill att
bolagen ska bli fler och att de ska kunna växa och utvecklas här i Stockholm.
 För att det ska bli verklighet finns en del utmaningar för oss att ta tag i.

Under Almedalsveckan tog vi emot det Svenska Startupmanifestet som
författats av ledande företrädare för branschen. Häri beskrivs branschens
verklighet och vad som utgör hinder för bolagens tillväxt. Även om vi inte
ställer upp på samtliga förslag på politiska lösningar ser vi att det finns ett
antal problem, som vi också tagit första viktiga steg för att hantera:
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Vi delar Startupmanifestets syn på bostadssituationen i Stockholm.
Bostadsbristen gör att växande företag får svårt att stanna i staden.
Regeringen gör nu den största bostadssatsningen på mycket länge. Inför
nästa år satsas 5,5 miljarder kronor på bostäder för att Sverige och
Stockholm snabbt ska få fler små hyresrätter med rimliga hyror. Dessutom
har Stockholm stad beslutat att det ska byggas 40 000 nya lägenheter till
2020.

Stockholms startupföretag är i stort behov av att rekrytera talanger med rätt
kompetens, inte minst programmerare. Stockholm stad ligger i startgroparna
för ett pilotprojekt på utvalda skolor med programmering i undervisningen.
Därtill har kommunen inrättat en programmeringskommisson som får i
uppdrag att utreda hur programmering kan ta större plats i utbildningen. I
budgetpropositionen avsätter regeringen dessutom pengar till yrkeshögskolan
som motsvarar 6000 fler platser. Förhoppningen är att flera av dessa ska
fyllas av framtidens programmerare.

Regeringen utreder också frågan om personaloptioner som skulle kunna
underlätta finansiering av kvalificerad talang, något som Stockholms startup-
bolag har efterfrågat sedan länge.  Dessutom är en översyn av arbetstillstånd
beställd för att undersöka hur vi kan förenkla processen för rekrytering av
specialister utanför EU.

Tillgång till kapital är avgörande för växande företag. Därför vill regeringen
skapa en organisation för det statliga riskkapitalet som ger mer pengar till
tidiga skeden genom fond-i-fondlösningar tillsammans med privata
investerare. Den utredning som genomförts i frågan har dessutom föreslagit
en lånegaranti så att fler växande företag kan få tillgång till kapital via
banksystemet.

Vi behöver också förstärka arbetet inom regeringskansliet för att säkra att vi
på ett långsiktigt och samlat sätt kan tillvarata startup-bolagens intressen.
Därför tillsätter vi nu en funktion på näringsdepartementet med särskilt fokus
på branschen som ska fungera som kontaktperson och samordnare.

I Startupmanifestet riktas även kritik mot att det bara är storföretag och
traditionella företag representerade i utredningar och kommittéer kring
näringspolitik och arbetsmarknad. Det här är en bild som stämmer, varför
regeringen nu kommer att bredda remissinstanserna till att även inkludera
nya sektorer, så som startup-sektorn.

Vi håller med författarna till Startupmanifestet om att svensk



innovationspolitik är i behov av uppdatering. Under de senaste åren har
Sverige inte lyckats förnya innovationssystemet och har därigenom tappat
position mot andra länder som varit duktigare på att få utväxling på sina
investeringar i forskning och utveckling. För att förstå vad Sverige behöver
för att kliva tillbaka i ledarposition och ännu bättre ta tillvara på
digitaliseringens möjligheter har statsministern inrättat ett innovationsråd.
Rådets uppgift är att ge regeringen vägledning i arbetet med att skapa
förutsättningar för ett världsledande innovationsklimat.

Stockholms stad har tagit stora kliv framåt i IT-utvecklingen genom att satsa
på system som främjar digital innovation. Genom att investera i svartfiber
som kan hantera enorma mängder data har staden kunnat utveckla teknik
inom området ”Internet of Things” – sakernas internet.  Runt om i staden
finns enheter som är uppkopplade på Internet och som därigenom samlar in
och analyserar data om stadens miljö och tillvaro. Denna data görs sen helt
öppen för exempelvis Stockholms teknikföretag att använda och utveckla
sina idéer genom. Det här är exempel på hur vi gemensamt kan göra
Stockholm till en testplats för nya tekniker som ger svar på våra
samhällsutmaningar – och samtidigt gör staden till världens bästa plats för
innovationer.



Debattartikel från Näringsdepartementet

Så kraftsamlar vi för ett Sverige
som håller ihop
Publicerad 10 juli 2015 Uppdaterad 10 juli 2015

Göteborgs-Posten 10 juli 2015 Nyligen röstades
regeringens vårändringsbudget igenom i riksdagen. Nu
börjar arbetet för ett Sverige som håller ihop. En ny
jobbagenda med fokus på fler jobb, ökad
konkurrenskraft och hållbar utveckling – i hela landet.
Regeringens mål är att Sverige ska ha lägst arbetslöshet i EU 2020. Därtill
ska minst 250 000 nya bostäder byggas och vi ska nå miljö- och klimatmålen.
Det är ambitiösa mål och ska så vara. Vi tror på det samarbetande samhällets
styrka. Och vi vet att Näringsdepartementet med sin nya form har en
avgörande roll i utvecklingen.

Vårbudgeten innebär ett skifte, en ny riktning för Sverige. I den finns
verktygen för att investera för framtiden, skapa förutsättningar för fler och
växande företag och för en effektiv arbetsmarknad där matchningen mellan
utbildning och efterfrågan blir bättre. Och den har lösningar för hur vi gör
det på ett socialt, ekonomiskt och ekologiskt hållbart vis. Kort sagt, den är
ett första steg för att lösa den uppgift som vi i regeringen brinner för: fler
jobb och ökad konkurrenskraft och hållbar utveckling eftersom det skapar
ett bättre liv för oss och våra barn.

För att lyckas med detta krävs att politikområden krokar arm och drar åt
samma håll. Vi som leder Näringsdepartementet har flera avgörande
områden av regeringens jobbagenda på samma ställe. Vi tar nu ett
helhetsgrepp om den breda näringspolitiken, genom ökad kraft i
infrastrukturinvesteringarna, en offensiv bostadspolitik och ett orubbligt
fokus på att ta tillvara hela Sveriges potential. På så sätt ges det möjlighet för
företag i hela landet att skapa, växa och exportera.
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Ökar och stärker kapaciteten

När industrier och företag i dag funderar på var de ska starta nästa
verksamhet är det inte olika städer i samma land de väljer mellan. Snarare
olika städer i världen. Regioner står mot varandra. Många regionföreträdare,
industrier och företag uppger att fungerande och effektiva transporter är en
avgörande faktor för etableringar. Därför satsar regeringen i
vårändringsbudgeten 620 miljoner extra på järnvägsunderhåll under 2015.
Därtill planerar vi bland annat för höghastighetståg mellan våra tre största
städer. Dessa satsningar ökar och stärker kapaciteten på järnvägen, så får vi
fler tåg som går i tid och ökar pålitligheten i transporterna. Det öppnar för
fler hållbara transporter, breddar arbetsmarknaden och ökar
konkurrenskraften i alla landsändar.

Också bostäder spelar en avgörande roll. I dag är dessvärre bostadsbristen ett
av Sveriges största hinder för tillväxt och utveckling. Den hindrar människor
att gå den efterlängtade utbildningen eller att ta sitt drömjobb, och den
försvårar för företag att hitta rätt kompetens. Efter många år av för lågt
bostadsbyggande är det dags att öka takten och regeringen fokuserar nu på
två huvudspår. Det första handlar om ett intensifierat arbete med
regelförenklingar så att det går snabbare, blir lättare och billigare för
bostadsbolagen att bygga fler bostäder. Det andra spåret handlar om att
stötta kommunerna ekonomiskt i deras bostadsförsörjningsansvar.
Regeringen kommer därför att satsa 6,7 miljarder per år i ett bostadspolitiskt
paket. Det kommer att bidra till att det byggs fler bostäder i Sverige. 3,2
miljarder av dessa ska gå direkt till att bygga små, klimatsmarta och billiga
hyresrätter för unga, studenter och de som har det tuffast ekonomiskt.

En enorm potential

För att vi ska lyckas nå vårt mål om en ökad sysselsättning behöver vi
kraftsamla i hela Sverige. Det finns en enorm potential runt om i landet som
inte tillräckligt tagits tillvara. Vår regering vill se en nyindustrialisering av
Sverige och vi är övertygade om att vi åter kan bli ett av världens ledande
produktionsland. Men vi ska inte konkurrera med låga löner utan med
kompetens och kvalité.

Hela Sveriges potential gäller inte minst matsektorn. De rika möjligheter
Sverige har på detta område kan lyfta oss, och skapa fler jobb och hållbar
tillväxt i hela landet. Därför har regeringen beslutat att ta fram en
livsmedelsstrategi. Den ska bli den färdplan som behövs för att öka den



svenska livsmedelsproduktionen och exporten av svenska livsmedel. Det
finns även en stor potential i vår skog. Regeringen arbetar med en nationell
skogsstrategi i bred samverkan med övriga intressenter. Visionen är att
skogen – det gröna guldet – ska bidra till jobb och hållbar tillväxt i hela
landet samt till utvecklingen av en växande bioekonomi.

Stabil infrastruktur

Vi vill att fler små- och medelstora företag ska växa och anställa fler. Då
krävs en stabil infrastuktur, fler bostäder, säkrad kompetensförsörjning och
ett fokus på hela Sverige. Växande företag är i hög utsträckning
exporterande företag. Därför presenterades en exportoffensiv i vårbudgeten
med flera åtgärder för att göra det enklare och smidigare för företag att
exportera till de marknader i världen som växer. Dessutom har de statliga
finansieringsåtgärderna under våren genomlysts på rekordtid och en
utredning med ett flertal intressanta förslag för att stärka företagens
finansiering går nu ut på remiss.

Vi som leder Näringsdepartementet har fått verktygen att genomföra den
breda näringspolitiken för att stärka Sveriges konkurrenskraft. Vi kommer
använda de verktygen. Våra reformer i vårbudgeten ska leda till att fler har
ett jobb att gå till, en bostad att vrida om nyckeln i och att fler människor i
hela vårt land känner att vi är på väg åt rätt håll tillsammans.



Debattartikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

"Team Sweden ska samordna det
svenska exportstödet"
Publicerad 20 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Dagens Nyheter 20 maj 2015 Lanseras i dag. Svenska
företag som vill ut på export uppfattar dagens stöd som
en djungel av myndigheter, bolag och verk. Därför
skapar regeringen nu Team Sweden för att samordna
exportstödet till de enskilda företagen, skriver närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.
I dag lanserar vi Team Sweden – ett paraply för Sveriges alla myndigheter,
verk och bolag som i dag arbetar med exportfrämjande insatser för svenska
företag. Syftet med Team Sweden är att göra det enkelt och tydligt för
företag som vill ut på exportmarknaden.

Sverige är sedan lång tid tillbaka ett exportorienterat land. Vår handel med
omvärlden är viktig för de svenska jobben och för vår välfärd – i dag och i
framtiden. Men den svenska exporten har inte utvecklats riktigt så väl som vi
har hoppats på de senaste åren. Sverige borde kunna bättre. Därför har
regeringen beslutat att kraftsamla för att öka den svenska exporten till
omvärlden. Vi arbetar för fullt med att ta fram en exportstrategi som ska stå
klar till sommaren. Ett arbete som görs i nära dialog med näringslivet.

I vår dialog med näringslivet stod det tidigt klart att den så kallade
”främjarfamiljen” spretar. I klarspråk: det uppfattas som en djungel av
myndigheter, bolag och verk som alla på olika sätt arbetar med att stödja
svenska företag som vill ut på export. Det uppfattas av företagarna som
rörigt och överlappande.
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Därför skapar regeringen nu en funktionell och samlad struktur – Team
Sweden – för att samordna exportstödet till enskilda företag. I denna ska
ingå representanter för alla relevanta centrala statliga myndigheter,
organisationer och statliga bolag med uppdrag att stödja näringslivets export
och internationalisering, och relevanta departement. Vi arbetar nu med att
genomföra en kartläggning av vilka överlappningar som finns mellan olika
statligt stödda aktörer i främjandet. Team Sweden ska se till att de offentliga
främjandeinsatserna utvärderas löpande så att de effektivaste metoderna
alltid väljs.

Regeringen har ambitiöst mål för jobben: år 2020 ska Sverige öka antalet
personer som arbetar och antalet arbetade timmar i ekonomin så mycket att
vi når lägst arbetslöshet i EU. För att nå målet krävs såväl ökade
investeringar i bostäder, infrastruktur och kunskap som en aktiv
näringspolitik. Och Sveriges export måste öka. Svensk export befinner sig nu
i ”trygga hörnet”. Vi säljer våra varor och tjänster till närområdet – vilket i
sig är naturligt, men måste kompletteras med andra marknader.

Som Sveriges närings- och innovationsminister har jag pekat ut svensk export
som ett av mina fokusområden. Därför var ett av mina första beslut att starta
arbetet med en exportstrategi, en strategi som burit frukt redan i den
vårbudget som riksdagen inom kort kommer att rösta igenom. Ett annat
beslut som redan fattats var att utse hela regeringen till främjare av svensk
export. Jag har inte mindre än 23 handelsministerkollegor i regeringen.
Många ministrar har redan gjort främjarresor. Bland andra har folkhälso- och
sjukvårdsminister Gabriel Wikström genomfört flera främjarresor – bland
annat till Kina och Indien och infrastrukturminister Anna Johansson har
bland annat genomfört främjarresor till Japan och Sydkorea. Med 24
handelsministrar krävs en exportfrämjarorganisation i toppklass.

Samordningen från det offentliga Sverige vad gäller
export/internationaliseringsfrågor behöver förbättras. Det finns för många
offentliga aktörer med i vissa fall oklart mandat. Det finns därför behov att
samla de statliga organisationer som arbetar för en ökad export i en gemen-
sam grupp.

I Team Sweden ingår sex departement i regeringskansliet – utbildnings-,
närings-, social-, miljö-, kultur- och utrikesdepartementet. Vidare ingår också
relevanta statliga myndigheter och organisationer som Business Sweden,
Svenska Institutet, Vinnova, Tillväxtverket, Almi, Tillväxtanalys, Visit
Sweden, Exportkreditnämnden, Svensk Exportkredit och
Kommerskollegium.



Team Sweden är till för företagen. Svenska företag uppskattar stödet från de
myndigheter och organisationer som stöder deras export. Men företagen
upplever att samordningen brister. Särskilt mindre företag är osäkra på vem
som kan hjälpa dem med vilka problem. Och många rapporterar om att olika
statliga organisationer erbjuder dem samma tjänster, men ofta med olika
villkor. Det saknas i dag en samordning för att kunna erbjuda rätt stöd i olika
faser av internationaliseringskedjan vilket innebär att det i vissa faser finns
överlappande stöd och samtidigt saknas helt stöd för vissa typer av företag,
branscher eller med särskilda affärsmodeller.

Detta är slöseri med tid och resurser för ett land som vill öka exporten. De
statliga främjandeorganisationerna behöver renodla sina roller och insatser så
att dessa kompletterar varandra snarare än överlappar eller konkurrerar med
varandra. Vi är inte nöjda så länge företagen inte är det.

Genom Team Sweden ska vi gemensamt se till att företagen hittar rätt med
sina frågor, att de får en professionell hjälp och att alla statliga organisationer
drar åt samma håll utan att kliva in i varandras uppdrag.

Team Sweden innebär också att vi skapar en gemensam struktur för de
delegationsresor som olika ministrar leder ut i världen, oavsett om vi säljer it-
utrustning i Afrika eller hållbara transporter i Indien.

I utlandet skapas lokala Team Sweden ledda av ambassaderna med
deltagande av de svenska främjandeorganisationer som finns i landet, särskilt
Business Sweden, våra honorärkonsulat och lokala svenska
företagsföreningar och handelskammare, Visit Sweden och andra.

I dag reser jag tillsammans med Team Sweden och en stor
näringslivsdelegation till Brasilien för att öka handel, investeringar och
utbytet med denna viktiga tillväxtmarknad. Jag vet att regeringen och
organisationerna i Team Sweden kan göra skillnad för att svenska företag ska
vinna exportaffärer, högt upp i värdekedjan, som annars hade hamnat någon
annanstans.

Valet av Brasilien är ingen slump. Brasilien är en av de viktigaste
tillväxtmarknaderna i världen och en viktig samarbetspartner till Sverige på
en rad områden. Genom statsministerns möte med president Dilma Rousseff
i januari stärktes vår relation ytterligare. Svensk industri har sedan lång tid
tillbaka skapat tusentals arbetstillfällen i landet, som också blivit en allt
viktigare exportmarknad. Över 200 svenska företag finns närvarande i
Brasilien som sammantaget sysselsätter dessa företag över 70 000 personer



och omsatte 2013 cirka 130 miljarder kronor. Under tre dagar kommer vi
därför att diskutera hur vi kan ta vårt omfattande bilaterala samarbete, inte
minst på innovationsområdet, till nästa steg.

Till sommaren presenterar jag regeringens nya exportstrategi med fokus på
jobbtillväxten i Sverige. Team Sweden är en del av denna strategi och ett
första svar på näringslivets synpunkter på svenskt exportstöd.



Debattartikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Fortsatta möjligheter att
gruppregistrera sig för moms
Publicerad 13 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Dagens industri 13 april 2015 Nu gör regeringen
återigen det möjligt med gruppregistrering för moms,
skriver närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och finansmarknadsminister Per Bolund.
Sverige behöver en ny politik för jobben. Regeringen har satt upp ett mål om
att Sverige ska öka antalet personer som arbetar och antalet arbetade timmar
i ekonomin så mycket att vi når lägst arbetslöshet i EU 2020. I detta spelar
de små och medelstora företagen en nyckelroll. Sverige behöver fler jobb
och fler som jobbar.

De små och medelstora företagen ligger bakom en stor del av den
jobbtillväxt vi nu ser börjar komma i Sverige. Därför vill regeringen
underlätta för dem så att de kan expandera och anställa fler.

Många småföretag vittnar om problem att få finansiering till investeringar
och nyanställningar. Regeringen tar finansieringsfrågan för de små företagen
på allvar. Vi har bland annat sett till att Almi får ett kapitaltillskott genom
Europeiska investeringsfonden på 1,2 miljarder kronor för ett ökat fokus på
små företag och tidiga skeden.

Vi har också tillsatt en utredning gällande det statliga riskkapitalet i syfte att
få kapitalet att jobba i tidigare utvecklingsfaser och i små företag.

För de små företagen spelar de svenska bankerna en viktig roll. Det är många
gånger de som står för företagens finansiering. Särskilt bankerna med stark
lokal förankring, som exempelvis Länsförsäkringar och Sparbankerna.

I och med att de borgerliga partierna tillsammans med Sverigedemokraterna
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fällde regeringens budget i höstas drabbades de lokala bankerna av en
skattesmäll i mångmiljonklassen i och med att möjligheten för
gruppregistrering för moms då togs bort.

När nu regeringen lägger fram den ekonomiska vårpropositionen ger vi åter
möjligheten för de små lokala bankerna att fortsätta gruppregistrera sig för
moms. Till detta förslag avsätter regeringen 400 miljoner kronor.

Möjligheten till gruppregistrering för moms tillkom 1998 för att stärka
svenska företags konkurrenskraft.

Samtidigt antogs liknande lagstiftning i många av EU:s övriga medlemsstater.
Genom detta förfarande kan företag bilda momsgrupper vilket innebär att de
inte behöver betala moms på interna transaktioner utan hela gruppen
behandlas som ett företag. Regelverket används i dag av cirka 250
företagsgrupperingar inom bank och försäkring, välfärdssektorn, industrin,
fastighetsbranschen och detaljhandeln.

När regeringen nu återigen gör det möjligt med gruppregistrering för moms
undanröjer vi kostnaderna för den skatteadministrativa oreda som detta
skulle leda till för de berörda bolagen.

Sparbankernas verksamhet har en stark lokal förankring och är i många fall
en sammanhållande kraft för små- och medelstora företag. Möjligheten att
gruppregistrera sig för moms är viktigt så att bankverksamheten på
landsbygden kan fortsätta att vara lönsam. Sparbankerna har inte samma
möjligheter som övriga banker att ta in nytt kapital och de är beroende av en
lönsam verksamhet för att kunna öka utlåningen.

När lönsamheten för sparbankerna försvåras riskerar kreditgivningen runt
om i landet att hämmas vilket är tvärtemot den utveckling som den sittande
regeringen vill se.

Företagare, likväl i större städer som på landsbygden, måste ha goda
möjligheter att få tillgång till lån och krediter för att underlätta uppkomsten
och tillväxten i nya företag. En bättre konkurrens på bankmarknaden gynnar
både privatkunder såväl som företagare.

Sverige behöver fler aktörer och en bättre konkurrens på bankmarknaden,
inte färre aktörer och sämre konkurrens. Regeringen föreslår därför i
vårpropositionen att möjligheten för gruppregistrering för moms fortfarande
ska vara möjligt. Regeringen stoppar alltså allianspartiernas politiska förslag



och säkrar därmed finansieringen för Sveriges småföretagare.



Debattartikel från Näringsdepartementet

Svensk handel ska vara fri och
rättvis
Publicerad 20 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Aftonbladet 20 februari 2015 Regeringen och LO: Vi tar
fram handlingsplan för företag och mänskliga rättigheter
Sverige har en lång tradition av handel och vi är ett exportberoende land.
Handel skapar jobb, får vår ekonomi att växa och stärker Sverigebilden. Fri
och rättvis handel har genom historien tjänat oss väl och vi behöver den i
framtiden.

Mänskliga och fackliga rättigheter är universella och icke förhandlingsbara.
OECD:s riktlinjer för multinationella företag och ILO:s kärnkonventioner är
ledstjärnor i vår syn på hur handel ska bedrivas.

Vi är överens om att våra förväntningar på svenska företag är att de ska vara
föredömen inom hållbart företagande. Därför stärker regeringen arbetet med
hållbart företagande samtidigt som en ny exportstrategi utarbetas. Som femte
land i världen tar vi fram en handlingsplan för företag och mänskliga
rättigheter baserat på FN:s ramverk.

Sverige måste bedriva ett aktivt arbete för att stärka mänskliga rättigheter
och arbetstagares rättigheter. Vi tycker att svenska företag måste göra mer
för global utveckling än att följa lagar och regler. Frågan huruvida svenska
företags närvaro på komplexa marknader hjälper eller stjälper
demokratisering och mänskliga rättigheter debatteras ofta. Det finns inget
enkelt svar och utveckling tar tid. Vår position är att handel är positivt och
att svenska företag ska kunna göra affärer i alla länder som inte omfattas av
internationellt överenskomna bojkotter. Men värnandet av mänskliga
rättigheter måste vara en hörnsten i svensk politik.

Det finns många exempel på länder och företag med lång väg kvar till en
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acceptabel nivå gällande mänskliga rättigheter. Kollapsen av fabriken vid
Rana Plaza i Bangladesh 2013, som tog över 1100 liv, var en brutal
påminnelse om säkerhetsbristerna i många fabriker i tillväxtländer.

Ett annat aktuellt exempel ser vi just nu i Qatar. Arbetet inför fotbolls-VM
beräknas ta cirka 4000 migrantarbetares liv. I Qatar finns ett förkastligt
system för trafficking av dessa arbetare, Kafala, som gör dem livegna och
tvingar dem att leva under hemska förhållanden. Arbetet har dessutom
kantats av korruption och bristande miljöfokus. Situationen i Qatar är
naturligtvis oacceptabel och är inget annat än ett modernt slaveri.

För oss är det självklart att svenska företag aktiva i ickedemokratiska länder
ska ha en strategi för arbete med arbetstagares rättigheter. Här måste de
svenska fackliga organisationerna bistå med viktiga erfarenheter och
kunskap. Regeringen ska bidra med kunskap och stöd och ställa krav på
konkreta insatser för att hantera hållbarhetsrisker.

Därför har regeringen aviserat en höjd ambitionsnivå på området hållbart
företagande med sikte på en skrivelse till riksdagen – den första skrivelsen
någonsin på detta tema. Första steget är ovan nämnda handlingsplan för
företag och mänskliga rättigheter.

Vår svenska modell kan tjäna som förebild för företag och andra aktörer i
icke demokratiska länder. Därför ger regeringen de fackliga organisationerna
en stående inbjudan att delta i det fortsatta arbetet med handelsfrämjande.

Dessutom kommer svenska beskickningar på besvärliga marknader få ett
stärkt uppdrag att arbeta med mänskliga och fackliga rättigheter, stödja
svenska företag på plats samt skapa allianser med relevanta aktörer.

Sverige ska vara en stark röst för fri och rättvis handel. Men lika starkt ska
vår röst ljuda för de värderingar som präglat vår svenska modell: demokrati,
frihet, jämlikhet och rättvisa. I nära samverkan mellan näringsliv, fackliga
organisationer och stat kan ökad handel också innebära stärkt hållbarhet.



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Så ska handeln bli mer rättvis
Publicerad 10 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Dagens industri 10 februari 2015 På onsdagen påbörjar
regeringen arbetet med en svensk handlingsplan för att
genomföra FN:s vägledande principer för företag och
mänskliga rättigheter. Det är en viktig fråga, inte minst
inom utrikeshandeln och exporten, skriver Mikael
Damberg och Isabella Lövin.
För att regeringens mål om att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet år
2020 ska uppnås krävs att svensk export ökar. Regeringen har därför
påbörjat arbetet med en exportstrategi baserad på fyra utmaningar som vi
presenterat tidigare. En av utmaningarna är att svensk export i större
utsträckning behöver rikta sig till de nya tillväxtmarknaderna i Asien, Afrika
och Latinamerika. Det är där framtidens tillväxt sker och där efterfrågan på
svenska varor och tjänster bedöms som hög.

Lika attraktiva som dessa marknader är för företag som vill växa lika
utmanande är de ur ett hållbarhetsperspektiv. Vissa länder kan ha bristfällig
lagstiftning. Flera har svag institutionell kapacitet för att se till att
myndigheterna lever upp till statens internationella åtaganden eller att
företag respekterar dessa åtaganden. I vissa fall bryter länder medvetet mot
mänskliga rättigheter. Vi har de senaste åren sett exempel på när företag
agerar på utmanande marknader utan att ha tillräckliga styrsystem för att
hantera riskerna det medför. Konsekvenserna är alltifrån miljöförstöring,
korruption, kränkning av mänskliga rättigheter till bristfälligt fokus på
arbetstagares rättigheter.

Vi förväntar oss att svenska företag agerar som föredömen, både här hemma
och ute i världen. Därför presenterar vi i dag ett ökat fokus på hållbart
företagande med målet om en skrivelse till riksdagen. Näringsdepartementet
kommer att samordna alla de initiativ som tas kring hållbart företagande.
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Regeringen kommer att integrera hållbarhetsfrågan i handelspolitiken och
exportfrämjandet samt inom ramen för regeringens nystart av politik för
global utveckling. Den tidigare regeringens ålderdomliga synsätt på handel
och mänskliga rättigheter, där man ansåg att staten skulle hålla sig borta från
företagens hållbarhetsarbete, är ålderdomlig.

Den svenska regeringen är för fri och rättvis handel. Vi är övertygade om att
ökade kontakter människor emellan och ökad handel länder emellan i
längden främjar mänskliga rättigheter och en demokratisk utveckling.
Isolering är väldigt sällan ett bra alternativ. Men regeringen förväntar sig att
svenska företag respekterar mänskliga rättigheter. Detta innebär bland annat
att företaget kartlägger risker, har tänkt igenom hur dessa ska hanteras och
för en aktiv dialog med civilsamhället.

Professor John Ruggie, Ban Ki-moons särskilde representant för frågor om
företag och mänskliga rättigheter, presenterade 2011 en rad vägledande
principer för företag och mänskliga rättigheter som nu enhälligt har antagits
av FN:s råd för mänskliga rättigheter. De vägledande principerna riktar sig
till alla stater och alla företag och avser att stärka skyddet för de
internationellt erkända mänskliga rättigheterna.

På onsdagen påbörjar regeringen arbetet med en svensk handlingsplan för att
genomföra FN:s vägledande principer för företag och mänskliga rättigheter.
Vi kommer bland annat att bjuda in företag, fackföreningar,
civilsamhällsorganisationer och andra intressenter till dialogmöten i
Göteborg, Malmö och Stockholm under mars månad. Vi får många frågor
från företag om vad FN:s vägledande principer betyder i praktiken. Hur kan
man som företag jobba med mänskliga rättigheter? Vad ska man tänka på?
Vilka förväntningar finns på mig som företagare? Den nationella
handlingsplanen kommer att vara till hjälp för företagen i de här frågorna.

Handlingsplanen ska vara tydlig med att regeringen förväntar sig att alla
svenska företag respekterar mänskliga rättigheter i all sin verksamhet såväl i
Sverige som utomlands.

Den grundläggande frågan är huruvida Sverige över huvud taget ska bedriva
handel med länder som kränker mänskliga rättigheter. Flera debattörer och
opinionsbildare menar att Sverige ska bojkotta icke-demokratiska länder. Vi
är av uppfattningen att kontakter och utbyte mellan människor och länder i
grunden är bra och gynnar framväxten av demokratiska rörelser. Frågan om
mänskliga rättigheter och demokrati ska emellertid alltid finnas som en
naturlig del i kontakterna i utrikeshandeln och exporten. Ansvarstagande



svenska företag exporterar inte bara varor och tjänster utan även ett synsätt
som tar fasta på öppenhet och dialog med arbetstagare och fria
fackföreningar. Svenska företag kan och bör vara viktiga verktyg i kampen
mot fattigdom, för ökad levnadsstandard och att ge fattiga människor
förutsättningar att själva forma sina liv. Helt i linje med politik för global
utveckling.



Debattartikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

"Oroande att svensk export tappar
marknadsandelar"
Publicerad 06 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Dagens Nyheter 6 februari 2015 Fyra utmaningar.
Svensk export är för EU-orienterad. För få småföretag
exporterar och exporten ligger för långt ner i
värdekedjan. Dessutom hotas vi av en tilltagande
protektionism, skriver statsminister Stefan Löfven och
näringsminister Mikael Damberg.
Globaliseringen innebär att ekonomierna i världens länder blir alltmer
sammanflätade. För ett litet exportberoende land som Sverige skapar det
enorma möjligheter. Exporten är en grundbult i vår ekonomi som skapar
tillväxt, sysselsättning och ökat välstånd.

Regeringens övergripande mål är att öka antalet personer i sysselsättning och
antalet arbetade timmar så mycket att vi når den lägsta arbetslösheten i EU
till år 2020. Sveriges export av varor och tjänster spelar en nyckelroll för hur
väl vi kommer att lyckas med detta.

I dag uppgår varuexporten till 1 127 miljarder kronor och tjänsteexporten till
cirka 500 miljarder kronor. Det motsvarar nästan hälften av Sveriges
bruttonationalprodukt. Något förenklat kan man säga att ungefär hälften av
det vi producerar i Sverige går på export.

Med tanke på att handeln är så viktig för den svenska välfärden är det dock
oroväckande att den har utvecklats svagt. Under senare år är det
konsumtionen, inte exporten, som har drivit Sveriges BNP. Mellan 2000 och
2013 uppgår Sveriges exporttillväxt till 93 procent mätt i US dollar. Det kan
jämföras med världens exporttillväxt på 166 procent.
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Tillståndet för svensk export oroar oss. Visserligen visar siffrorna en viss
uppgång över tid, men jämfört med andra länders exporttillväxt och om vi
tittar på utsikterna på lite längre sikt ser läget bekymmersamt ut. Enkelt
uttryckt befinner sig Sverige i ”trygga hörnet” vad gäller utrikeshanden. 70
procent av vår export går till EU:s inre marknad. Handeln med våra närmaste
grannländer har där stor betydelse och är viktig för vår ekonomi. Men vi ser
att handeln på den inre marknaden behöver kompletteras för att Sverige som
exportnation inte ska tappa marknadsandelar.

Vi har identifierat fyra utmaningar för den svenska
utrikeshandeln:

Svensk export riktar sig i för liten utsträckning till de nya
tillväxtmarknaderna i Asien.
Alltför få av de små- och medelstora företagen exporterar.
Svensk export måste i större utsträckning bestå av varor och tjänster
högt upp i förädlingskedjan, vilket bidrar till att skapa tillväxt och jobb i
Sverige.
Protektionistiska tendenser i omvärlden, inte minst av G20-länderna,
riskerar att få negativ inverkan på svensk export.

1.

Den första utmaningen är att svensk export i för liten utsträckning riktar sig
till nya tillväxtmarknader i Asien, Afrika och Sydamerika. Större delen av
dagens export av varor och tjänster går till EU. Det är inte konstigt att vi
exporterar mest till våra grannländer, men att Sverige inte har så mycket
handel med andra delar av världen innebär att vi inte fullt ut har kunnat dra
nytta av den tillväxt som genererats i de nya tillväxtländerna, främst i Asien.

Att ekonomierna i EU inte har tagit fart får direkta konsekvenser för de
svenska exportföretagen. Sverige skulle vinna på ökad export till de delar av
världen där ekonomierna faktiskt växer. Fram till 2020 väntas Asien svara
för nästan hälften av världens samlade ekonomiska tillväxt.

Nya utvecklingstendenser har uppenbarat sig vid horisonten, där ett antal
tillväxtmarknader vuxit sig starka och börjat bana väg för en ny
världsordning. Det handlar inte om ett strikt skifte från väst till öst eller från
nord till syd, utan mer om att vi kommer leva och verka i en världsekonomi,
med flera ekonomiska centrum runt om i världen. Detta medför självklart
både utmaningar och möjligheter för svenska företag.



2.

Den andra utmaningen är att alltför få små- och medelstora företag
exporterar. I dag finns helt nya möjligheter för mindre företag att exportera.
Tack vare den tekniska utvecklingen och internationaliseringen, kan även ett
litet företag med rätt produkt sälja sin vara på den internationella
marknaden. Men när det kommer till små- och medelstora företags
internationaliseringsgrad i form av att bedriva utrikeshandel, presterar våra
små- och medelstora företag relativt väl jämfört med EU-genomsnittet, men
jämfört med länder i vårt närområde ser vi att vi presterar sämre än Tyskland
och påtagligt mycket sämre än Danmark.

Eftersom många av de nya jobben tillkommer i små- och medelstora företag
är det oerhört viktigt att dessa också ökar sin export. Studier pekar på att
små- och medelstora företag som börjar exportera också ökar antalet
anställda.

3.

Den tredje utmaningen är att svensk export i för liten utsträckning består av
varor och tjänster högt upp i värdekedjan, som bidrar till jobb och tillväxt
och därmed säkrar vårt välstånd. Ju högre upp i värdekedjan vår export
ligger, desto mer lönsam är den. Tjänstenäringarna har blivit allt viktigare för
tillverkningsindustrin och bidrar till att skapa värde i förädlingsprocessen.
För att säkra tillväxten och jobben behöver en större del av exporten utgöras
av varor och tjänster högre upp i värdekedjan.

4.

Den fjärde utmaningen för svensk export är den tilltagande protektionism
som vi ser i efterdyningarna av finanskrisen. Sverige är ett frihandelsvänligt
land som står upp för en fri och rättvis världshandel. För den svenska
regeringen är det viktigt att riva handelshinder samtidigt som vi står upp för
miljön, löntagarnas intressen och människors hälsa. Den aktuella
förhandlingen mellan EU och USA om ett handels- och investeringsavtal,
TTIP, kan komma att skapa världens största regionala frihandelsområde.
Tillsammans står EU och USA för cirka hälften av världens BNP och för en
tredjedel av de globala handelsflödena. TTIP – när det väl är
färdigförhandlat – kommer att tjäna som modellavtal för kommande
frihandelsavtal runt om i världen. Regeringens målsättning är att nå ett så
ambitiöst resultat som möjligt för att stödja tillväxt och sysselsättning utan att



skyddet för miljön, löntagarnas intressen och människors och djurs hälsa
försämras. Därför är det viktigt att TTIP blir ett djupt och omfattande avtal
som respekterar demokratiskt fattade beslut.

Att utveckla handelsrelationerna med andra delar av världen står högt upp
på den här regeringens agenda. Därför har våra internationella resor ett
tydligt fokus på att öka Sveriges export.

Sverige har inte råd att låta exporten stå tillbaka. Den är alldeles för viktig
för jobben och tillväxten i vårt land. Därför påbörjar vi nu arbetet med en ny
exportstrategi som ska ta sig an de alltmer spännande utmaningarna för den
svenska utrikeshandeln. Vi tror dock inte att en nationell exportstrategi är en
angelägenhet enbart för politiker och tjänstemän på regeringskansliet. Därför
kommer Sveriges nya exportstrategi att utformas tillsammans med landets
företagare. Arbetet påbörjas nu och vi kommer att bjuda in företrädare för
näringslivets olika delar för att tillsammans arbeta fram den strategi som ska
fungera som en vitamininjektion för den svenska exporten.



Debattartikel från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

G20 stänger ute fattiga från
handel
Publicerad 28 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Dagens industri 28 januari 2015
Handel är ett kraftfullt verktyg för att skapa ekonomisk tillväxt, främja
sysselsättning och minska fattigdom. Tillgång till exportmarknaderna är
absolut nödvändigt för att kunna utnyttja den fulla potential som handeln
erbjuder. För Sverige spelade handeln en viktig roll när vi omvandlades från
ett av de fattigaste länderna i Europa till dagens välfärdsstat.

En ny studie som regeringen har beställt visar en mycket nedslående
utveckling. Samtidigt som de minst utvecklade länderna inser betydelsen av
handeln i sin kamp mot fattigdom, fortsätter den rika världen att sätta käppar
i hjulet genom nya handelshinder.

Studien visar att antalet protektionistiska åtgärder från G20-länder, vilka
svarar för nära 90 procent av världsekonomin, ökade efter finanskrisen och
att detta slagit hårt mot de fattigaste ländernas export.

Mer specifikt skulle de minst utvecklade ländernas export ha varit 22
procent större om inte G20-länderna infört nya handelsbegränsande åtgärder.
Dessa åtgärder drabbar de allra fattigaste.

2012 var biståndet till dessa länder cirka 51 miljarder dollar, samtidigt
förlorade de cirka 47 miljarder dollar i uteblivna exportintäkter på grund av
protektionism. Detta är särskilt anmärkningsvärt då G20 sedan länge har
kommit överens om att inte införa protektionistiska åtgärder som svar på
krisen.

Ska G20 vara trovärdigt kan medlemmarna inte samtidigt bedriva en politik
som bromsar fattiga länders möjligheter att ta del av världsmarknaden för sin
utveckling.
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Resultatet av studien visar vikten av att Sverige fortsätter att vara den
starkaste rösten för fri och rättvis handel. Vi kommer därför i dagarna att
presentera studien för Turkiet, som nu innehar ordförandeskapet i G20.

Handelspolitik tillsammans med åtgärder inom andra politikområden, till
exempel bistånd, kan stärka bidraget till en mer rättvis och hållbar utveckling
för alla. En samstämmig politik för utveckling är grundstenen i Sveriges
politik för global utveckling, PGU.

2015 är ett viktigt år för beslutsfattare runt om i världen. Ett antal
högnivåkonferenser hålls gällande klimatet, post-2015-målen och
utvecklingsfinansiering.

Vår förhoppning är att studien kan sätta tyngd bakom argumenten för fri och
öppen handel så att världens fattiga inte stängs ute och att de kan använda
handel som ett effektivt verktyg för att bekämpa fattigdomen.

Studie som e-bok: "Throwing Sand In the Wheels: How Foreign Trade
Distortions Slowed LDC Export-Led Growth"



Debattartikel från Näringsdepartementet

Så vill vi förändra det statliga
riskkapitalet
Publicerad 22 oktober 2014 Uppdaterad 24 juni 2015

Dagens industri 22 oktober 2014 I morgon presenterar
regeringen sin första budget. Vi föreslår att det statliga
riskkapitalet riktas om för att i högre utsträckning
tillgodose kapitalförsörjningen till företag i tidiga skeden,
skriver näringsminister Mikael Damberg.
Sverige har en regering som sätter jobben främst. Vårt mål är att Sverige ska
ha lägst arbetslöshet i EU 2020. Och detta ska styra den ekonomiska
politiken såväl som näringspolitiken. För att nå målet måste det skapas fler
jobb och fler måste jobba.

Men regeringar skapar inte nya jobb. Nya jobb skapas i nya och växande
företag. Regeringens uppgift är därför att hela tiden göra det lättare att starta
företag, att expandera, exportera och anställa fler medarbetare.

Sverige har ett relativt gott företagsklimat. I dag startas många nya företag.
Men de kan bli fler och fler företag behöver också kraft att växa, exportera
och anställa. Därför behövs bättre finansieringsmöjligheter, både i form av
riskkapital och i form av lån, vid såväl uppstart som expansion.

Goda ramvillkor och tydliga regelverk, såväl för de aktörer som
tillhandahåller kapital som för de företag som är i behov av kapital, är
avgörande för en väl fungerande kapitalmarknad. Sverige har en väl
fungerande banksektor och lånemarknad samt en väl utvecklad
riskkapitalbransch när det gäller utköp av mogna företag.

Men utbudet av privat riskkapital har minskat under flera år. Särskilt för
tillväxtföretag i tidiga faser. Tidiga skeden i företagens utveckling präglas av
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hög risk, värderings- och informationsproblem samt långa ledtider till
kommersiell bärighet. Det gör att marknaden sällan kan eller vågar satsa
kapital på egen hand. Företagsidéer och affärsmöjligheter riskerar att gå om
intet. I förlängningen skulle detta därmed innebära att Sverige blir mindre
innovativt, tappar i konkurrenskraft och att arbetstillfällen går förlorade.

I budgetpropositionen i morgon föreslår regeringen, med stöd av
Vänsterpartiet, att en del av det statliga riskkapitalet riktas om för att i högre
utsträckning tillgodose kapitalförsörjningen till företag i tidiga skeden.
Verksamhetsinriktningen för det statliga riskkapitalbolaget Fouriertransform,
vars uppdrag i dag är att stärka det svenska industriklustrets internationella
konkurrenskraft, ändras.

Fouriertransform har ett kapital på 3 miljarder kronor och får nu ett nytt
uppdrag som är tydligt inriktat mot sektorer där det råder brist på privat
kapital.

Bolagets verksamhet ska inriktas på att, direkt eller indirekt, investera i små
till medelstora företag i tidiga skeden som präglas av relativt stora
kapitalbehov och långa ledtider.

Fouriertransform ska vara ett komplement till marknaden och agera
tillsammans med andra finansiärer.

Bolaget bör också sträva efter samordning med övriga statliga aktörer på
riskkapitalområdet samt med Energimyndigheten som också jobbar med att
kommersialisera energiteknik.

Regeringen har för avsikt att ändra verksamhetsinriktning för
Fouriertransform. Det är viktigt att stärka insatserna för företag i inkubatorer
och säkra ytterligare kapitalförsörjning till företag i tidiga skeden.

Inkubatorerna är en viktig verksamhet med fokus på affärsidéer med stort
kunskapsinnehåll och stor tillväxtpotential. De är en mycket gynnsam
jordmån för innovatörer som vill utveckla sin affärsidé. Jag har själv besökt
flera av Sveriges inkubatorer och science parks, Medicon Valley och Ideon i
Lund, Mjärdevi Science Park i Linköping, Science City i Kista och
Inkubatorn i Borås för att nämna några.

Inkubatorerna känner sina innovatörer väl och har därmed en god möjlighet
att värdera affärsidé och risk. Större möjligheter till finansiering i tidiga
skeden kan därför ge goda förutsättningar för fler företag att växa vidare och



etablera sina lösningar på marknaden.

De steg som regeringen nu tar genom att stärka finansieringen i tidiga skeden
och i kommersialiseringsskedet av nya produkter och tjänster är viktiga delar
i en väl fungerande kapitalmarknad. Detta är centralt för att jobbskaparna,
de nya och växande företagen, ska få bättre förutsättningar att utvecklas.
Och för att Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet till 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om effektivare
brottsbekämpande verktyg i
gränsnära områden överlämnas
Publicerad 29 november 2021 Uppdaterad 29 november 2021

I dag, måndag den 29 november kl. 11.00, överlämnar
utredare Stefan Reimer, justitieråd i Högsta domstolen,
betänkandet Åtgärder i gränsnära områden till
inrikesminister Mikael Damberg. Utredningen har haft i
uppdrag att ta ställning till om polisen har tillräckligt
effektiva verktyg i gränsnära områden för att bland
annat säkerställa den svenska förmågan att bekämpa
brott. En del av utredningen ingår i regeringens 34-
punktsprogram med åtgärder mot gängkriminaliteten.

Tid: 29 november 2021 kl. 11.00
Plats: Lilla Pressrummet, ingång via grinden på Karduansmakargatan eller
digitalt via Zoom.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbudet för
personer som reser till Sverige
från vissa länder utanför EU/EES
och förlängt inreseförbud från
länder inom EU/EES
Publicerad 25 november 2021

Regeringen har i dag beslutat att förlänga det tillfälliga
inreseförbudet för resor till Sverige från länder inom
EU/EES på grund av det fortsatt osäkra
smittspridningsläget. Regeringen har även beslutat om
ändringar i inreseförbudet för resor till Sverige från
länder utanför EU/EES som gäller undantagen för
personer som bor i eller kan uppvisa vaccinationsintyg
utfärdade i vissa specificerade länder. Dessa ändringar
ligger i linje med uppdaterade rekommendationer och
beslut på EU-nivå.

Inresa från länder inom EU/EES

Inreseförbudet för resande till Sverige från länder inom EU/EES förlängs till
och med den 31 januari 2022.

Regeringen har sedan tidigare bedömt att inreserestriktionerna inom EU/EES
bör skalas tillbaka försiktigt för att minska risken för ett bakslag som kräver
nya restriktioner. Särskilt med hänsyn till att vissa stater i Europa har haft en
ökande smittspridning på senare tid bör restriktionerna kvarstå ytterligare en
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period. För att resa till Sverige från dessa länder måste man alltså fortsatt
kunna visa upp EU:s digitala covidintyg eller motsvarande intyg att man
antingen har vaccinerats mot covid-19, testat negativt inom 72 timmar före
ankomsten, eller tillfrisknat från covid-19 inom 6 månader.

Som tidigare omfattas inte personer som reser från Danmark, Finland, Island
och Norge av några inreserestriktioner och behöver alltså inte visa upp något
intyg vid inresa till Sverige.

Även inreseförbudet för resor till Sverige från länder utanför EU/EES gäller
sedan tidigare till och med den 31 januari 2022.

Undantag för fullvaccinerade resenärer från vissa
länder utanför EU/EES

Regeringen har i dag även beslutat att personer som kan visa upp ett
vaccinationsintyg som är utfärdat i Georgien, Moldavien, Nya Zeeland,
Serbien och Singapore är undantagna från inreseförbudet och testkravet vid
resa till Sverige.

Enligt beslut av EU-kommissionen betraktas vaccinationsintyg utfärdade i
dessa länder som likvärdiga med EU:s digitala vaccinationsintyg, vilket
innebär att intygen kan kontrolleras och verifieras på samma sätt och i
samma tekniska system som EU:s digitala covidintyg. Ändringarna gäller
från och med den 30 november.

Ändringar i inreseförbudet för personer bosatta i
vissa länder

Regeringen har också beslutat att Ukraina och Singapore tas bort samt
Indonesien läggs till på listan över länder där personer bosatta i de särskilt
utpekade länderna är generellt undantagna från inreseförbudet, detta enbart
på den grunden att han eller hon är bosatt där. Beslutet gäller från och med
den 30 november.

Det innebär att inreseförbud återinförs för personer bosatta i de borttagna
länderna och att personer bosatta i Indonesien generellt undantas från
inreseförbudet.

Övriga undantag från inreseförbudet kommer även fortsättningsvis vara
tillämpliga på personer som är bosatta i dessa länder. Exempelvis kommer



personer som kan visa upp vaccinationsintyg utfärdade i till exempel Ukraina
och Singapore även fortsatt att undantas från inreseförbudet och testkravet
vid inresa till Sverige.

Ändringarna sker med anledning av en uppdatering av EU:s
rekommendationer avseende inresor från tredjeland som baseras på uppgifter
från EU:s smittskyddsmyndighet (ECDC).

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.

Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid inre
gräns
Publicerad 03 november 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om fortsatt
gränskontroll vid inre gräns i sex månader. Beslutet
baseras på regeringens bedömning att det alltjämt
föreligger ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen
och den inre säkerheten i Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i sex
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till och med den 11 maj 2022.
Beslutet har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige.

– Säkerhetspolischefen har beslutat att inte ändra bedömningen att
terrorhotnivån är fortsatt förhöjd, och vi gör bedömningen att Sverige även
fortsatt ska ha kvar de inre gränskontrollerna. En gränskontroll vid inre gräns
kan bidra till att potentiella gärningsmän med syfte att skada Sverige
upptäcks och förhindras från att begå allvarliga brott. Det finns också
kvarvarande brister i kontrollen av de yttre gränserna i Schengenområdet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ett flertal andra Schengenmedlemsstater såsom Tyskland, Österrike, Norge
och Danmark har också tillfälligt återinfört inre gränskontroll och meddelat
att de i likhet med Sverige tänker fortsätta med kontrollerna så länge som ett
allvarligt hot mot den allmänna ordningen och den inre säkerheten kvarstår.

Polismyndigheten bestämmer liksom tidigare var och hur gränskontroll ska
genomföras. Kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att
värna allmän ordning och inre säkerhet.
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Den fortsatta gränskontrollen vid inre gräns är inte relaterat till det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige med anledning av covid-19.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Arrestantvakter ska kunna
transportera frihetsberövade
personer
Publicerad 03 november 2021

Justitiedepartementet har i dag remitterat en
promemoria med förslag som bland annat innebär att
arrestantvakter ska kunna transportera frihetsberövade
personer. Syftet är att renodla polisens uppdrag så att
mer av myndighetens resurser kan läggas på
brottsbekämpande arbete.
I dag kan Polismyndigheten förordna väktare från auktoriserade
bevakningsföretag, så kallade arrestantvakter, för att bemanna arrester och
bistå ordinarie personal i samband med transporter. Förordnade
arrestantvakter kan däremot inte självständigt utföra transporter.

Syftet med förslaget är att arrestantvakter ska kunna genomföra rutinmässiga
transporter, för att till exempel transportera frihetsberövade till
domstolsförhandlingar eller sjukvårdsbesök. På så sätt kan
Polismyndighetens uppdrag renodlas och polisiära resurser ägnas åt mer
angeläget polisarbete.

– Genom att renodla polisens uppdrag kan vi öka deras förutsättningar att
bekämpa brott och upprätthålla allmän ordning och säkerhet. Att stärka
polisen är ett av regeringens högst prioriterade områden, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

I promemorian föreslås ändringar i polislagen som innebär att förordnade
arrestantvakter ska kunna få möjlighet att transportera frihetsberövade
personer. Samtidigt föreslås att endast väktare i auktoriserade
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bevakningsföretag ska få förordnas att vara arrestantvakt. Det föreslås också
att en väktare med ett förordnande som arrestantvakt ska ha tystnadsplikt
beträffande vissa uppgifter som han eller hon på grund av sitt uppdrag har
fått veta.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av
Polismyndigheten fortsätter – nya
lokaler i Nässjö
Publicerad 03 november 2021

Regeringen har i dag beslutat att bevilja en framställan
från Polismyndigheten om att ingå ett hyresavtal för nya
lokaler i Nässjö.
Regeringen fortsätter arbetet med den största satsningen någonsin på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.

Det är högt prioriterat för regeringen att ge polisen de förutsättningar de
behöver för att bedriva sitt viktiga arbete. Genom ett beslut i dag går
regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller dess framställan om att få
ingå ett 15-årigt hyresavtal för nya lokaler i Nässjö.

– Regeringen ser positivt på att Polismyndigheten utökar sin verksamhet i
Nässjö. Det speglar den just nu historiska utbyggnaden av polisen som ska
öka tryggheten och minska brottsligheten i hela landet, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Preliminärt tillträde är satt till den 1 januari 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i undantaget från det
tillfälliga inreseförbudet för
personer som bor i Argentina,
Colombia, Namibia och Peru
Publicerad 03 november 2021 Uppdaterad 04 november 2021

(Ny version) Regeringen har i dag beslutat om
ändringar i det tillfälliga inreseförbudet till Sverige.
Ändringarna gäller undantaget för personer som bor i
ett land utanför EU och ligger i linje med ministerrådets
uppdaterade rekommendation till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen och EU:s ministerråd. Det senaste beslutet om förlängning
för resor till Sverige från länder utanför EU/EES innebär att inreseförbudet
nu gäller till och med den 31 januari 2022.

Till inreseförbudet finns flera undantag, varav ett gäller personer som är
bosatta i vissa angivna länder utanför EU. Dagens beslut innebär att den som
är bosatt i Argentina, Colombia, Namibia och Peru ska undantas från
inreseförbudet enbart på den grunden att han eller hon är bosatt där. Även
övriga undantag från inreseförbudet kommer fortsättningsvis att vara
tillämpliga på personer som är bosatta i Argentina, Colombia, Namibia och
Peru.

Kravet på att en utländsk medborgare som är undantagen från
inreseförbudet, till exempel den som är bosatt i Argentina, Colombia,
Namibia och Peru, ska kunna uppvisa ett intyg om negativt provsvar från
testning för pågående covid-19-infektion vid inresa till Sverige kvarstår.
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Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Det är viktigt att
vi inom EU fortsatt agerar samordnat för att på bästa sätt skala tillbaka
inreserestriktionerna när smittskyddsläget förändras till det bättre.

Dagens beslut ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation
till EU:s medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 8 november 2021.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utökade möjligheter att använda
preventiva tvångsmedel för att
förhindra allvarlig brottslighet
Publicerad 02 november 2021

En avgörande faktor för att kunna förhindra skjutningar
och sprängningar och annan allvarlig brottslighet är att
polisen får tillgång till viktig information i ett tidigt skede.
En utredare får nu i uppdrag att se över lagstiftningen
om preventiva tvångsmedel. Syftet är att det i större
utsträckning ska bli möjligt att använda preventiva
tvångsmedel för att förhindra allvarlig brottslighet, något
som bland annat Polismyndigheten har efterfrågat i
arbetet mot kriminella nätverk.
– Samhällets offensiv mot de kriminella gängen pågår med full kraft.
Regeringen har skärpt ett stort antal straff och gett polisen nya verktyg,
bland annat hemlig dataavläsning som gör att man kommer åt krypterad
information. Regeringen tar nu initiativ till att ge polisen ytterligare verktyg i
sitt arbete mot kriminella nätverk, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Att kunna använda hemliga tvångsmedel i preventivt syfte i större utsträck‐
ning är något som Polismyndigheten efterfrågar som ett centralt verktyg för
att bekämpa de kriminella nätverken. Preventiva tvångsmedel får användas
utan att polis eller åklagare har inlett en förundersökning och har till syfte att
förhindra allvarlig brottslighet. En utredare får nu i uppdrag att:

se över hur exempelvis hemlig avlyssning ska kunna användas i större
utsträckning för att förhindra allvarliga brott som begås inom ramen för
kriminella nätverk

https://www.regeringen.se/


undersöka nya möjligheter till husrannsakan i preventivt syfte
ta ställning till om skyddet för privat- och familjelivet respektive den
personliga integriteten bör stärkas.

Uppdraget ska redovisas senast den 2 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg presenterar
ytterligare åtgärder för att
bekämpa gängkriminaliteten
Publicerad 02 november 2021 Uppdaterad 02 november 2021

I dag, tisdag den 2 november klockan 10.15, håller
inrikesminister Mikael Damberg en pressträff. Under
pressträffen presenteras ytterligare åtgärder för att
bekämpa gängkriminaliteten.

Tid: 2 november 2021 kl. 10.15
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg och Anna
Hallberg tar emot utredning om
utländska direktinvesteringar
Publicerad 01 november 2021 Uppdaterad 01 november 2021

I dag, måndag den 1 november klockan 15.00, tar
inrikesminister Mikael Damberg och
utrikeshandelsminister Anna Hallberg emot utredningen
En granskning av utländska direktinvesteringar av
utredaren och före detta justitierådet Sten Heckscher.
Utredningen har bland annat haft i uppdrag att lämna
föreslag på hur ett svenskt system för granskning av
utländska direktinvesteringar inom skyddsvärda
områden kan utformas.

Tid: 1 november 2021 kl. 15.00
Plats: Lilla Pressrummet, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

Anmälningstiden har gått ut.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängt inreseförbud för resande
till Sverige och undantag för
fullvaccinerade resenärer från
bland annat USA
Publicerad 28 oktober 2021

Regeringen förlänger inreseförbuden för resor till
Sverige, både från länder utanför och inom EU/EES,
från och med den 31 oktober. Regeringen har också
beslutat om ändringar som innebär att personer som
kan visa upp vaccinationsintyg utfärdade i USA,
Guernsey, Isle of Man och Jersey undantas från
inreseförbudet och testkravet vid inresa till Sverige.
Regeringen har i dag beslutat att förlänga inreseförbuden för resor till
Sverige, från länder både utom och inom EU/EES. Det är främst på grund av
det fortsatt osäkra smittspridningsläget som regeringen har beslutat att
förlänga inreseförbuden till Sverige.

Inresa från länder inom EU/EES

Inreseförbudet för resande till Sverige från länder inom EU/EES förlängs till
och med den 30 november 2021.

Regeringen har sedan tidigare bedömt att inreserestriktionerna inom EU/EES
bör skalas tillbaka försiktigt för att minska risken för ett bakslag som kräver
nya restriktioner. Särskilt med hänsyn till att vissa stater i Europa har haft en
ökande smittspridning på senare tid bör restriktionerna kvarstå ytterligare en
period. För att resa till Sverige från dessa länder måste man alltså fortsatt
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kunna visa upp EU:s digitala covidintyg eller motsvarande intyg att man
antingen har vaccinerats mot covid-19, testat negativt inom 72 timmar före
ankomsten, eller tillfrisknat från covid-19 inom 6 månader.

Som tidigare omfattas inte personer som reser från Danmark, Finland, Island
och Norge av några inreserestriktioner och behöver alltså inte visa upp något
intyg vid inresa till Sverige.

Inresa från länder utom EU/EES

Inreseförbudet för resande till Sverige från länder utanför EU/EES förlängs
till och med den 31 januari 2022.

Detta inreseförbud bygger på en rekommendation från EU:s ministerråd som
gäller på obestämd tid, och förlängningen ligger alltså i linje med
rekommendationen.

För en utländsk medborgare som reser till Sverige från ett land utanför
EU/EES gäller alltså även fortsatt att enbart personer som omfattas av något
undantag från inreseförbudet, och som dessutom kan visa upp ett negativt
covid-19-test, eller undantas från testkravet, får resa in i landet. Undantag
från inreseförbudet och testkravet görs för flera kategorier av resenärer.

Undantag för fullvaccinerade resenärer från bland
annat USA

Regeringen har i dag även beslutat att personer som reser till Sverige och kan
visa upp ett vaccinationsintyg som är utfärdat i USA är undantagna från både
inreseförbudet och testkravet.

Sverige har en nära och god relation med USA med viktiga samarbeten inom
många områden. Resandet mellan Sverige och USA är därför av stor
betydelse på många olika sätt, bland annat spelar det en stor roll för
företagens konkurrenskraft och möjligheter att bedriva sina verksamheter.
USA avser att från och med den 8 november tillåta inresa för fullvaccinerade
resenärer från alla 26 Schengenländer. Det är därför mycket angeläget att
även vaccinerade resenärer från USA nu kan resa till Sverige på ett enklare
sätt.

Slutligen har regeringen även beslutat att personer som kan uppvisa
vaccinationsintyg utfärdade i Guernsey, Isle of Man och Jersey ska undantas



helt från inreserestriktionerna. Detta som ett komplement till regeringens
beslut den 7 oktober avseende vaccinationsintyg utfärdade i Storbritannien,
formellt Förenade kungariket.

Dessa ändringar träder i kraft den 5 november 2021.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.

Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lättnader i tillståndsplikten för
ljuddämpare till skjutvapen
Publicerad 28 oktober 2021

Regeringen har i dag beslutat en proposition med
förslag som innebär lättnader i tillståndsplikten för
ljuddämpare. Syftet är att minska administrationen för
vapeninnehavare utan att skyddsnivån försämras.
Propositionen innehåller förslag om lättnader i tillståndsplikten för
ljuddämpare. Ljuddämpare ska inte längre jämställas med skjutvapen, utan
istället regleras på i princip samma sätt som ammunition. Det innebär att
jägare och sportskyttar inte behöver ansöka om separat tillstånd för
ljuddämpare som passar till deras vapen. Förslaget innebär att legala
vapeninnehavare får en minskad administration men att en hög skyddsnivå
fortfarande kan bibehållas.

– Ändringen innebär en minskad administration för legala vapeninnehavare
som vill ha en ljuddämpare. Det finns skäl att inte längre jämställa
ljuddämpare med skjutvapen i vapenlagen. Ljuddämpare är inte en så kallad
vital del eftersom den inte är nödvändig för vapnets funktion, utan påverkar
endast dess praktiska användbarhet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler vapendelar i
jaktvapengarderoben
Publicerad 28 oktober 2021

I dag skickar Justitiedepartementet ut en promemoria på
remiss, med förslag som innebär att den så kallade
vapengarderoben för jakt ska utökas till att även omfatta
ett antal extra pipor och slutstycken.
Den så kallade vapengarderoben är avsedd att återspegla en jägares
normalbehov av vapen. Enligt nuvarande regler ska vissa vapendelar som
inte ingår i vapengarderoben, däribland pipor och slutstycken, behovsprövas
i varje enskilt fall. Genom att utöka vapengarderoben med ytterligare
vapendelar kan jaktvapen i större omfattning anpassas för olika typer av jakt.
Det leder till en positiv utveckling då det även bidrar till att hålla nere antalet
kompletta vapen i samhället.

I promemorian föreslås att vapengarderoben för jakt ska utökas till att även
omfatta sammanlagt tolv extra pipor eller slutstycken till de jaktvapen,
stommar eller lådor som sökanden innehar. För vapenägare innebär förslaget
att det blir lättare att ansöka om tillstånd eftersom det inte kommer att
krävas någon särskild behovsmotivering för de vapendelar som omfattas av
förslaget. Förslaget innebär inte att kraven för att inneha pipor eller
slutstycken sänks i övrigt.

– Det är positivt att jägare enklare kan anpassa sina befintliga vapen utan att
behöva komplettera med fler vapen. Förslaget kommer att minska
administrationen för jägare som vill ha extra pipor eller slutstycken, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Förordningsändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kustbevakningen ska kunna ge
ordningsbot till personer som
”buskör” med bland annat
vattenskoter
Publicerad 27 oktober 2021

Regeringen har remitterat ett förslag som ska ge
Kustbevakningen möjlighet att ge ordningsbot till
personer som ”buskör” med bland annat vattenskoter.
De senaste åren har användningen av vattenskotrar ökat, och de körs ofta i
hög fart nära land, hamnar och badplatser. Detta har lett till att antalet
olyckor har ökat och ”buskörningen” stör både människor, djurliv och miljö.
Idag kan Kustbevakningen utfärda ordningsböter för ett flertal brott, och nu
föreslås att även ”störande körning till sjöss” ska kunna lagföras omedelbart
och effektivt på plats.

– En person som kör vattenskoter eller något annat fartyg på ett snabbt,
störande och vårdslöst sätt ska kunna lagföras på ett snabbt sätt på platsen
för brottet. Förlaget att Kustbevakningen omedelbart ska kunna ge
ordningsbot är en del av flera åtgärder som regeringen går fram med för att
öka trafiksäkerheten till sjöss och göra våra hamnar och badplatser tryggare,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Förordningsändringen föreslås träda i kraft den 1 mars 2022.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Eva
Nordmark besöker Botkyrka
Publicerad 27 oktober 2021

I dag, onsdag den 27 oktober, besöker inrikesminister
Mikael Damberg och arbetsmarknadsminister Eva
Nordmark Botkyrka för att bland annat träffa
Polismyndigheten och Arbetsmiljöverket, där statsråden
kommer att få information om myndigheternas
gemensamma arbete mot arbetslivskriminalitet.
Under dagen kommer inrikesministern och arbetsmarknadsministern även att
träffa lokala fackliga representanter, enskilda näringsidkare samt
kommunstyrelsens ordförande i Botkyrka kommun. 

Det finns möjlighet för media att intervjua statsråden klockan 13.00. För mer
information och anmälan, kontakta pressekreterarna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg reser till
Rosengård
Publicerad 20 oktober 2021 Uppdaterad 20 oktober 2021

I dag, onsdag den 20 oktober, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Malmö för att bland annat besöka
lokalpolisen i Rosengård och få information om deras
arbete mot skjutvapenvåldet inom ramen för Sluta skjut-
projektet. Under dagen kommer inrikesministern också
att besöka socialtjänsten och Flamman – Ungdomarnas
hus, som är viktiga aktörer inom projektet.
Statsrådet kommer även att få information om polisregionens samarbete med
dansk polis mot gränsöverskridande brottslighet i Öresund.

Det finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet under dagen,
utanför polisstationen i Rosengård på Von Lingens väg 130 b kl. 12.50 och
utanför Flamman – Ungdomarnas hus på Hyllievångsvägen 6 kl. 15.40.

För mer information och anmälan, kontakta pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige och Finland fördjupar
ytterligare polissamarbetet i
gränsområdet
Publicerad 19 oktober 2021

Sverige och Finland har undertecknat ett avtal om polis‐
samarbete i gränsområdet i Tornedalen. Syftet med
avtalet är att ytterligare fördjupa polissamarbetet mellan
länderna. Sveriges inrikesminister Mikael Damberg och
Finlands inrikesminister Maria Ohisalo undertecknade
avtalet i Torneå den 19 oktober.
– Polissamarbetet mellan Sverige och Finland har långa traditioner. Avsikten
är nu att ytterligare fördjupa samarbetet och människors möjligheter att få
hjälp i brådskande situationer i ett område där kontakterna och samarbetet
över gränsen också annars är mycket intensiva, säger inrikesministrarna
Mikael Damberg och Maria Ohisalo.

I Sverige ska avtalet tillämpas i kommunerna Haparanda, Kiruna, Pajala och
Övertorneå och Finland i kommunerna Enontekis, Kolari, Muonio, Pello,
Torneå och Övertorneå.

Avtalet tillämpas endast i brådskande situationer, och det omfattar i
huvudsak två typer av samarbete: åtgärder efter begäran och åtgärder utan
begäran. Begäran kan göras till grannstaten om det behövs brådskande
bistånd för att ingripa vid ett allvarligt brott som innebär fara för enskildas
liv, hälsa eller fysiska integritet. Sådana allvarliga brott är till exempel
våldtäkt, grov misshandel och dödligt våld. En begäran kan dock alltid
avslås.

Bistånd kan lämnas av grannstaten också utan någon föregående begäran.
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Polismän får alltså korsa gränsen och i gränsområdet vidta inledande
åtgärder som behövs för att avvärja allvarliga situationer. Detta gäller endast
om det finns en risk för att faran ska förverkligas innan värdpartens polismän
hinner anlända och agera.

Polismän som inom ramen för detta avtal verkar inom den andra partens
territorium ska agera i enlighet med värdpartens lagar och inom ramen för
nationella befogenheterna. I avtalet regleras också bland annat straff- och
civilrättsligt ansvar för tjänstemännen och vilken stat som ska stå för upp‐
komna kostnader.

De nordiska polismyndigheterna har i årtionden samarbetat kring brotts‐
bekämpning, som baseras på internationella avtal, EU-rätten och respektive
lands nationella lagstiftning. Samarbetet bedrivs på både strategisk och
operativ nivå och sker kontinuerligt.

Gränstrakten mellan Finland och Sverige är ett exceptionellt gränsområde
mellan två stater eftersom samhällsstrukturen i området inte följer stats‐
gränserna (Torneå-Haparandaregionen), och kontakterna och samarbetet
över gränsen är överlag mycket intensiva inom olika områden.

Efter att undertecknandet har ägt rum ska den nationella lagstiftningen
anpassas enligt bestämmelserna i avtalet. Detta kommer att ske i en
regeringsproposition till riksdagen innan avtalet träder i kraft.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i undantaget från det
tillfälliga inreseförbudet för
personer som bor i Bahrain och
Förenade Arabemiraten
Publicerad 15 oktober 2021

Regeringen har i dag beslutat om ändringar i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringarna gäller
undantaget för personer som bor i ett land utanför EU
och ligger i linje med ministerrådets uppdaterade
rekommendation till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen och EU:s ministerråd. Det senaste beslutet om förlängning
för resor till Sverige från länder utanför EU/EES innebär att inreseförbudet
nu gäller till och med den 31 oktober 2021.

Till inreseförbudet finns flera undantag, varav ett gäller personer som är
bosatta i vissa angivna länder utanför EU. Dagens beslut innebär att den som
är bosatt i Bahrain eller Förenade Arabemiraten ska undantas från
inreseförbudet enbart på den grunden att han eller hon är bosatt där. Även
övriga undantag från inreseförbudet kommer fortsättningsvis att vara
tillämpliga på personer som är bosatta i Bahrain eller Förenade
Arabemiraten.

Kravet på att en utländsk medborgare som är undantagen från
inreseförbudet, till exempel den som är bosatt i Bahrain eller Förenade
Arabemiraten, ska kunna uppvisa ett intyg om negativt provsvar från
testning för pågående covid-19-infektion vid inresa till Sverige kvarstår.
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Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Det är viktigt att
vi inom EU fortsatt agerar samordnat för att på bästa sätt skala tillbaka
inreserestriktionerna när smittskyddsläget förändras till det bättre.

Dagens beslut ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation
till EU:s medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 19 oktober 2021.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Infrastrukturdepartementet

Effektivare inhämtning av uppgifter
om utländska körkort för
Polismyndigheten
Publicerad 15 oktober 2021 Uppdaterad 15 oktober 2021

I dag har regeringen beslutat en ändring i
vägtrafikdataförordningen som ger polisen tillgång till
utländska körkortsuppgifter direkt från
Transportstyrelsen. Syftet är att förenkla och
effektivisera systemet vid kontrollerna av utländska
körkortsuppgifter.
Tusentals utländska körkort kontrolleras varje månad av polisen för att öka
trafiksäkerheten och förhindra att förfalskade körkort används i Sverige. Det
utgör en del av myndighetens arbete med att upprätthålla allmän ordning och
säkerhet.

Vid dagens kontroller av utländska körkort måste Polismyndigheten inhämta
uppgifter från berörda utländska myndigheter. Det har inneburit långa
ledtider för Polisens arbete. Med regeringens beslut kommer Polisen få
uppgifterna direkt från Transportstyrelsen. Det kommer innebära en
snabbare och mer effektiv process.

– Med ett enklare och effektivare system för detta kan polisen sannolikt göra
fler kontroller av utländska körkort och därmed också upptäcka fler personer
som kör bil utan giltigt körkort. Det är särskilt viktigt att behörigheten av
utländska körkort kan kontrolleras av polisen omedelbart, eftersom det är
svårt att göra i efterhand., säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Sedan regeringsskiftet 2014 har vi skärpt lagstiftningen och genomfört en
rad andra viktiga åtgärder för att skapa ordning och reda på våra vägar. Nu
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går regeringen vidare med ytterligare beslut som kommer ge polisen bättre
verktyg att öka trafiksäkerheten och stoppa fusket, säger
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Ändringen sker i enlighet med körkortsdirektivet som bland annat innebär att
EES-länderna utbyter information om de körkort som de utfärdat, bytt ut,
ersatt, förnyat eller återkallat.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sveriges och Finlands
inrikesministrar undertecknar avtal
för att effektivisera
polissamarbetet i Tornedalen
Publicerad 15 oktober 2021 Uppdaterad 15 oktober 2021

Tisdagen den 19 oktober kl. 15.30–16.20 (Obs, finsk
tid) träffas Sveriges inrikesminister Mikael Damberg och
Finlands inrikesminister Maria Ohisalo i Torneå för att
underteckna ett avtal som ska underlätta
polissamarbetet och bekämpa grövre brottslighet i
gränsområdet i Tornedalen.

Tid: 19 oktober 2021 kl. 15.30
Plats: Torneå stadshus, Suensaarenkatu 4, Torneå

Syftet med avtalet är att ytterligare effektivisera polissamarbetet mellan
Sverige och Finland och underlätta bekämpandet av grov brottslighet i ett
område där samarbetet över gränsen även i övrigt är mycket intensivt. I
Sverige ska avtalet tillämpas i kommunerna Haparanda, Kiruna, Pajala och
Övertorneå och i Finland i kommunerna Enontekis, Kolari, Muonio, Pello,
Torneå och Övertorneå.

Medierna är välkomna att närvara vid undertecknandet av
polissamarbetsavtalet mellan inrikesminister Mikael Damberg och Finlands
inrikesminister Maria Ohisalo, där de också berättar om dess innehåll och
betydelse. Medietillfället sker huvudsakligen på svenska men det går också
bra att ställa frågor på finska eller engelska. En tolk (finska & svenska)
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kommer att finnas på plats.

Tid: tisdagen den 19 oktober kl. 15.30–16.20 (finsk tid)

Plats: Torneå stadshus, Suensaarenkatu 4, Torneå

Anmälan: deltagande anmäls via epost till Linn Nilsson, presskommunikatör
vid Justitiedepartementet.

Övrig information: kontakta Mirjam Kontio, pressekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen anställer
generaldirektör för Myndigheten
för psykologiskt försvar
Publicerad 15 oktober 2021

Regeringen har i dag beslutat att anställa Henrik
Landerholm som generaldirektör för Myndigheten för
psykologiskt försvar (MPF). Han tillträder sin nya tjänst
den 1 januari 2022 när myndigheten inleder sin
verksamhet. I dag har regeringen också beslutat
myndighetens instruktion.
Henrik Landerholm kommer närmast från uppdraget som ambassadör i
Förenade Arabemiraten. Han har dessförinnan bland annat varit ambassadör
i Lettland, generaldirektör för Folke Bernadotteakademin och rektor för
Försvarshögskolan. Han har tidigare varit riksdagsledamot där han under
flera år var ordförande för försvarsutskottet. Henrik Landerholm tillträder
sin nya tjänst när myndigheten inleder verksamheten den 1 januari 2022.

– Regeringen har idag utsett Henrik Landerholm till generaldirektör för
Myndigheten för psykologiskt försvar. Myndigheten kommer att ha en
komplex verksamhet, med kontaktytor mot både det militära försvaret och
civila myndigheter. Med Henrik Landerholms bakgrund och tidigare
erfarenheter är jag övertygad om att han kommer att leda myndigheten på ett
utmärkt sätt, säger inrikesminister Mikael Damberg.

I dag har regeringen också beslutat instruktionen för Myndigheten för
psykologiskt försvar som anger myndighetens ansvarsområden och uppgifter.
Myndigheten kommer att leda arbetet med att samordna och utveckla
myndigheters och andra aktörers verksamhet inom Sveriges psykologiska
försvar, lämna stöd till sådan verksamhet och bidra till att stärka
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befolkningens motståndskraft. Myndigheten kommer att ha dessa uppgifter
både i fredstid och under höjd beredskap.

En viktig del i myndighetens arbete kommer vara att stärka den samlade
förmågan att identifiera och möta otillbörlig informationspåverkan och annan
spridning av vilseledande information riktad mot Sverige.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med inrikesminister
Mikael Damberg
Publicerad 15 oktober 2021 Uppdaterad 14 oktober 2021

I dag, fredag den 15 oktober klockan 08.45, håller
inrikesminister Mikael Damberg en pressträff där en
generaldirektör för den nya Myndigheten för
psykologiskt försvar kommer att presenteras.
Myndigheten för psykologiskt försvar inleder sin
verksamhet den 1 januari 2022, och under pressträffen
presenteras även myndighetens instruktion.

Tid: 15 oktober 2021 kl. 08.45
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

Anmälan är stängd.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressbriefing med inrikesminister
Mikael Damberg
Publicerad 11 oktober 2021 Uppdaterad 11 oktober 2021

Måndagen den 11 oktober klockan 13.00 håller
inrikesminister Mikael Damberg en pressbriefing.
Medverkar gör Mats Löfving, regionpolischef
Stockholm. Under pressbriefingen ges en lägesbild om
skjutningar och gängkriminalitet utifrån senaste
statistiken samt en genomgång av regeringens åtgärder
på området.

Tid: 11 oktober 2021 kl. 13.00
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Vaccinerade personer som reser
till Sverige från Storbritannien
undantas från inreseförbud och
testkrav
Publicerad 07 oktober 2021

Regeringen har beslutat om ändringar i det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige. Ändringarna innebär att
personer som kan visa upp vaccinationsintyg utfärdade
i Storbritannien undantas från inreseförbudet och
testkravet till Sverige.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid flera tillfällen, och det
senaste beslutet om förlängning innebär att inreseförbudet nu gäller till och
med den 31 oktober 2021.

Inreseförbudet innebär att en utlänning som reser till Sverige från en annan
stat än en EES-stat eller Schweiz som utgångspunkt ska nekas inresa i landet
och avvisas. Det finns ett flertal undantag från förbudet men normalt sett
krävs uppvisande av ett negativt covid-19 test, även om resenären omfattas
av något av undantagen.

Regeringens beslut i dag innebär att personer som reser till Sverige och kan
visa upp ett vaccinationsintyg som är utfärdat i Storbritannien är undantagna
från inreseförbudet och testkravet.

Sverige och Storbritannien har nära band och har länge samarbetat på många
viktiga områden. Resande mellan Sverige och Storbritannien är av stor
betydelse för båda våra länder ur många perspektiv, inte minst för att
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underlätta ett ömsesidigt handelsutbyte och ökade investeringar.
Storbritannien tillåter sedan en tid inresa för fullvaccinerade svenskar med
vissa förbehåll. Britter kan däremot i dagsläget, om de inte omfattas av något
särskilt undantag i förordningen, inte resa direkt till Sverige. Det är därför
mycket angeläget att även vaccinerade britter nu kan resa till Sverige på ett
enklare sätt.

Ändringarna träder i kraft den 11 oktober 2021.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.

Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i rådets möte för
rättsliga och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 07 oktober 2021 Uppdaterad 07 oktober 2021

Den 7–8 oktober, träffar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
sina EU-kollegor under ett möte i EU:s ministerråd för
rättsliga och inrikes frågor (RIF). Mötet äger rum i
Luxemburg.
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson kommer att diskutera
situationen längs olika migrationsrutter och ministrarna kommer även få en
uppdatering om situationen i Afghanistan.

Inrikesminister Mikael Damberg deltar bland annat i en debatt om häktning
innan åtal och bekämpande av sexuella övergrepp mot barn online. Rådets
inrikesministrar ska även diskutera de utmaningar som följer på så kallad
screening och förvar vid gränsen. Denna screeningprocess bygger i huvudsak
på att samtliga tredjelandsmedborgare som irreguljärt försöker korsa den
yttre gränsen ska genomgå en hälsokontroll och sårbarhetsanalys,
identifiering av personen och en säkerhetskontroll, innan en asylprövning
eller återvändande initieras.

Exempel på andra frågor som också kommer att diskuteras är
interoperabilitet mellan EU:s informationssystem samt EU:s strategi om
barnets rättigheter.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbudet för
personer som reser till Sverige
från vissa länder utanför EU/EES
Publicerad 30 september 2021

Regeringen har beslutat om ändringar i det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige. Ändringarna innebär att det
generella undantaget från inreseförbudet för personer
bosatta i vissa utpekade länder anpassas i enlighet med
ministerrådets uppdaterade reserekommendation till
EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid flera tillfällen, och det
senaste beslutet om förlängning innebär att inreseförbudet nu gäller till och
med den 31 oktober 2021.

Inreseförbudet innebär att en utlänning som reser till Sverige från en annan
stat än en EES-stat eller Schweiz som utgångspunkt ska nekas inresa i landet
och avvisas. Det finns ett flertal undantag från förbudet men normalt sett
krävs uppvisande av ett negativt covid-19 test, även om resenären omfattas
av något av undantagen.

Regeringen har beslutat att Bosnien och Hercegovina och Moldavien tas bort
samt att Chile, Kuwait och Rwanda läggs till på listan över länder där
personer bosatta i de särskilt utpekade länderna är generellt undantagna från
inreseförbudet enbart på den grunden att han eller hon är bosatt där. Beslutet
gäller från och med den 4 oktober. Det innebär att inreseförbud återinförs för
personer bosatta i de borttagna länderna Bosnien och Hercegovina och
Moldavien och att personer bosatta i Chile, Kuwait och Rwanda generellt
undantas från inreseförbudet.
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För utländska medborgare som reser till Sverige från Bosnien och
Hercegovina och Moldavien från och med den 4 oktober, är det bara
personer som omfattas av något annat undantag från inreseförbudet som får
resa in i Sverige. Det handlar om exempelvis utländska medborgare som har
uppehållstillstånd i Sverige, har särskilt angelägna behov eller som ska utföra
nödvändiga funktioner, och som dessutom kan visa upp ett negativt covid-
19-test.

För utländska medborgare som reser till Sverige från Chile, Kuwait och
Rwanda från och med den 4 oktober, gäller att personer som kan visa att de
är bosatta något av dessa länder, och som dessutom kan visa upp ett negativt
covid-19-test, är undantagna från inreseförbudet och får resa in i Sverige.

Ändringarna sker med anledning av en uppdatering av EU:s
rekommendationer avseende inresor från tredjeland som beslutades den 23
september 2021 baserat på uppgifter från EU:s smittskyddsmyndighet
(ECDC).

Ändringarna träder i kraft den 4 oktober 2021.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.

Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny
generaldirektör för Myndigheten
för samhällsskydd och beredskap
Publicerad 30 september 2021

Regeringen har den 30 september utsett Charlotte Petri
Gornitzka till generaldirektör och chef för Myndigheten
för samhällsskydd och beredskap (MSB). Charlotte
Petri Gornitzka är i dag assisterande generalsekreterare
och biträdande chef för FN:s barnfond, UNICEF, i New
York och tillträder sin nya tjänst den 10 december.
Charlotte Petri Gornitzka har lång erfarenhet från både den svenska stats‐
förvaltningen, det civila samhället och den internationella sfären och har
tidigare bland annat varit generaldirektör för Sida och ordförande för
OECD:s biståndskommitté (Development Assistance Committee, DAC).
Hon har också varit generalsekreterare för Rädda Barnen i Sverige såväl som
Internationella Rädda Barnen. Hennes förordnande sträcker sig fyra år
framåt, till och med den 31 december 2025.

– Regeringen har i dag fattat beslut om att utse Charlotte Petri Gornitzka till
ny generaldirektör för MSB. Med hennes breda kunskap och erfarenheter
kommer hon att kunna leda myndigheten i arbetet med de betydande
utmaningar vi står inför, inte minst återuppbyggnaden av det civila försvaret,
säger inrikesminister Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny biträdande
chef för Säkerhetspolisen
Publicerad 30 september 2021 Uppdaterad 30 september 2021

Regeringen har den 30 september 2021 utsett Magnus
Krumlinde till biträdande säkerhetspolischef vid Säker‐
hetspolisen.
Magnus Krumlinde har en lång karriär vid Säkerhetspolisen bakom sig,
senast som avdelningschef. Han förordnas från och med den 1 oktober 2021
och 6 år framåt.

– Med Magnus Krumlinde får Säkerhetspolisen en erfaren och rutinerad
biträdande chef med många år på myndigheten och med stor erfarenhet både
av operativt polisarbete och av myndighetens viktiga internationella sam‐
arbete, säger inrikesminister Mikael Damberg. Säkerhetshoten mot Sverige
har ökat och Magnus Krumlinde kommer att spela en viktig roll i Säkerhets‐
polisens fortsatta arbete.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med inrikesminister
Mikael Damberg
Publicerad 30 september 2021 Uppdaterad 30 september 2021

I dag, torsdag den 30 september klockan 12.30, håller
inrikesminister Mikael Damberg en pressträff där ny
generaldirektör för Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap kommer att presenteras.

Tid: 30 september 2021 kl. 12.30
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom. Presslegitimation krävs.
Obligatorisk föranmälan senast torsdag 30 september klockan 11.00 via
formuläret, se nedan. Inpassering från kl. 12.00
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Digital pressträff med
statsministern 28 september 2021
Publicerad 28 september 2021

Tisdagen den 28 september håller statsminister Stefan
Löfven en digital pressträff tillsammans med
inrikesminister Mikael Damberg med anledning av
händelserna i Göteborg.

Tid: 28 september 2021 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppskjutet: Mikael Damberg reser
till Arvika
Publicerad 28 september 2021 Uppdaterad 28 september 2021

Med anledning av händelserna i Göteborg är
inrikesministerns planerade resa till Arvika i morgon
uppskjuten, nytt datum presenteras senare. I morgon,
onsdag den 29 september, reser inrikesminister Mikael
Damberg till Arvika för att bland annat besöka
lokalpolisen och räddningstjänsten.
Under besöket kommer statsrådet att få information om polisens arbete
lokalt med att motverka störande musik från bilar. Inrikesministern kommer
under dagen också tillsammans med räddningstjänsten att besöka det
nyinstallerade översvämningsskyddet, som är en del av
klimatanpassningsarbetet.

Det finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet utanför
polisstationen i Arvika på Styckåsgatan 10, i morgon klockan 14.00. För mer
information och anmälan, kontakta pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Skäggetorp
Publicerad 22 september 2021 Uppdaterad 22 september 2021

I dag, onsdag den 22 september, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Skäggetorp för att bland annat
besöka lokalpolisområde Linköping. Under besöket
kommer statsrådet att få en lägesuppdatering om
lokalpolisens arbete med anledning av den senaste
tidens händelser i Skäggetorp. Statsrådet kommer även
att besöka en förskola i området för att prata om
trygghetsarbetet.
Det finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet på plats i
Skäggetorp kl. 14.45-15.15. För mer information och anmälan, kontakta
pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB och Trafikverket får i uppdrag
att planera och förbereda vidare
utveckling av Rakel, Generation 2
Publicerad 17 september 2021

Regeringen avser att ge Myndigheten för samhälls‐
skydd och beredskap (MSB) och Trafikverket i uppdrag
att planera och förbereda vidare utveckling och etable‐
ring av nästa generations säkra, robusta och tillgängliga
kommunikationslösning för polis, räddningstjänst, akut‐
sjukvård och andra samhällsviktiga aktörer. För detta
avsätter regeringen 52 miljoner kronor i budgetpropo‐
sitionen för 2022 och 47 miljoner kronor 2023.
Tillgång till säkra och robusta mobila system för både tal- och datakom‐
munikation är en förutsättning för att polis, räddningstjänst, akutsjukvård och
andra samhällsviktiga aktörer ska kunna utföra sina samhällsviktiga uppdrag
på ett effektivt sätt. Det nuvarande kommunikationssystemet Rakel bygger
på äldre teknik och kan inte längre tillgodose användarnas behov när de ska
leda och samverka vid olika insatser. Regeringen inledde under förra året
arbetet med att utveckla och etablera Rakel Generation 2 (Rakel G2) och
föreslår nu att det stegvisa etablerandet av Rakel G2 ska fortsätta.

− För regeringen är det centralt att samhällsviktiga aktörer kan få tillgång till
ett robust och modernt kommunikationssystem som fungerar både i
vardagen, i kris eller i värsta fall krig. Nu tar vi därför nästa steg i arbetet
med planering och utveckling av Rakel Generation 2.

MSB och Trafikverket, med stöd av Affärsverket svenska kraftnät, föreslås
ges i uppdrag att planera och förbereda vidare utveckling och etablering av
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Rakel G2.

Syftet med Rakel G2 är att ge samhällsviktiga aktörer väsentligt förbättrade
förutsättningar att leda och genomföra operativ verksamhet samt samverka
med varandra, för att minska förluster av liv och hälsa samt egendom.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av polisen fortsätter
– nytt polishus i Sälen
Publicerad 16 september 2021 Uppdaterad 16 september 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om att bevilja en
framställan från Polismyndigheten om att ingå ett
hyresavtal för nya lokaler i Sälen.
Regeringen fortsätter arbetet med den största satsningen någonsin på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.

Att ge polisen de förutsättningar de behöver för att bedriva sitt arbete är en
av regeringens viktigaste frågor. Genom ett beslut i dag går till exempel
regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller dess framställan om att få
ingå ett 15-årigt hyresavtal i Sälen för nybyggnation och förhyrning av nya
lokaler.

– Regeringen delar polisens bedömning att det finns ett tydligt behov av
utökade lokaler i Sälen. Det speglar den historiska satsningen och är
nödvändigt för att polisen ska kunna fortsätta växa och öka tryggheten,
vilket är en av regeringens främsta prioriteringar, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Preliminärt tillträde är satt till den 1 mars 2024.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av polisen fortsätter
– nytt polishus i Eskilstuna
Publicerad 16 september 2021 Uppdaterad 16 september 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om att bevilja en
framställan från Polismyndigheten om att ingå ett
hyresavtal för nya lokaler i Eskilstuna.
Regeringen fortsätter arbetet med den största satsningen någonsin på
Polismyndigheten som bland annat innebär att antalet anställda ska öka med
10 000 fram till och med 2024.

Att ge polisen de förutsättningar de behöver för att bedriva sitt viktiga arbete
är högt prioriterat för regeringen. Genom ett beslut i dag går till exempel
regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller dess framställan om att få
ingå ett 15-årigt hyresavtal i Eskilstuna för ombyggnation och förhyrning av
nya lokaler.

– Regeringen delar polisens bedömning att det finns starkt behov av större
lokaler i Eskilstuna. Det speglar den historiska utbyggnaden av polisen som
ska öka tryggheten och minska brottsligheten i Sverige, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Preliminärt tillträde är satt till den 30 september 2023.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Morgan
Johansson och Mikael Damberg
Publicerad 14 september 2021 Uppdaterad 14 september 2021

I morgon, onsdag den 15 september klockan 08.15,
håller justitie- och migrationsminister Morgan
Johansson och inrikesminister Mikael Damberg en
digital pressträff där budgetnyheter presenteras.

Tid: 15 september 2021 kl. 08.15
Plats: Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se
och på Regeringskansliets Youtube.

Anmälan är stängd.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt regelverk ska bidra till högre
säkerhetsnivå i EU
Publicerad 13 september 2021

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som anpassar svensk lag till
EU:s förordningar om Schengens informationssystem.
Schengens informationssystem (SIS) är ett informationssystem som
medlemsstaterna använder för att utbyta information med varandra inom
ramen för polissamarbete och straffrättsligt samarbete samt
migrationskontroll. I systemet kan medlemsstaterna exempelvis registrera
uppgifter om eftersökta personer och lämna information om personer som
ska nekas inresa i Schengen.

I november 2018 antogs tre nya EU-förordningar som kommer att utgöra det
nya EU-rättsliga ramverket för Schengens informationssystem (SIS), med
syfte att bidra till en högre säkerhetsnivå i EU. Förordningarna är direkt
tillämpliga i Sverige men kräver vissa ändringar av befintlig lagstiftning.

För att komma åt gängkriminalitet och annan internationell brottslighet är
internationellt informationsutbyte helt avgörande. Nu tas ytterligare ett steg.

– Det är viktigt att systemet utvecklas och anpassas för att möta behovet av
informationsutbyte, någonting som är nödvändigt inom ramen för både
polissamarbetet, det straffrättsliga samarbetet och migrationskontrollen inom
Schengenområdet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen har därför tagit fram förslag på nödvändiga anpassningar av
nationell lag till det nya EU-rättsliga regelverket. Propositionen innebär
bland annat att den nu gällande lagen om Schengens informationssystem
upphävs och ersätts av en ny lag med kompletterande bestämmelser till EU-
förordningarna. Vidare föreslås vissa ändringar i bland annat utlänningslagen
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och offentlighets- och sekretesslagen.

Under 2019 gjordes fler än 6,6 miljarder sökningar i SIS-systemet, vilket gör
informationssystemet till det mest använda it-systemet i EU inom området
frihet, säkerhet och rättvisa.

Senast den 28 december 2021 ska kommissionen besluta om ett datum då
EU-förordningarna ska tillämpas fullt ut.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 08 september 2021 Uppdaterad 08 september 2021

I dag, onsdag den 8 september klockan 12.30, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff, där
en uppdaterad lägesbild om skjutningar och
sprängningar kommer att presenteras. Under
pressträffen kommer också en budgetnyhet att
presenteras.

Tid: 8 september 2021 kl. 12.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Högnivåmöte för bekämpning av
illegala vapen från Västra Balkan
Publicerad 07 september 2021

EU:s inrikesministrar och ministrar från Västra Balkan
samlades nyligen för att diskutera gemensamma
åtgärder kopplat till EU:s handlingsplan mot illegala
vapen och EU:s så kallade vägkarta mot illegala vapen
från Västra Balkan. För Sveriges räkning deltog
inrikesminister Mikael Damberg och tillsammans med
ministrar från EU och Västra Balkan samt EU-
kommissionen och EU:s utrikestjänst diskuterades
strategier och åtgärder för att ytterligare skärpa arbetet
mot smuggling av illegala vapen från Västra Balkan.
EU:s handlingsplan mot illegala vapen 2020-2025 syftar till att skydda den
legala marknaden och begränsa spridning av vapen till den illegala mark‐
naden. Den ska dessutom bidra till att förbättra underrättelseförmågan, öka
trycket mot den illegala marknaden samt förstärka det internationella
samarbetet. EU:s vägkarta mot illegala vapen i Västra Balkan har i huvudsak
samma syften och ska genomföras successivt fram till år 2025. På högnivå‐
mötet lyfte Sverige även problematiken med den legala handeln i vissa EU-
länder med olika typer av licensfria vapen, så kallade startpistoler.

– Start- och gaspistoler kan relativt lätt byggas om till skarpa vapen som inte
sällan används vid dödligt skjutvapenvåld. En tredjedel av alla vapenbeslag i
gängmiljöerna i Sverige det senaste året har varit ombyggda start- och
gasvapen. Nu måste den legala försäljningen stoppas och lagstiftningen
skärpas på medlemsstatsnivå eller via ett EU-direktiv för att förhindra till‐
gången på dessa vapen, säger inrikesminister Mikael Damberg.
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Mötet arrangerades av EU-kommissionen tillsammans med det slovenska
ordförandeskapet och EU:s utrikestjänst. På mötet deltog bland andra Ylva
Johansson, kommissionär för inrikes frågor inom EU.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Utbildningsdepartementet

Arbetet mot antisemitism,
antiziganism och andra former av
rasism förstärks
Publicerad 06 september 2021

Sverige ska vara ett tryggt land för alla. Därför kommer
regeringen att fortsätta att förstärka arbetet mot
antisemitism, antiziganism och andra former av rasism.
Stödet för säkerhetshöjande åtgärder till trossamfund
förstärks, polisen får i uppdrag att utveckla arbetet mot
hatbrott och andra brott som hotar demokratin och flera
olika åtgärdsprogram för att motverka rasism kommer
att tas fram. Detta är de första åtaganden som
regeringen aviserar i samband med Malmöforumet.

Malmöforumet Remember – ReAct

Den 13 oktober har statsminister Stefan Löfven bjudit in stats- och
regeringschefer, internationella organisationer och sociala medieplattformar
till Remember-ReAct, Malmö internationella forum för hågkomst av
Förintelsen och bekämpande av antisemitism. Målet med Malmöforumet är
att alla deltagande länder, organisationer och företag ska förbinda sig att
genomföra nya och konkreta åtaganden, så kallade pledges, för att främja
hågkomsten av Förintelsen och för att bekämpa antisemitism, antiziganism
och andra former av rasism.

– Vid Malmöforumet kommer alla inbjudna delegationer att presentera sina
åtaganden, så även Sverige. Några av våra åtaganden blir att kraftigt
förstärka stödet för säkerhetshöjande åtgärder till trossamfund och andra
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organisationer samt ge polisen i uppdrag att intensifiera arbetet mot hatbrott
och andra brott som hotar demokratin. Vi kommer också att ta fram
åtgärdsprogram för att motverka olika typer av rasism, bland annat
antisemitism. Vi glömmer aldrig Förintelsen, vi accepterar aldrig antisemitism
och rasism, säger utbildningsminister Anna Ekström.

Säkerhetshöjande åtgärder till organisationer inom det civila
samhället

Regeringen föreslår att statsbidraget för säkerhetshöjande åtgärder till
organisationer inom det civila samhället höjs med 19 miljoner kronor från
och med nästa år. Behovet av säkerhetshöjande åtgärder för trossamfund
och andra organisationer inom det civila samhället har ökat främst på grund
av ökade hot mot religiösa byggnader samt hat riktat mot religiösa
funktionärer och utövare. Efterfrågan på statligt stöd för att tillgodose
skyddsbehov har därmed ökat. Stödet kan handla om skydd av byggnader,
lokaler eller andra anläggningar, personella resurser samt tekniska lösningar
för bevakning.

– Det civila samhället behöver värnas mot hat och hot. De som utövar sin
religiösa tro eller engagerar sig ideellt för alla människors lika värde ska
kunna göra det utan att utsättas eller skrämmas till tystnad. Jag är därför glad
att kunna meddela att regeringen ökar stödet till det civila samhällets
säkerhetsarbete nästa år, säger kultur- och demokratiminister Amanda Lind.

Förstärkt arbete mot antisemitism, antiziganism och andra
former av rasism

I budgetpropositionen för 2022 föreslår regeringen att arbetet mot rasism
förstärks med 8 miljoner kronor årligen. Med den nationella planen mot
rasism, liknande former av fientlighet och hatbrott som utgångspunkt
kommer regeringen fortsätta och förstärka arbetet mot olika former av
rasism i Sverige. Särskilda åtgärdsprogram mot olika former av rasism;
antisemitism, antiziganism, islamofobi, afrofobi och rasism mot samer ska tas
fram. Åtgärdsprogrammen kommer bland annat att innefatta ökade insatser
på utbildningsområdet, utökade åtgärder för polisen mot rasism och hatbrott
samt kartläggning av antisemitism och andra former av rasism på nätet.

– Nu förstärker vi arbetet ytterligare och skapar förutsättningar för både ett
kraftfullt och långsiktigt arbete mot rasism. Ingen ska behöva utsättas för
rasism och diskriminering, säger jämställdhetsminister Märta Stenevi.



Uppdrag till Polismyndigheten för att bekämpa hatbrott och
andra brott som hotar demokratin

Regeringen ger Polismyndigheten i uppdrag att fortsatt utveckla och
förbättra arbetet för att bekämpa hatbrott och andra brott som hotar
demokratin. Polismyndigheten ska bland annat genomföra
kompetenshöjande insatser inom myndigheten samt redovisa resultat av det
arbete som bedrivs för att förstärka den brottsutredande förmågan och
uppklaringen av dessa brott. De ska också redovisa en beskrivning av arbetet
mot it-relaterade hatbrott och andra brott som hotar demokratin och beskriva
hur förutsättningar för samverkan skapas med andra myndigheter och
organisationer. Uppdraget ska delredovisas till regeringen den 1 mars 2022,
den 1 mars 2023 och slutredovisas den 16 december 2023.

– Hatbrott kan aldrig accepteras i ett demokratiskt samhälle. För att
bekämpa hatbrott krävs helhetssyn, långsiktighet och uthållighet och med
detta uppdrag fortsätter Polismyndigheten det viktiga arbetet mot hatbrott
och brott som hotar demokratin, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Inom kort kommer samtliga åtgärder som Sverige har för avsikt att föra fram
på Malmöforum som åtaganden presenteras samlat.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg reser till
Göteborg
Publicerad 03 september 2021 Uppdaterad 03 september 2021

I dag, fredag den 3 september, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Göteborg för att bland annat besöka
lokalpolisområde Storgöteborg nordost och
lokalpolisområde Storgöteborg Hisingen, där statsrådet
kommer att ges uppdateringar om polisens arbete.
Inrikesminister Mikael Damberg kommer under dagen att besöka
Biskopsgården. Statsrådet kommer även att medverka vid Frihamnsdagarna
och besöka Gimmered för att se den nya polisbilen.

Det finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet kl. 12.45-
13.00. För mer information och anmälan, kontakta pressekreteraren.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisen får utökande befogenheter
att söka efter vapen och andra
farliga föremål
Publicerad 02 september 2021 Uppdaterad 02 september 2021

Regeringen har i dag beslutat en proposition till
riksdagen med förslag till nya regler om husrannsakan
för att söka efter vapen och andra farliga föremål.
Förslaget ger polisen ökade möjligheter att i
brottsförebyggande syfte göra husrannsakan i
gemensamma utrymmen i eller i anslutning till
flerbostadshus.
För att polisen ska få bättre möjligheter att ta vapen och explosiva varor från
kriminella nätverk, och för att förhindra att vapen och andra farliga föremål
används vid våldsbrott vill regeringen ge polisen möjlighet att i
brottsförebyggande syfte söka efter sådana föremål i gemensamma
utrymmen, till exempel trappuppgångar och tvättstugor, i eller i anslutning
till flerbostadshus.

Prop. 2020/21:216 Nya regler om husrannsakan för att söka efter vapen och
andra farliga föremål

– Polisen måste ges större befogenheter att söka efter vapen och
sprängämnen för att strypa de kriminellas tillgång till farliga föremål och för
att minska risken för allvarliga våldsbrott. Med det här förslaget ökar
polisens möjligheter att genomföra husrannsakningar i förebyggande syfte,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den nya befogenheten till husrannsakan får användas i situationer där risken
framstår som stor att till exempel skjutvapen eller sprängämnen ska
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användas vid våldsbrott. Ett krav är att det kan antas att åtgärden leder till
att ett farligt föremål påträffas.

Förslagen är en del i regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder
mot gängkriminalitet.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till MSB att förbereda
nationellt samordningscenter för
forskning och innovation inom
cybersäkerhet
Publicerad 02 september 2021 Uppdaterad 02 september 2021

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
får i uppdrag att förbereda för och lämna förslag på hur
ett nationellt samordningscenter för forskning,
innovation och tillämpning inom cybersäkerhet ska
kunna inrättas vid myndigheten under 2022.
Sverige utsätts dagligen för allvarliga cyberattacker som riskerar att skada
samhället och demokratin. Det kan bland annat handla om utpressningsvirus
där filer tas gisslan i syfte att tvinga den drabbade att betala en lösensumma.

Uppdrag till MSB att vidta förberedelser för att bli nationellt
samordningscenter kopplat till det europeiska kompetenscentret för
cybersäkerhet

I uppdraget till MSB ingår att lämna förslag om:

inbördes ansvar och roller för MSB, Vinnova och Digg i ett nationellt
samordningscenter,
hur verksamheten vid centret kan ledas och organiseras,
hur nödvändig kapacitet att förvalta EU-finansiering säkerställs,
hur relevant EU-finansiering kan nyttjas och följas upp,
hur den nationella kompetensgemenskapen ska byggas upp, bland annat
i relation till det nationella cybersäkerhetscentret samt
en långsiktig samverkansstruktur för berörda myndigheter och aktörer,
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såväl nationella som internationella.

Uppdraget ska genomföras i samverkan med Verket för innovationssystem
(Vinnova) och Myndigheten för digital förvaltning (Digg). MSB ska ha en
dialog med RISE Research Institutes of Sweden AB och andra aktörer som
bedöms vara relevanta vid genomförandet.

Det nationella samordningscentret ska vara kopplat till det europeiska
kompetenscentret för cybersäkerhet inom näringsliv, teknik och forskning
som inrättades i somras enligt Europaparlamentets och rådets förordning.

Uppdraget ska redovisas senast den 17 november 2021.

– Vi behöver mer forskning och innovation inom cybersäkerhet för att
exempelvis minska systemfel och förhindra cyberattacker, säger
inrikesminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen återinför inreseförbud
till Sverige för resenärer från USA,
Israel, Kosovo, Libanon,
Montenegro och Nordmakedonien
Publicerad 02 september 2021

Regeringen har i dag beslutat om ändringar i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringarna gäller
undantaget för personer som bor i vissa utpekade
länder utanför EU och ligger i linje med ministerrådets
uppdaterade rekommendation till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid flera tillfällen, och det
senaste beslutet om förlängning innebär att inreseförbudet nu gäller till och
med den 31 oktober 2021.

Inreseförbudet innebär att en utlänning som reser till Sverige från en annan
stat än en EES-stat eller Schweiz ska nekas inresa i landet och avvisas. Från
detta görs ett antal undantag, bland annat gäller inreseförbudet inte för
utländska medborgare som är bosatta i vissa länder. Vilka länder som
undantas finns angivet i en bilaga till förordningen.

Den beslutade ändringen innebär att USA, Israel, Kosovo, Libanon,
Montenegro och Nordmakedonien tas bort från bilagan till förordningen. Det
innebär att personer bosatta i dessa länder inte längre undantas från
inreseförbudet enbart på den grunden att han eller hon är bosatt där.

För utländska medborgare som reser till Sverige från USA, Israel, Kosovo,
Libanon, Montenegro eller Nordmakedonien från och med den 6 september,
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är det bara personer som omfattas av något annat undantag från
inreseförbudet som får resa in i Sverige. Det handlar om exempelvis
utländska medborgare som har uppehållstillstånd i Sverige, har särskilt
angelägna behov eller som ska utföra nödvändiga funktioner, och som
dessutom kan visa upp ett negativt covid-19-test. Det negativa covid-19-
testet får inte vara äldre än 48 timmar. Kravet gäller utländska medborgare
som är 18 år och äldre, med vissa undantag.

Ändringen sker med anledning av en uppdatering av EU:s rekommendationer
avseende inresor från tredjeland som beslutades den 30 augusti 2021 baserat
på uppgifter från EU:s smittskyddsmyndighet (ECDC) om det kraftigt
försämrade smittspridningsläge som råder i dessa länder.

Den svenska regleringen har löpande och med kort varsel justerats för att
ligga i linje med EU:s rekommendationer, och Folkhälsomyndigheten har
uttalat att anpassningar av de svenska åtgärderna bör ske utifrån det arbete
som pågår på EU-nivå för att samordna medlemsstaternas åtgärder riktade
mot resenärer från tredjeland.

Ändringen träder i kraft den 6 september 2021.

Regeringen undersöker nu möjligheten – med beaktande av processen på
EU-nivå – att undanta fullvaccinerade som är bosatta i vissa tredje länder
från inreserestriktionerna. Regeringen avser att återkomma i frågan.

För mer information om hur förordningarna om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats. Se länkar här intill.

Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tillsätter en utredning
om nationell samordning av
försörjningsberedskapen
Publicerad 02 september 2021

Sveriges försörjningsberedskap behöver stärkas. Det
har inte minst blivit tydligt i början av pandemin då det
bland annat rådde brist på personlig skyddsutrustning.
En stärkt försörjningsberedskap är också en viktig del i
det pågående arbetet med att återuppbygga ett starkt
civilt försvar. Därför har regeringen i dag beslutat om att
ge en särskild utredare i uppdrag att utreda vissa frågor
om nationell samordning av försörjningsberedskapen.
Birgitta Böhlin, som förordnas som särskild utredare, ska analysera och
föreslå en funktion med ansvar för nationell samordning av
försörjningsberedskapen. Birgitta har bland annat varit generaldirektör för
Försvarets materielverk, tillförordnad generaldirektör för Tillväxtverket,
vikarierande generaldirektör för Statens fastighetsverk, VD för Samhall och
har en bred erfarenhet av tidigare utredningsuppdrag. I uppdraget ingår
också att utreda principer och former för finansiering av samhällets
försörjningsberedskap. Förslagen ska syfta till att stärka Sveriges förmåga att
upprätthålla en nödvändig försörjning vid fredstida krissituationer, höjd
beredskap och ytterst krig.

– Det stora antalet aktörer som har ansvar för försörjningsberedskapen i
kombination med de ambitionsökningar som förväntas på området ställer
krav på samordning och på ett effektivt resursutnyttjande. Utredningen är
därför en betydelsefull pusselbit i arbetet med att bygga upp och stärka
Sveriges försörjningsberedskap för fredstida krissituationer, höjd beredskap
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och i värsta fall krig, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Utredaren ska bland annat

analysera och föreslå vilka uppgifter en funktion med ansvar för
nationell samordning av försörjningsberedskapen ska ha samt hur denna
funktion ska förhålla sig till vissa andra aktörer med ansvar eller
betydelse för försörjningsberedskapen,
analysera och föreslå hur funktionen ska organiseras och finansieras,
analysera och föreslå ändamålsenliga och övergripande principer och
förutsättningar för fördelning av ansvar mellan det allmänna och
näringslivet,
pröva möjligheten att finansiera samhällets försörjningsberedskap med
avgifter, analysera för- och nackdelar med andra former av finansiering,
samt föreslå principer och former för finansiering av samhällets
försörjningsberedskap,
utarbeta nödvändiga författningsförslag.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 maj 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Effektiva möjligheter att använda
hemliga tvångsmedel för att
förhindra allvarliga brott
Publicerad 27 augusti 2021

Regeringen avser inom kort att tillsätta en utredning
som ska se över användningen av hemliga tvångs‐
medel i preventivt syfte för att förebygga, förhindra och
upptäcka allvarliga brott som till exempel skjutningar.
Översynen av användningen av hemliga tvångsmedel i preventivt syfte,
exempelvis avlyssning i ett underrättelseskede utanför en förundersökning,
sker för att bland annat förhindra nya skjutningar. Utredningen ska se över
om det exempelvis ska vara möjligt att använda hemliga tvångsmedel enligt
preventivlagen, som idag endast omfattar vissa allvarliga brott såsom
terroristbrott, även vid gängrelaterad brottslighet.

– Nu vill vi utreda möjligheten att kunna använda ytterligare centrala
verktyg för att förhindra skjutningar där såväl unga som oskyldiga människor
riskerar att drabbas och som sätter skräck i vårt samhälle. Det här är en
utredning som efterfrågats av Polismyndigheten. Vi ska göra allt i vår makt
för att bekämpa gängen, säger inrikesminister Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny
generaldirektör för
Säkerhetspolisen
Publicerad 26 augusti 2021 Uppdaterad 26 augusti 2021

Säkerhetspolischefen Klas Friberg har meddelat att han
väljer att lämna sitt uppdrag av privata skäl. Regeringen
har därför den 26 augusti utsett Charlotte von Essen till
ny säkerhetspolischef och chef för Säkerhetspolisen.
Charlotte von Essen har varit biträdande säkerhetspolischef sedan 2017 och
var innan dess bland annat lagman vid Förvaltningsrätten i Uppsala och
enhetschef och rättschef vid Justitiedepartementet, med ansvar för bland
annat säkerhetspolisiära frågor, och chef för Förvaltningsrätten i Uppsala.
Hon förordnas från och med den 1 oktober och sex år framåt.

– Jag och regeringen är mycket nöjd med Klas Fribergs arbete som
säkerhetspolischef, säger inrikesminister Mikael Damberg. Att Klas Friberg
nu väljer att lämna sitt uppdrag är därför något jag verkligen beklagar. Han
är en mycket kompetent och omtyckt myndighetschef och jag och regeringen
har känt fullt förtroende för hans sätt att leda Säkerhetspolisen. Med
Charlotte von Essen får Säkerhetspolisen en skicklig och driven chef med
mycket gott renommé. Charlotte har varit delaktig i ledningen av Säkerhets‐
polisen under flera år och är mycket väl lämpad att fortsätta att utveckla
verksamheten för att kunna hantera de växande säkerhetshoten mot Sverige.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Mikael Damberg och Anna
Ekström besöker högstadieskola
och polisen i Eslöv
Publicerad 23 augusti 2021 Uppdaterad 23 augusti 2021

I dag, måndag den 23 augusti besöker inrikesminister
Mikael Damberg och utbildningsminister Anna Ekström
Eslöv.
Under dagens besök kommer Mikael Damberg och Anna Ekström att träffa
representanter både från skolledningen på Källebergsskolan i Eslöv samt
representanter från den kommunala politiska ledningen. De kommer även att
besöka Polismyndigheten i Eslöv.

Besöket kommer att handla om den inträffade händelsen på
Källebergsskolan.

Efter besöket, mellan kl. 14:45 - 15:15 finns möjlighet för media att göra
intervjuer med statsråden. För mer information och anmälan, kontakta
pressekreterarna.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En modern lagstiftning för
datalagring vid brottsbekämpning
Publicerad 04 augusti 2021

Tillgång till uppgifter om elektronisk kommunikation är
ofta av stor betydelse i brottsutredningar. Den tekniska
utvecklingen och nya kommunikationsvanor har gjort att
mycket av den information som tidigare varit tillgänglig
för brottsbekämpande myndigheter inte längre går att
komma åt med dagens reglering. Därför ger nu
regeringen en särskild utredare i uppdrag att se över
och modernisera datalagringslagstiftningen och vissa
andra närliggande frågor.
Teknikutvecklingen och ändrade kommunikationsvanor har gjort att vi
kommunicerar annorlunda än tidigare. En allt större del av vår
kommunikation sker genom appar som inte träffas av dagens regelverk. En
utredare ska därför se över hur datalagringsregleringen kan moderniseras och
samtidigt analysera vilka möjligheter som finns till modernisering efter nya
avgöranden från EU-domstolen. Syftet med uppdraget är att säkerställa att
de brottsbekämpande myndigheternas tillgång till information förbättras och
upprätthålls över tid i takt med att teknikutveckling och förändrade
kommunikationsvanor utvecklas, samtidigt som respekten för mänskliga
rättigheter säkerställs.

– Efter en dom i EU-domstolen släcktes lampan för brottskämpande
myndigheter när datalagringen plötsligt stoppades. På regeringens initiativ
återinfördes datalagringen i oktober 2019 och då fick brottsbekämpningen
tillbaka ett av sina viktigaste verktyg. Nu tar vi nästa steg genom ett nytt
initiativ för att se till att reglerna om datalagring moderniseras och
effektiviseras ytterligare i takt med teknikutvecklingen, säger inrikesminister
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Mikael Damberg.

I uppdraget ingår också att titta på vissa frågor som har anknytning till
brottsbekämpande myndigheters faktiska möjligheter att verkställa beslut om
tillgång till elektronisk information, så kallad exekutiv jurisdiktion. I det
moderna informationssamhället kan elektronisk information lagras på flera
olika ställen eller ständigt vara i förflyttning utan hänsyn till nationsgränser.
Många gånger går det inte att avgöra var information finns lagrad fysiskt.
Traditionellt har gällt att en stat endast har rätt att vidta åtgärder på sitt eget
territorium, vilket innebär att brottsbekämpningen har svårt att komma åt
information om man inte vet var den är lagrad. Flera andra länder tolkar
frågan annorlunda och låter deras myndigheter komma åt mer information.
Utredaren ska därför göra en internationell utblick och analysera om
lagstiftning bör införas om exekutiv jurisdiktion, som utgår från andra
anknytningsfaktorer än den plats där informationen lagras.

Datalagringsreglerna innebär att leverantörer av vissa
kommunikationstjänster är skyldiga att spara uppgifter om elektronisk
kommunikation så att brottsbekämpande myndigheter kan få tillgång till
dem. Datalagringen är viktig för att kunna förhindra, upptäcka, utreda och
lagföra brott.

Uppdraget ska redovisas senast den 6 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 04 augusti 2021 Uppdaterad 04 augusti 2021

I dag, onsdag den 4 augusti klockan 10.00, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff.
Under pressträffen kommer en nyhet i det
brottsbekämpande arbetet att presenteras. Det kommer
även ges en uppdaterad lägesbild om skjutningar och
sprängningar.

Tid: 4 augusti 2021 kl. 10.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen, myndigheter och
kommuner rustar för höjd
brandberedskap vid skogsbränder
Publicerad 29 juli 2021

Sedan 2018 års skogsbränder har Sveriges förmåga
och beredskap att bekämpa skogsbränder förbättrats
avsevärt. Många kommunala räddningstjänster har
vidtagit flera åtgärder efter 2018 för att förstärka sin
beredskap och förmåga att effektivt kunna hantera
omfattande räddningsinsatser. Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap har dessutom tillförts
medel för att kunna stärka sin förmåga att stödja
kommunerna vid omfattande räddningsinsatser.
Samhällets räddningstjänstaktörer har vidtagit ett antal åtgärder för att
förbättra samhällets förmåga att hantera stora bränder och andra olyckor. I
dagsläget har Sverige ett större antal resurser som kan aktiveras vid
skogsbränder i form av helikoptrar, skopande flygplan och
skogsbrandsdepåer. Även satellitövervakning testas för att upptäcka bränder
i ett tidigt skede. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
genomför bland annat kontinuerliga analyser utifrån SMHI:s
brandriskanalyser, och utifrån det fattas beslut om lämpliga åtgärder och
beredskap. Brandriskanalyserna bidrar bland annat till att skogsbränder kan
bekämpas i ett tidigt stadium.

– Att stärka Sveriges förmåga att bekämpa skogsbränder och andra kriser är
en viktig del i arbetet med att bygga ett starkare samhälle. Det är glädjande
att se den avsevärda förbättring som skett inom Sveriges
skogsbrandsberedskap sedan de omfattande bränderna 2014 och 2018. Vi
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behöver fortsätta att säkerställa att vi har en långsiktigt hållbar
brandbekämpning och en förmåga att effektivt kunna hantera omfattande
räddningsinsatser när behovet uppstår, säger inrikesminister Mikael
Damberg.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap att
övergripande bedöma framtida
personalbehov inom civilt försvar
Publicerad 27 juli 2021

Myndigheter, kommuner, regioner och
näringslivsaktörer ansvarar för en stor del av
samhällsviktig verksamhet under höjd beredskap och
krig. Tidigare har statliga myndigheter krigsplacerat sin
personal, och kommuner och regioner har påbörjat det
arbetet. Därför är det angeläget att nu påbörja ett arbete
för att se över den framtida personalförsörjningen inom
det civila försvaret.
Regeringen har idag gett Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) i uppdrag att översiktligt bedöma och redovisa behovet av
personalförstärkningar inom bevakningsansvariga myndigheter, kommuner,
regioner och näringslivet för att nödvändig verksamhet ska kunna
upprätthållas vid höjd beredskap och krig i enlighet med
totalförsvarspropositionen som tagits fram tillsammans med Centerpartiet
och Liberalerna. MSB ska bedöma var det finns behov av särskilda åtgärder
för att säkra personalbehoven inom de verksamhetsområden som är av
central betydelse för att uppnå målet med det civila försvaret. I steget
därefter avser regeringen att låta en utredning se över hur de identifierade
behoven kan lösas. En utgångspunkt för bedömningen av personalbehoven
kan bland annat vara de områden som regeringen pekar ut som särskilt
viktiga i totalförsvarspropositionen. Dessa är ordning och säkerhet, skydd av
civilbefolkningen, hälso- och sjukvård, livsmedel och dricksvatten, finansiell
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beredskap, transporter, energiförsörjning och elektroniska kommunikationer
och post.

- Det är med höga ambitioner som arbetet med att återuppbygga det civila
försvaret nu drivs. Regeringen utgår från att det skulle kunna uppstå
situationer när den personal som finns tillgänglig inom det civila försvaret
inte räcker till för att upprätthålla nödvändig verksamhet vid höjd beredskap
och ytterst krig. Därför är det nödvändigt att MSB som ett första steg i
arbetet får i uppdrag att göra en övergripande bedömning av det
personalbehov som kan uppstå vid en sådan situation, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Vid genomförandet av uppdraget ska MSB samarbeta med Försvarsmakten,
Totalförsvarets plikt- och prövningsverk samt andra relevanta aktörer.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 29 april 2022.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 09 juli 2021

I dag anmälde statsminister Stefan Löfven i riksdagen
de statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet
äger rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 21 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister

Stefan Löfven

EU-minister

Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister

Eva Nordmark

Jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för
stadsutveckling och arbetet mot segregation och
diskriminering

Märta Stenevi
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Finansdepartementet

Finansminister

Magdalena Andersson

Civilminister

Lena Micko

Finansmarknadsminister och biträdande finansminister

Åsa Lindhagen

Försvarsdepartementet

Försvarsminister

Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister

Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister

Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister

Morgan Johansson

Inrikesminister

Mikael Damberg



Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna

Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister

Per Bolund

Näringsdepartementet

Näringsminister

Ibrahim Baylan

Socialdepartementet

Socialminister

Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister

Ardalan Shekarabi

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister

Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning

Matilda Ernkrans



Utrikesdepartementet

Utrikesminister

Ann Linde

Minister för internationellt utvecklingssamarbete

Per Olsson Fridh

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor

Anna Hallberg



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängt inreseförbud för resande
till Sverige
Publicerad 20 juni 2021

Regeringen har i dag beslutat om fortsatt inreseförbud
till Sverige för resor från länder inom EU/EES. Samtidigt
anpassas den svenska regleringen till EU-förordningen
om covid-intyg, också kallat covidbevis. Detta innebär
som huvudregel att det råder förbud mot att resa in i
Sverige om inte ett vaccinationsintyg, testintyg eller
intyg om att man tillfrisknat från covid-19, eller ett
motsvarande intyg, kan visas upp. Förlängningen träder
i kraft 30 juni och gäller fram till och med 31 augusti.
Fortsatt gäller att inresa från Danmark, Finland, Island
och Norge inte omfattas av några inreserestriktioner.
Det är främst på grund av det fortsatt osäkra smittläget som regeringen har
beslutat att förlänga inreseförbudet till Sverige.

Regeringen har redan tidigare bedömt att inreserestriktionerna inom EU/EES
bör skalas tillbaka försiktigt för att minska risken för ett bakslag som kräver
nya restriktioner. Nu anpassas den svenska regleringen till EU-förordningen
och förlänger samtidigt inreseförbudet till den 31 augusti. EU-förordningen
möjliggör för resor inom EU utan efterföljande restriktioner om resenären
har ett intyg på att man antingen har

Vaccinerats mot covid-19
Testat negativt, eller
Tillfrisknat från covid-19
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Frågor från media hänvisas till inrikesministerns pressekreterare.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Effektivare inhämtning av uppgifter
om utländska körkort för
Polismyndigheten
Publicerad 18 juni 2021

I dag har Justitiedepartementet remitterat en prome‐
moria med förslag som ger polisen tillgång till utländska
körkortsuppgifter direkt från Transportstyrelsen, istället
för att kontakta berörda myndigheter utomlands. Syftet
är att förenkla och effektivisera systemet vid kontrollerna
av utländska körkortsuppgifter.
Tusentals utländska körkort kontrolleras varje månad av polisen för att öka
trafiksäkerheten och förhindra att förfalskade körkort används i Sverige. Det
utgör en del av myndighetens arbete med att upprätthålla allmän ordning och
säkerhet.

Promemoria: Effektivare inhämtning av utländska körkortsuppgifter för
Polismyndigheten

Vid dagens kontroller av utländska körkort måste Polismyndigheten många
gånger inhämta uppgifter från berörda utländska myndigheter, en process
som ofta tar lång tid och ibland kan svar utebli helt. I promemorian som i dag
har remitterats föreslås det därför att polisen kan få uppgifterna direkt från
Transportstyrelsen för en snabbare och enklare process.

– Det är särskilt viktigt att behörigheten av utländska körkort kan kontrol‐
leras av polisen omedelbart, eftersom det är svårt att göra i efterhand. Med
ett enklare och effektivare system för detta kan polisen sannolikt göra fler
kontroller av utländska körkort och därmed också upptäcka fler personer
som kör bil utan giltigt körkort, säger inrikesminister Mikael Damberg.
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Förslagen i promemorian innebär en ändring i vägtrafikdataförordningen. Det
sker i enlighet med körkortsdirektivet som bland annat innebär att EES-
länderna utbyter information om de körkort som de utfärdat, bytt ut, ersatt,
förnyat eller återkallat.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tidiga förhör som bevisning i
brottmål
Publicerad 17 juni 2021

I dag beslutar regeringen en proposition som innebär
utökade möjligheter att använda tidiga förhör som
bevisning i brottmål. Syftet är att få en mer modern,
flexibel och effektiv handläggning av framför allt stora
brottmål.
Enligt de nuvarande reglerna ska vittnen och andra förhörspersoner höras i
samband med huvudförhandlingen. Konsekvenserna blir ofta att förhören
hålls långt efter den inträffade händelsen. Det riskerar att öka
påfrestningarna på enskilda förhörspersoner och kan leda till att tidigt
lämnade uppgifter ändras eller dras tillbaka helt i domstol.

– Det är angeläget att tidiga förhör ska kunna användas som bevisning i
framför allt större brottmål. Då är den förhörda personen mindre påverkad
av vad andra har sagt eller vad som kan ha framkommit i media. Det minskar
också risken för att vittnen och brottsoffer utsätts för hot vilket i sin tur kan
få fler att våga vittna, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Prop. 2020/21:209 Utökade möjligheter att använda tidiga förhör

Regeringens förslag innebär en mer flexibel och effektiv handläggning av
brottmål. En utökad möjlighet att använda tidiga förhör kan ge mer
tillförlitlig bevisning. Förslagen kan också leda till kortare häktningstider och
minskad isolering av frihetsberövade personer.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen presenterar ett
åtgärdspaket för att stoppa mäns
våld mot kvinnor
Publicerad 16 juni 2021

Mäns våld mot kvinnor ska upphöra. Regeringen
presenterar idag ett åtgärdspaket för det fortsatta
arbetet med att förebygga och bekämpa mäns våld mot
kvinnor. Paketet omfattar åtgärder för att förebygga att
våld utövas, stöd och skydd till utsatta samt skärpt
lagstiftning när det kommer till att lagföra personer som
utsatt sin partner eller före detta partner för våld.
Att mäns våld mot kvinnor ska upphöra har varit en prioriterad fråga för
regeringen både under den här och den förra mandatperioden. 2016
beslutade regeringen om en tioårig nationell strategi för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor med ett tillhörande åtgärdsprogram för åren
2017-2020. Sedan dess har fokus varit att bygga en långsiktigt hållbar
struktur för detta arbete på såväl nationell, regional som lokal nivå.
Åtgärdspaketet som nu presenteras intensifierar det arbete.

- Så länge som en enda kvinna mördas av sin partner eller före detta partner
har vi inte gjort tillräckligt. Ingen tonårstjej ska utsättas för våld av sin
pojkvän. Idag presenterar regeringen åtgärder både för att få stopp på våldet
här och nu, ge kvinnorna som drabbas stöd och skydd och arbeta
förebyggande så att inga fler kvinnor blir slagna och inga män börjar slå,
säger Märta Stenevi, jämställdhetsminister. 

Det åtgärdspaket för att få stopp på mäns våld mot kvinnor som regeringen
nu lägger fram innehåller 40 punkter. Paketet omfattar åtgärder för att bidra
till att alla de fyra målsättningarna i den nationella strategin för att förebygga
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och bekämpa mäns våld mot kvinnor ska uppnås.   

Ett utökat och verkningsfullt förebyggande arbete mot våld
Förbättrad upptäckt av våld och starkare skydd och stöd för våldsutsatta
kvinnor och barn
Effektivare brottsbekämpning
Förbättrad kunskap och metodutveckling

- De senaste åren har regeringen vidtagit en rad viktiga åtgärder för att
skärpa straffen för de män som begår brott mot kvinnor. Straffen ska spegla
brottens allvar, och här kommer ytterligare förslag i den riktningen. Mäns
våld mot kvinnor ska aldrig accepteras, och rättsväsendet ska se strängt på
dessa brott, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

- Mäns våld mot kvinnor är en högt prioriterad fråga för regeringen.
Rättsväsendets myndigheter är centrala i arbetet för att bekämpa mäns våld
mot kvinnor. En förutsättning i det arbetet är att våra myndigheter
kraftsamlar och samarbetar för att driva arbetet framåt utifrån sina olika
ansvarsområden. Det är viktigt att myndigheterna har rätt förutsättningar och
rätt kompetens för att vi med full kraft ska nå målen i åtgärdspaketet och
stoppa våldet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Åtgärdspaket för att intensifiera arbetet mot mäns våld mot kvinnor



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att utvärdera satsningen
på 10 000 fler polisanställda
Publicerad 10 juni 2021

Regeringen har beslutat att ge Brottsförebyggande
rådet (Brå) i uppdrag att följa upp och analysera sats‐
ningen på 10 000 fler anställda i Polismyndigheten
under perioden 2016-2024. I detta ingår bland annat att
kartlägga hur tillskotten har fördelats och använts samt
analysera hur verksamheten har utvecklats.
– Regeringens satsning på 10 000 fler polisanställda är historisk, aldrig
tidigare har polisen vuxit så mycket som nu. Fram till 2024 väntar vi oss upp
emot 5 000 fler poliser i Sverige. Därför är det viktigt att följa upp hur till‐
skotten används inom Polismyndigheten och hur de bidrar till att förstärka
myndighetens förmåga att utföra sina uppgifter. Uppdraget kommer att lägga
en viktig kunskapsgrund för styrning och uppföljning för att säkerställa en
fortsatt effektiv brottsbekämpning, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringsuppdrag: Uppdrag till Brottsförebyggande rådet att utvärdera
satsningen på 10 000 fler polisanställda

Uppdraget innebär att Brå ska kartlägga resursanvändningen inom Polis‐
myndigheten och hur kapaciteten har utvecklats på olika områden, i bland
annat ingripandeverksamheten, brottsutredningsverksamheten och den
brottsförebyggande verksamheten. Kartläggningen ska även omfatta olika
geografiska delområden såsom socialt utsatta områden och glesbygd. Brå ska
också analysera utvecklingen av olika resultat- och verksamhetsindikatorer
och göra en bedömning av resursökningarnas betydelse för resultatet och
verksamheten.

Vidare ska Brå analysera i vilken utsträckning resurser har fördelats till
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hanteringen av grova brott, med inriktning på skjutningar och andra brott
med koppling till kriminella nätverk och grov organiserad brottslighet, och
hur detta har påverkat hanteringen av annan brottslighet. Även utvecklingen
av resurser och resultat på området mäns våld mot kvinnor ska studeras.

Brå ska även studera hur Polismyndighetens kapacitet har utvecklats i
relation till förhållanden såsom brottsutvecklingen och befolkningsutveck‐
lingen, samt i den utsträckning det är möjligt, i jämförelse med andra länder.

I uppdraget ingår också att redogöra för och analysera hur olika typer av
kostnader i verksamheten har utvecklats över tid. Vid behov ska Brå lämna
förslag på åtgärder till regeringen eller Polismyndigheten.

Uppdraget ska genomföras i nära samverkan med Polismyndigheten. Det ska
delredovisas till regeringen (Justitiedepartementet) senast den 24 mars 2023
och den 18 oktober 2024. Uppdraget ska slutredovisas senast den 27 mars
2026.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i undantaget från det
tillfälliga inreseförbudet för
personer som bor i Japan
Publicerad 10 juni 2021

Regeringen har i dag beslutat om ändringar i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringarna gäller
undantaget för personer som bor i ett land utanför EU
och ligger i linje med ministerrådets uppdaterade
rekommendation till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars 2020 och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen och EU:s ministerråd. Det senaste beslutet om förlängning
för resor till Sverige från länder utanför EU/EES innebär att inreseförbudet
nu gäller till och med den 31 augusti 2021.

Till inreseförbudet finns flera undantag, varav ett gäller personer som är
bosatta i vissa angivna länder utanför EU. Dagens beslut innebär att den som
är bosatt i Japan ska undantas från inreseförbudet enbart på den grunden att
han eller hon är bosatt där. Även övriga undantag från inreseförbudet
kommer fortsättningsvis att vara tillämpliga på personer som är bosatta i
Japan.

Kravet på att en utländsk medborgare som är undantagen från
inreseförbudet, till exempel den som är bosatt i Japan, ska kunna uppvisa ett
intyg om negativt provsvar från testning för pågående covid-19-infektion vid
inresa till Sverige kvarstår.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Det är viktigt att
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vi inom EU fortsatt agerar samordnat för att på bästa sätt skala tillbaka
inreserestriktionerna när smittskyddsläget förändras till det bättre. Dagens
beslut ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation till EU:s
medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 14 juni 2021.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökade befogenheter för polisen att
söka efter vapen och andra farliga
föremål
Publicerad 09 juni 2021

Regeringen avser i morgon att besluta en lagrådsremiss
med förslag till nya regler om husrannsakan för att söka
efter vapen och andra farliga föremål. Förslaget innebär
att polisen ska få en ny befogenhet att i
brottsförebyggande syfte göra husrannsakan i
gemensamma utrymmen i eller i anslutning till
flerbostadshus.
Våldet från kriminella har förändrats på ett oroväckande sätt de senaste åren.
En del i utvecklingen är att antalet skjutningar och sprängningar har ökat,
framför allt som en följd av konflikter mellan olika grupperingar. För att
polisen ska få bättre möjligheter att förhindra att vapen och andra farliga
föremål används vid våldsbrott föreslår regeringen lagändringar som ger
polisen en ny befogenhet att i brottsförebyggande syfte söka efter sådana
föremål i gemensamma utrymmen i eller i anslutning till flerbostadshus, till
exempel trappuppgångar och tvättstugor.

– Med förslaget vill regeringen förbättra polisens möjligheter att genomföra
husrannsakningar i förebyggande syfte. Polisen måste ges större
befogenheter att söka efter vapen och sprängämnen för att strypa de
kriminellas tillgång till farliga föremål och för att minska risken för allvarliga
våldsbrott, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den nya befogenheten till husrannsakan får användas i situationer där risken
framstår som stor att till exempel skjutvapen eller sprängämnen ska
användas vid våldsbrott. Ett krav är att det kan antas att åtgärden leder till
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att ett farligt föremål påträffas genom åtgärden.

Regeringen kommer även besluta att Utredningen om barn som misstänks för
brott får ett tilläggsuppdrag som innebär att se över om det ska införas
utökade möjligheter till beslag, husrannsakan och kroppsvisitation mot barn
under 15 år.

Förslagen är en del i regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder
mot gängkriminalitet.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 december 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 09 juni 2021 Uppdaterad 09 juni 2021

I dag, onsdag den 9 juni klockan 13.30, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff.
Under pressträffen kommer ett förslag för bättre verktyg
i brottsbekämpningen att presenteras. Det kommer
även ges en uppdaterad lägesbild om skjutningar och
sprängningar.

Tid: 9 juni 2021 kl. 13.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg deltar i EU:s råd
för rättsliga och inrikes frågor
Publicerad 07 juni 2021

Den 7-8 juni träffas EU:s justitie- och inrikesministrar
under ett möte i EU:s råd för rättsliga och inrikes frågor
(RIF). Mötet äger rum i Luxemburg.
Inrikesminister Mikael Damberg deltar bland annat i en diskussion om
bekämpning av olagligt innehåll online mot bakgrund av förslaget till rättsakt
om digitala tjänster (DSA).

Ministrarna ska även diskutera brottsbekämpningsaspekterna i
kommissionens förslag om Artificiell intelligens. Effekterna av covid-19 i
kampen mot brottslighet står också på dagordningen liksom förslaget att
revidera Europolförordningen.

Vidare väntas kommissionen informera om sin strategi för ett förstärkt
Schengensamarbete som presenterades den 2 juni.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker polisen i
Hjällbo
Publicerad 04 juni 2021 Uppdaterad 04 juni 2021

I dag, fredag den 4 juni klockan 08.00, gör inrikes‐
minister Mikael Damberg ett digitalt besök till lokalpolis‐
område Storgöteborg nordost, där stadsdelen Hjällbo
ingår. Under besöket kommer statsrådet att ges en
lägesuppdatering om den senaste tidens händelser i
stadsdelen.
Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet.
För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Utredning om möjlighet att
begränsa enskilda barns rätt att
vistas på vissa platser eller
områden
Publicerad 29 maj 2021 Uppdaterad 29 maj 2021

En utredare får i uppdrag att utreda om det, i syfte att
skydda barn från att fara illa, bör införas en möjlighet för
socialnämnden att begränsa enskilda barns rätt att
vistas på vissa platser eller i vissa områden. Det kan
exempelvis handla om att skydda barn från miljöer där
de riskerar påtryckning för att begå brott, eller där de till
och med riskerar att anlitas för kriminella tjänster.
–Tidiga och förebyggande insatser är ofta avgörande för att skydda barn och
unga som riskerar att fara illa, till exempel genom att involveras i kriminalitet
eller missbruk. För att kunna agera tidigt behöver socialtjänsten förses med
flera verktyg, särskilt i situationer då det saknas samtycke från föräldrarna,
säger socialminister Lena Hallengren.

–Unga som riskerar att utveckla kriminalitet kan behöva skyddas från platser
eller områden i samhället där det finns risk för att de i möten med andra
individer påverkas negativt, säger inrikesminister Mikael Damberg

Samhället måste agera tidigt, redan då barn och unga befinner sig i riskzon
för att fara illa. Socialtjänsten har i dag begränsade möjligheter att agera
tidigt och stödja barn som behöver det när samtycke saknas, och
förutsättningarna för omhändertagande vård enligt LVU inte är uppfyllda.
Regeringen ser behov av att täppa till detta gap.
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Till utredare utses Ingrid Utne. Hon är jurist och arbetar som beredningschef
vid Högsta förvaltningsdomstolen. Uppdraget gäller från och med den 28 maj
2021 t.o.m. den 28 mars 2022.

Ingrid Utne kommer vara bokstavsutredare och en bokstavsutredare är, till
skillnad från en kommitté, inte en egen myndighet utan biträder
departementet i arbetet med att utreda en specifik fråga. Resultatet av
bokstavsutredarens uppdrag redovisas i en promemoria som ofta publiceras i
departementsserien, förkortad Ds.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängt inreseförbud för resande
till Sverige men
inreserestriktionerna från de
nordiska länderna upphävs
Publicerad 28 maj 2021

Regeringen har beslutat om fortsatt inreseförbud till
Sverige för resor från tredje land, det vill säga utanför
EU/EES. Inreseförbudet för resor från länder inom
EU/EES, som innebär förbud mot att resa in i Sverige
om inte ett negativt covid-19 test kan visas upp,
förlängs också. Däremot undantas de nordiska
länderna från inreserestriktionerna från och med den 31
maj.
Det är främst på grund av det fortsatt osäkra smittläget som regeringen har
beslutat att förlänga inreseförbuden till Sverige. Förlängningen av
inreseförbudet från tredjeland är i linje med EU:s rekommendationer och
Folkhälsomyndigheten har också bedömt att inreserestriktioner fortsatt är
viktiga för resenärer från länder utanför EU/EES där vaccinationsinsatsen i
många fall inte kommit lika långt som i EU/EES-länderna och där den
epidemiologiska situationen avseende smittspridning och virusvarianter av
särskild betydelse är mer svårbedömd. Regeringen bedömer att
inreserestriktionerna inom EU/EES bör skalas tillbaka försiktigt och stegvis
för att minska risken för ett bakslag som kräver nya inskränkningar.

– Att vi nu öppnar upp för resande inom Norden är det första steget i
öppnandet av resandet till och från Sverige, något som måste ske successivt
och ansvarsfullt. Samtidigt fortsätter regeringen att ha en tät dialog med
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Folkhälsomyndigheten säger inrikesminister Mikael Damberg.

Besluten som regeringen fattade i dag innebär att de tillfälliga inreseförbuden
till Sverige förlängs. Inreseförbud gäller både för personer som reser till
Sverige från länder utanför EU/EES, så kallade tredje länder, och för
personer som reser till Sverige från länder inom EES. Samtidigt upphävs
inreserestriktionerna till Sverige från Danmark, Finland, Island och Norge.

Det innebär att personer som reser till Sverige från de nordiska länderna,
från och med den 31 maj, inte längre kommer att beröras av några särskilda
inreserestriktioner.

För att få resa in till Sverige från övriga länder inom EES krävs dock även
fortsättningsvis ett negativt covid-19-test. Det negativa covid-19-testet får
inte vara äldre än 48 timmar. Kravet gäller utländska medborgare som är 18
år och äldre, med vissa undantag.

Inreseförbudet för resor till Sverige från länder inom EES förlängs till den 30
juni 2021. Ändringarna som innebär att inreserestriktionerna för Danmark,
Finland, Island och Norge upphör, börjar gälla den 31 maj.

För personer som reser till Sverige från ett land utanför EU/EES gäller precis
som tidigare att enbart personer som omfattas av något undantag från
inreseförbudet och som dessutom kan visa upp ett negativt covid-19-test får
resa in i landet. Det negativa covid-19-testet får inte vara äldre än 48
timmar. Kravet gäller utländska medborgare som är 18 år och äldre, med
vissa undantag.

Förlängningen av inreseförbudet till Sverige för resor från länder utanför
EU/EES gäller till och med den 31 augusti i år.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 28 maj 2021 Uppdaterad 28 maj 2021

I dag, fredag den 28 maj klockan 14.30, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff om
inreseförbudet till Sverige.

Tid: 28 maj 2021 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om vissa identitets- och
uppehållshandlingar
Publicerad 27 maj 2021

I dag utfärdar regeringen nya regler som gör vissa
identitets- och uppehållshandlingar säkrare. En viktig
förändring är att nationella identitetskort och
uppehållskort förses med fingeravtryck, på samma sätt
som pass och uppehållstillståndskort. De nya reglerna
kompletterar en EU-förordning.
– För att motverka förfalskningar och annan brottslighet är det viktigt att
identitets- och uppehållshandlingar är säkra och går att kontrollera på ett
effektivt sätt. De nya reglerna bidrar till det, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

I juni 2019 antogs en ny EU-förordning om säkrare identitetskort och
uppehållshandlingar. I Sverige gäller den bland annat för Polismyndighetens
nationella identitetskort och Migrationsverkets uppehållskort och
permanenta uppehållskort. EU-förordningen skärper säkerhetskraven på
handlingarna.

Efter att riksdagen godkänt regeringens lagförslag utfärdas nu de regler som
ska komplettera EU-förordningen. Reglerna innebär bland annat följande:

Den som ansöker om ett nationellt identitetskort, ett uppehållskort eller
ett permanent uppehållskort ska i fortsättningen både fotograferas och
lämna fingeravtryck. Fotot och fingeravtrycken ska sparas i ett chip i
kortet.
Vid en gränskontroll ska ansiktsbild och fingeravtryck kunna tas på nytt,
för jämförelse med uppgifterna i kortet. För den som har ett
uppehållskort eller permanent uppehållskort ska samma sak gälla vid en
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inre utlänningskontroll.
Giltighetstiden för nationella identitetskort till barn under tolv år sänks
från fem år till tre år. Även detta är en säkerhetsåtgärd.

De nya reglerna träder i kraft den 2 augusti 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Försvarsmakten och
Säkerhetspolisen om
kompetensförsörjning inom
säkerhetsskyddsområdet
Publicerad 25 maj 2021

Regeringen har beslutat att ge Försvarsmakten och
Säkerhetspolisen i uppdrag att kartlägga behovet av
kompetensförsörjning inom säkerhetsskyddsområdet
och föreslå åtgärder som underlättar
kompetensförsörjningen.
Det finns ett stort behov av kompetensförsörjning hos tillsynsmyndigheter
och verksamhetsutövare på säkerhetsskyddsområdet. Genom förslagen i
propositionen Ett starkare skydd för Sveriges säkerhet (prop. 2020/21:194)
som i dag överlämnas till riksdagen ökar behovet ytterligare.

I syfte att möta det växande behovet av kompetensförsörjning på
säkerhetsskyddsområdet får Försvarsmakten och Säkerhetspolisen i uppdrag
att kartlägga behovet av kompetensförsörjning och föreslå åtgärder som
underlättar kompetensförsörjningen på både kort och lång sikt.

Uppdraget ska i relevanta delar genomföras i dialog med Affärsverket
svenska kraftnät, Finansinspektionen, Försvarets materielverk, Länsstyrelsen
i Stockholms län, Länsstyrelsen i Skåne län, Länsstyrelsen i Västra Götalands
län, Länsstyrelsen i Norrbottens län, Post- och telestyrelsen, Statens
energimyndighet, Strålsäkerhetsmyndigheten och Transportstyrelsen.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 1 mars 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen tar emot ett
betänkande om ett nytt regelverk
för ordningsvakter
Publicerad 21 maj 2021

I dag har inrikesminister Mikael Damberg tagit emot
betänkandet En ny lag om ordningsvakter. I
betänkandet föreslås en ny lag och förordning i syfte att
skapa bättre förutsättningar för en mer flexibel och ökad
användning av ordningsvakter.
Ordningsvaktsutredningen har letts av den särskilda utredaren Agneta
Bäcklund. Utredningen har bland annat haft i uppdrag att göra en översyn av
regelverket för ordningsvakter och undersöka om ordningsvakter kan
användas på ett bättre sätt för att tillgodose samhällets behov av trygghet
och ordning på allmän plats. Uppdraget har syftat till att modernisera och
effektivisera regelverket och anpassa det till dagens förhållanden.

SOU 2021:38 En ny lag om ordningsvakter m.m.

Ordningsvakter ska inte och kan inte ersätta polisen, däremot är deras arbete
ett viktigt bidrag i arbetet med allmän ordning och säkerhet. Ordningsvakter
ska exempelvis inte användas mot den grova brottsligheten. Det finns dock
andra uppgifter som kan vara lämpliga för ordningsvakter att utföra och som
frigör resurser för Polismyndigheten till mer avancerade polisiära uppgifter.

Utredningen föreslår bland annat:

att ordningsvakter ska kunna användas för fler ändamål,
att ordningsvakter ska få fler befogenheter, exempelvis att kunna
transportera en person som omhändertagits till sjukhus,
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tillnyktringsenhet eller polisstationen, om det är lämpligt och
Polismyndigheten beslutar att det är ok,
att Polismyndighetens möjligheter till ledning och kontroll av
ordningsvakterna ska förstärkas, bland annat genom krav på den som vill
använda ordningsvakter att ansöka om tillstånd hos Polismyndigheten
som ska kunna meddela villkor för användningen.

Lagstiftningen föreslås träda i kraft den 1 juli 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg tar emot
utredning om ordningsvakter
Publicerad 21 maj 2021 Uppdaterad 21 maj 2021

I dag, fredag den 21 maj klockan 11.15, tar
inrikesminister Mikael Damberg emot betänkandet En
ny lag om ordningsvakter. Utredningen som har letts av
den särskilda utredaren Agneta Bäcklund, tillika
justitieråd i Högsta domstolen, har bland annat haft i
uppdrag att göra en översyn av regelverket för
ordningsvakter och undersöka om ordningsvakter kan
användas på ett bättre sätt för att tillgodose samhällets
behov av trygghet och ordning på allmän plats.

Tid: 21 maj 2021 kl. 11.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Användning av biometri i
brottsbekämpningen ska utredas
Publicerad 19 maj 2021

Regeringen avser inom kort att besluta ett kommitté‐
direktiv som innebär att förutsättningarna för att
använda biometri i brottsbekämpningen ska utredas.
Syftet är att fler personer som misstänks för brott ska
kunna identifieras med hjälp av bland annat finger‐
avtryck och dna.
Biometri och biometriska uppgifter kan vara väldigt effektiva för att identi‐
fiera och lagföra brottslingar, eftersom den som begår ett brott ofta lämnar
spår efter sig. Regelverket i dag är inte anpassat till de tekniska möjlig‐
heterna att använda biometri i brottsbekämpning, därför behöver lag‐
stiftningen ses över. Det är också ett önskemål från polisen.

Dir. 2021:34 Biometri i brottsbekämpningen

– Regeringen vill förbättra polisens verktyg för att identifiera fler som begått
brott. Att växa polisen och samtidigt angripa allvarlig brottslighet från flera
håll är ett högt prioriterat arbete. Som en del av detta behöver vi vässa regel‐
verket kring möjligheterna att använda biometri i brottsbekämpningen, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Den särskilda utredaren ska bland annat:

lämna förslag som gör att fingeravtryck, dna, ansiktsbilder eller liknande
information om personer som är misstänkta eller dömda för brott kan
samlas in för registrering i Polismyndighetens register på ett mer
enhetligt, heltäckande och ändamålsenligt sätt än i dag,
lämna förslag som gör att informationen kan lagras i Polismyndighetens
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register på ett mer enhetligt och ändamålsenligt sätt än i dag,
ta ställning till om Polismyndigheten ska kunna använda ansiktsbilder
eller fingeravtryck från brottsutredningar för att söka i exempelvis pass‐
registret, Transportstyrelsens register över körkort eller Migrations‐
verkets register i syfte att identifiera personer som misstänks för brott.

Utredaren ska lämna nödvändiga författningsförslag och noga väga behovet
av en effektiv brottsbekämpning mot den enskildes rätt till skydd för sin
personliga integritet.

Uppdraget ska redovisas senast den 20 februari 2023.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på kompletterande
bestämmelser till avtalet mellan
EU och Storbritannien
Publicerad 17 maj 2021

I dag har regeringen överlämnat en proposition till
riksdagen som innehåller vissa kompletterande
bestämmelser om brottsbekämpning och straffrättsligt
samarbete till avtalet mellan EU och Storbritannien.
Prop. 2020/21:197 Kompletterande bestämmelser till vissa delar av avtalet
mellan Europeiska unionen och Förenade kungariket

Förslagen i propositionen avser samarbetet om överlämnande av misstänkta
eller dömda personer samt verkställighet av beslut om förverkande av
egendom.

Överlämnande av misstänkta eller dömda personer kommer huvudsakligen
att ske på samma sätt som inom ramen för den europeiska
arresteringsordern. Nytt jämfört med EU-samarbetet är förslagen om att
Sverige inte ska överlämna sina egna medborgare till Storbritannien samt att
det finns en möjlighet att vägra överlämnande för politiska brott.

Vidare innebär de kompletterande förslagen att åklagare är behöriga att
utfärda en arresteringsorder i Sverige, samt att åklagare och allmän domstol
är behöriga att besluta i överlämnandeärenden till och från Sverige.

Kompletterande regler föreslås också för samarbetet gällande verkställighet
av beslut om förverkande av egendom, i både Sverige och Storbritannien.
Dessa innebär bland annat att Kronofogdemyndigheten kan begära att ett
svenskt beslut om förverkande ska verkställas i Storbritannien.
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Lagförslagen föreslås träda i kraft den 15 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Straffen för allvarligare knivbrott
bör skärpas
Publicerad 17 maj 2021

I dag har regeringen remitterat en promemoria med
förslag som innebär skärpta straff för allvarligare
knivbrott.
Straffen för brott mot knivlagen har inte ändrats på tjugo år. Under den tiden
har det skett förändringar i samhället som motiverar en strängare syn på
allvarligare knivbrott. Tidigare studier visar att kniv är det vapen som oftast
används vid personrån och vid dödligt våld.

– Regeringen har sedan tidigare skärpt straffen på vapenområdet, vilket gett
god effekt i brottsbekämpningen. Vi har även skärpt straffen för ett stort
antal brott där kniv kan användas, bland annat mord, grov misshandel, grovt
olaga hot, grov utpressning och grovt rån. Nu går vi fram med ett nästa steg
och remitterar i dag förslag om skärpta straff för allvarligare knivbrott, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Promemoria: Skärpta straff för knivbrott

I promemorian föreslås att maximistraffet för knivbrott av normalgraden ska
skärpas till fängelse i ett år och att straffskalan för grovt brott ska skärpas till
fängelse i lägst sex månader och högst två år. Vidare lämnas förslag som
innebär att fler knivbrott än tidigare ska bedömas som grova. Det kan
exempelvis handla om knivinnehav i en kriminell miljö, på en nattklubb, på
en skola eller på en brottsutsatt plats, exempelvis ett torg där det finns
problem med brottslighet. Det kan också handla om innehav av ett så kallat
gatustridsvapen eller innehav av kniv i våldsanvändnings- eller
självförsvarssyfte.

De knivinnehav som är straffria i dag påverkas inte av förslagen.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2022.

Efter att promemorian har varit på remiss kommer förslagen att beredas
vidare inom Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg presenterar nya
straffskärpningar
Publicerad 17 maj 2021 Uppdaterad 17 maj 2021

I dag, måndag den 17 maj klockan 08.15, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff.
Under pressträffen presenteras nya åtgärder för skärpta
straff vid vissa brott.

Tid: 17 maj 2021 kl. 08.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt regelverk för Schengens
informationssystem ska bidra till
högre säkerhetsnivå i EU
Publicerad 12 maj 2021 Uppdaterad 12 maj 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag som ska anpassa svensk lag till EU:s förord‐
ningar om Schengens informationssystem.
I november 2018 antogs tre nya EU-förordningar som tillsammans kommer
att utgöra det nya EU-rättsliga ramverket för Schengens informationssystem
(SIS). Syftet med det nya ramverket är att bidra till en högre säkerhetsnivå i
EU. Förordningarna är direkt tillämpliga i Sverige men kräver vissa ändringar
av den befintliga lagstiftningen.

Lagrådsremiss: Anpassningar av svensk lag till EU:s förordningar om
Schengens informationssystem

I lagrådsremissen föreslår därför regeringen anpassningar av nationell lag till
det nya EU-rättsliga regelverket. Förslagen innebär bland annat att den nu
gällande lagen om Schengens informationssystem upphävs och ersätts av en
ny lag med kompletterande bestämmelser till EU-förordningarna. Vidare
föreslås också vissa ändringar i bland annat utlänningslagen och
offentlighets- och sekretesslagen.

– Det här är ett viktigt verktyg för att utbyta information inom ramen för
polissamarbete, straffrättsligt samarbete och migrationskontroll inom
Schengenområdet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

SIS är ett informationssystem som medlemsstaterna använder för att utbyta
information med varandra inom ramen för polissamarbete, straffrättsligt sam‐
arbete och migrationskontroll. I systemet kan medlemsstaterna bland annat
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registrera uppgifter om personer som är eftersökta eller information om
personer som ska nekas inresa i Schengen.

Författningsändringarna behöver finnas på plats till 28 december i år, när
kommissionen väntas fatta beslut om att förordningarna ska börja tillämpas
fullt ut.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressbriefing med Morgan
Johansson och Mikael Damberg
om narkotika, skjutningar och
gängkriminalitet
Publicerad 12 maj 2021 Uppdaterad 12 maj 2021

I dag, onsdag den 12 maj, höll justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressbriefing
tillsammans med Martin Petersson, chef för Tullverkets
kontrollavdelning.
Under pressbriefingen berättade Tullverket om hur de arbetar för att
upptäcka narkotikasmuggling och hur det kan bidra till att stoppa de
kriminella nätverk som ligger bakom smugglingen. Det gavs även en
uppdaterad lägesbild om skjutningar och gängkriminalitet utifrån ny statistik
under dagens pressbriefing.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Avtal har ingåtts för att förbättra
möjligheterna att utreda brott
begångna av IS
Publicerad 07 maj 2021

För att underlätta svenska brottsbekämpande
myndigheters arbete med att utreda IS-terroristers brott,
har Sverige i dag ingått ett samarbetsavtal med
UNITAD.
IS-anhängare har lämnat efter sig stora mängder med bevisning i Irak,
någonting som UNITAD* har till uppgift att samla in, katalogisera och
bevara. Syftet med denna bevisning är att den ska användas i nationella
rättegångar mot IS-anhängare i Irak eller andra länder och som rör krigs‐
förbrytelser, brott mot mänskligheten och folkmord.  

Avtalet som Sverige i dag har ingått med UNITAD handlar om att förbättra
och förenkla för svenska brottsbekämpande myndigheter att samarbeta med
och få del av den bevisning UNITAD samlar in.

– Att lagföra och utkräva ansvar av IS-terroristerna är en prioriterad fråga
för regeringen. De som deltog i IS fruktansvärda brott ska inte tro att de kan
gå utan straff och IS brottsoffer har rätt till upprättelse. UNITAD är en viktig
spelare i detta och därför ingår vi i dag det här avtalet med UNITAD, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Avtalet innebär att svenska brottsbekämpande myndigheter enklare kan få
del av all bevisning som UNITAD samlar in. Avtalet handlar också om att
svenska myndigheter, när sådan möjlighet följer av svensk lagstiftning, kan
överlämna uppgifter till UNITAD som de har samlat in.

I och med avtalet har Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten utsett som

https://www.regeringen.se/


nationella kontaktpunkter för samarbetet i Sverige.

Avtalet undertecknades i New York den 7 maj av den svenska FN-
ambassadören, Anna Karin Eneström, eftersom inrikesminister Mikael
Damberg inte kunde delta fysiskt på plats med anledning av pandemin.

– Det är glädjande att Sverige stärker sitt samarbete med FN-insatsen
UNITAD och stödjer det viktiga operativa arbetet i Irak för att främja
ansvarsutkrävande för dessa avskyvärda brott och grymheter, säger Sveriges
FN-ambassadör Anna Karin Eneström.

 

* Investigative Team to Promote Accountability for Crimes Committed by
Da'esh/ISIL



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Morgan Johansson, Mikael
Damberg och Märta Stenevi träffar
kommuner och polis för att bryta
nyrekrytering till kriminalitet
Publicerad 07 maj 2021 Uppdaterad 07 maj 2021

I dag, fredagen den 7 maj klockan 09.00, bjuder justitie-
och migrationsminister Morgan Johansson,
inrikesminister Mikael Damberg och Märta Stenevi,
jämställdhets- och bostadsminister med ansvar för
stadsutveckling och arbetet mot segregation och
diskriminering, in till ett nationellt möte med kommuner
och polis.
Syftet är att diskutera brottsbekämpning, förebyggande åtgärder och hur de
olika aktörerna tillsammans kan bryta nyrekryteringen till kriminella nätverk.
Under mötet kommer deltagarna också att utbyta erfarenheter och sprida
kunskap om åtgärder som kan bryta nyrekryteringen till kriminella nätverk
på nationell nivå och i kommuner med särskilt utsatta områden, riskområden
samt utsatta områden.

Efter mötets slut klockan 10.30 finns möjlighet för media att göra intervjuer
med Morgan Johansson, Mikael Damberg och Märta Stenevi. För mer
information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om civilbefolkningens
skydd vid höjd beredskap
Publicerad 06 maj 2021

Regeringen har i dag beslutat kommittédirektiv rörande
civilbefolkningens skydd vid höjd beredskap. Britt
Bohlin har utsetts till särskild utredare.
Mot bakgrund av det försämrade säkerhetspolitiska läget pågår sedan 2015
en återuppbyggnad av det civila försvaret. Under 2021 förstärks det civila
försvaret med 1 miljard kronor och under kommande år ökar satsningen
stegvis, totalt med 4,2 miljarder kronor fram till 2025, enligt regeringens
förslag.

Den särskilda utredaren ges i uppdrag att utreda hur det framtida fysiska
skyddet av civilbefolkningen mot direkta konsekvenser av krigshandlingar på
svenskt territorium bör vara utformat.  

Utredningsuppdraget är ett viktigt led i arbetet med att långsiktigt säkerställa
att Sverige har ett civilt försvar som på ett ändamålsenligt sätt skyddar
civilbefolkningen, och att viktiga samhällsfunktioner fungerar och bidrar till
Försvarsmaktens förmåga att möta ett väpnat angrepp.

Den särskilda utredaren ska bland annat:

analysera och ta ställning till vilken betydelse det nuvarande
skyddsrumsbeståndet och andra befintliga skyddade utrymmen har som
fysiskt skydd för civilbefolkningen mot direkta konsekvenser av
krigshandlingar på svenskt territorium,
kartlägga och analysera ansvarsförhållanden och förmåga på lokal,
regional och nationell nivå gällande planering och genomförande av
utrymning och inkvartering vid höjd beredskap och ytterst krig,
analysera och lämna förslag till en stödorganisation som under ledning
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av en myndighet eller annat offentligt organ kan genomföra insatser
exempelvis inför eller i samband med att skyddsrum används eller
utrymning och inkvartering genomförs.

Den särskilda utredaren Britt Bohlin har tidigare varit rådsdirektör vid
Nordiska rådet och riksdagsledamot under många år. Hon kommer i
utredningsarbetet att biträdas av flera sakkunniga och experter.

Uppdraget ska redovisas senast den 7 november 2022.

Utbyggnaden av det civila försvaret är en del av januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid inre
gräns
Publicerad 06 maj 2021 Uppdaterad 06 maj 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om fortsatt
gränskontroll vid inre gräns i sex månader. Beslutet
baseras på regeringens bedömning att det alltjämt
föreligger ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen
och den inre säkerheten i Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i sex
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till och med den 11 november
2021. Beslutet har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige.

– Säkerhetspolischefen har beslutat att inte ändra bedömningen att
terrorhotnivån är fortsatt förhöjd, och vi gör bedömningen att Sverige även
fortsatt ska ha kvar de inre gränskontrollerna. En gränskontroll vid inre gräns
kan bidra till att potentiella gärningsmän med syfte att skada Sverige
upptäcks och förhindras från att begå allvarliga brott. Det finns också
kvarvarande brister i kontrollen av de yttre gränserna i Schengenområdet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ett flertal andra Schengenmedlemsstater såsom Tyskland, Österrike, Norge
och Danmark har också tillfälligt återinfört inre gränskontroll och meddelat
att de i likhet med Sverige tänker fortsätta med kontrollerna så länge som ett
allvarligt hot mot den allmänna ordningen och den inre säkerheten kvarstår.

Polismyndigheten bestämmer liksom tidigare var och hur gränskontroll ska
genomföras. Kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att
värna allmän ordning och inre säkerhet.

https://www.regeringen.se/


Den fortsatta gränskontrollen vid inre gräns är inte relaterat till det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige med anledning av covid-19.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg gör digitala besök
i Sydamerika om internationell
organiserad brottslighet
Publicerad 28 april 2021 Uppdaterad 28 april 2021

I dag, onsdag den 28 april klockan 14.00, besöker
inrikesminister Mikael Damberg Sveriges ambassader i
Colombia, Brasilien och Chile.
Syftet med besöken till ambassaderna är att öka kunskapsinhämtningen och
dela erfarenheter om situationen och arbetet mot internationell organiserad
brottslighet i regionen. Särskilt fokus under besöken kommer att vara på
narkotikans väg till Sverige.

Efter besöken finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet
mellan kl. 16.00-16.30. För mer information och anmälan, kontakta
pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Dialogmöte om
arbetslivskriminalitet
Publicerad 27 april 2021

I dag har regeringen haft ett digitalt dialogmöte med
myndigheter, LO och Svenskt Näringsliv med anledning
av en pågående myndighetssamverkan för att motverka
fusk, regelöverträdelser och brottslighet i arbetslivet.
Regeringen gav ett uppdrag till åtta myndigheter i januari 2021 för att arbeta
mot kriminalitet inom arbetslivet. Under mötet diskuterades bland annat
informationsöverföring mellan de samverkande myndigheterna och lämpliga
åtgärder för att motverka arbetslivskriminaliteten i Sverige.

– Arbetskraftsinvandrare måste skyddas mot missbruk och exploatering på
arbetsmarknaden. Därför behöver vi ett fungerande regelverk. Det är också
en förutsättning för vårt lands fortsatta utveckling och välstånd. För
regeringen är det ett mycket viktigt arbete och många kloka synpunkter har
lyfts i dag som vi tar med oss i det fortsatta arbetet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

–  Regeringen intensifierar samarbetet mellan myndigheter, fackförbund och
arbetsgivare för att bekämpa arbetslivskriminalitet, som berör allt från
ekonomisk brottslighet till människohandel och människoexploatering. Det
handlar både om att komma åt de som genom brottslighet konkurrerar ut
seriösa företag med schyssta villkor, men också om att skydda enskilda från
att utnyttjas och fara illa, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Det ska aldrig löna sig att begå brott eller skaffa sig konkurrensfördelar
genom att försumma de anställdas rätt till en trygg arbetsmiljö. Aktörer som
bedriver kriminell verksamhet kombinerar oftast regelöverträdelser inom
flera områden för att skapa effektiva brottsupplägg. Därför är samordning
och erfarenhetsutbyte mellan myndigheter av central betydelse. Arbetet mot

https://www.regeringen.se/


arbetslivskriminalitet kräver varaktig och effektiv myndighetssamverkan,
säger arbetsmarknadsminister Eva Nordmark.

På mötet deltog myndigheterna Arbetsförmedlingen, Arbetsmiljöverket,
Ekobrottsmyndigheten, Försäkringskassan, Jämställdhetsmyndigheten,
Migrationsverket, Polismyndigheten och Skatteverket. Från
arbetsmarknadens parter deltog även LO och Svenskt Näringsliv.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Möte med riksdagens partier om
mäns våld mot kvinnor
Publicerad 23 april 2021

Regeringen har idag haft möte med riksdagens partier
om mäns våld mot kvinnor. Utöver representanter för
riksdagspartierna deltog företrädare för regeringen,
myndigheter och representanter för Roks och Unizon.
Regeringen välkomnar allt engagemang i frågan från
civilsamhälle, opinionsbildare och från riksdagens
partier. Från regeringen deltog jämställdhetsminister
Märta Stenevi, justitieminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg.
På mötet redogjorde Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten,
Jämställdhetsmyndigheten och Nationellt Centrum för Kvinnofrid för sin
lägesbild och vad de ser som särskilt prioriterat på området utifrån sina
respektive verksamheter. Även representanter från kvinnojourernas
riksorganisationer Roks och Unizon deltog och gav sina perspektiv.
Medverkande statsråd beskrev kortfattat aktuella insatser från regeringen i
arbetet mot mäns våld mot kvinnor. Företrädare från riksdagspartierna fick
också redogöra för sin syn på frågorna.

- Mäns våld mot kvinnor är ett allvarligt samhällsproblem. Varje gång en
man angriper en kvinna är det ett misslyckande för hela samhället, säger
jämställdhetsminister Märta Stenevi. 

Regeringen har inom ramen för den tioåriga nationella strategin för att
förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor, som beslutades 2016 med
tillhörande åtgärdsprogram, genomfört en rad åtgärder för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor. Stora satsningar på kvinnojourer och
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brottsofferjourer har genomförts och i vårändringsbudgeten tillförs mer
resurser för att motverka och förebygga våld i nära relationer. Det pågår nu
ett intensivt arbete med det nya åtgärdsprogram mot mäns våld mot kvinnor
som regeringen tidigare har aviserat. Men det behöver göras ännu mer för att
få stopp på våldet.

Mot den bakgrunden har statsministern idag gett jämställdhetsminister Märta
Stenevi, justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister Mikael
Damberg i uppdrag att intensifiera arbetet. De ska också komma med
ytterligare åtgärder i arbetet med att bekämpa mäns våld mot kvinnor. 

- Vi har gjort många straffskärpningar på området och arbetet fortsätter. Nu
går vi vidare med bland annat ett utvidgat kontaktförbud där elektronisk
övervakning blir en förstahandsåtgärd, det vill säga oavsett om överträdelse
tidigare har skett eller inte. Vi skärper straffen för överträdelse av
kontaktförbud och vill också ta bort det så kallade väsentlighetskravet. Om
skyddspersonens skäl för ett kontaktförbud för en gemensam bostad väger
tyngre än motpartens skäl, så bör ett kontaktförbud för den gemensamma
bostaden meddelas, säger justitieminister Morgan Johansson.

- Regeringen har två prioriterade huvudfrågor i kriminalpolitiken:
gängkriminaliteten och mäns våld mot kvinnor, och dessa prioriteringar är
likvärdiga. I takt med att vi bygger ut polisen har det anställts 350 personer i
myndigheten för att utreda sexualbrott, brott mot barn och brott i nära
relation. Vi skärper även straffen för den här typen av brott och föreslår
bland annat att uppgifter som kommer fram i tidiga polisförhör från
våldsutsatta kvinnor ska kunna användas som bevisning i domstol i större
utsträckning än idag, säger inrikesminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Digital pressträff med Märta
Stenevi, Morgan Johansson och
Mikael Damberg 23 april 2021
Publicerad 23 april 2021 Uppdaterad 23 april 2021

I dag fredag 23 april håller jämställdhetsminister Märta
Stenevi, justitieminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff
efter fredagens möte om mäns våld mot kvinnor.

Tid: 23 april 2021 kl. 11.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube

Till mötet är företrädare för riksdagens partier inbjudna, tillsammans med
Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten, Jämställdhetsmyndigheten och
Nationellt Centrum för Kvinnofrid, samt kvinnojourerna Roks och Unizon.

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker polisen i
Kristinehamn
Publicerad 22 april 2021 Uppdaterad 22 april 2021

I dag, torsdag den 22 april klockan 13.00, gör inrikes‐
minister Mikael Damberg ett digitalt besök i lokalpolis‐
område Kristinehamn.
Under dagens besök kommer Mikael Damberg att träffa representanter från
lokalpolisområdet, som även består av kommunerna Storfors och Filipstad.
Under samtalet kommer statsrådet att ges en bild av hur verksamheteten i
lokalpolisområdet ska utvecklas.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med statsrådet.
För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
deltar i OSSE-konferens om
antiterrorism
Publicerad 21 april 2021 Uppdaterad 21 april 2021

Mikael Damberg deltar i dag på en konferens om anti‐
terrorism som fokuserar på att förebygga radikalisering
och våldsbejakande extremism. Konferensen arran‐
geras inom ramen för det svenska ordförandeskapet i
Organisationen för säkerhet och samarbete i Europa,
OSSE.
I konferensen deltar utrikesminister Ann Linde i egenskap av ordförande för
OSSE under det svenska ordförandeskapet. Övriga deltagare är bland annat
OSSE:s generalsekreterare Helga Schmidt, chefen för FN:s antiterrorism‐
kontor UNOCT, Vladimir Voronkov, och EU:s samordnare för antiterrorism
Giles de Kerchove.

Representanter för OSSE:s deltagande stater liksom ett stort antal partner‐
länder till OSSE, internationella organisationer och det civila samhället
medverkar också.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Utrikesminister Ann Linde inviger
OSSE-konferens om anti-terrorism
Publicerad 20 april 2021 Uppdaterad 20 april 2021

Ann Linde inviger den 20 april en konferens om
antiterrorism som arrangeras av det svenska
ordförandeskapet i Organisationen för säkerhet och
samarbete i Europa, OSSE. Även statsrådet Mikael
Damberg deltar i konferensen.
Konferensen fokuserar på att förebygga radikalisering och våldsbejakande
extremism samt att bekämpa terrorism. Utrikesministern deltar som
ordförande för OSSE.

På konferensen deltar även bland annat OSSE:s generalsekreterare Helga
Schmid, chefen för FN:s antiterrorismkontor UNOCT, Vladimir Voronkov,
och EU:s anti-terrorism-samordnare Giles de Kerchove.

Representanter för OSSE:s deltagande stater liksom ett antal partnerländer
till OSSE, internationella organisationer och det civila samhället medverkar
också. Konferensen hålls digitalt den 20-21 april.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kompletterande bestämmelser till
avtalet mellan EU och
Storbritannien
Publicerad 15 april 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
vissa kompletterande bestämmelser om
brottsbekämpning och straffrättsligt samarbete till
avtalet mellan EU och Storbritannien.
Förslagen i lagrådsremissen avser samarbetet om överlämnande av
misstänkta eller dömda personer samt verkställighet av beslut om
förverkande av egendom.

Överlämnande av misstänkta eller dömda personer kommer huvudsakligen
att ske på samma sätt som inom ramen för den europeiska arreste‐
ringsordern. Nytt jämfört med EU-samarbetet är förslagen om att Sverige
inte ska överlämna sina egna medborgare till Förenade kungariket samt att
det finns en möjlighet att vägra överlämnande för politiska brott.

Vidare innebär de kompletterande förslagen att åklagare är behöriga att
utfärda en arresteringsorder i Sverige, samt att åklagare och allmän domstol
är behöriga att besluta i överlämnandeärenden till och från Sverige.

Kompletterande regler föreslås också för samarbetet gällande verkställighet
av beslut om förverkande av egendom, i både Sverige och Storbritannien.
Dessa innebär bland annat att Kronofogdemyndigheten kan begära att ett
svenskt beslut om förverkande ska verkställas i Storbritannien.

Lagförslagen föreslås träda i kraft den 15 juli 2021.

Lagrådsremiss: Kompletterande bestämmelser till vissa delar av avtalet
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mellan Europeiska unionen och Förenade kungariket 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digitalt seminarium om den
våldsbejakande högerextrema
miljön och radikalnationalistiska
rörelser
Publicerad 15 april 2021 Uppdaterad 15 april 2021

I dag klockan 13.00 träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg representanter från
myndigheter, kommuner, universitet och högskola, för
att diskutera radikalnationalistiska rörelser i kombination
med den våldsbejakande högerextrema miljön i
Sverige. Syftet är att skapa en gemensam lägesbild,
sprida kunskap och undersöka behovet av ytterligare
åtgärder från regeringen.
På mötet deltar representanter från Säkerhetspolisen, Nationellt centrum för
terrorhotbedömning, Polismyndigheten, Totalförsvarets forskningsinstitut,
Center mot våldsbejakande extremism, Göteborgs
universitet/Segerstedtinstitutet, Uppsala universitet, Försvarshögskolan,
Hudiksvalls kommun och Vansbro kommun.

Efter seminariets slut klockan 15.00 finns möjlighet för media att göra
intervjuer med Morgan Johansson och Mikael Damberg. För mer information
och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker polisen
för snabbare lagföring
Publicerad 14 april 2021 Uppdaterad 14 april 2021

I dag, onsdag den 14 april klockan 09.15, gör
inrikesminister Mikael Damberg ett digitalt besök hos
polisen gällande arbetet kring snabbare lagföring.
Under besöket kommer statsrådet att ges en lägesbild av hur genomförandet
av snabbare lagföring har gått och hur införandet påverkar verksamheten.
Snabbare lagföring är en försöksverksamhet för att enklare brott ska kunna
utredas och lagföras på kortare tid än beräknat.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med Mikael
Damberg. För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler användare av
kommunikationstjänst ska ge
större säkerhet och effektivitet vid
olyckor, kriser eller höjd beredskap
Publicerad 08 april 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om en ändring i
Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps
instruktion. Ändringen syftar till att förtydliga MSB:s
uppdrag vad gäller den nationella
kommunikationstjänsten Swedish Government Secure
Intranet (SGSI) och möjliggör att fler aktörer ska kunna
använda systemet.
SGSI har en egen infrastruktur som är skild från internet vilket innebär att
den inte påverkas av störningar på internet, till exempel vid
överbelastningsattacker. Detta gör tjänsten robust och lämplig vid utbyte av
information. Via SGSI kan bland annat e-post skickas och skyddade
videokonferenser hållas.

MSB har genom en hemställan till regeringen föreslagit att myndighetens
uppdrag vad gäller SGSI tydliggörs och att användarkretsen utvidgas. Den
har tidigare endast omfattat myndigheter, kommuner och regioner men
kommer nu även att inkludera aktörer som har ett särskilt ansvar för
beredskap vid olyckor, kriser eller höjd beredskap. Bakgrunden till detta är
att Polismyndigheten och SOS Alarm har behov av att kunna kommunicera
säkert via SGSI i samband med bland annat olyckor.

– Att fler aktörer kan ansluta sig till den här kommunikationstjänsten innebär
en ökad säkerhet och effektivitet vid olyckor, kriser eller höjd beredskap,
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säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ändringen träder i kraft den 22 april 2021.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Satsningar i vårbudgeten för att
stärka rättskedjan
Publicerad 07 april 2021 Uppdaterad 07 april 2021

Regeringen förstärker myndigheternas arbete med
brottsbekämpning med ytterligare 250 miljoner kronor i
vårbudgeten. Satsningarna innebär bland annat fler
åklagare, ökad kapacitet inom landets häkten och
anstalter, samt ökad förmåga att komma åt organiserad
brottslighet. Regeringens förslag bygger på en överens‐
kommelse mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
De senaste åren har antalet ärenden hos Åklagarmyndigheten ökat, särskilt
de som gäller grova och svårutredda brott. Utvecklingen avspeglades i ett
mycket stort antal häktade förra året och har haft betydande påverkan på
Åklagarmyndighetens verksamhet. För att myndigheten fortsatt ska kunna
vara en effektiv del av rättskedjan behöver antalet åklagare öka. Därför
föreslår nu regeringen att myndighetens anslag förstärks med 90 miljoner
kronor.

Kriminalvårdens medelbeläggning ökade med cirka 1 000 intagna mellan
åren 2018 och 2020. Beläggningssituationen i häkte och anstalt är fortsatt
ansträngd och myndighetens prognoser visar på en fortsatt ökning. Därför
planerar Kriminalvården att kraftigt utöka antalet platser under den kom‐
mande tioårsperioden. För att upprätthålla kvalitet, effektivitet och god
säkerhet i verksamheten, föreslår regeringen att anslaget ökas med 50
miljoner kronor.

När måltillströmningen ökar behöver också domstolarnas arbete fortsätta
vara effektivt och rättssäkert. För att satsningarna på brottsbekämpningen
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ska bli effektiva är det viktigt att domstolarna är trygga och stabila och har
en välfungerande målhantering. För att säkerställa att domstolarna kan
hantera målen med fortsatt hög kvalitet och effektivitet föreslår regeringen
att anslaget ökas med 50 miljoner kronor.

Vidare föreslår regeringen att anslaget till Ekobrottsmyndigheten ska ökas
med 30 miljoner kronor för att möta ett ökat antal, och särskilt resurs‐
krävande, ärenden.

Förstärkningen av Tullverket fortsätter. Tullverket har under 2020 förbättrat
verksamhetsresultaten med kraftigt ökade beslag av bland annat kokain och
skjutvapen. För att ytterligare stärka Tullverkets roll i rättskedjan föreslår
regeringen att myndigheten får 20 miljoner kronor för att bland annat
snabbare utveckla och göra nödvändiga förstärkningar av viss teknisk utrust‐
ning. Till exempel har myndigheten behov av att införskaffa nya skannrar.

I och med det ökade antalet ärenden i rättskedjan ökar också behovet av
utredningar och analyser från Rättsmedicinalverket. I en tid då brottsligheten
blir mer komplex blir den tekniska bevisningen därtill allt viktigare.
Regeringen föreslår därför att myndighetens anslag ökas med 10 miljoner
kronor.

Regeringen kommer att överlämna dessa förslag i en kommande ändrings‐
budget till riksdagen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nytt verktyg för att komma åt
sexförbrytare på nätet
Publicerad 01 april 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om att ratificera en
konvention inom Europarådet för att Sverige fullt ut ska
kunna delta i ett internationellt samarbete mot it-
relaterad brottslighet. Detta innebär större möjligheter
för myndigheter att bekämpa till exempel sexualbrott på
nätet.
– Digitala bevis är ofta avgörande för att kunna bekämpa allvarliga brott som
begås i digital miljö, som till exempel barnpornografibrott och hatbrott, och
det är viktigt att de brottsutredande myndigheterna har de verktyg som krävs
för att kunna säkra sådan bevisning, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den så kallade Budapestkonventionen är den första internationella konven‐
tionen som berör brott som begås online. Dess övergripande mål är att
skydda och främja frihet, säkerhet och mänskliga rättigheter på internet.
Genom konventionen ges de brottsutredande myndigheterna nya verktyg i
kampen mot it-relaterad brottslighet och större möjligheter att effektivt med‐
verka i brottsutredningar med internationell anknytning.

Regeringen har i en proposition i december 2020 lämnat förslag om ett
svenskt tillträde till konventionen. Den 24 mars i år godkände riksdagen
regeringens förslag.

Dagens beslut innebär att regeringen alltså går vidare mot en svensk anslut‐
ning till konventionen genom att besluta att den ska ratificeras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare åtgärder mot den
illegala användningen av
sprängmedel
Publicerad 30 mars 2021

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag som ska öka kontrollen över de som
hanterar civila sprängmedel. Förslagen syftar till att
motverka att sprängmedel hamnar i kriminellas händer.
De förslag som nu lämnas över bygger till stor del på återkommande möten
som inrikesminister Mikael Damberg har haft med företrädare för
byggbranschen, den civila sprängmedelsindustrin och berörda myndigheter.

Prop. 2020/21:158 Skärpt kontroll över explosiva varor

– Branschföreträdarnas stora engagemang och tydliga utvecklingsvilja har
varit av stor betydelse för förslagen som regeringen nu lägger fram. Ökad
kontroll över vilka som hanterar explosiva varor är ett viktigt steg i arbetet
när vi steg för steg växlar upp för att komma åt kriminella som använder sig
av explosiva varor. Vi har tidigare också skärpt straffen för brott kopplade
till illegal hantering av explosiva varor, och i fjol inrättades ett nationellt
bombdatacenter, säger inrikesminister Mikael Damberg.

I propositionen föreslås bland annat följande:

Tydligare och utökade lämplighetskontroller inför tillståndsgivning, så att
olämpliga personer inte ska få hantera explosiva varor.
Skärpta krav på själva förfarandet vid tillståndsgivningen.
Tydligare begränsningar i vissa tillstånds giltighetstid för explosiva varor,
vilket bland annat innebär mer frekventa lämplighetsprövningar.
Utökade krav på att risken för bland annat stöld och sabotage beaktas
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vid utformandet av byggnader, anläggningar och anordningar.
Ökade möjligheter att återkalla tillstånd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Redovisning av
myndighetsgemensamt arbete mot
organiserad brottslighet
Publicerad 30 mars 2021

I dag presenteras myndigheternas årliga redovisning av
arbetet mot organiserad brottslighet för inrikesminister
Mikael Damberg. Efter mötet finns det möjlighet för
journalister att ställa frågor till statsrådet.

Plats:

På den digitala redovisningen deltar, utöver statsrådet, Anders Thornberg,
rikspolischef vid Polismyndigheten, Martin Holmgren, generaldirektör för
Kriminalvården och Mikael Ribbenvik, generaldirektör på Migrationsverket
samt handläggare från Polismyndigheten.

Efter mötet finns en tid avsatt för media för frågor till inrikesminister Mikael
Damberg. Tiden är kl. 15.30–15.50.

För mer information och anmälan av intervjuer, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Digital pressträff med Mikael
Damberg och Anna Hallberg
Publicerad 24 mars 2021 Uppdaterad 24 mars 2021

I dag, onsdag den 24 mars klockan 08.15, håller
inrikesminister Mikael Damberg och Anna Hallberg,
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor, en digital pressträff.

Tid: 24 mars 2021 kl. 08.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Vetlanda
Publicerad 23 mars 2021 Uppdaterad 23 mars 2021

I dag, tisdag den 23 mars, gör inrikesminister Mikael
Damberg ett digitalt besök i Vetlanda.
Under dagens besök kommer Mikael Damberg att träffa polisen i Vetlanda
som ingår i lokalpolisområde Höglandet. Statsrådet kommer under samtalet,
som sker kl. 13.00, att få en lägesbild med anledning av våldsdådet som
inträffade på orten i början av mars. Under dagen träffar Mikael Damberg
också representanter från kommunledningen.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer. För mer
information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker polisens
demokrati- och hatbrottsgrupp i
Stockholm
Publicerad 22 mars 2021 Uppdaterad 22 mars 2021

I dag, måndag den 22 mars klockan 14.30, gör
inrikesminister Mikael Damberg ett digitalt besök hos
Demokrati- och hatbrottsgruppen Stockholm.
För att höja polisens förmåga att arbeta mot hatbrott samt brott mot den fria
åsiktsbildningen så finns tre demokrati- och hatbrottsgrupper i Sverige – i
Stockholm, Göteborg och Malmö. I övriga polisregioner finns särskilt
utpekade utredare, som stöttas upp av de tre större grupperna.

Under dagens besök kommer Mikael Damberg ges en bild av hur
Stockholmsgruppen arbetar med demokrati- och hatbrott samt hur gruppen
och arbetsmetoderna har utvecklats det senaste åren.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med Mikael
Damberg. För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff om ett starkare
skydd för Sveriges säkerhet
Publicerad 19 mars 2021 Uppdaterad 19 mars 2021

I dag, fredag den 19 mars kl. 08.45, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff om
ytterligare åtgärder från regeringen för att stärka
Sveriges säkerhet.

Tid: 19 mars 2021 kl. 08.45
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utbyggnaden av polisen fortsätter
– nytt polishus i Örebro
Publicerad 18 mars 2021 Uppdaterad 18 mars 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om att bevilja en
framställan från Polismyndigheten om att ingå ett
hyresavtal för nya lokaler i Örebro.
För att minska brottsligheten och öka tryggheten i Sverige har regeringen
sjösatt en historisk satsning på Polismyndigheten som bland annat innebär att
antalet anställda ska öka med 10 000 fram till och med 2024.

Att ge polisen de förutsättningar de behöver för att bedriva sitt viktiga arbete
är prioriterat för regeringen. Genom ett beslut i dag går till exempel
regeringen Polismyndigheten till mötes vad gäller dess framställan om att få
ingå ett tolvårigt hyresavtal i Örebro för nybyggnation och förhyrning av nya
lokaler.

– Regeringen delar Polismyndighetens bedömning om att det finns ett tydligt
behov av utökade lokaler i Örebro. Dagens beslut speglar den satsning vi gör
för att polisen ska växa i hela landet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Preliminärt tillträde är satt till den 1 april 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Beslut om inrättande av
Myndigheten för psykologiskt
försvar
Publicerad 18 mars 2021

Regeringen beslutar i dag att ge en särskild utredare i
uppdrag att förbereda och genomföra bildandet av en
ny myndighet för psykologiskt försvar.
Det över tid försämrade säkerhetsläget innebär ett behov av ett stärkt
psykologiskt försvar som är anpassat efter dagens förhållanden. Den nya
myndigheten ska ge förutsättningar för detta och innebär ett viktigt steg i
uppbyggnaden av ett modernt totalförsvar.

Ett starkare psykologiskt försvar skapar förutsättningar för att värna det
öppna och demokratiska samhället, den fria åsiktsbildningen samt Sveriges
frihet och oberoende. En viktig del i arbetet är att stärka den samlade
förmågan att identifiera och möta otillbörlig informationspåverkan och annan
spridning av vilseledande information riktad mot Sverige.
Informationspåverkan i form av till exempel desinformation och
ryktesspridning kan utgöra ett hot mot Sveriges demokrati, beslutsfattande
och självbestämmande.

Den nya myndigheten ska leda arbetet med att samordna och utveckla
myndigheters och andra aktörers verksamhet inom Sveriges psykologiska
försvar och att lämna stöd till sådan verksamhet. Myndigheten ska också
bidra direkt till att stärka befolkningens motståndskraft när det gäller det
psykologiska försvaret.

Den nya myndigheten ska vara lokaliserad i Karlstad och Solna, med
Karlstad som säte för myndighetens ledning.

https://www.regeringen.se/


Utredaren ska vidta de åtgärder som krävs för att myndigheten ska kunna
inleda sin verksamhet den 1 januari 2022.

Inrättandet av myndigheten är en del av januariavtalet, som är en sakpolitisk
överenskommelse mellan regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg deltar på
föreläsning om desinformation
kring vaccin
Publicerad 18 mars 2021 Uppdaterad 18 mars 2021

I dag, torsdag den 18 mars klockan 13, gör
inrikesminister Mikael Damberg ett digitalt besök på en
utbildningsinsats om informationspåverkan i samband
med vaccinationshantering. Föreläsningen hålls av
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
och riktar sig vid detta tillfälle till kommunikatörer i
Kronoberg.
Det är helt centralt att alla medborgare har tillgång till korrekt information.
Samtidigt så förekommer under coronapandemin just nu missinformation,
desinformation och ryktesspridning, till exempel om vaccin mot covid-19.
Till följd av ett regeringsuppdrag om information till allmänheten genomför
MSB flera utbildningstillfällen för att motverka detta.

Föreläsningarna riktar sig främst till kommunikatörer och annan relevant
personal vid kommuner, regioner och länsstyrelser. På dagens föreläsning
deltar representanter från Kronobergs län – länsstyrelsen, kommunerna samt
regionen.

Efter föreläsningen träffar Mikael Damberg även representanter från MSB
för en lägesbeskrivning av arbetet med att motverka desinformation och
vilseledning vad gäller vaccinationerna mot covid-19.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med Mikael
Damberg. För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ändring i
gravfridslagen för att utöka
möjligheterna till
undervattensverksamhet vid M/S
Estonia
Publicerad 11 mars 2021

Regeringen har i dag beslutat en lagrådsremiss med
förslag på en ändring i gravfridslagen. Syftet är att
möjliggöra undervattensverksamhet för att utreda förlis‐
ningen av M/S Estonia.
Lagförslaget innebär att det införs ett nytt undantag från det straffsanktio‐
nerade förbudet mot dykning och annan undervattensverksamhet i det grav‐
fridsskyddade området.

Lagrådsremiss: Utvidgade möjligheter att utreda förlisningen av
passagerarfartyget Estonia

Det nya undantaget omfattar dykning och annan undervattensverksamhet
som avser att utreda förlisningen av fartyget. Undantaget föreslås gälla
endast för estnisk, finsk och svensk myndighet eller verksamhet på någon av
dessa myndigheters uppdrag. Den föreslagna lagändringen är alltså inte
avsedd att tillåta privatpersoner att genomföra undervattensverksamhet för
att utreda förlisningen.

– Regeringen anpassar nu lagstiftningen enligt önskemålen från Statens
haverikommission. Vi anser att det är angeläget för att bland annat kunna
undersöka hur skadorna på skrovet har uppkommit, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Regeringens ambition är att lagändringen ska kunna träda i kraft den 1 juli
2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Informellt videokonferensmöte i
EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 11 mars 2021

Den 11–12 mars träffas EU:s justitie- och inrikes‐
ministrar under ett informellt videokonferensmöte i EU:s
råd för rättsliga och inrikes frågor (RIF).
På agendan för inrikesminister Mikael Dambergs deltagande står bland annat
en diskussion som syftar till att ge vägledning inför det fortsatta arbetet inom
EU rörande datalagring. Inrikesministrarna kommer också att diskutera ett
nytt förslag från kommissionen som syftar till att stärka motståndskraften i
digital och fysisk infrastruktur.

Mötet kommer även innehålla information om arbetet med EU:s migrations-
och asylpakt. På agendan finns en diskussion om hur återvändandet från
EU:s medlemsstater ska kunna förbättras. Det handlar om åtgärder både
inom EU och i förhållande till tredje land. Vid den diskussionen deltar stats‐
sekreterare Lars Westbratt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressbriefing med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 09 mars 2021 Uppdaterad 09 mars 2021

I dag, tisdag den 9 mars klockan 11, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressbriefing.
Under pressbriefingen ges en lägesbild om skjutningar
och gängkriminalitet utifrån ny statistik samt en
genomgång av regeringens åtgärder på området.

Tid: 9 mars 2021 kl. 11.00
Plats: Digital pressbriefing. Pressbriefingen webbsänds på regeringen.se
och på Regeringskansliets Youtube.

Presentationsbilder vid pressbriefing med inrikesminister Mikael Damberg

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Digital pressträff med
statsministern 4 mars 2021
Publicerad 04 mars 2021

Torsdag den 4 mars håller statsminister Stefan Löfven
och inrikesminister Mikael Damberg digital pressträff.

Tid: 4 mars 2021 kl. 13.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Tiden för anmälan har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning om det civila försvaret
överlämnad
Publicerad 01 mars 2021

I dag, måndag den 1 mars, tog inrikesminister Mikael
Damberg emot en utredning om ansvar, ledning och
samordning inom det civila försvaret.
En särskild utredare, Barbro Holmberg, har haft i uppdrag att analysera och
föreslå en struktur för ansvar, ledning och samordning inom civilt försvar på
central, regional och lokal nivå.

SOU 2021:25 Struktur för ökad motståndskraft

– Det är med höga ambitioner som vi nu driver arbetet med att återuppbygga
det civila försvaret. Utredningen har tillfört en viktig del i detta arbete genom
sina förslag om en tydlig struktur som ska gälla för hela samhället, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Utredningen har bland annat lämnat följande förslag:

Tio nya beredskapssektorer och fyra särskilda beredskapsområden
föreslås inrättas.
En indelning av landet i större geografiska områden för civil ledning och
samordning.
MSB får ett övergripande ansvar för planeringen av civilt försvar och
ska bland annat sammanställa resursbehov och inrätta ett centralt
beredskapsråd.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg på digitalt besök i
lokalpolisområde Järva
Publicerad 18 februari 2021 Uppdaterad 18 februari 2021

I dag, torsdag den 18 februari klockan 14.00, gör
inrikesminister Mikael Damberg ett digitalt besök i
lokalpolisområde Järva. I fokus för besöket är polisens
arbete med insatsen Portia som nyligen avslutades.
Under besöket kommer inrikesminister Mikael Damberg att få mer
information om lokalpolisens arbete med insatsen Portia som inleddes i juli
2020 med målet att öka tryggheten i Järva. Detta genom att bland annat
minska antalet skjutningar, lagföra brottsaktiva och utveckla nya metoder
och arbetssätt. I augusti 2020 beslutades också att Portia skulle bli en
regional särskild händelse i polisregion Stockholm.

Polisen har under insatsen haft nära samverkan med socialtjänsten som har
flyttat in i polisstationen och prioriterat ärenden som rör unga. Det har under
insatsen även funnits en tydligare samverkan mellan polisens egna
utrednings-, spanings- och underrättelseverksamhet i området. Under
insatsen har ett 70-tal personer frihetsberövats, hundratusentals kronor i
kontanter har beslagtagits och över hundra narkotikaärenden har drivits.

Insatsen Portia avslutades den 14 februari men polisen fortsätter sitt arbete i
området med samma metoder.

Efter besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer med Mikael
Damberg. För mer information och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta kontroller mot den illegala
användningen av sprängmedel
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
som innebär ökad kontroll över de som hanterar civila
sprängmedel. Syftet med förslagen är att motverka att
sprängmedel hamnar i kriminellas händer.
Som en av flera åtgärder för att motverka att sprängmedel hamnar i
kriminellas händer har inrikesminister Mikael Damberg haft återkommande
möten med företrädare för byggbranschen, den civila sprängmedelsindustrin
och berörda myndigheter. De lagförslag som nu presenteras bygger till stor
del på de samtalen.

– Steg för steg växlar vi upp arbetet för att komma åt kriminella som
använder sig av explosiva varor. Sedan december har straffen skärpts för
brott kopplade till hantering och smuggling av explosiva varor och i fjol
inrättades ett nationellt bombdatacenter. Att nu också öka kontrollen över
vilka som hanterar explosiva varor är ett viktigt steg i arbetet, och
branschföreträdarnas stora engagemang och tydliga utvecklingsvilja har varit
av stor betydelse för de förslag som vi nu lägger fram, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

I lagrådsremissen föreslås bland annat följande:

Tydligare och utökade lämplighetskontroller inför tillståndsgivning, så att
olämpliga personer inte ska få hantera explosiva varor.
Skärpta krav på själva förfarandet vid tillståndsgivningen.
Tydligare begränsningar i vissa tillstånds giltighetstid för explosiva varor,
vilket bland annat innebär mer frekventa lämplighetsprövningar.
Utökade krav på att risken för bland annat stöld och sabotage beaktas
vid utformandet av byggnader, anläggningar och anordningar.

https://www.regeringen.se/


Ökade möjligheter att återkalla tillstånd.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB redovisar uppdrag om Rakel
Generation 2
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

Regeringen har tagit emot en redovisning från MSB av
ett uppdrag som syftar till att utveckla ett robust och
effektivt kommunikationssystem för samhällsviktiga
aktörer.
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har haft i uppdrag att
lämna förslag på ett nytt kommunikationssystem för samhällsviktiga aktörer
utifrån en hybridlösning mellan befintlig statlig infrastruktur och samarbete
med kommersiella mobilnätsoperatörer.

Uppdraget är en del av arbetet för att utveckla och etablera det så kallade
Rakel Generation 2 (Rakel G2). Med Rakel G2 ska användarna kunna
utnyttja de möjligheter som teknikutvecklingen ger på ett robust och säkert
sätt. Det handlar till exempel om att överföra patientdata från ambulanser till
akutsjukhus eller strömma realtidsvideo till ledningscentraler från
kroppsburna kameror hos poliser i yttre tjänst eller från drönare vid en
skogsbrand.

MSB har nu redovisat sitt uppdrag för inrikesminister Mikael Damberg.

– Det här är ett viktigt steg mot att skapa bättre förutsättningar för
samhällsviktiga aktörer att kommunicera på ett robust och effektivt sätt. Nu
vidtar ett intensivt arbete i Regeringskansliet med att bereda förslaget i syfte
att kunna gå vidare på bästa sätt, säger inrikesminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
den 12 februari
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

I dag, fredag den 12 februari kl. 08.15, håller
inrikesminister Mikael Damberg en digital pressträff
tillsammans med Stefan Hector, chef för operativa
enheten vid Noa, Polismyndigheten. Pressträffen
handlar om nya åtgärder mot den illegala användningen
av civila sprängmedel.

Tid: 12 februari 2021 kl. 08.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Krav på negativt covid-19-test för
inresa till Sverige
Publicerad 03 februari 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om att utländska
medborgare måste visa upp ett negativt covid-19-test
för pågående infektion vid inresa till Sverige, oavsett
varifrån man reser. Syftet är att minska risken för
smittspridning av de nya varianter av coronaviruset som
har upptäckts i flera länder.
Den 29 januari tog regeringen emot en hemställan från Folkhälso‐
myndigheten som efterfrågade ett beslut av regeringen om att utländska
medborgare måste uppvisa ett negativt covid-19-test för pågående infektion
för att tillåtas resa in i Sverige, med de undantag som regeringen beslutar om.
Bakgrunden är att nya varianter av coronaviruset har upptäckts den senaste
tiden och att det i nuläget är svårt att fullt ut bedöma vilka länder som har en
stor förekomst av virusvarianterna.

Regeringen skickade ut hemställan på blixtremiss till Polismyndigheten,
Kustbevakningen och Migrationsverket. Samtidigt har EU kommit med nya
rekommendationer om reserestriktioner med anledning av covid-19.

Efter ett mycket intensivt arbete har regeringen i dag fattat beslut om ett
generellt inreseförbud för utländska medborgare som inte kan visa upp ett
negativt covid-19-test vid ankomsten till Sverige. Testet får som huvudregel
vara max 48 timmar gammalt. Utländska medborgare som är 18 år eller äldre
omfattas av testkravet, med undantag för vissa kategorier av resenärer som
ska göra att reglerna inte träffar fel.

Regleringen skiljer sig åt beroende på om man reser från tredje land eller
från ett EU- eller Schengenland. Dessutom finns det särskilda regler för resor
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från Danmark, Norge och Storbritannien. Men gemensamt är att det finns
undantag från testkravet för bland annat personer under 18 år, personer som
bor i Sverige och personal inom transportsektorn.

– Dagens beslut är viktigt för att minska inflödet av de nya varianter av
viruset som upptäckts i flera länder. Enligt Folkhälsomyndigheten finns det
en stor osäkerhet kring de nya varianterna, och även om det nu finns en viss
spridning i Sverige är det viktigt att vi tar detta steg. Det kommer att minska
risken för att vi får in ytterligare spridning, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Förordningarna träder i kraft den 6 februari, det vill säga natten mellan
fredag och lördag, och gäller till och med den 31 mars.

Dagens beslut påverkar inte giltighetstiden för det tillfälliga inreseförbudet
till EU via Sverige, som fortfarande gäller till och med den 31 mars.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen skickar hemställan
från Folkhälsomyndigheten på
remiss
Publicerad 30 januari 2021

Fredag den 29 januari mottog regeringen en hemställan
från Folkhälsomyndigheten. I hemställan efterfrågar
Folkhälsomyndigheten att regeringen beslutar om att
utländska medborgare måste uppvisa ett negativt
Covid-19 test för pågående infektion för att tillåtas resa
in i Sverige, med de undantag som regeringen beslutar
om.
Regeringen avser att snabbt fatta beslut i frågan. För att det ska låta sig göras
behöver ytterligare information inhämtas, bl.a. från Polismyndigheten som är
den myndighet som är operativt ansvarig för att upprätthålla ett inreseförbud.
Regeringen har därför skickat Folkhälsomyndighetens hemställan på en
blixtsnabb remiss till Polismyndigheten, Kustbevakningen och
Migrationsverket.

Remisstiden blir mycket kort. Redan på måndag vill regeringen ha in
myndigheternas svar. Dessa svar kommer därefter skyndsamt att hanteras
och analyseras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med Mikael
Damberg med anledning av
Folkhälsomyndighetens
hemställan
Publicerad 30 januari 2021

Lördag 30 januari håller inrikesminister Mikael
Damberg en digital pressträff med anledning av
Folkhälsomyndighetens hemställan och processen
framåt.

Tid: 30 januari 2021 kl. 15.00
Plats: Pressträffen sänds live på regeringen.se och på regeringens
Instagram

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Vissa ändringar i inreseförbuden
från Storbritannien, Norge och
Danmark
Publicerad 28 januari 2021

Regeringen har i dag fattat beslut om vissa ändringar i
inreseförbuden till Sverige från Storbritannien, Norge
och Danmark. Bland annat undantas personer som ska
få viss vård i Sverige från inreseförbudet.
Regeringen har genom tidigare beslut infört ett tillfälligt förbud mot att resa
till Sverige från Storbritannien, Danmark eller Norge. Syftet med de
kraftfulla åtgärderna är att försöka förhindra ytterligare spridning av
coronaviruset och dess nya varianter, så att färre människor insjuknar.

Inreseförbudet innehåller vissa undantag, bland annat för personer som bor
eller arbetar i Sverige. Dagens beslut innebär att regeringen breddar ett redan
befintligt undantag för resor mellan Bornholm och en annan del av Danmark.
Dessutom görs ett undantag för försvarssamarbete och det tydliggörs också
att det finns undantag för både personer som har humanitära skäl och för
rennäringen. Undantag införs också för personer som ska få viss vård här och
för föräldrar som ska träffa sina barn i Sverige.

Nya EU-rekommendationer väntas också inom kort, vilket kan komma att
föranleda förändringar i nuvarande regler.

Ändringarna träder i kraft den 1 februari. Inreseförbudet gäller till och med
den 14 februari.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på ändring av
gravfridslagen som utökar
möjligheterna till
undervattensverksamhet vid M/S
Estonia
Publicerad 28 januari 2021

Regeringen skickar i dag ut en promemoria på remiss
med förslag på en ändring i gravfridslagen som
möjliggör undervattensverksamhet som syftar till att
utreda förlisningen av M/S Estonia.
Den föreslagna lagändringen innebär att det införs ett nytt undantag från det
straffsanktionerade förbudet mot dykning och annan
undervattensverksamhet i det gravfridsskyddade området.

Det nya undantaget ska avse undervattensverksamhet som syftar till att
utreda förlisningen. Undantaget föreslås gälla endast för estnisk, finsk och
svensk myndighet eller verksamhet på någon av dessa myndigheters
uppdrag. Den föreslagna lagändringen är alltså inte avsedd att tillåta
privatpersoner att genomföra undervattensverksamhet för att utreda
förlisningen.

– Regeringen har inga planer på att upphäva gravfridslagen, däremot
genomför vi nu förändringar så att den kan anpassas enligt önskemålen från
Statens haverikommission. Det är viktigt att bland annat klargöra hur de
tidigare odokumenterade hålen, som uppmärksammats i media, har
uppkommit, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen planerar att lämna förslag till riksdagen under våren 2021 och
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ambitionen är att lagändringen ska kunna träda i kraft den 1 juli 2021.

Promemoria: Utvidgade möjligheter att utreda förlisningen av
passagerarfartyget Estonia



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar vid informellt möte
i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 27 januari 2021

Den 28-29 januari träffar justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson och inrikesminister Mikael Damberg
sina EU-kollegor under ett informellt
videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor (RIF).
Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson deltar bland annat i en
diskussion om migration och den gemensamma politiken framåt, med
utgångspunkt i EU:s nya migrations- och asylpakt. Justitieministrarna ska
även diskutera sambandet mellan immaterialrättsintrång och organiserad
brottslighet.

På agendan för det digitala mötet står också en framtidsinriktad diskussion
om Schengensamarbetet liksom medlemsländernas samarbete i EU:s
brottsbekämpande organ Europol. I dessa delar deltar inrikesminister Mikael
Damberg.

Även statssekreterare Catharina Espmark deltar på mötet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg på digitalt besök
hos polisutbildningen i Borås
Publicerad 27 januari 2021 Uppdaterad 27 januari 2021

I dag, onsdag den 27 januari klockan 15.30, gör
inrikesminister Mikael Damberg ett digitalt besök hos
polisutbildningen i Borås.
Regeringen gör en historisk satsning på Polismyndigheten som bland annat
innebär att antalet polisanställda ska öka med 10 000 personer fram till och
med 2024. Att bygga ut polisutbildningen är en viktig del av det arbetet –
sammantaget utbildas nu tre gånger så många poliser i dag jämfört med 2014.

I Borås startade en ny polisutbildning i januari 2019 och i den första
omgången antogs 144 studenter. Under dagens digitala besök på utbildningen
kommer Mikael Damberg att få en bild av hur verksamheteten har fungerat
nu när den första årskullen av polisaspiranter är ute i Polismyndigheten.
Besöket ska även ge en bild av polisutbildningens strategi för att öka antalet
platser och samtidigt bibehålla kvaliteten.

I samband med besöket finns möjlighet för media att göra intervjuer. För mer
information om besöket och anmälan, kontakta pressekreterarna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag på ökat anslag med 15
miljoner kronor till SOS Alarm
Publicerad 26 januari 2021

I en extra ändringsbudget föreslår regeringen att SOS
Alarm, som ansvarar för informationsnumret 113 13, får
ökat anslag med 15 miljoner kronor.
Spridningen av sjukdomen covid-19 medför ett kraftigt ökat antal samtal till
informationsnumret 113 13 dit allmänheten kan vända sig för att få
information om stora olyckor och kriser. Informationsnumret drivs av SOS
Alarm. Regeringen föreslår därför att verksamhetens anslag ökas med 15
miljoner kronor under 2021 för att finansiera ökade kostnader för bemanning
som den ökade belastningen medför.

Förslaget bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Tillfälligt inreseförbud från Norge
Publicerad 24 januari 2021

Regeringen har idag fattat beslut om att utvidga det
tillfälliga inreseförbudet som sedan tidigare gäller
gentemot Danmark till att också gälla Norge.
Inreseförbudet träder i kraft vid midnatt natten mot
måndag och gäller till och med den 14 februari. Dagens
regeringsbeslut innebär också att det tillfälliga
inreseförbudet från Danmark och Storbritannien
förlängs till och med den 14 februari. Idag har även
Utrikesdepartementet fattat beslut om att återinföra
avrådan från icke nödvändiga resor till Norge.
De norska hälsomyndigheterna befarar ett större utbrott i Osloområdet med
den muterade variant av SARS-CoV-2-virus som tidigare beskrivits från
Storbritannien. Den svenska folkhälsomyndigheten gör bedömningen att det
befarade utbrottet i kombination med de omfattande nedstängningarna kan
innebära risk för en överströmning av människor till den svenska sidan av
gränsen. Detta ökar risken för trängsel i näraliggande svenska kommuner
samt ökar givetvis risken för att det muterade viruset får ytterligare spridning
i Sverige.

Regeringen har därför idag fattat beslut om att utvidga det tillfälliga
inreseförbudet som sedan tidigare gäller gentemot Danmark till att också
gälla Norge. Folkhälsomyndigheten skickade igår eftermiddag en hemställan
till regeringen om ett sådant inreseförbud. Det tillfälliga inreseförbudet införs
från och med den 25 januari och gäller fram till och den 14 februari.
 Regeringen har även beslutat att förlänga det tillfälliga inreseförbudet från
Danmark och Storbritannien till och med den 14 februari.

Inreseförbudet från Norge är utformat på samma sätt som det som sedan
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tidigare gäller mot Danmark. Samma undantag gäller också, vilket innebär att
bland annat personer som bor eller utför arbete i Sverige, personal som
transporterar gods och annan personal inom transportsektorn samt personer
med trängande familjeskäl undantas.

Idag har även Utrikesdepartementet fattat beslut om att återinföra avrådan
från icke nödvändiga resor till Norge. Beslutet gäller tills vidare.

- Syftet med dessa kraftfulla åtgärder är att förhindra ytterligare spridning av
coronaviruset och att fler människor i vårt samhälle insjuknar. Regeringen
följer utvecklingen med den muterade virusvarianten noga och har nära
kontakt med Folkhälsomyndigheten, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Folkhälsomyndigheten meddelade igår rekommendationer på karantän och
testning för pågående covid-19-infektion för de som anländer till Sverige
från Norge på samma sätt som gäller för inresande från Storbritannien. Alla
inresande till Sverige som har vistats i Norge de senaste 14 dagarna
uppmanas att stanna hemma i minst sju dagar, undvika kontakt med andra så
långt det går och att testa sig snarast efter ankomst till Sverige med
uppföljande test fem dagar efter ankomst. Även övriga i hushållet bör stanna
hemma i väntan på provsvar. Arbetspendlare till Norge ska undvika att träffa
andra än personer i det egna hushållet när man inte är på jobbet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 24 januari 2021 Uppdaterad 24 januari 2021

I dag, söndag den 24 januari, håller inrikesminister
Mikael Damberg en digital pressträff.

Tid: 24 januari 2021 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

För frågor om anmälan, kontakta presskommunikatör Björn Lindau. För
övriga frågor kontakta pressekreterare Per Strängberg. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i undantaget från det
tillfälliga inreseförbudet för
personer som bor i Uruguay
Publicerad 14 januari 2021

Regeringen har i dag beslutat om ändringar i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringarna gäller
undantaget för personer som bor i ett land utanför EU
och ligger i linje med ministerrådets uppdaterade
rekommendation till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen och EU:s ministerråd. Det senaste beslutet om förlängning
innebär att inreseförbudet nu gäller till och med den 31 mars 2021.

Till inreseförbudet finns flera undantag, varav ett gäller personer som är
bosatta i vissa angivna länder utanför EU. Dagens beslut innebär att den som
är bosatt i Uruguay inte längre ska undantas från inreseförbudet på den
grunden att han eller hon är bosatt där. Däremot kan andra undantag från
inreseförbudet även i fortsättningen vara tillämpliga på personer som är
bosatta i Uruguay.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Dagens beslut
ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation till EU:s
medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 20 januari 2021.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
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Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen besök
Polismyndighetens webbplats för mer information. Se länkar här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökat anslag med 89 miljoner
kronor till MSB för insatser under
coronapandemin
Publicerad 12 januari 2021

I årets första extra ändringsbudget föreslår regeringen
att Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
MSB, ska få ett ökat anslag med 89 miljoner kronor.
Regeringen har gett MSB två uppdrag för att dels samordna, stärka och
utveckla kommunikationsinsatserna om coronapandemin riktade till
allmänheten, dels genomföra samordnade, nationella informationsinsatser om
vaccination och också följa och hantera desinformation och ryktesspridning.
MSB ska göra detta tillsammans med bland andra Folkhälsomyndigheten.
För detta föreslår regeringen att MSB:s anslag tillförs 70 miljoner kronor.

MSB ska vid en kris kunna stödja samhällets behov av olika typer av
nationella förstärkningsresurser. Smittspridningen har till exempel medfört
att regionerna behöver tillfälliga lokaler för bland annat testning. För att
MSB ska kunna bistå regionerna med detta stöd föreslår regeringen att
ytterligare 19 miljoner kronor tillförs MSB:s anslag.

Förslagen bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Camilla Asp utses till överdirektör
och vikarierande generaldirektör
för Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap
Publicerad 07 januari 2021 Uppdaterad 07 januari 2021

Regeringen har i dag beslutat att utse Camilla Asp till
överdirektör och vikarierande generaldirektör för
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB).
Camilla Asp är i dag avdelningschef på MSB.
Camilla Asp har gedigen erfarenhet från statsförvaltningen. Hon har tidigare
arbetat inom Regeringskansliet, på både Affärsverket svenska kraftnät och
Skolverket.

– Camilla Asp har erfarenheter som ger henne bred kunskap om
krishantering. Detta är särskilt viktigt i hanteringen av den pågående
pandemin, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Camilla Asp tillträder sin tjänst med omedelbar verkan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny påföljd för unga personer som
begår allvarliga brott
Publicerad 01 januari 2021

I dag, den 1 januari 2021, träder en ny påföljd,
ungdomsövervakning, för unga lagöverträdare, i kraft.
Lagändringarna är en punkt i regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten.
– Det är viktigt att vi har tydliga och konsekventa ungdomspåföljder som kan
förebygga och hindra nya brott. Den här är en ingripande påföljd som kan
användas vid allvarliga brott och som kan bidra till att i tid avbryta en
negativ utveckling och en kriminell livsstil, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– Det här är ett nytt kraftfullt verktyg som bland annat gör det möjligt för oss
att kunna se till att tonåringar som begår allvarliga brott till exempel inte får
gå ut på helger eller kvällar utan måste vara kvar i sin bostad och man kan
också övervaka detta med fotboja, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den nya påföljden för unga lagöverträdare, ska kunna utdömas i fall där
varken ungdomsvård eller ungdomstjänst är tillräckligt ingripande påföljder
med hänsyn till brottslighetens straffvärde och art samt den unges tidigare
brottslighet. Domstolen ska få bestämma tiden för påföljden till mellan sex
månader och ett år och Kriminalvården ska ansvara för verkställigheten.

Den som dömts till ungdomsövervakning ska bland annat vara skyldig att
följa en verkställighetsplan. Planen ska som utgångspunkt innehålla ett
förbud att lämna bostaden under helgkvällar och helgnätter, så kallad
helghemarrest. Förbudet ska övervakas med fotboja. Vid behov får en sådan
inskränkning ersättas med till exempel ett förbud att under vissa tider vara på
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en viss plats. Även ett sådant förbud ska övervakas med fotboja.

I påföljden ingår också en skyldighet att regelbundet träffa en särskild
koordinator, som ska utses av Kriminalvården. Den dömde får inte använda
alkohol eller narkotika under verkställigheten, vilket kan kontrolleras med
provtagning. Dessutom kan påföljden innehålla föreskrifter om bland annat
skolgång och vård, i syfte att förebygga återfall i brott eller annan ogynnsam
utveckling hos den dömde.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Beslut om stöd från MSB till
Kroatien efter jordbävning samt till
Norge efter jordskred
Publicerad 30 december 2020

Justitiedepartementet har i dag fattat beslut om att ge
stöd från Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) till Kroatien efter en jordbävning den
29 december samt till Norge efter ett jordskred den 30
december.
Den 29 december drabbades Kroatien av en allvarlig jordbävning som
kändes i stora delar av landet men även i angränsande länder. Den uppmätte
6,2 på Richterskalan, dödsfall har inträffat och många människor skadats.

Kroatien har efterfrågat stöd via EU:s civilskyddsmekanism, och
inrikesminister Mikael Damberg har i dag fattat ett regeringskanslibeslut om
att MSB kan bidra med ett sådant stöd.

MSB kommer att bidra med tält och sängar som tillfälligt boende för
uppemot 500 av de människor som har evakuerats på grund av jordskalvet.

MSB får rätt att disponera 5 500 000 kronor för att genomföra stödet till
Kroatien.

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag även fattat ett
regeringskanslibeslut som ger MSB finansiella möjligheter att ge Norge stöd i
det sök- och räddningsarbete som pågår efter det jordskred som drabbade
landet idag. MSB kommer omedelbart att från Göteborg skicka en sök- och
räddningsstyrka till Norge för att bistå i räddningsarbetet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
och näringsminister Ibrahim
Baylan
Publicerad 30 december 2020

I dag, onsdag den 30 december, håller inrikesminister
Mikael Damberg och näringsminister Ibrahim Baylan en
digital pressträff.

Tid: 30 december 2020 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälan är stängd.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i inreseförbuden vid
resor till Sverige från
Storbritannien och Danmark
Publicerad 23 december 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om vissa ändringar i
inreseförbuden till Sverige från Storbritannien och
Danmark. Vid resor från Storbritannien görs undantag
för personer som bor eller arbetar i Sverige. Vid resor
från Danmark görs undantag som ska underlätta för
Bornholm och invånarna där. Utöver detta undantas
personer som har trängande familjeskäl. 
Syftet med de kraftfulla åtgärder som införts är att försöka förhindra
ytterligare spridning av coronaviruset och att fler människor i vårt samhälle
insjuknar. Men efter samtal med Danmark och inom EU görs nu vissa mindre
justeringar i inreseförbuden.   

När det gäller Storbritannien är det är viktigt att vi strävar efter att agera
tillsammans med resten av EU i vad som är en särskild situation,
förändringarna i inreseförbudet ligger i linje med den gemensamma EU-
ansatsen. Det är också rimligt att personer som bor och arbetar i Sverige ska
kunna återvända hit.

Sedan tidigare undantas personer som kommer från Danmark men som bor
och arbetar i Sverige från inreseförbudet. Ändringarna innebär främst att
även personer som bor eller utför sjukvårdsarbete på Bornholm och som
måste resa genom Sverige undantas.

Personer från både Storbritannien och Danmark som bedöms ha trängande
familjeskäl kommer också kunna undantas från inreseförbudet.  

https://www.regeringen.se/


De reviderade inreseförbuden för Storbritannien och Danmark träder i kraft
vid midnatt i dag och gäller till och med den 21 januari eller tills dess att
annat meddelas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Digital pressträff med
statsministern 22 december 2020
Publicerad 22 december 2020 Uppdaterad 22 december 2020

I dag tisdag den 22 december håller statsminister
Stefan Löfven, inrikesminister Mikael Damberg och
socialminister Lena Hallengren digital pressträff.

Tid: 22 december 2020 kl. 13.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Informationsuppdrag om
vaccination mot covid-19
Publicerad 22 december 2020 Uppdaterad 22 december 2020

Regeringen ger Folkhälsomyndigheten,
Läkemedelsverket, Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) och Socialstyrelsen i uppdrag att
genomföra informationsinsatser riktade främst till
allmänheten om vaccination mot covid-19.
Myndigheterna ska bland annat se till att all information
om vaccination mot covid-19 finns samlad, är
lättillgänglig och uppdateras kontinuerligt.
Myndigheterna ska särskilt rikta sig till grupper där
vaccinationstäckningen redan nu är lägre gällande
andra typer av vacciner.
– Vaccinering av Sveriges befolkning gör att vi kommer ännu närmare ett liv
där coronapandemin bara är ett minne. Samlad, lättillgänglig och uppdaterad
information om vaccination mot covid-19 till hela landets befolkning är
avgörande för att vi ska lyckas med den breda vaccinering vi nu förbereder
för, säger socialminister Lena Hallengren.

– Det är viktigt att informationen når fram för att vaccineringen ska kunna
genomföras effektivt. Inte minst handlar det om att människor ska ha rätt
information. Vi vet att det förekommit till exempel ryktesspridning under
coronapandemin. MSB har ett ordinarie uppdrag om just missinformation,
desinformation och ryktesspridning och det uppdrag vi ger i dag är ett viktigt
komplement till detta, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Myndigheterna ska löpande följa och vid behov hantera missinformation,
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desinformation och ryktesspridning om vaccination mot covid-19.
Information om vaccineringen bör, där det är relevant, samordnas med den
kommunikation om pandemin som pågår nationellt och regionalt.

I genomförandet av uppdraget ska myndigheterna beakta tidigare givna
informations- och kommunikationsuppdrag inom ramen för hanteringen av
coronapandemin, däribland det uppdrag som Folkhälsomyndigheten, MSB
och länsstyrelserna har om att samordna, stärka och utveckla
kommunikationsinsatserna riktade till allmänheten med anledning av
coronapandemin. Myndigheterna ska även beakta MSB:s ordinarie uppdrag
om missinformation, desinformation och ryktesspridning.

Uppdraget ska samordnas av Folkhälsomyndigheten och genomföras utifrån
respektive myndighets ansvarsområde. Myndigheterna ska samverka med
länsstyrelserna, Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och andra berörda
aktörer.

Berörda statliga myndigheter ansvarar för att i nära samråd med regionerna
genomföra kommunikationsinsatser så att en hög täckningsgrad uppnås.

Uppdraget ska redovisas muntligt den 15 januari 2021. Därefter ska
uppdraget delredovisas senast den 31 mars 2021 och slutredovisas senast den
15 december 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Inreseförbud till Sverige från
Storbritannien och Danmark
Publicerad 21 december 2020

Regeringen har i dag fattat beslut som kraftigt
inskränker möjligheterna att resa från Storbritannien
och Danmark till Sverige. Skälet till beslutet om
inreseförbud från Storbritannien är den smittspridning
och mutation av coronaviruset som har rapporterats
därifrån. Skälet för beslutet om inreseförbud från
Danmark är främst att minska risken för trängsel och
smittspridning i köpcentrum och på restauranger i
Skåne.
– Syftet med så här kraftfulla åtgärder är givetvis att vi måste försöka
förhindra ytterligare spridning av coronaviruset och att fler människor i vårt
samhälle insjuknar, säger inrikesminister Mikael Damberg.

En första åtgärd för att förhindra flygningar från Storbritannien kommer att
träda ikraft redan i dag. Ett inreseförbud gentemot Storbritannien och
Danmark kommer att träda i kraft från midnatt i dag och gälla till den 21
januari 2021 eller tills dess att annat meddelas.

Förbudet innebär i huvudsak att alla personer förutom svenska medborgare
som reser från Storbritannien eller Danmark kommer att avvisas om de
försöker resa in i Sverige. Undantag kommer kunna göras för personer som
transporterar gods och liknande. För Danmark kommer dessutom personer
som arbetar eller bor i Sverige att kunna undantas.

Svenska medborgare har en ovillkorlig rätt att resa in i Sverige och kommer
alltså inte beröras av inreseförbudet.
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Syftet med de här åtgärderna är att förhindra ytterligare smittspridning och
att eventuella nya variationer på viruset sprids till Sverige.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Digital pressträff med
inrikesministern den 21 december
2020
Publicerad 21 december 2020

Idag måndag den 21 december håller inrikesminister
Mikael Damberg, utrikesminister Ann Linde och
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson
digital pressträff.

Tid: 21 december 2020 kl. 16.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Statens haverikommission begär
nödvändiga ändringar av
gravfridslagen gällande M/S
Estonia
Publicerad 18 december 2020

Statens haverikommission har i dag inkommit med en
framställan till regeringen. Myndigheten begär om
nödvändiga anpassningar av den svenska
gravfridslagen för att kunna utföra
undervattensundersökningar kring M/S Estonia.
Nu startar regeringen arbetet med att analysera den framställan som Statens
haverikommission har inkommit med och regeringen kommer fortsätta
dialogen med Estland och Finland.

– Vi ska se över hur lagen behöver anpassas för att möjliggöra de
undersökningar som Statens haverikommission i dag framställt till
regeringen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen har inga planer på att upphäva gravfridslagen. Däremot ska vi se
över hur lagen behöver anpassas för att möjliggöra de undersökningar som
Haverikommissionen vill göra.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
Publicerad 18 december 2020

I dag, fredag den 18 december, håller inrikesminister
Mikael Damberg en digital pressträff tillsammans med
John Ahlberk, generaldirektör på Statens
haverikommission.

Tid: 18 december 2020 kl. 14.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett avgörande steg mot ett
svenskt tillträde till
Budapestkonventionen
Publicerad 18 december 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag om ett svenskt tillträde till
Budapestkonventionen.
Propositionen är resultatet av det intensiva arbete som sedan en tid pågått
för att Sverige fullt ut ska kunna delta i samarbetet mot it-relaterad
brottslighet inom Europarådet.

– Jag är stolt över att vi äntligen tagit den här frågan i hamn. Det är viktigt
att de brottsutredande myndigheterna har tillgång till de verktyg som krävs
för att effektivt kunna bekämpa allvarliga brott som begås i digital miljö, som
till exempel barnpornografibrott och hatbrott. Ett svenskt tillträde till
Budapestkonventionen är därför högt prioriterat, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Genom förslagen ges de brottsutredande myndigheterna nya verktyg i
kampen mot it-relaterad brottslighet och större möjligheter att effektivt
medverka i brottsutredningar med internationell anknytning.

Prop. 2020/21:72 Sveriges tillträde till Europarådets konvention om it-
relaterad brottslighet

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det tillfälliga inreseförbudet
förlängs t.o.m. den 31 mars 2021
och ändras med anledning av
Brexit
Publicerad 17 december 2020

Sedan i mars råder ett tillfälligt inreseförbud till EU via
Sverige. Regeringen har i dag beslutat att förlänga
inreseförbudet till och med den 31 mars 2021.
Regeringen har samtidigt beslutat ett nytt undantag från
inreseförbudet med anledning av Brexit.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid flera tillfällen efter
rekommendationer av kommissionen och EU:s ministerråd. Dagens beslut
om förlängning ligger i linje med kommissionens och ministerrådets
rekommendationer om att låta inreseförbudet gälla ytterligare en tid.

Övergångsperioden efter Brexit löper ut vid årsskiftet. Därefter kommer
Storbritannien att vara ett tredje land i förhållande till EU och som
huvudregel kommer inreseförbudet att gälla. Regeringen har därför i dag
beslutat om ett nytt undantag från inreseförbudet för de personer som efter
Brexit har rätt till uppehållsstatus i Sverige. Ändringen gäller för inresor efter
den 31 december 2020.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En europeisk åklagarmyndighet i
Sverige
Publicerad 15 december 2020

I dag, tisdag den 15 december, överlämnar Eppo-
utredningen sitt betänkande till inrikesminister Mikael
Damberg. Utredningen har haft i uppdrag att analysera
och föreslå vilka åtgärder som behövs för att Sverige
ska kunna gå med i Europeiska åklagarmyndigheten,
Eppo.
– Regeringen vill att Sverige ska gå med i Eppo. Samarbetet kommer att fylla
en viktig funktion genom att utreda och åtala fusk med EU-medel. Det
handlar om att bekämpa brott mot EU:s finansiella intressen som till exempel
bedrägerier, penningtvätt, korruption och mutbrott. Genom utredningens
arbete kan hindren mot att Sverige ansluter sig till Eppo nu undanröjas, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Europeiska åklagarmyndigheten (European Public Prosecutor’s Office –
Eppo), är en ny EU-myndighet som är under uppbyggnad. Myndigheten har
kommit till genom ett fördjupat samarbete mellan ett antal medlemsstater i
EU. Sverige har dock hittills valt att stå utanför det samarbetet. Det ska
finnas Eppo-åklagare från medlemsstaterna både vid sätet i Luxemburg och i
varje deltagande medlemsstat. När Eppo ska utföra åklagararbete i en
medlemsstat görs det som huvudregel enligt den medlemsstatens regelverk.

Utredningens uppdrag har varit att analysera behovet av
författningsändringar och andra åtgärder som krävs för att Sverige ska kunna
delta i Eppo och att lägga fram nödvändiga förslag.

Utredningen anser att svensk rätt i allt väsentligt är förenlig med Eppo-
förordningen (rådets förordning (EU) 2017/1939 av den 12 oktober 2017 om
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genomförande av fördjupat samarbete om inrättande av Europeiska
åklagarmyndigheten).

Det krävs emellertid vissa kompletterande regler för att Sverige ska kunna
ansluta sig till samarbetet. Utredningen föreslår därför att det införs en ny lag
och en ny förordning med kompletterande bestämmelser, bland annat för att
ge Eppo-åklagarna nödvändiga befogenheter och tillgång till information.
Utredningen föreslår också ändringar i viss befintlig lagstiftning, bland annat
avseende tillsyn över Eppo-åklagarna.

Utredningen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 mars 2022.

SOU 2020:74 En europeisk åklagarmyndighet i Sverige



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Malmö och polisregion
Syd virtuellt
Publicerad 15 december 2020

Onsdagen den 16 december gör inrikesministern ett
virtuellt besök i polisregion Syd för att få information om
de två driftcenter som nyligen inrättats för att stärka
arbetet mot bland annat grov kriminalitet.
Under 2020 har polisen i region Syd arbetat för att öka regionens strukturella
förmåga att hantera och ingripa mot grov kriminalitet och övergripande
brottslighet. Arbetet har resulterat i inrättandet av ett lokalt och ett regionalt
driftcenter i region Syd.

Syftet med driftcentren är att säkerställa ett fortsatt arbete mot grov
organiserad brottslighet i linje med operation Rimfrost som avslutades i
september i år.

Under besöket kommer biträdande regionpolischef Jarl Holmström och
polisområdeschef Stefan Sintéus ge inrikesministern en övergripande bild av
arbetet.

Besöket pågår kl 09.30-10.30

Kontakta pressekreteraren för mer information och möjlighet till intervjuer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg och
statssekreterare Lars Westbratt
deltar i informellt möte i EU:s råd
för rättsliga och inrikes frågor (RIF)
Publicerad 11 december 2020

På måndag den 14 december, träffar inrikesminister
Mikael Damberg och statssekreterare Lars Westbratt
sina EU-kollegor under ett informellt
videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor (RIF).
Ministrarna deltar i en debatt om riktlinjerna för den gemensamma politiken
framgent, med utgångspunkt i den nya migrations- och asylpakten.  

Det blir också diskussion om samarbetet med partnerländer utanför EU, till
förmån för en mer robust migrationshantering och effektivare administrativa
processer kring återvändandet av personer som inte har laglig rätt att vistas
inom EU.

Inrikesministrarna kommer att diskutera EU:s inre säkerhet och det
europeiska polispartnerskapet, som handlar om kampen mot organiserad
brottslighet och åtgärder mot terrorism.

En annan fråga på dagordningen berör säkerställandet av att EU:s
gemensamma informationssystem på området för gränser och säkerhet är
kompatibla med varandra.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Infrastrukturdepartementet

Digital pressträff med
inrikesminister Mikael Damberg
och digitaliseringsminister Anders
Ygeman
Publicerad 11 december 2020 Uppdaterad 11 december 2020

I dag, fredag den 11 december, håller inrikesminister
Mikael Damberg och digitaliseringsminister Anders
Ygeman en gemensam pressträff tillsammans med Sara
Byfors, enhetschef på Folkhälsomyndigheten och
Morgan Olofsson, kommunikationsdirektör på
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB).

Tid: 11 december 2020 kl. 08.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen inrättar ett nationellt
cybersäkerhetscenter
Publicerad 10 december 2020

Regeringen fattar i dag beslut om att ge Försvarets
radioanstalt, Försvarsmakten, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap och Säkerhetspolisen i
uppdrag att inrätta ett nationellt cybersäkerhetscenter.
Syftet är att stärka Sveriges samlade förmåga att före‐
bygga, upptäcka och hantera cyberhot.
Sveriges säkerhet, konkurrenskraft och välstånd vilar i stor utsträckning på
digitala grunder. Cyberhoten mot Sverige och svenska intressen är
omfattande. Med teknikutveckling och digitalisering blir hoten och sårbar‐
heterna fler vilket gör att säkerheten behöver stärkas.

Det nationella cybersäkerhetscentret ska bidra till att göra Sverige säkrare
genom att höja den samlade förmågan att möta cyberhot och effektivt stödja
både offentliga och privata aktörer. Detta ska bidra till att stärka säkerheten i
samhället som helhet.

– Med inrättandet av cybersäkerhetscentret tas ett viktigt steg att förbättra
vår samlade förmåga att skydda Sverige och svenska intressen och minska
sårbarheter. Regeringen kommer att ha ett nära samarbete med berörda
myndigheter om det fortsatta arbetet, säger försvarsminister Peter Hultqvist.

Sammantaget beräknar regeringen en satsning på 440 miljoner kronor på
cybersäkerhetscentret fram till och med 2025.

– Genom att sammanföra Sveriges spetskompetens på området ska det
nationella cybersäkerhetscentret göra Sverige säkrare och stärka säkerheten
för svenska intressen. Samhällsviktig verksamhet och känslig eller hemlig
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information ska vara skyddad från intrång, sabotage och läckor. Det är
avgörande för att vi ska också ska kunna tillvarata digitaliseringens möjlig‐
heter, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Inom ramen för cybersäkerhetscentret ska myndigheterna:

Koordinera arbetet för att förebygga, upptäcka och hantera cyber‐
angrepp och andra it-incidenter.
Förmedla råd och stöd avseende hot, sårbarheter och risker.
Utgöra en nationell plattform för samverkan och informationsutbyte med
privata och offentliga aktörer inom cybersäkerhetsområdet.

Myndigheternas samarbete inom ramen för cybersäkerhetscentret ska
utvecklas stegvis 2021–2023 inom flera områden. Regeringen avser att under
2023 ta ställning till hur cybersäkerhetscentrets verksamhet fortsatt bör
inriktas och bedrivas efter 2023.

Finansieringen bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

EU-kommissionen presenterar
agenda mot terrorism
Publicerad 09 december 2020

Idag, onsdagen den 9 december 2020 presenterar EU-
kommissionen sitt förslag på agenda mot terrorism. Det
betyder att arbetet med att stärka säkerheten i EU
intensifieras.
En central fråga i agendan är vikten av att motverka terrorismrelaterat
innehåll på nätet. Kommissionen lyfter betydelsen av att brotts-bekämpande
myndigheter får tillgång till ändamålsenliga verktyg även i den digitala
miljön, exempelvis rörande krypterad information och datalagring. Åtgärder
mot finansiering av terrorism och det förebyggande arbetet mot
våldsbejakande extremism ska också fortsätta med oförminskad kraft.

– Polismyndigheten och Säkerhetspolisen har en mycket starkare
kontraterrorberedskap idag än för 5 år sedan, samtidigt vet vi att terrorismen
är gränsöverskridande och samarbetet över nationsgränserna är avgörande.
Jag välkomnar därför att kommissionen presenterar sin syn på riktningen
framåt för att ytterligare stärka vårt EU-gemensamma arbete för att bekämpa
terrorism, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Kommissionen föreslår också att polissamarbetet behöver fördjupas och där
spelar Europol en viktig roll. Effektiva kontroller vid EU:s yttre gräns och
ökat informationsutbyte är också avgörande för ökad säkerhet.

Sveriges regering ser fram emot att kommissionen utvecklar innehållet i
agendan till konkreta förslag som medlemsstaterna kan diskutera och besluta
om.

Länk till agendan på EU-kommissionens webbplats
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Skavsta flygplats virtuellt
Publicerad 07 december 2020

Tisdagen den 8 december besöker inrikesministern
Skavsta flygplats virtuellt för att, tillsammans med
Polismyndigheten ta del av en ny testverksamhet för
ansiktsigenkänningsteknik.
Syftet med biometrin är att utveckla nya metoder för att verifiera korrekt
identitet hos användare av resehandlingar för inresekontroll och passkontroll.
Verktygen som tagits fram av Nationellt forensiskt centrum, NFC kan ha
betydelse för såväl brottsbekämpning som gränskontroll.

Deltagandet i piloten är frivilligt och det kommer att finnas skyltar med
information på flygplatsen. Om resultatet faller ut väl kommer nästa steg i
piloten att starta på Arlanda flygplats under våren 2021.

Besöket pågår kl 13.00-15.00

Kontakta pressekreterare för mer information och möjlighet till intervjuer.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i informellt möte i
EU:s råd för rättsliga och inrikes
frågor
Publicerad 01 december 2020

I morgon, onsdag den 2 december, träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg sina EU-kollegor under
ett informellt videokonferensmöte i EU:s råd för rättsliga
och inrikes frågor (RIF).
Ministrarna ska diskutera rättsliga aspekter av terrorismbekämpning efter
den senaste tidens attacker i Frankrike, Tyskland och Österrike. I fokus för
samtalen står bland annat effektivare bekämpning av hatpropaganda på nätet
och i övrigt bättre digitalt samarbete för till exempel insamling av bevis.

Det blir också diskussion om utvecklingen av rättsstatsprincipen på det
rättsliga området. Det sker med anledning av EU-kommissionens första årliga
rapport om rättsstatsprincipen. Rapporten beskriver läget för
rättsstatsprincipen i EU:s medlemsländer och kommissionen granskar fyra
områden: de nationella rättssystemen, åtgärder mot korruption,
mediamångfald och balans i det institutionella beslutsystemet.

Den senaste utvecklingen när det gäller inrättandet av Europeiska
åklagarmyndigheten är ett exempel på andra frågor som också kommer att
diskuteras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Försvarsmakten och
Säkerhetspolisen blir
samrådsmyndigheter vid
försäljning av säkerhetskänslig
verksamhet
Publicerad 26 november 2020

Regeringen har i dag beslutat en förordning som pekar
ut Försvarsmakten och Säkerhetspolisen som de
myndigheter som de som bedriver säkerhetskänslig
verksamhet behöver samråda med inför känsliga
överlåtelser.
Säkerhetspolisen och flera andra myndigheter varnar för att utländskt
övertagande av känslig infrastruktur och teknologi i Sverige kan skada
Sveriges säkerhet. Risken har ökat under coronapandemin då många företag
har fått det svårt ekonomiskt och kan bli utsatta för oönskade uppköpsförsök
av utländska aktörer. Även EU-kommissionen har framhållit att spridningen
av coronaviruset ökat risken för att utländska aktörer försöker förvärva
bolag, till exempel inom hälso- och sjukvårdssektorn.

Riksdagen sa i går ja till regeringens förslag om ändringar i
säkerhetsskyddslagen som gäller överlåtelser av den här typen av
säkerhetskänslig verksamhet. Det innebär att nya krav ställs på den som
bedriver sådan verksamhet och som planerar att göra en sådan överlåtelse.
Verksamhetsutövaren ska innan överlåtelsen bland annat vara skyldig att
samråda med en samrådsmyndighet.

Regeringen har i dag beslutat en förordning som pekar ut Försvarsmakten
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och Säkerhetspolisen som dessa samrådsmyndigheter. De ska också
samverka med övriga tillsynsmyndigheter på säkerhetsskyddsområdet och
med Inspektionen för strategiska produkter (ISP). Detta för att ta del av
spetskompetens inom olika sektorer och för att skapa förutsättningar för ett
så effektivt och bra samrådsförfarande som möjligt.

– Samrådsmyndigheterna kommer spela en viktig roll för att förhindra
försäljningar som kan skada Sveriges säkerhet. De får ett tydligt mandat i sitt
arbete och kommer ytterst att kunna besluta att en försäljning av den här
typen inte får genomföras, säger inrikesminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet

Uppdaterade scenarier för
utvecklingen av covid-19
Publicerad 26 november 2020

Regeringen ger nu Folkhälsomyndigheten i uppdrag att
löpande uppdatera scenarier för hur utvecklingen av
coronautbrottet kan komma att se ut framöver.
Socialstyrelsen och länsstyrelserna får samtidigt i
uppdrag att bland annat ge förslag på insatser som kan
behövas utifrån de uppdaterade scenarierna samt ta
fram planer för hur insatserna ska kunna genomföras.
Dessutom ska MSB ta fram beskrivningar av tänkbara
samhällskonsekvenser.
– Scenarier kan inte betraktas som ett facit på förhand, men de kan vara ett
stöd i planeringsunderlaget för arbetet med att bekämpa pandemin. Därför
får Folkhälsomyndigheten i uppdrag att löpande uppdatera
smittspridningsscenarier, säger socialminister Lena Hallengren.

– Att ta fram scenarier för ett värre läge är en viktig del av svensk
krisberedskap. Detta har varit och är ett verktyg för myndigheter och andra
aktörer i samhället när de planerar sitt arbete och åtgärder för att minska
smittspridningen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Att smittspridningen nu ökar i stora delar av landet ställer höga krav på att
alla samhällsaktörer agerar med kraft och samordning. Länsstyrelserna är
centrala aktörer för att hålla ihop arbetet med att bekämpa pandemins
effekter i hela landet, säger civilminister Lena Micko.

Den 2 juli 2020 gav regeringen Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen,
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Läkemedelsverket, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och
länsstyrelserna i uppdrag att ta fram en plan för insatser som kan bli aktuella
i olika skeden av eventuella nya utbrott av covid-19. Folkhälsomyndigheten
skulle även ta fram olika scenarier, både nationella och regionala, för hur
smittspridningen kunde komma att utvecklas i Sverige under det närmaste
året, med fokus på hösten 2020.

Folkhälsomyndigheten får nu i uppdrag att löpande uppdatera dessa
scenarier. Syftet med uppdraget är att löpande ge en bedömning om
smittspridningens utveckling som kan utgöra en del i regioners, kommuners,
myndigheters och andra aktörers planeringsunderlag med hänsyn till
pandemin. Scenarierna ska uppdateras varannan månad och sträcka sig minst
tre månader framåt i tiden. Myndigheten ska senast den 26 februari 2021
redovisa en första uppdatering av scenarierna, därefter ska de löpande
redovisas i samband med att de uppdateras.

Med utgångspunkt i Folkhälsomyndighetens scenarier ges tre myndigheter i
uppdrag att ta fram förslag på insatser som kan bli aktuella inom respektive
myndighets ansvarsområde:

Socialstyrelsen ska ta fram förslag på insatser för att stärka hälso- och
sjukvårdens samt socialtjänstens förmåga att hantera
smittspridningsscenarier. I uppdraget ingår bland annat att bedöma
behovet av skyddsutrustning och annat material inom både vården och
omsorgen samt att prognosticera inläggning inom slutenvård och
intensivvård.
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap ska ta fram beskrivningar
av tänkbara samhällskonsekvenser och åtgärder för att skapa en samlad
bild av förväntad händelseutveckling i samhället och ge berörda aktörer
en bättre möjlighet att planera sin verksamhet.
Länsstyrelserna ska ta fram förslag på insatser som kan bli aktuella på
kort och lång sikt för landets länsstyrelser. Uppdraget ska samordnas av
länsstyrelsen i Hallands län.

Socialstyrelsen, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och
länsstyrelserna ska löpande redovisa sina resultat i anslutning till att
Folkhälsomyndigheten uppdaterar sina scenarier. Samtliga uppdrag ska
slutredovisas senast den 31 december 2021 men delredovisas dessförinnan.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg på
digitalt besök hos polisen i
Sundsvall
Publicerad 24 november 2020 Uppdaterad 24 november 2020

Imorgon, onsdag den 25 november, besöker
inrikesminister Mikael Damberg polisen i Sundsvall för
att få en lägesbild över arbetet i lokalpolisområde
Medelpad. Besöket är digitalt.
Under besöket kommer inrikesministern att få en lägesbild av polisens
samarbete med Kronofogdemyndigheten för att bekämpa den organiserade
brottsligheten i lokalpolisområdet. Han ska också ta del av arbetet med att
förebygga, förhindra och upptäcka brott genom bevakningskameror i
centrala Sundsvall.

Inrikesministern ska också få en inblick i Operation Taurus en insats där
polisen riktar in sig på att stoppa yrkeskriminella att etablera sig i länet och
minska narkotikabruket bland unga.

För att boka tid för intervju i samband med besöket, kontakta
pressekreterare Mirjam Kontio.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag om att säkerställa ett
effektivt informationsutbyte med
andra EU-länder
Publicerad 24 november 2020 Uppdaterad 24 november 2020

Justitiedepartementet skickar i dag ut ett förslag på
remiss som syftar till att ytterligare förbättra
förutsättningarna för svenska myndigheter att bekämpa
gränsöverskridande brottslighet. Förslaget handlar om
att säkerställa ett effektivt informationsutbyte med andra
medlemsländer och organ i EU.
Att kunna utbyta information med andra medlemsstater och EU-organ är
viktigt för att svenska myndigheter effektivt ska kunna bekämpa och lagföra
brott. Det gäller inte minst vid gränsöverskridande brottslighet.

Promemoria: En kompletterande bestämmelse om villkor som andra länder
ställer upp vid informationsutbyte om brott

I promemorian föreslås att brottsdatalagen kompletteras med en
bestämmelse om vad som gäller när en svensk myndighet har fått
personuppgifter från en annan medlemsstat i EU eller ett EU-organ och det
finns villkor som begränsar möjligheten att använda uppgifterna.

Den föreslagna bestämmelsen innebär att svenska myndigheter i sådana fall
ska följa villkoren oavsett vad som är föreskrivet i lag eller annan författning.
På så sätt säkerställs det att Sverige fullt ut kan delta i det europeiska
informationsutbytet på dataskyddsdirektivets och brottsdatalagens område.

Redan i dag kan svenska myndigheter i de flesta fall uppfylla villkoren för att
få ta del av personuppgifter från andra medlemsstater, tack vare
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bestämmelser i speciallagar om olika samarbeten, men genom förslaget så
säkerställs detta fullt ut genom ett generellt tillägg i brottsdatalagen.

Ändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Max åtta personer vid allmänna
sammankomster och offentliga
tillställningar
Publicerad 20 november 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om att det som
huvudregel är förbjudet att anordna allmänna
sammankomster och offentliga tillställningar med fler än
åtta deltagare. Syftet är att motverka smittspridningen
av covid-19.
– Det här är mycket ingripande åtgärder som saknar motstycke i modern tid.
Vi tar inte lätt på att begränsa människors rätt att samlas för sammankomster
och tillställningar men sett till läget vi befinner oss i är det dock nödvändigt.
Vi måste få ner spridningen för att stötta sjukvården och rädda liv, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Under hösten har smittspridningen av covid-19 ökat kraftigt och läget i
Sverige är nu mycket allvarligt. Förordningen om förbud mot att hålla
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar har varit och är
fortfarande ett viktigt verktyg för att motverka spridningen av det virus som
orsakar covid-19. Regeringen har därför beslutat att ytterligare begränsa
möjligheten att anordna allmänna sammankomster och offentliga
tillställningar.

Dagens beslut innebär att det är förbjudet att anordna allmänna
sammankomster och offentliga tillställningar med fler än åtta deltagare. Det
tidigare undantaget för sådana sammankomster och tillställningar som hålls
på serveringsställen tas bort. Detta ligger i linje med det förslag om stopp av
alkoholförsäljning efter klockan 22.00 som träder i kraft idag. Det handlar
om att komma åt smittspridning på barer och restauranger som enligt
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Folkhälsomyndigheten är riskmiljöer för smittspridning.

Regeringen har också beslutat om ett undantag för sammankomster för
religionsutövning som hålls med anledning av dödsfall, om antalet deltagare
inte är fler än 20. Undantaget innebär att det blir möjligt att hålla
begravningsgudstjänster, urnsättning och motsvarande. Undantaget är
tillämpligt oavsett vilken trosinriktning det är fråga om.

Förordningsändringen träder i kraft den 24 november 2020 och kommer, i
nära dialog med Folkhälsomyndigheten, att omprövas kontinuerligt.
Utgångspunkten är att den föreslagna begräsningen inte ska gälla längre än
fyra veckor.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Digital pressträff med Mikael
Damberg och Amanda Lind den
20 november 2020
Publicerad 20 november 2020 Uppdaterad 20 november 2020

I dag, fredag den 20 november, håller inrikesminister
Mikael Damberg och kultur- och demokratiminister samt
minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda Lind
digital pressträff.

Tid: 20 november 2020 kl. 16.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Anmälningsformulär är nu borttaget.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett avgörande steg mot ett
svenskt tillträde till
Budapestkonventionen
Publicerad 19 november 2020

Regeringen beslutade idag om en lagrådsremiss med
förslag om ett svenskt tillträde till
Budapestkonventionen.
– Jag är stolt över att vi äntligen tagit den här frågan i hamn. Det är viktigt
att de brottsutredande myndigheterna har tillgång till de verktyg som krävs
för att effektivt kunna bekämpa allvarliga brott som begås i digital miljö, som
till exempel barnpornografibrott och hatbrott. Ett svenskt tillträde till
Budapestkonventionen är därför högt prioriterat, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Lagrådsremiss: Sveriges tillträde till Europarådets konvention om it-relaterad
brottslighet

Lagrådsremissen är resultatet av det intensiva arbete som sedan en tid pågått
för att Sverige fullt ut ska kunna delta i samarbetet mot it-relaterad
brottslighet inom Europarådet.

Genom förslagen ges de brottsutredande myndigheterna nya verktyg i
kampen mot it-relaterad brottslighet och större möjligheter att effektivt
medverka i brottsutredningar med internationell anknytning.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Digital pressträff med
statsministern 16 november 2020
Publicerad 16 november 2020

I dag måndag den 16 november håller statsminister
Stefan Löfven digital pressträff tillsammans med
inrikesminister Mikael Damberg, finansmarknads- och
bostadsminister Per Bolund, socialminister Lena
Hallengren samt Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.

Tid: 16 november 2020 kl. 14.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg deltar i extrainsatt
videomöte i rådet för rättsliga och
inrikes frågor (RIF)
Publicerad 12 november 2020

I morgon, fredag den 13 november, träffar justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg sina EU-kollegor under
ett informellt videokonferensmöte.
Ministrarna ska diskutera terrorismbekämpning och hur EU:s gemensamma
insatser för att bekämpa terrorism kan stärkas ytterligare. Utöver det
omfattande arbete som gjorts för att stärka informationsutbyte och operativt
samarbete mellan medlemsländerna är det centralt att fortsätta det
förebyggande arbetet och åtgärder mot radikalisering, inte minst stöd till
lokala aktörer.

På dagordningen står också diskussion om olika aspekter av förslaget till
EU:s migrations- och asylpakt. I september i år presenterade kommissionen
förslag om en nystart för migrationspolitiken. Det handlar bland annat om att
skapa effektivare förfaranden och hitta en bra balans mellan ansvar och
solidaritet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bättre möjligheter för polisen att
söka efter vapen och andra farliga
föremål
Publicerad 02 november 2020

Måndagen den 2 november överlämnade utredaren
Gunnel Lindberg, ordförande i Säkerhets- och
integritetsskyddsnämnden, sin promemoria om bättre
möjligheter till husrannsakan till inrikesminister Mikael
Damberg. Utredningen är en del av regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminalitet.
– Regeringen vill ge polisen bättre möjligheter att söka efter vapen och
sprängämnen. Med utredningens förslag stärks polisens möjligheter att
genomföra husrannsakningar i kriminella miljöer på ett mer effektivt sätt än
idag. Det innebär bättre verktyg att strypa de kriminellas tillgång till vapen
och sprängmedel, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Utredarens uppdrag har bestått i att se över polisens utrymme för
husrannsakan utanför förundersökningar och att lämna förslag som förbättrar
polisens möjligheter att söka efter vapen och andra farliga föremål.

Utredaren konstaterar att det brottsförebyggande arbetet skulle bli mer
effektivt om husrannsakan får användas i förebyggande syfte i fler
situationer än i dag. Utredaren föreslår därför att polisen ges en ökad
möjlighet att i förebyggande syfte göra husrannsakan för att söka efter vapen
eller andra farliga föremål. Den nya möjligheten ska gälla i gemensamt
tillgängliga utrymmen, till exempel trappuppgångar och tvättstugor, i eller i
anslutning till flerbostadshus. Enligt polisen är det ofta i sådana utrymmen
som vapen göms.
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Utredaren uppmärksammar också att kriminella utnyttjar barn under 15 år
som förvarare eller transportörer av vapen eller andra farliga föremål. Bättre
möjligheter att söka efter föremål hos barnen kan leda till att intresset för att
dra in dem i brottslig verksamhet minskar. Utredaren föreslår bland annat
därför att beslag, husrannsakan och kroppsvisitation ska få användas mot ett
barn under 15 år i fler fall än i dag, om det finns särskild anledning att anta
att barnet utnyttjas av annan i brottslig verksamhet.

Utredningens förslag skickas inom kort ut på remiss. Författningsändringarna
föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff om bättre möjligheter till
husrannsakan
Publicerad 30 oktober 2020 Uppdaterad 02 november 2020

I dag, måndag den 2 november, överlämnar utredaren
Gunnel Lindberg, ordförande i Säkerhets- och
integritetsskyddsnämnden, sin promemoria om bättre
möjligheter till husrannsakan till inrikesminister Mikael
Damberg. Uppdraget är en del av regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminalitet. I samband med överlämnandet hålls
en pressträff. Endast ett fåtal journalister kan närvara på
plats på grund av rådande omständigheter men
föranmälda journalister kan också delta digitalt.

Tid: 2 november 2020 kl. 13.30
Plats: Lilla Pressrummet, kvarteret Loen, entré via grinden vid
Karduansmakargatan/Rödbodgatan 6, Stockholm. Pressträffen hålls även
digitalt med deltagande via länk.

Anmälningsformuläret är nu borttaget.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Rinkeby
Publicerad 28 oktober 2020 Uppdaterad 26 oktober 2020

I dag, onsdag den 28 oktober, besöker inrikesminister
Mikael Damberg polisen i Rinkeby och den ideella
organisationen Talita i Enskede. I fokus för besöken står
arbetet mot prostitution och människohandel samt
arbetet mot brott i nära relationer.
Besöket hos lokalpolisområde Rinkeby handlar om polisens arbete med brott
i nära relationer i Rinkeby. Mikael Damberg träffar där även medarbetare
och fackliga företrädare.

Inrikesministern får tidigare under dagen också en presentation av polisens
operativa arbete mot prostitution och människohandel samt träffa
sexualbrottsutredare.

Det blir även besök hos Talita, en ideell organisation som erbjuder en väg ut
ur prostitution, pornografi och människohandel för sexuella ändamål. De
arbetar förebyggande, uppsökande och rehabiliterande.

Mediatid

En särskild tid finns avsatt för media.

Datum och tid: Onsdag den 28 oktober, kl. 14.55 – 15.15
Plats: Utanför Rinkeby polishus, Rinkebyplan 2a

För anmälan till mediatiden, kontakta pressekreterare Per Strängberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Förändringar i förordningen om
förbud mot att hålla allmänna
sammankomster och offentliga
tillställningar
Publicerad 22 oktober 2020

För att komma tillrätta med den trängsel som visat sig
råda på nattklubbar har regeringen i dag beslutat att
offentliga danstillställningar för fler än 50 personer åter
ska förbjudas. Regeringen har också beslutat om ett
nytt undantag från förbudsförordningen som möjliggör
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar
med högst 300 sittande deltagare, inte 500 som tidigare
diskuterats. Ändringarna gäller från och med den 1
november.
Med hänvisning till att smittspridningen ökat under hösten har regeringen
tidigare valt att avvakta med att införa ett undantag från förordningen om
allmänna sammankomster och offentliga tillställningar för högst 50 personer.
Efter en ny dialog med Folkhälsomyndigheten har regeringen i dag beslutat
att införa detta undantag.

Förutsättningen för tillställningar med högst 300 sittande deltagare är att var
och en av deltagarna anvisas en sittplats med minst en meters avstånd till
andra deltagare och att det skapas förutsättningar för deltagarna att hålla det
avståndet under arrangemanget. Två personer i samma sällskap får dock
placeras närmare varandra än en meter.

För att komma tillrätta med den trängsel som visat sig råda på nattklubbars
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dansgolv har regeringen i dag också fattat beslut om att offentliga
danstillställningar återigen ska omfattas av begränsningen i
förbudsförordningen på högst 50 deltagare.

Regeringen föreslår även att av lagen om tillfälliga smittskyddsåtgärder på
serveringsställen som löper ut vid årets slut, förlängs med ytterligare fem
månader till och med den sista maj 2021. Anledningen är att risken för
smittspridning är extra stor när människor samlas på små ytor under längre
tid. Restauranger, barer och kaféer är exempel på sådana miljöer.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern 22
oktober
Publicerad 22 oktober 2020 Uppdaterad 22 oktober 2020

I dag torsdag den 22 oktober håller statsminister Stefan
Löfven pressträff tillsammans med inrikesminister
Mikael Damberg, kultur- och demokratiminister samt
minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda Lind
och Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan
Carlson.

Tid: 22 oktober 2020 kl. 15.15
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Proposition om genomförande av
2017 års ändringsdirektiv till EU:s
vapendirektiv
Publicerad 22 oktober 2020 Uppdaterad 22 oktober 2020

Sverige står inför en risk att stämmas i EU-domstolen
med anledning av det försenade genomförandet av
2017 års ändringsdirektiv till EU:s vapendirektiv. För att
Sverige ska undvika en stämning och snarast uppfylla
EU-direktivets krav har regeringen beslutat en
proposition med förslag på de ändringar som krävs för
att genomföra ändringsdirektivet.
Den svenska regleringen av skjutvapen och ammunition håller en
internationellt sett hög skyddsnivå och uppfyller i många avseenden redan de
krav som ställs i ändringsdirektivet. Det är dock nödvändigt att genomföra
vissa ändringar i vapenlagstiftningen samt i lagen om krigsmateriel och i
lagen om brandfarliga och explosiva varor.

Prop. 2020/21:42 Genomförande av 2017 års ändringsdirektiv till EU:s
vapendirektiv

Ett av förslagen innebär att vissa stora magasin för halvautomatiska
skjutvapen med centralantändning och helautomatiska vapen ska regleras i
vapenlagen. Sådana vapenmagasin ska regleras på i princip samma sätt som
ammunition, vilket exempelvis innebär att jägare och sportskyttar med
vapentillstånd inte behöver ansöka om tillstånd för magasin som passar till
deras vapen.

Förslagen innebär även att kraven på märkning och registrering utökas och
att vapenmäklarverksamhet regleras på samma sätt som
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vapenhandlarverksamhet. I propositionen görs dessutom bedömningen att
den reglering av omprövning av vapentillstånd som redan gäller i Sverige får
anses uppfylla EU-direktivets krav.

Propositionen innehåller också förslag till lättnader i tillståndsplikten för
ljuddämpare. Även ljuddämpare ska regleras på i princip samma sätt som
ammunition, vilket alltså innebär att jägare och sportskyttar inte behöver
ansöka om tillstånd för ljuddämpare som passar till deras vapen. Förslaget
innebär att legala vapeninnehavare får en minskad administration men att en
hög skyddsnivå kan bibehållas.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 mars 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det tillfälliga inreseförbudet till
Sverige förlängs till och med den
22 december 2020
Publicerad 22 oktober 2020 Uppdaterad 22 oktober 2020

För att mildra effekterna av coronavirusets spridning
råder ett tillfälligt inreseförbud till EU via Sverige.
Regeringen har i dag beslutat att förlänga
inreseförbudet till och med den 22 december 2020.
Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Beslutet om
förlängning ligger i linje med kommissionens och ministerrådets
rekommendationer om att låta inreseförbudet gälla ytterligare en tid.

Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid flera tillfällen efter
rekommendationer av kommissionen.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information.

(Se länkar här intill.)
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler bidragsbrott utreds och
lagförs
Publicerad 22 oktober 2020 Uppdaterad 22 oktober 2020

Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten har
redovisat ett regeringsuppdrag om att vidta åtgärder för
att förbättra hanteringen av bidragsbrott. Genom ökade
resurser, kompetens och samverkan har uppdraget lett
till att fler bidragsbrott har kunnat utredas och lagföras.
– Det är ett tydligt tecken att myndigheterna har fått upp farten i kampen
mot bidragsbrotten. Regeringens ambition är att inte en krona ska gå till
kriminella. Resultatet skickar en viktig signal till kriminella som försöker
missbruka välfärdssystemen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Uppdraget, som innebär att myndigheterna kan genomföra åtgärder under
arbetets gång, har lett till förbättrade resultat i form av fler uppklarade brott
och lagföringar. Under 2020 har antalet ärenden som Polismyndigheten
redovisat till åklagare för beslut i åtalsfrågan ökat med 157 procent jämfört
med motsvarande period 2018. Antalet lagföringar har också ökat.

De utbetalande myndigheterna och myndigheterna i rättskedjan har i högre
grad än tidigare samverkat för att kompetensutveckla varandra,
effektiviserat verksamheten genom att utbyta information om kriminella
upplägg samt utvecklat rutinerna. Polismyndigheten har också tillfört
utredningsarbetet utökade resurser.

Att bekämpa bidragsbrott har stor betydelse för välfärdssystemens
trovärdighet. Brott mot välfärden har uppmärksammats som en inkomstkälla
för organiserad brottslighet. Regeringen gav därför i maj 2018
Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten i uppdrag att, tillsammans med
de bidragsutbetalande myndigheterna, vidta åtgärder för att förbättra
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hanteringen av bidragsbrott i syfte att uppnå en ökad uppklaring.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Damberg och
Finlands Inrikesminister Ohisalo
diskuterar möjligheterna att
fördjupa samarbetet inom civil
beredskap
Publicerad 16 oktober 2020 Uppdaterad 16 oktober 2020

Inrikesminister Mikael Damberg träffar i dag Finlands
inrikesminister Maria Ohisalo över video. Avsikten är att
diskutera Sveriges och Finlands samarbete inom civil
beredskap.
Syftet med mötet är att utveckla samarbetet inom civil beredskap mellan
länderna och identifiera områden där man allt effektivare kan arbeta till‐
sammans.

– Sverige och Finland ser nu över möjligheterna att fördjupa samarbetet
inom beredskapsområdet. Vikten av ett fördjupat samarbete med Finland är
något som regeringen pekar på i den totalförsvarsproposition som
presenterades i onsdags och det känns tillfredsställande att redan nu kunna
diskutera hur vi kan gå vidare, säger Mikael Damberg.

Vid mötet diskuterar inrikesministrarna dessutom aktuella frågor kring det
nordiska samarbetet och den nationella civila beredskapen samt arbetet med
kommande överenskommelse om polissamarbete mellan Sverige och
Finland.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Ett starkare civilt försvar – för ett
säkrare och tryggare Sverige
Publicerad 14 oktober 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslog regeringen att
civilt försvar tillförs 1 miljard kronor redan 2021.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär
regeringens förslag att civilt försvar sammanlagt
förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. I dag
presenterar regeringen den närmare inriktningen på hur
Sveriges civila försvar ska återuppbyggas.
– Detta är den största satsningen på civilt försvar i modern tid. Sveriges
förmåga att hantera höjd beredskap och ytterst krig måste stärkas på bred
front, säger inrikesminister Mikael Damberg.

– Åtgärderna kommer att stärka Sveriges beredskap vid händelse av
säkerhetspolitiska kriser och höjd beredskap, men samtidigt göra samhället
bättre rustat vid fredstida kriser som exempelvis naturkatastrofer, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Det handlar om att motståndskraften inom flera viktiga samhällsfunktioner
ska stärkas, särskilt hälso- och sjukvård, livsmedel och dricksvatten‐
försörjning, transporter, ordning och säkerhet, finansiell beredskap, energi‐
försörjning samt elektroniska kommunikationer och post.

Framtidens skydd av civilbefolkningen ska utredas och säkerhetsskyddet
stärkas. Arbetet med cybersäkerhet och psykologiskt försvar ska intensi‐
fieras, bland annat genom inrättandet av ett cybersäkerhetscenter och en ny
myndighet för psykologiskt försvar. Den svenska försörjningsberedskapen
ska utvecklas och näringslivet ska i ökad utsträckning involveras i arbetet
med att säkerställa de viktigaste samhällsfunktionerna, bland annat genom

https://www.regeringen.se/


inrättandet av ett näringslivsråd.

Regeringens förslag bygger på en överenskommelse mellan regerings‐
partierna, Centerpartiet och Liberalerna. Utgångspunkten för inriktningen av
det civila försvaret är Försvarsberedningens rapport Motståndskraft (Ds
2017:66).



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Pressträff med Mikael Damberg
och Per Bolund
Publicerad 13 oktober 2020 Uppdaterad 13 oktober 2020

I morgon, onsdag den 14 oktober kl. 13.00, håller
inrikesminister Mikael Damberg och finansmarknads-
och bostadsminister Per Bolund en pressträff om ett
starkare civilt försvar. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.

Tid: 14 oktober 2020 kl. 13.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen, entré via Rödbodgatan 6

Föranmälan krävs och görs till Anna Lindelöf (se presskontakt).
Presslegitimation krävs. Max två personer från respektive redaktion kan
närvara. Deltagande sker i mån av plats, inpassering från kl.12.30.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Kiruna
Publicerad 09 oktober 2020 Uppdaterad 12 oktober 2020

I dag, måndagen den 12 oktober, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Kiruna för att inviga bygget av det
nya polishuset.
Då det nuvarande polishuset ska rivas till följd av samhällsomvandlingen i
Kiruna behöver polisen nya lokaler. LKAB bekostar byggnationen som
planeras vara klar för inflyttning den 1 januari 2023.

Besöket till Kiruna inleds med ett besök i det nuvarande polishuset i
Polisregion Nord som innefattar 14 kommuner med ca. 250 000 invånare.
Där ska statsrådet få en lägesbild av polisens arbete med bland annat
fjällräddningen.

Efter spadtaget kommer tid finnas för enskilda intervjuer.

Tid och plats

Tid: måndag 12 oktober

Kl 14:15 Gemensam transport i buss från Folkets hus i Kiruna (Lars
Janssonsgatan 17) till byggarbetsplatsen. Skyddsutrustning delas ut.

Kl 16.00 Tid för enskilda intervjuer.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Morgan
Johansson i videokonferens med
EU:s inrikes- och justitieministrar
Publicerad 07 oktober 2020

Torsdag och fredag den 8–9 oktober deltar
inrikesminister Mikael Damberg och justitieminister
Morgan Johansson i en informell videokonferens
tillsammans med sina kollegor inom EU för att diskutera
rättsliga och inrikes frågor. Damberg och Johansson
deltar båda dagarna.
Frågor på dagordningen på torsdagen är migration, asyl och polissamarbete.
Ministrarna kommer att diskutera de nya förslagen till en migrations- och
asylpakt och få en lägesuppdatering om EU:s migrationssamarbete med
länderna i Nordafrika och västra Balkan. De kommer också att diskutera hur
man kan utveckla det strategiska europeiska polissamarbetet inom EU.

På fredagen ska diskussionerna bland annat fokusera på digital rättvisa och
artificiell intelligens, samt grundläggande rättigheter och antisemitism där
även jämställdhetsminister Åsa Lindhagen kommer delta. Man ska också tala
om bekämpning av sexuella övergrepp mot barn samt få information om hur
inrättandet av den europeiska åklagarmyndigheten fortskrider.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Ann Linde och Mikael Damberg till
Bosnien och Hercegovina samt
Albanien för möten om
organiserad brottslighet
Publicerad 05 oktober 2020

Inom ramen för regeringens satsning mot internationell
organiserad brottslighet besöker utrikesminister Ann
Linde och inrikesminister Mikael Damberg Bosnien och
Hercegovina samt Albanien den 6–7 oktober.
Regeringens nyutnämnda sändebud mot organiserad
brottslighet Håkan Jevrell deltar också i resan.
- Som utrikesminister arbetar jag för fred, frihet och säkerhet i världen – för
ett starkt samhälle och ett tryggt Sverige. Organiserad brottslighet plågar inte
bara Sverige utan stora delar av världen. För att stoppa den krävs därför
internationellt samarbete – och vi vill gärna se ett ökat samarbete med
Bosnien och Hercegovina och Albanien, säger utrikesminister Ann Linde.

- Tryggheten i Sverige ska öka. Den organiserade brottslighet vi ser i Sverige
har oftast internationella kopplingar, vi måste göra mer för att strypa flödet
av narkotika och illegala vapen till vårt land. Vi vet att våra internationella
samarbeten har lett till att polisen har kunnat göra flera beslag mot grovt
kriminella i Sverige. Genom att fördjupa dessa samarbeten kan samhället
angripa den organiserade brottsligheten bättre och mer effektivt, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Vid resan kommer statsråden att träffa företrädare för regeringarna i Bosnien
och Hercegovina samt Albanien, civilsamhället, polismyndigheter och det
internationella samfundet. Mötena ger tillfälle att diskutera och utbyta
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erfarenheter om situationen och arbetet mot internationell organiserad
brottslighet, särskilt handel med vapen och narkotika, människohandel och
människosmuggling.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Matilda Ernkrans och Mikael
Damberg deltar när
polisutbildningen vid Umeå
universitet firar 20 år
Publicerad 02 oktober 2020

I dag, fredag 2 oktober, deltar Matilda Ernkrans, minister
för högre utbildning och forskning, och inrikesminister
Mikael Damberg digitalt vid ett 20-årsjubileum för
polisutbildningen vid Umeå universitet. Matilda
Ernkrans kommer att tala om framtiden för
polisutbildningen och Mikael Damberg om polisens roll i
samhället.
– Polisutbildningen är av allra största vikt för att vi ska kunna få 10 000 fler
polisanställda till 2024, och Umeå universitet är en viktig del i detta arbete,
säger Matilda Ernkrans.

– För att minska brottsligheten och öka tryggheten i Sverige gör regeringen
den största utbyggnaden av polisen någonsin. Sammantaget utbildas tre
gånger så många poliser i dag jämfört med 2014 och två nya
polisutbildningar har startat, en i Malmö och en i Borås, säger Mikael
Damberg.

Program

9.35 Mikael Damberg talar om polisens roll i samhället och polisyrkets
framtid i Sverige
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11.20 Matilda Ernkrans talar om polisutbildningen och 10 000 fler
polisanställda till 2024

11.35 Matilda Ernkrans deltar i panelsamtal

Evenemanget sker digitalt och går att följa via:
https://live.umu.se/polisutbildningen-20-ar/



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag stärker det internationella
samarbetet avseende utländska
direktinvesteringar
Publicerad 01 oktober 2020

Regeringen har idag beslutat att utfärda en lag som
stärker arbetet mot utländska direktinvesteringar som
hotar säkerhet och allmän ordning. Lagen ska
underlätta det internationella samarbetet på området.
Under Coronapandemin har riskerna ökat för att utländska aktörer gör
investeringar i svenskt näringsliv och strategisk infrastruktur i syfte att
komma åt värdefull teknologi och information som hotar Sveriges säkerhet.

Den EU-förordning om granskning av utländska direktinvesteringar i unionen
som antogs 2019 skapar ett rättsligt ramverk för hur medlemsstaterna kan
granska utländska direktinvesteringar i unionen. Förordningen fastställer
också en struktur för samarbete mellan medlemsstaterna och kommissionen
avseende utländska direktinvesteringar som riskerar att påverka säkerhet
eller allmän ordning. Förordningen börjar tillämpas den 11 oktober 2020
vilket kräver justeringar i svensk lagstiftning och att kontaktpunkter ska
utses i medlemsländerna.

Regeringen har tidigare beslutat att utse Inspektionen för strategiska
produkter, ISP till Sveriges kontaktpunkt enligt EU-förordningen om
utländska direktinvesteringar. Genom den nya lagen får ISP befogenhet att
hämta in vissa uppgifter från utländska investerare och från det svenska
företag som är aktuellt för direktinvesteringen, om investeringen riskerar att
påverka säkerhet och allmän ordning inom EU.

Lagen träder i kraft den 1 november 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Ändring av förbudsförordningen
Publicerad 29 september 2020 Uppdaterad 29 september 2020

Förbudsförordningen har varit, och är fortfarande, ett
viktigt verktyg i kampen mot covid-19. Gränsen på 50
deltagare kommer ligga fast som huvudregel men
regeringen aviserar i dag ett undantag från 50-
begränsningen. Det planeras också för en ytterligare
förändring av förordningen.
– Vi tar oss igenom den här krisen tillsammans, och då måste vi alla göra allt
vi kan för att inte hamna i ett läge där vi måste backa igen, såsom vi ser att
många andra länder i Europa fått göra. Vi måste hålla i och hålla ut.
Regeringen är samtidigt mån om att förbudsförordningen inte i onödan
träffar verksamheter som kan bedrivas på ett smittsäkert sätt, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

– Jag är tacksam för den dialog jag och regeringen haft med de branscher
som drabbats hårt och jag uppskattar den ansvarskänsla, konstruktivitet och
framåtanda som kulturlivet, idrottssverige, trossamfunden och många andra
visat. Arbetet har präglats av en vilja att tänka kreativt och att använda
vartenda verktyg som finns för att skapa trygga evenemang., säger kultur-
och demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.

Undantaget som kommer att beslutas på regeringssammanträdet på torsdag
innebär att arrangemang på serveringsställen som träffas av den tillfälliga
lagen om smittskyddsåtgärder på serveringsställen, det vill säga till exempel
restauranger och caféer, inte träffas av förbudet om allmänna
sammankomster och tillställningar. Konserter som hållits på restauranger
träffades tidigare inte bara av kraven på serveringsställen, utan även av
förbudet mot allmänna sammankomster och offentliga tillställningar.
Därigenom skapar regeringen en ordning där samma verksamhet inte
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behöver förhålla sig till olika regelverk beroende på vilka aktiviteter som
pågår i lokalerna. Regeringen kommer alltså justera den orimlighet som finns
i dag. Folkhälsomyndigheten har uttryckt sig positiva till att ändringen införs
och ändringen gäller från och med den 8 oktober.

Regeringen planerar också för ett ytterligare undantag i förbudsförordningen
gällande arrangemang med sittande publik, till exempel teaterföreställningar,
konserter och idrottsmatcher. Undantaget möjliggör för sådana arrangemang
med upp till 500 deltagare där publiken sitter med ett avstånd om en meter
från varandra. Två personer i samma sällskap ska kunna sitta tillsammans
utan avstånd mellan sig. Förslaget på deltagartak och avstånd är i enlighet
med vad Folkhälsomyndigheten föreslår i sitt remissvar. Ett beslut om denna
ändring planeras till den 8 oktober och skulle i så fall kunna börja gälla från
och med den 15 oktober.

För att regeringen ska kunna fatta ett sådant beslut om en dryg vecka krävs
dock att smittläget fortfarande tillåter ett sådant undantag. Regeringen
kommer att föra en nära dialog med Folkhälsomyndigheten i denna del.

Folkhälsomyndigheten kommer vidare, inom kort, att ges i uppdrag att
analysera behovet av och förutsättningarna för fler ändringar i
förbudsförordningen. Det kan till exempel röra sig om att
Folkhälsomyndigheten tar fram förslag på undantag för sport- och
idrottsverksamhet utomhus, loppmarknader, demonstrationer, mässor och
nöjesparker men även när det gäller begränsningen i antalet deltagare.
Folkhälsomyndighetens underlag kommer vara viktigt för regeringen när vi
överväger vilka ytterligare ändringar som bör göras.

Avslutningsvis kommer regeringen nu också att påbörja ett arbete med att ta
fram ett tillfälligt regelverk som är mer ändamålsenligt och fungerar bättre än
ordningslagen. Målet med en sådan reglering är att få ett mer enhetligt
regelverk på plats, så att verksamheter som i nuläget ej omfattas av
ordningslagen, till exempel köpcentrum, kollektivtrafik och badplatser, också
skulle kunna omfattas av samma regelverk. Regeringens ambition är att ha
ett sådant regelverk på plats så snart det går och kommer att återkomma till
förslaget med mer detaljer framöver.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Göteborg
Publicerad 25 september 2020

I dag, måndag den 28 september, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Göteborg.
Under besöket får statsrådet bland annat en lokal lägesbild av polisen vad
gäller gängkriminalitet och samarbetet mellan polis och socialtjänst. På temat
”trygghet i Hammarkullen” deltar Mikael Damberg även i en rundvandring i
stadsdelen Hammarkullen. Media är välkomna att vara med vid
rundvandringen:

Tid: 28 september kl. 11.00 
Plats: Avgång från Hjällbo Lillgata 1, Angered.

På eftermiddagen besöker inrikesministern Gunnareds äldreboende i
Angered för samtal med personal och skyddsombud om bland annat arbetet
under coronapandemin och regeringens satsningar på välfärden i allmänhet
och äldreomsorgen i synnerhet. I samband med besöket i Angered finns en
tid avsatt för media:

Tid: 28 september kl. 15.15
Plats: Gunnareds äldreboende, Triörgatan 6, Angered
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Åtgärder för att skydda Sveriges
säkerhet vid försäljning av
säkerhetskänslig verksamhet
Publicerad 24 september 2020

Regeringen har i dag beslutat en proposition med
förslag på nya säkerhetskrav som ska förhindra
försäljningar som kan skada Sveriges säkerhet.
– Vi vet att vissa främmande stater använder strategiska uppköp av
skyddsvärda bolag som en strategi för att vinna säkerhetspolitiska fördelar.
Genom regeringens förslag måste de som planerar att sälja den här typen av
verksamhet samråda med berörd myndighet, en samrådsmyndighet som
också ytterst kan besluta att överlåtelsen inte får genomföras, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Prop. 2020/21:13 Åtgärder till skydd för Sveriges säkerhet vid överlåtelser
av säkerhetskänslig verksamhet

Säkerhetspolisen och flera andra myndigheter varnar för att utländskt
övertagande av känslig infrastruktur och teknologi i Sverige kan skada
Sveriges säkerhet. Risken har ökat under coronapandemin då många företag
har fått det svårt ekonomiskt och kan bli utsatta för oönskade uppköpsförsök
av utländska aktörer. Även EU-kommissionen har framhållit att spridningen
av coronaviruset ökat risken för att utländska aktörer försöker förvärva
bolag, till exempel inom hälso- och sjukvårdssektorn.

Regeringens proposition innebär att det införs nya krav på
verksamhetsutövare som planerar att överlåta hela eller någon del av en
säkerhetskänslig verksamhet och viss egendom.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

EU:s lager för medicinsk
skyddsutrustning etableras i
Sverige
Publicerad 22 september 2020

Sverige är genom Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap, MSB, ett av länderna som fått uppdraget att
ansvara för EU:s beredskapslager för sjukvårdsmateriel
och medicinsk skyddsutrustning. Sjukvårdslagret är en
del i utvecklingen av EU:s civilskyddsmekanism och
dess operativa kapacitet, rescEU.
– Vi är stolta och glada över att EU har gett Sverige och MSB det här
förtroendet. MSB har lång erfarenhet av att jobba med strategisk
lagerverksamhet och att snabbt kunna bistå vid kriser, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

– Jag är glad över att EU har gett Sverige förtroendet att bygga upp ett av
EU:s sjukvårdslager. Pandemin visar att samarbete över landsgränserna är
vägen framåt och vi ska solidariskt göra vår del, säger socialminister Lena
Hallengren.

MSB har tillsammans med Socialstyrelsen och Försvarets materielverk fått i
uppdrag av EU att lagerhålla medicinteknisk utrustning samt personlig
skyddsutrustning så som ventilatorer, ansiktsmasker och skyddsrockar.
Materiel som ska kunna användas i stora kriser när EU-ländernas egna
resurser inte täcker behoven.

Utvecklingen av rescEU:s medicinska lagerhållning har varit igång en tid
men aktualiserades ytterligare i samband med rådande covid-19 pandemi.
Det blev tidigt tydligt att det fanns stora behov av den här sortens utrustning
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bland EU:s medlemsstater.

Uppdraget gäller i fem år med projektstart 1 september 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Satsningar för ett tryggare Sverige
i budgetpropositionen för 2021
Publicerad 21 september 2020 Uppdaterad 21 september 2020

I dag har regeringen lämnat över budgetpropositionen
för 2020 till riksdagen. Budgetpropositionen bygger på
en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.

Ett tryggare Sverige

Att öka tryggheten i samhället är en av regeringens viktigaste prioriteringar. I
budgetpropositionen för 2021 fortsätter regeringen arbetet med att stärka
rättskedjan genom viktiga satsningar på bland annat Polismyndigheten och
Kriminalvården.

Satsningen på Polismyndigheten fortsätter

De tillskott som myndigheten erhållit i tidigare budgetpropositioner
säkerställer den fortsatta utbyggnaden under 2021. Anslaget för 2021 är
drygt 1 900 miljoner högre än 2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på
1 650 miljoner kronor.

Tillskott för utökad platskapacitet i Kriminalvården

Regeringen föreslår att Kriminalvårdens anslag utökas med 350 miljoner
kronor 2021. Därefter föreslås tillskott om 500 miljoner kronor 2022 och 750
miljoner kronor från och med 2023. De föreslagna tillskotten ger
Kriminalvården förutsättningar att fortsätta det påbörjade arbetet med en
långsiktig och permanent utbyggnad av platskapaciteten.
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Förebyggande arbete mot våldsbejakande extremism
fortsatt prioriterat

Att motverka och förebygga våldsbejakande extremism och terrorism är ett
ansvar för hela samhället. Samverkan mellan ansvariga myndigheter och stöd
till kommuner och yrkesverksamma på lokal nivå är en förutsättning för att
arbetet ska bli framgångsrikt. Den 1 januari 2018 inrättade regeringen Center
mot våldsbejakande extremism (CVE) vid Brå. CVE har bidragit till att
kunskap och rådgivning till kommuner och myndigheter har fått en
långsiktig, fast och tydlig struktur. För att arbetet ska fortsätta i bibehållen
omfattning och vidareutvecklas föreslår regeringen att medel tillförs till Brå.

Regeringen förstärker insatserna för avhoppare

Regeringen ökar de medel som Polismyndigheten fördelar till olika
organisationer för att ge skydd och stöd för avhoppare med 5 miljoner kronor
så att Polismyndigheten har totalt 15 miljoner kronor att fördela till
avhopparverksamhet under 2021.

Tillskott till migrationsdomstolarna

För att säkerställa att migrationsdomstolarna har en tillräcklig kapacitet att
avgöra fler migrationsmål föreslås 172 miljoner kronor tillföras anslaget
2021, samt beräknas 157 miljoner kronor tillföras 2022 och 280 miljoner
kronor från och med 2023.

Satsning för att förstärka Rättsmedicinalverket

Rättsmedicinalverket gör rättspsykiatriska, rättsgenetiska, rättskemiska och
rättsmedicinska undersökningar på uppdrag av en rad aktörer både inom och
utom rättsväsendet. Rättsmedicinalverket tillförs 40 miljoner kronor från och
med 2021 för att möta ett ökat behov av myndighetens tjänster.

Pressmeddelande: Ytterligare satsningar för ett tryggare Sverige

Rättsväsendet

Regeringen föreslår att straffrabatten för unga myndiga förändras och att
kontroll- och stödmöjligheter av skyddstillsynsdömda utökas.



Förändrad straffrabatt för unga myndiga

Regeringen arbetar med förslag om att slopa ungdomsrabatten för 18–20-
åringar för brott med minimistraff ett års fängelse. För sådana brott kommer
det dömas till längre och fler fängelsestraff. Förslagen kommer innebära att
det blir fler intagna i anstalt och därmed medföra ökade kostnader för
Kriminalvården. Därför stärker regeringen Kriminalvårdens anslag med
ytterligare cirka 455 miljoner kronor från och med 2022, förutom redan
gjorda satsningar, se ovan.

Utökade kontroll- och stödmöjligheter avseende
skyddstillsynsdömda

De utökade möjligheterna till kontroll över var dömda befinner sig kommer
bli ett viktigt verktyg i Kriminalvårdens arbete med att förhindra återfall i
brott. De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 maj 2021. Förslagen
innebär ökade kostnader för Kriminalvården varför anslaget föreslås öka
med 39 miljoner kronor för 2021 och med 51 miljoner kronor från och med
2022, förutom redan gjorda satsningar, se ovan.

Pressmeddelande: Ytterligare satsningar på rättsväsendet i
budgetpropositionen

Långsiktiga satsningar på det civila försvaret

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021 långsiktiga satsningar för
att stärka och ytterligare intensifiera återuppbyggnaden av det civila
försvaret. Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid
försämrats, och förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila
försvaret ska även bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och
hantera svåra påfrestningar på samhället i fredstid.

En omfattande satsning på civilt försvar görs därför och området tillförs 1
miljard kronor 2021. Förstärkningen ökar stegvis under kommande år.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär regeringens förslag
att civilt försvar sammanlagt förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. Det
ligger i nivå med försvarsberedningens bedömning och är den största
satsningen på civilt försvar i modern tid.

Pressmeddelande: Långsiktiga satsningar på det civila försvaret



Stärkta resurser till Säkerhetspolisen

Regeringen tillför Säkerhetspolisen knappt 75 miljoner kronor 2021.

Av dessa går 15 miljoner kronor till att ytterligare förstärka den tekniska
förmågan för att kunna förebygga och motverka det allt mer omfattande och
breddade hotet och resterande tillförs för förstärkningar inom ramen för
civilt försvar.

Pressmeddelande: Stärkta resurser till Säkerhetspolisen

Höjda anslag för att stärka det straffrättsliga skyddet
för barn som bevittnar brott

Med anledning av regeringens kommande förslag föreslås en höjning av
anslagen för Sveriges Domstolar och Rättsliga biträden m.m. i Budget‐
propositionen för 2021. Kriminalvårdens anslag kommer också att få en
allmän höjning som bland annat omfattar kostnader för vissa straffrättsliga
reformer.

Pressmeddelande: Höjda anslag för att stärka det straffrättsliga skyddet
för barn som bevittnar brott



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkta resurser till
Säkerhetspolisen
Publicerad 18 september 2020 Uppdaterad 18 september 2020

Regeringen tillför, efter överenskommelse med
Centerpartiet och Liberalerna, Säkerhetspolisen knappt
75 miljoner kronor 2021.
Av dessa går 15 miljoner kronor till att ytterligare förstärka den tekniska
förmågan för att kunna förebygga och motverka det allt mer omfattande och
breddade hotet och resterande tillförs för förstärkningar inom ramen för
civilt försvar. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Långsiktiga satsningar på det
civila försvaret
Publicerad 17 september 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021
långsiktiga satsningar för att stärka och ytterligare
intensifiera återuppbyggnaden av det civila försvaret.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna. Utgångspunkten för inriktningen av det
civila försvaret är Försvarsberedningens rapport
Motståndskraft (Ds 2017:66).
Det säkerhetspolitiska läget i vårt närområde har över tid försämrats, och
förmågan inom totalförsvaret behöver stärkas. Det civila försvaret ska även
bidra till att stärka samhällets förmåga att förebygga och hantera svåra
påfrestningar på samhället i fredstid.

En omfattande satsning på civilt försvar görs därför och området tillförs 1
miljard kronor 2021. Förstärkningen ökar stegvis under kommande år.
Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär regeringens förslag
att civilt försvar sammanlagt förstärks med 4,2 miljarder kronor 2025. Det
ligger i nivå med försvarsberedningens bedömning och är den största
satsningen på civilt försvar i modern tid.

Satsningen omfattar hela samhället. Regeringen föreslår viktiga
förstärkningar av flera områden. Arbetet med att öka motståndskraften
särskilt inom områdena hälso- och sjukvård, livsmedel och
dricksvattenförsörjning, transporter, ordning och säkerhet, finansiell
beredskap, energiförsörjning samt elektroniska kommunikationer och post
behöver vidareutvecklas och stärkas. Även investeringar för att stärka
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arbetet med säkerhetsskydd och cybersäkerhet ingår i satsningen.

Den närmare inriktningen för utvecklingen av det civila försvaret presenteras
i den försvarspolitiska propositionen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Värmland
Publicerad 17 september 2020

Fredag den 18 september besöker inrikesminister
Mikael Damberg Karlstad och Arvika.
Besöket i Värmland inleds i Karlstad där statsrådet bland annat besöker
Resurscentrum, samt lokala politiska företrädare.

I Arvika blir det besök på förskolan Galaxen där Mikael Damberg träffar
lokala fackliga företrädare för att diskutera utmaningar och möjligheter som
framkommit under coronapandemin. 

I Arvika besöker statsrådet Elevhälsan för att diskutera hur de jobbar
förebyggande med barn och ungdomar.

Dagen avslutas med besök hos polisen i Arvika på temat störande ljud från
bilar och andra fordon. 

I samband med besöket i Värmland finns två tider avsatta för media, i
Karlstad respektive Arvika.

Karlstad

Tid: 18 september kl. 10.45-11.10  
Plats: Resurscentrum, Rosenbadsgatan 2, Karlstad

Arvika

Tid: 18 september kl. 15.00-15.15
Plats: Arvika kommun, Östra Esplanaden 5, Arvika
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Föranmälan och presslegitimation krävs till mediatiderna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till MSB att göra en
analys avseende skyddsutrustning
till samhällsviktig verksamhet
Publicerad 17 september 2020

Med anledning av pågående covid-19 pandemi har
regeringen idag beslutat att ge Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap i uppdrag att genomföra
en behovsanalys avseende anskaffning och fördelning
av personlig skyddsutrustning till myndigheter som är
verksamma inom samhällsviktig verksamhet, exklusive
hälso- och sjukvård samt omsorg.
Uppdraget syftar till att ge en bättre bild av vilka myndigheter som kan
behöva stöd för anskaffning av skyddsutrustning och i vilken utsträckning
myndigheterna själva har möjlighet att tillse sin egen försörjning av ex
andningsskydd och visir, eller om de behöver stöd. Regeringen vill även att
behovsanalysen ska ge en bild av om behoven kan säkerställas genom ökat
samarbete mellan berörda myndigheter eller genom nationell samordning. 

Uppdrag till MSB att göra en behovsanalys avseende personlig
skyddsutrustning till samhällsviktig verksamhet

– Vi vill ha de bästa förutsättningarna för att förebygga att inte åter hamna i
en situation som liknar den som myndigheter runt om i världen befann sig i
under våren 2020, säger inrikesminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige skickar stödresurser till
Grekland
Publicerad 13 september 2020

Sverige bistår, genom Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap (MSB), med stödresurser till Grekland
för att hjälpa de migranter som drabbats hårt av
bränderna i flyktinglägret Moria på Lesbos.
– Bränderna på Lesbos är en stor humanitär katastrof. Sverige agerar nu
snabbt och bistår Grekland med tak över huvudet för upp emot 1000
migranter i en svår situation, säger Mikael Damberg.

Grekland har genom den så kallade civilskyddsmekanismen i EU begärt stöd
från övriga länder i EU. MSB, som är Sveriges kontaktpunkt gentemot
civilskyddsmekanismen, skickar nu förnödenheter som bland annat tält,
filtar, sovsäckar och campingkök till Grekland och de behövande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkta resurser till frivilliga
organisationer för deras arbete
med anledning av coronakrisen
Publicerad 12 september 2020

Regeringen har fattat beslut som innebär att
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
kan fördela ytterligare 3 miljoner kronor till frivilliga
organisationer.
Beslutet medför att frivilliga organisationer får sammanlagt 13 miljoner
kronor i ersättning för åtgärder som stärker samhällets samlade beredskap
och förmåga att hantera behov med anledning av Covid-19.

Pengarna syftar till att stärka organisationernas förmåga att till exempel
samordna inköp av mat och mediciner till personer i vissa riskgrupper eller
att bistå med förstärkningsresurser när det till exempel gäller sjukvård eller
transporter.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare satsningar för ett
tryggare Sverige
Publicerad 11 september 2020

Att öka tryggheten i samhället är en av regeringens
viktigaste prioriteringar. I budgetpropositionen för 2021
fortsätter regeringen arbetet med att stärka rättskedjan
genom viktiga satsningar på bland annat
Polismyndigheten och Kriminalvården. Regeringens
förslag bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringens arbete mot kriminaliteten handlar om brottsbekämpande
insatser i dag och förebyggande insatser för framtiden. Detta kräver ett hårt,
tålmodigt och beslutsamt arbete över lång tid och på en lång rad områden i
samhället - både med brottsbekämpning och med insatser för att människor
inte ska dras in i kriminalitet.

Några av satsningarna i Bp 21 inom Justitiedepartementets områden är:

Satsningen på Polismyndigheten fortsätter

Regeringen fortsätter den historiska utbyggnaden av Polismyndigheten för
att minska brottsligheten och öka tryggheten i hela landet. Sverige ska få fler
närvarande poliser på gator och torg och det ska märkas i människors
vardag.

Antalet polisanställda ska till 2024 ha ökat med 10 000 och vid halvårsskiftet
2020 hade antalet anställda ökat med mer än 5 000. Polisutbildningen har
byggts ut kraftigt och antagningen till utbildningen har under de senaste åren
mer än fördubblats. Platserna till polisutbildningen fylls kontinuerligt på och
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den genomgås i dag av cirka 3000 personer, som kommer att komma ut i
polisverksamheten under de närmaste åren.

De tillskott som myndigheten erhållit i tidigare budgetpropositioner
säkerställer den fortsatta utbyggnaden under 2021. Anslaget för 2021 är
drygt 1 900 miljoner högre än 2020. För 2022 föreslås ytterligare tillskott på
1 650 miljoner kronor.  

Tillskott för utökad platskapacitet i Kriminalvården

Ökad brottsbekämpning och straffskärpningar – som framför allt gäller
gängkriminalitet – har lett till en hög beläggning i Kriminalvården.

Flera ytterligare straffrättsliga reformer påverkar beläggningen för lång tid
framöver. Kriminalvården behöver också förutsättningar för att kunna möta
regeringens satsningar på tidigare delar av rättskedjan.

Regeringen föreslår att Kriminalvårdens anslag utökas med 350 miljoner
kronor 2021. Därefter föreslås tillskott om 500 miljoner kronor 2022 och 750
miljoner kronor från och med 2023.

De föreslagna tillskotten ger Kriminalvården förutsättningar att fortsätta det
påbörjade arbetet med en långsiktig och permanent utbyggnad av
platskapaciteten. Tillskotten innebär samtidigt möjlighet för Kriminalvården
att hantera beläggningssituationen här och nu genom tillfälliga lösningar som
är nödvändiga för att snabbt kunna utöka sin kapacitet och bibehålla
säkerheten.

Förebyggande arbete mot våldsbejakande extremism
fortsatt prioriterat

Att motverka och förebygga våldsbejakande extremism och terrorism är ett
ansvar för hela samhället. Samverkan mellan ansvariga myndigheter och stöd
till kommuner och yrkesverksamma på lokal nivå är en förutsättning för att
arbetet ska bli framgångsrikt. Den 1 januari 2018 inrättade regeringen Center
mot våldsbejakande extremism (CVE) vid Brå. CVE har bidragit till att
kunskap och rådgivning till kommuner och myndigheter har fått en
långsiktig, fast och tydlig struktur. För att arbetet ska fortsätta i bibehållen
omfattning och vidareutvecklas föreslår regeringen att medel tillförs till Brå.

Regeringen förstärker insatserna för avhoppare



En viktig åtgärd för att förebygga och bekämpa brottslighet och
våldsbejakande extremism är att fler individer ges stöd från samhället för att
kunna lämna kriminella eller extremistiska miljöer.

Regeringen beslutade i december 2019 om ett uppdrag till fyra myndigheter
att ta fram ett nationellt avhopparprogram. I april 2020 kom en
delredovisning av myndighetsuppdraget där det dels framgick att det stöd
som Polismyndigheten idag fördelar till avhopparverksamheter är
otillräckligt, dels att det regionala stödet till avhopparverksamheter bör
förstärkas. Regeringen ökar därför de medel som Polismyndigheten fördelar
till olika organisationer för att ge skydd och stöd för avhoppare med 5
miljoner kronor så att Polismyndigheten har totalt 15 miljoner kronor att
fördela till avhopparverksamhet under 2021.

År 2017 inrättade regeringen regionala brottsförebyggande samordnare vid
länsstyrelserna. Det är angeläget att detta arbete utvecklas bland annat
avseende regional samordning av avhopparverksamhet. Anslaget ökas därför
med 5 miljoner kronor för 2021.

Uppdrag till Brottsförebyggande rådet

Brottsförebyggande rådet (Brå) har tidigare haft i uppdrag att undersöka
förekomsten av parallella samhällsstrukturer i socialt utsatta områden (se
Brå-rapport 2018:6 Relationen till rättsväsendet i socialt utsatta områden).
Studien visar att det finns tecken på parallella samhällsstrukturer, främst
kriminella grupper som i hög grad står utanför samhället, löser konflikter
utan att involvera rättsväsendet och påverkar personer att inte vittna. Det
finns också grupper som baseras på till exempel släktskap, gemensam
etnicitet eller religion som använder egna alternativa samhällsfunktioner för
att exempelvis lösa tvister, boende eller försäkringar – något som ofta inte är
brottsligt men som riskerar att åsidosätta den svaga partens mänskliga
rättigheter. Brå bedömer att rättsväsendet och andra aktörer måste bli bättre
på att identifiera problem med dolda parallella samhällsstrukturer.
Regeringen kommer att ge Brå i uppdrag att ta fram ett stöd för hur parallella
samhällsstrukturer, inklusive nätverk och klanstrukturer, kan identifieras på
lokal nivå och vilka motåtgärder som kan vidtas mot sådana strukturer.

Andra satsningar på rättsväsendet

Det görs även andra satsningar för att stärka rättsväsendet. Nedan är två
exempel:



Tillskott till migrationsdomstolarna

Det ligger många oavgjorda mål vid migrationsdomstolarna vilket medför
långa handläggningstider. Detta kan försvåra en skyndsam etablering i det
svenska samhället för individen och försämrar när det är aktuellt
förutsättningarna för en effektiv återvändandeprocess. Regeringen föreslår
därför att migrationsdomstolarna ges förbättrade långsiktiga ekonomiska
förutsättningar för att kunna bedriva den verksamhet som krävs för att
minska balanserna och förkorta handläggningstiderna. Kortare
handläggningstider vid migrationsdomstolarna medför mindre ovisshet för
individen och lägre utgifter för staten.

För att säkerställa att migrationsdomstolarna har en tillräcklig kapacitet att
avgöra fler migrationsmål föreslås 172 miljoner kronor tillföras anslaget
2021, samt beräknas 157 miljoner kronor tillföras 2022 och 280 miljoner
kronor från och med 2023.

Satsning för att förstärka Rättsmedicinalverket

Rättsmedicinalverket gör rättspsykiatriska, rättsgenetiska, rättskemiska och
rättsmedicinska undersökningar på uppdrag av en rad aktörer både inom och
utom rättsväsendet. Rättsmedicinalverket tillförs 40 miljoner kronor från och
med 2021 för att möta ett ökat behov av myndighetens tjänster.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya förslag om vapenmagasin
och ljuddämpare
Publicerad 03 september 2020

Sverige står inför en överhängande risk för stämning i
EU-domstolen med anledning av det kraftigt försenade
genomförandet av ändringsdirektivet till vapendirektivet.
För att Sverige ska undvika en stämning och snarast
uppfylla EU-direktivets krav lämnar regeringen nu
omarbetade förslag om vapenmagasin och omprövning
av vapentillstånd till Lagrådet. Dessutom föreslås
lättnader i regleringen av ljuddämpare. Regeringens
avsikt är att förslagen efter granskning i Lagrådet kan
beslutas av riksdagen så snart som möjligt.
Det nya förslaget till reglering av vapenmagasin innebär att endast vissa stora
magasin till halvautomatiska skjutvapen med centralantändning och helauto‐
matiska vapen ska regleras i vapenlagen. Vapenlagen ska omfatta magasin
till sådana vapen som kan innehålla fler än 20 patroner, eller fler än 10
patroner, om magasinet är möjligt att montera på ett skjutvapen vars pipas
längd överstiger 30 cm och vars totala längd överstiger 60 cm. Andra
magasin kommer alltså inte att regleras. De vapenmagasin som omfattas av
vapenlagen ska regleras på samma sätt som ammunition, vilket bl.a. innebär
att jägare och sportskyttar med vapentillstånd inte behöver ansöka om
tillstånd för magasin som är avsedda för den jakt och det målskytte som
deras vapentillstånd gäller.

Lagrådsremiss: Reglering av ljuddämpare och vissa vapenmagasin

När det gäller omprövning av vapentillstånd bedömer regeringen att den
reglering som redan gäller i Sverige får anses uppfylla EU-direktivets krav.
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Lagrådsremissen innehåller också förslag till lättnader i tillståndsplikten för
ljuddämpare. Även ljuddämpare ska regleras på samma sätt som ammunition,
vilket alltså innebär att jägare och sportskyttar inte behöver ansöka om
tillstånd för ljuddämpare som är avsedda för de vapen som de har tillstånd
för. Förslagen innebär att legala vapeninnehavare får en minskad
administration men att en hög skyddsnivå kan bibehållas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern besöker Uppsala
Publicerad 01 september 2020

Onsdag den 2 september besöker inrikesminister
Mikael Damberg Uppsala.
Under besöket träffar Mikael Damberg representanter för lokalpolisområde
Uppsala/Knivsta och kommunstyrelsens ordförande. I fokus står bland annat
att få en lokal lägesbild och ta del av Polisens och kommunens
trygghetsarbete. Inrikesministern gör även ett fältbesök i Gränby.

I samband med besöket finns en tid avsatt för media:

Tid: Onsdag den 2 september kl. 13.40.
Plats: Polishuset i Uppsala, Svartbäcksgatan 49

För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett mer effektivt
gränsöverskridande samarbete för
att komma åt kriminellas
brottsvinster
Publicerad 01 september 2020

Regeringen har beslutat en proposition med
kompletterande bestämmelser som ska göra det möjligt
för svenska myndigheter att tillämpa nya EU-regler om
frysning och förverkande av tillgångar. EU-reglerna ska
ge ett enklare och mer effektivt samarbete mellan
medlemsländerna för att bland annat komma åt
kriminellas brottsvinster.
Den 19 december 2020 börjar EU:s förordning om ömsesidigt erkännande av
beslut om frysning och beslut om förverkande att gälla. De nya EU-reglerna
innebär bland annat att det skapas bättre möjligheter för svenska
myndigheter att få hjälp med att frysa och förverka en persons tillgångar som
finns i en annan medlemsstat. Reglerna innebär också en skyldighet för
svenska myndigheter att verkställa andra medlemsstaters beslut om frysning
och förverkande.

Prop. 2019/20:198 Kompletterande bestämmelser till EU:s förordning om
ömsesidigt erkännande av beslut om frysning och beslut om förverkande

I en proposition föreslår regeringen kompletterande bestämmelser till EU-
förordningen som ska möjliggöra förordningens tillämpning i Sverige.

Förslagen innebär bland annat att åklagare under vissa förutsättningar ska
kunna fatta beslut om beslag eller penningbeslag trots att egendomen i fråga
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inte är tillgänglig vid tidpunkten för beslutet. Vissa särskilda förfaranden ska
tillämpas när ett utländskt beslut om frysning eller förverkande ska erkännas
och verkställas i Sverige.

Åklagare föreslås vara behöriga att översända ett svenskt beslut om frysning
till en annan medlemsstat samt att erkänna och ansvara för verkställigheten
av ett utländskt beslut om frysning som översänts till Sverige.
Kronofogdemyndigheten föreslås ha motsvarande roll i fråga om beslut om
förverkande.

De kompletterande bestämmelserna föreslås träda i kraft samtidigt som den
nya EU-förordningen börjar gälla, det vill säga den 19 december 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ytterligare
skärpta straff för innehav och
smuggling av illegala vapen och
explosiva varor
Publicerad 26 augusti 2020

I en proposition föreslår regeringen straffskärpningar
gällande innehav och smuggling av illegala vapen och
explosiva varor. Förslagen kommer särskilt att träffa
gängkriminella och är en del i regeringens 34-
punktsprogram med åtgärder mot kriminella nätverk.
– Regeringen tar nu ytterligare krafttag mot gängkriminaliteten och skärper
straffen på vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva varor.
Fler brott, särskilt sådana som begås i kriminella miljöer, ska ses som grova
eller synnerligen grova samtidigt som maximistraffen höjs, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Straffen för innehav och hantering av illegala vapen och explosiva varor har
skärpts flera gånger under de senaste åren. Detta har fått till följd att de
genomsnittliga fängelsestraff som dömts ut för vapenbrott och grova
vapenbrott blivit påtagligt längre samt att antalet häktade för vapenbrott
blivit fler.

I den proposition som regeringen beslutar i morgon kommer ytterligare
skärpta åtgärder särskilt inriktade mot gängkriminella:

Vid bedömningen av om ett vapenbrott eller brott mot tillståndsplikten
för explosiva varor är grovt ska det särskilt beaktas om innehavet skett i
en ”kriminell miljö” och fler typer av vapen och explosiva varor ska
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också bedömas som särskilt farliga.
Ändringarna får till följd att fler vapenbrott och brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor kan betraktas som grova och
synnerligen grova samt att längre fängelsestraff kan dömas ut.
Maximistraffet för de grövsta brotten höjs från sex till sju års fängelse.
Vapensmuggling och smuggling av explosiv vara blir egna brott, med
betydligt strängare straffskalor än vanliga smugglingsbrott.

De strängare straffskalorna för vapensmuggling och smuggling av explosiv
vara medför att obligatorisk häktning kommer att gälla vid grova sådana
brott och att Tullverkets utredningsbefogenheter utökas.

– Många av de vapen och explosiva varor som används av kriminella förs in
olagligt i landet. Regeringen föreslår därför att man ska se lika strängt på
smuggling av vapen och explosiva varor som på vapenbrott, säger
inrikesminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Mikael Damberg
om ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten
Publicerad 26 augusti 2020 Uppdaterad 25 augusti 2020

Onsdag den 26 augusti klockan 13.30 håller Mikael
Damberg en pressträff om ytterligare åtgärder kopplade
till regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot
kriminella nätverk. Var vänlig observera
begränsningarna för att närvara.

Tid: 26 augusti 2020 kl. 13.30
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se samt på Regeringskansliets
Youtubekanal.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Pressträff med Mikael Damberg
och Amanda Lind
Publicerad 20 augusti 2020

Fredag den 21 augusti klockan 10 håller inrikesminister
Mikael Damberg och Amanda Lind, kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna, en gemensam pressträff. Var vänlig
observera begränsningarna för att närvara.

Tid: 21 augusti 2020 kl. 10.00
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen utser ny chef för
nationella operativa avdelningen
Publicerad 13 augusti 2020 Uppdaterad 13 augusti 2020

Regeringen har idag den 13 augusti utsett Johan
Olsson till ny chef för nationella operativa avdelningen
vid Polismyndigheten från och med den 1 oktober 2020
till den 1 oktober 2024. Johan Olsson är idag operativ
chef vid Säkerhetspolisen och har en lång erfarenhet
vid Säkerhetspolisen bakom sig.
– Med Johan Olsson får Polismyndigheten en skicklig och driven chef med
mycket gott renommé. Han kommer att spela en viktig roll i myndighetens
fortsatta arbete med att hålla Sverige tryggt och säkert. Polismyndigheten
växer kraftigt och har fått och får stora budgetförstärkningar, men har också
en allt mer komplex hotbild att arbeta med, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Att möta samhällsutvecklingen med gängkriminalitet och trycka tillbaka
skjutningar och sprängningar är en av regeringens mest prioriterade frågor.
Regeringens mål är att det ska bli 10 000 fler polisanställda till utgången av
2024. Sedan början på polistillväxten 2016 har antalet polisanställda ökat
med 5 000.

Bakgrund om NOA

Vid Polismyndigheten finns sju regioner och nio nationella avdelningar,
varav nationella operativa avdelningen (NOA) är en. NOA bildades i
samband med ombildningen av polisen till en sammanhållen myndighet 2015
och leder och samordnar operativ verksamhet samt upprätthåller inom vissa
områden specialistkompetens med eget verksamhetsansvar. NOA biträder
polisregionerna. Vid NOA finns bland annat enheter för operativ verksamhet
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inklusive gränspolisiär verksamhet och krisberedskap,
underrättelseverksamhet och internationella frågor. Vid NOA finns också sju
utvecklingscentrum, en utredningsenhet, kontaktenheten,
beredningsenheten, nationella insatsstyrkan, nationella IT-brott, polisflyget
och det nationella bombskyddet. NOA utreder bland annat krigsbrott och
korruptionsbrott och är kontaktpunkt för internationellt polissamarbete samt
penningtvätt och finansiering av terrorism.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändring i det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige
Publicerad 13 augusti 2020

Regeringen har i dag beslutat om en ändring i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringen innebär
att den som är bosatt i Marocko inte längre ska
undantas från inreseförbudet. Beslutet ligger i linje med
ministerrådets uppdaterade rekommendation till EU:s
medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen. Det senaste beslutet om förlängning innebär att
inreseförbudet nu gäller till och med den 31 augusti 2020.

Regeringen har under tiden sedan den 19 mars i omgångar beslutat att justera
inreserestriktionerna. Den 4 juli utökades kretsen av personer som kan resa
in bland annat genom att personer som är bosatta i vissa angivna länder
utanför EU undantogs från inreseförbudet.

Dagens beslut innebär att den som är bosatt i Marocko inte längre ska
undantas från inreseförbudet på den grunden att denne är bosatt där. Övriga
undantag från inreseförbudet kan även fortsättningsvis vara tillämpliga på
den som är bosatt i Marocko.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Dagens beslut
ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation till EU:s
medlemsstater.

Ändringen träder i kraft den 15 augusti 2020.
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För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige
Publicerad 17 juli 2020

Regeringen har i dag beslutat om en ändring i det
tillfälliga inreseförbudet till Sverige. Ändringen innebär
att den som är bosatt i Serbien eller Montenegro inte
längre ska undantas från inreseförbudet. Beslutet ligger
i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation
till EU:s medlemsstater.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen. Det senaste beslutet om förlängning innebär att inrese‐
förbudet nu gäller till och med den 31 augusti 2020.

Regeringen har under tiden sedan den 19 mars i omgångar beslutat att justera
inreserestriktionerna. Den 4 juli utökades kretsen av personer som kan resa
in bl.a. genom att personer som är bosatta i vissa angivna länder utanför EU
undantogs från inreseförbudet.

Dagens beslut innebär att den som är bosatt i Serbien eller Montenegro inte
längre ska undantas från inreseförbudet på den grunden att denne är bosatt i
något av länderna. Övriga undantag från inreseförbudet kan även fortsätt‐
ningsvis vara tillämpliga på den som är bosatt i Serbien eller Montenegro.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Dagens beslut
ligger i linje med ministerrådets uppdaterade rekommendation till EU:s
medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 19 juli 2020.
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För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta Polis‐
myndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar här
intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förslag till skärpt kontroll över
explosiva varor remitteras
Publicerad 08 juli 2020

Justitiedepartementet remitterar nu promemorian Skärpt
kontroll över explosiva varor, som innehåller förslag till
ändringar i bland annat lagen om brandfarliga och
explosiva varor. Ändringarna syftar till att öka kontrollen
över de som hanterar sprängämnen och föreslås träda i
kraft den 1 juli 2021.
Antalet sprängningar i Sverige ligger på en allt för hög nivå. Som en av flera
åtgärder för att motverka att sprängmedel hamnar i kriminellas händer bjöd
inrikesminister Mikael Damberg in företrädare för byggbranschen, den civila
sprängmedelsindustrin samt berörda myndigheter till ett rundabordssamtal i
februari 2020. En av åtgärderna som diskuterades i samtalen var att ändra
lagen som reglerar brandfarliga och explosiva varor (LBE).

– Vi behöver bättre säkerställa att civila sprängmedel inte kommer i orätta
händer. Regeringen har därför tagit fram ett lagförslag som bland annat
innebär att personer som söker tillstånd för att hantera sprängmedel ska
genomgå en lämplighetsprövning. Vi vill också att giltighetstiden för vissa
tillstånd ska begränsas ytterligare och att det ska vara lättare att återkalla
dessa. Våra förslag är ett av resultaten av vårens fördjupade arbete med
branschen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

I den promemoria som regeringen nu skickar ut på remiss finns bland annat
följande förslag på ändringar i LBE:

Tillståndsmyndigheten (Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
respektive kommunerna) ska göra en lämplighetsprövning av den som
söker tillstånd att hantera explosiva varor.
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Om den som söker tillstånd är en juridisk person, exempelvis ett företag
eller en organisation, ska tillståndsmyndighetens prövning dessutom
göras för de fysiska personer som har ett betydande inflytande över den
juridiska personen.
En lämplighetsprövning ska göras av den eller de som får delta i
verksamhetens hantering, överföring, import och export av explosiva
varor.
Innan tillståndsmyndigheten ger ett tillstånd för hantering av explosiva
varor ska den inhämta ett yttrande från Polismyndigheten.
Tillstånd för explosiva varor som beslutats av kommuner ska vara
tidsbegränsade och föreslås gälla som längst i tre år.
Regeringen förslår utökade möjligheter att kunna återkalla tillstånd.
Tillstånd ska också kunna återkallas om förutsättningarna för tillståndet
inte längre finns eller om det finns någon annan skälig anledning att
återkalla tillståndet.

Promemorian remitteras nu och remisstiden är satt till fyra månader.
Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polismyndigheten och
Kustbevakningen stärker
tillsammans Sveriges förmåga att
bekämpa terrorism
Publicerad 02 juli 2020

Regeringen har i dag beslutat en förordning som
innebär att Kustbevakningen under vissa förutsättningar
ska stödja Polismyndigheten med sjötransport,
flygtransport och flygspaning.
Förordningen syftar till att samhällets samlade resurser ska kunna användas
på ett effektivt sätt vid insatser mot bland annat terrorism.

– Polismyndigheten behöver i vissa situationer stöd från andra aktörer.
Kustbevakningen förfogar över resurser och kompetens som kan utgöra ett
mycket viktigt operativt stöd i maritim miljö. Myndigheterna har sedan länge
en god samverkan men det har tidigare inte funnits någon särskild författ‐
ningsreglering på det här området. Det får vi nu, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Kustbevakningen har sedan tidigare fått en anslagsökning för att finansiera
stödet. Förordningen träder i kraft den 1 augusti 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

FOI ska analysera nationell
försörjningsberedskap
Publicerad 02 juli 2020

Regeringen har i dag beslutat att ge Totalförsvarets
forskningsinstitut (FOI) i uppdrag att analysera frågor
om en nationell försörjningsberedskap. Uppdraget
förväntas ge ytterligare underlag inför det fortsatta
arbetet och regeringen avser att i ett nästa steg tillsätta
en utredning om en nationellt samordnad
försörjningsberedskap.
Försörjningsberedskap innebär planering av tillgång till, distribution och
fördelning av nödvändiga varor och tjänster vid bristsituationer under såväl
en kris som under höjd beredskap. Frågor om ansvar och metoder för att
klara befolkningens överlevnad och samhällets grundläggande behov är både
angelägna och komplicerade. De behöver därför analyseras och utredas
närmare under kommande år.

FOI ska enligt uppdraget belysa vilka frågor som skulle kunna hanteras av en
central aktör med ett sammanhållet ansvar för försörjningsfrågor och hur det
skulle kunna komplettera berörda myndigheters ansvar. I uppdraget ingår
också att göra relevanta jämförelser med länder som har en uppbyggd
nationell försörjningsberedskap, till exempel Finland.

Regeringen avser även att tillsätta en utredning om en nationellt samordnad
försörjningsberedskap. Uppdraget till FOI är tänkt att utgöra ett underlag för
vilka frågor som kan vara intressanta att ställa i det fortsatta
utredningsarbetet.

– När vi steg för steg återuppbygger det civila försvaret måste vi göra det på
ett klokt sätt, med gedigna underlag för att kunna göra smarta investeringar.
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Det handlar om komplexa frågor som behöver gås igenom noggrant, därför
ger regeringen nu detta uppdrag, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen kommer att fatta beslut om inriktningen på en utredning om en
nationell försörjningsberedskap efter att FOI har redovisat sin analys och
utifrån en sammanvägning med andra relevanta underlag från bland annat
Näringslivsutredningen, Försvarsmakten, Försvarets materielverk och
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap.

FOI ska redovisa uppdraget den 16 november 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av det tillfälliga
inreseförbudet till Sverige till och
med den 31 augusti 2020 och
lättnader i restriktionerna för fler
resenärer
Publicerad 02 juli 2020

För att mildra effekterna av coronavirusets spridning
och minska utbrottet av covid-19 råder ett tillfälligt
inreseförbud till EU via Sverige. Regeringen har i dag
beslutat att förlänga inreseförbudet till och med den 31
augusti 2020. Samtidigt har regeringen beslutat att lätta
på restriktionerna för fler resenärer. Dagens beslut har
fattats efter rekommendation av ministerrådet.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts efter rekommendationer
av kommissionen. Regeringen har nu beslutat om ytterligare en förlängning
av inreseförbudet till och med den 31 augusti 2020.

Regeringen har också beslutat att lätta på inreserestriktionerna. Tidigare har
bland annat EU-medborgare och deras familjemedlemmar samt personer
med uppehållstillstånd i Sverige tillåtits att resa in i Sverige, om syftet har
varit att återvända till sina hem. Dagens beslut innebär att kravet på att
inresan ska göras i syfte att återvända hem tas bort. Inresa tillåts därmed för
bland annat EU-medborgare och personer med uppehållstillstånd oberoende
av i vilket syfte resan görs. Kravet på att återvända hem har också tagits bort
för deras familjemedlemmar. Kretsen av personer som kan resa in har också
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utökats genom att personer som är bosatta i vissa angivna länder utanför EU
nu undantas från inreseförbudet.

Dagens beslut innebär även att fler exempel läggs till på listan över personer
som kan undantas från inreseförbudet med hänsyn till att de har särskilt
angelägna behov eller ska utföra nödvändiga funktioner. Detta gäller t.ex.
personer som reser i syfte att studera.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Dagens beslut
ligger i linje med ministerrådets rekommendation till EU:s medlemsstater.

Ändringarna träder i kraft den 4 juli 2020.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya lagar inom
Justitiedepartementets områden
den 1 juli 2020
Publicerad 01 juli 2020

Regeringen har föreslagit ett flertal lagändringar inom
Justitiedepartementets ansvarsområden. Förslagen har
behandlats i riksdagen och träder i kraft den 1 juli 2020.
Ett urval av dem presenteras här.

Stärkt sekretesskydd för hotade personer och
snabbare handläggning av vissa hyrestvister

Ändringarna innebär att skyddet för de parter i hyres- och arrendenämnder
som lever med en hotbild stärks, genom att det blir möjligt att hålla hemligt
var de har sin bostad. Det stärker rättssäkerheten för dessa personer.
Ändringarna innebär även att det blir möjligt att avgöra vissa hyrestvister
betydligt snabbare, eftersom möjligheten för en part att efter ett
överklagande åberopa ny bevisning begränsas.

Prop. 2019/20:95 Stärkt sekretesskydd för hotade personer och snabbare
handläggning av vissa hyrestvister
Lag (2020:275) om ändring i lagen (1973:188) om arrendenämnder och
hyresnämnder
Lag (2020:276) om ändring i lagen (1994:831) om rättegången i vissa
hyresmål i Svea hovrätt
Lag (2020:277) om ändring i offentlighets- och sekretesslagen
(2009:400)

Tryggheten för målsägande och vittnen stärks
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genom förbud mot spridning av bilder från
rättegångar

Ändringarna innebär att spridning av bilder från förhandlingar i domstol
kriminaliseras. Kriminaliseringen gäller spridning av bilder som har tagits upp
i strid med det befintliga fotograferingsförbudet och avser bilder där någon
person syns på bilden. För brott mot spridningsförbudet föreskrivs böter eller
fängelse i högst sex månader som straffskala. I vissa fall, till exempel om det
sker för att avslöja något som skett under ett sammanträde kan spridningen
bedömas vara tillåten och inte leda till straffansvar.

Prop. 2019/20:88 Ett förbud mot spridning av bilder från rättegångar
Lag (2020:318) om ändring i rättegångsbalken
Lag (2020:319) om ändring i förvaltningsprocesslagen (1971:291)
Lag (2020:320) om ändring i lagen (1996:242) om domstolsärenden

Ökat skydd mot barnäktenskap och annan
hedersrelaterad brottslighet

Lagändringarna innebär bland annat att det införs ett nytt brott,
barnäktenskapsbrott, som kan ge fängelse i högst fyra år. Genom det nya
brottet blir det straffbart att förmå eller tillåta ett barn att ingå ett äktenskap
eller en äktenskapsliknande förbindelse.

Om ett motiv för brottet har varit att bevara eller återupprätta heder ska det
ses som en försvårande omständighet vid bedömningen av straffvärdet.

Det införs också ett utreseförbud som ska skydda barn som riskerar att föras
utomlands i syfte att utsättas för barnäktenskap eller att könsstympas. Det
ska vara straffbart att föra ut ett barn ur Sverige i strid med ett utreseförbud.
Om ett barn har ett utreseförbud kan det inte få ett pass. Om barnet redan
har ett pass kan det återkallas.

Prop. 2019/20:131 Ökat skydd mot hedersrelaterad brottslighet 
Lag (2020:349) om ändring i brottsbalken
Lag (2020:350) om ändring i lagen (1971:289) om allmänna
förvaltningsdomstolar
Lag (2020:351) om ändring i passlagen (1978:302)
Lag (2020:352) om ändring i lagen (1990:52) med särskilda
bestämmelser om vård av unga
Lag (2020:353) om ändring i socialtjänstlagen (2001:453)



Mer om regeringens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck

Återfallsförebyggande åtgärder vid villkorlig frigivning
förstärks

Ändringarna innebär bland annat förlängd övervakningstid efter villkorlig
frigivning, utökad möjlighet att föreskriva villkor om vad som ska gälla efter
den villkorliga frigivningen och utvidgad möjlighet att förverka villkorligt
medgiven frihet på grund av misskötsamhet.

Kriminalvården ska också kunna fatta beslut om elektronisk övervakning av
den frigivne för att kontrollera att han eller hon följer en föreskrift. Det kan
till exempel handla om att kontrollera att den frigivne inte befinner sig på
platser där risken för återfall i brott är stor eller i närheten av där ett
brottsoffer bor. Lagändringen syftar till att öka Kriminalvårdens möjligheter
att arbeta återfallsförebyggande med den som villkorlig frigetts från ett
fängelsestraff.   

Prop. 2018/19:77 Förstärkta återfallsförebyggande åtgärder vid villkorlig
frigivning
Lag (2019:464) om ändring i brottsbalken

Säkerhetspolisen får utökad tillgång till
Migrationsverkets personuppgifter

Genom ändringen får Säkerhetspolisen medges direktåtkomst till
Migrationsverkets personuppgifter i fler fall än i dag. Detta ger myndigheten
bättre förutsättningar att bekämpa bland annat terrorism och brott mot
Sveriges säkerhet. Ändringen har sin grund i överenskommelsen om åtgärder
mot terrorism mellan Socialdemokraterna, Moderaterna, Miljöpartiet de
gröna, Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna.

Promemoria: En mer effektiv tillgång till Migrationsverkets
personuppgifter för Säkerhetspolisen
SFS 2020:326 Förordning om ändring i utlänningsdataförordningen
(2016:30)



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Sommarbrief med Mikael
Damberg
Publicerad 30 juni 2020 Uppdaterad 10 juli 2020

Under sommaren kommer regeringen varje vecka bjuda
in till en briefing där ett eller flera statsråd informerar om
en aktuell fråga. Värd för veckans sommarbriefing är
inrikesminister Mikael Damberg.

Tid: 1 juli 2020 kl. 10.15
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6

Sommarbriefing hålls varje onsdag mellan vecka 27 och vecka 32. 

Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på Regeringskansliets Youtube.

 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ytterligare satsningar för att stärka
svensk polis
Publicerad 30 juni 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med lagförslag som bidrar till ett förstärkt
medarbetarskydd för polisanställda. Att skapa en trygg
och säker arbetsmiljö för polisanställda är en viktig del i
arbetet för att höja attraktiviteten för polisyrket och andra
anställningar inom polisen.
I propositionen föreslår regeringen att en ny bestämmelse införs i polislagen
som gör det möjligt för en polisman att kroppsvisitera förhörspersoner i
samband med förhör i Polismyndighetens och Säkerhetspolisens lokaler, om
det är nödvändigt av säkerhetsskäl för att söka efter vapen och andra farliga
föremål.

Prop. 2019/20:186 Ett förstärkt medarbetarskydd för polisanställda 

För att öka Polismyndighetens förmåga och förbättra säkerheten vid särskild
skyddsvärd verksamhet föreslår regeringen också en ändring i lagen om
kvalificerade skyddsidentiteter som innebär att även civilanställda vid
Polismyndigheten ska kunna ges en kvalificerad skyddsidentitet.

Slutligen föreslås en ändring i patientsäkerhetslagen, i syfte att förbättra
personskyddsverksamheten, som innebär att Säkerhetspolisen ska kunna
inhämta uppgifter om enskilda från hälso- och sjukvården i fler fall än idag.
Detta genom att skyldigheten för hälso- och sjukvårdspersonal att lämna ut
uppgifter om en enskild ska utvidgas till att gälla för allt personskyddsarbete
som Säkerhetspolisen har ansvar för.

Lagförslagen är en del av januariavtalet, som är en sakpolitisk
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överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Två uppdrag till MSB för ett säkert
och robust kommunikationssystem
för samhällsviktiga aktörer
Publicerad 25 juni 2020

Regeringen har den 25 juni beslutat två uppdrag till
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
som blir startskottet på arbetet för att utveckla ett robust
och effektivt kommunikationssystem för samhällsviktiga
aktörer.
Polis, räddningstjänst, akutsjukvård och andra samhällsviktiga aktörer
behöver kunna utbyta information, via både tal och data, på ett robust och
säkert sätt. Det nuvarande kommunikationssystemet Rakel bygger på äldre
teknik med begränsad kapacitet och kan inte längre tillgodose användarnas
behov när de ska leda och samverka vid olika insatser. 
Regeringen har därför beslutat om två uppdrag till Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) som utgör startskottet på arbetet för att
utveckla och etablera det så kallade Rakel Generation 2 (Rakel G2). Med
Rakel G2 ska användarna kunna utnyttja de möjligheter som
teknikutvecklingen ger på ett robust och säkert sätt. Det handlar till exempel
om att överföra patientdata från ambulanser till akutsjukhus eller strömma
realtidsvideo till ledningscentraler från kroppsburna kameror hos poliser i
yttre tjänst eller från drönare vid en skogsbrand.

– Rakelsystemet innebar att svensk krisberedskap fick ett gemensamt
kommunikationssystem istället för hundratals olika. Med dessa uppdrag om
Rakel Generation 2 går regeringen vidare och påbörjar arbetet för att
samhällsviktiga aktörer, på ett robust och säkert sätt, ska kunna utnyttja de
möjligheter som teknikutvecklingen ger, säger inrikesminister Mikael
Damberg.
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För att skapa användarnytta så tidigt som möjligt handlar det första
uppdraget om att MSB ska anskaffa och tillhandahålla tjänster för mobil
datakommunikation till Rakelanvändare.

Samtidigt ska MSB, enligt det andra uppdraget, analysera och lämna förslag
på ett nytt kommunikationssystem för samhällsviktiga aktörer utifrån en
hybridlösning mellan befintlig statlig infrastruktur och samarbete med
kommersiella mobilnätsoperatörer.

Det första uppdraget ska delredovisas senast den 1 mars 2021 och
slutredovisas senast den 1 september 2022. Det andra uppdraget ska
redovisas senast den 12 februari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av tillfälligt
inreseförbud till EU via Sverige till
och med den 7 juli 2020
Publicerad 25 juni 2020

Regeringen har i dag beslutat att förlänga det tillfälliga
inreseförbudet till EU via Sverige till och med den 7 juli
2020. Syftet med inreseförbudet är på samma sätt som
tidigare att mildra effekterna av coronavirusets spridning
och minska utbrottet av covid-19.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid tre tillfällen i enlighet
med rekommendationer av kommissionen. Nu har regeringen beslutat om
ytterligare en förlängning av inreseförbudet till och med den 7 juli 2020.

Inreseförbudet har inte ändrats i sak genom dagens beslut. På samma sätt
som tidigare gäller inreseförbudet som utgångspunkt för alla utländska
medborgare som reser till Sverige från andra länder än EU-länder,
Storbritannien, Norge, Island, Liechtenstein och Schweiz. 
Svenska medborgare omfattas inte av förbudet. Inte heller hindrar
inreseförbudet resor inom EU. Därutöver finns två viktiga undantag till
inreseförbudet. För det första får bland annat EU-medborgare och personer
som har uppehållstillstånd i Sverige fortfarande resa in i syfte att kunna
återvända till sina hem. För det andra får personer med särskilt angelägna
behov eller som ska utföra nödvändiga funktioner i Sverige resa in. Detta
kan till exempel vara fallet för hälso- och sjukvårdspersonal, personal som
transporterar varor eller personer med trängande familjeskäl.

Kommissionen har i ett meddelande den 11 juni uppmanat EU:s
medlemsstater att på ett koordinerat och samordnat sätt gradvis upphäva
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reserestriktionerna till EU från tredjeland från och med den 1 juli 2020.
Regeringen avser att återkomma i den frågan inom kort.

För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen inrättar pilotprojekt
som rör näringsverksamhet och
felaktig folkbokföring med koppling
till organiserad brottslighet
Publicerad 25 juni 2020

Regeringen ger två uppdrag åt tolv myndigheter att
inrätta pilotprojekt som rör näringsverksamhet samt
felaktig folkbokföring med koppling till organiserad
brottslighet. I det ena pilotprojektet ska myndigheterna
bland annat kartlägga personer inom organiserad
brottlighet som driver näringsverksamhet och kriminella
nätverks påtryckningar, trakasserier och brott mot
näringsidkare i utsatta områden. I det andra
pilotprojektet ska myndigheterna kartlägga strategiska
adresser som misstänks användas för systematiska fel i
folkbokföringen kopplat till organiserad brottslighet samt
stärka kontrollen av dessa adresser. Uppdragen ska
samordnas av Polismyndigheten respektive
Skatteverket och redovisas till regeringen senast den 1
oktober 2021.
- Organiserad brottslighet utgör ett hot mot det demokratiska samhället och
är en av vår tids största utmaningar. Att myndigheter och andra aktörer
samverkar är avgörande för att komma åt denna brottslighet, säger
inrikesminister Mikael Damberg.
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Nu får Polismyndigheten, Arbetsförmedlingen, Ekobrottsmyndigheten,
Försäkringskassan, Kriminalvården, Kronofogdemyndigheten,
Kustbevakningen, Migrationsverket, Skatteverket, Säkerhetspolisen,
Tullverket och Åklagarmyndigheten i uppdrag att kartlägga den organiserade
brottslighetens koppling till både näringsverksamhet och felaktig
folkbokföring för att förhindra och försvåra för organiserad brottslighet att
verka i samhället.

I uppdragen ingår bland annat att:

Kartlägga påtryckningar, trakasserier eller brott mot näringsidkare som
ett led i organiserad brottslighet.
Genomföra systematiska kontroller avseende efterlevnaden av regler
och lagar som berör den som bedriver eller kan antas bedriva
näringsverksamhet eller ekonomisk verksamhet.
Kartlägga strategiska adresser som misstänks användas för systematiska
fel i folkbokföringen kopplad till organiserad brottslighet samt personer
och företag som möjliggör detta.
Stärka kontrollen av dessa adresser för att minska systematiska fel i
folkbokföringen och förhindra den välfärdsbrottslighet som dessa kan
möjliggöra.

- Genom att stoppa kriminella personer att infiltrera företag eller driva
företag i brottslig verksamhet så begränsas möjligheterna för den
organiserade brottligheten att både utnyttja utsatta människor och att
använda dessa oseriösa företag som inkomstkälla, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Regeringen har under den senaste mandatperioden vidtagit ett antal åtgärder
för att bekämpa både arbetslivskriminalitet och osund konkurrens samt
felaktig folkbokföring som utnyttjas av grov och organiserad brottslighet i
Sverige.

- Vi ska vara trygga med att skatterna används för det de är avsedda för.
Grunden för en välfärdsstat som Sverige är att välfärden kommer alla till del.
Det innebär också att rätt bidrag eller förmån ska komma rätt person till del.
I det perspektivet är välfärdsbrottslighet något mycket allvarligt. Särskilt
allvarligt är det i grova fall när kriminella har finansierat organiserad
brottslighet med skattepengar. Nu tar vi ytterligare steg för att bekämpa
välfärdsbrottsligheten. Pilotprojekten är en viktig del i det arbetet, säger
inrikesminister Mikael Damberg.



De tolv myndigheter som samverkar mot organiserad brottslighet har olika
uppdrag, kunskap och metoder som gemensamt kan bidra till att förhindra
och försvåra för organiserad brottslighet och dess koppling till
näringsverksamhet och felaktig folkbokföring. Nu får myndigheterna i
uppdrag att använda dessa kunskaper för att bidra till att lyfta våra mest
utsatta områden och öka kvaliteten i folkbokföringen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En effektivare kommunal
räddningstjänst i hela landet
Publicerad 16 juni 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition med
förslag på åtgärder för en mer likvärdig och effektiv
kommunal räddningstjänst över hela landet. Syftet med
förslagen är att skapa bättre förutsättningar att
förebygga olyckor och minska skador till följd av
olyckor.
– Flera av de förslag som regeringen nu går fram med förväntas ge särskild
effekt utanför de större städerna. Det ska inte spela någon roll vilken
kommun man bor i, räddningstjänstens verksamhet med skydd mot olyckor
och hanteringen av dem ska hålla samma höga kvalitet över hela landet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Prop. 2019/20:176 En effektivare kommunal räddningstjänst

Genom vissa förändringar i lagen om skydd mot olyckor (LSO) föreslår
regeringen bland annat en starkare statlig styrning av kommunernas
förebyggande verksamhet och räddningstjänst, till exempel genom ett nytt
nationellt mål för den förebyggande verksamheten och tydligare och mer
jämförbara handlingsprogram.

Ett annat förslag i propositionen är tydligare ledningsorganisation med krav
på kommunerna att ständigt upprätthålla en övergripande ledning av
räddningstjänsten. Det handlar också om möjligheten att delegera uppgifter
på ett mer flexibelt sätt.

Andra förslag är att flytta tillsynen över och stödet till kommunerna från
länsstyrelserna till Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB).
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Genom att koncentrera detta till en specialiserad central myndighet
förbättras förutsättningarna att upprätthålla en effektiv och likvärdig tillsyn
och stöd med hög kvalitet i hela landet.

Ett annat förslag är att länsstyrelserna ska bistå MSB i tillsynen genom att
lämna information om lokala och regionala förhållanden. Om kommunerna
brister i sina skyldigheter får MSB möjlighet att förelägga kommunerna att
åtgärda bristerna.

I propositionen föreslås också att MSB ska få en möjlighet att prioritera och
fördela tillgängliga förstärkningsresurser om det finns konkurrerande behov
av dem, förutsatt att en eller flera räddningschefer har begärt stödet från
myndigheten. Skogsbränderna 2018 visade på ett tydligt behov av en
nationell överblick över landets samlade förstärkningsresurser och en
prioritering och fördelning av resurserna på nationell nivå.

Lagförslagen föreslås träda ikraft den 1 januari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av tillfälligt
inreseförbud till EU via Sverige
med anledning av covid-19
Publicerad 12 juni 2020

Regeringen har i dag beslutat att förlänga det tillfälliga
inreseförbudet till EU via Sverige till och med den 30
juni 2020. Beslutet har fattats efter rekommendation av
Europeiska kommissionen. Syftet med inreseförbudet är
på samma sätt som tidigare att mildra effekterna av
coronavirusets spridning och minska utbrottet av covid-
19.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter har det förlängts vid två tillfällen i enlighet
med rekommendationer av kommissionen. Nu har regeringen beslutat om
ytterligare en förlängning av inreseförbudet till och med den 30 juni.

Inreseförbudet har inte ändrats i sak genom dagens beslut. På samma sätt
som tidigare gäller inreseförbudet som utgångspunkt alla utländska
medborgare som reser till Sverige från andra länder än EU-länder,
Storbritannien, Norge, Island, Liechtenstein och Schweiz.

Svenska medborgare omfattas inte av förbudet. Inte heller hindrar
inreseförbudet resor inom EU. Därutöver finns två viktiga undantag till
inreseförbudet. För det första får bland annat EU-medborgare och personer
som har uppehållstillstånd i Sverige fortfarande resa in i syfte att kunna
återvända till sina hem. För det andra får personer med särskilt angelägna
behov eller som ska utföra nödvändiga funktioner i Sverige resa in. Detta
kan till exempel vara fallet för hälso- och sjukvårdspersonal, personal som
transporterar varor eller personer med trängande familjeskäl.
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För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Pressträff med Mikael Damberg
och Anna Hallberg
Publicerad 07 juni 2020 Uppdaterad 08 juni 2020

I dag, måndag den 8 juni, klockan 08.15 håller
inrikesminister Mikael Damberg och Anna Hallberg,
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för
nordiska frågor, en gemensam pressträff om utländska
direktinvesteringar. Var vänlig observera
begränsningarna för att närvara vid pressträffen.

Tid: 8 juni 2020 kl. 08.15
Plats: Bella, Regeringskansliet. Entré via Rödbodgatan 6.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen föreslår ytterligare
skärpta straff för vapenbrott
Publicerad 05 juni 2020

I en lagrådsremiss föreslår regeringen straffskärpningar
gällande innehav och smuggling av illegala vapen och
explosiva varor. Förslagen är en del i regeringens 34-
punktsprogram med åtgärder mot kriminella nätverk.
– Regeringen tar nu initiativ till att synen på vapenbrott och brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor skärps ytterligare. Fler brott ska ses som
grova eller synnerligen grova samtidigt som maximistraffen höjs, säger
Mikael Damberg.

Lagrådsremiss: En strängare syn på hantering av vapen och explosiva varor

Straffen för innehav och hantering av illegala vapen och explosiva varor har
skärpts flera gånger under de senaste åren. Detta har fått till följd att de
genomsnittliga fängelsestraff som dömts ut för vapenbrott och grova
vapenbrott blivit påtagligt längre samt att antalet häktade för vapenbrott
blivit fler.

Enligt den nu beslutade lagrådsremissen kommer ytterligare skärpta åtgärder
särskilt inriktade mot gängkriminella:

Vid bedömningen av om ett vapenbrott eller brott mot tillståndsplikten
för explosiva varor är grovt ska fler typer av vapen och explosiva varor
bedömas som särskilt farliga och det ska också särskilt beaktas om
innehavet skett i en ”kriminell miljö”.
Ändringarna får till följd att fler vapenbrott och brott mot
tillståndsplikten för explosiva varor kan betraktas som grova och
synnerligen grova samt att längre fängelsestraff kan dömas ut.
Maximistraffet för de grövsta brotten höjs från sex till sju års fängelse.
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Vapensmuggling och smuggling av explosiv vara blir egna brott, med
betydligt strängare straffskalor än vanliga smugglingsbrott.

De strängare straffskalorna för vapensmuggling och smuggling av explosiv
vara medför att obligatorisk häktning kommer att gälla vid grova sådana
brott och att Tullverkets utredningsbefogenheter utökas.

– Många av de vapen och explosiva varor som används av kriminella förs in
olagligt i landet. Regeringen föreslår därför att man ska se lika strängt på
smuggling av vapen och explosiva varor som på vapenbrott, säger
inrikesminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med inrikesministern om
nya åtgärder mot kriminella
nätverk
Publicerad 05 juni 2020

I dag, fredag den 5 juni klockan 08.15, håller
inrikesminister Mikael Damberg en pressträff om
nyheter kopplade till 34-punktsprogrammet med
ytterligare åtgärder mot kriminella nätverk.

Tid: 5 juni 2020 kl. 08.15
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Bemyndigande till MSB att anmäla
intresse för medicinsk
lagerhållning i Sverige inom
rescEU
Publicerad 04 juni 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om att bemyndiga
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
att för Sveriges räkning ansöka om att hysa medicinsk
lagerhållning inom ramen för rescEU, en del av EU:s
civilskyddsmekanism.
Genom EU:s civilskyddsmekanism har bland annat en förstärkt gemensam
beredskap och responskapacitet kallad rescEU skapats. I dagsläget omfattar
rescEU framförallt resurser inom flygande skogbrandsbekämpning, resurser
för hantering av farliga ämnen och katastrofmedicin håller på att etableras.

I samband med covid-19-krisen påskyndades utvecklingen av rescEU:s
medicinska lagerhållning för att bidra till att möta de växande behoven av
bland annat skyddsutrustning och medicinteknisk utrusning bland EU:s
medlemsstater.

Ett behov finns av totalt fyra till sex lager, geografiskt fördelade över
Europa. Lagren föreslås omfatta personlig skyddsutrustning, medicinteknisk
utrustning samt vaccin och läkemedel. EU-kommissionen har därför gjort en
utlysning till medlemsländerna att ansöka om att hysa dessa lager. För
Sveriges del bemyndigar regeringen Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) att ansöka. MSB har redogjort för förutsättningar att
tillsammans med Socialstyrelsen och Försvarets materielverk kunna ansvara
för ett av EU:s medicinska lager inom ramen för rescEU.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget om medicinsk lagerhållning gäller i minst tre år och finansieras
uteslutande av EU-medel.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Gränsöverskridande samarbete
ska komma åt kriminellas
brottsvinster
Publicerad 04 juni 2020

Nya EU-regler ska ge ett enklare och mer effektivt
samarbete inom EU för att bland annat komma åt
kriminellas brottsvinster. Regeringen har idag beslutat
en lagrådsremiss med kompletterande bestämmelser
som ska göra det möjligt för svenska myndigheter att
tillämpa de nya EU-reglerna.
Den 19 december 2020 börjar EU:s förordning om ömsesidigt erkännande av
beslut om frysning och beslut om förverkande att gälla. De nya EU-reglerna
innebär bland annat att det skapas bättre möjligheter för svenska
myndigheter att få hjälp med att frysa och förverka en persons tillgångar som
finns i en annan medlemsstat. Reglerna innebär också en skyldighet för
svenska myndigheter att verkställa andra medlemsstaters beslut om frysning
och förverkande.

I en lagrådsremiss föreslår regeringen kompletterande bestämmelser till EU-
förordningen som ska möjliggöra förordningens tillämpning i Sverige.

Lagrådsremiss: Kompletterande bestämmelser till EU:s förordning om
ömsesidigt erkännande av beslut om frysning och beslut om förverkande

Förslagen innebär bland annat att åklagare under vissa förutsättningar ska
kunna fatta beslut om beslag eller penningbeslag trots att egendomen i fråga
inte är tillgänglig vid beslutstidpunkten och att vissa särskilda förfaranden
ska tillämpas när ett utländskt beslut om frysning eller förverkande ska
erkännas och verkställas i Sverige.
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Åklagare föreslås vara behöriga att översända ett svenskt beslut om frysning
till en annan medlemsstat samt att erkänna och ansvara för verkställigheten
av ett utländskt beslut om frysning som översänts till Sverige. Kronofogde‐
myndigheten föreslås ha motsvarande roll i fråga om beslut om förverkande.

De kompletterande bestämmelserna föreslås träda i kraft samtidigt som den
nya EU-förordningen börjar gälla, det vill säga den 19 december 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kontantkortsutredning överlämnad
till Mikael Damberg
Publicerad 01 juni 2020 Uppdaterad 01 juni 2020

I dag tog inrikesminister Mikael Damberg emot en
promemoria med förslag om att mobiloperatörer ska
vara skyldiga att registrera vissa uppgifter om de kunder
som innehar kontantkort. Syftet är att uppgifterna ska
finnas tillgängliga för brottsbekämpande ändamål.
Utredaren, f.d. lagmannen Sigurd Heuman, har haft i uppdrag att utreda
frågan om en sådan skyldighet.

– När mobiltelefoner förekommer i samband med brottslig verksamhet är det
i princip alltid oregistrerade och anonyma kontantkort som används. Det gör
att polisen riskerar att gå miste om viktig och ibland avgörande information
för att kunna utreda allvarlig brottslighet. Detta måste vi göra något åt, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Ds 2020:12 Registrering av kontantkort, m.m.

Utredaren har funnit att de brottsbekämpande myndigheterna har ett
påtagligt behov av uppgifter om vem som innehar kontantkort och att en
skyldighet att registrera sådana uppgifter skulle främja brottsbekämpningen.
Vid en avvägning mellan de positiva effekter som en registreringsskyldighet
skulle innebära för brottsbekämpningen och de negativa effekter som regist‐
reringsskyldigheten skulle kunna ha för vissa enskilda har utredaren funnit
att fördelarna med en registreringsskyldighet väger över.

Enligt förslaget ska registreringsskyldigheten omfatta sådana kontantkort
som ger tillgång till telefonitjänster eller internetanslutningstjänster och som
kan användas för samtal, sms eller surf. De uppgifter som ska registreras om
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en person som har ett kontantkort är personens namn, adress, personnummer
eller motsvarande och nummer för tjänsten. I samband med registreringen
ska en identitetskontroll utföras. Registreringsplikten föreslås omfatta såväl
nya kontantkort som sådana som redan har tagits i bruk.

Promemorian innehåller också förslag som syftar till att effektivisera opera‐
törernas utlämnande av uppgifter om elektronisk kommunikation till de
brottsbekämpande myndigheterna.

Promemorian ska nu remitteras.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg tar emot
utredning om en
registreringsskyldighet för
kontantkort
Publicerad 01 juni 2020 Uppdaterad 01 juni 2020

På måndag den 1 juni överlämnar utredare Sigurd
Heuman förslag till regler om en registreringsskyldighet
för kontantkort till inrikesminister Mikael Damberg. I
samband med överlämnandet hålls en pressträff.

Tid: 1 juni 2020 kl. 13.30
Plats: Lilla Pressrummet, kvarteret Loen, entré via Rödbodgatan 6,
Stockholm

Utredare Sigurd Heuman deltar via videolänk. Mikael Damberg deltar på
plats.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny myndighet ska utveckla och
samordna det psykologiska
försvaret
Publicerad 26 maj 2020

I dag tog inrikesminister Mikael Damberg emot
betänkandet från Utredningen om en ny myndighet för
psykologiskt försvar.
En särskild utredare, Anders Danielsson, har haft i uppdrag att analysera och
lämna förslag om en ny myndighet som ska ha det övergripande ansvaret för
att utveckla och samordna det psykologiska försvaret.

SOU 2020:29 En ny myndighet för att stärka det psykologiska försvaret

– Arbetet med ett psykologiskt försvar är av stor vikt och behöver förstärkas.
Det är viktigt att se över hur det ska vara utformat för att kunna utföras i
fredstid, vid höjd beredskap och ytterst i krig. Det handlar bland annat om att
stärka förmågan att möta desinformation, något som vi också sett exempel
på under den pågående coronakrisen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Enligt utredningens förslag ska den nya myndigheten stödja, stärka,
samordna och utveckla samhällets samlade motståndskraft inom det
psykologiska försvaret genom att

identifiera, analysera, och kunna möta otillbörlig informationspåverkan
och annan vilseledande information som riktas mot Sverige eller svenska
intressen,
sprida kunskap och löpande bidra till beredskapen vad gäller
psykologiskt försvar hos övriga berörda aktörer, som till exempel andra
myndigheter, länsstyrelser, kommuner och organisationer som har behov
av stöd,
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se till att utbildning och övningar kommer till stånd inom myndighetens
ansvarsområde, 
följa, beställa, kvalitetssäkra och förmedla forskning och annan
kunskapsutveckling i frågor som rör psykologiskt försvar samt 
stödja medieföretagen vad gäller att identifiera, analysera och möta
otillbörlig informationspåverkan i den utsträckning sådant stöd
efterfrågas.

Utredningen föreslår att det inrättas ett Nationellt centrum för psykologiskt
försvar inom den nya myndigheten vars huvuduppgift ska vara att utveckla,
samordna och stärka den nationella förmågan att identifiera, analysera och
möta otillbörlig informationspåverkan.

Betänkandet, som regeringen nu kommer att remittera, innehåller också ett
förslag om att myndigheten bör vara en informationsberättigad
totalförsvarsmyndighet och därmed kunna inrikta signalspaning.

Utredningen är en del av januariavtalet, som är en sakpolitisk
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg tar emot
utredning om en ny myndighet för
psykologiskt försvar
Publicerad 26 maj 2020 Uppdaterad 26 maj 2020

I dag den 26 maj överlämnar utredare Anders
Danielsson betänkandet för Utredningen om en ny
myndighet för psykologiskt försvar till inrikesminister
Mikael Damberg. I samband med detta hålls en
pressträff.

Tid: 26 maj 2020 kl. 13.00
Plats: Lilla Pressrummet, kvarteret Loen, entré via Rödbodgatan 6,
Stockholm

Utredare Anders Danielsson deltar på pressträffen via videolänk för att
presentera utredningens förslag och svara på frågor. Mikael Damberg deltar
på plats.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Myndigheter får nya verktyg för att
bekämpa fusk med
korttidspermittering
Publicerad 22 maj 2020

Regeringen ger nu Tillväxtverket och Skatteverket flera
nya möjligheter att kontrollera företag som använder
korttidspermittering. Syftet är att motverka fusk.
Skatteverket får också möjligheter att effektivisera
informationsutbytet mellan myndighetens
beskattningsverksamhet och folkbokföringsverksamhet.
Regeringen har infört ett nytt system för korttidspermittering för att stötta
företag under den pågående krisen. Över 50 000 företag har beviljats stödet
hittills och omkring 175 000 arbetstillfällen har kunnat räddas, enligt
Konjunkturinstitutets beräkningar. Stödet beräknas kosta staten omkring 95
miljarder kronor i år.

Regeringen har nu beslutat att ge Tillväxtverket nya möjligheter att
kontrollera de företag som vill använda korttidspermittering och skärper
vissa regler för att kunna stoppa dem som försöker ta del av stödet på
felaktiga grunder.

Nytt är bland annat att företag ska lämna uppgifter på individnivå om
anställda som omfattas av korttidspermittering och att den som lämnar
felaktiga uppgifter kan bli åtalad för brott. Tillväxtverket och Skatteverket
ska dessutom vara skyldiga att anmäla misstänkta brott till åklagare.

Vidare kommer Skatteverket kunna ta del av Tillväxtverkets beslut om vilka
företag som omfattas av stöd vid korttidsarbete, vilket ska stärka
kontrollerna på skatteområdet av de företag som har beviljats stöd. Det
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införs även en skyldighet för bland annat Skatteverket och
Försäkringskassan att lämna uppgifter till Tillväxtverket vid misstanke om
felaktiga utbetalningar, utan att hindras av sekretess.

Genom en förordningsändring kommer Skatteverket därutöver att kunna
effektivisera informationsutbytet mellan myndighetens
beskattningsverksamhet och folkbokföringsverksamhet, vilket ska förbättra
kvaliteten på uppgifterna i folkbokföringen och bidra till att stävja felaktiga
utbetalningar från välfärdssystemen, bedrägerier och annan ekonomisk
brottslighet.

Samtliga ändringar träder i kraft den 1 juni 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressbrief efter möte i
krishanteringsrådet
Publicerad 15 maj 2020 Uppdaterad 15 maj 2020

I dag, fredag den 15 maj, klockan 15.50 hålls en
pressbrief efter krishanteringsrådets ordinarie möte. Var
vänlig observera begränsningarna i antal personer som
kan närvara.

Tid: 15 maj 2020 kl. 15.50
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Under fredagseftermiddagen samlas krishanteringsrådet i syfte att diskutera
pågående coronapandemi men också beredskapen för parallella kriser. Efter
krishanteringsrådet samlar inrikesminister Mikael Damberg, Dan Eliasson,
generaldirektör för MSB, Olivia Wigzell, generaldirektör för Socialstyrelsen,
Lena Persson Herlitz, brigadgeneral vid Försvarsmakten samt Anders
Thornberg, rikspolischef på en pressbrief. På pressbriefen kommer det att
redogöras för hur beredskapen ser ut inför sommaren.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av tillfälligt
inreseförbud till EU via Sverige
med anledning av covid-19
Publicerad 14 maj 2020

Regeringen har i dag beslutat att förlänga det tillfälliga
inreseförbudet till EU via Sverige till och med den 15
juni 2020. Beslutet har fattats efter rekommendation av
Europeiska kommissionen. Syftet med inreseförbudet är
på samma sätt som tidigare att mildra effekterna av
coronavirusets spridning och minska utbrottet av covid-
19.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Därefter förlängdes det till och med den 15 maj i
enlighet med rekommendation av kommissionen. Nu har regeringen beslutat
om ytterligare en förlängning av inreseförbudet till och med den 15 juni.

Inreseförbudet har inte ändrats i sak. På samma sätt som tidigare gäller
inreseförbudet som utgångspunkt alla utländska medborgare som reser till
Sverige från andra länder än EU-länder, Storbritannien, Norge, Island,
Liechtenstein och Schweiz.

Svenska medborgare omfattas inte av förbudet. Inte heller hindrar
inreseförbudet resor inom EU. Därutöver finns två viktiga undantag till
inreseförbudet. För det första får bland annat EU-medborgare och personer
som har uppehållstillstånd i Sverige fortfarande resa in i syfte att kunna
återvända till sina hem. För det andra får personer med särskilt angelägna
behov eller som ska utföra nödvändiga funktioner i Sverige resa in. Detta
kan till exempel vara fallet för hälso- och sjukvårdspersonal, personal som
transporterar varor eller personer med trängande familjeskäl.
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För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

10 miljoner kronor till frivilliga
organisationers förmåga att
samordna insatser med anledning
av covid-19
Publicerad 14 maj 2020 Uppdaterad 14 maj 2020

Regeringen har idag fattat beslutat om en ändring av
Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps
regleringsbrev för budgetåret 2020. Beslutet innebär
stärkta resurser till frivilliga organisationers förmåga att
samordna insatser under coronakrisen.
Genom dagens regeringsbeslut möjliggörs ersättning om högst 10 miljoner
kronor från anslag 2:4 Krisberedskap till frivilliga organisationer för åtgärder
som stärker samhällets beredskap och förmåga att hantera behov med
anledning av covid-19.

Det kan handla om att stärka organisationernas förmåga att samordna inköp
av mat och mediciner till personer i vissa riskgrupper eller att bistå med
förstärkningsresurser när det till exempel gäller sjukvård eller transporter.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya åtgärder mot den illegala
användningen av civila
sprängmedel
Publicerad 06 maj 2020

Regeringens intensiva arbete mot kriminella nätverk
fortsätter även under coronakrisen. Kampen mot
gängvåldet och arbetet för att öka tryggheten i
samhället är fortsatt en av regeringens högst
prioriterade frågor. I dag presenterar regeringen nya
åtgärder mot den illegala användningen av civila
sprängmedel.
Som en av flera åtgärder för att motverka att sprängmedel hamnar i
kriminella händer bjöd inrikesminister Mikael Damberg in företrädare för
byggbranschen, den civila sprängmedelsindustrin samt berörda myndigheter
till ett rundabordssamtal den 12 februari 2020. Samtalet har följts upp av ett
större antal möten och kontakter mellan företrädare för regeringen och
branschen under våren 2020. Syftet har varit att komma fram till konkreta
åtgärder som minskar risken för att civilt sprängmedel kommer i orätta
händer. I dag presenterar regeringen tillsammans med företrädare för
branschen vilka åtgärder som kommer att genomföras.

En av åtgärderna som regeringen arbetar med tar sikte på att ändra lagen och
förordningen som reglerar brandfarliga och explosiva varor.
Författningsändringarna avser bland annat regleringen kring
tillståndsprövningen och kontrollen av de som använder explosiva varor för
civilt bruk.

Regeringen avser även vid regeringssammanträdet den 7 maj att ge
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) tre uppdrag.

https://www.regeringen.se/


Att se över metoder för märkning av sprängmedel för civilt bruk. De
märkningsmetoder som ska ingå i översynen är sådana där märkningen
inte går att avlägsna och om möjligt går att spåra efter detonation. Med
utgångspunkt i översynen ska MSB lämna förslag på en lämplig metod
att införa i Sverige. Uppdraget ska redovisas senast den 2 april 2021 med
en delredovisning senast den 30 oktober 2020. 

Att kartlägga och analysera kommunernas arbete med tillstånd och
tillsyn enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor. I uppdraget
ingår att MSB ska lämna förslag på åtgärder och rekommendationer som
kan bidra till att utveckla kommunernas arbete på området. Uppdraget
ska redovisas senast den 18 december 2020.
Att inrätta och därefter ansvara för ett nationellt forum för
sprängämnessäkerhet. I forumet ska – utöver MSB – Försvarsmakten,
Försvarets materielverk, Jordbruksverket, Kustbevakningen,
Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Totalförsvarets forskningsinstitut,
Trafikverket, Transportstyrelsen och Tullverket ingå. Forumet ska verka
för att öka sprängämnessäkerheten genom att bidra till och stimulera
erfarenhetsåterföring och kunskapsutveckling inom området genom att
sprida kunskap och information både till myndigheter och till andra
berörda aktörer.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag till Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap att
bistå med transporter och logistik
med anledning av covid-19
Publicerad 01 maj 2020

Regeringen har beslutat ge Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) i uppdrag att bistå
bland annat regioner och företag med transportstöd för
att kunna hämta hem inköpt skyddsutrustning och
annan materiel som behövs för att kunna hantera covid-
19-pandemin.
– Att kunna flyga in skyddsutrustning och annan viktig materiel förbättrar
möjligheterna att snabbt säkra tillgången på nödvändiga produkter. MSB har
upparbetad kunskap och kompetens när det gäller transporter och logistik,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Uppdrag till MSB att bistå med transporter och logistik avseende
skyddsutrustning och annan materiel till följd av covid-19

MSB bistår sedan den 16 mars 2020 Socialstyrelsen att på nationell nivå
säkra tillgången på skyddsutrustning och annan materiel till följd av
spridningen av covid-19 med bland annat samordning av inköp av
skyddsutrustning och annan sjukvårdsmateriel utifrån de behov som
identifierats av regioner och kommuner.

Förutom de inköp som Socialstyrelsen genomför, möjliggör uppdraget till
MSB andra aktörers inköp för att säkra tillgången på skyddsutrustning och
materiel, framförallt regioner och företag inom medtech-branschen.
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Inköpen sker framförallt i Kina och ett problem som flera aktörer har är att
transport inte ingår eller att de transportvägar till Sverige som används är för
långsamma. Flera regioner som företag har därför vänt sig till MSB med
önskemål att bistå med transport via flyg för att inköpen snabbt ska kunna
levereras till Sverige.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Beslut om fortsatt gränskontroll vid
inre gräns
Publicerad 30 april 2020 Uppdaterad 30 april 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om fortsatt
gränskontroll vid inre gräns i sex månader. Beslutet
baseras på regeringens bedömning att det alltjämt
föreligger ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen
och den inre säkerheten i Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i sex
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till och med den 11 november
2020. Beslutet har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige.

– Sverige måste ha kvar de inre gränskontrollerna. Säkerhetspolischefen har
beslutat att inte ändra bedömningen om terrorhotnivån som även fortsatt är
förhöjd. En gränskontroll vid inre gräns kan bidra till att potentiella
gärningsmän upptäcks och på så sätt även till att terrorattentat förhindras.
Det finns också kvarvarande brister i kontrollen av de yttre gränserna runt
om i Schengen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ett flertal andra Schengenmedlemsstater såsom Tyskland, Österrike, Norge
och Danmark har också tillfälligt återinfört inre gränskontroll och meddelat
att de i likhet med Sverige tänker fortsätta med kontrollerna så länge som ett
allvarligt hot mot den allmänna ordningen och den inre säkerheten kvarstår.

Polismyndigheten bestämmer liksom tidigare var och hur gränskontroll ska
genomföras. Kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att
värna allmän ordning och inre säkerhet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Lars
Westbratt deltar på informellt
videokonferensmöte för EU:s
inrikesministrar
Publicerad 27 april 2020

Tisdag den 28 april deltar inrikesminister Mikael
Damberg och statssekreterare Lars Westbratt i ett
informellt videokonferensmöte för EU:s inrikesministrar.
Coronapandemin står i fokus under den första delen av mötet. Ministrarna
kommer diskutera det rådande läget och vägen framåt på området inrikes
frågor. Det handlar bland annat om situationen vid EU:s inre och yttre
gränser, flödet av varor på den inre marknaden och åtgärder för att minska
smittspridningen.  

På dagordningen står också migration. Deltagarna kommer informeras av
EU-kommissionen, Europeiska utrikestjänsten, EU-ordförandeskapet och
särskilt berörda medlemsstater om situationen på det området och om de
aktuella utmaningar som finns.

Även de Schengenanslutna länderna Island, Norge, Schweiz och
Liechtenstein deltar i videokonferensen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med inrikesministern,
Stockholms stad och Smittskydd
Stockholm
Publicerad 24 april 2020 Uppdaterad 24 april 2020

Fredag den 24 april klockan 09.40 håller inrikesminister
Mikael Damberg en pressträff tillsammans med
Stockholms stads finansborgarråd Anna König Jerlmyr
och Per Follin, smittskyddsläkare och chef vid
Smittskydd Stockholm. Var vänlig observera
begränsningarna i antal personer som kan närvara.

Tid: 24 april 2020 kl. 09.40
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Skärpta regler ska minska olaglig
tillverkning av sprängämnen
Publicerad 21 april 2020

Regeringen har idag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om lagändringar som ska göra
det svårare för enskilda att få tillgång till så kallade
sprängämnesprekursorer. Det är kemiska ämnen som
kan användas för legitima ändamål men som också
missbrukas för att tillverka sprängämnen.
Lagändringarna som regeringen föreslår kompletterar en ny striktare EU-
förordning vars syfte är att ytterligare förebygga olaglig tillverkning av
sprängämnen. Detta med tanke på det ökande hotet mot den allmänna
säkerheten till följd av terrorism och annan grov brottslighet.

Prop. 2019/20:154 Skärpta regler avseende hanteringen av
sprängämnesprekursorer

– Det kommer nu att bli avsevärt mycket svårare för icke-professionella
användare att få tillgång till här typen av ämnen, och kraven på de som säljer
dem utökas också. Den är en viktig del i de samlade åtgärderna för en
effektivare bekämpning av terrorism, sprängningar och annan grov
brottslighet. säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den nya EU-förordningen innebär bland annat det kommer krävas tillstånd
för enskilda att till exempel införa, inneha eller använda två välkända
kemikalier som används vid tillverkning av hemmagjorda sprängämnen –
svavelsyra och ammoniumnitrat. Definitionen av just vilka som är enskilda,
det vill säga som omfattas av förbudet och tillståndssystemet, utökas också.

I EU-förordningen införs även bland annat krav på att säljarna ska göra
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utökade kontroller vid försäljning. Regeringen föreslår också en utökad
straffrättslig reglering för den säljare som inte gör dessa kontroller. Den nya
EU-förordningen innebär också bland annat att fler aktörer ska rapportera
misstänkta transaktioner och betydande försvinnanden och stölder av
sprängämnesprekursorer.  

Regeringen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft samtidigt som EU-
förordningen ska tillämpas fullt ut, det vill säga från den 1 februari 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förlängning av tillfälligt
inreseförbud till EU via Sverige
med anledning av covid-19
Publicerad 16 april 2020 Uppdaterad 16 april 2020

Regeringen har i dag beslutat att förlänga det tillfälliga
inreseförbudet till EU via Sverige till och med den 15
maj. Beslutet har fattats efter rekommendation av
Europeiska kommissionen. Syftet med inreseförbudet är
på samma sätt som tidigare att mildra effekterna av
coronavirusets spridning och minska utbrottet av covid-
19.
Det tillfälliga inreseförbudet började gälla den 19 mars och gällde
inledningsvis i 30 dagar. Nu har inreseförbudet förlängts till och med den 15
maj i enlighet med rekommendation av kommissionen.

Inreseförbudet har inte ändrats i sak. På samma sätt som tidigare gäller
inreseförbudet som utgångspunkt alla utländska medborgare som reser till
Sverige från andra länder än EU-länder, Storbritannien, Norge, Island,
Liechtenstein och Schweiz.

Svenska medborgare omfattas inte av förbudet. Inte heller hindrar
inreseförbudet resor inom EU. Därutöver finns två viktiga undantag till
inreseförbudet. För det första får bland annat EU-medborgare och personer
som har uppehållstillstånd i Sverige fortfarande resa in i syfte att kunna
återvända till sina hem. För det andra får personer med särskilt angelägna
behov eller som ska utföra nödvändiga funktioner i Sverige resa in. Detta
kan till exempel vara fallet för hälso- och sjukvårdspersonal, personal som
transporterar varor eller personer med trängande familjeskäl.
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För mer information om hur förordningen om tillfälligt inreseförbud till
Sverige ska tolkas och vilka undantag som finns, vänligen kontakta
Polismyndigheten eller besök deras webbplats för mer information. Se länkar
här intill.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern 16
april 2020
Publicerad 16 april 2020

I dag torsdag den 16 april håller statsminister Stefan
Löfven pressträff tillsammans med inrikesminister
Mikael Damberg och Patrik Engström, chef för
gränspolissektionen vid nationella operativa
avdelningen.

Tid: 16 april 2020 kl. 16.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbodgatan 6.

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressbrief efter möte i
krishanteringsrådet den 9 april
Publicerad 09 april 2020

Torsdag den 9 april klockan 16.30 hålls en pressbrief
med inrikesminister Mikael Damberg, rikspolischef
Anders Thornberg, MSB:s generaldirektör Dan
Eliasson, Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan
Carlson och Socialstyrelsens generaldirektör Olivia
Wigzell. Var vänlig observera begränsningarna i antal
personer som kan närvara.

Tid: 9 april 2020 kl. 16.30
Plats: Regeringskansliet, Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på Regeringskansliets Youtube och
på regeringens Instagramkonto.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny generaldirektör för Statens
haverikommission
Publicerad 09 april 2020 Uppdaterad 09 april 2020

Regeringen har i dag beslutat att anställa
departementsrådet John Ahlberk som generaldirektör
och chef för Statens haverikommission.
John Ahlberk är sedan 2013 enhetschef vid Kriminalpolitiska enheten i
Justitiedepartementet. Han anställdes vid Justitiedepartementet 2001 där han
arbetat med både myndighetsstyrning och lagstiftning inom ett brett fält av
departementets verksamhet. John Ahlberk har en bakgrund som domare och
har bl.a. tjänstgjort som hovrättsassessor vid Svea hovrätt.

– John Ahlberk har genom sina nuvarande och tidigare uppgifter i
Justitiedepartementet mycket goda kunskaper om regeringens styrning av
myndigheter. Han har en gedigen erfarenhet som chef och ledare för statlig
verksamhet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

John Ahlberk tillträder sin anställning som generaldirektör för Statens
haverikommission den 1 maj.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg deltar i fotpatrull
med polisen i Huddinge
Publicerad 07 april 2020 Uppdaterad 07 april 2020

Onsdag den 8 april besöker inrikesminister Mikael
Damberg polisen i Huddinge.
Under besöket kommer inrikesminister bland annat få en lokal
lägesuppdatering av polisens arbete och delta i en fotpatrull i Flemingsberg. I
samband med besöket i Huddinge finns en särskild tid avsatt för media.

För mer information om tid och plats kan media kontakta pressekreterare
Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Utredning om hälso- och
sjukvårdens beredskap
Publicerad 02 april 2020 Uppdaterad 02 april 2020

Socialminister Lena Hallengren har den 2 april tagit
emot ett delbetänkande från Utredningen om
beredskapen inom hälso- och sjukvården. Utredningen
lämnar bland annat förslag på hur försörjningen av
läkemedel och medicinteknik kan tryggas samt hur
antalet vårdplatser ska kunna utökas om många
skadats eller insjuknat.
– Med anledningen av coronakrisen vill jag skyndsamt hantera några av
förslagen som gäller läkemedelsförsörjning och medicinteknik, säger
socialminister Lena Hallengren.

– Sveriges civila försvar ska återuppbyggas. Delbetänkandet som regeringen
idag tar emot innehåller flera viktiga förslag och blir ett centralt underlag
inför höstens beslut om framtidens totalförsvar, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

I augusti 2018 tillsattes en utredning om beredskapen inom hälso- och
sjukvården. Bakgrunden var bland annat att den förändrade hotbilden när
det gäller terrorattentat samt att hälsohot i form av smittsamma sjukdomar
ställer ökade krav på hälso- och sjukvårdens beredskap.

Betänkandet som i dag överlämnats till regeringen fokuserar på hälso- och
sjukvården i det civila försvaret. Delbetänkandet är ett underlag för
regeringens arbete inför den kommande försvarspolitiska propositionen som
regeringen kommer lägga i höst.

Flera av förslagen har betydelse för hanteringen av andra kriser som kan
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medföra utmaningar för hälso- och sjukvården. Utredningen lämnar bland
annat förslag på en sammanhållen funktion för samhällets
försörjningsberedskap.

En slutrapport av utredningen ska lämnas till den 30 september 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Pressträff om delbetänkande kring
hälso- och sjukvårdens beredskap
Publicerad 02 april 2020

Idag den 2 april överlämnas delbetänkandet Hälso- och
sjukvården i det civila försvaret till regeringen. Efter
överlämnandet hålls en pressträff med särskilda
utredaren Åsa Kullgren, där även socialminister Lena
Hallengren och inrikesminister Mikael Damberg deltar.

Tid: 2 april 2020 kl. 16.15
Plats: Regeringskansliet, Presscenter Bella, kvarteret Björnen. Entré via
Rödbodgatan 6.

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringens hemsida och
Youtubekanal.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Lagen om hemlig dataavläsning
träder i kraft
Publicerad 01 april 2020

I dag, den 1 april 2020, träder lagen om hemlig
dataavläsning i kraft. Den nya lagen är ett viktigt verktyg
för brottsbekämpningen och en del av regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten.
Kriminella kommunicerar ofta med varandra genom krypterade appar som
utomstående inte kan ta del av. De undviker också platser där de vet att de
kan bli avlyssnade eller filmade. Detta innebär att viktig information, som
kan leda till att allvarliga brott klaras upp, går förlorad för de brottsbe‐
kämpande myndigheterna eftersom de inte har tillgång till dessa uppgifter.
För att komma åt problemet föreslog regeringen i propositionen Hemlig
dataavläsning (prop. 2019/20:64) att brottsbekämpande myndigheter ska få
möjlighet att använda ett nytt hemligt tvångsmedel vid misstankar om
allvarlig brottslighet. I februari tidigare i år röstade riksdagen igenom
regeringens förslag.  

– Den nya lagen är en viktig del i regeringens arbete för att motverka den
grova och organiserade brottsligheten i Sverige. Hemlig dataavläsning ger
bättre och effektivare möjligheter att ta del av information som tidigare inte
varit tillgänglig. Det är ett kraftfullt verktyg för att komma åt de individer
och gängnätverk som tidigare har kunnat komma undan, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

I praktiken handlar hemlig dataavläsning om att man genom användande av
tekniska hjälpmedel i hemlighet får tillgång till en dator eller annan teknisk
utrustning som används för kommunikation, för att kunna se vilken
information som finns i den. Det nya tvångsmedlet ska kunna användas

https://www.regeringen.se/


under en förundersökning, i underrättelseverksamhet och vid särskild
utlänningskontroll.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern till Uppsala med
anledning av Operation Rimfrost
Publicerad 31 mars 2020

Onsdag den 1 april besöker inrikesminister Mikael
Damberg Uppsala och polisregion Mitt med anledning
av Operation Rimfrost.
I Uppsala träffar inrikesministern bland annat regionpolischef Carin Götblad
och får en lokal lägesbild av polisens arbete i Uppsala.

Statsrådet deltar också i en strategisk genomgång av Operationscentrum
Rimfrost. Det görs en resursförflyttning till Uppsala inom Operation
Rimfrost, Polismyndighetens nationella kraftsamling mot gängkriminaliteten,
samtidigt som arbetet med att förstärka region Syd pågår.

Därefter deltar Mikael Damberg i en fotpatrull i Uppsala tillsammans med
områdespolisen. Efter denna avslutande del av besöket finns en särskild tid
avsatt för media.

Datum och tid: Onsdag den 1 april kl. 13.45
Plats: Utanför Gottsunda centrum, ingång A, huvudentrén

För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förenklat beslutsfattande om
hemlig avlyssning ska ge
effektivare brottsbekämpning
Publicerad 31 mars 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen som ska göra det enklare att ta beslut om
hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation. Syftet
är att möjliggöra en effektivare brottsbekämpning.
– Genom det förenklade förfarandet kommer domstolen att kunna meddela
sitt beslut snabbare än idag, eftersom man inte behöver vänta in ett
sammanträde. Det får till följd att inkopplingen av en ny avlyssning kommer
att kunna ske snabbare och på så sätt kommer glappet som uppstår när
kriminella byter eller använder flera nummer eller utrustningar att minska.
På så sätt möjliggör det här en effektivare brottsbekämpning, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Prop. 2019/20:145 Ett förenklat förfarande vid vissa beslut omhemlig
avlyssning

I kriminella kretsar är det vanligt att anonyma simkort används i
mobiltelefoner och att såväl kort som telefoner byts ut i syfte att undvika och
försvåra avlyssning. Varje gång ett sådant byte sker måste ett nytt
tvångsmedelsbeslut om hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation
meddelas och rätten hålla ett sammanträde. Den nuvarande ordningen är
resurskrävande och något som regeringen vill ändra på. I propositionen
föreslår regeringen därför att ett förenklat förfarande ska införas vid vissa
beslut om hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation. Förslaget
innebär att ytterligare tillstånd till hemlig avlyssning ska kunna meddelas
utan att rätten måste hålla ett sammanträde i frågan.
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Det förenklade förfarandet får användas om det redan finns ett gällande
tillstånd om avlyssning, det vill säga att en förhandling i domstol har hållits.
Den nya ansökan eller anmälan ska avse ett nytt telefonnummer, en annan
adress eller en annan elektronisk kommunikationsutrustning. För det enklare
förfarande krävs också att ansökan eller anmälan gäller samma person, och
grundas på samma omständigheter som det tidigare tillståndet.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 augusti 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern tar emot utredning
om ökat skydd mot säkerhetshot
Publicerad 31 mars 2020 Uppdaterad 31 mars 2020

I dag, tisdag den 31 mars, lämnar Utredningen om
utlänningsärenden med säkerhetsaspekter över sitt
betänkande till inrikesminister Mikael Damberg.
Utredningen föreslår bland annat en ny lag som gör det
lättare att utvisa kvalificerade säkerhetshot och skärpta
straff för utvisade som trotsar återreseförbud till Sverige
eller bryter mot anmälningsskyldigheten.
Utredningen har haft i uppdrag att se över lagen om särskild
utlänningskontroll, utlänningslagen och utlänningsförordningen.

– Arbetet med att motverka terrorism tar inte paus i coronatider.  Att skärpa
regelverk för att öka skyddet mot säkerhetshot är prioriterat för regeringen.
Jag har nu tagit emot utredningen och kommer direkt att skicka den på
remiss, säger inrikesminister Mikael Damberg som i dag tog emot
betänkandet av utredare Gunnel Lindberg.

SOU 2020:16 Ett effektivare regelverk för utlänningsärenden med
säkerhetsaspekter

Utredningen föreslår bland annat att lagen om särskild utlänningskontroll
ersätts av en ny lag, lagen om särskild kontroll av vissa utlänningar. Enligt
den föreslagna lagen ska det bli lättare att utvisa en utlänning om han eller
hon kan antas komma att göra sig skyldig till en gärning som är belagd med
straff enligt den nyligen föreslagna terroristbrottslagen. Kravet för att utvisa
på denna grund är lägre än enligt den nuvarande lagen. Även risken för att
personen kan komma att begå andra terrorismrelaterade brott, till exempel
finansiering av eller rekrytering till terrorism, ska kunna leda till utvisning.
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En utlänning får enligt förslaget även utvisas om han eller hon på annat sätt
kan utgöra ett allvarligt hot mot Sveriges säkerhet. Beslut om utvisningar
kommer dock fortsatt inte kunna verkställas om det föreligger hinder, t.ex.
på grund av att det finns risk för dödsstraff eller tortyr i det land som
personen ska utvisas till.

Den föreslagna lagen innebär också att Säkerhetspolisens möjlighet att
använda hemliga tvångsmedel utvidgas och kraven för att få ett tillstånd till
sådan användning sänks betydligt. Säkerhetspolisen skulle enligt förslaget
även få möjlighet att använda tvångsmedel vid fler utvisningar. Kontrollen
över de utlänningar som bedöms utgöra säkerhetshot skulle också stärkas
enligt den föreslagna lagen. Anmälningsskyldigheten ska till exempel kunna
innefatta ett beslut om att utlänningen förbjuds att lämna ett bestämt
vistelseområde.

Utredningen föreslår att förutsättningarna för att få ta en utlänning i förvar
förtydligas. Tiden som en utlänning får hållas i förvar föreslås ändras och
under särskilda förhållanden ska tiden i verkställighetsförvar förlängas
avsevärt från ett till maximalt tre år.

Utredningen föreslår också att maximistraffet skärps till två års fängelse för
den utlänning som återvänder i strid med ett återreseförbud. Det gäller även
för den som hjälper en person som är förbjuden att återvända till Sverige. På
motsvarande sätt höjs också maximistraffet för den som inte följer ett beslut
om anmälningsskyldighet.

Utredningen har också analyserat och tagit ställning till vissa ändringar och
förtydliganden som Säkerhetspolisen föreslagit när det gäller
säkerhetsärenden enligt utlänningslagen och utlänningsförordningen.
Utredningens förslag i dessa delar är helt i linje med Säkerhetspolisens
önskemål. Det handlar bland annat om utökade möjligheter att återkalla
uppehållstillstånd och möjlighet att göra det under längre tid. Det föreslås
också att det ska införas en uttrycklig regel i utlänningslagen om att
uppehållstillstånd på grund av anknytning ska få vägras av hänsyn till
Sveriges säkerhet.

De förslag som nu lämnas i utredningen motsvarar de önskemål som
Säkerhetspolisen hade i sin hemställan när det gäller LSU, utlänningslagen
och utlänningsförordningen.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Stärkt motståndskraft mot
terrorism genom effektivare
informationsutbyte
Publicerad 31 mars 2020

Regeringen har beslutat en proposition som ska stärka
arbetet med att bekämpa terrorism. Det handlar bland
annat om att socialtjänsten ges utökade möjligheter att
ta del av uppgifter från Polismyndigheten. Förslagen i
propositionen möjliggör ett effektivt men ändå
rättssäkert informationsutbyte inom ramen för arbetet
med att motverka terroristbrottslighet.
Att bekämpa terrorism är ett ytterst angeläget samhällsintresse. En
förutsättning för att arbetet mot terrorism ska bli framgångsrikt är att
relevanta aktörer samverkar och kan utbyta information med varandra. Men
nuvarande sekretessreglering innebär att Polismyndigheten, Säkerhetspolisen
och socialtjänsten inte kan utbyta information på ett ändamålsenligt sätt. Det
är ett hinder för en effektiv samverkan mot terrorism.

Prop. 2019/20:123 Ett effektivare informationsutbyte mellan polis och
socialtjänst vid samverkan mot terrorism

– Regeringen föreslår därför ändringar i offentlighets- och sekretesslagen
som bland annat ska ge ett mer effektivt informationsutbyte mellan
Polismyndigheten och socialtjänsten i syfte att förebygga
terroristbrottslighet. Det här samarbetet är en viktig del i arbetet för att
stärka vår motståndskraft mot terrorism, som är ett allvarligt hot mot vårt
öppna samhälle och som måste bekämpas kraftfullt, säger inrikesminister
Mikael Damberg.
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Regeringen vill också att socialtjänsten ska få utökade möjligheter att dela
med sig av uppgifter till Polismyndigheten och Säkerhetspolisen. Utlämnande
från socialtjänsten ska i större utsträckning kunna ske vid misstankar om att
terroristbrottslighet har begåtts men också när det krävs för att förebygga
sådan brottslighet. Det kan till exempel röra sig om att lämna ut uppgifter om
en individ som har manifesterat en vilja att utföra ett terroristbrott. Om
personal vid socialtjänsten gör bedömningen att det finns en konkret risk för
att en person som är äldre än 20 år kan komma att begå terroristbrottslighet
så är de i dag förhindrade att dela med sig av information om det till polisen.
Detta är inte acceptabelt och något som regeringen vill ändra på genom ett
av förslagen i propositionen.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen

Pressträff med statsministern den
27 mars 2020
Publicerad 27 mars 2020

Fredag den 27 mars håller statsminister Stefan Löfven
pressträff tillsammans med socialminister Lena
Hallengren, inrikesminister Mikael Damberg,
Folkhälsomyndighetens generaldirektör Johan Carlson
samt rikspolischef Anders Thornberg.

Tid: 27 mars 2020 kl. 13.30
Plats: Regeringskansliet, kvarteret Björnen

Insläpp Rödbodgatan 6 från kl. 13.00. Presslegitimation och föranmälan
krävs till Frédérique Claise.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utbildningsdepartementet

Pressträff efter möte i
krishanteringsrådet
Publicerad 20 mars 2020

Fredag den 20 mars klockan 18.30 höll inrikesminister
Mikael Damberg och utbildningsminister Anna Ekström
en pressträff tillsammans med generaldirektören för
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
Dan Eliasson och Folkhälsomyndighetens
generaldirektör Johan Carlson.

Tid: 20 mars 2020 kl. 18.30
Plats: Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Föranmälan krävs och görs till presskommunikatör Niklas Forsström via e-
post:

e-post till Niklas Forsström 

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Effektivare hantering av
häktningar och minskad isolering
Publicerad 19 mars 2020

Regeringen har beslutat överlämna en proposition till
riksdagen med förslag som syftar till en effektivare
hantering av häktningar. Förslagen bidrar också till en
ökad rättssäkerhet och till att barnrättsperspektivet
stärks.
– Sverige har tidigare fått internationell kritik för användningen av häktning
och restriktioner, särskilt när det gäller situationen för häktade barn och den
isolering som restriktionsanvändningen ofta leder till. I propositionen lämnar
regeringen en rad förslag som bemöter den kritiken. Till exempel föreslår vi
att isoleringen av häktade barn ska upphöra, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Prop. 2019/20:129 Effektivare hantering av häktningar och minskad
isolering

I syfte att motverka den isolering det kan innebära att sitta frihetsberövad så
föreslår regeringen att en häktad misstänkt person som är under 18 år har rätt
att vistas med personal, eller någon annan person, i minst fyra timmar varje
dag.

Enligt regeringens förslag är utgångspunkten att en misstänkt person får vara
häktad i som längst sex månader fram till dess att åtal har väckts. Om den
misstänkte inte har fyllt 18 år är motsvarande tid tre månader. Finns det
däremot synnerliga skäl, till exempel när brottet är särskilt svårt att utreda
för att det är en del av organiserad eller gängrelaterad brottslighet, så får
tiderna överskridas.
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– För att utreda brott kan det vara nödvändigt med häktning, och även att
häktningen förenas med restriktioner. Det här gäller särskilt när brottet är en
del av organiserad eller gängrelaterad brottslighet. Reglerna om häktning och
restriktioner är alltså av stor betydelse för att effektivt kunna bekämpa brott.
I de fall som häktning med restriktioner behövs är det därför viktigt att det
finns möjlighet till detta, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Andra förslag är att det är rätten som beslutar vilka slags restriktioner
åklagaren får ge en misstänkt och att åklagaren ska redovisa en tidsplan för
förundersökningen. Genom regeringens förslag utökas också möjligheterna
att hålla en så kallad gemensam häktnings- och huvudförhandling.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 september 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett tillfälligt förbud mot resor till EU
via Sverige med anledning av
covid-19
Publicerad 17 mars 2020 Uppdaterad 31 mars 2020

Regeringen har i dag, med anledning av Europeiska
rådets och kommissionens uppmaning, beslutat att
tillfälligt stoppa icke nödvändiga resor till Sverige från
ett annat land, med undantag för EES-länder och
Schweiz, i syfte att mildra effekterna av coronavirusets
utbrott och minska spridningen av covid-19.
Beslutet gäller från och med den 19 mars och till att börja med under 30
dagar. Det är en exceptionell åtgärd, som inte ska vara längre än nödvändigt.

Alla resor till Sverige stoppas inte. Svenska medborgare och andra personer
som är bosatta i Sverige kommer att kunna återvända till sina hem.
Inreseförbudet gäller inte heller för personer som har särskilt viktiga skäl att
resa till Sverige. Det gäller t.ex. diplomater, personer som är i behov av
internationellt skydd och personer som ska utföra nödvändiga funktioner i
Sverige, såsom hälso- och sjukvårdspersonal och personer som transporterar
varor till Sverige.

Inreseförbudet gäller som utgångspunkt för utländska medborgare som
försöker resa in i Sverige från ett annat land, med undantag för EES-länder
och Schweiz. Det är därmed tillåtet att resa in till Sverige från följande
länder: Belgien, Bulgarien, Cypern, Danmark, Estland, Finland, Frankrike,
Förenade Kungariket (Storbritannien), Grekland, Irland, Island, Italien,
Kroatien, Lettland, Liechtenstein, Litauen, Luxemburg, Malta,
Nederländerna, Norge, Polen, Portugal, Rumänien, Schweiz, Slovakien,
Slovenien, Spanien, Tjeckien, Tyskland, Ungern och Österrike.
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Inreseförbudet påverkar inte resor från ett annat EU-land till Sverige, och
inreseförbudet gäller alltså inte svenska medborgare.

Coronaviruset är en internationell angelägenhet som kräver
gränsöverskridande samarbete och koordinerade åtgärder. Dagens beslut
ligger i linje med Europeiska rådets och kommissionens uppmaning till EU:s
medlemsländer att införa ett tillfälligt inreseförbud till EU-området från
tredjeland.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Extrainsatt pressträff om nytt
regeringsbeslut
Publicerad 17 mars 2020

Tisdag 17 mars höll regeringen en extrainsatt pressträff
om ett nytt regeringsbeslut med anledning av nya
coronaviruset. På pressträffen deltog inrikesminister
Mikael Damberg.

Tid: 17 mars 2020 kl. 20.30
Plats: Regeringskansliet, kvarteret Björnen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler brottslingar ska avtjäna sina
fängelsestraff i sina hemländer
Publicerad 17 mars 2020 Uppdaterad 17 mars 2020

Regeringen överlämnar i dag en proposition till
riksdagen med förslag som syftar till en mer effektiv
hantering av ärenden där verkställandet av ett
fängelsestraff överförs mellan ett medlemsland i EU till
ett annat. Förslagen innebär att dömda personer som
har en stark anknytning till ett annat land i största
möjliga utsträckning ska avtjäna sitt fängelsestraff i det
landet istället för i Sverige.
– Snabbare handläggning ska leda till att fler brottslingar får avtjäna sitt
straff i sina hemländer. Den som dömts för ett brott får bäst möjligheter till
social återanpassning i det land där han eller hon kommer att vistas efter att
ha försatts på fri fot. Därför är det viktigt att handläggningen i Sverige är
snabb och effektiv i de fall det kan konstateras att straffet bör avtjänas i ett
annat land, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Prop. 2019/20:89 En effektivare hantering av ärenden om överförande av
straffverkställighet

I propositionen föreslår regeringen ett krav på skyndsam handläggning av
den här typen av ärenden, både hos Kriminalvården och i de allmänna
domstolarna. Samma krav ska också gälla vid handläggningen när utländsk
dom med frihetsberövande påföljd ska verkställas i Sverige.

Regeringen föreslår också att Kriminalvårdens beslut att sända över en dom
för verkställighet inte ska kunna överklagas om den dömde har samtyckt till
beslutet. Dessutom föreslår regeringen ytterligare regler som syftar till att
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påskynda processen efter det att ett beslut har meddelats om att en svensk
dom ska verkställas i ett annat land.

I propositionen lämnas också förslag till lagändringar när det gäller
regeringens tillkännagivande av vissa internationella överenskommelser.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen begär
myndighetsmeddelande och ger
informationsuppdrag till MSB
Publicerad 15 mars 2020

I dag, söndag 15 mars, begärde regeringen i samråd
med Myndigheten för samhällsskydd och beredskap,
Folkhälsomyndigheten och Socialstyrelsen att ett
myndighetsmeddelande ska sändas till allmänheten
med ett viktigt budskap till alla som befinner sig i
Sverige.
Innehållet i meddelandet är:

För att bromsa spridningen av det nya coronaviruset är det viktigt att vi
tillsammans hjälps åt. Det görs genom att:

Du stannar hemma om du känner dig sjuk med snuva, hosta eller feber,
även vid lindriga symtom.
Du avstår från att göra icke-nödvändiga besök på äldreboenden eller
sjukhus. Låt bli sådana besök helt om du känner dig sjuk.
Du tvättar händerna med tvål och varmt vatten ofta.

Regeringen kommer också att ge Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap (MSB) i uppdrag att skyndsamt utarbeta ett nationellt
informationsmaterial och genom effektiv kommunikation sprida det till alla
hushåll. Regeringen ger därför MSB i uppdrag att säkerställa att
myndigheternas information till allmänheten är samordnad och tydlig samt
att det finns effektiva informationskanaler. I en så allvarlig situation som vi
har är det viktigt att alla har kunskap och tar sitt ansvar att gemensamt agera
för att hindra smittspridningen av det nya coronaviruset.
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Uppdrag till MSB om information till allmänheten med anledning av utbrottet
av det nya coronaviruset

Då många länder inför olika typer av restriktioner avråder UD från icke-
nödvändiga resor till alla länder.

Vid frågor, gå till www.krisinformation.se, där finns myndigheternas samlade
och bekräftade information.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven och
inrikesminister Mikael Damberg
besöker Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap
(MSB) och PRO Värmland
Publicerad 09 mars 2020

Tisdagen den 10 mars 2020 besöker statsminister
Stefan Löfven Myndigheten för samhällsskydd och
beredskaps verksamheter i Karlstad och Kristinehamn
tillsammans med inrikesminister Mikael Damberg. I
samband med besöket träffar statsministern och
inrikesministern även medlemmar i pensionärernas
riksorganisation Värmland (PRO Värmland).
Delar av programmet är öppet för media. Obligatorisk anmälan senast kl.
8.30 tisdag 10 mars till pressekreterare Maria Soläng.

Program

10.00 Besök hos Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB),
Karlstad
Adress: Packhusallén 2, 652 12 Karlstad

11.30 Besök hos Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB),
Kristinehamn
Adress: Verkstadsvägen 4, 651 81 Kristinehamn
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14.30 Träff med medlemmar i pensionärernas riksorganisation (PRO
Värmland), Karlstad
Adress: Scandic Klarälven, Sandbäcksgatan 6, 653 40 Karlstad



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff i Värtahamnen om
Sveriges gränsområden
Publicerad 06 mars 2020 Uppdaterad 06 mars 2020

Fredag den 6 mars klockan 11 håller inrikesminister
Mikael Damberg en pressträff i Värtaterminalen i
Stockholm.

Tid: 6 mars 2020 kl. 11.00
Plats: Värtaterminalen, Hamnpirsvägen 10. Plan 1 vid restaurangen.

Då presenteras en nyhet om Sveriges gränsområden. Frågan är även kopplad
till regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder mot den grova
och organiserade brottsligheten.

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Myndighetsgemensamt arbete mot
grov och organiserad brottslighet
förstärks
Publicerad 03 mars 2020 Uppdaterad 03 mars 2020

Regeringen fattar denna vecka beslut om att de tolv
myndigheter som deltar i det myndighetsgemensamma
arbetet mot grov och organiserad brottslighet får denna
uppgift inskriven i sina respektive instruktioner.
Enligt punkt 8 i regeringens 34-punktsprogram med åtgärder mot
gängkriminalitet så ska det myndighetsgemensamma arbetet mot grov och
organiserad brottslighet förstärkas. Det handlar bland annat om att
styrningen av det myndighetsgemensamma arbetet ska vidareutvecklas och
tydliggöras genom att uppgiften förs in i berörda myndigheters instruktioner.

De ändringar regeringen nu beslutar om kommer att tydliggöra att det
myndighetsgemensamma arbetet mot grov och organiserad brottslighet är en
prioriterad fråga.

– Regeringen menar allvar med att hela samhällets kraft ska riktas mot att
knäcka den grova och organiserade brottsligheten. Nu ändrar vi
instruktionerna för 12 myndigheter i detta arbete så att deras uppgift och
samarbete förtydligas och formaliseras, som en följd av beslut från
regeringens 34-punktsprogram. Detta ger en tydlighet i arbetet och stärker
förutsättningarna för att knäcka den grova och organiserade brottsligheten,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Myndigheterna vars instruktioner det gäller är Polismyndigheten,
Säkerhetspolisen, Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten,
Kriminalvården, Kustbevakningen, Skatteverket, Tullverket,
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Kronofogdemyndigheten, Migrationsverket, Försäkringskassan och
Arbetsförmedlingen.

Ändringarna träder i kraft den 31 mars 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker område i
Halland som drabbats av höga
flöden
Publicerad 03 mars 2020

Onsdag den 4 mars reser Mikael Damberg till Halland.
Där besöker statsrådet bland annat ett av de områden
som drabbats av höga vattenflöden.
Onsdagen inleds med att inrikesministern håller ett anförande  vid en
konferens i Heberg utanför Falkenberg. Fokus för konferensen  är narkotika
på arbetsplatsen. Media är välkomna att närvara.
Tid: kl. 10.30–11.45 
Plats: Restaurang Laxbutiken i Heberg E6

Med anledning av de senaste tidens höga vattenflöden kommer
inrikesministern tillsammans med landshövding Lena Sommestad besöka
Åled i Halmstad som har drabbats. I Åled får Mikael Damberg en
lägesbeskrivning av kommunens och länsstyrelsens arbete kring detta. Media
är välkomna att delta.
Tid: kl. 13.30–14.30 
Plats: Nissagatan i Åled  

Därefter besöker inrikesministern räddningstjänsten i Halmstads kommun
som presenterar sitt arbete med höjd beredskap. Där blir det också besök hos
stabschefsutbildning för kommunens krisledningsorganisation.

För mer information, kontakta pressekreterare Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny tid – Inrikesminister Mikael
Damberg presenterar nyhet
kopplad till regeringens 34-
punktsprogram mot
gängbrottsligheten
Publicerad 02 mars 2020 Uppdaterad 03 mars 2020

Tisdag den 3 mars klockan 11.15 håller inrikesminister
Mikael Damberg en pressträff.

Tid: 3 mars 2020 kl. 11.15
Plats: Bella. Entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Vid pressträffen presenterar inrikesministern en nyhet kopplad till 34-
punktsprogrammet med regeringens åtgärder mot gängkriminaliteten.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Effektivare brottsbekämpning
genom ett enklare beslutsfattande
om hemlig avlyssning
Publicerad 27 februari 2020

Regeringen har idag beslutat om en lagrådsremiss med
förslag som ska göra det enklare att ta beslut om hemlig
avlyssning av elektronisk kommunikation. Syftet är att
möjliggöra en effektivare brottsbekämpning.
I kriminella kretsar är det vanligt att anonyma simkort används i mobil‐
telefoner och att såväl kort som telefoner byts ut i syfte att undvika och
försvåra avlyssning. Varje gång ett sådant byte sker måste ett nytt
tvångsmedelsbeslut om hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation
meddelas och rätten hålla ett sammanträde. Den nuvarande ordningen är
resurskrävande och något som regeringen vill ändra på.

Lagrådsremiss: Ett förenklat förfarande vid vissa beslut om hemlig
avlyssning

I lagrådsremissen föreslår regeringen att ett förenklat förfarande ska införas
vid vissa beslut om hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation.
Förslaget innebär att ytterligare tillstånd till hemlig avlyssning ska kunna
meddelas utan att rätten måste hålla ett sammanträde i frågan.

– Genom det förenklade förfarandet kommer domstolen att kunna meddela
sitt beslut snabbare än idag, eftersom man inte behöver vänta in ett
sammanträde. Det får till följd att inkopplingen av en ny avlyssning kommer
att kunna ske snabbare och på så sätt kommer glappet som uppstår när
kriminella byter eller använder flera nummer eller utrustningar att minska.
På så sätt möjliggör det här en effektivare brottsbekämpning, säger
inrikesminister Mikael Damberg.
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Det förenklade förfarandet får användas om det redan finns ett gällande
tillstånd om avlyssning, det vill säga att en förhandling i domstol har hållits.
Den nya ansökan eller anmälan ska avse ett nytt telefonnummer, en annan
adress eller en annan elektronisk kommunikationsutrustning. För det enklare
förfarande krävs också att ansökan eller anmälan gäller samma person, och
grundas på samma omständigheter som det tidigare tillståndet.

Information som de brottsbekämpande myndigheterna kan få tillgång till med
hjälp av hemlig avlyssning kan till exempel vara innehåll i sms-meddelanden
och vad som sägs i telefonsamtal.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff med Morgan Johansson
och Mikael Damberg om 34-
punktsprogrammet
Publicerad 26 februari 2020 Uppdaterad 27 februari 2020

Torsdag den 27 februari håller justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg en gemensam
pressträff.

Tid: 27 februari 2020 kl. 11.30
Plats: Bella, entré via Rödbodgatan 6, Stockholm

Under pressträffen presenterar statsråden nyheter kopplat till 34-
punktsprogrammet och ger en lägesrapport om regeringens arbete mot
gängkriminalitet och annan organiserad brottslighet.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett effektivare informationsutbyte
mellan polis och socialtjänst vid
samverkan mot terrorism
Publicerad 21 februari 2020 Uppdaterad 21 februari 2020

Regeringen har fattat beslut om en lagrådsremiss som
ska stärka arbetet med att bekämpa terrorism. Det
handlar bland annat om att socialtjänsten ges utökade
möjligheter att ta del av uppgifter från Polismyndigheten
i syfte att förebygga terroristbrottslighet.
Att bekämpa terrorism är ett ytterst angeläget samhällsintresse. En
förutsättning för att arbetet mot terrorism ska bli framgångsrikt är att
relevanta myndigheter och aktörer samverkar och kan utbyta information
med varandra. Men nuvarande sekretessreglering innebär att
Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och socialtjänsten inte kan utbyta
information på ett ändamålsenligt sätt. Det är ett hinder för en effektiv
samverkan mot terrorism.

Lagrådsremiss: Ett effektivare informationsutbyte mellan polis och
socialtjänst vid samverkan mot terrorism

– Regeringen föreslår nu därför ändringar i offentlighets- och sekretesslagen
som bland annat ska ge ett mer effektivt informationsutbyte mellan
Polismyndigheten och socialtjänsten i syfte att förebygga
terroristbrottslighet. Det här samarbetet är en viktig del i arbetet för att
stärka vår motståndskraft mot terrorism, som är ett allvarligt hot mot vårt
öppna samhälle och som måste bekämpas kraftfullt, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Regeringen föreslår också att socialtjänsten ska få utökade möjligheter att
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dela med sig av uppgifter till Polismyndigheten och Säkerhetspolisen.
Utlämnande från socialtjänsten ska i större utsträckning kunna ske vid
misstankar om att terroristbrottslighet har begåtts men också när det krävs
för att förebygga sådan brottslighet.

Det kan till exempel röra sig om att lämna ut uppgifter om en individ som har
manifesterat en vilja att utföra ett brott med koppling till terrorism. Om
personal vid socialtjänsten gör bedömningen att det finns en konkret risk för
att en person som är äldre än 21 år kan komma att begå terroristbrottslighet
så är de idag förhindrade att dela med sig av information om det till polisen.
Detta är inte acceptabelt och något som regeringen vill ändra på genom ett
av förslagen i lagrådsremissen.

Förslagen i lagrådsremissen möjliggör ett effektivt men ändå rättssäkert
informationsutbyte.

Vad gäller budgetpåverkande och ekonomiska konsekvenser så ger förslagen
inte upphov till kostnader för berörda myndigheter som inte kan täckas av
befintliga ekonomiska ramar. Förslagen ger endast upphov till marginella
kostnader för kommunerna och medför inga ökade kostnader för regioner
och enskilda.

Lagändringarna, som nu ska granskas av Lagrådet, föreslås träda i kraft den
1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg reser till Malmö
Publicerad 14 februari 2020 Uppdaterad 14 februari 2020

Måndag den 17 februari besöker inrikesminister Mikael
Damberg Polismyndigheten i Malmö.

Tid: 17 februari 2020 kl. 14.45
Plats: Utanför Rättscentrum, Porslinsgatan 4B, Malmö

Under besöket kommer statsrådet bland annat att träffa företrädare för
Operation Rimfrost, Polismyndighetens nationella kraftsamling mot
gängkriminaliteten. Även statssekreterare Elisabeth Backteman deltar under
besöket.

Media välkomnas till en särskilt avsatt tid kl. 14.45 utanför Rättscentrum.

Presslegitimation krävs.

För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet

Regeringen håller samtal med
mediebranschen och polisen om
hot och hat mot journalister
Publicerad 14 februari 2020

Kultur- och demokratiminister Amanda Lind och
inrikesminister Mikael Damberg håller i dag ett
rundabordssamtal om hot och hat mot journalister. På
plats är aktörer från mediebranschen och
Polismyndigheten.
Amanda Lind och Mikael Damberg har bjudit in till samtal för att lyssna in
mediebranschens synpunkter på regeringens arbete för att motverka hot och
hat mot journalister. Polismyndigheten kommer att informera om
myndighetens arbete och svara på frågor från mediebranschen. Under mötet
kommer särskilt frågan om journalisters straffrättsliga skydd att diskuteras.

– Att journalister fritt och utan risk för hot kan rapportera om alla ämnen är
en förutsättning för vår demokrati. Dagens möte är en viktig del i arbetet att
skydda journalister och stå upp för deras demokratiska uppdrag, säger
kultur- och demokratiminister Amanda Lind.

– Vi behöver ett starkt straffrättsligt skydd mot den här typen av brottslighet.
Idag finns möjligheter att döma de som på olika sätt hotar journalister, och
under senare år har det vidtagits ett antal lagstiftningsåtgärder som
sammantaget innebär ett bättre skydd för denna yrkesgrupp. I
Regeringskansliet bereds också direktiv till en kommande utredning som ska
se över det straffrättsliga skyddet för vissa samhällsnyttiga funktioner,
däribland journalister, säger inrikesminister Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Avesta
Publicerad 13 februari 2020

Den 19 februari reser inrikesminister Mikael Damberg
till Dalarna där han bland annat gör ett
verksamhetsbesök hos samverkansprojektet Trygga
Krylbo i Avesta.
Vid besöket i Avesta tar inrikesministern del av ett samverkansprojekt
mellan polisen, socialtjänsten, skolan och fastighetsägare i området Krylbo.
Projektet syftar till att både på kort och lång sikt öka tryggheten i området
genom tidiga insatser.

Under besöket genomförs också en vandring i området med början i
Åvestadalskolans bibliotek. Under promenaden visas också bland annat de
övervakningskameror som polisen nyligen har satt upp i området i syfte att
öka tryggheten.

I samband med besöket i Avesta finns en särskild tid avsatt för media.
Anmälan görs till pressekreterare Per Strängberg.

Datum och tid: Onsdag den 19 februari, kl. 16.00
Plats: Biblioteket i Åvestadalskolan, Skolgatan 1, Krylbo

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg tillgänglig för
media efter samtal med
byggbranschen
Publicerad 12 februari 2020

Under onsdagen har inrikesminister Mikael Damberg
möte med byggbranschen för att diskutera den senaste
tidens sprängningar. Efter mötet finns statsrådet
tillgänglig för mediekommentarer.

Tid: 12 februari 2020 kl. 15.30
Plats: Mötesrummet Cittran. Entré via grinden vid
Karduansmakargatan/Rödbodgatan 6, Stockholm

Presslegitimation krävs.

För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Eskilstuna
Publicerad 05 februari 2020 Uppdaterad 07 februari 2020

Fredag den 7 februari reser inrikesminister Mikael
Damberg till Eskilstuna för att besöka
Åklagarkammaren och delta i en paneldebatt om hot
och hat mot journalister och konstnärer.
Inrikesministern inleder besöket med ett panelsamtal under rubriken "Hur fri
är kulturen och det fria ordet? Ett samtal om hot och hat”. Panelsamtalet
arrangeras av SVT och är en del av Folk och Kultur, en samlingsplats för
kulturpolitik i Sverige och Norden.

Därefter deltar inrikesminister Mikael Damberg i ett öppet lunchmöte för
allmänheten på ABF.

Avslutningsvis besöker inrikesministern Åklagarkammaren där fokus är
myndighetssamverkan mot organiserad brottslighet i Eskilstuna. Syftet med
besöket är också att ta del av Åklagarmyndighetens arbete med våld i nära
relationer.

Media är välkomna till en särskilt avsatt presstid klockan 13:00 på ABF. För
anmälan och mer information kontakta pressekreterare Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Göteborg
Publicerad 03 februari 2020

Onsdag den 5 februari reser inrikesminister Mikael
Damberg till Göteborg.

Tid: 5 februari 2020 kl. 11.45
Plats: Göteborgs stadsbibliotek, Götaplatsen 3, vid trappscenen

I Göteborg deltar inrikesministern i en paneldebatt om åtgärder mot
gängkriminalitet och medverkar vid ett öppet möte på stadsbiblioteket.

Tid för media finns klockan 11.45 i anslutning till besöket på
stadsbiblioteket. Anmälan görs till pressekreterare Per Strängberg.

Presslegitimation krävs. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag ska säkerställa rätt
kompetens i Polismyndigheten
mot it-relaterad brottslighet
Publicerad 30 januari 2020

Regeringen har i dag beslutat att ge Polismyndigheten i
uppdrag att ta fram en långsiktig plan för att säkerställa
att rätt kompetens finns i verksamheten för att bekämpa
it-relaterad brottslighet. Myndigheten ska också
genomföra kompetensutvecklingsinsatser för att möta
det behov av kompetensförsörjning som har
identifierats.
Regeringens inriktning i politiken för informationssamhället är att Sverige
ska vara bäst i världen på att använda digitaliseringens möjligheter. Samtidigt
har digitaliseringen och den ökande internetanvändningen fört med sig en
tydlig it-relaterad brottsutveckling.

I till exempel Nationella trygghetsundersökningen (NTU) 2018 uppger 5,4
procent av befolkningen i åldern 16 till 84 år att de har utsatts för kort- och
kreditbedrägeri. 5,1 procent uppger att de har utsatts för
försäljningsbedrägeri och 2,5 procent att de har utsatts för nätkränkningar.
Kartläggningar visar också att kränkningar ökar inom vissa grupper,
däribland hos unga i åldern 13 till 16 år.

– Internet har alldeles för länge betraktats som någon sorts parallellsamhälle
där lagar och regler inte gäller. Men så är det inte. Blir man hatad, hotad,
trakasserad eller utsatt för annan brottslighet, då ska det också polisanmälas,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen har tidigare gett Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten i
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uppdrag att säkerställa att en tillräcklig kompetens och beredskap finns vad
gäller it-relaterad brottslighet. Men mot bakgrund av brottsutvecklingen
bedömer regeringen att ytterligare åtgärder behövs. Därför får nu
Polismyndigheten i uppdrag att även ta fram en långsiktig och genomarbetad
plan för kompetensförsörjning och kompetensutveckling i arbetet med att
bekämpa it-relaterad brottslighet och att ta till vara digital information och
bevisning. Den ska innehålla insatser som gäller såväl grundläggande
färdigheter under polisutbildningen som specialisering för polisanställda.

– Regeringen tar problemen med hat och hot, sexualbrott mot barn,
bedrägerier och annan brottslighet på internet och i sociala medier på stort
allvar och arbetar aktivt på flera sätt för att trycka tillbaka utvecklingen.
Både myndigheter och internetaktörer gör insatser för att förebygga och
bekämpa dessa brott, men eftersom problemen kvarstår måste det göras ännu
mer för att vända utvecklingen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den långsiktiga planen för kompetensförsörjning och kompetensutveckling
ska redovisas till Regeringskansliet senast den 1 oktober 2020. Genomförda
kompetensutvecklingsinsatser ska redovisas senast den 1 december 2022.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Läkemedelsverket och E-
hälsomyndigheten får särskilt
ansvar för krisberedskapen
Publicerad 30 januari 2020

Regeringen har idag fattat beslut om att ge
Läkemedelsverket och E-hälsomyndigheten ett tydligare
beredskapsansvar.
Förordningsändringen innebär att de båda myndigheterna kommer att få ett
särskilt ansvar för krisberedskapen och bli bevakningsansvariga
myndigheter. Därmed får de ett större ansvar och nya uppgifter i
beredskapsplaneringen och vid höjd beredskap.

– Vid höjd beredskap måste det säkerställas att befolkningen skyddas och att
viktiga samhällsfunktioner fungerar. Det omfattar även läkemedelsområdet,
som nu får ett tydligare beredskapsansvar, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

– Regeringen vill stärka beredskapen i samhället, inklusive hälso- och
sjukvården och på läkemedelsområdet. Nu tar vi ytterligare ett steg genom
att göra Läkemedelsverket och E-hälsomyndigheten till bevakningsansvariga
myndigheter, säger Lena Hallengren.

Genom dagens beslut läggs E-hälsomyndigheten och Läkemedelsverket till i
bilagan till krisberedskapsförordningen (2015:1052). Där listas vilka
myndigheter som har ett särskilt ansvar för beredskapen och för att vidta de
ytterligare förberedelser som krävs inom respektive ansvarsområde.

Bakgrunden till regeringens beslut är att Läkemedelsverket och E-
hälsomyndigheten utförligt har analyserat och redogjort för vilka uppgifter
som skulle tillkomma om de blev bevakningsansvariga. Något som de fick i
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uppdrag av regeringen att göra genom regleringsbrevet för 2018. Även
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har på uppdrag av
regeringen analyserat om förändringar behöver göras i listan över
myndigheter med särskilt ansvar för krisberedskapen och
bevakningsansvariga myndigheter, och föreslagit att Läkemedelsverket och
E-hälsomyndigheten är två av de myndigheter som bör läggas till.

Den senaste tiden har även andra faktorer gjort frågan om särskilt
beredskapsansvar på läkemedelsområdet aktuell. I oktober 2019 uppstod till
exempel problem med hälso- och sjukvårdens materialförsörjning i fem
landsting i samband med att en ny leverantör tog över ansvaret för
leveranser av förbrukningsmaterial. Något som bland annat ledde till att
planerade operationer ställdes in och att flera av de berörda regionerna gick
in i stabsläge.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler domar bör avtjänas i andra
länder
Publicerad 30 januari 2020 Uppdaterad 30 januari 2020

Dömda personer med en stark anknytning till ett annat
land ska i största möjliga utsträckning avtjäna sitt straff i
det landet. Det föreslår regeringen i en lagrådsremiss
som har beslutats idag.
Syftet med lagförslagen är att få en mer effektiv hantering av ärenden där
själva verkställandet av ett fängelsestraff överförs från ett land till ett annat
inom EU.

– Snabbare handläggning ska leda till att fler brottslingar får avtjäna sitt
straff i sina hemländer. Den som dömts för ett brott får bäst möjligheter till
social återanpassning i det land där han eller hon kommer att vistas efter att
ha försatts på fri fot. Därför är det viktigt att handläggningen i Sverige är
snabb och effektiv i de fall det kan konstateras att straffet bör avtjänas i ett
annat land, säger inrikesminister Mikael Damberg.

I lagrådsremissen föreslås ett krav på skyndsam handläggning av den här
typen av ärenden, såväl hos Kriminalvården som i de allmänna domstolarna.
Motsvarande krav ska också gälla vid handläggningen när utländsk dom med
frihetsberövande påföljd ska verkställas i Sverige.

Regeringen föreslår också att Kriminalvårdens beslut att sända över en dom
för verkställighet inte ska kunna överklagas om den dömde har samtyckt till
beslutet.

Dessutom föreslås ytterligare regler som syftar till att påskynda processen
efter det att ett beslut har meddelats om att en svensk dom ska verkställas i
ett annat land.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Polisen och andra
brottsbekämpande myndigheter
ska ges direktåtkomst till vissa
uppgifter i beskattningsdatabasen
Publicerad 28 januari 2020 Uppdaterad 28 januari 2020

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag beslutat att
promemorian De brottsbekämpande myndigheternas
direktåtkomst till uppgifter i beskattningsdatabasen ska
remitteras. Syftet med förslagen är att förenkla bland
annat polisens åtkomst till vissa uppgifter hos
Skatteverket.
 – Informationsutbyte mellan myndigheter är viktigt för att minska och klara
upp brott. Skatteverket har numera tillgång till månadsaktuella uppgifter på
individnivå i arbetsgivardeklarationen om bland annat inkomst och
arbetsgivare. Dessa uppgifter kan vara till stor nytta i olika myndigheters
brottsbekämpande verksamhet. En kort utredningstid är ofta en
framgångsfaktor för brottsuppklaring, en effektiv åtkomst till dessa uppgifter
blir därför ett viktigt verktyg för de brottsbekämpande myndigheterna, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

För att få tillgång till uppgifter i beskattningsdatabasen i dag måste de
brottsbekämpande myndigheterna lämna en manuell begäran till
Skatteverket i varje enskilt fall. Detta är tids- och resurskrävande och en
möjlighet att få ta del av uppgifterna genom direktåtkomst skulle
effektivisera myndigheternas arbete. Samtliga myndigheter som i
promemorian föreslås få medges direktåtkomst har meddelat regeringen att
behovet av en mer effektiv åtkomst är stort.
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– Ekonomisk brottslighet är den organiserade brottslighetens livsnerv och
måste stoppas. Därför ska våra myndigheter ha ännu bättre förutsättningar
för snabba och effektiva brottsutredningar. Nu underlättar vi för utredningar
om en misstänkt kan ha fått pengar på laglig väg, bland annat för att komma
åt vinster från brott, säger finansminister Magdalena Andersson.

Promemorian lämnas nu på remiss till den 28 april 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern håller tal under
Förintelsens minnesdag
Publicerad 27 januari 2020

Idag, den 27 januari, är det Förintelsens minnesdag
som uppmärksammas på flera håll i landet. I Stockholm
kommer inrikesminister Mikael Damberg att hålla två tal
under dagen.
Inrikesministern håller ett anförande vid en minnesceremoni, som arrangeras
av Forum för Levande Historia, på Raoul Wallenbergs torg. Mikael Damberg
talar också vid Judiska församlingens minnesstund i Stora synagogan.

Inrikesministern deltar också vid stipendieutdelningen på Dramaten
av Micael Bindefelds Stiftelse till minne av Förintelsen.

Även justitie- och migrationsminister Morgan Johansson deltar vid de tre
arrangemangen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen förbättrar
polisutbildningen för civilanställda
Publicerad 25 januari 2020 Uppdaterad 28 januari 2020

Regeringen tar nu ytterligare ett kliv på vägen mot 10
000 fler polisanställda. Sex månaders
aspirantutbildning blir nämligen en obligatorisk del av
den särskilda polisutbildning som civilanställda inom
polisen kan gå. Det ska göra utbildningen bättre och
mer användbar för Polismyndigheten och
Säkerhetspolisen.
- Den särskilda polisutbildningen för civilanställda har hittills inte använts i
någon större utsträckning. En anledning är att de som går utbildningen inte
har kunnat tjänstgöra som polisaspiranter. Nu ändrar vi på det så att fler
polisanställda kan ta steget att vidareutbilda sig till poliser, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Den vanliga polisutbildningen är två och ett halvt år. I slutet av utbildningen
arbetar studenterna som polisaspiranter under sex månader. Personer som är
anställda i civila befattningar inom Polismyndigheten eller Säkerhetspolisen
kan gå en särskild polisutbildning. Genom den kan exempelvis
passhandläggare, analytiker, civila brottsutredare eller specialister inom
ekonomi eller it komplettera sina kunskaper och bli polismän. De som går
utbildningen har dock inte kunnat tjänstgöra som polisaspiranter.

Att de som går utbildningen inte har kunnat tjänstgöra som aspiranter är en
brist och något som har avhållit polisen från att använda utbildningen.
Regeringen ändrar nu regelverket så att sex månaders aspirantutbildning
framöver kommer att vara obligatorisk även för de som går den särskilda
polisutbildningen för civilanställda.
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Genom att tjänstgöra som aspiranter kommer de som går utbildningen att stå
bättre rustade för polisyrkets komplexa arbetsuppgifter. Regeringen ändrar
också utbildningens namn, från polisutbildning för specialister till
funktionsinriktad polisutbildning. Det nya namnet är mer rättvisande.

I dagsläget har ett femtiotal polisanställda påbörjat vidareutbildningen för att
bli polismän. På sikt vill Polismyndigheten använda utbildningen i något
större utsträckning. Den vanliga polisutbildningen ska dock vara huvudvägen
till polisyrket även i fortsättningen.

Förordningarna är en del av januariavtalet, som är en sakpolitisk
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.

De nya reglerna träder i kraft den 25 februari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Mikael Damberg och Ibrahim
Baylan besöker Tumba
Publicerad 20 januari 2020

Onsdag den 22 januari besöker inrikesminister Mikael
Damberg och näringsminister Ibrahim Baylan Botkyrka.
I Tumba träffar statsråden organisationen Tillväxt Botkyrka för samtal om
förutsättningarna för det lokala näringslivet. Därefter besöker de
Våldspreventivt center (VPC) för att höra mer om hur trygghetskamerorna
stärkt tryggheten i kommunen. I samband med besöket på VPC finns också
tid för intervjuer med media.

Anmälan görs till pressekreterare Per Strängberg och Sara Khatemi.

Tid och plats

Tid: Onsdagen den 22 januari, kl. 11:00-11.30

Plats: Våldspreventivt center (VPC) Doktorsvägen 3, 147 30 Tumba
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Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet,
Utrikesdepartementet

Ann Linde, Peter Hultqvist och
Mikael Damberg till Folk och
Försvar
Publicerad 12 januari 2020 Uppdaterad 12 januari 2020

Utrikesminister Ann Linde, försvarsminister Peter
Hultqvist och inrikesminister Mikael Damberg besöker
Folk och Försvars Rikskonferens i Sälen den 12-14
januari. Statsråden kommer att hålla anföranden och är
tillgängliga för media.

Tid för anföranden

12 januari kl 12:35 Utrikesminister Ann Linde 

13 januari kl 12:30 Försvarsminister Peter Hultqvist

14 januari kl 12:30 Inrikesminister Mikael Damberg 

För mer information är media välkomna att kontakta respektive statsråds
pressekreterare.

Mer information om programmet och konferensen finns på Folk och
Försvars webbplats: 
https://folkochforsvar.se/themepage/rikskonferensen/
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern besöker Västerås
Publicerad 10 januari 2020 Uppdaterad 10 januari 2020

Inrikesminister Mikael Damberg besöker i dag, fredagen
den 10 januari, Västerås. Besöket består av ett öppet
möte med allmänheten, trygghetsvandring med väktare
och samtal med kommunledningen.
Media och allmänhet är välkomna till det öppna mötet på Karlsgatan 2 kl
12:00.

Media är även välkomna till trygghetsvandringen. Kontakta pressekreterare
för anmälan och för mer information.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg besöker Borås och
presenterar nyhet kopplad till 34-
punktsprogrammet mot
gängkriminalitet
Publicerad 18 december 2019

Justitieminister Morgan Johansson och inrikesminister
Mikael Damberg besöker Borås onsdagen den 18
december.
Under dagen kommer de att träffa företrädare för polisen och kommunen
och få information om organiserad brottslighet, avhopparverksamhet, arbetet
mot radikalisering och våldsbejakande extremism och om vad som görs i
utsatta områden.

Vid en pressträff kommer Morgan Johansson och Mikael Damberg att
presentera en åtgärd från regeringens 34-punktsprogram mot
gängkriminaliteten.

Mediatider

Kl. 11.00 Pressträff med nyhet från 34-punktsprogrammet
Plats: Polisutbildningens övningslokaler, Sagagatan 17 i Borås

Kl. 13.00–14.00 Rundvandring Polisutbildningens utbildningslokaler
Plats: Polisutbildningens övningslokaler, Sagagatan 17 i Borås

Kl. 14.15–14.45 Rundvandring i Norrby
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Plats: Västra Nygatan vid Almåsgymnasiet



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Reglering av vapenmagasin – ett
ytterligare verktyg mot gängvåldet
Publicerad 13 december 2019

Skjutvapenvåldet i kriminella miljöer är ett allvarligt
samhällsproblem som ska bekämpas. Tidigare har
regeringen presenterat ett åtgärdsprogram på 34
punkter för att bekämpa gängkriminaliteten och
skjutvapenvåldet på kort och lång sikt. Nu beslutas en
proposition med förslag som ger Polismyndigheten fler
verktyg för att stoppa det dödliga skjutvapenvåldet.
– Vi behöver lyssna på polisen och ge dem bättre förutsättningar att beslagta
de vapenmagasin som påträffas i kriminella miljöer för att på så sätt förbättra
möjligheterna att stoppa skjutningar innan de inträffar, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

I dag saknas en reglering av vapenmagasin i Sverige. Detta innebär att om ett
vapenmagasin påträffas i en kriminell miljö kan det hända att magasinet inte
kan beslagtas. Det händer även att magasin som omhändertagits av polisen
måste lämnas tillbaka till gängkriminella. Polismyndigheten anser därför att
en reglering av alla vapenmagasin på ett tydligt sätt skulle förbättra polisens
möjligheter att stoppa illegalt användande av skjutvapen i Sverige.

Nu beslutas en proposition med förslag som innebär att löstagbara magasin
regleras på samma sätt som tillstånd att inneha ammunition. Detta innebär i
huvudsak att det införs krav på tillstånd för att få inneha löstagbara magasin.
Den som har rätt att inneha ett visst skjutvapen för skjutning får dock fritt
inneha ett eller flera löstagbara magasin till skjutvapnet så länge magasinen
är avsedda för samma ändamål som rätten att inneha vapnet. Förslaget får till
följd att endast en begränsad del av de magasin som innehas kommer att
kräva särskilda tillstånd. Förslaget berör i praktiken endast muséer, enskilda
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samlare samt enskilda med vapentillstånd som vill inneha ett magasin för ett
annat ändamål än vad rätten att inneha vapnet omfattar.

– Om samhället kan kräva att kontantkort till mobiltelefoner ska registreras
för att komma åt grovt kriminella, borde vi rimligen också kunna kräva en
reglering av vapenmagasin. Detta ger polisen möjlighet att alltid kunna
beslagta vapenmagasin från gängkriminella, samtidigt som laglydiga
vapenägare även i fortsättningen kan inneha vapenmagasin som är avsedda
för sina vapen utan att behöva söka tillstånd, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Hemlig dataavläsning – ett viktigt
verktyg för brottsbekämpningen
Publicerad 11 december 2019 Uppdaterad 11 december 2019

Den tekniska utvecklingen och kriminellas agerande
försvårar för de brottsbekämpande myndigheterna att
samla in information som behövs för att utreda och
förebygga brott. Regeringen har beslutat en proposition
om hemlig dataavläsning. Hemlig dataavläsning
förväntas leda till att grova brott som mord, grova
narkotikabrott, våldtäkter och brott mot rikets säkerhet
kan förhindras och klaras upp i större utsträckning.
Förslaget ingår i regeringens 34-punktsprogram med
ytterligare åtgärder mot gängkriminaliteten. Lagen
föreslås träda i kraft den 1 mars 2020 och
tidsbegränsas i fem år, därefter ska lagen utvärderas.
Hemliga tvångsmedel är viktiga och nödvändiga för att utreda, förebygga
och förhindra brott.  De kan bland annat ge information om vem en
misstänkt kommunicerar med eller var han eller hon befinner sig. Den
tekniska utvecklingen har dock lett till att de hemliga tvångsmedlen inte kan
verkställas på ett tillfredsställande sätt. Numera kommunicerar nämligen
kriminella ofta med varandra i krypterade appar som utomstående inte kan ta
del av. Dessutom undviker de platser där de vet att de kan bli avlyssnade
eller filmade. Detta gör att viktig information som kan leda till att allvarliga
brott klaras upp går förlorad.

– Brottsbekämpande myndigheter anger att 90 procent av den information
som de enligt gällande lagstiftning borde ha möjlighet att avlyssna och ta del
av inte går att kontrollera idag på grund av kryptering. Det här är ett reellt
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problem kopplat till den grova och organiserade brottsligheten i Sverige och
de individer och gängnätverk som idag kommer undan, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

– Malmöpolisen menar att det inte finns ett enda planerat mord i Malmö
senaste åren, som inte har föregåtts av information mellan gängmedlemmar i
krypterad form.

Hemlig dataavläsning råder bot på det problemet. Förslaget ingår i
regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten och innebär att Polismyndigheten, Säkerhetspolisen,
Tullverket och Ekobrottsmyndigheten får bättre möjligheter att avlyssna och
övervaka personer som är misstänkta för eller förväntas begå allvarliga brott.
Myndigheterna ska i hemlighet få installera mjuk- eller hårdvara i en teknisk
utrustning (t.ex. en dator, mobiltelefon eller läsplatta) och läsa av innehållet.
Det kan till exempel handla om att installera en trojan för att läsa av
meddelanden och avlyssna samtal i krypterade program och appar, eller
skaffa sig tillgång till ett konto i sociala medier. Det kan också handla om att
aktivera mikrofonen eller kameran i en utrustning och på så sätt hämta in tal
och rörliga bilder. Om hårdvara behöver installeras i t.ex. någons dator ska
myndigheterna kunna få tillstånd att i hemlighet ta sig in i utrymmet där
utrustningen finns för att installera hårdvaran.

Frågor om hemlig dataavläsning ska alltid prövas av domstol. Säkerhets- och
integritetsskyddsnämnden kommer att bedriva tillsyn över hur lagen
används.

Lagen föreslås träda i kraft den 1 mars 2020 och tidsbegränsas i fem år.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet

Mikael Damberg och Åsa
Lindhagen på turné för att ta del
av arbete mot mäns våld mot
kvinnor
Publicerad 11 december 2019

Torsdagen den 12 december besöker inrikesminister
Mikael Damberg och jämställdhetsminister Åsa
Lindhagen Borlänge, Falun och Gävle för att
gemensamt ta del av polisen och andra aktörers
gemensamma arbete för att motverka mäns våld mot
kvinnor.
Dagen inleds med ett besök hos Borlänge kommun för att få en beskrivning
av tvärprofessionellt arbete i så kallade HTL-team (Hälsa trygghet och
lärande). Därefter fortsätter statsråden till polisen i Falun för att ta del av
information om hur polisområde Dalarna arbetar med brott i nära relationer.
Dagen avslutas med ett besök hos resurscentrum mot hedersrelaterat våld
och förtryck i Gävle.

Media är välkomna till särskilt avsatta presstider – presslegitimation krävs:

Falun: kl. 13.15 på Café REKOmmenderas, Östra Hamngatan 24 
Anmälan till pressekreterare Natalie Sial, 072-520 54 49
Gävle: kl. 16.30 på Gävle slott, konferensvåningen
Anmälan till sofia.rohlin@lansstyrelsen.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ökad användning av hemliga
tvångsmedel
Publicerad 10 december 2019

I enlighet med riksdagens önskemål redovisar
regeringen årligen i en skrivelse hur reglerna om
hemliga tvångsmedel har tillämpats föregående år. Av
årets skrivelse framgår att de dominerande
brottstyperna där hemliga tvångsmedel används är
narkotikabrott, narkotikasmuggling och våldsbrott.
– Det är positivt att myndigheterna utnyttjar de verktyg som finns för att
utreda den allvarliga brottsligheten. Regeringen har också presenterat fler
verktyg som följer den tekniska utvecklingen och moderniserar
lagstiftningen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

För att regeringen ska få underlag till denna skrivelse har
Åklagarmyndigheten i uppdrag att årligen och i samverkan med
Ekobrottsmyndigheten, Polismyndigheten och Tullverket lämna en
redogörelse för myndigheternas användning av hemliga tvångsmedel.
Redogörelsen innefattar även användningen av hemliga tvångsmedel i
Säkerhetspolisens verksamhet.

Av årets skrivelse framgår att de dominerande brottstyperna där hemliga
tvångsmedel används är narkotikabrott, narkotikasmuggling och våldsbrott.
Under 2017 kunde man för första gången se en stor ökning av användningen
av hemlig avlyssning av elektronisk kommunikation vid våldsbrott. Ökningen
kunde enligt de brottsbekämpande myndigheterna antas ha en koppling till
en ökning av det grova våldet mellan kriminella aktörer med koppling till
kriminella nätverk i utsatta områden. Under 2018 har antalet avlyssningar för
våldsbrott fortsatt att öka.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändrade regler om tjänstekort ska
minska utsattheten för
offentliganställda
Publicerad 05 december 2019

Regeringen har beslutat förordningsändringar som
innebär att färre uppgifter än i dag ska behöva framgå
av offentliganställdas tjänstekort. Syftet är att minska
tjänstemännens utsatthet genom att begränsa
tillgången till deras personuppgifter.
– Hot och trakasserier mot offentliganställda är både ett arbetsmiljöproblem
och ett demokratiproblem. Som en åtgärd för att minska tjänstemännens
utsatthet har Polismyndigheten efterfrågat ändrade regler om tjänstekort, och
nu har regeringen fattat beslut om sådana regler, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Förordningsändringarna innebär att tjänstekort inte längre ska behöva ange
innehavarens fullständiga namn och personnummer. När det gäller namnet
ska det i framtiden vara tillräckligt om ett tjänstekort anger tilltalsnamnets
första bokstav och efternamnet. Dessutom innebär ändringarna att polisens
möjlighet att utfärda så kallade särskilda tjänstekort, det vill säga tjänstekort
där innehavarens namn ersätts med ett tjänstgöringsnummer, utökas något.

Förordningsändringarna börjar gälla den 1 februari 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Uppdrag att effektivisera
användningen av finansiell
information i brottsbekämpande
verksamheter
Publicerad 03 december 2019

Som ett led i kampen mot penningtvätt, finansiering av
terrorism och andra grova brott har regeringen i dag gett
hovrättsrådet Eva Lönqvist i uppdrag att utreda hur
EU:s direktiv om finansiell information ska genomföras i
Sverige.
– Arbetet mot penningtvätt, finansiering av terrorism och andra allvarliga
brott med ekonomisk koppling är en prioriterad fråga för regeringen. Det här
uppdraget kommer säkerställa att brottsbekämpande myndigheter har
tillgång till finansiell information och stärka myndigheternas arbete med att
bekämpa den här typen av brott, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Direktivet innebär bland annat att brottsbekämpande myndigheter ska ges
tillgång till ett nationellt datasöksystem som förbättrar myndigheternas
möjlighet att snabbt få information om var en viss person innehar
bankkonton eller värdefack. Informationen ska få inhämtas om det behövs
för att förebygga, upptäcka, utreda eller lagföra allvarliga brott. Direktivet
syftar vidare till att underlätta samarbetet mellan medlemsstaternas så
kallade finansunderrättelseenheter och öka dessa enheters tillgång till
information som innehas av andra brottsbekämpande myndigheter.

Uppdraget är ett led i regeringens aktiva ambition att både nationellt och på
EU-nivå stärka arbetet mot penningtvätt och finansiell brottslighet. 

https://www.regeringen.se/


Utredningen ska redovisas senast den 31 december 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg deltar i RIF-råd i
Bryssel
Publicerad 29 november 2019

Den 2 till 3 december befinner sig inrikesminister Mikael
Damberg i Bryssel för att delta i rådet för rättsliga och
inrikes frågor (RIF).
Vid rådsmötet kommer Mikael Damberg att delta i diskussioner om
framtiden för EU:s inre säkerhet och EU:s arbete mot terrorism. Ministrarna
kommer även att diskutera genomförandet av ramverket för interoperabilitet
mellan EU:s gemensamma system för gränser och säkerhet och den nya
Frontex-förordningen. På RIF-dagordningen står som informationspunkter
även datalagring, Europeiska åklagarmyndigheten (Eppo) och e-bevisning.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Kraftsamling mot den illegala
användningen av explosiva varor
Publicerad 29 november 2019

Regeringen ger sex myndigheter i uppdrag att
gemensamt öka samhällets samlade förmåga att
hantera explosiva varor samt förebygga och förhindra
den illegala införseln och användningen av dessa.
– Utvecklingen av sprängningar i kriminella konflikter kräver att berörda
myndigheter tar ett helhetsgrepp kring problemen och kan agera med
uthållighet i sina insatser. Det kommer det här uppdraget att bidra till, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Våldet i kriminella sammanhang och mellan kriminella aktörer har
förändrats. De senaste åren har våldet inneburit en ökad benägenhet att
använda explosiva varor. Denna utveckling och upptrappning av
våldsanvändning i kriminella sammanhang har inneburit en betydande fara
för tredje man. Detta är något som regeringen aldrig kan acceptera och det är
viktigt att hela samhället står upp mot den grova kriminaliteten.

Regeringen ger därför Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Tullverket, Försvarsmakten och
Totalförsvarets forskningsinstitut i uppdrag att stärka det operativa
samarbetet, utveckla arbetsmetoder och öka kunskapen för att gemensamt
öka förmågan att hantera explosiva varor samt förebygga och förhindra den
illegala användningen av dessa. Myndigheterna ska också förstärka det
nationella och internationella samarbetet och samråda med
branschorganisationer om att förbättra kontroller och inspektioner inom
explosivvaruområdet.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 november 2021. En delredovisning
ska lämnas senast den 30 september 2020.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Stefan Löfven och Mikael
Damberg besöker Linköping
Publicerad 26 november 2019

Onsdag 27 november 2019 besöker statsminister
Stefan Löfven Linköping tillsammans med
inrikesminister Mikael Damberg.

Program

11.00 Anförande vid SKL:s kongress
Adress: Linköping Konsert & Kongress, Konsortiegatan 7, Linköping 
OBS. Ackreditering görs till press@skl.se

13.15 Besök på NFC (Nationellt forensiskt center)
Adress: Brigadgatan 13, Linköping
Ej öppet för media.

14.30 Tid för media
Adress: Tingsrätten, Brigadgatan 3

Delar av programmet är öppna för media. Obligatorisk föranmälan till Gösta
Brunnander. Presslegitimation krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett effektivare och modernare
regelverk för ordningsvakter
Publicerad 20 november 2019

Regelverket för ordningsvakter är föråldrat. Regeringen
tillsätter därför en utredning som ska genomföra en
bred översyn av de regler som styr ordningsvakternas
verksamhet. Syftet är att modernisera och effektivisera
regelverket och anpassa det till dagens förhållanden.
Som särskild utredare utser regeringen justitierådet
Agneta Bäcklund.
– Ordningsvakter ska inte och kan inte ersätta polisen, men deras arbete är
ett viktigt bidrag till det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet.
Ett modernare och effektivare regelverk för ordningsvakter kan frigöra
resurser för Polismyndigheten till mer avancerade polisiära uppgifter, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Ordningsvakternas verksamhet styrs av en rad författningar. De viktigaste
författningarna är lagen om ordningsvakter och ordningsvaktsförordningen.
Sedan dessa författningar trädde i kraft för nästan 40 år sedan har inga större
ändringar av regelverket skett.

Utredningen kommer bland annat se över vilka ändamål och på vilka platser
ordningsvakter ska tjänstgöra, vilka befogenheter och arbetsuppgifter en
ordningsvakt ska ha och vilka krav på utbildning och lämplighet som ska
ställas på en ordningsvakt. I uppdraget ingår också att se över vissa frågor
kring lämplighetsprövningen av personal hos auktoriserade
bevakningsföretag. Utredningen ingår i regeringens 34-punktsprogram med
ytterligare åtgärder mot gängkriminaliteten.

Utredningen ska redovisas senast den 21 maj 2021.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern presenterar nyhet
kopplad till 34-punktsprogrammet
mot gängbrottsligheten
Publicerad 20 november 2019 Uppdaterad 19 november 2019

I dag, onsdag den 20 november, presenterar
inrikesminister Mikael Damberg en nyhet kopplad till
34-punktsprogrammet mot gängbrottsligheten.

Tid: 20 november 2019 kl. 11.45
Plats: Platssamverkan Klara, Sergels Torg. Entré från Plattan.

Media är välkomna till pressträff klockan 11.45 vid Platssamverkan Klara,
Sergels Torg.

För mer information, kontakta pressekreterare Natali Sial eller Per
Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning ska analysera åtgärder
för ett svenskt deltagande i
Europeiska åklagarmyndigheten
Publicerad 14 november 2019

Regeringen beslutade i dag att tillsätta en utredning
som ska analysera behovet av författningsändringar och
andra åtgärder för ett svenskt deltagande i den
Europeiska åklagarmyndigheten, Eppo.
Det är av stor vikt att brott mot EU:s finansiella intressen utreds effektivt
och på ett rättssäkert sätt inom hela unionen. Det är huvudsyftet med Eppo.
Det ska vara ordning och reda i EU:s budget.

Sverige har möjlighet att ansluta sig till Eppo för att bidra i kampen mot
korruption och bedrägerier med EU-medel. De allra flesta medlemsstater har
valt att delta i Eppo. Eppo kommer att bli central för åklagarsamarbetet inom
EU när det gäller att bekämpa brott som träffar EU:s budget. Det kan till
exempel handla om bedrägeri, penningtvätt, korruption och mutbrott.

I utredningens uppdrag ingår att lämna förslag till de författningsändringar
och andra åtgärder som bedöms nödvändiga för ett svenskt deltagande i
Eppo.

Uppdraget ska redovisas senast den 14 december 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Samarbete mellan svenska och
norska särskilda insatsgrupper
stärker förmågan att bekämpa
terrorism
Publicerad 12 november 2019

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag som innebär att den svenska nationella
insatsstyrkan ska få genomföra operationer tillsammans
med norska särskilda insatsgrupper för att bekämpa
terrorism. Vid operationerna ska norska tjänstemän få
ges polisiära befogenheter i Sverige.
Den svenska polisen fick 2017 utökade möjligheter att samarbeta med EU-
staters särskilda insatsgrupper. Propositionens förslag innebär att polisen ska
få samarbeta på motsvarande sätt med norska särskilda insatsgrupper.

– Det är viktigt för vår motståndskraft mot terrorism att vi nu utökar
polissamarbetet med Norge, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Förslagen, som har sin bakgrund i ett avtal som Sverige och Norge
undertecknade i september 2018, föreslås träda i kraft i april 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Reglering av vapenmagasin – nytt
verktyg mot gängvåldet
Publicerad 07 november 2019

Under senare år har skjutvapenvåldet i kriminella
miljöer utvecklats på ett oroväckande sätt. Tidigare har
regeringen presenterat ett 34-punktsprogram för att
bekämpa gängkriminaliteten. Nu föreslås en ytterligare
åtgärd som ger Polismyndigheten fler verktyg för att
stoppa det dödliga skjutvapenvåldet.
– Att stoppa gängvåldet står högst upp på regeringens agenda. Nu går vi fram
med förslag som ger polisen verktyg att beslagta vapenmagasin som påträffas
i kriminell miljö och förbättrar möjligheten att stoppa skjutningar innan de
inträffar, säger inrikesminister Mikael Damberg.

I dag saknas en reglering av vapenmagasin i Sverige. Detta innebär att om ett
vapenmagasin påträffas i en kriminell miljö kan det hända att magasinet inte
kan beslagtas. Det händer även att magasin som omhändertagits av polisen
måste lämnas tillbaka till gängkriminella. Polismyndigheten anser därför att
en reglering av alla vapenmagasin på ett tydligt sätt skulle förbättra polisens
möjligheter att stoppa illegalt användande av skjutvapen i Sverige.

Lagrådsremissens förslag innebär att löstagbara magasin regleras på samma
sätt som tillstånd att inneha ammunition. Detta innebär i huvudsak att det
införs krav på tillstånd för att få inneha löstagbara magasin. Den som har rätt
att inneha ett visst skjutvapen för skjutning får dock fritt inneha ett eller flera
löstagbara magasin till skjutvapnet så länge magasinen är avsedda för samma
ändamål som rätten att inneha vapnet. Förslaget får till följd att endast en
begränsad del av de magasin som innehas kommer att kräva särskilda
tillstånd. Förslaget berör i praktiken endast museer, enskilda samlare samt
enskilda med vapentillstånd som vill inneha ett magasin för ett annat

https://www.regeringen.se/


ändamål än vad rätten att inneha vapnet omfattar.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid inre
gräns
Publicerad 31 oktober 2019 Uppdaterad 31 oktober 2019

Regeringen har i dag beslutat att återinföra
gränskontroll vid inre gräns i sex månader. Beslutet
baseras på regeringens bedömning att det alltjämt
föreligger ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen
och den inre säkerheten i Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i sex
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till den 12 maj 2020. Beslutet har
fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och baseras på
regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot den
allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige.

– Säkerhetspolisen har inte ändrat sin bedömning om terrorhotnivån som
även fortsatt är förhöjd. Det finns också kvarvarande brister i kontrollen av
de yttre gränserna runt om i Schengen. Sammantaget gör detta att Sverige
måste ha kvar de inre gränskontrollerna, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Sveriges agerande ligger i linje med andra Schengenmedlemsstater som
Tyskland, Österrike, Norge och Danmark. Dessa länder har också tillfälligt
återinfört inre gränskontroll och samtliga har meddelat att de i likhet med
Sverige avser fatta beslut som gäller i sex månader samt att de tänker
fortsätta med kontrollerna så länge som ett allvarligt hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten kvarstår.

Polismyndigheten bestämmer liksom tidigare var och hur gränskontroll ska
genomföras. Kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att
värna allmän ordning och inre säkerhet.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg reser till
Sundsvall
Publicerad 30 oktober 2019 Uppdaterad 29 oktober 2019

I dag den 30 oktober reser inrikesminister Mikael
Damberg till Sundsvall. Under besöket kommer
statsrådet att träffa polis och räddningstjänst, samt
företrädare för projektet Brobyggarna som syftar till att
minska utanförskap och social utsatthet bland barn och
unga.

Tid: 30 oktober 2019 kl. 15.30
Plats: Björneborgsgatan 40, 854 60 Sundsvall

Media är välkomna till en särskild avsatt tid, kl. 15.30 utanför
Räddningstjänsten i Sundsvall. För anmälan och information, kontakta
pressekreterare Natalie Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Hemlig dataavläsning – ett viktigt
verktyg för brottsbekämpningen
Publicerad 24 oktober 2019

Den tekniska utvecklingen och kriminellas agerande
försvårar för de brottsbekämpande myndigheterna att
samla in information som behövs för att utreda och
förebygga brott. Regeringen har fattat beslut om en
lagrådsremiss om hemlig dataavläsning. Hemlig
dataavläsning kan förväntas leda till att grova brott som
mord, grova narkotikabrott, våldtäkter och brott mot
rikets säkerhet kan förhindras och klaras upp i större
utsträckning. Förslaget ingår i regeringens 34-
punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten. Lagen började gälla den 1 april
2020. Lagen är tidsbegränsad och ska gälla i fem år.
Därefter ska den utvärderas.
Hemliga tvångsmedel är viktiga och nödvändiga för att utreda, förebygga
och förhindra brott.  De kan bland annat ge information om vem en
misstänkt kommunicerar med eller var han eller hon befinner sig. Den
tekniska utvecklingen har dock lett till att de hemliga tvångsmedlen inte kan
verkställas på ett tillfredsställande sätt. Numera kommunicerar nämligen
kriminella ofta med varandra i krypterade appar som utomstående inte kan ta
del av. Dessutom undviker de platser där de vet att de kan bli avlyssnade
eller filmade. Detta gör att viktig information som kan leda till att allvarliga
brott klaras upp, går förlorad.

– Brottsbekämpande myndigheter anger att 90 procent av den information
som de enligt gällande lagstiftning borde ha möjlighet att avlyssna och ta del

https://www.regeringen.se/


av inte går att kontrollera i dag tack vare kryptering. Det här är ett reellt
problem kopplat till den grova och organiserade brottsligheten i Sverige och
de individer och gängnätverk som idag kommer undan, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

– Malmöpolisen menar att det inte finns ett enda planerat mord i Malmö
senaste åren, som inte har föregåtts av information mellan gängmedlemmar i
krypterad form.

Hemlig dataavläsning råder bot på det problemet. Förslaget ingår i
regeringens 34-punktsprogram med ytterligare åtgärder mot
gängkriminaliteten och innebär att Polismyndigheten, Säkerhetspolisen,
Tullverket och Ekobrottsmyndigheten får bättre möjligheter att avlyssna och
övervaka personer som är misstänkta för eller förväntas begå allvarliga brott.
Myndigheterna ska i hemlighet få installera mjuk- eller hårdvara i en teknisk
utrustning (till exempel en dator, mobiltelefon eller läsplatta) och läsa av
innehållet. Det kan till exempel handla om att installera en trojan för att läsa
av meddelanden och avlyssna samtal i krypterade program och appar eller
skaffa sig tillgång till ett konto i sociala medier. Det kan också handla om att
aktivera mikrofonen eller kameran i en utrustning och på så sätt hämta in tal
och rörliga bilder. Om hårdvara behöver installeras i till exempel någons
dator ska myndigheterna kunna få tillstånd att i hemlighet ta sig i utrymmet
där utrustningen finns för att installera hårdvaran.

Frågor om hemlig dataavläsning ska alltid prövas av domstol. Säkerhets- och
integritetsskyddsnämnden kommer att bedriva tillsyn över hur lagen
används.

Lagen föreslås träda i kraft den 1 mars 2020 och tidsbegränsas i fem år.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Kalmar
Publicerad 24 oktober 2019

Fredagen den 25 oktober besöker inrikesminister
Mikael Damberg Kalmar. Han kommer bland annat att
besöka polisen för att följa trygghetsarbetet.
En särskild tid är avsatt för media, klockan 12.45–13.00 vid polisstationen i
Kalmar, Galggatan 4.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Södertälje
Publicerad 22 oktober 2019

Onsdagen den 23 oktober besöker inrikesminister
Mikael Damberg Södertälje. Han kommer bland annat
att besöka polisen och kommunen som har ett
framgångsrikt samarbete för trygghet.
Under besöket kommer man även att diskutera bostadssegregation och
utsatta områden.

En särskild tid är avsatt för media, klockan 11.00–11.15 utanför stadshuset,
Nyköpingsvägen 26.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern presenterar beslut
mot gängvåldet
Publicerad 22 oktober 2019 Uppdaterad 21 oktober 2019

Inrikesminister Mikael Damberg bjuder in till pressträff
där det första beslutet kopplat till 34-punktsprogrammet
mot gängvåldet presenteras.

Tid: 22 oktober 2019 kl. 09.45
Plats: Bella, kv. Björnen. Entré Rödbodgatan 6

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern besöker
Nynäshamn
Publicerad 21 oktober 2019 Uppdaterad 18 oktober 2019

I dag, måndag den 21 oktober, besöker Mikael
Damberg Södertörns brandförsvarsförbund, polisen i
Nynäshamn och deltar i en trygghetsvandring i Ösmo
centrum.

Tid: 21 oktober 2019 kl. 15.30
Plats: Nynas AB, Raffinaderivägen 21, Nynäshamn

En särskild tid är avsatt för media, klockan 15.30 utanför Nynäshamns
raffinaderi. För mer information och anmälan, kontakta pressekreterare
Natali Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Angered
i Göteborg
Publicerad 18 oktober 2019 Uppdaterad 17 oktober 2019

I dag, fredag den 18 oktober, reser inrikesminister
Mikael Damberg till Göteborg för att besöka poliser i
stadsdelen Angered. Under besöket kommer statsrådet
få ta del av polisens lokala arbete i området.
Media är välkomna till en särskilt avsatt tid, kl. 13:00. För mer information
samt adress för presstiden, kontakta pressekreterare Natalie Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern deltar i
ministerkonferens om
krisberedskap i Oslo
Publicerad 11 oktober 2019

Måndag den 14 oktober till tisdag den 15 oktober reser
Mikael Damberg till Oslo för att delta i en nordisk
ministerkonferens om krisberedskap. Inrikesministern
kommer även att besöka den norska insatsstyrkan.
På måndag den 14 oktober besöker Mikael Damberg den norska
insatsstyrkan med anledning av det föreslagna samarbetet mellan svenska
och norska särskilda insatsgrupper i krissituationer.

Tisdagen den 15 oktober möts de nordiska ministrarna för att diskutera
möjligheterna till ett fördjupat nordiskt samarbete inom
skogsbrandbekämpning, nödkommunikation och skydd mot kemiska,
biologiska, radiologiska och nukleära hot och ämnen. Förutom Sverige deltar
Danmark, Finland, Island och Norge vid mötet.

En gemensam presskonferens kommer att hållas på tisdag den 15 oktober kl.
14:30 i den norska regeringens representationsbostad på Parkveien 45, Oslo.
För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg deltar på RIF-råd
i Luxemburg
Publicerad 07 oktober 2019

Den 7 till 8 oktober befinner sig inrikesminister Mikael
Damberg i Luxemburg för att delta på Rådet för rättsliga
och inrikes frågor (RIF).
Vid rådsmötet kommer Mikael Damberg att delta vid ett antal diskussioner
gällande EU:s inre säkerhet, bland annat om nya tekniska utmaningar för de
brottsbekämpande myndigheterna. Bekämpandet av våldsbejakande
högerextremism och terrorism kommer också att diskuteras.

Utöver detta ska rådet anta slutsatser om EU-myndigheten Eurojusts arbete
och slutsatser om bekämpning av sexuella övergrepp mot barn.

Ministrarna kommer även att få lägesrapporter om bland annat inrättandet av
den Europeiska åklagarmyndigheten (Eppo) och förhandlingarna mellan EU
och USA om elektroniska bevis.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet

Regeringen ger Polismyndigheten
informationsuppdrag om rasism
och hatbrott
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Regeringen har i dag beslutat att ge Polismyndigheten i
uppdrag att fortsatt vidta åtgärder mot rasism, hatbrott
och andra brott som hotar demokratin.
– Vi måste ta krafttag mot den rasism och det hat som finns i vårt samhälle.
För att motverka dessa krafter behöver vi sprida mer kunskap. Sverige ska
vara ett land fritt från rasism och hatbrott, säger Åsa Lindhagen,
jämställdhetsminister med ansvar för regeringens arbete mot segregation och
diskriminering.  

En levande och uthållig demokrati förutsätter att de grundläggande fri- och
rättigheterna har stöd i befolkningen. Regeringen ser behov av att öka
kunskapen om demokratin, förankra dess principer och stärka arbetet mot
rasism, hatbrott och andra brott som hotar demokratin.

Rättsväsendet lägger redan i dag stor vikt vid arbetet för att motverka och
bekämpa hatbrott och andra brott som hotar demokratin. I detta arbete
spelar Polismyndigheten en central roll. Det finns emellertid behov av att
ytterligare stärka arbetet och öka medvetenheten om hatbrott och andra
brott som hotar demokratin.

Det uppdrag som regeringen nu ger Polismyndighetens består i att ta fram
och sprida information, bland annat genom olika utbildningsmaterial. Det
kan exempelvis handla om spridning av pedagogiskt material om hatbrott
och andra brott som hotar demokratin till skolor över hela landet. I
genomförandet av uppdraget ska Polismyndigheten samverka med berörda

https://www.regeringen.se/


aktörer, både myndigheter och civila samhället.

– Samhället måste motverka att hatbrott, rasism och antidemokratiska krafter
växer i Sverige. Därför ger vi nu Polismyndigheten i uppdrag att vidta fler
åtgärder i detta arbete, inte minst genom mer kunskaps- och
informationsspridning om hatbrott i skolor över hela landet, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Uppdraget ligger i linje med regeringens systematiska arbete för att motverka
rasism och hatbrott. Arbetet med den nationella planen mot rasism, liknande
former av fientlighet och hatbrott fortsätter och ett fokusområde i planen är
ett mer aktivt rättsväsende. Uppdraget är också en del av regeringens
nationella kraftsamling ”Demokratin 100 år” 2020–2021, som syftar till att
säkerställa en levande och uthållig demokrati för framtiden. Inom ramen för
den nationella satsningen avser regeringen bland annat att genomföra
kunskapshöjande och folkbildande insatser för att människor i större
utsträckning ska kunna delta aktivt i demokratin.

– Varje gång någon hotar eller hatar en annan person till tystnad är det ett
slag mot den enskilda människan, men också mot vår demokrati. Därför är
det avgörande att vi går vidare med fler åtgärder för att människor ska känna
sig trygga att säga sin åsikt och delta i det demokratiska samtalet. För tystas
människor, så tystnar demokratin, säger kultur- och demokratiminister
Amanda Lind.

Vid frågor kontakta Nicole Goufas, pressekreterare till Åsa Lindhagen och
Amanda Lind, eller Natali Sial, pressekreterare till Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Förbättringar av polisutbildningen
för civilanställda
Publicerad 02 oktober 2019

Den särskilda polisutbildning som riktar sig till
civilanställda inom polisen ska förbättras. Bland annat
ska den som går utbildningen tjänstgöra som
polisaspirant i sex månader. Detta föreslås i en
promemoria som Justitiedepartementet nu skickar ut på
remiss.
– Regeringens mål är att Polismyndigheten ska ha 10 000 fler anställda 2024.
Polisutbildningen för civilanställda är ett komplement till den vanliga
polisutbildningen när det gäller att öka antalet medarbetare med polisiära
befogenheter. Därför ser vi nu över denna speciella utbildningsform och
föreslår vissa förändringar, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Den vanliga polisutbildningen är två och ett halvt år. I slutet av utbildningen
arbetar studenten som polisaspirant under sex månader. För personer som är
anställda i civila befattningar inom polisen finns en särskild polisutbildning.
Genom den kan exempelvis passhandläggare, analytiker, civila
brottsutredare eller specialister inom ekonomi eller it komplettera sina
kunskaper och bli polismän. Polisen har hittills inte använt utbildningsformen
i någon större utsträckning. En bidragande orsak är att den som genomgår
utbildningen i dag inte kan tjänstgöra som aspirant.

Att civilanställda inte kan tjänstgöra som aspiranter under sin utbildning är
en brist. I promemorian föreslås därför att sex månaders aspirantutbildning
framöver ska vara en obligatorisk del av polisutbildningen för civilanställda.
Genom att tjänstgöra som aspiranter kommer de civilanställda att stå bättre
rustade för polisyrkets komplexa arbetsuppgifter. Även andra aspekter av
utbildningen ses över i promemorian, bl.a. vilket namn den ska ha.

https://www.regeringen.se/


Promemorian skickas nu ut på remiss till den 15 november 2019. Ambitionen
är att de nya reglerna ska träda i kraft den 1 mars 2020.



Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Försvarsminister Peter Hultqvist
och inrikesminister Mikael
Damberg till
Totalförsvarskonferensen i Visby
torsdag 3 oktober
Publicerad 02 oktober 2019

Inrikesminister Mikael Damberg och försvarsminister
Peter Hultqvist medverkar på Försvarsmaktens och
Länsstyrelsen Gotlands läns Totalförsvarskonferens på
Wisby Strand torsdag 3 oktober.
Program

14.00 Därför bygger vi ett totalförsvar just nu, Peter Hultqvist
14.20 Vilket Sverige vill vi ha? Effekter av totalförsvarsplaneringen, Mikael
Damberg
14.40 Mediatid och tid för intervjuer
15.00 Paneldiskussion: Hur skapar vi engagemang och delaktighet? Mikael
Damberg deltar.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu träder de nya
datalagringsreglerna i kraft
Publicerad 01 oktober 2019

I dag, den 1 oktober, träder nya regler om datalagring
för brottsbekämpande ändamål i kraft. Genom att de
nya lagringsreglerna nu börjar gälla kommer Polisen
och Säkerhetspolisen att återfå ett av de mest centrala
verktygen för brottsbekämpningen, där digitala spår ofta
är de viktigaste och ibland enda spåren för att förhindra
och utreda allvarlig brottslighet.
– De nya datalagringsreglerna som nu träder i kraft stärker våra
brottsbekämpande myndigheters förmåga att bekämpa bland annat terrorism,
barnpornografibrott och annan grov brottslighet. Polis och säkerhetspolis har
levt i mörker ganska lång tid nu. Med den här lagstiftningen tänder vi lyset
igen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Frågor om vem som har pratat med vem i telefon eller var en viss
mobiltelefon fanns vid tiden för ett brott behöver kunna besvaras i
brottsutredningar. Vid utredningar av internetrelaterad brottslighet är
uppgifter om vem som hade en viss ip-adress väsentliga för att kunna spåra
och identifiera gärningsmän. De nya datalagringsreglerna som nu träder i
kraft innebär att teleoperatörer återigen blir skyldiga att spara uppgifter om
elektronisk kommunikation så att polisen kan få tillgång till dem för att
hindra och utreda brott. Innehållet i en kommunikation avslöjas inte genom
datalagring.

En väsentlig förbättring är att lagringstiden förlängs från 6 till 10 månader för
uppgifter om internetåtkomst. Det innebär att polisen får bättre möjligheter
att hitta gärningsmän som begår brott via internet. När det tidigare
regelverket gällde fick polisen lägga ner ca hälften av de internationella

https://www.regeringen.se/


barnpornografiutredningarna då lagringstiden var för kort.

En annan kraftfull förbättring träder i kraft den 1 april 2020 då operatörerna
blir skyldiga att lagra uppgifter som är nödvändiga för att identifiera
gärningsmannen oavsett vilken teknik för internetåtkomst som används. På
så sätt upphör de identifieringsproblemen som finns i dag om operatören
använder sig av så kallad NAT-teknik, där upp till 60 000 användare kan
dela på samma ip-adress och som gör det näst intill omöjligt att spåra
gärningsmän som begår brott via internet om denna teknik används.

Samtidigt innebär de nya reglerna en nödvändig begränsning av
lagringsskyldigheten för att göra den svenska lagstiftningen förenlig med EU-
rätten. Reglerna som nu träder i kraft har sin bakgrund i att EU-domstolen i
december 2016, i den så kallade Tele2-domen, slog fast att de dåvarande
svenska datalagringsreglerna inte var förenliga med EU-rätten.

Sammanfattningsvis innebär de nya datalagringsreglerna att:

Lokaliseringsuppgifter, till exempel var en mobiltelefon har befunnit sig
vid tiden för ett samtal, ska lagras i två månader. Abonnemangsuppgifter
vid internetåtkomst ska lagras i tio månader. Övriga uppgifter,
exempelvis vem som har pratat med vem i telefon, ska lagras i sex
månader.
Lagringsskyldigheten begränsas, till exempel undantas all
kommunikation som sker inom det fasta nätet. Uppgifterna ska endast få
lagras inom EU.
Det införs krav på prövning av åklagare innan de brottsbekämpande
myndigheterna får tillgång till lagrade uppgifter i
underrättelseverksamhet.
Möjligheten att hämta in uppgifter om vissa systemhotande brott i
underrättelseverksamheten permanentas och kompletteras med två nya
brott: statsstyrt företagsspioneri och grov misshandel eller olaga
frihetsberövande i systemhotande syfte.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Örebro
Publicerad 30 september 2019

I dag, onsdagen den 2 oktober, reser Mikael Damberg
till Örebro. Under besöket kommer inrikesministern
bland annat att få en lägesbild över polisens arbete i
stadsdelen Vivalla och träffa företrädare för kommunen.

Tid: 2 oktober 2019 kl. 13.30
Plats: Rådhuset, Örebro

Media är välkomna till en särskild avsatt tid, kl. 13.30 vid Rådhuset i Örebro.
För anmälan och information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen genomför åtgärder för
stärkt informations- och
cybersäkerhet
Publicerad 27 september 2019 Uppdaterad 27 september 2019

Regeringen presenterar nya åtgärder för att stärka
informationssäkerheten och öka samhällets
motståndskraft mot cyberattacker. Bland annat ska ett
nationellt cybersäkerhetscenter inrättas med syfte att
stärka Sveriges samlade förmåga att förebygga,
upptäcka och hantera cyberhot.
– Regeringen har beslutat att inrätta ett nationellt cybersäkerhetscenter med
ansvar för att stödja både offentliga sektor och näringslivet i arbetet med att
skydda sig mot cyberattacker. Cybersäkerhetscentret ska vara på plats år
2020, och kommer att samla den skarpaste kompetensen för att stärka
Sveriges samlade förmåga att förebygga, upptäcka och hantera cyberhot,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Sverige utsätts dagligen för allvarliga cyberattacker som riskerar att skada
vårt samhälle och demokrati. Det kan bland annat handla om så kallade
ransomware, utpressningsvirus där filer tas gisslan i syfte att tvinga den
drabbade att betala en lösensumma. Även den organiserade brottsligheten
blir alltmer digital, med en lavinartad ökning av it-bedrägerier som följd. I
yttersta fall kan cyberangrepp utgöra en del av krigföring mot Sverige, där
stater eller statsunderstödda aktörer utför välplanerade attacker mot till
exempel banksektorn, sjukhus eller energiförsörjningen.

– En säker hantering av digital information är avgörande för Sveriges
säkerhet. Dessutom är det en viktig demokratifråga att alla människor kan
leva sina liv tryggt och säkert på nätet, säger inrikesminister Mikael

https://www.regeringen.se/


Damberg.

Regeringen ger också Polismyndigheten i uppdrag att genomföra en
utbildningssatsning som en del av en genomgripande översyn av den it-
relaterade brottsbekämpningen. I uppdraget kommer Polismyndigheten att
samverka med andra brottsbekämpande myndigheter såsom
Åklagarmyndigheten och internationellt genom bland annat Europol.

Dessutom ger regeringen Myndigheten för samhällsskydd och beredskap i
uppdrag att genomföra riktade utbildningsinsatser på området och att ta fram
en struktur för uppföljning av det systematiska informationssäkerhetsarbetet
i den offentliga förvaltningen.



Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet

Regeringen inleder arbetet med
att inrätta nationellt
cybersäkerhetscenter
Publicerad 27 september 2019 Uppdaterad 27 september 2019

Regeringen gav den 26 september Försvarets
radioanstalt, Försvarsmakten, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap och Säkerhetspolisen i
uppdrag att göra förberedelser för att kunna skapa ett
nationellt cybersäkerhetscenter under 2020.
Myndigheterna ska senast den 16 december 2019
gemensamt redovisa uppdraget.
Sveriges säkerhet och välstånd vilar i stor utsträckning på digitala grunder.
Samtidigt är cyberhoten mot Sverige och svenska intressen omfattande. Det
nationella cybersäkerhetscentret ska stärka Sveriges samlade förmåga att
förebygga, upptäcka och hantera antagonistiska cyberhot mot Sverige och
minska sårbarheterna från cyberattacker. Centret ska också ge stöd till privat
och offentlig sektor med råd om hur de kan skydda sig mot cyberattacker.
Stödet kan bland annat ske genom gemensamma analyser och lägesbilder om
hot, sårbarheter och risker. Centret ska också understödja Regeringskansliet i
frågor som rör cybersäkerhet.

- Huvudsyftet med cybersäkerhetscentret är att stärka Sveriges samlade
förmåga att förebygga, upptäcka och hantera antagonistiska cyberhot mot
Sverige och minska sårbarheter, säger försvarsminister Peter Hultqvist.

- Svenska myndigheter behöver kunna agera samordnat och ge ett effektivt
stöd när en eller flera aktörer i Sverige drabbas av en cyberattack.
Regeringen förväntar sig att myndigheternas förmåga att upptäcka och
hantera allvarliga attacker mot Sverige kommer att öka genom samverkan i
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det nationella centret, säger inrikesminister Mikael Damberg.

De myndigheter som nu får detta uppdrag har redan ett fördjupat samarbete
på informations- och cybersäkerhetsområdet vilket är en naturlig startpunkt
för inrättandet av ett nationellt cybersäkerhetscenter.

Försvarets radioanstalt, Försvarsmakten, Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap samt Säkerhetspolisen har redan inlett ett fördjupat samarbete
på informations- och cybersäkerhetsområdet. Det samarbetet utgör en
naturlig utgångspunkt för regeringens inrättande av ett cybersäkerhetscenter.
När myndigheterna har redovisat uppdraget har regeringen ett underlag för
att under nästa år kunna presentera ett förslag på ett nationellt
cybersäkerhetscenter.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern presenterar
åtgärder för ökad cybersäkerhet
Publicerad 27 september 2019 Uppdaterad 27 september 2019

I dag fredag den 27 september presenterar
inrikesminister Mikael Damberg åtgärder för att stärka
samhällets informations- och cybersäkerhet.

Tid: 27 september 2019 kl. 13.00
Plats: Bella, kv. Björnen. Entré Rödbodgatan 6

För mer information, kontakta pressekreterare Per Strängberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Samarbete mellan svenska och
norska särskilda insatsgrupper i
krissituationer
Publicerad 26 september 2019

Regeringen har beslutat en lagrådsremiss med förslag
som innebär att den svenska nationella insatsstyrkan
ska få genomföra operationer tillsammans med norska
särskilda insatsgrupper för att bekämpa terrorism. Vid
operationerna ska norska tjänstemän få ges polisiära
befogenheter i Sverige.
Den svenska polisen fick 2017 utökade möjligheter att samarbeta med EU-
staters särskilda insatsgrupper. Lagrådsremissens förslag innebär att polisen
ska få samarbeta på motsvarande sätt med norska särskilda insatsgrupper.

– Genom att möjliggöra samarbete också med Norge stärker vi den svenska
motståndskraften mot terrorism ytterligare, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Förslagen har sin bakgrund i ett avtal som Sverige och Norge undertecknade
i september 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg kommenterar
förhandlingarna om åtgärder mot
gängvåldet
Publicerad 20 september 2019

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg kommenterar de
pågående regeringsförhandlingarna med Moderaterna,
Centerpartiet, Liberalerna, Kristdemokraterna och
Vänsterpartiet.

Tid: 20 september 2019 kl. 16.00
Plats: Bella, kv. Björnen. Entré Rödbodgatan 6

För mer information, kontakta pressekreterare Sofie Rudh eller Natalie Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Satsningar inom
Justitiedepartementets
ansvarsområden i budgeten
Publicerad 18 september 2019 Uppdaterad 18 september 2019

I dag har regeringen lämnat över budgetpropositionen
för 2020 till riksdagen. Budgetpropositionen bygger på
en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.
I Sverige ska alla vara trygga, oavsett var man bor. Samhället ska vara starkt
nog att skydda människor ifrån allt från vardagsbrott till grov organiserad
brottslighet och terrorism. Kampen måste intensifieras, både mot brotten och
mot deras orsaker.

Hela rättsväsendet ska ha de resurser och verktyg som krävs för att uppnå
detta. När polisen får mer resurser ökar trycket på andra steg i rättskedjan.
Därför gör regeringen nu satsningar i budgetpropositionen för 2020 för att
stärka hela rättsväsendet och därmed öka tryggheten i samhället.

Några av satsningarna inom Justitiedepartementets ansvarsområden är:

Polismyndigheten

Antalet polisanställda ska successivt öka fram till 2024 med sammantaget
10 000 personer. Sedan satsningen inleddes i samband med BP 2018 har
Polismyndigheten genom nya tillskott av medel tillförts 3,7 miljarder kronor
årligen till och med 2019. Utöver tidigare beslutade anslagsökningar
avseende 2020 föreslår regeringen att Polismyndigheten tillförs 120 miljoner
kronor för att bland annat säkerställa satsningen på hemlig dataavläsning.
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Säkerhetspolisen

Regeringen föreslår att Säkerhetspolisen tillförs 35 miljoner kronor från och
med 2020 för att säkerställa satsningen på hemlig dataavläsning.

Kustbevakningen

Som en följd av den senaste överenskommelsen om åtgärder mot terrorism
planerar regeringen för en reglering som innebär att Kustbevakningen får i
uppgift att tillhandahålla operativt stöd till Polismyndigheten i form av
sjötransporter, flygtransporter och flygspaning vid polisiära insatser, bland
annat mot terrorism. Regeringen föreslår att Kustbevakningen tillförs
14 miljoner kronor från och med 2020 för de kostnader som detta medför.

Åklagarmyndigheten

För att Åklagarmyndigheten ska kunna bibehålla och utveckla kvaliteten och
effektiviteten i verksamheten ökas myndighetens anslag med 61 miljoner
kronor från och med 2020.

Ekobrottsmyndigheten

För att stärka Ekobrottsmyndighetens kapacitet att möta det ökande
ärendeinflödet och säkerställa utredning och lagföring i resurskrävande
ärenden, såsom bekämpning av systematiska välfärdsbrott och annan
organiserad brottslighet, föreslår regeringen att anslaget ökas med 19
miljoner kronor 2020 och 35 miljoner kronor från och med 2021.

Sveriges Domstolar

Situationen vid Sveriges Domstolar är ansträngd till följd av att antalet
inkomna mål och ärenden till domstolarna har ökat markant. Det behövs en
resursförstärkning för att mål och ärenden fortsatt ska kunna avgöras med
bibehållen hög kvalitet och effektivitet. Regeringen anser därför att anslaget
bör ökas med 280 miljoner kronor 2020. Från och med 2021 beräknas
anslaget ökas med 275 miljoner kronor.

För att förbättra förutsättningarna för migrationsdomstolarna att avgöra fler
asylmål tillförs migrationsdomstolarna 122 miljoner kronor 2020. För 2021
beräknas anslaget ökas med 104 miljoner kronor och 2022 med 81 miljoner



kronor.

Kriminalvården

Mot bakgrund av den ansträngda beläggningssituationen i häkte och anstalt
behöver Kriminalvårdens anslag tillföras ytterligare medel för att ge
myndigheten förutsättningar att kunna tillskapa tillfälliga och permanenta
platser. Regeringen avser att lämna ett antal propositioner inom det
straffrättsliga området, vilka medför ökade kostnader för Kriminalvården.
För att förslagen ska kunna finansieras och Kriminalvården ska kunna
upprätthålla kvalitet, effektivitet och tillräckligt god säkerhet inom
verksamheten föreslår regeringen att anslaget bör ökas med 130 miljoner
kronor 2020, 569 miljoner kronor 2021 och 729 miljoner kronor från och
med 2022.

Migrationsverket

Förvarsverksamheten har under de senaste åren byggts upp med tillfälliga
medel. För att bibehålla nuvarande förvarskapacitet föreslår regeringen att
125 miljoner kronor tillförs anslaget 2020 och 200 miljoner kronor från och
med 2021.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern presenterar
budgetsatsningar i Karlstad
Publicerad 17 september 2019

På onsdag den 18 september reser Mikael Damberg till
Karlstad där han kommer att presentera regeringens
budgetproposition. Inrikesministern kommer också att
träffa företrädare för lokalpolisområdet och delta vid
FLISA-kongressen – en konferens för
ledningsansvariga från Sveriges 21 sjukvårdsregioner.
Media är välkomna till en pressträff där Mikael Damberg kommer att
presentera regeringens budgetproposition. Presentationen kommer både att
redogöra för budgeten nationellt och innehålla lokala nedbrytningar för
Värmland.  

Tid: kl. 11.00
Plats: Lagergrens gata 2, Region Värmland, lokal Skeppet, bottenvåningen
Medtag presslegitimation.

Under besöket i Karlstad kommer inrikesministern också att träffa polisen
för att få en övergripande lägesbild över verksamheten i lokalpolisområdet.
Mikael Damberg kommer bland annat att få information om skjutningarna i
Karlstad samt diskutera gränssamarbetet med Norge.

Statsrådet kommer även att medverka vid FLISA-kongressen, vars tema
detta år handlar om ambulanssjukvården. För att förbättra skyddet för bland
annat ambulanssjukvården beslutade regeringen i juli en proposition med
åtgärder som stärker det straffrättsliga skyddet för de centrala
blåljusverksamheterna. Mikael Damberg håller ett anförande på
konferensen, kl. 15.00 i Karlstad Congress Culture Centre.

https://www.regeringen.se/


För mer information och anmälan till pressträffen, kontakta pressekreterare
Natali Sial eller Per Strängberg.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Statsrådens presentationer av
höstbudgeten
Publicerad 16 september 2019

(Ny version) Den 18 september presenterar
finansminister Magdalena Andersson
budgetpropositionen för 2020 på en pressträff i Bella,
kvarteret Björnen, klockan 09.00. Flera statsråd kommer
också att presentera höstbudgeten på olika håll i
Sverige. Separata pressinbjudningar kommer.
Statsrådens presentationer av budgetpropositionen för 2020 (sorterat efter
departement):

Statsrådsberedningen

Hans Dahlgren, EU-minister

Plats: Tullverket, Göteborg

Pressträff kl. 12.30

Kontaktperson:  Andreas Enbuske, tel: 076-130 58 86

Arbetsmarknadsdepartementet

Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med ansvar för
arbetet mot diskriminering och segregation

https://www.regeringen.se/


Plats: Akademiska sjukhuset, ingång 17, Uppsala

Pressträff kl. 11.30

Kontaktperson: Nicole Goufas, tel: 073-085 75 88

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi, civilminister

Plats: Norrgatan 22-24, Växjö

Pressträff kl. 11.10

Kontaktperson: Mattias Kristenson, 073-088 24 76

Infrastrukturdepartementet

Tomas Eneroth, infrastrukturminister

Plats: Rådhus Skåne, Västra Storgatan 12, Kristianstad

Pressträff kl. 11.15

Kontaktperson: Karin Boman Röding, tel: 076-116 65 62

Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister

Plats: Vågskrivargatan 5, Gävle

Pressträff kl. 12.00

Kontaktperson: Fredrik Persson, tel: 073-072 81 36

Justitiedepartementet

Mikael Damberg, inrikesminister

Plats: Lagergrens gata 2, Region Värmland, Karlstad

Pressträff kl. 11.00



Kontaktperson: Per Strängberg, tel: 073-093 90 56

Kulturdepartementet

Amanda Lind, kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar
för idrottsfrågorna

Plats: Slottsgatan 27, Västerås

Pressträff kl. 11.30

Kontaktperson: Josefin Sasse, tel: 073-077 94 69

Näringsdepartementet

Jennie Nilsson, landsbygdsminister

Plats: Fjällräven Center, Viktoriaesplanaden 1, Örnsköldsvik

Pressträff kl. 11:15

Kontaktperson: Janus Brandin, tel: 073-0758701

Socialdepartementet

Lena Hallengren, socialminister

Plats: Dammfrigården, Korsörvägen 1 i Malmö 

Pressträff kl. 11.15

Kontaktperson: Mikael Lindström, tel: 073-078 52 60

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, utbildningsminister

Plats: Fornbackaskolan, Fornhöjdsvägen 4, Södertälje

Pressträff kl. 11.00

Kontaktperson: Anja L Sundberg, tel: 076-116 77 45



Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och forskning

Plats: Rymdcampus aula, Rymdcampus 1, Kiruna

Pressträff kl. 11.00

Kontaktperson: Mirjam Kontio, tel: 073-074 05 57



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Satsningar på ett stärkt
rättsväsende och ökad trygghet
Publicerad 09 september 2019 Uppdaterad 09 september 2019

För att öka tryggheten och bygga ett starkare samhälle
som håller ihop föreslås satsningar på rättsväsendet i
budgeten för nästa år. Budgetpropositionen bygger på
en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet
och Liberalerna.
I Sverige ska alla vara trygga, oavsett var man bor. Samhället ska vara starkt
nog att skydda människor ifrån allt från vardagsbrott till grov organiserad
brottslighet och terrorism. Kampen måste intensifieras, både mot brotten och
mot dess orsaker.

Hela rättsväsendet ska ha de resurser och verktyg som krävs för att uppnå
detta. När polisen får mer resurser ökar trycket på andra steg i rättskedjan.
Därför gör regeringen nu satsningar i budgetpropositionen för 2020 för att
stärka hela rättsväsendet och därmed öka tryggheten i samhället.

Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Kustbevakningen, Tullverket,
Åklagarmyndigheten, Ekobrottsmyndigheten, Rättsmedicinalverket, Sveriges
Domstolar, Kriminalvården och Statens institutionsstyrelse tillförs totalt ca
700 miljoner kronor under 2020. Från och med 2022 beräknas satsningen
uppgå till drygt 1,4 miljarder kronor årligen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern reser till
Köpenhamn och Malmö
Publicerad 06 september 2019 Uppdaterad 05 september 2019

På fredag den 6 september besöker inrikesminister
Mikael Damberg Köpenhamn för ett bilateralt möte med
Danmarks justitieminister, Nick Hækkerup. På
eftermiddagen reser statsrådet vidare till Malmö, där
han först besöker Räddningstjänsten Syd och sedan
håller tal vid invigningsceremonin till polisutbildningen.
Inrikesministern fortsätter sina inrikesresor runt om i landet. Det är nu det
sjunde besöket till Malmö sedan Mikael Damberg tillträdde som
inrikesminister. Den här gången kommer statsrådet bland annat att besöka
Räddningstjänsten Syd. Räddningstjänsten Syd är ett kommunalförbund med
ansvar för förebyggande verksamhet och räddningstjänst i
medlemskommunerna Burlöv, Eslöv, Kävlinge, Lund och Malmö.

I samband med besöket finns det möjlighet för media att närvara vid en
särskild presstid kl. 13.00. Station Centrum, Drottninggatan 20, Malmö.

Under besöket i Malmö kommer inrikesministern tillsammans med
rikspolischefen Anders Thornberg också att inviga polisutbildningen i
Malmös nya lokaler, presstid kl. 13.45, Östra Varvsgatan 11F (Garaget).

För mer information om programmet, se Malmö universitets pressrum. 

För anmälan och information, kontakta pressekreterare Natalie Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg tillgängliga för
kommentarer efter samtal om
åtgärder mot grova våldet
Publicerad 05 september 2019 Uppdaterad 05 september 2019

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg finns tillgängliga för
kommentarer efter dagens samtal om konkreta åtgärder
för att bryta det grova våldet och nyrekryteringen till
gäng- och nätverksmiljöer.

Tid: 5 september 2019 kl. 15.30
Plats: Rödbodgatan 6, lokal: Bella

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Gävle
Publicerad 03 september 2019 Uppdaterad 02 september 2019

Tisdagen den 3 september reser Mikael Damberg till
Gävle för att besöka polisen och organisationen
Brottsförebyggarna i Gävle. Under besöket kommer
inrikesministern bland annat att träffa poliser som
arbetar med att förebygga och bekämpa brott i nära
relationer.

Tid: 3 september 2019 kl. 15.00
Plats: Södra Centralgatan 1, Gävle

Att stoppa mäns våld mot kvinnor är en prioriterad fråga för regeringen och
på hösten 2016 togs beslut om en tioårig nationell strategi för att förebygga
och bekämpa mäns våld mot kvinnor. I Gävle möter Mikael Damberg
företrädare för den medarbetardrivna insatsen Selma, där poliser som arbetar
med brott i nära relationer diskuterar utmaningar och arbetssätt för att bryta
mönster och hitta nya lösningar.

Inrikesministern kommer även att träffa Brottsförebyggarna i Gävle, en
stödfunktion för de som arbetar med barn och ungdomar. Syftet med
verksamheten är att skapa trygghet för ungdomarna och därigenom förhindra
att de hamnar i utanförskap, drogmissbruk eller kriminalitet.

Media är välkomna till en särskild avsatt tid, kl. 15.00 på Södra Centralgatan
1 i Gävle. För anmälan och information, kontakta pressekreterare Natalie
Sial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern reser till Malmö
och Landskrona
Publicerad 27 augusti 2019 Uppdaterad 27 augusti 2019

Onsdagen den 28 augusti reser Mikael Damberg till
Malmö och Landskrona. Under besöket i Malmö
kommer inrikesministern att träffa polisen i Malmö för att
förhöra sig om läget med anledning av den senaste
skjutningen. Ministern kommer också att tala om
regeringens planer för ökad trygghet i samhället vid
konferensen Trygg och Säker. Statsrådet besöker
under eftermiddagen polisen i Landskrona för att
informeras om utredningsläget efter den senaste tidens
skjutningar och sprängningar i regionen.

Malmö

Med anledning av den senaste tidens skjutningar i Malmö kommer
inrikesministern inleda dagen med att träffa polisen i Malmö för att få en
uppdatering om läget. Inrikesministern kommer också att träffa
kommunstyrelsen i Malmö.

På konferensen Trygg och Säker på Clarion Malmö Live håller Mikael
Damberg ett anförande om regeringens planer för ökad trygghet i samhället.
Inrikesministern kommer även att delta i ett panelsamtal om samverkan mot
radikalisering och gängkriminalitet. Media är välkomna att delta vid
konferensen. För mer information om pressackreditering kontakta
mattias.westerdahl@hexanova.se

Plats: Clarion Malmö Live, Malmö

https://www.regeringen.se/


Tid: Anförande kl. 09:50, tid för media kl. 10:20 panelsamtal kl. 10:40

Landskrona

Under eftermiddagen besöker inrikesminister Mikael Damberg polishuset i
Landskrona bland annat för att få en föredragning om utredningsläget efter
sprängningarna i regionen. Inrikesministern kommer också att besöka det
särskilt utsatta området Karlslund för att diskutera arbetet med att förbättra
tryggheten för boende i stadsdelen.

Media är välkomna till en särskild avsatt tid, kl. 14:50 i Landskrona. För
anmälan och information och de båda presstiderna, kontakta pressekreterare
Natalie Sial. Presslegitimation krävs för de båda presstiderna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Utrikesdepartementet

Ett system för granskning av
utländska direktinvesteringar ska
utredas
Publicerad 22 augusti 2019 Uppdaterad 22 augusti 2019

Regeringen har i dag gett f.d. ordföranden i Högsta
förvaltningsdomstolen Sten Heckscher i uppdrag att
utreda ett system för granskning av utländska
direktinvesteringar inom skyddsvärda områden (dir.
2019:50). Utredningen ska lämna sitt slutbetänkande
senast den 2 november 2021.
Sverige är en öppen ekonomi som är starkt beroende av internationell handel
och utländska investeringar. Utländska direktinvesteringar bidrar till att
skapa arbeten och att stärka Sveriges konkurrenskraft och regeringen arbetar
aktivt för att få hit fler sådana investeringar. Det finns dock vissa typer av
förvärv som kan ha en negativ inverkan på säkerhet och allmän ordning. En
ny EU-förordning gör också att Sverige behöver överväga lagstiftning på
området.

– Svenska myndigheter har vid flera tillfällen uppmärksammat att utländska
aktörer försöker förvärva svenska företag som utvecklar känsliga teknologier
eller bedriver säkerhetskänslig verksamhet, t.ex. inom kritisk infrastruktur.
Sådana förvärv kan innebära risker för Sveriges säkerhet. Regeringen ser
därför ett stort behov av att utreda frågan och att ta fram lagstiftning som gör
att vi kan kontrollera uppköpsförsök som är viktiga för Sveriges säkerhet,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Ett granskningssystem måste ge förutsättningar att minimera risker och
ytterst kunna hindra sådana investeringar som kan innebära skada för
säkerhet eller allmän ordning. En inte ovanlig situation kan tänkas vara att en

https://www.regeringen.se/


investering sker i ett bolag som bedriver känslig verksamhet och där vissa
aspekter av investeringen kan behöva regleras men där det inte finns
tillräckliga skäl för att hindra investeringen helt.

– Utländska direktinvesteringar bidrar till jobb och tillväxt men också
förbättrad produktivitet och innovation. Det är därför viktigt att ett framtida
granskningssystem inte försämrar viljan och möjligheten att investera i
Sverige. Samtidigt finns ett behov av att kontrollera företagsförvärv som kan
innebära skada för Sveriges säkerhet, säger utrikeshandelsminister Ann
Linde.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ett särskilt straffansvar för
samröre med en
terroristorganisation
Publicerad 15 augusti 2019

Regeringen föreslår i en lagrådsremiss ett särskilt
straffansvar för den som har vissa former av samröre
med en terroristorganisation, om gärningen är ägnad att
främja, stärka eller understödja terroristorganisationen.
Det handlar till exempel om att ta befattning med vapen
eller transportmedel för organisationen. Brottet ska
kunna ge fängelse i upp till sex år.
De former av samröre som ska omfattas är att

ta befattning med vapen, ammunition, brandfarliga eller explosiva varor,
kommunikationsutrustning, transportmedel eller annan liknande
utrustning för en terroristorganisation,
upplåta lokal eller mark till en terroristorganisation, eller
lämna annat liknande stöd till en terroristorganisation.

Straffskalan för brottet föreslås vara fängelse i högst två år eller, om brottet
är grovt, fängelse i lägst sex månader och högst sex år.

Regeringen föreslår också att försök till det nya brottet ska kriminaliseras.
Det föreslås vidare bli straffbart att offentligt uppmana och rekrytera till
samröre med en terroristorganisation, att resa utomlands i avsikt att ha
samröre med en terroristorganisation samt att finansiera samröre med en
terroristorganisation.

Därutöver föreslår regeringen att straffet för brottet olovlig värvning ska
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skärpas och att vissa moderniseringar av den straffbestämmelsen ska göras.
Den nu beslutade lagrådsremissen är en omarbetning av ett tidigare förslag.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2020. Förslagen ska nu
granskas av Lagrådet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Regeringen presenterar nya
åtgärder för att skärpa arbetet mot
narkotika
Publicerad 14 augusti 2019

Onsdagen den 14 augusti håller inrikesminister Mikael
Damberg och socialminister Lena Hallengren pressträff
för att presentera nya åtgärder i arbetet mot narkotika.

Tid: 14 augusti 2019 kl. 10.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré från vakten vid Rödbodgatan 6.
Insläpp från kl 09:30.

Pressträffen kommer att webbsändas på regeringen.se.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Sollentuna och Södertälje
Publicerad 13 augusti 2019

Onsdagen den 14 augusti besöker inrikesminister
Mikael Damberg Sollentuna och Södertälje för att få en
lägesbild över kommunernas och polisens arbete i
utsatta områden och mot organiserad brottslighet.
Under besöket i Sollentuna kommer inrikesministern
även att besöka Ungdomens hus. I Södertälje kommer
han bland annat följa ingripandepoliser i deras
verksamhet.
I samband med besöken är Mikael Damberg tillgänglig för media. För
information och anmälan, kontakta Klara Linder.

Mediatider

Sollentuna

Tid: onsdag 14 augusti klockan 15.00–15.30
Plats: Kommunhuset, Turebergs Torg 1, Sollentuna

Södertälje

Tid: onsdag 14 augusti klockan 18.30–19.00
Plats: Marenplan, Södertälje

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg till Helsingfors
Publicerad 16 juli 2019

Torsdagen den 18 juli besöker inrikesminister Mikael
Damberg Helsingfors för att delta på det informella
ministermötet för rättsliga och inrikes frågor. Det är det
första ministermötet i dessa frågor som äger rum inom
ramen för Finlands ordförandeskap i EU.
Tillsammans med sina ministerkollegor kommer Mikael Damberg att
diskutera det framtida samarbetet inom inrikesområdet, bland annat EU:s
inre säkerhet. Mikael Damberg kommer också att delta i en diskussion om
artificiell intelligens och en scenariobaserad diskussion om hybrida hot.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu utreds den fortsatta
inriktningen av det civila försvaret
Publicerad 11 juli 2019 Uppdaterad 11 juli 2019

Regeringen har i dag fattat beslut om att 20
bevakningsansvariga myndigheter får i uppdrag att
inkomma med underlag för den fortsatta inriktningen av
det civila försvaret. I fokus för uppdraget står
energiförsörjning, transporter, livsmedelsförsörjning,
dricksvattenförsörjning, ordning och säkerhet, finansiell
beredskap samt elektroniska kommunikationer och post.
– Regeringen har beslutat att ge tjugo bevakningsansvariga myndigheter i
uppdrag att inkomma med underlag för den fortsatta inriktningen av det
civila försvaret Vi måste säkerställa att befolkningen skyddas, att viktiga
samhällsfunktioner fungerar och att Försvarsmakten får stöd så att de kan
möta ett väpnat angrepp, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Myndigheterna som omfattas av uppdraget ska analysera de behov och
åtgärdsförslag avseende det civila försvaret som Försvarsberedningen,
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Försvarsmakten
tidigare har redovisat.

Uppdraget har bland annat gått till Polismyndigheten, Säkerhetspolisen,
Trafikverket, Statens energimyndighet, Livsmedelsverket, Post- och
telestyrelsen och Finansinspektionen.

Myndigheterna ska redovisa uppdraget senast den 2 mars 2020. En
försvarspolitisk inriktning för perioden 2021–2025 planeras att beslutas år
2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen presenterar ett
omarbetat förslag för
genomförandet av EU:s
vapendirektiv
Publicerad 11 juli 2019 Uppdaterad 11 juli 2019

Regeringen remitterar nu ett omarbetat förslag till
ändringar i genomförandet av vapendirektivet som
innebär att löstagbara magasin för halvautomatiska och
repeterande vapen med kantantändning inte längre
omfattas av regleringen. Det förändrade förslaget
innebär att jägare överhuvudtaget inte kommer att
beröras av de lagändringar som föreslås. Ändringar i
svensk lagstiftning krävs för att genomföra 2017 års
ändringsdirektiv till EU:s vapendirektiv. Samtidigt
aviserar regeringen att ett antal förslag som kommer att
underlätta för legala vapenägare ska genomföras.
Regeringens utredare föreslog ursprungligen att alla magasin skulle regleras
vid implementeringen av vapendirektivet i svensk lag. Efter remisskritik
inskränktes förslaget till att endast omfatta magasin av en viss storlek.
Direktivet är snårigt skrivet och det har förts fram olika tolkningar om hur
direktivets artiklar ska genomföras i svensk rätt. Regeringen har nu lyssnat
på kritiken från jägare, målskyttar och oppositionen och föreslår därför
ytterligare en inskränkning. Det nya förslaget innebär att löstagbara magasin
för halvautomatiska och repeterande vapen med kantantändning inte längre
omfattas av regleringen. Detta innebär att jägare överhuvudtaget inte
kommer att beröras av de lagändringar som föreslås för att genomföra
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vapendirektivet.

– Direktivet är i grunden något positivt eftersom det lägger ett regelverk på
miniminivå inom hela EU, något vi behöver i den gemensamma kampen mot
terrorism och gränsöverskridande brottslighet. Samtidigt ska inte legala
vapenägare betungas av de nya bestämmelserna, denna förändring möter den
balansen, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Förslaget skickas nu på remiss till den 23 augusti och avsikten är att det
sedan ska föredras i Lagrådet. Därefter avser regeringen att lägga fram en
proposition i riksdagen med alla de lagförslag som krävs för att genomföra
vapendirektivet.

Samtidigt kommer regeringen att arbeta för att korta handläggningstiderna
för vapentillstånd hos Polismyndigheten genom att ge myndigheten i uppdrag
att utveckla och effektivisera den digitala hanteringen så att processen blir
smidigare och kortare för både de som ansöker och de som hanterar
ansökningarna. 

Regeringen arbetar också med lättnader för jägare och har för avsikt att gå
vidare med de förslag som har lämnats av utredare om ljuddämpare och
utökad vapengarderob. Den som har tillstånd att inneha ett skjutvapen för
ändamålet skjutning ska ha rätt att utan särskilt tillstånd också inneha
ljuddämpare. Vapengarderoben ska utökas med flera vapendelar, vilket
kommer underlätta för jägarna.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning presenterar nya
åtgärder mot skjutvapenvåldet och
sprängningarna
Publicerad 02 juli 2019 Uppdaterad 02 juli 2019

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag mottagit
promemorian En strängare syn på vapenbrott och
smuggling av vapen och explosiva varor. Utredaren
föreslår bland annat att fler vapenbrott ska bedömas
som grova och synnerligen grova och att Tullverkets
befogenheter utökas så att försändelser som antas
innehålla vapen eller explosiva varor, till exempel
handgranater, kan stoppas.
– Förslagen som utredaren har presenterat kommer omgående att skickas på
remiss. Våra myndigheter ska ha effektiva verktyg för att bekämpa den
organiserade brottsligheten och för att kunna försvåra för kriminella att
komma över vapen och explosiva varor. Samtidigt ska samhällets reaktion
vara tydlig mot de som redan innehar vapen och explosiva varor illegalt,
säger inrikesminister Mikael Damberg.

Förra året skedde 306 skjutningar och 162 fall av allmänfarlig ödeläggelse
genom sprängning. Därför är detta en prioriterad fråga för såväl de
brottsbekämpande myndigheterna som regeringen.

Den särskilda utredaren Kazimir Åberg lämnar förslag på höjt maximistraff,
från fängelse i sex år till fängelse i sju år, för synnerligen grovt vapenbrott
och brott mot tillståndsplikten för explosiva varor. Dessutom föreslås att fler
vapenbrott och brott mot tillståndsplikten för explosiva varor ska bedömas
som grovt och synnerligen grovt brott.
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Förra året genomförde regeringen en kraftfull satsning på Tullverket, som
fick det största resurstillskottet på tio år. För att kunna bli ännu mer effektiva
kan myndighetens befogenheter behöva utökas avseende smuggling i post-
och kurirflödet. Utredaren föreslår därför att Tullverket får befogenhet att
hålla kvar försändelser som kan antas innehålla vapen eller explosiva varor.
Därtill föreslås att straffet för smuggling av vapen och explosiva varor
skärps.

Utredarens promemoria kommer nu att remitteras till den 31 oktober 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya åtgärder för att stoppa
skjutvapenvåldet och
sprängningar
Publicerad 02 juli 2019 Uppdaterad 01 juli 2019

På tisdag den 2 juli överlämnar utredningen En
strängare syn på vapenbrott och smuggling av vapen
och explosiva varor sitt slutbetänkande till
inrikesminister Mikael Damberg. Vid en pressträff
presenterar den särskilda utredaren Kazimir Åberg sina
förslag. Mikael Damberg finns tillgänglig för
kommentarer.

Tid: 2 juli 2019 kl. 11.30
Plats: Lilla pressrummet. Entré från Rödbodgatan 6.

Den särskilde utredaren, Kazimir Åberg, har haft till uppgift att presentera
förslag som ytterligare försvårar för kriminella att få tillgång till vapen och
explosiva varor.

För mer information, kontakta pressekreterare Mikael Grinbaum eller
Natalie Sial.

Föranmälan sker per e-post till presskommunikatör Joakim Höjer.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning presenterar förslag för
en bättre hantering av stora
brottmål
Publicerad 28 juni 2019

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag tagit emot ett
betänkande med förslag på nya processrättsliga verktyg
för en bättre och snabbare hantering av stora brottmål.
Förslagen syftar till bland annat att uppmuntra en ökad
medverkan från misstänkta under förundersökningen.
Under senare år har antalet stora förundersökningar och brottmål ökat. Detta
innebär påfrestningar för rättsväsendet och enskilda och har lett till ett ökat
behov av att reformera brottmålsprocessen.

Utredningen om processrätt och brottmål föreslår därför i sitt slutbetänkande
nya processuella verktyg anpassade efter dagens läge. Förslagen syftar till att
skapa bättre förutsättningar för att utreda och lagföra även den mest
komplicerade och omfattande brottsligheten med rimliga resursinsatser och
inom rimlig tid. Ett sätt att göra det är att uppmuntra en ökad medverkan
från misstänkta under förundersökningen, vilket kan leda till kortare
utredningstider. En misstänkt som medverkar genom att lämna uppgifter om
sin egen brottslighet ska enligt utredningens förslag kunna få fördelar i den
fortsatta brottmålsprocessen.

Det föreslås dels en ny möjlighet för åklagare att besluta om att begränsa en
förundersökning om den misstänkte har lämnat uppgifter som är av väsentlig
betydelse för utredningen av egen brottslighet. Det innebär att åklagaren kan
fokusera på vissa brottsmisstankar och begränsa utredningens omfattning.
Bestämmelsen avser alla typer av brott. En förutsättning för ett sådant beslut
är att något väsentligt allmänt eller enskilt intresse inte åsidosätts genom
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beslutet.

Det föreslås även en ny möjlighet för åklagare att fatta ett så kallat
utfästelsebeslut om ett högsta straff som den misstänkte kan dömas till om
den misstänkte har lämnat uppgifter som är av väsentlig betydelse för
utredningen av den egna brottsligheten. Beslutet utgör ett tak som domstolen
inte får gå utöver när den bestämmer påföljden. Bestämmelsen avser alla
typer av brott.

– Det är angeläget att de som är misstänkta för brott också medverkar i
brottsutredningar. De här förslagen ökar incitamenten för den misstänkte att
medverka och kommer vara ett kraftfullt verktyg för att utreda och lagföra
även den mest omfattande brottsligheten, säger inrikesminister Mikael
Damberg.  

Utredningen har tidigare lämnat förslag om att det ska införas utökade
möjligheter att använda förhör som har dokumenterats under
förundersökningen som bevisning i domstol (Tidiga förhör – nya bevisregler i
brottmål SOU 2017:98). Betänkande har remitterats och bereds inom
Regeringskansliet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Brandberedskap i fokus när
inrikesministern besöker Värmland
Publicerad 26 juni 2019 Uppdaterad 24 juni 2019

Onsdagen den 26 juni reser Mikael Damberg till
Värmland för att besöka det beredskapslager som
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB)
har i Kristinehamn. Under resan kommer
inrikesministern även att besöka brandstationen i
Karlstad.
På MSB:s beredskapslager finns bland annat förstärkningsresurser för
brandbekämpning som kom till stor användning under förra sommarens
omfattande gräs- och skogsbränder. Mikael Damberg kommer att informeras
om de förstärkningsresurser som finns och vilka åtgärder som myndigheten
har vidtagit efter bränderna under sommaren 2018.

På Karlstads brandstation träffar inrikesministern företrädare för den
kommunala räddningstjänsten. Statsrådet kommer också att få ta del av en
förevisning vid övningsfältet.

Media är välkomna till en särskild avsatt tid, klockan 14:30 på Karlstads
brandstation.

Tid: onsdag 26 juni 2019 kl. 14.30 till kl. 15.00 
Plats: Räddningstjänstens entré Infanterigatan 20, Karlstad

För anmälan och information, kontakta pressekreterare Natali Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Enklare att kamerabevaka för
brottsbekämpande myndigheter
Publicerad 25 juni 2019

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag som förenklar för
brottsbekämpande myndigheter att sätta upp kameror
på allmänna platser. Lagförslaget innebär att
kamerabevakningslagen ändras så att
Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Kustbevakningen
och Tullverket tillåts bedriva kamerabevakning utan
tillstånd av Datainspektionen.
– Nu får Polismyndigheten eget mandat att avgöra när och var
övervakningskameror som behövs ska sättas upp. Det är viktigt att polisen
har möjlighet att vara lika snabb som brottslingarna, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Regeringen föreslår att kamerabevakningslagen ändras så att
Kustbevakningen, Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och Tullverket får
bedriva kamerabevakning utan tillstånd av Datainspektionen. Med hjälp av
lagändringen får de brottsbekämpande myndigheterna bättre och snabbare
möjligheter att förebygga, utreda och lagföra brott genom en effektivare
kamerabevakning. Kamerabevakning är inte bara effektiv i brottsutredande
syfte, det kan också ha förebyggande effekter på till exempel
narkotikabrottsligheten vid allmänna platser som torg och parker.
Kamerabevakning kan också leda till en ökad trygghet och få fler människor
att vistas på offentliga platser.

För att upprätthålla ett starkt integritetsskydd föreslår regeringen att
myndigheterna även i fortsättningen ska få bedriva kamerabevakning endast
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om intresset av bevakningen väger tyngre än den enskildes intresse av att
inte bli bevakad. Denna intresseavvägning ska göras av myndigheterna själva
och dokumenteras. Datainspektionen ska utöva tillsyn och kunna ta ut en
sanktionsavgift av den myndighet som inte gör en dokumenterad
intresseavvägning.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

MSB ska utreda om fler
räddningsvärn kan bistå
räddningstjänsterna
Publicerad 14 juni 2019 Uppdaterad 14 juni 2019

Regeringen har beslutat att ge Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) i uppdrag att
analysera kommunernas behov av att i större omfattning
än i dag inrätta räddningsvärn som kan bistå
räddningstjänsterna, till exempel vid omfattande
skogsbränder.
– Frivilliga krafter i form av räddningsvärn kan fungera som en viktig resurs
för de kommunala räddningstjänsterna vid omfattande och långvariga
räddningsinsatser. Regeringen ger därför MSB i uppdrag att kartlägga
behovet och föreslå hur de kommuner som vill inrätta eller utveckla
räddningsvärn kan stödjas, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Räddningsvärn består av frivilliga som kompletterar den ordinarie
räddningstjänsten. Under förra sommarens skogsbränder genomförde
kommunala räddningstjänster omfattande och långvariga räddningsinsatser.
Att släcka en stor skogsbrand på ett effektivt och säkert sätt ställer höga krav
på kompetens och erfarenhet, men i arbetet ingår också uppgifter som inte
ställer samma krav. Räddningsvärn bör därför i större utsträckning än i dag
kunna vara ett lämpligt och ändamålsenligt komplement till den ordinarie
räddningstjänstverksamheten när det gäller vissa begränsade men viktiga
uppgifter.

Kommunerna har redan i dagsläget möjlighet att inrätta räddningsvärn.
Uppdraget som regeringen nu har beslutat innebär att MSB ska komma med
förslag till åtgärder och rekommendationer som stöd till de kommuner som
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önskar inrätta räddningsvärn eller utveckla befintliga räddningsvärn.

MSB ska redovisa uppdraget senast den 29 november 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Washington
Publicerad 07 juni 2019

Måndag den 10 juni till onsdag den 12 juni reser
inrikesministern till Washington D.C. Syftet med resan
är att diskutera frågor inom ramen för det goda
samarbetet mellan USA och Sverige på det
brottsbekämpande området.
I Washington kommer Mikael Damberg att träffa USA:s tillförordnade
inrikesminister och andra företrädare för Homeland Security för att diskutera
ländernas samarbete med cybersäkerhet och arbetet mot terrorism.
Statsrådet ska även medverka i ett panelsamtal om utländska
påverkansoperationer och säkerheten kring demokratiska val.

För mer information, kontakta pressekreterare Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg till RIF-råd i
Luxemburg
Publicerad 05 juni 2019 Uppdaterad 05 juni 2019

Den 6–7 juni besöker inrikesminister Mikael Damberg
Luxemburg för att delta på Rådet för rättsliga och
inrikes frågor (RIF) tillsammans med sina kollegor inom
EU.
Mikael Damberg kommer bland annat att delta i en diskussion om framtiden
för EU:s brottsbekämpande insatser samt anta förhandlingsmandat för
framtida diskussioner om tillgång till elektronisk bevisning mellan EU och
USA. Förhandlingsmandatet ska bemyndiga EU att förhandla ett avtal med
USA om tillgång till elektronisk bevisning.

På fredagen står inrikesminister Mikael Damberg värd för ett informellt möte
för att bland annat återrapportera från måndagens expertmöte om eventuell
tribunal eller annan rättslig mekanism för ansvarsutkrävande för brott
begångna i konflikterna i Syrien respektive Irak.

Ministrarna kommer också att få en lägesrapport över arbetet om inrättandet
av en europeisk åklagarmyndighet (Eppo).
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige har stått värd för
expertmöte om tribunal
Publicerad 03 juni 2019

I dag har Sverige stått värd för ett expertmöte på
tjänstemannanivå med deltagare från elva EU-länder,
bland annat Sverige, Tyskland, Frankrike,
Storbritannien och Nederländerna, samt företrädare för
EU och FN. Under dagens möte i Stockholm har
tjänstemännen diskuterat frågor kopplat till
ansvarsutkrävande för brott begångna i konflikterna i
Syrien respektive Irak.
– De grymheter som har begåtts i konflikterna i Syrien respektive Irak kräver
av oss att vi gör allt vi kan för att säkerställa att rättvisa skipas. Det ska inte
finnas någon straffrihet för vare sig mord, terroristbrott, krigsförbrytelser
eller brott mot mänskligheten, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Sverige anser att förutsättningarna för att inrätta en eventuell tribunal eller
annan rättslig mekanism behöver undersökas grundligt. Det skulle vara ett
viktigt komplement för att bidra till att rättvisa skipas. Sverige vill att en
tribunal ska kunna döma de ansvariga som begått brott inom ramen för
konflikten i Syrien respektive Irak. Nästa steg behöver bli att enas kring
vilket eller vilka alternativ som skulle kunna utforskas vidare. Länder i
regionen måste naturligtvis också konsulteras.

På fredag träffar inrikesminister Mikael Damberg berörda ministerkollegor i
samband med ministermötet för rättsliga och inrikesfrågor i Luxemburg. I
anslutning till mötet kommer inrikesminister Mikael Damberg att
återrapportera vad länders experter på tjänstemannanivå har diskuterat.
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– Expertmötet i dag och tjänstemännens diskussioner tar vi med oss framåt. I
många länder märks nu ett växande politiskt intresse för att utforska olika
vägar för att öka ansvarsutkrävandet. Att upprätta en tribunal eller en annan
rättslig mekanism är ingen enkel fråga och vägen till en eventuell process
skulle komma att ta tid och skulle kräva samarbete mellan många parter. Så
var det med tidigare tribunaler och så skulle det naturligtvis vara även i detta
fallet. Men att något är svårt är inte ett skäl att låta bli att undersöka
förutsättningarna, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Effektiv bevisinhämtning är en förutsättning för ansvarsutkrävande. Därför
stödjer Sverige bland annat FN:s bevisinhämtningsmekanismer, UNITAD i
Irak och IIIM i Syrien. Representanter för UNITAD besöker även
Utrikesdepartementet på tisdagen.

På det nationella planet har Sverige sedan år 2014 genomfört ett 40-tal
åtgärder mot terrorism. Regeringen har kriminaliserat fler områden och
skärpt straffet för flera brott. I samband med dagens medieframträdande
meddelade inrikesminister Mikael Damberg även att regeringen avser att
påbörja ett lagstiftningsarbete för att

möjliggöra utlämning av svenska medborgare till stater även utanför
Europeiska unionen och Norden och
se till att lagstiftningen om det internationella straffrättsliga samarbetet
tillåter Sverige att bistå andra utländska aktörer än stater, till exempel
FN-organisationer med utredning av brott. Redan i dag stöttar Sverige
dessa mekanismer men det behövs lagändringar för att svenska
myndigheter ska kunna hjälpa dessa organisationer med bevisinsamling i
Sverige. Det kan till exempel röra sig om att göra beslag eller hålla
förhör med personer som har flytt till Sverige.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige står värd för expertmöte
om IS-tribunal
Publicerad 03 juni 2019 Uppdaterad 31 maj 2019

Måndagen den 3 juni deltar tjänstemän från bland
annat Sverige, Tyskland, Frankrike, Storbritannien och
Nederländerna i ett expertmöte för att diskutera
möjligheten att inrätta en tribunal eller annan rättslig
mekanism för att lagföra personer som har stridit för
terrorgruppen IS på plats i Syrien och Irak. Med
anledning av mötet är inrikesminister Mikael Damberg
tillgänglig för kommentarer.

Tid: 3 juni 2019 kl. 14.00
Plats: Bella, Rödbodgatan 6, Stockholm

Ett stort antal länder inom EU har medborgare som har rest till Syrien och
Irak för att ansluta sig till terrorgruppen IS. Avstånden till bevis och
vittnesmål utgör en utmaning för medlemsstaternas nationella rättssystem att
lagföra dessa individer. En rättsskipning i regionen, genom en tribunal eller
en annan rättslig mekanism, skulle kunna utgöra ett komplement till
nationella rättsprocesser och bidra till ansvarsutkrävande för de brott som
begåtts under konflikten i Syrien och Irak. I förlängningen skulle detta kunna
leda till fler fällande domar. Sveriges regering har därför tagit initiativ till och
står värd för ett möte med experter på tjänstemannanivå för att diskutera
möjliga vägar framåt. Under mötet medverkar representanter från Sverige,
Norge, Finland, Danmark, Österrike, Tyskland, Belgien, Nederländerna,
Frankrike, Schweiz och Storbritannien samt företrädare från EU och
UNITAD.
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I anslutning till mötet är inrikesminister Mikael Damberg tillgänglig för
kommentarer.

För anmälan till medietiden, kontakta presskommunikatör Joakim Höjer.

För mer information, kontakta pressekreterare Natali Sial eller Mikael
Grinbaum.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Det ska bli svårare att missbruka
id-handlingar
Publicerad 29 maj 2019

Regeringen har i dag beslutat att ge Polismyndigheten i
uppdrag att samordna svenska myndigheters arbete för
effektivare identifiering av personer med hjälp av EU:s
gemensamma gräns- och säkerhetssystem.
Gemensamma informationssystem kommer att förbättra
säkerheten i EU, göra de yttre gränskontrollerna
effektivare och underlätta upptäckt av personer som
använder sig av flera olika identiteter.
Regeringen har gett Polismyndigheten i uppdrag att samordna
genomförandet av EU:s förordningar om interoperabilitet mellan
informationssystemen för gränskontroll, migrationshantering och
brottsbekämpning. I Sverige ansvarar Polismyndigheten och
Migrationsverket för berörda informationssystem. Samtidigt använder också
Säkerhetspolisen, Tullverket och Kustbevakningen informationen som finns i
systemen. Samtliga myndigheter omfattas av samordningsuppdraget som
beräknas bli klart år 2023.

Hittills har identitetsuppgifter, som namn, fingeravtryck och fotografier,
lagrats i olika it-system som inte är sammankopplade. Detta har bland annat
lett till att personer som använder sig av olika identiteter i vissa fall har
kunnat undgå upptäckt när de exempelvis passerar EU:s yttre gränser eller
kontrolleras av polis, tull eller migrationsmyndigheter. För att göra
identifiering enklare och säkrare har EU:s ministerråd därför antagit två
förordningar som ska göra att systemen kan kommunicera med varandra
inom EU. De nya förordningarna ändrar inte reglerna för när och varför
myndigheterna får tillgång till informationen, men de underlättar och
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förbättrar informationsutbytet.

Identitetsuppgifterna som omfattas kommer från Schengens
informationssystem, det gemensamma viseringssystemet och systemet för
asylsökandes fingeravtryck. Information från det nya in- och utresesystemet,
systemet för tillstånd till gränspassage för viseringsfria resenärer och registret
över dömda tredjelandsmedborgare kommer också att ingå. Även uppgifter
från Interpols register över stulna och borttappade resehandlingar samt viss
information från Europol ska kunna användas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fler domar bör avtjänas i andra
länder
Publicerad 23 maj 2019 Uppdaterad 23 maj 2019

Justitiedepartementet remitterar en
departementspromemoria med lagförslag som syftar till
att effektivisera hanteringen av ärenden om överförande
av straffverkställighet inom EU. Dömda personer med
en stark anknytning till ett annat land ska i största
möjliga utsträckning avtjäna sitt straff i det landet.
– Fler borde avtjäna sina fängelsestraff i hemländerna. Det är viktigt att
överförande av straffverkställighet hanteras snabbt och effektivt.
Kriminalvårdens resurser är ansträngda och den som döms för ett brott får
bättre möjlighet till återanpassning där personen kommer att vistas efter
avtjänat straff, säger inrikesminister Mikael Damberg.  

I promemorian föreslås ett krav på skyndsam handläggning av denna typ av
ärenden, såväl hos Kriminalvården som i de allmänna domstolarna.
Motsvarande skyndsamhetskrav ska även gälla vid handläggningen när en
utländsk dom med frihetsberövande påföljd ska verkställas i Sverige. Det
föreslås också att Kriminalvårdens beslut att sända över en dom för
verkställighet inte ska kunna överklagas om den dömde har samtyckt till
beslutet. Dessutom föreslås ytterligare regler som syftar till att påskynda
processen efter det att ett beslut har meddelats om att en svensk dom ska
verkställas i ett annat land. Till exempel ska den dömde kunna meddela att
han eller hon avstår från att överklaga så att Kriminalvårdens beslut att
sända över en dom kan verkställas direkt.

Promemorian remitteras till den 15 september 2019.

Lagändringarna föreslås i huvudsak träda i kraft den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige deltar som första
medlemsstat med helikoptrar till
EU:s civilskyddsmekanism
Publicerad 17 maj 2019

I dag tillkännagav inrikesminister Mikael Damberg och
EU-kommissionär Christos Stylianides att Sveriges
bidrag med sex helikoptrar för skogsbrandbekämpning
accepteras att ingå i EU:s civilskyddsmekanism. Genom
det svenska bidraget till EU:s gemensamma
responsförmåga stärks även förmågan att bekämpa
skogsbränder inom Sverige.
Regeringen beslutade i april 2019 om att Myndigheten för samhällsskydd
och beredskap (MSB) får ansöka om att delta med helikoptrar för
skogsbrandsbekämpning till EU:s civilskyddsmekanism, rescEU-transition.
På dagens pressträff tillkännagav Christos Stylianides, ansvarig för
humanitärt bistånd och krishantering i EU-kommissionen, att det svenska
bidraget om sex helikoptrar har accepterats som en del av rescEU-transition
2019. Beskedet innebär att Sverige som första medlemsstat bidrar med
helikoptrar för skogsbrandsbekämpning till EU:s nyligen reviderade
civilskyddsmekanism.

– Genom att bidra till EU:s gemensamma förmåga att bekämpa stora
skogsbränder stärker vi också Sveriges förmåga. Under förra sommaren fick
vi stöd av andra EU-länder för att bekämpa de skogsbränder som härjade på
många platser i landet, säger inrikesminister Mikael Damberg.

MSB har upphandlat ett trettiotal helikoptrar till Sveriges nationella
beredskap för skogsbrandbekämpning inför sommaren 2019 och sex av dessa
tillgängliggörs nu alltså för EU:s civilskyddsmekanism. Helikoptrarna
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behöver inte skickas ut i Europa i en situation där de behövs inom Sverige.
EU kommissionen kommer att finansiera 75 procent av
beredskapskostnaderna för de sex svenska helikoptrarna.

Förra året lanserades förstärkningar av EU:s civilskyddsmekanism, bland
annat med rescEU - en mekanism som ska säkra att nationella resurser hos
EU:s medlemsstater tillgängliggörs för EU:s gemensamma insatsberedskap.
Att Sverige är med och bidrar till den nya operativa förmågan inom rescEU
redan från början är viktigt för att se till att EU:s totala responsförmåga för
att exempelvis bekämpa stora skogsbränder stärks.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker Västerås
Publicerad 17 maj 2019 Uppdaterad 16 maj 2019

På fredag den 17 maj reser inrikesministern till Västerås
för att medverka i ett rundabordssamtal om trygghet
tillsammans med politiker och företrädare för polisen i
Västmanland. Statsrådet kommer även att besöka en
hemvärnsövning.
Under besöket kommer Mikael Damberg att delta i ett rundabordssamtal om
trygghet där kommunala och regionala företrädare får möjlighet att beskriva
situationen i kommunerna och Västmanland.  I samband med samtalen
kommer inrikesministern också att få ta del av en nulägesbeskrivning från
polisområdeschefen i Västmanland.

I Västerås övar 300 män och kvinnor från Hemvärnet på att bevaka och
skydda militära skyddsobjekt och civila samhällsviktiga anläggningar. Mikael
Damberg besöker övningarna som pågår vid stadens hamn och flygplats för
att få insyn i Hemvärnets verksamhet.

Media är välkomna att delta i samband med inrikesministerns besök vid
hemvärnsövningen. Besöket inleds kl. 13:15 på Södra Seglargatan 3 i
Västerås hamn och avslutas på Västerås flygplats ca kl. 14:30. Det kommer
även att finnas möjlighet till intervjuer efter besöket.

För anmälan och mer information, kontakta pressekreterare Mikael
Grinbaum. Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg till Norrtälje för
krisberedskapsveckan
Publicerad 10 maj 2019 Uppdaterad 08 maj 2019

Krisberedskapsveckan pågår för fullt och på fredag den
10 maj besöker inrikesminister Mikael Damberg
Norrtälje. Inrikesministern deltar i ett samtal om
krisberedskap med ungdomar från Rodengymnasiet
och besöker räddningstjänsten i Norrtälje kommun.
Den 2 januari i år vaknade Norrtäljes invånare upp till förödelse, nedblåsta
träd och många hushåll utan ström efter stormen Alfridas framfart.
Kommunen gick upp i stabsläge och mobiliserade, bland annat med hjälp av
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB), för att hjälpa de som
drabbats. Mikael Damberg kommer att delta i ett samtal med ungdomar på
Rodengymnasiet om stormen och om krisberedskap. Media är välkomna att
bevaka samtalet som inleds på gymnasiet kl. 10.00.  Efter samtalet finns det
tid för intervjuer med inrikesministern, kl. 11.30.   

Under dagen besöker Mikael Damberg också Norrtälje brandstation för att få
insyn i hur Norrtälje kommun arbetade i samband med stormen Alfrida.

För mer information och anmälan, kontakta pressekreterare Mikael
Grinbaum. Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid inre
gräns
Publicerad 09 maj 2019

Regeringen har i dag beslutat att återinföra
gränskontroll vid inre gräns i sex månader. Beslutet
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns
ett allvarligt hot mot den allmänna ordningen och den
inre säkerheten i Sverige.
– Säkerhetspolisen bedömer att den nuvarande hotbilden ligger kvar på en
förhöjd nivå och därför beslutar regeringen om att återinföra gränskontrollen
i ytterligare sex månader. Sverige är ett av en handfull länder som har inre
gränskontroller med anledning av bristande gränskontroller vid Schengens
yttre gränser, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i sex
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till den 11 november 2019.
Beslutet har fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och
baseras på regeringens bedömning att det fortsatt finns ett allvarligt hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i Sverige. Säkerhetspolisen
bedömer också att terrorhotnivån är fortsatt förhöjd. Det finns fortfarande
brister i kontrollen av de yttre gränserna runt om i Schengen, vilket gör att
Sverige måste ha kvar de inre gränskontrollerna.

Sveriges agerande ligger i linje med andra Schengenmedlemsstater som
Tyskland, Österrike, Norge och Danmark. Dessa länder har också tillfälligt
återinfört inre gränskontroll och samtliga har meddelat att de i likhet med
Sverige avser fatta beslut som gäller i sex månader samt att de tänker
fortsätta med kontrollerna så länge som ett allvarligt hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten kvarstår.
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Polismyndigheten bestämmer var och hur gränskontroll ska genomföras och
kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att värna allmän
ordning och inre säkerhet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Gruppen av stater mot korruption
(Greco) har utvärderat Sveriges
åtgärder för att förebygga
korruption
Publicerad 03 maj 2019

Sverige har tillträtt Europarådets konventioner mot
korruption och är sedan 20 år medlem av Greco,
Europarådets organ för att följa upp efterlevnaden av
konventionerna. Greco utvärderar ländernas konkreta
åtgärder och fokuserar på några sektorer i taget.
Utvärderingen resulterar i en rapport med fakta, analys
och rekommendationer till åtgärder. Genomförandet av
rekommendationerna följs sedan regelbundet upp.
Just nu pågår den femte utvärderingsrundan, där Polismyndigheten och
högsta nationella nivån granskas. Rapporten bygger på skriftligt material och
på besök i Sverige, då utvärderingsteamet talade med över 60 personer från
olika sektorer i samhället.

Greco konstaterar att Sverige har en låg nivå av korruption och berömmer
den långtgående öppenheten när det gäller tillgången till information om
regeringens och Polismyndighetens arbete.

– Sverige har en lång tradition av en mycket låg nivå av korruption och det
är glädjande att Greco uppmärksammar det. Vi kommer nu att analysera
rapporten och gå vidare med vårt arbete, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.
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Greco lyfter också fram de nya lagarna om karenstid vid övergång till den
privata sektorn och om skyldighet för bland annat statsråd att anmäla
innehav av finansiella instrument.

– Regeringen har nyligen infört bestämmelser om karens när politiker går
över till det privata näringslivet, något som Greco välkomnar och vill se en
vidareutveckling av. Vi har också nyligen kommit med flera åtgärder för att
förstärka arbetet med en god förvaltningskultur i staten. Till exempel arbetar
vi för att införa en gemensam, obligatorisk introduktionsutbildning för alla
statsanställda om grundläggande principer för att förebygga jäv och
intressekonflikter, säger civilminister Ardalan Shekarabi.

Greco rekommenderar i 15 punkter Sverige att på olika sätt fortsätta
utveckla arbetet för att stärka öppenheten, integriteten och
ansvarsskyldigheten i de granskade sektorerna, för att ännu bättre förebygga
korruption.

Regeringen ser rekommendationerna som ett bra stöd för det kontinuerliga
arbetet att förebygga och motverka korruption. Processen för att omhänderta
rekommendationerna på bästa sätt har redan påbörjats och innebär i vissa
avseenden att vidareutveckla redan pågående initiativ.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige ansluter sig till digital
bevisning inom EU
Publicerad 03 maj 2019 Uppdaterad 03 maj 2019

Regeringen ger Åklagarmyndigheten i uppdrag att
ansluta sig till en teknisk lösning som gör att frågor och
svar om digital bevisning enligt europeiska
utredningsordern (EIO) kan utbytas mellan åklagare
inom EU.
– Genom att svenska åklagare kan utbyta information om bevisning med
andra åklagare inom EU förkortas utredningstider och vi kan agera snabbare
i kampen mot den gränsöverskridande brottsligheten, säger inrikesminister
Mikael Damberg.

Om det under en pågående förundersökning eller rättegång i en EU-
medlemsstat behöver inhämtas bevisning i en annan EU-medlemsstat, kan
det ske genom att en så kallad europeisk utredningsorder utfärdas (EIO).
Åklagarmyndigheten handlägger runt 700 inkommande och 600 utgående
europeiska utredningsordrar per år. Europeiska kommissionen utvecklar nu i
samarbete med medlemsstaterna en online-portal, E-evidenceportalen, som
ska användas för att överföra den digitala bevisningen. Portalen kommer
vara på plats i oktober 2019. Den svenska anslutningen till portalen ska vara
genomförd senast den 1 januari 2021.

Regeringens uppdrag till Åklagarmyndigheten grundar sig i ett samarbete
mellan EU:s medlemsstater som går under samlingsnamnet e-juridik. Syftet
med samarbetet är att underlätta för medborgare, företag och rättstillämpare
att få tillgång till rättsliga förfaranden och rättslig information samt för att
bidra till ett förbättrat samarbete mellan rättsliga myndigheter i olika
medlemsstater. Överföringen av information via E-evidenceportalen kommer
att ske med hjälp av den säkra transportförbindelse, e-CODEX, som vissa
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medlemsstater har utvecklat inom ramen för samarbetet på e-juridikområdet.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen underlättar för
kamerabevakning i
brottsbekämpningen
Publicerad 02 maj 2019

Regeringen har i dag överlämnat en lagrådsremiss till
Lagrådet med förslag som förenklar för
brottsbekämpande myndigheter att sätta upp kameror
på allmänna platser. Lagförslaget innebär att
kamerabevakningslagen ändras så att
Polismyndigheten, Säkerhetspolisen, Kustbevakningen
och Tullverket tillåts bedriva kamerabevakning utan
tillstånd av Datainspektionen.
– Polisen får nu mandat att på egen hand avgöra när och var
övervakningskameror ska placeras. Det ska gå fort och det ska vara enkelt
för polisen att få kameror på plats, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen föreslår att kamerabevakningslagen ändras så att
Kustbevakningen, Polismyndigheten, Säkerhetspolisen och Tullverket får
bedriva kamerabevakning utan tillstånd av Datainspektionen. Med hjälp av
lagändringen får de brottsbekämpande myndigheterna bättre och snabbare
möjligheter att förebygga, utreda och lagföra brott genom en effektivare
kamerabevakning. Kamerabevakning är inte bara effektiv i brottsutredande
syfte, det kan också ha förebyggande effekter på till exempel
narkotikabrottsligheten vid allmänna platser som torg och parker.
Kamerabevakning kan också leda till en ökad trygghet och få fler människor
att vistas på offentliga platser.

För att upprätthålla ett starkt integritetsskydd föreslår regeringen att

https://www.regeringen.se/


myndigheterna även i fortsättningen ska få bedriva kamerabevakning endast
om intresset av bevakningen väger tyngre än den enskildes intresse av att
inte bli bevakad. Denna intresseavvägning ska göras av myndigheterna själva
och dokumenteras. Datainspektionen ska utöva tillsyn och kunna ta ut en
sanktionsavgift av den myndighet som inte gör en intresseavvägning.

Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Narkotikabekämpning i fokus när
Mikael Damberg besöker
Norrköping
Publicerad 30 april 2019 Uppdaterad 30 april 2019

Fredagen den 3 maj reser inrikesminister Mikael
Damberg till Norrköping. Syftet med resan är att träffa
polisen och Åklagarkammaren för att ta del av deras
arbete med narkotikabekämpning.
I kampen mot narkotika krävs både förebyggande verksamhet och repressivt
arbete. Under besöket i Norrköping kommer Mikael Damberg att ges insyn i
olika samverkansprojekt där polis och åklagare arbetar tillsammans med
kommunen och andra samhällsaktörer för att bekämpa narkotikan.

En särskild presstid är avsatt till klockan 13.20. För mer information,
kontakta pressekreterare Natali Sial. 
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
brandhärjade Hästveda
Publicerad 24 april 2019

Med anledning av de senaste dagarnas gräs- och
skogsbränder på flera platser i Sverige ändrar
inrikesminister Mikael Damberg sitt program.
Inrikesministern kommer under torsdag förmiddag att
besöka Hästveda, ett av de områden som drabbats av
en större brand.
Den kommunala räddningstjänsten i Hässleholm arbetar nu aktivt med stöd
av Myndigheten för samhällsskydd beredskap (MSB) och Försvarsmakten
med att släcka de pågående mark- och skogsbränderna. Hittills har ett
fyrtiotal personer evakuerats från närliggande bostadshus. Mikael Damberg
besöker Hästveda för att informera sig om släckningsarbetet på plats, träffa
räddningstjänsten samt företrädare från MSB och kommunen. Statsrådet
kommer även att besöka delar av brandområdet.

Media är välkomna till en särskilt utsatt presstid kl. 11.00 efter statsrådets
besök. För mer information kontakta pressekreterare Natalie Sial eller
Mikael Grinbaum.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern besöker Sätra
efter skjutningarna
Publicerad 17 april 2019 Uppdaterad 16 april 2019

I dag, onsdag den 17 april, besöker Mikael Damberg
Sätra i Stockholm. Inrikesministern kommer att träffa
poliser och representanter från det civila samhället med
anledning av den senaste tidens skjutningar i området.
Sätra har drabbats av flera skjutningar och på kort tid har tre personer dödats
i området. Polisen kraftsamlar nu mot våldet och utreder ärendet som en
särskild händelse. Samtidigt arbetar myndigheter tillsammans med
civilsamhället för att skapa trygghet för invånarna. Inrikesminister Mikael
Damberg besöker Sätra för att få en inblick i polisens arbete och för att träffa
boende i området.

Media är välkomna till en särskild presstid kl. 14:30. För anmälan och
information, kontakta pressekreterare Natalie Sial. Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Sverige bidrar med helikoptrar till
EU för skogsbrandsbekämpning
Publicerad 11 april 2019

Regeringen har i dag beslutat om att Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) får ansöka om att
delta i EU:s civilskyddsmekanism med minst tre
helikoptrar för skogsbrandsbekämpning. Sveriges
bidrag stärker EU:s totala responsförmåga att bekämpa
stora skogsbränder i medlemsländerna.
– Under förra sommaren fick vi stöd av andra EU-länder för att bekämpa
våra skogsbränder. Nu bidrar vi till EU:s gemensamma förmåga att bekämpa
skogsbränder och därigenom stärks också Sveriges förmåga, säger Mikael
Damberg.

För att säkra tillgången till resurser inför skogsbrandssäsongen 2019 etablerar
EU civilskyddsmekanismen rescEU-transition. Mekanismen ska säkra att
nationella resurser hos EU:s medlemsstater görs tillgängliga för EU:s
gemensamma insatsberedskap. För Sveriges nationella beredskap har MSB
upphandlat ett 30-tal helikoptrar för skogsbrandsbekämpning inför
sommaren 2019. Dagens regeringsbeslut innebär att MSB kan anmäla minst
tre av dessa helikoptrar till rescEU-transition. Det var genom en tidigare
variant av den här mekanismen som Sverige fick stöd från övriga
medlemsstater i samband med de många skogsbränder som härjade runt om i
landet under sommaren 2018.

Kontraktsskrivande med EU-kommissionen gällande avtal för utvalda
resurser förväntas bli aktuellt i maj. Om det svenska erbjudandet om minst
tre helikoptrar antas kommer EU kommissionen att finansiera 75% av
beredskapskostnaderna för de här helikoptrarna.
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Just nu pågår ett arbete med att bygga upp mer permanenta responsresurser
inom EU:s civilskyddsmekanism. RescEU-transition är tänkt att verka under
övergångsperioden fram tills att en permanent lösning är på plats.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisen föreslås få utökad tillgång
till uppgifter från signalspaning
Publicerad 11 april 2019

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen som innebär att Säkerhetspolisen och
Nationella operativa avdelningen i Polismyndigheten
ska få en utökad tillgång till uppgifter från signalspaning
i försvarsunderrättelseverksamhet.
I dagsläget får Säkerhetspolisen (Säpo) och Nationella operativa avdelningen
i Polismyndigheten (NOA) inte tillgång till uppgifter från signalspaning när
det gäller företeelser som myndigheterna bedriver en förundersökning om.
Om det exempelvis framkommer uppgifter som tyder på att en internationell
terroristorganisation planerar ett terroristattentat i Sverige, och misstankarna
når sådan styrka att Säpo inleder en förundersökning, måste Försvarets
radioanstalt avbryta sin rapportering till myndigheten.

Regeringen föreslår nu en ny lag som ska göra att Säpo och NOA kan
bestämma inriktningen av signalspaning och ta emot underrättelser med
inhämtade uppgifter även om det pågår en förundersökning.

– Säpo och NOA behöver tillgång till de här uppgifterna även om det pågår
en förundersökning. Genom lagförslaget förbättrar vi myndigheternas
möjlighet att till exempel förhindra terroristattentat, säger Mikael Damberg.

Lagen innebär att uppgifter från Försvarets radioanstalt får användas i
underrättelsearbetet, men inte för att utreda brott. De brottsbekämpande
myndigheterna ska begränsa enskilda tjänstemäns tillgång till uppgifterna.

Säkerhets- och integritetsskyddsnämnden föreslås ha tillsyn över
tillämpningen av den nya lagen.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Arbetet mot våldsbejakande
extremism i centrum när Mikael
Damberg besöker Ludvika
Publicerad 10 april 2019 Uppdaterad 08 april 2019

Onsdag den 10 april reser inrikesministern till Ludvika
där han kommer att diskutera det lokala arbetet mot
våldsbejakande extremism och ta del av det
brottsbekämpande arbetet i regionen.
Under besöket kommer Mikael Damberg att få en presentation av polisregion
Bergslagen och det brottsbekämpande arbetet lokalt i Ludvika.
Inrikesministern kommer även att få ta del av det arbete mot våldsbejakande
extremism som polisen utför i samverkan med bland annat kommun och
socialtjänst.

Media är välkomna till en särskild presstid kl. 12.30 utanför polishuset i
Ludvika. För anmälan och information, kontakta pressekreterare Natalie
Sial. Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu intensifieras arbetet med att
stärka Sveriges beredskap
Publicerad 03 april 2019

Inrikesminister Mikael Damberg har i dag fattat beslut
att förordna Barbro Holmberg som särskild utredare i
utredningen Ansvar, ledning och samordning inom civilt
försvar.
Utredaren ska föreslå tydligare ansvars- och ledningsförhållanden och en
stärkt samordning inom civilt försvar på nationell, regional och lokal nivå.
Utredningen ska leda till att Sverige får en förbättrad förmåga att hantera
situationer med höjd beredskap och krig och det ställer krav på att det finns
tydliga ansvarsförhållanden inom det civila försvaret.

Den nya strukturen som utredningen ska föreslå ska också stärka samhällets
förmåga att hantera fredstida kriser, som till exempel omfattande
skogsbränder.

Utredningen ska bland annat föreslå vilka myndigheter som ska få ett särskilt
ansvar för krisberedskap och civilt försvar. Utredningen ska också föreslå en
geografisk indelning för civil ledning och samordning på regional nivå.

– Vi initierar den här utredningen för att skapa ett effektivare civilt försvar
för Sverige. Befolkningen ska skyddas, viktiga samhällsfunktioner ska
fungera och Försvarsmakten ska få det stöd de behöver för att kunna möta
ett väpnat angrepp, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Barbro Holmberg har tidigare varit landshövding i Gävleborgs län,
migrationsminister och generaldirektör vid Migrationsverket. Barbro
Holmberg har även varit ordförande i Indelningskommittén.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ny lag stärker kraven på
säkerhetsskydd
Publicerad 01 april 2019

I dag den 1 april träder den nya säkerhetsskyddslagen i
kraft. Lagen innebär förtydligade krav på skydd för
sådana verksamheter som har betydelse för Sveriges
säkerhet.
– Säkerhetspolisen har vid upprepade tillfällen framfört att många aktörer i
dag brister i sin skyldighet att genomföra säkerhetsskyddsanalyser. Man ska
kunna lita på att värdefull och känslig information förblir hemlig. Nu
tydliggör vi ansvaret för den som bedriver säkerhetskänslig verksamhet och
stärker skyddet mot spioneri och sabotage, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Sedan den tidigare säkerhetsskyddslagen infördes år 1996 har Sverige
genomgått stora förändringar. På flera områden som är viktiga för rikets
säkerhet sker i dag omfattande internationella samarbeten, och verksamheter
som hanterar säkerhetsfrågor och skyddsvärd information bedrivs även i
privat regi. Dessutom har digitaliseringen av det svenska samhället inneburit
ett ökat behov av säker informationshantering.

För att stärka och modernisera säkerhetsskyddet har regeringen därför infört
en ny säkerhetsskyddslag som förtydligar kraven på skydd av verksamheter
som har betydelse för Sveriges säkerhet och ökar skyddet mot bland annat
spioneri, sabotage och terroristbrott.

Den tidigare lagstiftningen var delvis otydlig gällande vilka aktörer som
omfattades. I den nya säkerhetsskyddslag som träder i kraft i dag förtydligas
därför att lagstiftningen kommer att gälla för alla som bedriver verksamhet
som har betydelse för Sveriges säkerhet, oavsett om den bedrivs i offentlig
eller privat regi. Dessutom tydliggörs kraven på verksamheterna som träffas
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av lagen. Verksamhetsutövarna ska göra en säkerhetsskyddsanalys och
utifrån den vidta de åtgärder som behövs. Detta kan gälla
informationssäkerhet, skydd av lokaler och anläggningar samt kontroll av
personal.

Såväl offentliga som privata aktörer kan söka stöd och råd från
tillsynsmyndigheterna Säkerhetspolisen och Försvarsmakten.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesministern besöker
Kustbevakningen
Publicerad 29 mars 2019 Uppdaterad 28 mars 2019

I dag den 29 mars besöker Mikael Damberg
Kustbevakningen och myndighetens fartyg KBV 050. I
samband med besöket genomförs en pressträff med
anledning av den nya kustbevakningslagen.
Mikael Damberg följer med fartyget från Södertälje till Stockholm för att ta
del av en presentation av myndighetens verksamhet och aktuella frågor.
Kustbevakningens generaldirektör Therese Mattson deltar även vid besöket.

Fartyget KBV 050 anländer till Norr Mälarstrand 31 där media är välkomna
att ansluta vid kajen. Inrikesminister Mikael Damberg presenterar då den nya
kustbevakningslagen som träder i kraft på måndag den 1 april. Den nya lagen
innebär bland annat att Kustbevakningen får ett ökat ansvar för
brottsbekämpning och ordningshållning till sjöss.

Samlingstid för media är kl. 15.15 vid Norr Mälarstrand 31 (vid Preem
bensinstation).

För anmälan och information, kontakta pressekreterare Mikael Grinbaum.
Medtag presslegitimation.  
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Utredning föreslår nytt statligt id-
kort och e-legitimation
Publicerad 27 mars 2019 Uppdaterad 27 mars 2019

– Bedrägerier som begås med användning av falska
eller stulna id-handlingar är ett växande problem. Med
de här förslagen från utredningen tar staten kontrollen
över svenska identitetshandlingar, säger inrikesminister
Mikael Damberg i en kommentar.
Det finns i dag många handlingar som accepteras som bevis för någons
identitet, vilket försvårar kontrollen av handlingarnas äkthet och giltighet
och medför att de kan missbrukas. Pass och det statliga identitetskort som
utredningen föreslår uppfyller de säkerhetskrav som bör ställas på
identitetshandlingar och täcker de behov av identitetshandlingar som finns
hos landets invånare. Endast dessa handlingar ska därför godtas som fysiska
identitetshandlingar i de situationer som kräver en säker identifiering.

Utredningen föreslår en ny lag och förordning om statliga
identitetshandlingar med bestämmelser om ett statligt identitetskort och en
statlig e-legitimation. Id-kortet kan utfärdas med eller utan funktion som
resehandling och ersätter både det nationella identitetskortet och
identitetskortet för folkbokförda i Sverige. Att id-kortet utfärdas med
funktion som resehandling innebär att det, förutom att användas som
identitetshandling, även kan användas som resehandling i stället för pass vid
resor inom EU. Det överensstämmer med det som i dag gäller för det
nationella identitetskortet.

Den ökade digitaliseringen gör det allt svårare att klara sig i samhället utan
tillgång till en e-legitimation. Det är därför viktigt att alla ges möjlighet att
skaffa en säker e-legitimation. En säker elektronisk identifiering bidrar också
till att motverka den identitetsrelaterade brottsligheten. Med en säker
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grundidentifiering som görs av en myndighet vid ett personligt besök minskar
risken för att fel person får tillgång till e-legitimationen. Utredningen föreslår
att en statlig e-legitimation på högsta tillitsnivå får finnas på det statliga
identitetskortet. E-legitimationen ska även kunna användas för att skapa en
elektronisk underskrift.

Utredningens förslag kommer att remissbehandlas.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

ID-kortsutredningen presenteras
Publicerad 26 mars 2019 Uppdaterad 26 mars 2019

På onsdag den 27 mars överlämnar 2017 års ID-
kortsutredning sitt betänkande till regeringen.
Utredningen presenteras och överlämnas till
inrikesminister Mikael Damberg av särskilda utredaren
Inga-Lill Askersjö.

Tid: 27 mars 2019 kl. 11.00
Plats: Lilla pressrummet, entré från vakten vid Rödbodgatan 6
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Regeringen fortsätter satsningen
på brottsförebyggande insatser
Publicerad 21 mars 2019

I mars 2017 presenterade regeringen ett nationellt
brottsförebyggande program, Tillsammans mot brott.
För att följa upp arbetet ger regeringen nu 13
myndigheter i uppdrag att redovisa sina insatser på
området.
För att minska brottsligheten och öka tryggheten behövs ett effektivt
brottsförebyggande arbete. Under förra mandatperioden genomförde
regeringen en omfattande brottsförebyggande satsning, som bland annat
inkluderade medel och uppdrag till Brå och länsstyrelserna. Det nationella
programmet Tillsammans mot brott samlar regeringens målsättningar för det
brottsförebyggande arbetet inom olika politikområden och syftar även till att
öka kunskaperna på området och stimulera samverkan mellan olika aktörer.
Individinriktade insatser såsom föräldraskapsstöd, avhopparverksamhet och
återfallsförebyggande arbete är några av de insatser som nämns i
programmet. Det kan också handla om hur näringsliv, polis och kommun kan
samverka kring trygghetsfrågor i offentlig miljö, exempelvis genom
förbättrad utomhusbelysning eller kamerabevakning på en brottsutsatt plats.

– Regeringen har genomfört en rad åtgärder för att rättsväsendet ska klara
upp fler brott och få ett slut på det grova våldet, men vi måste fortsätta
förstärka det brottsförebyggande arbetet. Rikspolischefen har rätt när han
säger att samhället behöver sluta upp bakom polisen för att få ner
skjutvapenvåldet och strypa nyrekryteringen till gängen, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Regeringen ger nu 13 myndigheter i uppdrag att redovisa insatser som har
genomförts eller påbörjats sedan 2017 och som på kort eller lång sikt kan ha

https://www.regeringen.se/


betydelse för det brottsförebyggande arbetet. I uppdraget ingår även att
myndigheterna ska bedöma eventuella effekter av de insatser som
genomförts. Detta blir ett viktigt underlag i regeringens fortsatta arbete att
utveckla det brottsförebyggande arbetet.

Myndigheternas redovisningar ska vara regeringen tillhanda senast den 1
september 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Ändringar i regleringsbreven för
Polismyndigheten och
Åklagarmyndigheten
Publicerad 21 mars 2019

– Regeringens satsning på 10 000 fler polisanställda till
2024 fortsätter med oförminskad kraft. Det är en tuff och
viktig utmaning för hela myndigheten. Vid sidan av
uppdraget att växa som organisation och öka
attraktiviteten i polisyrket pekar vi på ett antal områden
som behöver extra fokus framöver. Det handlar bland
annat om att stärka upp gränskontrollverksamheten och
polisens närvaro i hela landet, säger inrikesminister
Mikael Damberg.
I december beslutade regeringen om regleringsbrev för 2019 avseende alla
myndigheter. Antalet uppdrag och återrapporteringskrav var då begränsade
eftersom besluten fattades av en övergångsregering. I de nu beslutade
ändringsbreven har regeringen haft möjlighet att utveckla sina styrsignaler
och ge myndigheterna nya uppdrag samt kompletteringar av redan befintliga.

Utöver de uppdrag som Polismyndigheten fick i det ursprungliga
regleringsbrevet för 2019 får myndigheten nu också uppdrag gällande bland
annat följande:

Polismyndigheten ska under 2019 göra de prioriteringar och vidta de
åtgärder som krävs för att kunna bedriva en fullt fungerande ordinarie
gränskontroll vid yttre gräns under årets samtliga månader. Myndigheten ska
därutöver även fortsätta att utveckla sin beredskap och förmåga att vid
behov bedriva en ändamålsenlig gränskontroll vid inre gräns.
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Handläggningstiderna för vapenärenden inom Polismyndigheten behöver bli
kortare. Myndigheten ska därför redovisa vilka åtgärder som har vidtagits för
att stärka myndighetens hantering av vapentillstånd.

Polismyndigheten ska fortsatt redovisa vilka åtgärder som har vidtagits för
att säkerställa en långsiktig och tydlig polisiär närvaro i hela landet.
Myndigheten ska också redovisa i vilken omfattning det finns områdespoliser
på lokalpolisområdesnivå och i vilken utsträckning dessa arbetar fredat med
kontaktskapande, brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete.

Polismyndigheten ska redovisa vilka åtgärder som myndigheten har vidtagit
för att stärka samverkan med andra aktörer i samhället gällande
brottsofferarbetet.

Polismyndigheten ska redovisa hur myndigheten arbetar för att motverka
brottslighet kopplad till djurrättsaktivism.

Polismyndighetens anslag för 2019 har ökats i enlighet med den budget som
riksdagen har beslutat om. Myndigheten ska redovisa de särskilda åtgärder
som i samråd med berörda parter har vidtagits för att öka attraktiviteten i
polisyrket och förbättra villkoren. Av redovisningen ska också framgå vilka
åtgärder som har vidtagits för att göra Polismyndigheten än mer attraktiv
som arbetsgivare i syfte att nå målet om 10 000 fler anställda till 2024.

Dessutom får Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten ett gemensamt
uppdrag att analysera och bedöma resultatet för verksamheten utredning och
lagföring. Myndigheterna ska lägga särskild uppmärksamhet på att analysera
och beskriva utvecklingen gällande utredningar av sexualbrott (inklusive
våldtäkter), brott mot barn samt brott i nära relation. Myndigheterna ska
också beskriva vilka åtgärder som vidtas för öka förutsättningarna för
uppklaring av brott med hedersmotiv.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Uppsala
Publicerad 18 mars 2019

Onsdag den 20 mars reser Mikael Damberg till Uppsala
i polisregion Mitt. Under besöket kommer
inrikesministern bland annat att få information om
regionens arbete mot brott i nära relationer. På
programmet finns besök på Barnahus samt ett besök i
Gottsunda.
På Barnahus kommer Mikael Damberg att träffa poliser, personal från
Barnahus och företrädare för socialtjänsten för att få information om hur
regionen arbetar mot brott i nära relationer och en fördjupad presentation av
Barnahus verksamhet som möter barn som är utsatta eller misstänks vara
utsatta för sexualbrott eller våldsbrott i nära relation.

Mikael Damberg besöker också Gottsunda och i samband med det besöket är
media välkomna. För anmälan och information kontakta pressekreterare
Natali Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
besöker Linköping
Publicerad 11 mars 2019

Onsdag den 13 mars reser Mikael Damberg till
Linköping i polisregion Öst. Under vistelsen kommer
inrikesministern bland annat att besöka Nationellt
forensiskt centrum (NFC) för att ta del av polisens
forensiska verksamhet.
Vid besöket kommer Mikael Damberg även att få inblick i polisens
utredningsarbete av grova våldsbrott och få träffa poliser som är verksamma
i regionen. Inrikesministern kommer också att göra en rundvandring i
Skäggetorp, ett särskilt utsatt område men där polisen nu ser en positiv trend
efter satsningar på bland annat områdespoliser.

Media är välkomna att delta vid rundvandringen i Skäggetorp på
eftermiddagen. För anmälan och information, kontakta pressekreterare
Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Morgan Johansson och Mikael
Damberg till RIF-råd i Bryssel
Publicerad 06 mars 2019

Justitie- och migrationsminister Morgan Johansson och
inrikesminister Mikael Damberg deltar i rådet för
rättsliga och inrikes frågor (RIF) den 7 mars 2019 i
Bryssel.
Inrikesministrarna kommer att hålla en riktlinjedebatt om den fortsatta
inriktningen för EU:s åtgärder mot terrorism. Migrationsministrarna kommer
att diskutera EU:s samarbete inom migrationsområdet med länder utanför
EU. Därutöver väntas även rapporter om läget i förhandlingarna gällande
förordningen om en europeisk gräns- och kustbevakning samt om reformen
av EU:s gemensamma asylsystem

Justitieministrarna kommer att fatta beslut om rådets ståndpunkt om
förslaget till direktiv om e-bevisning.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg besöker
Värnamo
Publicerad 27 februari 2019 Uppdaterad 25 februari 2019

Onsdag den 27 februari reser inrikesminister Mikael
Damberg till Värnamo. Under besöket kommer
inrikesministern att få en lägesbild över
lokalpolisområdet, samtala om brottsförebyggande
arbete på en gymnasieskola och besöka området
Städet tillsammans med områdespolisen.
På Värnamo polisstation kommer Mikael Damberg att få fördjupad
information om de pågående gängkonflikterna i lokalpolisområdet och om
polisens arbete med att förebygga och utreda dessa. Inrikesministern
kommer även att besöka Finnvedens gymnasieskola för samtal med
skolledning, fritidsledare, elever och områdespolis om hur man arbetar
brottsförebyggande bland ungdomarna. Tillsammans med områdespolisen i
Värnamo besöker Mikael Damberg också området Städet.

Media är välkomna till en särskild avsatt tid kl. 13:00 på Finnvedens
gymnasieskola. För anmälan och information, kontakta pressekreterare
Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nya regler om datalagring vid
brottsbekämpning
Publicerad 26 februari 2019 Uppdaterad 26 februari 2019

Regeringen kommer på torsdag att besluta en
lagrådsremiss om nya regler om datalagring för
brottsbekämpande ändamål. Förslagen innebär att
lagringsreglerna i vissa delar blir mer verkningsfulla för
brottsbekämpningen, där digitala spår ofta är de
viktigaste och ibland enda spåren för att förhindra och
utreda allvarlig brottslighet.
– Polis och säkerhetspolis har levt i mörker ganska lång tid nu, vilket har
försvårat bekämpning av terrorism, barnpornografibrott och annan grov
brottslighet. Med den här lagstiftningen tänder vi lyset igen, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Frågor om vem som har pratat med vem i telefon eller var en viss
mobiltelefon fanns vid tiden för ett brott behöver kunna besvaras. För
utredning av internetrelaterad brottslighet är uppgifter om vem som hade en
viss ip-adress väsentliga för att kunna spåra och identifiera gärningsmän.
Datalagringsregler innebär att teleoperatörer är skyldiga att spara uppgifter
om elektronisk kommunikation så att polisen kan få tillgång till dem för att
hindra och utreda brott. Innehållet i en kommunikation avslöjas inte genom
datalagring.

Samtidigt innebär förslagen en nödvändig begränsning av
lagringsskyldigheten för att göra de svenska reglerna förenliga med EU-
rätten. Förslagen har sin bakgrund i att EU-domstolen i december 2016, i den
s.k. Tele2-domen, slog fast att de svenska datalagringsreglerna inte är
förenliga med EU-rätten.
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Sammanfattningsvis föreslår regeringen att:

Lokaliseringsuppgifter, t.ex. var en mobiltelefon har befunnit sig vid
tiden för ett samtal, ska lagras i två månader. Abonnemangsuppgifter vid
internetåtkomst ska lagras i tio månader. Övriga uppgifter, t.ex. vem som
har pratat med vem i telefon, ska lagras i sex månader.
Lagringsskyldigheten begränsas, t. ex. undantas all kommunikation som
sker inom det fasta nätet. Uppgifterna ska endast få lagras inom EU.
Det införs krav på prövning av åklagare innan de brottsbekämpande
myndigheterna får tillgång till lagrade uppgifter i
underrättelseverksamhet.
Möjligheten att hämta in uppgifter om vissa systemhotande brott i
underrättelseverksamheten permanentas och kompletteras med två nya
brott: statsstyrt företagsspioneri och grov misshandel eller olaga
frihetsberövande i systemhotande syfte.

Huvuddelen av förslagen föreslås träda i kraft den 1 oktober 2019.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressträff om lagrådsremiss om
datalagring vid brottsbekämpning
Publicerad 26 februari 2019 Uppdaterad 25 februari 2019

Tisdag den 26 februari presenterar inrikesminister
Mikael Damberg lagrådsremissen Datalagring vid
brottsbekämpning. Media är välkomna till pressträff där
förslaget presenteras.

Tid: 26 februari 2019 kl. 11.30 till kl. 12.30
Plats: Bella, entré vid Rödbodgatan 6.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

En ny kustbevakningslag
Publicerad 21 februari 2019

I dag har regeringen utfärdat en ny lag som ger
Kustbevakningen utökade befogenheter och ett utökat
ansvar för brottsbekämpning och ordningshållning till
sjöss.
Den nya lagen medför att Kustbevakningen på egen hand kommer att kunna
utreda vissa brott till sjöss, till exempel fiskeribrott. Kustbevakningen
kommer också att få utökade möjligheter att stödja Polismyndighetens och
Tullverkets arbete med brottsbekämpning som inte är direkt sjörelaterade, till
exempel våldsbrott som begås till sjöss.

Samtidigt stärker den nya lagen också polismäns befogenheter till sjöss.
Polismän får rätt att genomsöka båtar efter vapen och andra farliga föremål
under samma förutsättningar som tidigare har gällt för genomsökning av
fordon. Det har blivit allt vanligare att personer med koppling till organiserad
brottslighet skaffar sig båtar för att använda i olika sammanhang, vilket
medför en risk att bland annat illegala vapen förvaras där.

Den nya kustbevakningslagen och övriga lagändringar träder i kraft den 1
april 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Polisens tillgång till underrättelser
från Försvarets radioanstalt
Publicerad 21 februari 2019

Säkerhetspolisen och Nationella operativa avdelningen i
Polismyndigheten ska få utökad tillgång till uppgifter
från signalspaning i försvarsunderrättelseverksamhet.
Det är innebörden i förslagen i en lagrådsremiss som
regeringen beslutat i dag.
Säkerhetspolisen och Nationella operativa avdelningen i Polismyndigheten
får i nuläget inte tillgång till uppgifter från signalspaning när det gäller
företeelser och personer som myndigheterna bedriver en förundersökning
om.

– SÄPO och NOA behöver uppgifterna i sin underrättelseverksamhet även
om det pågår en förundersökning. Begränsningen av tillgången till
uppgifterna kan i värsta fall få allvarliga konsekvenser för möjligheten att
förhindra till exempel terroristattentat, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

Regeringen föreslår nu en ny lag som ska göra att Säkerhetspolisen och
Nationella operativa avdelningen i Polismyndigheten kan bestämma inrikt‐
ningen av signalspaning och ta emot underrättelser med inhämtade uppgifter
även om det pågår en förundersökning. Lagen innebär att uppgifter från För‐
svarets radioanstalt får användas i underrättelsearbetet, men inte för att
utreda brott och att tillgången till uppgifterna ska begränsas hos de brotts‐
bekämpande myndigheterna.

Säkerhets- och integritetsskyddsnämnden föreslås ha tillsyn över
tillämpningen av den nya lagen.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Damberg
reser till Haparanda
Publicerad 18 februari 2019

Onsdagen den 20 februari reser inrikesminister Mikael
Damberg till polisregion Nord och besöker bland annat
Haparanda. Inrikesministern kommer att besöka
stadens polisstation, få en presentation av
lokalpolisområdet och ta en bilfärd i gränsområdet
mellan Haparanda och Torneå.
Polisregion Nord innefattar ett vidsträckt geografiskt område och Mikael
Damberg kommer under resan att få ta del av det viktiga samarbete som
bedrivs mellan Sverige och Finland för att motverka gränsöverskridande
brottslighet. 

Media är välkomna till en särskild avsatt tid kl. 12:30. För anmälan och
information, kontakta pressekreterare Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Genomförande av 2017 års
ändringsdirektiv till EU:s
vapendirektiv
Publicerad 07 februari 2019

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag på de ändringar som krävs för att genomföra
2017 års ändringsdirektiv till EU:s vapendirektiv.
Den svenska regleringen av skjutvapen och ammunition håller en
internationellt sett hög skyddsnivå och uppfyller i många avseenden redan de
krav som ställs i ändringsdirektivet. Det är dock nödvändigt att genomföra
vissa ändringar i vapenlagstiftningen, men även i krigsmateriellagstiftningen
och i lagen om brandfarliga och explosiva varor.

Förslagen innebär bl.a. att kraven på märkning och registrering utökas, att
vapenmäklarverksamhet regleras på samma sätt som
vapenhandlarverksamhet, att löstagbara magasin av en viss storlek regleras
och att innehavstillstånd för vissa skjutvapen som huvudregel tidsbegränsas.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 augusti 2019.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Fortsatt gränskontroll vid inre
gräns
Publicerad 07 februari 2019

Regeringen har i dag beslutat om gränskontroll vid inre
gräns i ytterligare tre månader. Beslutet baseras på
regeringens bedömning att det fortsatt finns ett hot mot
den allmänna ordningen och den inre säkerheten i
Sverige.
Regeringen har beslutat om fortsatt gränskontroll vid inre gräns i tre
månader. Kontrollerna kommer att fortgå till den 11 maj 2019. Beslutet har
fattats i enlighet med EU:s gemensamma lagstiftning och baseras på
regeringens bedömning att det fortsatt finns ett hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten i Sverige. Säkerhetspolisen bedömer
också att terrorhotnivån är fortsatt förhöjd. Det finns även brister i
kontrollen av de yttre gränserna runt om i Schengen, vilket gör att Sverige
måste ha kvar de inre gränskontrollerna.

– Sverige är ett av en handfull länder som fortsätter att ha inre
gränskontroller med anledning av bristande gränskontroller vid Schengens
yttre gränser, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Sveriges agerande ligger i linje med andra Schengenmedlemsstater som
Tyskland, Österrike, Norge och Danmark. Dessa länder har också tillfälligt
återinfört inre gränskontroller och länderna har meddelat att de kommer att
fortsätta med kontrollerna så länge ett allvarligt hot mot den allmänna
ordningen och den inre säkerheten kvarstår.

Polismyndigheten bestämmer var och hur gränskontroll ska genomföras och
kontrollerna ska anpassas till vad som är nödvändigt för att värna allmän
ordning och inre säkerhet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Dambergs
första inrikesresa går till Malmö
Publicerad 06 februari 2019

Fredagen den 8 februari går Mikael Dambergs första
inrikesresa som inrikesminister till Malmö. Syftet med
resan är att ta del av polisregion Syds arbete, ta del av
närpolisen i Rosengårds kameraövervakningsprojekt
samt besöka det nyöppnade polisprogrammet på
Malmö universitet.
Under dagen besöker Mikael Damberg polisstationen i Rosengård där han
kommer att få en redogörelse av polisen i Region Syds arbete med
kamerabevakning. Inrikesministern kommer även att träffa polisområdeschef
Stefan Sintéus på Rättscentrum för att diskutera utrednings- och
underrättelseläget vad gäller det grova våldet i Malmö.

Till årets terminsstart öppnade två nya polisutbildningar i landet, i Borås och
Malmö. Första dagen för polisutbildningen i Malmö var den 21 januari då
nära 100 studenter började på polisprogrammet. Under besöket kommer
inrikesministern träffa rektor och elever. Malmös kommunstyrelseordförande
Katrin Stjernfeldt Jammeh, S deltar också i programmet.  

Media är välkomna att delta i delar av programmet. För information kontakta
pressekreterare Natalie Sial.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Mikael Damberg till informellt
ministermöte för rättsliga och
inrikes frågor i Rumänien
Publicerad 06 februari 2019

Torsdag den 7 februari deltar inrikesminister Mikael
Damberg på ett informellt ministermöte för rättsliga och
inrikes frågor i Bukarest.
Vid mötet kommer inrikes- och migrationsministrarna i EU:s medlemsstater
bland annat att diskutera polissamarbete inom unionen och kampen mot
terrorism.

Rumänien är ordförande i EU:s ministerråd sedan den 1 januari 2019 och har
bjudit in ministrarna till Bukarest.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Pressinbjudan:
Skogsbrandutredningen
presenteras
Publicerad 04 februari 2019

På onsdag den 6 februari överlämnar
Skogsbrandutredningen sitt slutbetänkande till
regeringen. Utredningen överlämnas till inrikesminister
Mikael Damberg av Jan-Åke Björklund, särskild
utredare.

Tid: 6 februari 2019 kl. 11.15 till kl. 12.00
Plats: Lilla pressrummet, entré från vakten vid Rödbodgatan 6.

Efter överlämnandet presenteras utredningen av särskilda utredaren Jan-Åke
Björklund på en pressträff. Pressträffen direktsänds på regeringen.se och i
anslutning till denna sändning kommer även utredningen att publiceras.

Inrikesminister Mikael Damberg medverkar på pressträffen. För frågor,
kontakta pressekreterare Natali Sial.

För anmälan till pressträffen, kontakta presskommunikatör Joakim Höjer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Nu stärker regeringen det
nordiska samarbetet vid olyckor
och kriser
Publicerad 01 februari 2019

Sverige och Norge var först ut i världen med att koppla
samman två länders radiokommunikationssystem Rakel
och Nødnett. Nu ska även svenska och finska
blåljusaktörer kunna kommunicera i varandras nät
genom att koppla samman ländernas
kommunikationssystem.
– Detta är ett viktigt led i att stärka vår förmåga att hantera olyckor, kriser
och andra händelser över landgränsen. Effektivare och säkrare
kommunikation för exempelvis polis, räddningstjänst och ambulans möjliggör
att insatser kan ske snabbare och effektivare, säger inrikesminister Mikael
Damberg.

I dag beslutade regeringen att Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) får ingå samarbetsavtal med finska Erillisverkot som ansvarar för
kommunikationssystemet Virve som är Finlands motsvarighet till svenska
Rakel. De båda näten har sammankopplats genom ett gränssnitt som gör det
möjligt för blåljusaktörer i Sverige och Finland att kommunicera via sina
egna radioterminaler inom och mellan de båda näten då resurser från
grannlandet behövs.

Sammankopplingen är en av flera åtgärder som regeringen har genomfört för
att öka det nordiska samarbetet i händelse av kris. I september 2018
undertecknade Sverige och Norge ett avtal om samarbete mellan särskilda
insatsgrupper i krissituationer. När avtalet har genomförts i svensk rätt
kommer det att stärka Sveriges förmåga att bekämpa terrorism och göra det
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möjligt för svensk polis att samarbeta med norska särskilda insatsgrupper på
samma sätt som man sedan sommaren 2017 kan samarbeta med EU-länders
insatsgrupper.

MSB avser lansera sammankopplingen av Rakel och Virve den 7 februari.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson
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Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ledamöter utsedda till regeringens
kommitté för teknologisk
innovation och etik (KOMET)
Publicerad 20 december 2018

Följande personer har förordnats som ledamöter till
kommittén och ska möjliggöra för Sverige att bli
ledande på användning och ansvarsfull utveckling av
framtidens teknologier.
Charlotte Brogren, Teknologichef Alimak Group AB
Stefan Einhorn, Professor Karolinska Institutet
Antje Jackelén, Ärkebiskop Svenska kyrkan
Rikard Jermsten, Generaldirektör Konkurrensverket
Kristina Svahn Starrsjö, Justitieråd vid Högsta förvaltningsdomstolen
Erik Thedéen, Generaldirektör Finansinspektionen

Ledamöterna är förordnade till den 31 december 2021 och har som uppdrag
att tillsammans med kommitténs ordförande Jon Simonsson lyfta den
omfattande teknikutvecklingens möjligheter och utmaningar. Kommittén ska
genom att löpande leverera policyutvecklande förslag till regeringen skapa
förutsättningar för Sverige att ta tillvara den potential som följer med
utveckling och innovation.

Ledamöterna besitter en omfattande förståelse för det svenska samhället och
kommer på ett kvalificerat sätt bidra till att skapa förutsättningar för både
offentlig och privat sektor att dra nytta av och ansvarfullt använda den nya
tekniken. I arbetet krävs förståelse för den tekniska utvecklingen och för hur
offentlig sektor fungerar. Vidare behövs juridisk kompetens kring
lagstiftningsarbete samt inte minst förmåga att ta ett helhetsperspektiv på
frågor som etik och integritet.
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- Det är viktigt för samhället och för svensk konkurrenskraft att dra nytta av
den oerhört snabba teknikutvecklingen, och att göra detta på ett ansvarsfullt
sätt. Offentlig sektor har en viktig roll i detta som möjliggörare och
medaktör, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Till kommittén ska även knytas en referensgrupp med högnivårepresentanter
från bl.a. näringsliv, offentlig sektor, intresseorganisationer, lärosäten och
forskningsinstitut. Referensgruppen ska både besitta kompetens kring
specifika teknikområden samt förståelse för olika samhällssektorer.

- Det ska bli spännande att gripa sig an kommitténs uppdrag. Många frågor är
tvärsektoriella och komplexa samt har en internationell dimension. Jag ser
fram emot att tillsammans med ledamöterna och referensgruppen driva
arbetet och löpande lyfta viktiga frågor till regeringen, säger Jon Simonsson
tillträdande kommittéordförande.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern diskuterar
batterier i Bryssel 15 oktober
Publicerad 15 oktober 2018 Uppdaterad 15 oktober 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg åker
till Bryssel måndag 15 oktober för att möta sina kollegor
i EU:s batteriallians.
Med på mötet är också det svenska företaget Northvolt.

Sverige har goda förutsättningar för att producera hållbara batterier.
Batterier spelar också en stor roll för att nå det mål som riksdagen beslutat
om: att Sveriges elproduktion ska vara 100 procent förnybar 2040.

Fakta

EU:s batteriallians, EU Battery Alliance, startades 2017.  Syftet är att samla
intresserade medlemsländer samt aktörer för battericelltillverkning. Sverige,
Österrike, Belgien, Tjeckien, Tyskland, Finland, Frankrike, Italien, Polen,
Slovakien, Spanien, Storbritannien samt EIB (European Investment Bank) är
medlemmar.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
Valdemarsvik och Norrköping
onsdag 5 september
Publicerad 04 september 2018 Uppdaterad 04 september 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg åker
till Östergötland på onsdag, den 5 september.
Mikael Damberg kommer att besöka en vårdcentral i Valdemarsvik, som i
dag jobbar aktivt med modern e-hälsoteknik för att skapa ett centrum för
framtidens Glesbygdsmedicin. Han kommer också att besöka Portalen i
Norrköping – en satsning som syftar till att få ut fler människor i egen
försörjning. Portalen bedrivs i partnerskap mellan fem lokala aktörer:
Hyresbostäder (Norrköpings kommunala bostadsbolag), Svenska kyrkan,
Norrköpings kommun, ABF och Marieborgs Folkhögskola.

12:45 Vårdcentralen i Valdemarsvik, Brogatan 4C i Valdemarsvik
13.30 Tid för enskilda intervjuer

14:30 Portalen i Norrköping
15:15 Tid för enskilda intervjuer

Journalister är välkomna att vara med vid båda besöken. Kontakta
pressekreterare Daniel Ferreira för mer information eller för att boka en
intervjutid.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jon Simonsson blir ordförande i
kommitté för framtidens teknik
Publicerad 03 september 2018 Uppdaterad 03 september 2018

Jon Simonsson har utsetts till ordförande för
regeringens kommitté för samordnad och accelererad
policyutveckling kopplad till den fjärde industriella
revolutionens teknologier. Kommittén ska driva arbetet
med att göra Sverige ledande på ansvarsfull utveckling
och användning av framtidens teknologier.
Jon Simonsson kommer närmast från rollen som enhetschef för innovation,
forskning och kapitalförsörjning på Näringsdepartementet och ansvarar även
för regeringens utlandsbaserade innovations- och forskningsråd. Han har
lång chefserfarenhet från privat sektor, bland annat som entreprenör och Vd.

-Sverige måste bli snabbare på att hantera möjligheterna med ny teknik, men
också dess utmaningar kring etik, lagar och regler. Artificiell intelligens och
självkörande fordon ställer sådana frågor på sin spets. Därför är jag glad att
Jon Simonsson nu blir ordförande för kommittén. Jon har gedigen erfarenhet
och goda kunskaper om regeringens och myndigheters arbete med
samhällsutmaningar och innovation, säger Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister.

Jon Simonsson tillträder sin nya roll 1 oktober 2018.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Uppsala tisdag 4
september
Publicerad 03 september 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
kommer att vara i Uppsala tisdag 4 september mellan
klockan 12 och 17.
För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Daniel Ferriera.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Besöksnäring i fokus när
näringsministern besöker Åre och
Krokoms kommun i Jämtland
Publicerad 31 augusti 2018

På måndag den 3 september besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Jämtland. Under
dagen ska han träffa företagare inom besöksnäringen,
lärare och elever på Åre gymnasieskola och Hallströms
lager och produktion.
Program för dagen:

Träffar företagare, bl.a. Peak Innovation för samtal om innovation
Tid: 09:30
Plats: Campus, Hus U, 831 25 Östersund

Träffar företagare inom besöksnäringen för samtal om företagens utveckling 
Tid: 11.45
Plats: Åre Creperie & logi, Årevägen 70B, Åre

Besöker Åre gymnasieskola och samtalar med lärare och elever.
Tid: 13.25
Plats: Norra vägen 14, Järpen

Besöker Hallströms lager och produktion i Ås som producerar produkter i
tunnplåt för komfort och industriventilation. 
Tid: 15.15
Plats: Åsbacken 50, Ås

För mer information kontakta pressekreterare Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen utser delegationen för
cirkulär ekonomi
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

För att stärka omställningen till en resurseffektiv,
cirkulär och biobaserad ekonomi har regeringen tidigare
beslutat att inrätta en delegation för cirkulär ekonomi.
Regeringen utser nu Åsa Domeij som dess ordförande
tillsammans med 8 ledamöter.
Delegationen ska ge råd till regeringen, utarbeta en strategi samt identifiera
hinder, behov av utbildning och information inom cirkulär ekonomi. Den ska
också vara ett kunskapscentrum och en samordnande kraft för
omställningen, både på regional och nationell nivå.

− Det är viktigt att delegationen nu kommer på plats. Vi är mycket glada att
Åsa Domeij har tackat ja till rollen som ordförande i delegationen. Åsa har
stor erfarenhet av att leda komplexa processer, säger miljöminister Karolina
Skog.

− Delegationens arbete ska bidra till minskad miljö- och klimatpåverkan och
samtidigt underlätta för svenskt näringsliv att ligga i framkant på globala
marknader, säger innovations- och näringsminister Mikael Damberg.

Åsa Domeij är hållbarhetschef på Axfood och har tidigare arbetat som
politiker, agronom och riksdagsledamot. Åsa var ledamot i riksdagens miljö-
och jordbruksutskott 1988–1990 samt var dess vice ordförande 2002–2006.

Övriga ledamöter är Caroline Ankarcrona (IVA), Catrin Gustavsson (Södra),
Anna Felländer (KTH), Klas Gustafsson (Tekniska Verken, Linköping), Lina
Bergström (Återvinningsindustrierna), Monica Bellgran (KTH), Weine
Wiqvist (Avfall Sverige) och Jonas Carlehed (IKEA).
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
träffar industriföretag i Ekerö
Publicerad 29 augusti 2018

Torsdagen den 30 augusti träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg företagare i Ekerö.

Program

Träff med anställda på Nordium
Tid: kl. 15.15-16.00     
Plats: Tegelbruksvägen 4, 178 30 Ekerö

Rundabordssamtal med företagare i Jungfrusund
Tid: kl. 16.15-17.00
Plats: Jungfrusund, Bryggarvägen 133

För mer information kontakta pressekreterare Daniel Ferreria.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

#WikiGap och elektriska
arbetsmaskiner när
Näringsministern besöker
Göteborg
Publicerad 28 augusti 2018

På onsdag den 29 augusti besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Göteborg. På
agendan står jämställdhet på internet samt elektriska
arbetsmaskiner.
Program för dagen:

Inviger Electric site - ett samarbete mellan Skanska och Volvo. Electric site
är ett testprojekt av elektriska arbetsmaskiner i Skanskas bergtäkt Vikan.
Tid: 10.30
Plats: Skanskas bergtäkt Vikan, Hisingen

Inleder #WikiGap på Chalmers tekniska högskola i Göteborg. #WikiGap är
en skrivstuga med syfte att göra internet mer jämställt och öka antalet
kvinnor på Wikipedia.
Tid: 12.30
Plats: Chalmers Bibliotek, Hörsalsvägen 2

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
besöker Helsingborg
Publicerad 28 augusti 2018 Uppdaterad 28 augusti 2018

Idag tisdag den 28 augusti besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Helsingborg.
Träff med elever på Nicolaiskolans Ekonomiprogram
Tid kl. 11.00
Plats: Nicolaiskolan, Studievägen 2

Träff med Helsingborgs Marknadsförening
Tid kl. 12.00
Plats: Gastro, Järnvägsgatan 3

Träff med lantbrukare i Fleninge
Tid kl. 14.00
Plats: Fleninge Gunnestorp 133

För mer information kontakta pressekreterare Daniel Ferreria.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker Umeå
Publicerad 24 augusti 2018

På måndag den 27 augusti besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Umeå.
Besöker Spelföretagen Level Eight och Turborilla för samtal om
spelföretagens expansion i Umeå
Tid: Kl. 14.00
Plats: Östra Rådhusgatan 6, Umeå

Besöker Pro Test Diagnostics som jobbar med testteknik mot bloddopning
Tid: Kl. 15.00
Plats: Lokal Varglyan, Silverhuset, Tvistevägen 48, Umeå.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
husfabrik i Väröbacka, Halland
Publicerad 22 augusti 2018

Idag besöker närings- och innovationsminsiter Mikael
Damberg byggföretaget Deromes husfabrik i
Väröbacka, Halland. Han besöker under dagen också
Varberg och Kungsbacka.
Program

13.00 Besöka byggföretaget Derome
Plats: Husfabriken i Sunnvära, Väröbacka

14.30 Tid för media
Plats: Husfabriken i Sunnvära, Väröbacka

15:15 Besöker Varberg
Plats: För ytterligare information kontakta pressekreterare

16:15 Besöker Kungsbacka
Plats: För ytterligare information kontakta pressekreterare

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Över 100 miljoner satsas på
biologiska läkemedel i Uppsala
Publicerad 20 augusti 2018

På tisdag den 21 augusti inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg testbädden Testa
Center i Uppsala.

Tid: 21 augusti 2018 kl. 13.30
Plats: Testa Center, GE Healthcare Life Sciences, Björkgatan 30,
Uppsala.

Testa Center är ett innovationscenter och ett samarbete mellan regeringens
innovationsmyndighet Vinnova och företaget GE Healthcare för att stötta
produktionen av biologiska läkemedel i Sverige. På centret kan
startupföretag, större bolag och forskare testa och samarbeta kring framsteg
inom tillverkning av nya läkemedel i en realistisk produktionsmiljö som
används för att tillverka biofarmaceutiska produkter för en internationell
marknad.

Regeringen satsar 90 miljoner och Vinnova 10 miljoner i testbädden som
syftar till att Sverige ska ta en tätposition inom life science och framtidens
biologiska läkemedelsproduktion.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar
beredskapspaket efter
sommarens extremvärme, torka
och skogsbränder
Publicerad 17 augusti 2018

Måndag 20 augusti håller ministern för internationellt
utvecklingsarbete och klimat samt vice statsminister
Isabella Lövin och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg pressträff om nya regeringsuppdrag
med anledning av sommarens extremvärme, torka och
skogsbränder.

Tid: 20 augusti 2018 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad i Stockholm

Inpassering sker via kopparporten och startar kl.10. Medtag
presslegitimation. Anmälan krävs och görs till presskommunikatör Niklas
Forsström, niklas.forsstrom@regeringskansliet.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker Kalmar
och Öland fredag 10 augusti
Publicerad 09 augusti 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Kalmar, Mörbylånga och Borgholm fredagen
den 10 augusti. Han börjar dagen med en
stadsvandring med näringslivet i Kalmar för att sedan
besöka ett lantbruk som är drabbat av torkan.
Promenad genom Kalmar med näringslivsrepresentanter
Tid och plats: kl 10.00 Start och slut vid trappan till Domkyrkans stora entré
Ministern promenerar genom Kalmar med bland andra Thomas Davidsson,
näringslivschef.

Besök på lantbruk i Mörbylånga
Tid och plats: kl 12.30 Norra Kvinneby 217, Mörbylånga
Ministern besöker en gård som drivs av Jörgen och Joakim Olsson med 400
nötkreatur, bland annat med anledning av torkan. Med på besöket är bland
andra landshövding Thomas Carlzon och representanter från LRF.

Besök på Ekerums resort
Tid och plats: kl 15.00 Gårdsvägen 22, Borgholm
Ministern besöker Ekerums resort

Journalister är välkomna att vara med på besöken. För frågor och anmälan,
kontakta pressekreterare Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern till Stora Nolia för
att diskutera gröna jobb
Publicerad 06 augusti 2018 Uppdaterad 06 augusti 2018

I morgon tisdag besöker Mikael Damberg Stora Nolia,
en av Sveriges största fackmässor, i Piteå och Luleå.
Bland annat kommer näringsministern att besöka
Skogsstyrelsen för att se de vandringsleder i Luleå
kommun som görs möjliga tack vare regeringens
satsningar på gröna jobb.

Program

Tisdag 7 augusti Piteå och Luleå

10.00 På plats Nolia
Rundvandring bland samhällsmontrarna

11.00 Panelsamtal om jobben i Socialdemokraternas monter

11.45 Mediatid och lunch

13.30 Avfärd till Gammelstadsviken. Besök på Skogsstyrelsen om gröna jobb
– ett tjugotal anställda rustar just nu vandringsleder i Luleå kommun tack
vare en statlig satsning på gröna jobb. Under vandringen kommer
näringsministern att träffa några av dem som har arbetat med
Gammelstadsvikens led och informera sig om hur arbetsmarknadsinsatsen
har fungerat.

Media är välkomna att delta under dagen

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Strategiska
innovationssamarbeten ökar
Sveriges internationella
attraktivitet
Publicerad 12 juli 2018

Regeringen ger Vinnova i uppdrag att förstärka arbetet
med strategiska internationella innovationssamarbeten.
Uppdraget innebär en kraftsamling som ökar Sveriges
internationella attraktivitet och förmåga som global
innovationspartner. Vinnova ska komplettera och
förstärka andra främjarinsatser inklusive regeringens
utsända innovations- och forskningsråd;
utlandsverksamheten för strategiskt främjande av
innovation, forskning och högre utbildning.
- Vi ser att många länder springer snabbt och Sverige måste hålla ett högt
tempo om vi ska lyckas behålla vår starka internationella position inom
innovationsområdet. En av flera insatser för att lyckas med det är att stärka
samarbetet med viktiga länder som Tyskland och Frankrike, vilket vi nu gör.
Förhoppningsvis ger dessa samarbeten effekten att ett plus ett kan bli tre,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Sveriges innovationspartnerskap med Indien, Frankrike och Tyskland visar
att innovationsdiplomati öppnar dörrar för Sverige. Regeringen har därför
gett ett uppdrag till Vinnova att förstärka och bistå Regeringskansliet i
arbetet med strategiska internationella innovationssamarbeten och långsiktigt
innovationsfrämjande i prioriterade länder och regioner. Det är en insats för
att utveckla innovationssystemet som ska underlätta utveckling och

https://www.regeringen.se/


genomförandet av strategiska innovationssamarbeten.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tar ytterligare steg för
att förenkla för företag i
besöksnäringen
Publicerad 12 juli 2018

Företag inom besöksnäringen växer så det knakar. För
regeringen är det angeläget att det ska vara enkelt att
starta och driva företag i Sverige, för att uppnå detta är
förenklingsarbetet en prioriterad verksamhet. Som ett
led i det tog regeringen i dag ett beslut att ge
Tillväxtverket i uppdrag att identifiera hur tiden för olika
handläggningsprocesser kan förkortas.
- Många företag inom besöksnäringen är beroende av korta tidsperioder för
sin försäljning, till exempel sommar- eller vintersäsong. Då kan långa
handläggningstiden avgöra om man behöver vänta ytterligare ett år innan
man kan sätta igång. Därför ger nu regeringen Tillväxtverket i uppdrag att se
över tiden för handläggningsprocesser och undersöka hur de kan kortas och
göras smidigare, säger närings-och innovationsminister Mikael Damberg.

I uppdraget till Tillväxtverket ingår det att:

Identifiera sådana ärendekategorier, som t ex serveringstillstånd eller
bygglov för uteservering, med koppling till besöksnäringen där en maxtid
eller andra åtgärder bedöms ge särskilt stor effekt för företagen.
Redovisa om det finns lokala eller regionala exempel på områden där
maxtider med framgång tillämpas och som kan spridas mer allmänt.
Redovisa vilka skäl som finns både för och emot de tänkbara åtgärderna.
I den redovisningen ska hänsyn tas till hur maxtider, tidsgränser eller
andra åtgärder påverkar myndighetens arbete med andra processer eller
ärendekategorier.

https://www.regeringen.se/


För de förslag som lämnas ska det även göras en kostnadsbedömning och
där det är möjligt ges förslag till finansiering.

En delredovisning av uppdraget ska göras den 8 oktober 2018 och en
slutredovisning senast den 15 februari 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stöd till elektromobilitet möjliggör
forskning i världsklass
Publicerad 12 juli 2018

Regeringen ger Energimyndigheten i uppdrag att stödja
forskning och innovation inom elektromobilitet. De får
200 miljoner kronor under perioden 2018–2023.
Insatserna ska bidra till snabbare utveckling av nya
tekniker främst för elektrifierade fordon, men även för
elektrifierade fartyg, luftfartyg och arbetsmaskiner.
Det pågår en utveckling av elektrifierade fordon, fartyg och luftfartyg.
Elektromobilitet är ett nyckelområde för utveckling av elektrifierade fordon
där Sverige också är framträdande. Såväl samhälle som industri behöver
bygga kunskap, skapa innovativa koncept och utvärdera deras funktion inom
områden där det saknas erfarenhet. För att Sverige fortsatt ska kunna
bedriva avancerad kunskapsutveckling och för att omsätta nya insikter till
innovativa lösningar som kan ge positiva effekter på investeringar och export
behövs ett tätt samarbete mellan universitet och högskolor, institut och
industri.

– Sverige är väldigt beroende av fordonsindustrin, både tillverkarna och
medleverantörerna. De skapar inte bara jobb i hela landet de står också för
en mycket stor del av Sveriges export och industriinvesteringar. Med den
nyligen aviserade miljardsatsningen på testcenter för elektromobilitet i
Göteborg och på östkusten och det nu beslutade forskningsanslaget på 200
miljoner kronor framtidssäkrar vi svensk fordonsindustri och jobb i hela
landet, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Ett väl fungerande transportsystem är en central förutsättning för Sveriges
utveckling och tillväxt. Sverige ska ha ett robust, miljöanpassat och pålitligt
transportsystem som ligger i framkant när det kommer till innovativa och

https://www.regeringen.se/


effektiva lösningar. Regeringens ambition är att Sverige ska vara ett av
världens första fossilfria välfärdsländer. Sverige ska leva upp till de
internationella klimatmålen och målen i Agenda 2030.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen storsatsar på
näringslivet på Sveriges
landsbygder
Publicerad 12 juli 2018 Uppdaterad 12 juli 2018

Regeringen har idag som ett led i genomförandet av en
sammanhållen landsbygdspolitik fattat beslut om ett
stort företagspaket. Det handlar om satsningar på
närmare 890 miljoner kronor under åren 2019–2020 för
att öka företagens konkurrensförmåga och stärka
möjligheterna att möta de utmaningar som följer av
långa avstånd och glesa befolknings- och
näringslivsstrukturer.
Genom beslutet utses även Tillväxtverket till samordnande myndighet för
den sammanhållna landsbygdspolitiken, samt får i uppdrag att tillsammans
med andra berörda myndigheter hitta ett sätt att bedöma konsekvenser för
landsbygden av olika myndighetsbeslut.

- Regeringen har under mandatperioden lagt om politiken för Sveriges
landsbygder. Vi har också förankrat ett ambitiöst och långsiktigt mål för en
sammanhållen landsbygdspolitik med riksdagen. I och med dagens beslut tar
regeringen ännu ett steg i arbetet för likvärdiga möjligheter till företagande,
arbete, boende och välfärd i hela landet, säger landsbygdsminister Sven-Erik
Bucht.

Tillväxtverket ska ta fram förslag till företagsinsatser som bidrar till att
företag på landsbygderna tar tillvara dessa möjligheter, ökar företagens
digitala mognad och nyttjandet av ny teknik samt främjar innovations- och
kunskapsutveckling.

https://www.regeringen.se/


Förslag till insatser tas fram inom följande områden: Testbädd landsbygd,
stärkt digitalisering, bättre teknikutveckling, kunskapsutveckling och
utveckling av besöksnäringen. Myndigheten ska redovisa förslagen senast
den 15 oktober 2018.

- Nu lägger vi ytterligare fokus på näringslivsutvecklande insatser som bidra
till att öka landsbygdsföretagens konkurrenskraft. Vi vill på detta sätt vara
med och bidra till den stora potential som finns. Insatsen ska ge fler växande
företag och fler jobb i hela landet, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen investerar i rymden –
Esrange får testbädd
Publicerad 09 juli 2018

Esrange ska fortsätta vara en strategisk resurs för
nationell och internationell forskning och utveckling.
Därför satsar regeringen och Svenska rymdaktiebolaget
(SSC) nu 80 miljoner kronor i en ny testanläggning vid
rymdbasen i Kiruna.
– Esrange har ett enormt kunnande och 50 års erfarenhet av sondraketer och
forskningsballonger – självklart ska vi delta i den snabba teknikutvecklingen
och försöka locka högteknologisk verksamhet till Sverige från både
kommersiella och institutionella aktörer i världen, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

I dag saknas det möjligheter att testa och utveckla återanvändbara raketer i
Europa. Marknaden för uppskjutning av mindre satelliter expanderar, och
efterfrågan på utvecklad raketteknik ökar.

Därför investerar regeringen och SSC nu i en testbädd för utveckling av den
efterfrågade tekniken: återanvändningsbar uppskjutningsteknik för små och
stora raketer, utveckling av mer miljövänliga motorer, flygtester och
satellitteknik. Anläggningen ska även kunna användas för demonstration av
exempelvis nya komponenter för rymdapplikationer.

– Uppskjutning av mindre satelliter är en växande marknad och har goda
möjligheter att skapa nya jobb och företag. Nu satsar regeringen 60 miljoner
på att ta fram ny teknik som ska ge oss raketer som går att återvinna och
därmed skjutas upp flera gånger, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Investeringen är i linje med regeringens rymdstrategi som presenterades
tidigare i våras. Satsningen består av 60 miljoner kronor från staten och 20
miljoner kronor från SSC. Projektet ska starta omgående med målsättningen
att den operativa testverksamheten kan påbörjas under sommaren 2019.

Svensk rymdforskning är framstående, vilket tillsammans med det
geografiska läget i Kiruna gör att Esrange kan konkurrera om den växande
globala marknaden. I Europa drivs i dag ett antal större projekt som berör
specifika rymdtekniska områden där Esranges kapacitet kan bli unik och
betydelsefull.

– Rymdverksamhet är nödvändigt för samhällsfunktioner som använder
satellitdata – väderprognoser, kommunikation och navigering. Det bidrar
också till kunskap och åtgärder kring miljö, klimat, skogs- och jordbruk,
navigation, havens tillstånd och naturkatastrofer. Genom att satsa på rymden
kan vi bättre förstå jorden, säger Helene Hellmark Knutsson.

Statlig finansiering regleras av EU:s statsstödsregler. Projektet är därför
villkorat med ett godkännande från EU-kommissionen om statlig
finansiering.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i Almedalen
Publicerad 29 juni 2018

Näringsdepartementets statsråd medverkar under
Almedalsveckan i olika seminarier och evenemang.
Näringsdepartementet arbetar med frågor som rör
boende och byggande, bolag med statligt ägande, it-
politik, näringsliv, landsbygd, livsmedel, regional tillväxt,
samt transporter och infrastruktur.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Mikael Damberg

Söndag
14.30 - Allmän invigning av Almedalen: Näringsminister Mikael Damberg
håller tal. Stora scen, Strandvägen 2.

Måndag
10.00 - Inviger Techarenan., Serendipidy Challange, Stora scen/Techarenan
Strandvägen 2
11.00 - Panelsamtal: Digital transformation – future of work. Google.
Hästgatan 1
13.05 - Almedalens stora näringspolitiska debatt/utfrågning – Vart går svensk
industri?, Industrirådet. S:t Hansgatan 18F/Trappgränd.
13.45 - Seminarium: Utländska investeringar – en motor för Sverige,
Business Sweden & Dagens Industri. Donners plats 2
14.30 - Seminarium: Hur skapar vi bättre förutsättningar för ökad
innovationskraft inom samhällsbyggnad?, Svensk byggtjänst & Bygg 4.0.
Samhällsbyggararenan på fartyget Blue Charm, Visby hamn.
16.00 - Seminarium: Företagandets glastak – hur blir Sverige jämställt i
entreprenörskap?, Grant Thornton & Företagarna. Strandvägen, H521
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Tisdag
08.45 - Öppna Nasdaq-börsen från Almedalen med efterföljande frågor,
Dagens industri & Danska Bank. Dagens industris tält, Donners plats 2.
09.00 - Seminarium: Världens största utmaningar kan lösas med svensk
innovation – om kraften i entreprenörskap, Dagens industri & Danske Bank.
Dagens industris tält, Donners plats 2.
10.15 - Seminarium: Hur stärker vi svensk fordonsindustri?, BIL Sweden &
MRF, Cramérgatan 3, Campus Gotland, E-huset, sal B25
11.30 - Prisutdelning: Innovationstävlingen Transformativ infrastruktur –
innovation för nollutsläpp. Därefter paneldebatt med miljöminister Karolina
Skog. Naturvårdsverket m.fl. Veckans Affärer, Kronstallsgränd 4
12.20 - Seminarium: Vårt ekonomiska läge – utmaningar och möjligheter i en
politisk orolig tid, Swedbank. Volters gränd 8
13.30 - Seminarium: Testbädd Göteborg – verktyg för att möta städers
utmaningar och samtidigt skapa internationell lyskraft?, Göteborgs Stad &
Västsvenska Arenan. Västsvenska Arenan, Strandvägen H553 (Vid
Kruttornet)
15.00 - Seminarium: Så blir Sverige Europas hetaste industriland, Vattenfall.
Energihuset, Mellangatan 9

Onsdag
08.30 - Seminarium: Hur blir Sverige en världsledande AI-nation som stärker
den svenska industrins konkurrenskraft?, ABB. Hästgatan 5
10.00 - Seminarium: Hur blir Sverige ett hållbart välfärdssamhälle?, IKEA,
Handelns Hus, Kårhuset Rindi, Donnersgatan 1.
11.15 - Panel: Resursinnovation – nästa steg för det svenska startup-undret,
Chef och Samhall. Korsgatan 24
12.30 - Seminarium: Politik för fler viktiga jobb / Kockduell mot Elisabeth
Svantesson, Visita. Trädgården på Värdshuset Lindgården, Strandgatan 26
13.30 - Seminarium: Innovation i samhällets tjänst, Microsoft, Pickit, våning
2, Södra kyrkogatan 3.
15.30 - Intervju Expressen TV, Expressen. Expressens scen, Donners plats,
Hamngatan
16.00 - Intervju Ny Teknik, Ny Teknik, Dagens Medias båt (White Pearl),
Visby hamn, nära Hamnplan 5
16.35 - Mikrofestival & Öppet talarforum: Ekonomisk och social hållbarhet
– Kultur som katalysator för attraktiva städer, Gather Festival & Atrium
Ljungberg. Södra murgatan 9.

Torsdag
08.20 - Intervju med Di TV Börsmorgon, Dagens industri. Dagens industris
scen, Donners plats 2



09.30 - Svensk Handel – knäckas av eller knäcka utanförskapet och
kriminaliteten, Svensk Handel. Handelns Hus, Kårhuset Rindi. Donnersgatan
1.
17.15 - Anförande: Framtidens arbetsmarknad – kommer vi ha
kompetensen?, Saco. Sjöbergs Bakgård, Strandgatan 18

Peter Eriksson

Måndag
16.00 - Seminiarum: Är artificiell intelligens ett hot – och varför verkar ingen
bry sig? Newmaninstitutet, Tidskriften Signum, Studieförbundet Bilda.
Katolska kyrkan, S:t Drottensgatan 12
17.00 - Varför borde fler bostäder byggas i trä? Folkhem. Clarion Hotel
Wisby

Tisdag
08.15 – Seminarium: Boende efter plånbok – vart går gränsen? Business
Arena, SSSB. Supper, Strandgatan 9.
10.30 – Seminarium: Hur skapas en smartare samhällsbyggnadsprocess med
hjälp av digitala standardiserade detaljplaner? Lantmäteriet. Wisby Strand
Congress & Event.
12.30 - Utfrågning på scen av Dagens samhälle
14.00 – Seminarium: Ansvarsfullt byggande – hur kan vi bygga bostäder med
lägre hyra? Örebro kommun. Wisby Strand Congress & Event
15.00 – Seminarium: Etik, hållbarhet och regeringens syn på artificiell
intelligens. Digitaliseringsrådet. Södra kyrkogatan 3.

Onsdag
10.00 – Seminarium: Krävs det ett livslångt lärande för digitaliseringen av
Sverige? IT & Telekomföretagen, Digitaliseringsrådet. Almedalens hotell,
Strandvägen 8.
11.15 – Seminarium: Smart urbanisering, att bygga i det redan byggda.
Boklok, Sveriges träbyggnadskansli. Strandvägen H515
13.40 – Seminarium: Framtidens sociala bostadspolitik, SABO, Mellangatan
7

Torsdag
10.00 – Seminarium: Utan kompetensutveckling stannar Sverige. TCO.
Strandgatan 19.
11.00 – Seminarium: Ökad digitalisering i industrin – ett hot mot jobben eller
nyckeln till framtidens konkurrenskraft? Stora Enso. Gotlands museum
12.30 – Seminarium: Makten över arkitekturen i brytningstid. Boverket.



Länsstyrelsens övre trädgård, Strandgatan 1.
14.00 - Deltar i mångfaldsparaden

Sven-Erik Bucht

Torsdag
10.00 – Monterbesök: Hela Sverige Ska Leva. S:t Hans café, S:t Hansplan 2
11.30 – Intervju med Expressen. Expressens scen, Donners plats.
12.00 - Monterbesök: Svenska Jägareförbundet, Ödins Garveri, Tage Cervins
gata 3
13.30 – Intervju med Dagens Samhälle, Dagens Samhälles scen, Donners
plats.
16.00 - Monterbesök: Facket för skogs-, trä- och grafisk bransch,
Cramérgatan 3
17.00 Monterbesök: Axfood, Handelns Hus, Kårhuset Rindi, Donnersgatan
1.

Tomas Eneroth

Tisdag
12.25 - Stockholmslunchen – Stockholms infrastruktur. Supper, Strandgatan
9
15.30 - Anförande Aerospace Almedalen. Strandvägen 4

Onsdag
10.45 – Seminarium: Är Sverige redo för framtidens fordon?, BIL Sweden.
Campus Gotland rum B25, Cramérgatan 3, Visby
13.30 – Seminarium: "dyra stickspår eller nya stambanor?", Sveriges fyra
södra Handelskammare. Strandvägen, H553, Västsvenska Arenan vid
Kruttornet
15.00 - Seminarium: "Hur går det för sjöfarten efter valet?", Blå tillväxt.
Hamngatan 1, trädgården

Torsdag
10.00 – Seminarium: Samhällsbygget Sverige – vart är vi på väg, Skanska.
Skanskas trädgård, Rostockergränd 4
11.30 – Seminarium: "Godsstrategi i hamn – men är politiken ur kurs?",
Industrins utvecklingsråd. Hamngatan 3



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern bäddar för
fossilfri fordonsflotta
Publicerad 28 juni 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg ska
på fredag den 29 juni delta på Chalmers och RISE
pressträff om testbädd för elektromobilitet. Fokus för
pressträffen är hur testbädden ska bidra till
omställningen mot en fossilfri fordonsflotta och till att
svensk fordonsindustri fortsätter vara internationellt
konkurrenskraftig.
Tid: Fredag 29 juni kl. 10.00
Plats: Valdemar Noréns gata 7, Lindholmen, Göteborg.

Media är välkomna att delta. På pressträffen medverkar även
kommunstyrelsens ordförande Ann-Sofie Hermansson, VD:n för RISE Pia
Sandvik, Chalmers rektor och VD Stefan Bengtsson samt representanter för
CEVT, Scania, Volvo Cars och Volvokoncernen.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Sami Mashial.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Hagfors 28 juni
Publicerad 27 juni 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Hagfors i Värmland torsdagen den 28 juni. Han
kommer bland annat träffa personer inom satsningen
Naturnära jobb, besöka en stugby, en campingplats och
vara med på Uddeholms AB 350-årsfirande.
Program
9.50 Besöker Rådastrands Camping

11.00 Talar på 350-årsjubileet av företaget Uddeholms AB, som tillverkar
verktygsstål för industriverktyg.

14.10 Besöker ett av projekten inom Naturnära jobb, där nyanlända och
personer som stått långt från arbetsmarknaden gör praktik för att lära sig
skogsskötsel bland annat.

16.15 Besöker stugbyn Björnbyn

Om du vill var med på ett eller flera av besöken, kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Danska och svenska staten
nominerar ny ordförande och vice
ordförande i PostNord AB
Publicerad 26 juni 2018

Danska och svenska staten har idag beslutat att
nominera Christian Jansson till ny ordförande och
Christian Frigast till vice ordförande i PostNord AB att
väljas vid en extra bolagsstämma.
Christian Jansson har bred erfarenhet av företagsledning från flera olika
branscher och har de senaste 25 åren haft tydligt fokus på detaljhandel. Han
har varit koncernchef för Ellos och KappAhl, samt varit styrelseordförande i
bl.a. Apoteket och Svensk Handel. Numera ägnar han sig primärt åt
investeringar i mindre utvecklingsbolag och åt styrelsearbete.

Christian Frigast, som har grundat och är ordförande för den nordiska
investeringsfonden Axcel, har lång och bred erfarenhet av att utveckla
verksamheter ur ett ägar- och styrelseperspektiv. Han är i dag bl.a. också
ordförande för EKF, Danmarks Eksportkredit, som ägs av danska staten.

– Vi ser fram emot att leda styrelsen i PostNord, säger Christian Jansson och
Christian Frigast. PostNord har många kompetenta och lojala medarbetare.
Det är ett mycket bra företag som kan bli bättre. Förutsättningarna för
PostNords verksamhet har genom digitaliseringen och framväxt av e-handel
drastiskt förändrats. Detta ger stora möjligheter för PostNords framtid.

Att utse en vice styrelseordförande skapar goda förutsättningar för att
gemensamt agera som aktiva och värdeskapande ägare.

Jens Moberg och Anitra Steen lämnar på egen begäran styrelsen i samband

https://www.regeringen.se/


med den extra bolagsstämman.

– Det är med stor glädje jag kan konstatera att Christian Jansson har tackat ja
till att ta över ordförandeklubban i PostNord, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Nu börjar en ny period för PostNord
och jag tycker att Christian Jansson är väl lämpad att i nära samarbete med
Christian Frigast leda arbetet med att föra PostNord in i framtiden och att
hantera de utmaningar som PostNord står inför.

– Jeg er meget glad for, at Christian Frigast har sagt ja til at indgå i det nye
formandskab for PostNord sammen med Christian Jansson, säger transport,
bygnings- og boligminister Ole Birk Olesen. Dette formandskab får ansvaret
for, i samarbejde med den øvrige bestyrelse og ledelse, at håndtere den
fortsatte omstilling af virksomheden og de udfordringer, som PostNord står
overfor.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill göra det tryggare
att starta och driva företag
Publicerad 21 juni 2018

Regeringen tillsätter nu en utredning som ska se över
socialförsäkringssystemet för företagare. Regeringens
mål är att Sveriges företagare ska ha ett
socialförsäkringssystem som vid varje given tidpunkt
gör att egenföretagare, småföretagare och människor
som kliver in och ur företagarrollen känner samma
trygghet som andra.
Svårigheten med att på förhand veta vilken ekonomisk trygghet, vid till
exempel sjukdom eller när man får barn, är ett av de största hindren för att
våga starta eget. Rapporten från Entreprenörskapsbarometern 2016 visar att
de som kan tänka sig att bli företagare och de som redan är företagare anger
att mindre trygghet är den största nackdelen med att vara företagare. Inte
minst kvinnor drar sig för att starta eget av just den anledningen.

– För att fler människor ska se företagande som ett naturligt steg måste
trygghetssystemen fungera lika bra för ensamföretagaren som för den som är
anställd. Vi har tagit ett stort steg i rätt riktigt genom att förbättra
försäkringsskyddet för personer som startar företag genom att
uppbyggnadsperioden för sjukpenningen förlängs till 36 månader och
utvidgas till att även omfatta aktiebolag. Men mer behöver göras, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– En utredare ska se över hur vi kan förbättra sjukförsäkringen och på ett
sätt som bidrar till att socialförsäkringssystemet leder till ökad jämställdhet
genom att fler kvinnor vågar starta och driva företag, säger socialminister
Annika Strandhäll.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska redovisas senast den 30 juni 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Företagens uppgiftslämnande ska
minskas
Publicerad 20 juni 2018

Onsdag den 20 juni beslutade regeringen om
förordningen om digitalt inhämtande av uppgifter från
företag. Förordningen ska hjälpa företag att minska den
börda små- och medelstora företag upplever vid
uppgiftsutlämnande till myndigheter.
– Nu tar vi nästa steg för förenkling genom digitalisering. Inlämnandet av
uppgifter till myndigheter är resurskrävande och tar tid för företagen, särskilt
när de upplever att de måste lämna liknande uppgifter till flera olika
myndigheter. Med den här förordningen, som berör hela 67 myndigheter,
skapar vi förutsättningar för att hålla uppgiftslämnandet för företag till ett
minimum och för myndigheter att samordna uppgifter emellan sig. På så sätt
får företagare mer tid att ägna sig åt att driva och utvecklasitt företag, säger
näringsminister Mikael Damberg.

Det ska vara enkelt att komma i kontakt med det offentliga Sverige och
uppgifter ska, där det är möjligt och relevant, bara behöva lämnas en gång.
Syftet med förordningen om digitalt inhämtande av uppgifter från företag är
att uppnå större samordning mellan myndigheter och att utnyttja
digitaliseringen för att effektivisera för såväl företagen som myndigheterna.
Förordningen kommer att beröra 67 myndigheter.

Enligt förordningen ska myndigheterna, i takt med att nya digitala system
utvecklas, särskilt fokusera på fördelarna med samordning och digitalisering
som också kommer företagen till nytta.

Förordningen träder i kraft den 1 oktober 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Värdet på statens bolagsportfölj
ökade 2017 med ca 60 miljarder
kronor
Publicerad 19 juni 2018

Regeringen har i dag överlämnat skrivelsen 2018 års
redogörelse för företag med statligt ägande till
riksdagen. Det sammanlagda värdet på statens
bolagsportfölj ökade under 2017 med cirka 60 miljarder
kronor jämfört med föregående år. Efter årsstämmorna
2018 är andelen kvinnor i bolagsstyrelserna 49 procent
och andelen kvinnor som styrelseordförande 48
procent.
– Det har varit fyra år av hårt arbete av alla inblandade att styra upp
utvecklingen av de statliga bolagen och nu bär det till slut frukt. Det
sammanlagda värdet på statens bolagsportfölj ökade under 2017 med 60
miljarder kronor eller 12 procent vilket slår börsen med marginal. Det starka
resultatet under året ger utrymme både för rejäla utdelningar till statskassan
och nya investeringar i allt från bredband till nya tåg, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Skrivelsen till riksdagen är regeringens årliga återrapportering kring
uppdraget att förvalta bolagen med statligt ägande. Verksamhetsberättelsen
för bolag med statligt ägande, som finns med som en bilaga, har till syfte att
öka genomlysningen och utvärderingen av det statliga ägandet samt att ge en
samlad bild av bolagsförvaltningen under året.

Högre marknadsvärde
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Det sammanlagda värdet på statens bolagsportfölj ökade under 2017 med
cirka 60 miljarder kronor, nära 12 procent, jämfört med föregående år och
uppgick till 570 miljarder kronor. Ökningen av det beräknade värdet beror
framför allt på en högre värdering av Vattenfall drivet av en lägre bedömd
risk och högre elpriser samt en högre värdering för LKAB som gynnats av
stigande järnmalmspriser. De största underliggande värdeförändringarna i
bolagsportföljen under 2017 uppvisade sektorerna basindustri/energi (plus 35
miljarder kronor), infrastruktur (plus 10 miljarder kronor), och fastighet (plus
7 miljarder kronor).

Stark återhämtning

Omsättningen i den statliga bolagsportföljen ökade med 1 procent jämfört
med föregående år och uppgick till 324,3 miljarder kronor för helåret 2017.
Rörelseresultatet ökade med drygt 27 miljarder kronor från 26,4 till 53,8
miljarder kronor. Det förklaras främst av lägre nedskrivningar och
avsättningar för kvarvarande verksamheter i Vattenfall, vars underliggande
rörelseresultat därtill ökade med 1,6 miljarder kronor. Resultatet efter skatt
ökade från -4,7 till 38,4 miljarder kronor.

Ägarpolicy

I verksamhetsberättelsen redogör regeringen även för statens ägarpolicy och
riktlinjer för bolag med statligt ägande. Statens ägarpolicy och riktlinjer för
bolag med statligt ägande 2017 beslutades i december 2016 och är därmed
oförändrade sedan 2017 års redogörelse för företag med statligt ägande (skr.
2016/17:140). Regeringen avser att inom ramen för statens ägarpolicy
fortsätta att utveckla regeringens bolagsstyrning samt att vid behov revidera
statens ägarpolicy.

Efter årsstämmorna 2018 är andelen kvinnor i den statliga bolagsportföljens
bolagsstyrelser 49 procent och andelen kvinnor som styrelseordförande 48
procent. Denna sammanställning görs också årligen och presenteras i
verksamhetsberättelsen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen satsar 40 miljoner
kronor på vidareutbildning inom AI
Publicerad 14 juni 2018 Uppdaterad 14 juni 2018

Behovet av fördjupade kunskaper om artificiell
intelligens (AI) är stort på arbetsmarknaden och i det
övriga samhället. Regeringen gör därför en särskild
satsning på högskoleutbildning inom AI som också ska
främja det livslånga lärandet.
– Satsningen är en avgörande investering för framtiden. För mig är det
oerhört viktigt att skapa förutsättningar för det livslånga lärandet inom ett så
aktuellt område som AI. Inte minst eftersom kompetensförsörjningen är
grunden för svensk innovations- och konkurrenskraft, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

– Jag delar inte oron för att ny teknik ska ta jobben. Tvärtom tror jag att
Sverige har goda förutsättningar att dra nytta av de möjligheter som AI ger
att både skapa nya jobb och förbättra till exempel cancervården och stödet
till barn med dyslexi, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

– Att universiteten och högskolorna har höga ambitioner inom detta område
är avgörande för att vi ska vidareutbilda arbetskraften och ta steg mot ett
livslångt lärande. Regeringens satsning stärker svenska företags kompetens
och konkurrenskraft, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.

Regeringens särskilda satsning på vidareutbildning inom AI omfattar totalt
40 miljoner kronor för åren 2018 och 2019. Satsningen ska bidra till att möta
arbetsmarknadens behov av omställning och fördjupade kunskaper inom AI.
Syftet är att ta tillvara på potentialen i den nya tekniken och därmed öka
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Sveriges konkurrenskraft och förmåga att hantera samhällsutmaningar.

Chalmers tekniska högskola kommer att koordinera satsningen, där också
Göteborgs universitet, Kungl. Tekniska högskolan, Linköpings universitet,
Lunds universitet, Umeå universitet och Örebro universitet deltar. Satsningen
ska utformas så att fler lärosäten kan ansluta efterhand.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Beslut om ansökan från Nord
Stream 2 AG
Publicerad 07 juni 2018

Regeringen har idag den 7 juni meddelat tillstånd till
den sträckning som bolaget Nord Stream 2 AG angivit i
sin ansökan om att lägga ut två rörledningar på
kontinentalsockeln inom svensk ekonomisk zon i
Östersjön.
Sverige kan som kuststat inte förhindra utläggning av rörledningarna i svensk
ekonomisk zon, men ska godkänna deras sträckning. Den ekonomiska zonen
är en del av det internationella havsområdet och prövningen av
tillståndsansökan har skett i enlighet med nationell och internationell rätt,
särskilt den svenska kontinentalsockellagen och FN:s havsrättskonvention
UNCLOS.

– Utgångspunkten i internationell rätt är att det är tillåtet att dra rörledningar
utanför andra länders territorium, genom deras så kallade ekonomiska zon.
Regeringen har nu prövat ansökan och konstaterar, precis som Finland
nyligen gjort, att nationell och internationell rätt inte ger regeringen utrymme
att avslå ansökan, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Regeringen har samtidigt gjort klart att Sverige har en kritisk inställning till
projektet Nord Stream 2 då det bland annat riskerar att strida mot
målsättningarna i EU:s Energiunion och inte överensstämma med gällande
EU-lagstiftning. Sverige har, tillsammans med Danmark, spelat en avgörande
roll för att få upp frågan på EU:s dagordning i syfte att på europeisk nivå
genomlysa projektets energipolitiska, rättsliga och säkerhetsmässiga
aspekter, fortsätter Mikael Damberg.

Projektet Nord Stream 2 omfattar två parallella gasledningar från Ryssland
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till Tyskland om cirka 1 200 kilometer vardera, och den ansökan som
regeringen behandlat avser den del som löper utanför svenskt territorium
men inom den så kallade svenska ekonomiska zonen.

Ledningarna ska placeras jämsides med de befintliga rörledningarna Nord
Stream 1, som fick regeringens tillstånd 2009 och byggdes under åren 2011-
2012. Bolaget planerar genomföra projektet under 2018 och 2019 och ta det
i kommersiellt bruk vid ingången av 2020.

För tillståndet gäller enligt regeringens beslut ett villkor om samråd i syfte att
skydda möjligheten att använda och reparera redan befintliga
undervattenskablar och rörledningar. Bolaget ska, i god tid innan utläggande,
samråda med ägare av befintliga kablar och rörledningar på
kontinentalsockeln kring tekniska aspekter av rörledningarnas korsande av
respektive kabel och rörledning. Utöver detta har bolaget gjort ett antal
åtaganden om försiktighetsmått, begränsningar och skyddsåtgärder som
huvudsakligen tar sikte på den känsliga miljön i Östersjön, sjöfart,
sjösäkerhet och fiske.

Vad gäller de försvarsintressen som aktualiserats av begäran om att få
använda svenska hamnar för lagring av rör under byggnadsfasen har
säkerhetshöjande åtgärder vidtagits bland annat genom att Försvarsmakten
och andra berörda myndigheter samverkar i området kring Karlshamn.
Regeringen tillsatte i mars 2017 en utredning med uppdrag att se över
regelverket som syftar till att skydda Sveriges totalförsvarsverksamhet.
Försvarsmaktens närvaro på Gotland har också stärkts, bland annat genom
inrättandet av ett nytt regemente.

Regeringen har under beredningen av ansökan haft ett nära samråd med
Finland och Danmark. Finland har redan lämnat tillstånd för rörledningens
placering i finsk ekonomisk zon, medan Danmark med utgångspunkt i
nationell lag gör en särskild säkerhetspolitisk prövning då dragningen
passerar genom danskt territorialhav. Tyskland har lämnat tillstånd och
Ryssland bereder frågan om tillstånd.

Bakgrund/Beskrivning av projektet
Det schweiziskregistrerade bolaget Nord Stream 2 AG ansökte i september
2016 om regeringens tillstånd enligt 15 a § lagen (1966:314) om
kontinentalsockeln att lägga ut två rörledningar för transport av naturgas på
den svenska kontinentalsockeln i Östersjön. Ansökan avser den svenska
delen av ett ledningsnät bestående av två rörledningar om cirka 1 200



kilometer vardera från Ryssland till Tyskland. Rörledningarnas respektive
längd på den svenska kontinentalsockeln är cirka 510 kilometer.

Bolaget planerar att genomföra projektet under 2018 och 2019 för att
systemet ska kunna tas i kommersiellt bruk vid ingången av 2020.
Ledningarna ska placeras jämsides med de befintliga rörledningarna Nord
Stream, som fick regeringens tillstånd 2009 och byggdes under åren 2011-
2012.

Ekonomisk zon
Den ekonomiska zonen är en del av det internationella havsområdet. Det
betyder att den ekonomiska zonen inte är en del av Sveriges territorium, utan
utgör ett internationellt vattenområde i vilket Sverige, som kuststat, endast
har sådana rättigheter eller skyldigheter som folkrätten ger en kuststat.

Regler om rätten att lägga rörledningar på en kuststats kontinentalsockel
utanför territorialgränsen följer av FN:s havsrättskonvention, som i svensk
rätt speglas i lagen om kontinentalsockeln.

Enligt nationell och internationell rätt kan Sverige som kuststat inte förhindra
utläggning av en rörledning på svensk kontinentalsockel. Sverige kan dock i
prövningen ställa sådana krav eller villkor som behövs för att möjliggöra
(kuststatens):

- utforskning av kontinentalsockeln och utvinning av naturtillgångar
- för att begränsa och kontrollera föroreningar från rörledningar
- skydda möjligheten att använda och reparera redan befintliga
undervattenskablar och rörledningar

Kuststaten måste också godkänna sträckningen av ledningen, alternativt
anvisa förslag till andra dragningar.

Regeringens beslut
Utgångspunkten i nationell och internationell rätt är att det är tillåtet att dra
rörledningar utanför andra länders territorium, genom den så kallade
ekonomiska zonen. Regeringen konstaterar att det inte finns något utrymme
att avslå ansökan.

Det innebär att regeringen idag den 7 juni meddelat tillstånd för bolaget Nord
Stream 2 AG att, i den sträckning som bolaget angivit i sin ansökan, lägga ut
två rörledningar på kontinentalsockeln inom svensk ekonomisk zon i



Östersjön.

Regeringens beslut har fattats efter ett remissförfarande där berörda
myndigheter, länsstyrelser, kommuner och organisationer fått möjlighet att
komma med synpunkter. Prövningen av tillståndsansökan har skett i enlighet
med nationell och internationell rätt.

Regeringens beslut är förenat med ett villkor och innehåller också ett antal
uppställda åtaganden.

Villkoret syftar till att skydda möjligheten att använda och reparera redan
befintliga undervattenskablar och rörledningar: Bolaget ska, i god tid innan
utläggande, samråda med ägare av befintliga kablar och rörledningar på
kontinentalsockeln kring tekniska aspekter av rörledningarnas korsande av
respektive kabel och rörledning.

Bolaget har även gjort ett antal åtaganden om försiktighetsmått,
begränsningar och skyddsåtgärder som huvudsakligen tar sikte på den
känsliga miljön i Östersjön, sjöfart, sjösäkerhet och fiske.

Däribland ingår att bolaget ska informera Sjöfartsverket, Kustbevakningen
och Försvarsmakten minst en månad innan utläggningsarbetena påbörjas.
Bolaget ska därefter fortlöpande hålla Sjöfartsverket, Kustbevakningen och
Försvarsmakten informerade om verksamheten, samt när arbetena avslutas.

Rörledningarna ska placeras i enlighet med de koordinater som Sveriges
geologiska undersökning (SGU) kommer att fastställa i enlighet med det
uppdrag myndigheten fått av regeringen.

Prövningen i andra länder runt Östersjön/Omvärld
Bolaget har även ansökt om motsvarande tillstånd i Ryssland, Finland,
Tyskland och Danmark.

Tyskland och Finland har meddelat de tillstånd som behövs för projektet.
Ryssland väntas besluta om erforderliga tillstånd inom kort. Danmark har
antagit en ny lag som kräver en säkerhetspolitisk bedömning av rörledningar
på danskt territorialhav, vilken är i kraft sedan årsskiftet. Till skillnad från i
Sverige planeras rörledningen gå i danskt territorialhav, där rättsläget är ett
annat än i den ekonomiska zonen.

Säkerhetspolitiskt läge



Regeringens tidigare bedömning av det säkerhetspolitiska läget kvarstår. En
utökad utländsk närvaro i områden där det finns skyddsvärd verksamhet
innebär att berörda myndigheter måste vidta åtgärder för att säkerställa att
säkerheten upprätthålls över tiden. Detta kräver ett långsiktigt och medvetet
agerande. Berörda myndigheter har sedan en tid tillbaka inlett detta arbete.

Regeringen tillsatte i mars 2017 en utredning med uppdrag att se över
regelverket som syftar till att skydda Sveriges totalförsvarsverksamhet.
Utredningen har redovisat ett delbetänkande om skyddslagstiftningen i april
2018 och arbetet ska slutredovisas senast den 1 april 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen meddelar beslut om
ansökan från Nord Stream 2 AG
Publicerad 07 juni 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
informerar vid pressträffen om regeringens beslut
avseende ansökan från Nord Stream 2 AG. Ansökan
avser placering av två rörledningar i svensk ekonomisk
zon i Östersjön.

Tid: 7 juni 2018 kl. 15.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad i Stockholm

Ingång sker via Kopparporten. För att delta på pressträffen krävs föranmälan
och presslegitimation! Föranmälan görs till presskommunikatör Anamika
Bhasker.

Följ pressträffen i direktsändning kl.15.00 på regeringen.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Umeå 8 juni
Publicerad 07 juni 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Umeå fredagen den 8 juni. Han kommer bland
annat att besöka inkubatorn Uminova Expression och
forsknings- och innovationscentret Sliperiet, samtala om
Norrbotniabanan med kommunala bolaget INAB samt få
information om Hälsoskolan.
Journalister är välkomna att vara med på alla besök. För mer information
eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Daniel Ferreira.

9.45 Uminova Expression och Sliperiet, Östra Strandgatan 32
Uminova Expression är inkubator, en kreativ utvecklingsmiljö där enskilda
personer och företag kan testa sina idéer inom konstnärliga, kreativa och
kulturella näringar. Sliperiet är ett forsknings- och innovationscentrum och
fungerar som mötes- och arbetsplats för event och experiment.

11.15 Samtal med INAB om Norrbottniabanans betydelse för tillväxt
och företagande, Umestan hus 4
INAB, Infrastruktur i Umeå AB, är ett kommunalt bolag som arbetar för att
skapa effektiva och långsiktigt hållbara logistik- och transportlösningar.
INAB samordnar järnvägs- och sjöfartsfrågor. VD Bertil Hammarstedt och
delar ur styrelsen är med under mötet.

14.00 Deltar i samverkansgruppen på Hälsoskolan, Stadshuset
I skolorna bedrivs undervisning för nyanlända kring normer och värderingar
genom ett nystartat samarbete mellan Ensamkommande barn (EKB),
Gymnasieskolans Språkintroduktion (SI), Umeå fritid och Ungdomshälsan.
Inledande fokus är mänskliga rättigheter, jämställdhet, HBTQ frågor och
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sexuell juridik. Detta sker inom ramen för Hälsoskolan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inviger nya
skogs- och exportsatsningar i
Hylte och Jönköping
Publicerad 01 juni 2018

Måndagen den 4 juni besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Hylte och
Jönköping för att delta på två invigningar. I Hylte
kommer Mikael Damberg delta på Stora Ensos
pressträff och inviga den nya produktionslinjen för
biokomposit. I Jönköping ska ministern inviga Almi och
EKN:s nya satsning på fler exporterande företag.

Program

Hylte
10.45-11.15, Pressträff vid den nya produktionslinjen för biokomposit.
Plats: Gamla Nissastigen 16, Hyltebruk (strax utanför Halmstad)

11.30-12.00, Officiell invigningsceremoni i ett tält utanför produktionslinjen.

Jönköping
13.45 Invigning av exportsatsning i Jönköping. Almi och EKN har utvecklat
ett samarbete som ska underlätta finansiering för exporterande företag.
Plats: Holmgrens Bil, Österängsvägen 8, Jönköping

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Vinnova får ny generaldirektör
Publicerad 31 maj 2018 Uppdaterad 31 maj 2018

Regeringen har beslutat att utse Darja Isaksson till
generaldirektör för Vinnova (Verket för
innovationssystem). Hon kommer närmast från rollen
som konsult och digital strateg. Hon tillträder sin
befattning den 20 augusti 2018.
Darja Isaksson har lång chefserfarenhet från den privata sektorn. På det
statliga området sitter hon bland annat som ledamot för nationella
innovationsrådet, nationella samverkansprogrammet Life Science och med
engagemang i RISE. Hon har såväl svensk som global förankring.

– Rekordmånga har sökt jobbet och många var också kvalificerade. Det
gjorde urvalsprocessen tuff men nu är jag glad att kunna presentera Darja
Isaksson som ny generaldirektör. Med sitt entreprenörsfokus och visionära
ledarskap är hon rätt person att leda Vinnova, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Darja Isakssons förordnande gäller under sex år.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Strandhäll, Damberg och Bucht till
Norrtälje för grön energi och smart
vård
Publicerad 30 maj 2018 Uppdaterad 30 maj 2018

Torsdagen den 31 maj gör socialminister Annika
Strandhäll, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg samt landsbygdsminister Sven-Erik Bucht
flera verksamhetsbesök i Norrtälje.

Program:

11.45: Information om den kommunala elbilspoolen och satsningen på
laddstolpar.

12:00: Statsråden äter lunch på ett äldreboende och diskuterar med de äldre.

12.50: Besök på Campus Roslagen med information om
"Utvecklingscentrum för vatten" och bygge av miljövänliga studentbostäder.

14:00: Besök på Norrtälje Sjukhus, tiohundra. Ett av Sveriges bäst
fungerande samarbeten mellan kommunal omsorg och landstingsdriven
sjukvård. Endast socialministern på denna del.

Media är välkomna att delta.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan om Turismen i
Sverige 2017. Näringsministern
redovisar tillsammans med
Tillväxtverket utvecklingen i
näringen under det gångna året
Publicerad 29 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
redovisar tillsammans med Tillväxtverkets
generaldirektör Gunilla Nordlöf siffror för turismen i
Sverige under 2017. Under pressträffen redovisas bl.a.
antal nya jobb i näringen, vad besökare spenderar sina
pengar på i Sverige och hur viktig näringen är för
tillväxten.

Tid: 1 juni 2018 kl. 11.30
Plats: Gröna Lund, Terrassen.

Samling vid huvudentrén på Gröna Lund kl. 11:15. 
Anmälan görs till pressekreterare Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Skåne Innovation Day i
Malmö 30 maj
Publicerad 29 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg åker
till Malmö onsdagen den 30 maj för att medverka på
Skåne Innovation Day, Region Skånes årliga
återkommande dag om innovation, utveckling och
entreprenörskap.
Tid: 14.30 Talar på på Innovation Day

Tid: 15.00 Samtal med FIRS – forsknings- och innovationsrådet i Skåne

Tid: 16.30 Rundabordssamtal med startups och entreprenörer baserade i
Skåne

Tid: 18.10 Talar på Startup Live

Plats: för samtliga programpunkter Varvsstaden, Stora Varvsgatan 14 i
Malmö

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
Härnösand tisdag 29 maj
Publicerad 25 maj 2018 Uppdaterad 25 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Härnösand tisdagen den 29 maj. Han kommer
bland annat att vara med på smygpremiär av
Sambiblioteket, besöka Härnösands gymnasieskola,
besöka företaget Comhem, möta handlare i samtal om
trygga torg och kliva ombord på Birka Cruises fartyg.
Klockan 9.50 Besök på Härnösands gymnasium
Plats: Brunnhusgatan 20, Härnösand. Ingång i E-huset

Klockan 11.00 Smygpremiär av Sambiblioteket, en arena för invånare,
näringslivet och aktörer inom innovation, utveckling och utbildning.
Panelsamtal tillsammans med Satu Andersson, VD Birka Cruises, Olof
Stenhammar, finansman och Anders Fällström, rektor på Mittuniversitetet
Plats: Universitetsbacken 3

Klockan 11.50 Invigning av Regional Exportsamverkan, samverkan mellan
offentliga aktörer som stöd till affärsutveckling och internationalisering
Plats: Universitetsbacken 3

Klockan 13.35 Kliver ombord på Birka Cruises fartyg, som arrangerar
kryssningar till Höga kusten. OBS föranmälan krävs för besök på fartyget:
anmäl dig med namn och personnummer senast 28 maj kl.10.00 till Marie
Malmros, presschef på Birka Cruises, marie.malmros@birka.se.
Plats: Härnösands Djuphamn, Terrassen plan 10

Klockan 14.30 Besök på Comhem för att höra mer om företagets och
Arbetsförmedlingens projekt med språkinlärning och rekrytering av

https://www.regeringen.se/


nyanlända
Plats: Comhems lokaler Storgatan 28

Klockan 15.00 Möte med föreningar och handlar som varit engagerade i
tryggttorg hösten 2017
Plats: Comhems lokaler Storgatan 28

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira. Observera att separat anmälan måste göras direkt till Birka
Cruises för de journalister som vill vara med på fartyget. Anmäl dig med
namn och personnummer senast 28 maj kl.10.00 till
marie.malmros@birka.se. Ta med legitimation.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
Göteborg fredag 25 maj på
temana trygghet, språkträning och
företagande
Publicerad 24 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Göteborg fredagen den 15 maj. Han kommer
bland annat träffa lärare och elever på
Angeredsgymnasiet och titta på deras trygghetsarbete,
besöka byggföretaget Skanska för att ta del av
företagets språkträning för nyanlända praktikanter och
tala på Företagarnas kongress.
Klockan 9.00 Talar på Företagarnas kongress
Plats: Svenska Mässan, Mässans gata/Korsvägen

Klockan 10.20 Besöker Consumiq, företaget som står bakom en
snabbväxande app för matlistor
Plats: Kyrkogatan 15

Klockan 11.40 Besöker Angeredsgymnasiet och äter lunch med lärarna, tar
del av trygghetsarbetet – bland annat nya trygghetskameror – och talar inför
gymnasieelever
Plats: Grepgatan 9

Klockan 13.50 Besöker byggföretaget Skanska för att ta del av ett projekt
med språkträning i fokus, där praktikanter som är nyanlända får
språkträning. De som lyckas med språkträningen har också fått jobb.

https://www.regeringen.se/


Plats: Kvibergs Broväg

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern medverkar på
Nordic Clean Energy Week i
Malmö och besöker Lund
Publicerad 23 maj 2018 Uppdaterad 23 maj 2018

Onsdag den 23 maj besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Malmö där han
ska medverka på Nordic Clean Energy Week.
Nordic Clean Energy week arrangeras i samband med att de nordiska
länderna och EU står värd för ett energiministermöte. Mellan den 21 och 25
maj kommer en rad evenemang att arrangeras. Närings- och
innovationsministern kommer att delta vid två seminarier om hållbara
värdekedjor för batterier och grön energi.

På Cleantech Capital Day träffas investerare, start-ups och innovatörer som
verkar inom hållbarhetsbranschen. Mikael Damberg inleder konferensen.

-Vi måste hitta lösningar på de utmaningar världen står inför, det gäller inte
minst klimatet. En framgångsfaktor för innovation är samverkan, som vi är
väldigt bra på. Sverige är ett intressant samarbetsland som ligger långt
framme med en ambitiös klimatpolitik och innovativa företag, säger Mikael
Damberg.

Mikael Damberg kommer också tala på ett interaktivt seminarium kring
hållbara värdekedjor för batterier. Seminariet arrangeras av
Energimyndigheten och KIC Innoenergy. Seminariet kommer att fokusera på
hållbar batteriproduktion, från utvinning av metaller och mineral via
producenter till återbruk.

EU:s energikommissionär Maroš Šefčovič kommer också att tala på
seminariet.

https://www.regeringen.se/


- Sverige har unika förutsättningar att vara med och leda batterirevolutionen.
I Sverige finns alla delar som krävs för utvecklingen av batterier. Från litium
och kobolt i berggrund och gruvavfall till avancerad produktionsindustri och
grön el, säger Mikael Damberg.

Mikael Damberg kommer också att besöka Lund och där träffa företrädare
för Science Village Scandinavia AB, som äger marken mellan MAX IV och
ESS på Brunnshög i nordöstra Lund. Bolaget bildades med syfte att främja
forskningsanläggningarna och verka för uppförandet av ett Science Center i
området.

Dagen avslutas med ett möte med Future by Lund, som är en
innovationsplattform för utveckling av hållbara attraktiva städer.

09.30 Deltagande på Cleantech Capital Day Malmö Live - Room Live 1&2.
Entry floor, Malmö

11.00 Deltagande (i slutet av) Interaktivt seminarium om hållbara
värdekedjor för batterier, High Court, Malmöhusvägen 1, Malmö

13.30 Besök på Science Village Scandinavia, Krafts torg 10 b, Lund

14.20 Besök på Future By Lund, Skomakaregatan 4, Lund

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker Paris
Publicerad 22 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Paris med anledning av det fransk-svenska
innovationspartnerskapet som undertecknades i
Göteborg i november 2017. Mikael Damberg gör under
sin vistelse ett besök på start up- och techmässan Viva
Technology, som invigs av president Emmanuel
Macron. Det blir ett tillfälle för Mikael Damberg att
främja den svenska start up-scenen och att återse den
franske presidenten. Närings- och innovationsministern
kommer också besöka två forskningscenter för artificiell
intelligens (AI) i Paris som Sverige har eller kommer att
inleda samarbete med.
Viva Technology är Frankrikes största startup- och techmässa med en stor
internationell publik. Ministrar, deltagare och företag från 103 länder och
över 70 000 besökare väntas delta. Bland de över 300 talarna inom digital
transformation finns Facebooks grundare och VD Mark Zuckerberg.

Mikael Damberg besöker två franska forskningscenter, Fujitsu AI Centre of
Excellence, samt Inria (French Institute for Research in Computer Science
and Automation), som ligger långt fram inom artificiell intelligens och som
förbereder en satsning på en samverkansmiljö för AI. Den svenska
regeringen presenterade den 16 maj en liknande satsning.

Deltar i besöket gör även entreprenören Niklas Adalberth, grundare av
företaget Klarna och stiftelsen Norrsken, Cecilia Sjöberg, avdelningschef för
industriell utveckling på myndigheten Vinnova, samt Daniel Gillblad, vid
forskningsinstitutet RISE SICS.
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Konkreta steg kommer att tas under Mikael Dambergs besök för fransk-
svensk samverkan inom artificiell intelligens inom ramen för det svensk-
franska innovationspartnerskapet.

Svenska ambassaden arrangerar en pressträff i den svenska montern på Viva
Technology den 24 maj med Mikael Damberg och Veronika Wand-
Danielsson, Sveriges ambassadör i Frankrike, för att presentera det fransk-
svenska innovationspartnerskapet.
För ackreditering till Viva Technology se länk. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Färdriktning för artificiell intelligens
beslutad
Publicerad 16 maj 2018

Regeringen har nu beslutat om en nationell inriktning
för AI med målet att Sverige ska vara ledande i att ta
vara på möjligheterna med artificiell intelligens för att
stärka svensk välfärd och konkurrenskraft.
– Regeringens mål är att Sverige ska vara ledande när det gäller att använda
AI och nu pekar vi ut riktningen för det gemensamma arbete som behöver
ske i Sverige för att dra nytta av tekniken för att bättre identifiera sjukdomar,
minska vår energianvändning, effektivisera produktion och förkorta
handläggningstider, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Det finns stor potential för näringslivet och offentlig sektor att med hjälp av
AI utveckla produkter och tjänster, men också att förbättra arbetsmiljö
genom att utesluta repetitiva eller farliga uppgifter. Genom att arbeta
systematiskt för att ta tillvara på möjligheterna med AI kan både den svenska
välfärden och den svenska konkurrenskraften stärkas.

Syftet med AI-inriktningen är att peka ut några av de centrala förutsättningar
som är viktigast för samhällets aktörer att hantera tillsammans.

• Utbildning och forskning. En grundläggande förutsättning för att hela
Sverige ska dra nytta av AI är att tillräckligt många personer har de
kunskaper som krävs för att utveckla och använda AI. Det ställer krav på att
AI integreras i såväl utbildningar som grundforskning.

• Innovation och användning. För företag i alla branscher finns möjlighet
att utveckla sin konkurrenskraft med hjälp av AI. Pilotprojekt, testbäddar
och miljöer för utveckling av AI-applikationer behövs i Sverige för att

https://www.regeringen.se/


skynda på införandet av ny AI-teknik på ett etiskt, säkert och hållbart sätt.

• Ramverk och infrastruktur. Sverige behöver utveckla regler, standarder,
normer och etiska principer i syfte att vägleda etisk och hållbar AI-
användning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nordiska näringsministrarna möts i
Stockholm
Publicerad 14 maj 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
på tisdag den 15 maj bjudit in de nordiska
näringsministerkollegorna till ett årligt möte. Sverige är
ordförande för det nordiska samarbetet i år och Mikael
Damberg står värd för mötet.
Under mötet kommer man bland annat att diskutera nordiskt samarbete inom
artificiell intelligens, digitalisering inom besöksnäringen, förenklad
rapportering för små och medelstora företag och smarta transporter.

Efter mötet mellan ministrarna ingår ett studiebesök till Tekniska Museet.

Program
09.30-12.00 Möte i Rosenbad
14.00-15.00 Studiebesök, Tekniska Museet

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern paddlar i
Karlstad och presenterar nyhet
inom besöksnäringen
Publicerad 09 maj 2018

Fredagen den 11 maj besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Karlstad och
Kristinehamn. Han kommer att träffa företagen
Backwater, IUC/ Stål & Verkstad och Rolls Royce.
Program

Tid: 09.30 Besök på Backwater som är ett företag som hyr ut kanoter.
Ministern kommer här att få möjlighet att paddla. Mikael Damberg kommer
under besöket att presentera en nyhet inom besöksnäringen.
Plats: Treffenbergsvägen, 652 29 Karlstad

Tid: 11.00 Träff med klustret IUC/ Stål & Verkstad som startat Sveriges
första industriråd och kommer berätta om det och deras arbete med "Smart
Industri".
Plats: Naturum i Mariebergsskogen

Tid: 14.10- 15.30 Besök på Rolls Royce.
Plats: Båtbyggarevägen 2, 681 95 Kristinehamn

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Näringsministern till Göteborg
Publicerad 08 maj 2018 Uppdaterad 08 maj 2018

Idag och imorgon 9 maj besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg företag och
organisationer med säte i Göteborg. Fokus för besöken
är jobb och smart industri. Under sitt besök kommer
han bland annat att inviga ett industrilabb och hålla ett
lunchseminarium tillsammans med utrikesminister
Margot Wallström.
Program
Tisdag 8 maj
09.30 Pressträff Smart Industrilabb
Plats: Forskningsgången 6, Campus Lindholmen

11.00 Invigning Smart industrilabb
Invigning av Stena Industry Innovation Laboratory en Chalmersbaserad
plattform för flera olika typer av verksamhet: forskning, innovation,
utbildning/fortbildning och demonstration
Plats: Forskningsgången 6, Campus Lindholmen

12.30 Delta på Lindholmen Connected.
Lindholmen Science Park arrangerar ett par gånger per år
affärsnätverksträffar, Lindholmen connected, för det lokala näringslivet.
Plats: Lindholmen Science Park Lindholmspiren 3-5. Lokal: Open Arena,
plan 2

13.30 Tala på Framtidsmässan som arrangeras av Framtidsverket AB,
Göteborgs Stad och Västra Götalandsregionen. Syftet med mässan är bland
annat att nyansera bilden av vilka jobb som finns och rekrytering inom
offentlig sektor.
Plats: Örgrytevägen 5B 402 22 Göteborg, Lisebergs Hallen
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14.15 Företagsbesök på Sigma som är ett ledande konsultföretag inom e-
hälsa och som satsar på AI. Under besöket kommer de visa upp och testa
digital teknik inom e-hälsa, bland annat för att testa hjärtsvikt. De kommer
använda två typer av ny teknik, 15 min vardera. Stetoskop som skickar data
som AI gör en analys av. Den andra tekniken är hjärtsviktsvåg som kommer
visa ett uttalat felvärde (högt blodsocker) för att visa hur den fungerar.
Plats: Lindholmspiren 9, 417 56 Göteborg

Onsdag 9 maj

9.15 Besök och anförande Polhemsgymnasiet
Rundvandring och anförande för elever.
Plats: Diagonalen 4, 417 56. Polhemsgymnasiet.

12.00 Öppet lunchsamtal mellan utrikesminister Margot Wallström och
näringsminister Mikael Damberg på Handelshögskolan på temat Sveriges
plats i världen och de utmaningar som väntar.
Plats: Vasagatan 1, Handelshögskolan i Göteborg, Malmstenssalen.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

100 miljoner till hållbart biobränsle
till flyget
Publicerad 03 maj 2018 Uppdaterad 03 maj 2018

Flygtrafiken står idag för omkring två procent av de
globala utsläppen av koldioxid. Samtidigt är utbudet av
hållbara alternativ till fossilt flygbränsle mycket litet.
Regeringen gav i förra veckan Energimyndigheten i
uppdrag att verka för att öka användningen av hållbara
biobränslen i flyget.
– Sverige har goda förutsättningar för en hållbar produktion av biobränslen
för flyget från framförallt skogen. Nu stärker vi förutsättningarna för de
företag som vill ta vara på affärsmöjligheterna med grönt flygbränsle, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Sverige ska vara ett av världens första fossilfria välfärdsländer och ett
föregångsland för minskade klimatutsläpp. Nu inkluderar vi tydligt flyget i
den omställningen, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen har gett Energimyndigheten 100 miljoner kronor för att göra det
mer attraktivt att utveckla biobränsle för flyg från svensk skogsråvara. I
uppdraget ingår att utlysa medel för att stödja forskning och utveckling av
hållbara biobränslen för flyg samt inrätta ett innovationskluster som samlar
hela värdekedjan och som tar fram en gemensam behovsanalys för att klara
omställningen till fossilfrihet inom flyget.

Slutredovisning av uppdraget ska lämnas till Näringsdepartementet senast
den 31 mars 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill stärka ungas
företagande
Publicerad 02 maj 2018

Nu ska fler unga få möjlighet att prova entreprenörskap
och företagande i skolan. Under 2018 gör regeringen
tre satsningar för att unga i grundskolan,
gymnasieskolan samt vid högskolor och universitet ska
få ett ökat intresse för och bättre kunskap i företagande.
Totalt satsas 20 miljoner kronor.
Nya uppdrag går till Skolverket, Tillväxtverket och till att finansiera en
pilotsatsning hos IVA (Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien). Syftet är att
få fler unga att utveckla kunskaper och färdigheter för att vilja och kunna
starta företag

– Genom att stärka insatserna för entreprenörskap bland unga vill vi att fler
unga får möjlighet och redskap för att förverkliga sina idéer och att de får
utveckla färdigheter de behöver för livet och arbetslivet, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Uppdragen:

• Skolverket tillförs 10 miljoner kronor för att stärka arbetet med
entreprenörskap och företagande bland unga i grundskola och
gymnasieskola. Satsningen gör det möjligt för fler organisationer och
skolhuvudmän att få del av statsbidrag för entreprenörskap i skolan och ska
bland annat användas för att samarbeta med entreprenörer, stimulera
entreprenöriella kompetenser och färdigheter samt för kompetensutveckling
av skolpersonal.

• Tillväxtverket får 7 miljoner kronor för att utveckla en modulbaserad
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digital utbildning riktad till unga företagare och en workshopmodell för
rådgivning som ska bygga på erfarenheterna från Startup Sweden,
Tillväxtverkets boot camp för digitala startups.

• IVA får medel för att genomföra en pilotsatsning där elever i högstadiet får
pröva företagande för en dag. Tillväxtverket får i uppdrag att betala ut högst
3 miljoner kronor till IVA.

Resultaten redovisas separat. Skolverkets uppdrag ska redovisas i
årsredovisningen, Tillväxtverket ska slutredovisa sitt uppdrag senast 28
februari 2019 och resultaten av IVA:s insats ska redovisas i Tillväxtverkets
årsredovisning.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inviger årets
säsong av Göta kanal
Publicerad 30 april 2018

På onsdag 2 maj invigs årets kanalsäsong av Göta
kanal i Sjötorp där närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kommer att vara huvudtalare. Han
kommer också att göra företagsbesök i Källby samt
träffa lokala företagare i Lidköping.

Tid: 2 maj 2018 kl. 10.00
Plats: Sjötorp, Västra Götalands län

Program

Kl: 11.05 Besök vid pirbygget samt träffa företrädare för Haggårdens
entreprenad.

Kl: 11.30 Träffar företrädare för Sjötorps Upplevelsecenter som ska berätta
om cykelturismen längs med kanalen.

Kl: 11.50 Delta på trädplanteringscermoni samt hålla ett anförande.

Kl: 14.10 Företagsbesök på Dafgårds AB
Plats: Sjökvarnsvägen 30 i Källby

Kl. 15.50 Fikamöte med lokala företagare, café Rådhuset i Lidköping
Plats: Nya stadens torg 8 i Lidköping.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
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Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

SJ förlänger sommarens
nattågstrafik till Jämtland
Publicerad 26 april 2018 Uppdaterad 26 april 2018

Regeringen har idag beslutat ge Trafikverket uppskov
från 1 juni till 8 september med att starta nattågstrafiken
på sträckan Stockholm-Duved. SJ kommer förlänga sin
nattågstrafik för att täcka upp förseningen.
Regeringen uppdrog den 9 september 2017 åt Trafikverket att ingå avtal om
nattågstrafik för att tillgodose en daglig trafik till och från Jämtland på
sträckan Stockholm–Duved, med trafikstart senast den 1 juni 2018.
Trafikverket har undersökt möjligheterna för upphandling av trafiken och i
sin analys funnit att trafiken tidigast kan påbörjas i september. Trafikverket
inkom därför i mars 2018 med en hemställan om att regeringen ska ändra
uppdraget för att senarelägga trafikstart för nattågstrafiken till Jämtland.

–SJ avslutar sin vintertrafik med nattåg till och från Jämtland 28 april.
Sommarsäsongen med nattåg pågår normalt mellan 1 juli och mitten av
augusti. SJ kommer nu att förlänga sin sommartrafik med nattåg så att det
ska gå dagliga avgångar mellan 29 juni och 8 september då Trafikverkets
avtal träder i kraft. På så sätt kommer nattågstrafiken att rulla under hela
semesterperioden, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Budgetpropositionen för 2018 baseras på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Industri i fokus när närings- och
innovationsministern besöker
Avesta
Publicerad 25 april 2018

I dag besöker närings- och innovationsminister Mikael
Damberg IF Metalls branschforum i Avesta.

Tid: 25 april 2018 kl. 16.15
Plats: Markusgatan 1, Avesta

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
Sundsvall i dag
Publicerad 24 april 2018

I dag den 24 april besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Sundsvall. Han
kommer bland annat att besöka matchningsaktören
Bron och delta på handelskammaren Mittsveriges
årsmöte.
Program

14.30 – 15.30 Delta på handelskammaren Mittsveriges årsmöte
Plats: Gesällvägen 3, 857 53 Sundsvall

15.45 -16.45 Träffa företrädare för matchningsaktören Bron och start-up
hubben Great Space
Plats: Storgatan 40, 852 30 Sundsvall

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Modernare regler för varumärken
och företagsnamn
Publicerad 20 april 2018 Uppdaterad 20 april 2018

Regeringen har lämnat över en lagrådsremiss som
föreslår att reglerna om varumärken och företagsnamn
moderniseras och förenklas.
Varumärken har blivit allt viktigare för företagens möjligheter att nå
framgång. De kan ofta vara ett företags mest värdefulla tillgång. Varumärken
gör det också lättare för konsumenter att känna igen och välja produkter som
motsvarar deras önskemål.

– För att svenska företag ska kunna konkurrera på bästa sätt på en global
marknad behöver reglerna om varumärken vara enkla, förutsebara och
rättssäkra. Regeringen föreslår därför att lagstiftningen moderniseras och
förenklas, säger biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

Förslagen innebär att den svenska varumärkeslagen anpassas till nya EU-
regler. Det förenklar för företagen som bedriver verksamhet inom EU och
skapar förutsättningar för ökad export. Lagen blir också mer teknikneutral,
vilket underlättar registreringen av nya märkestyper, till exempel animerade
varumärken.

Varumärken måste skyddas för att behålla sitt värde. Regeringen föreslår
därför att varumärkesskyddet stärks så att det blir möjligt för tullen att
stoppa varor som passerar landet även om de inte ska säljas på den svenska
marknaden (så kallad transit). Det ökar möjligheterna att bekämpa olaglig
handel med varumärkesförfalskningar.

– Att anpassa lagstiftningen för varumärken till den moderna ekonomin
innebär bättre förutsättningar för svenska företag att starta, växa och
exportera. Det är positivt både för det enskilda företaget och för hela
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Sveriges konkurrenskraft, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

I stället för varumärken är det många företag som använder sitt
företagsnamn som kännetecken, både för verksamheten och för de varor och
tjänster som företaget erbjuder. I dag finns det ca 550 000 aktiebolag och ett
stort antal handelsbolag, enskilda näringsidkare, stiftelser med flera som
berörs av reglerna om skyddet för företagsnamn. Regeringen föreslår att en
ny lag om företagsnamn ska ersätta den nuvarande firmalagen, som är mer
än 40 år gammal. Moderniseringen av lagstiftningen gör det lättare att förstå
och tillämpa reglerna, något som kommer att leda till kostnadsbesparingar för
företagen.

Lagstiftningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige och Indien fördjupar
samarbetet inom innovation
Publicerad 17 april 2018

Sverige och Indien har i dag undertecknat ett
gemensamt innovationspartnerskap som ska fördjupa
samarbetet mellan länderna och bidra till hållbar tillväxt
och nya arbetstillfällen. Signeringen skedde i samband
med Indiens premiärminister Narendra Modis besök i
Stockholm.
– Innovationspartnerskapet med Indien kommer att stärka vårt utbyte med
ett av världens viktigaste tillväxtländer. Det ökar våra möjligheter att
utveckla gemensamma lösningar som svarar mot globala
samhällsutmaningar. Detta samtidigt som vi stärker Sveriges konkurrenskraft
och innovationsförmåga, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Kort om samarbetet:
• Partnerskapet omfattar flera olika områden, som till exempel smarta städer,
transport och e-mobilitet, energi, miljö- och klimatteknik, nya material,
rymdfrågor, cirkulär och biobaserad ekonomi, samt hälsa och life science.

• Sverige och Indien kommer att samarbeta kring utveckling och
genomförande av gemensamma innovationsprojekt. Indiska och svenska
företag och andra innovationsaktörer går samman för att finna svar på
gemensamma utmaningar och dra nytta av varandras styrkor.

• Sverige och Indien ska samarbeta kring stöd till innovativa startup-företag,
exempelvis genom utbyten mellan inkubatorer. Länderna ska även öka
utbytet kring forskningsinfrastruktur och testbäddar.
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• Partnerskapet ska fördjupa dialogen kring innovationsfrågor genom ett ökat
samarbete över sektors-, departements- och myndighetsgränser för att
diskutera innovationsfrågor ur ett systemperspektiv.

– Partnerskapet kommer att göra det lättare för svenska företag att öka sin
kunskap om Indiens behov och stärka förutsättningarna för såväl nya
samarbeten som nya affärsmöjligheter, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

– Att svenska kunskapsintensiva företag får möjlighet att sprida hållbar
teknik och utveckla nya klimatsmarta lösningar tillsammans med ett land
som Indien kan vara ett av de mest effektiva sätten att göra världen bättre,
säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Som en del av partnerskapet kommer regeringen på torsdag den 19 april att
ge Vinnova i uppdrag att stärka innovationssamarbetet mellan Sverige och
Indien inom området Smarta städer. Regeringen avser att tilldela Vinnova
upp till 50 miljoner kronor för uppdraget fram till år 2021.

Näringsdepartementet ansvarar för att utveckla innehållet i partnerskapet i
nära samarbete med Indiens Ministry of Science and Technology.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern tar med sig
regeringens vårbudget till
Jönköping
Publicerad 13 april 2018

På måndag 16 april presenterar regeringen
vårbudgeten och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kommer till Jönköping för att
presentera regeringens satsningar. I samband med
presentationen kommer Mikael Damberg bland annat
göra ett verksamhetsbesök på Huskvarna vårdcentrum.
Budgetpresentation

Tid: 11:10
Plats: Rumlaborgsgatan 1, Huskvarna stadshus

Program (journalister kan medverka, anmälan görs till pressekreterare)

10:30 Verksamhetsbesök på Huskvarna familjecentral
Plats: Jönköpingsvägen 19, Huskvarna

11:10 Budgetpresentation
Plats: Rumlaborgsgatan 1, Huskvarna stadshus

Övrigt program

13.30 Hooks herrgård
Plats: Hooks herrgård, 560 13 Hok (Vaggeryds kommun)

För mer information, intervjuförfrågningar och anmälan till
budgetpresentationen kontakta pressekreterare Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla
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Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Samverkansplattform för hållbar
svensk textil startar i Borås
Publicerad 10 april 2018 Uppdaterad 10 april 2018

Regeringen vill se en hållbar utveckling på
textilområdet. Högskolan i Borås får i uppdrag att starta
en nationell plattform för samverkan mellan aktörer som
arbetar med miljömässigt hållbara textilier och hållbart
mode.
Textil- och modeindustrin är en av världens mest resursintensiva och
förorenande branscher. Textilproduktionens miljöpåverkan är stor i alla delar
av värdekedjan: från fiberproduktion, tillverkning och behandling av material
och produkter, till distribution, transport och försäljning.

Regeringen menar att det behövs en systemförändring för att bryta den
negativa trenden. Näringsliv, akademi och det offentliga måste samverka
långsiktigt för att åstadkomma en hållbar textilproduktion. Därför ger
regeringen Högskolan i Borås i uppdrag att etablera en plattform som särskilt
ska främja samverkan, samarbete och insatser för en hållbar utveckling på
textilområdet.

− Svenskt mode ligger i framkant designmässigt. Men textilier och mode från
Sverige behöver bli en del av den cirkulära ekonomin där textilier lever
längre och farliga kemikalier fasas ut, säger miljöminister Karolina Skog.

Plattformen ska främja hållbara affärsmodeller och förena miljönytta med
affärsnytta Regeringen har i budgetpropositionen för 2018 avsatt 8 miljoner
per år under fem år för att genomföra satsningen. Samverkansplattformen
blir ytterligare ett initiativ som kan förstärka regeringens arbete med
strategiska samverkansprogrammet cirkulär och biobaserad ekonomi.
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− Plattformen ska fungera som en brygga mellan forskning och tillämpning.
För att kunna möta våra stora samhällsutmaningar och att stärka Sveriges
konkurrenskraft behövs ökad samverkan mellan högskola, näringsliv och
samhälle i stort, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.

Vid produktion av textilier används stora mängder råvaror, energi och
vatten, samt kemikalier som i sin tur orsakar utsläpp till luft och vatten.
Utsläppen påverkar både människors hälsa i produktionsländerna och
världens miljö och klimat. Farliga kemikalier kan även finnas kvar i
slutprodukten som når konsumenter i Sverige.

Efterfrågan på hållbart producerad textil kan förväntas öka när både den
miljömässiga och den sociala problematiken allt oftare uppmärksammas
globalt. Om Sverige då kommit långt i hållbarhetsarbetet kan det också
betyda en ökad konkurrenskraft för svenska företag.

− Det är genom produktion och export av hållbara produkter som svenska
företag kan göra störst miljönytta och nu stärker vi deras möjligheter att ta
nya marknadsandelar på världsmarknaden, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern håller tal på
Global Child Forum
Publicerad 10 april 2018

11 april har närings- och innovationsminister Mikael
Damberg blivit inbjuden av H.M. Konungen och H.M.
Drottningen att vara talare på Global Child Forum.
Temat för forumet är ”Investing in every child:
collaborating, innovating and inspiring action”.

Tid: 11 april 2018 kl. 16.30 till kl. 17.30
Plats: Kungliga Slottet, Stockholm

På forumet samlas 350 ledare, beslutsfattare, representanter från näringslivet
och civilsamhället.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar innovativ textilnyhet i
Borås
Publicerad 09 april 2018

Den 10 april besöker miljöminister Karolina Skog och
närings- och innovationsminister Mikael Damberg
Borås. Temat för resan är textilier, hållbarhet och
innovation. Regeringen kommer också att presentera en
nyhet om Högskolan i Borås.

Tid: 10 april 2018 kl. 12.30 till kl. 17.00
Plats: Textile Fashion Center, Högskolan i Borås, Skaraborgsvägen 3

Program

12.30–13.00 Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
miljöminister Karolina Skog presenterar en nyhet om Högskolan i
Borås

Lokal: Hörsalen i Textilmuseet

14.00–14.20 Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talar

14.20–15.00 Mikael Damberg deltar i panel om cirkulär ekonomi

15.00–15.30 Innovationsriksdagen lämnar över sitt innovationsmanifest till
statsråden
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16.20–16.40 Miljöminister Karolina Skog talar

16.40–17.00 Karolina Skog deltar i panel om innovationsmiljöer och hållbara
jobb



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Göteborg
Publicerad 09 april 2018

Tisdag 10 april och onsdag 11 april är närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Göteborg. Han
kommer bland annat att tala på Business Arena och
delta på ett frukostseminarium på Västsvenska
Handelskammaren.
Tisdag 10 april

Mikael Damberg håller ett anförande på Business Arena Göteborg, en
kongress för beslutsfattare i fastighetsbranschen och
samhällsbyggnadssektorn
Tid: 10 april klockan 09.10
Plats: Gothia Towers, Mässans gata 24

Mikel Damberg träffar företrädare från företagen Alecta och Elof Hansson,
som står bakom Global Business Gate, en mötesplats för internationella
affärer och handel som ska stå klart 2021
Tid: 10 april klockan 10.00
Plats: Första Långgatan 17

Onsdag 11 april

Mikael Damberg deltar på frukostseminarium på Västsvenska
Handelskammaren
Tid: 11 april klockan 07.30
Plats: Parkgatan 49

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
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Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Margot Wallström och Mikael
Damberg till Södertörns högskola
Publicerad 06 april 2018

På måndag den 9 april kommer utrikesminister Margot
Wallström och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Södertörns Högskola för ett samtal på
temat ”Trygghet i en ny värld”

Tid: 9 april 2018 kl. 12.00 till kl. 13.00
Plats: Södertörns högskola, Stockholm

Ministrarna inleder med att ge sin syn på feministisk utrikespolitik,
globalisering, framtidens arbetsmarknad och innovation. Studenterna
kommer sedan att få möjlighet att ställa frågor.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Pezhman Fivrin eller Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nytt avtal om nordiskt samarbete i
konkurrensfrågor
Publicerad 03 april 2018

Regeringen har beslutat om en proposition som ger
konkurrensmyndigheterna i Sverige, Danmark, Finland,
Island och Norge utökade möjligheter att samarbeta mot
konkurrensbrott.
Det nya nordiska avtalet kommer underlätta utredningar som rör
företagskoncentrationer, karteller och missbruk av en dominerande ställning
där konkurrenter, kunder och leverantörer bedriver verksamhet i andra
nordiska länder eller över gränserna.

– Jag välkomnar att myndigheterna får dessa förbättrade möjligheter att
samarbeta och till exempel genomföra gryningsräder. Det är bra att också
Finland nu ingår i samarbetet, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Avtalet ersätter ett tidigare avtal från 2003 och innebär att
konkurrensmyndigheternas befogenheter utökas från underrättelser och
utbyte av information till att också avse bistånd med inhämtande av
information och inspektioner hos företag.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ökad omsättning och
resultatförbättring för statligt ägda
bolag
Publicerad 28 mars 2018

Rapporten för den statliga bolagsportföljen, januari-
december 2017, visar en ökad omsättning på 1,0
procent. Resultatet efter skatt har även ökat och uppgår
till 38,4 miljarder kronor. Även avkastningen på eget
kapital ökade till 12,0 procent.
Omsättning för bolagen med statligt ägande ökade med 1 procent under
perioden januari-december 2017. Det underliggande resultatet för den
statliga bolagsportföljen har stärkts betydligt. Resultatförbättringen förklaras
framför allt av Vattenfalls och LKAB:s resultatredovisning. 2016 års
miljardförluster har vänt till miljardvinster. Bolagen med statligt ägande ger
viktiga bidrag till statskassan och i år väntas utdelningsintäkterna öka
kraftigt.

– Det här är en revansch för de statliga bolagen. Efter ett par tuffa år med en
hel del städning ser vi nu att omsättningen för bolagen med statligt ägande
har ökat och att det underliggande resultatet stärkts, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. 

Resultat i korthet:
• Omsättningen ökade med 1,0 procent och uppgick till 324,3 (321,1)
miljarder kronor.

• Resultatet efter skatt ökade och uppgick till 38,4 (-4,7) miljarder kronor.
Resultatförbättringen förklaras framför allt av stärkta resultat i Vattenfall
och LKAB.
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• Avkastningen på eget kapital ökade till 12,0 (-1,6) procent.

• Bruttoinvesteringarna minskade med 4,2 procent och uppgick till 41,7
(43,5) miljarder kronor.

• Värdet på statens börsnoterade aktieinnehav var i det närmaste oförändrat
och uppgick till 60,2 miljarder kronor.

• För verksamhetsåret 2017 förväntas utdelningarna från de statligt ägda
bolagen uppgå till cirka 20 (13,6) miljarder kronor. Vattenfall föreslår en
utdelning för första gången sedan räkenskapsåret 2012 och styrelsen i LKAB
har till bolagsstämman föreslagit en utdelning på 2,9 miljarder kronor efter
ett par års utebliven utdelning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inviger
Hongkongs handelskammare i
Umeå
Publicerad 26 mars 2018

På onsdag den 28 mars åker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Umeå. Där ska
han besöka företaget Oryx Simulations och inviga
Hongkongs handelskammare Chapter North.
Program

13.00-14.00 Företagsbesök på Oryx Simulations
Plats: Tvistevägen 48, 907 36 Umeå

15.00-16.15 Medverkar på invigningen av Hongkongs handelskammare,
Chapter North, i Sverige
Plats: Rex Rådhuset, Rådhustorget 1, Umeå

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stöttar Jobbsprånget
för att öka utlandsfödda
akademikers möjligheter att få
jobb
Publicerad 19 mars 2018 Uppdaterad 19 mars 2018

Regeringen har beslutat att ge ett uppdrag till
Tillväxtverket att fördela medel till Jobbsprånget.
Jobbsprånget har sedan 2015 drivits av
Ingenjörsvetenskapsakademien, IVA, och går ut på att
skapa praktikplatser för nyanlända med högre
utbildning.
Regeringens beslut möjliggör en utvidgad satsning på nyanlända med högre
utbildning inom framför allt ingenjörsvetenskap, naturvetenskap arkitektur
och ekonomi.

Praktikplatserna syftar till att skapa kontaktytor mellan nyanlända inom
målgruppen och arbetsgivare. Praktik inom det egna yrket ger kontakter och
arbetslivsfarenhet från en svensk arbetsplats och gör det möjligt att etablera
sig snabbare i näringslivet. Samtidigt får näringslivet och andra arbetsgivare
tillgång till relevant kompetens.

IVA får via Tillväxtverket högst 10 miljoner kronor för Jobbsprånget 2018
och beräknas därefter få 15 miljoner kronor per år under perioden 2019-
2021. Samverkan med Arbetsförmedlingen är viktig för insatsen.

Tillväxtverket ska lämna slutrapportering 1 mars 2022 till Regeringskansliet
(Näringsdepartementet).
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern spikar
företagsbesök och möbelriksdag i
Värnamo
Publicerad 14 mars 2018

Imorgon reser närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Värnamo där han besöker företaget Bufab
och håller anförande på Möbelriksdagen 2018. Temat
för Möbelriksdagen är i år kompetensförsörjning och
internationalisering. Mikael Damberg avslutar sin dag
med att besöka Finnvedens gymnasium.
Program

Kl. 08.30 Verksamhetsbesök Bufab

Kl. 10.00 Tala på Möbelriksdagen

Kl. 13.00 Besök på Finnvedens gymnasium

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
besöker Örebro
Publicerad 09 mars 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Örebro tisdagen den 13 mars 2018. Han
kommer bland annat att prata på
Ingenjörsvetenskapsakademiens, IVA, konferens Smart
Industri och göra ett besök på Örebro universitet för att
ta del av universitetets AI-satsning.
På universitetet blir det ett rundabordssamtal om samverkan mellan
innovation, näringsliv och studenter. Sedan gör Mikel Damberg ett besök på
tekniklabbet och hör mer om universitetets AI-satsning.

Datum: tisdag 13 mars
Tid och plats: klockan 12.45 konferensen Smart Industri, Örebro slott
Konferens, Kansligatan, Örebro
Tid och plats: klockan 14.00 Örebro universitet, Fakultetsgatan 1,  Örebro

Journalister är välkomna att delta på både seminariet och besöket på Örebro
universitet. Föranmälan krävs.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Hållbarhetsmärkta metaller och
mineral underlättar för
konsumenten
Publicerad 09 mars 2018

Regeringen har gett Tillväxtanalys i uppdrag att se över
spårbarhet och hållbarhetsmärkning för metaller och
mineral. Tanken är att konsumenter och producenter
framöver ska kunna välja produkter, till exempel
mobiltelefoner och solceller, som innehåller metaller och
mineral som är framställda på ett hållbart sätt.
Omställningen till ett digitaliserat och klimatsmart samhälle förutsätter
tillgång till metaller och mineral. Solceller, batterier till elbilar, satelliter och
mobiltelefoner innehåller en stor mängd metaller och mineral som till
exempel kobolt och sällsynta jordartsmetaller. Den mycket snabbt ökande
efterfrågan har drivit en produktion av råvaror i länder som ofta saknar både
miljöskydd och grundläggande arbetsvillkor.

Myndigheten för tillväxtpolitiska utvärderingar och analyser (Tillväxtanalys)
ska analysera möjligheter till spårbarhet och hållbarhetsmärkning, som till
exempel standardisering, certifiering och märkning. Tillväxtanalys ska
särskilt titta på vilka möjligheter som nya tekniska lösningar ger för att kunna
säkerställa spårbarhet.

Hållbarhetsmärkning av metaller och mineral innebär en möjlighet för svensk
gruvnäring och återvinning.

-Tack vare en avancerad industri och goda råvarutillgångar av bland annat
innovationskritiska mineraler, har Sverige och svenska företag möjligheter
att ta en ledande position i omställningen mot en hållbar ekonomi. Sverige
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har goda förutsättningar att utvinna metaller och mineral på ett ansvarsfullt
och miljömässigt hållbart sätt, vilket inte alltid är fallet i andra länder, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

-Ökad efterfrågan på sällsynta metaller och mineraler leder i vissa delar av
världen till en produktion som får mycket svåra konsekvenser för både
människor och miljö. Under min tid i FN såg jag med egna ögon de
fruktansvärda effekterna av brytning och handel med konfliktmineraler:
livsfarliga arbetsförhållanden, förtryck, sexuellt våld. Sverige har
åstadkommit mycket för ökad kontroll av konflikmineraler, inte minst i EU.
Men mer behöver göras – därför har regeringen givit Tillväxtanalys det här
uppdraget, säger utrikesminister Margot Wallström.

I uppdraget till Tillväxtanalys ingår också att:

analysera hur man kan stimulera en efterfrågan på hållbara råvaror och
produkter som innehåller hållbart producerade metaller och mineral,
inklusive stål med mycket låga växthusgasutsläpp, på internationella
marknader.
analysera hur staten kan skapa förutsättningar för att underlätta och
stimulera utvecklingen av frivilliga, marknadsdrivna initiativ som kan
genomföras på internationell nivå.

Uppdraget är en del i handlingsplan 2 för Smart industri och är en
fortsättning på ett tidigare uppdrag till Tillväxtanalys att kartlägga framtida
behov av metaller och mineral som är nödvändiga i utveckling av ny teknik
inom miljö- och klimatområden.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
diskuterar växande besöksnäring
tillsammans med branschen
Publicerad 06 mars 2018

På det femte dialogforumet, torsdagen den 8 mars, ska
närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
representanter från besöksnäringen diskutera förslagen
i betänkandet om en sammanhållen politik för en
växande besöksnäring.
-Jag ser väldigt mycket fram emot att ta del av vad företrädarna för denna
viktiga och växande näring har att säga om hur vi ytterligare kan stärka
besöksnäringen i Sverige med utgångspunkt i utredningens betänkande, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

För att skapa bättre förståelse för hur besöksnäringens utmaningar ser ut, och
vad som behövs för att möta dem bjuder närings- och innovationsministern
halvårsvis in företrädare för besöksnäringen till ett återkommande möte,
dialogforum.

Temat för mötet är förslagen i betänkandet Ett land att besöka – en samlad
politik för hållbar turism och växande besöksnäring (SOU 2017:95), som
överlämnades till regeringen i december 2017. På dialogforumet kommer
betänkandet att diskuteras och de inbjudna företrädarna för besöksnäringen
får en möjlighet att ge sina synpunkter. Betänkandet är ute på remiss till 6
april.

Besöksnäringen fortsätter att växa över hela Sverige och är en viktig motor
för tillväxt, jobbskapande och integration. Under 2017 ökade antalet
övernattningar med två procent jämfört med året innan. Utländska
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övernattningar i Sverige ökade totalt med 4 procent, medan svenska
övernattningar ökade med 1 procent jämfört med 2016. (Siffrorna kommer
från Tillväxtverket och avser 2017. De presenterades i februari 2018.)

I Sverige är cirka 169 000 personer sysselsatta i besöksnäringens företag.
Besöksnäringen utgör också en allt större del av den svenska exporten.
Turismens exportvärde ligger på 120 miljarder kronor, vilket kan till exempel
jämföras med järn och stålexporten som under 2016 uppgick till 51 miljarder
kronor. (Siffrorna kommer från Tillväxtverket och avser 2016. De
presenterades i juni 2017 och nya siffror väntas sommaren 2018.)



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill göra det svårare
för kriminella att använda företag
som brottsverktyg
Publicerad 26 februari 2018

Enskilda företag används allt oftare av kriminella inom
den organiserade brottsligheten. Företag kan bli kapade
eller oavsiktligt användas för att göra affärer med
kriminellt uppsåt. Nu ska det försvåras genom att
Bolagsverket ökar kontrollerna redan vid registrering av
olika företagsuppgifter. Myndigheten har fått i uppdrag
av regeringen att utveckla metoder som ska göra det
svårare för kriminella att använda företag för att begå
brott.
Som en del i regeringens satsningar mot den organiserade brottsligheten vill
regeringen att kontroller sker redan vid uppstart och registrering av företag i
ett tidigare skede. Det blir då svårare att använda företag för att begå brott
och den tid som företag kan användas i ett sådant syfte minskas.

- Vi har gett Bolagsverket i uppdrag att vässa sina metoder för att kunna
avslöja företag som används i kriminell verksamhet. De personliga och
ekonomiska konsekvenserna för en enskild företagare som till exempel har
fått sitt företag kapat kan vara förödande. Det är därför nödvändigt att göra
det svårare för kriminella att använda företag som brottsverktyg, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Bolagsverket ska i dialog med Skatteverket, Ekobrottsmyndigheten och
näringslivet utveckla metoder och arbetssätt för att utöka kontrollerna vid
registrering av olika företagsuppgifter. Det kan handla om nyregistrering av

https://www.regeringen.se/


företag, ändring av företrädare av företag eller vid inlämnande av
årsredovisning. I uppdraget ska även hänsyn tas till regeringens arbete med
att förenkla för företagen genom bland annat mer digitala
myndighetskontakter.

- Det ska vara lätt för de företag som vill göra rätt samtidigt som
digitaliseringens möjligheter ska tas tillvara bland annat när det gäller att se
mönster och avvikelser, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Uppdraget ska delredovisas senast den 10 juni och slutredovisas till
Regeringskansliet (Näringsdepartementet) senast den 15 december 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern deltar i
seminarium i London om Sveriges
och Storbritanniens techsektor
Publicerad 20 februari 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker London 21 till 22 februari. Där ska han bland
annat delta i ett seminarium om techsektorn i
Storbritannien och Sverige tillsammans med Matt
Hancock, den brittiske ministern för digitala frågor, samt
företrädare för svenska och brittiska startups.
Seminariet om techsektorn arrangeras av Sveriges ambassad i London och
temat är politikens roll i techindustrin och hur den bilaterala relationen
mellan Storbritannien och Sverige kan förstärkas.

-Sverige har ett stort handelsutbyte med Storbritannien, som förstärks av
techsektorn. Det finns mycket vi kan lära av varandra. säger Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister.

Under resan har Mikael Damberg också möte med sin brittiske motpart Greg
Clark för att diskutera industri- och innovationspolitik, samarbeten och
gemensamma utmaningar.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Korta specialistkurser för livslångt
lärande
Publicerad 15 februari 2018

Regeringen ger ett uppdrag till Vinnova att ta fram
flexibla, korta högskolekurser på avancerad nivå för
redan yrkesverksamma specialister. Kurserna ska
utvecklas i samverkan mellan lärosäten, näringsliv och
offentlig verksamhet och fokusera på att fylla
kompetensbehov som identifieras, bland annat i
regeringens samverkansprogram.
Sveriges konkurrenskraft är beroende av att kompetensen i arbetslivet
ständigt utvecklas.

-Kompetensförsörjningen är den första fråga som företag i alla branscher och
över hela landet tar upp när jag träffar dem. Samtidigt går den tekniska
utvecklingen mycket snabbt med en ökad användning av alltifrån AI till
drönare och företagen behöver kunna rekrytera personal som har
uppdaterade kunskaper, säger Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister.

Uppdraget gäller att ta fram ett mindre antal pilotprojekt. Resultat av
uppdraget ska lämnas till regeringskansliet senast 31 mars 2020.

- Den snabba tekniska utvecklingen gör att vi behöver fylla på med kunskap
under yrkeslivet, så att Sverige även i fortsättningen kan konkurrera med
kompetens. Korta, flexibla kurser på avancerad nivå kan bli en betydelsefull
väg till livslångt lärande, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.

När kurserna tas fram ska kompetensbehoven hos små, medelstora och stora
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företag beaktas. Vinnova tilldelas 10 miljoner kronor per år för 2018 och
2019. Kurserna kan också komma att medfinansieras av företag, universitet
och högskolor och andra organisationer som deltar.

Regeringen har sedan tidigare gett en särskild utredare i uppdrag att göra en
samlad översyn av universitetens och högskolornas styrning och
resurstilldelning. Utredaren ska bland annat föreslå ett nytt styrsystem som är
effektivt och ger lärosätena bättre förutsättningar att stödja regeringens
målsättning att Sverige ska vara en av världens främsta forsknings- och
innovationsländer och en ledande kunskapsnation.

Pressmeddelande: Styrningen av universitet och högskolor ses över 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stort fokus på Bergslagen i
kartläggning av nya metaller
Publicerad 15 februari 2018

Sverige har god tillgång på innovationskritiska metaller.
Det är Sveriges geologiska undersökning (SGU) som
kartlägger var potentialen finns för att utvinna dessa.
2016 fick SGU i uppdrag att analysera tillgången på
innovationskritiska metaller i gruvavfall och berggrund.
En delrapport är nu överlämnad. Samtidigt har
regeringen i dag fattat beslut om en satsning på 10
miljoner kronor för att fördjupa kartläggningen i
Bergslagen.
I oktober 2016 fick SGU i uppdrag av regeringen att ta fram en metodik för
kartläggning av innovationskritiska metaller och mineral i större skala, samt
kartlägga och inventera tillgångar som finns i befintligt gruvavfall. I går
överlämnades en delrapport till närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i Långban gruvby.

- Sverige har en god tillgång på innovationskritiska metaller. Det är därför
viktigt att få klarhet i möjligheterna att utvinna metaller ur inte minst
befintligt gruvavfall och få en bättre kunskap om var och vilka metaller och
mineral som finns i Sverige. Dessa kommer att behövas för tillverkning av de
miljö- och teknikinnovationer som är under utveckling, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

I dag utökades SGU:s uppdrag med 10 miljoner kronor för kartläggning av
innovationskritiska metaller i Bergslagen. Det handlar om att råvaror från
primära och sekundära (gruvavfall) källor i Bergslagen ska identifieras och
inventeras. SGU har också ett pågående projekt med fördjupad kartläggning i
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vissa så kallade nyckelområden som löper 2017–2018, där myndigheten
satsar cirka 15 miljoner kronor av sitt ordinarie anslag. Allt detta tillsammans
gör att det framöver blir stort fokus på just Bergslagen.

Båda uppdragen är kopplade till regeringens nyindustrialiseringsstrategi
Smart industri.

Faktaruta
Några slutsatser från delrapporten "Innovationskritiska metaller och
mineral":

Kunskapsläget för gruvavfall (anrikningssand, varp) är sämre än för fast
berg.
Det finns kända, malmberäknade tillgångar av nickel, kobolt, litium,
grafit, sällsynta jordartsmetaller, volfram, tantal, molybden och flusspat.
Det finns flera mindre fyndigheter av niob, tenn, antimon, beryllium,
samt platinagruppens element.
Det finns tydliga indikationer på att det finns ytterligare fynd av kritiska
metaller som ännu inte upptäckts och detaljundersökts.
Fyndigheter och fynd är vanligast förekommande i de stora klassiska
malmfälten (Bergslagen, Skelleftefältet, Norrbotten) men det finns även
fynd i andra områden.
I Bergslagen finns det intressanta uppslag av bland annat sällsynta
jordartsmetaller, volfram, gallium, germanium, indium, mangan och
kobolt.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen utökar satsning på
enklare vägar till jobb
Publicerad 15 februari 2018 Uppdaterad 15 februari 2018

Regeringen beslutade i dag att ge Tillväxtverket i
uppdrag att utöka framgångsrika initiativ för att skapa
enklare vägar till jobb för nyanlända och
långtidsarbetslösa.
Tillväxtverket har under 2017 genom sina utlysningar främjat modeller och
initiativ som syftar till enklare vägar till jobb. Dagens regeringsbeslut innebär
att Tillväxtverket får i uppdrag att utöka framgångsrika metoder och
modeller för att skapa enklare vägar till jobb i näringslivet. Insatsen syftar till
att stärka målgruppens etablering på arbetsmarknaden i linje med regeringens
mål för sysselsättning.

– Utgångspunkten är företagens behov och att målgruppen kommer i arbete.
Vi ser gärna att en del av medlen används till projekt där arbete kombineras
med utbildning, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

I uppdraget ingår att samråda med Rådet för Europeiska socialfonden i
Sverige (Svenska ESF-rådet) och Arbetsförmedlingen som utifrån sina
ansvarsområden ska bidra till ett effektivt genomförande av uppdraget.
Tillväxtverket får 50 miljoner kronor under 2018. För 2019 och 2020
beräknas att ytterligare 60 miljoner kronor kommer att avsättas årligen.

Tillväxtverket ska lämna en lägesrapport av uppdraget till
Näringsdepartementet senast den 31 maj 2018. Därefter ska lägesrapporter
lämnas den 31 januari respektive den 30 september varje år. En slutrapport
ska lämnas till Näringsdepartementet senast den 31 mars 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern spanar framåt
tillsammans med Apoteket
Publicerad 14 februari 2018

Den 15 februari medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Apotekets
Samhällsmarknadsdag i Stockholm.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg inleder dagen med ett
anförande. Temat för konferensen är digitalisering, hälsa och Apotekets roll
framåt.

Tid: Torsdag den 15 februari, kl. 13.45
Plats: GT30, Grev Turegatan 30, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Påminnelse: Damberg och Baylan
kommenterar möte om åtgärder
för att öka tryggheten vid torg och
centrummiljöer
Publicerad 12 februari 2018 Uppdaterad 12 februari 2018

Måndagen den 12 februari träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och samordning-
och energiminister Ibrahim Baylan representanter för
Sveriges fem största kommuner, polisen,
Brottsförebyggande rådet, företagare och facket för att
diskutera vilka ytterligare åtgärder som behövs för att
öka tryggheten, särskilt vid torg och centrummiljöer.

Tid: 12 februari 2018 kl. 16.30
Plats: Strömsalen, Rosenbad

Efter mötet finns statsråden tillgängliga för media för kommentarer.

Företagare, handlare, boende och krögare i framförallt utsatta områden
upplever idag en tilltagande otrygghet till följd av ökad kriminalitet vid torg
och centrummiljöer. Ibrahim Baylan och Mikael Damberg vill vidta
ytterligare åtgärder för att öka tryggheten i dessa miljöer.

Bakgrund:

Regeringen tog under 2015 initiativ till ett intensifierat arbete med åtgärder

https://www.regeringen.se/


mot den organiserade brottsligheten. I december 2015 presenterade
regeringen en samlad insats mot organiserad brottslighet. Sedan dess har
regeringen arbetat intensivt och vidtagit ett 30-tal åtgärder i form av skärpta
straff för bland annat vapeninnehav, grova narkotikabrott och våldsbrott och
ökad samverkan mellan brottsbekämpande myndigheter. Regeringen gör
också historiskt stora satsningar på polisen.

Regeringen har tagit fram ett särskilt reformprogram för åren 2017 – 2025
som ska stärka socioekonomiskt utsatta områden och minska och motverka
segregation. I år lanserar regeringen en långsiktig satsning som syftar till att
lyfta socioekonomiskt utsatta områden. 2018 får kommunerna 500 miljoner
för ytterligare insatser, en summa som succesivt ökar till 2,5 miljarder per år.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Damberg och Baylan
kommenterar möte om åtgärder
för att öka tryggheten vid torg och
centrummiljöer
Publicerad 09 februari 2018

Måndagen den 12 februari träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och samordning-
och energiminister Ibrahim Baylan representanter för
Sveriges fem största kommuner, polisen,
Brottsförebyggande rådet, företagare och facket för att
diskutera vilka ytterligare åtgärder som behövs för att
öka tryggheten, särskilt vid torg och centrummiljöer.

Tid: 12 februari 2018 kl. 16.30
Plats: Strömsalen, Rosenbad

Företagare, handlare, boende och krögare i framförallt utsatta områden
upplever idag en tilltagande otrygghet till följd av ökad kriminalitet vid torg
och centrummiljöer. Ibrahim Baylan och Mikael Damberg vill vidta
ytterligare åtgärder för att öka tryggheten i dessa miljöer.

Bakgrund:

Regeringen tog under 2015 initiativ till ett intensifierat arbete med åtgärder
mot den organiserade brottsligheten. I december 2015 presenterade
regeringen en samlad insats mot organiserad brottslighet. Sedan dess har
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regeringen arbetat intensivt och vidtagit ett 30-tal åtgärder i form av skärpta
straff för bland annat vapeninnehav, grova narkotikabrott och våldsbrott och
ökad samverkan mellan brottsbekämpande myndigheter. Regeringen gör
också historiskt stora satsningar på polisen.

Regeringen har tagit fram ett särskilt reformprogram för åren 2017 – 2025
som ska stärka socioekonomiskt utsatta områden och minska och motverka
segregation. I år lanserar regeringen en långsiktig satsning som syftar till att
lyfta socioekonomiskt utsatta områden. 2018 får kommunerna 500 miljoner
för ytterligare insatser, en summa som succesivt ökar till 2,5 miljarder per år.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stina Billinger ny statssekreterare
på Näringsdepartementet
Publicerad 08 februari 2018 Uppdaterad 08 februari 2018

Regeringen har i dag utsett Stina Billinger till
statssekreterare hos närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen presenterar en ny lag
om företagshemligheter
Publicerad 08 februari 2018 Uppdaterad 08 februari 2018

Svenska företag är världsledande på innovation och har
tekniska lösningar och varumärken i världsklass. Ett
starkt skydd för företagshemligheter är en förutsättning
för att svenska företag ska kunna hävda sig på en
global marknad. Regeringen har därför beslutat
lagrådsremissen En ny lag om företagshemligheter,
som bland annat skärper straffen för företagsspioneri.
– Den nya lagen ger ett bättre skydd för företagen. Särskilt för de mindre
aktörerna med små resurser, säger biträdande justitieminister Heléne Fritzon.

Lagförslaget bygger på ett nytt EU-direktiv och innebär bland annat att

Fler angrepp på företagshemligheter ska vara otillåtna och kunna
förbjudas.
Den som angriper en företagshemlighet ska betala skadestånd i fler fall.
Sekretesskyddet för företagshemligheter i rättegång förstärks.
Straffskalan för grovt företagsspioneri skärps till ett nytt minimistraff på
sex månader.

Samtidigt säkras utrymmet för visselblåsning och det ställs högre krav på att
företagen talar om för arbetstagarna vad företagen håller hemligt. Det ska
också bli tydligt att arbetstagarnas personliga kunskaper och färdigheter kan
användas hos en ny arbetsgivare.

– Ett viktigt resultat av den nya lagen är att även information som finns hos
forskningsinstitutioner och som uppkommit i forskningssamverkan med
företag ska kunna skyddas som företagshemligheter. En fortsatt god
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samverkan mellan näringsliv och universitet och högskola utgör en
förutsättning för utveckling av innovativa och kunskapsintensiva produkter
och tjänster i en stark global konkurrens, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 9 juni 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Sverige vässar arbetet inom life
science
Publicerad 08 februari 2018

Exporten från life science-sektorn har stor betydelse för
Sverige. När den globala konkurrensen ökar behöver
Sverige ta krafttag för att stärka sin position inom
området. Regeringen inrättar nu en
samordningsfunktion för life science på
Näringsdepartementet. Uppgiften blir att samordna
politiken, tydliggöra prioriteringarna och ytterligare höja
tempot i arbetet. Här ingår också att ta fram en nationell
strategi för life science.
För att Sverige ska vara långsiktigt konkurrenskraftigt inom life science
måste arbetet vässas på ett antal punkter. Sverige behöver bland annat öka
innovationstakten i hälso- och sjukvården, öka antalet kliniska prövningar i
Sverige samt snabba på samordningen av kvalitetsregistren och nationella
biobanker. Andra viktiga områden handlar om att Sverige ska vara
konkurrenskraftigt som internationell testmarknad och attraktivt för
internationella investeringar och etableringar samt digitaliseringens
möjligheter i vården.

– En stark life science-sektor bidrar till ökad kunskap, bättre hälsa och
omsorg, stärkt konkurrenskraft samt ökad export och nya investeringar till
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Sveriges styrka inom life science är att vi har ett stort antal unika register
och biobanker, samtidigt som vi också har en enorm kompetens hos
akademi, näringsliv och hälso- och sjukvård. Dessa krafter måste samordnas
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och effektiviseras om vi ska klara de stora hälsoutmaningarna, som
exempelvis cancer och antibiotikaresistens, säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Regeringen etablerar nu ett kontor för life science på Näringsdepartementet.
Kontoret kommer att ledas av Jenni Nordborg, som i dag är avdelningschef
för Hälsa på Vinnova. Arbetet ska främja kunskapsutveckling, innovation
och kvalitet i hälso- och sjukvården samt förbättra förutsättningarna för life
science-företag att etableras och verka i Sverige. Sedan mandatperiodens
början har Anders Lönnberg haft uppdraget som nationell samordnare för
life science. Anders Lönnberg har utsetts till generalkommissarie med
uppdrag att planera och genomföra Sveriges deltagande i Expo 2020 i Dubai.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg inleder svenskt
affärsforum i Malaysia
Publicerad 05 februari 2018

Den 5 till 7 februari 2018 besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Malaysia för att
medverka i Sweden-South East Asia Business Summit.
Han kommer också att ha överläggningar med
företrädare för den malaysiska regeringen och träffa
företrädare för företag och organisationer med intresse
för att utveckla affärer med Sverige.
Närings- och innovationsministern Mikael Damberg invigningtalar vid
Sweden-South East Asia Business Summit, ett stort forum för diskussioner
mellan svenska och sydostasiatiska näringslivsföreträdare. Han kommer
också att träffa Malaysias handels- och industriminister Dato Sri Mustapa
Mohamed för en diskussion om Malaysias roll som ekonomiskt nav i
regionen, om svenska företags engagemang på den malaysiska marknaden
och om möjligheten att attrahera malaysiska investeringar till Sverige.

– Sydostasien är en dynamisk region där mer än 600 svenska företag är
etablerade. Dessa företag erbjuder framkantslösningar som är attraktiva i den
snabba urbaniseringen och i utvecklingen mot allt mer kunskaps- och
innovationsintensiva ekonomier. Det är angeläget att diskutera hur vi kan
fördjupa vårt samarbete och utbyte med både Malaysia och grannländerna
för att stärka både Sverige och regionens tillväxt, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Under Sweden-South East Asia Business Summit kommer Mikael Damberg
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att träffa regeringsföreträdare från länder i regionen samt organisationer och
aktörer med intresse för affärer med Sverige.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern reser till
Förenade Arabemiraten för att
diskutera Sveriges medverkan i
världsutställningen Expo 2020
Publicerad 02 februari 2018

Den 3-5 februari 2018 besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Förenade
Arabemiraten för att främja svenskt näringslivs
möjligheter samt fördjupa samarbetet och de
mellanstatliga relationerna.
Under besöket i Dubai kommer Mikael Damberg också diskutera Sveriges
medverkan i världsutställningen Expo 2020.

- Förenade Arabemiraten är en intressant marknad för svenska företag. Det
är också roligt att se att det i Förenade Arabemiraten finns ett intresse för
svenskt kunnande inom innovationsområdet och jag hoppas vi kan både
vidareutveckla befintliga kontakter och skapa nya ytor för samarbete, säger
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

I Abu Dhabi träffar Mikael Damberg ekonomiminister Sultan Saed Al
Mansoori för att diskutera samarbeten på innovationsområdet,
entreprenörskap och Sveriges och Förenade Arabemiratens
handelsrelationer.

I Dubai träffar Mikael Damberg bland andra Reem Al Hashimy, som är
generaldirektör för världsutställningen Expo 2020 Dubai. Vid mötet kommer
Mikael Damberg att presentera den svenska avsikten att medverka med en
paviljong vid världsutställningen och diskutera hur den svenska medverkan
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kan bidra till världsutställningens tema "Connecting Minds, Creating the
Future".

Regeringen beslutade nyligen att Sverige har för avsikt att delta i
världsutställningen Expo 2020 i Dubai. Regeringen avser att finansiera
deltagandet gemensamt med näringslivet. Expo 2020 blir regeringens enskilt
största satsning inom export- och investeringsfrämjande.

- Sveriges deltagande i världsutställningen Expo 2020 i Dubai ger
näringslivet möjligheter att stärka sina positioner och visa upp sina
konkurrenskraftiga och hållbara lösningar och ger samtidigt en möjlighet att
främja svenska värden som jämställdhet, jämlikhet och hållbarhet, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Vidare kommer Mikael Damberg träffa företrädare för Smart Dubai, staden
Dubais satsning på att göra Dubai till världens bäst digitalt utvecklade stad,
för att diskutera möjligheter för svenska lösningar att bidra till utvecklingen
på detta område.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen lanserar strategi för
att stärka utvecklingen av sociala
företag och social innovation
Publicerad 02 februari 2018

Gruppen företagare och entreprenörer som är
verksamma inom socialt företagande ökar stadigt och är
en viktig resurs för att möta många
samhällsutmaningar. Nu tar regeringen ett helhetsgrepp
och lanserar en samlad strategi som har som mål att
stärka utvecklingen av sociala företag. För att kickstarta
strategin har regeringen även beslutat om två uppdrag
till Tillväxtverket och Vinnova som får 120 miljoner
kronor mellan 2018-2020 för olika satsningar på socialt
företagande.
I går, den 1 februari 2018, fastställde regeringen en strategi för sociala
företag "Ett hållbart samhälle genom socialt företagande och social
innovation". Strategin har som mål att stärka utvecklingen av sociala företag,
så att dessa bättre kan delta i att lösa utmaningar i samhället. Den ska också
bidra till att offentlig sektor uppmärksammar och använder socialt
företagande och sociala företag som värdefulla aktörer i utvecklingen av ett
hållbart samhälle.

– Vi behöver sociala innovationer i form av nya idéer och lösningar som
höjer kvaliteten på och förbättrar samhällets tjänster till medborgarna. Det är
viktigt att vi tar vara på kraften hos den ökande grupp företagare,
entreprenörer och organisationer som är verksamma inom socialt
företagande, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
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Strategin delas in i fem olika områden. Här ingår bland annat att förtydliga
affärsrelationer till eller samarbetet med de offentliga aktörerna samt att
stärka företags- och rådgivningskompetensen hos de sociala företagen.
Övriga tre områden handlar om att se över befintliga
finansieringsmöjligheter, att tydliggöra och mäta effekterna av de sociala
företagens verksamhet samt att dela kunskap och sprida goda exempel.
Genomförandet av denna strategi är ett långsiktigt arbete och syftar bland
annat till att samordna insatser från olika politikområden för att de tydligare
ska bidra till att stärka varandra.

Regeringen har också beslutat om två nya tre-åriga uppdrag som ett led i
genomförandet av regeringens strategi för sociala företag.

Uppdragen omfattar totalt 120 miljoner kronor mellan 2018–2020.

Tillväxtverket får i uppdrag att bland annat identifiera och genomföra
insatser som bidrar till att stimulera tillväxt hos sociala företag och att
stärka utvecklingen av och kunskapen om sociala entreprenörer och
sociala företag i hela landet.

Verket för innovationssystem (Vinnova) ska identifiera och genomföra
insatser som bidrar till att främja utvecklingen av och kunskapen om
social innovation genom socialt företagande, bland annat genom
inkubatorers stöd till sociala företag. Vinnova ska även bidra till att
utveckla området effektmätning för att stärka sociala företag och för att
synliggöra värdet av de sociala insatser och den sociala innovation som
sociala företag bidrar med.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statens försäljning av
Apoteksgruppen i Sverige Holding
AB godkänns av
Konkurrensverket
Publicerad 02 februari 2018 Uppdaterad 02 februari 2018

Statens ägande i Apoteksgruppen i Sverige Holding AB
kan därmed övergå till Euroapotheca UAB enligt det
aktieöverlåtelseavtal som undertecknades i november
2017.
Regeringen beslutade i november 2017 med stöd av riksdagens
bemyndigande från juni 2017 att sälja Apoteksgruppen i Sverige Holding AB
(AGHAB) till Euroapotheca UAB (Euroapotheca). Euroapotheca förvärvade
i och med avtalet 100 procent av aktierna i AGHAB, vilket även ger tillgång
till AGHAB:s enprocentiga ägande i de anslutna medlemsapoteken.
Försäljningspriset för aktierna i AGHAB var 1694 miljoner kronor.

Förvärvet har villkorats bland annat av Konkurrensverkets godkännande. Då
Konkurrensverket nu meddelat sitt godkännande av transaktionen innebär
det att samtliga villkor för aktieöverlåtelsen är uppfyllda. Ägandet av
aktierna i AGHAB kommer därmed att övergå till Euroapotheca inom kort.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen fortsätter att göra det
enklare för företag
Publicerad 01 februari 2018

Regeringen fortsätter att göra det enklare för företag. Nu
förstärker man förenklingsarbetet för företagare som vill
starta och driva företag. Regeringen har i dag gett
Tillväxtverket och Bolagsverket i uppdrag att utveckla
verksamt.se genom exempelvis innovationstävlingar,
innovationsupphandlingar och tillgängliggörande av
öppen data på webbsidan. Syftet är att kunna erbjuda
fler och mer individuellt anpassade tjänster till
företagare.
Den snabba utveckling som sker inom digital tjänsteutveckling, med hjälp av
bland annat artificiell intelligens, förväntas revolutionera och effektivisera
både näringsliv och offentlig förvaltning. Regeringen ger nu Bolagsverket
och Tillväxtverket i uppdrag att arbeta mer med innovativa arbetssätt och
samskapande för att öka utvecklings- och innovationstakten med
verksamt.se. Exempel på arbetssätt skulle kunna vara innovationstävlingar,
innovationsupphandling, tillgängliggörande av öppen data eller samverkan i
policylabb.

– Regeringens långsiktiga mål för verksamt.se är att företagare enkelt och
med en hög grad av automation ska kunna få personligt anpassad
information och vägledning helt digitalt. Det är viktigt att våra myndigheter
tillvaratar de möjligheter som ny teknik och nya arbetssätt möjliggör.
Uppdraget är ett viktigt steg i detta arbete, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Tillväxtverket och Bolagsverket får totalt 5 miljoner kronor för att
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genomföra uppdraget. Myndigheterna ska föra en löpande dialog med
Näringsdepartementet om hur arbetet går. Uppdraget ska slutredovisas senast
den 1 mars 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern och
infrastrukturministern talar på
Stora Infradagen
Publicerad 26 januari 2018 Uppdaterad 26 januari 2018

I dag deltar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och infrastrukturminister Tomas Eneroth på
Stora Infradagen. Temat för konferensen är ” Hur ser
Sverige ut 2030?” och arrangeras av
Maskinentreprenörerna.

Tid: 26 januari 2018 kl. 00.00
Plats: Näringslivets Hus, Storgatan 19, Stockholm

Program

Näringsministern
Tid: 10.10 Inledningstalar och delar ut Maskinentreprenörernas
Infrastipendium

Infrastrukturministern
Tid: 15:15 Avslutningstalar

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira eller Karin Boman Röding.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Effektivare miljöprövning ska
främja grön omställning
Publicerad 24 januari 2018

Regeringskansliet tillsätter en utredning som ska se
över miljöprövningen av exempelvis stålindustri,
livsmedelsindustri, vindkrafts- eller gruvverksamhet.
Syftet är att undersöka om miljöprövningen fungerar på
ett sätt som främjar investeringar som driver teknik- och
metodutvecklingen mot minskad miljöpåverkan.
Utredaren ska föreslå åtgärder för att prövningen av verksamhet enligt
miljöbalken ska främja investeringar som bidrar till en grön omställning.
Utredningen ska även föreslå hur miljöprövningsprocessen kan bli
effektivare.

− En effektiv miljöprövning är nödvändigt för en grön omställning. Vi måste
öka tempot för att ställa om till en fossilfri ekonomi och för att nå
miljömålen, säger miljöminister Karolina Skog.

− Om processen för miljöprövning inte är tillräckligt effektiv kan
investeringar utebli eller hamna i länder med svagare miljölagstiftning. Det
skulle gå rakt emot regeringens strategi för Smart industri, där Sverige ska
vara världsledande inom innovativ och hållbar industriell produktion av
varor och tjänster, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Det är anmälnings- eller tillståndspliktig miljöfarlig verksamhet enligt
miljöbalken som omfattas av uppdraget, exempelvis stålindustri,
livsmedelsindustri, vindkrafts- eller gruvverksamhet. Vattenverksamhet
omfattas inte.

Regeringskansliet utser Monica Daoson till utredare. Hon är rådman vid
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mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt.

I utredarens förslag ska miljöskyddet vara oförändrat eller starkare än
tidigare. Senast den 30 september 2018 ska utredningen lämna in sitt
betänkande till Miljö- och energidepartementet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
deltar i Arctic Frontiers
Publicerad 22 januari 2018 Uppdaterad 22 januari 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
deltar den 22 januari i den arktiska konferensen Arctic
Frontiers i Tromsö. Här samlas beslutsfattare,
näringsliv, forskare och akademiker från hela världen
för att diskutera utvecklingen i Arktis.
Under dagen deltar ministern bland annat i en paneldiskussion om Arktis
många utmaningar som handlar om allt från behovet av ökad digitalisering,
investeringar i infrastruktur och förbättrad kompetensförsörjning till en ökad
internationalisering av näringslivet.

Mikael Damberg kommer också att träffa Norges utrikesminister Ine Marie
Eriksen Søreide för att diskutera samarbetsmöjligheter i ländernas
nordområden samt delta i seminariet "Framtidens hållbara gruv- och
mineralnäring finns i Arktis".
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Drygt 5 000 gröna jobb till
nyanlända och långtidsarbetslösa
Publicerad 17 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

Regeringen presenterade i dag en satsning på gröna
jobb som väntas kunna omfatta drygt 5 000 nyanlända
och långtidsarbetslösa mellan 2018-2020. Under 2018
satsar regeringen 270 miljoner kronor genom fem
myndigheter.
I dag saknas det arbetskraft i form av bland annat skogsarbetare,
maskinförare och personer som kan sköta naturreservat, vandringsleder,
trädgårdar och friluftsområden samt städa stränder. Regeringens satsning gör
det möjligt att erbjuda praktik, moderna beredskapsjobb eller andra
subventionerade anställningsformer till långtidsarbetslösa och nyanlända.
Under 2018-2020 satsas totalt 910 miljoner kronor.

– Myndigheternas målsättning är att ca 1 500 personer ska omfattas av
satsningen redan 2018. Det handlar om personer som idag är
långtidsarbetslösa eller nyanlända som kommer kunna arbeta med eftersatta
behov i samhället. Det kan handla om att röja skog, rusta upp vandringsleder
eller städa upp runt bangårdar och stationer. Tanken är att de som tar del av
insatsen efter ett år ska ha tillräckliga kvalifikationer för att kunna anställas
av företag inom gröna näringar som i dag har svårt att rekrytera, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Den här satsningen innebär en ambitionshöjning i arbetet för att rusta upp
ledsystem och vandringsleder, att sköta naturreservat och att bekämpa
invasiva främmande arter. Samtidigt leder det till fler jobb och att naturen
blir tillgänglig för fler, säger miljöminister Karolina Skog.

Skogsstyrelsen ska på basis av underlag från berörda myndigheter lämna en
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delredovisning av genomförandet senast den 1 maj 2018. Delredovisning ska
också lämnas den 1 oktober 2018 och den 1 oktober 2019. Slutredovisning
lämnas den 15 februari 2021.

År Antal personer som beräknas få ta del av insatsen
2018 1630
2019 1750
2020 1750
Totalt:5130

Se genvägar för mer information om antal jobb per Skogsstyrelsens distrikt
och exempel på arbetsuppgifter samt Sverigekarta.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker Gotland
Publicerad 15 januari 2018

Imorgon den 16 januari besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Gotland där han
ska göra besök på Svenska Spel och kryssningskajen i
Visby Hamn.

Program

10.00 Besök på Svenska Spel
Plats: Norra Hansegatan 17, Visby

13.30 Besök på Kryssningskajen
Plats: Färjeleden 20, Visby

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Gröna enklare vägar till jobb för
nyanlända och långtidsarbetslösa
Publicerad 12 januari 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
miljöminister Karolina Skog bjuder in media att delta på
pressträff där regeringen presenterar satsningen på
gröna jobb för långtidsarbetslösa och nyanlända.

Tid: 17 januari 2018 kl. 13.00
Plats: Kärsön, Drottningholm, Brostugans väg 1, 178 93 Drottningholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inviger Rise
testanläggning för bilars
elektromagnetiska kompatibilitet
Publicerad 10 januari 2018 Uppdaterad 10 januari 2018

I dag, onsdag den 10 januari, besöker näringsminister
Mikael Damberg Borås för att bland annat inviga
testanläggningen Awitar, Automotive Wireless Test and
Research Facility. Anläggningen blir den största av sitt
slag som drivs av RISE, Research Institutes of Sweden,
på institutets anläggningsområde i Borås.
Den nya testanläggningen Awitar har kostat 100 miljoner kronor och
kommer att kunna testa hur intern och extern elektronik påverkar alla typer
av fordon och dess komponenter.

Program för onsdagen den 10 januari

Besöker Bäckängsgymnasiet
Tid: Kl. 10.15
Plats: Schélegatan 7, Borås

Invigning Awitar
Tid: Kl. 12.00
Plats: Brinellgatan 4, Borås

Besöker Volvo Bussar
Tid: Kl. 13.45
Plats: Bussgatan 1, Borås

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Exportfrämjande i fokus när
Sverige deltar vid
världsutställningen Expo 2020 i
Dubai
Publicerad 27 december 2017

Regeringen har beslutat att Sverige har för avsikt att
delta i världsutställningen Expo 2020 i Dubai. En
kommitté har ansvar för genomförande av det svenska
deltagandet. Näringslivet har stora intressen i att delta
vid världsutställningen och kommer att finansiera
satsningen gemensamt med regeringen. Expo 2020 blir
regeringens enskilt största satsning inom export- och
investeringsfrämjande.
Världsutställningen hålls mellan den 20 oktober 2020 och 10 april 2021 och
har temat Connecting Minds, Creating the Future. Expo 2020 i Dubai
kommer att bli den första världsutställningen någonsin i regionen. Mellan
150–180 länder väntas delta och utställningen uppskattas få omkring 20
miljoner besökare, varav en tre fjärdedelar är inresande.

- Världsutställningen i Dubai är en viktig arena för främjande av Sverige och
svenska företag med besökare från hela världen. Regeringen ser positivt på
att öka handeln med denna region. Vi menar att handel och
relationsbyggande också skapar förutsättningar för fördjupad dialog om
hållbart företagande och mänskliga rättigheter, säger EU- och
handelsminister Ann Linde.

Syftet med ett svenskt deltagande i Expo 2020 är att stärka en allsidig och

https://www.regeringen.se/


positiv bild av Sverige i utlandet, att främja Sverige som kunskapsnation,
näringslivets konkurrenskraft och kreativitet samt att stärka Sveriges
attraktionskraft för turism och investeringar, inklusive forsknings-,
innovations- och kulturutbyte. Det svenska deltagandet och den paviljong
som kommer att uppföras ska genomsyras av ett hållbarhetsperspektiv från
start till mål. Kommittén ska ta fasta på regeringens politik för hållbart
företagande och mänskliga rättigheter samt regeringens arbete med Agenda
2030.

- Sveriges deltagande i världsutställningen Expo 2020 i Dubai ger
näringslivet möjligheter att stärka sina positioner och visa upp sina
konkurrenskraftiga och hållbara lösningar, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Potentialen för AI i Sverige ska
kartläggas
Publicerad 21 december 2017

Regeringen ger innovationsmyndigheten Vinnova i
uppdrag att översiktligt kartlägga och analysera läget
gällande artificiell intelligens, AI, i Sverige. Resultatet
ska presenteras redan i vår och vara en av
utgångspunkterna för det framtida arbetet.
– Vi måste behärska AI för att behålla och utveckla svensk konkurrenskraft i
framtiden, oavsett om det handlar om självkörande bilar, färre oplanerade
stopp i våra svenska fabriker eller smartare sjukvård. Sverige är på väg, men
andra länder satsar stenhårt. Genom denna kartläggning får vi en bättre
kartbild av vilka flaskhalsar som är viktigast att hantera, säger Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister.

Vinnova ska bland annat kartlägga och analysera potentialen med AI i
industrin, näringslivet och offentlig verksamhet. Myndigheten ska också
beskriva hur Sverige ligger till i dag inom AI-området, särskilt när det gäller
kompetenstillgång och kompetensförsörjning.

– Sverige håller just nu på att kraftsamla kring stora satsningar inom AI. Men
vi är ett litet land. En förutsättning för att vi ska lyckas med denna
strategiska framtidssatsning är att vi fokuserar våra insatser där de gör mest
nytta för våra medborgare och våra företag. Därför är en analys av nuläget
avgörande säger digitaliseringsminister Peter Eriksson..

Uppdraget ska redovisas till Näringsdepartementet senast 30 april 2018. En
delrapport ska lämnas senast den 12 februari 2018.
Det nya uppdraget är ett tilläggsuppdrag till det uppdrag Vinnova fick i mars
2016 att genomföra insatser för att ta tillvarata digitaliseringens potential för
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ökad konkurrenskraft.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Rapport: Fler filminspelningar till
Sverige
Publicerad 20 december 2017

I går tog närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och kultur- och demokratiminister Alice Bah
Kuhnke emot Tillväxtverket och Svenska Filminstitutets
rapport ”Fler filminspelningar till Sverige”.
Svensk filmindustri är viktig, både som näring, som kulturbärare, och som en
dynamo för övriga kulturella och kreativa näringar. En positiv utveckling av
svensk filmnäring och filmproduktion i Sverige genererar många ekonomiska
ringar på vattnet i närliggande kulturella och kreativa näringar, samt inte
minst för besöksnäringen och för att stärka det svenska varumärket.

Svensk filmproduktion har trots många framgångsrika filmproduktioner,
under flera år mötts av en hårdnande internationell konkurrenssituation.

För ett år sedan gav regeringen Tillväxtverket och Filminstitutet i uppdrag att
utreda möjligheterna att förbättra förutsättningarna för fler filmproduktioner
i Sverige.

– Svensk filmindustri är betydelsefull både som näring och som del av de
kulturella och kreativa näringarna och det är av stor vikt för den svenska
filmbranschen att Sverige är ett attraktivt inspelningsland för såväl svenska
som utländska film- och tv-produktioner. Tillväxtverkets rapport ger oss
underlag för att kunna besluta hur vi går vidare, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Förslaget kommer nu att remitteras inför vidare beredning i regeringskansliet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Mikael Damberg och Alice Bah
Kuhnke tar emot utredning om
ekonomiska incitament för mer
filmproduktion i Sverige
Publicerad 14 december 2017

Anmälan görs till pressansvarig på Tillväxtverket
Susanne Daregård.

Tid: 19 december 2017 kl. 11.00 till kl. 12.00
Plats: Filmhuset, Borgvägen 1, lokal Cannes, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inviger Sweden
Demo Day
Publicerad 11 december 2017

Imorgon 12 december inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg konferensen
Sweden Demo Day där startup-företag från hela landet
träffar privata och offentliga investerare, där han också
deltar i ett panelsamtal om investeringsklimatet i
Sverige. Konferensen arrangeras av Tillväxtverket.

Tid: 12 december 2017 kl. 12.00 till kl. 14.00
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm

På Münchenbryggeriet i Stockholm samlas under en halv dag startup-företag
från hela Sverige för att knyta kontakter med varandra och investerare.
Näringsministern kommer att besöka utställarna samt delta i en
paneldiskussion för att berätta om regeringens arbete för näringslivet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

37 nya åtgärder för en svensk
industri som vänder hem
Publicerad 05 december 2017 Uppdaterad 05 december 2017

Regeringen har genom nyindustrialiseringsstrategin
Smart industri tagit ett helhetsgrepp för att främja
industrins utveckling i Sverige. Nu lanserar regeringen
en andra handlingsplan med nya satsningar på robotik
såväl som en klimatsmart basindustri.
– Sverige ska vara världsledande inom innovativ och hållbar industriell
produktion av varor och tjänster. Nu presenterar vi ytterligare åtgärder som
t.ex. ett nationellt testcenter för elfordon, kunskapslyftet och robotlyftet som
kommer att skapa fler och bättre förutsättningar för fler investeringar och
industrijobb i Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Den andra handlingsplanen för strategin innehåller bland annat:

• Ett nationellt testcenter för elfordon ska byggas upp med medfinansiering
från näringslivet. Fordonsindustrin jobbar intensivt med eldrift och
regeringen bygger nu upp ett nationellt testlabb för att skynda på denna
omställning, säkra företagens konkurrenskraft och svenska jobb.

• Ett Robotlyft genomförs. Med ett automationsprogram för små och
medelstora industriföretag i hela landet främjas introduktionen av nya
automations- och robotiseringslösningar inom små och medelstora företag i
industrin.

• Industriklivet. De företag som leder utvecklingen mot minskade
processutsläpp kommer att få stora konkurrensfördelar och genom
Industriklivet stödjer regeringen svensk industri att gå mot nollutsläpp av
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växthusgaser.

• Kunskapslyftet byggs ut. Kompetensförsörjningen är företagens största
utmaning och det främsta tillväxthindret i dag. Många företag tvingas till och
med tacka nej till ordrar för att de inte får tag på personal. Bland annat gör vi
nu den största satsningen på Yrkeshögskolan sedan den bildades.

• Yrkesprogrammen uppvärderas. När den förra regeringen tog bort
högskolebehörigheten från gymnasieskolans yrkesprogram försvann hälften
av eleverna. Nu ser vi till att yrkesprogrammen åter ger grundläggande
behörighet för att öppna för vidareutbildning senare i yrkeslivet, utan att
försvaga yrkesämnena.

Industrin går nu för högvarv och allt fler industriföretag väljer att vända hem
igen, men samtidigt är det avgörande att vi förbereder Sverige på sämre tider
framöver. I handlingsplanen tar regeringen därför initiativ till en utredning
för ett konkurrenskraftigare system vid statligt stöd för korttidsarbete.
Systemet används i lågkonjunktur för att möta tillfällig arbetsbrist hos företag
och innebär att den anställde tillfälligt går ned i tid och lön. Staten,
arbetstagaren och arbetsgivaren delar på kostnaden för
arbetstidsminskningen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern tar emot
utredning för en mer
sammanhållen besöksnäring
Publicerad 04 december 2017 Uppdaterad 04 december 2017

I dag den 4 december har utredningen Ett land att
besöka överlämnat sin rapport om en samlad politik för
hållbar turism och växande besöksnäring till närings-
och innovationsminister Mikael Damberg. Syftet med
utredningen har varit att bland annat identifiera
tillväxthinder för näringen och lägga fram förslag på
insatser som ska stärka besöksnäringen som export-
och jobbmotor i landet.
– Turismen i Sverige är en starkt växande näring som bidrar med närmare
170 000 arbetstillfällen. De utländska besökarna konsumerade för 120
miljarder kronor under 2016. Det är också en näring som har efterfrågat en
mer sammanhållen politik för att lösa hinder för näringens tillväxt, säger
näringsminister Mikael Damberg.

Sedan regeringen förra året gav Britt Bohlin uppdraget att leda utredningen
har cirka 800 företagare, ideellt engagerade och offentliga företrädare i
Sveriges alla län fått komma till tals och belysa problem och
utvecklingsmöjligheter inom näringen.

I dag överlämnades utredningens slutbetänkande till näringsminister Mikael
Damberg och utredningens förslag och analyser ska nu gås igenom på
Näringsdepartementet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utredning: Så skapas fler jobb i
besöksnäringen
Publicerad 30 november 2017

På måndag den 4 december tar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg emot utredningen ”
Ett land att besöka. En samlad politik för hållbar turism
och växande besöksnäring” av utredare Britt Bohlin.

Tid: 4 december 2017 kl. 14.30
Plats: POP House, lokal Glashuset, Djurgårdsvägen 68, Stockholm

Media är välkomna att delta.
Anmälan krävs och görs till pressekreterare Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern till Bryssel
Publicerad 29 november 2017

Torsdagen den 30 november deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på
Konkurrenskraftsrådets möte i Bryssel. På
dagordningen står europeisk industripolitik och beslut
om den Digitala portalen, en plattform för att hjälpa
företag och medborgare inom EU att få korrekt
information om regler och problemlösningstjänster på
EU:s inre marknad.
Genom Digitala portalen ska man också kunna genomföra administrativa
förfaranden elektroniskt och från en annan medlemsstat, till exempel ansöka
om personbevis, registrera ett fordon eller registrera ett företag.

– Den digitala portalen kan bli ett viktigt verktyg för att främja handel och
underlätta gränsöverskridande aktiviteter för både människor och företag.
Inom industripolitiken ska Sverige föra fram behovet av fokus på innovation
för att hantera samhällsutmaningar och ökad konkurrenskraft, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

I samband med resan kommer närings- och innovationsministern också att
träffa styrelsen för den europeiska läkemedelsorganisationen EFPIA som
representerar 1 900 läkemedelsföretag i Europa. Regeringen genomför just
nu omfattande insatser för att stärka Sverige inom life science området.

– Sverige är ett ledande life science land och vi ska fortsätta stärka vår
attraktivitet för företag att vilja forska och producera läkemedel här. Sverige
måste vara på tårna, inte minst med tanke på de effekter som Brexit kan
tänkas få för EU:s läkemedelsföretag, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern laddad inför
möte om hållbar råvaruförsörjning
Publicerad 23 november 2017

I dag har närings- och innovationsminister Mikael
Damberg bjudit in representanter för EU-kommissionen
och en bred krets europeiska företag till ett högnivåmöte
om Hållbara värdekedjor för innovationskritiska råvaror.
Syftet är att lyfta frågan om hållbart producerade
mineral och metaller som är nödvändiga för batterier,
vind-, vattenkraft och annan teknik som krävs för
klimatomställningen. Sverige har goda förutsättningar
för att ta en ledande roll i detta arbete.
– Vi står mitt i en klimatomställning som kommer att kräva alltmer
elektrifiering. Tillverkning av till exempel solceller, vindkraftverk, batterier
och elbilar kommer att kräva mer innovationskritiska metaller och mineral.
Metaller från gruvor med undermåliga arbetsvillkor eller obefintliga
miljökrav kan inte vara grunden för vår klimatteknik. Vi måste bli bättre på
att ställa krav och tillsammans med marknaden skapa globala standarder för
schysta mineral och metaller. Jag hoppas att vi tillsammans med EU-
kommissionen och några av de mest ansvarstagande företagen kan
konkretisera arbetet framåt, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Två svenska myndigheter finns representerade på mötet, Tillväxtanalys och
Sveriges geologiska undersökning (SGU). Myndigheten för Tillväxtanalys
kommer att presentera sin studie om behovet av metaller och mineral för
miljö- och teknikinnovationer, ett regeringsuppdrag inom ramen för
regeringens strategi för Smart industri.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern till Malå, Piteå
och Skellefteå
Publicerad 21 november 2017

21- 22 november besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Västerbotten och
Norrbotten.
Tisdag 21 november

10.10-11.30 Besök i Kankbergsgruvan, Boliden.

13.00 Besök på SGU, Malå.
Plats: Skolgatan 11, 930 70 Malå.

14.20 Besök på Nila skolan.
Plats: Skolgatan 2, Malå.

Onsdag 22 november

Piteå
07.30-09.00 Företagarfrukost med lokala småföretagare.

11-12.30 Invigning av konferensen Biobase om den cirkulära och
biobaserade ekonomin i Sverige. 
Plats: Rosfors bruk.

12.30 Näringsministern träffar aktörerna som miljardinvesterar i
vindkraftpark, Markbygden ETT. 
Plats: Stadshuset. 
Tid för media.

Skellefteå
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14.00 Samtal med kommunledningen om framtiden och batterifabriken.
14.30 Tid för media.
Plats: Adopticum. 

15.00-15.40 Besök på Adopticum.

16.00-17.00 Hålla anförande på Business Development Day.
Plats: Folkparken.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Skogens gröna guld på agendan i
Piteå
Publicerad 17 november 2017

Mellan den 22 och 23 november anordnar
Näringsdepartementet tillsammans med Piteå Science
Park konferensen Biobase om den Cirkulära och
biobaserade ekonomin i Sverige. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och
landsbygdsministerns statssekreterare, Elisabeth
Backteman deltar i invigningen.
Cirkulär och biobaserad ekonomi är ett av de fem strategiska
samverkansprogram där regeringen arbetar tillsammans företag, myndigheter
och forskare från universitet och högskolor för att stärka Sveriges
konkurrenskraft och skapa förutsättningar för nya innovationer, företag och
jobb i Sverige.

– Sveriges välstånd är byggt på rikedomarna från skog och gruvor. Men
skogen har aldrig varit viktigare för Sverige än vad den är i dag. Med
råvarorna från skogen kan vi hitta nya sätt att hantera klimatförändringarna
samtidigt som vi skapar förutsättningar för nya och växande företag i
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Piteå, där konferens hålls är en stad där du hittar modernt skogsbruk,
pappersbruk, trähustillverkare, bioraffinaderier och avancerad forskning.
Biobase anordnas av samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad
ekonomi och Piteå Science Park.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Åtta ministrar till socialt toppmöte i
Göteborg
Publicerad 15 november 2017

Statsministern har tillsammans med EU-kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker bjudit in till det sociala
toppmötet om Rättvisa jobb och tillväxt i Göteborg
fredagen den 17:e november. Stats- och
regeringschefer samt andra ministrar från hela EU
kommer att finnas på plats. Från Sveriges regering
deltar utöver statsministern: Ylva Johansson, Annika
Strandhäll, Gustav Fridolin, Åsa Regnér, Ann Linde,
Mikael Damberg samt Anna Ekström.
Utöver den svenska regeringen, företrädare från EU-kommissionen och EU-
länderna, kommer drygt 30 olika organisationer och aktörer för att delta på
toppmötet för rättvisa villkor och tillväxt i Göteborg den 17 november 2017.

Samtliga statsråd kommer att finnas tillgängliga för media under toppmötet,
kontakta respektive pressekreterare.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern på mässa i
Jönköping och Göteborg
Publicerad 13 november 2017

Tisdagen den 14 november deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på två mässor,
Elmia Subcontractor underleverantörsmässa i
Jönköping samt Kvalitetsmässan i Göteborg.

Program

Elmia Subcontractor – norra Europas underleverantörsmässa

Kl. 10.25 Näringsministern deltar i en utfrågning om regeringens
innovationspolitik
Plats: Elmia hall D, Jönköping

Kvalitetsmässan

Kl. 16.40 Panelsamtal om hur Sverige kan fortsätta vara i topp listan över
mest innovativa länder i EU och kanske världen?
Deltagare:
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
Elisabeth Svantesson, ekonomiskpolitisk talesperson (M)
Göran Arrius, ordförande Saco
Janica Wiklander, kontorschef Tengbom

Plats: Svenska Mässan, Göteborg

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern talar på
Teknikcollege i Jönköping
Publicerad 07 november 2017

Imorgon den 8 november resa närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Jönköping. Han
kommer att göra ett antal företagsbesök, träffa
företrädare för det lokala näringslivet samt hålla
anförande på Teknikcollege Rikskonferens 2017. Fokus
för besöket är industrins kompetensförsörjning.

Program

10.30 Företagsbesök Thule Group i Hillerstorp

11.35 Lunch med lokala näringslivet

14.00 Medverkar på Teknikcollege Rikskonferens 2017 på Elmia

17.00 Öppet möte på Jönköping University. Näringsministern talar på temat -
Så klarar vi konkurrensen och klimatförändringarna på samma gång.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Trygghet för företagare i fokus när
näringsministern besöker
Södertälje
Publicerad 07 november 2017

I dag besöker närings- och innovationsminister Mikael
Damberg Södertälje. Syftet med besöket är att lära av
kommunen, polisen och näringslivets arbete med
trygghetsfrågor i samhället i stort med fokus på
företagares trygghet och möjligheter.

Tid: 7 november 2017 kl. 12.30 till kl. 14.10
Plats: Södertälje stadshus

Program

12.30 Inledning

12.40 Södertäljes erfarenheter. Perspektiv från kommunen, polisen och
lokala företag.

13.30 Rundabordsdiskussion om hur man tillsammans på nationell och lokal
nivå kan arbeta med att öka tryggheten för företagarna i Södertälje.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Nytt centrum ska hjälpa företag
byta ut farliga ämnen
Publicerad 07 november 2017

De allra flesta företag vill göra rätt och ha säkra
produkter utan farliga ämnen, men kemikaliearbetet kan
vara svårt för många mindre företag. Regeringen fattar
därför beslut så att ett substitutionscentrum kan inrättas.
Centret ska stötta företag som vill byta ut farliga
kemikalier i sina varor och placeras vid RISE i Borås.
Farliga kemikalier i varor är en stor utmaning. Flera svenska aktörer har med
åren byggt upp kunskap om en mer hållbar kemikalieanvändning i produkter.
För att underlätta samverkan och kunskapsutbyte mellan fler aktörer fattar
regeringen beslut så att ett centrum för substitution kan inrättas. Centret
kommer fungera som en oberoende nod mellan företag, organisationer,
branscher, akademi, institut och myndigheter. Målet är att centret ska bidra
till att farliga ämnen i varor och kemiska produkter byts ut.

– Alla konsumenter ska kunna känna sig trygga med att de produkter vi
köper till våra barn, maten vi äter och kläderna vi har på oss inte är skadliga
för oss eller vår miljö. Jag tror att de allra flesta företag vill göra rätt, men
kemikaliearbetet är svårt och komplext. Genom centret stöttas företagen i
arbetet med att fasa ut farliga kemikalier, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen ser också att centret kommer bidra till att stärka svenska företags
konkurrenskraft genom att mindre företag får stöd i att utveckla sitt
kemikaliearbete.

– Många svenska storföretag har länge jobbat med att byta ut farliga
kemikalier i varor. Den kunskapen behöver spridas till fler. Jag ser också att
just kemikaliekunskaperna skapar stora konkurrensfördelar för svenska
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företag på den internationella marknaden. Allt fler efterfrågar säkra och
hållbara produkter. Jag ser att centret kommer bidra till att stärka svenska
företags konkurrenskraft och skapa nya affärsmöjligheter, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Centret inrättas vid RISE Research Institutes of Sweden i Borås. Regeringen
föreslår att 7 miljoner kronor per år avsätts under 2018-2020. RISE satsar 5
miljoner kronor per år för ändamålet. På sikt är målsättningen att centret ska
vara självfinansierande, genom medlemsavgifter från de företag som deltar.

Genom att knyta stora svenska företag till centret får arbetet ett brett
genomslag. De nya lösningarna får stor spridning, både till konsumenter och
mindre företag som agerar som underleverantörer.
Många företag och offentliga aktörer har efterlyst en plattform för
kunskapsutbyte och informationsspridning om att byta ut farliga ämnen i
varor. Med ett substitutionscentrum förbättras möjligheterna att arbeta
systematiskt och strategiskt med utfasning av farliga ämnen. Centret kan
sammanställa kunskap om alternativa ämnen och icke-kemiska metoder och
tekniker. Det kan också handla om att förbättra kravställning vid inköp och
att identifiera och kanalisera vidare behov av forskning och innovation.

32 000 svenska företag berörs av kemikalielagstiftningen, varav 13 000 är
tillverkande företag och 19 000 företag i parti- och detaljhandeln.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nationell statistik om kulturella och
kreativa näringar i Sverige
Publicerad 06 november 2017

I dag 6 november presenterar Tillväxtverket ny officiell
nationell svensk statistik om kulturella och kreativa
näringar som är baserat på ett uppdrag från regeringen.
Regeringen gav 14 juni 2016 Tillväxtverket i uppdrag att utveckla statistik
för de kulturella och kreativa näringarna. Uppdraget har omfattat:

Fastställning av en definition av de kulturella och kreativa näringarna
Beräkningar av de kulturella och kreativa näringarnas bidrag till BNP
Utformning av mätmetoder och modeller som möjliggör regionala och
branschvisa utbrytningar
Säkerställning av variabler som export och import, sysselsättning,
omsättning, förädlingsvärden och lönenivåer
Uppgifterna ska enkelt kunna uppdateras över tid

Frågan om att fastställa statistik för de kulturella och kreativa näringarna har
varit på agendan i flera år. Både branscher och myndigheter har efterfrågat
statistik och metoder för att kunna analysera och följa utvecklingen. Frågan
är komplex, dels när det gäller SNI-koder och det statistiska systemet, dels
för att det finns immateriella och kulturella värden som är svåra att mäta.
Konstnärer och kreatörer kan exempelvis använda företag som medel för att
nå sociala och miljömässiga mål. Därför har regeringen gett detta uppdrag
med syfte att skapa statistik för att följa de ekonomiska värdena som ska
utgöra en utgångspunkt för utveckling av både statistiken och mätmetoder
för de kulturella och kreativa näringarna. I förlängningen bidrar detta till att
synliggöra de kulturella och kreativa näringarnas bidrag till svensk tillväxt
och export.

Statistiken har tagits fram i ett samarbete mellan Tillväxtverket,
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Myndigheten för kulturanalys, Myndigheten för tillväxtpolitiska
utvärderingar och analyser, Statens kulturråd och Statistiska Centralbyrån.

Regeringen mottog rapporten den 31 oktober 2017. I dag presenterar
Tillväxtverket resultatet från uppdraget på ett seminarium.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Nya regler ger enklare och säkrare
miljöprövning
Publicerad 02 november 2017

Regeringen har vid dagens sammanträde fattat beslut
om en rad förordningsändringar som kommer leda till
regellättnader för företag som behöver miljötillstånd för
sin verksamhet.
Besluten kan delas in i två delar. Den första innebär förtydligade krav på vad
en miljöbedömningsprocess innebär, till exempel vad en
miljökonsekvensbeskrivning ska innehålla. Dessutom införs en ny ordning
som innebär färre krav för verksamheter som inte kan antas medföra en
betydande miljöpåverkan. 

Den andra delen innebär att en samlad prövning ska kunna göras vid
Länsstyrelserna av ärenden som har ett samband med varandra i större
utsträckning än idag. En gemensam handläggning möjliggör en samlad
bedömning av en verksamhets påverkan på miljön och kan samtidigt
medföra samordningsvinster för verksamhetsutövare, prövningsmyndigheter
och remissmyndigheter.

– Enklare processer för miljöprövning är en avgörande fråga för näringslivets
möjlighet att investera. Besluten är en del i regeringens handlingsplan för
smart industri och kommer att skapa bättre förutsättningar för nya
investeringar och därmed omställning till mer resurseffektiv produktion i
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Dessa förändringar innebär att myndigheterna kan arbeta mer effektiv och
lägga sitt fokus på de verksamheter som har stor påverkan på miljön, säger
miljöminister Karolina Skog.
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Bakgrund

Ändringarna följer på propositionen 2016/17:200 Miljöbedömningar.
Propositionen innehåller dels förtydliganden av vad som redan gäller samt
nya och förtydligade krav på vad en miljökonsekvensbeskrivning ska
innehålla. Det slås fast att bestämmelserna om miljöbedömning av
verksamheter och åtgärder endast ska tillämpas på sådana verksamheter och
åtgärder som kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. I fråga om
verksamheter och åtgärder som inte kan antas medföra en betydande
miljöpåverkan ska verksamhetsutövaren i stället ta fram en liten
miljökonsekvensbeskrivning.

Delarna om samlad bedömning har sin bakgrund i att dagens regelverk
innebär att det i ett sent stadium av tillståndsprövningen av en miljöfarlig
verksamhet kan komma att konstateras att en verksamhet även behöver t.ex.
dispens från artskyddsbestämmelserna samt att tillstånd och dispens enligt
markavvattningsbestämmelserna behövs. Om processerna inte handläggs
gemensamt finns en risk att en lång och för alla parter kostsam
tillståndsprocess efterföljs av ett dispensbeslut som innebär att en
verksamhet inte kan komma till stånd.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Svensk innovation främjas på
andra sidan Atlanten
Publicerad 24 oktober 2017

I dag den 24 oktober reser närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Nordamerika för
att i USA och Kanada stärka svensk innovation,
fördjupa samarbetet och de mellanstatliga relationerna.
Mikael Damberg träffar bland andra Navdeep Bains,
minister för innovation, forskning och ekonomisk
utveckling i Kanada.
Närings- och innovationsministern börjar sina vistelse i Nordamerika med att
i USA besöka universitetet MIT för att prata om Sverige som världens näst
mest innovativa ekonomi och ta del av MIT:s arbete och erfarenheter.

I Washington DC kommer närings- och innovationsministern träffa
arbetsmarknadsminister Alexander Acosta (Secretary of Labor) för att bland
annat diskutera hur vi kan stärka våra länders och våra företags
omställningsförmåga och konkurrenskraft.

Under USA-besöket håller även de svensk-amerikanska handelskamrarna
möte i Boston, vilket Mikael Damberg kommer att delta på. Temat för mötet
är "Business through Innovation".

I Kanada kommer Mikael Damberg att träffa ministern för innovation,
forskning och ekonomisk utveckling, Navdeep Bains. Mötet syftar till att
fördjupa samarbetet inom innovation, lyfta fram Sverige som
innovationsland och lyssna till kanadensiska erfarenheter.

Mikael Damberg kommer tillsammans med sin kanadensiske kollega att hålla
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i ett rundabordssamtal tillsammans med svenska företag om innovation och
smarta lösningar.

Stärkta och utvecklande svensk-kanadensiska handelsrelationer står även på
agendan då Mikael Damberg träffar Kanadas chefförhandlare för CETA och
NAFTA. Kanada är en strategisk partner med samsyn i frågor som frihandel
och mänskliga rättigheter och i och med att EU:s frihandelsavtal med
Kanada, CETA, nyligen provisoriskt började tillämpas så finns det goda
möjligheter att bygga ett starkare och närmare samarbete mellan Sverige och
Kanada, särskilt kring innovation och industriell utveckling.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Danska och svenska staten i avtal
om PostNord AB
Publicerad 20 oktober 2017

Idag har de danska och svenska regeringarna kommit
överens om att stödja genomförandet av den nya
produktionsmodellen för PostNords danska verksamhet
(Post Danmark).
- Jag är nöjd att vi och våra svenska kolleger har nått en bra lösning som
säkerställer genomförandet av omställningen i Post Danmark. Detta gör
bolaget redo för framtida utmaningar på postmarknaden, säger finansminister
Kristian Jensen.

- Genom det här avtalet startar vi ett nytt kapitel för företaget. Från och med
nu ligger fokus på kvalitet och hur vi ska göra bolaget starkare för framtiden.
Jag vill uttrycka min tacksamhet för det ansvar som danska staten har visat i
den här svåra situationen, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Avtalet innebär att både danska och svenska staten kommer tillskjuta kapital
till PostNord för att stödja den nya produktionsmodellen. Den svenska staten
kommer tillskjuta 400 Mkr och den danska staten 267 Mkr. Därutöver
kommer den danska staten kompensera PostNord med 1 533 Mkr för
kostnader relaterade till uppsägningar av anställda med "särskilda villkor" i
den danska verksamheten.

Utöver kapitaltillskottet från danska och svenska staten kommer bolaget att
undersöka andra alternativ för att stärka bolagets finansiella ställning.

Staterna ser att postmarknaderna förändras vilket inkluderar den fortsatta
digitaliseringen. Varje stat har regleringsansvaret för den samhällsomfattande
posttjänsten (USO) som finns på respektive hemmamarknad och staterna är
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överens om att en modell bör övervägas för att reducera den framtida
ekonomiska exponering USO-kraven innebär i grannlandet. Skulle USO-
åtagandet bli kostsamt för bolaget i händelse av minskade brevvolymer, ska
den svenska staten kompensera PostNord, givet att bolaget är ansvarig
utförare för USO i Sverige.

För att säkerställa en fortsatt stark bolagsstyrning är staterna också överens
om att genomföra en strategisk översyn av bolaget för att dess verksamhet
och styrning ska utvecklas och förbättras till högsta standard.

Avtalet mellan länderna är föremål för slutligt godkännande från det danska
Folketingets finansutskott, Riksdagen och, när det gäller det statliga stödet,
godkännande från Europeiska kommissionen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kallar till
pressträff med anledning av
PostNord
Publicerad 20 oktober 2017 Uppdaterad 20 oktober 2017

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kallar
i dag, fredag den 20 oktober, till pressträff med
anledning av PostNord.
Pressträffen kan följas live via webben.

Tid: Fredag den 20 oktober, kl. 15.00.
Plats: Bella Venezia, Rosenbad.

Inpassering sker via Kopparporten kl. 14.15.

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern deltar i pressträff
med Northvolt AB
Publicerad 19 oktober 2017

I dag deltar närings- och innovationsministern på en
pressträff med Northvolt AB.

Tid: 19 oktober 2017 kl. 10.00
Plats: Northvolt AB, Gamla Brogatan 26, 3 tr, Stockholm

Efter pressträffen kommer Mikael Damberg att vara tillgänglig för enskilda
intervjuer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EMA i fokus när näringsministern
besöker Tallinn och Riga
Publicerad 16 oktober 2017

I dag reser närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Tallinn och Riga för att söka stöd för den
svenska kandidaturen för att få EU:s
läkemedelsmyndighet EMA till Sverige.
– EMA har strategisk betydelse för EU:s globala konkurrenskraft, och det
måste helt enkelt fungera från dag ett när EMA flyttar från London. Det
faktum att Sverige mycket väl klarar en sömlös övergång där
patientsäkerheten för EU:s medborgare står i fokus är vårt starkaste
argument för att få hit EMA. Stockholms och hela Sveriges starka förankring
inom life science, närheten till forskning i världsklass och Stockholms-
Uppsalaregionens utmärkta förbindelser gör att EMA är väl och säkert
placerat i Stockholm även på lång sikt, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Mikael Damberg kommer under besöket att träffa Estlands premiärminister
Jüri Ratas och andra representanter för regeringarna i Estland och Lettland.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Robotarna tar över
näringsministerns liv för en dag
Publicerad 11 oktober 2017

På torsdag besöker närings- och innovationsministern
Västerås där han kommer att tala på en
automationsmässa. I samband med mässan träffar
Mikael Damberg företagare på Robotdalen. Fokus för
besöket är robotbaserad automation för små- och
medelstora företag.

Program

13.50 Anförande på automationsmässa
Plats: Aros Kongress Center, Västerås

14.30 Besök vid Robotdalen
Adress: Kopparbergsvägen 10, Västerås

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Besöksnäringen flyger med nya
Scandinavian Mountains Airport
Publicerad 09 oktober 2017

Tisdagen den 10 oktober deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på det första
spadtaget för framtidens Scandinavian Mountains
Airport i Sälen. Öppning av flygplatsen planeras till
hösten 2019.

Tid: 10 oktober 2017 kl. 12.45
Plats: Scandinavian Mountains Airport, f.d. Sälens flygplats mellan Sälen
och Rörbäcksnäs

Program

12.45 Spadtagsceremoni och presentation av pågående byggprojekt
Adress: Rörbäcksnäs flygplats, Sälen

14.30 Öppet möte på temat hela Sverige ska leva. Närings- och
innovationsministern kommer att berätta om regeringens satsningar för
Sverige
Adress: Vamas personalmatsal, Sälen

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Elektrifierande invigning av
Lindholmen Mobility Center
Publicerad 02 oktober 2017

I morgon 3 oktober inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Lindholmen
Mobility Center. Under sitt invigningstal kommer
näringsministern berätta om regeringens arbete för att
stötta smartare transporter med mer resurseffektiva
fordon, förnybara bränslen och mindre utsläpp. Under
besöket i Göteborg ska han även besöka företaget
Powercell Sweden AB.

Program

13.55 Invigningstal
Adress: Lindholmen Science Park, Lindholmspiren 3-5, Göteborg

15.15 Företagsbesök på Powercell Sweden AB
Adress: Ruskvädersgatan 12, Göteborg

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Charlotte Brogren lämnar Vinnova
Publicerad 28 september 2017 Uppdaterad 28 september 2017

Regeringen har i dag entledigat generaldirektören för
Vinnova (Verket för innovationssystem) Charlotte
Brogren på hennes egen begäran.
Charlotte har varit generaldirektör på Vinnova sedan den 1 september 2009.
Hon lämnar posten som generaldirektör den 9 oktober 2017.

– Jag vill tacka Charlotte Brogren för hennes och Vinnovas roll i regeringens
arbete med att vässa innovationssystemet och därmed svenska företags
möjligheter att fortsätta konkurrera på världsmarknaden och skapa jobb i
Sverige. Hon har uppnått stor respekt, både nationellt och internationellt, för
sin kunskap och för sitt sätt att utveckla myndigheten, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringen har utsett Leif Callenholm till tillförordnad generaldirektör för
Vinnova från och med 9 oktober 2017. Hans förordnande löper till dess att
en ny generaldirektör utsetts av regeringen. Leif Callenholm är sedan 2009
anställd som förvaltningsdirektör och ställföreträdande generaldirektör för
interna frågor på Vinnova.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern inledningstalar
på seminarium för fristående
banker
Publicerad 25 september 2017

Närings- och innovationsministern deltar i morgon den
26 september på ett seminarium för fristående banker.
Mikael Damberg kommer i sitt inledningsanförande
fokusera på finansiering av små och medelstora företag.

Tid: 26 september 2017 kl. 14.00
Plats: Deloittes hörsal Rehnsgatan 11, Stockholm

På seminariet imorgon deltar företrädare för Sparbankerna, Skandiabanken,
(Swedbank samarbetsbank till Sparbankerna), Svensk Exportkredit, IKANO
Banken och ICA Banken.

I sitt inledningsanförande ska närings- och innovationsminister Mikael
Damberg berätta om regeringens arbete för att öka tillgången till finansiering
av små och medelstora företag, samt belysa vikten av konkurrens på
bankmarknaden.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bakverk och export inte kaka på
kaka
Publicerad 25 september 2017 Uppdaterad 25 september 2017

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker i dag Nordens största tillverkare av
konditorivaror Delicatos kontor i Segeltorp i Huddinge.
Fokus för besöket är konkurrenskraft och
livsmedelsexport.

Tid: 25 september 2017 kl. 15.30
Plats: Grenvägen 9, Huddinge

Närings- och innovationsministern får en rundvandring på företaget. Han är
där främst för att lyssna på vilka utmaningar företaget ser och vilka
möjligheter som finns kopplade till automatisering, kompetensförsörjning och
export. Han kommer även att prata om regeringens livsmedelsstrategi och
andra satsningar på svensk livsmedelsexport som till exempel Team Sweden
Livsmedel.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Uppdrag till Rymdstyrelsen om
små satelliter från Esrange
Publicerad 21 september 2017 Uppdaterad 21 september 2017

Rymdstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med
Rymdbolaget se om det finns affärsmässiga
förutsättningar att i framtiden skicka upp små satelliter
från Esrange.
Rymdverksamhet är en väsentlig del av samhällsinfrastrukturen. Samhället är
beroende av rymdtekniken för till exempel navigation, logistik, exakt tid,
väderprognoser och telekommunikation. På satellitsidan märks i dag en ökad
aktivitet inom segmentet mindre satelliter, där både etablerade och nya
aktörer utvecklar eller planerar små och kostnadseffektiva enheter för både
forskning och kommersiella tillämpningar.

Om Esrange, som sedan drygt femtio år sänder upp sondraketer för
forskningsändamål, kan användas för att sätta små satelliter i omloppsbana
kan det bli av stor betydelse för miljö, klimat, säkerhet, forskning, industriellt
kunnande och regional utveckling. Därför har regeringen nu gett
Rymdstyrelsen i uppdrag att tillsammans med Rymdbolaget (SSC) undersöka
om det finns affärsmässiga grunder att sända upp små satelliter till
omloppsbana från raketbasen Esrange i Kiruna.

- Jag tycker att det är viktigt att vi utforskar potentialen inom detta område.
Kan vi skjuta upp små satelliter från Esrange skulle Sverige bli ett av de
drygt tiotal länder som har möjlighet att placera ut satelliter i bana, säger
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

- En möjlighet att skjuta upp små satelliter från Esrange skulle sätta Kiruna i
centrum för den utveckling som nu sker mot fler och mer specialiserade
satelliter för både forskning och nya affärsmöjligheter, säger Mikael
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Damberg, närings- och innovationsminister.

Finansieringen av uppdraget är fyra miljoner kronor. Uppdraget ska
redovisas till Regeringskansliet (Utbildningsdepartementet) senast den 31
december 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern äter frukost med
företagare i Järfälla
Publicerad 21 september 2017 Uppdaterad 21 september 2017

På fredag den 22 september startar näringslivsmässan
- Växtplats Järfälla - utanför Stockholm. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ska delta på en
företagarfrukost som inleder mässan.

Tid: 22 september 2017 kl. 07.30
Plats: Järfälla Sporthall/Simhall, Mjölnarvägen 3

Under frukosten presenterar närings- och innovationsministern regeringens
näringspolitik kopplat till budgetpropositionen för 2018.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern presenterar
budgeten i Kalmar och Växjö
Publicerad 19 september 2017

Under onsdagen den 20 september besöker närings-
och innovationsminister Mikael Damberg Kalmar och
Växjö. Han gör ett antal besök under dagen. På
Norrlidens Hälsocentral i Kalmar och på
Linnéuniversitetet i Växjö kommer Mikael Damberg
även att presentera regeringens budgetproposition för
2018.

Program

9.00-10.00 Besök på företaget Hatstore Scandinavia, Kalmar

10.30-11.30 Budgetpresentation: närings- och innovationsministern får en
rundvandring på Norrlidens Hälsocentral och kommer därefter att presentera
regeringens budgetproposition för 2018. Media får närvara.
Adress: Två Bröders väg 1, 393 58 Kalmar

11.30-12.00 Tid för media

13.30-15.00 Besök på Sydsvenska Industri- & Handelskammaren
Adress: Norra Järnvägsgatan 8, Växjö

15.10 Besök på Funkibator
Adress: Infanterigatan 10, Växjö

15.40-16.25 Budgetpresentation: Verksamhetsbesök på Linnéuniversitetet
och budgetpresentation för 2018. Media får närvara.
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16.30-17.00 Pressträff
Plats: Linnéuniversitetet, sal Myrdal

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,
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telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern bjuden till 100-
års kalas hos Fredriksons
Publicerad 13 september 2017

På torsdag den 14 september besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg industriföretag i
Boxholm och Vadstena, Östergötlands län.

Program

14.45 Besök på Ovako Boxholm
Adress: Bruksgatan 2, 590 12 Boxholm.

15.40 Tid för media

16.30 Rundvandring på Fredrikssons Verkstads AB som firar 100 år
Adress: Kronängsgatan 4, 592 30 Vadstena

18.20 Paneldiskussion om Industri 4.0 där närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kommer att berätta om regeringens
nyindustrialiseringsstrategi - Smart Industri

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mer riskkapital till norra Sverige
och Northvolts batterifabrik i fokus
när näringsministern besöker
Luleå och Skellefteå
Publicerad 12 september 2017

I morgon den 13 september besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Luleå och
Skellefteå för att diskutera framtida investeringar,
växande företag och nya jobb.
I Luleå besöker Mikael Damberg Norrlandsfonden för att tillsammans med
aktörer inom kapitalförsörjning diskutera regionens framtid. Regeringen
föreslår i budgetpropositionen för 2018 att 200 miljoner kronor avsätts till
Norrlandsfonden för att säkerställa att fonden ska kunna öka sin utlåning till
nya och växande företag. Vidare kommer ministern att besöka SSAB. I
Skellefteå är fokus för besöket företaget Northvolt eventuellt placering av
Europas största batterifabrik.

Program
10.00- 12.00 Besöka Norrlandsfonden samt möte med det lokala
kapitalförsörjare (tid för media 11:30)
Adress: Köpmangatan 40, 972 33 Luleå

13.30- 15.00 Besöka SSAB samt träffa facket
Adress: SSAB, Svartöstaden

16.00 Rundtur för att titta på marken där Northvolt eventuellt bygger sin
batterifabrik

16.45 Tid för media
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Adress: Norvalla idrottsplats, Skellefteå

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Ministrar besöker Borlänge och
Avesta
Publicerad 05 september 2017

Efter regeringssammanträdet i Gävle torsdag 7
september besöker justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg samt Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning, Borlänge och Avesta.
Ministrarna besöker Tjärnaängskolan i Borlänge samt lasarettet och
polishuset i Avesta. Under kvällen deltar Morgan Johansson och Helene
Hellmark Knutsson även i ett för allmänheten öppet möte i Avesta. Fokus för
besöket är att följa upp effekterna av de välfärdssatsningar som regeringen
genomfört under mandatperioden.

Media är välkommen att delta under dagen.

Program

12.30 Besök på Tjärnaängskolan i Borlänge
Jan Ers gata 3, 784 51 Borlänge

14.45 Besök vid Avesta Lasarett
Lindnäsvägen 82, 774 84 Avesta

16.15 Besök vid Polishuset i Avesta
Kungsgatan 42, 774 31 Avesta

18.15 Öppet möte i Avesta Församlingsgård
Bruksgatan 1, 774 31 Avesta

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern besöker
betongen i Strängnäs
Publicerad 25 augusti 2017

Tisdagen den 29 augusti besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg företaget
Kilenkrysset där Kilen Prefab AB ingår och Strängnäs
Business Park. Fokus för besöket är utveckla
näringslivet och pressa ner arbetslösheten.

Program

11:00 Rundvandring i fabriken Kilen Prefab som tillverkar betongelement
Adress: Fjädervägen 6, 645 47 Strängnäs

12:00 Besöka huvudkontoret för Kilenkrysset
Adress: Kilenvägen 3, 645 47 Strängnäs

13:15 Gör besök på Strängnäs Business Park
Adress: Honnörsgatan 2 A, 645 35 Strängnäs

15:00 Rundtur i fabriken KW Bruun Logistik AB som är Peugeots
reservdelslager
Adress: Fjädervägen 5, 645 47 Strängnäs

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern firar 60 år med
husvagn
Publicerad 18 augusti 2017

På lördag 19 augusti deltar närings-och
innovationsminister Mikael Damberg på KABEs 60-års
jubileum på deras huvudkontor i Tenhult i Jönköpings
län.

Tid: 

Program
10.30- 11.45 Fabriksvisning
13.30- 15.00 Presentation och besök i KABEs utställning på Elmia
15.00- 16.00 Officiellt firande utomhus

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg lanserar
förenklingspaket för företag
Publicerad 20 juli 2017

Regeringen har i dag tagit tre beslut som del i ett
förenklingspaket för att göra livet enklare för
småföretagare. Vid sidan om konkurrens och
kompetensförsörjning upplever många företag att lagar
och myndighetsregler är hinder för tillväxt.
– Ju mer tid företagare kan lägga på sin kärnverksamhet desto bättre.
Regeringen vill därför ta nya steg för att underlätta för företag att förhålla sig
till regler och ha smidiga myndighetskontakter. Vi ger nu Tillväxtverket i
uppdrag att titta på dels hur vi bättre kan använda den nya digitala tekniken
för att skapa bättre informationsutbyten mellan olika myndigheter och dels
hur olika handläggningstider kan kortas. Statskontoret får i uppdrag att
undersöka hur vi genomför EU-regler i Sverige. Dessa uppdrag ger företagen
mer tid att fokusera på att utveckla sin verksamhet, växa och skapa jobb,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tillväxtverket får i uppdrag att vara utvecklingsmyndighet för att skapa
enkla digitala lösningar som stimulerar samverkan mellan myndigheter. För
många företag kan samlad information från myndigheterna förenkla
vardagen, speciellt för företag som behöver kontakta flera
kontrollmyndigheter som till exempel Jordbruksverket och
Livsmedelsverket. Uppdraget ska slutredovisas till Näringsdepartementet den
28 februari 2020.

Tillväxtverket får också i uppdrag att ta fram information som visar hur
myndigheternas handläggningsprocesser påverkar företagens
konkurrenskraft och utveckling. De ska även komma med förslag på hur
myndigheterna kan arbeta för att korta handläggningstiderna. Uppdraget ska
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redovisas senast den 28 februari 2018.

Tidigare siffror från Tillväxtverket har visat att ungefär hälften av de
administrativa kostnaderna för företag orsakas av EU-lagstiftning. I Sverige
finns ett Regelråd vars uppgift är att granska och yttra sig över kvalitén på
lagstiftning som kan få effekter av betydelse för företag. Regeringen ger nu
Statskontoret i uppdrag att undersöka om Regelrådet ska få utökat ansvar att
se hur EU-lagstiftning kan förenas i svensk lagstiftning på ett sätt som är
mindre betungade för företagen. I uppdraget ingår även att se på hur lagar
och regler är anpassade till den digitala utvecklingen. Uppdraget ska
redovisas senast den 16 januari 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen intensifierar jakten på
grundvattnet
Publicerad 13 juli 2017

I dag fattade regeringen beslut om att uppdra åt
Sveriges geologiska undersökning (SGU) att under
2017 intensifiera kartläggingen av grundvatten i
områden där bristen är särskilt problematisk. Dessutom
kommer SGU att få medel i höstens budgetproposition
för att under en tre-årsperiod förstärka den
grundvattengeologiska informationsinsamlingen.
– Jakten på grundvatten behöver intensifieras. Den information om
grundvatten som SGU tar fram åt länsstyrelser och kommuner har blivit
viktigare i takt med de historiskt låga grundvattennivåer vi nu upplever. SGU
får ett tydligare uppdrag att inleda ett fördjupat arbete redan i år, med hjälp
av traditionella mätmetoder, men också helikopterburen s.k. TEM-mätning.
SGU kommer att få cirka 30 miljoner kronor i utökade medel per år de
kommande tre åren, men det är viktigt att verksamheten kan intensifieras så
snart som möjligt, säger näringsminister Mikael Damberg.

2016 var det torraste året i Sverige på 40 år och flera kommuner införde
begränsningar i den allmänna vattenförsörjningen. Det är framförallt de
södra delarna av landet men även delar av norrlandskusten som berörs av
torkan.

Vid uppdragets genomförande ska hänsyn tas till resultat från ett redan
pågående regeringsuppdrag om grundvattenbildningens variation och
känslighet samt effekter för tillgång till grundvatten. Uppdraget ska
slutredovisas till Regeringskansliet senast den 1 december 2017.
Regeringen presenterade den 17 juni en satsning på 200 miljoner inför
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höstens budgetproposition riktat mot att förebygga torka och att fördjupa
kartläggningen av Sveriges grundvattenresurser. Av dessa kommer cirka 30
miljoner per år i tre år att satsas på SGU:s verksamhet med att ta fram
förfinad information om grundvattnets mängd och beskaffenhet genom
utökade hydrogeologiska undersökningar. Informationen ska ge kommuner
och länsstyrelser utökade möjligheter till nya vattentäktsprojekteringar och
underlag för en långsiktig planering av grundvattenresursen. SGU kommer
också att utveckla grundvattennätet för att i framtiden kunna utföra bättre
och säkrare prognoser när det gäller grundvattennivåer.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsministern tar emot Japans
premiärminister
Publicerad 04 juli 2017

Den 8–9 juli besökte Japans premiärminister Shinzo
Abe Sverige på inbjudan av statsminister Stefan Löfven.
De träffades för att bland annat diskutera fördjupat
ekonomiskt samarbete inklusive innovation, FN:s
säkerhetsråd där både Sverige och Japan är
medlemmar under innevarande år, samt att Sverige och
Japan nästa år firar 150 år av diplomatiska förbindelser.

Program för besöket

Lördag 8 juli

Kvällen
Premiärminister Shinzo Abe anländer till Sverige. Han tas emot på Arlanda
av statsrådet Mikael Damberg.
Fototillfälle.

Kvällen
Statsministern tar emot premiärminister Abe och fru Abe för en gemensam
middag.
Fotopool.

Söndag 9 juli

Morgon
Statsministern tar emot premiärminister Abe för överläggningar i Rosenbad.
Fototillfälle i entrén.
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Tête-à-tête och inledning av överläggningar.
Fotopool.

Gemensamt pressuttalande av statsministern och premiärministern i entrén i
Rosenbad.
Språk engelska och japanska.

Pressuttalandet kommer att webbsändas på www.regeringen.se
Efter att ha tagit avsked av premiärminister Abe kommer statsminister
Löfven att finnas tillgänglig för media för kommentarer rörande mötet.

Till redaktionen

Ackreditering krävs via UD för att följa besöket. Sista dag att ansöka är
torsdag den 6 juli klockan 18.00. Mer detaljerad information om mötestider
och -platser skickas till berörd media.

Ansökan om ackreditering



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i Almedalen
Publicerad 30 juni 2017

Näringsdepartementets statsråd medverkar under
Almedalsveckan i olika seminarier och evenemang.
Näringsdepartementet arbetar med frågor som rör
boende och byggande, bolag med statligt ägande, it-
politik, näringsliv, landsbygd, livsmedel, regional tillväxt,
samt transporter och infrastruktur.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Mikael Damberg
Måndag:
12.00 Håller Sverige på att hamna på innovationens bakgård? Volters gränd
8
14.00 Nationella Entreprenörsdagen, Strandvägen 63
15.00 Så stärker vi Sveriges konkurrenskraft och minskar outsourcing av
verksamheter till utlandet, Dagens Industris arena vid Donners plats 2

Tisdag:
09.00 Vem är företagare i affären Framtiden? Bildstenshallen på Gotlands
museum, Strandgatan 14
10.30 Fossilfri basindustri: tre tekniksprång kan ge 30 % lägre utsläpp i
Sverige, Vattenfalls Energihus, Mellangatan 9
13.15 Kan smartare lantisar skapa mer tillväxt för Sverige? DN-scenen,
Strandvägen 4
16.00 Intervju på Dagens Samhälles scen, Monter på Cramérgatan

Onsdag:
08.00 Besöker Cementa, Skolgatan 1, Slite
12.35 VD med fika - politiker ställer sina vassaste frågor till vd:arna, DN:s
tält, Strandvägen 4
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15.00 Drop-in fika med Innovationsrådet, Tält på Hamnplan, plats H214
22.00 Nikodemussamtal, Visby Domkyrka

Anna Johansson
Tisdag:
11.00 Seminarium: Innovativa lösningar för framtidens infrastruktur - Vad
menas och hur gör vi? Skanskas trädgård, Rostockergränd 4
12.15 Stockholmslunchen: En global huvudstadsregion på framväxt,
Burmeister, Strandgatan 9
14.00 Anförande: Regeringens syn på flyget, East Sweden Arena, vid Wisby
Strands veranda, Strandvägen 4
15.30 Seminarium: Så blir Sverige navet för utvecklingen av framtidens
transportlösningar, Västsvenska arenan
20.00 Mingel med utfrågning hos Jernhusen, Kapitelhusgården

Onsdag:
9.30 Seminarium: Tar varuägare ansvar som beställare – Ställ en
transportköpare mot väggen, Industriområdet, S:t Hansgatan 18F/Trappgränd
12.00 Seminarium: Hur utvecklar vi framtidens städer på ett hållbart sätt?,
Öresundshuset
14.00 Seminarium: Västsverige som motor för nästa generations resor och
transporter, Clarion Hotel Wisby, Gate Almedalen, Strandgatan 6
16.15 Samtal med Heidi Avallan: Nationell infrastruktur i en
gränsöverskridande värld, Öresundshuset

Torsdag:
11.00 Seminarium: Vägen mot en nationell cykelpolitik – hur kan vi snabbt
bygga en säker cykelinfrastruktur?, NCC mini-dome
13.30 Utfrågning Naturskyddsföreningen: Ska staten engagera sig i städers
transporter?, Uteserveringen, Donners Brasserie, Donners plats, Visby

Sven-Erik Bucht
Måndag:
13.15 Seminarium om bostadsbyggande i hela landet. Vibble Melodislingan
12

Tisdag:
08.45 (eller 8.30) Seminarium "Folkrörelsen – samhällets glömda eller gömda
resurs" Tage Cervins gata 3
10.00 Seminarium "Godaste burgaren i framtiden" Schéelegatan 10
11.00 Seminarium "Ett nytt samhällskontrakt för skogen" Cramérgatan 3



13.00 Seminarium "Kommer jordbruket flytta till staden?"
14.00 "Borde hela Sverige leva? I så fall – hur?" Birgers gränd 7

Onsdag:
10.45 Seminarium "Räcker maten?" Donnersgatan 6
12.00 Lunchseminarium om livsmedelsstrategin Strandgatan 6
15.00 Seminarium "Det gröna guldet – varför ägandet spelar roll för skogens
alla värden"

Peter Eriksson
Måndag:
11.15 Debatt mellan Peter Eriksson – Anna Corazza Bildt, Expressens scen
11.30 Seminarium Hur underlättar vi byggandet av fler bostäder?,
Mellangatan 7, Seminarium Byggande
13.00 Seminarium Det digitala mästerskapet – hur blir vi rustade?
"Energihuset" Seminarium Energi, Digitalisering,
15.00 Seminarium Industriellt byggande och digitalisering – så stavas
framtidens bostadsbyggande, Strandvägen, H504, "BoKlok-huset"

Tisdag:
10.45 Seminarium, Hur kan vi skapa en enklare, smartare, öppnare samhälls-
byggnadsprocess genom digital samverkan? Wisby Strand Congress &
Event, Donnersgatan 2.
13.00 Seminarium Trähus – Sveriges nästa exportsuccé? Donners plats 2,
"Ingång via Hamngatan och Strandvägen" Seminarium Byggande, Hållbarhet
20.15 Seminarium - De röda mot de blå – bostadsdebatt med utrymme för
vass retorik och slagfärdiga argument, Clarion Hotel Wisby, Strandgatan 6,
"Utomshusträdgården"

Onsdag:
10.00 Seminarium Etta eller nolla? Ministern tar tempen på digitaliseringen
av, Hästgatan 10, innergården,
17.00 Seminarium Hur kommer regeringens politik för arkitektur och hållbar
stadsutveckling att se ut?, Strandgatan 16A, "Arkitekturträdgården"
19.30 Seminarium Nya arenor för samtal, perspektivbyte och utmaningar om
komplexa samhällsutmaningar, Strandgatan 18, "Sjöbergs bakgård"



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Annika Stenberg ny
generaldirektör till Bolagsverket
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen har utsett Annika Stenberg till
generaldirektör för Bolagsverket. Hon tillträder sin
befattning den 21 augusti 2017.
– Annika Stenberg har en lång och bred erfarenhet av ledarskap efter flera
ledande befattningar inom Rikspolisen, Skatteverket och
Kronofogdemyndigheten. Hon har varit drivande bakom förändringsarbete
och verksamhetsutveckling på dessa myndigheter. Annika har även arbetat
med ökad digitalisering och e-tjänster, högaktuella områden för
Bolagsverket, säger innovations- och näringsminister Mikael Damberg.

Annika Stenbergs förordnande gäller från och med 21 augusti 2017 till och
med 20 augusti 2023.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny generaldirektör utsedd för
Konkurrensverket
Publicerad 29 juni 2017 Uppdaterad 29 juni 2017

Regeringen har utsett Rikard Jermsten till
generaldirektör för Konkurrensverket. Han kommer
närmast från befattningen som kammarrättslagman i
Kammarrätten i Stockholm och tillträder denna tjänst
den 1 september 2017.
Konkurrensverket har till uppgift att arbeta för en effektiv konkurrens i
privat och offentlig verksamhet till nytta för konsumenterna och för en
effektiv offentlig upphandling till nytta för allmänheten och för marknadens
aktörer.

- Konkurrensverket är en viktig samhällsaktör som tillsynsmyndighet för
offentlig upphandling och förvaltningsmyndighet för konkurrensfrågor.
Därför är jag glad att regeringen i dag har utnämnt Rikard till ny
generaldirektör och chef för Konkurrensverket. Rikard Jermsten har gedigen
erfarenhet och goda kunskaper om svensk statsförvaltning. Han har också
goda kunskaper om myndighetens verksamhetsområde och dess
ansvarsområden, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på Smarta
städer
Publicerad 29 juni 2017

Inom samverkansprogrammet Smarta städer har flera
satsningar kopplade till digitaliseringen av
samhällsbyggandet nu fått finansiering via Vinnova.
– Det är roligt att se att konkreta resultat kommer ut från den kraftsamling
som de strategiska samverkansprogrammen är. Jag ser fram emot att ta del
av de här och andra satsningar som bygger den smarta staden, säger bostads-
och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen ska arbeta fram ett
obrutet digitalt standardiserat flöde av information särskilt i
planeringsprocessens tidiga skeden.

Den uppkopplade byggplatsen ska genom skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser.
Digitalisering ger nya möjligheter för visualiseringstekniker och i projektet
Visualisering för en hållbar industri och stad används sådana tekniker för att
visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer hållbar industri och smartare
stad.

För att leda vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad
och Göteborgs stad beslutat genomföra projektet Nationella öppna data.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Gunilla Ström tillförordnad
generaldirektör för Patent- och
registreringsverket
Publicerad 22 juni 2017 Uppdaterad 22 juni 2017

Regeringen har i dag beslutat att utse Patent- och
registreringsverkets personaldirektör Gunilla Ström som
tillförordnad generaldirektör. Hon tillträder sin befattning
den 8 september när nuvarande generaldirektör
Susanne Ås Sivborgs förordnande löper ut efter nio år.
Gunilla Ström är sedan 2012 personaldirektör vid Patent- och
registreringsverket. Hon är socionom med personalinriktning och har lång
chefserfarenhet från myndighet och bolag. Hennes förordnande löper till
dess att en ny generaldirektör utsetts av regeringen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Ny lagstiftning föreslås för
preclearance på Arlanda
Publicerad 21 juni 2017 Uppdaterad 21 juni 2017

Regeringen har i dag mottagit ett betänkande från
Preclearanceutredningen med förslag om hur avtalen
om amerikansk inresekontroll, s.k. preclearance, vid
utresa från Arlanda flygplats kan genomföras i svensk
rätt.
– Det är första gången som utländska myndigheter i så stor omfattning ges
befogenhet att verka i Sverige. Det har därför varit viktigt att få frågan
ordentligt belyst från ett rättsligt perspektiv, säger inrikesminister Anders
Ygeman.

– US Preclearance stärker Arlanda. Arlanda betyder mycket för Stockholms
och hela Sveriges näringslivsutveckling och därmed för jobbtillväxten. Jag är
också övertygad om att ett attraktivt Arlanda lockar till sig nya utländska
investeringar och företagsetableringar i Stockholmsregionen, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

För att genomföra avtalen föreslår Preclearanceutredningen två nya
författningar och ändringar i tiotalet andra. Utredningen föreslår bland annat:

En ny lag ska reglera förutsättningarna för amerikansk
myndighetsutövning på svenskt territorium och vilka befogenheter de
amerikanska inresekontrollanterna har i Sverige.
De amerikanska inresekontrollanterna på Arlanda ska ha rätt att arbeta i
amerikansk uniform samt kunna vara utrustade med batong, handfängsel
och pepparspray (OC-spray). De ska även kunna ha tillgång till pistol
eller revolver, men dessa får endast användas för att avvärja ett
överhängande brottsligt angrepp på person i kontrollområdet och ska
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förvaras inlåsta under övrig tid.
I enlighet med avtalen ska den amerikanska personal som arbetar i
Sverige, liksom deras anhöriga, ha immunitet och privilegier i viss
omfattning.

Utöver förslag innehåller betänkandet även bedömningar när det gäller bl.a.
enskildas rättssäkerhet, dataskydd samt vissa frågor om sekretess och
migration.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Arvika
och Årjäng
Publicerad 20 juni 2017

Idag och imorgon besöker närings-och
innovationsministern Värmlands län där han i
kommunerna Arvika och Årjäng bland annat ska delta
på öppet möte om företagarpolitik, besöka företagen
Thermia, Volvo och delta på rundabordssamtal med
lokala entreprenörer. Mikael Damberg kommer även att
inviga företaget Flexits utbyggnad i Töcksfors.

Program

20 juni
Kl. 18.30- 20.00 Öppet möte om företagarpolitik
Adress: Arvika Näringslivcentrum, Strandvägen 2, 671 51 Arvika

21 juni
Kl. 8:00- 9:00 besöka Thermia
Adress: Snickaregatan 1, Arvika

Kl. 9:15- 10:30 Besöka Volvo
Adress: Styckåsvägen, 671 32 Arvika

Kl.11:40-13:00 Delta vid rundabordssamtal med företagare
Adress: Best Western Hotel Årjäng, 672 30 Årjäng

Kl.13.20 Invigning av utbyggnaden av företaget Flexit. Närings-och
innovationsminister Mikael Damberg och Vd:n för företaget kommer att
hålla tal
Adress: Källhultsvängen 5B, Töcksfors

https://www.regeringen.se/


Media är välkomna att delta på samtliga besök. För mer information
kontakta Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jämställdhet och hållbarhet i fokus
för statliga bolagsportföljen
Publicerad 20 juni 2017

Regeringen har i dag överlämnat skrivelsen 2017 års
redogörelse för företag med statligt ägande till
riksdagen. Det sammanlagda värdet på statens
bolagsportfölj ökade under 2016 med cirka 80 miljarder
kronor jämfört med föregående år. Efter årsstämmorna
2017 är andelen kvinnor i bolagsstyrelserna 49 procent
och andelen kvinnor som styrelseordförande 45
procent. I ägarpolicyn tydliggörs att Agenda 2030 och
de globala målen för en hållbar utveckling liksom
Parisavtalet ska vara vägledande för bolagens arbete.
– Som ägaransvarig minister ser jag det som några av mina viktigaste
uppgifter att upprätthålla det offentliga förtroendet för bolagen med statligt
ägande och att se till att bolagen står väl rustade inför framtiden. Det är
också glädjande att värdet på bolagsportföljen i årets beräkning och
sammanställning ökade markant, efter flera år av minskande värde, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Skrivelsen till riksdagen är regeringens årliga återrapportering kring
uppdraget att förvalta bolagen med statligt ägande. Verksamhetsberättelsen
för bolag med statligt ägande, som finns med som en bilaga, har till syfte att
öka genomlysningen och utvärderingen av det statliga ägandet samt att ge en
samlad bild av bolagsförvaltningen under året.

Högre marknadsvärde
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Det sammanlagda värdet på statens bolagsportfölj ökade under 2016 med
cirka 80 miljarder kronor, nära 19 procent, jämfört med föregående år och
uppgick till 510 miljarder kronor. Förändrad värderingsmetod för Svedab
hade en betydande positiv påverkan på portföljvärdet. De största
underliggande värdeförändringarna i bolagsportföljen under 2016 uppvisade
sektorerna basindustri/energi (plus 65 miljarder kronor), telekom (minus 9
miljarder kronor), och fastighet (plus 6 miljarder kronor).

Rörelseresultatet ökade

Omsättningen i den statliga bolagsportföljen minskade med knappt 1 procent
jämfört med föregående år och uppgick till 321,1 miljarder kronor för helåret
2016. Rörelseresultatet ökade med drygt 10 miljarder kronor från 16,5 till
26,6 miljarder kronor. Resultatökningen är framför allt kopplad till att
nedskrivningarna för Vattenfalls kvarvarande verksamhet och LKAB var
lägre 2016 än 2015. Därtill kan nämnas att Vattenfalls underliggande
rörelseresultat ökade med 1,2 miljarder kronor under 2016.
Resultatet efter skatt minskade från -1,6 till -4,7 miljarder kronor. Värt att
notera är att resultatet efter skatt även inkluderade avvecklade delar av
portföljen, framför allt Vattenfalls brunkolsverksamhet i Tyskland.

Reviderad ägarpolicy

I verksamhetsberättelsen ingår också statens ägarpolicy och riktlinjer för
bolag med statligt ägande 2017. I ägarpolicyn för i år tydliggörs att den
globala hållbarhetsagendan, Agenda 2030, och de globala målen för en
hållbar utveckling liksom Parisavtalet ska vara vägledande för bolagens
arbete. Det finns också ett ökat fokus på skattefrågor och att bolagens
ansvarsfulla agerande inom området ska omfatta ett policybeslut på
styrelsenivå. Dessutom förtydligas kravet på jämställdhet i bolagsstyrelserna.

Efter årsstämmorna 2017 är andelen kvinnor i den statliga bolagsportföljens
bolagsstyrelser 49 procent och andelen kvinnor som styrelseordförande 45
procent. Denna sammanställning görs också årligen och presenteras i
verksamhetsberättelsen.

Skrivelsen och verksamhetsberättelsen finns att läsa och ladda ned på
regeringen.se



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg tar del av
Turismens årsbokslut
Publicerad 16 juni 2017

På måndag deltar närings-och innovationsminister
Mikael Damberg när Tillväxtverket presenterar
Turismens årsbokslut med siffror för omsättning, export
och sysselsättning för turismen.

Tid: 19 juni 2017 kl. 09.30 till kl. 10.35
Plats: Kokpunkten Water Park, Kraftverksgatan 11, Västerås

Varje år presenterar Tillväxtverket årssiffrorna för turismens omsättning och
dess betydelse för Sverige när det gäller jobb och export. Vid presentationen
kommer närings-och innovationsminister Mikael Damberg att kommentera
utvecklingen.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg bjuder in
företagare på Järvafältet till
lunchmöte
Publicerad 15 juni 2017

I dag har närings- och innovationsminister Mikael
Damberg tillsammans med finansborgarrådet Karin
Wanngård bjudit in företagare på Järvafältet till
lunchmöte. Syftet är att få mer information om hur
regeringen kan arbeta med att förbättra
förutsättningarna för företagare i området.
– Jag vill höra hur entreprenörer i Järva upplever att det är att driva företag.
Små och medelstora företag som har möjlighet att växa och utvecklas är
avgörande för att nå regeringens jobbmål. I Järvaområdet har näringslivet en
betydelsefull roll. Företagare är på många sätt förebilder som visar på
möjligheter till karriär, till att göra verklighet av idéer, och till en framtid i
Järva, säger närings-och innovationsminister Mikael Damberg.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

70 miljoner kronor till utveckling av
nya material från skogen
Publicerad 14 juni 2017

I dag 14 juni deltar närings- och innovationsminister
Mikael Damberg vid lanseringen av den nationella
forskningsplattformen Treesearch. Den nationella
plattformen ska forska kring materiella innovationer från
skogen och hoppas i framtiden kunna tillverka batterier,
fönsterglas och medicinska implantat. Vinnova har
beslutat att stödja Treesearch i en första etapp med 6
miljoner kronor och planerar att bidra med upp till 70
miljoner kronor under en fyraårsperiod.
Regeringen har som mål att Sverige ska vara koldioxidneutralt samhälle 2050
och världens första fossilfria välfärdsland. Genom forsknings- och
innovationspropositionen satsar regeringen 1, 255 miljarder kronor till
samverkansprogrammen där omställningen till cirkulär och biobaserad
ekonomi är ett av de prioriterade områdena. Satsningen på forskning och att
öka kompetensen att utveckla nya material från skogen är en del av det
arbetet. Vinnova planerar därför att stödja Treesearch med 70 miljoner
kronor under en fyraårsperiod.

– Det gröna guldet har spelat en viktig roll historiskt i att lyfta Sverige ur
fattigdom och byggt vårt välstånd och kommer att fortsätta göra det även i
framtiden. Skogen är avgörande i omställningen till en fossilfri och
biobaserad ekonomi., därför är det så viktigt att vi fortsätter att utveckla nya
klimatsmarta material som kommer från skogen, säger landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht.

Bakom Treesearch ligger Kungliga Tekniska högskolan, Linköpings
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universitet, Max IV (Lunds universitet) och Chalmers samt industrin med
BillerudKorsnäs, Holmen, Stora Enso, SCA och Södra. Tanken är att all
forskning som görs på skogsmaterial och specialkemikalier ska samlas på
Treesearch och bli tillgänglig för alla, med målet att Sverige blir
världsledande inom forskning och industriell utveckling.

– Projektet Treesearch finansieras inom ramen för regeringens
samverkansprogram Cirkulär och biobaserad ekonomi. Det är ett bra
exempel där akademi, näringsliv och privat sektor samlas för att stärka
arbetet med innovationer, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Inom ramen för den nationella plattformen Treesearch kommer extra vikt att
läggas vid att öka kompetensen hos industrins och universitetens forskare,
inklusive att utbilda framtidens doktorer. Detta för att öka Sveriges förmåga
att översätta forskningsresultat till innovationer för framtiden. Som en öppen
miljö med kraftfull samverkan mellan universitet och industri ska
plattformen också locka yngre forskare och fler företag. Treesearch siktar på
att ge karriärmöjligheter för minst 250 forskare.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet

Regeringen kraftsamlar kring
immateriella tillgångar och
rättigheter
Publicerad 12 juni 2017

De senaste decennierna har grunden för
världsekonomin börjat skifta från fysiska till immateriella
tillgångar. Regeringen med statsråden Morgan
Johansson, Mikael Damberg och Alice Bah Kuhnke har
tisdagen den 13 juni bjudit in representanter från
näringsliv, organisationer och myndigheter till ett
seminarium för att presentera regeringens strategiska
arbete för immateriella tillgångar. Media är välkomna att
delta vid seminariet.

Tid: 13 juni 2017 kl. 13.00 till kl. 17.00
Plats: Rosenbads konferenscenter, Drottninggatan 5, Stockholm

Redan i dag genereras i Sveriges fler än vart tredje arbetstillfälle och minst
40 procent av vår BNP av immaterialrättsintensiva företag, alltså företag
som till exempel förlitar sig på varumärken, patent, design, upphovsrätt,
forskningsresultat och know-how.

För att Sverige även i fortsättningen ska vara en kunskapsekonomi i
framkant - där skapande, innovation och digitalisering uppmuntras och
omsätts till välfärd - har regeringen initierat ett strategiskt arbete för
immateriella tillgångar. De departement som har ansvar för frågor på
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området skapande och innovation har utvecklat ett närmare samarbete för
att arbeta med frågorna både ur ett rättighetshavar-, företagar- och
konsumentperspektiv. Även myndigheter och näringsliv har involverats i
arbetet. Regeringen kommer att presentera sin kraftsamling under seminariet.

Media är välkomna att delta. Föranmälan krävs och görs till pressekreterare
Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på
Politikerveckan Järva 2017
Publicerad 12 juni 2017

På tisdag den 13 juni kommer närings- och
innovationsminister Mikael Damberg att delta på
Politikerveckan Järva där han ska debattera temat för
dagen som är tudelning av arbetsmarknaden.

Tid: 13 juni 2017 kl. 17.00 till kl. 18.00
Plats: Spånga IP, Solhems Hagväg 2, Spånga, Stockholm

Politikerveckan Järva 2017 arrangeras av en den ideella föreningen the
Global Village. Syftet med Politikerveckan Järva är bland annat att samla
politiken och medborgarna för att motverka utanförskapet i förorterna, skapa
förutsättningar för boende att engagera sig i politiken samt att sätta
lokalinvånarnas frågor på den politiska agendan.

Närings- och innovationsministern kommer att delta i en politikerpanel och
debattera sysselsättningen och regeringens arbete med enklare vägar till
jobb.

Andra deltagare i politikerpanelen:
M - Elisabeth Svantesson, Arbetsmarknadspolitisk talesperson
MP - Marco Venegas, Ledamot i Arbetsmarknadsutskottet
L - Lotta Edholm, oppositionsborgarråd Stockholms stad
C - Annika Qarlsson, Riksdagsledamot
KD - Désirée Pethrus, Riksdagsledamot

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira. 
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Uppföljande samtal med parterna
om kompetensförsörjning
Publicerad 08 juni 2017

Rätt utbildad arbetskraft är avgörande för svensk
tillväxt, jobb och välfärd och kompensförsörjningen är
en prioriterad fråga för regeringen. Därför har
statsminister Stefan Löfven träffat arbetsmarknadens
parter för ett uppföljande samtal om den framtida
kompetensförsörjningen. På samtalet medverkade
statsråden Ylva Johansson, Mikael Damberg, Anna
Ekström, Peter Eriksson och Helene Hellmark
Knutsson.
Svensk arbetsmarknad utvecklas starkt, efterfrågan på arbetskraft är stor och
inom allt fler sektorer råder brist på arbetskraft. När lediga tjänster inte kan
tillsättas hindrar det företags möjligheter att växa och skapa fler jobb. 

För att klara den framtida kompetensförsörjningen är dialog med
arbetsmarknadens parter och branscherna viktig. I november 2016 hölls ett
första samtal med de centrala parterna om hur politiken på området kan
utvecklas. På mötet framfördes ett antal förslag på insatser och åtgärder för
att komma tillrätta med svårigheterna att hitta arbetskraft med rätt utbildning
och erfarenhet. Under torsdagen den 8 juni genomfördes ett uppföljande
samtal om kompetensförsörjningen.

Regeringen delar i stort parternas beskrivning av problemen. Efter
tidpunkten för det första samtalet med parterna har en rad åtgärder vidtagits.
Regeringen har bland annat gett tydligare mål till Arbetsförmedlingen om att
öka antalet som går från arbetsmarknadsutbildning till jobb eller fortsatta
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studier, fattat beslut om studiestartsstöd för arbetslösa som saknar
grundskole- eller gymnasieutbildning och fortsatt arbetet med snabbspåren
för att matcha nyanlända med olika branschers kompetensförsörjningsbehov.
Det finns både utmaningar och stora möjligheter med snabbspåren. 

Arbetsförmedlingen måste fortsätta sitt förbättringsarbete med att hitta och
mer kvalitativt kartlägga kompetens hos potentiella deltagare i snabbspåren.
Regeringen ser över anställningsstöden, har tillsatt en utredning om CSN-lån
för körkort samt gett Delegationen unga till arbete ett utvidgat uppdrag att
främja samverkan kring nyanlända, med fokus på unga nyanlända, i syfte att
påskynda etableringen i arbetslivet.

Kontakta respektive statsråds pressekreterare för eventuella kommentarer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar i
konferensen ”Digitalisera nu”
Publicerad 07 juni 2017

På torsdag den 8 juni deltar närings-och
innovationsminister Mikael Damberg på konferensen
”Digitalisera nu” som arrangeras av Vinnova och
Tillväxtverket inom ramen för regeringens
samverkansprogram Uppkopplad industri och nya
material, strategin Smart industri.
Konferensen riktar sig till företag. Syftet är att ge råd om hur de kan fortsätta
sin digitalisering och ta nästa steg. Mikael Damberg kommer att hålla ett tal
om regeringens syn på svensk industri i framtiden och vad regeringen gör för
att underlätta ett ökat tempo av digitalisering. Efter sitt tal kommer Mikael
Damberg att medverka i ett panelsamtal med representanter från Vinnova,
Tillväxtverket och industriföretagen.

Plats: Clarion Hotel Stockholm, Ringvägen 98 i Stockholm.
Tid: Torsdagen den 8 juni klockan 14.45

Media är välkommen att delta. Kontakta Daniel Ferreira för intresseanmälan.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger
Stockholm Fashion Tech Talks
Publicerad 07 juni 2017

I dag, den 7 juni, inviger närings- och
innovationsminister modeindustrikonferensen
Stockholm Fashion Tech Talks, SFTT, i Stockholm.
Den svenska modescenen är innovativ och visionär och i dag när industrins
svenska och internationella aktörer träffas på Fotografiska i Stockholm
kommer modet och branschen att diskuteras ur den nya teknikens
perspektiv. Hur kommer den att påverkas av bland annat bärbar teknik, big
data och materialinnovationer?

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg öppnar konferensen med
att hålla ett invigningsanförande.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Investeringsfrämjande på
agendan under dagens
industrisamtal
Publicerad 02 juni 2017

Dagens industrisamtal, som leds av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, har
investeringsfrämjande som fokus. Under
industrisamtalet, som är det sjunde i ordningen,
medverkar även EU- och handelsminister Ann Linde.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg samlar tillsammans med
EU- och handelsminister Ann Linde i dag inbjudna företagare för ett
industrisamtal om hur investeringsfrämjandet kan stärkas och utvecklas i
Sverige. Ett investeringsfrämjande som kan bidra till ökad konkurrenskraft i
industri och industrinära tjänstesektor är en del av regeringens
nyindustrialiseringsstrategi, Smart industri.

Innan industrisamtalet håller statssekreterare Eva Lindström, Niklas
Johansson och Oscar Stenström ett expertseminarium om
investeringsfrämjande.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nationell satsning på elektriska
fordon
Publicerad 22 maj 2017

I dag, den 22 maj, har närings- och innovationsminister
Mikael Damberg träffat ledande företrädare från
fordonsindustrin, universitet och Göteborgs stad för att
diskutera insatser för en stärkt fordonsindustri. Ett
resultat av mötet är att Research Institutes of Sweden
(RISE) får i uppdrag att ta fram ett förslag på hur en
gemensam forskningsmiljö inom elektromobilitet skulle
kunna se ut och finansieras tillsammans.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg träffade i dag ledande
företrädare från CEVT, Scania, Volvo Cars och Volvokoncernen, samt
Chalmers, Uppsala universitet, Linköpings universitet, RISE, Swedish
Electromobility Center och Göteborgs stad, för att diskutera en gemensam
forskningssatsning som ska göra Sverige världsledande inom
elektromobilitet, dvs. fordon som har elektriska motorer för drivning. Syftet
med satsningen är att alla parter ska bidra till en gemensam kraftsamling för
att stärka forskning och utveckling inom området.

Fordonsindustrin genomgår en radikal omvandling till elektrifierad mobilitet,
där utvecklingen går snabbt och alla världens fordonstillverkare arbetar med
att vara först ute med den nya tekniken. Sverige har en lång tradition av att
vara en stark bilbyggarnation och är ett av världens mest innovativa länder.
Nu tas ett förslag fram där syftet är att de stora fordonstillverkarna,
akademien och det offentliga samutnyttjar kompetens och
forskningsresurser. Det ska ge goda förutsättningar att fortsätta vara en av
världens främsta bilbyggnarnationer även i framtiden.
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Samtalen har lett till att RISE får i uppdrag att ta fram ett förslag på hur en
ny nationell forskningsmiljö ska kunna se ut och finansieras.

Kontakter:

CEVT
Stefan Lundin, 0721-84 35 98

Scania
Åsa Pettersson, 070-388 50 84

Volvo Cars
Christina Zander, 0728-88 96 10

Volvokoncernen
Per-Martin Johansson, 031-322 52 00

RISE
Pia Sandvik, 010-516 62 81



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Råd inrättas för långsiktig
utveckling av Arlanda
Publicerad 17 maj 2017

Regeringen har för avsikt att torsdag den 18 maj, på
regeringssammanträdet, ta beslut om att tillsätta ett råd
för utvecklingen av Arlanda flygplats, luftrummet och
anslutande infrastruktur. Tillsättandet av rådet sker
inom ramen för den svenska flygstrategin som
regeringen lanserade i januari.
I dag, den 17 maj, höll infrastrukturminister Anna Johansson en pressträff på
Arlanda flygplats där hon aviserade att ett Arlandaråd ska inrättas med
uppgift att bidra till regeringens arbete med att långsiktigt utveckla Arlanda
flygplats ur ett helhetsperspektiv, som omfattar flygplatsen, luftrummet samt
anslutande transporter och infrastruktur på marken men också tillgången till
andra flygplatser i Stockholmsregionen.

- Nu startar vi arbetet med att forma Arlandas framtid. Att utveckla Arlanda
är viktigt både för jobben genom att främja Sverige som besöks- och
handelsnation, bättre tillgänglighet men även för minskad klimatpåverkan
och ökat byggande. Jag är särskilt glad över att rådet får en bred
sammansättning och består av personer med mycket hög kompetens från
många olika områden, säger infrastrukturminister Anna Johansson.

Infrastrukturminister Anna Johansson kommer att vara ordförande för rådet
som kommer fungera som ett rådgivande organ för utbyte av erfarenheter
mellan berörda aktörer. Från regeringen deltar även statsråden Mikael
Damberg och Karolina Skog.

Rådet består av följande personer:

https://www.regeringen.se/


Infrastrukturminister Anna Johansson, Ordförande
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
Miljöminister Karolina Skog
Generaldirektör Lena Erixon, Trafikverket
Generaldirektör Ann Persson Grivas, Luftfartsverket
Verkställande direktör Jonas Abrahamsson, Swedavia
Ordföranden Jacob Wallenberg, Investor
Verkställande direktör Maria Rankka, Stockholms handelskammare
Ordföranden Lena Micko, SKL
Kommundirektör Ulf Bergh, Sigtuna kommun
Egenföretagaren Peter Norman
Ordförande Anders Sundström, Kooperativa förbundet
Landshövding Chris Heister, Stockholms län

Rådet består av ordinarie ledamöter men för enskilda rådsmöten kan
ytterligare personer bjudas in beroende på dagordningen för det aktuella
mötet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Botkyrka
Publicerad 16 maj 2017

Onsdagen den 17 maj besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Botkyrka kommun
i södra Stockholm. Företagares villkor är temat för
besöket.

Program

08.30 Frukostmöte med lokala företagare. Mikael Damberg presenterar
regeringens företagarpolitik samt diskuterar företagens verklighet; deras
möjligheter och utmaningar.

Medverkar gör också representanter för Företagarna och
Nyföretagarcentrum samt även kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin
(s).

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
deltar på seminarium om
regelförenkling inom EU
Publicerad 10 maj 2017

I morgon deltar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg på seminariet Better regulation - for a more
competitive Europe: How can Sweden and other
member states contribute? På seminariet deltar även
EU-kommissionens förste vice ordförande Frans
Timmermans som också är ansvarig kommissionär för
frågor som rör bättre lagstiftning.

Tid: 11 maj 2017 kl. 13.00 till kl. 15.00
Plats: Industrisalen, Näringslivets Hus, Storgatan 19, Stockholm

Seminariet anordnas av Näringslivets regelnämnd (NNR) med anledning av
Frans Timmermans besök i Stockholm. Fokus för seminariet är EU:s
regelförbättring och hur Sverige och andra medlemsstater kan bidra för att
minska företagens regelbörda och bli mer konkurrenskraftigt. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg kommer att hålla en presentation om
sina prioriteringar och sin syn på regelförbättringsarbetet i Sverige.

– Majoriteten av företagen inom EU är små eller medelstora. Regler på EU-
nivå påverkar därmed företagen olika. Regeringen arbetar för att regelverket
i EU ska vara enkelt i första hand för småföretagarna, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Sundsvall och Timrå
Publicerad 08 maj 2017

På onsdag 10 maj besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg kommunerna
Timrå och Sundsvall i Västernorrlands län. Han
kommer att göra ett flertal företagsbesök, träffa fackliga
företrädare och delta på konferensen Smart Industri.

Program

09.45 Besöka företaget Permobil som bland annat jobbar med
individanpassade rullstolar
Adress: Per Uddéns väg 17, 861 23 Timrå

11:15 Besöka Tunadals Sågverk som är ett av SCA Timbers fem sågverk
Adress: Johannedalsvägen 97, 856 34 Sundsvall

12.45 Företagarträff med lokala entreprenörer
Adress: Näringslivsbolaget Sundsvall, Stadshuset, Stora Torget,
852 30 Sundsvall

14.30 Träff och visning av Åkroken science park som är en företags
inkubator
Adress: Åkroken, Storgatan 73B, 852 30 Sundsvall

15.15 Hålla tal på konferensen Smart Industri
Adress: Grönborg, Storgatan 73B, 852 30 Sundsvall

17.10 Öppet möte om "så når vi EUs lägsta arbetslöshet 2020".
Adress: Avenyn, Folkets Hus, Esplanaden 29, 852 36 Sundsvall

https://www.regeringen.se/


För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Daniel Ferreira.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Mikael Damberg och Anna
Ekström medverkar vid SM i Ung
Företagsamhet
Publicerad 05 maj 2017

På måndag 8 maj deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg vid det svenska
mästerskapet i Ung Företagsamhet (UF). Mikael
Damberg kommer att invigningstala om unga
företagares betydelse för Sveriges framtida
sysselsättning och tillväxt. Gymnasie- och
kunskapslyftsminister Anna Ekström medverkar under
tisdag 9 maj vid mästerskapets nationella
lärarkonferens och delar ut pris till årets UF-lärare.

Tid: 8 maj 2017 kl. 16.00 till 9 maj 2017 kl. 18.30
Plats: Stockholmsmässan, Älvsjö, Stockholm

Under två dagar samlas över 800 drivna unga UF-företagare, alumner, lärare
och samarbetspartners för att delta på SM i Ung Företagsamhet som hålls på
Stockholmsmässan i Älvsjö. Bland montrar och mellan föreläsningar kommer
ministrarna att möta elever som berättar om affärsidéer, företagande och
entreprenörskap.

Mikael Damberg kommer under måndagen att medverka på en
inspirationsföreläsning med UF-alumner där ministern kommer få lyssna på
inspirerande unga företagares berättelser och han kommer därefter att tala
om hur svenskt företagsklimat ser ut i dag. Därefter kommer

https://www.regeringen.se/


invigningsceremonin att starta och närings- och innovationsministern
kommer att hålla ett invigningsanförande.

Anna Ekström medverkar under tisdagen vid en nationell lärarkonferens och
kommer att tala om vikten av en slutförd gymnasieutbildning och betydelsen
av entreprenörskap i gymnasieskolan. På tisdagskvällen deltar gymnasie- och
kunskapslyftsministern vid en middag och delar ut pris till årets UF-lärare.

Program måndag 8 maj

16.00 Mikael Damberg deltar på inspirationsföreläsning med UF-alumner

17.45 Närings- och innovationsministern invigningstalar

18.45 Mikael Damberg besöker eleverna i sina montrar på utställningen i A-
hallen

Program tisdag 9 maj

09.30 Anna Ekström medverkar vid lärarkonferens

18.30 Anna Ekström deltar i middag och delar ut pris till året UF-lärare



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Samverkansprogrammen tar ny
fart genom konferensen
Samverkan för innovation
Publicerad 04 maj 2017 Uppdaterad 04 maj 2017

I dag arrangerade Regeringskansliet tillsammans med
Formas, Energimyndigheten och Vinnova konferensen
Samverkan för innovation med fokus på vägen framåt
för regeringens strategiska samverkansprogram.
Närings-och innovationsminister Mikael Damberg
konstaterar att samverkansprogrammen redan visar
resultat och att kraftsamlingen är igång.
– Redan efter ett år ser vi resultat i form av nya samverkansprojekt,
testbäddar och inte minst spännande möten där ny kunskap utvecklas och
fler hållbara innovativa lösningar skapas, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

På konferensen samlades 400 personer från offentlig sektor, näringsliv och
akademi för att ta avstamp i nästan ett år av produktivitet och kraftsamla det
fortsatta arbetet.

Ett syfte med konferensen är att visa upp resultat av arbetet nästan ett år
efter lanseringen av regeringens samverkansprogram och staka ut vägen för
den fortsatta kraftsamlingen.

Vinnova för just nu diskussioner med en stor mängd aktörer om att starta en
första våg av insatser om 700 miljoner kronor som när medfinansieringen är
inräknad kommer resultera i en projektstock som uppgår till 1,5 miljarder
kronor.

https://www.regeringen.se/


Under året har bland annat följande gjorts inom ramen för
samverkansprogrammen:

Genom forsknings- och innovationsproposition satsade regeringen 1, 255
miljarder kronor till samverkansprogrammen under de kommande fyra
åren och just nu samtalar Vinnova med en stor mängd aktörer om att
starta en första våg av insatser om 700 miljoner kronor.
Industriforskningsinstituten har samlats i RISE. Det innebär att de nu
ungefär motsvarar tyska Fraunhofer.
Det statliga riskkapitalet har reformerats. Saminvest är nu igång och de
första fonderna fokuserar på att skapa bättre finansieringsmöjligheter för
företag i utvecklingsskeden.
Testbädd Sverige har lanserats och i dag har regeringen beslutat om att
ge Vinnova ansvaret att hålla ihop det svenska testbäddserbjudandet.
Uppdraget innebär också att Vinnova ska arbeta med att locka utländska
investeringar till testbäddarna.
I upphandlingsstrategin uppmanar regeringen myndigheterna att göra
innovationsupphandling till en del av myndigheternas
verksamhetsutveckling.
Stabila offentliga finanser och budgetöverskott har gett utrymme för
investeringar i bostäder, välfärd och utbildning. 200 000 fler går till
jobbet i dag än i oktober 2014.
För att gå från input till inverkan och öka nyttiggörandet av resurser har
regeringen gemensamt satsat på FoU så fokuserar även FoI-propen på de
tre samhällsutmaningarna och stärker också de ekonomiska incitamenten
för universitet och högskolor att samverka med näringslivet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ett år av framgångsrik samverkan
mellan offentlig sektor, näringsliv
och akademi
Publicerad 03 maj 2017

För snart ett år sedan lanserade regeringen de fem
strategiska samverkansprogrammen. På torsdagen den
4 maj kommer närings- och innovationsminister Mikael
Damberg att medverka vid konferensen Samverkan för
innovation som arrangeras av Formas,
Energimyndigheten, Vinnova och Regeringskansliet.
Vad har samverkansprogrammen resulterat i såhär
långt? Hur ser vägen framåt ut? Det är några av de
frågor som kommer att diskuteras under konferensen.

Tid: 4 maj 2017 kl. 10.00 till kl. 12.00
Plats: Clarion Hotel, Skanstull, Stockholm

Media är välkomna att delta. För mer information kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

Program

Kl. 10.30 Mikael Damberg håller anförande om regeringens kommande
satsningar i samverkansprogrammen

Kl. 11.15 Paneldiskussion med temana "Hur bygger vi framtidens
exportframgångar?" och "En mer innovativ offentlig sektor- vad behövs?"

https://www.regeringen.se/


 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
besöker Östergötland på
innovations- och industritema
Publicerad 25 april 2017 Uppdaterad 25 april 2017

Idag tisdag 25 april deltar närings- och
innovationsminister vid den sjunde upplagan av
Sveriges Innovationsriksdag i Östergötland på temat
digital transformation.

Plats:

Under dagen besöker Mikael Damberg även Siemens i Finspång samt
Interspectral AB i Norrköping. Båda besöken sker med fokus på 3D-printing
som nu öppnar nya produktionsmöjligheter i Sverige.

kl 14.00 Besök på Siemens Industrial Turbomachinery AB
Adress: Slottsvägen 2-6, 612 31 Finspång

kl 16.30 Besök på Interspectral AB i Norrköping
Adress: Hospitalsgatan 8, Norrköping

kl 18.30 Deltar vid Innovationsriksdagen på Värmekyrkan i Norrköping

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Life Science i
Sverige med Ann Linde, Gabriel
Wikström, Helene Hellmark
Knutsson och Mikael Damberg
Publicerad 24 april 2017

Tisdagen den 2 maj hålls ”Life science seminar – the
cutting-edge capabilities of the Swedish life science
sector” med fokus på Sveriges spetskompetens inom
Life Science-området. Fyra ministrar från Sveriges
regering deltar.

Tid: 2 maj 2017 kl. 12.30 till kl. 16.00
Plats: Aula Medica, Nobels väg 6, Karolinska Institutet Campus Solna

Under seminariet kommer forskare inom Life Science beskriva hur de
hanterar dagens och framtida utmaningar inom vård och Life Science. Bland
talarna finns företrädare för universitet, vårdgivare och myndigheter.

Sveriges EMA-kandidatur
Regeringen har beslutat att aktivt arbeta för att EUs läkemedelsmyndighet
EMA omlokaliseras till Sverige och Stockholm Uppsalaregionen då
europeiska institutioner lokaliserade i Storbritannien behöver söka ny
hemvist efter Brexit. För ändamålet har regeringen inrättat ett särskilt
sekretariat med uppdrag att planera och organisera Sveriges kandidatur för
att lokalisera EMA till Sverige. www.government.se/ema

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen begär mandat att
avyttra statligt ägande
Publicerad 21 april 2017

Regeringen har beslutat om en proposition ”Statligt
ägda bolag i omvandling” som innebär att man begär
mandat från riksdagen att avyttra statligt ägande i bland
annat Apoteksgruppen i Sverige Holding AB (AGHAB).
Regeringen föreslår bemyndigande om avyttring av följande bolag:
Apoteksgruppen i Sverige Holding AB (AGHAB), Metria AB och Swedish
National Road Consulting.

Regeringen föreslår vidare en avveckling och likvidation av Swedish
National Road Consulting AB om avyttring inte är möjlig.

Vidare föreslår regeringen en avveckling och likvidation av Swedesurvey
Aktiebolag.

Regeringen föreslår slutligen att riksdagen bemyndigar regeringen att medge
att AB Göta kanalbolag pantsätter, utarrenderar, avstyckar och helt eller
delvis avyttrar sådan mark inom den s.k. kanalfastigheten som inte behöver
ägas av bolaget för att bevara Göta kanals värde som kulturhistoriskt
byggnadsverk eller turistattraktion.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar i framtids-
och innovationsseminarium
Publicerad 19 april 2017

På torsdag den 20 april deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i ett samtal om
Sverige i den fjärde industriella revolutionen.
Sverige och svenska företag är mitt uppe i en snabb digital omvandling som
innebär en stor utmaning framförallt för mindre företag. Regeringens
nyindustrialiseringsstrategi Smart Industri innehåller en rad åtgärder för att
ge svenska företag bättre förutsättningar att gå vinnande ur den digitala
omställningen och närings- och innovationsminister Mikael Damberg
kommer vid seminariet att berätta mer om detta arbete.

Tid: Torsdag den 20 april, kl. 15.00 
Plats: Näringslivets Hus, Stockholm 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg presenterar
vårbudgeten i Trollhättan och
Kungälv
Publicerad 17 april 2017 Uppdaterad 17 april 2017

Tisdagen den 18 april besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Trollhättan och
Kungälv för att presentera regeringens vårbudget.

Program

Kl. 13.00 Vårbudgetpresentation på Högskolan Väst
Plats: Gustava Melins gata 2, Trollhättan

Kl. 15.30 Vårbudgetpresentation i stadshuset i Kungälv
Plats: Ytterbyvägen 2, Kungälv

För mer information kontakta pressekreterare Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Inga Otmalm tillförordnad
generaldirektör vid Bolagsverket
Publicerad 06 april 2017

Regeringen har i dag beslutat att utse Inga Otmalm som
tillförordnad generaldirektör för Bolagsverket. Inga
Otmalm kommer att tillfälligt ersätta Annika Bränström
vars förordnande som GD löper ut.
– Annika Bränström slutar efter 30 års tid vid Bolagsverket och jag vill tacka
henne för hennes mångåriga arbete med att utveckla och leda myndigheten,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Inga Otmalm tillträder sin tjänst som tillförordnad generaldirektör på
Bolagsverket den 10 april. Inga Otmalm är sedan 2013 direktör på
Bolagsverket och har en längre bakgrund med olika chefsuppdrag inom
Bolagsverket. Hon är utbildad i ledarskap vid Handelshögskolan i Stockholm
och har tidigare arbetat i olika chefspositioner vid Försäkringskassan.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
internationellt bioteknikföretag
Publicerad 06 april 2017

I dag besöker närings-och innovationsminister Mikael
Damberg det forskande läkemedelsföretaget Sobi i
Stockholm för att få information om utvecklingsarbetet
att hitta lösningar för patienter med sällsynta sjukdomar
genom framför allt biologiska läkemedel.

Tid: 6 april 2017 kl. 15.00 till kl. 16.00
Plats: Sobi, Strandbergsgatan 49, Stockholm

Inom regeringens samverkansprogram Life science har Sveriges höga
kunskapsnivå och kompetens lyfts fram som viktig grund för satsningen på
att Sverige ska ta en tätposition inom life science och utveckling och
produktion av framtidens biologiska läkemedel. Sobi arbetar främst med
läkemedel för sällsynta sjukdomar. Marknaden för läkemedel för sällsynta
sjukdomar anses ha god tillväxtpotential och är en möjlighet för svensk life
science. Sobi har bidragit till att öka utveckling och produktionen genom att
utnyttja svenskt kunnande och har nyligen flyttat produktion till Sverige.

Närings- och innovationsminister Mikael Dambergs besök kommer att bestå
av en processbeskrivande rundvandring i lokaler där tillverkning av
innovativa läkemedel sker.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Daniel Ferreira.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Ibrahim Baylan och Mikael
Damberg besöker Jordbro
Publicerad 03 april 2017

I dag besöker statsråden Mikael Damberg och Ibrahim
Baylan Jordbro i Haninge kommun söder om
Stockholm. Syftet med besöket är att träffa unga
blivande entreprenörer, representanter för kommunen
samt att göra företagsbesök.
Under dagen besöker statsråden Fredrika Bremergymnasiet där de bland
annat kommer att samtala med elever som jobbar med entreprenörskap och
som driver UF-företag (Ung företagsamhet).

På eftermiddagen kommer de att få en presentation av Ester, som är en ideell
stiftelse vars mål är att bryta kvinnors utanförskap genom entreprenörskap.
Den ideella stiftelsen arbetar även med mikrolån.

Dagen avslutas med ett besök på företaget Tretti AB. På plats kommer även
ordföranden för Jordbro företagspark ideell förenings (JFP) att finnas. JFP är
en intresseförening för företagare och fastighetsägare i Jordbro företagspark.

Program

Kl. 12.30 Besöka Fredrika Bremergymnasiet.
Adress: Dalarövägen 64, 136 45 Handen

Kl. 13.55 Representant från den ideella stiftelsen Ester presenterar sitt arbete
med kvinnor och entreprenörskap.
Plast: Jordbro Kultur och Föreningshus

Kl. 14.15 Chefen från arbetsmarknadsenheten på Haninge kommun

https://www.regeringen.se/


presenterar konceptet med trainee-tjänster.
Plats: Jordbro Kultur och Föreningshus

Kl. 14.30 Besöka Jordbro centrum där en projektledare från Haninge
Bostäder kommer att berätta om deras arbete med centrumet.

Kl.15.10 Besöka företaget Tretti AB som arbetar med vitvaror och
hushållsapparater på nätet. Logistikchefen kommer att berätta om företagets
resa från enkel lagerhållning till modern logistik och leverans.
Adress: Cementvägen 1, 136 50 Haninge

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen vill öka takten att byta
ut problemkemikalier
Publicerad 31 mars 2017

Idag överlämnar utredaren Annika Helker Lundström
betänkandet ”Substitution i Centrum – stärkt
konkurrenskraft med kemikaliesmarta lösningar” till
miljöminister Karolina Skog och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Utredningen föreslår att regeringen inrättar ett centrum för substitution av
farliga ämnen i varor och kemiska produkter. Centrumet bör inrättas som en
självständig organisation genom ett gemensamt initiativ mellan stat och
näringsliv. Substitutionscentrumet ska i första hand rikta sig till handlande
konsumentnära företag – främst små och medelstora företag och de som
hanterar varor. Med den utformning och inriktning som utredningen föreslår
kan centrumet stimulera kemikaliesmart produkt- och affärsutveckling.

− De stora svenska företagen såsom Electrolux, ABB och Scania har jobbat
länge med att byta ut farliga kemikalier. Det gör att de kan ligga före med
hållbara produkter och det ger dem också fördelar mot konkurrenterna. Nu
vill vi hjälpa mindre företag att byta bort farliga kemikalier och tror att det
kan skapa nya affärsmöjligheter och stärka deras konkurrenskraft, säger
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Regeringen intensifierar på det här sättet arbetet för att förverkliga målet om
en giftfri vardag. Målsättningen är att centrumet ska ge stöd till företag och
andra aktörer att minska användningen av problemkemikalier och finna
bättre alternativ.

− Vi vill att alla ska vara trygga med att de produkter vi köper till våra barn,
maten vi äter och kläderna vi har på oss, inte är skadliga för oss eller vår

https://www.regeringen.se/


miljö. Att förbättra förutsättningarna för företag och andra aktörer att få mer
kunskap om farliga kemikalier i varor så man kan byta ut de farligaste till
bättre alternativ är en viktig del i detta arbete säger miljöminister Karolina
Skog.

Regeringens särskilda utredare Annika Helker Lundström, nationell
miljömålssamordnare för näringslivet, har haft i uppdrag att utreda
förutsättningarna för att inrätta ett centrum för ökad substitution av farliga
ämnen i kemiska produkter och varor.

− Substitutionscentrumet bidrar till att stärka kemikaliekraven vid inköp. Det
driver på innovationskraften och ökar användningen av nya lösningar, säger
utredare Annika Helker Lundström.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg medverkar i Åre
Business Forum
Publicerad 30 mars 2017

I dag är närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i Åre för att delta i Åre Business Forum.
Mikael Damberg kommer under dagen att bland annat
hålla ett anförande om möjligheter, hot och viktiga
faktorer för att främja tillväxt.
Åre Business Forum är en årlig konferens och arena för näringsliv,
entreprenörer, akademi och makthavare. Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg medverkar under konferensens andra dag genom att dels
hålla ett anförande och sedan delta i en paneldiskussion om fossilfri industri
och industriell etablering.

Program för den 30 mars
Plats: Copperhill Mountain Lodge, Åre

Anförande
Tid: Kl. 12.50

Paneldiskussion
Tid: Kl. 14.00

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar
näringslivet i Jönköpings län
Publicerad 28 mars 2017

Imorgon, onsdagen den 29 mars, är närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Jönköpings län
för att besöka det lokala näringslivet. På agendan står
bland annat samtal om investeringar i svensk industri,
arbete för nyanlända och matchning på
arbetsmarknaden.

Program

Kl. 10.30 Mikael Damberg talar på Logistik och affärssystem.

Kl. 11.50 Lunch med näringslivet.
Adress: Bredaryds Wärdshus, Lundavägen 16, Bredaryd

Kl. 13.00 Besök på företaget Ewes.
Adress: Lundavägen 53, Bredaryd

Kl. 15.00 Besök på företaget Epab.
Adress: Baldersvägen 41, Gislaved

Media är välkommen att delta under hela dagen. Anmäl gärna närvaro i
förhand till pressekreterare Daniel Ferreira, 076-1355692.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg i öppet samtal om
digital innovation i partnerskap
Publicerad 28 mars 2017

I dag deltar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i ett öppet samtal om digital innovation i
partnerskap under konferensen Connect2Business som
arrangeras av Telia.
Telia Connect2Business är en mötesplats där näringsliv och offentlig sektor
träffas kring frågor om digitalisering. Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg är inbjuden att tillsammans med Telias VD Hélène
Barnekow och Helena Skåntorp, VD för Lernia prata om digital innovation i
partnerskap.

Tid: Tisdag den 28 mars, kl 16.00
Plats: Stockholm Waterfront Congress Centre.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Ibrahim Baylan och Mikael
Damberg medverkar på
konferensen ”Vem f-n tar ansvar?”
Publicerad 20 mars 2017

Måndag 20 mars medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och samordnings-
och energiminister Ibrahim Baylan på konferensen
”Vem f-n tar ansvar?” som arrangeras av kommunerna
Borlänge, Nässjö, Lindesberg och Falköping i
samverkan med Sveriges kommuner och landsting
(SKL).
På konferensen samlas kommuner, beslutsfattare, landsting och civilsamhälle
för att diskutera framtiden med fokus på det gemensamma ansvaret för ett
hållbart asyl- och flyktingmottagande och jobbskapande i hela landet.

- Att bryta segregationen är en av Sveriges stora utmaningar. En grundsten i
den svenska modellen är ett samhälle som håller ihop. Regeringen har från
dag ett prioriterat arbetet för minskad klyftor genom kraftfulla investeringar i
jobb, utbildning och brottsbekämpning. Ska vi lyckas behöver hela samhället
bidra samtidigt som vi ska utnyttja ny kunskap och nya verktyg, säger
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Närings- och innovationsministern kommer att hålla ett anförande om
regeringens arbete för tillväxt och utveckling i hela landet.

- Regeringen arbetar för att fler företag ska skapa, växa och exportera. Att
fler jobb skapas i hela landet är en förutsättning för att andra utmaningar,
som asylmottagande och integration lyckas. Kommuner, landsting och
näringslivet har alla en roll att spela och därför uppskattar jag initiativ som

https://www.regeringen.se/


verkar i den riktningen, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Under konferensen kommer ett antal rundabordssamtal att hållas där
statssekreterare från Näringsdepartementet, Utbilningsdepartementet och
Arbetsmarknadsdepartementet medverkar.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Colombia
Publicerad 10 mars 2017

Den 13-15 mars reser närings- och
innovationsministern till Colombia. Mikael Damberg
kommer att träffa colombianska beslutsfattare och
näringsliv för att bland annat diskutera handels- och
innovationssamarbeten. Han kommer även att besöka
universitet El Rosario i Bogotá för att tala om hållbarhet
och ansvarsfullt företagande, CSR.
Det finns ett stort intresse i Colombia för svenska lösningar för att planera
och bygga hållbara städer samt moderna transportlösningar.

Närings- och innovationsminister kommer att ha ett antal bilaterala möten
med IT-minister David Luna, vice näringsminister Daniel Arango,
försvarsminister Luis Carlos Villegas Echeverri och infrastrukturminister
Jorge Eduardo Rojas.

På universitetet El Rosario kommer Mikael Damberg att hålla en föreläsning
om Sveriges arbete med hållbarhet och mot korruption.

- Mitt besök i Colombia är ett led i regeringens ambition att bredda
relationerna till Latinamerikas tredje största ekonomi. Vår export till
Colombia är än så länge relativt blygsam men jag ser stora affärsmöjligheter
för svenska företag under de kommande åren när landet går in i en ny fas,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg följer upp
snabbspårsprojekt i Sörmland
Publicerad 09 mars 2017

På fredag den 10 mars reser närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Nyköping och
Eskilstuna. Mikael Damberg ska besöka tre projekt som
sökte stöd inom ramen för satsningen Snabbspår för
företagare.
Regeringen beslutade den 30 juni 2016 att ge Tillväxtverket i uppdrag att
utarbeta och komplettera befintliga metoder och verktyg för att underlätta
för nyanlända kvinnor och män att snabbt starta företag i Sverige. Uppdraget
omfattade 18 miljoner kronor för år 2016. 22 snabbspårsprojekt fick pengar.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer att besöka tre av
dessa projekt imorgon fredag den 10 mars.

Mikael Damberg kommer att träffa representanter från Företagsaccelerator
för nyanlända entreprenörer i Nyköping. Projektet beviljades 536 000 kronor
av Tillväxtverket för att för nyanlända skapa en skapa en
företagsaccelerator, ett skräddarsytt utbildningsprogram, genomföra en
företagartutbildning och ordna nätverksträffar.

I Eskilstuna besöker Mikael Damberg Sisters in Business som fick 700 000
kronor av Tillväxtverket. Syftet med projektet har varit att ta tillvara på
nyanländas erfarenhet av företagande på ett snabbt, enkelt och motiverande
sätt bland annat genom att visa upp nyanlända entreprenörer som förebilder
för andra och skapa en hub för andra verksamheter som arbetar med samma
uppgift.

Närings- och innovationsministern kommer avsluta dagen med att besöka
företagaren Ismail Abdulle som driver Dur Dur shop i Fröslunda.

https://www.regeringen.se/


Program för den 10 mars:

Nyköping:
Plats: Näringslivets hus, Västra storgatan 40A, Nyköping
10.00-10.15 Presentationsrunda: deltagarna, projektägare och projektledare.
10.15-10.30 Presentation av projektet. Metodik, innehåll, genomförande och
utvärdering.
10.30-10.50 Två projektdeltagare berättar om sina affärsidéer/sin
verksamhet
10.50-11.15 Frågestund och diskussion med ministern om möjligheter och
utmaningar.
11.15-11.30 Tid för media. Möjlighet att ta bilder med närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Eskilstuna:
Plats: ABF-huset, Kungsgatan 14, Eskilstuna
14.00 Dialog med Sisters in Business och närvarande samarbetspartners.
Presentation av verksamheten och lärdomar hittills.
14.20 Besöka en workshop i affärsskolan, ett delmoment.
14.40 Besök av media i samband med workshop.

15.20 Besöka företagaren Ismail Abdulle som driver Dur Dur shop i
Fröslunda.
Adress: Sturegatan 13, Fröslunda



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker London
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Investeringsfrämjande och Sverige som innovationsland
är i fokus när närings- och innovationsministern
besöker London idag för att träffa indiska och japanska
företagsrepresentanter. Närings- och
innovationsministern kommer även att vara huvudtalare
på en konferens arrangerad av svenska ambassaden
och Bloomberg.
–Brexit innebär förändringar för bolag som valt att investera i Storbritannien.
Jag kommer att träffa företag för att diskutera fördelarna med att investera i
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Närings- och innovationsministern kommer att vara huvudtalare på en
konferens där företrädare för näringslivet deltar. Konferensen arrangeras av
svenska ambassaden och Bloomberg. Mikael Damberg kommer att berätta
om vad som händer i Sverige just nu och vår position som ett av världens
ledande innovationsländer.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar
näringslivet i Östergötland
Publicerad 21 februari 2017 Uppdaterad 21 februari 2017

Handlingsplanen för regeringens
Nyindustrialiseringsstrategi- Smart industri i fokus när
närings- och innovationsminister Mikael Damberg träffar
företagare i Östergötland imorgon 22 februari.

Program

Kl. 08.15 Frukostmöte med Linköpings näringsliv
Adress: Linköpings flygplats, Åkerbogatan 20, 531 88 Linköping

Kl.10 Besöka Holmen Paper, Bravikens Pappersbruk i Norrköping
Adress: Östra Bravikenvägen 20, 601 88 Åby

Kl. 12.15 Lunch och samtal med företagsledning Toyota Handling
Manufacturing Sweden AB
Adress: Svarvargatan 8, 595 35 Mjölby

Kl. 14 Besök på IF Metalls årsmöte
Adress: Svarvargatan 8, 595 35 Mjölby

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Peter Skeppström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger
kunskapsgruva på Tekniska
museet i Stockholm
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Idag inviger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg utställningen Gruvan på Tekniska museet i
Stockholm.

Tid: 16 februari 2017 kl. 18.15
Plats: Tekniska museet i Stockholm

Närings- och innovationsministern kommer att hålla ett inledningsanförande
om betydelsen av ungas intresse för teknik och naturvetenskap. Tekniska
museets utställning Gruvan fokuserar på att lyfta metallers och mineralers
historiska och framtida betydelse för svensk näring.

– Tekniska museet har en viktig roll i att inspirera våra barn och unga att få
upp intresset för teknik och naturvetenskap. Det är en plats där näringsliv,
akademi och barn och unga möts. Det ska bli roligt att få inviga en
utställning som lyfter fram en industri som har haft en stor betydelse för
svensk framgång, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besöker Sörmland
Publicerad 15 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

(Ny version) På fredag den 17 februari fortsätter
Statsminister Stefan Löfven sin resa i Sverige och
kommer att besöka Vingåker, Flen och Eskilstuna. Med
på resan är närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Program:

9.30 (OBS! Ny tid) Besök på Voith Paper Fabrics

Plats: Bruksvägen 6, Högsjö

Statsministern och närings- och innovationsministern besöker fabriken för att
ta del av produktionen och samtala med ledning och medarbetare. Cirka
klockan 11 är båda tillgängliga för kommentarer.

14.15 Besök på GB Glace

Plats: Storgatan 11, Flen

Statsministern och närings- och innovationsministern gör ett
verksamhetsbesök på fabriken. Media är välkomna att delta under delar av
besöket men endast för att fotografera

17.30 Öppet möte i Eskilstuna

Plats: Biograf Royal, Järntorget 2, Eskilstuna

Statsministern deltar på ett öppet möte på Biograf Royal i Eskilstuna. Media

https://www.regeringen.se/


är välkomna att delta men bara för att fotografera.

 

Ändring i ny version: Besök på Voith Paper Fabrics är tidigarelagt till 9.30.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Örebro
för att prata jobb- och
innovationspolitik
Publicerad 15 februari 2017 Uppdaterad 15 februari 2017

I dag reser närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Örebro för att besöka lokala företag och
hålla anförande på entreprenörskapsforum där han
kommer att berätta om regeringens jobb- och
innovationspolitik.
– Kompetensförsörjning är en av företagens viktigaste utmaningar, inte minst
här i Örebro. Regeringen ser ett ökat behov av utbildad arbetskraft och
genom kunskapslyftet tillförs 80 000 platser. Bland annat 19 200 platser
inom Komvux och Yrkesvux samt 3 000 nya platser till YH redan 2016. Att
vi kan utbilda fler till att ta de jobb som nu växer fram är avgörande för
svensk konkurrenskraft, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Program

Kl. 10 Företagarträff i Frövi, Lindesbergs kommun
Plats: Maxidoor, Norra Bangatan 46, 718 32 Frövi, Lindesbergs kommun

Kl. 11.45 Transfer Galaxy AB
Plats: Vivalla, Poesigatan 19, 703 71 Örebro

Kl. 14.30 Delta vid Swedish Entrepreneurship Summit 2017
Plats: Örebro Slott

Media är välkomna att delta på samtliga besök. För mer information
kontakta Gunilla Hjalmarson.

https://www.regeringen.se/


 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Innovation i fokus när statsråden
på Näringsdepartementet besöker
Sandviken
Publicerad 08 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

Imorgon den 9 februari besöker statsråden Mikael
Damberg, Anna Johansson, Sven-Erik Bucht och Peter
Eriksson, Sandviken. De kommer tillsammans att
besöka Sandvik Materials Technology, Sandbacka
Science Park och avsluta med åktur på elväg E16.
- Det händer mycket spännande i Sandviken som berör flera av
Näringsdepartementets ansvarsområden, exempelvis byggande, it- politik,
näringsliv, innovation, regional tillväxt, samt transporter och infrastruktur .
Därför gör vi ett gemensamt besök här, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Program

Kl. 14.10 Besöka Sandvik Materials Technology
Adress: Storgatan 2, 811 34 Sandviken

Kl. 15.15 Mottagning på Sandbacka Science Park därefter besöka Sveriges
första elväg E16
Adress: Spångvägen 10, 811 32 Sandviken

Media är välkomna under samtliga programpunkter. Föranmäl er gärna.
Presslegitimation ska uppvisas.

För mer information kontakta någon av pressekreterarna nedan.

 

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besöker Jämtlands län
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

Den 6-10 februari kommer statsminister Stefan Löfven
resa i Sverige. Den 8 februari besöker statsministern
Jämtlands län.

Program:

10.00 Besök på SAAB AB

Plats: Storlienvägen 56, Östersund

Statsministern besöker SAAB tillsammans med närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Media är välkomna att delta men bara
för att fotografera. Anmälan och personnummer skickas till Jill Nilsson på
SAAB, jill.nilsson@saabgroup.com (063-15 63 24) senast tisdag den 7
februari.

12.50 Skoterfärd till Sameviste

Plats: Storhogna Högfjällshotell, Vemdalen

Statsministern och närings- och innovationsminister Mikael Damberg tar del
av den lokala besöksnäringens verksamhet. Avfärd 13.20 från hotellet för
skoterfärd till Samevistet. Transport för media med snövessla 12.50. Antal
skoterplatser är begränsat. Cirka klockan 14 är statsministern tillgänglig för
kommentarer. Hemfärd cirka klockan 14.40.

18.15 Öppet möte i Sveg

Plats: Ljusnegatan 1, Sveg

https://www.regeringen.se/


Statsministern deltar på ett öppet möte i Folkets Hus i Sveg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg i Norge för samtal
om digitalisering och ökad
konkurrenskraft
Publicerad 06 februari 2017 Uppdaterad 06 februari 2017

På tisdag, den 7 februari, är närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Trondheim för att
delta i den årliga forsknings- och innovationsmässan
Lerchendalskonferensen. Temat för årets konferens är
digital förändringskraft.

Tid: 7 februari 2017 kl. 15.00
Plats: Radisson Blu Royal Garden Hotel, Kjöpmannsgata 73, Trondheim

På Lerchendalskonferensen kommer både Norges näringsminister, Monica
Mæland och närings- och innovationsminister Mikael Damberg, samt Vidar
Helgesen, Norges klimat- och miljöminister att hålla varsit
öppningsanförande om digitalisering och konkurenskraft. Mikael Damberg
kommer i talet att bland annat prata om den svenska regeringens arbete med
hållbar konkurrenskraft och omställningsförmåga för svensk industri.

Mikael Damberg kommer även tillsammans med de norska ministrarna att
delta i ett samtal om kreativitet, förändringskraft och hållbarhet.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Nya regler om fakturabedrägerier
och andra förmögenhetsbrott
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Regeringen har beslutat att flera förslag till skärpt
reglering av förmögenhetsbrott ska överlämnas till
Lagrådet för granskning. Förslagen innebär bland annat
att det införs ett nytt brott som tar sikte på utsändande
av bluffakturor och att straffskalorna för skadegörelse
höjs.
Bedrägerier med så kallade bluffakturor är ett allvarligt problem för både
enskilda och samhället och vållar dessutom svårigheter i rättstillämpningen.
För att komma till rätta med detta föreslår regeringen att det införs ett nytt
brott – grovt fordringsbedrägeri – som innebär en kriminalisering på ett
tidigare stadium än för närvarande. Enligt förslaget ska det vara straffbart att
i vilseledande syfte rikta betalningsuppmaningar till en vidare krets av
mottagare. Att mottagarna lidit eller riskerat att lida någon ekonomisk förlust
behöver därmed inte längre visas. Straffskalan föreslås vara fängelse i lägst
sex månader och högst sex år.

Regeringen föreslår också att förekomsten av integritetskränkande inslag i
samband med skadegörelse och stöld i större utsträckning ska medföra att
brotten bedöms som grova. När det gäller stöld träffas bland annat det fallet
att stölden avsett en sak som den bestulne haft i sin omedelbara närhet eller
att stölden skett efter intrång även i annat boende än en bostad.

Vidare föreslår regeringen att straffskalorna för skadegörelse och grov
skadegörelse ska skärpas. Maximistraffet för skadegörelse höjs från fängelse
i ett år till två år och straffskalan för grov skadegörelse skärps från fängelse i
högst fyra år till fängelse i lägst sex månader och högst sex år.
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De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Karin Lunning tillförordnad
generaldirektör för
Konkurrensverket
Publicerad 27 januari 2017 Uppdaterad 27 januari 2017

Regeringen har idag beslutat att utse
Konkurrensverkets avdelningschef Karin Lunning som
tillförordnad generaldirektör för Konkurrensverket från
och med den 1 februari. Dan Sjöblom, som idag är
generaldirektör för Konkurrensverket, går vidare till ett
nytt uppdrag som generaldirektör på Post- och
telestyrelsen.
Karin Lunning är sedan 2011 avdelningschef på Konkurrensverket. Karin
Lunning har en längre bakgrund inom Konkurrensverket och har där haft
flera chefspositioner. Hon är jurist och har tidigare arbetat både
internationellt och inom domstolsväsendet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg landar i Göteborg
för Take Off 2017
Publicerad 20 januari 2017 Uppdaterad 20 januari 2017

I morgon reser närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Borås och Göteborg där han kommer att
göra ett antal företagsbesök samt medverka på Take Off
2017 på Landvetter.
Närings- och innovationsministern kommer under dagen att besöka Eton
System AB och industriforskningsinstitutet RISE i Borås.

Mikael Damberg kommer att avsluta dagen i Göteborg med att medverka på
Take Off 2017 som i år har temat Landvetter 40 år och Göteborg Landvetter
Airport i en global värld. Här kommer flygbranschen tillsammans med
politiker och myndigheter samlas för att delta på olika föredrag och samtal.
Närings- och innovationsministern kommer att hålla ett anförande om
regeringens jobbpolitik.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen utvecklar det
strategiska främjandet av Sverige
som kunskapsnation
Publicerad 30 december 2016 Uppdaterad 30 december 2016

Från och med den 1 januari 2017 tar Regeringskansliet
över ansvaret för Tillväxtanalys utlandsbaserade
verksamhet. Utlandsverksamheten kommer fortsatt att
bedriva omvärldsbevakning och analysarbete, men med
en tydligare kontaktskapande roll och ett ökat fokus på
strategiskt främjande av innovation, forskning och högre
utbildning.
– Flytten ökar förutsättningarna för utlandskontoren att aktivt medverka i
politiskt prioriterade processer kopplat till Sveriges innovationssystem och
konkurrenskraft, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Verksamheten finns idag i Washington DC, Brasilia, New Delhi, Peking och
Tokyo och kommer nu att styras av Regeringskansliet. Syftet med
förändringen är att förstärka Sveriges globala kopplingar till strategiska
internationella innovations- forsknings- och högre utbildningsmiljöer, främja
Sverige som en attraktiv kunskapsnation, samt öka internationellt genomslag
för svensk innovation, forskning och högre utbildning.

Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet samt Miljö- och
energidepartementet kommer gemensamt att finansiera och styra
utlandsverksamheten. Organisatoriskt placeras verksamheten vid
Näringsdepartementet och enheten för innovation, forskning och
kapitalförsörjning (N/IFK).
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Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Tillväxtverket ska utreda
produktionsincitament för
filminspelningar
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har gett Tillväxtverket i uppdrag att utreda
lämpligheten i och förutsättningarna för att Sverige ska
kunna införa någon form av produktionsincitament och
finansieringsstimulanser för filminspelningar.
Myndigheten ska i uppdraget samverka med Svenska
Filminstitutet.
– Regeringen arbetar målmedvetet för att utveckla den svenska filmens
förutsättningar. Filmbranschen behöver bättre konkurrensvillkor och därför
behöver vi få fram underlag om vilka olika vägar det finns för att
åstadkomma det, säger kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

– Det vore mycket positivt för svensk filmindustri om fler internationella
filmbolag producerade film i Sverige. Det skapar arbetstillfällen och bättre
förutsättningar för svensk filmproduktion att utveckla och behålla kompetens
och kapacitet, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Genom att ge uppdraget till Tillväxtverket vill regeringen betona att frågan i
första hand ska analyseras utifrån ett näringspolitiskt perspektiv.
Filmbranschen utgör en central del av de kreativa näringarna i Sverige.
Samtidigt är den också avgörande för kulturpolitiken på filmens område.
Filmpolitiken bör därför omfatta såväl näringspolitiska som kulturpolitiska
insatser.

Flera europeiska länder har de senaste åren infört olika former av incitament
och finansiering av filminspelningar i syfte att attrahera utländska filmbolag
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så att fler arbetstillfällen skapas, men också så att kompetens, infrastruktur
och kapacitet för den inhemska filmproduktionen upprätthålls och utvecklas.

Uppdraget är i linje med riksdagens tillkännagivande på filmpropositionen
Mer film till fler – en sammanhållen filmpolitik (2015/16:132). Uppdraget
ska redovisas i december 2017.



Pressmeddelande från Utbildningsdepartementet

Förlängt och utökat uppdrag för
regeringens life science-
samordnare
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har i dag beslutat att utöka och förlänga
uppdraget för den nationella samordnaren för life
science, Anders Lönnberg. Uppdrag förlängs till den 31
januari 2018. Det utökade uppdraget innebär att life
science-samordnaren ska delta i arbetet för att få den
europeiska läkemedelsmyndigheten EMA lokaliserad till
Sverige.
– EMA:s verksamhet är kunskapsintensiv och nära kopplad till den svenska
biomedicinska forskningen och läkemedelsindustrin. Den framgångsrika
forskningen och life science-industrin i Sverige utgör tillsammans med
Läkemedelsverkets framstående roll i den europeiska läkemedelsprövningen
starka skäl för att EU bör lägga EMA i Sverige vid en omlokalisering.
Regeringens life science-samordnare Anders Lönnberg får nu sitt uppdrag
utökat och ska delta i arbetet med den kandidaturen för att få EMA till
Sverige, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning.

Beslutet att förlänga och utöka uppdraget för regeringens life science-
samordnare fattades genom ett tilläggsdirektiv till utredningen. Anders
Lönnberg får nu även i uppdrag att bistå regeringen i arbetet med Sveriges
kandidatur för att EU ska lokalisera den europeiska läkemedelsmyndigheten
EMA till Sverige. Life science-samordnaren ska bland annat åskådliggöra
hur den framstående biomedicinska forskningen och läkemedelsindustrin i
Sverige kan bidra till EMA:s verksamhet och söka stöd för en etablering i
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Sverige hos olika aktörer inom life science-sektorn. Arbetet ska ske i nära
samarbete med det sekretariat för Sveriges kandidatur som inrättats på
Socialdepartementet för att bland annat aktivt arbeta för att EMA ska
lokaliseras till Sverige.

Anders Lönnberg utsågs till nationell samordnare för life science i april 2015.
I november 2015 övergick verksamheten organisatoriskt till att vara en
utredning (Dir. 2015:105). Samordnarens uppdrag är att bidra med underlag
till regeringens arbete för att ytterligare stärka Sveriges position inom life
science-forskning, utveckling och kommersialisering. Samordnaren ska
vidare utgöra en länk mellan life science industrin, forskare och regeringen
för att ytterligare stärka Sveriges position på området. Life science-
samordnaren arbetar dessutom med investeringsfrämjande och regeringens
strategeiska samverkansprogram för life science.

– En omlokalisering av den europeiska läkemedelsmyndigheten från London
till Sverige skulle bidra till att göra Sverige till navet för life science i Europa.
Det innebär följdinvesteringar och nya jobb om läkemedelsbolag eller andra
bolag med koppling till life science i ökad utsträckning lokaliserar
verksamhet till Sverige, avslutar Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister.

En delredovisning av uppdraget ska lämnas senast den 31 januari 2017.
Uppdraget ska slutredovisas senast den 31 januari 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny ordförande utsedd i styrelsen
för Vinnova
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Regeringen har i dag fattat beslut om ny ordförande i
styrelsen för Verket för innovationssystem (Vinnova).
Regeringen har utsett Anna Nilsson-Ehle till styrelsens
ordförande från och med 1 januari 2017. Anna Nilsson-
Ehle kommer närmast från en post som ledare för
forskningscentret Safer (Fordons- och
trafiksäkerhetscentrum) vid Chalmers, hon är även
hedersdoktor vid KTH och ledamot i Kungliga
Ingenjörsvetenskapsakademien.
- Vinnovas arbete är centralt för att genomföra regeringens
innovationspolitik och det är viktigt att våra myndigheter har engagerade och
duktiga styrelser. Jag är mycket glad över att Anna har tackat ja till det här
uppdraget och är övertygad om att hon kommer att leda styrelsens fortsatta
arbete på ett konstruktivt sätt, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen utreder hur SGU:s
verksamhet i Malå kan utvecklas
Publicerad 20 december 2016 Uppdaterad 20 december 2016

Mineralinformationskontoret i Malå är centralt för svensk
gruv- och mineralnäring och av regional betydelse i
Västerbottens och Norrbottens län. Nu ger regeringen
SGU i uppdrag att se över hur verksamheten i Malå kan
utvecklas framöver. Regional närvaro av statliga
myndigheter i hela landet är en viktig fråga och
uppdraget är en del i regeringens kraftsamling för att
stärka förutsättningarna att leva och arbeta i hela landet.
Mineralinformationskontoret i Malå fyller en central funktion när det gäller
prospekteringsverksamheten i Sverige. Sveriges geologiska undersökning
(SGU) har varit närvarande i Malå i flera decennier. För regionen är
gruvnäringen betydelsefull och bl.a. har Volvo och Boliden
utvecklingsverksamhet och självkörande fordon i Kristinebergsgruvan.
Borrkärnearkivet ger företag en unik möjlighet att studera olika objekt som
tidigare prospekterats utan att själva behöva utföra egen borrning.

Under 2007 och 2010 investerade regeringen i en utbyggnad av de lokaler
där borrkärnor lagras, men nu är lokalerna fulla igen, som ett resultat av
prospekteringen under den senaste högkonjunkturen för gruv- och
mineralnäringen.

SGU har under 2012-2015 med stöd av tillfälliga medel utvecklat modern
teknik för att skanna borrkärnor (infraröd borrkärneskanning), vilket ger mer
detaljerad information än det en geolog kan se med blotta ögat.
Skanningsprojektet är nu under utvärdering. Arkivet är också användbart för
att studera malmgeologiska processer (hur malmer bildas), men dess

https://www.regeringen.se/


användningspotential lanseras inte i dagsläget till universitet och högskolor
vare sig i Sverige eller internationellt.

– Kommande pensionsavgångar samt det faktum att borrkärnearkivet nu är
fullt och behöver byggas ut gör att strategiska vägval behöver göras, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringen ger därför SGU i uppdrag att analysera möjligheterna till en
expansion och utveckling av verksamheten i samverkan med näringsliv och
akademi. Uppdraget ska redovisas till Näringsdepartementet senast den 31
maj 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Pressträff om regeringens förslag
om skattelättnad för
personaloptioner
Publicerad 18 december 2016 Uppdaterad 18 december 2016

Tid: 19 december 2016 kl. 08.30
Plats: SUP46, Regeringsgatan 65, Stockholm

Välkommen till pressträff måndag 19 december kl. 08.30 med biträdande
finansminister Per Bolund och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg som kommenterar regeringens förslag om skattelättnad för
personaloptioner.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet

Svensk president till EPO:s
besvärskammare
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Den 14 december utnämndes hovrättsrådet och vice
ordförande Carl Josefsson till president för den
europeiska patentorganisationens besvärskammare i
München.
Den europeiska patentorganisationen (EPO) är Europas näst största
internationella organisation med över 7000 anställda från över 30 länder.
EPO spelar en mycket viktig roll för innovation, konkurrenskraft och
ekonomisk tillväxt i hela Europa och har en uppgift att säkra högsta kvalitet i
patentering. Vid EPO finns det europeiska patentverket som prövar och
beviljar europeiska patent. Patentverkets beslut kan överklagas till
besvärskammaren för vilken Carl Josefsson nu blir president.
Besvärskammaren tar emot ca 2 500 nya ärenden per år och meddelar ca 2
300 beslut per år. Vid besvärskammaren tjänstgör ca 200 personer.

Presidentposten är en nyinrättad tjänst föranledd av en strukturell reform av
besvärskammaren som EPO:s medlemsländer enades om i somras.

Både migrations- och justitieministern Morgan Johansson och närings- och
innovationsministern Mikael Damberg gratulerar Josefsson till den nya
posten.

– Utnämningen av Carl Josefsson är en erkänsla för Carl Josefsson och
mycket positivt för Sverige. Carl har ett mycket gott anseende i dessa
sammanhang och kommer att bistå med enorm kompetens, säger Morgan
Johansson.

– Jag är stolt över det förtroende som Carl Josefsson och Sverige ges i och
med denna viktiga utnämning, säger Mikael Damberg.
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Carl Josefsson är sedan 2013 patentdomare och vice ordförande i Patent-
och marknadsöverdomstolen som är en del av Svea hovrätt. Under åren 1998
– 2013 var han anställd i Regeringskansliet med placering i
Justitiedepartementet. Han har mångårig erfarenhet av och varit en av
drivkrafterna i arbetet med att skapa ett enhetligt patentsystem i EU. Med
det nya enhetliga patentsystemet, som förhoppningsvis blir verklighet under
hösten 2017, kommer det bli enklare, billigare och rättssäkrare för innovativa
företag som vill skydda sina investeringar i Europa. Det är det europeiska
patentverket som kommer att ha i uppgift att meddela de nya enhetliga
patenten.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg håller anförande
på Avestasamtalen
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Imorgon den 16 december deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Avestasamtalen
där han även kommer att hålla ett anförande på temat
”Sverige behöver Smart Industri”.

Tid: 16 december 2016 kl. 09.30
Plats: Kanalvägen 1, Avesta

Avestasamtalen är en återkommande knytpunkt där representanter för
näringslivet, fackförbund, politiker och chefer i offentlig sektor samlas för att
i år samtala om utvecklingen av svensk basindustri. Arrangören för eventet
är Avesta kommun.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Brexit ger nya
investeringsmöjligheter för Sverige
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

På torsdag den 15 december tar EU- och handelsminister Ann Linde och
närings- och innovationsminister Mikael Damberg emot en rapport av
Sveriges export- och investeringsråd, Business Sweden. I rapporten
"Internationella investeringar efter Brexit – möjligheter för Sverige" har
Business Sweden på uppdrag av regeringen analyserat nya möjligheter för
Sverige som investeringsland i kölvattnet av Storbritanniens utträde ur EU
och EU:s inre marknad.

- Investeringar bidrar till jobb och tillväxt i Sverige. Vi har ett attraktivt
klimat för utländska investeringar med högteknologiska lösningar, innovativa
kluster och ett attraktivt välfärdssystem. Vi ser att det kan finnas nya
möjligheter när Storbritannien lämnar EU och investerare kan leta efter nya
marknader i EU. Vi vill bli ännu bättre på att visa upp vad vi har att erbjuda
på detta område, säger EU- och handelsminister Ann Linde.

Analysen visar bland annat att 15 procent av företagen kan tänkas minska
sina investeringar i Storbritannien efter ett utträde ur EU. Mer än två
tredjedelar gör bedömningen att Londons ställning som internationellt
affärscentrum kommer att försvagas till följd av Brexit.

- Rapporten visar att det finns skäl att arbeta hårdare mot utländska
investerare med anledning av Brexit. Över en tioårsperiod ser vi att
direktinvesteringarna ökar stadigt. Sedan regeringen tillträdde ser vi
dessutom en ganska remarkabel trend i utländska direktinvesteringsflöden till
Sverige, från 27 till 157 miljarder. Det tyder på att Sverige är attraktivt och
att vi har goda chanser att locka mer jobbskapande investeringar till Sverige,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Business Sweden har ett statligt uppdrag att främja svensk export och
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utländska investeringar till Sverige.

- Business Sweden är den organisation som är navet i vårt
investeringsfrämjande – därför fick de uppdraget att göra denna analys. Jag
ser även en viktig roll för dem när vi ska följa upp resultaten i rapporten,
säger EU- och handelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Anders Ygeman och Mikael
Damberg i rundabordssamtal med
näringslivet om informations- och
cybersäkerhet
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Inrikesminister Anders Ygeman och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg träffade idag ett
tjugotal representanter från näringslivet för att diskutera
de viktigaste utmaningarna och möjligheterna på
informations- och cybersäkerhetsområdet.
Regeringen anser att om Sverige ska kunna vara världsledande på att ta vara
på digitaliseringens möjligheter, så måste informations- och
cybersäkerhetsarbetet hålla hög klass – både i offentlig och privat sektor.
Regeringen har redan tagit flera initiativ för att säkerhetsarbetet ska stärkas.
Nu tas ytterligare steg. Regeringen kommer nästa år att presentera en
nationell strategi för informations- och cybersäkerhet.

– För att vi ska kunna uppnå ett mer robust samhälle behöver vi hantera de
digitala säkerhetsutmaningarna. Inte minst inom näringslivet finns en
omfattande expertis på det här området. Jag är därför tacksam för de
kunskaper och inspel vi fått ta del av idag, säger inrikesminister Anders
Ygeman.

De digitala säkerhetsutmaningarna har även aktualiserats i regeringens
samverkansprogram. Flera företag som är representerade i
samverkansprogrammen fanns på plats vid dagens samtal, däribland
Ericsson, ABB, Volvo Personvagnar och IBM.
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– I samverkansprogrammen har näringslivet lyft fram frågan om digital
säkerhet, som central för att Sverige ska kunna ligga i frontlinjen när det
gäller att ta vara på de möjligheter som digitaliseringen för med sig.
Uppkopplade fabriker såväl som självkörande fordon måste vara säkra – det
finns inga alternativ. Genom att samla våra krafter för att hantera dessa
utmaningar kan vi bli mer konkurrenskraftiga, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Vid rundabordssamtalet visade deltagarna stort intresse för att bidra med sina
perspektiv över vilka långsiktiga målsättningar Sverige bör arbeta för på
informations- och cybersäkerhetsområdet. I arbetet med
samverkansprogrammen har betydelsen av säkerhet lyfts fram som en
genomgående strategisk aspekt, inte minst vad gäller samhällets
digitalisering.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger Sveriges
största startup-konferens
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

I morgon, onsdag den 14 december, medverkar
närings- och innovationsminister Mikael Damberg i
Sweden DemoDay 2016, en av Sveriges största
konferenser för startup-företag.

Tid: 14 december 2016 kl. 12.30
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm

Under en halv dag på Münchenbryggeriet i Stockholm kommer över 2 000
deltagare och runt 200 startupföretag på onsdagen att knyta kontakter med
varandra, investerare och media. Sweden DemoDay är en sammanslagning
av finalen i Tillväxtverkets Startup-Sweden och Internet Discovery Day.

Konferensen invigs med en sax av närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan:Brexit – nya
investeringsmöjligheter för
Sverige?
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

På torsdag den 15 december tar EU- och
handelsminister Ann Linde samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg emot en rapport av
Sveriges export- och investeringsråd, Business
Sweden. De har på uppdrag av regeringen analyserat
nya möjligheter för investeringsfrämjandet med
anledning av Storbritanniens utträde ur EU och EU:s
inre marknad.
Välkommen till ett lunchseminarium där Business Sweden presenterar
rapporten "Internationella investeringar efter Brexit – möjligheter för
Sverige".

EU- och handelsminister Ann Linde och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg deltar och kommenterar rapporten på plats.

Tid: Torsdagen den 15 december

11.45-12.45: Seminarium

12.45-13.15: Pressträff

Plats: UD:s internationella presscenter, Fredsgatan 6

Lunchmacka serveras från kl. 11.15.
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Anmälan skickas senast onsdag den 14 december till darina.agha@gov.se.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg kräver stopp av
subventioner för att flytta
produktion från Sverige
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
skickar idag ett brev till EU-kommissionen tillsammans
med tre ministerkollegor. I brevet protesterar Damberg
mot subventioner för att flytta produktion från Sverige till
andra EU-länder.
- Detta är helt oacceptabelt. Allt fler företag ser nu möjligheter att flytta hem
produktion till Sverige. Då ska inte EU tillåta subventioner som gör att
mindre konkurrenskraftiga medlemsländer tar svenska jobb och företag,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

I brevet till Margrethe Vestager, kommissionär med ansvar för konkurrens-
och statsstödsfrågor, kräver Damberg och ministerkollegorna från Frankrike,
Norge och Danmark skärpningar i regelverket för regionalt investeringsstöd
som är tillåtet i vissa regioner inom EU.

Kommissionen har under hösten granskat företaget Cargotecs
produktionsflytt från småländska Lidhult till Polen och kommit fram till att
företaget har fått stöd vid två tillfällen, 2009 och 2014. Enligt det regelverk
som gällde då var stödet förenligt med den inre marknaden. Sedan dess har
reglerna dock skärpts och stödet skulle ha varit otillåtet om det hade getts
idag. Exemplet understryker att utformningen av EU:s statsstödsregler spelar
stor roll för konkurrensen inom EU. Med den ytterligare skärpning som vi nu
föreslår kommer det att bli ännu svårare att locka företag över gränserna
med hjälp av regionalt investeringsstöd.
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Brevet från Damberg och hans kollegor skickas in samtidigt med Sveriges
officiella svar till kommissionen på en konsultation om ändringar i EU:s
statsstödsregelverk.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger
exportcenter i Skellefteå
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
inviger ett regionalt exportcenter i Skellefteå i morgon,
fredag 9 december.

Tid: 9 december 2016 kl. 12.00
Plats: The Great Northern, Storgatan 53, Skellefteå

Regeringen har fattat beslut om att inrätta regionala exportcentrum i
sex län i Sverige (Östergötland, Västerbotten, Skåne, Kronoberg, Västra
Götaland och Dalarna) enligt principen "en dörr in" för företag som vill ta
klivet ut på exportmarknaden.

I morgon, fredag 9 december inviger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg ett regionalt exportcentrum i Skellefteå.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Brexits betydelse för fortsatt
svenskt forsknings- och
innovationssamarbete med
Storbritannien analyseras
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Regeringen har idag gett Vetenskapsrådet och Vinnova
i uppdrag att analysera vad ett brittiskt utträde ur EU,
Brexit, innebär för svenskt och europeiskt innovations-
och forskningssamarbete med Storbritannien.
- Det brittiska folket har beslutat att lämna EU. Vi hade gärna sett ett annat
resultat, inte minst eftersom Storbritannien är en viktig partner till Sverige
inom många områden, inte minst forskning och innovation. Sverige har
fortsatt intresse av omfattande forsknings- och innovationssamarbete med
Storbritannien oavsett utgången av kommande förhandlingar om Brexit. För
att förutse konsekvenser och för att kunna ge fortsatt goda förutsättningar
för samarbete har regeringen idag gett Vinnova och Vetenskapsrådet i
uppdrag att analysera konsekvenserna av Brexit för forsknings- och
innovationssamarbeten, säger näringsminister Mikael Damberg och ministern
för högre utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson i en gemensam
kommentar.

I den rådgivande folkomröstning som hölls i Storbritannien i juni 2016
röstade en majoritet för ett utträde ur EU. Sverige behöver orientera sig i ett
nytt och föränderligt europeiskt landskap. Detta gäller inom många områden,
bl. a. inom forskning och innovation, där det europeiska samarbetet är stort
och där Storbritanniens roll är stark och tongivande. Storbritannien är en
stark forskningsnation som Sverige har många forskningssamarbeten med.
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Oavsett hur Storbritanniens förhandlingar med EU förlöper är det
regeringens bedömning att Sverige kommer att ha fortsatt intresse av
omfattande forsknings- och innovationssamarbete med Storbritannien. För
att förutse konsekvenser och för att kunna ge fortsatt goda förutsättningar
för samarbeten med Storbritannien vill regeringen kartlägga och följa
utvecklingen inom området.

Regeringen ger därför de två forskningsfinansiärerna Vinnova och
Vetenskapsrådet i uppdrag att göra en övergripande analys som ska kunna
bidra till att skapa en bild av de för Sverige förändrade förutsättningar för
internationellt forsknings- och innovationssamarbete som kan uppstå som en
konsekvens av Storbritanniens utträde ur EU.

Vetenskapsrådets och Vinnovas analys ska innefatta såväl en bedömning av
potentiella nya möjligheter för Sverige som förslag till åtgärder för att mildra
tänkbara negativa effekter.

En första gemensam delrapport ska lämnas till Regeringskansliet senast den
1 maj 2017. Uppdraget ska därefter avrapporteras löpande i dialog med
Regeringskansliet till och med den 31 december 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Företagande ska bli enklare
genom nationella digitala lösningar
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

I dag beslutade regeringen att avsätta fem miljoner
kronor till Sveriges kommuner och landsting, SKL för
överenskommelsen med regeringen om enklare
företagande med hjälp av nya nationella digitala
lösningar.
I februari 2016 slöt regeringen en överenskommelse med SKL om att
samarbeta för att göra det enklare för i första hand restaurangföretag att
interagera med kommun och landsting.

Genom nya nationella digitala lösningar kan kommuner korta ned sina
handläggningstider och erbjuda regeltunga branscher, så som
restaurangbranschen, förenklad service och enklare kontakt med
myndigheter.

- Det finns en stor tillväxtpotential inom restaurangbranschen och genom att
erbjuda digital information, guidning och tjänster som utgår från företagens
behov och förutsättningar ska det bli lättare att driva restaurangföretag, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Med dagens regeringsbeslut får SKL rekvirera fem miljoner kronor i medel
för genomförandet av överenskommelsen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg med när nästa
lovande digitala framtidsbolag
utses
Publicerad 08 december 2016 Uppdaterad 08 december 2016

I dag kommer närings- och innovationsminister Mikael
Damberg att medverka då Sveriges nästa lovande
framtidsbolag utses på Di Digital Startup Tour-galan
som hålls på Kulturhuset i Stockholm.

Tid: 8 december 2016 kl. 16.00
Plats: Kulturhuset, Stockholm

Dagens industri har genom DiGital genomfört en turné i Sverige för att leta
reda på nästa stora techsuccé. I Umeå, Göteborg, Malmö och Linköping har
de utsett tre lovande företag som i dag fått följa med upp till Stockholm för
final. Innan vinnaren ska utses ska först Stockholms bidrag väljas.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer att under
finalkvällen medverka genom att hålla ett anförande om regeringens arbete
med att förbättra klimatet för svenska startups genom till exempel Smart
industri och regeringens strategiska samverkansprogram.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar
myndigheter och SKL i Uppsala
Publicerad 06 december 2016 Uppdaterad 06 december 2016

I morgon, onsdag den 7 december, är närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Uppsala för att
träffa Sveriges geologiska undersökning, SGU och
Uppsala universitet. Mikael Damberg kommer även att
hålla ett anförande på SKL:s konferens om utvecklingen
av svensk besöksnäring.
Mikael Damberg har ett späckat schema när han anländer till Uppsala. Det
första stoppet ministern gör är på SGU, myndigheten för Sveriges berg, jord
och grundvatten. Myndigheten har en mycket viktig roll att med sin expertis
bidra till exempel med regeringens mineralpolitik.

Efter SGU bär det av till UU, Uppsala universitet, där Mikael Damberg bland
annat ska prata om innovation, samverkan och forskningspropositionen som
regeringen nyligen presenterade.

I Uppsala håller senare på kvällen Sveriges kommuner och landsting, SKL,
tillsammans med Tillväxtverket en större konferens om besöksnäringens
utveckling i Sverige. Konferensen samlar politiker och ledande
tjänstepersoner från hela landet för att diskutera besöksnäringens möjligheter
och utmaningar. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer
vid konferensen att hålla ett anförande och delta i ett samtal om regeringens
arbete och ambitioner för att få besöksnäringen att växa ytterligare.

Program för den 7 december i Uppsala:

SGU
Tid: kl. 13.00 – 14.30
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Plats: Villavägen 18

Uppsala universitet
Tid: kl. 15.00 – 16.00
Plats: Uppsala universitet

Besöksnäringskonferens
Tid: Kl. 16.30
Plats: Uppsala Konsert och Kongress

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg i het sits på Almi
Invest Seed Day
Publicerad 05 december 2016 Uppdaterad 05 december 2016

I dag den 5 december medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Almi Invests
konferens då företaget samlar sina portföljbolag.

Tid: 5 december 2016 kl. 13.00
Plats: Vasateatern, Stockholm

Almi Invest är ett investmentföretag med över 400 tillväxtbolag i sin portfölj.
På måndag samlas företagen då företaget håller konferensen Almi Invest
Seed Day.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har blivit inbjuden att på
scen svara på rappa frågor om regeringens arbete med innovation, smart
industri och startups.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sonja Daltung ny generaldirektör
för Tillväxtanalys
Publicerad 01 december 2016 Uppdaterad 01 december 2016

Regeringen har idag utnämnt Sonja Daltung till
generaldirektör och chef för Tillväxtanalys. Hon kommer
närmast från Expertgruppen för Biståndsanalys där hon
varit kanslichef. Sonja Daltung tillträder som
generaldirektör den 23 januari 2017.
- Tillväxtanalys har en mycket viktig uppgift när det gäller utvecklingen av
tillväxtpolitiken i Sverige. Genom policyrelevanta analyser och utvärderingar
får vi kunskap om de hinder och den potential som finns inom tillväxt- och
innovationspolitiken. Jag är glad att Sonja Daltung har tackat ja till uppdraget
som generaldirektör. Sonja Daltung har en gedigen kunskap och erfarenhet
som gör henne väl lämpad för uppgiften, säger näringsminister Mikael
Damberg.

Sonja Daltung har tidigare bland annat varit huvudsekreterare i
Finanskriskommittén, enhetschef vid Finansdepartementets
Finansmarknadsavdelning och varit verksam vid Riksbanken. Hon innehar
en doktorsgrad i nationalekonomi från Stockholms universitet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg håller anförande
på DigiGov
Publicerad 28 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

Imorgon håller närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ett anförande om den digitala omställningen
av näringslivet på konferensen DigiGov -
Toppledarforum för ett smartare Sverige.
DigiGov är en mötesplats för beslutsfattare inom stat, kommuner och
landsting där de får möjlighet att diskutera digitalisering av det offentliga
Sverige. Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting, SKL,
undertecknade i oktober 2015 en gemensam avsiktsförklaring för digital
förnyelse av det offentliga Sverige. Initiativet DigiGov görs i samarbete
mellan Regeringskansliet och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL).

Under två dagar samlas de för att diskutera vart det offentliga Sverige är på
väg och vad som behöver göras.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger Urban ICT
Arena – först ut i ”Testbädd
Sverige”
Publicerad 28 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

Idag, den 28 november inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg en öppen testbädd
och samverkansarena i Kista. Här kommer man
tillsammans med olika projektägare och partners delta i
arbetet med att utveckla hållbara smarta städer,
säkerställa framtidens jobb och stärka
innovationskraften i regionen.

Tid: 28 november 2016 kl. 13.00
Plats: Kista Science City, Stockholm
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen stämmer EU-
kommissionen för beslut om
blykromater
Publicerad 26 november 2016 Uppdaterad 26 november 2016

Regeringen anser att kommissionen har brutit mot
reglerna när den gett tillstånd för fortsatt användning av
blykromater inom EU. Beslutet är dåligt för människors
hälsa och snedvrider konkurrensen för ansvarsfulla
företag som har slutat använda de farliga ämnena.
Därför har regeringen idag fattat beslut om att lämna in
en stämning till EU-domstolen för att kommissionens
beslut ska granskas.
Kommissionen fattade i september beslut om att ge ett företag tillstånd att
sälja pigment som innehåller blykromater för användning inom EU trots att
det finns fullgoda alternativ. Genom att stämma kommissionen värnar
regeringen om de EU-gemensamma reglerna, människors hälsa och de
företag som tar sitt miljöansvar.

Eftersom blypigment ofta är billigare än alternativen får företag som väljer
att sälja dessa färger konkurrensfördelar gentemot de företag som har valt att
ta bort de farliga blykromaterna. Kommissionens beslut skickar därmed
signalen att det inte lönar sig för företag att fasa ut särskilt farliga ämnen.
Genom att överklaga beslutet står regeringen samtidigt upp för en sund
konkurrens på EUs gemensamma marknad.

Bly är ett av de giftigaste ämnen som mänskligheten känner till.
Kemikaliereglerna inom EU är tydliga med att tillstånd för sådana farliga
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ämnen bara får ges om det saknas alternativ som kan användas istället. För
blykromater finns sådana alternativ vilket bland annat svenska företag visat
genom att fasa ut användningen av ämnet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger
exportcenter i Växjö
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Regeringen har fattat beslut om att inrätta regionala
exportcentrum i sex län i Sverige (Östergötland,
Västerbotten, Skåne, Kronoberg, Västra Götaland och
Dalarna) enligt principen "en dörr in" för företag som vill
ta klivet ut på exportmarknaden. I morgon, fredag 25
november inviger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg ett regionalt exportcentrum i Växjö.

Program

Kl: 09.45 Exportfrukost
Exportfrukosten arrangeras av Tillväxtverket och Kronobergs
exportstödjande aktörer.
Plats: IV-Produkt, Sjöuddevägen 7, 352 46 Växjö

Kl: 10.15 Tid för media
Plats: IV-Produkt, Sjöuddevägen 7, 352 46 Växjö

10.30 Företagsbesök på IV-produkt
Plats: IV-Produkt, Sjöuddevägen 7, 352 46 Växjö

13.30 Företagsbesök på Softwerk
Information och visning av verksamheten Softwerk. Ett snabbväxande IT-
företag i Linnéregionen som har en framsynt syn på integration och har flera
anställda med utländsk bakgrund.
Plats: Softwerk, Videum, Framtidsvägen 16, 352 57 Växjö
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar 11,5 miljoner
på ett stärkt investeringsfrämjande
för Smart industri
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Sverige är ett attraktivt land för hållbar industriell
produktion, forskning och utveckling. Ett aktivt och
fokuserat arbete för att främja investeringar kan bidra till
att industriföretag väljer att förlägga produktion eller
utöka befintlig produktion i Sverige. Regeringen ger
därför idag den 24 november Business Sweden i
uppdrag att genomföra insatser för ett stärkt
investeringsfrämjande inom ramen för regeringens
nyindustrialiseringsstrategi Smart industri.
Insatserna ska bidra till att investerare, industriföretag och industriellt
relevanta startupföretag väljer att förlägga eller utöka produktion,
industrinära tjänsteverksamhet, forskning, utveckling och testverksamhet i
Sverige.

- Industrins flyttlass har ofta gått till låglöneländer, men nu ser vi att allt flera
företag väljer att lägga produktion i Sverige. Det finns tecken på att år 2016
kan bli det första året då mer verksamhet flyttar in än ut från Sverige, säger
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringen stärker de svenska forsknings- och innovationsmiljöer inom
ramen för satsningen Testbädd Sverige. Det är viktigt för företag att ha
produktion nära forskning och utveckling. Färska studier från Lunds
Universitet pekar på att faktorer som är avgörande för beslut att återföra
produktion till Sverige bland annat är tillgång till teknologi, kunskap och
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kompetens samt närhet till forskning, utveckling och produktutveckling.

- Även i investeringsfrämjande insatser bör vi aktivt marknadsföra vad
Sverige har att erbjuda inom forsknings- och utvecklingsmiljöer, innovativa
företag samt inom test- och demonstrationsmiljöer, säger Mikael Damberg.

Regeringen ger därför Business Sweden i uppdrag att samordna sig med och
dra nytta av de insatser som sker inom ramen för Testbädd Sverige. Att
marknadsföra Sveriges testbäddar och industrinära samverkansmiljöer mot
unga, innovativa företag är också en del i uppdraget.

Satsningen på att förstärka investeringsfrämjandet är en del i regeringens
arbete för att stärka den svenska industrin genom strategin Smart industri –
en nyindustrialiseringsstrategi för Sverige. Insatsen är också en del i
regeringens satsning Team Sweden Invest inom ramen för Sveriges
exportstrategi.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 31 mars 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Datainspektionen ska underlätta
företags anpassning till EU:s nya
dataskyddsförordning
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

Idag beslutade regeringen att ge Datainspektionen i
uppdrag att förstärka sitt arbete med att underlätta
näringslivets anpassning till EU:s nya
dataskyddsförordning som ska börja tillämpas i maj
2018.
Digitaliseringen innebär att enorma mängder information och data skapas.
Data utgör ofta basen för nya produkter som löser problem för
privatpersoner och näringsliv, men samtidigt måste data hanteras
ansvarsfullt. Den 25 maj 2018 kommer en ny EU-förordning om dataskydd
att ersätta den svenska personuppgiftslagen. För att svenska företag inte ska
tappa tempo i sitt digitaliseringsarbete och samtidigt upprätthålla ett gott
integritetsskydd får Datainspektion i uppgift av regeringen att ta fram
utbildningsmaterial, rådgivning och andra stödjande åtgärder för att
underlätta anpassningen till de nya reglerna.

– I regeringens handlingsplan för nyindustrialiseringsstrategin Smart Industri
så är syftet just att stödja företag när de ställs inför nya utmaningar inom
digitaliseringen, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Genom att genomföra arbetet i samverkan med Tillväxtverket, Almi
Företagspartner AB och Vinnova ska Datainspektionen nå ut till ett stort
antal företag. Datainspektionen får 1,5 miljoner kronor.

Uppdraget är ett i en lång rad satsningar som regeringen initierat för att
säkerställa att Sverige ska utveckla sin förmåga att ta vara på
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digitaliseringens möjligheter.

Uppdraget ska slutredovisas till Regeringskansliet den 30 mars 2018.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på
konferensen Digitala Strategier
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

Idag håller närings- och innovationsminister Mikael
Damberg tal på konferensen Digitala Strategier. Det är
en konferens där näringslivet, ledande politiker,
framstående forskare och entreprenörer delar med sig
av sina erfarenheter och inspiration från den digitala
transformationen.

Tid: 23 november 2016 kl. 16.30
Plats: Stockholm Waterfront Congress

Konferensen Digitala Strategier arrangeras av Dagens Industri.

Bland deltagarna finns:
Sara Mazur, forskningschef på Ericsson
Anders Svensson, VD ICA Sverige
Ann Hellenius, CIO Stockholms stad
Anders Jensen, VD MTG Sverige
Sofia Svanteson, grundare Ocean Observations

För mer information kontakta pressekreterare Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen presenterar satsning i
Nobel Center
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

Idag, onsdag 23 november, bjuder närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och minister för
högre utbildning och forskning Helene Hellmark
Knutsson, in till pressträff om regeringens bidrag till
Nobel Center.

Tid: 23 november 2016 kl. 15.45 till kl. 16.15
Plats: Nobelmuseet, Stortorget 2, Gamla Stan, Stockholm

Medverkande på pressträffen:
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Helene Hellmark Knutsson, minister för forskning och högre utbildning
Roger Mogert, stadsbyggnads- och kulturborgarråd, Stockholm
Lars Heikensten, VD Nobelstiftelsen

Media är välkomna att delta. Föranmälan krävs och görs till Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på
seminarium om etablering av
nyanlända
Publicerad 21 november 2016 Uppdaterad 21 november 2016

I dag gästar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg Kungliga Ingenjörsakademien (IVA) för att
delta i ett seminarium om integration och etablering av
nyanlända. IVA har ett eget pilotprojekt som heter
Jobbsprånget och är en del av regeringens satsning på
Snabbspår för etablering av nyanlända.

Tid: 21 november 2016 kl. 12.00
Plats: IVA:s konferenscenter, Grev Turegatan 16, Stockholm

Fokus för seminarier ligger på näringslivets roll för att på bästa sätt bidra till
att flyktingar som kommit till Sverige lättare kan börja jobba med det de är
utbildade till i sitt hemland.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Energimyndigheten får i uppdrag
att förverkliga Hammarby Sjöstad
som nationell exportplattform för
miljö- och klimatteknik
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Regeringen ger Statens energimyndighet
(Energimyndigheten) i uppdrag att under perioden 2016
– 2018 ge stöd till arbetet med att främja svensk export
av miljö- och klimatteknik genom export- och
investeringsplattformen Hammarby Sjöstad 2.0.
- Ett helhetstänk när det gäller urbana klimat-, miljö- och energifrågor
efterfrågas stort runt om i världen. Även om Sverige ligger i framkant på
detta område så finns det stor potential för företagen att öka sin export.
Genom att göra en hel modern stadsdel till ett internationellt skyltfönster
ökar exportmöjligheterna för svenska små och medelstora klimat- och
miljöteknikföretag, säger näringsminister Mikael Damberg.

Miljö- och klimatteknik är en av de utmaningar som är i fokus för arbetet i
statsministerns Nationella innovationsråd och för flera av de strategiska
samverkansprogrammen, bland annat programmet Smarta städer. Inom
ramen för exportstrategin och i enlighet med Team Sweden-modellen får
Energimyndigheten i uppdrag att stödja främjandet av svensk miljö- och
klimatteknik samt smarta städer inom konceptet Hammarby Sjöstad 2.0 som
investerings- och exportplattform. Även om Hammarby är skyltfönstret så
handlar det om en nationell satsning där hela Sveriges klimat- och
miljöteknikföretag visas upp - genom match-making och uppföljning hela
vägen till genomförd affär.
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Energimyndigheten får totalt 6 miljoner under 2016 – 2018 för
genomförandet av uppdraget som ska slutredovisas senast den 31 mars 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger ”Smart
Energy City” på Norra
Djurgårdsstaden i Stockholm
Publicerad 16 november 2016 Uppdaterad 16 november 2016

Imorgon inviger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ”Smart Energy City” som är ett experiment där
forskare från Kungliga Tekniska högskolan (KTH) ska
studera 150 familjer som flyttar in i smarta lägenheter.

Tid: 17 november 2016 kl. 14.00 till kl. 16.00
Plats: Vinterträdgården, Campus Värtan, Jägmästargatan 2, Stockholm

Målet med forskningsprogrammet är att utveckla smarta elnät för att bättre
tillvarata befintliga energikällor men även utveckla energismarta hem där de
boende kan påverka sin energiförbrukning i realtid. Forskningsprogrammet
Smart Energy City genomförs i ett samarbete mellan KTH, ABB, Electrolux,
Ellevio, Ericsson och Fortum. Energimyndigheten har även delfinansierat
projektet.

– Jag är glad över att inviga det här experimentet. Det bästa sättet att lösa
klimatutmaningen är genom innovation där industri, myndigheter och
universitet samverkar, säger närings-och innovationsminister Mikael
Damberg.

Bland de medverkande:

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Johan Ander, programchef
Elaine Weidman- Grunewald, hållbarhetschef på Ericsson
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Erik Oja, divisionschef på ABB
Jan Brockman, chief operation officer på Electrolux
Johan Lindehag, VD på Ellevio
Charlotta Sund head of customer group industry & society på Ericsson
Per Langer senior vice president på Fortum

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Sandviken
Publicerad 16 november 2016 Uppdaterad 16 november 2016

Idag besöker närings- och innovationsminister Mikael
Damberg Sandviken där han kommer att göra
företagsbesök, träffa representanter för näringsliv och
beslutsfattare i kommunen. Fokus för besöket är
innovation inom industrin.
Program

Kl. 10:00-10:55 Besöka Sandvik Materials Technology som är en
världsledande aktör inom avancerade metalliska material.
Adress: Storgatan 2, 811 81 Sandviken.

Kl 10:55-12:00 Besöka Sandvik Coromant Center som är del av ett globalt
nätverk av center där tillverkningsindustrin träffas för att samarbeta,
upptäcka nya möjligheter och hitta lösningar tillsammans.
Adress: Mossvägen 10, 811 81 Sandviken.

Kl. 13.15- 14.30 Rundabordssamtal på Sandbacka Park.
Adress: Spårvägen 10, 811 32 Sandviken

Kl. 14.30- 15.45 Besöka Sveriges första elväg E-16. Ministern kommer att få
åka i en el-lastbil, de kommer även köra förbi fyra vätgastankstationer.

Media är välkomna under samtliga programpunkter. För mer information
eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stockholm står värd för OECD-
konferens om Smart Industri
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Den 17-18 november kommer politiker, forskare,
företrädare för näringslivet och analytiker från hela
världen att samlas för att diskutera möjligheter och
utmaningar inom industrin. Näringsdepartementet med
närings- och innovationsminister Mikael Damberg i
spetsen står tillsammans med OECD och Vinnova som
värd för konferensen som heter ”Smart Industry:
Enabling the next production revolution”.
Regeringen har arbetat fram en nyindustrialiseringsstrategi - Smart Industri,
vars syfte är att stärka företagens omställningsförmåga och konkurrenskraft.
OECD har valt Stockholm som plats för konferensen eftersom Sverige är ett
av världens mest framstående länder inom avancerad industriproduktion och
på grund av att den svenska regeringen har en ambitiös strategi för smart
industri.

Den stora frågan som kommer att diskuteras under konferensen är vad
näringsliv, forskning och regeringar behöver göra för att möta utmaningarna
och dra nytta av möjligheterna med innovation. Digitalisering och
robotisering, utbildning, arbetsmarknad och kompetensförsörjning för att
möta den nya verkligheten är andra ämnen som kommer att tas upp.

– Världen står inför utmaningar som vi kan lösa via dialog över landsgränser.
OECD- konferensen är en viktig plattform där vi i Sverige kan dela med oss
av våra framsteg men där vi samtidigt kan lyssna in vad andra länder gör bra.
Vi alla har samma mål att hålla ihop våra samhällen genom att skapa jobb
och tillväxt men även stimulera innovation för att lösa
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samhällsutmaningarna, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer att öppna
konferensen med ett anförande på torsdagen.

Journalister är välkomna att delta. Anmälan görs till
daniel.holmberg@vinnova.se.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar EU-
kommissionären Margrethe
Vestager
Publicerad 11 november 2016 Uppdaterad 11 november 2016

På måndag den 14 november träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg EU-
kommissionären Margrethe Vestager som är på besök i
Stockholm. Några av de frågor som kommer att
diskuteras under mötet är konkurrenstillsyn på digitala
marknader, driftstöd till regionala flygplatser och hur
man kan förhindra att företag lägger ner sin produktion i
Sverige.
– Det är viktigt för Sverige att ha goda relationer till EU-kommissionen. Det
ökar Sveriges möjligheter att påverka. Goda relationer med EU-
kommissionen gynnar svenska exportföretag och hindrar att konkurrensen
snedvrids, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Sveriges mål är att skapa innovation, ekonomisk tillväxt och arbeten inom
EU med rättvis konkurrens som grund. Regeringen vill även förhindra att
företag flyttar runt i Europa med offentliga medel.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet

Samtal med parterna om
framtidens kompetensförsörjning
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

För att klara den framtida kompetensförsörjningen på
svensk arbetsmarknad har statsminister Stefan Löfven i
dag bjudit in arbetsmarknadens centrala parter till ett
första samtal om hur politiken på området kan
utvecklas. Kompetensförsörjningen är central inom flera
politikområden och vid mötet deltar statsråden Ylva
Johansson, Anna Ekström, Helene Hellmark Knutsson,
Peter Eriksson, Gabriel Wikström samt Eva Lindström,
statssekreterare hos Mikael Damberg. Samtalen
aviserades av statsministern i 2016 års
regeringsförklaring.
Den svenska konjunkturen är stark, arbetslösheten sjunker och
sysselsättningen fortsätter att öka. Samtidigt är behovet av arbetskraft
skriande – i dag väntar över 100 000 lediga jobb på att bli tillsatta. I detta
läge är det viktigt att politiken bidrar till att underlätta för arbetsgivare att få
tag på personer med rätt kompetens och därmed till att de lediga jobben kan
tillsättas snabbare.

Regeringen satsar därför kraftigt på kompetenshöjande insatser inom flera
politikområden. Det handlar dels om satsningar inom utbildnings- och
arbetsmarknadspolitiken, men också de processer som pågår inom ramen för
nyindustrialiseringsstrategin, arbetskraftsförsörjningen till byggbranschen,
samtalen om kompetensförsörjning i sjukvården och lärarförsörjningen. Vid
torsdagens möte ges parterna möjlighet att kommentera de gjorda satsningar
och föreslå hur politiken kan utvecklas och/eller kompletteras för att klara de
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framtida utmaningarna och underlätta kompetensförsörjningen.

Kontakta respektive statsråds pressekreterare för eventuella kommentarer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg öppnar Sveriges
ambassad i Filippinerna
Publicerad 08 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

Den 7 november öppnade närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Sveriges
ambassad i Filippinerna. Mikael Damberg har rest till
Filippinerna tillsammans med en stor Team Sweden-
delegation, där ett 70-tal företag, organisationer och
myndigheter är representerade. Även LO deltar i Team
Sweden-delegationen.
- Sverige har beskickningar i 93 länder. Filippinerna är med sina 100 miljoner
invånare det största landet där Sverige länge saknat en ambassad. Vår
närvaro ger möjlighet att bredda våra relationer med hela samhället.
Filippinerna är dessutom en mycket intressant exportmarknad med en
genomsnittlig ekonomisk tillväxt om 6-7 procent, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Sveriges ambassad i Filippinerna stängdes ner år 2008 men öppnas nu åter.

- Jag ser stora möjligheter att fördjupa våra handelsrelationer med
Filippinerna genom att främja svenska lösningar och nu med en starkare
svensk närvaro på plats. Jag tror att en svensk ambassad i Manila hjälper till
att öppna dörrar för ökad svensk export och uppmuntra till nya kontaktytor,
säger Mikael Damberg.

Mikael Damberg träffar Filippinernas transportminister Arthur Tugade samt
handels- och industriminister Ramon M. Lopez tillsammans med företrädare
från svenskt näringsliv för att samtala om Filippinernas planer för ökad
handel samt investeringar i industri- och infrastruktursektorn.
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Mikael Damberg träffar också företrädare för en människorättsorganisation
och företrädare för oppositionen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

(Ny version) Den svenska
bioekonomin står för 7,1 procent
av landets BNP
Publicerad 03 november 2016 Uppdaterad 14 november 2016

En ny analys av Tillväxtanalys och Statistiska
centralbyrån visar att den svenska bioekonomin utgör
7,1 procent av landets BNP. Analysen ger regeringen
verktyg för satsningar som gör att den biobaserade
ekonomin kan växa ytterligare.
Bioekonomi innebär ett hållbart nyttjande av våra naturtillgångar till
produkter, tjänster och energi. Att öka den bioekonomiska delen av svensk
ekonomi är en högt prioriterad fråga för regeringen.

Tillväxtanalys och Statistiska Centralbyrån (SCB) fick i juli 2016 därför i
uppdrag av regeringen att undersöka hur stor del av de olika sektorerna inom
svensk ekonomi som är biobaserade. Myndigheterna fick också i uppgift att
titta på hur stor del av den totala ekonomin dessa bioekonomiska sektorer
utgör i förhållande till förädlingsvärde (BNP), totala
omsättning, sysselsättning och export.

- Allt vad man kan göra av olja kan man också göra av skog. Jag vill därför
öka den bioekonomiska delen av svensk ekonomi och jag ser stora
potentialer. Därför är det viktigt att vi – för första gången – har kännedom
om hur stor den här sektorn är och vilken potential den har. Genom den här
analysen vet vi mer om vilka steg vi behöver ta på kort och lång sikt, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Den svenska bioekonomin uppskattas i analysen stå för 7,1 procent av
Sveriges BNP, 11,3 procent av landets totala omsättning och 22,9 procent av
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den totala varuexporten. Antalet anställda inom bioekonomin är nästan 350
000, varav merparten arbetar inom jordbruket, vilket motsvarar 7,3 procent
av den totala sysselsättningen.

- Skogsbruket och de produkter som skapas med skogen som råvara
dominerar den svenska bioekonomin och är en nyckel för att nå målet om ett
fossilfritt Sverige. Analysen visar på den enorma potential som finns inom
det svenska skogsbruket, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson och
Mikael Damberg besöker
Husbygårdsskolan med Teach for
Sweden
Publicerad 28 oktober 2016 Uppdaterad 28 oktober 2016

Måndagen den 31 oktober besöker närings-och
innovationsminister Mikael Damberg och Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning, Husbygårdsskolan med Teach for Sweden.

Tid: 31 oktober 2016 kl. 14.30 till kl. 15.30
Plats: Husbygårdsskolan, Trondheimsgatan 21 i Kista

För att skapa fler vägar till läraryrket investerar regeringen bland annat i
verksamheter med särskild kompletterande pedagogisk utbildning (KPU). En
av dessa försöksverksamheter bedrivs i samarbete med organisationen Teach
for Sweden. I projektet ges studenter med en tidigare examen och goda
studieresultat möjlighet att läsa en KPU samtidigt som de arbetar i en skola
med låg måluppfyllelse, och de ges även möjligheter till ledarskapsutbildning.
Intresset för utbildningsvägen är mycket stort och söktrycket är högt, även i
ämnen som i övrigt har ganska få sökande, till exempel fysik och teknik.

För att ta del av verksamheten besöker Helene Hellmark Knutsson, minister
för högre utbildning och forskning, och närings-och innovationsminister
Mikael Damberg Husbygårdsskolan. Under dagen kommer bland annat Ida
Karlberg Gidlund, verksamhetschef Teach for Sweden, att berätta om
projektet och Husbygårdsskolan rektor Magnus Duvnäs kommer att belysa
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Teach for Sweden utifrån rektorsperspektivet. Två av skolans lärare kommer
dessutom att berätta om sin ledarskapsresa i Teach for Sweden-programmet.

Media är välkommen att vara med på besöket.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Jönköping
Publicerad 25 oktober 2016 Uppdaterad 25 oktober 2016

(Ny version) Imorgon, 26 oktober, besöker närings-och
innovationsminister Mikael Damberg Jönköping där han
kommer att göra företagsbesök, träffa representanter för
näringsliv och beslutsfattare i kommunen.

Program

Kl. 09.30 Verksamhetsbesök SVIA, Svensk industriautomation AB
Adress: Lidstorpsvägen 12, 55628 Jönköping

Kl. 11.30 Lunch tillsammans med Handelskammaren

Kl. 13.30 Verksamhetsbesök på Kinnarps Produktion. 
Adress: Stortorget 68, 568 32 Skillingaryd (observera rättad adress).

Media är välkomna att delta i utvalda delar av programmet.

För mer information kontakta pressekreterare Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringslyft för små företag
Publicerad 21 oktober 2016 Uppdaterad 21 oktober 2016

Regeringen har beslutat att genomföra en satsning på
rådgivning inom digitalisering för små och medelstora
företag. Tillväxtverket får 78 miljoner kronor för att
skynda på digitaliseringen av företag runtom i Sverige,
ett särskilt fokus ska ligga på företag inom industrin.
Svenska småföretag ligger efter i den digitala omställningen. Det räcker inte
med att Sverige har några få företag som är duktiga på IT, alla företag måste
ta steget in i framtiden. Flera andra länder har idag särskilda satsningar på att
stimulera digitalisering inom industriföretag. Exempel är Sydkorea och
Singapore, som arbetar i snabb takt för att digitalisera sina
tillverkningsindustrier. Det handlar om rådgivning och bidrag för att snabba
på automatisering, robotisering och digitalisering.

För att Sverige inte ska bli ifrånsprunget ger regeringen Tillväxtverket i
uppdrag att finansiera nya projekt och ge möjlighet att förstärka redan
pågående projekt. Det kan vara allt ifrån att man simulerar hur ett nytt
material kommer fungera i en motor, till hur man som underleverantör
smartast kan skruva ihop en komponent till en lastbil eller hur man använder
digitalisering för att erbjuda nya tjänster såsom datainsamling för sina
kunder.

I uppdraget ingår även att samla ihop de befintliga statliga aktörerna via
Almi, Vinnova, Tillväxtverket, RISE och Bolagsverket, för att få mer tryck i
arbetet och bättre koordinering av insatserna. Målet är att det ska bli lättare
för företagen att få det stöd de behöver.

Tillväxtverket får sammanlagt 78 miljoner kronor för att genomföra
uppdraget.

– De företag som inte fokuserar på att utveckla sina tjänster, produkter och
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affärsidéer och utnyttjar digitalisering kommer att få det svårt att vara
konkurrenskraftiga. Jag hoppas också att kommunerna kan vara delaktiga i
detta arbete eftersom vi vet att de sitter på ovärderlig kunskap om det lokala
näringslivet, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 30 mars 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg invigningstalar på
Swedish Game Conference i
Skövde
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

På torsdag är närings- och innovationsminister Mikael
Damberg i Skövde där han kommer att medverka i den
internationella spelkonferensen, Swedish Game
Conference. Årets tema för konferensen är inkluderande
spelutveckling.
Swedish Game Conference, SGC, är en konferens och mässa för alla aktörer
inom spelbranschen inklusive spelare. Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kommer under konferensen att hålla ett öppningstal för att
sedan på mässgolvet träffa utvecklare och testa den senaste tekniken och de
senaste spelen.

Öppningstal
Tid: Torsdag den 20 oktober, kl. 10.45 – 11.45
Plats: Hall A, Arena Skövde, Egnells väg 1, Skövde
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg delar ut Stora
Turismpriset
Publicerad 18 oktober 2016 Uppdaterad 18 oktober 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg delar
idag ut Stora Turismpriset 2016. Priset delas ut av
Stiftelsen för kunskapsfrämjande inom turism.

Tid: 18 oktober 2016 kl. 17.00 till kl. 18.00
Plats: Quality Globe Hotel, Arenaslingan 7, 121 26 Johanneshov.
Stockholm

För 23:e året i rad delar Stiftelsen för kunskapsfrämjande inom turism, med
Tillväxtverket som huvudman, ut Stora Turismpriset som är på 100 000
kronor. Priset ges till föredömliga insatser i nytänkande, internationalisering,
kvalitet eller hållbarhet, som har bidragit till att utveckla turismen i Sverige.
Respektive läns kandidat får en belöning på 10 000 kronor som ska användas
till en kunskapsfrämjande insats.

Nominerade 2016:

Orbaden SPA & Resort, Welcome Uppsala AB, Arvika Kanotcenter,
Brokamåla Gård, Gotlands Museum, Vox Hotel, Upplev Norrköping AB,
The Glass Factory, Little Rock Lake Zipline, Nutti Sámi Siida , Skansen,
Glasets Hus, Blå Huset, Friluftsbyn, Sjöevent i Västerås AB.

Tidigare vinnare:

2015 Wild Sweden

2014 Astrid Lindgrens Näs
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2013 Stiftelsen Läckö slott

2012 - Kosta Boda Art Hotel

2011 - Treehotel

2010 - Fotografiska

2009 - Ystad kommun

2008 - Kolmårdens Djupark

2007 - Wij Trädgårdar

2006 - Ekoturismföreningen med kvalitetsmärkningen Naturens Bästa

Media är välkomna att närvara.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg medverkar i
Industridagen i Malmö
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

På måndag den 17 oktober reser närings- och
innovationsminister Mikael Damberg till Malmö för att
medverka i konferensen Industridagen som pågår
mellan den 17 och 18 oktober. Mikael Damberg kommer
under konferensen dels att dela ut ett jämställdhetspris
och dels medverka i en industrifrukost om smart
industri.
Industridagen är en konferens där svensk industri möts för att diskutera
internationell, nationell, regional och lokal industri. Konferensen pågår under
nära 24 timmar och startar och avslutas med en frukost dagen efter. Temat
för årets Industridag är Industrin och regionerna – gränslöst beroende av
varandra.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer att under
måndagskvällen att dela ut Industrins Jämställdhetspris som delas ut för att
lyfta fram att jämställdhet är viktigt för svensk industris framgång.

På tisdag morgon medverkar Mikael Damberg i en industrifrukost för att där
berätta om regeringens nyindustrialiseringsstrategi – Smart industri – och hur
arbetet går vidare.

Program:

Utdelning av Industrins Jämställdhetspris
Tid: Måndag den 17 oktober, kl. 16.30 – 16.45
Plats: Clarion Hotel & Congress Malmö Live, Malmö
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Industrifrukost
Tid: Tisdag den 18 oktober, kl. 8.00
Plats: Clarion Hotel & Congress Malmö Live, Malmö

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg kommenterar
försäljningen av SAS
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Tid: 13 oktober 2016 kl. 10.30
Plats: Strömsalen, Rosenbad. Stockholm

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg kommer att finnas
tillgänglig för enskilda intervjuer.

Medtag presslegitimation. Anmälan görs till Gösta Brunnander.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Svenska staten har sålt 13,8
miljoner aktier i SAS
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 13 oktober 2016

Svenska staten har sålt 13,8 miljoner stamaktier i SAS
AB (publ) (”SAS”) för sammanlagt 213,9 miljoner
kronor. Genom försäljningen minskade svenska statens
ägarandel från cirka 21,4 procent till cirka 17,2 procent.
Försäljningen genomfördes tillsammans med norska
staten och tillsammans sålde staterna 23 miljoner
stamaktier motsvarande cirka 7 procent av det totala
antalet stamaktier i SAS.

Plats:

Den svenska regeringen har idag slutfört försäljningen av 13,8 miljoner
stamaktier i SAS. Försäljningen genomfördes tillsammans med norska staten
genom ett accelererat auktionsförfarande som inleddes efter stängningen av
Nasdaq Stockholm och Oslo Børs den 12 oktober 2016. De stamaktier som
såldes av svenska staten motsvarar cirka 4,2 procent av antalet stamaktier
och antalet röster i SAS. Efter försäljningen äger den svenska staten 56,7
miljoner stamaktier i SAS, motsvarande cirka 17,2 procent av antalet
stamaktier och cirka 17,1 procent av antalet röster i SAS. Priset per aktie
fastställdes till 15,50 kronor per aktie och svenska statens intäkter från
försäljningen uppgår till 213,9 miljoner kronor före försäljningskostnader.
Auktionsförfarandet var riktat till institutionella investerare i Sverige och
utomlands.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg ser en minskning av
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svenska statens ägande i SAS som ett naturligt steg i utvecklingen av bolaget:

– Det finns goda skäl för den svenska staten att inte vara långsiktiga ägare i
ett börsnoterat flygbolag och regeringen bedömer att SAS kommer att stärkas
av en förändrad ägarstruktur. Regeringen har stort förtroende för SAS
styrelse och ledning och deras förmåga att skapa ett stabilt och framgångsrikt
flygbolag med hållbar lönsamhet.

– Försäljningen är ett första steg för att på ett ansvarsfullt sätt minska den
svenska statens ägande i SAS. En eventuell fortsatt avyttring kommer att ske
successivt och utvärderas utifrån situationen för bolaget och
förutsättningarna på marknaden. Tills vidare kommer svenska staten att
kvarstå som huvudägare i SAS.

Citigroup var global coordinator och joint bookrunner i försäljningen, Nordea
och Swedbank var joint bookrunners. I förberedelserna inför försäljningen
har Citigroup varit oberoende finansiell rådgivare till svenska staten och
norska staten. Vinge har varit svenska statens juridiska rådgivare. Svenska
och norska staten har förbundit sig till en sedvanlig överlåtelsebegränsning,
så kallad lock-up, enligt vilken staterna är förhindrade att sälja ytterligare
aktier i SAS under en period om 180 dagar efter försäljningens slutförande.

Svenska statens intäkter från försäljningen betalas in till statskassan och
kommer att användas för att amortera på statsskulden.

Frågor från media

Mikael Damberg finns tillgänglig för media med anledning av försäljningen
idag kl. 10:30 i Strömsalen. Rosenbad. Anmälan till Gösta Brunnander.
Medtag presslegitimation.

VIKTIG INFORMATION

Offentliggörande, publicering eller distribution av detta pressmeddelande kan
vara föremål för restriktioner i vissa jurisdiktioner. Detta pressmeddelande är
endast upprättat för informationsändamål och utgör inte ett erbjudande
avseende, eller inbjudan att förvärva eller teckna, några värdepapper i SAS i
någon jurisdiktion.

Detta pressmeddelande utgör inte, varken i sin helhet eller till viss del, ett
erbjudande eller en inbjudan att förvärva eller teckna värdepapper i USA,
Kanada, Japan eller Australien eller i annan jurisdiktion där erbjudande eller
uppmaning att förvärva aktier kan vara förbjudet. De värdepapper som



refereras till i detta pressmeddelande har inte registrerats och kommer inte
registreras enligt US Securities Act från 1933, i dess aktuella lydelse ("US
Securities Act"), eller enligt värdepapperslagstiftning i någon delstat eller
annat territorium i USA eller enligt tillämplig värdepapperslagstiftning i
Kanada, Japan eller Australien och får inte erbjudas till försäljning eller
säljas i USA utan registrering annat än med tillämpning av ett undantag från,
eller i en transaktion som inte är föremål för, registreringskrav enligt US
Securities Act och i enlighet med tillämpliga regler i samtliga territorier och
jurisdiktioner i USA. Något offentligt erbjudande avseende värdepapperna i
USA, Kanada, Japan eller Australien kommer inte att lämnas.

Detta pressmeddelande utgör inte ett prospekt enligt betydelsen i direktiv
2003/71/EG (detta direktiv, tillsammans med samtliga gällande
implementeringsåtgärder enligt detta direktiv i respektive medlemsstat,
benämns "Prospektdirektivet"). Den svenska staten och den norska staten
har inte auktoriserat något erbjudande till allmänheten av aktier eller
rättigheter i någon medlemsstat i Europeiska Ekonomiska Samarbetsområdet
och inget prospekt eller annat erbjudandedokument har upprättats eller
kommer att upprättats i samband med den svenska statens och den norska
statens eventuella försäljning av aktier i SAS. Med avseende på envar
medlemsstat i Europeiska Ekonomiska Samarbetsområdet som har
implementerat Prospektdirektivet (envar en "Relevant Medlemsstat"), har
inga åtgärder vidtagits till dags dato för att erbjuda allmänheten aktier eller
rättigheter som kräver att ett prospekt offentliggörs i någon Relevant
Medlemsstat. I envar Relevant Medlemsstat är detta meddelande endast
adresserat och riktat till kvalificerade investerare i den Relevanta
Medlemsstaten enligt betydelsen i Prospektdirektivet.

Detta pressmeddelande riktar sig endast till (i) personer som befinner sig
utanför Storbritannien eller (ii) till professionella investerare som omfattas av
artikel 19(5) i den brittiska lagen om finansiella tjänster och marknader
(Financial Services and Markets Act 2000) (Financial Promotion Order
2005) ("Order") eller (iii) "företag med högt nettovärde", och andra personer
till vilka det lagligen kan delges och som omfattas av artikel 49(2)(a) till (d) i
Order (alla sådana personer i (i), (ii) och (iii) ovan benämns gemensamt som
"relevanta personer"). Värdepapperna är endast tillgängliga för, och varje
inbjudan, erbjudande eller avtal om att teckna, köpa eller på annat sätt
förvärva sådana värdepapper kommer endast riktas till relevanta personer.
Varje person som inte är en relevant person bör inte handla utifrån eller
förlita sig på detta dokument eller något av dess innehåll.

Inga åtgärder har vidtagits av den svenska staten, den norska staten,



Citigroup, Nordea, Swedbank eller av någon dem närstående, som skulle,
eller vara ägnad att, tillåta ett offentligt erbjudande avseende aktierna i
någon jurisdiktion, eller innehav eller distribution av detta pressmeddelande
eller något annat erbjudande- eller informationsmaterial avseende aktierna i
någon jurisdiktion där ett sådant agerande är olagligt. Personer som kommer
i besittning av detta pressmeddelande åläggs av den svenska staten, den
norska staten, Citigroup, Nordea eller Swedbank att informera sig om och
iaktta sådana restriktioner.

Citigroup, Nordea och Swedbank agerar endast för den svenska staten och
den norska staten och ingen annan i samband med Försäljningen och
kommer inte att ansvara i förhållande till någon annan än den svenska staten
och den norska staten för tillhandahållande av det skydd som bereds till
Citigroups, Nordeas eller Swedbanks klienter eller för rådgivning i samband
med Försäljningen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Svenska och norska staten utökar
försäljningen av aktier i SAS
Publicerad 12 oktober 2016 Uppdaterad 12 oktober 2016

Med hänvisning till tidigare pressmeddelande den 12
oktober 2016, meddelar svenska staten och norska
staten genom Nærings- og fiskeridepartementet en
utökning av försäljningen av stamaktier i SAS AB (publ)
(”SAS”) från 19 miljoner till 23 miljoner stamaktier på
grund av stark efterfrågan från investerare
(”Försäljningen”).
Den totala storleken av Försäljningen motsvarar efter utökningen cirka 7
procent av det totala antalet utestående stamaktier i SAS.

Svenska och norska staten har förbundit sig till en sedvanlig
överlåtelsebegränsning, så kallad lock-up, enligt vilken staterna är
förhindrade att sälja ytterligare aktier i SAS under en period om 180 dagar
efter Försäljningens slutförande. Detta och övriga tillkännagivanden i
pressmeddelandet från den 12 oktober 2016 kvarstår oförändrade.

Svenska och norska staten har utsett Citigroup till global coordinator och
joint bookrunner samt Nordea och Swedbank till joint bookrunners.

VIKTIG INFORMATION

Offentliggörande, publicering eller distribution av detta pressmeddelande kan
vara föremål för restriktioner i vissa jurisdiktioner. Detta pressmeddelande är
endast upprättat för informationsändamål och utgör inte ett erbjudande
avseende, eller inbjudan att förvärva eller teckna, några värdepapper i SAS i
någon jurisdiktion.
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Detta pressmeddelande utgör inte, varken i sin helhet eller till viss del, ett
erbjudande eller en inbjudan att förvärva eller teckna värdepapper i USA,
Kanada, Japan eller Australien eller i annan jurisdiktion där erbjudande eller
uppmaning att förvärva aktier kan vara förbjudet. De värdepapper som
refereras till i detta pressmeddelande har inte registrerats och kommer inte
registreras enligt US Securities Act från 1933, i dess aktuella lydelse ("US
Securities Act"), eller enligt värdepapperslagstiftning i någon delstat eller
annat territorium i USA eller enligt tillämplig värdepapperslagstiftning i
Kanada, Japan eller Australien och får inte erbjudas till försäljning eller
säljas i USA utan registrering annat än med tillämpning av ett undantag från,
eller i en transaktion som inte är föremål för, registreringskrav enligt US
Securities Act och i enlighet med tillämpliga regler i samtliga territorier och
jurisdiktioner i USA. Något offentligt erbjudande avseende värdepapperna i
USA, Kanada, Japan eller Australien kommer inte att lämnas.

Detta pressmeddelande utgör inte ett prospekt enligt betydelsen i direktiv
2003/71/EG (detta direktiv, tillsammans med samtliga gällande
implementeringsåtgärder enligt detta direktiv i respektive medlemsstat,
benämns "Prospektdirektivet"). Den svenska staten och den norska staten
har inte auktoriserat något erbjudande till allmänheten av aktier eller
rättigheter i någon medlemsstat i Europeiska Ekonomiska Samarbetsområdet
och inget prospekt eller annat erbjudandedokument har upprättats eller
kommer att upprättats i samband med den svenska statens och den norska
statens eventuella försäljning av aktier i SAS. Med avseende på envar
medlemsstat i Europeiska Ekonomiska Samarbetsområdet som har
implementerat Prospektdirektivet (envar en "Relevant Medlemsstat"), har
inga åtgärder vidtagits till dags dato för att erbjuda allmänheten aktier eller
rättigheter som kräver att ett prospekt offentliggörs i någon Relevant
Medlemsstat. I envar Relevant Medlemsstat är detta meddelande endast
adresserat och riktat till kvalificerade investerare i den Relevanta
Medlemsstaten enligt betydelsen i Prospektdirektivet.

Detta pressmeddelande riktar sig endast till (i) personer som befinner sig
utanför Storbritannien eller (ii) till professionella investerare som omfattas av
artikel 19(5) i den brittiska lagen om finansiella tjänster och marknader
(Financial Services and Markets Act 2000) (Financial Promotion Order
2005) ("Order") eller (iii) "företag med högt nettovärde", och andra personer
till vilka det lagligen kan delges och som omfattas av artikel 49(2)(a) till (d) i
Order (alla sådana personer i (i), (ii) och (iii) ovan benämns gemensamt som
"relevanta personer"). Värdepapperna är endast tillgängliga för, och varje
inbjudan, erbjudande eller avtal om att teckna, köpa eller på annat sätt
förvärva sådana värdepapper kommer endast riktas till relevanta personer.



Varje person som inte är en relevant person bör inte handla utifrån eller
förlita sig på detta dokument eller något av dess innehåll.

Inga åtgärder har vidtagits av den svenska staten, den norska staten,
Citigroup, Nordea, Swedbank eller av någon dem närstående, som skulle,
eller vara ägnad att, tillåta ett offentligt erbjudande avseende aktierna i
någon jurisdiktion, eller innehav eller distribution av detta pressmeddelande
eller något annat erbjudande- eller informationsmaterial avseende aktierna i
någon jurisdiktion där ett sådant agerande är olagligt. Personer som kommer
i besittning av detta pressmeddelande åläggs av den svenska staten, den
norska staten, Citigroup, Nordea eller Swedbank att informera sig om och
iaktta sådana restriktioner.

Citigroup, Nordea och Swedbank agerar endast för den svenska staten och
den norska staten och ingen annan i samband med Försäljningen och
kommer inte att ansvara i förhållande till någon annan än den svenska staten
och den norska staten för tillhandahållande av det skydd som bereds till
Citigroups, Nordeas eller Swedbanks klienter eller för rådgivning i samband
med Försäljningen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pilotprojekt stärker samverkan
mellan skola och industri
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Idag, den 6 oktober, beslutade regeringen att ge
Tillväxtverket i uppdrag att i ett pilotprojekt främja
samverkan mellan skola, industri och industrinära
tjänsteföretag. Syftet med uppdraget är skapa en
stödjande struktur som bidrar till att fler elever får en
närmare kontakt med och kunskap om arbetsgivare
inom yrkeskategorier med arbetskraftsbrist.
Tillväxtverket ska med dagens regeringsbeslut stärka och utveckla formerna
för samverkan mellan industri och utbildningsväsendet för att stärka
kompetensförsörjningen hos små och medelstora företag. Arbetet ska utgå
från industrins faktiska behov.

- Industriföretag har i dag ofta svårt att hitta rätt kompetens för att kunna
utvecklas och bedriva sin verksamhet. Samarbetet mellan skola och industri
måste bli bättre så att utbildningar bedrivs i linje med industrins behov, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg

Det regionala perspektivet är centralt. Uppdraget är en pilotsatsning i ett
mindre antal regioner och ska genomföras i samverkan med
branschorganisationer och arbetsgivare samt aktörer med regionalt
utvecklingsansvar. Om uppdraget faller väl ut finns möjlighet att skala upp
och utveckla satsningen.

Tillväxtverket uppdras att:

1. Genomföra en studie med analys av och rekommendationer om
pilotsatsningens närmare utformning.
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2. Stödja samverkan mellan skola, industri och den industrinära
tjänstesektorn inom området studie- och yrkesvägledning.

3. Följa upp och dra slutsatser av arbetet och föreslå hur långsiktiga
insatser bör se ut och hur de kan genomföras inom ramen för det
kompetensförsörjningsarbete som aktörer med regionalt
utvecklingsansvar bedriver.

Uppdraget ska genomföras i dialog med företrädare för industri och
industrinära tjänsteföretag. Delar av uppdraget ska genomföras i samråd med
Skolverket vad gäller huvudmannens studie- och yrkesvägledning respektive
Arbetsförmedlingen i de delar som rör prognoser för arbetsmarknadens
utveckling lokalt och regionalt.

Tillväxtverket får upp till 3 miljoner kronor per år för åren 2016, 2017 och
2018 för att genomföra uppdraget som ska slutredovisas senast den 1 mars
2019.

Uppdraget är ett av två uppdrag som regeringen i dag beslutade ge
Tillväxtverket för att stärka företags kompetensförsörjning. Tillväxtverket
uppdras även att stimulera små och medelstora industri och industrinära
tjänsteföretag genom kompetenskartläggning och validering.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Kumla
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Imorgon, 5 oktober, besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Ericsson i Kumla
för att träffa kommunstyrelsens ordförande,
fackföreningar och representanter för Ericsson med
anledning av det sparpaket som aviserades idag.

Tid: 5 oktober 2016 kl. 08.30 till kl. 10.30
Plats: Ericsson i Kumla, Montörgatan 2

Media är välkomna att delta under samtliga möten.

För mer information kontakta pressekreterare Gösta Brunnander.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringssamordnare utsedda
med anledning av Ericssons
sparpaket
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
idag utsett Anitra Steen och Sylvia Schwaag Serger till
samordnare av regeringens insatser med anledning av
Ericssons sparpaket.
– Jag har tillfrågat Anitra Steen och Sylvia Schwaag Serger och de har tackat
ja till att agera som regeringens samordnare då Ericsson nu genomför sitt
sparpaket. Jag uppskattar deras hjälp i denna svåra situation, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Anitra Steen

Anitra samordnade med framgång Södertälje kommuns insatser i samband
med Astra Zenecas nedläggning av sin forskningsverksamhet. Tidigare har
hon bland annat varit VD i Systembolaget AB, generaldirektör i
Riksskatteverket, statssekreterare i Finansdepartementet, generaldirektör i
Verket för Högskoleservice, statssekreterare Utbildningsdepartementet.

– Ericsson är ett viktigt företag för Sverige och för mig är det en självklarhet
att bidra med min kompetens och erfarenhet i detta viktiga uppdrag, säger
Anitra Steen.

Sylvia Schwaag Serger

Sylvia arbetar i Vinnovas ledning som ansvarig för internationell strategi.
Hon disputerad i ekonomisk historia på LSE (London School of Economics).
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Sylvia har även 20 års erfarenhet av innovationspolitik, har tidigare varit
anlitad som expert av OECD, EU Kommissionen och Världsbanken.

– För mig var det självklart att tacka ja och jag tror att mina kunskaper om
forsknings- och innovationssystemet i Sverige kommer att komma väl till
användning i den process vi nu inleder, säger Sylwia Schwagg Serger.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
kommenterar beskedet från
Ericsson
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Medtag presslegitimation.

Tid: 4 oktober 2016 kl. 13.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statsrådens program vid
statsbesöket till Tyskland
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Utrikesminister Margot Wallström, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg representerar
regeringen när kungaparet avlägger statsbesök i
Tyskland 5-8 oktober.

Delar av statsrådet Margot Wallströms program

Onsdag

På onsdagens förmiddag deltar utrikesministern i de officiella samtalen med
Tysklands president Joachim Gauck på Schloss Bellevue.

Under eftermiddagen träffar Margot Wallström, tillsammans med kungen
och drottningen, förbundskansler Angela Merkel för samtal.

Torsdag

Under morgonen har utrikesminister Margot Wallström överläggningar med
Tysklands utrikesminister Frank-Walter Steinmeier på utrikesministeriet.
Mötet följs av en gemensam presskonferens kl. 11.00 på utrikesministeriet i
Berlin.

Under eftermiddagen håller utrikesminister Margot Wallström ett föredrag på
universitetet Hertie School of Governance.

Delar av statsrådet Mikael Dambergs program
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Torsdag

Under förmiddagen deltar närings- och innovationsminister Mikael Damberg
när kungaparet och den svenska delegationen tas emot i Hamburg. Därefter
följer samtal med Hamburgs borgmästare.

Vid lunchtid deltar Mikael Damberg i ett seminarium om hållbar mobilitet
och talar på temat "hållbara transporter".

På eftermiddagen besöker delegationen Hafen City. Besöket följs av en
pressträff med kungaparet och närings- och innovationsminister Mikael
Damberg kl. 14.50.

Fredag

På fredagens morgon har Mikael Damberg överläggningar med Tysklands
näringslivsminister Sigmar Gabriel.

Därefter besöker Mikael Damberg och Sigmar Gabriel de nordiska
ambassadernas Felleshus för att delta och hålla anföranden vid ett
seminarium om Sveriges respektive Tysklands kurs mot den digitala
ekonomin.

På eftermiddagen besöker Mikael Damberg Berlins handelskammare och
talar på temat "skapandet av ett klimat för, samverkan, innovation och
konkurrenskraft i Sverige"

Delar av statsrådet Åsa Regnérs program

Fredag

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér deltar när kungaparet på
morgonen besöker Chamäleon Theater i Berlin och deltar i ett seminarium på
temat "nycirkus och metoder för inkludering – funktionsskillnader och
sociala perspektiv".

Åsa Regnér deltar också när drottningen inledningstalar på ett seminarium
om hållbart mode på Bikini Berlin under förmiddagen. I anslutning till
seminariet besöks utställningen "Everything you can imagine is real" av Bea
Szenfeld och Pompe Hedengren.



Tidig eftermiddag besöker Åsa Regnér och kungaparet universitetssjukhuset
Charité. Vid besöket presenteras hur man i Tyskland arbetar med e-hälsa och
digitalisering inom sjukvården.

Senare under eftermiddagen besöker kungaparet och statsrådet Regnér
Sharehouse Refugio och integrationsinitiativet "Give Something Back to
Berlin".

Kl. 15.45 håller kungaparet och Åsa Regnér pressträff på ambassaden.

Lördag

Under lördagens förmiddag besöker kungaparet och statsrådet Åsa Regnér
Wittenberg. Som reformationens födelseort står Wittenberg i centrum för
Lutherjubiléet i år, som uppmärksammar 500 år sedan reformationen.

På eftermiddagen fortsätter statsbesöket i Lepzig. Åsa Regnér deltar bland
annat tillsammans med drottningen vid ett seminarium på universitetet
organiserat av stiftelsen "World Childhood Foundation".

Kl. 16.45 hålls en avslutande pressträff med kungaparet och statsrådet
Regnér.

För ytterligare information, vänligen kontakta respektive pressekreterare.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

H.M. Konungen och Mikael
Damberg inviger Södra Cell Värö
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Fredagen den 30 september besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg lågprisvaruhuset
Gekås Ullared därefter kommer han att tillsammans
med Hans Majestät Konungen att inviga utbyggnaden
av Södra Cell Värö.
Program
Kl. 09.30-11.00 Besök på Gekås Ullared.
Adress: Danska vägen 13, 310 60 Ullared.

Kl. 12.25 Närings- och innovationsminister Mikael Damberg håller
anförande. Föredraget avslutas med en efterföljande paneldebatt.
Adress: Värö, 432 86 Väröbacka.

Kl. 12.45 Besök på utställningen Ett Södra.

Kl. 14.10 Invigning av den utbyggda fabriken Södra Cell Värö tillsammans
med H.M. Konungen.
Adress: Värö, 432 86 Väröbacka.

Media är välkomna att delta under samtliga besök. För mer information
kontakta Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Skåne nästa anhalt för Mikael
Dambergs besöksnäringsturné
Publicerad 27 september 2016 Uppdaterad 27 september 2016

Imorgon reser närings- och innovationsminister Mikael
Damberg till Vellinge och Kristianstad i Skåne. Särskilt
fokus för dagen är mat och dryck och dess bäring på
besöksnäringen. Mikael Damberg ska besöka den
ekologiska gården Ängavallen, därefter fortsätter han till
Kristianstad för ett besök på Krinova Incubator &
Science park.

Plats:

Besöksnäringen i Sverige växer så att det knakar och skapar därigenom både
jobb och tillväxt i ekonomin. Som ett led i regeringens satsningar på att
stärka besöksnäringens förutsättningar att fortsätta växa reser närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Sverigeturné med målsättning om
att lära sig mer om företagens möjligheter och utmaningar.

Program

Kl. 10- 11.15 Besök på Ängavallens Gård.
Adress: Ängavallens väg 17-9 Norra Håslöv, 235 91 Vellinge.

Kl. 11.30-13.00 Lunch med rundabordssamtal
Representanter från besöksnäring, kommun och landsting deltar under
rundabordssamtalet.
Adress: Ängavallens väg, Vellinge.
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Kl. 14.30 Besök på Krinova Incubator & Science Park och träffa
småföretagare med inriktning mot besöksnäring och turism.
Adress: Stridsvagnsvägen 14, 291 39 Kristianstad.

Media är välkomna att delta under samtliga besök.

För mer information kontakta Gösta Brunnander.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fler snabbspår för nyanlända
företagare
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Regeringen tilldelade 18 miljoner kronor i
vårändringsbudgeten till Tillväxtverket för att genomföra
åtgärder som snabbare ska ta tillvara kompetensen hos
nyanlända med företagarbakgrund, ett så kallat
snabbspår för företagare. Tillväxtverket har nu beviljat
ett antal snabbspårsprojekt.
Projekten ska utveckla befintliga metoder eller modeller som ska bidra till att
nyanlända med företagarbakgrund enkelt ska kunna ta del av
företagsberedande insatser.

– Snabbspår för nyanlända företagare är precis den typ av insatser som
Sverige behöver för att främja integrationen av nyanlända. Dessutom skapar
det nya jobb och ökar mångfalden i vårt näringsliv. Det bidrar till både
innovation och utveckling säger närings-och innovationsminister Mikael
Damberg.

– Vi ser möjligheten både till att nya företag startas och att befintliga företag
får tillgång till värdefull kompetens, inte minst för att ta in svenska företag på
exportmarknader, säger Tillväxtverkets generaldirektör Gunilla Nordlöf.

Följande projekt fick finansiering:

Stiftelsen Svenska Jobs and Society/Nyföretagarcentrum Sverige
kommer att utveckla en modell som bidrar
till att nyanlända bättre kan ta del av informations- och rådgivarinsatser,
nätverk och mentorskap för start av företag. 
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Insamlingsstiftelsen IFS rådgivningscentrum har en pågående
verksamhet som riktar sig till målgruppen.Projektet kommer att testa och
utveckla nyametoder som bättre stödjer nyanlända att etablera företag i
Sverige. 

Nacka kommun ska öppna en "Entreprenörshub" – en fysisk mötesplats
där de erbjuder både nyföretagarrådgivning och social kontext,
gruppaktiviteter och nätverk som är specifikt utvecklade för att möta
målgruppens behov och drivkrafter.

Coompanion Roslagen ska utveckla en etableringskurs för företagare
genom en metodutveckling av Folkhögskolornas nuvarande
etableringskurser. Det handlar om att teoretiskt och praktiskt lära ut hur
man implementerar sitt företagande i svensk kontext.

Stiftelsen Stockholms Nyföretagarcentrum ska med projektet Start-Up
International starta ett projekt som går ut på att informera, engagera och
supporta: informera genom att bemanna Start Up-bussen, engagera
genom att söka förebilder som människor kan identifiera sig med, och
supporta genom att låta deltagarna få hjälp med sina affärsidéer av en
affärsrådgivare eller coach.

Företagsamma Dalarna Service AB har en modell som genom riktade
insatser som studiecirklar, företagsbesök och mentorskap kan bidra till
bättre förutsättningar för nyanlända att starta företag.

Företagarna Sverige Service AB har ett projekt som heter Nyanlänt
företagande där nyanlända får gå igenom en utbildning, övar praktiskt på
företagande och de får även en mentor som är medlem i Företagarna.
Mentorns uppgift är bland annat att hjälpa den nya företagaren att
orientera sig i svenska regelverk och kulturskillnader.

AB Samarkand2015 vill bidra till att nyanlända som idag står utanför
eller har svårt att etablera sig på arbetsmarknaden ska få en ny väg till
sysselsättning. Detta ska ske genom språkcoaching/mentorprogram med
fokus på att starta företag eller överta företag som står inför
generationsskifte.

Coompanion Gotland vill utveckla det gotländska näringslivet inom
gröna näringar och besöksnäringar och underlätta för nyanlända att driva
eget företag.



Västervik Framåt AB kommer ha ett projekt som vill få nyanlända
entreprenörer att stanna i landsbygdskommunerna Västervik, Hultsfred
och Vimmerby, och underlätta deras process att bli företagare i Sverige.

Coompanion Skåne kommer att genomföra en funktionsanalys av det
befintliga företagsfrämjande systemet samt två försöksverksamheter för
nyanlända. I projektet inkluderas hela kedjan från information,
kartläggning, prövning och företagsutvecklingsstöd till identifikation av
utbildningsbehov.

Internationella kvinnoföreningen i Malmö kommer att genomföra
projektet Business navigation in Sweden. Kvinnan kommer att vara i
fokus och insatser anpassas efter individens behov för att skapa bättre
förutsättningar för kvinnors självförsörjning, egenmakt och långsiktigt
utjämna andelen män och kvinnor i både näringslivet och på
arbetsmarknaden. 

Almi Företagspartner Stockholm Sörmland AB kommer att hålla en
företagsaccelerator där deltagarna får möjlighet att ta del av ett
skräddarsytt utbildningsprogram som kommer varvas med
nätverksträffar och studiebesök. 

Nyanlänt företagande AB ska utveckla en modell som kombinerar teori i
form av information och rådgivning från företagsfrämjande aktörer samt
skapa relationer med befintliga företagarnätverk på orten.

Sisters in Business kommer att starta en entreprenörshub för nyanlända i
Eskilstuna.

Ekshärligt i Hagfors har ett projekt som genom egenanställning ska
kombinera lärande och praktiskt arbete för att skapa självförsörjning.

Almi Företagspartner Nord AB kommer i Västerbotten och Norrbotten
att genomföra tre huvudaktiviteter: företagarskolan på lätt svenska,
onlinerådgivning till målgruppen samt att filma företagarskolan och lägga
ut på webben.

Trollhättans Stad startade i januari projektet DoubleCupPlus som bland
annat går ut på att en person på en arbetsplats bjuder in en nyanländ
person till ett personligt möte. Modellen bygger på dialog, välkomnande,
enkelhet, smidighet, respekt och nyfikenhet.



Hushållningssällskapet Skaraborg kommer att vidareutveckla och testa
en modell för en språngbräda till eget företagande inom de gröna
näringarna för nyanlända.

NFC Service AB kommer att hålla ett renodlat mentorsprogram för de
nyanlända. Målet är att utöka deltagarnas nätverk och att utveckla
företagande genom ökat självförtroende och stärkt beslutsförmåga.

Egenanställningsföretaget norr ek för (Convoy) som ska pröva ett nytt
koncept för nyanlända som ska få testa på förenklat entreprenörskap
genom egenanställning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

845 miljoner kronor till en
kraftsamling för innovation
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Sverige är ett av världens mest innovativa och
konkurrenskraftiga länder. Men konkurrensen hårdnar.
Allt fler länder kan erbjuda attraktiva miljöer för globala
kunskapsbaserade företag. För att Sverige ska behålla
sin framskjutna position som forsknings- och
innovationsland krävs fokus på att få ut mer innovation,
fler innovativa tillväxtföretag och fler jobb ur de
investeringar som staten gör i forskning och utveckling.
Detta så att fler svenska innovationer kan komma till
nytta och bidra till hållbar tillväxt.
Regeringen lanserar nu Testbädd Sverige för att vända utvecklingen och
uppmuntra till att nya innovationer testas. Målsättningen är att det ska bli
mer attraktivt att investera i svenska forsknings- och innovationsmiljöer. För
att samla befintliga tillväxtresurser till internationellt konkurrenskraftiga och
attraktiva utvecklingsmiljöer behöver samverkan mellan olika aktörer
stärkas. Testbädd Sverige omfattar därför flera olika typer av satsningar.

Idag presenterar regeringen satsningar på strategiska innovationsområden,
stärkta industriforskningsinstitut och framstående test- och
demonstrationsmiljöer, satsningar för att stimulera investeringar i affärsidéer
med hög kunskapshöjd och internationell marknadspotential samt
standardisering.

– Sverige är en internationellt framgångsrik forsknings- och
innovationsnation. Samtidigt har vi sett en relativ försvagning av det svenska
forsknings- och innovationssystemet i jämförelse med andra framstående
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nationer. De medel som regeringen investerar i forskning och innovation
måste därför läggas på smarta satsningar som kommer samhället till del,
säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och
forskning.

– Testbädd Sverige stärker förutsättningarna för att bedriva en globalt
konkurrenskraftig och kvalificerad verksamhet från Sverige. Nu vill jag se
fler kommuner, landsting och regioner öppna upp sina verksamheter för att
testa nya lösningar tillsammans med näringslivet, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

I Testbädd Sverige, regeringens kraftsamling för innovation, ingår
följande satsningar:

500 miljoner kronor till förstärkt samverkan genom strategiska
innovationsområden

En central insats för att stimulera samverkan är strategiska
innovationsområden där ledande aktörer från näringsliv, universitet och
högskolor samt offentlig sektor prioriterar och kraftsamlar kring
gemensamma insatser.

Med en utökad satsning vill regeringen ytterligare stärka och förnya svenska
styrkeområden samt lägga grunden till förnyad, långsiktig och fördjupad
samverkan.

• Totalt görs en utbyggnad av de strategiska innovationsområdena med 500
miljoner kronor fram till och med 2020 via Vinnova och Formas.

Biologiska läkemedel

2017 genomför regeringen tillsammans med näringslivet och andra aktörer
en särskild satsning på innovativ produktion av biologiska läkemedel för att
göra Sverige mer attraktivt för nya life science-investeringar.

• Regeringen föreslår att Vinnova 2017 ska tillföras 90 miljoner kronor för
denna satsning.

Stärkta industriforskningsinstitut som resurs för att stärka näringslivets
konkurrenskraft

Industriforskningsinstituten har en central roll i att möjliggöra för framför allt
små och medel-stora företag ska hänga med i och utnyttja möjligheterna med



den snabba tekniska utvecklingen.

Industriforskningsinstituten stärker genom uppdrag från näringslivet
förutsättningarna för kommersialisering av nya idéer, varor och tjänster och
är också en länk mellan näringsliv och lärosäten.

Det nya konsoliderade Research Institutes of Sweden AB (RISE AB),
kommer bättre kunna bidra till näringslivets strukturomvandling och till
regeringens mål inom strategiskt viktiga områden.

• För att stärka näringslivets förmåga att konkurrera med specialiserade
produkter och tjänster i de globala värdekedjorna beräknar regeringen att
nivån på statsbidraget till RISE AB ska öka med totalt 100 miljoner kronor
per år från och med 2018.

Utveckling av framstående test- och demonstrationsmiljöer

Sverige ska vara ledande i forskning inom områden som bidrar till att stärka
den industriella produktionen i Sverige.

• Regeringen beräknar därför att Vinnova ska tillföras 75 miljoner kronor
från och med 2018 och ytterligare 25 miljoner kronor från och med 2019 för
att utveckla och investera i befintliga miljöer samt stimulera nyetableringar
av test- och demonstrationsmiljöer, både i privat och i offentlig verksamhet.

Satsning på verifiering av innovativa affärsidéer

Tidiga utvecklingsinvesteringar i företag har en hög risk som gör att privata
investeringar i dessa skeden är små. Det finns dock ett stort
samhällsekonomiskt värde i att investeringar i tidiga skeden kommer till
stånd.

• Utöver den pågående reformeringen av statens finansieringsinsatser
beräknar regeringen därför att Vinnova ska tillföras 20 miljoner kronor per år
från och med 2018 och ytterligare 10 miljoner kronor per år från och med
2019 för en utökad satsning på bidrag för verifiering av forskningsresultat
och projekt.

Standardisering som del av innovationssystemet

Standardiseringsarbetet är ofta en förutsättning för en produkts globala
kommersialisering, spridning och långsiktiga utveckling. Sverige behöver
därför vara med och utforma nya globala standarder inom relevanta



teknikområden.

• Regeringen föreslår därför att 5 miljoner kronor ska tillföras Vinnova för
insatser som ska bidra till att göra standardisering till en integrerad del i
innovationssystemet. Från och med 2018 bör Vinnova tillföras ytterligare 5
miljoner kronor för samma ändamål.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Transporter och logistik i fokus på
nästa Industrisamtal
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Idag håller regeringen ännu ett Industrisamtal med
fokus på konkurrenskraftiga transporter. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och
infrastrukturminister Anna Johansson för samtal med
fem företagsledare, företrädare för parterna inom
Industrirådet och Almega samt berörda
generaldirektörer. Deltar gör även Pär Ängquist som är
statssekreterare vid Miljö- och energidepartementet.
Infrastrukturminister Anna Johansson kommer under samtalet att redogöra
för arbetet hittills med den kommande infrastrukturpropositionen. Samtalet
kommer även att beröra hållbara transporter och digitaliseringens och
automatiseringens påverkan på transportsektorn.

Mikael Damberg kommer att presentera regeringens åtgärder inom ramen för
Smart industri, regeringens nyindustrialiseringsstrategi. Två regeringsbeslut
presenteras. Dels ett uppdrag till Vinnova om att skapa förutsättningar för
öppen innovation och underlätta samarbetet mellan stora industriföretag och
små innovativa företag i digitaliseringens framkant så att de tillsammans
skapar nya lösningar. Och dels ett uppdrag till Tillväxtverket om att
synliggöra goda exempel på företag i framkant av digitalisering och hållbar
produktion.Uppdraget till Tillväxtverket ska syfta till att öka kännedomen
om och ge konkreta exempel på de möjligheter som modern industriell
produktion för med sig, bland annat som en följd av den tekniska
utvecklingen och av behovet av en omställning mot en mer hållbar
produktion och cirkulär ekonomi. Insatserna ska inspirera andra företag att
öka sina ambitioner att ta vara på dessa möjligheter.
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- Sverige har flera starka industriföretag som verkar på en global marknad
och är i konstant behov av förnyelse av produktion och tjänster. Vi hoppas
uppdraget om öppen innovation kan underlätta företagens arbete med att
öppna sina innovationsprocesser och bjuda in små innovativa företag som
kan driva idéerna framåt, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg håller tal när
småföretagsbarometern
presenteras
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 09 september 2016

På måndag den 12 september deltar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg under en halvdag
som hålls i samband med att Småföretagsbarometern
presenteras.

Tid: 12 september 2016 kl. 10.10
Plats: SUP46, Regeringsgatan 65, Stockholm

Småföretagsbarometern är Sveriges äldsta och största undersökning av
småföretagarnas uppfattningar och förväntningar av konjunkturen.

Näringsminister kommer i ett anförande kommentera undersökningen och
prata om regeringens näringspolitik.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Maxa Sveriges konkurrenskraft
genom jämn könsfördelning i
bolagsstyrelser
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 09 september 2016

Justitiedepartementet remitterar i dag en promemoria
med lagförslag som avser könsfördelningen i börsbolag
och statliga bolag. Enligt förslaget ska minst 40 procent
av styrelseledamöterna vara av vardera kön senast år
2019.
Könsfördelningen i börsbolag har alltid varit skev. I dag råder i stort sett
enighet om att detta är ett problem som behöver åtgärdas.

Regeringen har angett att andelen kvinnor bland styrelseledamöterna i
börsbolagen borde uppgå till minst 40 procent och andelen män högst 60
procent efter bolagsstämmorna år 2016. Sedan dessa har hållits kan det
konstateras att andelen kvinnor och män uppgår till knappt 32 respektive
drygt 68 procent bland de ledamöter som väljs av bolagsstämman. Framsteg
görs visserligen men i alltför långsam takt.

Mot denna bakgrund remitterar Justitiedepartementet nu ett lagförslag som
syftar till att kvinnor ska få samma möjlighet som män att få uppdrag som
styrelseledamot i landets största bolag. Ett bakomliggande motiv är att
kvinnors kompetens och erfarenheter naturligt ska tas till vara av bolagen.

Förslaget omfattar de ca 280 börsbolag vars aktier handlas på så kallade
reglerade marknader. Till det kommer ett femtiotal helägda statliga bolag.

För att leva upp till kravet på en jämn könsfördelning ska minst 40 procent
av bolagets styrelseledamöter vara av vardera kön. Styrelseledamöter som
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väljs av annan än bolagsstämman beaktas inte vid beräkningen.

Ett bolag som inte har en jämn könsfördelning ska få betala en
sanktionsavgift. Den föreslås variera mellan 250 000 kronor och fem
miljoner kronor per år, beroende på bolagets storlek.

Det föreslås även ett krav på arbetstagarorganisationer som har rätt att utse
arbetstagarrepresentanter till styrelser att sträva efter en jämn könsfördelning
bland dessa.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017. Bolagen riskerar dock
ingen sanktion förrän år 2019. Det medger att bolagen anpassar sig till lagen
på ett sätt som är förenligt med god styrning av bolag.

- För mig är jämn könsfördelning i bolagsstyrelser lika mycket
konkurrenskraftfråga som en jämställdhetsfråga. Vi ska utnyttja hela
Sveriges kompetens, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Ds 2016:32 Jämn könsfördelning i bolagsstyrelser



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Dambergs
besöksnäringsturné fortsätter till
Sörmland
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

Imorgon onsdag 7 september besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Nyköping. Besöket
går till Stockholm Skavsta flygplats där Mikael Damberg
bland andra träffar Pontus Carlzon, hotellchef för
Connect Hotell Skavsta samt Peter Steinmetz, vd för
Stockholm Skavsta flygplats AB, för att diskutera
utvecklingsplaner för flygplatsen. Mikael Damberg
besöker även Hellmanska gården.

Program

10.15 – 11.45 Besök på Stockholm Skavsta flygplats
Plats: Connect hotell Skavsta, Stockholm Skavsta flygplats, General
Schybergs väg 23, Nyköping

12.30 – 13.45 Lunch på Nyköpings Hus, Gästabudssalen

14.00 – 15:00 Besök på Hellmanska gården, Västra Trädgårdsgatan 24,
Nyköping

Media är välkomna att vara med under hela besöket
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg i bilaterala möten
med Irland och Belgien under
digitaliseringsforum
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Måndag 5 september träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg den belgiske vice
premiärministern Alexander De Croo samt irländske
EU-, digitaliserings och IT-ministern Dara Murphy för att
diskutera digitalisering på EU-nivå. De bilaterala
mötena äger rum under inspirationsdagen Digitizing
Europe som anordnas av Google på Ingenjörsakademin
under måndagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inleder
seminarium om
standardiseringens betydelse
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

På måndag den 5 september kommer
Näringsdepartementet hålla ett seminarium om
standardiseringens betydelse för den svenska exporten
och konkurrenskraften. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg är värd för
seminariet och håller ett inledningsanförande.
Sveriges Standardiseringsförbund fick tidigare i våras extra medel av
regeringen för att kunna öka sitt engagemang i den internationella
standardiseringen. Måndagens seminarium är en del och en uppföljning av
denna satsning.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg är värd. Medverkar gör
även:

Thomas Idermark, VD SIS
Lina Orbéus, standardiseringschef Scania
Thomas Kalling, professor Lunds universitet
Lennart Jansson, VD Firefly.

Moderator är Stina Wallström, Teknikföretagen.

Tid: Måndag 5 september, kl .13.00 – 15.00
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Samverkansgrupper utsedda för
att utveckla regeringens
innovationspolitik
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

(Ny version) Idag, torsdag 1 september, presenteras de
samverkansgrupper som knyts till regeringens
samverkansprogram. Grupperna består av en bred
representation av näringsliv, offentlig sektor och
akademi från branscherna. Regeringens strategiska
samverkansprogram är Nästa generations resor och
transporter, Smarta städer, Cirkulär och biobaserad
ekonomi, Life science samt Uppkopplad industri och
nya material.
Samverkansgruppernas uppgift är att identifiera utmaningar och möjligheter
för innovation och nya jobb inom sina respektive områden. De externa
samverkansgrupperna består vardera av cirka 20 representanter från
näringsliv, offentlig sektor och akademi från de branscher som omfattas av
respektive program. Gruppmedlemmarna sitter på ett personligt mandat och
arbetet löper mandatperioden ut.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg är ansvarig för att leda
regeringens arbete med samverkansprogrammen.

– Nu tar vi steget vidare i arbetet med samverkansprogrammen som jag ser
som en av mina högsta politiska prioriteringar i höst. Samverkansgrupperna
har en viktig uppgift i att tillsammans med regeringen föreslå prioriterade
insatser inom de specifika områdena i varje program. Det är en fantastisk
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kompetens som finns samlad här och jag är övertygad om att vi tillsammans
kommer att hitta nya innovativa lösningar som stärker Sveriges
konkurrenskraft, bidrar till en hållbar utveckling och skapar fler jobb, säger
Mikael Damberg.

Samverkansgruppernas medlemmar

Nästa generations resor och transporter

Samverkansprogrammet Nästa generations resor och transporter verkar för
ett mer transporteffektivt samhälle där transporterna används smartare och
mer resurseffektivt.

Samverkansgruppen består av:

Karin Svensson, Direktör Strategisk planering och omvärldsanalys, AB
Volvo
Jenny Lindqvist, Huvudansvarig för Intelligenta transportsystem, ITS,
Ericsson
Erica Kronhöffer, Hållbarhetschef, SJ AB
Ingrid Bodin, Hållbarhetschef, Preem AB
Marcel Kroeze, Chef, Nobina Technology AB
Hans Arby, Verkställande direktör, UbiGo Innovation AB
Ulrika Bokeberg, Kollektivtrafikdirektör, Västra Götalandsregionen
Anette Henriksson, Kommundirektör, Lunds kommun
Jonas Eliasson, Trafikdirektör, Stockholms stad
Lena Erixon, Generaldirektör, Trafikverket
Erik Brandsma, Generaldirektör, Statens energimyndighet
Inger Ek, Generaldirektör, Upphandlingsmyndigheten
Brita Saxton, Generaldirektör, Trafikanalys
Anna Dubois, Vicerektor, Chalmers tekniska högskola
Åsa Aretun, Forskningschef, Statens väg- och transportforskningsinstitut,
VTI
Mats Hermansson, Verkställande direktör, Sweco Society AB,
Samhällsanalys och trafikplanering
Erik Stigell, Doktor i cykel, trafik och hälsa, Trivector Traffic AB
Andreas Regnell, Strategichef, Vattenfall AB
Henrik Runnemalm, Global FoU-chef, GKN Aerospace Engine systems
Sweden
Sven-Erik Svensson, Vice ordförande för Forskning och utveckling, Volvo
Cars



Harry Robertsson, Direktör Teknik, forskning och utveckling, Stena AB

Smarta städer

Samverkansprogrammet Smarta städer bidrar till att nå regeringens
övergripande mål om minskade utsläpp av växthusgaser, ökad sysselsättning
och ökad social delaktighet.

Samverkansgruppen består av:

Orvar Hurtig, Chef för industri och samhälle, Ericsson AB
Staffan Liljestrand, Verkställande direktör, Bumbee labs AB
Anders Johansson , Försäljningschef offentlig sektor, Cisco Systems Sweden
AB
Peder Berne, Projektchef, E.ON Sverige AB
Liisa Fransson, Forskningschef, Kraftringen Energi AB
Marcus Rothoff , Projektchef, Volvo Car Corporations
Åsa Pettersson, Chef för samhällsrelationer och hållbarhet, Scania CV AB
Ulf Ranhagen, Chefsarkitekt, Sweco Architects AB
Christina Lindbäck, Hållbarhetschef, NCC koncernen
Olof Andersson, Verkställande direktör, Fastighets AB Trianon
Eva Schelin, Verkställande direktör, IQ Samhällsbyggnad AB
Anna Johanna Klasander, Utvecklingschef, White arkitekter AB
Alexander Ståhle, Verkställande direktör, Spacescape AB
Anders Lago, Ordförande, HSB
Anna Dubois, Vicerektor, Chalmers Tekniska Högskola
Lena Neij, Prefekt vid Internationella miljöinstitutet, Lunds universitet
Mattias Höjer, Föreståndare för Centre for Sustainable Communications,
KTH
Ann Helenius , It-direktör, Stockholms kommun
Kristina Zachrisson, Kommunalråd, Kiruna kommun
Lena Micko, Ordförande, Sveriges Kommuner och Landsting (SKL)
Janna Valik, Generaldirektör, Boverket
Erik Brandsma, Generaldirektör, Energimyndigheten
Björn Risinger , Generaldirektör, Naturvårdsverket

Cirkulär och biobaserad ekonomi

Utgångspunkten för samverkansprogrammet cirkulär och biobaserad
ekonomi är att hitta lösningar på hur råvaror kan användas på ett
resurseffektivt och smart sätt. Genom innovationer ska biobaserade



produkter ersätta fossila samtidigt som vi ska kunna börja betrakta avfall
som en resurs. Vi ska utveckla affärsmodeller för att dela det vi äger och
återanvända det vi vill kasta, samtidigt som produkter ska vara möjliga att
reparera.

Samverkansgruppen består av:

Carina Håkansson, Verkställande direktör Skogsindustrierna
Katarina Kolar, Projektdirektör, Svenska Cellulosa Aktiebolaget, division
Forest Products
Ingrid Petersson, Generaldirektör, Forskningsrådet för miljö, areella näringar
och samhällsbyggande
Herman Sundqvist, Generaldirektör, Skogsstyrelsen
Mikael Stamming, Utvecklingsdirektör, Region Skåne
Christer Forsgren, Teknik- och miljöchef, Stena Recycling AB
Helena Jonsson, Ordförande, Lantbrukarnas Riksförbund
Per Arfvidsson, Vice verkställande direktör, Lantmännen Group
Andreas Regnell, Strategichef, Vattenfall AB
Ingrid Bodin, Affärsområdeschef hållbar utveckling, Preem Aktiebolag
Johan Gerklev, Hållbarhetschef, Skanska AB
Felicia Reuterswärd, Hållbarhetschef Hennes & Mauritz Sverige AB
Clas Engström, Konsult
Pia Sandvik, Verkställande direktör, Rise Research Institutes of Sweden AB
Karin Holmgren, Prorektor, Sveriges lantbruksuniversitet
Sigbritt Karlsson, Rektor, Högskolan Skövde
Kristina Elg Christoffersson, Chef forskning och utveckling, Domsjö fabriker
Aktiebolag
Åsa Domeij, Ansvarig miljö och socialt ansvar, Axfood Aktiebolag
Karin Varverud Grundare och delägare, Energifabriken AB
Anders Fröberg, Verkställande direktör, Borealis Aktiebolag
Anders Frisk, Verkställande direktör, BioEndev AB
Fredrika Gullfot, Verkställande direktör, Simris Alg AB
Ola Alterå, Särskild utredare
Per-Olof Sjöö, Förbundsordförande, GS Facket för skogs-, trä- och grafisk
bransch

Uppkopplad industri och nya material

Samverkansprogrammet uppkopplad industri och nya material syftar till att
stimulera en bred digitalisering av industrin och stärkt samverkan mellan
etablerad industri, it- och telekomföretag, tjänsteföretag, innovativa unga



företag i digitaliseringens framkant samt olika forskningsmiljöer i syfte att
bidra till svensk konkurrenskraft. Samverkansprogrammet ska också bidra till
ett förbättrat nyttiggörande av vårt kunnande och vår världsledande
forskning kring material.

Samverkansgruppen består av:

Sara Mazur, Forskningschef, Ericsson
Per Berggren, Chef för industristrategi, IKEA Industry AB
Tord Hermansson, Chef för forskning och externa kontakter, Volvo
Personvagnar Aktiebolag
Henrik Runnemalm, Forskningschef, GKN Aerospace Sweden AB
Ulf Troedsson, Verkställande direktör, Siemens AB
Petra Einarsson, Verkställande direktör, Sandvik Materials Technology AB
Björn Jonsson, Divisionschef Process Automation, ABB Sverige
Martin Friis, Projektledare uppkopplad tillverkning, Aktiebolaget SKF
Olof Christensson, Affärsområdeschef Engineering Services Nordic, Semcon
Aktiebolag
Lars Wiigh, Affärsutvecklingschef, IBM Svenska Aktiebolag
Lars-Henrik Jörnving, Chef för global industriell utveckling, Scania CV AB
Åsa Sundqvist, Forskningschef, Luossavaara-Kiirunavaara Aktiebolag
Linda Krondahl, Verkställande direktör, THINGS – The Innovation
Growhouse Stockholm AB
Karin Edström, Verkställande direktör, Evothings AB
Charlotte Brogren, Generaldirektör, Verket för innovationssystem (Vinnova)
Leif Ljungqvist, Divisionschef ICT, Research Institutes of Sweden AB
Christoph Quitmann, Verkställande direktör, MAX IV-laboratoriet, Lunds
universitet
Aleksandar Zuza, Utredare, IF Metall
Anne-Marie Fransson, Verkställande direktör, IT & telekomföretagen
Klas Wåhlberg, Verkställande direktör, Teknikföretagen
Lars Hultman, Verkställande direktör, Stiftelsen för Strategisk Forskning
Fredrik Hörstedt, Vicerektor, Chalmers Tekniska Högskola
Stacey Ristinmaa Sörensen, Vicerektor, Lunds Universitet
Åke Bergman, Chef, Swetox Research Center
Martin Linder, Ordförande, Fackförbundet Unionen
Göran Arrius, Ordförande, SACO Sveriges akademikers centralorganisation



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Dambergs
besöksnäringsturné rullar vidare
till Liseberg
Publicerad 01 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Under hösten är närings- och innovationsminister Mikael Damberg på en
besöksnäringsturné för att möta branschen i sitt verkningsområde. I morgon
kommer näringsministern under sitt tredje turnéstopp att besöka nöjesparken
Liseberg i Göteborg för att där diskutera möjligheterna med digitalisering.
Nöjesparken har aktivt jobbat med digitala lösningar som kan förstärka
upplevelsen av en besökares resmål.

Mikael Damberg kommer även att delta i möte med branschrepresentanter
för att prata om hur besöksnäringen kan utvecklas i Västsverige och i
Göteborg med fokus på långväga besökare.

Media är välkomna att delta under hela dagen

Program för fredag den 2 september:

Besök på Liseberg och efterföljande lunchmöte med besöksnäringen
Tid: Kl. 10.00 – 13.30

Medverkande:

Gbg & Co, Camilla Nyman, vd
Liseberg, Tomas Sjöstrand, vice vd, samt Markus Ruotsalainen, digital
chef
Svenska Mässan, Carin Kindbom, vd
VISITA, Christer Johansson, ordförande region Väst och ordförande
Park Lane
Turistrådet Västsverige AB, Kerstin Brunnström
Nordiska kompaniet, Dag Agård, varuhuschef
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Göteborg-Landvetter Airport, Charlotte Ljunggren, flygplatsdirektör
Göteborgsvarvet, Bo Edsberger, varvsgeneral
BRG, David Ljung, ordförande, David Ljung
Essgroup, Carl Lundgren, direktör

Plats: Värdshuset, Örgrytevägen 5, Göteborg

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg premiärtalar i
FrukostAkademin
Publicerad 30 augusti 2016 Uppdaterad 30 augusti 2016

Under våren var temat för FrukostAkademin,
entreprenörer och entreprenörskap. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg är inbjuden att till
höstens första samtal, i morgon, onsdag den 31
augusti, fortsätta på den tråden genom att prata om
regeringens näringspolitik inför och med företagare.
FrukostAkademin är en mötesplats där företagare i Nacka och Värmdö en
gång i månaden kan träffas och få möjlighet att lyssna på inspirerande
föredrag. Samtalen arrangeras av Skuru IK Handboll i samarbete med bland
andra Stockholms Handelskammare Nacka/Värmdö.

Tid: Onsdagen den 31 augusti, kl. 8.00
Plats: NackaStrandsMässan, Augustendalstorget 6, Nacka.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
på besöksnäringsturné till Dalarna
Publicerad 25 augusti 2016 Uppdaterad 25 augusti 2016

(Ny version) Imorgon, fredag 26 augusti, fortsätter
Mikael Damberg besöksnäringsturnén med ett besök i
Dalarna. Besöksnäringen i Sverige växer så det knakar
och skapar därigenom både jobb och tillväxt. Närings-
och innovationsministerns målsättning med
besöksnäringsturnén är att besöka företag för att lära
sig mer om deras möjligheter och utmaningar. Besöket i
Dalarna går till Idre Himmelfjäll, en året runt-destination
och en storsatsning på besöksnäring i den svenska
fjällvärlden.

Program:

11.50 Närings- och innovationsministern ankommer Idre

12.50 Presentation av satsningen kring Idre Himmelfjäll ges av
styrelseordförande Torbjörn Wallin och Idre Himmelfjälls VD Staffan
Derning, Kulturhuset i Idre

14.00 Besök på Idre Himmelfjäll och Sapmi Lodge

14.40 Fortsatta diskussioner och eftermiddagsfika, Idrekupan, Fjällbäcken.

Media är välkomna att närvara under hela dagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inleder
besöksnäringsturné
Publicerad 16 augusti 2016 Uppdaterad 16 augusti 2016

Besöksnäringen i Sverige växer så att det knakar och
skapar därigenom både jobb och tillväxt. Som ett led i
regeringens satsningar på att stärka besöksnäringens
förutsättningar att fortsätta växa över hela landet inleder
närings- och innovationsminister Mikael Damberg
imorgon, onsdag 17 augusti, en Sverigeturné med
målsättning om att lära sig mer om företagens
möjligheter och utmaningar. Första stoppet blir Älmhult
och Växjö i Kronobergs län. Media är välkommen att
vara med under samtliga programpunkter.
Program

10:00 – 11:15 Besök på IKEA:s museum i Älmhult
Adress: Ikeagatan 5, Älmhult

13:30 – 14:00 Träff med näringslivsrådet, Region Kronoberg.
Adress: Regionhuset, Nygatan 20, Växjö

14:00 – 14:45 Samtal med företagare inom besöks- och turistnäringen i
Kronoberg: Sagobygden, Huseby Bruk och Mat 2016.
Adress: Regionhuset, Nygatan 20, Växjö

15:30 – 17:30 Besök på Little Rock Lake. Möte med grundaren för Little
Rock Lake Jonas Grahn samt Johan Trollnäs från Destination Kosta.
Besöket avslutas med en ziplinetur i de småländska skogarna.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

16 miljoner kronor till att utveckla
cirkulära affärsmodeller och
industriell symbios
Publicerad 21 juli 2016 Uppdaterad 21 juli 2016

Regeringen har beslutat att ge totalt 16 miljoner kronor
(4 miljoner kronor per år) till Vinnova för att under 2016-
2019 genomföra insatser för att stärka förutsättningarna
för cirkulära affärsmodeller och industriell symbios.
Cirkulära affärsmodeller innebär en möjlighet för samhället att minska
resursåtgången samtidigt som företagen fortsätter att tjäna pengar och skapar
arbetstillfällen. Det kan handla om att du hyr en mobiltelefon genom att stå
för abonnemanget och sedan lämnar igen telefonen när du vill byta upp dig.
Företaget har kvar ägandet och ansvaret för produkten men du som
konsument får den tjänst du efterfrågar.Det kan också handla om gemensamt
nyttjande av exempelvis maskiner och lokaler med hjälp av digitala
lösningar. 

Industriell symbios innebär att avfallet eller restprodukten från en
verksamhet blir en resurs för en annan. Ett uppenbart exempel på det är
fjärrvärme, där Sverige är världsledande. Det kan även handla om att ta
tillvara avfall från livsmedelsindustrin för att tillverka buljong och
djurmat för att sedan röta resterna till biogas, där slutligen avfallet blir
till biogödsel i jordbruket. Industriell symbios är redan idag nödvändig för att
få lönsamhet inom vissa industrier. Exempel på detta är biokombinatet i
Norrköping där man utnyttjar restvärmen från kraftvärmeverket till att göra
etanol från spannmål, resterna kan torkas till djurfoderpellets, dranken rötas
till biogas och rötresten bli till biogödsel i jordbruket.

Det finns idag hinder för att samarbeten inom cirkulär ekonomi ska kunna
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etableras och utvecklas. Exempel på detta är organisatoriska hinder i form av
osynkroniserade affärsmodeller eller bristande kompetens och kännedom
som försvårar att potentialen för cirkulär ekonomi tas tillvara. Genom att
underlätta och skapa förutsättningar för samarbeten mellan företag och
aktörer ges möjligheter för att åstadkomma utvecklade eller nya cirkulära
affärsmodeller och industriell symbios.

Vinnova får nu medel för att hjälpa till med förstudier och annat som behövs
för att främja området. Det kan också handla om att fånga upp situationer
där regelverk står i vägen för att utvecklingen ska kunna snabbas på.

– Cirkulära affärsmodeller och industriell symbios är en viktig möjlighet för
Sverige att ta steget in i en biobaserad ekonomi och förverkliga visionen om
det fossilfria välfärdslandet. Det är bra för jobben och tillväxten samtidigt
som vi kommer till rätta med några av våra största utmaningar på klimat- och
miljöområdet, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg och Ann Linde till
Demokraternas konvent
Publicerad 21 juli 2016 Uppdaterad 21 juli 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
EU- och handelsminister Ann Linde besöker
Demokraternas konvent i Philadelphia, USA den 25 –
29 juli.
Mikael Damberg och Ann Linde ska delta i International Leders Forum, ett
arrangemang som ordnas av National Democratic Institute parallellt med
Demokraternas konvent. Mikael Damberg och Ann Linde ska dessutom
medverka i ett frukostmöte med svenska företag som är aktiva i regionen,
bland andra SCA, SKF, IKEA och QLIK. Både Mikael Damberg och Ann
Linde kommer att ha bilaterala möten med demokratiska politiker inom sina
respektive politikområde.

Mikael Damberg och Ann Linde är tillgängliga för media mellan 25 -29 juli.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bolagsverket får i uppdrag att
införa digital hantering av
årsredovisningar
Publicerad 21 juli 2016 Uppdaterad 21 juli 2016

Regeringen beslutade idag att ge Bolagsverket i
uppdrag att införa en digital tjänst för inlämning av
årsredovisningar. Syftet är att underlätta företagens
uppgiftsinlämning och effektivisera myndigheters och
näringslivets informationshantering av
årsredovisningarna.
Enligt Tillväxtverkets rapport 2012 uppgår kostnaden för företagens
årsredovisningar till sammanlagt ca 1,7 miljarder kronor per år. Genom en
digital lösning för inlämning av årsredovisningar byggd på en gemensam
standard kan finansiell information lämnas endast en gång till ett ställe för att
därefter återanvändas av myndigheter och andra intressenter.

– Idag saknas möjligheten att lämna in årsredovisningar digitalt till
Bolagsverket. En digital inlämningstjänst skapar förutsättningar för färre
felaktiga uppgiftsinlämningar och gör det både enklare och billigare för
företagen, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

I budgetpropositionen för 2016 har regeringen gjort bedömningen att digitala
tjänster ska, så långt som möjligt och där det är relevant, vara förstahandsval
i den offentliga sektorns kontakter med medborgare, organisationer och
företag.
Det kortsiktiga målet med uppdraget till Bolagsverket är att digital hantering
av årsredovisningar ska bli förstahandsval för företag, myndigheter och
medborgare. Långsiktiga målet är att digital hantering av årsredovisningar
ska bli obligatoriskt.
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– I många länder har man bedrivit ett arbete med att digitalisera och
standardisera företagens rapportering till myndigheter. Detta har minskat
arbetet med såväl antal rapporteringar till myndigheter och banker och det
administrativa arbetet för överföring av data, säger Mikael Damberg.

Swedish Standards Institute (SIS) beslutade den 7 juli om en standard för
elektronisk rapportering av finansiell information i formatet XBRL, SS
40100:15. Ångpanneföreningen har i en studie från 2008 angett den möjliga
nyttan för samhället till 2 miljarder kronor per år med en XBRL-anpassad
tjänst för årsredovisningar för svenska aktiebolag. Nyttan kan bestå i rena
kostnadsbesparingar som i minskad arbetstid och bättre kvalité i
handläggningen av ett ärende.

– Genom att använda en gemensam standard för räkenskapsinformation och
elektronisk inlämning av årsredovisningar vinner vi många fördelar. Det kan
röra sig om elektronisk underskrift och minskad dubbelrapportering. Korrekt
och uppdaterad information skapar förutsättningar för nya digitala tjänster
och lösningar som främjar en öppen och datadriven innovation, fortsätter
Mikael Damberg.

Uppdraget kommer att ledas av Bolagsverket i samarbete med
Bokföringsnämnden, Skatteverket, Statistiska centralbyrån men även i dialog
med bl.a. Ekonomistyrningsverket och Riksarkivet.

En första delrapport ska lämnas till Näringsdepartementet den 30 oktober
2016 och uppdraget ska slutredovisas den 31 mars 2018.

 



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen utreder preclearance -
amerikansk inresekontroll på
Arlanda
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har i dag, torsdagen den 14 juli, fattat
beslut om att ge en särskild utredare i uppdrag att
föreslå hur avtalen med USA om preclearance,
amerikansk inresekontroll, ska genomföras i svensk rätt.
Särskild utredare blir Stefan Mann.
– Att göra inresekontrollen till USA redan i Sverige förenklar för
resenärerna. Nu ska vi se till att det sker på ett bra och rättssäkert vis, säger
inrikesminister Anders Ygeman.

– Fler direktlinjer till USA tillsammans med amerikansk inresekontroll gör
Arlanda till den viktigaste flygplatsen i norra Europa. Ett starkt Arlanda
betyder mycket för Stockholms och Sveriges näringslivsutveckling och för
jobbtillväxten, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Regeringen har under det senaste året förhandlat med USA om bilaterala
avtal om preclearance på Stockholm Arlanda Airport (Arlanda). Amerikansk
inresekontroll, Preclearance innebär att amerikansk gräns-, tull- och
säkerhetskontroll genomförs redan på Arlanda i stället för vid ankomsten till
USA. Nu har parterna i princip kommit överens om innehållet i avtalen.

– Jag är övertygad om att ett attraktivt Arlanda lockar till sig nya utländska
investeringar och företagsetableringar i Stockholmsregionen, fortsätter
Mikael Damberg.

En särskild utredare får i uppdrag att föreslå hur avtalen ska genomföras i
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svensk rätt. I uppdraget ligger att belysa och analysera alla de frågor som är
relevanta för att en preclearanceanläggning ska kunna drivas på Arlanda.
Utredaren ska också lämna nödvändiga författningsförslag. I uppdraget
ligger bland annat att reglera de amerikanska tjänstemännens befogenheter,
att analysera flygplatsbolaget Swedavia AB:s roll, att utreda behovet av
förändringar i luftfartsskyddsregleringen och att säkerställa enskildas
rättssäkerhet.

Utredare blir polismästaren Stefan Mann.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 22 juni 2017.

Dir. 2016:69 Genomförande av avtalen om amerikansk inresekontroll vid
utresa från Sverige



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statistiska centralbyrån och
Tillväxtverket undersöker
bioekonomin i Sverige
Publicerad 14 juli 2016 Uppdaterad 14 juli 2016

Regeringen har gett Statistiska centralbyrån (SCB) och
Tillväxtanalys i uppdrag att ta fram statistik och
analysera den svenska bioekonomin.
Som ett första steg i arbetet med att ställa om Sverige mot en cirkulär och
biobaserad ekonomi har regeringen nu identifierat behovet att få en bild av
hur stor bioekonomin är i Sverige.

SCB får därför i uppdrag att ta fram statistik över hur stor del av Sveriges
omsättning, sysselsättning, export och förädlingsvärde i olika branscher kan
räknas till bioekonomin. Tillväxtanalys får av regeringen i uppdrag att
analysera statistiken.

- Genom att främja den svenska bioekonomins tillväxt kan det svenska
fossilberoendet minska samtidigt som hållbar tillväxt, sysselsättning och
konkurrenskraft stärks. För att kunna sätta konkreta mål behöver vi veta var
vi befinner oss idag, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Uppdraget kommer att redovisas den 21 oktober 2016.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg tackar Advisory
board för väl utfört arbete
Publicerad 06 juli 2016 Uppdaterad 06 juli 2016

Regeringen tillsatte 2015 ett Advisory board med fyra
personer från olika delar av svensk industri för att stödja
regeringen i arbetet med Sveriges nyindustrialisering
och för att bistå i Sveriges investeringsfrämjande. Deras
arbete är nu avslutat.
- Jag är glad över att dessa erfarna och kunniga personer har bistått mig och
regeringen i arbetet med att stärka den svenska industrin. Deras kompetens
och erfarenhet har varit oerhört värdefull, särskilt inom områden som
avancerad produktion, automation, digitalisering, forskning och innovation,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Näringsministerns advisory board bestod av följande personer:

Olof Persson, fd Volvo AB, Volvo CE, Bombardier
Lisa Lindström, vd Doberman
Pia Sandvik, ordf. i RISE, fd rektor Luleå tekniska universitet, prorektor
Mitthögskolan, Ericsson
Karl Gustaf Ramström, CEO Prevas, tidigare SSAB och ABB
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ställer sig bakom den
föreslagna avyttringen av
Vattenfalls brunkolsverksamhet
Publicerad 02 juli 2016 Uppdaterad 02 juli 2016

Regeringen tog den 18 april i år emot en begäran om
ägarsamordning avseende försäljning av Vattenfalls
brunkolsverksamhet i Tyskland från Vattenfalls styrelse.
Transaktionen omfattar en avyttring av de två bolag som
är hel- eller delägande i fyra brunkolseldande kraftverk
(Schwarze Pumpe, Lippendorf, Boxberg och
Jänschwalde i Tyskland, belägna i delstaterna
Brandenburg och Sachsen) samt brunkolsgruvorna som
förser tre av dessa kraftverk med bränsle.
En ägarsamordning innebär att säga ja eller nej till den transaktion som
Vattenfalls styrelse tagit beslut om. Utgångspunkten för regeringens
ställningstagande är bolagets uppdrag. Sedan 2010 har Vattenfall riksdagens
uppdrag att generera en marknadsmässig avkastning genom att affärsmässigt
bedriva energiverksamhet så att bolaget är ett av de bolag som leder
utvecklingen mot en miljömässigt hållbar energiproduktion. Den fråga som
regeringen därför har haft att ta ställning till är om transaktionen är i linje
med uppdraget från riksdagen beträffande inriktning och affärsmässighet.

Regeringens process för hanteringen av ägarsamordningen har varit
omfattande. Transaktionen har noggrant granskats av Regeringskansliet med
hjälp av en extern finansiell rådgivare.

I processen har också Vattenfalls egna analyser analyserats avseende
scenariot att sälja eller att behålla brunkolsverksamheten och driva den
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vidare i linje med riksdagens krav på affärsmässighet.

Under analysprocessen har vi begärt fördjupad information kring
prissäkringarna, köparna, de framtida åtagandena för återställande av mark
samt även de finansiella konsekvenserna i scenariot.

Regeringen ställer sig bakom den föreslagna avyttringen av Vattenfalls
brunkolsverksamhet.

Regeringen har analyserat den föreslagna transaktionen och delar Vattenfalls
styrelses bedömning att den ligger i linje med bolagets uppdrag och strategin
att Vattenfall ska vara ledande i utvecklingen mot en högre andel fossilfri
elproduktion. Sammanfattningsvis är avyttringen strategiskt riktig och det
bästa finansiella alternativet.

I den stora energiomställningen som Sverige står inför är Vattenfall en viktig
aktör och en viktig tillgång för det svenska folket. I och med denna
transaktion ger regeringen Vattenfall bättre förutsättningar att vara en aktiv
part i omställningen mot en mer miljömässigt hållbar energiproduktion med
affärsmässighet som grund – allt i enlighet med det uppdrag som riksdagen
satt upp.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg och Isabella
Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat
samt vice statsminister bjuder in till
pressträff
Publicerad 02 juli 2016 Uppdaterad 02 juli 2016

Kom i god tid, inpassering via kopparporten. Medtag
presslegitimation.

Tid: 2 juli 2016 kl. 10.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringsbeslut om
bearbetningskoncessioner
Publicerad 30 juni 2016 Uppdaterad 30 juni 2016

Regeringen fattade idag beslut om att lämna tillbaka
fyra ärenden om bearbetningskoncession enligt
minerallagen (1991:45) till bergmästaren för ny
behandling. Detta gäller överklagandet av
bergmästarens beslut om bearbetningskoncession för
området Norra Kärr K nr 1 i Jönköpings kommun,
överklagandet av bergmästarens beslut om
bearbetningskoncession för området Viscaria K nr 7 i
Kiruna kommun, ansökan om bearbetningskoncession
för området Kallak K nr 1 i Jokkmokks kommun och
ansökan om bearbetningskoncession för området Eva K
nr 1 i Arvidsjaurs kommun.
Genom Högsta förvaltningsdomstolens dom av den 22 februari 2016 i mål
2047-14 har rättsläget förtydligats i fråga om vilken markanvändning som
ska prövas i ett ärende om bearbetningskoncession enligt minerallagen. De
nu aktuella ärendena bör därmed handläggas och prövas med utgångspunkt i
den nya bedömning som Högsta förvaltningsdomstolen har gjort i frågan.
Detta bör ske i första instans. Mot den bakgrunden lämnas ärendena tillbaka
till bergmästaren för ny behandling.

Beredningen av ärendena har påverkats av att Högsta förvaltningsdomstolen
upphävt bergmästarens beslut i ärendet om bearbetningskoncession Norra
Kärr i Jönköpings kommun.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Paris
och Lyon
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

I dag den 21 juni reser närings- och innovationsminister
Mikael Damberg till Frankrike för att träffa
representanter för både svenska och franska företag i
Lyon. Mikael Damberg kommer också att under
onsdagen den 22 juni delta i ett seminarium i Paris om
start-ups och digitalisering. Väl i Paris kommer
näringsministern även att träffa den franska ekonomi-,
industri- och it-ministern Emmanuel Macron.
- Frankrike är för Sverige en mycket viktig handels- och samarbetspartner
inom EU. Vi vill fortsätta att fördjupa våra goda relationer och stärka vårt
samarbete i frågor om EU:s konkurrenskraft och den inre marknaden, men
även vad gäller villkoren för start-ups, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Näringsminister Mikael Damberg kommer börja sin vistelse i Frankrike med
att i Lyon delta i ett rundabordssamtal om forskning och företagsklimat i
staden och i regionen. Både franska och svenska företag finns
representerade under samtalet.

I Paris kommer näringsministern att träffa den franske ekonomi-, industri-
och it-ministern Emmanuel Macron i samband med att ett seminarium hålls
om Europas inre digitala marknad och svensk-franska synergieffekter i
näringslivet. Seminariet hålls i inkubatorn "Partech Shaker" där Mikael
Damberg ska träffa och prata om start-ups i Frankrike. Mikael Damberg
kommer även under Parisbesöket att besöka den svenska EM-paviljongen.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Statsbesök till Tyskland
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

Kung Carl XVI Gustaf och drottning Silvia avlägger
statsbesök i Tyskland den 5–8 oktober 2016 på
inbjudan av förbundspresident Joachim Gauck.
Regeringen kommer att representeras av utrikesminister
Margot Wallström och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
Statsbesöket är ett tillfälle att ytterligare stärka de nära politiska, kulturella
och ekonomiska banden mellan Sverige och Tyskland. Innovation, hållbarhet
och öppenhet är huvudteman för besöket.

Tyskland är Sveriges viktigaste handelspartner och en svensk
näringslivsdelegation medföljer i samband med statsbesöket. För svenska
företag ger statsbesöket möjlighet att bygga vidare på redan starka
handelsförbindelser.

Det fyra dagar långa besöket kommer att äga rum i städerna Berlin,
Hamburg, Wittenberg och Leipzig.

Mer information om program och deltagare kommer att publiceras närmare
besöket.

Till redaktionen

Svenska medierepresentanter behöver särskild ackreditering via UD för att
kunna bevaka statsbesöket. Sista dag för ansökan om ackreditering är
fredagen den 23 september 2016.

Ansökan om ackreditering till statsbesöket i Tyskland

https://www.regeringen.se/


För tysk och internationell media sker ackreditering via den tyska
regeringens pressmyndighet, Bundespresseamt.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker Gotlands
industri och näringsliv
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
presenterade idag en kommande satsning som ska ge
Gotland stora möjligheter att profilera sig inom fyra
strategiska områden. Regeringen har avsatt 100
miljoner kronor för åtgärder som ska stärka Gotlands
industri och företagande samt skapa fler arbetstillfällen.
I augusti 2015 gav regeringen Peter Larsson, kontaktperson för
näringslivsutveckling på Gotland, i uppdrag att ta fram förslag som ska stärka
utvecklingen av Gotland. I dag presenterades slutrapporten av detta uppdrag
för närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Slutrapporten identifierar fyra starka arenor som var för sig och genom
samverkan fungerar bidragande till att Gotland stärker sitt näringsliv.

Fyra starka arenor:

Ett centrum för ny industriell utveckling bildas som ska stödja mindre
företags behov av investering och affärsutveckling samt hjälpa till med
spetskompetens. Industriforskningsinstitutet RISE etablerar sig också på
ön.
Ett centrum för framtidens hållbara livsmedel och havets näringar
skapas för att stärka lönsamhet och konkurrenskraft genom
internationellt relevant forskning.
En arena och en kulturarvsinkubator skapas för att möjliggöra att
Gotland blir en ledande plats för en hållbar besöksnäring.
Gotland, med sin heltäckande bredbandsutbyggnad, kan få ett digitalt
försteg genom att en utvecklingsmiljö för test av nya affärsidéer och
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tjänster skapas tillsammans med Campus Gotland.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nyindustrialiseringsstrategin-
Smart industri får en
handlingsplan
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Regeringen har tagit ett helhetsgrepp för att främja
industrins utveckling i Sverige genom
nyindustrialiseringsstrategin- Smart industri. Idag
lanserar regeringen en handlingsplan för att stödja
omställningen till Smart industri.
Den 21 januari 2016 fastställde regeringen Smart industri – en
nyindustrialiseringsstrategi för Sverige. Strategin ska bidra till att stärka
företagens omställningsförmåga och konkurrenskraft. Nu presenterar
regeringen en första handlingsplan för Smart industri. Handlingsplanen utgör
en plattform för en nationell kraftsamling för industrins utveckling. I
handlingsplanen presenteras åtgärder som regeringen tillsammans med
berörda aktörer nu genomför och planerar att genomföra för att stärka
nyindustrialisering.

– Industrin är mitt uppe i en snabb förändring som drivs av digitalisering och
hållbarhet. Idag presenterar regeringen 45 åtgärder som stärker
förutsättningarna för att svensk industri fortsatt ska vara ledande i
utvecklingen, säger närings-och innovationsminister Mikael Damberg.

Handlingsplanens mål inom ramen för de fyra fokusområdena (Industri 4.0,
Hållbar produktion, Kunskapslyft industri och Testbädd Sverige) är att bland
annat:

Stimulera utvecklingen, spridningen och användningen av den digitala teknik
som har högst potential att leda industrins omvandling.Utveckla nya eller
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förbättra existerande tekniker, varor och tjänster med avseende på kraftigt
minskade utsläpp, utfasning av särskilt farliga ämnen, högre energi- och
resurseffektivitet, högre återanvändnings- och återvinningsbarhet, samt
högre miljöprestanda.Öka intresset för naturvetenskap och teknik samt öka
industrirelevanta utbildningars attraktivitet.Rikta forsknings- och
innovationssatsningar mot områden som har särskilt stor potential att bidra
till nyindustrialisering och långsiktig konkurrenskraft.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg tar emot
slutrapporten Hållbara Gotland
Publicerad 17 juni 2016 Uppdaterad 17 juni 2016

Tid: 20 juni 2016 kl. 10.00 till kl. 12.20
Plats: Wisby Strand Congress & Event, Färjeleden 2, Visby

På måndag den 20 juni kl. 10 tar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg emot slutrapporten Hållbara Gotland från Peter Larsson,
kontaktperson för näringslivsutveckling i Gotlands län. Överlämningen följs
av ett panelsamtal med några av de aktörer som bidragit till uppdraget.

Välkommen!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Innovation, jämställdhet och
affärsklimat i fokus när Mikael
Damberg besöker Ukraina
Publicerad 10 juni 2016 Uppdaterad 10 juni 2016

Den 12-14 juni reser närings-och innovationsministern
till Ukraina. Mikael Damberg kommer att delta på
Sweden-Ukraine Business Forum samt träffa ukrainska
beslutfattare, civilsamhällesorganisationer och företag
för att bland annat diskutera reformer, jämställdhet och
affärsklimat.
Ukraina utgjorde, före den globala finanskrisen och konflikten med
Ryssland, en växande marknad för svenskt näringsliv. Sverige är den fjärde
största bilaterala givaren till Ukraina och har en lång tradition av gott
samarbete länderna emellan. Sedan 2011 har Sveriges ambassad i Ukraina
och Business Sweden arrangerat Sweden-Ukraine Business Forum vars syfte
är att stärka handelsförbindelserna. Temat för årets forum är innovation, ett
område där Sverige är världsledande.

Utöver deltagande vid Sweden-Ukraine Business Forum kommer närings-
och innovationsministern ha bilaterala möten med premiärminister
Volodymyr Grojsman, ekonomiminister Stepan Kubiv och finansminister
Oleksandr Danyluk. Mikael Damberg kommer dessutom att träffa
civilsamhällesorganisationer och företag. Ett besök på det svenska företaget
Beetroot samt Kiev School of Economics är också inplanerat.

- Ukraina är en viktig marknad för svenska företag, dels genom sin närhet till
Sverige och dels genom en hög utbildningsnivå och många unga
entreprenörer. Regeringen arbetar aktivt med att stödja Ukraina i deras
reformprocesser, föra en öppen dialog med civilsamhället samt arbeta för att
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underlätta handeln mellan länderna, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Inbjudan till pressträff om
regeringens mångmiljonsatsning
på produktion av biologiska
läkemedel
Publicerad 08 juni 2016 Uppdaterad 08 juni 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker GE Healthcare i Uppsala i morgon. I samband
med besöket presenterar Mikael Damberg regeringens
mångmiljonsatsning på produktion av biologiska
läkemedel.

Tid: 9 juni 2016 kl. 15.00 till kl. 15.30
Plats: GE Healthcare, Björkgatan 30, Uppsala

Medverkande: Jan Erneberg, Globalt produktionsansvarig GE Healthcare
Life Sciences, Hans Enocson, VD GE Norden, Lotta Ljungkvist,
forskningschef GE Healthcare Life Sciences, Charlotte Brogren,
generaldirektör Vinnova.

Media är välkomna och anmäler sig till Saara Nordenström, pressekreterare
GE Healthcare via telefon 073-868 12 86 eller e-post
saara.nordenstrom@ge.com

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Luleå
Publicerad 07 juni 2016 Uppdaterad 07 juni 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Luleå i morgon den 8 juni.
PROGRAM

10.00-11.30 Besöker Gestamp Hardtech, Ektjärnsvägen 5, Luleå.

12.00 – 13.00 Rundabordslunch på Restaurang Tallkotten, Storgatan 15 med
tema nyindustrialisering. Deltar gör bland andra Johan Balck Gestamp
Hardtech, Eva Sundin Mefos och Anders Wäppling IUC Norrbotten.

Media är välkomna att delta i alla delar av programmet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen lanserar fem offensiva
samverkansprogram
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

I dag, onsdag den 1 juni, lanserade statsminister Stefan
Löfven regeringens gemensamma kraftsamling för
bemöta viktiga samhällsutmaningar som Sverige står
inför. Tillsammans med vice statsminister Isabella Lövin
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg
samt statsråden Sven-Erik Bucht, Karolina Skog,
Helene Hellmark Knutsson, Gabriel Wikström och Anna
Johansson, presenterade statsministern fem strategiska
samverkansprogram.
Inför media och framstående företrädare för näringsliv, myndigheter och
forskningsvärlden presenterades i dag fem strategiska samverkansprogram av
statsministern, tillsammans med involverade statsråd för enskilt program.
Programmen bygger på ett utvecklat samarbete mellan offentliga aktörer,
näringsliv och universitet och högskola. Målsättningen är att
samverkansprogrammen ska stärka Sveriges globala innovations- och
konkurrenskraft. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
koordinationsansvar för programmen.

Genom nya innovativa sätt att göra affärer, producera, resa, bo, leva,
kommunicera, tillvarata och bevara jordens resurser och ekosystem ska nya
arbetstillfällen, bättre hälsa, välfärd och jämställdhet skapas och
upprätthållas.

De fem samverkansprogrammen är:
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Nästa generations resor och transporter

Genom digitalisering, nya drivmedel och miljövänligare transportslag kan
Sverige minska sin klimatpåverkan och öka exporten. Ansvariga
ministrar är: Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, Anna
Johansson, infrastrukturminister, Ibrahim Baylan, samordnings- och
energiminister och Karolina Skog, miljöminister.

Smarta städer

Genom innovativ miljö- och klimatteknik, smarta elnät och digitalisering
förbereder vi den framtida urbana miljö som kommer vara hem för en
stor del av Sveriges framtida invånare. Ansvariga ministrar är: Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister, Peter Eriksson, bostads- och
digitaliseringsminister, Karolina Skog, miljöminister och Ibrahim Baylan,
samordnings- och energiminister.

Cirkulär biobaserad ekonomi

Genom en biobaserad ekonomi ska biobaserade produkter användas för
att ersätta fossila produkter. Förnybar skogsråvara som biobränsle kan
användas och ersätta fossila bränslen. Den cirkulära ekonomin innebär
att främja en resurseffektiv återanvändning och återvinning av produkter
och material. Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister och Karolina
Skog, miljöminister.

Life Science

Genom nya innovativa läkemedel, vårdmetoder och ny medicinsk och
digital teknik kan en framtid med en åldrande befolkning, nya hot i form
av smittspridning och pandemier samt antibiotikaresistens bemötas.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, och Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds-
och idrottsminister.

Uppkopplad industri och nya material

Genom nya hållbara material, molntjänster, robotik och additiv



tillverkning står vi redo inför den fjärde industriella revolutionen.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning och Karolina Skog, miljöminister.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Pressinbjudan: Statsministern
lanserar fem strategiska
samverkansprogram
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Tid: Onsdag 1 juni, kl. 9.00. Kom i god tid, registrering
sker fr.o.m. 8.30 Plats: Bankhallen, Malmtorgsgatan 3
Program:
9.00 – Presentation av statsminister Stefan Löfven.
9.10 – Panelsamtal där berörda statsråd presenterar sin del av
samverkansprogrammen inklusive efterföljande frågestund.
10.00 – Fika och tillfälle för intervjuer.
10.20 – Dialogtorg med fördjupning av programmen och pilotprojekt.
11.25 – 11.30 – Avslutning.

Obs anmälan krävs! Anmäl deltagande till presskommunikatör Niklas
Forsström, niklas.forsstrom@regeringskansliet.se.

Presslegitimation eller annan legitimation krävs!

Nationella innovationsrådet har identifierat samverkansområden där Sverige
har stora möjligheter att gemensamt möta vår tids stora utmaningar på ett
offensivt sätt.

Den övergripande målsättningen med samverkansprogrammen är att
gemensamt kraftsamla kring innovationsinsatser och förstärka Sveriges
globala innovations- och konkurrenskraft och därmed skapa nya
arbetstillfällen samt bidra till hälsa, välfärd och jämställdhet.

Programmen är en satsning som ska föra med sig ett starkare grepp om de
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viktiga samhällsutmaningar vi står inför. Det offentliga, näringslivet och
forskningen hittar gemensamma lösningar som stärker konkurrenskraften och
bidrar till en hållbar utveckling. Fler jobb skapas!

Statsminister Stefan Löfven lanserar samverkansprogrammen tillsammans
med vice statsminister Isabella Lövin, närings- och innovationsminister
Mikael Damberg och statsråden Sven-Erik Bucht, Helene Hellmark
Knutsson, Gabriel Wikström, Karolina Skog och Anna Johansson. Statsråden
kommer att presentera sin del av de fem samverkansprogrammen.

Deltar under lanseringen gör också framstående representanter från
näringsliv, forskning och myndigheter.

Kontakt för intervjuförfrågan:

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Irans utrikesminister besöker
Sverige
Publicerad 30 maj 2016 Uppdaterad 30 maj 2016

Onsdagen den 1 juni besöker Irans utrikesminister
Mohammad Javad Zarif Sverige. Under besöket
kommer bilaterala samtal med statsminister Stefan
Löfven och utrikesminister Margot Wallström att äga
rum. Utrikesminister Zarif kommer även att träffa
närings- och innovationsminister Mikael Damberg samt
EU- och handelsminister Ann Linde.

Inbjudan till fototillfälle när statsminister Stefan Löfven tar
emot utrikesminister Zarif i Rosenbad

Tid: 1 juni, kl 10.10
Plats: Gästmatsalarna, Rosenbad.
Inpassering genom kopparporten Rosenbad kl. 09.30–10.00
Ta med presslegitimation.

Anmälan krävs till: nina.kefi@regeringskansliet.se

Inbjudan till gemensam pressträff med utrikesminister
Margot Wallström och utrikesminister Zarif

Tid: 1 juni kl. 13.10
Plats: UD, Gustav Adolfs torg 1
Inpassering sker från kl. 12.30
Ta med presslegitimation.
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Anmälan krävs till: boel.lindbergh@gov.se



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen satsar på
internationell standardisering
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

- Ett viktigt beslut, inte minst för svensk exportindustri,
säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.
Inom ramen för Sveriges exportstrategi delas nu tre miljoner kronor ut till
Sveriges Standardiseringsförbund. Syftet är att snabba på processen för att
kunna åta sig sekretariatsansvar för internationell standardisering på viktiga
områden som till exempel digitalisering, miljö och klimat och life science.

Många av de innovationer som förändrat världen, till exempel järnvägen,
containertransport till sjöss, mobiltelefoni och internet har blivit
framgångsrika tack vare standardisering.

- Att det finns tydliga standarder underlättar handel över gränserna eftersom
företag då inte behöver anpassa sig till en rad nationella regelverk utan
enbart till en gemensam standard, kommenterar Mikael Damberg.

Det mesta av standardiseringen sker idag på europeisk eller internationell
nivå. Standarderna tas fram i så kallade tekniska kommittéer som består av
berörda företag och myndigheter. Dessa leds av ett sekretariat och en
ordförande. Det betyder att den som innehar sekretariatet i hög grad kan
styra och driva arbetet i kommittén.

När länder som Kina och Indien sedan ett antal år tillbaka börjat satsa stort
på standardisering minskar Sveriges inflytande. Därför bör Sverige
kraftsamla igen, vilket regeringens satsning idag syftar till.

De svenska standardiseringsorganisationerna kommer under 2016 att ha en
ekonomisk buffert, ett slags "riskkapital" redan innan intresset från andra
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aktörer inhämtats.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ser över styrningen av
digitala tjänster
Publicerad 20 maj 2016 Uppdaterad 20 maj 2016

Regeringen gav igår, den 19 maj, Hans-Eric Holmqvist i
uppdrag att leda utredningen ”Effektiv styrning av
nationella digitala tjänster i en samverkande
förvaltning”. Uppdraget ska redovisas senast den 31
oktober 2017.
Digitala tjänster ska, så långt det är möjligt och där det är relevant, vara
förstahandsval i den offentliga sektorns kontakter med medborgare och
företag. Nationella digitala tjänster som t.ex. Mina Meddelanden och Svensk
e-legitimation är avgörande förutsättningar för digitaliseringen av offentlig
sektor. Flera rapporter har pekat på att potentialen i tjänsterna inte nyttjas
fullt ut och att det finns behov av en mer effektiv styrning av de nationella
digitala tjänsterna. Regeringen har därför utsett Hans-Eric Holmqvist till
särskild utredare med ansvar för utredningen Effektiv styrning av nationella
digitala tjänster i en samverkande förvaltning.

- Vi behöver bli bättre på att samverka digitalt genom att använda
gemensamma lösningar i hela förvaltningen, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Styrningsfrågorna är centrala. Vi
måste få en effektivare styrning när det gäller utveckling och införande av
digitala tjänster som används av alla myndigheter, kommuner och landsting.
Vi måste också bli bättre på att ta tillvara innovationskraften i näringslivet
och hitta former för samarbete med företagen som utvecklar de digitala
tjänsterna.

Utredningen ska analysera och lämna förslag till utformning av:

organisering och ansvarsfördelning för de nationella digitala tjänsterna
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åtgärder och incitament för att uppnå en ökad användning av de
nationella digitala tjänsterna, och
samverkan mellan offentlig och privat sektor i tillhandahållandet av de
nationella digitala tjänsterna

Utredaren Hans-Eric Holmqvist är styrelseordförande i Statens
tjänstepensionsverk och har tidigare bl.a. lett utredningen om inrättande av
Upphandlingsmyndigheten och varit generaldirektör för Styrelsen för
ackreditering och teknisk kontroll (SWEDAC).

Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2017.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg kallar till samtal
om nyanländas företagande
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
till ett samtal den 20 maj bjudit in aktörer som arbetar
med nyanländas etablering och företagande. Syftet med
samtalet är erfarenhetsutbyte inför det Snabbspår för
företagare som regeringen aviserade 11 april.
Nyanlända besitter viktiga erfarenheter och kompetenser som Sverige
behöver. Hela 23 % av de tillfrågade i Invandrarindex undersökning i
Norrland 2015 uppgav att de har erfarenhet av att driva företag i sina
hemländer. Idag drivs ungefär 15 % av Sveriges små företag av personer
med utländsk bakgrund. Företagande är en viktig väg till sysselsättning, dels
direkt genom eget företagande och dels genom att många av dessa företag är
verksamma inom personalintensiva branscher.

För att bättre kunna ta tillvara på de kunskaper, möjligheter och kopplingar
till internationell handel som nyanlända tar med sig har regeringen föreslagit
att 18 miljoner avsätts för ett snabbspår för företagare. Med anledning av
detta bjuder närings- och innovationsminister Mikael Damberg in en rad
aktörer till ett rundabordssamtal: 

Almega
Almi
Arbetsförmedlingen
Coompanion
Företagarna
IVA/Jobbsprånget
Mötesplats social innovation
Nyföretagarcentrum Sverige
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Stiftelsen IFS
Tillväxtverket
Uppsala Innovation Centre
Yallatrappan

 



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Alice Bah Kuhnke och Mikael
Damberg träffar medieaktörer
imorgon
Publicerad 19 maj 2016 Uppdaterad 19 maj 2016

Kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke och
näringsminister Mikael Damberg träffar medieaktörer
och publicister för att diskutera det öppna internet och
nätneutralitet. Mötet sker imorgon fredag, den 20 maj.
Bland de inbjudna återfinns chefredaktörer, publicister och företagsledare
inom mediesektorn från hela Sverige.

Statsråden kommer att vara tillgängliga för mediekommentarer efter mötet,
cirka klockan 16.30.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Indiens it- minister besöker
Sverige
Publicerad 17 maj 2016 Uppdaterad 17 maj 2016

Indiens it- minister Ravi Shankar Prasad är på besök i
Stockholm på inbjudan av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg. Syftet med
besöket är att främja samarbetet mellan Indien och
Sverige inom it- sektorn.
I dag har Mikael Damberg bjudit in indiska it- ministern
och hans delegation för överläggningar, där svenska företag och myndigheter
som är aktiva och verksamma i Indien också deltar. Bland dessa finns
representanter för Post- och telestyrelsen (PTS), Patent- och
registreringsverket (PRV) tillsammans med företrädare för näringslivet.

Indiens it- minister kommer även att delta på ett möte med Innovationsrådet 
vars syfte är att utveckla Sverige som innovationsnation och stärka Sveriges
konkurrenskraft.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg diskuterar TTIP
och situationen för stålindustrin
med EU:s handelsministrar
Publicerad 13 maj 2016 Uppdaterad 13 maj 2016

EU:s handelsministrar träffas i dag i Bryssel för att
diskutera aktuella handelspolitiska frågor, bland annat
den senaste förhandlingsrundan om handelsavtalet
mellan EU och USA (TTIP, Transatlantic Trade and
Investment Partnership) och kommissionens
meddelande ”Stål: bevara hållbar sysselsättning och
tillväxt i EU”.
Kommissionen kommer att uppdatera ministrarna om läget i förhandlingarna
efter den 13:e förhandlingsrundan om handelsavtalet mellan EU och USA.
Sveriges närings-och innovationsminister Mikael Damberg anser att avtalet
har stor betydelse för att stärka relationerna mellan EU och USA såväl
ekonomiskt som politiskt.

- Ambitionen är att få till ett djupt och omfattande frihandelsavtal med USA.
Det är en av regeringens huvudprioriteringar. 2016 blir också ett avgörande
år för avtalet inte minst eftersom det är sista året som president Obama sitter
kvar. Jag hoppas EU visar fortsatt gemensam handlingskraft för att nå de
framsteg i förhandlingarna som krävs i detta kritiska skede.

Mikael Damberg har förståelse för att situationen för delar av Europas
stålindustri är svår. Samtidigt anser han att vissa av de föreslagna åtgärderna
för att råda bot på problemet är kontraproduktiva.

- Överkapaciteten på stål och den kris som sektorn nu går igenom är allvarlig
och regeringen stödjer EU-kommissionens arbete med att ta fram
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balanserade åtgärder. Vi har även stött ansträngningarna att förhandla om
regler för hur statligt ägda företag ska få agera på den internationella
marknaden.

- När det gäller handelsåtgärder behöver EU visa ledarskap genom att föregå
med gott exempel. Om Europa börjar införa åtgärder för att skydda vår
stålindustri måste vi räkna med att andra länder svarar. Detta kan skada
svensk och europeisk stålindustri, lika väl som det kan drabba andra
branscher.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen utreder
delningsekonomins inverkan på
svenska konkurrensförhållanden
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

Konkurrensverket ska analysera hur den växande
delningsekonomin och e-handeln påverkar
konkurrensförhållandena i Sverige. Det beslutade
regeringen under torsdagens regeringssammanträde.
Regeringen vill främja en positiv utveckling av delningsekonomin.
Regeringen ger därför Konkurrensverket i uppdrag att utreda om det finns
hinder som hämmar utvecklingen av effektiv konkurrens eller åtgärder som
behöver vidtas för att säkerställa en effektiv tillsyn och konkurrens mellan
företag inom delningsekonomin och den konventionella ekonomin.

- Det pågår just nu en rad diskussioner om delningsekonomi och e-handel,
bland annat om internetplattformars starka ställning och i samband med att
UberPop läggs ned. Vi behöver ta ett brett grepp kring konkurrensaspekterna
av dessa nya företags framväxt för att säkerställa både en gynnsam
utveckling och rättvis konkurrens, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Konkurrensverket ska även titta närmre på de möjligheter och utmaningar
som finns för att uppnå effektiv konkurrens och väl fungerande marknader.
Om myndigheten ser ett behov av åtgärder på området ska sådana förslag
lämnas.

Uppdraget ska redovisas senast den 1 mars 2017.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på
Digitalakademidagen i Stockholm
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

På torsdag den 12 maj kommer närings- och
innovationsminister Mikael Damberg att delta på
Digitalakademidagen där han kommer att hålla ett
anförande om digitaliseringens betydelse för
näringslivet.
Digitalakademin är ett initiativ av Almi Företagspartner och Google där
svenska företag får möjligheten att genom kostnadsfri utbildning bli mer
framgångsrika på internet.

Tid: Torsdag den 12 maj, kl. 13.30
Plats: Folkets Hus, Barnhusgatan 14, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Hållbarhet ledstjärna när Mikael
Damberg signerar
samförståndsavtal med Chile
Publicerad 10 maj 2016 Uppdaterad 10 maj 2016

Chile påbörjar i dag sitt första statsbesök i Sverige.
Chiles president Michelle Bachelet kommer tillsammans
med sin delegation att besöka Sverige under tre dagar.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
kommer att skriva under flera samförståndsavtal,
Memorandum of Understanding (MoU), där många har
ett fokus på hållbarhet.
Sverige har starka relationer med Chile och nu stärks de ytterligare
genom det statsbesök som president Michelle Bachelet i dagarna genomför. I
dag skriver närings- och innovationsminister Mikael Damberg under en rad
samförståndsavtal med Chile.

Nedanstående avtal kommer att löpa under fem år:

MoU om hållbart företagande
En förlängning av det MoU som 2012 skrevs under inom området Corporate
Social Responsibility (CSR).

MoU om miljöteknik, hållbar stadsutveckling och infrastruktur
2011 skrev Sverige och Chile under ett samförståndsavtal inom områdena
miljöteknik och hållbar urban utveckling. I dag förlängs och utökas det
avtalet genom att också inkludera hållbar infrastruktur och innovation.

I detta avtal är även infrastrukturminister Anna Johansson delaktig.
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MoU om hållbar och innovativ gruvindustri
Samarbete sker sedan 2011 med inriktning på teknik och innovation,
effektivitet och lönsamhet, miljömässig hållbarhet, kunskapsutveckling samt
ökad säkerhet inom gruvindustrin. Nu när det nya avtalet skrivs under
inkluderas även samarbete kring socialt ansvarstagande (CSR) och kvinnors
deltagande inom industrin.

MoU om feriearbete
Sverige och Chile har sedan 2012 förhandlat om ett avtal gällande
feriearbete. Syftet med det feriearbetsavtal som idag skrivs under är att ge
unga vuxna möjligheten att genom arbete dryga ut sin reskassa vid långvarig
semester i respektive land.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg öppnar slussarna
för Göta kanal 2.0
Publicerad 04 maj 2016 Uppdaterad 04 maj 2016

Måndag den 9 maj inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg årets öppnande av
slussarna för Göta kanal. Dagen markerar även starten
på det mest omfattande renoveringsprojekt som
kommer att ha genomförts sedan invigningen 1832.
Årets kanalsäsong och renoveringsprojektet invigs tillsammans med
företrädare för AB Göta kanal och beslutsfattare i regionen. Under
invigningen kommer Mikael Damberg att hålla ett anförande om Göta kanals
betydelse för svensk besöksnäring.

Plats: Bergs slussar, Motala  
Tid: 9 maj kl. 10.30
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya miljarder till företag
Publicerad 29 april 2016 Uppdaterad 29 april 2016

I dag tecknade Tillväxtverket, Almi Företagspartner AB
och Aktiebolaget Svensk Exportkredit avtal med
Europeiska investeringsfonden (EIF). Detta innebär att
fler innovativa små och medelstora företag nu kan få
tillgång till finansiering i form av lån och riskkapital. Vid
avtalstecknandet höll närings- och innovationsminister
Mikael Damberg ett anförande.
- Tillgång till finansiering är en grundläggande förutsättning för att små och
medelstora företag ska kunna växa. Därför är jag glad att vi med dagens
avtal kan stärka Sveriges konkurrenskraft genom att ge innovativa företag
bättre möjligheter för att anställa fler och nå ut på den globala marknaden,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

EU avsätter stora finansiella resurser för att medlemsländerna ska kunna
erbjuda bättre kapitalvillkor vid t.ex. kreditgivning.

Avtal mellan Almi och EIF
Avtalet är en utökning av EIF-garantin för Tillväxtlånet som Almi och EIF
tecknade avtal om förra året. Det nya avtalet innebär att Almi kan dubbla
volymen av Tillväxtlån från 1,2 miljarder kronor till 2,4 miljarder kronor till
innovativa företag. Detta gäller under en tvåårsperiod.

Avtalet mellan Svensk Exportkredit (SEK) och EIF
Avtalet gäller under en period på två år och omfattar cirka 915 miljoner
kronor (100 miljoner euro). EIF erbjuder garantier för SEK:s utlåning, vilket
ger SEK större möjligheter att öka utlåningen till
exporterande företag med innovativ verksamhet.

Avtal mellan Tillväxtverket och EIF
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Avtalet innebär att Tillväxtverket och EIF skapar en ny fond-i-fond lösning,
the Swedish Venture Initiative. 1 miljard kronor kommer att kunna investeras
som riskkapital i tillväxtföretag i tidiga faser. Regeringen har gjort fond-i-
fond lösningen möjlig genom det Nationella regionalfondsprogrammet som
förvaltas av Tillväxtverket.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya ledamöter utsedda i styrelsen
för Vinnova
Publicerad 28 april 2016 Uppdaterad 28 april 2016

Regeringen har i dag fattat beslut om tre nya ledamöter
i styrelsen för Verket för innovationssystem (Vinnova).
Regeringen har utsett Sigbritt Karlsson, rektor, Lotta
Ljungqvist, forskningschef och John Elvesjö,
entreprenör, till nya ledamöter i Vinnovas styrelse.
I styrelsen ingår sedan tidigare:

Ordföranden Hasse Johansson
David Sonnek
Staffan Larsson
Sara Öhrvall
samt
Generaldirektör, Charlotte Brogren
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Ytterligare
finansieringsmöjligheter till små
företag
Publicerad 27 april 2016 Uppdaterad 27 april 2016

På fredag den 29 april tecknar Tillväxtverket, Almi
företagspartner AB och Svensk Exportkredit (SEK) avtal
med den Europeiska investeringsfonden (EIF). Avtalen
innebär att fler små och medelstora företag kan få
möjlighet till finansiering för att utveckla sina affärsidéer
och expandera internationellt. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg kommer att hålla
ett anförande vid signeringen och håller en pressträff i
samband med ceremonin.
Plats: Atlanta i World Trade Center, Klarabergsviadukten 70, Stockholm
Tid: 29 april kl. 11:30 – 12.30

Media är välkomna att delta.

Anmälan krävs och görs till Susanne Eklöf på
susanne.eklof@tillvaxtverket.se
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på LKAB:s
årsstämma
Publicerad 27 april 2016 Uppdaterad 27 april 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talar
på LKAB:s årsstämma i Luleå i morgon den 28 april.
Stämman inleds kl. 15.00. Mikael Damberg finns
tillgänglig för kommentarer ca kl. 16.15.
Tid: 28 april kl.16.15
Plats: Vetenskapens hus, Storgatan 53, Luleå.

För mer information kontakta Ann Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
till Saudiarabien
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 22 april 2016

Statssekreterare Oscar Stenström besöker den 24 april
Saudiarabien för att delta i en konferens till minne av
Saud al-Faisal, utrikesminister i Saudiarabien mellan
1975 och 2015. Konferensen fokuserar på Faisals
gärning samt på nuvarande utmaningar i Mellanöstern.
Flera länder, inklusive från regionen, kommer att
närvara på hög nivå.
I samband med konferensen kommer statssekreterare Stenström att stå värd
för en frukost med svenska företag på plats, för att samtala om bland
annat hållbart företagande.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Smarta städer i
fokus på Eurekas fyra dagars
innovationskonferens
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 22 april 2016

Den 26 – 29 april kommer politiker, innovatörer och
forskningsinriktade företag från 44 länder att samlas på
Folkets hus i Stockholm för att diskutera digitalisering
och smarta städer.
I juli förra året blev Sverige ordförande för det internationella nätverket,
Eureka, vars syfte är att främja transnationella samarbetsprojekt inom
marknadsnära forskning och utveckling. Sverige står därmed värd för
Eurekas årliga innovationskonferens som i år samlar över 1000 deltagare
från 44 länder. På konferensen deltar bland annat närings- och
innovationsministerns statssekreterare Oscar Stenström.

När: 26-29 april 2016
Var: Folkets hus, City Conference Centre, Stockholm city

Anmälan krävs och görs till Helene Larsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Ägarsamordning
av försäljningen av Vattenfalls
brunkolsverksamhet
Publicerad 18 april 2016 Uppdaterad 18 april 2016

Regeringen har i dag den 18 april tagit emot en begäran
om ägarsamordning av försäljningen av Vattenfalls
brunkolsverksamhet från Vattenfalls styrelse. Mikael
Damberg finns tillgänglig för kommentarer i dag kl.
14:00 på Bella Venezia, Rosenbad.
Vattenfallkoncernen är i dag hel- eller delägare till de fyra brunkolseldande
kraftverken Schwarze Pumpe, Lippendorf, Boxberg och Jänschwalde i
Tyskland, belägna i delstaterna Brandenburg och Sachsen. Koncernen äger
även brunkolsgruvorna som förser tre av dessa kraftverk med bränsle.
Vattenfalls styrelse beslutade den 29 oktober 2014 att utreda olika
strategiska alternativ för den tyska brunkolsverksamheten i syfte att skapa en
ny hållbar ägarstruktur. Vattenfall annonserade den 22 september 2015 ut de
aktuella tillgångarna för försäljning.

- Regeringen i dag har tagit emot en begäran om ägarsamordning från
Vattenfalls styrelse med anledning av försäljningen av Vattenfalls
brunkolsverksamhet, säger Mikael Damberg.

- Det är positivt att Vattenfall har genomfört en transparent process där alla
potentiella intressenter har haft möjlighet att visa sitt intresse. Vi kommer nu
att analysera den transaktion som Vattenfalls styrelse har föreslagit och
återkommer uppskattningsvis inom ett par månader när vi har tagit ställning,
fortsätter Mikael Damberg.
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Tid: 18 april kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Ta med presslegitimation. Inpassering via kopparporten.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Miljömässigt hållbar gruvnäring
och avfallshantering
Publicerad 15 april 2016 Uppdaterad 15 april 2016

Regeringen lämnar idag en skrivelse till riksdagen med
konkreta åtgärder som leder till en bättre hantering av
gruvavfall.
- Sverige ska fortsätta att stå starkt som gruvnation och vara en föregångare
för en miljömässigt hållbar gruvnäring och avfallshantering. Länderna inom
EU använder ca 30 procent av världens samlade produktion av metaller som
är nödvändiga för att möta samhällsutvecklingen, men står för 3 procent av
produktionen. Våra 16 metallgruvor gör att Sverige hör till de främsta
producenterna av basmetall inom EU. Det är självklart att avslutad
gruvverksamhet inte ska överlämna en skadad miljö eller ekonomiska
åtaganden till framtida medborgare, säger näringsminister Mikael Damberg.

Riksdagen lämnade i december 2015 över Riksrevisionens rapport
"Gruvavfall – Ekonomiska risker för staten?" till regeringen. I samband med
det efterfrågades en skrivelse från regeringen, senast den 15 april 2016.

I skrivelsen till riksdagen redovisar regeringen hur Riksrevisionens
rekommendationer tas omhand. Regeringen har påbörjat ett arbete för att
utreda och analysera förutsättningarna för nya modeller för kostnadstäckning
av avhjälpande av sådana skador.

Skrivelse 2015/16:165 Riksrevisionens rapport om ekonomiska risker för
staten i fråga om gruvavfall

- Det går åt stora mängder bergmaterial för att producera metall, vilket gör
att gruvavfallet utgör 83 procent av det totala avfallet som uppkommer i
Sverige en del av detta kan också generera giftigt cancerframkallande
lakvatten. Därför behöver vi en långsiktig strategi för att hantera avfallet på
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ett sätt som skyddar både människor och miljö, säger klimat- och
miljöminister Åsa Romson.

Regeringen uppdrar också till Naturvårdsverket och Sveriges Geologiska
Undersökning att tillsammans ta fram en långsiktig strategi för hantering av
gruvavfall, kartlägga statens och verksamhetsutövarnas kostnader inom
området samt utvärdera efterbehandlingar av de nedlagda
gruvverksamheterna.

Dessutom får Naturvårdsverket uppdraget att analysera och förtydliga sin
vägledning avseende under vilka förutsättningar utvinningsavfall som
uppvisar farliga egenskaper bör klassificeras som farligt avfall och
konsekvenserna av detta.

Uppdrag att ta fram strategi för hantering av gruvavfall och göra en
bedömning av kostnader och åtgärder för efterbehandling

Uppdrag avseende klassificering av utvinningsavfall



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Mikael Damberg
presenterar vårbudgeten i
Örnsköldsvik
Publicerad 12 april 2016 Uppdaterad 12 april 2016

I morgon, onsdag 13 april, presenterar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg regeringens
vårbudgetproposition i Örnsköldsvik.
Innan vårbudgetpresentationen deltar närings- och innovationsminister
Mikael Damberg på invigningen av en ny maskin på företaget Metsä.
Ministern kommer även att göra ett företagsbesök på McGregor Sweden AB
där även presentationen av vårbudgetpropositionen sker.

Vårbudgetpresentation
Tid: Kl. 14.00-14.30
Plats: Sjögatan 4 G, Örnsköldsvik

Media är välkomna.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg medverkar i
praktikplatsprojektet Welcome
Talent
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

7 och 8 april medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg i Stockholms
Handelskammare och Swedbanks gemensamma
projekt ”Welcome Talent” som syftar till att fler företag
ska erbjuda praktikplatser till nyanlända.
Det finns företagare som vill engagera sig i integrationsfrågan och för att
fånga upp intresset kommer projektet Welcome Talent att lanseras på sex
orter under våren. Mikael Damberg kommer att medverka vid tre tillfällen i
Uppsala, Västerås och Stockholm.

- Praktik är ett bra sätt att få in en fot på arbetsmarknaden och jag
välkomnar det här initiativet från näringslivets sida, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

För mer information besök: http://www.welcometalent.se/
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige skriver under brev med
uppmaning till kommissionen om
digitala plattformar
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

I måndags skickade Sverige tillsammans med en rad
andra EU-länder ett brev, signerat av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och it-minister
Mehmet Kaplan, till EU-kommissionen med en
uppmaning att inte begränsa innovation och ekonomisk
utveckling genom betungande lagstiftning.
- Det är viktigt att inte sätta käppar i hjulen för digitaliseringens snabba
utveckling utan istället främja de möjligheter som den erbjuder våra företag
och konsumenter. Vi vill uppmana kommissionen att ha detta i åtanke, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

- Internet måste även i fortsättningen fungera som en innovationsmotor. Man
bör alltid ha ett öppet internet som rättesnöre och målbild när man diskuterar
plattformar, det gynnar utvecklingen, säger it-minister Mehmet Kaplan.

Under våren kommer den Europeiska kommissionen som en del av den
digitala inremarknadsstrategin (DSM) att presentera en sammanställning om
digitala plattformar. Inför den sammanställningen uppmanar nu
Storbritannien, tillsammans med Sverige, Tjeckien, Danmark, Finland,
Estland, Litauen, Bulgarien, Luxemburg och Polen, kommissionen att inte
föreslå en allomfattande reglering av digitala plattformar. Att reglera på
förhand bör man vara försiktig med och ny lagstiftning bör bara tas fram om
det finns problem som man behöver komma till rätta med. Annars finns det
risk för att lagstiftningen istället hindrar utvecklingen av nya tjänster, företag
och i längden nya jobb.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Minskat resultat för den statliga
bolagsportföljen men utdelningar
på stabil nivå
Publicerad 04 april 2016 Uppdaterad 04 april 2016

Det sammantagna resultatet efter skatt för bolagen med
statligt ägande uppgick för 2015 till -1,8 miljarder
kronor. Bolagen delade för 2015 ut närmare 20
miljarder kronor vilket var i nivå med föregående år.
Året i korthet

Omsättningen minskade med 1 procent och uppgick till 346,1 (350,0)
miljarder kronor.
Resultatet efter skatt minskade och uppgick till -1,8 (16,5) miljarder
kronor, främst orsakat av lägre resultat i Vattenfall och nedskrivningar i
LKAB.
Avkastning på eget kapital minskade till 0,4 (4,9) procent.
Bruttoinvesteringarna ökade med 2 procent och uppgick till 49,0 (47,9)
miljarder kronor.
Värdet på statens börsnoterade aktieinnehav minskade med 15 procent
till 69,8 (82,4) miljarder kronor.

Resultatet förklaras framförallt av Vattenfalls nedskrivningar för kärnkraft i
Sverige och brunkol i Tyskland på 36,8 (23,8) miljarder kronor. Vattenfalls
resultat efter skatt 2015 var -19,8 miljarder kronor vilket var 11,5 miljarder
lägre än 2014. Det lägre sammantagna resultatet förklaras också av
nedskrivningen av LKAB:s järnmalmsverksamhet i Kiruna, Malmberget och
Svappavaara på 7,1 miljarder kronor. LKAB:s resultat efter skatt 2015
minskade med 6 miljarder kronor till -5,7 miljarder kronor. Statens andel av
TeliaSoneras resultat minskade med 0,8 miljarder kronor till 1,4 miljarder
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kronor.

Den konsoliderade omsättningen för bolagen med statligt ägande uppgick till
346,1 (350,0) miljarder kronor. Vattenfall svarade för 42 (42) procent av
omsättningen i den statliga. Vattenfalls omsättning minskade med 1,4
miljarder kronor för 2015 jämfört med föregående år, främst på grund av
lägre elpriser. LKAB:s omsättning minskade med 4,4 miljarder kronor
jämfört med 2014, främst på grund av fallande järnmalmspriser.
Omsättningen i TeliaSonera, Systembolaget och Apoteket ökade med 2,0,
1,2 respektive 1,0 miljarder kronor.

De sammantagna bruttoinvesteringarna uppgick 2015 till 49,0 (47,5)
miljarder kronor, vilket motsvarar en ökning med 2 procent. De totala
investeringarna dominerades av Vattenfalls investeringar på 28,7 miljarder
kronor, en minskning med 1 procent från 2014, och LKAB:s investeringar på
6,4 miljarder, en ökning med 16 procent från 2014.

För verksamhetsåret 2015 förväntas utdelningarna från de statligt ägda
bolagen uppgå till 19,9 (19,7) miljarder kronor, vilket inkluderar extra
utdelningar.

Om den statliga bolagsförvaltningen
Staten är en betydande bolagsägare i Sverige. Den statliga bolagsportföljen
består av närmare 50 bolag och värderas till 460 miljarder kronor. Resultatet
för portföljen rapporteras halvårsvis och i en årlig verksamhetsberättelse för
bolag med statligt ägande. Rapporteringen syftar till att öka genomlysningen
och ge en samlad bild av den statliga bolagsförvaltningen.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg lanserar
digitaliseringspiloter
Publicerad 04 april 2016 Uppdaterad 04 april 2016

Regeringen satsar 116 miljoner kronor fram till 2018 på
digitaliseringsprojekt som ska gynna både små och
stora svenska företag. Projekten ska samfinansieras av
näringslivet och akademin. Den totala budgeten uppgår
till drygt 230 Mkr fram till 2018.
Regeringen har gett Vinnova i uppdrag att bjuda in företag till forsknings-
och innovationsprojekt som ska bidra till att öka digitaliseringen hos svenska
företag i olika branscher. Syftet med samverkansprojekten är att öka den
svenska industrins konkurrenskraft. Samverkansprojekten har inletts med
åtta pilotprojekt. Projekten har deltagare från Skåne, Västra Götalands län,
Stockholms län, Västmanlands län, Jönköpings län, Östergötlands län och
Uppsala län. Projekten täcker flera områden från energi till transportsystem,
från konsumentprodukter till läkemedelsproduktion. Pilotprojekten är ett
första steg i att undersöka idéer, testa och visa digitala lösningar.

-Just nu pågår en snabb strukturomvandling där inbäddade system och
uppkopplade fabriker och produkter revolutionerar industrin.
Digitaliseringen berör hela samhället och företag i alla branscher. Industrins
förmåga till digital omställning kommer att avgöra Sveriges konkurrenskraft.
Regeringen går därför nu in med ytterligare medel för att hjälpa företagen. Vi
hoppas att pilotprojekten ska stärkas så att de kan skalas upp och utvecklas
till innovationer som så småningom banar väg för nya jobb och mer svensk
export, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

För mer information om projekten besök Vinnovas hemsida
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Botkyrka
Publicerad 23 mars 2016 Uppdaterad 23 mars 2016

I dag, 23 mars, besöker närings- och
innovationsministern Botkyrka kommun för att göra
företagsbesök, träffa representanter för näringsliv och
beslutsfattare i kommunen.
Närings- och innovationsministern kommer under besöket i Botkyrka
kommun att delta på ett möte som arrangeras av kommunstyrelsen. Mikael
Damberg kommer även att delta på invigningen av medicinteknikföretaget
Bactiguards nya lokaler.

- Lokala företag har stor betydelse för Sveriges välstånd. Det ska bli
spännande att få höra mer om kommunens arbete som tillsammans med
företagen bidrar till ett växande näringslivsklimat, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Besöket till Botkyrka kommun är en del av Mikael Dambergs
näringslivsturné där han kommer att besöka olika kommuner i
Stockholmsområdet för att ta del av deras arbete med näringslivsfrämjande
men även för att träffa lokala företagare.

Tid: 23 mars kl. 15.00
Plats: Kommunhuset i Tumba
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar satsning på
immateriella tillgångar som stöd
för innovation och tillväxt
Publicerad 23 mars 2016 Uppdaterad 23 mars 2016

I dag presenterar närings- och innovationsminister
Mikael Damberg tillsammans med Patent- och
registreringsverket en satsning på immateriella
tillgångar som stöd för innovation och tillväxt.
Tid: 23 mars kl. 13.00-14.00
Plats: Valhallavägen 136, Stockholm

Media är välkommen att delta under evenemanget.

Anmälan sker till Stina Lilja, e-post: stina.lilja@prv.se eller via telefon:
0703-90 21 25.

Programmet webbsänds i realtid och finns även tillgängligt i efterhand på
prv.se.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Inställt: Pressträff om digitalisering
av svensk industri
Publicerad 22 mars 2016 Uppdaterad 22 mars 2016

På grund av händelserna i Bryssel ställs dagens
pressträff om digitalisering av svensk industri in.
Tid: 22 mars kl. 14.00-14.45. Insläpp för media kl. 13.45
Plats: Ericsson Studio i Kista
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen inrättar exportcenter i
Östergötland, Västerbotten,
Skåne, Kronoberg, Västra
Götaland och Dalarna
Publicerad 18 mars 2016 Uppdaterad 18 mars 2016

Regeringen har nyligen fattat ett beslut om att inrätta
regionalt exportcenter i sex län i Sverige enligt principen
"en dörr in" för företag som vill ta klivet ut på
exportmarknaden.
Den svenska exporten går generellt sett bra. Exporten ökade med hela fem
procent i hela landet det senaste året, vilket kan jämföras med en ökning på
endast en procent i genomsnitt under de senaste åtta åren.

Andelen exporterande företag är emellertid endast 10 procent av alla
företag. Ett av regeringens mål att andelen exporterande företag ska öka.
Inrättandet av regionala exportcenter syftar till öka andelen exporterande
företag samt att hjälpa framförallt små och medelstora företag att ta klivet ut
på exportmarknaden.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg lanserade i september
Sveriges exportstrategi för att stärka den svenska exporten och skapa nya
jobb i hela Sverige. Strategin togs fram i dialog med näringslivet, som inte
minst framförde att det var svårt att navigera bland olika offentliga aktörer
som på olika sätt stöder exportsatsningar.

Regeringen har nu fattat beslut att inrätta regionala exportcentra – till en
början – i sex län i Sverige: Skåne, Västra Götaland, Kronoberg,
Östergötland, Dalarna och Västerbotten. Målet ska vara att varje företag får
kontakt med rätt person i rätt organisation med sin fråga eller sitt problem

https://www.regeringen.se/


inom en arbetsdag (24 timmar), enligt principen "en dörr in".

Hos de regionala exportcentra ska företag erbjudas stöd i sin
internationalisering eller exportsatsning och exportcentra ska underlätta för
företagen att hitta rätt bland de offentliga aktörer som på olika sätt ger stöd
till affärsutveckling och internationalisering.

I varje regionalt exportcentrum ska den regionalt utvecklingsansvariga och
den regionala representationen för Almi Företagspartner AB, nätverket
Enterprise Europe Network, Sveriges export- och investeringsråd (Business
Sweden), Exportkreditnämnden och Tillväxtverket ingå i den mån sådan
finns.

Även handelskamrar, företagsinkubatorer och lokala näringslivskontor ska
inbjudas att medverka om de vill det. Tillväxtverket ges i uppdrag att
samordna inrättandet av dessa exportcentra.

- När jag förra året lanserade Sveriges Exportstrategi var det mot bakgrund
av att Sverige behöver ta marknadsandelar i världshandeln, säger Mikael
Damberg.

- Jag vill att fler företag ska ta klivet ut på exportmarknaden. Därför inrättar
regeringen nu regionala exportcenter i sex län i Sverige. Det måste vara
lättare för företagen att hitta hjälp för ta sig ut på exportmarknaderna. Inom
24 timmar ska varje företag ha fått hjälp med sin fråga eller problem, säger
Mikael Damberg.

Beslutet är en av flera insatser för att förenkla för företagen. Mikael
Damberg har tidigare lanserat Team Sweden för att förbättra samordningen
av exportstödet och för att kunna kraftsamla på de stora affärerna och de
viktigaste marknaderna. Likaså har Tillväxtverket fått i uppdrag att bygga ut
hemsidan verksamt.se med exportinformation och länkar till alla relevanta
myndigheter.

- Regeringen visar nu i handling att vi menar allvar med att öka exporten och
skapa nya jobb. Den svenska exporten ökar nu starkt men vi kan inte luta oss
tillbaka och tro att det varar för evigt, avslutar Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Staten och kapitalet - reformer för
innovation och hållbar tillväxt
Publicerad 14 mars 2016 Uppdaterad 14 mars 2016

Uppdatering: Propositionen överlämnades 14 mars. I
morgon tisdag den 15 mars överlämnar regeringen
propositionen Staten och kapitalet - struktur för
finansiering av innovation och hållbar tillväxt, till
riksdagen för beslut.
I propositionen föreslår regeringen en ny struktur för statens
riskkapitalinsatser som syftar till att skapa bättre finansieringsmöjligheter för
företag i utvecklingsskeden. Regeringen föreslår att ett nytt nationellt
utvecklingsbolag inrättas: Fondinvest AB. De befintliga statliga bolagen
Fouriertransform och Inlandsinnovation ska inordnas som dotterbolag i det
nya bolaget, vilket borgar för ett ansvarsfullt omhändertagande av befintliga
investeringar.

Fondinvest AB föreslås investera indirekt i företag genom privat förvaltade
fonder, så kallad fond i fond-metodik. Förutom stärkt utbud av riskvillig
finansiering, genom uppväxling med privat kapital, förväntas detta arbetssätt
bidra till att utveckla riskkapitalmarknaden och det finansiella ekosystemet i
Sverige och därmed förbättra förutsättningarna för innovation och tillväxt.

I propositionen lyfter regeringen också behovet av att stärka och följa
utvecklingen när det gäller efterfrågan på marknadskompletterande
lånefinansiering. Det finns tecken på att förutsättningar och villkor för
utlåning till små och medelstora företag har försämrats på senare tid. Ökade
regulatoriska krav på bankerna, avseende bl.a. kapitaltäckning i spåren av
finanskrisen, kan ha påverkat riskviljan i utlåningen. Regeringen föreslår att
Almi får i uppdrag att se över och bedöma behovet av eventuella nya
insatser för stärkt lånefinansiering, såsom ett garantiinstrument eller andra
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lämpliga låneprodukter. Detta ska ske i nära samverkan med bankerna. Om
genomgången visar på behov av ytterligare medelsförstärkningar för att möta
identifierade behov avser regeringen återkomma till riksdagen i frågan.

Regeringen föreslår vidare att Fondinvest AB även ska omfatta en
verksamhetsgren inriktad mot att särskilt stödja investeringar i tidiga
utvecklingsskeden, en så kallad såddfond.

I propositionen föreslås också att en av investeringsinriktningarna i
Fondinvest AB ska inriktas mot demonstrationsanläggningar. Det behövs för
att möta behoven av marknadskompletterande finansiering för
produktionsanläggningar där ny teknologi eller processer ska gå från
produktion i liten skala till kommersiella produktionsvolymer.

De statliga finansieringsinsatserna består idag av olika delar som tillkommit
stegvis över långt tid. Regeringen bedömer att det finns behov av att
tydliggöra och förenkla dagens system, att minska inlåsningar och göra
kapitalet mer verksamt gentemot de marknadskompletterande behov som
finns, särskilt i utvecklingsskeden.

Regeringen vill med propositionen stärka hela innovationskedjan och
förbättra möjligheterna för utveckling, innovation och tillväxt. Propositionen
ger företag, innovatörer och entreprenörer i hela landet stärkta
förutsättningar att utveckla idéer och projekt till framgångsrika växande
företag.

- När jag tillträdde på posten som närings- och innovationsminister var det
tydligt att det statliga riskkapitalet har en mängd brister och därigenom inte
arbetar till sin fulla kraft. Pengarna är en av de största utmaningarna för
företag i utvecklingsskeden. Därför tillsatte regeringen en utredning för att
kartlägga behovet av finansieringsinsatser riktade till små och medelstora
företag, och för att lämna förslag på nytt arbetssätt för det statliga
riskkapitalet. Nu, ett år senare, presenterar vi en proposition som innehåller
viktiga reformförslag som innebär minskade inlåsningar, större flexibilitet
och verkningsfull användning av statens medel. Det ska bli lättare att få
pengar till nya idéer, säger Mikael Damberg.

Propositionen överlämnas till riksdagen den 15 mars 2016. Beslut sker i
riksdagen före sommaren.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Påminnelse: Pressinbjudan:
Staten och Kapitalet
Publicerad 14 mars 2016 Uppdaterad 14 mars 2016

I dag, 14 mars, presenterar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg regeringens
proposition ”Staten och kapitalet - struktur för
finansiering av innovation och hållbar tillväxt”.
Tid: 14 mars kl. 13.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Ta med presslegitimation.
Kom i god tid. Inpassering sker via kopparporten.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Niklas Nordström ny ledamot i
Business Sweden
Publicerad 03 mars 2016 Uppdaterad 03 mars 2016

Regeringen beslutade i dag att förordna Niklas
Nordström till ny ledamot i styrelsen för Business
Sweden.
Business Sweden är statens och näringslivets gemensamma organ för export-
och investeringsfrämjande insatser vars syfte är att bidra till tillväxt och
sysselsättning och därmed ökat välstånd i Sverige. Niklas Nordström tar över
rollen som styrelseledamot från Leif Pagrotsky som nyligen utsetts till
Sveriges generalkonsul i New York.

Niklas Nordström har en gedigen bakgrund inom internationell handel,
exportfrämjande samt inom kulturfrågor. Niklas Nordström har dessutom
tidigare erfarenhet från investeringsfrämjande i samband med etableringen
av Facebooks datacenter i Luleå. Niklas Nordström kommer under sitt
ledamotskap i Business Sweden sitta kvar som kommunalråd i Luleå.

– Min förhoppning är att Business Sweden med Niklas Nordström i styrelsen
kommer att accelerera de exportfrämjande insatserna med särskilt fokus på
små- och medelstora företag, men också att trappa upp
investeringsfrämjande åtgärder i Sverige. Utöver en bred politisk erfarenhet
har Niklas Nordström ett väletablerat internationellt kontaktnät och
erfarenhet som egenföretagare vilket gör honom till en viktig tillgång i
Business Sweden, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Styrelsen för Business Sweden kommer i ett senare skede att internt utse en
ordförande bland de ledamöter som förordnats av regeringen.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Nya handelssekreterare i Norge
och Turkiet
Publicerad 03 mars 2016 Uppdaterad 03 mars 2016

Regeringen har idag utsett Mimmi Goude till ny
handelssekreterare i Norge och Erik Friberg till ny
handelssekreterare i Turkiet.
Mimmi Goude har varit anställd av Business Sweden sedan 2006, och
stationerad i Oslo sedan 2012 som tillförordnad kontorschef och senior
projektledare på Norges handelssekretarkontor. Hon har etablerade
yrkesnätverk och starka kontaktnät i Oslo och i Norge som helhet.

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg ser vikten av
handelssekreterarens uppdrag i Norge för att främja svensk export,
internationalisering samt utländska företagsinvesteringar i Sverige.

-Posten som handelssekreterare i Norge är betydelsefull då Norge är en av
Sveriges viktigaste handelspartner, och också omvänt: Sverige är en av
Norges viktigaste handelspartners, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Den geografiska, kulturella och språkliga närheten bidrar till att vi ser
varandra som naturliga affärspartners.

Regeringen har idag även utsett Erik Friberg till ny handelssekreterare i
Turkiet.

Erik Friberg har en gedigen bakgrund från näringslivet sedan 2005 med ett
flertal globala och internationella projekt som managementkonsult i ryggen.
Erik Friberg har bland annat arbetat på PwC Consulting sedan 2012 och
Deloitte Consulting mellan åren 2008-2012.
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-Turkiet är en av världens snabbast växande ekonomier och är sedan många
år en viktig region för svensk handel. Med ett gynnsamt geografiskt läge är
Turkiet attraktivt för svenska företag och en fördelaktig språngbräda mot
marknader i norra Afrika, Mellanöstern och Centralasien, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Halland
på industriturné
Publicerad 01 mars 2016 Uppdaterad 01 mars 2016

I morgon, 2 mars, reser närings- och
innovationsministern till Falkenberg och Halmstad.
Mikael Damberg ska träffa företrädare för Svenskt
Näringsliv Halland, Almi och Stena Recycling.
Program

Falkenberg 
10.00 Näringslivsdagen 
Adress: Nyhems Plan 1, 311 35 Falkenberg

10.30 Deltar i paneldiskussion "Skapa- växa- exportera"

Halmstad 
12.00 Lunchträff med Almi
Adress: Slottsmöllan 10A, 302 31 Halmstad

14.00 Besöka Stena Recycling
Adress: Kistingevägen 15, 302 62 Halmstad

Media är välkomna att delta vid alla tillfällen. Kontakta Ann Wolgers för
mer information.

Om Smart industri: Regeringen har tagit fram Smart industri – en
nyindustrialiseringsstrategi för Sverige. 

I strategin är fyra utmaningar identifierade:

Digitalisering
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Hållbarhet
Kompetens
Innovationskraft

Dessa ligger till grund för fyra fokusområden (Industri 4.0, Hållbar
produktion, Kunskapslyft industri och Testbädd Sverige) som är
utgångspunkt för arbetet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag om socialt företagande
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 29 februari 2016

Enheten för främjande och förenkling vid
Näringsdepartementet har i dag fått i uppgift att se över
hur man kan stärka socialt företagande och sociala
innovationer. Arbetet kommer att bedrivas av Lars
Bryntesson.
Syftet är att främja den sociala ekonomin och stärka social innovationskraft.
Målet är att ta fram förslag på hur näringspolitiken kan bidra till att stärka
det sociala företagandet.

Uppgiften är att:

Kartlägga befintliga statliga insatser
Identifiera de huvudsakliga flaskhalsarna
Beakta områdena kapitalförsörjning, företagsrådgivning, informations-
och kunskapsutveckling, samt innovationsfrämjande
Analysera och ge förslag på och/eller ändra näringspolitisk samt
arbetsmarknadspolitisk inriktning
Ge förslag på omfördelning av stöd, ansvar och insatser mellan de båda
politikområdena och dess myndigheter

Arbetet beräknas vara klart den 31 maj 2016.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet

Fler och växande sociala företag
Publicerad 26 februari 2016 Uppdaterad 26 februari 2016

Måndagen den 29 februari har arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg bjudit in arbetsintegrerande sociala
företag samt representanter från Arbetsförmedlingen,
SKL, Tillväxtverket och ESF-rådet för att diskutera de
arbetsintegrerande sociala företagens fortsatta roll på
svensk arbetsmarknad.
De arbetsintegrerande sociala företagen gör i dag en stor insats när det gäller
att skapa arbetstillfällen för människor som har varit arbetslösa länge.
Arbetsmarknadsdepartementet bjöd för ett år sedan in till dialog med
företrädare för arbetsintegrerande sociala företag om möjligheten att ge
dessa företag en utökad roll när det gäller att ge de som står längst ifrån
arbetsmarknaden en väg tillbaka till jobb.

Ylva Johansson och Mikael Damberg bjuder nu in till ett nytt möte för ett
samtal om regeringens politik och vad som krävs för att arbetsintegrerande
sociala företag ska kunna utgöra en större del av arbetsmarknaden.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Musikexportpriset 2015
Publicerad 25 februari 2016 Uppdaterad 25 februari 2016

Regeringens pris för utomordentliga insatser för svensk
musikexport 2015 tilldelas artisten, låtskrivaren och
textförfattaren Tove Lo. Regeringens hederspris 2015
för mångåriga insatser för svensk musikexport tilldelas
kompositören Anders Hillborg. Hedersomnämnandet
2015 för insatser av särskild betydelse för svensk
musiks internationalisering tilldelas dirigenten Esa-
Pekka Salonen. Vinnarna mottar sina priser den 29
februari 2016 i UD:s Pressrum.
– Svensk musikexport utgör en väsentlig del av den moderna Sverigebilden i
utlandet och är således inte bara en betydelsefull näringsgren utan är utifrån
mitt perspektiv i högsta grad också en viktig beståndsdel i ett brett och
framgångsrikt Sverigefrämjande, säger näringsminister Mikael Damberg.

Tove Lo tog hem det nittonde Musikexportpriset med motiveringen:

Sedan många år tillbaka står låtskrivare och producenter för framgången i
svensk musikexport. Årets pristagare är inte bara eftertraktad som
kompositör och textförfattare åt världsartister som en av landets största
2015, hon har också slagit igenom stort själv som internationell artist, inte
minst genom sina unika, historiska topplisteframgångar i USA. Tove Lo -
som hon kallar sig - tar det hitmakeri som vuxit fram i den svenska
legendariska Cheironstudion vidare. Hon är själv en del av
Cheirontraditionen genom sitt arbete med studions senaste samling stjärnor;
unga låtskrivarkollektivet Wolf Cousins som redan står bakom flera stora
internationella hits. Tove Lo tillhör den generation musiker som ser
samskapande och delaktighet som självklarheter i studion. Hon är en stor
förebild för både låtskrivare och artister och sätter Sverige på kartan med sin
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kreativitet och självklara scennärvaro, en värdig vinnare av regeringens
musikexportpris 2015.

Övriga nominerade till priset var Ghost, Max Martin, Shellback, Nina
Stemme.

Hederspriset tilldelas en aktör inom musikbranschen som gjort mångåriga
insatser för svensk musikexport eller spridningen av svensk musik i utlandet
och därigenom sin del i att sprida en positiv bild av Sverige.

Motiveringen lyder:

För musiken till Eva Dahlgrens album "Jag vill se min älskade komma från
det vilda" utsågs Anders Hillborg 1995 till Årets kompositör på
Grammisgalan, men redan tolv år tidigare hade han komponerat Mouyayoum
– det unikt nyskapande körverk som idag är Hillborgs i särklass mest
framförda stycke på världsscenen. Inför det planerade uruppförandet 1985
bedömdes verket först som "både omöjligt och osjungbart", men trettio år
senare älskas och sjungs Mouyayoum med självklarhet regelbundet av körer
runt om i världen. Stycket finns utgivet i ett tiotal olika inspelningar och
utgör med såväl sina klanger och stämningar som sitt fascinerande genomslag
ett utmärkt exempel på kompositörens förmåga att fängsla och föra med sig
publiken på en resa in i framtiden. Anders Hillborg är inte bara en av
Sveriges mest framstående kompositörer, utan tillhör även världens främsta
och mest betydelsefulla namn inom konstmusiken. Hans breda palett täcker
såväl in orkester-, kör- och kammarmusik som film- och populärmusik. Hans
arbetsfält är globalt och musikmetropoler som Los Angeles, Berlin och
Stockholm utgör idag endast tre av de nav kring vilka Anders Hillborgs
musikaliska universum snurrar.

Hedersomnämnandet för insatser av särskild betydelse för svensk musiks
internationalisering gick i år till Esa-Pekka Salonen. Priset ska gå till en aktör
som på ett betydelsefullt sätt bidragit till svensk musiks internationella
framgång. Priset ska endast delas ut de år det finns särskilda skäl till det.

Motiveringen lyder:

Han har som ingen annan gjort den nyskrivna musiken till en angelägenhet
för fler än de redan frälsta. Oförtröttligt står han upp för den nutida musiken.
Att spela Beethoven, Bruckner och Brahms räcker inte för Esa-Pekka
Salonen som förutom att skriva och uppföra sin egen musik också värnar
tonsättarkollegornas, inte minst de nordiska och svenska. Från samarbetet



med Eva Dahlgren på albumet Jag vill se min älskade komma från det vilda
till uruppföranden i Los Angeles och Berlin av Eleven Gates, Cold Heat och
Sirens har Esa-Pekka Salonen framfört musik av Anders Hillborg. Som
dirigent på internationell toppnivå har Esa-Pekka Salonen agerat som en av
de främsta möjliggörarna för att nyskriven musik, inte minst svensk, ska nå
den stora publiken.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sörmland är Mikael Dambergs
nästa turnéstopp
Publicerad 23 februari 2016 Uppdaterad 23 februari 2016

I morgon, 24 februari, reser närings- och
innovationsminister till Katrineholm och Oxelösund på
industriturné. Mikael Damberg kommer att träffa
företrädare för olika fackförbund, beslutsfattare och göra
företagsbesök.

Program

Katrineholm
Kl. 10.00-10.50 besöker SKF Mekan AB
Adress: Fredsgatan 3, 641 30 Katrineholm

Kl. 11.00 besöker Stiftelsen Installatörernas Utbildningscentrum
Adress: Kungsgatan 2A, 641 30 Katrineholm

Kl. 11.30 Mediaträff

Oxelösund
Kl. 14.00 besöker Oxelösunds hamn

Media är varmt välkomna att delta under hela programmet. För mer
information eller intervjuförfrågningar kontakta Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg tar första
spadtaget vid byggandet av
Södertälje Science Park
Publicerad 23 februari 2016 Uppdaterad 23 februari 2016

I dag, 23 februari 2016, tar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg det första
spadtaget vid byggandet av Södertälje Science Park
och Kungliga Tekniska högskolans (KTH) nya lokaler.
Södertälje Science Park kommer att bli en mötesplats där näringsliv,
samhälle och akademi kan samverka. Invigningen av de nya lokalerna
planeras till hösten 2017. Mikael Damberg håller tal vid byggstarten.

- Forsknings- och innovationsinriktade företag har haft en stor betydelse för
Sveriges välstånd. Denna storsatsning i Södertälje är ett viktigt steg, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Tid: 23 februari kl. 11.30
Plats: Kvarnbergagatan 12, hörsalen vid restaurangen, Södertälje
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Eskilstuna
Publicerad 17 februari 2016 Uppdaterad 17 februari 2016

I dag, 17 februari, besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Eskilstuna.
Besöket är en del i industriturnén ”Smart Industri”.

Program i Eskilstuna

Kl. 12.55-13.50 Munktell Science Park
Adress: Portgatan 3, 633 42 Eskilstuna

Kl. 14.05-14.55 AQ Segerström & Svensson AB
Adress: Rinmansgatan 1, 633 46 Eskilstuna

Kl.15.00-15.45 Eskilstuna Elektronikpartner AB
Adress: Gustafsvägen 20, 633 46 Eskilstuna

Kl. 16.00-17.00 Volvo Construction Equipment AB, Customer Center
Adress: Bolindervägen 100, 635 81 Eskilstuna

Media är välkomna att delta vid alla tillfällen. Kontakta Ann Wolgers för
mer information.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Örebro
och Karlskoga
Publicerad 12 februari 2016 Uppdaterad 12 februari 2016

Måndag den 15 februari reser närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på industriturné
och denna omgång besöker ministern Örebro och
Karlskoga. Där kommer Mikael Damberg att göra
företagsbesök och träffa beslutsfattare i regionen.
 

Program

Örebro
Kl. 09.20- 11.00 besöker Atlas Copco.
Adress: Huvudingången, Klerkgatan 21, 702 25 Örebro

Karlskoga
Kl. 13.00-13.45 besöker Lasertech LSH
Adress: Bofors Industriområde, Artilleriplan 6, 691 80 Karlskoga

Media är välkomna att delta vid alla tillfällen. Kontakta Ann Wolgers för
mer information.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen och SKL samarbetar
för enklare restaurangföretagande
med digitala tjänster
Publicerad 12 februari 2016 Uppdaterad 12 februari 2016

I går vid regeringssammanträdet, den 11 februari, togs
beslutet om att underteckna en överenskommelse med
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) för ett enklare
företagande med hjälp av nya gemensamma nationella
digitala lösningar. Inledningsvis inriktas arbetet mot
restaurangbranschen – en regeltung bransch som
kräver omfattande kontakt med myndigheter och
kommuner. Genom en samlad digital plattform och
digitala lösningar som utgår från företagens
förutsättningar och behov ska det att bli enklare att
starta och driva restaurangföretag.
- Idag saknar cirka 80 procent av landets kommuner e-tjänster för företag. Så
det är klart att det här uppdraget att ta fram nya gemensamma digitala
lösningar som även inkluderar kommunernas alla tillstånd, anmälningar och
bilagor gentemot företagare, kommer att spara tid och göra det lättare för
företagen, säger it-minister Mehmet Kaplan.

Vid en bred anslutning av kommuner till de nationella digitala lösningar som
tas fram inom ramen för överenskommelsen, kommer det att bli enklare att
starta och driva restaurangverksamhet i stora delar av landet. Processerna
för olika typer av ansökningar kommer att effektiviseras och harmoniseras
mellan olika kommuner.
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- Digitalisering och smarta tjänster ger här en förenklad service som
underlättar för både kommuner och företagare. Kommunerna kan korta sina
handläggningstider och det blir enklare för företagarna i kontakterna med
myndigheterna, säger Anders Henriksson, 1:e vice ordförande i SKL. I
budgetpropositionen för 2016 har regeringen gjort bedömningen att digitala
tjänster ska, så långt som möjligt och där det är relevant, vara förstahandsval
i den offentliga sektorns kontakter med medborgare, organisationer och
företag.

Gårdagens överenskommelse med SKL, som är ett led i detta fördjupade
samarbete, koncentreras därför till restaurangbranschen där tillväxtviljan är
stor men där branschen samtidigt ser att lagar och myndighetsregler är ett
stort hinder för företagens utveckling och tillväxt.

Genom minskade krav och genom att erbjuda digital information, guidning
och tjänster som utgår från företagens förutsättningar och behov ska det att
bli enklare att starta och driva restaurangföretag.

- Inom restaurangbranschen finns en stor tillväxtvilja och här skapas många
viktiga jobb. Min förhoppning är att vi med digitalisering som verktyg och
med närmare samarbete mellan myndigheter på olika nivåer ska kunna göra
stor skillnad för alla som startar och driver restaurang. Genom att lägga
mindre tid på att administrera regelverken kan de istället ägna sig åt att driva
och utveckla sin verksamhet, säger näringsminister Mikael Damberg.

Målsättningen med överenskommelsen är att 2017 kunna erbjuda
majoriteten av alla restaurangföretagare i Sverige digitala tjänster för att
starta och driva sin verksamhet. Tillväxtverket och Bolagsverket är fortsatt
viktiga aktörer i arbetet.

Överenskommelse gäller för perioden 2016–2017 då behovet av en förnyad
överenskommelse utvärderas.

Deltagande kommuner hittills är Botkyrka, Gotland, Göteborg, Halmstad,
Huddinge, Härnösand, Linköping, Nacka, Norrköping, Sigtuna, Skellefteå,
Stockholm, Sundsvall, Södertälje, Timrå, Uppsala och Örebro.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En halv miljard till företag i
Norrbotten, Västernorrland,
Västerbotten, Jämtland och
Gävleborg
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

Europeiska investeringsfonden (EIF) har slutit ett
tvåårigt garantiavtal med Norrlandsfonden på en halv
miljard kronor. Detta innebär att det öppnas nya
finansieringsmöjligheter för små och medelstora företag
i de fem norrlandslänen.
EIF-fonden är ett av EU:s instrument för att stötta företagande och
innovationskraft i Europa. Garantiavtalet som nu slutits möjliggör för
Norrlandsfonden att kunna delta ännu mer offensivt och flexibelt i
finansieringen av innovativa tillväxtföretag.

– Norrlandsfondens samarbete med EIF går hand i hand med regeringens
satsningar på tillväxtföretag. Vi måste kunna erbjuda goda förutsättningar till
innovativa företag inom både industri och tjänstesektorn för att kunna skapa
högproduktiva och konkurrenskraftiga jobb. I det arbetet är
finansieringsmöjligheterna oerhört viktiga, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Detta beslut innebär också att fler företag kan satsa på att stärka sin
konkurrenskraft.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitalisering i fokus när
industrisamtal hålls på
Näringsdepartementet
Publicerad 08 februari 2016 Uppdaterad 08 februari 2016

I dag hålls årets första industrisamtal när
branschföreträdare för svensk industri- och industrinära
tjänstesektor bjudits in av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg för att föra samtal
om digitalisering och konkurrenskraft.
Regeringens industrisamtal förs tillsammans med företrädare för industrin
och med Almega som representerar tjänstesektorn i syfte att diskutera
industrins framtidsutmaningar.

Dagens industrisamtal är koncentrerat kring digitaliseringen av Sverige och
dess industri. It-minister Mehmet Kaplan kommer under samtalet att berätta
om regeringens arbete med digitalisering som verktyg för att uppnå ett mer
klimatsmart samhälle, fler jobb och fler bostäder.

Mikael Damberg kommer också under dagen att redogöra för regeringens
nya industrialiseringsstrategi - Smart industri.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Europeiska kommissionen och
USA överens om regelverk för
överföring av personuppgifter över
Atlanten
Publicerad 05 februari 2016 Uppdaterad 05 februari 2016

Efter intensiva förhandlingar har Europeiska
kommissionen och USA träffat en överenskommelse om
ett nytt regelverk för överföring av personuppgifter
mellan EU och USA. Regeringen välkomnar att en
överenskommelse nåtts.
Enligt EU:s dataskyddsregler får personuppgifter endast föras över till länder
utanför EU och EES om de har adekvat skydd för uppgifterna. USA har inte
ansetts nå upp till det kravet. Men det har ändå, till i höstas, varit möjligt att
överföra personuppgifter till USA genom Safe Harbour-systemet. Systemet
innebar bl.a. att företag och organisationer i USA försäkrar att de följer vissa
dataskyddsregler. I oktober 2015 underkände EU-domstolen systemet i det
så kallade Facebook-målet.

Under hösten har Europeiska kommissionen och USA fört intensiva
förhandlingar för att komma överens om ett nytt system som kan ersätta Safe
Harbour. Europeiska kommissionen har haft som målsättning att nå en
överenskommelse som tar hänsyn till såväl intresset av ett fungerande flöde
av personuppgifter över Atlanten som skyddet av den personliga integriteten.
Förhandlingarna har nu resulterat i en överenskommelse som ska möjliggöra
överföring av personuppgifter från EU till USA.

Frågan om överföring av personuppgifter till USA är av stor betydelse för
svensk ekonomi. Regeringen har på olika sätt varit pådrivande för att en
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överenskommelse, där hänsyn tas till den personliga integriteten, ska komma
till stånd. Bland annat har justitie- och migrationsminister Morgan Johansson
diskuterat frågan med ansvarig EU-kommissionär Vera Jourova och närings-
och innovationsminister Mikael Damberg tagit upp frågan med företrädare
för Europeiska kommissionen och den amerikanska regeringen.

– En förutsättning för innovation och konkurrenskraft är öppenhet mot
omvärlden. Digitaliseringen underlättar mer än någonsin tidigare
gränsöverskridande kontakter och handel. För ett land som Sverige är det
centralt att ha tillgång till de bästa lösningarna och andra marknader. Därför
är jag nu glad och lättad över att EU-kommissionen och USA nått en
överenskommelse om fria dataflöden, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

– Ett fungerande regelverk för överföring av personuppgifter över Atlanten,
där hänsyn tas till den personliga integriteten, är nödvändigt för den
ekonomiska utvecklingen. Det är därför glädjande att en överenskommelse
finns på plats, säger justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

För att det nya regelverket ska kunna tillämpas återstår för Europeiska
kommissionen att fatta beslut enligt överenskommelsen. I denna process är
bl.a. EU:s medlemsstater involverade.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar Finlands
näringsminister
Publicerad 04 februari 2016 Uppdaterad 04 februari 2016

Imorgon, fredag den 5 februari, träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg sin motsvarighet i
Finland, Olli Rehn, som är på besök i Stockholm.
Ministrarna kommer att diskutera ekonomi och
tillväxtfrågor men också möjligheterna till samarbete
inom skog och bioekonomi.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Ministrar deltar vid frågestund
under Ungdomens riksdag
Publicerad 03 februari 2016 Uppdaterad 03 februari 2016

På fredag, den 5 februari, får gymnasieelever från hela
Sverige möjlighet att prova hur det är att vara politiker i
Sveriges riksdag. Bland annat kommer eleverna att
framföra debattinlägg och få möjlighet att ställa frågor
till ministrar i regeringen.
Drygt 120 klasser har skrivit motioner och debattinlägg till en debatt om
framtidens energiförsörjning. I riksdagshuset kommer representanter för
klasserna att arbeta i utskott med motionerna och därefter framföra sina
debattinlägg i kammaren. Dessutom får eleverna chans att ställa frågor till
finansminister Magdalena Andersson, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Aida Hadzialic, klimat- och miljöminister Åsa Romson, närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström under en frågestund - allt under ledning av
talmannen, riksdagsledamöter och tjänstemän. Energikommissionens
ordförande, energiminister Ibrahim Baylan kommer att vara på plats i
kammaren för att lyssna på elevernas debattinlägg för att sedan ta emot
inläggen i tryckt form.

Program

7.30 Entrén vid Riksplan öppnas.

9.20 Samling i kammaren.

9.30 Talman Urban Ahlin öppnar Ungdomens riksdag.
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9.45 Utskottsupprop.

10.00 Utskottsmöten: Motioner diskuteras under ledning av
riksdagsledamöter och föredragande. Utskottet tar ställning till om det ska
bifalla eller avslå motionerna.

11.45 Lunch i Sammanbindningsbanan.

12.45 Aktuell debatt om framtidens energiförsörjning.

14.50 Energikommissionens ordförande Ibrahim Baylan.

15.00 Frågestund med statsråd.

16.00 Avslutning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar Italiens
statssekreterare för EU-frågor
Publicerad 03 februari 2016 Uppdaterad 03 februari 2016

I morgon, torsdag 4 februari, träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Italiens
statssekreterare för EU- frågor, Sandro Gozi, som är på
besök i Stockholm. Fokus för mötet kommer att vara
frågor kring konkurrenskraft och den digitala inre
marknaden.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg inviger
generalkonsulat i New York
Publicerad 25 januari 2016 Uppdaterad 25 januari 2016

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg reser
i morgon tisdag till New York och Washington D.C. I
New York inviger Mikael Damberg det nya
generalkonsulatet. Han stänger också Nasdaq-börsen
samt besöker Hillary Clinton-kampanjens högkvarter. I
Washington D.C. träffar han USA:s chefsförhandlare i
TTIP-förhandlingarna Michael Froman samt medverkar i
ett seminarium om det europeisk-amerikanska
handelsavtalet TTIP på svenska ambassaden.

Program:

Alla tider är lokala tider GMT -5

Tisdag 26 januari – New York

16.00 Mikael Damberg stänger Nasdaqbörsen med ett kortare tal och
klockringning. Samtidigt visas en Sverigefilm på Nasdaq-tornen vid Times
Square. Adress: 4 Times Square, New York.

17.00 Besöker den demokratiska presidentkandidaten Hillary Clintons
kampanjhögkvarter i Brooklyn, New York.

Onsdag 27 januari – New York

08.00 Mikael Damberg leder ett frukostseminarium om "Sweden – the start
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up factory" på Nasdaqbörsen. Adress: 4 Times Square, New York.

09.30 Tid för media. Plats: Nasdaqbörsen. Adress: 4 Times Square, New
York.

11.00 Mikael Damberg medverkar i United Nations Holocaust Memorial
Ceremony. Adress: United Nations Secretariat, 405 East 42nd Street, New
York.

16.30 Officiell öppningsceremoni av det nya svenska generalkonsulatet i
New York. Adress: 445 Park Ave, New York.

18.00 Mottagning med anledning av öppnandet av det nya generalkonsulatet.
Adress: 600 park Avenue, New York.

Torsdag 28 januari – Washington D.C

11.30 Möte med John P. Holdren, avdelningschef, Vita husets
forskningspolitiska avdelning.

15.00 Möte med ambassadör Michael Froman, USA:s handelsrepresentant.

16.30 Möte med Bruce Andrews, biträdande handelsminister.

17.30 Besöker utställningen "Rymd – A Swedish Space Odyssey". Adress:
House of Sweden, 2900 K Street, Washington D.C.

Fredag 29 januari – Washington D.C

08.30 Mikael Damberg medverkar i svensk-amerikanska handelskammarens
frukostseminarium. Adress: House of Sweden, 2900 K Street, Washington
D.C.

10:30: Möte med senator Orrin Hatch, finansutskottets ordförande, senaten.

11:45: Lunchseminarium: "Taking TTIP into 2016". Adress: House of
Sweden, 2900 K Street, Washington D.C.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inleder
industriturné i Västmanland
Publicerad 22 januari 2016 Uppdaterad 22 januari 2016

Idag inleder närings- och innovationsminister Mikael
Damberg en industriturné i Sverige. Första stoppet blir
Västmanland, där Mikael Damberg besöker Västerås,
Sala och Fagersta.
Program

Västerås
Kl. 09.30 Mikael Damberg besöker Bombardier i Västerås. Adress:
Banmatarvägen 1, Finnslätten.

Sala
Kl. 11.45 Mikael Damberg presenterar regeringens
nyindustrialiseringsstrategi på Johannesbergsgatan 2.

Fagersta
Kl. 13.45 Mikael Damberg besöker Atlas Copco Secoroc. Adress:
Björnbacksvägen 2, Fagersta.

Media är välkomna att delta under hela dagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg presenterar
regeringens
nyindustrialiseringsstrategi
Publicerad 21 januari 2016 Uppdaterad 21 januari 2016

Smart industri – en nyindustrialiseringsstrategi för Sverige

Nyindustrialiseringsstrategin ska bidra till att stärka industrins
konkurrenskraft och göra investeringar i svensk industri mer attraktiva.

Det finns en bild av att industrin minskar i betydelse för Sverige. Men
industrin har förändrats och när de industrinära tjänstejobben räknas in är det
tydligt att Sverige fortfarande är en industrination. Industrin står då för en
femtedel av landets ekonomi och sysselsätter omkring en miljon människor.
Industrin står också för 77 procent av det samlade exportvärdet.

Digitaliseringen och nya möjligheter till automation öppnar ett fönster för en
nyindustrialisering av Sverige. Samtidigt blir konkurrensen från omvärlden
allt hårdare, särskilt från tillväxtekonomierna i Asien som allt mer börjar
konkurrera med kunskapsinnehåll och inte bara låga löner.

Svensk industris fyra utmaningar

Digitalisering. Just nu pågår en snabb strukturomvandling där inbäddade
och uppkopplade fabriker och produkter revolutionerar industrin. Men
många svenska industriföretag hänger inte med och riskerar därför att
konkurreras ut i onödan.

Hållbarhet. Delar av den svenska industrin är inte tillräckligt resurseffektiv.
Hållbar produktion och hållbara produkter kan vara en svensk styrka även
framöver, men svensk industri bör flytta fram sina positioner ytterligare.
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Kompetens. Svensk industri får allt svårare att rekrytera den kompetens som
behövs för att konkurrera på världsmarknaden. Var femte rekrytering
misslyckas helt. Utbildningars kvalitet och relevans är ofta för låg och
omställningen från gamla till nya jobb behöver underlättas.

Innovationskraft. Svenska forsknings- och innovationsmiljöer möter hård
konkurrens. I motsats till de flesta jämförbara konkurrenter har företagens
FoU-investeringar som andel av BNP sjunkit kraftigt i Sverige.

Arbetet med genomförandet av strategin kommer att ske inom de fyra
fokusområden som regeringen identifierat som avgörande för industrins
omställningskraft. De valda fokusområdena bedöms ha störst potential att
säkerställa att svensk industri stärker sin konkurrenskraft i den strukturom‐
vandling som digitaliseringen och omställningen mot en mer hållbar
produktion medför. Små och medelstora företag är avgörande för en
konkurrenskraftig industri och kommer därför att få särskilt fokus i
handlingsplanen. Strategin är regeringens, men industrins medverkan är
avgörande för genomförandet.

Fyra fokusområden

Industri 4.0

Företag i svensk industri ska vara ledande inom den digitala utvecklingen
och i att utnyttja digitaliseringens möjligheter.

Hållbar produktion

Ökad resurseffektivitet, miljöhänsyn och en mer hållbar produktion ska bidra
till industrins värdeskapande, jobbskapande och konkurrenskraft i hela
landet.

Kunskapslyft industri

Kompetensförsörjningssystemet på lokal, regional och nationell nivå ska
möta industrins behov och främja dess långsiktiga utveckling.

Testbädd Sverige

Sverige ska vara ledande i forskning inom områden som bidrar till att stärka
den industriella produktionen i Sverige.

– Industrin är en ovärderlig tillgång för Sverige. Det går bra för stora delar av



svensk industri, och det rapporteras allt oftare om nya investeringar, nya
försäljningsrekord och nyanställningar. Men samtidigt står industrin också
inför en rad utmaningar. Vi är mitt uppe i den fjärde industriella revolutionen
där digitalisering och automatisering radikalt förändrar förutsättningarna för
industriell produktion. Konkurrensen blir allt hårdare men automatisering
och utvecklingen av smarta fabriker gör det också mer attraktivt att tillverka
i Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Smart industri – en nyindustrialiseringsstrategi för Sverige
Presentation från pressträffen



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny generaldirektör utsedd för
Exportkreditnämnden
Publicerad 21 januari 2016 Uppdaterad 21 januari 2016

Regeringen har utsett Anna-Karin Jatko till ny
generaldirektör och chef för Exportkreditnämnden.
Anna-Karin Jatko kommer närmast från en tjänst som
förvaltningschef i Regeringskansliet och tillträder sin
tjänst den 1 april i år.
Exportkreditnämnden är en myndighet som har regeringens uppdrag att
främja svensk export och svenska företags internationalisering och
konkurrenskraft genom att erbjuda konkurrenskraftiga exportkredit- och
investeringsgarantier.

- Exportkreditnämnden är en viktig aktör i arbetet med att genomföra flera
av insatserna i Sveriges exportstrategi som presenterades av regeringen i
september 2015. Därför är jag glad att regeringen idag har utnämnt Anna-
Karin Jatko till ny generaldirektör och chef för Exportkreditnämnden. Anna-
Karin Jatko har en gedigen erfarenhet från såväl den finansiella sektorn som
från statlig förvaltning, säger Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister.

Anna-Karin Jatko efterträder Karin Apelman.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på Svensk
Näringslivs inspirationsdag
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

Onsdag 20 januari är Mikael Damberg huvudtalare på
Svenskt Näringslivs inspirationsdag för ett förbättrat
företagsklimat som hålls i Stockholm.
Inspirationsdagen har arrangerats flera år i rad för att samtala om hur man
kan förbättra kommunens företagsklimat. Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg kommer att berätta om regeringens arbete för stärkt
konkurrenskraft och ökat företagande.

När: Onsdag 20 januari, kl. 12.45
Var: Radisson Blu Waterfront Hotel, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inledningstalar på
Västerbottensdagarna
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

I dag, tisdag 19 januari, håller närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ett
inledningsanförande på Västerbottensdagarna i
Stockholm som i år har temat ”Den hållbara platsen”.
Inledningsdagen fokuserar på tillväxt, attraktivitet och innovation.
Västerbottensdagarna är ett samarrangemang mellan Region Västerbotten
och Länsstyrelsen som hålls på Grand Hôtel i Stockholm. Under tre veckor
sker en mängd aktiviteter, seminarier och möten mellan Västerbottens-
aktörer och övriga Sverige.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Viktig framgång vid
Världshandelsorganisationens
(WTO) ministermöte i Nairobi
Publicerad 20 december 2015 Uppdaterad 20 december 2015

Efter fem dagars intensivt förhandlande i Kenyas
huvudstad Nairobi kunde WTO:s 162 medlemsländer
enas om ett nytt avtal för världshandeln. Uppgörelsen
innehåller bl.a. regler för exportstöd för
jordbruksprodukter, lättnader för de minst utvecklade
länderna samt ett separat avtal om nolltullar för
teknikprodukter. Liberia och Afghanistan välkomnades
som nya medlemsländer.
"Uppgörelsen är en stor och viktig framgång för ett handelsorienterat land
som Sverige" säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, som
själv var på plats i Nairobi.

Ministerdeklarationen öppnar även upp för svenska önskemål att framöver
förhandla nya frågor. "Om WTO ska följa utvecklingen är det viktigt att vi
framöver behandlar även nya frågor som e-handel och den digitala agendan "
säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht välkomnar att löftet att ta bort
exportsubventioner och minska andra former av exportstöd äntligen är
infriat. "Det är något som utvecklingsländerna krävt under lång tid och en
fråga som Sverige drivit länge inom EU och i WTO", avslutar
landsbygdsministern.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen höjer ambitionen för
hållbart företagande
Publicerad 18 december 2015 Uppdaterad 18 december 2015

Regeringen överlämnade idag skrivelsen Politik för
hållbart företagande till riksdagen. Skrivelsen är den
första i sitt slag och innebär startskottet på en mer
ambitiös och sammanhållen politik för hållbart
företagande.
I skrivelsen redovisar regeringen sin syn på hållbart företagande när det
gäller mänskliga rättigheter, arbetsvillkor, miljö- och klimatarbete och
antikorruption. Skrivelsen berör också områden som hållbar beskattning,
handelspolitik, finansmarknadspolitik för hållbara investeringar samt
jämställdhet och mångfald.

I skrivelsen tydliggör regeringen sina förväntningar på företagen.

- Hållbart företagande är en förutsättning för att vi ska ha framgångsrika,
moderna och innovativa företag i framkant. Näringslivets bidrag är
avgörande för att vi ska nå de nya globala utvecklingsmålen, Sustainable
development goals och klimatutmaningen. Jag har höga förväntningar på
svenska företag, att de ska ta hållbarhetsfrågan på allvar och integrera den i
sina affärsmodeller.

Regeringens roll är både att ställa krav på och stödja näringslivet.

- Ansvaret för hållbart företagande ligger förstås på företagen, men för
regeringen och mig som näringsminister är det viktigt att skapa goda
förutsättningar och stödja företagen i deras hållbarhetsarbete, säger Mikael
Damberg.

Med utgångspunkt i skrivelsen kommer regeringen att utarbeta en plattform
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för hållbart företagande som riktas till företagen. En aktiv satsning kommer
också att göras för att öka kunskapen om hållbart företagande på svenska
ambassader runt om i världen.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Uppdaterat
Informationsteknikavtal ger
billigare elektronikvaror
Publicerad 16 december 2015 Uppdaterad 16 december 2015

Förhandlingarna om ett uppdaterat
informationsteknikavtal (ITA) har nu avslutats mellan 53
WTO-medlemmar, däribland EU och Sverige. Avtalet
innebär tullfrihet på ytterligare 201 teknikvaror, och
omfattar därmed 10 procent av värdet av den totala
världshandeln, mer än den globala handeln med
jordbruksprodukter.
- Detta är en stor och efterlängtad uppgörelse inte minst för svenska
konsumenter som får billigare elektronikvaror framöver. Ett uppdaterat ITA
är också viktig för svensk export och svenska elektronikföretag som
Ericsson, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Första upplagan av ITA tillkom 1996 mellan WTO-medlemmar med ett
gemensamt intresse av att avskaffa tullar på teknikvaror. Avtalet omfattade
exempelvis datorer, halvledare och telekomutrustning. Det fick en stor
påverkan på världshandeln och bidrog till vår omställning till ett
informationssamhälle. Denna teknologiutveckling gjorde dock avtalet i sig
omodernt. EU beslutade därför, under svenskt ordförandeskap 2009, att
modernisera ITA. Förhandlingarna lanserades i Genève 2012. Uppdateringen
innehåller 201 nya varor, vilka enbart för EU uppskattas till ett exportvärde
av 82 miljarder euro.

- Sverige har varit drivande för en uppdatering av avtalet och är en av de
främsta vinnarna. Över 80 procent av våra prioriterade
informationsteknikprodukter har inkluderats. Avtalet stärker vår
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konkurrenskraft, de varor som omfattas av ITA-utvidgningen står för
6,8 procent av Sveriges totala varuexport år 2014 till länder utanför EU. Det
är en framgång som våra företag tydligt kommer att märka av, säger Mikael
Damberg.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenskt stöd har möjliggjort
Liberias anslutning till
Världshandelsorganisationen
Publicerad 16 december 2015 Uppdaterad 16 december 2015

Idag antogs Liberia som ny medlem vid WTO:s
ministermöte i Nairobi. Vid anslutningsceremonin
tackade Liberias president Ellen Johnson Sirleaf
personligen Sverige för det stöd som getts genom
Kommerskollegium, SIDA samt genom Joakim Reiters
roll som ordförande för anslutningsgruppen.
Sverige har en särställning som partner med Liberia i deras
anslutningsprocess och det svenska engagemanget har fått stor
uppmärksamhet, såväl i Liberia som i WTO. Sveriges tidigare WTO-
ambassadör Joakim Reiter (nuvarande biträdande generalsekreterare för
UNCTAD) har varit ordförande i arbetsgruppen för anslutningsprocessen.
Kommerskollegium, finansierat av Sida, har stöttat Liberia under processen
och bidragit till att stärka den institutionella kapaciteten.

- Det svenska stödet till Liberias WTO-anslutning är helt i linje med
regeringens politik för att främja en fri och rättvis världshandel. En central
del av denna politik handlar om att ge utvecklingsländer, speciellt de minst
utvecklade länderna, möjligheter att dra nytta av det öppna och
regelbaserade handelssystem som WTO erbjuder. Det är därför med stor
glädje vi välkomnar Liberia som ny medlem i WTO, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Anslutningsprocessen inleddes då Liberia ansökte om WTO-medlemskap år
2007. År 2012 kommunicerade Liberias president officiellt att målet var att
bli WTO-medlem inom fem år, vilket då sågs som ett mycket ambitiöst mål.
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Att Liberia klarat denna utmaning trots begränsad institutionell kapacitet och
de ytterligare svårigheter som ebolautbrottet medförde, utgör en stor
framgång för Liberia, WTO samt det svenska och det internationella stödet.
Liberias anslutningsprocess har dessutom satt en ny standard för ett minst
utvecklat lands anslutning, då det aldrig förr har skett så snabbt och
effektivt. Detta tillskrivs till stor del det svenska stödet och ordföranden
Reiter.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg på WTO-
konferens och främjanderesa till
Nairobi
Publicerad 14 december 2015 Uppdaterad 14 december 2015

Ett nytt informationsteknikavtal inom ramen för WTO
samt exportfrämjande är i fokus när närings- och
innovationsminister Mikael Damberg besöker Nairobi,
Kenya 15-16 december 2015.
Mikael Damberg deltar i Världshandelsorganisationens (WTO) tionde
ministerkonferens i Nairobi. Vid konferensen är strävan att ett utvidgat
informationsteknikavtal ska undertecknas. Avtalet innebär tullfrihet på en
stor mängd teknikvaror som tillsammans omfattar ca sju procent av den
totala världshandeln. Beslut förväntas också tas rörande det framtida arbetet
i WTO.

Mikael Damberg medverkar även på exportfrämjandeaktiviteter och besök
hos svenska energiföretag verksamma i Kenya.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen har beslutat öppna
nya ambassader
Publicerad 11 december 2015 Uppdaterad 11 december 2015

Regeringen har beslutat att öppna ambassader i Lima,
Manila och Tunis. De nya utlandsmyndigheterna
kommer att invigas under år 2016.
Den huvudsakliga inriktningen vid de nya ambassaderna ska vara att stärka
handels- och investeringsfrämjandet och den politiska dialogen.

– Vi ser ambassaderna som en väg att också skapa jobb i Sverige. Det gäller
att vi förbättrar möjligheterna på de här marknaderna som är lite längre bort,
som är lite svårare att komma in på. Då spelar ambassaderna en jättestor roll,
säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Redan i samband med statsbesöket från Tunisiens president i november
meddelade regeringen sin avsikt att öppna en ambassad i Tunis. Nu är det
formellt beslutat.

– Det här signalerar att vi vill vara med och konsolidera en fredlig utveckling
i det här landet och en inkluderande demokratisk process, säger
utrikesminister Margot Wallström.

Tunis

I Tunisien inleddes den arabiska våren 2010. Nyligen var landets president
på statsbesök i Sverige. Svenska företag har lång erfarenhet av den tunisiska
marknaden. Exporten är cirka 750 miljoner kronor per år med betydande
potential att öka när Tunisiens ekonomi stabiliseras. Syftet med etableringen
av en ambassad i Tunis är att stärka främjandet, i synnerhet
handelsfrämjandet, och att ytterligare utveckla den politiska dialogen och
uppföljningen av arbetet inom mänskliga rättigheter och demokratisk
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utveckling.

Lima

Peru är med 30 miljoner invånare Sydamerikas fjärde största land. Den
ekonomiska tillväxten är bland de högsta i regionen. Samtidigt finns behov
av stora satsningar på infrastruktur, utbildning och välfärd. De senaste årens
positiva ekonomiska och politiska utveckling har medfört ett ökat intresse
för handel och investeringar på den peruanska marknaden. Svensk export till
Peru uppgick förra året till drygt 1,3 miljarder kronor. Främjandearbetet i
Peru ska inledningsvis främst inriktas på sektorer som infrastruktur, hälso-
och sjukvård, gruvnäring samt hållbart företagande (CSR). I ambassadens
uppgifter ingår också politisk bevakning.

Manila

Filippinerna med sina drygt 100 miljoner invånare är en av de snabbast
växande ekonomierna i Asien. Svensk export till Filippinerna uppgår till nära
en miljard svenska kronor. Närmare 22 000 svenskar besökte landet förra
året och antalet förväntas öka i och med att den nationella turistindustrin
växer. Ambassadens huvuduppgift blir att främja handels- och
investeringsutbytet med Filippinerna. I ambassadens uppgifter ingår också
politisk bevakning.

De nya utlandsmyndigheterna ska bemannas med vardera två utsända
personer från UD samt ett antal lokalanställda.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya ledamöter utsedda i styrelsen
för Vinnova
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Regeringen har i dag fattat beslut om ledamöter i
Vinnovas styrelse. Regeringen har utsett Staffan
Larsson, länsråd och Sara Öhrvall, rådgivare till nya
ledamöter i Vinnovas styrelse.
Följande personer ingår sedan tidigare i styrelsen för Vinnova och har fått
förlängt förordnande:

Ordföranden Hasse Johansson
Ledmoten David Sonnek, bankdirektör, SEB
Ledmoten Karin Röding, rektor, Mälardalens högskola

I styrelsen ingår även Charlotte Brogren, generaldirektör för Vinnova.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Carl Rosén ny avdelningschef på
Näringsdepartementet
Publicerad 10 december 2015 Uppdaterad 10 december 2015

Regeringen har idag fattat beslut om att anställa Carl Rosén som
departementsråd och avdelningschef på Näringsdepartementets avdelning för
innovation och statliga bolag. Carl Rosén arbetar för närvarande som
verkställande direktör på Aktiespararna. Carl Rosén är civilekonom från
Handelshögskolan i Stockholm och har tidigare arbetat som VD för
International Corporate Governance Network i London, lett Andra AP-
fondens arbete med ägarfrågor samt arbetat som chefredaktör på
Affärsvärlden.

– Med Carl Rosén som avdelningschef på Näringsdepartemetet förstärks
organisationen med såväl unik kompetens som lång erfarenhet av
ägarstyrningsfrågor. Jag är väldigt glad över att Carl valt att tacka ja till att
bli en del av Näringsdepartementet, säger Mikael Damberg,
departementschef och närings- och innovationsminister.

Carl Rosén tillträder under våren 2016.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på Nobel
Week Dialogue
Publicerad 09 december 2015 Uppdaterad 09 december 2015

I dag, onsdag den 9 december talar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg på Nobel Week Dialogue i Göteborg. Årets tema "The future of
intelligence" handlar om hur väl vi förstår mänsklig intelligens.

Mikael Damberg besöker också Västsvenska handelskammaren för att tala
om regeringens nyindustrialiseringsstrategi.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Miljardsatsning på nya
generationens biologiska
läkemedel
Publicerad 08 december 2015 Uppdaterad 08 december 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson bjuder in till gemensam
pressträff tillsammans med Peter Wallenberg Jr, ordförande i Knut och
Alice Wallenbergs stiftelse, och Pascal Soriot, VD Astra Zeneca.

Tid: 11 december 2015 kl. 08.30
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Föranmälan krävs och görs till Amela Svraka på 072-208 62 80 eller via
mejl: amela.svraka@regeringskansliet.se

Kom i god tid. Inpassering via kopparporten.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Närings- och innovationsministern
inviger Hallandsåstunneln
Publicerad 08 december 2015 Uppdaterad 08 december 2015

Idag, den 8 december inviger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg
Hallandsåstunneln. Efter mer än 20 års byggtid är
tunneln klar. Tunnlarna, som är en del av
Västkustbanan, ersätter det kurviga och branta
enkelspåret över åsen som länge varit en flaskhals.
Projektet innebär tre nya tågsstationer i Barkåkra,
Förslöv och Båstad. Kapaciteten för tågen kommer att
öka från fyra tåg per timme till 24, och möjlighet till
fördubblad godsvikt.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Skarpare läge i TTIP-förhandlingar
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 27 november 2015

Idag träffas EU:s handelsministrar i Bryssel för att
diskutera aktuella handelspolitiska frågor. På agendan
finns det kommande ministermötet i WTO,
frihandelsförhandlingar med USA (TTIP) och
frihandelsförhandlingar med länder i Asien och
Sydamerika.
Ett av de stora framstegen vid WTO:s tionde ministermöte i Nairobi i
december förväntas bli ett avslut av förhandlingarna om
informationsteknikavtalet ITA2 (Information Technology Agreement).
Avtalet innebär tullfrihet på en stor mängd teknikvaror som tillsammans
omfattar ca 7 procent av den totala världshandeln.

– Sverige har varit drivande i arbetet för en uppdatering av
informationsteknikavtalet. Ett lyckat resultat på ministermötet i december är
viktigt för Sverige och för våra företag, inte minst i ljuset av Sveriges nya
exportstrategi som syftar till att öka deltagandet av svenska företag i den
globala ekonomin, konstaterar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg

Kopplat till ITA finns även frågan om tjänstehandel – som Sverige fokuserar
på i alla internationella handelsförhandlingar.

– Tjänster som idag kan levereras digitalt står för ca 25 procent av värdet av
EU:s export. Därför behöver vi moderna handelsregler, vilket jag värnar
mycket starkt, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

De bilaterala handelsförhandlingarna med USA (TTIP) har under det senaste
halvåret kommit in i ett skarpare läge och EU förutser nu en ökad
förhandlingstakt. Parterna har nyligen utbytt nya bud om tullsänkningar och
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lägger nu grunden för ett viktigt samarbete för att undanröja handelshinder.
Frågor som kommer förhandlas under våren är bl.a. offentlig upphandling
och hållbar utveckling.

– Ett djupt och omfattande avtal med USA är en möjlighet för ökad tillväxt
och fler jobb i Sverige. EU gynnas av ett större handelsutbyte med den
amerikanska marknaden och genom fler investeringar. Jag är särskilt nöjd
över Sveriges förslag om ett samarbete för minskad antibiotikaanvändning i
djurproduktion nu är en del av förhandlingarna, kommenterar
näringsminister Mikael Damberg.

Gällande frågan om investeringar och investeringsskydd i TTIP-avtalet säger
Mikael Damberg:

– Jag välkomnar kommissionens förslag om investeringsskydd som lämnats
till USA och jag tror att detta kan bli en global förebild för moderna
investeringsregler. Förslaget innehåller en tydlig bekräftelse av staters rätt att
införa lagstiftning för allmänna ändamål som skydd av miljö och hälsa.
Förslaget innehåller också en etablering av en förändrad
tvistlösningsmekanism, vilket innebär att ett moderniserat investeringsskydd
blir en del av förhandlingarna. Detta är av central betydelse för TTIP-
förhandlingarna i sin helhet.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg på
exportfrämjanderesa till Sydkorea
och Japan
Publicerad 23 november 2015 Uppdaterad 23 november 2015

Närings och innovationsminister Mikael Damberg
besöker Sydkorea och Japan 25 – 28 november. På
dagordningen står bland annat möten med utrikes- och
handelsministrar samt besök av svenska företag på
plats.
Ökat samarbete kring innovation och säkerhet är i fokus när Mikael
Damberg besöker Sydkorea. Han kommer där att träffa vetenskaps- och
framtidsplaneringsminister CHOI Yanghee för samtal om bland annat utökat
samarbete kring forskning och utveckling. Flera företagsbesök står också på
dagordningen i såväl Sydkorea som Japan.

Under besöket i Japan träffar Mikael Damberg vice utrikesminister Yoji
Muto och handelsminister Motoo Hayashi för samtal om bland annat det
kommande frihandelsavtalet mellan Japan och EU, samt
Världshandelsorganisationens möte MC10 i Nairobi senare i år.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar vid
manifestation för att hedra offren
för Parisattackerna
Publicerad 20 november 2015 Uppdaterad 20 november 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talar
vid morgondagens manifestation för att hedra offren för
Parisattackerna, arrangerad av Franska ambassaden.
Tid: 13:00, i morgon den 21 november

Plats: Gustaf Adolfs torg, Stockholm
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Näringsminister Mikael Damberg
till Iran
Publicerad 17 november 2015 Uppdaterad 17 november 2015

Den 5-6 december leder närings- och
innovationsminister Mikael Damberg en
affärsdelegation till Iran.
Sommarens överenskommelse mellan Iran och omvärlden innebär en viktig
möjlighet till ökat utbyte med Iran, efter en lång period av omfattande
internationella sanktioner med anledning av landets kärntekniska program.

Handelsdelegationen till Iran är ett led i regeringens nya Exportstrategi som
bland annat syftar till ökad svensk närvaro på tillväxtmarknader. Iran har
tidigare varit Sveriges största exportmarknad i Mellanöstern och har
potential att återigen bli en betydande handelspartner. Svenska produkter är
välkända i Iran och anses representera god kvalitet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker företag i
Blekinge
Publicerad 17 november 2015 Uppdaterad 17 november 2015

Onsdagen den 18 november gör närings- och
innovationsministern två företagsbesök i Karlskrona.
Besöket börjar på ABB där Mikael Damberg får höra
mer om deras arbete följt av en rundvandring i fabriken.
Dagen avslutas på Blekinge Tekniska Högskola, BTH
med möte på temat samverkan mellan BTH och
näringslivet kring FoU och utbildning.
Media är välkomna att delta under besöket på BTH. 

Tid och plats

Blekinge Tekniska Högskola
Kl. 14.00-15.00
Valhallavägen 1, Karlskrona

För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på Vinnovas
årskonferens
Publicerad 16 november 2015 Uppdaterad 16 november 2015

Tisdagen den 17 november deltar närings- och
innovationsministern på Vinnovas årskonferens
Samverkan - är det viktigt för Sverige? Konferensen
handlar om hur satsningar på samverkansprogram
inom forskning och innovation kan stärka Sveriges
konkurrenskraft och bidra till lösningar på globala
samhällsutmaningar.
Tid: kl.10.15-11.15
Plats: Stockholm Waterfront

Läs mer och se hela programmet på vinnova.se

För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

UD presenterar handlingsplan för
den feministiska utrikespolitiken
Publicerad 13 november 2015 Uppdaterad 13 november 2015

I dag lanserar utrikesförvaltningen sin handlingsplan för
den feministiska utrikespolitiken. Hela utrikespolitiken,
inklusive arbetet för fred och säkerhet, ska ha ett
systematiskt jämställdhetsperspektiv byggt på kunskap
och analys.
På det sättet kan Sverige bidra till konkreta framsteg och globalt bli den
starkaste rösten för jämställdhet och för alla kvinnors och flickors fulla
åtnjutande av de mänskliga rättigheterna. Genom handlingsplanen växlar
arbetet upp genom att definiera mål, verktyg och aktörer för hela
utrikesförvaltningens arbete. Handlingsplanen gäller för 2015-18 med
fokusområden för 2016.

- Som första land i världen bedriver Sverige en feministisk utrikespolitik.
Detta är inget trollspö som löser alla problem i ett slag. Snarare handlar det
om ett arbetssätt som ska bidra till verkliga framsteg. För att styra arbetet
och gå från ord till handling behöver utrikesförvaltningen en tydlig och
ambitiös handlingsplan. Därför är jag mycket glad över att
Utrikesdepartementet nu kan presentera en sådan, och att vi kommer att
uppdatera den årligen, säger utrikesminister Margot Wallström.

- Den svenska feministiska utrikespolitiken ger ringar på vattnet runt om i
världen. Den sänder en viktig signal som inspirerar och utmanar normer. Det
handlar om långsiktigt, envetet och systematiskt arbete vilket
 handlingsplanen är ett bevis på. Handlingsplanen är också ett redskap för att
uppnå de nya globala utvecklingsmålen. Jämställdhet är en nyckel i arbetet
för en hållbar utveckling, säger biståndsminister Isabella Lövin.

https://www.regeringen.se/


- En feministisk utrikespolitik stärker konkurrenskraften och varumärket
Sverige. Jämställdhet ger samma förutsättningar för män och kvinnor att
utvecklas och skapa jobb och utveckling, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Utrikesminister Margot Wallström och biståndsminister Isabella Lövin
presenterar handlingsplanen vid ett möte med civilsamhällesorganisationer i
Stockholm under fredagen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Var tredje dag gör regeringen en
främjarresa
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 12 november 2015

Regeringen har som mål att öka exporten. Som ett led i
detta har en ny exportstrategi för Sverige tagits fram.
I slutet av september lanserade regeringen Sveriges exportstrategi. Av 26
länder som betecknas som särskilt prioriterade återfinns flera viktiga
tillväxtmarknader, såsom Japan, Brasilien, Sydkorea, Filippinerna och
Indonesien. Totalt handlar det om 800 miljoner kronor som under fem år ska
stärka den svenska exporten.

Exportfrämjande är en angelägenhet för hela regeringen och i princip alla
ministrar är eller har varit involverade i främjandearbete. Fram tills idag har
ministrarna sammantaget genomfört 129 utlandsresor till 44 olika länder i
affärsfrämjande syfte. Nästan alla av de 26 prioriterade länderna har besökts
av statsråd. I pipeline finns för närvarande ytterligare 48 resor till 36 länder.

– Stora företag kan behöva hjälp med politiska kontakter på högsta nivå,
annars klarar de sig på egen hand. Men andelen små och medelstora företag
som går på export är för låg i dag och där tror jag exportstrategin är ett
viktigt verktyg. Vi satsar bland annat på regionala exportcentra som ska
hjälpa företagen ta klivet ut på export säger näringsminister Mikael
Damberg.

Mikael Damberg ser också en stor potential hos utrikesfödda svenskar med
sina språkkunskaper och kännedom om andra länders kulturer. Därför satsas
i år 20 miljoner extra på att ta vara på nyanländas kontaktnät för att öppna
dörrar till nya marknader.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

UD:s årliga handels- och
Sverigefrämjardagar i Stockholm
Publicerad 09 november 2015 Uppdaterad 09 november 2015

Den 9-13 november arrangeras UD:s årliga handels-
och Sverigefrämjardagar i Stockholm. Vid handels- och
Sverigefrämjardagarna samlas över 100 tjänstemän
som arbetar med att främja Sverige och svensk handel
ute på de svenska ambassaderna över hela världen.
Ryggraden i programmet blir Sveriges nya exportstrategi. Främjardagarna är
ett unikt tillfälle att diskutera hur de konkreta insatserna i exportstrategin ska
genomföras.

Med sin närvaro och sina kontaktnät på de internationella marknaderna,
spelar handels- och Sverigefrämjarna en viktig roll i det arbetet. 

På handels- och Sverigefrämjardagarna medverkar också representanter från
näringslivet, myndigheter och experter. Detta för att deltagarna ska få ta del
av aktuella trender och tendenser såsom utmaningarna för EU och EU:s inre
marknad, det multilaterala handelssystemets framtid och möjligheterna som
digitaliseringen erbjuder. Dessutom diskuteras övergången till handel i länder
där biståndet fasas ut, stormakters användning av handel som geopolitiskt
instrument och det kommande arbetet med FN:s globala hållberhetsmål.

Under mötet diskuteras vidare hur vi fortsätter att bygga bilden av Sverige
som ett modernt, innovativt, öppet, hållbart och jämställt samhälle, men även
hur vi vårdar bilden av Sverige.

- Handels och Sverigefrämjarna på UD:s utlandsmyndigheter är Sveriges
ansikten utåt. De spelar en avgörande roll i att bana vägen för en växande
svensk export och bidra till uppnå regeringens mål om att Sverige ska ha
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lägst arbetslöshet i EU år 2020, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Kvalitetsmässan i Göteborg
Publicerad 02 november 2015 Uppdaterad 02 november 2015

Tisdagen den 3 november talar närings- och
innovationsministern på Kvalitetsmässans seminarium
om svensk konkurrenskraft. Mässan är Europas största
konferens och fackmässa om verksamhets- och
samhällsutveckling. Innan talet intervjuas Mikael
Damberg om sitt arbete som innovationsminister.
Tider och platser
Intervju: ”Vad gör en innovationsminister?”
Kl. 14.20-14.35
KvalitetsTorget, plan 1, Svenska Mässan i Göteborg

Tal på seminarium ”Svensk konkurrenskraft”
Kl. 15.00-16.00 
Lokal: F3, Svenska Mässan  i Göteborg

Läs mer och se hela programmet på kvalitetsmassan.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Export och FN i fokus när Mikael
Damberg besöker New York
Publicerad 26 oktober 2015 Uppdaterad 26 oktober 2015

Den 27 oktober besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg New York. I fokus
står bland annat möten med svenska företagare och
FN-företrädare.
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg besöker New York 27
oktober. Under besöket kommer han bland annat att delta i seminarium med
svenska företagare i New York för samtal om den svenska exportstrategin
och främjande.

Han kommer även att träffa New Yorks borgmästares internationella
rådgivare Penny Abeywardena samt ha ett möte med FN:s biträdande
generalsekreterare Jan Eliasson för samtal om jämställdhet och hållbar
upphandling.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Brasiliansk-svensk högnivågrupp
lanserar breddat flygsamarbete
Publicerad 19 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

I samband med det brasilianska presidentbesöket hålls
idag det första högnivåmötet i syfte att etablera ett starkt
flygsamarbete också inom det civila området.
– Vi vill nu förstärka samarbetet mellan våra länder från ett forsknings- och
innovationsperspektiv, och bygga vidare på Gripenaffären för att ytterligare
bredda samarbetet inom flygområdet, säger Oscar Stenström,
statssekreterare på Näringsdepartementet.

Gripenaffären med Brasilien är troligen den största svenska exportaffären
genom tiderna. Affären öppnar för ett långsiktigt strategiskt samarbete med
Brasilien inom en rad olika områden. Mötet i högnivågruppen är en
uppföljning från närings- och innovationsminister Mikael Dambergs resa till
Brasilien i maj där över 65 representanter från industri, akademi och
myndigheter deltog under lanseringen av Team Sweden.

I högnivågruppen och i den arbetsgrupp som under dagens möte etableras
under denna, ska förslag tas fram gällande mål, processer och nya
samarbetsområden för civilt såväl som militärt inriktade projekt.

– Det finns ett stort intresse för svenska lösningar på flygområdet, t.ex. inom
design, produktionsteknik och sensorsystem. Detta innovationssamarbete
kan leda till överföringar inom många andra sektorer och skapa
arbetstillfällen i Sverige såväl som i Brasilien, säger Oscar Stenström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Innovation i fokus för Mikael
Damberg i Förenade
Arabemiraten
Publicerad 19 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besökte Dubai i Förenade Arabemiraten den 19 oktober.
Syftet var bland annat att underteckna ett bilateralt
samarbetsavtal om innovation, små och medelstora
företag, forskning och utbildning. Besöket ger också
tillfälle att genom kontakter med emiratiska motparter
stärka handeln och utbytet.
Avtalet, ett så kallat memorandum of understanding, undertecknades av
Mikael Damberg och Förenade Arabemiratens ekonomiminister Sultan bin
Saeed Al Mansoori. Undertecknandet ägde rum på teknikmässan GITEX i
Dubai och följdes av ett bilateralt samtal mellan de två ministrarna. Avtalet
mellan länderna har tre års giltighet och erbjuder en plattform för samarbete
på statlig och akademisk nivå och med särskild tonvikt på samarbete mellan
privata företag. Ansvarsfullt företagande specificeras för samarbeten under
avtalet.
 
- Avtalet är viktigt för relationerna mellan våra båda länder. Det ger en ny
dimension åt vårt samarbete och kommer att gynna handelsutbyte. 2015 är
”Innovationens år” i Förenade Arabemiraten. Sverige har en ledande
innovationsprofil och jag har i mina möten sagt att vi ser fram emot att bidra
och ge stöd inom detta viktiga område, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
 
Mikael Damberg besökte därutöver några av de svenska företag som deltar
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på GITEX-mässan.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Mikael Damberg och Team
Sweden på främjarresa till
Förenade Arabemiraten och
Saudiarabien
Publicerad 16 oktober 2015 Uppdaterad 16 oktober 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
besöker tillsammans med Team Sweden Förenade
Arabemiraten och Saudiarabien 18-21 oktober. På
dagordningen står bland annat möten med
regeringsföreträdare samt besök hos svenska företag.
Mikael Damberg besöker Riyadh, Dubai och Abu Dhabi 18-21 oktober.
Besöket inkluderar bland annat besök hos flera svenska företag i regionen
samt möten med regeringsföreträdare från Förenade Arabemiraten (FAE)
och Saudiarabien.

Under besöket inviger även Mikael Damberg Sveriges största återkommande
affärsmässa Middle East and Africa Summit i Dubai, som samlar svenska
företag, Business Swedens utsända, regionala beslutsfattare och
företagsrepresentanter samt svenska ambassader i regionen. Hälsovård,
energi och infrastruktur är några branscher som kommer stå i fokus på årets
mässa.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Exportfokus för Mikael Damberg i
Eskilstuna
Publicerad 13 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Onsdagen den 14 september besöker närings- och
innovationsministern två exportföretag, Westermo
Teleindustri och Stiga Sport i Eskilstuna. Westermo
designar och tillverkar datakommunikationsprodukter
och Stiga exporterar främst stommar till
bordtennisracketar. Mikael Damberg kommer att träffa
exportföretagare och prata om regeringens
exportstrategi.
Media är välkomna att delta under hela besöket på Westermo Teleindustri.

Tid: Kl. 14.00
Plats: Vi , Stora Sundby

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg huvudtalare vid
Årets Nybyggare
Publicerad 12 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Närings- och innovationsministern talar vid den årliga
prisutdelningen av H.M. Konung Carl XVI Gustafs pris
Årets Nybyggare tisdagen den 13 oktober. Priset som
instiftats av IFS, Stiftelsen IFS Rådgivningscentrum
uppmärksammar företagare med utländsk bakgrund
och delas årligen ut av Hans Majestät Kung Carl XVI
Gustaf.
Efter utdelningsceremonin är media välkomna.

Tid: kl. 16:00
Plats: Bernadottebiblioteket, Kungliga Slottet

Anmälan är obligatorisk och görs både till Hovets informations- och
pressavdelning, tel. 08-402 60 00 och till IFS info@ifs.a.se

Läs mer på aretsnybyggare.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på Stora
Chefsdagen
Publicerad 12 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Tisdagen den 13 oktober talar närings- och
innovationsministern på Stora chefsdagen. Årets tema
är ”Innovation och ständig förändring – så undviker du
kaos och stress utan att tappa farten!” Dagen
arrangeras av tidningen Chef.
Tid: kl 10.45 – 11.05
Plats: Rival, Mariatorget 3, Stockholm

Läs mer på chef.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Försvarsdepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Statsbesök till Litauen i morgon
Publicerad 06 oktober 2015 Uppdaterad 06 oktober 2015

I morgon, onsdagen den 7 oktober, inleder kungaparet
det svenska statsbesöket till Litauen. Regeringen är
representerad av utrikesminister Margot Wallström,
närings- och innovationsminsiter Mikael Damberg och
försvarsminister Peter Hultqvist.
Temat för besöket är ”Östersjön förenar oss”. Syftet är att uppmärksamma
och ytterligare stärka det svensk-litauiska samarbetet såväl politiskt,
kulturellt som ekonomiskt.

Syftet är vidare att öka attraktionskraften för svenska företag och
uppmärksamma forskning, innovation och företagens sociala ansvarstagande.
Flera framstående svenska företag finns redan på den litauiska marknaden,
bland annat IKEA, TeliaSonera och Swedbank. En svensk
näringslivsdelegation medföljer på resan.

Fokus kommer även att riktas mot havsmiljön i Östersjöregionen och
betydelsen av nya effektiva energisystem i regionen, bland annat Nordbalt-
kabeln, som Sverige och Litauen anlägger tillsammans.

Det senaste statsbesöket i Litauen ägde rum i oktober 1992.

Delar ur statsrådens program

Utrikesminister Margot Wallström träffar under statsbesöket bland annat
litauiska organisationer och aktörer för jämställdhet och kvinnors rättigheter.
Under statsbesöket kommer utrikesministern att delta vid ett
rundabordssamtal om trafficking, samt hålla ett anförande på Institute of
International Relations and Political Science i Vilnius. Utrikesministern
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kommer att ha ett bilateralt möte med Litauens utrikesminister Linas
Linkevičius, och träffa utrikesutskottet i Seimas, det litauiska parlamentet.
Utrikesministern deltar även i en kransnedläggning vid Antakalnis kyrkogård
för att hedra offren för den litauiska självständighetskampen.

Tillsammans med den medföljande näringslivsdelegationen träffar närings-
och innovationsminister Mikael Damberg Litauens premiärminister Algirdas
Butkevičius. Under statsbesöket har Mikael Damberg även bilaterala möten
med ekonomiminister Evaldas Gustas samt energiminister Rokas Masiulis.
Mikael Damberg inledningstalar på the Swedish Business Awards och är
huvudtalare på #SWITCH, Baltikums största entreprenörs- och IT-mässa.
Mikael Damberg besöker Litgrid samt The Centre of Technology and
Innovation i Sunrise Valley tillsammans med kungen.

Försvarsminister Peter Hultqvist inleder sin del av besöket med att besöka
Grand Duke Butigeidis Dragoon Battalion. Försvarsministern besöker sedan
HMS Karlstad i Klaipeda hamn, fartyget får även besök av bland andra
litauiska kustbevakningen. Under statsbesöket har försvarsministern ett
bilateralt möte med Juozas Olekas, minister för det nationella försvaret.
Försvarsministern och kungaparet besöker även Litauens Sea Museum, som
använder delfiner i terapi med handikappade barn. Besöket fortsätter sedan
på forskningsfartyget Mintis, som arbetar med miljöforskning i Östersjön.
Avslutningsvis besöks elförbindelsen NordBalt, som är ett samarbete mellan
Litauens stamnätsoperatör LitGrid och Svenska kraftnät.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet närvarar
när ett affärsråd med
Saudiarabien upprättas
Publicerad 06 oktober 2015 Uppdaterad 06 oktober 2015

En större affärsdelegation ledd av Oscar Stenström,
statssekreterare i Näringsdepartementet, och Maria
Rankka, VD på Stockholms Handelskammare, besöker
Saudiarabien den 6-7 oktober.
Under besöket kommer ett svenskt-saudiskt affärsråd att invigas tillsammans
med Saudiarabiens nationella handelskammare. Syftet med affärsrådet är att
det ska stärka affärsförbindelserna och skapa en plattform för en ökad dialog
mellan företagsledare från de båda länderna.

Under mötet kommer delegationen också att möta ministrar ansvariga för
närings- och utbildningspolitik samt guvernören för Riyadh prins Faisal bin
Bandar. 

Delegationen består av 27 företagsledare från bl.a. ABB, Atlas Copco,
Diaverum, EF Education, Ericsson, Husqvarna, Saab, SEB, Sweco, Tetra
Pak och Volvo Bus. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg till Tech Day i
Västerås
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 05 oktober 2015

Tisdagen den 6 oktober gör närings- och
innovationsministern ett antal företagsbesök i Västerås.
Först besöker Mikael Damberg Västerås Science Park.
Därefter medverkar Damberg på ABB Technology Day
för att tala om regeringens innovationspolitik.
ABB arrangerar Technology Day 2015 för att diskutera och lyfta frågor
kring framtida forskning och innovation under rubriken ”Digitalisering
skapar nya möjligheter för industrin i Europa och stärker svensk
konkurrenskraft”. Representanter från näringsliv, akademi och andra
beslutsfattare som Charlotte Brogren, generaldirektör för VINNOVA, och
forskningsansvariga från universitet och högskolor deltar också.

Tider och platser

Västerås Science Park
Kl. 11.30
Expectrum, Kopparbergsvägen 10

ABB 
Kl. 13.50–14.20
ABB:s forskningscenter, Forskargränd 7

Media är välkomna att delta vid båda besöken!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EU:s konkurrenskraft i fokus för
Mikael Damberg på
ministerrådsmöte
Publicerad 30 september 2015 Uppdaterad 30 september 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
representerar Sverige när EU:s näringsministrar möts
den 1 oktober i Luxemburg för att diskutera det aktuella
läget för EU:s konkurrenskraft. På dagordningen för
rådsmötet står också bättre lagstiftning i EU.
Det luxemburgska ordförandeskapet har bjudit in till diskussion kring två
frågor. Det aktuella läget för EU:s konkurrenskraft och integrering av
näringspolitiken i andra politikområden.

– Det är viktigt att fortsätta arbeta för att stärka EU:s konkurrenskraft som
försvagats. För att öka europeisk tillväxt och konkurrenskraft är bland annat
ökade investeringar i det europeiska näringslivet och att ställa om Europas
ekonomi till att bli mer hållbar och långsiktigt konkurrenskraftig, samt
jämställdhet viktigt, säger Mikael Damberg.

På dagordningen står också diskussion om arbetet med bättre lagstiftning i
EU och hur kommissionens så kallade Refit-program kan bidra till att
förbättra effektiviteten på EU:s inre marknad och skapa tillväxt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Ytterligare 800 miljoner till ökad
export
Publicerad 28 september 2015 Uppdaterad 28 september 2015

Jämfört med andra länders exporttillväxt står det tydligt
att Sverige kan prestera bättre. 70 procent av Sveriges
export går till EU:s inre marknad. Handeln med våra
närmaste grannländer har stor betydelse och är viktig
för vår ekonomi. Men handeln på den inre marknaden
behöver kompletteras för att Sverige som exportnation
inte ska tappa marknadsandelar.
Efter nedgången som följde av finanskrisen 2008-2009 har exportens
återhämtning varit svag och det är den inhemska konsumtionen som varit
dragloket i svensk ekonomi på senare år. Det är mot denna bakgrund som
regeringen har utarbetat en exportstrategi med insatser för att stärka svenska
företags export- och internationaliseringsmöjligheter på viktiga marknader
och öka antalet exporterande företag.

Idag presenterade Mikael Damberg Sveriges nya exportstrategi.

Med exportstrategin adresserar regeringen de utmaningar som den svenska
utrikeshandeln står inför:

svensk export måste i högre utsträckning nå tillväxtmarknaderna
fler små och medelstora företag måste våga och vilja exportera
svenska varor, tjänster och system måste nå ännu högre upp i
förädlingskedjan
Sveriges attraktionskraft för investeringar, kompetens och turister måste
öka
den globala handeln måste hållas öppen

https://www.regeringen.se/


Exportstrategin innehåller satsningar på 22 prioriterade områden, baserade
på de behov och önskemål som framförts från såväl stora som små och
medelstora företag. Det handlar om att ge exportstöd på plats i
tillväxtmarknaderna, att göra så att fler företag hittar och tar del av det
exportstöd som finns och att svenska företag vinner de stora affärerna och
upphandlingarna världen över. Men regeringen tar även ett bredare grepp,
med satsningar på att öka turismen och de utländska investeringarna i
Sverige, för att göra Sverige mer känt utanför Europa och för att locka hit
utländska talanger inom utbildning och forskning. Samtidigt fortsätter arbetet
emot protektionism.

Exportstrategin ska bidra till regeringens övergripande mål om att Sverige
ska ha EU:s lägsta arbetslöshet till år 2020. Målen i strategin är att:

öka exporten, både i absoluta tal och som andel av BNP
öka Sveriges attraktionskraft för investeringar, kompetens och turister
öka andelen exporterande företag
öka deltagandet av svenska företag i den globala ekonomin

För att åtgärderna ska börja genomföras redan under 2015 har
regeringen i vårändringsbudgeten anslagit 75 miljoner kronor till en
exportoffensiv. För 2016 har regeringen avsatt 150 miljoner kronor och
totalt 800 miljoner kronor fram till och med 2019.

Exportstrategin har tagits fram i dialog med det svenska näringslivet.
Exportstrategin innehåller satsningar för att få fler svenska företag att ta
steget ut på nya marknader, för att öka exporten och närvaron på
tillväxtmarknaderna, underlätta den globala handeln och för att främja
Sveriges attraktionskraft för investeringar, kompetens och turister.

- En stark export behövs för att öka sysselsättningen i Sverige. Men vår
export har tappat i jämförelse med andra länder, och vi behöver vända den
utvecklingen. Svenska företag riskerar att missa stora delar av världens
förväntade tillväxt, därför tar regeringen nu krafttag för att öka den svenska
närvaron på morgondagens exportmarknader, säger Mikael Damberg.

Sveriges exportstrategi
Presentation från pressträffen



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Fler svenska företag ska vinna
internationella upphandlingar
Publicerad 27 september 2015 Uppdaterad 27 september 2015

Fler svenska företag ska vara med i och vinna
upphandlingar av varor och tjänster hos de stora
internationella organisationerna, såsom FN,
internationella finansiella institutioner och EU. Det är en
av åtgärderna i den svenska exportstrategin som
lanseras på måndag.
För att öka utbytet med internationella organisationer lanserar regeringen en
samlad strategi som ska öka svensk försäljning av varor och tjänster till FN-
systemet, liksom för internationella finansiella institutioner och EU. 2014
köpte exempelvis FN-systemet varor och tjänster för över 150 miljarder
svenska kronor. Men den delen som fakturerades från Sverige (svenska
varor och tjänster, men också utländska varor) var endast 0,16 %.

- Sverige har en outnyttjad potential, inte minst gäller det svenska små- och
medelstora företag som har bra lösningar i fält inom energi, säkerhet, hälsa
och sanitet till fredsbevarande operationer, flyktingläger, kriser och
katastrofer, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Regeringen föreslår även att ett långsiktigt arbete inleds för att påverka och
förändra FN-systemets upphandlingskrav så att långsiktighet och hållbarhet i
högre grad vägs in i besluten.

- FN:s upphandlingssystem håller på att moderniseras, vilket innebär nya
öppningar för svenska leverantörer, som ofta står för hållbara lösningar och
gynnsamma livscykelkostnader, säger Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Svenska företag ska nå de största
globala affärerna
Publicerad 25 september 2015 Uppdaterad 25 september 2015

Fler svenska exportföretag ska konkurrera om de största
globala affärerna. Satsningen, som är en del av
regeringens kommande exportstrategi för ökad handel
och fler jobb, innebär bland annat att Business Sweden
får ett utökat uppdrag.
- Vi kraftsamlar med hela Team Sweden på affärer som kan ge särskilt stor
utdelning i form av export och nya jobb i Sverige, säger Mikael Damberg,
närings- och innovationsminister.

Satsningen innebär bland annat att Business Sweden ges i uppdrag att
tillsammans med intresserade företag identifiera de största globala affärerna
under de kommande tio åren, med störst potential för svensk export och
sysselsättning i Sverige.

- Det finns ett stort intresse i utlandet för svenska lösningar på
samhällsutmaningar. Det kan gälla hur man utformar trafiksystemen,
kollektivtrafiken, energiförsörjningen, miljöskydd eller hur man använder
digitala lösningar i vardagen. Många svenska företag har lösningar på dessa
utmaningar men de marknadsför sig inte gemensamt. Dessutom har de ofta
inte tillgång till de högsta beslutsfattarna som utformar upphandlingarna,
säger Mikael Damberg

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Mikael Damberg
lanserar Sveriges nya
exportstrategi för fler jobb och
ökad tillväxt
Publicerad 24 september 2015 Uppdaterad 24 september 2015

Måndagen den 28 september lanserar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Sveriges nya
exportstrategi.
Exportstrategin ska stärka svenska företags export- och
internationaliseringsmöjligheter på viktiga marknader, öka antalet
exporterande företag och skapa fler jobb.

Tid: Måndag 28 september klockan 10:00

Plats: Bella Venezia, Rosenbad.

Vänligen medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige världsledande i innovation
Publicerad 17 september 2015 Uppdaterad 17 september 2015

Svenskarnas innovationsförmåga ligger i världstoppen
visar World Intellectual Property Organisation, WIPOs
årliga mätning av globalt Innovationsindex. Sverige
behåller sin tredje placering i mätningen där totalt 141
länders innovationsförmåga rankas.
Schweiz, Storbritannien, Sverige, Nederländerna och USA är världens mest
innovativa nationer enligt WIPO:s innovationsindex.

– Det är glädjande att Sverige rankas högt, säger Mikael Damberg. Vi är
fortfarande bland de bästa i EU, men det finns utmaningar att ta tag som vi
kommer ta in i arbetet med kommande proposition om forskning, innovation
och kvalité i högre utbildning. Regeringens ambition är att Sverige ska vara
ett av världens bästa länder när det gäller innovation.

Sambandet mellan innovation och universitet, samt mellan innovation och
tillväxt är tydlig i rapporten där man även poängterar vikten av en effektiv
innovationspolitik som för utvecklingen framåt. 

Läs hela rapporten på globalinnovationindex.org 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar stål-Vd:ar
Publicerad 16 september 2015 Uppdaterad 16 september 2015

På torsdagen den 17 september besöker närings- och
innovationsministern Jernkontoret för att träffa Vd:ar
från svensk stålindustri. Under mötet diskuteras
stålindustrins konkurrenskraft, exportmöjligheter,
forskning och teknikutveckling.
– Stålföretagen utgör en viktig del av svensk basindustri, inte minst en viktig
nettoexportör och jobbskapare runt om i landet. Export- och
innovtaionsfrågor är avgörande för vår konkurrenskraft, säger Mikael
Damberg.

Stålindustrin har idag 16 anläggningar runtom i Sverige och exporterar till
140 länder. Exportvärdet uppgick till 38 miljarder kronor 2013. Prognosen
för efterfrågan av stål ökar kraftigt i takt med att världens välstånd ökar.
Deltar på mötet gör bland andra Martin Lindqvist, Vd på SSAB, Petra
Einarsson, Vd på Sandvik Materials Technology och Bo-Erik Pers, Vd på
Jernkontoret.

Tid: kl. 13.00–14.00
Plats: Jernkontorets hus, Kungsträdgårdsgatan 10, Stockholm

Media är välkomna direkt efter mötet för att ställa frågor och fotografera.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg på
innovationsresa i Umeå
Publicerad 15 september 2015 Uppdaterad 15 september 2015

Den 16 september besöker närings- och
innovationsministern Umeå. Under besöket träffar
Mikael Damberg bland annat två innovationsföretag,
Dohi och Algoryx, och deltar på BioInnovations
innovationsrace. Racet handlar om hur vi realiserar
bioekonomin i Sverige. Deltagarna ska hitta nya
möjligheter utifrån behov vid övergången till en
biobaserad samhällsekonomi.
Mikael Damberg gör också ett företagsbesök på Bioendevs industriella
demonstrationsanläggning av torrefieringsteknik i Holmsund för att diskutera
utmaningar och möjligheter med att bygga ny industriell produktion i
Sverige.

Tider och platser

Företagsbesök Dohi och Algoryx
12.50 – 14.00
Dohis lokaler i Utopia-gallerian i centrala Umeå

Innovationsrace
14.05 – 14.45
P5, Storgatan 46 A, Umeå

BioEndevs demonstrationsanläggning av torrefieringsteknik
15.10 – 16.10
Korsvägen 1 i Holmsund utanför Umeå

https://www.regeringen.se/


För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Nytt avtal om hållbart företagande
med Kina
Publicerad 09 september 2015 Uppdaterad 09 september 2015

Ett utökat samförståndsavtal med Kina kring hållbart
företagande (CSR) skrevs idag under av närings- och
innovationsminister Mikael Damberg och Kinas vice
handelsminister Wang Shouwen på det kinesiska
handelsdepartementet i Peking.
- Det nya samarbetet bidrar till att öka förståelsen mellan svenska och
kinesiska företag om hållbarhet, för att underlätta och främja svenska
företags affärsmöjligheter på den kinesiska marknaden, säger Mikael
Damberg.

Samförståndsavtalet kommer främja samarbetet mellan Sverige och Kina
kring ansvarsfullt företagande med fokus på frågor som t.ex. arbetsvillkor,
jämställdhet, mänskliga rättigheter och transparens.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på SKL:s
innovationsdag
Publicerad 07 september 2015 Uppdaterad 07 september 2015

Tisdagen den 8 september talar närings- och
innovationsministern på Sveriges Kommuner och
landstings (SKL) innovationsdag som arrangeras
tillsammans med Vinnova. Damberg kommer att tala om
regeringens arbete med innovation i offentlig
verksamhet.
Under dagen diskuteras hur innovationskraft kan frigöras i kommuner,
landsting och regioner. Innovationsdagen samlar ledande tjänstemän och
politiker i offentlig sektor. 

Tid: Kl. 15.00
Plats: 7A Odenplan, Odengatan 65, Stockholm.

Läs mer om dagen och se hela programmet på SKL:s webbsida 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg besöker Kina
Publicerad 04 september 2015 Uppdaterad 04 september 2015

Hållbart företagande och Sveriges nya exportstrategi
står i fokus när närings- och innovationsministern
besöker Kina den 9-11 september. Mikael Damberg ska
bland annat tala vid World Economic Forum i Dalian
och kommer också, som ett led av att regeringen gett
förnyat stöd för CSR-centret, tillsammans med vice
handelsminister Zhong Shan underteckna ett förlängt
samarbetsavtal om Corporate Social Responsibility
(CSR) mellan Sverige och Kina. Även ett
samarbetsavtal på området hållbar gruvdrift kommer att
undertecknas med minister Jiang Daming vid
ministeriet för markanvändning och naturresurser
(MLR).
Närings- och innovationsministern besöker också Hongkong där han bland
annat träffar Hongkongs regeringschef CY Leung och handelsminister
Gregory So Kam-Leung, inviger Business Swedens nya handelskontor, samt
uppmärksammar SAS nya direktlinje mellan Stockholm och Hongkong.

Under besöket den 9-11 september träffar Mikael Damberg företrädare för
det svenska näringslivet i både Peking och Hongkong för att diskutera
Sveriges nya exportstrategi.

Media är välkomna att följa delar av programmet. För mer information,
vänligen kontakta ambassadens sektion för offentlig diplomati, press och
kommunikation, informationshandläggare Björn Djurberg: +86 186 1177
3912 bjorn.djurberg@gov.se

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger Sthlm
Tech Fest
Publicerad 01 september 2015 Uppdaterad 01 september 2015

Onsdagen den 2 september inviger närings- och
innovationsministern tillsammans med Stockholms
stads finansborgarråd, Karin Wanngård Sthlm Tech
Fest, en teknik och startup-konferens. Konferensen
samlar ledande personer från tech- och startupscenen,
investerare och startup-företag. Årets konferens handlar
om de så kallade enhörningarna, ”Unicorns”, bolag
värderade till minst en miljard dollar.
– Sverige rankas idag per capita näst efter Silicon Valley i startup-scenen. Vi
är det enda ekosystemet, förutom Silicon Valley som har fler än två
enhörningar per miljon invånare. Det har på bara sex år helt exploderat. Det
nya är att utforma staden på ett sådant sätt som främjar innovation, säger
Mikael Damberg.

Tid: kl. 09.00
Plats: Stockholm Waterfront Congress, Nils Ericsons Plan 4 

Läs mer på sthlmtechfest.com

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

En svensk maritim strategi för
människor, jobb och miljö
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

I dag presenterade infrastrukturministern regeringens
strategi för att främja de maritima näringarna. Strategins
vision är konkurrenskraftiga, innovativa och hållbara
maritima näringar som kan bidra till ökad
sysselsättning, minskad miljöbelastning och en attraktiv
livsmiljö. Strategin pekar ut riktningen och utgör en
plattform för fortsatt utveckling och samverkan genom
dialog och kunskapsutbyte.
– Jag är glad över att presentera Sveriges första maritima strategi någonsin.
Det är en bred strategi som omfattar alla maritima näringar och innebär steg
mot en utvecklad och integrerad svensk havspolitik. Syftet är att bättre ta till
vara de maritima näringarnas potential att bidra till regeringens mål om EU:s
lägsta arbetslöshet år 2020, säger Anna Johansson.

Strategin ska också bidra till regeringens miljökvalitetsmål Hav i balans och
Levande kust och skärgård. Därtill ska strategin bidra till att nå
målsättningarna i EU:s havsmiljödirektiv och stärka regional och lokal
konkurrenskraft i alla delar av landet.

– En stark maritim sektor innebär att Sverige kan ta tillvara på de
marknadsmöjligheter som finns inom det maritima området. Ett aktivt
näringsliv, där befintliga företag växer och utvecklas och nya företag startas
är en viktig förutsättning. Men också innovation och utveckling för att
behålla och utveckla den svenska produktiviteten och Sveriges
konkurrenskraft. Möjligheter till försörjning, rekreation, natur- och
kulturupplevelser inom det maritima området är också av stor betydelse,

https://www.regeringen.se/


säger Anna Johansson.

Arbetet har genomförts i en bred och öppen process där inspel kommit från
dialoger och möten med företrädare för de maritima branscherna.
Intressenter i strategiarbetet har bland annat varit: turismnäringar,
energiproducenter, vattenbruk, varv och sjöfart, fiske, tillverkningsindustri
för maritima syften, samt statlig- och kommunal förvaltning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Luleå
Publicerad 28 augusti 2015 Uppdaterad 28 augusti 2015

Riskkapital, inkubatorer och export i fokus för närings-
och innovationsministern i Luleå måndag den 31
augusti.
Dagen börjar med ett studiebesök på Luleå tekniska universitet och Arctic
Business Incubator, följt av möte med industriföretag och handelskammaren
i Luleå. Damberg besöker också Luleå hamn. Därefter träffar Mikael
Damberg Expandera i Norr som samlat privat regionalt riskkapital.

Tider och platser

LTU Business och Arctic Business Incubator 
Kl. 10.00–11.30                                      
Universitetsområdet, Porsön

Luleå näringsliv
Kl. 12.00
Elite Stadshotellet, Storgatan 15 

Luleå hamn
Kl. 13.00
Strömörvägen 9

Expandera i Norr
Kl. 14.30
Kallax flygplats

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Kompetensförsörjning i fokus på
regeringens första Industrisamtal
Publicerad 27 augusti 2015 Uppdaterad 27 augusti 2015

Industrins och de industrinära tjänsteföretagens
kompetensförsörjning med fokus på gymnasiet
inklusive vuxenutbildning och yrkeshögskolan är temat
för det första industrisamtalet som äger rum i morgon,
fredag den 28 augusti.
Samtalet leds av närings- och innovationsminister Mikael Damberg som
bjudit in företrädare för industrin och tjänstesektorn för att diskutera
framtidsutmaningar inom kompetensförsörjning. Vid samtalet deltar också
gymnasie- och kunskapslyftsminister Aida Hadzialic med ansvar för
kompetensförsörjning, Advisory board för arbetet med regeringens
nyindustrialiseringsstrategi och Erik Nilsson statssekreterare åt
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers eller Sofie
Rudh.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen

Regeringen bjuder in till pressträff
Publicerad 26 augusti 2015 Uppdaterad 26 augusti 2015

Onsdag den 26 augusti klockan 13.15 bjuder
statsminister Stefan Löfven, finansminister Magdalena
Andersson, närings- och innovationsminister Mikael
Damberg och bostads-, stadsutvecklings- och it-
minister Mehmet Kaplan in till pressträff.
Plats: Barkarbystaden i Järfälla, Stora torget, Karlslundsvägen - Barkarby
(snett mitt emot Clas Ohlsson).

För praktisk information kontakta Nina Kefi, tel. 070-662 67 79.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på
digitaliseringskonferens
Publicerad 25 augusti 2015 Uppdaterad 25 augusti 2015

I morgon, onsdag den 26 augusti medverkar närings-
och innovationsministern på Studieförbundet Näringsliv
och Samhälle (SNS) Tylösandskonferens 2015: Digital
Technology – Reshaping Business and Society. Årets
konferens handlar om vår tids snabba teknikutveckling
och hur den påverkar företag, individer och samhällen.
– Sveriges digitala försprång krymper. Vi måste hänga med i
digitaliseringens omställning, men det är också viktigt att de små-
och medelstora företagen är med på den tekniska omställningen.
Därför har regeringen bl.a. snabbutrett det statliga riskkapitalet för
att förenkla för småföretag att få kapital. Nästa år kommer en ny
forskningspolitisk proposition och digitaliseringen av industrin
kommer att vara en viktig del av regeringens
nyindustrialiseringsstrategi senare i höst, säger Mikael Damberg. 

Tylösandskonferensen samlar ledare för Sveriges största företag,
myndighetschefer, organisationsföreträdare, fackliga ledare, forskare
och politiker.

Läs mer om konferensen på sns.se 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg gör
företagsbesök i
Stockholmsområdet
Publicerad 18 augusti 2015 Uppdaterad 18 augusti 2015

Onsdagen den 19 augusti besöker närings- och
innovationsministern ett antal organisationer,
inkubatorer och företag i Stockholm.
På agendan står bland annat ett möte med Företagarnas vd Günther Mårder,
följt av ett besök på Polismyndighetetens nationella bedrägericentrum (NBC)
som är experter på bluffakturor. Därefter besöker Mikael Damberg Start-Up
People of Sweden, Sup46 där han träffar medgrundaren Sebastian Fuchs och
entreprenörer för en diskussion om deras behov för att kunna växa. 

Dagen avslutas i Sigtuna och Rosersberg. På Arlanda träffar närings- och
innovationsministern Swedavias vd Torborg Chetkovich och flygplatschef
Kjell Åke Westin för att prata miljöutveckling och preclearance. I
Rosersberg får Mikael Damberg se och höra mer om Ericssons etablering
och den nya kombiterminalen.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker årets
företagare
Publicerad 14 augusti 2015 Uppdaterad 14 augusti 2015

Förra året i oktober delade Mikael Damberg ut pris till
Tärnsjö Garveri AB för Årets Företagare i Heby
kommun. Idag, fredag den 14 augusti besöker närings-
och innovationsministern företaget för att se och höra
mer om verksamheten.
Tärnsjö Garveri AB är ett företag med 140 års historia och erfarenhet av att
garva läder.

Tid för media 
Kl.13.00 – 14.30

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige ordförande för
internationellt innovationsnätverk
Publicerad 01 juli 2015 Uppdaterad 01 juli 2015

Idag, den 1 juli, tar Sverige över
ordförandeskapsklubban för Eureka, ett internationellt
nätverk vars syfte är att främja transnationella
samarbetsprojekt inom marknadsnära forskning och
utveckling.
– Sett till den senaste Innovation Scoreboard går det bra för Sverige, men vi
behöver fortsatt stärka vår förmåga att skapa innovationer till nytta för
företag och samhälle. För att Sverige, som ett litet exportberoende land, ska
behålla sin konkurrenskraft är det viktigt att delta i internationella
forsknings- och innovationsnätverk. Eureka-nätverket möjliggör
internationella samarbeten mellan näringsliv, akademi och forskningsinstitut i
drygt 40 länder och ger tillgång till lika många marknader, säger
statssekreterare Oscar Stenström som idag tar emot ordförandeskapsklubban
för Sveriges räkning från det Schweiziska ordförandeskapet.

– Under vårt ordförandeskap kommer vi att lägga särskilt fokus på att skapa
nya vägar för internationella samarbeten världen över.

Sverige har tre huvudprioriteringar under ordförandeskapet: att utveckla nya
verktyg för internationella FoU-samarbeten med parter som inte är
medlemmar i nätverket, att skapa en plattare och mer effektiv organisation
och att fördjupa Eurekas roll inom den europeiska innovationspolitiken.

Ordföranderollen innebär bland annat att Sverige representerar nätverket
utåt, leder arbetet i Eurekas olika grupperingar och övervakar verksamheten
vid Eureka-sekretariatet. Sverige tar över ordförandeskapet den 1 juli 2015
och lämnar det vidare till Spanien den 30 juni 2016.

https://www.regeringen.se/


Eurekas övergripande mål är att stärka den europeiska industrins
konkurrenskraft på världsmarknaden. Nätverket är av stort intresse för
svensk industri då det möjliggör samarbeten över nationsgränserna.
Nätverket är Vinnovas (Verket för innovationssystems) viktigaste instrument
för internationalisering av små och medelstora företag inom marknadsnära
FoU.

FAKTA
Eureka bildades vid ett ministermöte i Paris i juni 1985 där ministrar från 17
europeiska stater samt EU-kommissionen deltog. Eureka har idag vuxit till
40 medlemsländer, samt EU-kommissionen. Dessutom är Sydkorea, Kanada
och Sydafrika associerade medlemmar. Eureka firar 30 år i år.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Damberg och Johansson
diskuterar infrastruktursatsningar i
Almedalen
Publicerad 30 juni 2015 Uppdaterad 30 juni 2015

Mikael Damberg och Anna Johansson medverkar i
Swedbanks seminarium ”Kan man investera i tillväxt?” i
Almedalen, tisdagen den 30 juni. Ministrarna kommer
att diskutera hur den allt snabbare urbaniseringen och
digitaliseringen påverkar hur vi jobbar och reser.
Närings- och innovationsministern inleder seminariet
med ett samtal om hur infrastruktur och
bostadssatsningar kan få fart på jobbskapandet i
Sverige. Infrastrukturministern avslutar seminariet med
att tala om hur detta kan bli verklighet.
– Regeringen vill öka investeringarna i infrastruktur, men då behöver vi
också, utöver statlig finansiering se över andra finansieringsmöjligheter.
Därför samtalar regeringen med många olika aktörer och har
förutsättningslösa diskussioner om för- och nackdelar med olika
finansieringsmodeller, säger Anna Johansson.

– Infrastruktur knyter ihop landet och är en central förutsättning för en
växande ekonomi, ökad befolkning, förbättrade möjligheter till pendling,
besök och ökad sysselsättning. Ett väl fungerande transportsystem, på såväl
nationell som regional nivå, är en förutsättning för att företagen ska kunna
verka i hela landet, säger Mikael Damberg.

Tid: kl. 10.30 – 12.00 
Plats: Spegelsalen, Clarion Hotel Wisby, Strandgatan

https://www.regeringen.se/


Läs mer om seminariet på Swedbanks hemsida

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger
industriområdet i Almedalen
Publicerad 29 juni 2015 Uppdaterad 29 juni 2015

Idag kl.12.00 invigningstalar närings- och
innovationsministern på Industrin tar matchens
industriseminarium i Almedalen. Mikael Damberg
kommer att tala om industrin och regeringens arbete
med en nyindustrialiseringsstrategi.
 – Sverige är ett starkt produktionsland. Men konkurrensen hårdnar och
andra länder har under en lång tid jobbat målmedvetet på att stärka sin
industriella konkurrenskraft. Även Sverige måste jobba strategiskt med att
göra investeringar i svensk produktion attraktivare. Vårt mål är att Sverige
ska vara världens ledande land när det gäller industriell produktion, säger
Mikael Damberg.

Tid: kl. 12-12.30
Plats: Industriområdet, S:t Hansgatan

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Infrastrukturministern och
bostadsministern diskuterar
höghastighetståg och
bostadsbyggande i Almedalen
Publicerad 28 juni 2015 Uppdaterad 28 juni 2015

Måndagen den 29 juni medverkar Anna Johansson och
Mehmet Kaplan i Sverigeförhandlingens seminarium i
Almedalen på temat ”Löser höghastighetståg
bostadskrisen?”. Ministrarna kommer att samtala om
hur Sverige kan bygga en järnväg som inte bara
innebär snabba och hållbara transporter, utan som
också skapar andra samhällsnyttor som ökat
bostadsbyggande.
Under samtalet kommer moderatorn och publiken att kunna ställa frågor till
infrastrukturministern och bostadsministern. 

Tid: kl. 09.00-10.00 
Plats: Öresundshuset, Hästgatan 1 (vid Donners plats)

Sverigeförhandlingens uppdrag är att förhandla om en finansiering av
höghastighetsjärnväg mellan Stockholm och Göteborg/Malmö samt om
åtgärder som förbättrar kollektivtrafiken i storstadsregionerna. Totalt ska
infrastruktursatsningar runt om i Sverige möjliggöra byggandet av cirka 100
000 nya bostäder. Läs mer http://sverigeforhandlingen.se/ 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Lagförslag om Patent- och
marknadsdomstolen och Patent-
och marknadsöverdomstolen
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Regeringen har beslutat och överlämnat förslag till
Lagrådet om att Sverige ska införa särskilda domstolar
för immaterialrättsliga, marknadsföringsrättsliga och
konkurrensrättsliga mål och ärenden.
– Vi föreslår nu att en särskild Patent- och marknadsdomstol och Patent- och
marknadsöverdomstol införs i Sverige. Näringslivet har länge efterfrågat
särskilda domstolar för immaterialrättsliga, konkurrensrättsliga och
marknadsföringsrättsliga frågor för att förenkla och effektivisera
rättsprocesserna. För Sverige och särskilt de kunskapsintensiva svenska
företagen är det mycket viktigt att domstolsprövningen på de här områdena
lever upp till högt ställda krav på kvalitet och effektivitet, säger justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson.

– Svenska företag ska inte konkurrera med låga löner utan med
kunskapsintensiva produkter högt upp i förädlingskedjan. Därför behöver
hela ekosystemet kring innovativa företag stärkas. Ett välfungerande och
enkelt domstolssystem för bland annat patent och varumärkesfrågor är
viktigt för innovationsklimatet och framtidens jobb, säger näringsminister
Mikael Damberg.

Immaterialrättsliga, konkurrensrättsliga och marknadsföringsrättsliga mål och
ärenden tillhör de mest komplicerade och omfattande som handläggs i
domstol. De rättsliga och principiella sambanden mellan dem är tydliga,
samtidigt som domstolsprövningen idag är utspridd på flera olika domstolar.
Den splittrade prövningen försämrar möjligheten att handlägga målen

https://www.regeringen.se/


effektivt och med hög kvalitet. Regeringen anser därför att en särskild
Patent- och marknadsdomstol bör inrättas vid Stockholms tingsrätt och en
Patent- och marknadsöverdomstol vid Svea hovrätt.

Mer om lagförslaget

I lagrådsremissen Patent- och marknadsdomstol föreslås att
domstolsprövningen ska samlas i en särskild domstol i första och andra
instans (Patent- och marknadsdomstolen respektive Patent- och
marknadsöverdomstolen). Till domstolen ska föras de immaterialrättsliga mål
och ärenden som nu handläggs i allmän domstol och Patentbesvärsrätten. Till
domstolen ska även föras de marknadsföringsrättsliga och
konkurrensrättsliga mål och ärenden som nu handläggs i allmän domstol,
allmän förvaltningsdomstol och Marknadsdomstolen. Det föreslås även
regler som ska göra det möjligt för patent- och marknadsdomstolarna att
handlägga vissa tvistemål som har samband med ett immaterialrättsligt,
marknadsföringsrättsligt eller konkurrensrättsligt mål. Som en konsekvens av
förslaget ska Patentbesvärsrätten och Marknadsdomstolen upphöra.

För de tvistemål och ärenden som handläggs i patent- och
marknadsdomstolarna föreslås att överklagande ska få ske till Högsta
domstolen endast om Patent- och marknadsöverdomstolen tillåter det
(fullföljdsförbud med så kallad ventil). För mål om förbud eller åläggande
mot företagskoncentrationer ska dock Patent- och marknadsdomstolen alltid
vara sista instans. Patent- och marknadsöverdomstolens avgöranden i
brottmål ska alltid kunna överklagas till Högsta domstolen.

Regeringen bedömer att den samlade domstolsprövningen kommer att
medföra en ökad effektivitet och kvalitet i prövningen, bland annat genom
den koncentration av kompetens som den kommer att innebära. I
lagrådsremissen föreslås också en ny lag om patent- och marknadsdomstolar
med regler som syftar till att säkerställa en effektiv handläggning. I lagen
regleras hur mål och ärenden ska handläggas i domstolarna och hur
sammansättningen i domstolarna ska se ut. Det föreslås bland annat
bestämmelser som möjliggör att mål och ärenden i stor utsträckning kan
handläggas gemensamt och bestämmelser som begränsar parters möjligheter
att i ett sent skede av domstolsprocessen åberopa nya omständigheter eller
ny bevisning.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Verksamhetsberättelse för företag
med statligt ägande 2014
Publicerad 16 juni 2015 Uppdaterad 16 juni 2015

Regeringen har i dag överlämnat skrivelsen om företag
med statligt ägande till riksdagen. I skrivelsen redogör
regeringen för förvaltningen av de statligt ägda bolagen.
Att förvalta statens bolag är ett ansvarsfullt uppdrag som ska utföras på ett
aktivt och professionellt sätt med värdeskapande som ett övergripande mål.
Det innebär att bolagen ska agera långsiktigt, effektivt och lönsamt samt ges
möjlighet att utvecklas. De flesta av bolagen verkar på konkurrensutsatta
marknader. Då är det extra viktigt att det ställs marknadsmässiga krav på
dem för att säkerställa att konkurrens sker på lika villkor mellan offentligt
ägda och privat ägda företag.

Ledord för förvaltningen av bolagen med statligt ägande är öppenhet, aktivt
ägande, professionalitet samt ordning och reda. Verksamhetsberättelsen och
skrivelsen till riksdagen är viktiga instrument för att kunna följa utvecklingen
i bolagen.

Ett av de viktigaste uppdragen för förvaltningsorganisationen är att fastställa
och följa upp mål för statens bolag. Merparten av bolagen har ekonomiska
mål som ses över regelbundet. Bolag med särskilt beslutade samhällsuppdrag
har så kallade uppdragsmål för att kunna utvärdera hur väl
samhällsuppdragen utförs. Nytt från 2015 är en hållbarhetsanalys som
kopplas till de ekonomiska målen och uppdragsmålen. Denna analys syftar
till att belysa relevanta risker och möjligheter inom hållbart företagande,
exempelvis avseende klimatpåverkan, jämställdhet, mänskliga rättigheter och
arbetstagares rättigheter. De ekonomiska målen, uppdragsmålen och
uppföljningen av de strategiska hållbarhetsmålen är viktiga redskap i vår
ägarstyrning för att tydligt kunna kommunicera våra förväntningar som
ägare.

https://www.regeringen.se/


Omsättningen i den statliga bolagsportföljen minskade under 2014 med 2
procent, medan det sammantagna resultatet för bolagen ökade från 14 till 16
miljarder kronor. Resultatförbättringen är främst en följd av att
engångsnedskrivningarna för Vattenfalls verksamhet i kontinentaleuropa var
lägre än 2013. Det underliggande rörelseresultatet i bolagen är fortsatt stabilt
med undantag för resultatet i LKAB som påverkas starkt av de kraftigt
fallande järnmalmspriserna.

Varje år görs en värdering av de statligt ägda bolagen. Uppskattat värde
uppgick till 460 miljarder kronor per december 2014, vilket är cirka 40
miljarder kronor lägre än i december 2013, främst beroende på lägre
värderingar av LKAB och Vattenfall.

I skrivelsen ingår även statens ägarpolicy och riktlinjer för företag med
statligt ägande. Ägarpolicyn revideras årligen och bland årets förändringar
kan särskilt nämnas att företagens ansvar att agera föredömligt inom hållbart
företagande förtydligas. Affärsetiken står högt på agendan för företagen med
statligt ägande och t.ex. genom att följa den av Institutet Mot Mutor antagna
Kod om gåvor, belöningar och andra förmåner i näringslivet, den s.k.
Näringslivskoden, kan företagens arbete inom området förstärkas.

Statens ägarpolicy omfattar sedan tidigare även riktlinjer för extern
rapportering och anställningsvillkor för ledande befattningshavare.
Riktlinjerna är viktiga verktyg i arbetet med att säkerställa en öppen och
professionell informationsgivning samt rimliga och väl avvägda ersättningar
och därmed för att förvalta det offentliga förtroendet väl.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Industrisamarbete mellan Sverige
och Brasilien
Publicerad 12 juni 2015 Uppdaterad 12 juni 2015

Måndag den 15 juni tar Mikael Damberg emot guvernör
Fernando Pimentel som Damberg träffade under sin
främjarresa i Brasilien. Under besöket håller den
brasilianska ambassaden tillsammans med den svensk-
brasilianska handelskammaren ett seminarium om
investeringsmöjligheter i bland annat gruvindustrin och
kaffeindustrin i delstaten Minas Gerias. Mikael Damberg
avslutningstalar på seminariet tillsammans med
guvernör Pimentel.
– Det är roligt att guvernör Pimentel nu besöker Sverige för att tala mer om
våra framtida samarbeten med Minas Gerias som är en region med stor
potential och snarlik industribas som Sverige. Dessutom Brasiliens tredje
viktigaste region efter São Paulo och Rio de Janeiro. Jag ser goda
förutsättningar till produktivt samarbete mellan Sverige och Minas Gerias
som ger ökad export och i sin tur fler jobb, säger Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg till Bilderberg
Publicerad 10 juni 2015 Uppdaterad 10 juni 2015

Närings- och innovationsministern deltar på
Bilderberggruppens årliga möte den 11-14 juni i
Österrike. Bilderberggruppen består av politiker,
vetenskapsmän, företagsledare och makthavare som
träffas för att under tre dagar diskutera situationen i
världen.
Bilderberggruppen som grundades 1954 har möten varje år på olika platser
runt om i världen och samlar personer ur näringslivet och politiken. Gruppen
har fått sitt namn från ett hotell i Holland där det första mötet hölls på 1950-
talet. I år är 140 personer från 22 länder inbjudna för att samtala om allt i
från artificiell intelligens till globalisering, mellanösternfrågor och situationen
i Ryssland.

Här kan du läsa mer om Bilderberggruppen

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg medverkar i
Polarprissamtal
Publicerad 08 juni 2015 Uppdaterad 08 juni 2015

Idag deltar närings- och innovationsministern i ett
panelsamtal vid Polar Talks om Sveriges kreativa
näringar. Mikael Damberg kommer att intervjuas av
Alfons Karabuda, ordförande i Polarprisets prisnämnd
och SKAP (Sveriges kompositörer och textförfattare).
Polarprissamtalen har utvecklats till en internationell
tankesmedja som äger rum dagen innan utdelningen av
Polarpriset. Samtalsserien samlar de inbjudna gästerna
till morgondagens prisceremoni.
– Kulturella och kreativa näringar, såsom musik, mode och dataspel är ett
snabbt växande näringsområde med stora exportframgångar. Exporten av
dessa kreativa näringar är en viktig del av den moderna Sverigebilden
utomlands och blir därför också viktig i ett framgångsrikt Sverigefrämjande,
säger Mikael Damberg.

Tid: kl.15.00–15.30
Plats: Filmstaden Sergel, Hötorget

Här kan du läsa mer om polarprissamtalen 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar EU-
kommissionär för inre marknad
och industri
Publicerad 05 juni 2015 Uppdaterad 05 juni 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
träffar måndagen den 8 juni kommissionär Elzbieta
Bienkowska för bilateralt möte. Elzbieta Bienkowska är
kommissionär med ansvar för inre marknaden, industri,
entreprenörskap samt små och medelstora företag.
Mikael Damberg och kommissionären kommer att
utbyta erfarenheter inom aktuella frågor som innovation,
digitalisering, samt små och medelstora företag.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
till Dubai för bilaterala
överläggningar
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

I morgon torsdag den 4 juni reser Oscar Stenström till
Dubai för att stärka relationen mellan Sverige och
Förenade Arabemiraten. Syftet är att fördjupa
samarbetet inom innovation, små- och medelstora
företag, forskning och utveckling.
– Jag ser fram emot främjarresan då handeln mellan våra länder ökat kraftigt
under senare år och Förenade Arabemiraten är Sveriges andra största
exportmarknad i Mellanöstern, säger Oscar Stenström.

Dubai är idag Sveriges tredje största turistdestination utanför Europa.
Direktförbindelsen mellan Dubai och Stockholm ökar resandet mellan
länderna. Även viseringsfriheten som nyligen infördes för emiratiska
medborgare till Schengenländerna förväntas bidra till detta.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på OECD:s
ministerrådsmöte i Paris
Publicerad 02 juni 2015 Uppdaterad 02 juni 2015

Innovation, investeringar, sysselsättning och hållbar
global tillväxt står på agendan när Mikael Damberg
deltar på OECD:s årliga ministerrådsmöte i Paris den 3-
4 juni. Närings- och innovationsministern kommer att
tala om hur investeringar, handel och innovationer kan
främja en mer hållbar, inkluderande och grön global
tillväxt genom att öka produktiviteten och
sysselsättningen.
– Jag ser fram emot mötet, eftersom flera av dessa ämnen har en central roll i
regeringens politik för att öka Sveriges produktivitet och nå målet om EU:s
lägsta arbetslöshet år 2020, säger Mikael Damberg.

Läs mer om OECD-mötet på OECD:s webbsida

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige sluter MoU med Indien om
små och medelstora företag
Publicerad 01 juni 2015 Uppdaterad 01 juni 2015

Idag undertecknade närings- och innovationsminister
Mikael Damberg ett Memorandum of Understanding
(MoU) om små och medelstora företag med Indien för
att stärka vårt samarbete på området.
– Jag hoppas att samförståndsavtalet bidrar till att fler svenska små och
medelstora företag kommer att vara verksamma på den indiska marknaden,
men också att vi ska få fler indiska företag och indiska investeringar till
Sverige. Det är inom små och medelstora företag som framtidens
exportsuccéer finns, och där majoriteten av framtidens nya svenska
arbetstillfällen kommer att skapas. Att dessa företag växer och
internationaliseras är därför avgörande för jobben, säger Mikael Damberg.

I exportstrategin som regeringen arbetar med att ta fram är Indien ett av de
26 prioriterade länderna och detta samförståndsavtal är ett steg i att
ytterligare stärka våra handelsrelationer med den viktiga marknad som
Indien är.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg välkomnar
preclearance på Arlanda
Publicerad 30 maj 2015 Uppdaterad 30 maj 2015

Stockholm Arlanda Airport har i skarp konkurrens med
andra flygplatser valts ut för att få införa US
preclearance. Preclearance innebär att amerikanska
myndigheter genomför sin inresekontroll (person-, tull-
och säkerhetskontroll) vid avgång från Sverige istället
för vid ankomst till USA.

– Jag har ett starkt engagemang för Arlanda flygplats. Regeringen har
arbetat intensivt för att Arlanda ska väljas ut som preclearanceflygplats.
Jag oerhört glad över att våra ansträngningar nu burit frukt.  Arlanda
flygplats är viktig för Stockholms och Sveriges konkurrenskraft.
Preclearance kommer att förenkla resandet, vilket stärker Stockholms
konkurrenskraft och borgar för ökad handel och utbyte med USA, säger
Mikael Damberg.

Läs mer om preclearance på Swedavias hemsida
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Stefan Löfven möter Indiens
president (Ny version)
Publicerad 28 maj 2015 Uppdaterad 28 maj 2015

Måndag den 1 juni möter statsminister Stefan Löfven
Indiens president Pranab Mukherjee i Rosenbad.
Vid mötet kommer samarbetet mellan Sverige och Indien att diskuteras,
inklusive förutsättningarna för ökat utbyte inom handel och vetenskap. Den
växande efterfrågan från indisk sida kring frågor rörande innovation,
stadsutveckling och hållbar utveckling kommer också att beröras. Globala
utmaningar och multilateralt samarbete är ett annat område som kommer att
tas upp vid mötet.

Program:

Klockan 11.10 Statsministern välkomnar president Pranab Mukherjee i
entrén till Rosenbad.

Fototillfälle.

Inpassering för fotografer sker genom Kopparporten klockan 10.30-10.50. 

Bilaterala samtal. Rosenbads matsalar.

Fotopool. 

Klockan 12.20 Mötet följs av ett medietillfälle (door step) med statsministern
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg och bostads-,
stadsutvecklings- och it-minister Mehmet Kaplan i entrén till Rosenbad.

För reportrar sker inpassering genom Kopparporten klockan 11.45-12.10.

Bakgrundssamtal med journalister inför det indiska statsbesöket den 29

https://www.regeringen.se/


maj

Inför statsbesöket hålls bakgrundssamtal för media med Hans Dahlgren,
statssekreterare för utrikes- och EU-frågor hos statsminister Stefan Löfven,
och Oscar Stenström, statssekreterare hos närings- och innovationsminister
Mikael Damberg. Tid: Fredag den 29 maj klockan 10 i Rosenbad. Anmälan
senast den 29 maj klockan 08.00 till pressekreterare Anne Ekberg.

För övriga delar i programmet för statsbesöket krävs ackreditering.
Intresserad media som ännu inte är ackrediterad kan kontakta Boel
Lindbergh, UD:s internationella presscenter.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg leder
industrisamtal
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Idag startar närings- och innovationsministern
regeringens industrisamtal. Mikael Damberg har bjudit
in branschen för att diskutera industrins
framtidsutmaningar. I industrisamtalen ingår förutom
företrädare för industribranschen också Almega som
representerar tjänstesektorn.
– Det är bra att vi nu startar dessa samtal för att lyssna in branschen. Sverige
har länge legat i topp i världen när det gäller företagens FoU-investeringar,
men de har försvagats och vi tappar i internationell konkurrenskraft. För att
underlätta för industrin och förbättra näringslivsklimatet så måste
näringspolitiken omfatta både export- och handelsfrågor, men också
utbildningsfrågor, säger Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg invigningstalar på
Företagarnas årsmöte
Publicerad 26 maj 2015 Uppdaterad 26 maj 2015

Onsdagen den 27 maj talar närings- och
innovationsministern på Företagarnas nationella
årsmöte om regeringens arbete med att förbättra
företagsklimatet. Därefter deltar närings- och
innovationsministern i ett samtal på scen med
Företagarnas vd Günther Mårder.

Tid: Kl. 10-11.00 
Plats: Clarion Hotel Arlanda Airport, Bejing Capital

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
22-23
Publicerad 22 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

25 maj - 7 juni
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/5
Möte med Apostoliska kyrkans representant

27/5
Tar emot Estlands premiärminister Taavi Rõivas

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

4/6
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

25/5
Samtal vid Global Utmanings 10års-jubileum, Stockholm

26/5
Företagsbesök, Stockholm
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27/5
Utrikes resa

28/5
Inrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

1/6
Håller anförande vid diplomatmöte, Arnö

2-3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Medverkar vid integrationsseminarium, Örebro

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

27/5
Medverkar vid Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Medverkar vid rikskonferensen om flyktingguide/språkvän, Eskilstuna

29-31/5
Partievenemang

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

27/5
Utrikes resa



28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

2/6
Medverkar på Handelskammarens årsmöte, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

26/5 
Myndighetsbesök, Kalmar

27/5
Myndighetsbesök, Strängnäs

Anförande på seminarium i offentlig rätt vid juridiska fakulteten, Uppsala

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Utrikes resa

2/6
Inrikes resa

5/6
Anförande vid seminarium ”Hur skapar vi förutsättningar för framtidens
innovationsupphandlingar”? Malmö

Per Bolund

25/5
Inledningstalar för Fondbolagens förening

26/5
Deltar på IVL Svenska Miljöinstitutets konferens, Stockholm



27/5
Inrikes resa

1-2/6
Utrikes resa

2-3/6
Talar på konferensen Responsible Investor, London

5/6
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

25/5
Deltar på seminarium Folk och Försvar, Stockholm

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/5
Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

26/5
Talar vid Kulturdepartementets seminarium med anledning av
Demokratiutredningen, riksdagen

Talar vid TV-dagen, Stockholm

27/5



Deltar vid Det nationella musikmötet och Scenkonstbiennalen, Malmö

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/6
Delar ut Almapriset, Stockholm

3/6
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

27/5
Reser till Göteborg

28/5
Deltar i Hållbarhetsgrillen, Stockholm

Ibrahim Baylan

26-29/5
Deltar vid Clean Energy Ministerial, Mexico

30-31/5
Partiarrangemang

5/6
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

27/5
Invigningstalar för Företagarnas Årsmöte, Stockholm

29-31/5
Partiarrangemang



31/5
Närvarar vid välkomstceremonin med anledning av statsbesök från Indien

3/6
Deltar i OECD, Paris

5/6
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Anna Johansson

25/5
Besöker Jönköping

27-28/5
Medverkar i International Transport Forum, Leipzig

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Möte med exekutiva järnvägsgruppen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Mehmet Kaplan

27/5
Besök hos Facebooks datacenter, Luleå

28/5
Håller anförande på Plan- och bygglagskonferens, Stockholm

29/5
Håller anförande på konferensen Citymoves, Stockholm

Håller anförande på HSB riksstämma, Stockholm

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm



2/6
Tal och prisutdelning på Offentlig Rummet, Visby

3/6
Inledningstalar på Boverkets konferens om Barns och Ungas utemiljö,
Sundbyberg

Invigning av nollenergihus Taklampan, Stockholm

5/6
Håller anförande på Villaägarnas kongress, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

25/5
Håller anförande på Fiskbranschens Riksförbunds årsstämma, Göteborg

26/5
Håller anförande på LRF:s stämma, Sånga Säby

28/5
Deltar i panelsamtal ”Här är det bäst att bo”, Stockholm

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-30/5
Partiarrangemang

1-2/6
Informellt ministermöte, Riga

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4/6
Inviger Smaka på Stockholm, Stockholm

5/6
Inrikes resa



Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/5
Invigningstalar för Svensk-chilenska institutet, Stockholm

27/5
Besök på Karolinska Universitetssjukhuset, Stockholm

Inrikes resa

28/5
Deltar vid frågestund, riksdagen

Inleder seminarium ”ny teknik i äldreomsorg”, Stockholm

Inrikes resa

29/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i Myndighetsdialog, Stockholm

Håller inledningsanförande Värdegrundsforum, Stockholm

2/6
Möte med funktionshinderdelegationen, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Annika Strandhäll



25/5
Medverkar vid Seniorerna, Göteborg

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29-31/5
Partiarrangemang

Gabriel Wikström

26/5
Invigningstalar för Sveriges läkarförbunds fullmäktige 2015, Stockholm

27/5
Inledningstalar på SKL:s nationella konferens, Malmö

28/5
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

29/5
Öppnar Riksidrottsmötet, Malmö

29-31/5
Partiarrangemang

31/5
Deltar vid välkomstceremonin för statsbesök från Indien, Stockholm

1/6
Deltar i hearing om framtidens ANDT-politik, Stockholm
Inledningsanförande på Tobacco Endgame, Stockholm

2/6
Invigningstalar på Uppsala Health Summit, Uppsala

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

25/5
Inrikes resa



27/5
Inrikes resa

1/6
Inrikes resa

Aida Hadzialic

27/5
Forum för regional tillväxt och attraktionskraft, Stockholm

Utrikes resa

29-31/5
Partiarrangemang

1/6
Håller anförande på Global Utmanings och Riksbyggen, Stockholm

2/6
Träffar Ungdomspolitiska rådet, Stockholm

3/6
Deltar vid konselj, Stockholms slott

Helene Hellmark Knutsson

27/5
Inrikes resa

28/5
Medverkan vid Högskola och Samhälle i Samverkan, Kalmar

29-31/5
Partiarrangemang

2/6
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

3/6
Anförande om hur bryter vi den ojämställda akademin, 
riksdagen



3/6 
Deltar vid konselj, Stockholms slott

4-5/6
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

26/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

28/5
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

30-31/5
Partiarrangemang

3/6
Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

4/6
Inrikes resa

Isabella Lövin

26/5
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

2/6
Deltar i World Economic Forum, Kapstaden

5/6
Utrikes resa



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg på främjanderesa
i Brasilien
Publicerad 19 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Den 20-22 maj besöker närings- och
innovationsministern Brasilien. Syftet är att utveckla det
innovativa och industriella samarbetet mellan Sverige
och Brasilien och skapa affärsmöjligheter för svenska
företag. Under besöket träffar Mikael Damberg en rad
ministrar för bilaterala överläggningar.
– Jag besöker Brasilien för att bygga vidare på och utöka det fina samarbete
vi redan har med Brasilien. Regeringen sätter relationer och affärer med
tillväxtländerna i fokus när det gäller möjligheterna att öka sysselsättningen i
Sverige. Därför är Brasilien ett prioriterat land, säger Mikael Damberg.

Resan inleds med möten och seminarier med företrädare för den för svenska
företag så viktiga industristaden São Paulo. Mikael Damberg kommer bland
annat att tala på ett industri- och innovationsseminarium som arrangeras av
ambassaden, Business Sweden och Tillväxtanalys om vikten av innovation,
entreprenörskap och frihandel för ekonomisk och industriell utveckling.

Därefter hålls ett antal möten med bland andra industri- och handelsminister
Armando Monteiro, utrikesminister Mauro Vieira och ministern för
strategiska frågor Roberto Mangabeira Unger i Brasilia. Under de bilaterala
samtalen kommer ministrarna bland annat att diskutera fortsatt fördjupat
samarbete på flyg- skog-, och gruvområdet. 

Resan avslutas i regionen Mina Gerais och staden Belo Horizonte.

– Det är viktigt för Sverige och svenska företag att etablera goda relationer
med delstaten eftersom den är Brasiliens tredje viktigaste ekonomi efter São

https://www.regeringen.se/


Paulo och Rio de Janeiro, säger Mikael Damberg.

Under besöket återlanseras även den bilaterala Blandkommissionen för
ekonomiskt, tekniskt och industriellt samarbete i syfte att driva de bilaterala
handels-, innovations- och utbildnings- samt forskningsfrågorna vidare
länderna emellan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
besöker Riyadh
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 25 maj 2015

Statssekreterare Oscar Stenström besöker idag,
måndag den 18 maj Riyadh för att möta företrädare för
den saudiska regeringen samt träffa svenska och
saudiska företag. En mindre näringslivsdelegation med
bland annat Marcus Wallenberg och Maria Rankka, vd
för Stockholms Handelskammare, medföljer.
Delegationen kommer att möta industri- och handelsminister Dr. Tawfiq
Mohammed Al Rabiah, ordföranden för Saudiarabiens handelskammare
Abdullah AlZamil, samt Saud bin Khalid Al Faisal på
investeringsmyndigheten SAGIA.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Nationella innovationsrådet möts i
Stockholm
Publicerad 15 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Måndagen den 18 maj har Innovationsrådet sitt andra
möte.
En stor del av mötet kommer att ägnas åt digitaliseringsfrågan. Sverige står
inför stora utmaningar och möjligheter i och med digitaliseringen och vi ser
det här mötet som ett inledande steg på hur vi nationellt kan ta oss an frågan
framöver. Digitaliseringen kommer att spela stor roll för exempelvis
miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

På mötet diskuteras också offentlig upphandling och samverkansprogrammet
för life science.

Fakta Innovationsrådet

Innovationsrådets uppgift är att utveckla Sverige som innovationsnation och
stärka Sveriges konkurrenskraft. Statsminister Stefan Löfven är ordförande i
Innovationsrådet som består av fem ministrar och tio ledamöter från
näringslivet och akademin.

Ledamöter för 2015 är: Ola Asplund, Mengmeng Du, Charles Edquist, Pam
Fredman, Darja Isaksson, Johan Rockström, Karl Henrik Sundström, Jane
Walerud, Hans Vestberg och Carola Öberg.

Från regeringen ingår: Stefan Löfven, Magdalena Andersson, Mikael
Damberg, Helene Hellmark Knutsson och Åsa Romson.

Tid: Den 18 maj kl. 12.40. Inpassering sker genom Kopparporten mellan kl. 12.00-12.30. Begränsat antal. Anmälan krävs
till anne.ekberg@regeringskansliet.se.

Media är välkomna att delta på Innovationsrådets lunchfika.

https://www.regeringen.se/


Plats: Rosenbad



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tillsätter skogs- och
lantbruksråd i Kina
Publicerad 12 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

För att öka livsmedels- och skogsexporten till Kina har
regeringen beslutat att placera ett skogs- och
lantbruksråd vid den svenska ambassaden i Peking.
Idag utser regeringen kanslirådet Lennart Nilsson till
skogs- och lantbruksråd i Peking. Lennart Nilsson ska
bland annat arbeta för att främja marknadstillträdet för
svenska företag gällande livsmedels- och skogsexport.
– Det finns en stor potential att öka exporten inom de gröna näringarna.
Sverige har idag många framgångsrika företag som exporterar teknik inom
livsmedel och skogsprodukter. När vi nu får ett skogs- och lantbruksråd på
plats kan vi främja att exporten ökar genom att sänka trösklarna för att ta sig
in på den kinesiska marknaden, säger Mikael Damberg närings- och
innovationsminister.

– Jag är glad att regeringen idag har utsett Lennart Nilsson till skogs- och
lantbruksråd i Peking och att vi fått till en permanent lösning. Det sker redan
idag en stark exportökning av svenska livsmedel och skogsprodukter, men
jag är övertygad om att denna kan öka ytterligare, inte minst genom att
framhålla våra unika förutsättningar att bedriva en effektiv och hållbar
produktion, baserad på högkvalitativa och säkra råvaror. Nu är det viktigt att
branscherna också drar nytta av den här möjligheten, säger
landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Lennart Nilsson arbetar i dag som kansliråd på Näringsdepartementet, och
har tidigare arbetat som ambassadråd i Peking. Lennart Nilsson tillträder som
skogs- och lantbruksråd den 1 september 2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statssekreterare Oscar Stenström
på främjanderesa till Angola
Publicerad 11 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Mikael Dambergs statssekreterare Oscar Stenström
reser den 12-13 maj till Angola och huvudstaden
Luanda som ledare för en handelsdelegation bestående
av tio svenska företag med inriktning på hållbar och
smart stadsutveckling. Under resan kommer Oscar
Stenström bland annat att träffa Angolas energi- och
vattenminister João Baptista Borges, men även andra
företrädare för Angolas regering och myndigheter, samt
lokala organisationer.
– Det här är en viktig resa för svensk export, inte minst eftersom Angola är
en av världens snabbast växande ekonomier. Investeringar i hållbar och
smart stadsutveckling är självklara områden i ett lands utveckling. I Angola
finns goda förutsättningar för svenska företag att ta del av affärsmöjligheter i
de investeringar som görs, säger Oscar Stenström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg delar ut
utmärkelse till internationella
toppstudenter
Publicerad 11 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Idag delar närings- och innovationsminister Mikael
Damberg ut utmärkelsen Global Swede, tillsammans
med Svenska institutets generaldirektör Annika Rembe.
Global Swede ges till utländska studenter knutna till
svenska lärosäten och som utmärkt sig inom områdena
innovation och entreprenörskap.
För femte året i rad arrangeras idag Global Swede där myndigheten Svenska
institutet tillsammans med Näringsdepartementet och Utrikesdepartementet
uppmärksammar utländska högskolestudenter som utbildat sig i Sverige och
utmärkt sig inom områden relaterade till innovation och entreprenörsskap.

Vid en ceremoni på UD i Stockholm kommer näringsminister Mikael
Damberg, tillsammans med Svenska institutets generaldirektör Annika
Rembe, att dela ut diplom till studenterna. Arrangemanget är en del av
regeringens och Svenska institutets långsiktiga byggande av relationer med
internationella studenter i Sverige. Syftet är uppmuntra och engagera
studenterna som Sverige-ambassadörer, som framtida resurs för svenskt
näringsliv och marknadsföring av Sverige som destination för högre
utbildning.

- Global Swede är ett sätt att främja svensk export. Genom att
uppmärksamma internationella toppstudenter knyts värdefulla kontakter som
långsiktigt gynnar svensk utrikeshandel, säger Mikael Damberg.

- Genom Global Swede bygger vi nätverk och långsiktiga relationer med
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framtidens internationella forskare och ledare – en nyckelfaktor för
utveckling i Sverige och globalt, säger Annika Rembe

Information

Media är välkomna från 10.30. Föranmälan behövs. Anmälan sker till Tobias
Vestergren (tobias.vestergren@gov.se) senast klockan 10.00.

Mikael Damberg finns tillgänglig för kommentarer över telefon under
tisdagen den 12 maj mellan 10:00 och 11:00. 
Ann Wolgers, pressekreterare: 072-543 87 07

Ceremonin startar klockan 11.00.

Adress: UD, Gustav Adolfs torg 1, Stockholm.11.00
Utrikesdepartementet, Gustav Afolfs torg 1, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på Svensk
Handels årsstämma
Publicerad 10 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Måndagen den 11 maj talar närings- och
innovationsministern på Svensk Handels årsstämma.
Mikael Damberg kommer att tala om vilken roll handeln
spelar i vårt samhälle och vilka utmaningar och
möjligheter branschen kommer att möta.
För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.

Tid: kl. 13.15
Plats: Münchenbryggeriet, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige tappar fart i Innovation
Union Scoreboard 2015
Publicerad 07 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Idag har EU-kommissionen presenterat Innovation
Union Scoreboard för 2015, en analys av forsknings-
och innovationsprestanda som bygger på 25 indikatorer
inom tre områden - möjliggörare, företagsaktiviteter och
output. Sverige har legat etta i EU under lång tid, men
kontinuerligt tappat i absolut prestation sedan 2009.
Sverige förlorar särskilt fart när det gäller output.
– Det är glädjande att Sverige rankas högt, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg, men vårt försprång minskar, och det
bekymrar mig. Vi är fortfarande bäst i EU men ligger samtidigt långt bakom
Schweiz som är bäst i Europa. Och den globala utvecklingen går snabbt.
Därför måste vi få ut mer nytta av våra investeringar i forskning och
utveckling.

– Sveriges prestation ökar ytterligare i vetenskaplig styrka, och det är bra.
Men Sverige ligger under EU-genomsnittet på ekonomiska effekter. Detta
visar att Sverige inte utnyttjar sin potential, säger Mikael Damberg.

- Regeringens ambition är att Sverige ska vara ett av världens bästa länder
när det gäller innovation. Det finns utmaningar att ta tag i, bland annat det
som Innovation Union Scoreboard tar upp i sin analys. Detta vill vi diskutera
i innovationsrådet och ta in i arbetet med kommande proposition om
forskning, innovation och kvalité i högre utbildning, säger Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Kommissionen presenterar
strategi för EU:s digitala inre
marknad
Publicerad 06 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Idag presenterade EU-kommissionen ”En strategi för
Europas digitala inre marknad”. Det är en strategi som
syftar till att få EU:s inre marknad att fungera väl också i
en alltmer uppkopplad och digital ekonomi. Strategin
innehåller både lagstiftande och icke-lagstiftande
förslag som kommer att diskuteras och på sikt
genomföras av EU:s medlemsstater.
– Regeringen välkomnar strategin och tycker att det är bra att EU-
kommissionen tar tag i frågan om att anpassa EU:s inre marknad till den
digitala ekonomin. Det behövs för att stimulera innovation och stärka
Europas tillväxt och konkurrenskraft. Digitaliseringen påverkar stora delar
av samhället idag, och innebär många möjligheter för medborgare,
konsumenter och alla typer av företag, oavsett sektor, säger Mikael
Damberg.

Strategin fokuserar på tre övergripande områden

förbättra företags och konsumenters tillgång till varor och tjänster online
i Europa, genom att ta bort hinder för gränsöverskridande verksamhet,
skapa rätt förutsättningar för framväxten av digitala nätverk och
innovativa tjänster, samt
maximera tillväxtpotentialen för EU:s digitala ekonomi, genom
exempelvis investeringar i it-infrastruktur, digitala kunskaper och
offentliga e-tjänster.

https://www.regeringen.se/


– Nu ska förslagen i kommissionens strategi analyseras. Viktiga frågor för
Sverige är en anpassning av EU-lagstiftningen till digitaliseringen för att
uppmuntra innovation och nya affärsmodeller, öppenhet mot omvärlden och
för att värna frihandel och företagens konkurrenskraft. Samtidigt får
konsumenter större möjligheter och den gränsöverskridande e-handeln inom
EU kan utvecklas, avslutar Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg diskuterar TTIP
med EU:s handelsministrar
Publicerad 06 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

EU:s handelsministrar träffas i morgon i Bryssel för att
diskutera aktuella handelspolitiska frågor, bland annat
WTO och Dohaförhandlingarna,
miljövaruförhandlingarna och TTIP (Transatlantic Trade
and Investment Partnership), inklusive investeringar och
frågan om ISDS (tvistlösningsmekanism mellan
investerare och stat).
Damberg kommer tillsammans med övriga handelsministrar i anslutning till
FAC även att träffa handelsministrarna för de sex länder som ingår i Östliga
partnerskapet. Implementeringen av de omfattande frihandelsavtal som EU
slutit med Ukraina, Moldavien och Georgien, samt hur EU bäst kan hjälpa till
med ekonomiska reformer, kommer att vara huvudfokus under samtalen.

– Investeringarna mellan EU och USA är mycket omfattande och har skapat
många nya arbetstillfällen, men nuvarande ISDS-mekanismen är föråldrad.
Vi behöver därför en reformerad tvistlösningsmekanism som är rättssäker
och öppen och inte inskränker staters demokratiska beslutsfattande, säger
Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på Life
science-konferens
Publicerad 05 maj 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Onsdagen den 6 maj medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på
Forska!Sveriges seminarium “Agenda för hälsa och
välstånd”. Under seminariet deltar Mikael Damberg i ett
samtal med Forska!Sveriges ordförande Carl Johan
Sundberg om kunskap som grund för svensk
konkurrenskraft.
Forska!Sverige är en oberoende stiftelse som verkar för att förbättra
villkoren för medicinsk forskning och dess tillämpning.

Tid: kl.14.30
Plats: Aula Medica, Nobels väg 6, Karolinska Institutet
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
20-21
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

11-24 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

21-22/5
EU-toppmöte, Bryssel

Kristina Persson

11/5
Möte med Institutet för framtidsstudier, Stockholm

Möte med Föreningen Norden, Stockholm

12/5
Möte med Framtidsrådet, Stockholm

13/5
Avslutningsanförande vid Sjunde AP-fondens seminarium, Stockholm

18/5
Inrikes resa
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19/5
Anförande vid Möllekonferensen, Mölle

20/5
Möte med Lantbrukarnas Riksförbund, Stockholm

21/5
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

11/5
Inrikes resa

18/5
Deltar i kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

19/5
Talar vid SNS arbetsmarknadsdag 2015, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

12/5
Deltar i rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/5
Utfrågning om Finanspolitiska rådets rapport, riksdagen

Inrikes resa

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

11/5
Inrikes resa



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Anförande på seminarium om Statskontorets återapportering, Stockholm

Anförande på seminariet Famna, Stockholm

Per Bolund

21/5
Talar på Konsumentdagarna, Lidingö

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

12/5
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

11/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

18/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

12/5
Deltar i nordiskt ministerrådsmöte för kultur, Färöarna

16/5



Deltar vid Festival de Cannes, Cannes

19/5
Möte i rådet för utbildning, ungdom, kultur och sport, Bryssel

22/5
Deltar i Stadsvandring ”I slavhandels fotspår”, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

18/5
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

18/5
Inrikes resa

19/5
Anförande på seminarium för Kungl. Ingenjörsvetenskapsakademien och
EK, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

11/5
Anförande vid Svensk Handels årsstämma, Stockholm

12/5
Medverkar i diplomeringsceremonin Global Swede, Stockholm

19-22/5
Utrikes resa

Anna Johansson

11-15/5
Utrikes resa



18/5
Inrikes resa

Besök av Kinas transportminister

19/5
Anförande på Logistik & Transportmässan, Göteborg

Anförande på Näringslivets Transportråds årsstämma, Göteborg 

20/5
Deltar i flygseminarium, riksdagen 

21/5 
Anförande på Dagens Nyheters konferens ”Den moderna staden”,
Stockholm

Mehmet Kaplan

11/5-12/5
Utrikes resa

13/5
Invigning av BoKlok, Huddinge

16/5
Besök på Birdie datorfestival, Uppsala

19/5
Anförande på Tylösandsveckan, Tylösand

20/5
Medverkar på Plan-och bostadsdagarna, Varberg

Deltar på Bofrämjandets seminarium, Stockholm

21/5
Huvudtalare på DN:s konferens ”Den moderna staden”, Stockholm

22/5
Deltar på samhällsbyggnadsseminarium, Kiruna



Sven-Erik Bucht

11/5
Deltar i rådet för jordbruk och fiske, Bryssel

19/5
Deltar vid Tylösandsdagarna, Tylösand

Besök på Wapnö mejeri, Halmstad

21/5
Deltar i Nationella skogsprogrammets rådsmöte, Stockholm

Socialdepartementet

Åsa Regnér

12/5
Medverkar som hedersgäst på Framtidens kvinnliga ledare 2015, Stockholm

18/5
Inledningstalar på Dementia Forum X, Stockholm

19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

22/5
Medverkar i paneldiskussion vid konferensen ”Supporting children with
imprisonned parents and their families-challenges, Rights and
Responsibilities”

Annika Strandhäll

20/5
Inrikes resa

25/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström



11/5
Landstingsdialog, Gävleborg

12/5
Medverkar på seminarium för alkohol och drogforskare 2015, Stockholm

18/5
Deltar i World Health Assembly, Geneve

20/5
Besöker e-hälsomyndigheten, Stockholm

22/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Möte med Sydkoreas hälsominister, Stockholm

23/5
Deltar i Göteborgsvarvet, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel

21/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

11/5
Anförande på Lärarkonferens i Ung Företagsamhet, Älvsjö

13/5
Möte i EU-nämnden, riksdagen

Besöker Sanoma Utbildning AB, Stockholm

18/5
Deltar i rådet för utbildning, ungdom, kultur och idrott, Bryssel



19/5
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

20/5
Besöker Tylösandsveckan, Tylösand

Helene Hellmark Knutsson

11/5
Möte med Siemens Healthcare, Stockholm

14-15/5
Deltar på Ministerial Conference and Bologna Policy Forum, Armenien

18/5
Invigning av Rymdexpo utställning, Kungsträdgården

19/5
Utrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

14/5
V4 möte, Bratislava

18-19/5
Deltar i rådet för utrikesfrågor, Bryssel

Isabella Lövin

12-13/5
Deltar i ”Stockholm Forum on Security and Development: Promoting a
sustainable peace”, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg på
innovationsresa i Västsverige
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Mikael Damberg besöker Göteborg, Bohuslän och
Trollhättan den 4-5 maj med fokus på
innovationsprocesser och ny teknik. Under besöket
inviger närings- och innovationsministern tredje skiftet
på Volvo Cars i Torslanda.
På måndag inviger Mikael Damberg tredje produktionsskiftet på Volvo Cars
i Torslanda tillsammans med Volvo Cars vd Håkan Samuelsson och Mikael
d’Aubigné, platschef för Torslandafabriken. Media är välkomna att delta vid
invigningen.

Tid: måndag 4 maj kl. 07.45
Plats: Volvo Cars Torslandafabriken, TK-Receptionen

– Jag är mycket glad över att få inviga tredje skiftet. Denna satsning visar att
Sverige är en industrination att räkna med och kan attrahera nyinvesteringar
i avancerad produktion och utveckling i hård global konkurrens, säger
Mikael Damberg.

Mikael Damberg kommer också att besöka Stenungsund och Trollhättan
tisdag den 5 maj. Under besöket gör Damberg studiebesök på bland annat
GKN Aerospace Sweden AB och Innovatum samt träffar entreprenörer.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen utreder utökad
beslutanderätt för
Konkurrensverket
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Regeringen har i dag tillsatt en utredning för att se över
om Konkurrensverket bör få utökad beslutanderätt om
sanktioner vid konkurrensöverträdelser. Till utredare
utses kammarrättsrådet Eva Edwardsson. Eva
Edwardsson ska utreda vilka förutsättningar som finns
för att processerna ska kunna effektiviseras och
förbättras.
– En god konkurrens på våra svenska marknader ger internationellt
konkurrenskraftiga företag. Idag bedriver företag i hög grad verksamhet på
olika internationella marknader och då är det klokt att titta på om den
svenska konkurrensmyndigheten bör ha samma befogenheter som flera
konkurrensmyndigheter i andra länder, säger Mikael Damberg.

Utredaren ska redovisa sitt betänkande senast den 12 maj 2016.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inviger offshore
vindkraftpark i Tyskland
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 18 maj 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg reser
till Hamburg torsdag den 30 april. Under besöket inviger
Mikael Damberg tillsammans med tyska
näringsministern Sigmar Gabriel och Vattenfalls vd
Magnus Hall, DanTysk, en havsbaserad vindkraftpark i
Nordsjön.
– Investeringarna i DanTysk och Sandbank speglar Vattenfalls fortsatta
arbete med att ställa om produktionen mot mer förnybart. Detta är helt i linje
med den svenska regeringens höga ambitioner inom hållbart företagande,
inte minst för Vattenfall som ska vara ledande i omställningen till ett
miljömässigt hållbart energisystem, säger Mikael Damberg.

Den havsbaserade vindkraftparken DanTysk täcker en yta på 70
kvadratkilometer. Vindkraftparken kommer att producera el, med mycket
låga klimatpåverkande utsläpp, som räcker för att försörja upp till 400 000
hushåll. DanTysk är ett samarbete mellan Vattenfall och Stadtwerke
München (SWM).

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg inledningstalar på
Exportgasellen
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
deltar i Dagens industri Gasells exportpris,
Exportgasellen tisdag den 28 april. Damberg kommer
att tala om regeringens syn på småföretagens och
entreprenörernas villkor.
Exportgasellen är ett nytt pris som Di Gasell har tagit fram tillsammans med
Exportkreditnämnden (EKN). Priset går till det mest framgångsrika
Gasellföretaget med export till tillväxtmarknader under 2014.

EKN har regeringens uppdrag att främja svensk export och svenska företags
internationalisering.

Tid: kl.15.00
Plats: Oscarsteatern, Kungsgatan 63, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
18-19
Publicerad 24 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

27 april till 10 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27/4
Inrikes resa

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

1/5
Partiarrangemang, Sundsvall

7/5
Muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

27/4
Inrikes resa till Kalmar län

28/4
Inrikes resa till Blekinge

https://www.regeringen.se/


29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

4/5
Närvara vid mottagning på Kinas Ambassad, Stockholm

Medverka vid Romklubbens projekt ”Rethink economics”, Stockholm

5/5
Möte med utrikesutskottet, riksdagen

6/5
Anförande vid seminarium om Global deal, Stockholm

Möte med Nordiska rådets svenska delegation

7/5
Utrikes resa

8/5
Möte med Ungdomsbarometern

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

28/4
Arbetsplatsbesök med Sveriges byggindustrier, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Möte med Tysklands arbetsmarknadsminister, Berlin

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



6/5
Medverkar vid Växjö Pride, Växjö

8/5
Dialog med det civila samhället om dess roll för nyanländas etablering,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Partiarrangemang

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Per Bolund

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Rundabordssamtal om kontanthantering, Stockholm

28/4
Anförande på seminarium om den gröna ekonomin och finansmarknadens
roll, Stockholm



4/5
Inledningsanförande på Svensk Försäkrings årsmöte, Stockholm

5/5
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Riksdagsseminarium om ”Vilka politiska beslut behövs för att få en grönare
finanssektor”?

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

7/5
Riksdagsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Utrikes resa



Anders Ygeman

27/4
Anförande på Kungliga Krigsvetenskapsakademins seminarium om
cybersäkerhet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

28/4
Deltar vid Tomas Tranströmers begravning, Stockholm
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm
Anförande på Barnkulturkonferens, Stockholm

5/5
Deltar i seminarium om medborgerligt engagemang, Stockholm

6/5
Talar vid Biblioteksföreningens 100-årsjubileum, Lund

Delar ut Klarspråkskristallen och Minoritetsspråkspriset, Stockholm

7/5
Deltar på Scenkonstens branschdagar, Västerås

8/5
Invigning av utställningen “Välkommen till Sverige”, Malmö

10/5
Utrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson



27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Anförande på Power Circle Summit 2015, Göteborg

7/5
Anförande på Svensk Energis stämma, Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm

29/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

29-30/4
Utrikes resa

1/5



Partiarrangemang

6/5
Anförande på samarbetsprojektet ”Agenda för hälsa och välstånd”

7/5
Deltar vid rådet för utrikes frågor(FAC)/handel, Bryssel

Anna Johansson

27/4
Besöker Volvo, Göteborg

28/4
Inledningstalar på Miljörapportens konferens Ekotransport 2030, Stockholm

29/4
Deltar i hearing, riksdagen

Medverkar i panelsamtal om infrastruktur anordnat av Tysk-Svenska
Handelskammaren, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

4/5
Inrikes resa

5/5
Besök från Angeredsgymnasiet, Stockholm

8/5
Inrikes resa

9/5
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg



4/5
Inledningstalar på Hyresgästföreningens seminarium, Göteborg

5/5
Besöker ny pendeltågstation, Vega

7/5
Anförande på Bostadsforum

Sven-Erik Bucht

27/4
Delar ut pris Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

4/5
Besöker Skogsstyrelsen, Jönköping

5/5
Besök av Rumäniens jordbruksminister, Stockholm

Deltar vid Lantmännens föreningsstämma, Stockholm

7/5
Besök på Älveby Gård, Strängnäs

Socialdepartementet

Åsa Regnér

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Deltar i utställning i T-banan, Stockholm

Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang



4/5
Deltar i Nordiska ministerrådet, Köpenhamn

6/5
Inrikes resa

7/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

8/5
Möte med Jämställdhetsrådet, Stockholm

Annika Strandhäll

27/4
Besöker arbetsplatser, Sundsvall

29/4
Medverkar i LO:s försäkringskonferens, Borlänge

1/5
Partiarrangemang

4/5
Utrikes resa

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

6/5
Medverkar i seminarium med Svenska Försäkringsföreningen, Stockholm

7/5
Medverkar i TCO-seminarium, Stockholm

8/5
Inledningstalar på konferens med Sveriges Socionomers Riksförbund
Stockholm

Gabriel Wikström

27/4



Deltar på seminarium om psykisk ohälsa, Stockholm

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Deltar i Landstingsdialog, Södermanland

1/5
Partiarrangemang, Enköping och Uppsala

6/5
Medverkar på Karolinska Institutets konferens om hälsa och välstånd,
Stockholm

Anförande på Psykiatridagen, Stockholm

Deltar på Swecares årsmöte, Stockholm

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

5/5
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

27/4 
Deltar i nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på Västsvenska Handelskammaren, Göteborg



7/5
Besöker Lärcentrum, Järfälla

8/5
Anförande på Rikskonferens för Gymnasieskolans introduktionsprogram,
Eskilstuna

Helene Hellmark Knutsson

27/4
Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Partiarrangemang

6/5
Anförande på seminarium ”Forska! Sverige Agenda hälsa och välstånd”,
Stockholm

8/5
Besök på forskningsanläggningen European Spallation Source(ESS), Lund

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

27-28/4
Deltar i översynskonferensen för ickespridningsavtalet (NPT), New York

29/4
Tar emot Ålands lantråd Camilla Gunell

30/4
Utrikes resa

1/5
Partiarrangemang

Isabella Lövin

27/4



Deltar på International Support for Ukraine Conference, Kiev

4/5
Deltar på välgörenhetsgala för barn i Sydafrika, Gaza, Syrien m fl,
Stockholm

5/5
Deltar i Diakonia-seminarium, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg medverkar i
hearing om TTIP
Publicerad 23 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Näringsutskottet och utrikesutskottet håller idag,
torsdag 23 april en gemensam öppen utfrågning om ett
handelsavtal mellan EU och USA (TTIP). Syftet med
utfrågningen är att sprida kunskap om TTIP. Närings-
och innovationsminister Mikael Damberg deltar om
regeringens syn på handelsavtalet.
– Det här är ett av de viktigaste handelsavtalen som kommer att slutas de
närmsta åren. Handelsavtalet kommer att skapa förutsättningar för tillväxt
och nya jobb. Regeringens målsättning är att frihandelsavtalet ska vara både
djupt och omfattande utan att möjligheten att stärka skyddet för miljön,
löntagarnas intressen och människors och djurs hälsa försämras, säger
Mikael Damberg.

EU:s handelskommissionär Cecilia Malmström medverkar också på
utfrågningen om syftet med ett handelsavtal och det aktuella
förhandlingsläget.

Tid: kl. 08.30–11.55
Plats: Förstakammarsalen, Riksdagen

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
17-18
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

20 april till 3 maj
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

20/4
Inrikes resa

24/4
KU-utfrågning, riksdagen

Kristina Persson

20/4
Besöker Norrtälje

28/4
Inrikes resa

30/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

20/4
Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

25/4
Informella Ekofin, Riga

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ardalan Shekarabi

21/4
Medverkan på seminarium om ny styrning av välfärden, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Medverkande på Förvaltningspolitiska dagen, Stockholm

Tal på Svenska spels årsstämma, Visby



24/4
Anförande på seminarium om upphandling, Östersund

28-29/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa

Per Bolund

21/4
Anförande på DI:s Hållbarhetskonferens

22/4
Inrikes resa

27/4
Medverkar vid Visitadagen, Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

20/4
Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Anförande vid Folk och Försvar, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

22/4
Inrikes resa

23/4



Utrikes resa

27/4
Invigning av Hässleholms Tingsrätt, Hässleholm

1/5
Inrikes resa

Anders Ygeman

20/4
Inrikes resa

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

20/4
Talar vid First Nordic Ukraina Film Festival, Stockholm

21/4
Deltar i möte med Svenska kommittén mot ansemitism, Stockholm

22/4
Deltar i konferens för Romsk inkludering, Luleå

28/4
Deltar i samrådsmöte med de nationella minoriteterna, Stockholm

29/4
Anförande vid World Press Freedom Day, Stockholm

Miljö- och energidepartementet



Åsa Romson

20/4
KU-utfrågning, riksdagen

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/4
Inrikes resa

27/4
Deltar på Nordiskt ministerrådsmöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

Ibrahim Baylan
23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Ibrahim Baylan

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

1/5
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

19-21/4
Utrikes resa

28/4
Inledningstal på DI Gasell, Stockholm



29/4
Utrikes resa

29/4
Anförande på Swedish Medtech årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Anna Johansson

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

21/4
Invigning RTC, Sundsvall

22/4
Medverkar på konferensen Eayfairs, Malmö

Möte med Helsingborgs kommun

23/4
KU-utfrågning, riksdagen

Medverkar på Redareföreningens årsmöte, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

21/4
KU-utfrågning, riksdagen

22/4
Invigning av studentbostäder, Örebro

Deltar på Byggstartsceremoni Aspö-Logi, Skövde

23/4
Anförande på Ecoforum, Stockholm



24/4
Anförande på SABOs kongress, Karlstad

28/4
Deltagande på Ledarskapsdagen, Göteborg

Sven-Erik Bucht

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

27/4
Prisutdelare Arla Guldko, Stockholm

29/4
Medverkar på internationell konferens om djurvälfärd, Köpenhamn

Socialdepartementet

Åsa Regnér

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

21/4
Anförande vid Senior Välfärdskonferens, Göteborg

Inledningstalar på konferensen ”Bioståndshandläggare i äldreomsorgen”,
Stockholm

22/4
Medverkar på Seniorernas distriktordförandekonferens, Stockholm

23/4
Medverkar på Konferens för Vård och Omsorg, Gävle

26/4
Utrikes resa



28/4
Besök på Gender Center, Kungsängen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Annika Strandhäll

21/4
Medverkar på PKT:s konferens, Stockholm

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

24/4
Deltagande i seminarium om ”äldrefattigdom i ett välfärdssamhälle”,
Stockholm

27/4
Inrikes resa

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Gabriel Wikström

20-24/4
Utrikes resa

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

28/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

20-22/4
Inrikes resa

23/4
Muntlig frågestund, riksdagen

27/4
Nordiskt ministermöte, Köpenhamn

29/4
Inrikes resa

1/5
Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

20/4
Besöker Mittuniversitet, Sundsvall

21/4
Anförande på Svensk Näringsliv, Stockholm

22/4
Besök på Tekniska museet, Stockholm

23/4
Talar på seminarium om forskningspolitik och jämställdhet, Stockholm

24/4
Besök på Högskolan Väst, Trollhättan

27/4



Föreläsning på Stockholms Universitet, Stockholm

1/5
Inrikes resa

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

21-23/4
Deltar i "Asian-African Summit", Jakarta

27-28/4
Utrikes resa

1/5
Inrikes resa



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg på
innovationsresa till USA
Publicerad 17 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg reser
till USA den 20-22 april för att få en bättre inblick i
innovationsekosystemet i Silicon Valley. Även
riskkapital, robotisering och digitalisering står på
innovationsagendan.
Under resan träffar Mikael Damberg företag, universitet, entreprenörer och
riskkapitalbolag för att utbyta erfarenheter. Närings- och
innovationsministern besöker bland annat svenska företag i Silicon Valley för
att diskutera deras utmaningar i USA samt Nordic Innovation House för att
prata med nordiska start-ups. Mikael Damberg besöker också företag som
t.ex. Facebook, experter inom digital hälsa, inkubatorer och Stanford
University.

– Jag reser till USA och Silicon Valley för att lära mig mer och inhämta
kunskap till regeringens innovationspolitik. Vi vill säkerställa att Sverige
möter den snabba globala utvecklingen på ett sätt som gör att vi har hög
innovationsförmåga under lång tid framöver. Regeringens innovationspolitik
kommer att inriktas på satsningar för att möta samhällsutmaningar som t.ex.
energi, transport, klimat och hälsa. Då kan vi bädda för att de lösningar vi får
fram i Sverige kan ha en global efterfrågan, och på så vis stärka export och
jobb, säger Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Satsningar på jobb i vårbudgeten
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Starkare innovationskraft, bättre järnvägar, fler bostäder
och stöd till mjölkbönder är några av förslagen i
vårbudgeten inom Näringsdepartementets områden.
Förslagen ingår i regeringens övergripande mål om att
nå EU:s lägsta arbetslöshet år 2020.

Näringspolitisk offensiv

I vårbudgeten presenterar regeringen en näringspolitisk offensiv för stärkt
konkurrenskraft och ökad export. Offensiven omfattar satsningar på 226
miljoner kronor redan 2015 och därefter minst 315 miljoner kronor årligen
2016-2019. Offensiven innebär satsningar inom tre områden.

Nya och växande företags finansiering

Regeringen vill underlätta för företag att få tillgång till finansiering i tidiga
skeden och föreslår därför ett tillskott på 71 miljoner kronor till Almi 2015.
20 miljoner kronor av anslagsökningen ska användas till att förstärka Almis
rådgivning till företagare med utländsk bakgrund. Satsningen på finansiering
för nya och växande företag byggs ut och beräknas 2018-2019 uppgå till 110
miljoner kronor per år.

Stärkt innovationsklimat

För att kunna genomföra förslag från Innovationsrådet eller andra insatser
som förbättrar konkurrenskraften föreslår regeringen att 50 miljoner kronor
avsätts under 2015. För 2016–2019 aviseras 100 miljoner kronor per år.

Exportoffensiv

https://www.regeringen.se/


Regeringen anser att Sverige behöver en långsiktig strategi för ökad export
med extra fokus på små- och medelstora företag och tillväxtmarknader. Som
ett led i regeringens exportstrategi föreslås därför att 75 miljoner kronor
satsas på en exportoffensiv under 2015. För 2016-2019 beräknas satsningen
uppgå till 105 miljoner kronor per år.

Regeringen föreslår också en förstärkning av Visit Sweden AB på 30
miljoner kronor i syfte att stärka svensk besöksnäring. För 2016 och 2017
satsas ytterligare 20 miljoner kronor per år. Insatserna ska genom
marknadsföring av Sverige som resmål, bidra till en långsiktigt hållbar svensk
turistnäring i alla delar av landet.

It, infrastruktur och bostäder till alla

Regeringen satsar på järnvägen

En väl fungerande järnväg är viktig för jobb, konkurrenskraft och för
klimatomställningen. Regeringen föreslår därför i vårbudgeten en flerårig
tillfällig miljardsatsning på ökat järnvägsunderhåll. Det handlar om 620
miljoner kronor under andra halvåret 2015 och om 1,24 miljarder kronor
årligen under 2016, 2017 och 2018. Detta innebär att arbetet intensifieras
med att bland annat byta ut kritiska komponenter i järnvägssystemet. Det
handlar bland annat om kontaktledningar, växlar, ställverk och räls.

– Behovet av ett förbättrat underhåll av järnvägen är mycket stort. Därför
satsar vi 620 miljoner extra 2015 och ytterligare 1,24 miljarder extra per år
under resten av mandatperioden. Det är en satsning som gynnar både
arbetspendling och industrins godstransporter, säger infrastrukturminister
Anna Johansson.

En långsiktig och hållbar bostadspolitik för alla

Regeringen har som målsättning att öka byggandet till 250 000 bostäder
2015-2020. För att öka nybyggnationen av framför allt små, energieffektiva
hyresrätter kommer regeringen att föreslå att en stimulans för nybyggnation
införs. Förslaget kommer att ingå i budgetpropositionen för 2016 och
beräknas uppgå till 3,2 miljarder kronor per år. De aviserade
bostadsinvesteringarna i budgeten för 2016 omfattar totalt 6,7 miljarder
kronor per år och kommer även att omfatta förslag på energieffektivisering
av miljonprogrammets flerbostadshus.



– Vi behöver bygga för framtiden - klimatsmarta bostäder för våra unga.
Därför satsar vi på att bygga små, billiga och klimatsmarta hyresrätter,
eftersom vi ser att det är vad många unga och studenter utanför
bostadsmarknaden behöver. Nu tar vi ett rejält krafttag för att komma rätta
med bostadsbristen i Sverige, säger bostadsminister Mehmet Kaplan.

En världsledande it-nation

Sverige är redan digitalt framstående och ska fortsätta vara det.
Digitaliseringen skapar möjligheter att minska samhällets klimatpåverkan,
bland annat genom smarta och hållbara städer, kollektivtrafik, transporter
och resfria möten. I statsbudgeten för 2015 anslås totalt cirka 390 miljoner
kronor för området politiken för informationssamhället inom utgiftsområde
22. Därutöver har regeringen aviserat 3,25 miljarder kronor till
bredbandsinfrastruktur inom EU:s landsbygdsprogram fram till 2020.

Satsningar på landsbygden

Mer pengar för att minska utsläpp av växthusgaser

Regeringen föreslår att ytterligare 30 miljoner kronor per år ska satsas på
metanreduceringsersättning under 2016–2019. Detta är en fördubbling av
anslaget under denna period. Förslaget innebär att totalbudgeten för stödet
till och med 2023 ökar med 50 procent (från 240 till 360 miljoner kronor).
Metanreduceringsersättningen är ett pilotprojekt som innebär att rötning av
stallgödsel stimuleras genom en ersättning.

Regeringen tror på mjölkbönderna

Regeringen föreslår att staten under 2015 kan ta betalningsansvar för
kreditgarantier för de mjölkföretag i Sverige som under senare år gjort stora
investeringar i ökad mjölkproduktion. Syftet är att ge bättre förutsättningar
att överbrygga det nuvarande kritiska läget. Åtgärden förutsätter medverkan
från bankerna och en arbetsgrupp har bildats. Målet är att svenska
mjölkföretag ska utvecklas för att ta del av möjligheterna på de växande
globala och lokala marknaderna.

– Vi tror på människorna på landsbygden och på svenskt jordbruk. Mjölk-
och nötköttsproducenterna är viktiga för att bevara biologisk mångfald,
betes- och ängsmarker samt ett öppet landskap. De bidrar till att skapa jobb i
hela landet, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.





Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg deltar på
prisutdelning för årets unga
teknikföretag
Publicerad 14 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

I dag, tisdag den 14 april medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på 33-listan, ett
pris skapat av tidningarna Ny Teknik och Affärsvärlden
som årligen utser Sveriges 33 hetaste unga
teknikföretag. 33-listan utser företag som har möjlighet
att bli nya storföretag. Mikael Damberg kommer att tala
om regeringens syn på entreprenörskap och innovation
i Sverige.
För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

Tid kl.18.00–18.15
Plats Münchenbryggeriet i Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Näringsdepartementet besöker
Moskva
Publicerad 13 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Den 13-15 april besöker närings- och
innovationsminister Mikael Dambergs statssekreterare
Oscar Stenström Moskva för möten med svenska
företag. Oscar Stenström kommer också att ha
bilaterala möten med ryska företrädare för att diskutera
handel och investeringsklimat.
– Det är viktigt att stödja de svenska företagen som redan finns i Ryssland i
en ekonomiskt och mycket politiskt utmanande tid. Omkring 400 svenska
företag finns representerade på den ryska marknaden och Sverige har varit
en stor investerare, säger Oscar Stenström.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Näringspolitisk offensiv i
vårbudgeten
Publicerad 13 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

I vårbudgeten presenterar regeringen en näringspolitisk
offensiv för stärkt konkurrenskraft och ökad export.
Offensiven omfattar satsningar på 226 miljoner kronor
redan 2015 och därefter minst 315 miljoner kronor
årligen 2016-2019.
Den näringspolitiska offensiven är ytterligare ett tillskott i regeringens
jobbstrategi där målet är att Sverige ska ha lägst arbetslöshet i EU senast
2020. Offensiven innebär satsningar inom tre områden:

Nya och växande företags finansiering
Stärkt innovationsklimat
Exportoffensiv

Vårbudgetens näringspolitiska offensiv är den del av regeringens jobbstrategi
som fokuserar på att stärka den svenska konkurrenskraften och skapa
förutsättningar för fler jobb i fler och växande företag. Sverige är ett
exportberoende land och företagens globala konkurrenskraft är helt
avgörande för ekonomi och tillväxt. Att fler företag exporterar och hittar nya
marknader är av stor vikt. Nya innovationer och förmågan att
kommersialisera och sälja dessa på en global marknad blir allt viktigare i den
ökande internationella konkurrensen.

Nya och växande företags finansiering

En väl fungerande kapitalförsörjning är en viktig del av ett företagsklimat
som understödjer innovation och tillväxt. Ett särskilt problem för nya och
växande företag är brist på privat kapital, särskilt i tidiga skeden. I
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vårändringsbudgeten föreslår därför regeringen en satsning för 2015 på 71
miljoner kronor för att stärka kapitaltillgången för dessa företag.

Satsningen sker genom en förstärkning av Almi Företagspartners verksamhet
som riktar sig till finansiering av företag i tidiga skeden, den s.k.
såddfinansieringen. Anslagsökningen inkluderar 20 miljoner kronor till Almis
rådgivning till företagare med utländsk bakgrund, den s.k. IFS-rådgivningen.
Satsningen på finansiering för nya och växande företag byggs ut och
beräknas 2018–2019 uppgå till 110 miljoner kronor per år.

Regeringen vill verka för en mer sammanhållen och långsiktig politik inom
kapitalförsörjningsområdet. Därför tillsatte regeringen i mars 2015 en
snabbutredning som behandlar statens finansieringsinsatser, inklusive
lånegarantier och inkubatorer, riktade till små och medelstora företag. Syftet
är att tydliggöra och förenkla dagens system för statliga finansieringsinsatser
och säkerställa en marknadskompletterande roll, särskilt i tidiga skeden.
Utredningen ska leverera sitt betänkande i juni 2015.

Stärkt innovationsklimat

För att stärka det svenska innovationssystemet krävs ett helhetsperspektiv
och ett väl utvecklat samarbete mellan politik, näringsliv, den offentliga
sektorn, fackliga organisationer och intresseorganisationer. Regeringen har
därför inrättat ett nationellt innovationsråd under ledning av statsministern. I
vårändringsbudgeten för 2015 föreslår regeringen att 50 miljoner kronor
avsätts inom ramen för Innovationsrådet för innovationsfrämjande insatser.

Regeringen avser därutöver att under mandatperioden ta fram särskilda
samverkansprogram inom, till en början, life science. Sektorn life science
präglas av relativt stort kapitalbehov och långa ledtider. Ytterligare områden
kommer att tillkomma. Redan i vårpropositionen aviseras 100 miljoner
kronor per år för åren 2016–2019.

Exportoffensiv

Regeringen anser att Sverige behöver en långsiktig strategi för ökad export. I
samverkan med näringslivet arbetar regeringen med att ta fram en ny svensk
exportstrategi, som kommer att presenteras senare i år. I
vårändringsbudgeten föreslår regeringen att 75 miljoner kronor satsas på en
exportoffensiv under 2015. För 2016–2019 beräknas satsningen uppgå till
105 miljoner kronor per år.



Regeringen föreslår också en förstärkning av Visit Sweden AB i syfte att
stärka svensk besöksnäring. Insatserna ska genom marknadsföring av Sverige
som resmål, bidra till en långsiktigt hållbar svensk turistnäring i alla delar av
landet.

Näringspolitisk satsning (mnkr) 2015 2016 2017 2018 2019
Nya och växande företags finansiering 71 90 90 110 110
Stärkt innovationsklimat 50 100 100 100 100
Exportoffensiv 105 125 125 105 105
Totalt 226 315 315 315 315



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
16-17
Publicerad 10 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

13-26 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Kristina Persson

13/4
Deltar vid internat för analysgrupperna och framtidskansliet, Lidingö

Deltar i seminarium om integration, Rosenbad

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

15/4
Talar vid industrifackens konferens, Bålsta

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20/4
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Möte med Luxemburgs arbetsmarknadsminister, Stockholm

21/4
Deltar vid informellt ministerrådsmöte EPSCO, Riga

24/4
Inrikes resa

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

14/4
Anförande på seminarium om Hållbar upphandling, Stockholm

Deltar vid riksdagsdebatt, riksdagen

Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inrikes resa

16/4
Anförande på Kommuninvests årsstämma, Stockholm

18/4
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

15/4
Inrikes resa

20/4



Inledningsanförande vid försvarsmatsråd Skaraborg, Skövde

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna

Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

17/4
Inleder seminarium om kortlivad klimatpåverkade luftföroreningar,
Rosenbad

21/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ibrahim Baylan

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg



14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

Håller anförande på 33-listan, Stockholm

Deltar på seminarium om PGU, Stockholm

15/4
Deltar i paneldiskussion ”Förutsättningar för entreprenörskap, entreprenörer
och innovation i Sverige”, Jönköping

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

19-21/4
Utrikes resa

Anna Johansson

13/4
Besöker järnvägsspår, Stockholm

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

Inrikes resa

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

20/4
Talar på Swedish Maritime Day, Göteborg

Mehmet Kaplan

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

13/4



Prisutdelning LRF:s Guldmedalj Mjölk, Rosenbad

15/4
Inrikes resa

Håller anförande på Matdagen, Stockholm

17/4
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

20/4
Jordbruks-och fiskeråd, Luxemburg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid UN Womens distriktkonferens, Östersund

20/4
Inledningstalar vid Barnveckan, Stockholm

Annika Strandhäll

13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

16/4
Inledningstalar på frukostseminarium om Fortes rapportarbete, Stockholm



17/4
Inrikes resa

Gabriel Wikström

13/4
Deltar i Landstingsdialog, Uppland

14/4
Inrikes resa

15/4
Inrikes resa

16/4
Deltar vid frågestund, riksdagen

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

20-24/4
Utrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

15/4
Inrikes resa

16/4
Talar på Folkbindningsrådet, Stockholm

18/4



Inrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

14/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg, Göteborg

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

17-19/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
15-16
Publicerad 02 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

6 - 19 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

13/4
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet
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Magdalena Andersson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington

Ardalan Shekarabi

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm

Per Bolund

7/4
Deltar i lansering av Hallå Konsument, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

10/4
Deltar i möte med Generalsekreterare för Svenska Kyrkan, Uppsala

15/4
Invigningstalar vid Museernas vårmöte, Sigtuna
Deltar vid panelsamtal vid World Art Day, Stockholm



16/4
Deltar i möte med Handikappförbundet, Stockholm

17/4
Deltar i dialogmöte om kultursamverkansmodellen, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Besöker Kina

Ibrahim Baylan

10/4
Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15-16/4
Informellt TTE-råd, Lettland

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

14/4
Invigningstalar på Skogsnäringsveckan, Stockholm

15/4
Inrikes resa

Anna Johansson



7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

15/4
Inledningstalar på Stora Transportdagen, Stockholm

16/4
Medverkar på Nationalföreningen för Trafiksäkerhetens främjandes
kongress, Stockholm

Mehmet Kaplan

8/4
Inrikes resa

16/4
Medverkar på Fastighetsägarna GFR:s fullmäktigemöte, Göteborg

Sven-Erik Bucht

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Åsa Regnér

11/4
Inrikes resa

14/4
Inledningstalar på Socionomdagarna, Älvsjö

Annika Strandhäll

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm



13/4
Inrikes resa

15/4
Talar på Tjänstepensionsdagen, Stockholm

Gabriel Wikström

13/4
Inrikes resa

15/4
Anförande på Västmanlands idrottsförbunds årsmöte, Västerås

17/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

17/4
Inrikes resa

Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

13/4
Inledningstalar på vuxenutbildningskonferens, Linköping

16/4
Tala på folkbindningsrådets vårsammanträde, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4



Besöker Uppsala universitet, Uppsala

15/4
Deltar vid seminarium "Starka tillsammans - från idé till verklighet",
Göteborg

Anförande vid internationella vetenskapsfestivalen i Göteborg,

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Turné- och partidag i Umeå

Isabella Lövin

14/4
Deltar på seminariet "Nystart för politik för Global utveckling", Stockholm

16-20/4
Internationella valutafonden (IMF) och Världsbanken, Washington



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen utser nationell
samordnare för Life science
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag fattat beslut om att utse Anders
Lönnberg till nationell samordnare för life science
(livsvetenskap). Samordnaren kommer att leda en
expertgrupp med medlemmar från sektorns olika delar
och ska även arbeta med frågor som initierats av
Innovationsrådet.
– Regeringen har utsett en nationell samordnare för att stödja regeringens
arbete med att stärka life science-sektorn. Det gäller inte minst samverkan
mellan forskningen, näringslivet och hälso- och sjukvården, säger Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

– Jag ser fram emot att ta del av den erfarenhet och de idéer som Anders
Lönnberg tar med sig till uppdraget, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

– I arbetet med att utveckla life science är hälso- och sjukvården central.
Samarbetet mellan akademi, näringsliv och verksamheterna bidrar såväl till
en bättre hälso- och sjukvård som ekonomisk utveckling och fler jobb. Min
förhoppning är att Anders Lönnberg ska bidra till att stärka detta ytterligare,
säger sjukvårdsminister Gabriel Wikström.

Anders Lönnberg har en bakgrund inom regeringskansliet och Stockholms
Läns Landsting och kommer vara anställd på Utbildningsdepartementet.
Samordnaren kommer att ha sitt uppdrag fr.o.m. 1 april t.o.m. 31 december
2015.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förenklar företagens
uppgiftslämnande
Publicerad 30 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag överlämnade Uppgiftslämnarutredningen sitt
slutbetänkande ”Uppgiftslämnarservice för företagen”
till närings- och innovationsminister Mikael Damberg.
Målet är att minska och förenkla företagens
uppgiftlämnande så att företagen bara ska behöva
lämna uppgifter en gång och till ett ställe.
Varje år lämnar företagare in 90 miljoner blanketter till olika myndigheter.
För att företag ska kunna behålla och stärka sin konkurrenskraft är det
viktigt att regler som omfattar företagande är enkla och ändamålsenliga. Då
kan företagen lägga mindre tid på administration och mer tid på att driva och
utveckla sin verksamhet.

– Att förenkla för företagen är centralt i arbetet med att nå Europas lägsta
arbetslöshet till 2020. För att nå det målet måste det bli lättare att starta
företag, att expandera, exportera och anställa fler medarbetare, säger Mikael
Damberg.

Utredningen har arbetat tillsammans med flera myndigheter med att realisera
utredningens förslag där webbtjänsten verksamt.se blir ingången för
företagen. De nya funktionerna för företagens uppgiftslämnande kommer att
finns på plats successivt under 2015 med start den 30 mars 2015. Tjänsten
hämtar företagens alla grunduppgifter ur olika datakällor och därmed slipper
företagaren att fylla i dem och administrationen minskar.

– Jag är mycket glad över det som utredningen tillsammans med
myndigheterna redan genomfört. Slutbetänkandet innehåller mycket kloka
tankar som vi nu kommer att använda i vårt fortsatta arbete med att förenkla

https://www.regeringen.se/


för företagen och genomföra regeringens exportstrategi, säger Mikael
Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
Karolinska Institutet
Publicerad 30 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon tisdag den 31 mars gör närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ett studiebesök på
Karolinska Institutet där ministern träffar ledningen samt
medarbetarna för att höra mer om verksamheten.
- För att vi ska stå oss i internationell konkurrens måste vi hitta nya tekniska
lösningar och tjänstelösningar som gör att vi kan sälja varor och tjänster på
en global marknad, det gäller inte minst inom hälso- och sjukvårdsområdet,
säger Mikael Damberg.

För intervjuförfrågningar eller mer information kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
14-15
Publicerad 27 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

30 mars- 12 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

27-28/3
Besöker Kina

30-31/3
Besöker USA

9/4
Deltar i muntlig frågestund, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte med Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Prime
Minister's Office Finland, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Tar emot slutbetänkande från Utredningen om nya utstationeringsregler,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

30/3
Överlämnande av betänkande - Främjandeförbudsutredningen, Stockholm

31/3
Överlämnande av Benchmarking-utredningen, Stockholm

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

9/4
Deltar i seminarium av Branschföreningen för Onlinespel (BOS) om
spelmissbruk, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

31/3
Svensk Finsk försvarsministerdialog, Hanaholmen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

30/3
Deltar i podsamtal med Hanna Fahl, Stockholm

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

8/4
Utrikes resa

Ibrahim Baylan

10/4
Besök Uppsala Universitet



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

31/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

Anna Johansson

30/3-2/4
Utrikes resa

7/4
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Sven-Erik Bucht

31/3
Utredningen Service i glesbygd presenteras, Stockholm

10/4
Besök på det tyska företaget BKM på Arvidsjaur Flygplats

Socialdepartementet

Annika Strandhäll

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inrikes resa

9/4
Deltar vid seminarium Pensionsgruppen, Stockholm

Utbildningsdepartementet



Aida Hadzialic

8/4
Besöker CSN, Sundsvall

Helene Hellmark Knutsson

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

8/4
Besök på gymnastik- och idrottshögskolan, Stockholm

10/4
Besök på Uppsala Universitet, Uppsala

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

7/4
Inrikes resa

Isabella Lövin

7/4
Deltar på seminarium arrangerat av Utrikespolitiska Institutet och
Naturskyddsföreningen Grönt bistånd, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Närings- och innovationsminister
Mikael Damberg diskuterar
aktuella handelsfrågor i Riga
Publicerad 24 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

EU:s handelsministrar träffas idag och imorgon i Riga
på ett informellt ministermöte för att diskutera aktuella
handelspolitiska frågor, inklusive läget i
Dohaförhandlingarna i WTO och
frihandelsförhandlingarna med USA (TTIP-
Transatlantic Trade and Investment Partnership).
Mikael Damberg kommer tillsammans med övriga handelsministrar även att
träffa WTO:s generalsekreterare Roberto Azevêdo för att diskutera
möjligheten att avsluta Doharundan och andra frågor inför WTO:s
handelsministermöte i Nairobi i december. En viktig punkt på det informella
mötet blir en diskussion om handeln och handelspolitikens betydelse för
EU:s ekonomiska tillväxt, också som förberedelse inför EU:s nya
handelsstrategi som planeras under hösten.

– Att öka handeln är ett bra sätt att stimulera ekonomisk tillväxt. I
genomsnitt innebär varje extra exportmiljard i euro 14 000 nya jobb över
hela EU, jobb som generellt sett är mer produktiva, mer kvalificerade och
bättre betalda än i resten av ekonomin, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Näringsdepartementet

Sverige undertecknar FN-
konvention om öppenhet i
investeringsskyddstvister
Publicerad 19 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Sverige undertecknade den 17 mars FN-konventionen
om öppenhet vid avtalsbaserade skiljeförfaranden
mellan investerare och stater på investeringsområdet.
Många investeringsskyddsavtal ger utländska investerare en möjlighet att
genom ett skiljeförfarande lösa tvister mellan investeraren och värdstaten
(investeringsskyddstvister). Konventionen som Sverige har undertecknat
innebär att FN:s nyligen antagna öppenhetsregler ska tillämpas om
investeringsskyddstvister avseende existerande investeringsskyddsavtal
skulle uppstå. Öppenhetsreglerna utgör en viktig reform som innebär att
denna sorts tvister som huvudregel blir offentliga. Sverige har ingått 63
bilaterala investeringsskyddsavtal som kan ligga till grund för
investeringsskyddstvister.

Investeringsskyddsavtal tecknas som regel mellan stater och kan bland annat
innebära att företag får kompensation ifall ett land exproprierar deras
tillgångar. De investeringsskyddsavtal Sverige ingått ligger i linje med svensk
grundlag (regeringsformen) och i Europakonventionen för mänskliga
rättigheter.

Konventionen och öppenhetsreglerna är en del av reformsträvandena inom
området för investeringsskydd. De utgör en viktig reform som innebär att
denna sorts tvister som huvudregel blir offentliga. Sverige har deltagit aktivt i
arbetet med att ta fram konventionen och öppenhetsreglerna.

– Eftersom investeringstvister som uppstår mellan en investerare och en stat
kan lösas genom skiljeförfaranden är det viktigt att dessa förfaranden är
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öppna. Medborgare, medier och andra bör kunna ta del av både
skiljenämndens förhandlingar och eventuella avgöranden. FN:s
öppenhetsregler innebär också att intresserade parter från bland annat
civilsamhället ges en möjlighet att lämna in yttranden till skiljenämnden.
Undertecknandet av FN-konventionen om öppenhet vid avtalsbaserade
skiljeförfaranden är en bekräftelse på Sveriges stöd för ökad öppenhet och
reformer på investeringsskyddsområdet.

– FN-konventionen syftar till ökad insyn och transparens om tvister kring
investeringsskyddsavtal uppstår. Sverige har deltagit aktivt i arbetet med att
ta fram FN:s öppenhetsregler och den nu undertecknade konventionen som
gör reglerna tillämpliga. Vår förhoppning är att konventionen och
öppenhetsreglerna nu får bredast möjliga tillämpning runt om i välden, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg och justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson i en gemensam kommentar.



Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Regeringen prisar Max Martin och
Spotify
Publicerad 19 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringens Musikexportpris 2014, för utomordentliga
insatser för svensk musikexport, går till låtskrivaren och
producenten Max Martin, alias Martin Sandberg. Unikt
för detta år är att vinnaren av Musikexportpriset även
tilldelas årets hederspris för mångåriga insatser för
svensk musikexport och för att sprida en positiv bild av
Sverige i utlandet. Spotify tilldelas hedersomnämnandet
för insatser av särskild betydelse för svensk musiks
internationalisering.
– Svensk musikexport utgör en väsentlig del av den moderna Sverigebilden i
utlandet och är således inte bara en betydelsefull näringsgren utan är utifrån
mitt perspektiv i högsta grad också en viktig beståndsdel i ett brett och
framgångsrikt Sverigefrämjande, säger näringsminister Mikael Damberg.

Max Martin, som personligen kommer att motta priset den 19 mars i UD:s
bankhall, tar hem det artonde Musikexportpriset.

Motiveringen lyder:

”Max Martin är en av upphovspersonerna bakom några av förra årets allra
största låtar, ”Dark Horse” med Katy Perry och de två låtarna ”Shake It Off”
och ”Blank Space” med Taylor Swift. Alla tre har under 2014 toppat
Billboard Hot 100 i USA. Han har återigen visat att han är en av de mest
framstående personligheterna inom den internationella popmusiken. Att
samma år dessutom få en Grammy som ”Årets producent”, en ASCAP Pop
Music Award för ”Songwriter of the Year” och en svensk Grammis som
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”Årets kompositör”, är bara något som ytterligare förstärker hans unika
position. Han var även med och gjorde om den svenska nationalsången i
Volvoreklamen med Zlatan som visades över hela världen. Med sin 19:e
listetta på Billboardlistan under 2014 är han den tredje mest framgångsrika
låtskrivaren i listans historia.”

Övriga nominerade till priset var Anders Hillborg, First Aid Kit, Sabaton och
Tove Lo.

Hederspriset

För första gången i prisets historia tilldelas vinnaren av Musikexportpriset
även årets hederspris. Hederspriset tilldelas en aktör inom musikbranschen
som gjort mångåriga insatser för svensk musikexport eller spridningen av
svensk musik i utlandet och därigenom sin del i att sprida en positiv bild av
Sverige.

Motiveringen lyder:

“Martin Sandberg, alias Max Martin, är en av världens mest framgångsrika
låtskrivare och producenter. I mer än 15 år har detta popmusikaliska geni
försett hela världen med låtar, melodier och produktioner, som har triumferat
på världens alla tänkbara topplistor. Hans exceptionella känsla och
uppfinningsrikedom för harmonier och detaljer har gjort att varenda
superstjärna idag vill jobba med honom. Han har i grunden förändrat hur vi
uppfattar melodier, som en journalist på New Yorker uttryckte det. Han är
också pionjären som i decennier varit en förebild och inspiratör för andra
talanger som gjort att Sverige idag har fått fram några av världens främsta
låtskrivare. Han har öppnat upp dörrarna för det vi kallar det svenska
musikundret och satt Sverige på kartan som ett av världens mest
framgångsrika länder när det kommer till att skriva och exportera musik.
Med 19 Billboard-ettor är han vår mest framgångsrika musikskapare genom
tiderna och ingår nu i en topptrio tillsammans med Beatlesikonerna Paul
McCartney och John Lennon.”

Hedersomnämnandet för insatser av särskild
betydelse

Hedersomnämnandet för insatser av särskild betydelse för svensk musiks
internationalisering går i år till Spotify. Priset ska gå till en aktör som inte är
kompositör, låtskrivare, producent, musiker eller annan utövare men som på



ett betydelsefullt sätt bidragit till svensk musiks internationella framgång.
Priset ska endast delas ut de år det finns särskilda skäl till det.

Motiveringen lyder:

”Årets hedersomnämnande går till ett banbrytande företag som markant
förändrat vårt sätt att konsumera musik. Deras tjänst har initierat en
utveckling som spritt sig över hela världen och som ger hopp till en bransch
som under många år varit i kris. Nu riktas allas blickar mot Sverige som tack
vare denna musiktjänst blivit en kristallkula för hela världens musikbransch.
Årets hedersomnämnande går till Spotify.”

Priset delas idag ut i UD:s bankhall, Malmtorgsgatan 3, Stockholm, kl. 15.30-
16.30. Prisutdelningsceremonin inleds kl. 15.30 med panelsamtal med
näringsminister Mikael Damberg och företrädare för musikbranschen.
Aktuella frågor, såsom export, upphovsrätt, framtida musikkonsumtion,
jämställdhet & återväxten i musiklivet kommer att diskuteras. Moderator för
samtalet är Linda Portnoff från Musiksverige.

Vänligen medtag presslegitimation.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker
innovativa företag i Örnsköldsvik
Publicerad 19 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg gör
ett antal företagsbesök i Örnsköldsvik den 20 mars för
att höra mer om framtidens jobb. Damberg träffar
företagsledare för fabriker och företag inom bland annat
skogsindustrin, bioteknik och kemi, samt miljöteknik.
– Sverige ska ha lägst arbetslöshet i EU år 2020, och i det arbetet är de
innovativa företagen oerhört viktiga, säger Mikael Damberg.

På agendan står företagsbesök på bland annat skogsindustribolaget Metsä
Boards fabrik i Husum, samt Domsjö fabriker som är ett bioraffinaderi.
Mikael Damberg besöker också SP Processrum, ett bioraffinaderiinitiativ
som stödjer och initierar forskning och utveckling inom bland annat
bioteknik, energiteknik samt råvara med hållbarhetsfokus. Därefter åker
Mikael Damberg till ett av Sveriges största miljöteknikföretag Sekab.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Lund
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon tisdag den 17 mars besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Lund. Först
medverkar Mikael Damberg på en life science-stafett på
Medicon Village. Därefter besöker ministern Sony
Mobile och träffar ledande representanter för företaget,
samt Sveriges Ingenjörer och Unionens ordförande för
att få en lägesbild och höra mer om regionens
utmaningar och telekommarknaden.
Närings- och innovationsministern talar i början av dagen på en life science-
stafett i Lund. Mikael Damberg kommer att tala om regeringens arbete
med life science (livsvetenskap) och hur det statliga riskkapitalet bör
understödja långsiktigt. Konferensen arrangeras av Innovations- och
Kemiindustrierna (IKEM) tillsammans med Ideon Science Park och Medicon
Village. Temat för konferensen är "Hur skapas en bättre miljö för Start-Ups
och små företag inom Life Science?".

I samband med besöket finns Mikael Damberg tillgänglig för media. För
intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.

Tider och platser

Life Science-stafetten

Plats: Medicon Village, Scheelevägen 2, Lund tal kl.10:00 – 11.00
Tid för media kl. 11:10 – 11:40

Sony Mobile och Sony Mobile Heights
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Plats: Sony Mobile, Sölvegatan 51, Lund
Tid för media kl. 15:00 – 15:45.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
13-14
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 mars-5 april
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/3
Återrapportering Europeiska rådet, riksdagen

Kristina Persson

30/3
Bilateralt möte Angel Gurría, generalsekreterare för OECD, Stockholm

30/3
Inledningsanförande vid S-2000 årsmöte, Stockholm

1/4
Bilateralt möte Ulla Rosenström, Chief Senior Specialist, Policy-analysis
Unit, Prime Minister's Office Finland, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson
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24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

25/3
Anförande på Finsamkonferens, Linköping

27/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, byggsektorn, Stockholm
Talar på Arbetsförmedlingens chefskonferens, Stockholm

30/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, privat sektor, Stockholm

31/3
Trepartssamtal snabbspår för nyanländas etablering, offentlig tjänstesektor,
Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Ardalan Shekarabi

25/3
Myndighetsbesök på Statens Pensionsverk, Sundsvall
Arbetsplatsbesök på Skönsmon, Sundsvall

Per Bolund

24/3
Anförande på seminarium “Hur ska tillväxten av jobb finansieras?”,
Stockholm

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist

23/3



Inrikes resa

24/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

1/4
Utrikes resa

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

23/3
Inrikes resa

Anders Ygeman

31/3
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

25/3
Invigningstalar på Digikult, Göteborg
Anförande på SFI:s slutseminarium ”Tillgänglig bio”

26-29/3
Utrikes resa

31/3
Deltar vid tillkännagivandet av Almapriset, Stockholm

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

25/3
Inrikes resa



26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Ibrahim Baylan

24/3
Inrikes resa

25/3
Anförande på Svenska kraftnäts "Kund- & intressentmöte", Stockholm

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

24-25/3
Deltar på informellt ministerrådsmöte (FAC), Riga

30/3
Seminarium OECD:s Economic Survey, Stockholm

Anna Johansson

23/3
Studiebesök Chalmers, Göteborg

25/3
Studiebesök Frihamnen, Stockholm

30/3-2/4
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

23/3
Anförande på Årets Bygge-galan, Stockholm

24/3
Anförande på Sveriges Arkitekter, Stockholm

25/3



Studiebesök på Energimyndigheten, Eskilstuna

26/3
Besök på SABO/Mitthem, Sundsvall

Sven-Erik Bucht

23/3
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

21/3
Utrikes resa

26/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

30/3
Barnombudsmannen överlämnar årsrapport, Stockholm

Annika Strandhäll

22/3
Utrikes resa

30/3
Besök av OECD:s generalsekreterare, Stockholm

30/3
Inrikes resa

Gabriel Wikström

21-26/3
Utrikes resa

27/3
Inledningstalar på SKL-seminarium, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

24/3
Inledningstalar på konferens för lärare på barn- och fritidsprogrammet,
Huddinge

25/3
Utrikes resa

Helene Hellmark Knutsson

24/3
Tal på examensceremoni på Paideia, Wahrendorf

30/3
Besök på Karolinska Institutet, Stockholm

31/3
Besök på Mälardalens högskola, Eskilstuna

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

26/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

30/3
Deltagande på Givarkonferens för Syrien, Kuwait



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

Mikael Damberg diskuterar
frihandelsförhandlingarna mellan
EU och Japan
Publicerad 13 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag fredag den 13 mars medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Japaninstitutets
högnivåmöte om frihandelsförhandlingarna mellan EU
och Japan. EU:s handelskommissionär Cecilia
Malmström, Japans vice utrikesminister Yasumasa
Nagamine, samt flera näringslivsföreträdare kommer att
diskutera de pågående förhandlingarna om ett
frihandels- och politiskt samarbetsavtal.
Mikael Damberg kommer att tala om Sveriges syn på frihandel,
jobbskapande och industriell innovation. Japan är EU:s näst största
handelspartner i Asien efter Kina. EU och Japan står tillsammans för mer än
en tredjedel av världens BNP.

– Nästan två år har gått sedan frihandelsförhandlingarna mellan EU och
Japan lanserades. Framsteg har onekligen gjorts under de senaste två åren
och en del arbete återstår för att vi ska uppnå en god, ambitiös
överenskommelse i slutet av detta år. Vår prioritet är hur vi kan hantera icke-
tariffära handelshinder, till exempel för export inom fordonsindustrin och life
science till Japan, säger Mikael Damberg.

Tid: 14:40–15.30
Plats: Handelshögskolan, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fortsatt anställning som
generaldirektör för VINNOVA
Publicerad 12 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att förlänga Charlotte
Brogrens anställning som generaldirektör och chef för
Verket för innovationssystem, VINNOVA från och med
den 1 september 2015 till den 31 augusti 2018.
– Jag är mycket glad över att Charlotte Brogren har accepterat regeringens
förfrågan om att fortsätta sin anställning som generaldirektör, säger närings-
och innovationsminister Mikael Damberg.

Charlotte Brogren har varit generaldirektör för VINNOVA sedan 1
september 2009.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar företagare
på Swedbanks finansfrukost
Publicerad 10 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon onsdag den 11 mars besöker närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Karlstad. Under
besöket träffar Mikael Damberg bland andra företagare
på Swedbanks finansfrukost för att prata om vikten av
finansiering för små företag i tidiga skeden. Därefter
följer en rad företagsbesök.
För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
11-12
Publicerad 06 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

9-22 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

9/3
Besök av Kiribatis president

10-11/3
Besöker Ukraina

18/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

19-20/3
Deltar vid Europeiska rådet, Bryssel

Kristina Persson

9-12/3
Deltar vid nordiskt ministermöte, Grönland

Arbetsmarknadsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Ylva Johansson

9/3
Deltar vid ministerrådsmöte EPSCO, Bryssel

12/3 
Håller anförande på SKL:s Arbetsmarknads-och näringslivsdagar 2015,
Uppsala

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

17/3
Medverkar vid Svenskt Näringslivs seminarium ”Hög arbetslöshet men få
utan jobb”, Stockholm

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland, Linköping

Deltar vid seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public
Management (NPM)

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Per Bolund

10/3
Deltar vid Rundabordssamtal, Stockholm

Håller anförande på seminarium, ”Grön investeringsbank för jobb och miljö i
Sverige”, riksdagen

11/3
Deltar på Global Money Week, Stockholm

Deltar på SvD Accent, Stockholm

Håller föreläsning för Alumni, Stockholm



Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

10/3
Deltar på NORDEFCO, Luleå

17/3
Inrikes resa

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

9/3
Inrikes resa

12-13/3
Deltar vid rådet för rättsliga och inrikes frågor (RIF), Bryssel

16/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

10/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid debatt, riksdagen

12/3
Myndighetsbesök, Stockholm

20/3
Deltar vid miljöbalksdagarna, Stockholm

Ibrahim Baylan



10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

18/3
Inrikes resa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

17/3
Anförande på Temadag Life Science, Lund

19/3
Utdelning av Musikexportpriset

20/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

10-11/3
Inrikes resa

13/3
Deltar vid rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE),
Bryssel

19/3
Deltar vid frågestund, riksdagen

Mehmet Kaplan



10/3
Inrikes resa

16/3
Anförande på Hyresgästföreningens ledningskonferens, Stockholm

18/3
Håller anförande på Renoveringsdagen 2015, Stockholm

Håller anförande på fastighetsmässan, Stockholm

Sven-Erik Bucht

9/3
Deltagande på White Guide-galan, Stockholm

Deltar vid nationellt möte angående antibiotika, Stockholm

13/3
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

16-17/3
Deltar vid jordbruksråd, Bryssel

18/3
Deltar på Sånga Säby, Eckerö

Socialdepartementet

Åsa Regnér

8-14/3
Utrikes resa

20/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök på Gustavsbergs vårdcentral



10/3
Deltar vid interpellationsdebatt

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

12/3
Möte med pensionsgruppen, Stockholm

17/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

22/3
Utrikes resa

Gabriel Wikström

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

13-14/3
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

10/3
Håller anförande vid Ansvarskonferens 2015, Malmö

13/3
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Aida Hadzialic

12/3



Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Helene Hellmark Knutsson

9/3
Håller anförande vid rymdforum 2015, Göteborg

Besök på Göteborgs Universitet, Göteborg

10/3
Besök på Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

11/3
Besök på Kungliga biblioteket, Stockholm

Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

12/3
Uppföljande möte med parterna om lärarlöner, Stockholm

Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/3
Besök Malmö högskola, Malmö

17/3
Dialog med Landshövdingen, Stockholm

18/3
Besök vid Örebro universitet, Örebro

Medverkar vid Swedish Entrepreneurship Summit, Örebro

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin

9/3
Besök av Kiribatis president, Stockholm

10/3
Deltar i Internationella Dialogen för freds- och statsbyggande, Stockholm



11/3
Besök av Christina Duarte, finansminister Cap Verde, Stockholm

12/3
Deltar i rådet för utrikes frågor (FAC), Bryssel

13/3
Utrikes resa

20/3
Medverkar på Världsvattensdagen, Stockholm



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tydligare regler kring
gryningsräder
Publicerad 05 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen förslår att den ordning som
Konkurrensverket (KKV) tillämpar i dag vid
platsundersökningar, så kallade gryningsräder ska
lagregleras. Gryningsräder är oanmälda
undersökningar hos företag för att få fram bevismaterial
vid misstanke om samarbete som begränsar
konkurrensen. Syftet är att både företagen och
Konkurrensverkets personal ska veta vad som får göras
vid en platsundersökning.
Förslaget innebär att Konkurrensverket ska få flytta kopior av till exempel
hårddiskar från ett företag till myndighetens lokaler för att få granska
bokföring och andra affärshandlingar som lagras elektroniskt. KKV ska
också kunna ta kopior av, eller göra utdrag ur bokföring och affärshandlingar
om den som undersökningen genomförs hos samtycker till det.

Enligt konkurrenslagen är det förbjudet för företag att samarbeta på sätt som
begränsar konkurrensen, till exempel att komma överens om priser eller dela
upp marknader mellan sig. Eftersom överträdelser mot dessa förbud är
allvarliga har KKV möjlighet att göra oanmälda undersökningar hos företag,
så kallade gryningsräder, för att få fram bevismaterial.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen påbörjar arbetet med
ny forskningsproposition
Publicerad 05 mars 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att ge i uppdrag till
forskningsfinansiärerna Vetenskapsrådet, Vinnova,
Energimyndigheten, Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv
och välfärd (Forte) , Formas och Rymdstyrelsen att ta
fram underlag till regeringen inför den
forskningspolitiska proposition som avses presenteras
hösten 2016. Underlagen ska redovisas till regeringen
senast 25 oktober 2015.
Uppdragen är en del av starten på arbetet med den forskningspolitiska
propositionen, som kommer att omfatta forskning, högre utbildning och
forskningsrelaterad innovation. Med dessa uppdrag kommer
forskningsfinansierande myndigheter uppmanas att lämna strategier och
synpunkter inför propositionsarbetet. Propositionen kommer att behandla
den kommande fyraårsperioden, men också ha ett tioårigt perspektiv. Detta
har som syfte att öka möjligheterna till långsiktig planering.

I samband med uppdragen bjuder Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning även in universitet och högskolor, företag,
företagsorganisationer, akademier, fackföreningar, doktorandorganisationer
och andra organisationer samt allmänheten att inkomma med synpunkter till
Utbildningsdepartementet inför propositionen. Arbetet kommer sedan ske i
dialog med Näringsdepartementet.

– Dessa uppdrag blir en första viktig del av regeringens arbete inför den
omfattande forskningsproposition som kommer ange den forskningspolitiska
färdriktningen för de kommande åren. Samtidigt bjuder regeringen även in

https://www.regeringen.se/


organisationer, företag och experter att komma med förslag på vad som
behövs inom deras områden. Jag vill veta vad de anser att Sverige behöver
för att vara en framstående kunskapsnation även i framtiden, säger Helene
Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

– Det är avgörande för Sveriges konkurrenskraft att vi investerar i
högkvalitativ forskning och hög kompetens, och även att detta bidrar till
innovation och tillväxt, säger Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister. Sverige måste fortsätta ha en stark innovationskraft i
framtiden, och med den allt snabbare utvecklingen globalt behöver vi höja
vår förmåga.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
10-11
Publicerad 27 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

2-15 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

3/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

6/3
Bilateralt möte om klimat- och energifrågor med Nick Mabey, rådgivare till
Tony Blair och Ed Miliband

Möte med Institutet för framtidsstudier

8/3
Inrikes resa

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljöstrategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

6/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

12/3 
Muntlig frågestund, riksdagen

13/3 
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi

2/3
Tar emot Överprövningsutredningen

3/3
Ny styrning av välfärden-bortom New Public Management (NPM)

5/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

10/3
Besöker länsstyrelsen i Östergötland

Seminarium: Ny styrning av välfärden – bortom New Public Management
(NPM)

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist



2/3
Myndighetsbesök på FOI-Totalförsvarets forskningsinstitut, Stockholm

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

5/3
Anförande vid seminarium om försvars- och säkerhetspolitik

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

5/3
Seminarium om New Climate Economy-rapport

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

2/3
Invigning av gasstation E.On, Huddinge

5/3
Deltar i Rådet för transport, telekommunikationer och energi (TTE), Bryssel

10/3
Medverkar vid European Wind Energy Association (EWEA)

Näringsdepartementet



Mikael Damberg

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Inrikes resa

Anna Johansson

9/3
Deltar på Handelskammaren Värmlands infrastrukturkonferens

11/3
Inrikes resa

Mehmet Kaplan

4/3
Talar om bostadssegregation och stadsutveckling på Kista folkhögskola

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

2/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm



Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

5/3
Anförande vid UN Women, Sveriges event inför Internationella kvinnodagen

8/3
Utrikes resa

Annika Strandhäll

9/3 
Studiebesök

11/3
Deltar på Försäkringskassans chefsdagar

13/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

Gabriel Wikström

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Universitetssjukhuset, Göteborg

7/3
Deltar vid seminarium om folkhälsa, motion och kost, Mora

10/3
Deltar i interpellationsdebatt, riksdagen

11/3
Deltar vid Svenska psykiatrikongressen i Göteborg

12/3
Deltar i frågestund, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala



Helene Hellmark Knutsson

3/3
Deltar vid Ministerrådet för konkurrenskraft (KKR), Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

2/3
Besöker Genève och MR-rådets högnivåsession

3-5/3
Deltar i statsbesöket till Finland

6/3
Deltar i informellt utrikesministermöte, Riga

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Idrottsministern och
näringsministern i möte med
Riksidrottsförbundet och
besöksnäringen
Publicerad 26 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Under torsdagen träffade idrottsminister Gabriel
Wikström tillsammans med näringsminister Mikael
Damberg samordningsgruppen för internationella
evenemang.
Statsråden var inbjudna för att få en bild av idrottens och besöksnäringens
gemensamma strategi och arbete för att få fler internationella evenemang till
Sverige.

– Regeringen ser positivt på att fler internationella idrottsevenemang förläggs
i Sverige. Nu har vi - idrottsrörelsen, besöksnäringen och regeringen - haft ett
första positivt samtal om hur vi kan samverka för att Sverige även
fortsättningsvis ska locka till sig stora evenemang, säger folkhälso-, sjukvårds
och idrottsminister Gabriel Wikström.

– Besöksnäringen är en modern svensk basnäring. Regeringen ser att
konkurrensen hårdnar och att andra länder har gjort mycket mer. Därför är
vi beredda att ta krafttag för fler internationella evenemang som stärker
besöksnäringen, säger Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Under mötet diskuterades bland annat hur samverkan skulle kunna se ut
framöver. Förbundsdirektören på Svenska Skidförbundet gav en bild av
arbetet och samverkan kring pågående skid-VM.
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Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsrådens engagemang vecka
9-10
Publicerad 20 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

23 februari – 8 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

25/2
Utrikes resa

5/3
Statsministerns frågestund, riksdagen

Kristina Persson

24/2 
Uppvaktning av S-studenter

25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

3/3
Anförande i Riksdagsgruppen

Arbetsmarknadsdepartementet
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Ylva Johansson

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

3/3
Kunskapsseminarium om ny arbetsmiljö-strategi, Stockholm

5/3
Studiebesök vid skyddsrond, Stockholm

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

Inga engagemang rapporterade

Ardalan Shekarabi

4/3
Anförande vid Upphandlingsdagen, Göteborg

Per Bolund

Inga engagemang rapporterade

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

4/3
Myndighetsbesök på Totalförsvarets rekryteringsmyndighet (TRM),
Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

Inga engagemang rapporterade



Anders Ygeman

Inga engagemang rapporterade

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5/3
Inrikes resa

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

6/3
Frukostmöte med Green Growth Group, Bryssel

Deltar i Miljörådsmöte, Bryssel

Ibrahim Baylan

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Inrikes resa, Luleå

2/3
Invigning av gasstation E.ON, Huddinge

5/3
Deltar i TTE-råd, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

Inga engagemang rapporterade

Anna Johansson



26/2
Möte med Danmarks transportminister, Danmark

27/2
Anförande på seminarium Aktiv Kommunikations kapitalmarknadsfrukost,
Malmö

Mehmet Kaplan

5/3
Anförande på Göteborgsmarknaden, Göteborg

6/3
Invigning av Passivhus, Alingsås

Sven-Erik Bucht

23/2
Besök i Luleå och Piteå

24/2
Deltagande på 100-årsjubileum till minne av Ragnar Lassinantti, Haparanda

 

Socialdepartementet

Åsa Regnér

25/2
Utrikes resa

3/3
Prisutdelning för näringslivets mäktigaste kvinnor, Stockholm

4/3
Inledningstal på konferens om jämställdhet, Stockholm

4/3
Anförande och prisutdelning för välfärdens viktigaste kvinnor, Stockholm

8/3



Utrikes resa

Annika Strandhäll

Inga engagemang rapporterade

Gabriel Wikström

26/2
Deltar vid Skid-VM, Falun

3/3
Deltar vid Högnivåmöte, Bryssel

4/3
Deltar vid Kvalitetsdagarna på Sahlgrenska Sjukhus, Göteborg

Utbildningsdepartementet

Gustaf Fridolin

Inga engagemang rapporterade

Aida Hadzialic

6/3
Medverkar på Språklärarnas konferens, Uppsala

Helene Hellmark Knutsson

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

3/3
Deltar vid KKR, Ministerrådet för konkurrenskraft, Bryssel

Utrikesdepartementet

Margot Wallström



Inga engagemang rapporterade

Isabella Lövin

3/3
Deltar vid högnivåkonferens om ebola, Bryssel



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen skärper
dokumentationsregler
Publicerad 20 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
skärper dokumentationsriktlinjerna för förvaltningen av
de statliga bolagen. De statliga bolagen måste sedan
tidigare söka samråd med regeringen inför större
beslut, så kallad ägarsamordning. Den processen ska
nu omfattas av skriftkrav, både när det gäller företagens
frågor och regeringens svar.
– Vi får krav på att ägarsamordning ska ske skriftligen, såväl från bolagens
inkommande begäran om samordning som ägarens återkoppling. Ett
förtydligande görs av kravet på att ägarens ställningstagande ska beredas
gemensamt inom regeringskansliet. Det blir nu tydligt hur detta ska gå till för
att kunna förhindra att en liknande affär som Nuon uppstår, säger Mikael
Damberg.

Sedan tidigare krävs så kallad ägarsamordning - att bolagen söker
regeringssamråd vid större affärer. I särskilt stora fall måste även
statsministern, berörda ministrar och departement se över frågorna
gemensamt.

– Det som är viktigt, inte minst för offentliga bolag, är att det finns en
transparens. Man behöver kunna se hur och på vilka grunder en affär gjordes
så att man kan granska om den var korrekt hanterad. Ansvar ligger alltid på
bolaget men ytterst för ägaren att vid ägarsamordning bedöma om det blir en
bra affär eller inte, säger Mikael Damberg.

Riktlinjernas syfte är att de ska vara ett stöd i Regeringskansliets förvaltning
av bolagen och ge en samlad bild av dokumentation och beslut vid
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förvaltningen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg diskuterar
handelspolitik med Mexikos
utrikesminister
Publicerad 19 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon, fredag den 20 februari träffar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg Mexikos
utrikesminister José Antonio Meade Kuribreña. Syftet
med mötet är att upprätthålla de goda
handelsrelationerna mellan Sverige och Mexiko, samt
diskutera potentiella samarbetsområden.
Utrikesministern besöker Sverige i samband med en
Nordenresa.
– EU:s frihandelsavtal med Mexiko har lett till ökad handel med Mexiko,
såväl för EU som för Sverige, men det finns potential att ytterligare öka
handeln. Mexiko ligger i skärningspunken för många globala värdekedjor,
säger Mikael Damberg.

Mexiko är Sveriges andra största exportmarknad i Latinamerika. Runt 150
svenska eller Sverigerelaterade företag har verksamhet eller representation i
Mexiko.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny entreprenörskapsutredning
Publicerad 11 februari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen ger den särskilda utredaren Pontus
Braunerhjelm i uppdrag att se över innovations- och
entreprenörskapsklimatet i Sverige. Den nya
utredningen Utveckling av innovations- och
entreprenörsklimatet ska se över förutsättningarna att
starta och driva företag, samt utveckla innovationer.
– Fler måste jobba för att Sverige ska hålla ihop, och vi vet att
kunskapsintensiva och växande företag är viktiga för jobb- och
värdeskapande. Därför måste vi skapa förutsättningar för fler företag som
kan växa och exportera, säger Mikael Damberg.

Till utredningen knyts också en referensgrupp med tretton entreprenörer. För
att skynda på processen ska utredningen löpande förmedla slutsatser till
regeringen och ha kontakt med det innovationsråd som regeringen inrättat.

– Sverige ska ha EU:s lägsta arbetslöshet år 2020. Då behövs ändamålsenliga
och konkurrenskraftiga villkor för entreprenörskap och innovationer. Vår
förhoppning är att utredningen ska ge oss verktyg och förslag i det arbetet,
säger Mikael Damberg.

Utredningen ska bl.a. se över:

Centrala ramvillkor för entreprenörskap, innovation och
omställningsförmåga.
Hinder för rörlighet mellan olika sektorer och anställningsformer.
Möjligheterna att utveckla lösningar på samhällsutmaningar genom
innovation och entreprenörskap.

Referensgrupp

https://www.regeringen.se/


Lars Backsell, entreprenör och grundare av Recipharm. 
Per Arwidsson, entreprenör. 
Karin Bodin VD, Polarbröd. 
Saeid Esmaeilzadeh VD, Serendipity Innovations. 
Giovanni Fili, grundare av Exeger. 
Christer Fransson, grundare av Sommarvik Fritidscenter. 
Sofia Hagelin, grundare av Heart of Lovikka. 
Pär Hedberg, grundare av Sting. 
Peter Lindell, entreprenör och investerare i Rite Ventures. 
Anna Lithagen, grundare av Talent Tribe. 
Martin Lorentzon, grundare av Spotify. 
Catharina Tavakolinia VD, Kavat Vård. 
Caroline Walerud, grundare av Volumental.

Hösten 2015 ska utredningen delrapportera slutsatser till regeringen i frågor
som är relevanta för regeringens forsknings- och innovationspolitik.

Uppdraget ska slutredovisas senast den 15 oktober 2016.
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16 februari – 1 mars
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

17/2
Deltar vid Utrikesnämnden, riksdagen

18/2
Återrapportering från Europeiska Rådet, riksdagen

 

Kristina Persson

17/2
Anförande vid Norsk-Svenska Handelskammarens seminarium, Stockholm

18/2
Samtal med Swedbank Family Office, Stockholm

19/2
Anförande för PRO Global ”Framtidsfrågorna inom Regeringskansliet”

https://www.regeringen.se/


25/2
Artighetsvisit av Frankrikes ambassadör, Stockholm

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

17/2
Anförande på Stockholms Handelskammare, Stockholm

18/2
Kommundialog om unga i jobb, Luleå

20/2
Kommundialog om unga i jobb, Östersund

27/2
Kommundialog om unga i jobb, Arlanda

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

17/2
Deltar vid Rådet för ekonomiska och finansiella frågor (Ekofin), Bryssel

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

Ardalan Shekarabi

16/2
Anförande vid Dagens Industri, Stockholm

Per Bolund

16/2
Inrikes resa

17/2
Inrikes resa



19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

20/2
Inrikes resa

Försvarsdepartementet

Peter Hultkvist

17/2
Deltar i Folk- och Försvarseminarium, Stockholm

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Justitiedepartementet

Anders Ygeman

16/2
Inrikes resa

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

17/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

19/2
Myndighetsbesök på Formas

20/2
Deltar vid interpellationsdebatt, riksdagen



Näringsdepartementet

Mikael Damberg

20/2
Möte med Mexikos utrikesminister

25/2
Företagsbesök, Stockholm

Anna Johansson

18/2
Medverkar på SEKO-möte, Stockholm

20/2
Håller anförande på Järnvägsforum, Sundsvall

26/2
Utrikes resa

27/2
Håller anförande på seminarium, Malmö

Sven-Erik Bucht

16/2
Inrikes resa

18/2
Högnivåmöte, Rosenbad

24/2
Inrikes resa

Socialdepartementet

Åsa Regnér

18/2
Anförande på seminarium om våld i nära relationer, Stockholm



19/2
Inrikes resa

25/2
Utrikes resa

Gabriel Wikström

19/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

26/2
Inrikes resa

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic

18/2
Deltar i debatt, riksdagen

Tal och prisutdelning på Visita, Stockholm

Helene Hellmark Knutsson

18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

27/2
Deltar vid EU-nämnden, riksdagen

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

18/2
Utrikes resa



Isabella Lövin

16/2
Utrikes resa
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2 februari - 15 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

5/2
Inrikes resa

12/2
Utrikes resa

 

Kristina Persson

2-3/2
Anförande på seminarium Nordmod, Berlin

4/2
Anförande på bokseminarium, Stockholm

5/2
Frågestund, riksdagen

https://www.regeringen.se/


Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Kommundialog om unga i jobb, Malmö

6/2
Kommundialog om unga i jobb, Kalmar

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Kommundialog om unga i jobb, Karlstad

12/2
Deltar vid muntlig frågestund, riksdagen

13/2
Kommundialog om unga i jobb, Umeå

Finansdepartementet

Magdalena Andersson

11/2
Guvernörsmöte Världsbanken, Helsingfors

13/2
EU-nämnd, riksdagen

Per Bolund

4/2
Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande ”Innovation Financing as Business opportunity”, Stockholm

10/2
Anförande på Nordnet Spareevent, Stockholm



Ardalan Shekarabi

4/2
Anförande seminarium ”Ny styrning bortom New Public Mannagement”,
Uppsala universitet

5/2
Medverkan vid välfärdsseminarium, Arena Idé, Stockholm

Justitiedepartementet

Morgan Johansson

12/2 
Frågestund, riksdagen

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke

5-8/2
Besöker Jokkmokks vintermarknad, Jokkmokk

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

3/2
Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

12/2
Frågestund, riksdagen

19/2
Myndighetsbesök på Formas

Ibrahim Baylan



6/2
Energiministermöte, Bryssel

10/2
Seminarium om effektreserven, Rosenbad

11/2
Verksamhetsbesök ABB, Västerås

12/2
Frågestund, riksdagen

13/2
Utrikesresa

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

3/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

9/2
Företagsbesök, Stockholm

11/2
Utrikes resa

Mehmet Kaplan

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik- & Designföretagen, Stockholm

10/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

11/2
Inrikes resa

Anna Johansson

2/2



Besöker Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

2/2
Inrikes resa

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

12/2
Frågestund, riksdagen

Socialdepartementet

Åsa Regnér

2/2
Anförande på PRO:s konferens, Stockholm

4/2
Inrikes resa

5/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

10/2
Möte med Pensionärskommittén

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Annika Strandhäll

9/2
Inrikes resa

12/2
Anförande på Terminsstart Pension, Stockholm

13/2 



Inrikes resa

Gabriel Wikström

3/2
Anförande på Temadag Jämlik hälsa, Stockholm

4/2
Anförande på Världscancerdagen, Stockholm

5/2
Anförande för Dagens Medicin på Primärvårdens dag, Stockholm

6/2
Paneldiskussion på Skolläkardagarna, Örebro

13/2
Interpellationsdebatt, riksdagen

Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

5/2
Frågestund, riksdagen

11/2
Möte med Funktionshinderdelegationen

Helene Hellmark Knutsson

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm
4/2
Besöker Kungliga Vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besök på Lunds universitet



18/2
Besök på Science for life laboratory, Solna

20/2
Besök på Umeå Universitet

Utrikesdepartementet

Margot Wallström

11/2
Utrikespolitisk debatt, riksdagen

Isabella Lövin

8/2
Utrikes resa



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Damberg talar på IVA konferens
om svensk innovationskraft
Publicerad 28 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Torsdagen den 29 januari talar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på
Ingenjörsvetenskapsakademin (IVA) konferens "Ökad
regional attraktionskraft". Mikael Damberg kommer att
tala om regeringens arbete för ökad svensk
innovationskraft.
Konferensen arrangeras av IVA projektet ”Attraktionskraft för hållbar
tillväxt”. Projektet fokuserar på Sveriges framtida attraktions- och
konkurrenskraft. Vid konferensen presenteras också en ny rapport om
Sveriges regioners arbete med innovation och attraktionskraft.

Tid: 14.30–15.00
Plats: Wallenbergsalen, IVA, Grev Turegatan 16

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inledningstalar
vid OECD-seminarium om
innovation
Publicerad 27 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Torsdagen den 29 januari talar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på OECD
seminarium "Innovation for growth - how do we create
knowledge-based competitiveness". Mikael Damberg
kommer att tala om vilka utmaningar vi står inför, Asiens
framfart vad gäller ekonomi och kunskap och hur
regeringen kan stärka förutsättningarna för en
kunskapsbaserad tillväxt baserad på innovation.
Seminariet har utgångspunkt i OECD:s rapport Science, Technology and
Industry Outlook som publicerades i november förra året.

För intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann Wolgers.

Tid: 29 januari kl. 11.00–12.30
Plats: Bankhallen, Utrikesdepartementet, Malmtorgsgatan 3

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg kommenterar
rapport om Sveriges
produktivitetsutveckling
Publicerad 26 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon, tisdag presenterar Svenskt Näringsliv sin
rapport om hur den svenska produktivitetsutvecklingen
varit de senaste decennierna och vad som driver denna
utveckling. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg medverkar på seminariet och kommenterar
rapporten.
I två års tid har Svenskt Näringsliv drivit ett projekt som analyserar den
svenska produktivitetsutvecklingen. I projektet har flera externa forskare
skrivit delrapporter som Svenskt Näringsliv sammanfattat i en rapport.

Tid: 27/1 kl. 09.00-12.00. 
Plats: Storgatan 19, lokal Wallenbergaren, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sveriges deltagande vid
kondoleansceremoni i
Saudiarabien
Publicerad 24 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Lördagen den 24 januari deltar H.M. Konungen,
statsrådet Mikael Damberg och statssekreterare Oscar
Stenström vid kondoleansceremonin i Riyadh i
Saudiarabien med anledning av kung Abdullah bin
Abdulaziz Al Sauds bortgång.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på gruv- och
mineralkonferens
Publicerad 23 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Måndagen den 26 januari talar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Georanges
gruv- och mineralkonferens. Närings- och
innovationsministern kommer att tala på temat "En
vitaliserad industripolitik för en modern gruvindustri".
Gruvkonferensen tar upp alla aspekter av industrin, från samverkan med
ursprungsbefolkning och lokala intressen till finansiering, prospektering, grön
gruvteknologi, återvinning och hållbarhetsfrågor.

Framtidens Gruv- och Mineralindustri samlar årligen beslutsfattare,
myndigheter, experter och intressenter från gruv- och mineralindustrin samt
företrädare från den finansiella sektorn för att fokusera på industrins
möjligheter och betydelse för näringslivsutvecklingen.

Tid: kl.16.00–18.00
Plats: Grand Hotel, Stockholm

https://www.regeringen.se/
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26 januari - 6 februari
Med reservation för eventuella ändringar. För ytterligare information
hänvisas till respektive statsråds pressekreterare. För mer information om
partiarrangemang, se respektive partis webbplats.

Statsrådsberedningen

Stefan Löfven

26/1
Konselj, Kungliga slottet

29/1
Statsministerns frågestund, riksdagen

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson

4/2
Inrikesresa

6/2
Inrikesresa

Finansdepartementet

https://www.regeringen.se/


Magdalena Andersson

27/1
Deltar i Ekofinrådets möte i Bryssel

Per Bolund

26/1
Utrikesresa

Anförande DI Försäkring, Stockholm

Anförande Innovation Financing as Business opportunity, Stockholm

Ardalan Shekarabi

27/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Karlstad universitet

28/1
Anförande Upphandlingsdagarna 2015, Nacka

30/1
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Lunds universitet, Lund

4/2
Anförande seminarium Ny styrning bortom New Public Mannagement,
Uppsala universitet, Uppsala

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson

26/1
Konselj, Kungliga slottet

Paneldebatt Svenskt Näringsliv, Stockholm

3/2



Utrikes resa

11/2
Paneldebatt, Stockholms universitet

Ibrahim Baylan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Utrikes resa

30/1
Besöker Svensk Kärnbränslehantering AB och Forsmark, Östhammar

6/2
Energiministermöte, Bryssel

Näringsdepartementet

Mikael Damberg

26/1
Talar på framtidens mineral och grovindustri, SGU, Stockholm

29/1
Seminarium med OECD på Utrikesdepartementet, Stockholm

Mehmet Kaplan

26/1
Konselj, Kungliga slottet

27/1
Interpellationsdebatt, riksdagen

28/1
Anförande på Trästadsnätverksmöte, Stockholm

6/2
Paneldebatt Svenska Teknik & Designföretagen, Stockholm



Anna Johansson

30/1
Anförande på Stora Infrastrukturdagen, Näringslivets hus, Stockholm

2/2
Besök Swedavia, Landvetter och AB Volvo, Göteborg

Sven-Erik Bucht

26/1
Jordbuksråd, Bryssel

5/2
Delar ut pris till Årets kock, Göteborg

Socialdepartementet

Åsa Regnér

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
Guldbaggegalan, Cirkus, Stockholm

28/1
Galapremiär ”3vänner”, Rigoletto, Stockholm

Annika Strandhäll

27/1
Möte med Riksdagsjournalisternas förening, riksdagen

Gabriel Wikström

26/1
Konselj, Kungliga slottet

28/1
EM i konståkning, Globen, Stockholm



Utbildningsdepartementet

Gustav Fridolin

26/1
Invigningstalar på Museernas skolmässa 2015, Moderna Museet, Stockholm

30/1
Invigning av skola, Södertälje

Helene Hellmark Knutsson

27/1
Anförande vid invigning av KTH:s superdator, KTH, Stockholm

29/1
Anförande vis sjukvårdens forskningsdag 2015, Bonniers Conference Center

3/2
Lärarutbildningskonvent, Sergel Plaza, Stockholm

4/2
Besöker Kungliga vetenskapsakademin, Stockholm

6/2
Anförande på Kommunförbundet Skåne Välfärdskonferens, Lund

6/2
Besöker Lunds universitet, Lund

Aida Hadzialic

28/1
Anförande på Linneuniversitet, Växjö

29/1
Anförande på Språkintroduktionskonferens, Spårvagnshallarna, Stockholm

Utrikesdepartementet

Isabella Lövin



26/1-27/1
Möte med Gavi, Berlin



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Nytt tillväxtlån för
innovativa företag
Publicerad 22 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

I dag, torsdag den 22 januari tecknar Almi
Företagspartner AB och Europeiska Investeringsfonden
(EIF) avtal om en garanti för det nya tillväxtlånet till
innovativa företag.
Medverkar gör bland andra Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Pier Luigi Gilibert, chief executive EIF och Göran
Lundwall, VD Almi.

Förannmälan krävs till pressekreterare Ann Wolgers på
ann.wolgers@regeringskansliet.se eller 072-543 87 07.

Tid: torsdag 22 januari kl. 13.00-14.30.
Plats: Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg talar på
Nordenkonferens
Publicerad 12 januari 2015 Uppdaterad 02 april 2015

Onsdagen den 14 januari medverkar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Norsk-Svenska
Handelskammarens uppstartskonferens inför ett möjligt
forskningsprogram. Temat för konferensen är ”Ett
kunskapsbaserat Norden - för ett konkurrenskraftigt
näringsliv”. Närings- och innovationsministern kommer
att tala om kunskapsbaserad ekonomi i Norden. Under
konferensen träffar Mikael Damberg även Norges
europaminister Vidar Helgesen för bilateralt samtal.
Syftet med konferensen är att få fart på utvecklingen av gränsöverskridande
kluster i den framtida kunskapsintensiva ekonomin. Fokus kommer att vara
att belysa de möjligheter som finns att öka samarbetet mellan Norge och
Sverige på detta område. Konferensen tar avstamp i det norska
forskningsprojektet "Et Kunnskapsbasert Norge" av Torger Rebe, professor
vid Handelshögskolan i Oslo. På konferensen medverkar ledande forskare
och politiker samt ledare från näringslivet.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Ann
Wolgers.

Tid: 14.00
Plats: Handelshögskolan i Stockholm 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förlänger förordnandet
för KKV:s generaldirektör
Publicerad 04 december 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag beslutat att förlänga Dan
Sjöbloms förordnande som generaldirektör för
Konkurrensverket (KKV). Förlängningen gäller i
ytterligare tre år till den 15 mars 2018.
Dan Sjöblom har varit generaldirektör och chef för Konkurrensverket sedan
2009.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Johansson, Baylan och Damberg
deltar vid statsbesök i Frankrike
Publicerad 28 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den 2-4 december reser arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson, energiminister Ibrahim Baylan och närings-
och innovationsminister Mikael Damberg tillsammans
med det svenska kungaparet på statsbesök till
Frankrike. Huvudsyftet med statsbesöket är att stärka
de långsiktiga politiska och ekonomiska förbindelserna.
Statsråden och kungaparet reser till Frankrike tillsammans med en stor
svensk näringslivsdelegation som leds av Jens Spendrup, ordförande i
Svenskt Näringsliv och Ylva Berg, vd för Business Sweden.

– Jag ser fram emot att fördjupa samarbetet med Frankrike, inte minst när
det gäller kulturens och samhällets roll för ungas delaktighet och nyanländas
möjligheter i ett nytt land, säger Ylva Johansson.

En rad företagsbesök och seminarium inom innovation, miljö och
utanförskap, samt bilaterala möten står på agendan. Statsråden deltar bland
annat i BioScience Business Forum där de träffar franska och nystartade
svenska företag i life science-branschen. Seminariet organiseras av Business
Sweden tillsammans med France Biotech. Statsråden deltar också i OECD:s
ekonomiska forum på temat grön tillväxt och globalisering. Den svenska
delegationen kommer även att träffa den franske presidenten Francios
Hollande.

– Det är glädjande att ha möjligheten att främja svenska intressen inom
ramen för statsbesöket. Genom min medverkan i en internationell konferens
om klimat och energi ser jag fram emot möjligheten att belysa de svenska

https://www.regeringen.se/


satsningarna inom området, säger Ibrahim Baylan.

– Statsbesöket ger möjlighet för svenska företag att knyta nya kontakter i
Frankrike samt bygga vidare på redan starka handelsförbindelser. Jag är
angelägen om att visa upp Sverige som ett attraktivt investeringsland och jag
ser mycket positivt på förutsättningarna för ytterligare svenska satsningar på
den franska marknaden, säger Mikael Damberg.

Teman för statsbesöket är innovation och forskning, handel och
investeringar, utanförskap och integration, klimat, miljö- och energifrågor
samt Sverige som en kreativ kultur- och livsstilsnation.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utrikesdepartementet

WTO-avtal om förenklade
handelsprocedurer
Publicerad 27 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Idag tog WTO:s medlemmar första steget i att slutföra
avtalet om förenklade handelsprocedurer, ett
betydelsefullt avtal för världshandeln.
– För WTO, Sverige, och den globala ekonomin är det en stor framgång att
avtalet om förenklade handelsprocedurer nu kan träda i kraft. Att underlätta
handel bidrar till bättre förutsättning för företag att exportera och till att fler
jobb skapas. Detta är viktigt för regeringens mål om att Sverige ska ha lägst
arbetslöshet i EU år 2020, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Vid WTO:s nionde ministerkonferens på Bali i december 2013 enades alla
medlemmarna om ett förslag till ett avtal om förenklade handelsprocedurer.
Under våren och sommaren 2014 inleddes förberedelser för att kunna
genomföra avtalet, men när beslut skulle tas i slutet av juli i år kunde alla
medlemsländer inte godkänna avtalet. Detta ledde till ett dödläge, som
inneburit att inga förhandlingar inom WTO kunnat ske under hösten.

– Det är glädjande att alla WTO:s medlemmar idag antog det protokoll som
innebär att avtalet om förenklade handelsprocedurer kommer att kunna träda
i kraft, säger Mikael Damberg

Avtalet innebär att transport och klarering av gods i den internationella
handeln kommer att underlättas och påskyndas genom bindande regler om
förenklad byråkrati och administration. Särskilt stöd kommer att ges till
utvecklingsländer för att kunna genomföra avtalet.

– De ekonomiska vinsterna är stora, inte minst för utvecklingsländerna som
genom att integreras i den internationella handeln kan lyfta människor ur

https://www.regeringen.se/


fattigdom, säger Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg träffar Kinas vice
handelsminister
Publicerad 26 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
träffar Kinas vice handelsminister Zhong Shan i
samband med det nittonde blandkommissionsmötet
mellan Kina och Sverige den 27 november. Ministrarna
kommer att diskutera handels- och investeringsfrågor.
Vid årets blandkommissionsmöte står bland annat samarbete inom
miljöteknik och transport, samt life science på agendan. Även samarbetet om
företags sociala ansvar, samt aktuella företagsfrågor kommer att diskuteras.

Blandkommissionsmöten med Kina äger rum vartannat år. Syftet med dessa
möten är att stärka samarbetet mellan Sverige och Kina, med särskilt fokus
på handels- och investeringsfrågor.
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Pressmeddelande från Utrikesdepartementet

Tre ministrar deltar i statsbesöket i
Frankrike och inbjudan till
presslunch
Publicerad 17 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Den 2-4 december avlägger kungaparet statsbesök i
Frankrike på inbjudan av president François Hollande.
Tre statsråd representerar regeringen vid statsbesöket:
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, energiminister
Ibrahim Baylan och närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
Med på statsbesöket följer även en näringslivsdelegation bestående av ett
20-tal representanter från svenska storföretag. Värd för delegationen är
Business Sweden.

Presslunch på Stockholms slott

Kungliga Hovstaterna, Business Sweden och UD välkomnar media till en
pressträff för en presentation av statsbesökets program. En lättare lunch
serveras.

Tid: Torsdagen den 20 november, kl. 13.00
Plats: Stockholms slott, Tre Kronor.
Ingång via västra valvet.

Vänligen anmäl deltagande till pressträffen senast onsdag den 19 november
via e-post till:

boel.lindbergh@gov.se
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg öppningstalar på
Elmia Subcontractor
Publicerad 10 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
öppningstalar på Elmia Subcontractor i Jönköping i
morgon tisdag.
Elmia Subcontractor är norra Europas ledande mässa för underleverantörer
inom den tillverkande industrin och deras kunder.

Tid: Tisdag den 11 november kl. 10:30 
Plats: Elmiamässan, Elmiavägen 15, Jönköping
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg kommenterar
oppositionens budgetförslag
Publicerad 07 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg finns
idag tillgänglig för kommentarer på oppositionens
budgetförslag.
Tid: 14.00
Plats: Havsvågen, Näringsdepartementet, Mäster Samuelsgatan 70, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg och Sven-Erik
Bucht besöker Pajala och
Kaunisvaara
Publicerad 04 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
landsbygdsminister Sven-Erik Bucht besöker Pajala
och Kaunisvaara i morgon onsdag den 5 november.
Damberg och Bucht ska förhöra sig om läget i Pajala
efter Northland Resources rekonstruktion och stora
varsel.
Mikael Damberg och Sven-Erik Bucht ska besöka gruvan i Kaunisvaara och
där träffa ledningen för Northland Resources samt IF Metall Malmfälten.
Damberg och Bucht kommer också att träffa kommunstyrelsens ordförande
Kurt Wennberg samt landshövdingen i Norrbottens län, Sven-Erik Österberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg inledningstalar på
Stora industridagen
Publicerad 03 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon, tisdag den 4 november talar närings- och
innovationsminister Mikael Damberg på Stora
industridagen om industrins framtid. Dagens industri
arrangerar konferensen som fokuserar på Sveriges
industriproduktion.
Under konferensen kommer ledande personer från svensk industri att berätta
om sin syn på produktionslandet Sverige och de industriella utmaningar
svenska företag står inför. Fokus ligger på strategiska partnerskap med
underleverantörer, globala produktionsförhållanden och produktionsmetoder
samt automation.

Tid: Kl.9.00–9.30
Plats: Bonnier Conference Center, Torsgatan 21, Stockholm
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg besöker Berlin
Publicerad 03 november 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Mikael Dambergs första utrikes resa som närings- och
innovationsminister går till Tyskland. Idag träffar
Damberg Tysklands närings- och energiminister, tillika
vice förbundskansler Sigmar Gabriel och
Nederländernas handels- och biståndsminister Lilianne
Ploumen i Berlin.
Damberg, Gabriel och Ploumen ska bland annat diskutera handels- och
näringspolitiska frågor.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på jobb och
tillväxt
Publicerad 23 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Inom företag, infrastruktur, bostad och it-området satsar
regeringen i sin budget för 2015 bland annat på
järnväg, innovation, kollektivtrafik, små- och medelstora
företag och e-samhället. Satsningarna är en del i
regeringens strategi att Sverige ska uppnå EU:s lägsta
arbetslöshet år 2020.
– Målet för näringspolitiken ska vara att stärka den svenska
konkurrenskraften och skapa förutsättningar för fler jobb i fler och växande
företag, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Aktiv näringspolitik

Skydd mot höga sjuklönekostnader

I budgetpropositionen för 2015 stärker regeringen småföretagens skydd mot
höga sjuklönekostnader. Det nya skyddet beräknas kosta 360 miljoner
kronor per år, vilket är ungefär 300 miljoner kronor mer än utgifterna för det
befintliga högkostnadsskyddet.

– Sjuklöneansvaret kan vara betungande för små företag. Därför underlättar
vi nu för de mindre företagen genom att vi inför ett skydd som faller ut
automatiskt, säger Mikael Damberg.

Förstärkta insatser för företagsutveckling och innovation
genom Almi
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Regeringen ökar anslaget i budgeten till Almi Företagspartner med 130
miljoner kronor per år från och med 2015. Förstärkningen ger Almi möjlighet
att utöka sin verksamhet med marknadskompletterande finansiering till
företag i tidiga faser eller med tillväxtpotential.

Framtidsinvesteringar i infrastruktur och bostäder

Förstärkt järnvägsunderhåll

– Behovet av ett förstärkt underhåll av järnvägen är mycket stort. Därför
satsar regeringen ytterligare 1,24 miljarder kronor åren 2015-2018. Det är en
satsning som gynnar både arbetspendling och industrins godstransporter,
säger infrastrukturminister Anna Johansson.

Satsning på kollektivtrafik i tätort

I budgeten investerar regeringen 500 miljoner kronor årligen till insatser för
hållbara transporter i städer år 2015-2018.

- Kollektivtrafiksatsningarna bidrar till att skapa både en socialt-
ekonomiskt- och ekologiskt hållbar utveckling i våra storstäder, säger Anna
Johansson.

Energieffektivisering av miljonprogrammets bostäder

200 miljoner kronor satsas år 2015 och 500 miljoner kronor per år från 2016.

– Miljonprogrammets flerbostadshus behöver moderniseras på ett socialt och
miljömässigt hållbart sätt. Regeringen gör nu en stor satsning på ett stöd för
renoveringar av flerbostadshus i miljonprogramsområdena som bland annat
bidrar till energieffektivisering. Hyresgästerna ska ha inflytande i
renoveringsprocessen. Upprustningar skapar också arbetstillfällen, säger
bostads- och stadsutvecklingsminister Mehmet Kaplan.

Satsning på e-förvaltning

I budgetpropositionen för 2015 stärker regeringen styrningen och
samordningen av it-användningen i statsförvaltningen. 45 miljoner kronor
satsas årligen under perioden 2015-2018 på innovativa och samverkande
digitala lösningar.



– Sverige är redan digitalt framstående, men det krävs fortsatta insatser för
att behålla Sveriges ledande position. Arbetet med att modernisera och
effektivisera den offentliga sektorn för att ge bättre service åt medborgarna
till en lägre kostnad är viktigt, säger Mehmet Kaplan.

Näringsdepartementets anslag för år 2015 omfattar totalt cirka 60,7 miljarder
kronor.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av Almi
Publicerad 22 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen kommer i budgetpropositionen för 2015 att
föreslå ett ökat anslag till Almi Företagspartner med 130
miljoner kronor per år från och med 2015.
Förstärkningen ger Almi möjlighet att stärka sin
verksamhet, bland annat rådgivning och
marknadskompletterande finansiering, till företag i tidiga
faser eller med tillväxtpotential.
– Företag skapar jobb. Företagen behöver såväl finansiering, både lån och
riskkapital, som rådgivning, särskilt i uppstartsskedet och i expansionsskedet.
Almi Företagspartner är en viktig aktör som erbjuder detta, säger Mikael
Damberg.
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Pressmeddelande från Finansdepartementet

Statsråden presenterar
budgetpropositionen för 2015
Publicerad 22 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Budgetpropositionen för 2015 lämnas till riksdagen
torsdagen den 23 oktober. I samband med detta
presenteras budgetpropositionen på flera olika orter runt
om i landet av flera statsråd.
Kontakta respektive presskontakt för närmare uppgifter.

Borlänge
Ardalan Shekarabi, civilminister
Presskontakt Alejandro Firpo 072-585 80 75

Borås 
Biblioteket, Kulturhuset
Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister
Presskontakt Sanna Fransson 072-539 24 49

Eskilstuna 
Eskilstuna ABF, Kungsgatan kl 13.30
Kristina Persson, minister för strategi- och framtidsfrågor 
samt nordiskt samarbete
Presskontakt Anne Ekberg 072-542 69 40

Gävle
Future Position X i Teknikparken kl 14.00
Morgan Johansson, justitie- och migrationsminister
Presskontakt Tora Heckscher 072-212 62 64

Göteborg
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Centralhuset Konferens, Nils Ericsonplatsen 4, kl. 14.45
Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister
Presskontakt Anna Söderström, 072-532 17 13
Isabella Lövin, biståndsminister
Presskontakt Catarina Axelsson, 070-810 47 95

Halmstad 
Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Presskontakt Sofie Rudh 072-545 74 21

Helsingborg 
Arbetsförmedlingen, Södergatan 39 
Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister 
Presskontakt Joanna Abrahamsson 072-543 84 89

Jönköping 
Sven Erik Bucht, landsbygdsminister 
Presskontakt Sam Assadi 070-583 36 48

Luleå, Piteå
Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister
Presskontakt Juan-Pablo Roa 072-249 47 20

Norrköping 
Campus Norrköping kl 14
Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Presskontakt Mikael Sundesten 070-585 55 98

Skövde
Scandic Billingen kl. 13.45 
Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister
Pressekreterare Natalie Sial 072-520 54 49

Umeå
Anna Johansson, infrastrukturminister
Pressekreterare Kristian Brangenfeldt 072-543 95 89

Uppsala
Vaksalaskolan, Vaksala Torg kl. 15.00
Gustav Fridolin, utbildningsminister
Presskontakt Sandra Ahlstrand 072-219 19 77



Mehmet Kaplan, bostads- och stadsutvecklingsminister
Presskontakt Hannes Mård 070-208 94 43

Västerås
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Pressekreterare Ann Wolgers, 072-543 87 07

Växjö
Linnéuniversitetet kl 13.30 
Anders Ygeman, inrikesminister
Pressekreterare Fredrik Persson 072-214 10 58

Örebro
Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister
Presskontakt Clara Lindgren 072-545 21 13
Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister
Presskontakt Emma Rung 070-235 32 36



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg på företagsbesök
i Malmö
Publicerad 19 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Företagande och innovation på agendan för närings-
och innovationsminister Mikael Damberg när han
besöker Malmö i dag, som sin första inrikes resa.
I dag måndag den 20 oktober gör närings- och innovationsminister Mikael
Damberg två företagsbesök i Malmö. Mikael Damberg besöker e-
handelsbolaget Sortiment samt Copenhagen Malmö Port, CMP som är en av
Skandinaviens största hamnoperatör. CMP driver hamnarna i Köpenhamn
och Malmö.

Därefter deltar Mikael Damberg på Sydsvenskans arrangemang Fem i Tre för
att prata om regeringens prioriteringar inom närings- och
innovationsområdet.

Tider och platser

Sortiment
Tid: kl. 10.30–11.30 
Plats: Regementsgatan 10, Malmö

Copenhagen Malmö Port, CMP
Tid: kl. 13.00–14.00
Plats: Terminalgatan 18, Malmö

Sydsvenskans "Fem i Tre"
Tid: kl. 14.55
Plats: Medicon Village, Scheelevägen 2, Lund
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Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Styrningen av Vattenfall
Publicerad 15 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Statsminister Stefan Löfven har beslutat att närings- och
innovationsminister Mikael Damberg ska ansvara för
styrningen av Vattenfall.
En statsrådsgrupp har särskilt ansvar för att ta ett helhetsgrepp när det gäller
styrning av Vattenfall i syfte att göra bolaget ledande i omställningen av
energisystemet mot en högre andel förnybar energi.

Statsrådsgruppen leds av närings- och innovationsminister Mikael Damberg
och består också av miljöminister och vice statsminister Åsa Romson,
energiminister Ibrahim Baylan samt finansmarknadsminister tillika
biträdande finansminister Per Bolund.

Statsrådsgruppen ska se till att få en komplett information över Vattenfalls
verksamhet samt förtydliga styrningen och uppdraget för Vattenfall.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Eva Lindström ny statssekreterare
i Näringsdepartementet
Publicerad 14 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utsett Eva Lindström till
statssekreterare hos närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Mikael Damberg delar ut pris till
årets företagare
Publicerad 08 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

I morgon fredag delar närings- och innovationsminister
Mikael Damberg ut pris till Årets Företagare och Årets
Unga Företagare i Sverige 2014 vid Företagarnas gala i
Stockholm.
Media är välkomna att delta vid prisutdelningen. För intervjuförfrågningar
kontakta Ann Wolgers.

Tid: fredag den 10 oktober kl. 18.00
Plats: Stockholms Stadshus, Hantverkargatan 1, Stockholm 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny statssekreterare i
Näringsdepartementet
Publicerad 04 oktober 2014 Uppdaterad 02 april 2015

Regeringen har i dag utsett Oscar Stenström till
statssekreterare hos närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.
Tidigare statssekreterare i Näringsdepartementet har idag entledigats från
sina tjänster.
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Tal från Justitiedepartementet

Anförande av inrikesminister
Mikael Damberg på OSSE:s årliga
konferens om antiterrorism
Publicerad 21 april 2021

Under 2021 är Sverige är ordförandeland i OSSE –
Organisationen för säkerhet och samarbete i Europa.
OSSE:s konferens om antiterrorism genomfördes
digitalt den 21 april 2021. Mikael Dambergs
avslutningsanförande hölls på engelska.
Excellencies, ladies and gentlemen,

I am particularly pleased to address you here today. I have devoted a lot of
my time to strengthen Swedish policies and laws as well as introduced new
practices to prevent and strengthen our society´s resistance against violent
extremism and terrorism. International cooperation with partners is strong
and needs to be developed continuously to ensure that our societies can
protect our populations from terrorist attacks.

During the past two days, you as participants have discussed preventing and
countering terrorism and violent extremism in a changing global security
landscape. The devastating proliferation of Covid-19 has contributed to
increased polarization. New technologies are used not only to facilitate our
daily lives, but also misused by terrorists. To meet the new landscape, we
have to adjust and develop our tools to prevent violent extremism and
counter terrorism.     

To do exactly that, I, together with my colleagues in the EU, adopted a joint
statement last November on how to take the EU’s counter terrorism agenda
forward. Yesterday the EU counter terrorism coordinator gave an in-depth
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overview of the EU approach.

The respect for international law, including human rights and fundamental
freedoms, is the basis on which all our work is built. We have heard
numerous examples on why the respect for human rights and fundamental
freedoms is critical, also when countering the misuse of the internet for
terrorist purposes. Corruption, the lack of respect for rule of law, violations
of human rights and fundamental freedoms increase the risk of grievances,
which might lead to radicalization and violent extremism. States have the
primary responsibility to combat terrorism, but we do also have an obligation
to respect human rights and fundamental freedoms, democratic principles
and the rule of law. This perfectly illustrates what is meant by the OSCE’s
concept of comprehensive security.

We must continue to pay attention to root causes of violent extremism.
Terrorist groups across the ideological spectrum try to exploit grievances and
vulnerabilities to polarize, divide and erode trust in democratic institutions.
Existing socio-economic and political challenges, real or perceived feelings
of victimization, are used to recruit followers and expand the support base of
terrorist groups. The pandemic has worsened the situation, which has been
highlighted by several speakers. Promoting tolerance and inclusive societies
is pivotal to tackling root causes.

In the online world, we as participating States need to find ways to address
harmful and illegal content online while protecting and promoting human
rights and fundamental freedoms. Examples of how to go about this have
been discussed. We have heard about the challenges for small and medium-
sized tech companies to remove content online, but also positive stories on
media literacy and how smaller companies work with bigger ones. I believe a
multi-stakeholder approach with the involvement of civil society and the
private sector is a way forward.  

Regarding rehabilitation and reintegration. Developing and maintaining safe
and orderly prisons, avoiding overcrowding and understaffing, establishing
links between prison and probation, and developing rehabilitation and
reintegration programs are essential. There is a need to support not only the
individual, but also the community as a whole. A community that lacks
housing, infrastructure, schools and employment opportunities will most
probably face more challenges when reintegrating returning individuals. And
we need individualized age- and gender- responsive approaches to create
sustainable solutions. As has been highlighted during the conference, there is
a huge demand to be met.



On the important issue of gender; the conference has emphasized that
women can have a variety of roles in terrorist organizations. We need to take
this into account when developing policies for preventing violent extremism
as well as for countering terrorism. If we fail to recognize this, women’s
radicalization might go undetected and women’s access to rehabilitation and
reintegration programs will be insufficient. That being said, women are often
victims of terrorism and their roles can differ over time. Gender responsive
analysis is a necessity in preventing violent extremism and countering
terrorism and should be mainstreamed throughout.

As we are soon coming to the end to this conference, I would like to thank
the close to 600 participants for making it a success. We would not have had
such a rich discussion without the diversity of participants representing
governments, civil society, academia, the private sector, and international
and regional organizations.

Thanks.



Tal från Justitiedepartementet

Anförande av Mikael Damberg på
konferensen Mötesplats
Samhällssäkerhet
Publicerad 31 mars 2021

Digital konferens den 24 mars 2021 Det talade ordet
gäller.
Hej och tack för möjligheten att delta här idag!

Under den pågående pandemin har vi fått vänja oss vid att mötas digitalt.
Även om jag såklart ännu hellre hade träffats på riktigt, så är jag glad över
detta tillfälle som Mötesplats samhällssäkerhet erbjuder – nämligen att få
prata till professionen inom Sveriges krisberedskap och civila försvar.

Dessvärre kunde jag inte delta live, men jag ville ändå passa på att skicka en
hälsning.

2020 blev onekligen inte som vi tänkt det. Att vi skulle drabbas av en
gigantisk kris i form av en pandemi var det få som kunde föreställa sig.
Coronaviruset har slagit hårt mot Sverige, men också övriga världen.

Konsekvenserna av viruset är mycket allvarliga. Många människor har dött
och många riskerar fortsatt att bli allvarligt sjuka. Sjukvården och
äldreomsorgen har varit hårt påfrestad under en lång tid. Även de
ekonomiska konsekvenserna är påtagliga.

Samhället har behövt ställa om och vi har alla tvingats ändra våra beteenden
och göra uppoffringar av olika slag. Det som vi känt som vardag har
förändrats, ställts in eller skjutits upp.

Klart är att vi inte är igenom den här krisen men på ett sätt är situationen
mycket annorlunda mot förra året. Nu är vaccinationen igång och det ger
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goda möjligheter att få en bättre situation framöver!

Jag vet att ni har två huvudteman under den här konferensen –
”Krisberedskap och samhällets motståndskraft” och ”Samhället i gråzon och
krig” och det är också dessa områden jag nu kommer att uppehålla mig vid.

Den regering jag ingår i har höga ambitioner med arbetet att återuppbygga
det civila försvaret.

Under 2021 förstärks det civila försvaret med 1 miljard kronor och under
kommande år ökar satsningen stegvis. Tillsammans med de medel som
tillfördes redan 2018 innebär regeringens förslag att civilt försvar förstärks
med totalt 4,2 miljarder kronor år 2025.

Detta är den största satsningen på civilt försvar i modern tid.

***

I totalförsvarspropositionen konstaterar regeringen att ett väpnat angrepp
mot Sverige inte kan uteslutas. Totalförsvarets förmåga måste därför
fortsätta att stärkas, och Sveriges förmåga att hantera höjd beredskap och
ytterst krig behöver stärkas på bred front. I detta arbete har det civila
försvaret en central roll.  
Vi har hört det förut, men det tåls att upprepas, det militära försvaret är helt
beroende av att ett antal funktioner i samhället fungerar.

Under den kommande försvarsbeslutsperioden kommer det därför vara
särskilt viktigt att arbetet med att stärka motståndskraften i de viktigaste
samhällsfunktionerna vidareutvecklas och fördjupas.

De områden som vi särskilt pekar ut i propositionen är ordning och säkerhet,
skydd av civilbefolkningen, hälso- och sjukvård, livsmedel och dricksvatten,
finansiell beredskap, transporter, energiförsörjning samt elektroniska
kommunikationer och post.

Allt detta ska det civila försvaret kunna bistå Försvarsmakten med vid ett
väpnat angrepp eller krig i vår omvärld.

De satsningar som regeringen föreslår kommer också att bidra till att stärka
samhället förmåga att förebygga och hantera svåra påfrestningar på
samhället i fredstid, såsom pandemier, skogsbränder och cyberattacker.

Samtidigt som vi bygger ett starkare totalförsvar stärker vi alltså samhällets



grundläggande robusthet och förmåga att hantera svåra påfrestningar i
fredstid.

***

Nu går vi in i nästa fas – det pågår flera utredningar som förväntas ge viktiga
byggstenar för utvecklingen av totalförsvaret. Och jag har nyligen mottagit
Barbro Holmbergs utredning om det civila försvaret.

Denna utredning kommer att utgöra en stomme för att skapa tydligare
ansvars- och ledningsförhållanden och en stärkt samordning inom civilt
försvar och krisberedskap.

Som en första del av den fortsatta hanteringen kommer betänkandet att
remitteras brett och därefter beredas inom Regeringskansliet. Vårt mål är att
kunna genomföra de föreslagna åtgärderna så snart som möjligt inom den
pågående försvarsbeslutsperioden.

Vi har även fler nya utredningar på gång för att komma framåt i flera viktiga
frågor på området. Vi har redan tillsatt en utredning om systemet för att
varna allmänheten och under året kommer utredningar om skyddet av
civilbefolkningen och en nationell försörjningsberedskap att inledas.

Regeringen kommer under försvarsbeslutsperioden även att inrätta ett
tvärsektoriellt näringslivsråd där näringslivet och branschorganisationer ska
delta i utvecklingen av svensk försörjningsberedskap. Det här är ett sätt för
regeringen att få med näringslivets perspektiv i utvecklingen.

***

Som ni hör har vi har ett omfattande arbete framför oss. Det civila försvaret
inkluderar hela samhället och arbetet med att återta förmågan behöver ske
målinriktat över tid. Detta kommer inte ske över en natt.

Samtidigt är det viktigt att betona vikten av att vi fortsätter stärka våra
förmågor inom det civila försvaret och krisberedskapen parallellt med att vi
hanterar den krissituation vi befinner oss i.

Detta är helt nödvändigt för att vi ska vara förberedda på nästa krissituation
som drabbar vårt land. Troligtvis är nästa kris något helt annat än en
pandemi.

***



Jag vill även säga några ord om den breddade hotbilden och
gråzonsproblematiken.

Vårt samhälle ska vara rustat för att möta hela hotbilden som sträcker sig
längs en hotskala från fredstida hot till hot om väpnat angrepp och krig.

Vi kan konstatera att så kallade hybrida hot riktas mot Sverige redan idag.
Det handlar om staters eller statsunderstödda aktörers användning av olika
medel för att avsiktligt störa samhällets funktionalitet eller påverka
opinioner, beslutsfattare och demokratiska processer.

Den här typen av antagonistiska angrepp genomförs mot Sverige, och hoten
riktas i hög grad mot samhället i sin helhet. Det behöver därför ske en
generell förmågeutveckling för att kunna hantera den bredare hotbilden och
de hybrida hoten i fredstid.

Detta ställer tydliga krav på att man i ansvariga verksamheter kan identifiera
och möta statsunderstödda antagonistiska hot i fredstid. Förmågan att
identifiera och hantera denna typ av hot måste förbättras inom olika
myndigheter och i krisberedskapssystemet samlat. Aktörer inom området
ordning och säkerhet är av särskild betydelse i det här sammanhanget.

Kännedom om befintliga regler behöver spridas, uppgifter i totalförsvaret
och samhällets krisberedskap behöver övas och det krävs förmåga att sätta
sig in i motståndarens perspektiv.

***

Regeringen har redan vidtagit en mängd åtgärder som vi bedömer kommer
att stärka Sveriges förmåga att försvara oss mot denna bredare hotbild.
Säkerhetsskyddet är av grundläggande betydelse för vår förmåga att hantera
antagonistiska hot och för att minska sårbarheter på alla nivåer i samhället. 
Sedan den 1 januari i år har vi en ny lagstiftning som innebär en möjlighet att
stoppa överlåtelser av säkerhetskänslig verksamhet och viss egendom som
kan skada Sveriges säkerhet. Därutöver arbetar regeringen med att ta fram
lagstiftning som bland annat möter behoven av en ambitionshöjning när det
gäller tillsynen och ett bättre skydd när säkerhetskänslig verksamhet
exponeras för utomstående.

En annan viktig del i detta är att stärka informations- och cybersäkerheten.
En central komponent i detta arbete är det nationella cybersäkerhetscenter
som inrättades förra året. Cybersäkerhetscentret kommer att ge konkret



effekt på Sveriges förmåga att förebygga, upptäcka och hantera
antagonistiska hot. 
Det är även viktigt att stärka Sveriges psykologiska försvar. Under
krissituationer vet vi att risken för ryktesspridning kan öka. Både för att
människor omedvetet och av okunskap sprider felaktigheter, men det kan
också bli en grogrund för desinformation, där avsändaren medvetet sprider
felaktigheter.

I händelse av kris och krig är det centralt att hela befolkningen får tillgång till
korrekt och enhetlig information. Det civila försvaret ska ha förmågan att
upprätthålla samhällets motståndskraft mot externa påtryckningar och bidra
till att säkerställa försvarsviljan.

Därför avser regeringen under nästa år att inrätta en ny myndighet som ska
ha det överordnande ansvaret för att utveckla och samordna Sveriges
psykologiska försvar.

Alla dessa delar som jag jar nämnt är viktiga för att stärka Sveriges förmåga
att möta den breda hotbild vi står inför.

Som ni hör är det mycket på gång och många av er som deltar på Mötesplats
samhällssäkerhet är viktiga för att ta utveckling av det civila försvaret och
krisberedskapen framåt.

Tack för att jag fick delta här idag!



Tal från Justitiedepartementet

Presentationsbilder vid
pressbriefing med inrikesminister
Mikael Damberg
Publicerad 09 mars 2021

Inrikesministern gav en lägesbild om skjutningar och
gängkriminalitet utifrån ny statistik samt en genomgång
av regeringens åtgärder på området

https://www.regeringen.se/


Tal från Justitiedepartementet

Anförande av Mikael Damberg på
UN Congress on Crime
Prevention and Criminal Justice
Publicerad 08 mars 2021

Digital konferens i Kyoto, Japan, 7 mars 2021. Talet
hölls på engelska, nedan en översättning till svenska.
Det talade ordet gäller.
Fru ordförande, ers excellenser, mina damer och herrar!

Jag vill inleda med att uttrycka min djupaste tacksamhet till Japans regering
för er gästfrihet och ert engagemang som värd för den här kongressen, trots
utmaningarna med en global pandemi.

Jag vill också tacka UNODC:s sekretariat och verkställande direktör för
ansträngningarna med att anordna den 14:e FN-kongressen om
brottsförebyggande arbete och straffrätt.

Sverige stöder kommissionär Ylva Johanssons uttalande på Europeiska
unionens vägnar. Jag skulle nu vilja utveckla närmare en av de viktiga frågor
som hon tog upp.

Mäns våld mot kvinnor måste upphöra. Världen befinner sig just nu i en
fruktansvärd pandemi som har synliggjort ojämlikheter och vidgat klyftan
mellan kvinnor och män. Våld mot kvinnor och flickor har ökat, och det är
ett av de yttersta uttrycken för ojämlikhet.

Vi välkomnar att Kyotoförklaringen innehåller en artikel om våld i hemmet
som ett uttryck för vår gemensamma beslutsamhet att förebygga och
motverka våld mot kvinnor.
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Vår feministiska regering har som mål att kvinnor och män ska ha samma
makt att forma samhället och sina egna liv och att få ett slut på våldet mot
kvinnor. I överensstämmelse med detta genomför Sverige just nu en tioårig
nationell strategi för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor.
Strategin lyfter fram vikten av förebyggande insatser och mäns delaktighet
och ansvar i arbetet mot våld. Jag vill ge er några exempel:

Regeringen har gett Polismyndigheten i uppdrag att integrera
jämställdhetsaspekter i allt sitt arbete. Det har lett till mer resurser och fler
utredare för att bekämpa våld i hemmet och brott mot kvinnor. 
Arbetet leds av åklagare med särskild kompetens och erfarenhet.

I Sveriges sexualbrottslagstiftning är alla sexuella handlingar som inte är
baserade på samtycke straffbelagda. Det är även straffbelagt att köpa
sexuella tjänster, något som har visat sig vara ett värdefullt verktyg i
förebyggandet av människohandel för sexuella ändamål.

Det är helt avgörande att internationella åtaganden efterlevs, och
Istanbulkonventionen utgör ett viktigt verktyg för uppföljning. Sverige
arbetar för bättre förebyggande åtgärder, inbegripet behandlingsprogram för
de som gör sig skyldiga till våld i hemmet och sexuellt våld.

Problemen går dock djupare än så. Våldsbrott mot kvinnor är ett
internationellt problem. Det används som ett vapen i krig och terrorism, och
som ett verktyg inom den organiserade brottsligheten genom
människohandel.

För att ta itu med de här brådskande frågorna och stärka möjligheterna till
ansvarsutkrävande måste vi fullt ut utnyttja de internationella verktyg och
samarbetskanaler som finns.

Jag uppmanar er alla att arbeta tillsammans med oss.
Genom att verka för jämställda förutsättningar stärker vi våra demokratier
och främjar vi fred och social sammanhållning.

Jag vill avsluta med att tacka er alla för er uppmärksamhet. Vi uppskattar
verkligen möjligheten att få delta i den här veckans samtal.



Tal från Justitiedepartementet

Tal av inrikesminister Mikael
Damberg vid Folk och Försvars
rikskonferens 2021
Publicerad 12 januari 2021

Den 12 januari 2021. Det talade ordet gäller.
Ers Majestät,

Ers Kungliga Högheter,

Ärade tittare,

För exakt ett år sedan deltog jag på Folk och Försvars rikskonferens på plats
i Sälen. Då talade jag om utvecklingen av det civila försvaret, att det
befinner sig i en intensiv fas och jag beskrev hur återtagandet av det civila
försvaret kommer att kräva både förnyade analyser och överväganden
eftersom verkligheten och världen har förändrats.

Jag var också tydlig med att det kommer krävas stora investeringar för att
utvecklingen av det civila försvaret ska komma vidare.

Därför är jag stolt över att regeringspartierna efter en överenskommelse med
Centerpartiet och Liberalerna, i september förra året levererade den största
satsningen på civilt försvar i modern tid.

Tillsammans med de medel som tillfördes 2018 innebär satsningen att civilt
försvar sammanlagt förstärks med 4,2 miljarder kronor till och med 2025.

Vi har nu en finansierad totalförsvarsproposition som pekar ut inriktningen
för den kommande försvarsbeslutsperioden.

Under den kommande försvarsbeslutsperioden är det särskilt viktigt att
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arbetet med att stärka motståndskraften i de viktigaste samhällsfunktionerna
vidareutvecklas och fördjupas. Låt mig ge några exempel på vilka dessa
områden är.

Oavsett om det handlar om fredstida kriser eller krig måste hälso- och
sjukvården fungera. Därför är hälso- och sjukvården också det sakområde
inom det civila försvaret som tillförs mest pengar under den kommande
försvarsbeslutsperioden.

Satsningarna inom området kommer på sikt att bland annat innebära en
stärkt förmåga att snabbt kunna öka antalet vårdplatser och ha en större
lagerhållning av både läkemedel och sjukvårdsmateriel.

Energiförsörjningen behöver vara robust – i vardagen, under fredstida kriser
och vid höjd beredskap och ytterst vid krig. Vi är också mer beroende av att
elektroniska kommunikationer fungerar och är stabila.

En tryggare livsmedelsförsörjning och säkrare dricksvattenleverans är också
förmågor som stärker vårt samhälle. Transporter måste alltid fungera, annars
uppstår det snabbt bristsituationer, och stora delar av vårt samhälle stannar
upp.

Finansiella tjänster, som till exempel pensionsutbetalningar, behöver
upprätthållas och detta är beroende av en fungerande energiförsörjning och
stabila elektroniska kommunikationer.

Alla dessa områden är exempel där regeringens satsningar inom civilt försvar
ska bidra till bättre beredskap och starkare motståndskraft.

Satsningen innehåller också finansiering av det nationella
cybersäkerhetscentret som inrättades i slutet av förra året.
Cybersäkerhetscentret kommer att ge konkret effekt på Sveriges förmåga att
förebygga, upptäcka och hantera antagonistiska hot mot vårt land.

Dessutom ska en ny myndighet för psykologiskt försvar inrättas 2022.

När vi samlades på Folk och försvars rikskonferens i januari förra året visste
vi inte att vi stod inför en gigantisk kris i form av en global pandemi.

Konsekvenserna av coronaviruset är mycket allvarliga. Människors liv är
hotade och tusentals människor har dött i vårt land. Sjukvården och
äldreomsorgen är fortsatt hårt påfrestad. Många riskerar att förlora sitt arbete
och sin försörjning.



Samhället har behövt ställa om och vi har alla tvingats ändra våra beteenden
och göra uppoffringar av olika slag. Det vi har känt är att vår vardag har
förändrats, ställts in eller skjutits upp.

Samtidigt som vi hanterar den här allvarliga situationen vi befinner oss i
måste vi också förbereda oss på nästa krissituation som kan drabba vårt land.
I dagarna, bara just nu, pågår en situation i delar av landet där SMHI för
första gången på över tio år har klass 3-varnat för stora mängder snö.

Det här är exempel på kriser, väderfenomen och andra händelser i vårt
samhälle som tvingar oss människor att ställa om, att företag agerar
annorlunda, att myndigheter och kommuner agerar. Det är det här vi måste
ha förmåga att hantera; olika former av kriser parallella och inte bara planera
för den kris som senast uppstod.

Det är också därför försvarspropositionen har en bred ansats för att kunna
möta den breda och komplexa hotbild vi står inför.

Coronapandemin har blottlagt brister i vårt samhälle och visat på behovet av
en robust krisberedskap och ett motståndskraftigt civilt försvar. Inte minst
har den visat på behovet av en stark försörjningsberedskap.  

Men pandemin har också visat att frivilligorganisationer och näringslivet har
varit på tårna för att hantera den bristsituation som har uppstått under
pandemin.

Vi har sett flera initiativ där frivilligorganisationer har bidragit med ideella
krafter för att underlätta för människor i vårt land. Företag har ställt om sin
verksamhet och tillverkat det som behövs mest – som exempelvis munskydd,
visir och handsprit. Men även gjort stora insatser i testverksamheten eller i
den stora vaccinationssatsningen som sker globalt.

Näringslivet har visat ett stort samhällsengagemang under covid-19
pandemin och det är tydligt att det finns en solidaritet och en förmåga att
hjälpa till när det verkligen behövs.

Jag vill redan nu inleda en tätare dialog med näringslivet och kommer därför
i morgon att genomföra ett rundabordssamtal med ett antal företag och
branschorganisationer för att få deras perspektiv på hur näringslivet kan
involveras mer i försörjningsberedskapen.

Jag menar att det är helt centralt att ta tillvara på näringslivet engagemang
och förmåga i den fortsatta utvecklingen av det civila försvaret.



För att ytterligare utveckla försörjningsberedskapen gav regeringen i somras
FOI [Totalförsvarets forskningsinstitut] i uppdrag att analysera vissa
övergripande frågor avseende nationell försörjningsberedskap.

Det kunskapsunderlag som FOI redovisade till regeringen kommer att utgöra
ett viktigt underlag för den utredning som regeringen avser att tillsätta under
våren

Den kommande utredningen kommer att titta på frågor om vad en nationell
samordnad försörjningsberedskap ska omfatta och hur den bör organiseras
och finansieras.

Regeringen kommer dessutom under försvarsbeslutsperioden att inrätta ett
tvärsektoriellt näringslivsråd där näringslivet och branschorganisationer ska
delta i utvecklingen av svensk försörjningsberedskap. Det här är ett sätt för
regeringen att få med näringslivets perspektiv i utvecklingen av det civila
försvaret.

Säkerhet är något vi bygger tillsammans – inom Sverige men också i
samarbete med andra länder. Som ni alla vet har Sverige och Finland en lång
tradition av att samarbeta inom det militära området. Mycket har också hänt
på senare år på det här området.

Nu vill jag avslöja att vi också för samtal om att fördjupa samarbetet med
Finland även inom civilt försvar och krisberedskapen.

Därför kommer jag i närtid att träffa min finska ministerkollega och
underteckna en avsiktsförklaring med ambition att steg för steg fördjupa
samarbetet med Finland även inom det här området.

Det finns också andra initiativ på det här området. Hanaholmens
kulturcentrum för Sverige och Finland har tagit initiativ till fördjupat
samarbete kring civil krisberedskap och krishantering.  

Inom det nordiska krisberedskapssamarbetet Haga har vi på det senaste
ministermötet i december pekat på vikten av att fördjupa vårt samarbete och
att beredskapsmyndigheterna fördjupar samarbetet i frågan om
värdlandsstöd, det vill säga att ta bort gränshinder som försvårar stöd mellan
de nordiska länderna vid kris.

Vi har sedan länge ett gott samarbete med våra nordiska grannar när det
gäller polis och brottsbekämpning. Men vi och våra grannländer ser behovet
av att stärka även detta ytterligare.



Sverige och Finland har förhandlat ett bilateralt polissamarbetsavtal och vi
hoppas kunna avsluta förhandlingarna inom en snar framtid. Avtalet kommer
att kunna förenkla polisens vardagliga arbete i gränstrakterna mellan Sverige
och Finland.

Avslutningsvis, Sverige ska vara rustat för att kunna hantera många olika
sorters hot. Totalförsvaret ska utformas för att kunna möta ett väpnat
angrepp. Det är den hotbilden som är dimensionerande för hur vi utformar
det civila försvaret.

Samtidigt måste vi också ha förmågan och planeringen för att kunna hantera
en breddad hotbild från främmande makt som är aktuell i alla konfliktnivåer.
Så kallade hybrida hot som riktas mot Sverige redan i dag.

Med de här breda satsningar vi gör bedömer vi att förmågan att försvara oss
mot denna bredare hotbild kommer att öka.

Vi har ett omfattande arbete framför oss. Det civila försvaret innefattar hela
samhället och återuppbyggandet behöver ske målinriktat över tid.

Under den kommande försvarsbeslutsperioden får ansvariga aktörer stora
resurstillskott och nu kommer det tas konkreta steg framåt i arbetet.

Nu går vi in i nästa fas – vi kommer att ta emot viktiga utredningar framöver.
Jag tänker särskilt på utredningen om civilt försvar, som hanterar frågor om
tydligare ansvars- och ledningsförhållanden och en stärkt samordning inom
civilt försvar.

Vi kommer också att tillsätta nya utredningar för att komma framåt i flera
viktiga frågor – skyddet av civilbefolkningen, systemet för att varna
allmänheten samt hur en nationell försörjningsberedskap bör organiseras är
utredningar som vi planerar inleda under början av 2021. Regeringen
konstaterar också i totalförsvarspropositionen att det behöver göras en
översyn av personalförsörjningen inom det civila försvaret.

Återuppbyggandet av det civila försvaret kommer inte ske över en natt. Men
med den här historiskt stora satsningen tar vi ytterligare steg i arbetet med att
bygga ett starkare totalförsvar och därmed också ett starkare samhälle och
ett tryggare Sverige.

Tack!



Tal från Justitiedepartementet

Inrikesminister Mikael Dambergs
tal vid Förintelsens minnesdag
Publicerad 28 januari 2020

Stora synagogan, Stockholm 27 januari 2020 Det talade
ordet gäller.
Överlevande, excellenser, vänner.

Idag tänker jag på den syn som mötte de sovjetiska soldaterna, när de
befriade Auschwitz-Birkenau för exakt 75 år sedan.

Den syn som mötte soldaterna när de klev förbi taggtråden och in på en plats
med svältande människor och barn som lämnats att dö.

Bergen av lik, resväskor och ägodelar. Håret som rakats av. Resterna av
gaskamrarna.

För varje steg soldaterna tog, såg de fler och fler av nazismen,
antisemitismen och massmordets yttersta konsekvenser.

Soldaterna klev rätt in i civilisationens avgrund.

I dag 75 år senare deltar drygt 50 stats- och regeringschefer, däribland Stefan
Löfven, vid en minnesceremoni på samma plats.

Statsministrarna kommer påminnas om hur långt mänskligheten kan falla.

Och de kommer gemensamt ställa krav på vår generations ansvar att föra
insikterna och lärdomarna från Förintelsen vidare.

***

Vid ceremonin i Auschwitz-Birkenau, liksom här ikväll och vid många
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minnesstunder runt om i Sverige deltar det överlevande.

Jag vill rikta mig särskilt till er överlevande som deltar här och vid andra
minnesceremonier runt om i landet. Till alla er som hjälpt Sverige att förstå
vad som faktiskt skedde för 75 år sedan.

Leon Rytz överlevde Treblinka och kom till Sverige. Han berättade senare
om lägervakten som sköt ihjäl en mor och hennes barn, för att bebisen inte
slutade gråta. 

Livia Fränkels har berättat för oss om hur det var att ta farväl av sin familj.
Hur hennes mor tvingades ifrån sina döttrar, på väg in i förintelselägret.

Den italienske Auschwitz-fången Primo Levi har sagt att;

”det är varken lätt eller behagligt att gräva i denna avgrund av ondska. (…)
Man är frestad att vända sig bort med en grimas och vägra att se och höra:
men det är en frestelse som man måste motstå.”

Många överlevande har valt att berätta trots att ni tvingats gräva i en
avgrund av ondska.

För mig är det den största insats som gjorts för att skydda kommande
generationer från antisemitismen och dess yttersta konsekvenser.

Därför vill jag, å regeringens vägnar, rikta ett stort tack till er.

För med era berättelser har ni gjort Sverige till ett bättre land.

****

Nu är det vår tur, vårt ansvar, att ta deras vittnesmål vidare.

För vi måste konstatera att antisemitismen lever vidare.

Att den lever vidare i vår tid. I vårt Sverige.

Vi tvingas konstatera att många inte känner sig trygg som jude. När tjejer och
killar inte vågar bära kippa eller davidsstjärna öppet. Inte kan uttrycka sin
kultur och religion fritt.

Vi har sett hur synagogor attackeras, hur nazisters propaganda sprids på
internet, hur den sprayas på judiska föreningslokaler.



Idag tvingas vi konstatera att antisemitismen lever i vänster- och
högerextrema kretsar, att den finns i fundamentala islamistiska miljöer

och bland människor som flytt till Sverige men växt upp med antisemitisk
propaganda i sina hemländer.

Men också i de rum som ofta vill kalla sig fördomsfria.

De sprider hat och myter om judar, ifrågasätter Förintelsen, framhärdar med
alternativa fakta, för att man inte längre ska kunna lita på vad som var sant.
Det är samma strömningar som en gång möjliggjorde gaskamrarna som lever
vidare i dag.

Just därför är hågkomsten av Förintelsen och kampen mot antisemitismen en
envis, långsiktig strid som måste föras av varje generation.

Därför ska Sverige fortsätta se till att våra barn får besöka Förintelsens
minnesplatser.

Så att de också får se taggtråden, resväskorna, namnen på barnen.

Därför ska vi fortsätta utbilda lärare och fler offentligt anställda om
Förintelsen. Och därför ska ett museum om Förintelsen öppnas i Sverige.

Så att fler – här och i framtiden – ska få samma erfarenheter som stats- och
regeringscheferna som besöker Auschwitz idag. 

Men det räcker inte med vad vi gör i Sverige.

En gång drev vi frågan om en internationell minnesdag för Förintelsen i FN.
Och nu är det hög tid för nästa initiativ.

Antisemitismen är ett gift som också sprider sig utanför Sveriges gränser.
Därför har statsministern bjudit in stats- och regeringschefer, forskare och
civilsamhället till Malmö i oktober.

Så att vi gemensamt kan ta nya steg framåt i kampen för hågkomst av
Förintelsen och mot antisemitismen.

Och valet av Malmö som plats för forumet är symboliskt viktigt. Judar som
flydde över Öresund landsteg i Malmö. Och situationen avseende
antisemitism i Malmö är allvarlig.



Det är inget vi blundar för. Det är något vi ska adressera med beslutsamhet.

****

Att vi högtidlighåller Förintelsens minnesdag var inte alltid självklart. Det
krävdes initiativ och det krävdes ansträngningar.

Liknande initiativ och ansträngningar kommer behövas av oss, av nästa
generation och av nästnästa.

Det är vår skyldighet att minnas.

När vi ser hur det går att ironisera över barn som just omkommit i en
flygkrasch.

När vi ser brandbomber kastas mot en synagoga.

När vi ser hur nazister öppet skriker ut sitt hat, hur de hotar judar och
oliktänkande.

När riksdagsledamöter kan ifrågasätta judars svenskhet.

När vi ser hur det går att ironisera över barn som just omkommit i en
flygkrasch.

När vi ser brandbomber kastas mot judiska lokaler eller en
flyktingförläggning.

När vi ser hur nazister öppet skriker ut ditt hat mot judar, muslimer eller
homosexuella.

Minns då hur det började.

Vad det ledde till. Hur normförskjutningen fungerade. Hur avhumaniseringen
fungerade.

Vi kan aldrig ta för givet att vi inte hamnar där igen. Men precis som Hédi
Fried sätter jag mitt hopp och min tilltro till att de goda krafterna överväger.

Jag sätter mitt hopp till oss som samlats här ikväll.

Jag sätter min tilltro till att vi mobiliserar tillräckligt, för att det nu och i
framtiden aldrig ska sluta som det gjorde då.



Att ha delat den här minnesstunden med er ikväll, sett ljusen på Raoul
Wallenbergs torg och här i synagogan, hört berättelserna, det stärker mig i
den övertygelsen.

Tack.



Tal från Näringsdepartementet

Anförande av närings- och
innovationsminister Mikael
Damberg vid Vattenfalls
extrastämma
Publicerad 15 december 2017

Stockholm, 12 december 2017. Det talade ordet gäller.
Herr ordförande, tack för ordet!

Vattenfall har en alldeles särskild plats i berättelsen om vårt Sverige. Som en
av de viktigaste kuggarna i industrialiseringen av vårt land. Som arbetsgivare
till tusentals och åter tusentals svenskar. Som leverantör av en av de mest
grundläggande tjänster i våra hem. Men också på senare år en omdebatterad
utsläppare av växthusgaser i Europa.

Stundtals omtyckt, stundtals kritiserad – alltid välkänd och påpassad.

Men det Vattenfall som idag möts på en extra bolagsstämma är ett bolag mitt
i en metamorfos.

Det är med glädje jag kan konstatera att Vattenfalls resultat efter några
riktigt tuffa år har stabiliserat sig. Miljardförluster har vänt till miljardvinster.
Den finansiella ställningen i bolaget är starkare än på länge. Risknivån har
sänkts.

Tack vare ett gediget strategiskt arbete är Vattenfall nu på rätt väg.
Medarbetarna är mer engagerade än på länge vilket gör mig väldigt glad. Jag
känner en stolthet för det arbete som gjorts och vill redan så här
inledningsvis rikta ett stort tack till bolaget och alla anställda för de insatser
som gjorts dessa år.

https://www.regeringen.se/


Som ägarminister ser jag positivt på att Vattenfalls investeringsplan
innehåller ökade investeringar mot förnybar energi men också stora
investeringar i nätverksamheten. Förnybart är framtiden och de svenska
näten behöver samtidigt anpassas till den nya energimarknaden.
Fossilbaserad elproduktion fasas ut och utgör en allt mindre andel av
Vattenfall. Med utgångspunkt i riksdagens uppdrag, tog ägaren förra året
ställning till styrelsens beslut om att sälja brunkolsverksamhet i Tyskland. Jag
och regeringen är övertygad om att Vattenfall är ett starkare bolag utan
brunkol. Det är faktiskt också så att kritikerna fick fel, inga nya gruvor har
öppnats. Diskussionen i Tyskland om hur brunkolet ska fasas ut är alltjämt
levande. Regeringen är helt övertygad om att brunkol inte tillhör framtidens
energilandskap. Jag tycker man kan prata om det "nya" och det "gamla"
Vattenfall. En metamorfos.

Det är ingen tvekan om att Vattenfall är viktigt för Sverige. Man skulle nog
kunna säga att Vattenfall symboliserar många av de saker som gör oss stolta
över vårt land:

• En fantastisk och kraftfull natur
• Kunskapen att omvandla naturresurser till värde
• Innovation och ingenjörskonst

Men jag tänker tillåta mig att bege mig utanför Sveriges gränser ett slag.
Vi lever i en osäker och oförutsägbar värld. Ledarna för världens största
länder förstärker oförutsägbarheten. Ekonomiska och sociala klyftor ökar
och allt fler människor ställer sig tveksamma till om globaliseringen
överhuvudtaget var av godo. Då ökar protektionismen och nationalismen,
trots vi för bara 20 år sedan fick uppleva euforin i att riva murar och öppna
oss för varandra.

Digitaliseringen förändrar hur vi mänskor lever, umgås, talar och arbetar.
Inga människor, sektorer eller företag är oberörda. Somliga reagerar med
nyfikenhet och entusiasm – andra blir rädda att förlora sitt jobb och bli utbytt
mot en robot. Samhällsmodellen måste i det här läget kunna leverera både
trygghet och redskap för omställning till både individ och företag. De länder
som ställer om snabbast – kommer klara sig bäst.

Klimatförändringarna hotar hela mänsklighetens fortlevnad och vår planets
grundläggande funktioner. En stor del av näringslivet gör sig redo att ställa
om i grunden – men även i denna fråga ger världens ledare just nu otydliga
signaler. Alla vet att vi måste framåt mot det gröna – men fortfarande finns
de som pekar bakåt mot det bruna.



Behovet av långsiktighet, både för näringsliv och medborgare, har kanske
aldrig varit så här stort men politiken uppvisar ofta en oförmåga att leverera
just långsiktighet.

I denna nya och oförutsägbara värld har Sverige bättre förutsättningar än
många andra länder. Svensk tillväxt är högre än jämförbara länder i Europa.
Högre än vad som förväntas i Finland, Danmark och Norge. Tillväxten är
bred och drivs av export och ökade privata investeringar - främst i
bostadsbyggande - och konsumtion, både privat och offentlig.
Trots politisk turbulens har vi de senaste åren kunnat enas om en mängd
överenskommelser som ger långsiktighet och riktning till vårt land.

Inte minst gäller detta er i energisektorn. Genom den historiska
energiöverenskommelsen har Sveriges riksdag enats om vägen mot ett 100%
förnybart energisystem. Det klimatpolitiska ramverket ska bygga på samma
tre grundpelare som energisamarbetet i EU. Politiken syftar till att förena:

• Ekologisk hållbarhet
• Konkurrenskraft
• Försörjningstrygghet

Sverige ska ha ett robust elsystem med en hög leveranssäkerhet, en låg
miljöpåverkan och el till konkurrenskraftiga priser. Det skapar långsiktighet
och tydlighet för marknadens aktörer och bidrar till nya jobb och
investeringar i Sverige.

Detta skapar förutsättningar för svensk industri att se ljust på framtiden igen.
När jag tillträdde som näringsminister var just industrin en av mina viktigaste
prioriteringar. Vår strategi Smart Industri har fokuserat på att skapa
förutsättningar för att industrin ska växa i Sverige igen – baserat på att vi ska
vara bäst på att klara både hållbarhetsomställningen och digitaliseringen.

Nu är industrins investeringar på en rekordnivå. Svenska industriföretag
anställer nu fler i Sverige än i utlandet. Under första halvan av 2017 ökade
den svenska exporten med hela 12 procent!

Mitt i denna utveckling står Vattenfall (och övriga energibolag) och levererar
exakt det industrin behöver för att våga satsa: stabil och grön energi.

Som näringsminister är jag oerhört stolt över hela Sveriges näringsliv. Och en
juvel i svenskt näringsliv är den statliga bolagsportföljen.
Inte bara för att den innehåller flera företag som är framgångsrika. Utan



också för att de statliga bolagen har ledande roller i många av de avgörande
utvecklingskliven som Sverige idag står inför.

Jag tänker på processindustrins transformation som får oss att sikta på något
som för bara några år sen var otänkbart: stål utan kol. Om elektrifieringen av
fordonsflottan och batterirevolutionen och inte minst vår omställning till ett
helt förnybart energisystem.

Vattenfall har en roll att spela i alla dessa processer.

Låt mig säga något om hur jag ser på Vattenfalls framtid. Jag följer med stort
intresse Vattenfalls arbete för att öka andelen förnybart både i Sverige och i
Europa. Vindkraft ligger i framkant men även solkraft har en framtida plats. I
dialog med Vattenfalls styrelse och ledning har jag diskuterat bolagets väg
mot att bli fossilfritt inom en generation. Detta bör leda till en sänkt risknivå
och därmed ett stabilare Vattenfall framöver. Det tror jag gynnar alla.

Jag är mån om att Vattenfall säkerställer en god balans mellan avkastning
och risk i de investeringsbeslut som fattas. Historiskt har Vattenfall haft en
stor exponering mot konventionell- och fossilbaserad elproduktion som t.ex.
kol. Sådana energislag bär ofta hög risk, eftersom de är fullt utsatta för
förändringar i elpriset. Dessutom bär de miljö-och klimatrisker men också
risker kopplat till respekten för mänskliga rättigheter. När Vattenfall nu
accelererar sina investeringar mot förnybar energi är det naturligtvis viktigt
att bolaget väl balanserar de risker som återfinns i sådan energiproduktion.
Återigen, ett Vattenfall med lägre risk bör leda till en mer stabil intjäning. Då
ökar förutsättningarna för stabila och förutsägbara utdelningar, vilket gynnar
hela svenska folket.

De nya mål som beslutas i dag har tagits fram genom ett ambitiöst arbete
som har involverat både ägare och bolag. Det är viktigt att målen är
förankrade hos bolaget, så att de kan bidra till att ägaren, styrelse, ledning
och medarbetare drar åt samma håll. Arbetet inbegriper också en
hållbarhetsanalys som slutfördes samtidigt som ekonomiska mål-projektet.

Jag ska nu lite övergripande presentera de nya ekonomiska målen
Låt mig börja med lönsamhetsmålet. Avkastning på sysselsatt kapital ska
uppgå till minst 8 %. Nivån är utmanande men uppnåelig för bolaget
- den täcker kapitalkostnaden
- och den ligger i paritet med kapitalmarknadens förväntningar på liknande
bolag.



Vi tror att det kan vara svårt att investera till det gamla målet om 9 % utan
att öka risken i portföljen, givet dagens låga elpriser och förändrade
marknadsförutsättningar. Det nya målet är därför en signal att investeringar
med lägre risk kan göras. Jag vill betona att det nya målet inte ska tolkas som
enklare att nå utan snarare är en funktion av vilka tillgångsslag Vattenfall
förväntas investera i.

Energisektorn präglas som bekant av långa investeringscykler. Det innebär
att avkastningen på medelångsikt till stor del styrs av redan genomförda
investeringar. Det är därför rimligt att förvänta sig att Vattenfall levererar på
det gamla målet under nuvarande prognosperiod. Jag förväntar mig också att
det nya lönsamhetsmålet, liksom det gamla, kommer att fortsätta att fungera
som ett incitament för kontinuerliga kostnadseffektiviseringar. Besparingar
är och förblir nödvändiga för att behålla konkurrenskraften i den pågående
omställningen av energisektorn. På sikt gör det Vattenfall till ett ännu
starkare bolag.

Det andra av våra mål avser kapitalstruktur. Vattenfall har idag två mål för
kapitalstruktur eller med andra ord för skuldsättning. Jag förstår att det har
skapat komplexitet att ha två mål som försöker mäta samma sak och vi har
därför tagit bort ett av dem. Vår bedömning är att nyckeltalet FFO över
justerad nettoskuld är det mest relevanta måttet för energisektorn. Det
används dessutom av kreditvärderingsbolagen.
Låt mig nu säga några ord om utdelningspolicyn.
Jag förväntar mig att Vattenfall så snart det är finansiellt motiverat återgår
till att bli en god utdelare till staten. Jag tycker det ser ganska ljust ut
framöver.

Utdelningspolicyn får nu ett något högre och bredare intervall. Anledningen
till det är att över tid bör utdelningen inte vara lägre med det nya
avkastningsmålet. Eller annorlunda uttryckt; staten räknar med att få ungefär
lika mycket tillbaka i absoluta tal från Vattenfall som tidigare. Mittenvärdet i
det nya intervallet ska vara utgångspunkten för utdelning förutsatt att bolaget
levererar på sitt skuldsättningsmål. Sen är det viktigt att betona att
styrelsebesluten om utdelning alltid ska beakta den finansiella ställningen
och bolagets strategi.

Låt mig avslutningsvis säga att jag är övertygad om att de nya ekonomiska
målen ger Vattenfall möjlighet att bli en ledande och lönsam aktör i
omställningen. Nya ekonomiska mål ger också bolaget förutsättningar att
sätta långsiktiga strategiska mål för ett hållbart företagande.



Vattenfall är en central aktör i samhällsutvecklingen och en viktig del i hela
Sveriges utveckling. Bolaget har en viktig uppgift att säkerställa en hållbar
energi- och värmeförsörjning – inte bara för dagen, utan också för framtiden.
Långsiktiga förutsättningar är av största vikt för att Vattenfall ska kunna
fortsätta investera, stärka lönsamheten och vidareutvecklas.

Jag skulle vilja avsluta med att från Näringsdepartementets sida rikta ett stort
tack till alla som bidragit till ekonomiska målprojektet och för ett gott
samarbete. Jag vill också varmt tacka Vattenfalls medarbetare, ledning och
styrelse för ert arbete under 2017.

Tack för ordet!


